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VRAGEN VAN DE VLAAMSE VOLKSVERTEGENWOORDIGERS 
EN ANTWOORDEN VAN DE MINISTERS 

 
(REGLEMENT ARTIKEL 81, 1, 2, 3, 5 EN 7) 
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A. Vragen waarop werd geantwoord binnen de reglementaire termijn
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KRIS PEETERS, 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVORMINGEN, 
 HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 102 
van 29 januari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Subsidieregelingen   -   Rationalisering 
 
In de voorstellen van het college van ambtenaren-generaal (CAG) om de efficiëntie en effectiviteit 
binnen de Vlaamse overheid te verbeteren (2007), wordt geopperd om de subsidiestromen en  
-regelingen te rationaliseren. Het college van ambtenaren-generaal stelt: “het aantal 
subsidieregelingen, vaak met een specifieke procedure, blijft toenemen. Het CAG stelt voor om het 
proces van het verlenen van subsidies te onderwerpen aan een evaluatie, zowel naar efficiëntie als naar 
effectiviteit”. 
 
1. Welke subsidieregelingen zijn er sinds 2004 bijgekomen en welke zijn er verdwenen?  
 
2. Tot welke personeelsaangroei hebben die nieuwe subsidieregelingen aanleiding gegeven? 
 
3. Wat was het personeelseffect van de afschaffing van subsidieregelingen? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 102, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 158, Anciaux nr. 101, Keulen nr. 84, Van Brempt nr. 150, Crevits nr. 362, 
Ceysens nr. 53, Heeren nr. 162). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
AANVULLEND GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 102 van 29 januari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Dit is een gedeeltelijk aanvullend antwoord. Voor de bijdrage van minister Crevits wordt een tweede 
aanvullend antwoord gegeven. 
 
Vlaams minister Ceysens 
 
Departement iv 
 
1. Sinds 2004 zijn volgende wijzigingen doorgevoerd wat de subsidie-instrumenten betreft voor het 

beleidsveld Internationaal Ondernemen: 
 

 Het Besluit van de Vlaamse regering (BVR) van 20 april 2001 tot vaststelling van de 
voorwaarden en de regels inzake de toekenning van subsidies voor exportbevorderende 
activiteiten werd vervangen door het BVR van 27 mei 2005. Dit BVR werd aangepast 
door het BVR van 23 maart 2007 tot vaststelling van de voorwaarden en de regels inzake 
toekenning van subsidies voor activiteiten ter bevordering van het internationaal 
ondernemen waarbij nu ook een subsidie voor het gebruik van een dienstencentrum 
voorzien wordt. 

 
 Op 10 februari 2006 werd het BVR tot vaststelling van de voorwaarden en de regels 

inzake de toekenning van subsidies voor activiteiten ter bevordering van het internationaal 
ondernemen door bedrijfsgroeperingen en gemengde kamers goedgekeurd.  

 
 In 2006 werd het nieuwe mechanisme van subsidies voor haalbaarheidsstudies gelanceerd. 

Dit werd goedgekeurd in het BVR van 31 maart 2006 tot toekenning van subsidies voor 
haalbaarheidsstudies met betrekking tot bouw- en milieuprojecten in het buitenland met 
Vlaamse betrokkenheid. 

 
 Op 1 januari 2009 werd het BVR tot toekenning van steun aan kleine en middelgrote 

ondernemingen voor ondernemerschapsbevorderende diensten goedgekeurd. 
 

2. De invoering van deze subsidiesystemen in de betreffende periode heeft aanleiding gegeven tot 
een nettogroei van ongeveer 3 VTE’s bij FIT. 
 

3. Er werd geen subsidieregelingen afgeschaft. Het personeelseffect hierdoor was dus nihil. 
 
Ewi 
 
1.  A.  De subsidieregelingen die zijn opgeheven sinds 2004 zijn: 
 

Voor het beleidveld wetenschap en onderzoek: 
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a. In het raam van de samenwerking Vlaanderen-Nederland enerzijds het Impulsprogramma voor 
Vlaams-Nederlands kustgebonden Zeewetenschappelijk Onderzoek (VLANEZO) door middel 
van onderzoeksprojecten en anderzijds het Impulsprogramma voor het Vlaams-Nederlands 
Comité voor Nederlandse taal en cultuur (VNC) door middel van onderzoeksprojecten, 
beurzen voor een verblijf aan het NIAS, uitwisselingen en wetenschappelijke bijeenkomsten; 

 
b. het Max-Wildiersfonds voor onderzoek op basis van archieven met een sterk Vlaamse 

component. Deze projecten combineerden wetenschappelijk onderzoek met archiefontsluiting; 
 
c. de 6 types projecten in de kmo-regeling (O&O-steun voor Vlaamse bedrijven) zijn herleid tot 

2 types in 2008; 
 

Voor het beleidsveld economie – ondernemen: 
 

- directe steun aan ondernemingen:  
 

a. In de loop van 2003 en 2004 werd de oude expansiesteun vervangen door respectievelijk de 
groeipremie (2003), de ecologiepremie (2004) en de strategische steun (2008);  

 
b. de maatregel van de opleidingscheques, de adviescheques, de gratis opstartcheques 

(starterscheques) en de durf na advies (DNA)-cheques werden afgeschaft en vervangen door 
BEA in 2005 en door de KMO-portefeuille in 2008; 

 
c. de groeipremie werd afgeschaft vanaf 2009. 

 
- het flankerend beleid: 

 
a. de steunverlening via het EFRO werd vertaald in het nieuwe programma 2007-2013 als 

opvolger van het programma 2000-2006; 
 

b. de maatregelen van de ondernemerschapsprojecten, de brugprojecten en de peterschaps-
projecten werden samengevoegd en geïntegreerd in 1 regelgevend kader (2008-2009); 

 
c. de maatregelen ter versterking van de binnenstedelijke commerciële centra, Mercurius en 

centrummanagement kregen geen verlenging. 
 

B.  De subsidieregelingen die zijn ingevoerd sinds 2004 zijn: 
 
Voor het beleidsveld wetenschap en onderzoek: 

 
a. het Industrieel Onderzoeksfonds, IOF, is opgericht in 2004 en bedoeld als ondersteuning voor 

het strategisch basisonderzoek en het valorisatiebeleid van de universiteiten;  
 

b. in 2004 werd het gezamenlijke Vlaams-Nederlands STEVIN-programma opgestart. Dit meer-
jarenprogramma is gericht op de ondersteuning van de ontwikkeling van digitale basisvoor-
zieningen van de Nederlandse taal;   

 
c. het Odysseusprogramma: een “brain gain” programma om wetenschappers die hun carrière in 

het buitenland hebben opgebouwd (terug) naar Vlaanderen te halen, opgestart in 2006; 
 

d. Kredieten ter ondersteuning van onderzoek aan grote internationale onderzoeksfaciliteiten, 
ingesteld sinds 2006 voor de institutioneel logistieke ondersteuning van projecten aan bvb. 
CERN, ESRF-DUBBLE en de Mercatortelescoop; 
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e. In 2006 werd een steunregeling voor Zelfstandig Academisch Personeel (ZAP)-mandaten 
ingevoerd bij het Bijzonder Onderzoeksfonds; 

 
f. de TBM-regeling (Toegepast Biomedisch Onderzoek) is ingevoerd in 2006; 

 
g. de Methusalemregeling werd ingevoerd in 2006 en als structurele financiering van ervaren 

toponderzoekers; 
 

h. ingevolge een decretale grondslag uit 2004 werd in 2007 het “Herculesbesluit” goedgekeurd 
dat de uitvoeringsmodaliteiten vaststelt voor de structurele financiering van middelzware en 
zware onderzoeksinfrastructuur aan de Vlaamse publieke kennisinstellingen;  

 
i. in het raam van de internationale samenwerking zijn twee steunregelingen ingevoerd. 

Enerzijds is in 2007 steun ingevoerd voor internationale coördinatieacties die zijn bestemd 
voor de ondersteuning van coördinatoren van internationale toonaangevende samenwerkings-
verbanden, ingesteld en gedeeltelijk gefinancierd door van multilaterale en supranationale 
organisaties zoals EU, UNESCO, WHO, enz. Anderzijds is in 2008 een bilaterale onderzoeks-
samenwerking ingesteld gericht op samenwerking met zusterinstellingen in een beperkt aantal 
landen aan de hand van gezamenlijke onderzoeksprojecten; 

 
j. de Baekelandbeurzen (doctoraatsmandaten in samenwerking met bedrijven) zijn ingevoerd in 

2008; 
 

k. het “Tenure Track”-stelsel werd in 2008 ingevoerd. Dit is een loopbaantraject of carrièrelijn 
voor wetenschappelijke medewerkers over middellange termijn dat bij succesvol doorlopen 
leidt tot benoeming binnen het stelsel van Zelfstandig Academisch Personeel;  

 
l. in 2008 werden meerjarige convenants afgesloten voor de periode 2008-2012 ter ondersteu-

ning van structurele onderzoeksfinanciering aan het Instituut voor Tropische Geneeskunde, 
ITG, de Vlerick Leuven Gent Management School en het Orpheusinstituut. 

 
Voor het domein economie – ondernemen 

 
a. het steuninstrumentarium voor de uitrusting van bedrijventerreinen en bedrijvencentra werd 

gemoderniseerd (2007); 
 

b. de maatregel van de rentetoelage hinder openbare werken werd in uitvoering van het decreet 
ontwikkeld in 2007; 

 
c. in de loop van 2003 en 2004 werd de oude expansiesteun vervangen door respectievelijk de 

groeipremie (2003, afgeschaft vanaf 2009), de ecologiepremie (2004) en de strategische steun 
(2008);  

 
d. in 2005 verving BEA en in 2008 de KMO-portefeuille de maatregel van de opleidingscheques, 

de adviescheques, de gratis opstartcheques en de DNA-cheques die werden afgeschaft; 
 
2.  Het is niet mogelijk een exacte berekening te maken van de evolutie van het personeelseffectief 

gekoppeld aan de subsidie-instrumenten. Zo is door de invoering van BBB binnen de Vlaamse 
overheid en meer bepaald met de oprichting van een nieuw beleidsdomein EWI het onmogelijk 
een correct één-op-één opvolgtraject weer te geven. Wel kan gesteld worden dat er sinds 2004 
geen relatieve personeelsaangroei maar een relatieve personeelsafname is geweest bij het beheer 
van de steuninstrumenten in het gehele beleidsdomein economie, wetenschap en innovatie ( gelet 
op de evolutie van de (forse) toename van het totale steunvolume, de samenvoeging en/of 
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vereenvoudiging van een hele reeks steuninstrumenten, en de verregaande automatisering van de 
wijze van aanvraag bij verschillende (bestaande of vernieuwde) steunmaatregelen).  

 
3.  Beschouwd over het gehele beleidsdomein, is bij de vereenvoudiging, samenvoeging en/of de 

afschaffing van uiteenlopende subsidieregelingen gedurende de periode 2004-2008 het personeel 
dat werkt aan bepaalde taken hetzij verminderd in totaal aantal (door de inschakeling van moderne 
technologie in het nieuwe instrumentarium en de daaraan gekoppelde efficiëntiewinsten, door de 
niet-vervanging van personeelsleden, al dan niet in het kader van pensionering) hetzij heringezet 
voor andere taken door het verschuiven van sommige opdrachten (taken die niet met eigen 
subsidie-instrumenten zijn verbonden, zoals het stimuleren van deelname aan internationale 
programma’s, of het verschuiven van de beleidsvoorbereidende opdrachten). Globaal kan men 
stellen dat de efficiëntie toegenomen is.  

 
Vlaams minister Anciaux 
 
1. De antwoorden op de eerste vraag werden gemakshalve gegroepeerd per entiteit. 
 

Departement Cultuur, Jeugd, Sport en Media 
 
De volgende subsidieregelingen zijn volledig nieuw, werden vervangen of geïntegreerd in 
bestaande of nieuwe wetgeving: 
 
• In het decreet van 18 januari 2008 houdende flankerende en stimulerende maatregelen ter 

bevordering van de participatie in cultuur, jeugdwerk en sport - kortweg het 
Participatiedecreet - en het besluit van de Vlaamse Regering van 18 juli 2008 betreffende de 
uitvoering van het decreet houdende flankerende en stimulerende maatregelen ter bevordering 
van de participatie in cultuur, jeugdwerk en sport, werden een aantal bestaande regelingen en 
reglementen, zoals voor participatie-instellingen, projecten ter bevordering van de participatie 
van kansengroepen in cultuur, jeugdwerk of sport, proeftuinen die de participatie bevorderen, 
grootschalige cultuur-, jeugd- of sportevenementen, etc… samengebracht en in een gemeen-
schappelijke regeling ondergebracht. Ter zake kan hierbij verwezen worden naar de 
reguleringsimpactanalyse (RIA) bij het ontwerp van dit decreet, meer in het bijzonder naar 
punt 5 ‘uitwerking, uitvoering en monitoring’, Parl.St., Vlaams Parlement, 2007-2008, nr. 
1439/1, p 141 t/m 144. 

 
• Binnen sport werd het subsidiereglement 'Sportend Vlaanderen' in de loop van 2008 

geheroriënteerd naar massasportevenementen met een bovenlokaal karakter. Participatie-
projecten met aandacht voor sport kunnen vanaf nu immers projectsubsidies aanvragen via het 
hoger vermelde Participatiedecreet van 18 januari 2008. 

 
• Verder wordt uitvoering gegeven aan het Vlaams Intersectoraal Akkoord van 6 juni 2005 voor 

de non-profit/social-profit-VIA 3 met daarin voor de onder het toepassingsgebied van dit 
akkoord vallende organisaties tussenkomsten voor : (1) het starten van een bijkomende 
pensioenpijler, (2) de verhoging van de eindejaarspremies van de werknemers in de erkende 
en gesubsidieerde organisaties en (3) de financiering van arbeidsduurvermindering en de 
managementondersteuning.  

 
• Ten slotte neemt de Vlaamse overheid in uitvoering van een overeenkomst, goedgekeurd door 

de Vlaamse Regering van 19 juli 2007 en gesloten met de beheersvennootschappen Uradex en 
Simim, de betaling van de billijke vergoeding op zich als het gaat om occasionele, 
kleinschalige evenementen van lokale groeperingen, verenigingen en vrijwilligersinitiatieven. 

 
IVA Kunsten en Erfgoed  
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ERFGOED  
 
 Het reglement Immaterieel Erfgoed: sinds 19 juni 2008 is de ‘UNESCO-conventie voor de 

bescherming van immaterieel cultureel erfgoed’ (2003) volledig operationeel. Het agentschap 
Kunsten en Erfgoed werkte ook voor 2009 een reglement uit voor de eerste nominaties voor 
de Inventaris van Immaterieel Cultureel Erfgoed Vlaanderen en de Representatieve Lijst van 
immaterieel cultureel erfgoed van de mensheid (UNESCO). 

 
 Het decreet van 23 mei 2008 houdende de ontwikkeling, de organisatie en de subsidiëring van 

het Vlaams cultureel-erfgoedbeleid – kortweg het Cultureel-erfgoeddecreet – heeft inmiddels 
het Archiefdecreet van 2002 (het decreet van 19 juli 2002 houdende de privaatrechtelijke 
culturele archiefwerking), het decreet op de Volkscultuur van 1998 (het decreet van 27 
oktober 1998 houdende de erkenning en subsidiëring van organisaties voor volkscultuur en de 
oprichting van het Vlaams Centrum voor Volkscultuur) en het Erfgoeddecreet van 2004 (het 
decreet van 7 mei 2004 houdende de organisatie en subsidiëring van een cultureel-
erfgoedbeleid) geïntegreerd. 

 
Verder werd het Museumdecreet van 1996 (het decreet van 20 december 1996 tot erkenning 
en subsidiëring van musea) geïntegreerd in het vermelde Erfgoeddecreet van 2004. 
 

KUNSTEN 
 
 Wat het Vlaamse kunstenbeleid betreft : dit wordt geregeld via het decreet van 2 april 2004 

houdende de subsidiëring van kunstenorganisaties, kunstenaars, organisaties voor kunst-
educatie en organisaties voor sociaal-artistieke werking, internationale initiatieven, publicaties 
en steunpunten - kortweg het Kunstendecreet. Dit decreet integreerde het Podiumkunsten-
decreet van 1999 (het decreet van 18 mei 1999 houdende regeling van de erkenning en de 
subsidiëring van professionele organisaties voor Nederlandstalige dramatische kunst, 
professionele organisaties voor dans, professionele organisaties voor muziektheater, profes-
sionele kunstencentra, professionele festivals voor podiumkunsten en het steunpunt 
podiumkunsten van de Vlaamse Gemeenschap, en regeling van de subsidiëring van 
opdrachten aan scheppende kunstenaars) en het Muziekdecreet van 1998 (het decreet van 31 
maart 1998 houdende de regeling van de erkenning en de subsidiëring van professionele 
muziekensembles, concertorganisaties, muziekclubs, muziekeducatieve organisaties en 
festivals, het muziekcentrum van de Vlaamse Gemeenschap, het subsidiëren van muziek-
projecten en compositieopdrachten en het verlenen van werkbeurzen). De uitvoering van het 
Kunstendecreet wordt geregeld in : het besluit van de Vlaamse Regering van 25 juni 2004 
betreffende de uitvoering van het Kunstendecreet van 2 april 2004; het besluit van de Vlaamse 
Regering van 20 oktober 2006 houdende bepaling van aanvullende beoordelingscriteria ter 
uitvoering van artikel 8, § 2, van het Kunstendecreet van 2 april 2004 voor tweejarige of 
vierjarige financieringsbudgetten en het besluit van de Vlaamse Regering van 18 juli 2008 
betreffende de uitvoering van het Kunstendecreet van 2 april 2004, gewijzigd bij de decreten 
van 3 juni 2005, 22 december 2006 en 20 juni 2008. Dit laatste besluit heeft, met uitzondering 
van het luik over de kwaliteitsbeoordeling, betrekking op alle vormen van subsidiëring vanaf 
2010. 

 
IVA Sociaal-Cultureel Werk voor Jeugd en Volwassenen 
 
De volgende subsidieregelingen zijn volledig nieuw en/of integreren bestaande regelgeving : 
 
Volledig nieuw: 
 
 het subsidiereglement voor de toekenning van een subsidie voor eenmalige infrastructuur-

werken aan verenigingslokalen; 
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 het decreet van 5 mei 2006 houdende de erkenning van de Vlaamse Gebarentaal en het besluit 
van de Vlaamse Regering van 7 september 2007 tot uitvoering van het decreet van 5 mei 2006 
houdende de erkenning van de Vlaamse Gebarentaal : dit voorziet de subsidiëring van een 
kenniscentrum Vlaamse Gebarentaal, alsook de subsidiëring van projecten die bijdragen tot de 
maatschappelijke verankering van de Vlaamse Gebarentaal; 

 het decreet van 7 mei 2004 houdende aanvullende subsidies voor tewerkstelling in de culturele 
sector (dit regelt de DAC-regularisatie). 

 
Nieuw en integratie: 
 
 het reeds vermelde Participatiedecreet van 18 januari 2008 (het decreet van 18 januari 2008 

houdende flankerende en stimulerende maatregelen ter bevordering van de participatie in 
cultuur, jeugdwerk en sport), en het besluit van de Vlaamse Regering van 18 juli 2008 
‘betreffende de uitvoering van het decreet houdende flankerende en stimulerende maatregelen 
ter bevordering van de participatie in cultuur, jeugdwerk en sport’ voorziet onder meer de 
subsidiëring van lokale netwerken voor de bevordering van de vrijetijdsparticipatie van 
personen in armoede (nieuw) en integreerde, zoals hiervoor al vermeld, bestaande regelingen 
en reglementen onder meer met betrekking tot de besteding van de middelen van de nationale 
loterij, de ondersteuning van laagdrempelige educatie/praktijkgerichte opleidingen, het aanbod 
Podium en de ondersteuning van hobbyverenigingen. Ook de projectsubsidies voor 
gemeenschapscentra, tot 2007 toegekend op basis van het decreet van 13 juli 2001 houdende 
het stimuleren van een kwalitatief en integraal lokaal cultuurbeleid, werden opgenomen in het 
Participatiedecreet; 

 het decreet van 21 november 2008 betreffende de ondersteuning van de circuskunsten in 
Vlaanderen: dit decreet vervangt een jaarlijks circusreglement; het uitvoeringsbesluit zit op dit 
ogenblik in de laatste rechte lijn; 

 de decreetaanpassing van 8 december 2006, waarbij het decreet van 22 december 2000 
betreffende de amateurkunsten, werd gewijzigd, en het besluit van de Vlaamse Regering van 7 
september 2007 dat het besluit van de Vlaamse Regering van 9 februari 2001 houdende de 
uitvoering van het decreet van 22 december 2000 betreffende de amateurkunsten wijzigt : deze 
wijziging zorgde voor de integratie in het decreet van de regelingen voor internationale 
projecten en tussenkomsten in reiskosten; 

 de decreetaanpassing van 14 maart 2008 waarbij het decreet van 4 april 2003 betreffende het 
sociaal-cultureel volwassenenwerk werd gewijzigd, en het besluit van de Vlaamse Regering 
van 5 september 2008 ‘houdende de uitvoering van het decreet van 4 april 2003 betreffende 
het sociaal-cultureel volwassenenwerk’, dat deze decreetaanpassing uitvoert en dat het besluit 
van de Vlaamse Regering van 13 juni 2003 vervangt; deze wijziging integreert de subsidiëring 
van de FOV vzw, de Federatie van organisaties voor Volksontwikkelingswerk. Hierdoor hield 
het decreet van 6 juli 2001 houdende de ondersteuning van de Federatie van erkende 
organisaties voor volksontwikkelingswerk en houdende de ondersteuning van de Vereniging 
van Vlaamse Cultuurcentra, althans wat de subsidiëring van de FOV vzw betreft, op te 
bestaan. Dit geldt natuurlijk eveneens voor het besluit van de Vlaamse Regering van 14 maart 
2003 ter uitvoering van het decreet houdende ondersteuning van de Federatie van erkende 
organisaties voor volksontwikkelingswerk en houdende de ondersteuning van de Vereniging 
van Vlaamse Cultuurcentra. 

 het decreet van 19 december 2008 houdende bepalingen tot begeleiding van de begroting 2009 
verankerde via een decreetaanpassing van het decreet van 4 april 2003 betreffende het sociaal-
cultureel volwassenenwerk, de regeling ter ondersteuning van projecten met een 
experimenteel karakter, voor sociaal-culturele verenigingen. Het uitvoeringsbesluit hiervoor 
wordt op dit ogenblik afgewerkt. 

 
BLOSO 
 
Sportfederaties, koepelorganisatie en organisaties voor de sportieve vrijetijdsbesteding 
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Deze actoren worden gesubsidieerd op basis van het decreet van 13 juli 2001 houdende de 
regeling van de erkenning en subsidiëring van de Vlaamse sportfederaties, de koepelorganisatie en 
de organisaties voor de sportieve vrijetijdsbesteding. 
 
Binnen de facultatieve opdracht prioriteitenbeleid dat tot doel heeft de sportparticipatie van 
bijzondere doelgroepen en hun aansluiting bij een sportclub te bevorderen, bepaalt de Vlaamse 
Regering het thema en de duur ervan: 
 

- het besluit van de Vlaamse Regering van 31 mei 2002 inzake de facultatieve opdracht 
prioriteitenbeleid met als thema ‘het bevorderen van de gezamenlijke sportbeoefening van 
allochtone en autochtone bevolkingsgroepen in de sportclubs’ was van kracht tot en met 
31 december 2004. 

- het besluit van de Vlaamse Regering van 13 januari 2006 inzake de facultatieve opdracht 
prioriteitenbeleid met als thema ‘het bevorderen van de sportparticipatie van personen met 
een handicap en hun aansluiting bij een sportclub’ was van kracht van tot en met 31 
december 2008. 

- vanaf 2009 is het besluit van de Vlaamse Regering van 16 januari 2009 inzake de 
facultatieve opdracht prioriteitenbeleid van kracht. Dit besluit heeft als thema ‘het 
bevorderen van de sportparticipatie van 55-plussers en hun aansluiting bij een sportclub’ 
en loopt tot en met 31 december 2012. 

 
De overige besluiten van de Vlaamse Regering in uitvoering van het decreet van 13 juli 2001 
werden recentelijk opgeheven: 
 

- Besluit van de Vlaamse Regering van 31 mei 2002 tot vaststelling van de erkennings- en 
subsidiëringsvoorwaarden van de Vlaamse sportfederaties, de koepelorganisatie en de 
organisaties voor de sportieve vrijetijdsbesteding; 

- Besluit van de Vlaamse Regering van 31 mei 2002 tot vaststelling van de voorwaarden tot 
het verkrijgen van de subsidies inzake jeugdsport; 

- Besluit van de Vlaamse Regering van 31 mei 2002 tot vaststelling van de voorwaarden tot 
het verkrijgen van de subsidies inzake de door de sportfederaties georganiseerde 
sportkampen; 

- Besluit van de Vlaamse Regering van 31 mei 2002 tot vaststelling van de voorwaarden tot 
het verkrijgen van de subsidies inzake topsport. 

 
Deze opgeheven besluiten zijn vervangen door volgende besluiten: 
 

- Besluit van de Vlaamse Regering van 5 december 2008 tot vaststelling van de erkennings- 
en subsidiëringsvoorwaarden van de Vlaamse sportfederaties, de koepelorganisatie en de 
organisaties voor de sportieve vrijetijdsbesteding; 

- Besluit van de Vlaamse Regering van 12 september 2008 tot vaststelling van de 
voorwaarden voor het verkrijgen van een subsidie voor de facultatieve opdracht 
jeugdsport; 

- Besluit van de Vlaamse Regering van 16 januari 2009 tot vaststelling van de voorwaarden 
tot het verkrijgen van de subsidies inzake de door de sportfederaties georganiseerde 
sportkampen; 

- Besluit van de Vlaamse Regering van 19 december 2008 tot vaststelling van de 
voorwaarden tot het verkrijgen van de subsidies inzake topsport. 

 
Andere private organisaties 
 
Vanaf 2008 worden de vzw Vlaams Instituut voor Sportbeheer en Recreatiebeleid en de vzw 
Publicatiefonds voor Lichamelijke Opvoeding niet langer gesubsidieerd als Bond voor 
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Vormingswerk. De subsidiëring van deze 2 vzw’s gebeurde op basis van een reglementering 
betreffende de erkenning en subsidiëring van de Bonden voor Vormingswerk, goedgekeurd op 17 
juni 1992 door de toenmalige Raad van Bestuur van het Commissariaat-generaal voor de 
Bevordering van de Lichamelijke Ontwikkeling, de Sport en de Openluchtrecreatie. 
 
Het Vlaams Instituut voor Sportbeheer en Recreatiebeleid (ISB) en het Vlaams Bureau voor 
Sportbegeleiding (Vlabus) worden vanaf 1 januari 2008 gesubsidieerd in het kader van het decreet 
van 9 maart 2007 houdende de subsidiëring van gemeente- en provinciebesturen en de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie voor het voeren van een Sport voor Allen – beleid. 
 
Via een besluit van de Vlaamse Regering van 12 december 2008 ‘houdende de toekenning van 
subsidies voor de uitbouw, de coördinatie en de promotie van het sportaanbod van de 
studentensportvoorzieningen van de Vlaamse universiteiten en hogescholen’ zijn er in 2008 
werkingssubsidies voorzien voor een opstartproject in functie van een nog goed te keuren ontwerp 
van decreet houdende de toekenning van subsidies voor de uitbouw, de coördinatie en de promotie 
van het sportaanbod van de studentensportvoorzieningen van de Vlaamse universiteiten en 
hogescholen en de erkenning en subsidiëring van een Vlaamse overkoepelende studentensport-
vereniging. 
 
Mits goedkeuring van het desbetreffende ontwerp van decreet zullen de Vlaamse universiteiten en 
hogescholen en een Vlaamse overkoepelende studentensportvereniging hiervoor vanaf 2009 
decretaal gesubsidieerd worden. 
 
Gemeentebesturen, provinciebesturen en Vlaamse Gemeenschapscommissie 
 
Volgend decreet en uitvoeringsbesluit is opgeheven: 
 

- decreet van 5 april 1995 houdende erkenning en subsidiëring van de gemeentelijke sport-
diensten, de provinciale sportdiensten en de sportdienst van de Vlaamse Gemeenschaps-
commissie 

- besluit van de Vlaamse Regering van 19 november 1996 tot uitvoering van het decreet van 
5 april 1995 houdende erkenning en subsidiëring van de gemeentelijke sportdiensten, de 
provinciale sportdiensten en de sportdienst van de Vlaamse Gemeenschapscommissie 

 
en vervangen door: 
 

- decreet van 9 maart 2007 houdende de subsidiëring van gemeente- en provinciebesturen 
en de Vlaamse Gemeenschapscommissie voor het voeren van een Sport voor Allen – 
beleid; 

- besluit van de Vlaamse Regering van 19 juli 2007 ter uitvoering van het decreet van 9 
maart 2007 houdende de subsidiëring van gemeente- en provinciebesturen en de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie voor het voeren van een Sport voor Allen-beleid – algemene 
bepalingen en bepalingen tot het verkrijgen van de beleidssubsidie; 

- besluit van de Vlaamse Regering van 19 september 2008 ter uitvoering van het decreet 
van 9 maart 2007 houdende de subsidiëring van gemeente- en provinciebesturen en de 
Vlaamse Gemeenschapscommissie voor het voeren van een Sport voor Allen-beleid – 
bepalingen tot het verkrijgen van de impulssubsidie. 

 
2. Geen van de hiervoor vermelde nieuwe subsidieregelingen heeft op zich aanleiding gegeven tot 

een personeelsaangroei. Er kan onder meer illustratief verwezen worden naar de regulerings-
impactanalyse (RIA) voor het ontwerp van Cultureel-erfgoeddecreet, Parl.St., 2007-2008, nr. 
1579/1, meer specifiek naar punt 7.2. ‘Impact op het personeelsbestand en –budget’, p 223. 
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3. De hiervoor vermelde afschaffing van bestaande subsidieregelingen had geen personeelseffect 
omdat de afgeschafte subsidieregelingen geïntegreerd werden in nieuwe regelgeving. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 105 
van 30 januari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Bevoegdheidsoverschrijdingen   -   Screening 
 
Vlaanderen wordt af en toe geconfronteerd met een bevoegdheidsoverschrijding door de federale 
regering of door een andere gewest- of gemeenschapsregering in dit land. 
 
Voorbeelden zijn onder meer het federale anti-kankerplan en de uitgaven die de federale overheid doet 
in het kader van het grootstedenfonds. 
 
1. Worden wetten, decreten, verordeningen, besluiten, rondzendbrieven, beleidsbrieven en 

begrotingen van de federale overheid en van de andere gewest- en gemeenschapsregeringen in dit 
land door de departementen en/of agentschappen die onder de bevoegdheid van de minister 
ressorteren onderzocht op de aanwezigheid van mogelijke bevoegdheidsoverschrijdingen of -
conflicten? 

 
2. Zo ja, gebeurt deze screening systematisch?  
 

Is er een vaste medewerker of dienst verantwoordelijk voor de screening? Zo ja, welke? 
 
Met welke frequentie gebeurt het onderzoek? 

 
3. Is aan de screening een systematische rapportering aan de voogdijminister gekoppeld? Met welke 

regelmaat wordt desgevallend verslag uitgebracht aan de minister? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 105, Van Mechelen nr. 94, 

Vandenbroucke nr. 159, Anciaux nr. 102, Keulen nr. 85, Van Brempt nr. 151, Crevits nr. 363, 
Ceysens nr. 54 en Heeren nr. 163). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
AANVULLEND GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 105 van 30 januari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Dit is een gedeeltelijk aanvullend antwoord. Voor de bijdragen van de ministers Crevits en Ceysens 
wordt een derde aanvullend antwoord gegeven. 
 
Vlaams minister Anciaux 
 
CULTUUR – JEUGD – SPORT  
  
1. Het departement en de agentschappen die onder mijn bevoegdheid ressorteren volgen elk de regel-

geving en het regeringsbeleid van de federale overheid en de andere gewest- en gemeenschaps-
regeringen op voor zover dit relevant is voor hun bevoegdheden. Zo wordt bijvoorbeeld de 
analoge regelgeving betreffende subsidiëring van sportfederaties of van het sportbeleid van lokale 
besturen van de Franse of Duitstalige gemeenschap, alsook de analoge regelgeving betreffende 
sportschutters van de Franse of Duitstalige gemeenschap opgevolgd door BLOSO. Samenhangend 
volgt BLOSO ook de federale wapenwetgeving op. 

 
2. Deze screening gebeurt niet systematisch. De regelgeving wordt bijvoorbeeld opgevolgd op het 

ogenblik dat ze in het Belgisch Staatsblad bekendgemaakt wordt. Voor deze screening is geen 
vaste (in de zin van ‘niet wisselende’) medewerker of dienst verantwoordelijk, noch gebeurt dit 
onderzoek op vaste momenten. 

 
3. Als een relevante verandering in de regelgeving of in het beleid van de federale overheid en/of de 

andere gewest- of gemeenschapsregeringen gedetecteerd of een bevoegdheidsprobleem vast-
gesteld wordt, dan wordt hierover gerapporteerd aan de minister. Het is dus niet zo dat hierover 
periodiek op vaste en vooraf bepaalde tijdstippen gerapporteerd wordt. 

 
BRUSSEL 
 
Binnen de beleidscel Brussel gebeurt er geen systematische screening van beleidsbeslissingen van 
andere overheden op de aanwezigheid van mogelijke bevoegdheidsoverschrijdingen of conflicten. 
De cel Brussel is wel belast met de uitvoering van het decreet van 5 juli 1989 tot organisatie van het 
toezicht op de Vlaamse Gemeenschapscommissie.  
 
In het kader van het algemeen toezicht kunnen handelingen die de Vlaamse Gemeenschapscommissie 
of haar diensten stellen of de beslissingen die ze treffen als inrichtende macht inzake onderwijs, 
culturele en persoonsgebonden materies worden geschorst of vernietigd wanneer deze rechtsregels 
schenden of het algemeen belang schaden. 
 
Het bijzonder toezicht wordt beperkt tot vier welomschreven gevallen, met name; 

- de vaststelling van de jaarlijkse begroting van ontvangsten en uitgaven en het afsluiten van de 
jaarlijkse rekening van ontvangsten en uitgaven van de Vlaamse Gemeenschapscommissie; 

- De beslissingen inzake opdrachten voor aanneming van werken, leveringen of diensten 
waarvan de totale waarde zekere bedragen overschrijdt; 
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- de aanvaarding van schenkingen en legaten; 
- de vaststelling van de personeelsformatie en van het administratief en geldelijk statuut van de 

personeelsleden behorende tot de diensten van het college. 
 
Er is voor deze opdracht geen specifieke medewerker aangesteld. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 123 
van 18 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
“Vlaanderen in actie”   -   Kostprijs 
 
ViA (Vlaanderen in Actie) is een project van de Vlaamse Regering. Het doel van ViA is Vlaanderen 
tegen 2020 naar de top vijf van Europese regio's te leiden. 
 
1. Graag kreeg ik van de minister-president een volledig en gedetailleerd overzicht van alle kosten, 

verbonden aan de organisatie van en de communicatie rond dit project. 
 
2. Binnen dit overzicht ontving ik graag ook een gedetailleerd overzicht van de kosten verbonden aan 

de organisatie van het Slotforum in Hasselt op 20 januari 2009. 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 123 van 18 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Vlaanderen in Actie werd opgestart in 2006. De kosten verbonden aan organisatie en communicatie 
m.b.t. het project worden hierna opgelijst per jaar. 
 
2006 
Er was geen specifiek ViA-budget voorzien op begrotingsprogramma AL. 
De ViA-bestedingen gebeurden op basis van beschikbare kredieten op begrotingsartikel AL1211B 
(allerhande uitgaven i.v.m. algemene en/of gemeenschappelijke manifestaties, interne en externe 
communicatie) 
 
1) Lancering ViA- op 10 juli 2006 in Antwerpen: Organisatiekost 25.069,42 euro 
 
2) 1ste Sociaal Economisch forum op 21-12-2006 in Brussel: Organisatiekost: 63856,62 euro 
 
2007 
Er was 500000 euro ViA-budget voorzien op begrotingsartikel AL1220B 
 
Bestedingen: 

Promotie en Communicatie 
258.532.53 euro 

 
Website (ontwikkeling, implementatie) 100.516,86 
ontwikkeling en onderzoek logo en baseline ViA 18.803,4 
procesbegeleiding Via-forum 24.362,52 
ontwikkeling strategisch communicatieplan 23.731,73 
interactieve bevragingen 'positionering ViA' 50.761,92 
algemene promotie- en informatieproducten 34.611,01 
Communicatieondersteuning evenementen 5.745,09 
  
2de sociaal economisch forum 17-12-2007 in Brussel 121.645,02euro  
  

Totaal besteed 380.177,55euro  
 
2008 
 
Zie overzicht als bijlage, incl. gedetailleerd overzicht van de kosten verbonden aan de organisatie van 
het 3de ViA-forum op 20-01-2009 in Hasselt. 
 
BIJLAGE 
 
Budget Vlaanderen in Actie 2008 

 
Bijlage(n):  
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http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/123/antw.123.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 124 
van 20 februari 2009 
van FILIP DEWINTER 
 
 
 
VRT “Voor eens en voor altijd”   -   Vlaams Belang 
 
In de krant “Het Nieuwsblad” geeft de presentator van het nieuwe VRT-programma “Voor eens en 
voor altijd”, tekst en uitleg bij het desbetreffende programma. Hij laat weten dat het onder meer de 
bedoeling is om elke week een politicus uit te nodigen. 
 
Op de vraag “van álle partijen?” antwoordt hij, en ik citeer: “Je bedoelt het Vlaams Belang? Die partij 
nodig ik niet uit omdat het niet mag van de VRT”, einde citaat. 
 
1. Kan de minister-president bevestigen dat er op de VRT een verbod heerst om vertegenwoordigers 

van het Vlaams Belang uit te nodigen voor bepaalde programma’s? 
 
2. Waaruit bestaat dit verbod specifiek en wie heeft die beslissing bij de openbare omroep genomen? 
 
3. Voor welke VRT-programma’s is het verboden om politici van het Vlaams Belang uit te nodigen? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 124 van 20 februari 2009 
van FILIP DEWINTER 
 
 
 
De VRT hanteert al verschillende jaren een richtlijn over de aanwezigheid van politici in info- en 
entertainmentprogramma’s. Deze richtlijn geldt voor interne producties en producties van externe 
productiehuizen. 
 
De programmamakers zijn verantwoordelijk voor de toepassing van deze richtlijn. 
 
De richtlijn wordt in bijlage meegegeven. 
 
BIJLAGE 
 
Richtlijn VRT 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/124/antw.124.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 125 
van 20 februari 2009 
van SVEN GATZ 
 
 
 
TV Brussel   -   Digitale verspreiding 
 
Een van de gevolgen van het nieuwe mediadecreet, dat in de eerstvolgende weken aan het parlement 
zal worden voorgelegd, is dat regionale televisie ook via het hele digitale netwerk verspreid kan 
worden.  
 
Dit is ook goed nieuws voor een regionale zender als TV Brussel in het bijzonder, die daarmee ook 
buiten het Brusselse Hoofdstedelijke gewest kijkers kan bedienen, met name natuurlijk de inwoners 
van de Vlaamse Rand. De twee grote Vlaamse kabelmaatschappijen, Telenet en Belgacom, zouden 
daartoe TV Brussel moeten opnemen in hun basispakket, net zoals alle andere regionale zenders. 
 
Net zo voor de DVB-T signalen (Digital Video Broadcast Terrestrial – digitale signalen via de ether) 
die nu door het VRT-Norkring zenderpark worden verspreid. Een deel van de frequenties wordt niet 
verkocht aan de verschillende operatoren, maar zal dienen voor de gratis verspreiding van de publieke 
omroep. Aangezien ook regionale zenders in bepaalde mate gesteund worden door de overheid, 
zouden zij deel moeten uitmaken van dat deel van de gratis frequenties.  
 
Er is overigens een probleem met digitale televisie, dat tot kafkaiaanse situaties leidt: vele zenders, 
zoals VRT, VTM, TV Brussel en RTV, zenden uit met ondertitels, voornamelijk het Nederlands voor 
doven en slechthorenden. Bij TV Brussel komen daar bovendien Franse en Engelse vertalingen bij. De 
zenders krijgen hiervoor subsidies uit de begroting Media van de Vlaamse Gemeenschap, voor 
ongeveer een miljoen euro. 
 
Nu blijkt dat de verschillende kabelmaatschappijen (in Vlaanderen Telenet en Belgacom, in Brussel 
Telenet, Belgacom, VOO en Numericable) verschillende standaarden in soft- en hardware in hun 
digitale boxen gebruiken, waardoor deze ondertiteling niet wordt weergegeven. Het is technisch 
onmogelijk voor de betrokken zenders om voor alle standaarden een verschillend signaal uit te zenden. 
Met een continue technologische ontwikkeling bij deze digitale boxen is het voor deze zenders 
overigens niet haalbaar om deze evolutie telkens bij te benen. Het is duidelijk dat dit geen hoge 
prioriteit heeft bij de kabelmaatschappijen die vooral commerciële motivaties hebben. Met als gevolg 
dat slechts een fractie van de aangesloten kijkers deze ondertiteling kunnen volgen. Het overheidsgeld 
wordt daardoor voor een deel nutteloos uitgegeven, terwijl een zender als TV Brussel zegt dat hij heel 
wat kijkers heeft verloren, omdat deze zender geen meerwaarde meer biedt voor meertalige kijkers. 
 
1. Kan de minister-president, ook bevoegd voor Media, bevestigen dat met de invoering van het 

nieuwe mediadecreet regionale televisie, ook die van de Vlaamse Gemeenschap in Brussel, overal 
in Vlaanderen digitaal te bekijken zal zijn? 
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2. Wat zijn de plannen van de minister-president, ook als bevoegd minister voor Media met de gratis 
frequenties van de DVB-T signalen in Vlaanderen? Zullen ook regionale televisiezenders, 
waaronder die van de Vlaamse Gemeenschap in Brussel, daartoe kunnen behoren? 

 
3. Wat de ondertiteling met het Nederlands voor doven en slechthorenden en met het Frans en het 

Engels betreft, zoekt de minister-president, naar een oplossing? Welke scenario’s worden 
overwogen? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 125 van 20 februari 2009 
van SVEN GATZ 
 
 
 
1. Krachtens artikel 164 tweede lid van het nieuwe mediadecreet mogen de regionale televisie-

omroeporganisaties ook buiten het eigen zendgebied uitzenden of uitgezonden worden, als die 
binnen een digitaal pakket worden aangeboden. 

 
 Voor wat betreft de dienstenverdelers is deze bepaling opgenomen in artikel 182, §3, 1° voor de 

must-carry netwerken en 183, lid 1, 2° voor de may-carry netwerken. 
 
 Het is dus inderdaad zo dat regionale omroeporganisaties die in een digitaal pakket zijn 

opgenomen overal in Vlaanderen te bekijken zijn als de dienstenverdeler dit in zijn aanbod ter 
beschikking stelt. 

 
2. De digitale frequenties, die vrijkomen ten gevolge van de analoge switch-off, zullen naar de markt 

gebracht worden via een vergelijkende toets. De procedures en wetgeving dienaangaande zijn 
uitgewerkt en binnenkort zal ook de oproep in het Staatsblad verschijnen waarmee de kandidaten 
gevraagd zal worden hun dossier in te dienen. 

 
 Eenmaal de frequenties toegekend door de Vlaamse Regulator voor de Media zal het de netwerk-

operator met deze frequenties zijn die, al dan niet zelf, al dan niet via dienstenverdelers, de 
omroepsignalen zal verspreiden. 

 
 Of ook de regionale omroeporganisaties verspreid zullen worden via deze nieuwe operator zal 

afhangen van de roll-out van het netwerk van die operator en de omroepdiensten die hij zelf of via 
een dienstenverdeler zal verspreiden. Maar ook hier geldt dat de regionale omroepen verspreid 
mogen worden binnen een digitaal pakket. 

 
3. Aangaande uw derde vraag met betrekking tot de ondertiteling voor doven en slechthorenden heb 

ik contact opgenomen met zowel Telenet, Belgacom als Numéricable. 
 
 Belgacom meldt me dat er geen specifieke klachten haar bekend zijn rond ondertiteling. 
 
 Zowel Telenet als Numéricable geven echter wel aan dat er men specifiek voor TV Brussel zoekt 

naar nieuwe oplossingen om inderdaad mogelijke conflicten tussen ondertiteling voor doven en 
slechthorenden en ondertiteling voor vertaling te laten coëxisteren. Meer specifiek wordt gewerkt 
rond de technologie van DVB-ondertiteling, die beter aangepast is aan het digitale platform. 

 
 De omroepen zijn dus zelf bezig samen met de dienstenverdelers om de ondertiteling in drie talen 

voor TV Brussel uit te werken. Ik zie dan ook de noodzaak niet in om hier momenteel in tussen te 
komen. 

 
Specifiekere input van Belgacom  
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Er zijn Belgacom geen klachten bekend van zenders over de kwaliteit van de teletekst op haar 
platform. Belgacom geeft het teletekstsignaal, dat zij doorkrijgt van (openbare) zenders, ook 
standaard door.  
In de vraag is er sprake van “technologische evolutie” die het moeilijk zou maken voor regionale 
zenders om deze dienst te verlenen op de verschillende platformen. 
Voor teletekst (en dus teletekst ondertiteling), die een standaard is die al een lange tijd bestaat 
voor analoge televisie en die op gelijkaardige wijze is overgenomen in het digitale platform van 
BelgacomTV zijn er ons geen problemen bekend. 
Zoals blijkt uit onderstaand overzicht hebben alle Vlaamse omroepen teletekst en de meeste ook 
teletekst ondertiteling.  
Belgacom verzorgt sinds kort ook teletekst op HD zenders (één, Ketnet/Canvas en VTM). 
Belgacom vond immers, op vraag van de omroepen, een oplossing om teletekst (dat in oorsprong 
verbonden was met het standaard definition televisiesignaal) toch ter beschikking te stellen van de 
HD kijkers. 
Zie hier de Vlaamse Zenders met teletekst (en teletekst ondertiteling) die in principe 
beschikbaar zijn op het Belgacom TV platform: 

 
ZENDER TXT ONDERTITELING 

2 BE ok  
ATV ok NL 888 

AVS G/Oud ok NL 888 
Één ok NL 888 

één HD ok NL 888 
Focus ok NL 888 
Jim ok  

Kanaal Z ok  
Ketnet/Canvas ok NL 888 

Ketnet/Canvas HD ok NL 888 
RingTV ok EN 886 - F 887 - NL 888 

ROB ok NL 888 
RTV KN/KW/M ok NL 888 

TV Brussel ok EN 887 - NL 888 - F 889 
TV Limburg ok NL 888 

TV Oost ok NL 888 
vijfTV ok  
Vitaya ok  
VT4 ok  
VTM ok NL 888 

VTM HD ok NL 888 
WTV ok NL 888 

 
Specifieke info voor wat Telenet betreft 
Telenet stelt altijd ondertiteling via teletekst te ondersteunen, zowel in analoog als digitaal. 
Specifiek voor "TV Brussel" is dit actief voor de 3 talen. 
Momenteel zijn we samen met "TV Brussel" een en ander aan het opzetten voor de nieuwe manier 
van ondertiteling mogelijk te maken in het digitale domein namelijk "DVB Subtitling". 
 
Specifieke info voor wat Coditel en Numericable betreft 
Er bestaat verschillende manieren om in digitaal ondertitels op het Tv scherm weer te geven. 
- Via Teletekst: dit is niet genormaliseerd en geeft problemen indien (1) de decoder dit niet 

goed behandeld of (2) de parameters aan de bron verkeerd zijn 
- Via DVB: dit is een Europese norm en mag geen probleem zijn voor de europese decoders 
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Numéricable geeft toe dat er inderdaad soms problemen zijn met teletekstondertitels van bepaalde 
kanalen. Er zijn tenminste 3 normen mogelijk. Bepaalde normen werken maar dan moet de 
teletekst via de afstandsbediening van een televisie worden bestuurd. Anderen normen werken 
gewoonweg niet in digitaal.  
Bovendien werkt teletekst nooit indien de televisie via een hdmi kabel aan de decoder verbonden 
wordt. Aangezien hdmi op termijn alle decoders zal verbinden is dus een teletekst gebaseerd 
oplossing voor ondertitels sterk af te raden. 
DVB-ondertitels werken integendeel in alle gevallen en worden gemakkelijk via een knop op 
afstandsbediening bestuurd. Deze norm wordt volledig door Numericable ondersteund en laat 
vandaag reeds toe tal van buitenlandse kanalen (SciFi,…) van Nederlandstalige ondertitels te 
voorzien. 
Omtrent TV Brussel, hebben we begrepen dat ze naar DVB-ondertitels zullen gaan, wat we zeer 
positief vinden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 126 
van 25 februari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Invoering kilometerheffing   -   Stand van zaken 
 
Op 19 december 2008 besliste de Vlaamse Regering het standpunt van de ambtelijke werkgroep 
inzake de invoering van de kilometerheffing als voorlopig standpunt aan te nemen.  
 
In dat standpunt vinden we onder meer het volgende terug: “Het concept van kilometerheffing is 
moeilijk te verzoenen met de belastbare materies waarin de Bijzondere Financieringswet (BFW) 
voorziet. Een wijziging van de BFW lijkt onafwendbaar. Indien een aanpassing van de BFW niet 
gerealiseerd is medio 2009, is de realisatie van de kilometerheffing in 2011 zo goed als onmogelijk” 
(p.14). 
 
1. Is de wijziging van de BFW medio 2009  nog realistisch ? Lijdt de realisatie van de 

kilometerheffing onder het mislukken van de communautaire dialoog? Is deze problematiek al 
geagendeerd op overlegcomité? 

 
2. Is de invoering van kilometerheffing vanaf begin 2012 nog realistisch? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 126 van 25 februari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Er wordt momenteel tussen de verschillende gewesten verder onderhandeld om te komen tot een 
gemeenschappelijke visie rond de invoering van een kilometerheffing voor vrachtwagens. Eén van de 
aspecten waarover een akkoord moet worden gevonden is inderdaad een aanpassing van de Bijzondere 
Financieringswet. Die wijziging is noodzakelijk omdat de Vlaamse regering van oordeel is dat men de 
kilometerheffing best invoert als een oneigenlijke belasting. Deze werkwijze laat immers toe dat de 
kilometerheffing als beroepskost kan worden beschouwd op niveau van de aftrek van de (federale) 
vennootschapsbelasting. Op die manier wordt de concurrentiepositie van de transportsector gevrij-
waard, een premisse die de Vlaamse Regering steeds voorop heeft gesteld. 
 
Gezien het intergewestelijk overleg nog volop aan de gang is en verloopt in een constructieve sfeer, 
ben ik ervan overtuigd dat er omtrent een aantal belangrijke aspecten van de kilometerheffing voor 
vrachtwagens nog een akkoord kan worden afgesloten tijdens de komende maanden. Ik vind het 
trouwens van primordiaal belang dat het intergewestelijk overleg blijft doorgaan omdat het project 
sowieso legislatuuroverschrijdend is. Het stellen van deadlines beschouw ik dan ook als een zaak van 
tweede orde. De primaire betrachting is om te komen tot een goed en maatschappelijk breed gedragen 
voorstel. In die optiek heb ik ook in navolging van de goedkeuring van de voorlopige standpuntnota 
door de Vlaamse regering op 19 december, het dossier voor advies aan de Mobiliteitsraad over-
gemaakt. Ik verwacht het advies van de MORA tegen 31 maart 2009. Zonder mij te willen vastpinnen 
op een concrete einddatum, ga ik ervan uit dat deze Vlaamse Regering nog belangrijke stappen zou 
moeten kunnen zetten: met name, op basis van het advies van de Mora en het samenwerkingsakkoord 
met de gewesten te komen tot een voorstel van implementatieschema van de kilometerheffing, dat 
vervolgens door de volgende Vlaamse Regering zal moeten worden uitgerold. 
 
Het intergewestelijk overleg rond de invoering van een kilometerheffing heeft nooit enige link gehad 
met de communautaire dialoog en is er in die zin ook nooit door beïnvloed geweest. De problematiek 
is nog niet geagendeerd op het overlegcomité. 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 127 
van 25 februari 2009 
van PIET DE  BRUYN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Vervoermiddel 
 
Vlaanderen staat als deelstaat voortdurend in rechtstreeks contact met andere staten en deelstaten. Op 
verschillende niveaus vindt dan ook geregeld overleg plaats. Waar nuttig en nodig worden 
persoonlijke ontmoetingen georganiseerd tussen (top)ambtenaren, kabinetsmedewerkers en tussen de 
ministers zelf. 
 
Voor de verplaatsingen kan een beroep worden gedaan op een aantal transportmiddelen. Zo kan er 
naast het gebruiken van (dienst)wagens ook gekozen worden voor de trein, het vliegtuig of voor nog 
andere vormen van (collectief) vervoer. Het spreekt voor zich dat de ecologische voetafdruk niet gelijk 
is voor deze verschillende vormen van transport. 
 
In de Beleidsbrief Bestuurszaken 2008-2009 (Stuk 1910 – Nr. 1) wordt verwezen naar het nieuwe 
raamcontract voor dienstvoertuigen dat recentelijk werd afgesloten. Door enerzijds voor elk perceel 
een minimale ecoscore vast te leggen en anderzijds een betere ecoscore positief te waarderen bij de 
evaluatie van aangeboden voertuigen, werd een duidelijke stijging betreffende de 
milieuvriendelijkheid van de gekozen voertuigen gerealiseerd. 
 
In het kader van de noodzaak tot het reduceren van de uitstoot van fijn stof en CO², het aanpakken van 
de verkeerscongestie en het streven naar het verkleinen van de individuele ecologische voetafdruk, 
blijft de keuze voor een van de bovenvermelde transportvormen niet zonder gevolgen. 
 
Welke criteria hanteert de minister voor de keuze van het transportmiddel voor zichzelf en haar/zijn 
kabinetsmedewerkers bij een verplaatsing naar het buitenland? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 127, Van Mechelen nr. 118, 

Vandenbroucke nr. 204, Anciaux nr. 127, Keulen nr. 134, Van Brempt nr. 190, Heeren nr. 192, 
Crevits nr. 462, Ceysens nr. 66).  

 



-34-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 127 van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Inzake buitenlandse dienstreizen is het kabinetspersoneel onderworpen aan de bepalingen opgenomen 
in de "Omzendbrief inzake reis- en dagvergoeding voor buitenlandse reizen" (ref. 
DVO/BZ/P&O/2007/7 en DVO/BZ/P&O/2008/4).  In punt I.4.2 van deze omzendbrief wordt inzake 
de keuze van het vervoermiddel bepaald dat in principe het goedkoopste vervoermiddel wordt gekozen 
dat het personeelslid zo snel mogelijk naar zijn bestemming brengt. Hierbij wordt voorrang gegeven 
aan het openbaar vervoer en wordt rekening gehouden met de bereikbaarheid, de frequentie en de 
tijdsduur van de verplaatsing. 
Deze criteria worden door elke minister gehanteerd bij de uiteindelijke keuze van het vervoermiddel 
voor de buitenlandse dienstverplaatsing van zichzelf en haar/zijn kabinetsmedewerker. 
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Vraag nr. 128 
van 27 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Study in Flanders   -   Evaluatie 
 
Op 15 mei 2008 werd het project Study in Flanders officieel gelanceerd. Het project bestaat uit een 
samenhangend geheel van folders, een tentoonstellingsstand, een website en een brochure. Zo blijkt 
althans uit het persbericht dat op 15 mei 2008 werd verspreid. Doelstelling van het project is het 
promoten van het studeren in Vlaanderen. Het project werd voorgesteld door toenmalig minister Geert 
Bourgeois, bevoegd voor Buitenlands Beleid en door minister Frank Vandenbroucke, bevoegd voor 
Onderwijs. 
 
Minister Vandenbroucke verwees in zijn commentaar tijdens de persvoorstelling naar de positieve 
gevolgen van studentenmobiliteit en toenmalig minister Bourgeois wees naar studenten en docenten 
als een belangrijke doelgroep om in het buitenland een positief beeld over Vlaanderen te versterken. 
 
1. Hoe evalueert de minister de gevoerde campagne Study in Flanders? 
 
2. Waar en wanneer en naar aanleiding van welke gebeurtenis was Study in Flanders in het 

buitenland aanwezig met de tentoonstellingsstand? 
 
3. Hoe gebeurt de verspreiding van de flyers en de brochure? 
 
4. Worden de bezoekersaantallen van de website geregistreerd? Uit welke landen komen de 

bezoekers? Is er een samenhang waar te nemen tussen het aantal websitebezoekers uit een bepaald 
land en de fysieke aanwezigheid met de tentoonstellingsstand? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Peeters (vraag nr. 128) en Vandenbroucke 

(nr.205). 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 128 van 27 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Er zal een gecoördineerd antwoord verstrekt worden door Vlaams minister Vandenbroucke. 
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Vraag nr. 129 
van 27 februari 2009 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
Catering Vlaamse overheid   -   Kostprijs 
 
Sinds Beter Bestuurlijk Beleid (BBB) staat het IVA (intern verzelfstandigd agentschap) Facilitair 
Management in voor de horizontale dienstverlening inzake catering in de Vlaamse overheid. De 
klanten van het IVA (departementen, agentschappen, kabinetten, Vlaamse adviesraden, …) kunnen er 
terecht voor advies, coördinatie en uitvoering van cateringopdrachten. 
 
Omtrent catering binnen de Vlaamse overheid stel ik de minister graag de volgende vragen. 
 
1. Wat is de huidige jaarlijkse totale kostprijs van de volledige cateringvoorziening in de 

verschillende departementen, agentschappen, kabinetten en adviesraden (BBB-structuur)?  
 
      Welk deel van die jaarlijkse kostprijs besteden de entiteiten aan cateringdienstverlening door het 

IVA Facilitair Management? Met andere woorden, hoeveel betalen de entiteiten jaarlijks aan het 
IVA voor cateringdienstverlening? Graag een overzicht per entiteit. 

 
2. Wat zijn de huidige jaarlijkse werkingskosten en personeelskosten van de cateringdienstverlening 

door het IVA Facilitair Management? 
 
3. Wat is vandaag de gemiddelde kostprijs per maaltijd in een restaurant van de Vlaamse overheid en 

hoeveel wordt per maaltijd bijgepast door de overheid? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 129 van 27 februari 2009 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
1. Momenteel worden centraal geen gegevens verzameld over de totale kostprijs van catering bij 

departementen, agentschappen, kabinetten of adviesraden. 
 
De besteding per entiteit aan cateringdienstverlening van het Agentschap voor Facilitair 
Management (AFM) vindt u in het overzicht als bijlage 1. Het totaal voor 2008 bedraagt €732.478. 
Deze gefactureerde dienstverlening omvat catering bij vergaderingen en speciale aanvragen. 

 
2. Voor de begroting 2009 werden voor de operationele exploitatie van de cateringdienstverlening 

volgende bedragen goedgekeurd voor de DAB Catering: €5.317.000 personeelskrediet, 
€3.766.000 werkingsmiddelen en €50.000 investeringskosten. In totaliteit bedraagt dit dus 
€9.133.000. 

 
3. Voor een volledige maaltijd (soep, hoofdgerecht, dessert) betaalt de klant momenteel €5. Bepaalde 

producten, zoals broodjes (€1 of €1,2), saladbar (€0,6 of €1) en desserten (€0,4) worden apart 
verkocht. De kosten die de DAB Catering van het AFM betaalt, kunnen opgedeeld worden in 
voedingskost, materiaalkost en personeelskost. Er kan evenwel niet berekend worden hoeveel de 
Vlaamse overheid per maaltijd bijpast, aangezien alle kosten gedeeltelijk toe te wijzen zijn aan de 
middagmalen, maar ook aan gratis koffie (en toebehoren), catering bij vergaderingen en speciale 
aanvragen.. 

 
BIJLAGE 
 
Overzicht van de besteding aan de cateringdienstverlening van het Agentschap voor Facilitair 
Management.  
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/129/antw.129.bijl.001.xls 
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Vraag nr. 130 
van 27 februari 2009 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
VITO Mol   -   Uitbreidingsmogelijkheden 
 
Het VITO, Vlaams Instituut voor Technologisch Onderzoek, is gevestigd in Mol en deelt in grote mate 
dezelfde site met het SCK (Studiecentrum voor Kernenergie). Reeds geruime tijd is er een probleem 
wat de zonevreemdheid betreft. Het gaat hier immers om een gebied bestemd voor nucleaire 
activiteiten.  
 
Aan de overkant van de Boeretang en ten zuiden van het kanaal Herentals-Bocholt bevindt zich een 
industriezone waar onder andere Balmat en een kolencentrale van Electrabel gelegen zijn. De 
Balmatsite wordt momenteel gesaneerd (asbestvervuiling) en de kolencentrale wordt eind dit jaar 
stilgelegd. 
 
Op 13 februari sprak de minister-president een feestrede uit voor het VKW in Turnhout en lanceerde 
daar het plan om de bewuste industriezone te gebruiken om er technologiebedrijven te huisvesten. Of 
als uitbreidingsmogelijkheid voor VITO. Of om nieuwe initiatieven in het kader van de 
milieutechnologie te ontwikkelen. 
 
De plannen van de minister-president komen tegemoet aan de verzuchtingen van de streek. 
 
1. Op welke beslissingen baseerde de minister-president die uitspraken? 
 
2. Zijn er afspraken gemaakt met de eigenaars van deze terreinen? 
 
3. Is VITO betrokken bij deze plannen? 
 
4. Wie gaat de aankopen doen? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 130 van 27 februari 2009 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
Tijdens een toespraak naar aanleiding van de Nocturne VKW Kempen op 13 februari heb ik 
stilgestaan bij de sanering van de Balmatt-site in Mol-Donk via Site Ontwikkeling Vlaanderen (SOV), 
een dochtermaatschappij van de Vlaamse Milieuholding. Die week maandag werden immers de 
asbest-cleaning en de afbraak van de gebouwen afgerond en voorlopig opgeleverd. Eveneens werd 
aangekondigd dat de bodemsanering nog dit voorjaar door OVAM zal starten. Aan het einde van de 
werken, zal deze sanering ca. 18 miljoen euro gekost hebben. 
 
Ik heb ook meegedeeld dat VITO, op haar Raad van Bestuur van 10 maart de overname van de 
vennootschap SOV op haar agenda zal brengen met de intentie om de voormalige Balmatt-terreinen te 
verwerven, dit in functie van de realisatie van haar nieuwe hoofdkwartier. Het spreekt voor zich dat de 
overname en de daaraan gekoppelde modaliteiten zaken zijn, die verder kunnen geregeld worden 
tussen SOV en VITO. 
Tegelijkertijd werd verwezen naar de door Electrabel zelf aangekondigde sluiting van de steenkool-
centrale, die paalt aan de Balmatt-site, en die een eventuele opportuniteit zou kunnen vormen om de 
Kempen uit te bouwen tot een kennisregio voor duurzame milieu- en energietechnologie, zoals ook 
geformuleerd in het streekpact. 
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Vraag nr. 132 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Permanente EU-vertegenwoordiging  -   Detacheringen (2) 
 
Uit het overzicht dat de minister-president verstrekte van de ambtenaren die aan de Vlaamse 
Vertegenwoordiging binnen de Belgische Permanente Vertegenwoordiging bij de Europese Unie 
werden gedetacheerd door de verschillende vakdepartementen van de Vlaamse overheid (mijn 
schriftelijke vraag nr. 107 van 30 januari 2009), blijkt dat er wat Onderwijs en Vorming betreft, 
slechts een deeltijdse attaché werd toegewezen. 
 
Kan de minister preciseren of het de bedoeling is om daar alsnog iemand voltijds te voorzien, dan wel 
of een deeltijdse detachering voldoende wordt geacht ? 
 
N.B.: Gelijkaardige vragen werden gesteld aan de ministers Peeters (vraag nr. 132), Van Mechelen 

(nr. 120) en Vandenbroucke (nr. 210). 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 132 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Het antwoord zal verstrekt worden door Vlaams minister Vandenbroucke.  
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Vraag nr. 135 
van 9 maart 2009 
van ANDRÉ VAN NIEUWKERKE 
 
 
 
Vuurtoren Blankenberge   -   Bestemming   -   Zeemuseum 
 
Het Zeegenootschap kreeg in 1994 de toestemming om in het vuurtorengebouw in Blankenberge een 
zeemuseum op te richten. Het loodswezen stelt de lokalen gratis ter beschikking. Het Zeegenootschap 
houdt de ruimtes netjes en staat in voor de toegankelijkheid voor het publiek. 
 
Op 23 februari 2009 ontving het Zeegenootschap een schrijven van de DAB Vloot dat vanaf heden het 
niet langer toegestaan is dat de vuurtoren open staat voor het publiek en dat tegen 1 juni 2009 alle 
ruimtes leeggemaakt moeten worden met het oog op de nodige aanpassingswerken. DAB Vloot stelt 
daarbij dat eerst alles moet worden ontruimd vooraleer een inventaris kan worden opgemaakt van de 
noodzakelijke werken. Aan de buitenkant van de vuurtoren is alles in orde. 
 
Het Zeegenootschap had vorig jaar nog een vergadering met de DAB Vloot waarbij enkel sprake was 
van een aantal bijkomende voorwaarden om het gebouw te gebruiken: er moest een vzw opgericht 
worden; er mochten geen huisdieren gehouden worden en in een tweetal ruimtes moest de 
zeevaartpolitie een onderkomen krijgen. 
 
Het Zeegenootschap is nu dan ook ten zeerste ongerust. 
 
1. Het lijkt erop dat het Zeegenootschap en dus het Zeemuseum definitief uit de vuurtoren wordt 

gezet (cfr. aangetekend schrijven van 23 februari 2009 i.p.v. overleg). 
 

Is dit al dan niet het geval? 
  
2. Waarom krijgt het Zeegenootschap, vooral vrijwilligers, niet rustig de tijd om de waardevolle 

collectie tijdelijk op een andere locatie onder te brengen? Waarom die haast? Waarom geen 
overleg? Waarom 1 juni 2009? 

 
3. Zal aan het Zeegenootschap in juni 2009 kunnen worden meegedeeld wanneer het zijn collectie 

opnieuw in de vuurtoren kan onderbrengen? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 135 van 9 maart 2009 
van ANDRÉ VAN NIEUWKERKE 
 
 
 
De problematiek rond de vuurtoren van Blankenberge en de toekomstige bestemming ervan is een 
dossier dat bij de administratie van zeer nabij wordt gevolgd en zeker niet nieuw is, integendeel. Het is 
inderdaad zo dat al sinds juni 2008, als gevolg van een klacht die bij de administratie terecht kwam via 
de stad Blankenberge, al verschillende gesprekken zijn gevoerd met zowel het Zeegenootschap als met 
de stad Blankenberge.  
 
Als gevolg van die klacht en op basis van de verschillende gesprekken die gevoerd werden met zowel 
de stad Blankenberge als de vertegenwoordigers van het Zeegenootschap (alle bestuursleden werden 
persoonlijk geïnformeerd over de problematiek), werden een aantal maatregelen afgesproken.  
 
Een gezamenlijke audit vanwege de preventiedienst van de Vlaamse overheid en de beheerder van het 
gebouw (VLOOT) heeft duidelijk gemaakt dat er in het kader van de veiligheid van de bezoekers, 
enkele dringende veiligheidswerkzaamheden en een belangrijke interne opfrissing van de vuurtoren 
nodig waren. 
 
1. Het feit dat er een tweetal ruimtes vrijgemaakt zouden moeten worden voor de scheepvaartpolitie, 

is onbekend bij de administratie. Het is evenmin zo dat er beslist zou zijn om het Zeemuseum 
definitief uit de vuurtoren te zetten. Integendeel, er zijn op dit ogenblik geen indicaties om te 
stellen dat het Zeemuseum na de nodige veiligheids- en opfrissingswerken, niet opnieuw terug in 
de vuurtoren kan gehuisvest worden. Er zijn voorafgaand regelmatig contacten geweest met alle 
bestuursleden van het Zeegenootschap, zowel ter gelegenheid van een aantal overlegmomenten als 
per brief en telefonisch. Het is ook zo dat zowel de noodzaak tot het nemen van een aantal 
maatregelen die al eerder ter sprake waren gekomen, als de maatregelen die voortvloeiden uit de 
audit, deze vooraf aangekondigd en toegelicht werden aan alle bestuursleden van de vereniging. 
Deze aankondiging en toelichting werd dan inderdaad bevestigd met een aangetekend schrijven, 
waarvan sprake in de vraagstelling. 

 
2. Uit de gezamenlijke audit begin dit jaar bleek dat er een aantal dringende maatregelen nodig 

waren om de veiligheid van de bezoekers te kunnen garanderen. Toegang tot de vuurtoren voor 
bezoekers werd hierdoor onmogelijk. Om zo snel mogelijk duidelijkheid te krijgen over het toe-
komstige gebruik van de vuurtoren en over de mogelijkheid om de vuurtoren opnieuw 
toegankelijk te stellen voor bezoekers, heeft VLOOT geoordeeld dat best zo snel mogelijk wordt 
overgegaan tot het uitvoeren van de nodige veiligheidswerken (in combinatie met opfrissings-
werken) – werken zoals vooraf aangekondigd en toegelicht en later bevestigd met een aangetekend 
schrijven. Intussen zijn er verdere contacten geweest met het Zeegenootschap, o.a. met het oog op 
een tijdelijke oplossing voor de verhuis van de collectie. Luidens het Zeegenootschap kon de 
collectie binnen een periode korter dan 3 maanden verplaatst worden. Op basis van deze 
informatie heeft VLOOT ruim 3 maand tijd gegeven aan het Zeegenootschap om de collectie te 
verplaatsen. De tijdelijke verhuis zal mee ondersteund worden, zowel door de stad Blankenberge 
als door VLOOT. 
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3.  Zodra de vuurtoren ontruimd is (in principe dus in juni 2009), zal er zicht zijn op de werken die 
moeten aanbesteed worden o.a. met betrekking tot die dringende veiligheidsmaatregelen. Intussen 
is ook gebleken dat de inventarisatie van de collectie eveneens een belangrijke factor zal zijn 
waarmee rekening zal moeten gehouden worden. Deze inventaris zal immers ook tijd vergen. De 
stad Blankenberge en het Zeegenootschap werken echter samen om dit efficiënt te laten verlopen. 
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Vraag nr. 136 
van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
TV Brussel   -   Ondertiteling 
 
TV Brussel heeft zich tot doel gesteld slechthorenden en anderstaligen (Franstaligen, niet-E.U.-, EU-
inwoners, e.d.) te bereiken, om deze groepen te betrekken bij het rijke Vlaamse cultureel en sociaal 
leven in Brussel. 
 
Daarom heeft TV Brussel zwaar geïnvesteerd in een ondertitelingsprogramma (m.b.v. financiële steun 
van de Vlaamse Regering), waardoor Franse en Engelse (voor de anderstaligen) en Nederlandstalige 
(voor de slechthorenden) ondertitels kunnen verschijnen bij de programma’s van TV Brussel. 
 
Ik verneem echter dat deze ondertitels soms niet worden doorgegeven door de digitale boxen van de 
verschillende kabelaanbieders. Hiermee wordt een interessant initiatief om slechthorenden en 
anderstaligen meer te betrekken tot het Vlaams leven in Brussel bemoeilijkt. Een investering van de 
Vlaamse Gemeenschap gaat hiermee deels verloren.  
 
Nochtans was één van de prioriteiten in deze legislatuur de ondertiteling van Nederlandstalige 
televisieprogramma’s voor mensen met een auditieve handicap. Hiervoor heeft de minister onder 
andere ook ruime financiële middelen vrijgemaakt om de regionale omroepen hierin te ondersteunen. 
In de laatste Beleidsbrief Media staat er hierover onder meer: “Voor de regionale omroepen is er ook 
in 2009 een subsidie van 2.185.000 euro gepland, waarvan 525.000 euro om te investeren in 
gespecialiseerde medewerkers om programma’s te ondertitelen ten behoeve van doven en 
slechthorenden.” De minister verbindt aan dit bedrag een steekproef om na te gaan of de ondertiteling 
van nieuwsuitzendingen wel degelijk plaatsvindt. De uitbetaling van de tweede schijf van de subsidie 
wordt hier zelfs aan gekoppeld.  
 
1. Is de minister op de hoogte van deze problematiek? Kan hij meedelen of andere (regionale) 

zenders met hetzelfde vraagstuk worstelen? 
 
2. Welke verklaring geven de kabelaanbieders voor het feit dat de ondertitels niet (kunnen) 

verschijnen via hun kanalen?  
 
3. Over welke mogelijkheden beschikt de minister om een correcte ondertiteling te verkrijgen? 
 
4. Welke stappen heeft hij genomen? Legt de minister of zijn administratie contacten met de 

betrokken bedrijven om het probleem aan te kaarten? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 136 van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1.  Uiteraard ben ik op de hoogte van de problematiek. Zoals u zelf aangeeft, ondersteunt de Vlaamse 

Regering in aanzienlijke mate de toepassingen voor ondertiteling op de regionale televisie-
omroepen. Het is ook normaal dat wordt nagegaan dat dit geld goed besteed wordt en het resultaat 
van deze subsidie letterlijk zichtbaar moet zijn. Dat geldt voor alle regionale televisieomroepen, 
zonder onderscheid. 

 
 Problemen met de ondertiteling treffen niet enkel TV Brussel. Ook andere regionale televisie-

omroepen hebben soms te kampen met technische mankementen. Bij TV Brussel is de technische 
uitdaging uiteraard nog net iets groter, in die zin dat deze zender een ondertiteling in drie talen 
aanbiedt. 

 
2.  Ik heb de problematiek aangekaart bij zowel Telenet, Belgacom als Numéricable.  
 
 Belgacom meldt me dat haar geen specifieke klachten bekend zijn rond ondertiteling. 
 
 Zowel Telenet als Numéricable geven echter wel aan dat er men specifiek voor TV Brussel zoekt 

naar nieuwe oplossingen om inderdaad mogelijke conflicten tussen ondertiteling voor doven en 
slechthorenden en ondertiteling voor vertaling te laten coëxisteren. Meer specifiek wordt gewerkt 
rond de technologie van DVB-ondertiteling, die beter aangepast is aan het digitale platform.  

 
 De omroepen zijn dus zelf bezig samen met de dienstenverdelers om de ondertiteling in drie talen 

voor TV Brussel uit te werken. Ik zie dan ook de noodzaak niet in om hier momenteel in tussen te 
komen.  

 
 Specifiekere input van Belgacom  

Er zijn Belgacom geen klachten bekend van zenders over de kwaliteit van de teletekst op haar 
platform. Belgacom geeft het teletekstsignaal, dat zij doorkrijgt van (openbare) zenders, ook 
standaard door.  
In de vraag is er sprake van “technologische evolutie” die het moeilijk zou maken voor 
regionale zenders om deze dienst te verlenen op de verschillende platformen. 
Voor teletekst (en dus teletekst ondertiteling), die een standaard is die al een lange tijd bestaat 
voor analoge televisie en die op gelijkaardige wijze is overgenomen in het digitale platform 
van BelgacomTV zijn er ons geen problemen bekend. 
Zoals blijkt uit onderstaand overzicht hebben alle Vlaamse omroepen teletekst en de meeste 
ook teletekst ondertiteling.  
Belgacom verzorgt sinds kort ook teletekst op HD zenders (één, Ketnet/Canvas en VTM). 
Belgacom vond immers, op vraag van de omroepen, een oplossing om teletekst (dat in 
oorsprong verbonden was met het standaard definition televisie signaal) toch ter beschikking 
te stellen van de HD kijkers. 
 
Zie hier de Vlaamse Zenders met teletekst (en teletekst ondertiteling) die in principe 
beschikbaar zijn op het Belgacom TV platform: 
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ZENDER TXT ONDERTITELING 

2 BE ok  
ATV ok NL 888 

AVS G/Oud ok NL 888 
één ok NL 888 

één HD ok NL 888 
Focus ok NL 888 

Jim ok  
Kanaal Z ok  

Ketnet/Canvas ok NL 888 
Ketnet/Canvas HD ok NL 888 

RingTV ok EN 886 - F 887 - NL 888 
ROB ok NL 888 

RTV KN/KW/M ok NL 888 
TV Brussel ok UK 887 - NL 888 - F 889 
TV Limburg ok NL 888 

TV Oost ok NL 888 
vijfTV ok  
Vitaya ok  
VT4 ok  
VTM ok NL 888 

VTM HD ok NL 888 
WTV ok NL 888 

 
Specifieke info voor wat Telenet betreft 
Telenet stelt altijd ondertiteling via teletekst te ondersteunen, zowel in analoog als digitaal. 
Specifiek voor "TV Brussel" is dit actief voor de 3 talen. 
Momenteel zijn we samen met "TV Brussel" een en ander aan het opzetten voor de nieuwe 
manier van ondertiteling mogelijk te maken in het digitale domein namelijk "DVB Subtitling". 

 
Specifieke info voor wat Coditel en Numericable betreft 
Er bestaat verschillende manieren om in digitaal ondertitels op het Tv scherm weer  te geven. 
‐  Via Teletekst: dit is niet genormaliseerd en geeft problemen indien (1) de decoder dit niet 

goed behandeld of (2) de parameters aan de bron verkeerd zijn 
‐  Via DVB: dit is een Europese norm en mag geen probleem zijn voor de europese decoders 
Numéricable geeft toe dat er inderdaad soms problemen met teletekst ondertitels van bepaalde 
kanalen. Er zijn tenminste 3 normen mogelijk. Bepaalde normen werken maar dan moet de 
teletekst via de afstandsbediening van een televisie worden bestuurd. Anderen normen werken 
gewoonweg niet in digitaal.  
Bovendien werkt teletekst nooit indien de televisie via een hdmi kabel aan de decoder 
verbonden wordt. Aangezien hdmi op termijn alle decoders zal verbinden is dus een teletekst 
gebaseerd oplossing voor ondertitels sterk af te raden. 
DVB ondertitels werken integendeel in alle gevallen en worden gemakkelijk via een knop op 
afstandsbediening bestuurd. Deze norm wordt volledig door Numericable ondersteund en laat 
vandaag reeds toe tal van buitenlandse kanalen (SciFi,…) van Nederlandstalige ondertitels te 
voorzien. 
Omtrent TV Brussel, hebben we begrepen dat ze naar DVB ondertitels zullen gaan, wat we 
zeer positief vinden. 

 
3.  Het besluit van de Vlaamse Regering van 12 december 2008, dat de toekenning van de subsidies 

aan de regionale televisieomroepen regelt voor hun ondertitelingopdracht, bevat een aantal ele-
menten van interne en externe controle. Zo wordt het saldo - 25% van de subsidie - pas uitbetaald 
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na ontvangst, nazicht en goedkeuring, eventueel ter plaatse, door de administratie van het activi-
teitenverslag, een zelfevaluatieonderzoek naar de kwaliteit van de ondertiteling, de financiële 
bewijsstukken met commentaar en een verslag van een erkend accountant of bedrijfsrevisor, 
waarbij wordt vastgesteld dat de middelen zijn aangewend voor het betrokken doel. 

 
 Ook verbindt elke regionale televisieomroep er zich toe de administratie op de hoogte te brengen 

indien de ondertiteling niet heeft kunnen plaatsvinden, en hier een gegronde reden voor op te 
geven. 

 
 Tot slot voorziet het besluit de mogelijkheid dat de administratie steekproefsgewijs kwaliteits-

controles kan uitoefenen naar de ondertiteling van de nieuwsuitzendingen vanaf 20 uur. Hierover 
kan de administratie ook externe adviezen inwinnen. De resultaten van deze controle en de moge-
lijke adviezen kunnen in acht worden genomen bij de evaluatie van het dossier en de uitbetaling 
van de saldi. 

 
 Het besluit heeft met andere woorden een aantal garanties ingebouwd voor een goede uitvoering 

van de ondertitelingopdracht, door te voorzien in controles, waaraan mogelijke financiële sancties 
verbonden zijn. In de praktijk is het inderdaad zo dat de administratie steekproeven organiseert en 
contacten onderhoudt met de regionale televisieomroepen over gebeurlijke technische storingen.  

 
4.  Zoals hierboven uiteengezet, heb ik inderdaad contact opgenomen met de betrokken spelers. Ik 

heb ook reeds verwezen naar de verplichting van de omroepen om het ontbreken van de 
ondertiteling te melden en hiervoor een gegronde reden op te geven. Op dit vlak is er voorzien in 
een communicatie tussen de omroepen en een contactpersoon bij de administratie. 
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Vraag nr. 137 
van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
TV-gedrag peuters   -   Beleid 
 
De universiteit van Washington en van het Seattle Children’s Research Institute deden onderzoek naar 
de taalontwikkeling van peuters die regelmatig naar televisie kijken (vakblad Acta Paediatrica). In een 
aantal gevallen blijkt dat televisie meer kwaad dan goed doet voor de ontwikkeling: de onderzoekers 
waarschuwen voor vertraagde taalontwikkeling en aandachtsproblemen. Het nut van peuter-dvd’s is 
ook verre van bewezen. Volgens het onderzoek loopt de taalontwikkeling vertraging op bij verstokte 
tv-kijkertjes: kinderen onder een jaar die meer dan twee uur per dag voor tv zitten, hebben zes keer 
meer kans op een taalachterstand. Ook de educatieve dvd is vooral een stunt van pr-afdelingen van 
mediamaatschappijen, blijkt uit dit onderzoek. De wetenschappers adviseren de ouders om hun 
kinderen in hun eerste twee levensjaren vooral met bijvoorbeeld blokken te laten spelen.  
 
Hierop is een antwoord gekomen van een onderzoeker van de UGent die stelt dat educatieve tv-
programma’s er integendeel toe leiden dat kinderen op jongere leeftijd klaar zijn om naar school te 
gaan. Hij pleit ervoor om peuters op te voeden met een gezonde mix: voldoende sociale interactie met 
andere peuters, tv-programma’s, boeken, spelen, enzovoort. 
 
Hierover heb ik reeds een vraag om uitleg nr. 715 aan minister Heeren gesteld. De minister van Gezin 
heeft op de vraag m.b.t. een eventueel structureel overleg met de bevoegde minister van Media 
geantwoord: “Op uw laatste vraag moet ik jammer genoeg antwoorden dat ik niet bevoegd ben voor de 
media, en dat u die vraag best stelt aan minister-president Peeters.”  
 
1. Is de minister van Media op de hoogte van dit onderzoek en in welke mate zal dit gebruikt worden 

bij de beleidsvoering ter zake?  
 
2. Welk beleid voert de minister van Media m.b.t. het tv-gedrag van jonge kinderen? 
 
3. Welke maatregelen heeft de minister van Media genomen om het tv-gedrag van peuters en kleine 

kinderen te kanaliseren? In hoeverre ondersteunt de regering initiatieven rond de ontwikkeling van 
educatieve dvd’s en tv-programma’s?  

 
4. Heeft er al (structureel) overleg plaatsgevonden tussen de ministers van Media en Gezin om deze 

problematiek te behandelen? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 137 van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Op 15 januari 2009 verscheen in de Standaard een artikel over het onderzoek van het Children’s 

Research Institute en op 17 januari reageerde Wouter Duyck, een onderzoeker van de UGent, op 
dit eerste artikel. Ik nam kennis van beide artikelen en heb ook het volledige onderzoek van het 
Chilren’s Research Institute er op nagelezen.  

 
• Het rapport van het Children’s Research Institute behandelt onder meer de evolutie in het TV-

gedrag van jonge kinderen, zet uiteen hoe hun hersenstructuur in elkaar zit en wat hiervan de 
gevolgen zijn, beschrijft de effecten van televisiekijken op de taal- en cognitieve ontwikkeling 
en bekwaamheid die kinderen hebben om aandachtig te zijn. Ook worden er enkele beleids-
aanbevelingen gedaan. 

 Het onderzoek besluit dat er geen studies zijn die voordelen aantonen van het televisiekijken 
door de allerjongsten. Er liggen integendeel bewijzen voor dat er schade zou kunnen ontstaan. 
Ouders zouden zeer voorzichtig moeten zijn wanneer zij peuters aan buitensporig 
mediagebruik blootstellen. Het rapport van het Children’s Research Institute wijst erop dat er 
verder onderzoek moet worden gevoerd naar deze problematiek. 

 
• De bijdrage van Wouter Duyck relativeert deze boodschap echter; hij ziet weinig of geen 

risico’s.  Dhr. Duyck stelt bovendien dat er studies zijn die net het tegendeel bewijzen en dat 
educatieve programma’s precies leiden tot vroegere schoolgeschiktheid.  

 
 De beide rapporten en de bevindingen van de specialisten spreken elkaar dus op sommige 

gebieden tegen, dus verdere analyse en studie is in ieder geval noodzakelijk alvorens beleids--
keuzes te gaan nemen. Deze problematiek kan mogelijks worden bestudeerd en verder 
opgevolgd door het kenniscentrum Mediawijsheid. Rond deze oprichting is reeds uitvoerig 
nagedacht door verschillende actoren; dit is bij uitstek een thema dat past in de activiteiten van 
een dergelijk kenniscentrum. 

 
2.  Rond kinderen en jongeren zijn er reeds acties die ondernomen worden op verschillende fronten. 
 

• In de beheersovereenkomst die werd afgesloten met de VRT wordt ondermeer gestipuleerd dat 
“K’tje” de subgroep van Ketnet die zich richt op de 0 tot 4 jarigen zich moet richten op hun 
ontwikkeling.  De VRT heeft op Ketnet een aanbod voor peuters vanaf 2 jaar: Kaatje van 
Ketnet. Het aanbod focust op actie en reactie, muziek, taal en fantasie. Op de interactieve 
website Kaatje.be kunnen kinderen basisvaardigheden aanleren. Ouders hebben een aparte 
website met nuttige informatie over het media-aanbod en evenementen voor de allerjongsten. 

 Er wordt vanzelfsprekend rekening gehouden met de mogelijkheden en beperkingen van de 
doel-groep. 

 
• In het nieuwe decreet wordt uitvoerig aandacht besteed aan de bescherming tegen schadelijke 

inhoud. 
o De beschermingsmechanismen voor kinderen worden uitgebreid onder meer door de 

overname van de Code voor Reclame en Sponsoring op Radio en Televisie. 
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o Er wordt een gans hoofdstuk gewijd aan de bescherming van minderjarigen. 
 Zo kan bv. de Vlaamse Regering de omroepen regels opleggen voor het vermelden van 

bepaalde beelden en signalen bij de vertoning van programma’s die een invloed kunnen 
heb-ben op kinderen en jongeren, waarbij aangegeven wordt voor welke leeftijdsgroep 
ze geschikt zijn. 

 Bij inbreuken op de regels betreffende de bescherming van minderjarigen heeft de 
Vlaamse Regulator voor de Media de bevoegdheid om te schorsen. 

o Er zijn ook specifieke regels rond commerciële communicatie, zo dient onder meer 
reclame gericht op kinderen en jongeren als zodanig herkenbaar te zijn en mag reclame 
aan kinderen en jongeren geen lichamelijke of zedelijke schade toebrengen. 

o Ook de distributeurs hebben desbetreffend verplichtingen. Zij moeten technische 
maatregelen nemen die ervoor zorgen dat de toegang van minderjarigen tot inhoud die 
hun zedelijke, lichamelijke of geestelijke ontwikkeling ernstig zou kunnen aantasten, 
wordt beperkt. 

 
Dit zijn slechts voorbeelden, het nieuwe decreet voorziet immers ook nog andere talrijke 
beschermingsmaatregelen voor jonge kinderen. 

 
3. 

• Zoals reeds gesteld bevat het nieuwe decreet beschermingsmaatregelen tegen schadelijke 
inhoud. 

 
 Stappen inzake het beperken van de tijd die peuters voor de beeldbuis doorbrengen werden 

nog niet genomen. Dergelijk ingrijpen lijkt me zeer radicaal en is mijns inziens ook niet 
gedragen door een brede maatschappelijke visie, te meer ook omdat dit een vorm is van 
ingrijpen in de persoonlijke levenssfeer van de bevolking;   

 
 De onderzoeksresultaten van het Children’s Research Institute zijn bovendien zeer recent en 

worden niet door iedereen gevolgd, zoals onder meer de bijdrage van Wouter Duyck aantoont. 
 
 Het op te richten kenniscentrum mediawijsheid kan wel, indien nodig, aandacht schenken aan 

deze problematiek. 
 
• Wat de educatieve DVD-s en televisieprogramma’s betreft, wil ik meegeven dat de VRT reeds 

met educatie bezig is en dit t.g.v. een verplichting die haar werd opgelegd in de beheers-
overeenkomst. Naar de toekomst toe kunnen mogelijke maatregelen rond TV-gedrag bij 
peuters ook in een nieuwe beheersovereenkomst worden verwerkt.  

 
 De vermelde Resolutie van het Vlaams Parlement geeft de uitdrukkelijke opdracht aan het 

kenniscentrum om onderzoek uit te voeren of te laten uitvoeren naar de educatieve 
mogelijkheden van internet, games en interactieve software. 

 Hiermee zijn onlosmakelijk de ontwikkeling van educatieve dvd’s en televisieprogramma’s 
verbonden, ook deze producten zullen door het kenniscentrum worden bekeken en opgevolgd. 

 
4.  Er werd uiteraard binnen de schoot van de Vlaamse Regering overlegd naar aanleiding van het 

nieuwe mediadecreet. Er is geen specifiek bilateraal overleg.   
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 138 
van 13 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Brusseltoets   -   Reguleringsimpactanalyse 
 
In de meest recente Beleidsbrief Brussel (2008-2009) stelt minister Anciaux de integratie voorop van 
een “verfijnde” Brusseltoets binnen de Reguleringsimpactanalyse (RIA) van de Vlaamse Regering. Dit 
zal in overleg gebeuren tussen de administratie Brussel en de dienst Wetsmatiging. De minister 
beloofde het “ontwikkelde instrument” ook te bespreken met de Vlaamse Gemeenschapscommissie 
(VGC). 
 
De vooropgezette Brusseltoets zal worden uitgevoerd binnen elk beleidsdomein (verticale integratie), 
waardoor de aandacht voor Brussel binnen elk beleidsdomein zelf gewaarborgd kan worden. Ook peilt 
de toets naar de mate van overleg met de VGC. 
 
In het gecoördineerde antwoord op mijn schriftelijke vraag ter zake (nr. 184, Websitebulletin 
publicatiedatum 13-10-2008) meldden minister Anciaux en toenmalig minister Bourgeois dat de 
vragenlijst als bijlage opgesteld was in overleg met dienst Wetsmatiging en dat op die manier 
“gewaakt” werd over de mogelijke integratie met de RIA-toets.  
 
De cel Coördinatie Brussel zou vervolgens, in overleg met de dienst Wetsmatiging, een omzendbrief 
laten uitwerken “waarin de voorstellen met betrekking tot de afbakening van het toepassingsgebied 
(ruime of gereduceerde Brusseltoets), kwaliteitsnormen m.b.t. de inhoud (specifieke Brussel-
vragenlijst als verdieping van RIA) en de afspraken m.b.t. de procedure (overleg met de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie en onder coördinatie van de minister bevoegd voor Hoofdstedelijke 
Aangelegenheden) zijn opgenomen.” 
 
Minister Anciaux zou dit ontwerp samen met de minister bevoegd voor Bestuurszaken voorleggen aan 
de Vlaamse Regering. 
 
Minister Anciaux heeft dit trouwens duidelijk gesteld in zijn antwoord op de interpellatie van collega 
Gatz (nr. 19, Handelingen C36 – BRU2 – 23 oktober 2008): “Dat (de definitieve integratie van de 
Brusseltoets in de RIA) moet voor het einde van de legislatuur gebeuren.” 
 
1. Welke stappen moeten er nog genomen worden vooraleer de minister dit ontwerp van 

omzendbrief voorlegt aan de Vlaamse Regering? Zal dit nog gebeuren voor het einde van de 
legislatuur? 

 
2. Kan de minister deze omzendbrief bezorgen en toelichten? 
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3. Wanneer wordt de Brusseltoets definitief geïntegreerd in de RIA? Wanneer moet dit 
geïmplementeerd worden door de administratie? 

 
4. Hoe is erover gewaakt dat in de omzendbrief de bovenvermelde elementen zijn opgenomen? 
 
5. Heeft de minister hierover overleg gehad met de VGC? Heeft dit overleg de Brusseltoets en de 

daarbij behorende omzendbrief beïnvloed ? In welke mate heeft dit overleg het ontwerp van 
omzendbrief vertraagd?  

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Peeters (vraag nr. 138) en Anciaux (nr. 141). 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 138 van 13 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1.  Aangezien dit tot de bevoegdheden van mijn collega, minister Anciaux behoort, verwijs ik hier-

voor naar het antwoord dat door hem werd opgesteld 
 
2.  Aangezien dit niet onder mijn bevoegdheid valt, verwijs ik hiervoor naar het antwoord van mijn 

collega, minister Anciaux. 
 
3.  De Dienst Wetsmatiging, die onder mijn bevoegheid valt, verwijst bij vragen over de Brusseltoets 

vandaag al naar de opgestelde ‘vragenlijst’. Bij de invoering van een verplichte Brussel-toets zijn 
er een aantal uitgangspunten die vandaag al vaststaan: 

 
- bij de verplichte invoering van een Brusseltoets is er nood aan een inhoudelijke ondersteuning 

bij de toepassing ervan door de opstellers van regelgeving. De Dienst Wetsmatiging is van 
daag alleen verantwoordelijk voor de ondersteuning van de generieke ‘RIA’ en niet voor de 
andere er in geïntegreerde wetgevingstoetsen zoals de ‘lokale besturen-toets, de impact op de 
begroting en de impact op het personeelsbestand. 

- bij de verplichte invoering van een Brusseltoets is er nood aan een controle op de naleving er-
van. Deze controle kan zowel op het politieke niveau (de bevoegde ‘Brussel’-minister) als op 
het niveau van de bevoegde administratie (cel Brussel bij departement DAR) gebeuren.  

- bij een verplichte invoering van een Brusseltoets is er nood aan een inpassing ervan in de 
bestaande regelgevingsprocedure. De dienst Wetsmatiging zou in de fase van wetgevings-
advies aan de Cel Coördinatie Brussel (dus voor agendering VR) RIA’s voorleggen waarvan 
ze vaststelt dat een Brusseltoets is geïncorporeerd in de RIA. De cel Brussel zou deze dan 
beoordelen. 

 
4.  Als minister, bevoegd voor reguleringsmanagement en administratieve vereenvoudiging zal ik er 

over waken dat bij de effectieve invoering van een dergelijke nieuwe wetgevingstoets dit zal 
gebeuren met zo weinig mogelijk administratieve lasten voor de opstellers van de regelgeving in 
kwestie. De Vlaamse Regering wenst immers ook de eigen interne administratieve lasten tot een 
minimum te beperken. 

 
5.  Noch ik, noch voormalig minister Bourgeois heeft overleg gehad met VGC. 
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Vraag nr. 139 
van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Vlaamse ambtenaren   -   Opleiding onthaal anderstaligen 
 
In 2004 verklaarde de toenmalige minister bevoegd voor Ambtenarenzaken en voor de Vlaamse Rand 
zich bereid om te kijken of binnen de administratie zelf geen vorming “Klantgerichtheid en onthaal 
voor anderstaligen” kon worden georganiseerd voor Vlaamse ambtenaren die tijdens hun 
werkzaamheden in contact komen met anderstaligen (schriftelijke vraag nr. 106 van 12 maart 2004 aan 
minister P. Van Grembergen). 
 
Hij zou het departement Algemene Zaken en Financiën opdracht geven om zo snel mogelijk een 
dergelijk vormingsprogramma uit te werken en op te starten, omdat de bestuursschool van het 
Provinciaal Instituut voor Vorming en Opleiding van Vlaams-Brabant op dat ogenblik geen nieuwe 
cursussen meer aanbood. 
 
Ik had graag vernomen of er vandaag zo’n vormingsprogramma bestaat en of er deze legislatuur 
Vlaamse ambtenaren de bovenvermelde cursus hebben gevolgd. 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 238) en Peeters (nr. 139). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 139 van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Deze vraag werd indertijd onderzocht. De conclusie was dat de individuele opleidingsnoden van 
onthaalmedewerkers, inzake omgang met anderstaligen, in de praktijk erg uiteen lopen. Dit komt 
doordat er uiteenlopende behoeften bestaan naargelang de concrete onthaalfunctie die wordt uitge-
oefend (frequentie van contacten met anderstaligen – taalgebruik en aard van de vragen van 
anderstaligen), bovendien is tussen onze medewerkers de voorkennis van verschillende niveaus. 
 
Het organiseren van groepssessies bleek dan ook niet effectief (onvoldoende inspelend op persoonlijke 
leerbehoeften) en naar kostenefficiëntie een erg duur antwoord (kleine groepen met hoge kost per 
medewerker als gevolg) te zijn op deze behoefte. Om deze reden werd er voor gekozen om uiteindelijk 
geen groepssessies te organiseren. 
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Vraag nr. 142 
van 18 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Riviertoerisme   -   Beleidsanalyse 
 
In de studie “Aantrekkelijkheid van watertoerisme in Vlaanderen. Haalbaarheid van een meerdaagse 
vaarroute tussen de kunststeden voor buitenlandse toervaarders.”, uitgevoerd in opdracht van Toerisme 
Vlaanderen, werd gesteld dat een meerdaagse vaarroute tussen de kunststeden een toeristisch 
aantrekkelijk product is en dit om diverse redenen. 
 
In de bijbehorende beleidsanalyse worden de gewenste acties om de bestaande knelpunten te 
verhelpen, opgelijst om het riviertoerisme te faciliteren en te promoten. 
 
Daarbij wordt nog steeds opgemerkt dat de zondagsbediening (zon- en feestdagen) van bruggen en 
sluizen als één van de voornaamste vaartechnische knelpunten wordt aangezien. Ik stelde hier reeds 
een vraag over aan de voorganger van de minister tijdens de bespreking van de Beleidsbrief Toerisme 
2006-2007. 
 
Daarnaast werden er ook heel wat suggesties gedaan om het riviertoerisme in Vlaanderen te 
optimaliseren. Zo onder meer: 
- het bepalen aan de hand van de vaarlussen waar er bijkomende overnachtingsplaatsen moeten 

worden voorzien;  
- het opmaken van een kwaliteitssysteen dat toepasbaar is op alle jachthavens in Vlaanderen; 
- het ontwikkelen van de logische en interessante vaarroutes binnen Vlaanderen en de thematische 

promotie. 
 
Deze taken zouden allemaal moeten gebeuren in regie van Toerisme Vlaanderen. 
 
1. Ziet de minister-president “brood” in de ontwikkeling van een meerdaagse vaarroute tussen de 

kunststeden zoals voorgesteld in bovengenoemde studie? Zo ja, wanneer kan dit worden 
gerealiseerd en zullen hiervoor extra mensen bij Toerisme Vlaanderen worden voorzien?  

 
Zo neen, acht de minister-president het niet opportuun om in tijden van economische recessie elke 
opportuniteit te benutten? 

 
2. Heeft de minister-president reeds afspraken gemaakt met de bevoegde minister over het 

openhouden en bemannen van de sluizen op zondag teneinde dit knelpunt weg te werken?  
 

Zo ja, welke zijn de afspraken en wat is de vooropgestelde timing?  
 
Zo neen, waarom niet?  
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3. Wordt er werk gemaakt van de in het rapport voorgestelde suggesties? Ik denk hierbij aan: 

- het bepalen aan de hand van de vaarlussen waar er bijkomende overnachtingsplaatsen moeten 
worden voorzien; 

- het opmaken van een kwaliteitssysteen dat toepasbaar is op alle jachthavens in Vlaanderen; 
- het ontwikkelen van de logische en interessante vaarroutes binnen Vlaanderen en de 

thematische promotie. 
 

Op welke manier? Door wie? Budget? Timing? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 142 van 18 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Ik zal een globaal antwoord geven op de door U gestelde vragen. 
 
De studies waar U naar verwijst werden door Toerisme Vlaanderen gemaakt om een duidelijker zicht 
te krijgen op de huidige situatie, de kansen, de bedreigingen en de mogelijkheden voor Vlaanderen op 
het vlak van watertoerisme. De studies geven ook een aanzet voor de rol die Toerisme Vlaanderen 
moet of kan innemen bij de verdere ontwikkeling ervan. Dit houdt niet in dat Toerisme Vlaanderen de 
regie op zich moet nemen van alle acties vermeld in beide rapporten. In de beleidsanalyse die is 
verricht, komt duidelijk naar voor dat er diverse spelers zijn die elk hun verantwoordelijkheid moeten 
opnemen. 
 
De studie naar de haalbaarheid van een meerdaagse vaarroute tussen de kunststeden voor buitenlandse 
toervaarders geeft duidelijk aan dat toervaart een nicheproduct is. De grootte van de markt wordt 
geraamd op een 24 à 26.000-tal personen op jaarbasis. Als we bovendien weten dat de gemiddelde 
besteding per persoon per dag 26 euro bedraagt, is het duidelijk dat dit segment een beperkte 
economische impact heeft. Uit de studies blijkt ook dat het huidige product nog niet voldoende 
kwaliteitsvol is om gepromoot te worden. Er zijn nog een aantal hinderpalen, dat moeten weggewerkt 
worden. Daarom is het ook niet opportuun om nu extra middelen voor promotie in te zetten op de 
toervaart, omdat de te verwachten return hier beperkt zal zijn gelet op de grootte van de markt. 
 
De studie geeft weer dat Vlaanderen voor de toervaart kan uitgebouwd worden als een toeristisch 
aantrekkelijk product. Maar zoals ook in de studie aangehaald, heeft dit slechts slaagkans als men 
rekening houdt met een zestal kritische succesfactoren.  
 
In de tweede studie werden deze kritische succesfactoren nader bekeken en werd een beleidsanalyse 
gemaakt waarbij de verschillende spelers mbt watertoerisme werden betrokken. Uit deze analyse en de 
voorstellen van acties die kunnen ondernomen worden, blijkt duidelijk dat iedere speler zijn 
verantwoordelijkheid moet opnemen op zijn eigen domein.  
 
Daarom heb ik gevraagd aan de verschillende entiteiten van de Vlaamse overheid, namelijk: het 
Agentschap voor Maritieme Dienstverlening en Kust, nv De Scheepvaart en nv Waterwegen en 
Zeekanaal en Toerisme Vlaanderen om samen te bekijken hoe synergieën kunnen ontwikkeld worden 
met betrekking tot het watertoerisme. Ieder van deze spelers heeft immers een specifieke taak en 
verantwoordelijkheid. Dit overleg werd pas opgestart zodat het nog te vroeg is om al tot resultaten te 
leiden. 
 
Na dit overleg kan dan bekeken worden welke suggesties uit het rapport zullen opgenomen worden en 
in welk tijdspad. Immers, het oplossen of beantwoorden van de kritische succesfactoren moet 
gefaseerd aangepakt worden. Zo is het bijvoorbeeld niet raadzaam - zelfs eerder negatief - om 
promotie te voeren voor een vaarproduct dat nog niet aan de wensen van de toervaarder beantwoordt. 
Promotie voeren betekent immers een ‘belofte’ verkopen aan de consument. Als je deze belofte, in dit 
geval een kwaliteitsvol vaarnetwerk met servicegerichte jachthavens die vlot bereikbaar zijn, niet kunt 
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waarmaken, zal de consument het product negatief beoordelen en wordt het zeer moeilijk om dit 
negatief beeld later terug te wijzigen in een positief beeld. 
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Vraag nr. 143 
van 18 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Economisch relanceplan   -   Hotelsector 
 
De Vlaamse hotelsector wordt sinds november 2008 geconfronteerd met een terugval in het aantal 
boekingen. Horeca Vlaanderen spreekt over een daling in de bezettingsgraad van 30 tot 40 procent en 
dat zou vooral het gevolg zijn van een significante daling van het business-segment. 
 
De meeste hotels raken niet meer halfvol en deze daling is het grootst in de grote steden. Deze sterk 
gedaalde vraag heeft geleid tot een prijzenslag in de hotels. 
 
Momenteel putten de hoteliers uit hun financiële reserves, maar eens deze op zullen zijn, wordt 
gevreesd voor een forse toename van het aantal ontslagen en sluitingen van hotels. 
 
Voorziet het economische relanceplan in maatregelen om de hotelsector, die toch voor een groot deel 
uit hardwerkende zelfstandigen bestaat, te helpen in de huidige tijden van economische crisis?  
 
Zo ja, welke en welk budget wordt hiervoor voorzien?  
 
Zo neen, waarom niet? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 143 van 18 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Zoals u terecht opmerkt, blijft ook de toeristische sector, met inbegrip van de hotelsector, niet 
gespaard van de effecten van de economische en financiële crisis.  
De Wereldorganisatie voor Toerisme (UNWTO) verwacht dat in 2009 het internationale toerisme zal 
stagneren of zelfs licht achteruit zal gaan (-1% à -2%). Voor Europa zijn de vooruitzichten het minst 
gunstig met een voorspelde negatieve groei van -3% tot 0%. Het is onmogelijk om exact in kaart te 
brengen hoe lang de crisis zal duren, noch hoe diep de impact zal zijn op toerisme. Dezelfde 
organisatie benadrukt het feit dat dit geen crisis van de toeristische sector is, maar een financiële en 
economische crisis die effect heeft op toerisme.  
 
Wat Vlaanderen betreft tonen de cijfergegevens van de maand november 2008 inderdaad ook aan dat 
het aantal overnachtingen in Vlaanderen in deze maand een daling kennen ten opzichte van dezelfde 
maand vorig jaar. De cijfers laten ook zien dat de sterkste daling zich vooral situeert in de congres-
steden Brussel en Antwerpen. Meer recente gegevens zijn momenteel nog niet ter beschikking, maar 
dat ook de toeristische sector, en dan in eerste instantie het zakentoerisme, de negatieve gevolgen van 
de economische crisis zou ervaren, was enigszins te verwachten. Net zoals vele andere sectoren zullen 
hoteliers maar ook andere deelsectoren van het toerisme, het moeilijk krijgen in deze huidige tijden 
van economische crisis. 
 
De Vlaamse Regering ondernam de voorbije maanden een aantal initiatieven om het vertrouwen van 
burgers en ondernemingen in het financieel-economische weefsel te herstellen. Op vrijdag 14 
november 2008 hechtte de Vlaamse Regering haar goedkeuring aan het Vlaamse relanceplan ‘Herstel 
het vertrouwen’. Het plan somde een aantal concrete voorstellen op die onder drie krachtlijnen kunnen 
teruggebracht worden: 
1. De versterking van de kredietverstrekking aan bedrijven in het kader van een versterkt flankerend 

economisch beleid 
2. De versterking van het activerende arbeidsmarktbeleid 
3. Het versnellen en versterken van de publieke en private investeringen 
Verder keurde de Vlaamse Regering op 23 januari 2009 een aantal maatregelen goed ter bevordering 
van de financiering van ondernemingen in het licht van de huidige financiële crisis.  
 
Wat de kredietverstrekking betreft kan ik u meedelen dat bij de Participatiemaatschappij Vlaanderen 
de horecasector één van de sectoren is die het meeste beroep doet op de waarborgregeling. De acties 
die in het relanceplan worden genomen zoals verhoging van het waarborgbedrag en versoepeling van 
de gevraagde zekerheden, komen uiteraard ook de hotelsector ten goede. 
 
De hotelsector kan net als andere economische sectoren genieten van de maatregelen die zijn 
opgenomen in het Vlaamse relanceplan. Concrete maatregelen die in het bijzonder interessant zijn 
voor de hotelsector zijn bijvoorbeeld de bijsturingen op het vlak van bedrijfsfinanciering en de 
optimalisering van de tewerkstellingspremie 50+. Daarnaast voorziet het plan ook in een specifieke 
sectorale dimensie. Immers voor de sectorale sociale partners is een bijzonder belangrijke rol 
weggelegd, niet alleen voor sectoren die getroffen zijn door een herstructurering maar evenzeer om het 
competentieniveau van de zittende werknemers via gesolidariseerde inspanningen op peil te houden. 
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De sociale partners van de van de horecasector zijn hierbij uitgenodigd om via een addendum aan de 
convenant van 16 december 2005 samen met de Vlaamse overheid een aantal beleidslijnen van het 
relanceplan en met name bijkomende opleiding en vorming, te ondersteunen. De modaliteiten 
waaronder deze financiële stimulans wordt verleend, wordt in overleg met de Vlaamse sociale partners 
uitgewerkt. 
 
Het is niet de eerste keer dat de toeristische sector een crisis ondergaat. In het verleden bewees de 
toeristische sector zijn capaciteit om snel en sterk te herstellen na een crisis, wat overigens ook door de 
Wereldorganisatie voor Toerisme (UN-WTO) bij monde van haar secretaris-generaal (Taleb Rifai) 
onderstreept wordt: “De toeristische sector kan een kritische rol spelen in het herstelproces met een 
enorme herstelcapaciteit en een immens potentieel op vlak van tewerkstelling en duurzaamheid”  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 146 
van 24 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Logistiek   -   Kennisopbouw en samenwerking 
 
Voor Vlaanderen is logistiek ontegensprekelijk een van de sterkste sectoren, met fascinerende 
perspectieven. Vlaanderen moet ter zake dan ook blijvend streven naar verbetering.  
 
Daarom is er nood aan samenwerking tussen bestaande instellingen, zoals het Vlaams Instituut voor 
Logistiek (VIL), en dient er ruimte te zijn voor vernieuwende initiatieven.  
 
1. Op welke manier wordt samenwerking tussen de vele spelers “actief in de logistiek” gerealiseerd 

en aangemoedigd? 
 
2. Wat is de beleidsvisie van de minister in verband met de oprichting van een kenniscentrum voor 

logistiek? 
 
3. Bestaan er plannen betreffende de oprichting van zulk een kenniscentrum voor logistiek? 
 
4. Welke initiatieven zijn reeds genomen of zullen worden genomen om Vlaanderen te promoten als 

logistiek centrum? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Peeters  (vraag nr. 146), Van Brempt (nr. 210) en 

Crevits (nr. 530). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 146 van 24 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1.  Flanders Logistics werd in 2006 opgericht met als doel de logistieke sector de ondersteuning te 

bieden die haar als strategische sector voor de Vlaamse economie en welvaart toekomt. Flanders 
Logistics fungeert als overkoepelend platform voor alle initiatieven die de logistieke sector in 
Vlaanderen versterken. Vanuit Flanders Logistics wordt een maximale coördinatie nagestreefd 
met alle bestaande initiatieven. De doelstelling is te streven naar één coherent, consequent en 
efficiënt geheel waarbij de verschillende initiatieven elkaar versterken. De aanpak van Flanders 
Logistics is gebaseerd op brainstormsessies en afstemmingen met spilfiguren uit de logistieke 
sector en andere betrokken partijen. De geïntegreerde visie die op deze manier tot stand kwam 
werd vervolgens vertaald naar 7 strategische thema’s die inspelen op de huidige knelpunten en 
opportuniteiten van de logistieke sector. De uitgangspunten van Flanders Logistics kunnen als 
volgt worden samengevat: concrete acties en projecten in nauwe samenwerking met de sector en 
betrokken partijen; uitwerking van alle acties vanuit een duurzaam perspectief (optimaal rekening 
houdend met mens, milieu en maatschappij); inzetten op slimme, hoogwaardige logistiek (innova-
tieve logistieke concepten en processen, met aandacht voor toegevoegde waarde activiteiten, 
steunend op ordergestuurde productie (postponed manufacturing), gebruik makend van logistieke 
informatieplatformen en met bijzondere aandacht voor retourlogistiek.) 

 Wat de lange termijn betreft, worden de doelstellingen voor de logistieke sector uitgewerkt vanuit 
het thema ‘logistiek en mobiliteit’ binnen ViA. (Flanders Logistics maakt binnen uitdaging II: 
‘Vlaanderen als poort op Europa’ deel uit van ‘Vlaanderen in Actie’, het sociaal economische 
impulsprogramma voor Vlaanderen.) 

 Naast de bestaande initiatieven voor de logistieke sector, wordt ook steeds ruimte gelaten voor 
nieuwe initiatieven die vanuit hun specifieke finaliteit bijdragen aan het ondersteunen van de 
logistieke sector. 

  
2.  Ter wetenschappelijke en academische ondersteuning van Flanders Logistics werd op 27 april 

2007 het wetenschappelijk Steunpunt Goederenstromen opgericht, voor een periode van vijf jaar 
(2007-2011). Het is de bedoeling dat het Steunpunt Goederenstromen adequate antwoorden 
aanreikt voor de belangrijkste problemen die zich stellen in het goederenvervoer vanuit een 
langetermijnperspectief. Dit moet Vlaanderen voldoende wapenen om naar de toekomst toe haar 
logistieke troeven volledig uit te spelen.  

 Op 7 april 2008 werd door het Steunpunt Goederenstromen het Indicatorenboek Duurzaam 
Goederenvervoer Vlaanderen 2007 voorgesteld. Het Indicatorenboek moet dienen als toetssteen 
voor het Vlaamse beleid inzake goederenvervoer. Het cijfermateriaal wordt jaarlijks upgedated.  

 
3.  Momenteel komt het er vooral op aan de bestaande structuren en initiatieven goed te coördineren 

zodat dubbel werk wordt vermeden. Alle initiatieven en projecten centraliseren onder de koepel 
van Flanders Logistics draagt bij tot meer draagkracht: een coherente aanpak is veel sterker dan tal 
van op zichzelf staande initiatieven.  

 
4.  Binnen Flanders Logistics werden - op basis van gesprekken en brainstormsessies met logistieke 

spelers en andere betrokken partijen - 7 strategische thema’s geïdentificeerd. Voor elk van deze 
thema’s worden concrete acties uitgewerkt in samenwerking met de sector.  
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 De thema’s hebben betrekking op ‘verbetering van de capaciteitsbenutting van de multimodale 
infrastructuur’, ‘het opzetten van logistieke clusters’, ‘het verder stroomlijnen van de regelgeving’, 
‘het nagaan van alternatieve financieringsmogelijkheden van infrastructuur’, ‘het aanpakken van 
de logistieke opleidingen en arbeidsmarkt’, ‘het aanmoedigen van onderzoek en ontwikkeling’ en 
tenslotte ‘het opzetten van een doelgericht communicatieproject’. Wat het laatste thema betreft 
vond, in het kader van Flanders Port Area (dat eveneens onder de koepel van Flanders Logistics 
valt), in september 2008 een missie naar Japan plaats en in februari 2009 een missie naar New 
York waarin het brede logistieke verhaal en meer concreet het promoten van logistiek Vlaanderen 
een centrale rol speelden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 147 
van 25 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Opening Flanders House New York   -   Ingetrokken uitnodigingen 
 
Enige weken geleden waren drie leden van de Vlaamse Regering aanwezig bij de officiële opening 
van het Flanders House in New York. 
 
Nogal wat Vlamingen die hiertoe een uitnodiging hadden ontvangen, zouden pas kort voordien per 
e-post of zelfs ter plaatse verwittigd zijn dat hun uitnodiging was ingetrokken. Bij een aantal van die 
mensen is dat blijkbaar niet goed overgekomen. 
 
1. Is de minister-president hiervan op de hoogte? 
 
2. Hoe komt het dat uitnodigingen werden ingetrokken? 
 
3. Op basis van welke criteria is dat gebeurd? 
 
4. Op welke wijze heeft men zich bij de betrokkenen verontschuldigd? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 147 van 25 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
1. Ik ben hiervan op de hoogte gebracht.  

 
2. Aangezien de belangstelling voor de opening van het Vlaams Huis groter bleek dan de gehuurde 

zaalcapaciteit aankon, werden 113 gasten op 15 februari 2009 via email geïnformeerd dat hun 
zitplaats in het auditorium helaas niet bevestigd kon worden. In hetzelfde bericht werden zij ver-
volgens uitgenodigd voor de openingsreceptie van 20.30u tot 22.30u. Zij die zich toch aangeboden 
hadden voor het auditoriumgedeelte, maar waarvoor er daar dus geen plaats beschikbaar was, 
hebben plaats kunnen nemen in de receptiezaal, waar er grote schermen en zitplaatsen opgesteld 
werden om het auditoriumevent mee te kunnen volgen. 

 
3. Voorkeur werd gegeven aan vroegtijdig geregistreerde genodigden, zij die ver gereisd hadden om 

aan de opening deel te nemen, personen die reeds lange tijd in New York woonachtig zijn, en top-
VIP’s.  

 
4. Alle aanwezigen werden achteraf, door middel van de nieuwsbrief van het Vlaams Huis, de kans 

geboden om een waardeoordeel te vellen over het openingsevent en deze te communiceren aan het 
Vlaams Huis. De ontevreden gasten zullen persoonlijke boodschappen ter verontschuldiging 
ontvangen. Bovendien zullen hen prioritaire uitnodigingen voor toekomstige evenementen aange-
boden worden. Ten slotte zullen zij persoonlijk door de directeur van het Vlaamse Huis uitge-
nodigd worden voor een familiaal bezoek aan het Vlaams Huis in New York.    
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DIRK VAN MECHELEN, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 111 
van 17 februari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Land van Ooit/Pliniuspark Tongeren   -   Stand van zaken 
 
Het failliete themapark Ooit Tongeren ging midden juli vorig jaar opnieuw open als Plinius Park. De 
toegang is gratis. Op termijn wil de overheid van de site naar eigen zeggen een hoogwaardig tuinpark 
maken. 
 
Tussen privépartner Strabag, schuldeiser Fortis, de curatoren en de publieke partners werd over de 
toekomst van de site een overeenkomst gesloten. Gezocht wordt naar kandidaten om een hoogwaardig 
park met een Romeins thema te creëren. In dat verband zou Strabag denken aan een wellnesshotel. 
 
1. Wat is de stand van zaken in het dossier Plinius Park / Land van Ooit? 
 
2. Zal de Vlaamse overheid proberen om de middelen die zij investeerde (oa via Toerisme 

Vlaanderen) te recupereren? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 111 van 17 februari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Zoals de Vlaamse volksvertegenwoordiger bekend, werden zowel de middelen, met inbegrip van de 
vorderingen vanuit LISOM, als de verantwoordelijkheid aangaande het Pliniusproject in zijn totaliteit 
overgeheveld naar het Limburgs provinciaal niveau. 
Vermits de Vlaamse Regering derhalve geen enkele verantwoordelijkheid meer draagt, is het mij 
onmogelijk om te antwoorden. Het lijkt mij dat de Provincieraad het orgaan is, binnen de welke de 
democratische controle op dit project kan en moet gevoerd worden. 
 
Wat de middelen betreft, die Toerisme Vlaanderen heeft verstrekt, dien ik de Vlaamse volksvertegen-
woordiger te verwijzen naar mijn ter zake bevoegde collega. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 112 
van 17 februari 2009 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Decreet provincie- en gemeentebelastingen   -   Verwijzingen naar WIB 
 
Met het decreet van 30 mei 2008 betreffende de vestiging, invordering en geschillenprocedure van 
provincie- en gemeentebelastingen (Belgisch Staatsblad van 4 juli 2008) heeft de Vlaamse Regering 
de historische stap gezet om de vestiging en invordering van lokale belastingen op gewestelijk niveau 
te regelen. De wet van 24 december 1996 betreffende vestiging en de invordering van de provincie- en 
gemeentebelastingen wordt voor het Vlaams Gewest dan ook opgeheven. 
 
Met het decreet wou men meer coherentie in de gebruikelijke bepalingen van het fiscaal recht zoals 
die vooral in het Wetboek van de Inkomstenbelastingen (WIB) zijn vastgelegd. 
 
In de praktijk blijkt dat er met de verwijzingsregels in het decreet naar deze wetgeving toch wat 
problemen zijn, waardoor men op het terrein niet goed weet welke bepalingen uit het WIB en de 
uitvoeringsbesluiten wel van toepassing zijn en welke niet. Zo zou hoofdstuk XIbis van titel VII, dat 
handelt over de verjaring van de rechten van de schatkist, niet meer van toepassing zijn op lokale 
belastingen. 
 
1. In welke mate ervaart de minister dat er op het terrein nog onduidelijkheden bestaan over welke 

bepalingen van WIB en het uitvoeringbesluit nog van toepassing zijn op het Vlaams Gewest?  
 

Welke informatie-initiatieven zijn er hieromtrent geweest? 
 
2. Is hoofdstuk XIbis van titel VII al dan niet van toepassing op het Vlaams Gewest? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 112 van 17 februari 2009 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Op basis van artikel 3, §6, 2°, van het besluit van de Vlaamse Regering van 27 juli 2004 tot bepaling 
van de bevoegdheden van de leden van de Vlaamse Regering is minister Marino Keulen bevoegd voor 
de binnenlandse aangelegenheden, vermeld in artikel 6, § 1, VIII, en artikel 7 van de bijzondere wet 
tot hervorming der instellingen. 
 
De regeling voor de vestiging en invordering van de provincie- en gemeentebelastingen is een onder-
deel van de gewestelijke bevoegdheid voor de samenstelling, organisatie, bevoegdheid en werking van 
de provinciale en de gemeentelijke instellingen.  
 
Het voorontwerp van decreet betreffende de vestiging, de invordering en de geschillenprocedure van 
provincie- en gemeentebelastingen werd door de Vlaamse minister van Binnenlands Bestuur, Steden-
beleid, Wonen en Inburgering aan de Vlaamse Regering voorgesteld. 
 
Om die reden lijkt het mij dan ook aangewezen uw vraag te richten tot mijn collega, de Vlaamse 
minister bevoegd voor Binnenlandse Aangelegenheden.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 113 
van 18 februari 2009 
van CHRISTIAN VAN EYKEN 
 
 
 
Rooi- en onteigeningsplan Wezembeek-Oppem   -   Stand van zaken 
 
Tussen 1 september 2004 en 30 september 2004 is het openbaar onderzoek gevoerd naar de 
noodzakelijkheid van de werken aan de Zikkelstraat en de Diepstraat in Wezembeek-Oppem. 
 
Op 14 juni volgde de voorlopige goedkeuring van het rooi- en onteigeningsplan door de 
gemeenteraad. Op 18 december 2006 werd het plan definitief goedgekeurd door de gemeenteraad. Op 
8 februari 2008 werd bij de Vlaamse overheid naar de stand van zaken geïnformeerd. Vermits hierop 
geen antwoord kwam, werd op 18 augustus een herinneringsbrief gestuurd. 
 
Deze straten bevinden zich in een overstromingsgevoelig gebied en de werken zouden dringend 
moeten worden uitgevoerd. 
 
Wat is de stand van zaken van dit project? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 113  van 18 februari 2009 
van CHRISTIAN VAN EYCKEN 
 
 
 
Dit rooilijnplan is al geruime tijd afgewerkt. Het ministerieel besluit werd ondertekend op 29 septem-
ber 2008. De brieven en plannen werden aan betrokkenen betekend op 2 oktober 2008 en de beslissing 
is in het Belgisch Staatsblad gepubliceerd op 14 oktober 2008. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -83- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 114 
van 20 februari 2009 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
Duitse bunker Kaaskerke   -   Bescherming 
 
In Kaaskerke, deelgemeente van Diksmuide, ligt op een smalle strook grond langs de IJzer een site, 
die voor het Ministerie van Landsverdediging een bijzondere betekenis heeft. Hier ligt immers het 
laatst bewaarde stuk van het Belgische front uit de Eerste Wereldoorlog: de “Dodengang” of “Boyau 
de la Mort”. Dit historisch patrimonium moet aan de jonge generaties de boodschap “herdenken is aan 
vrede werken” meegeven. 
 
Op het einde van deze “Dodengang”, site die beheerd wordt door Defensie, staat een Duitse bunker die 
net als de Dodengang zelf dateert uit de Eerste Wereldoorlog. De bunker staat net buiten de omheining 
en maakt geen deel uit van de site die toegankelijk is voor het publiek. Dit laat veronderstellen dat de 
bunker niet onder Defensie ressorteert. 
 
Deze bunker bevindt zich in een erbarmelijke staat: het onkruid tiert er welig op en rond, en de 
omgeving van de bunker is een trekpleister voor blikjes en ander zwerfvuil. 
 
Deze bunker, die een waardevol overblijfsel is van de stellingen nabij de “petroleumtanks” aan de 
IJzerdijk in Kaaskerke, toont aan hoe dicht de Belgische en Duitse linies bij elkaar lagen.  
 
In het kader van de nakende herdenkingen van “100 jaar Groote Oorlog” in 2014-2018 zal de 
Dodengang, die met 72.000 bezoekers (cijfers 2006) tot de vijf belangrijkste toeristische trekpleisters 
in de Westhoek behoort, ongetwijfeld nog meer bezoekers mogen verwelkomen.  
 
Een integratie van de gerestaureerde Duitse bunker in de “Dodengang” kan deze historisch zeer 
waardevolle site nog aantrekkelijker maken. 
 
1. Werd deze Duitse bunker opgenomen in de Inventaris 1914-2014 van onroerend oorlogserfgoed? 
 
2. Zijn er plannen om deze bunker individueel te beschermen? 
 
3. Zijn er plannen om deze bunker, samen met de site “Dodengang”, op een hoger niveau te 

beschermen gebruik makende van een planologische aanpak via het ruimtelijk uitvoeringsplan 
(RUP)? 

 
4. Zijn er plannen om deze bunker te restaureren en te integreren in de site “Dodengang”? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 114 van 20 februari 2009 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
1. Ja. 
 
2. De bunker is al beschermd als monument bij ministerieel besluit van 2 juni 1992. 
 
3. De bunker en de dodengang genieten als beschermd monument al de hoogst mogelijke bescher-

ming die onroerend erfgoed op nationaal niveau te beurt kan vallen. Er worden wel plannings-
initiatieven overwogen met het oog op de bescherming van heel de vroegere frontzone, als 
noodzakelijke stap tot erkenning ervan als UNESCO-werelderfgoed. De bunker en de dodengang 
zijn belangrijke onderdelen van deze frontzone, en zijn als dusdanig vanzelfsprekend mee het 
voorwerp van het onderzoek ter zake. 

 
4. Er zijn mijn administratie geen dergelijke plannen bekend.  
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Vraag nr. 115 
van 25 februari 2009 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Windturbines   -   Sokkel 
 
Vlaanderen zet massaal in op windenergie. De inplanting van windturbines is geregeld in 
omzendbrieven en decreten. 
 
Momenteel worden dan ook met heel wat eigenaars contracten afgesloten voor het plaatsen van 
windturbines. Daarbij wordt meestal bedongen dat, wanneer de turbine verwijderd wordt, de 
betonsokkel in de grond zal blijven zitten en dus niet verwijderd zal worden.  
 
1. Is de minister ervan op de hoogte dat de ondergrondse betonsokkels na de afbraak of het slopen 

van windturbines in de grond blijven zitten? 
 

Is dit conform de bestaande regelgeving (decreet Ruimtelijke Ordening – 
bodemsaneringsdecreet)? 

 
2. Leidt dit niet tot een waardeverlies van de grond in het kader van de oorspronkelijke bestemming? 
 

Heeft dit bijvoorbeeld effect op de toekomstige landbouwbestemming van gronden van 
landbouwers? 
 

3. Wordt dit in de sloopvergunning voorzien? Zo ja, wie wordt er dan verantwoordelijk gesteld voor 
het verwijderen van de betonsokkel? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 115 van 25 februari 2009 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Vooreerst moet opgemerkt worden dat de overheid, bevoegd voor de ruimtelijke ordening, geen 
impact heeft op de contacten die exploitanten van windenergie sluiten met grondeigenaars. De steden-
bouwkundige vergunning voor het bouwen van een windturbine bevat geen bepalingen omtrent de 
verwijdering ervan. Voor het slopen van een windturbine is een stedenbouwkundige vergunning 
nodig. Bij het beoordelen van zo’n vergunningsaanvraag zal er kunnen geoordeeld worden of de 
fundering al dan niet moet verwijderd worden. 
 
1.  Het lijkt niet onlogisch dat de sokkels van windturbines na afbraak van de turbines in de grond 

blijven zitten en niet mee worden verwijderd met de turbine zelf. Vermoedelijk heeft dit een aantal 
redenen: 
- De normale “levensduur” van een windturbine wordt momenteel geschat op een twintigtal 

jaar. Wellicht is de betonsokkel die voor een turbine wordt gegoten in de grond voldoende 
stevig om een nieuwe turbine te dragen, zelfs al is die wat hoger en krachtiger. 

- Een betonsokkel voor een windturbine heeft in de regel een grondoppervlak van 10 m bij 10 
m. De impact van zo’n harde oppervlakte op het gebruik van de grond er rond is dus vrij 
beperkt, ook als de turbine is verwijderd. Bovendien, en dat is wellicht de belangrijkste reden 
om de fundering niet te verwijderen na verwijdering van de turbine, dergelijke betonmassa 
steekt tot meters diep in de grond. Het verwijderen van de sokkel zou wellicht meer schade 
toebrengen aan bijvoorbeeld gewassen, en dergelijke meer, dan deze gewoon te laten zitten. 

 
2.  Dat het laten zitten van de sokkel tot een echt “waardeverlies” van de grond in het kader van de 

oorspronkelijke bestemming leidt, klopt dus niet. De ingenomen oppervlakte is beperkt. Uiteraard 
kunnen ter plaatse van de betonfundering bijvoorbeeld geen gewassen groeien of koeien grazen, 
maar er rond wel (ook als er een turbine op is geplaatst overigens). Bovendien wordt de terrein-
inrichting na het plaatsen van een turbine dermate aangepast, dat de verharde sokkel nadien kan 
worden ingeschakeld bijvoorbeeld in de toegang tot percelen, voor het plaatsen van een schuilhok 
op het knooppunt van weiden, enz. 

 Belangrijker lijkt dat de (tijdelijke) dienstweg naar de turbine, bedoeld voor het sporadische onder-
houd ervan, wordt verwijderd nadat de site niet meer functioneel is. Die kan wellicht een belang-
rijker impact hebben op het gebruik van de bewuste gronden en de bestemming ervan in het 
algemeen. 

 
3.  Aangezien de meeste windturbines slechts vrij recent werden geplaatst, zijn er nog onvoldoende 

sloopvergunningen aangevraagd om hieruit conclusies te kunnen trekken. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 116 
van 25 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Albertkanaal   -   Watergebonden bedrijven 
 
De binnenvaart heeft vele troeven en vormt een uitstekend alternatief voor het drukke wegverkeer. Een 
binnenschip van 1200 ton kan een lading vervoeren die gelijk staat aan 40 wagons op het spoor en 50 
vrachtwagens op de weg. De voorbije jaren hebben steeds meer bedrijven de omschakeling naar de 
binnenvaart gemaakt. 
 
Watergebonden industrieterreinen zijn strikt voorbehouden voor watergebonden bedrijven, dat wil 
zeggen voor bedrijven die de binnenvaart nodig hebben voor de aan- en afvoer van goederen.Via PPS-
constructies ( publiek-privatesamenwerkingsovereenkomsten) met watergebonden bedrijven  werden 
langs de Vlaamse waterwegen tientallen kaaimuren aangelegd. Tevens werd door de Vlaamse 
overheid constant geïnvesteerd in de noodzakelijke aanpassingen aan kunstwerken zoals bruggen en 
sluizen.  
 
Het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen wijst op het grote belang van het Albertkanaal voor de 
verdere ruimtelijk-economische ontwikkeling van Vlaanderen. Het Albertkanaal en de E313 zorgen 
voor goede transportmogelijkheden, over de weg en over het water. Er is nu reeds veel bedrijvigheid 
rond het Albertkanaal. Er is nog voldoende ruimte voor de groei van zowel watergebonden als niet-
watergebonden economische activiteiten. Bepaalde verouderde of niet goed ontwikkelde terreinen 
kunnen door herstructurering of inbreiding opnieuw aantrekkelijk gemaakt worden. Daarnaast is er 
ook nog ruimte beschikbaar om nieuwe en goed gelegen bedrijventerreinen aan te leggen. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van alle watergebonden bedrijven gelegen langs het 

Albertkanaal? Graag opgesplitst per provincie en met opgave van de oppervlakte van de betrokken 
terreinen. 

 
2. Wat is de verhouding tussen watergebonden er niet-watergebonden bedrijven langs het 

Albertkanaal? 
 
3. Welke oppervlakte watergebonden industrieterreinen langs het Albertkanaal is nog niet in gebruik 

genomen? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 116 van 25 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Sinds meerdere jaren lopen planningsinitiatieven voor het economisch netwerk Albertkanaal in 
uitvoering van het ruimtelijk structuurplan Vlaanderen. Het economisch netwerk Albertkanaal houdt 
belangrijke ruimtelijke potenties in om een aanbodbeleid te voeren in een gebied met een sterke 
logistieke en industriële kracht. Daarom werden de afgelopen jaren meerdere gewestelijke ruimtelijke 
uitvoeringsplannen definitief vastgesteld of in procedure gebracht. Er is dus nog een aanzienlijk 
aanbod ha in ontwikkeling of in planningsproces. Het betreft hier zowel terreinen met watergebonden 
mogelijkheden langsheen het kanaal, alsook gemengde bedrijventerreinen op afstand van het kanaal 
gelegen. Uw vraag betreft uitsluitend gerealiseerde watergebonden bedrijven of watergebonden 
bedrijventerreinen. Dit is een specifiek segment uit het aanbodbeleid zoals gevoerd in het economisch 
netwerk Albertkanaal. 

1. Het inventariseren van gegevens over watergebonden bedrijven langsheen het Albertkanaal 
behoort niet tot de opdrachten van het beleidsveld ruimtelijke ordening van de Vlaamse overheid. 
Gegevens over bedrijven die het Albertkanaal gebruiken, worden systematisch bijgehouden door 
nv De Scheepvaart.  

De gegevens van nv De Scheepvaart betreffen enkel bedrijven die een of andere overeenkomst 
hebben met nv De Scheepvaart, hetzij via een vergunning of via een concessie. In deze overeen-
komst zijn verplichtingen opgelegd om op jaarbasis een minimale hoeveelheid goederen via de 
waterweg te transporteren. Deze bedrijven zijn dus in strictu sensu te benoemen als 
‘watergebonden bedrijven’. Daarnaast zijn er heel wat bedrijven die op eigen (privaat) terreinen 
liggen en ook (indirect) gebruik maken van de waterweg. Dit gebruik van de waterweg kan 
bijvoorbeeld geschieden via een containerterminal, via een publieke kade of via de kaaimuur van 
een (nabijgelegen) watergebonden bedrijf. Gegevens over dergelijke (indirecte) watergebonden 
bedrijventerreinen zijn echter niet systematisch beschikbaar. 
 
Volgende gegevens van nv De Scheepvaart in verband met het aantal operationele grond-
verhuringen de dato 31 december 2008 zijn beschikbaar. 
• In de provincie Limburg zijn er 83 bedrijven die, (gedeeltelijk) gelegen op gronden langs het 

Albertkanaal in beheer bij nv De Scheepvaart, gebruikmaken van de waterweg. De totale 
benutte oppervlakte door deze bedrijven op gronden van de vennootschap bedraagt 136,9 ha. 

• In de provincie Antwerpen zijn er 70 bedrijven die, (gedeeltelijk) gelegen op gronden langs 
het Albertkanaal in beheer bij nv De Scheepvaart, gebruikmaken van de waterweg. De totale 
benutte oppervlakte door deze bedrijven op gronden van de vennootschap bedraagt 24,2 ha. 

In een aantal gevallen beschikken deze bedrijven nog over eigen aangrenzende gronden. Dit 
betekent dat de gehele ingenomen oppervlakte voor de 153 betrokken niet accuraat kan worden 
bepaald.  
De vennootschap nv De Scheepvaart beschikt in Limburg over meer grondoppervlakte dan in 
Antwerpen. Er worden door de vennootschap geen gronden, gelegen aan de waterweg, verhuurd 
zonder dat het desbetreffende bedrijf zich engageert effectief gebruik te maken van de waterweg. 
Hiertoe zijn verplichtingen ingebouwd in de overeenkomst. Indien een bepaald bedrijf dan toch 
geen gebruik maakt van de waterweg dient het een bijdrage te betalen voor het ontbreken van een 
bepaalde tonnage. Met een 8-tal bedrijven zijn besprekingen vergevorderd voor het sluiten van een 
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overeenkomst waarin het verplicht gebruik van de waterweg is opgenomen (onder meer op het 
nieuwe watergebonden bedrijventerrein van Beverdonk te Grobbendonk dat in ontwikkeling is).  

2. De verhouding tussen watergebonden en niet-watergebonden bedrijven kan niet worden bepaald 
op basis van de gegevens die heden beschikbaar zijn. Actueel wordt door het agentschap 
ondernemen ingezet op een verbeterde GIS-inventaris van de bedrijventerreinen in Vlaanderen die 
op termijn kan bepalen hoeveel bedrijven feitelijk aanwezig zijn op bedrijfspercelen die 
daadwerkelijk grenzen aan het Albertkanaal. Hieruit zou de verhouding kunnen worden bepaald 
tussen niet-watergebonden en watergebonden bedrijven.  

3. De GIS-inventaris bedrijventerreinen van het agentschap ondernemen van de Vlaamse overheid 
houdt gegevens in over de bezettingsgraad van de bedrijventerreinen in Vlaanderen. Deze 
gegevens worden aangevuld met de recent bijkomend bestemde bedrijventerreinen. Als definitie 
voor ‘watergebonden industrieterrein’ (de term uit de vraagstelling) kan niet worden teruggevallen 
op een bestemming als watergebonden bedrijventerrein, vermits vele bedrijventerreinen langsheen 
het kanaal reeds dertig jaar geleden in de verschillende gewestplannen werden bestemd als 
‘industriegebied’. Voor de beantwoording van deze vraag wordt gezocht naar de oppervlakte van 
nog niet in gebruik genomen bedrijfspercelen op bedrijventerreinen die ruimtelijk grenzen aan het 
Albertkanaal in de provincies Antwerpen en Limburg. Om deze berekening mogelijk te maken is 
een selectie gemaakt van alle bestemde bedrijventerrein die grenzen aan het Albertkanaal. De 
totale oppervlakte van deze bedrijventerreinen bedraagt 5.164 ha. Opgemerkt wordt dat dit de 
oppervlakte betreft van de gehele bedrijventerreinen die grenzen aan het Albertkanaal, maar 
waarvan niet alle percelen (gebruikte en ongebruikte percelen op deze bedrijventerreinen) fysisch 
grenzen aan het Albertkanaal. De oppervlakte nog ongebruikte percelen op deze bedrijven-
terreinen bedraagt 753 ha. Zoals opgemerkt liggen niet alle ongebruikte percelen op deze 
bedrijventerreinen rechtstreeks aan het kanaal. Ook percelen die aan de waterzijde gelegen zijn 
kunnen bijvoorbeeld door hoogteverschil, een tussenliggende infrastructuur of het ontbreken van 
kade-infrastructuur, niet evident ontwikkelbaar zijn als watergebonden bedrijf. 

Momenteel loopt een studie-initiatief van het agentschap ondernemen “Aanbodbeleid voor water-
gebonden bedrijventerreinen en watergebonden overslaglocaties”. Deze studie zal voor geheel 
Vlaanderen de mogelijkheden meer nauwgezet in kaart brengen.  

Tenslotte dient opgemerkt dat in het kader van het economisch netwerk Albertkanaal bijkomende 
bedrijventerreinen worden bestemd. Toekomstig voorgestelde bedrijventerreinen waarvoor de 
procedure tot bestemmingswijziging nog loopt, zouden het aanbod aan rechtstreeks water-
gebonden kavels kunnen verhogen. Bij deze bestemmingswijziging wordt expliciet het minimale 
aandeel watergebonden bedrijvigheid vastgelegd. Tevens lopen nog onderzoeksinitiatieven naar 
zoekzones, waarvoor de besluitvorming nog dient opgestart. 
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Vraag nr. 117 
van 25 februari 2009 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
Woonbeleid   -   Kuststreek 
 
De Confederatie Bouw in West-Vlaanderen heeft berekend dat er tegen 2020 in de kustprovincie 
28.000 bijkomende residentiële entiteiten nodig zijn om aan de huisvestingsnood voor de stijgende 
bevolking te voldoen. Het gaat om 16.000 woningen en 12.000 tweedeverblijven aan de kust.  
 
Naast de interne dynamiek aan de kust, moet er ook rekening gehouden worden met de reeds jaren 
aanwezige instroom vanuit het binnenland. Deze migratiegolf werkt verstorend voor de lokale 
woningenmarkt.  
 
De Confederatie vraagt een specifiek voor de kust uitgewerkt beleid. 
 
De groepering wijst erop dat er tussen 1991 en 2007 circa 68.000 gezinnen zijn bijgekomen. Tot 2020 
worden nog 16.000 nieuwe gezinnen verwacht. Bij de afbakeningsprocessen aan de Kust zou er te 
weinig rekening zijn gehouden met het fenomeen tweedeverblijven. Die zijn in dezelfde periode met 
25.000 toegenomen. Als het aantal tweedeverblijven aan het zelfde tempo als de voorbije jaren blijft 
stijgen, moeten in West-Vlaanderen en in het bijzonder aan de kust nog 12.000 woningen extra 
worden gerealiseerd.  
 
Dat de nieuwe woningen vooral in de stedelijke gebieden moeten worden gerealiseerd, is voor de 
bouwsector aanvaardbaar. Maar dan moet de overheid volgens haar nog sterker inzetten op de 
grootschalige vernieuwing van de stadscentra en op de ontwikkeling van nieuwe woongebieden 
rondom de kernen. 
 
1. Wat zijn de analyses van de minister inzake woningtekorten aan de Kust? Stemmen die overeen 

met de vaststellingen van de Confederatie Bouw? 
 
2. Welke inspanningen werden er deze legislatuur geleverd op het vlak van het voorzien van 

woningen/woongebieden aan de kust? Zo mogelijk graag een overzicht per gemeente. 
 
3. In welke mate is er een specifiek beleid voor de Kust? 
 
4. In welke mate is er sprake van een dubbele strategie: ontpitting en inbreidingsprojecten, naast het 

aansnijden van nieuwe woongebieden? 
 

Worden er in het kader van het nieuwe decreet op het grond- en pandenbeleid bijkomende 
accenten gelegd om de ontpitting van de binnengebieden aan de kust mogelijk te maken? 
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5. Wordt er bij de herziening van het RSV (kortetermijnspoor) rekening gehouden met de 
bovenvermelde migratiebewegingen  
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ANTWOORD  
op vraag nr. 117 van 25 februari 2009 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
1.  Het Federaal Planbureau heeft recent (mei 2008) nieuw vooruitzichten inzake bevolkingsevoluties 

voorgesteld. Een doorrekening naar te verwachten huishoudensaangroei is nog niet gebeurd. 
Evenmin zijn gegevens per gemeente beschikbaar. Wat de precieze impact van de te verwachten 
immigratie zal betekenen naar de kustgemeenten is mij derhalve nog niet bekend. 
In deze studie wordt wel uitgegaan van een hoger geboortecijfer en een verhoogde immigratie 
vanuit Oost-Europa. Of deze groep zich in grote mate in de kuststreek zal vestigen dient nog af-
gewacht te worden; buitenlandse migranten komen meestal in eerste instantie in de (groot-)steden 
terecht (Antwerpen, Brussel).   
Uit eerder uitgevoerd onderzoek, o.m. in mijn opdracht, is gekend dat: 
• inwijking aan de kust niet enkel te maken heeft met pensioenmigratie, maar ook een groep 

vanaf 41j zich aldaar vestigt (Deze groep (41-60j) is overigens groter dan de groep 60+)) 
• de inwijking vooral vanuit het Brusselse komt 
• de oorsprong van de inwijking verschilt van gemeente tot gemeente (vb. De Panne trekt vooral 

Walen aan) 
• de inwijking vanuit Limburg beperkt is  
• er nog niet direct een meetbaar effect is van verdringing naar het achterland  
• De omvang van de in- en uitwijking voor de periode 2001-2003 kan als volgt weergegeven 

worden:  

 
 

De dynamiek aan de kust is me dus bekend. Om het belang ervan aan te geven wordt in de tweede 
partiële herziening van het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen daaraan een apart hoofdstuk 
gewijd.   
Of deze trends leiden tot woningtekorten dient gemeente per gemeente bekeken te worden. Uit 
globale analyses van het beschikbare aanbod aan bouwmogelijkheden in Vlaanderen weet ik dat er 
nog vele mogelijkheden zijn, zowel via inbreidingsprojecten als via het aansnijden van woon-
uitbreidingsgebieden.   

 
2.  Gezien het woonbeleid in eerste instantie lokaal wordt ingevuld verwijs ik enerzijds voor 

statistieken omtrent bijkomende woningen naar de statistieken van het NIS (vb. 
http://www.statbel.fgov.be/downloads/bpe1996_2007_nl.xls, noot: gegevens voor 2008 en 2009 nog niet 
beschikbaar) en anderzijds naar de planopties die de gemeenten ter zake hebben genomen in hun 
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gemeentelijk ruimtelijk structuurplan. Vanuit het Vlaamse niveau wordt door mijn diensten 
daaromtrent geen lokale monitoring uitgevoerd. Evenwel kan ik u - uit de opvolging van de 
planningsprocessen m.b.t. de afbakening van de stedelijke gebieden- volgend overzicht geven van 
een aantal belangrijke acties die op heden genomen worden in de stedelijke gebieden:  

 
a)  Afbakening regionaalstedelijk gebied Oostende 

 
In het gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan werden, op basis van het afbakeningsproces, de 
resultaten van de planMER en verder onderzoek door de stad Oostende en de gemeente Bredene, 
volgende gebieden bestemd in functie van wonen: 

▪ Het strategisch project Oosteroever. Dit zal ruimte moeten bieden aan verschillende stede-
lijke activiteiten; wonen, 2de verblijven, recreatie, voorzieningen, bedrijvigheid. Door de 
ontwikkeling van Oosteroever zal op lange termijn voorzien moeten worden in ca. 1860 
bijkomende woongelegenheden (inclusief de omvorming van het vroegere militair 
hospitaal), waarbij een maximum van 40% tweede verblijven wordt vooropgesteld. 

▪ De reconversie van de bedrijvensite aan Kop van ’t Sas (Sas Slijkens) naar een (over-
wegende) woonfunctie. Gelet op de (te versterken) recreatieve functie van de Spuikom en 
het water als omgevingskwaliteit kan ook hier een deel voorzien worden voor tweede 
verblijven (maximum 20%).  

▪ De overgangszone ‘Stuiverstraat/Gistelsesteenweg’. Deze woonontwikkeling moet 
gepaard gaan met een structurele groenzone.  

▪ De vroegere kazerne aan het Maria Hendrika-park. Een gedeelte hiervan wordt heront-
wikkeld tot een plein met woongebouwen. Dit moet leiden tot 80 à 100 bijkomende 
woongelegenheden.  

▪ Het gebied tussen het Montgomerydok en de Havengeul, ten noorden van het station. De 
realisatie van 180 bijkomende woongelegenheden wordt vooropgesteld. Hiervan kan 
maximaal 40% als tweede verblijf worden voorzien.  

De taakstelling met betrekking tot wonen houdt geen rekening met tweede verblijven. Dit 
impliceert dat een deel van de ruimte voor woongelegenheden kan ingenomen worden door 
tweede verblijven. Het sturen van tweede verblijven is met het instrument ruimtelijk 
uitvoeringsplan moeilijk en kan niet verordenend vastgelegd worden in de stedenbouwkundige 
voorschriften. Daarom gaat extra aandacht naar het evenwicht tussen permanente verblijven en 
tweede verblijven; dit resulteert in het aanduiden van percentages (%) aan tweede verblijven die in 
elk gebied kunnen worden gerealiseerd.  
Het gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan werd voorlopig vastgesteld op 18 juli 2008. Het 
openbaar onderzoek vond plaats van 5 september 2008 tot 3 november 2008. Het GRUP zal in een 
van de komende weken voor principiële definitieve goedkeuring aan de Vlaamse Regering worden 
voorgelegd. 

 
b)  Blankenberge 

 
Het afbakeningsproces voor het kleinstedelijk gebied Blankenberge werd, conform de selectie, 
getrokken door de provincie West-Vlaanderen. Het afbakeningsproces voor dit kleinstedelijk 
gebied is afgerond en vertaald in een provinciaal ruimtelijk uitvoeringsplan. Er is door de 
provincie gekozen om een PRUP op te stellen dat enkel de afbakeningslijn van het kleinstedelijk 
gebied en een cluster van bestaande zonevreemde regionale bedrijven langs de Brugse Steenweg 
bevat. In het afbakeningsproces werden in het kader van de realisatie van de taakstelling een aantal 
gebieden in functie van woonontwikkeling (200 woongelegenheden) aangeduid: het strategisch 
project De Sol, het woonuitbreidingsgebied Uitkerke en een nieuwe stedelijke woonomgeving ter 
hoogte van de Lissewegestraat. De provincie laat de bestemming van Uitkerke en Lissewegestraat, 
noodzakelijk om een stedelijk gebiedbeleid te voeren, over aan de gemeente. Zelf is de provincie 
momenteel bezig met het uitwerken van een visie over het strategisch project De Sol waar naar 
een bos, een ecologische golf ook woonmogelijk-heden worden voorzien 
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c) Knokke –Heist 
 

Het afbakeningproces voor het kleinstedelijk gebied Knokke-Heist werd, conform de selectie, 
getrokken door de provincie West-Vlaanderen. Het afbakeningproces is afgerond en een provin-
ciaal ruimtelijk uitvoeringsplan is in voorbereiding. Hierbij werd vastgesteld dat er voor wonen 
geen behoefte bestond. Door Knokke-Heist werd onder meer door middel van het BPA Duinen-
water reeds in voldoende woningen voorzien.  

 
d)  Strategisch projectgebied Nieuwpoort 

 
Nieuwpoort werd in het provinciaal ruimtelijk structuurplan West-Vlaanderen aangeduid als een 
strategisch projectgebied. De provincie is bezig met de ontwikkeling van een visie op onder meer 
de uitbreiding van de jachthaven van Nieuwpoort met hieraan gekoppeld een ontwikkeling in 
functie van permanent wonen en tweede verblijven.  

 
De acties die specifiek gericht zijn naar de woonuitbreidingsgebieden kan u raadplegen via de 
Atlas van de woonuitbreidingsgebieden op www.vlaanderen.be/wugatlas. Hierop kunt u nazien welke 
projecten beleidsmatig door de diverse bestuursniveaus werden vastgelegd en ondersteund worden 
vanuit Vlaams niveau. Specifieke cijfergegevens per gemeente worden evenwel niet bijgehouden.   

 
3.  Het specifiek beleid voor de kust, wat betreft ruimtelijke ordening, wordt vorm gegeven op drie 

niveaus: lokaal, provinciaal en gewestelijk.  
Elke kustgemeenten (De Panne, Koksijde, Middelkerke, Oostende, Bredene, De Haan, Blanken-
berge, Brugge, Knokke-Heist), met uitzondering van Nieuwpoort beschikt reeds over een goed-
gekeurd gemeentelijk ruimtelijk structuurplan en dus een eigen specifieke visie op de gewenste 
ruimtelijke ontwikkelingen aan de kust (toestand 3/3/2009). Elk gemeentelijk ruimtelijk structuur-
plan omvat een onderzoek en woonprogrammatie. Deze schikt zich mede naar de doelstellingen 
van het provinciaal ruimtelijk structuurplan West-Vlaanderen.  
Dit provinciaal structuurplan houdt wat betreft de ontwikkelingen op vlak van wonen (maar ook 
bedrijvigheid, recreatie, …) specifiek rekening met de eigenheid van kustgemeenten.  Dit uit zich 
o.m. in de selectie van kusthoofddorpen. Daarnaast zal de provincie bij de afbakening van de 
kleinstedelijke gebieden Knokke-Heist en Blankenberge invulling geven aan o.m. het woonbeleid.   
OP provinciaal niveau wordt ook via het Strategisch Beleidsplan voor Toerisme en Recreatie aan 
de Kust ingegaan op de o.m. tweede verblijven.   
Ten slotte wordt vanuit het Vlaams niveau in het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen het netwerk 
van de kust aangeduid. De invulling van dit concept zal ook leiden tot specifieke bijkomende 
acties op vlak van wonen binnen een ruimtelijk kader.   
De problematiek van kustmigratie komt uitdrukkelijk aan bod in de tweede partiële herziening van 
het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen (korte termijnspoor).  Zie hieromtrent ook het antwoord 
op uw vijfde vraag.   
Uiteraard wordt naast de ruimtelijke ordening ook vooral vanuit toerisme en recreatie ingezet op 
een aantrekkelijke kust als woon- en verblijfsregio.   

 
4.  Het realiseren van inbreidingsprojecten en ontpitten van bestaande bouwblokken kan enerzijds een 

extra aanbod creëren, en anderzijds zorgen voor een meer aangename woonomgeving in dens 
bebouwde blokken. Om dit te realiseren kan het bestaande instrumentarium ingezet worden: RUP, 
BPA’s, verordeningen, stedenbouwkundige vergunningen.  Een beleidskader kan gegeven worden 
via het gemeentelijk ruimtelijk structuurplan waar vb. kan in aangegeven worden in welke buurten 
dergelijke ‘ontpitting’ nodig is.   

 Om dit duidelijk te maken zal het accent van het huidige Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen wat 
betreft na te streven dichtheden aangevuld worden met het begrip ‘dichtheidsbeheer’. Zodoende 
wordt aangegeven dat sommige plekken inderdaad een ‘ontdichting’ nodig hebben, en andere 
plekken wellicht een grotere draagkracht hebben om densere projecten te realiseren.   
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 Het ontwerp-grond- en pandendecreet neemt geen specifieke acties op wat betreft ontpitting van 
de binnengebieden of de kuststreek. De kusstreek komt wel aan bod in het kader van ‘wonen in 
eigen streek’ dat een specifiek beleid naar de woonuitbreidingsgebieden toelaat.   

 
5.  Het huidige Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen houdt actueel rekening met migratiepatronen en 

de woonbehoeften die daaruit voortvloeien; enkel is dit niet expliciet als maatschappelijke trend 
opgenomen. Dit is wel zo voor de 2de partiële herziening van het Ruimtelijk Structuurplan Vlaan-
deren (kortetermijnspoor). Op basis van recent studiewerk zijn de voornaamste migratie-
bewegingen in kaart gebracht en beschreven, waaronder de kustmigratie er één is.   

 Aangezien de woonbehoeften rekening houden met demografische trends en migratiebewegingen 
zijn de te verwachten migratietrends in de omvang van de te verwachten behoefte verrekend.  
Bovendien geeft het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen - Kortetermijnspoor ook aan dat naast 
de woonbehoeften volgend uit deze demografische trends er ook een woonvraag bestaat die eerder 
markteconomisch gericht is. De vraag naar tweede verblijven is daar één aspect van.   

 Een specifieke uitsplitsing van de woningvraag en woningbehoefte aan de Kust is er niet in 
opgenomen omdat een regionale differentiatie in aanbodbeleid een opdracht is voor provincie en 
gemeenten. Overigens zou dan ook voor andere delen in Vlaanderen allerlei specifieke markt-
vragen in beeld gebracht moeten worden (kamerwonen, tweede woonst, opbrengsteigendommen, 
grensmigratie, campingwonen, …).   

 Het komt de provincie West-Vlaanderen toe om binnen het globale kader en doelstellingen van het 
Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen aan te geven in welke mate de kustgemeenten meer of 
minder woningen kunnen aanbieden dan demografisch ingeschat. De gemeente kan dat dan 
vertalen, via haar gemeentelijk ruimtelijk structuurplan en lokaal woonbeleidsplan in een concreet 
actieprogramma van uit te voeren projecten, gericht op de eigen bevolking of op tweede 
verblijven.   

 Voor het stedelijke gebied Oostende neemt de Vlaamse overheid wel initiatief om op gewestelijk 
niveau invulling te geven aan de taakstelling inzake woningbouw. De provincie doet hetzelfde 
voor de kleinstedelijke gebieden Blankenberge en Knokke-Heist.   
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 118 
van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Vervoermiddel 
 
Vlaanderen staat als deelstaat voortdurend in rechtstreeks contact met andere staten en deelstaten. Op 
verschillende niveaus vindt dan ook geregeld overleg plaats. Waar nuttig en nodig worden 
persoonlijke ontmoetingen georganiseerd tussen (top)ambtenaren, kabinetsmedewerkers en tussen de 
ministers zelf. 
 
Voor de verplaatsingen kan een beroep worden gedaan op een aantal transportmiddelen. Zo kan er 
naast het gebruiken van (dienst)wagens ook gekozen worden voor de trein, het vliegtuig of voor nog 
andere vormen van (collectief) vervoer. Het spreekt voor zich dat de ecologische voetafdruk niet gelijk 
is voor deze verschillende vormen van transport. 
 
In de Beleidsbrief Bestuurszaken 2008-2009 (Stuk 1910 – Nr. 1) wordt verwezen naar het nieuwe 
raamcontract voor dienstvoertuigen dat recentelijk werd afgesloten. Door enerzijds voor elk perceel 
een minimale ecoscore vast te leggen en anderzijds een betere ecoscore positief te waarderen bij de 
evaluatie van aangeboden voertuigen, werd een duidelijke stijging betreffende de 
milieuvriendelijkheid van de gekozen voertuigen gerealiseerd. 
 
In het kader van de noodzaak tot het reduceren van de uitstoot van fijn stof en CO², het aanpakken van 
de verkeerscongestie en het streven naar het verkleinen van de individuele ecologische voetafdruk, 
blijft de keuze voor een van de bovenvermelde transportvormen niet zonder gevolgen. 
 
Welke criteria hanteert de minister voor de keuze van het transportmiddel voor zichzelf en haar/zijn 
kabinetsmedewerkers bij een verplaatsing naar het buitenland? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 127, Van Mechelen nr. 118, 

Vandenbroucke nr. 204, Anciaux nr. 127, Keulen nr. 134, Van Brempt nr. 190, Heeren nr. 192, 
Crevits nr. 462, Ceysens nr. 66).  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 118 van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 119 
van 2 maart 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
Ring Asse   -   Stand van zaken 
 
De Raad van State heeft het tracé voor de ring rond Asse vernietigd. Dat betekent dat er voorlopig 
geen sprake kan zijn van de omstreden tweede en derde fase van de ringweg. De eerste fase werd op 9 
december 2008 plechtig ingehuldigd door minister-president Kris Peeters. 
 
De negen inwoners die destijds een verzoekschrift indienden, halen na acht jaar en acht maanden hun 
slag thuis. De inwoners, die allen in de buurt van het ringtraject wonen, vroegen bij de Raad van State 
om de gewestplanwijziging die door de Vlaamse Regering was goedgekeurd, ongedaan te maken. Hun 
advocaat haalde een procedurefout aan om de wijziging van het gewestplan teniet te doen. 
 
In de media (kranten van 21 februari 2009) verklaart de planoloog en verkeersdeskundige die optreedt 
als adviseur van de bewoners het volgende : “Het arrest is zeer duidelijk. De raad vernietigt de 
beslissing van de Vlaamse regering om het gewestplan te wijzigen voor een ring rond Asse. De eerste 
fase is intussen voltooid en daar valt niets meer tegen te beginnen. Maar de plannen voor de tweede en 
derde fase zijn met dit arrest vernietigd. Er kunnen dus geen onteigeningen meer gebeuren voor de 
ring en er kunnen ook geen bouwvergunningen worden verleend”. 
 
De inwoners kwamen in opstand tegen de aanleg van een ring omdat ze vrezen dat de leefbaarheid van 
hun dorp in gevaar komt. Ook ecologische redenen werden aangehaald om de plannen te kelderen. Ter 
hoogte van de Kalkoven zou het traject in een tunnel onder de N9 lopen. Bij de derde fase, die de N9 
verbindt met de Edingsesteenweg, was men van plan een prachtig natuurgebied te doorsnijden.  
 
Hoe het nu verder moet met het project is voorlopig onduidelijk. Dus moet men een andere oplossing 
zoeken. De inwoners zijn alvast vragende partij om samen naar een oplossing te zoeken. 
 
Om het dossier te herstellen, moet de Vlaamse Regering een gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan 
(GRUP) opstellen, maar dat kan jaren duren. Gelet op de tegenstand die er vroeger al bestond, is het 
zelfs zeer de vraag of hetzelfde tracé ooit nog kans maakt. 
 
1. Is de minister op de hoogte van de uitspraak van de Raad van State met betrekking tot de 

vernietiging van de tweede en derde fase voor de realisatie van de ringweg rond Asse? Wat wordt 
er vernietigd door het arrest? Wat zijn de gevolgen van dit arrest? 

 
2. Is deze Vlaamse Regering nog van plan om dit dossier opnieuw op te starten? 
 
3. Dient er voor die ringweg een provinciaal ruimtelijk uitvoeringsplan (PRUP), dan wel een 

gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan (GRUP) opgemaakt te worden?  
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4. Is de minister ervoor te vinden dat er eerst een studie komt naar de wenselijkheid van een tweede 
en derde fase, dit in het licht van de krachtlijnen in de actuele mobiliteitsvisie Vlaanderen in Actie 
(VIA) van de regering?  

 
Die (vernietigde) tracé's waren immers gebaseerd op studies die men vandaag toch niet echt meer 
actueel kan noemen.  
 
Wat is het standpunt van de Vlaamse Regering ter zake? 

 
5. Wat is vandaag, na het arrest, het wettelijk statuut van de eind vorig jaar geopende fase 1 van de 

ringweg?  
 
6. Welke zijn de mogelijke gevolgen voor het verkrijgen van bouwvergunningen voor de 

ontwikkeling van de Asphaltco-site? De gemeente Asse heeft daarvoor belangrijke plannen, maar 
de enige ontsluitingsweg is een momenteel in juridische onzekerheid verkerende ringweg. Wat is 
het standpunt van de minister ter zake ? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 119 van 2 maart 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
1. Bij arrest van de Raad van State (nr. 190.337) van 10 februari 2009 werd de wijziging van 17 juli 

2000 van het gewestplan Halle-Vilvoorde-Asse vernietigd, in zoverre het een reservatiezone vast-
stelt voor een ringweg rond Asse. Dit betekent dat de reservatiezone voor de ringweg rond Asse 
vervalt. De onderliggende bestemming van het gewestplan wordt behouden. 

 
2. De definitieve vaststelling van de gewestplanwijziging waarmee op 17 juli 2000 een reservatie-

zone voor de ringweg rond Asse werd ingetekend, gebeurde op grond van een overgangsbepaling 
van het decreet van 18 mei 1999 houdende de organisatie van de ruimtelijke ordening, dat in 
werking trad op 1 mei 2000. Deze overgangsregeling liet toe om na 1 mei 2000 nog gewestplan-
wijzigingen definitief vast te stellen, voor zover de voorlopige vaststelling in de betrokken plan-
procedure gebeurd was vóór die datum en er dus een lopende procedure was. 

 
 Sindsdien geldt onverkort het nieuw planningssysteem met ruimtelijke structuurplannen en 

ruimtelijke uitvoeringsplannen op 3 bestuursniveaus (gewest, provincie en gemeente). Er is een 
taakverdeling, gebaseerd op het principe van subsidiariteit. Het gewest maakt ruimtelijke uitvoe-
ringsplannen op in uitvoering van het ruimtelijk structuurplan Vlaanderen. Concreet voor wegen-
infrastructuur maakt het gewest ruimtelijke uitvoeringsplannen op in functie van de inrichting en 
aanleg van hoofdwegen en primaire wegen (type I en II). Het ruimtelijk structuurplan Vlaanderen 
bepaalt dat voor de selectie en inrichting van de secundaire wegen de provincies een belangrijke 
rol spelen. Deze wegen worden in de provinciale ruimtelijke structuurplannen geselecteerd. Indien 
er voor de inrichting en/of aanleg van deze wegen een bestemmingswijziging noodzakelijk is zal 
een provinciaal ruimtelijk uitvoeringsplan moeten worden opgemaakt. 

 
 Een planningsinitiatief waarmee zou worden geremedieerd aan de problematiek die veroorzaakt is 

door de gewestplanvernietiging moet in deze planningssystematiek worden ingepast. Zoals 
ondertussen gebleken is, wordt echter ook een decretaal initiatief overwogen waardoor zonder 
nieuw planningsinitiatief de vernietigde gewestplanwijziging opnieuw zou worden gevalideerd. 

 
3. De ring in Asse (van N285 tot N9) wordt in het ruimtelijk structuurplan van de provincie Vlaams-

Brabant geselecteerd als secundaire weg type II. Bovendien wordt Asse in het ruimtelijk structuur-
plan Vlaanderen geselecteerd als kleinstedelijk gebied op provinciaal niveau. De afbakening van 
het kleinstedelijk gebied Asse is een taak van de provincie Vlaams-Brabant. 

 
 Gezien de selectie van de ringweg als secundaire weg type II en de selectie van Asse als klein-

stedelijk gebeid, is de provincie Vlaams-Brabant bevoegd voor het opmaken van een ruimtelijk 
uitvoeringsplan in functie van de ring van Asse. Aangezien de ontsluiting van en de potentiële 
ontwikkelingen (wonen, werken,…) in het kleinstedelijk gebied sterk met elkaar verbonden zijn, is 
het aangewezen dat al deze aspecten geïntegreerd bekeken worden tijdens het planningsproces dat 
door de provincie zal opgestart worden voor het kleinstedelijk gebied, de op te maken plan-MER 
en het provinciaal ruimtelijk uitvoeringsplan dat hierop volgt. 

 
4. Een nieuw planningsinitiatief voor de ringweg noodzaakt onder meer een onderbouwing voor de 

aanleg en het tracé van deze weg. Daar komt het nodige studiewerk bij kijken (ruimtelijk onder-
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zoek, planMER,…). Zoals hierboven ook aangegeven wordt deze onderbouwing best gekaderd 
binnen het planningsproces van het kleinstedelijk gebied Asse. De ontsluiting van het klein-
stedelijk gebied kan immers niet los van andere ontwikkelingen zoals wonen, werken,… bekeken 
worden. 

 
5. Hoewel de gewestplanwijziging voor de gehele ringweg vernietigd werd, blijft de stedenbouw-

kundige vergunning voor fase 1 bestaan. De termijn om een beroep tot nietigverklaring in te stel-
len bij de Raad van State is immers verstreken, zodat de vergunning niet meer kan vernietigd 
worden.  

 
 Anderzijds valt door de vernietiging van de gewestplanbestemming de juridische basis voor deze 

vergunning wel weg. Hierdoor kunnen belanghebbenden de wettigheid van de vergunning in vraag 
stellen op basis van artikel 159 van de Grondwet en dit onbeperkt in de tijd. De kans is reëel dat 
een rechter, geconfronteerd met dergelijke vordering, de stedenbouwkundige vergunning buiten 
toepassing zou verklaren omwille van de strijdigheid met de geldende plannen van aanleg. 

 
 Omwille van deze mogelijke exceptie van onwettigheid gesteund op artikel 159 van de grondwet 

dringt een planologische (of decretale) oplossing zich wel op. 
 
6. Het gemeentelijk ruimtelijk uitvoeringsplan werd door de deputatie van de provincie Vlaams-

Brabant goedgekeurd op 12 februari 2009. Stedenbouwkundige vergunningen kunnen op basis van 
dit goedgekeurd plan worden afgeleverd. De ontsluiting van de site gebeurt via het reeds aan-
gelegde deel van de ringweg. De ontsluiting van de site is momenteel dus verzekerd. Enkel indien 
belanghebbenden de wettigheid van de vergunning in vraag zouden stellen, zoals aangegeven in 
punt 5., zouden er in de toekomst problemen kunnen ontstaan voor de verdere ontwikkeling van de 
site. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 120 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Permanente EU-vertegenwoordiging  -   Detacheringen (2) 
 
Uit het overzicht dat de minister-president verstrekte van de ambtenaren die aan de Vlaamse 
Vertegenwoordiging binnen de Belgische Permanente Vertegenwoordiging bij de Europese Unie 
werden gedetacheerd door de verschillende vakdepartementen van de Vlaamse overheid (mijn 
schriftelijke vraag nr. 107 van 30 januari 2009), blijkt dat er wat Onderwijs en Vorming betreft, 
slechts een deeltijdse attaché werd toegewezen. 
 
Kan de minister preciseren of het de bedoeling is om daar alsnog iemand voltijds te voorzien, dan wel 
of een deeltijdse detachering voldoende wordt geacht ? 
 
N.B.: Gelijkaardige vragen werden gesteld aan de ministers Peeters (vraag nr. 132), Van Mechelen 

(nr. 120) en Vandenbroucke (nr. 210). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 120 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een antwoord over de Vlaamse Vertegenwoordiging binnen de Belgische Permanente Vertegen-
woordiging bij de Europese Unie voor het beleidsdomein Onderwijs en Vorming zal worden verstrekt 
door de heer Frank Vandenbroucke, viceminister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams 
minister van Werk, Onderwijs en Vorming. 
 
In antwoord op vraag nr. 95 van de Vlaamse volksvertegenwoordiger d.d. 30 januari 2009 heb ik de 
Vlaamse volksvertegenwoordiger meegedeeld dat de bijkomende werklast ten gevolge van het 
Belgische voorzitterschap in 2010 binnen het Departement Financiën en Begroting opgevangen wordt 
door de aanwerving van twee tijdelijke beleidsmedewerkers. Een detachering vanuit het beleids-
domein Financiën en Begroting is hierdoor voorlopig niet aan de orde. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 121 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Taalgrensgemeenten   -   Ondersteuning Vlaams karakter 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 119 van 11 februari 2009  aangaande de ondersteuning 
van het Vlaamse karakter van de gemeenten gelegen langs de taalgrens, zoals vermeld onder “varia” in 
het Vlaams Regeerakkoord, deelde de minister-president mee dat er, naast de algemene 
financieringsmiddelen voor deze gemeenten  vanuit het Gemeentefonds, ook nog specifieke 
financieringsmiddelen vanuit de diverse beleidssectoren zijn. 
 
Kan de minister voor de beleidssectoren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen preciseren of en 
desgevallend welke financiering er gegaan is naar taalgrensgemeenten in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan? 
 
N.B.: Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 133, Vandenbroucke vraag nr. 

212, Van Mechelen vraag nr. 121, Anciaux vraag nr. 130, Keulen vraag nr. 137, Van Brempt 
vraag nr. 194, Crevits vraag nr. 474, Ceysens vraag nr. 67, Heeren vraag nr. 195). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 121 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 122 
van 5 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Riviertoerisme   -   Technische zones in recreatief gebied 
 
In de studie “Aantrekkelijkheid van watertoerisme in Vlaanderen. Haalbaarheid van een meerdaagse 
vaarroute tussen de kunststeden voor buitenlandse toervaarders.”, uitgevoerd in opdracht van Toerisme 
Vlaanderen werd gesteld dat een meerdaagse vaarroute tussen de kunststeden een toeristisch 
aantrekkelijk product is en dit om diverse redenen. 
 
In de bijbehorende beleidsanalyse worden de gewenste acties opgelijst om knelpunten op te lossen en 
individuele toervaart te ontwikkelen. 
 
Eén van de knelpunten blijkt het gebrek te zijn aan een juridisch kader voor technische zones 
(onderhoud van schepen) in recreatief gebied. 
 
1. Is de minister op de hoogte van deze studie en de daarbijhorende beleidsanalyse? Is er inderdaad 

een gebrek aan een juridisch kader voor technische zones in recreatief gebied? 
 
2. Welke stappen acht de minister nuttig om dit knelpunt te verhelpen en zo te voorzien in een 

juridische kader?  
 

Heeft de minister reeds stappen ondernomen? Zo ja, welke en wanneer? Zo neen, waarom niet? 
 

3. Is de afdeling Ruimtelijke Planning op de hoogte van deze problematiek? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 122 van 5 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
1. Ik ben als minister, bevoegd voor Ruimtelijke Ordening, door de opdrachtgever niet betrokken 

geweest bij de uitwerking van de studie. De resultaten van de studie en de daarbijhorende 
beleidsanalyse is mij ook niet bezorgd. De centrale vraag in de studie is ook niet direct gerelateerd 
aan de ruimtelijke ordening. Het aspect ruimtelijke ordening komt slechts zijdelings aan bod in het 
door u aangehaalde knelpunt. De centrale onderzoeksvraag is of een vaarnetwerk tussen de 
historische Vlaamse kunststeden en Brussel een aantrekkelijk toeristisch product is voor buiten-
landse toervaarders. Dit haalbaarheidsonderzoek en de bijbehorende beleidsanalyse kaderen in de 
nieuwe buitenlandstrategie van Toerisme Vlaanderen. 

 
In de studie “Beleidsanalyse van riviertoerisme en cruisetourisme Vlaanderen” wordt het aange-
haalde knelpunt als volgt geformuleerd, ik citeer: “Bij dit laatste punt moet echter opgemerkt 
worden dat een technische zone volgens de gewestplanbestemming niet in recreatiegebied gelegen 
mag zijn. Oplossing zou zijn dat men voor het inplanten van een technische zone in een recreatief 
gebied normen oplegt, zodat deze zone er kan komen mits enige beperkingen. Er wordt in dit 
verband verwezen naar analoge situaties van boerderijen in agrarisch gebied.” De nood aan een 
technische zone wordt in de studie aan de orde gebracht als een onderdeel van het ontwikkelen van 
bestaande en nieuwe jachthavens. Daarbij is nood aan voldoende ligplaatsen, infrastructuur aan 
wal voor horeca en dergelijke en aan een technische zone voor onderhoud.  
 
Algemeen gesteld kan een onderhoudszone die ingericht wordt in functie van een jachthaven 
worden toegelaten in recreatiegebied. De functie onderhoudszone als onderdeel van een jacht-
haven is principieel verenigbaar met de bestemming recreatiegebied. Daarnaast moet de vergun-
ningverlenende overheid uiteraard ook beoordelen of de aanvraag in overeenstemming is met de 
goede ruimtelijke ordening. Die beoordeling zal onder meer rekening houden met de omgeving en 
met de samenhang tussen de hoofdfunctie (jachthaven) en de ondersteunende functie (onderhoud). 
In de praktijk kan het dus wel gebeuren dat een aanvraag voor een onderhoudszone in een 
stedelijke omgeving met belangrijke erfgoedwaarden – dat is nogal eens het geval voor de jacht-
havens – wordt geweigerd omdat de inplanting van een onderhoudszone op die specifieke plek 
ruimtelijk niet aanvaardbaar wordt geacht, dus niet verenigbaar met de goede ruimtelijke ordening. 
Het is ook mogelijk dat een aanvraag voor een grootschalige onderhoudszone bij een kleine 
aanlegplaats van een tiental boten niet aanvaardbaar wordt geacht omdat de ondersteunende 
functie niet in verhouding is tot de hoofdfunctie. Ook in dergelijke gevallen is de ruimtelijke 
kwaliteit van doorslaggevend belang, niet de verenigbaarheid met de bestemming. In de praktijk 
blijkt er zich op dat vlak slecht bij uitzondering een probleem voor te doen. Er is mij één 
dergelijke situatie gesignaleerd in Nieuwpoort. 
 
Dit betekent dat er vanuit de ruimtelijke ordening een juridisch kader voorhanden is. Dit kader is 
voldoende duidelijk en in de praktijk ook hanteerbaar. Er is dan ook geen nood aan bijkomende of 
nieuwe regelgeving ter zake.  
 
Ter vervollediging geef ik nog graag mee dat niet enkel vanuit regelgeving, maar ook vanuit 
gewestelijke planningsinitiatieven en vanuit mijn bevoegdheid voor het onroerend en het varend 
erfgoed ook voldoende aandacht wordt besteed aan de realisatie van zgn. museumhavens. Ten 
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behoeve van historische vaartuigen wordt op plaatsen met historische watergebonden infra-
structuur (Baasrode, Oostende, …) nagegaan of zo’n museumhaven kan worden gerealiseerd. Dit 
concept behelst een combinatie van (tijdelijke) ligplaatsen voor voornamelijk historische 
vaartuigen gekoppeld aan (historische) infrastructuur waar de toestand van het schip kan worden 
gecontroleerd en kleine onderhouds- en herstellingswerken (door de eigenaar zelf of door iemand 
anders) kunnen worden uitgevoerd. Onder meer in de afbakening van het regionaalstedelijk gebied 
Oostende is hiermee rekening gehouden voor de oosteroever en meerbepaald voor de zone van de 
(beschermde) slipway en de Maritieme Site Oostende. 

 
2. Ik verwijs naar mijn antwoord op de eerste deelvraag.  
 
3. De afdeling Ruimtelijke Planning, noch een andere entiteit van het departement RWO is betrokken 

bij de opmaak van de studie. Wat de problematiek op zich betreft verwijs ik naar mijn antwoord 
op de deelvraag 1.  





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -111- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 123 
van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Limburg 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de in de loop van deze legislatuur (2004-2009) 
gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in de provincie Limburg die onder zijn/haar 
bevoegdheid vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. fiscale aftrek voor monumenten, landschappen, stads- en dorpsgezichten, 
2. belastingen, 
3. ruimtelijke ordening, 
4. fiscaal pact. 
 
N.B. Vragen over hetzelfde onderwerp werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 134, Van 

Mechelen nr. 123, Vandenbroucke nr. 222, Anciaux nr. 134, Van Brempt nr. 196, Crevits nr. 
483, Ceysens nr. 69, Heeren nr. 198). De vraag aan minister Keulen werd reeds gesteld op 23 
januari (nr. 96). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 123 van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Bevoegdheid financiën en begroting 
 
Met betrekking tot de fiscale aftrek voor beschermde monumenten, stads- en dorpsgezichten en 
landschappen wil ik er graag op wijzen dat het hier een federale maatregel betreft, waarvoor de 
Vlaamse overheid als het ware een aantal zaken faciliteert. 
Artikel 104, 8° van het Wetboek van de Inkomstenbelastingen 1992 voorziet in de mogelijkheid om 
het niet door subsidie gedekte deel van de uitgaven (voor onderhoud, beheer en restauratie) aan niet-
verhuurde beschermde monumenten af te trekken van het totale netto-inkomen in de 
personenbelasting. De helft van het bestede bedrag (met een maximum van 25.000 euro, te indexeren 
en BTW inbegrepen) kan worden afgetrokken.  
Bij de aanvraag voor aftrek moeten een aantal documenten worden gevoegd, waaronder een kopie van 
het desbetreffende beschermingsbesluit en een document waarin staat op welke manier aan de 
publieke toegankelijkheid (een andere voorwaarde om in aanmerking te komen) is voldaan. Op vraag 
van de eigenaar levert het agentschap R-O die attesten af. Het agentschap R-O beschikt, gezien het 
hier om een federale maatregel gaat, niet over informatie of de eigenaars die een attest hebben 
aangevraagd en gekregen dat attest ook daadwerkelijk bij hun belastingsaangifte voegen, noch hebben 
zij er begrijpelijkerwijze zicht op welke bedragen ook daadwerkelijk kunnen worden afgetrokken.  
 
Met betrekking tot het domein fiscaal pact heeft de Vlaamse overheid van elke gemeente in het 
Vlaamse Gewest 100 euro schuld per inwoner overgenomen in het jaar 2008. In onderstaande lijst is 
per gemeente het overnamepotentieel, het effectief overgenomen bedrag aan schuld, de totale 
wederbeleggingsvergoeding, de wederbeleggingsvergoeding ten laste van de Vlaamse overheid en de 
wederbeleggingsvergoeding ten laste van de respectievelijke gemeente opgenomen. 

(in euro) 
Gemeente Overname-

potentieel Overname WBV Totaal WBV VL O WBV 
Gemeente 

Alken 1.109.000,00 1.109.000,00 1.971,70 1.971,70 0,00
As 757.900,00 757.900,00 0,00 0,00 0,00
Beringen 4.153.100,00 4.153.100,00 41.474,96 38.654,13 2.820,83
Bilzen 3.017.300,00 3.017.300,00 39.765,87 39.720,23 45,64
Bocholt 1.250.900,00 1.250.900,00 2.744,65 2.728,90 15,75
Borgloon 1.020.600,00 1.020.600,00 31.232,87 26.602,43 4.630,44
Bree 1.451.500,00 1.451.500,00 11.476,98 10.276,15 1.200,83
Diepenbeek 1.787.400,00 1.787.400,00 62.786,29 62.786,29 0,00
Dilsen-Stokkem 1.917.100,00 1.917.100,00 61.360,56 59.950,77 1.409,79
Genk 6.409.500,00 6.409.500,00 1.439,46 1.439,46 0,00
Gingelom 787.900,00 787.900,00 23.173,91 23.173,91 0,00
Halen 867.800,00 867.800,00 27.525,89 23.996,27 3.529,62
Ham 982.400,00 982.400,01 0,00 0,00 0,00
Hamont-Achel 1.386.300,00 1.386.300,00 22.954,18 22.954,18 0,00
Hasselt 7.058.400,00 7.058.400,00 569,46 569,46 0,00
Hechtel-Eksel 1.151.700,00 1.151.700,00 99,24 99,24 0,00
Heers 681.200,00 681.200,00 33.769,54 28.501,01 5.268,53
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Herk-de-Stad 1.187.400,00 1.187.400,00 3.964,71 1.954,28 2.010,43
Herstappe 8.500,00 8.500,00 0,00 0,00 0,00
Heusden-Zolder 3.101.700,00 3.101.700,00 458.939,77 130.085,30 328.854,47
Hoeselt 934.300,00 940.256,60 6.068,03 6.068,03 0,00
Houthalen-
Helchteren 3.005.000,00 3.005.000,00 16.429,84 14.388,24 2.041,60

Kinrooi 1.209.800,00 1.209.187,48 4.274,02 4.274,02 0,00
Kortessem 815.300,00 815.300,00 6.266,48 6.245,22 21,26
Lanaken 2.472.400,00 2.472.400,00 124.815,99 103.692,46 21.123,53
Leopoldsburg 1.447.200,00 1.447.200,00 22.801,66 20.298,60 2.503,06
Lommel 3.214.100,00 3.214.100,00 184.704,44 113.913,66 70.790,78
Lummen 1.380.300,00 1.380.300,00 42.203,88 35.602,59 6.601,29
Maaseik 2.387.900,00 2.387.900,00 2.539,07 2.509,44 29,63
Maasmechelen 3.645.600,00 3.645.600,00 349.730,13 7.437,24 342.292,89
Meeuwen-Gruitrode 1.261.100,00 1.261.100,00 26.492,84 24.089,03 2.403,81
Neerpelt 1.615.600,00 1.615.600,00 1.946,19 0,00 1.946,19
Nieuwerkerken 668.500,00 668.500,00 1.081,05 878,46 202,59
Opglabbeek 971.800,00 971.800,00 29.471,56 6.778,74 22.692,82
Overpelt 1.358.100,00 1.358.100,00 39.056,76 39.056,76 0,00
Peer 1.594.300,00 1.594.300,00 39.545,18 39.545,18 0,00
Riemst 1.607.600,00 1.607.600,00 11.230,39 9.144,32 2.086,07
Sint-Truiden 3.842.700,00 3.842.700,00 25.639,35 22.972,72 2.666,63
Tessenderlo 1.699.900,00 1.699.900,00 12.168,21 12.168,21 0,00
Tongeren 2.980.600,00 2.980.600,00 7.365,70 1.690,73 5.674,97
Voeren 426.100,00 426.100,00 554,55 554,55 0,00
Wellen 699.800,00 699.800,00 25.403,74 25.046,48 357,26
Zonhoven 2.006.000,00 2.006.000,00 129.688,38 84.131,64 45.556,74
Zutendaal 695.600,00 695.600,00 922,39 922,39 0,00
Provincie Limburg 82.027.200,00 82.032.544,09 1.935.649,87 1.056.872,18 878.777,45

 
Bevoegdheid onroerend erfgoed 
 
Met betrekking tot de fiscale aftrek voor beschermde monumenten, stads- en dorpsgezichten en 
landschappen wil ik er graag op wijzen dat het hier een federale maatregel betreft, waarvoor de 
Vlaamse overheid als het ware een aantal zaken faciliteert.  
Artikel 104, 8° van het Wetboek van de Inkomstenbelastingen 1992 voorziet in de mogelijkheid om 
het niet door subsidie gedekte deel van de uitgaven (voor onderhoud, beheer en restauratie) aan niet-
verhuurde beschermde monumenten af te trekken van het totale netto-inkomen in de personen-
belasting. De helft van het bestede bedrag (met een maximum van 25.000 euro, te indexeren en BTW 
inbegrepen) kan worden afgetrokken.  
Bij de aanvraag voor aftrek moeten een aantal documenten worden gevoegd, waaronder een kopie van 
het desbetreffende beschermingsbesluit en een document waarin staat op welke manier aan de 
publieke toegankelijkheid (een andere voorwaarde om in aanmerking te komen) is voldaan. Op vraag 
van de eigenaar levert het agentschap R-O die attesten af. Het agentschap R-O beschikt, gezien het 
hier om een federale maatregel gaat, niet over informatie of de eigenaars die een attest hebben 
aangevraagd en gekregen dat attest ook daadwerkelijk bij hun belastingsaangifte voegen, noch hebben 
zij er begrijpelijkerwijze zicht op welke bedragen ook daadwerkelijk kunnen worden afgetrokken. De 
aanvaarding van de uitgaven is immers een federale overheid. 
 
Bevoegdheid ruimtelijke ordening 
 
Vanuit de bevoegdheid ruimtelijke ordening worden subsidies verleend in het kader van de verwer-
ving & saneringswerkzaamheden, maatregelen in het kader van grond- en pandenbeleid, strategische 
projecten en het Rubiconfonds.  
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Een overzicht van de goedgekeurde subsidiedossiers inzake subsidiëring van verwerving en van 
saneringswerkzaamheden (zowel privé als openbare sector) - op basis van het BVR van 1 juli 1997 - 
in de periode 2004-2008 is hieronder te vinden. 
 

gemeente project aanvrager subsidiebedrag 
Maaseik Schillingstraat 10 B.M. Ons Dak 52.500,00 euro 
Hasselt Walenstraat 73 / +73 Stadsbestuur 750.000,00 euro 
Diepenbeek De Melkerij - Kapelstraat 46 nv ZIBC 62.631,00 euro 
Genk Garage Hasseltweg 131 te Genk  Stadsbestuur 47.049,40 euro 
Genk Toonzaal - Hasseltweg 457 Bokrijk Park 445.516,20 euro 
Hasselt Ontmanteling Torens Tweetorenwijk  Hasselt IMMO 1.939.230,84 euro 
Hasselt TT torens fase 2 TT Immo 814.238,73 euro 
Hasselt Philips, Kempische steenweg Stadsbestuur 806.941,43 euro 
Hasselt Simpernelstraat Braambesstraat  Veka Immo 39.195,00 euro 
Nieuwerkerken  Cultureel centrum, Kerkstraat 129 Gemeentebestuur 95.750,33 euro 
Peer Eurocamping Stadsbestuur 39.195,00 euro 
Heusden-Zolder  Westlaan 327 Dossche 265.182,30 euro 
Tongeren Hoeve gelegen Kraaibroek-Kapiteinstraat  Louwet-Claikens 24.038,15 euro 
Genk  Socialestraat 2 cvba Brethof 81.368,98 euro 
Tongeren  Koninksemstraat 209 bvba Immolann 32.985,00 euro 

 
Een overzicht van de goedgekeurde subsidiedossiers inzake subsidiëring van maatregelen in het kader 
van het grond- en pandenbeleid – op basis van het BVR van 24 juli 1996 - in de periode 2004-2008 is 
hieronder te vinden. 
 

gemeente project aanvrager subsidiebedrag 
Tessenderlo Strategisch project centrum Stadsbestuur 194.565 euro 
Peer Wijchmaal  Stadsbestuur 177.310 euro 

 
Een overzicht van de goedgekeurde subsidiedossiers inzake erkenning en subsidiëring van strategische 
projecten – op basis van het BVR van 4 juni 2004 - in de periode 2004-2008 is hieronder te vinden. 
 

gemeente project aanvrager subsidiebedrag 
Kinrooi-Maaseik Maasvallei Regionaal LandschapKempen 174.000 euro 
Dilsen-Stokkem  en Maaslend 
Maasmechelen, Lanaken  
Genk, Hasselt, Zonhoven De Wijers Regionaal Landschap Lage Kempen 180.000 euro 
Heusden-Zolder,  
Houthalen-Helchteren 

 
Een overzicht van de goedgekeurde subsidiedossiers vanuit het Rubiconfonds – op basis van het BVR 
van 5 september 2008 - in de periode 2004-2008 is hieronder te vinden. 
 

Project Aanvrager subsidiebedrag 
Waterberging vallei van de Dommel en zijbeken Watering De Dommelvallei 82.500 euro 
Waterbeheersingswerken in de ruilverkavling stadsbestuur Borgloon 206.261 euro 
Groot Loon te Borgloon 
Bufferbekken A. Morrensstraat en N73 te Peer Infrax 130.735 

Inter-aqua voor de stad Peer 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 124 
van 6 maart 2009 
van JURGEN VERSTREPEN 
 
 
 
St.-Lambertuskerk Overlaar   -   Instandhoudingswerken 
 
Sinds 2000 is de Sint-Lambertuskerk in Overlaar, bij Tienen, beschermd als één van de oudste 
romaanse kerken in België. 
 
Sedert jaren is de aanvraag tot dringende herstelling lopende bij de dienst Cultureel Erfgoed, tot op 
heden zonder gevolg. 
 
1. Wat is de stand van het dossier bij de dienst Cultureel Erfgoed? 
 
2. Wat is de timing voor de herstellingswerken aan de Sint-Lambertuskerk? 
 
3. Welke werken zullen worden uitgevoerd en wanneer mag de start van de werken verwacht 

worden? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 124 van 6 maart 2009 
van JURGEN VERSTREPEN 
 
 
 
1. Er zijn bij mijn administratie wel besprekingen gevoerd over de restauratie van de Sint-Lamber-

tuskerk in Overlaar, maar er is tot nader order nog geen restauratiedossier ingediend. Het opmaken 
van dergelijk dossier is vanzelfsprekend de verantwoordelijkheid van de bouwheer. 

 
2. De timing hangt volledig af van het beoogde restauratiedossier en het moment waarop dat kan 

worden goedgekeurd. Dergelijk dossier is ook een vereiste, als de stad een restauratiepremie wil 
krijgen. In dat geval wordt de timing ook beïnvloed door de Vlaamse restauratiepremie-
regelgeving, die stelt dat met de uitvoering van de beoogde werken moet worden gewacht tot de 
premie is toegekend, en vanaf dat moment geldt een uitvoeringstermijn van vijf jaar. 

 
3. Bij ontstentenis van een restauratiedossier, is er nog geen zicht op de beoogde werkzaamheden. 

Tijdens het laatste vooroverleg tussen mijn administratie en de restauratiearchitect, is wel afge-
sproken dat eerst en vooral de bedaking van de kerk zou worden aangepakt. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 125 
van 9 maart 2009 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Ruimtelijke Ordening   -   Dadingen 
 
Graag kreeg ik een overzicht van de vergelijken/dadingen die door de stedenbouwkundige inspecteurs 
in deze legislatuur worden/werden afgesloten op grond van het meermaals gewijzigde decreet van 18 
mei 1999 houdende de organisatie van de ruimtelijke ordening en van het coördinatiedecreet, waarbij 
ingevolge de dading, de strafvordering en het recht om herstel te eisen, vervalt na betaling van een 
geldsom. 
 
Het afsluiten van dergelijke vergelijken was een courante praktijk tot aan de decreetswijziging van 8 
maart 2002. Hetzelfde geldt voor de administratieve praktijk waarbij tegen het betalen van een 
minnelijke meerwaarde werd afgezien van een gerechtelijke vervolging. De vraag rijst in hoeverre 
dergelijke dadingen/vergelijkingen nog steeds worden toegepast. 
 
Tevens rijst de vraag of er tijdens deze legislatuur al dan niet dadingen/vergelijken worden/werden 
afgesloten m.b.t. wederrechtelijke uitgevoerde werken, nadat een hierop betrekking hebbend vonnis of 
arrest dat al dan niet voorzag in het opleggen van een dwangsom, in kracht van gewijsde was getreden. 
 
1. Hoeveel dergelijke dadingen (m.a.w. abstractie makend van de planschadedossiers) 

werden/worden er, inzake het beleidsdomein Ruimtelijke Ordening, in deze legislatuur gesloten? 
 

Graag een overzicht dat volgende gegevens bevat: 
 
- wie de dading heeft voorgesteld; 
- het bedrag dat oorspronkelijk werd geëist; 
- het bedrag van de dading; 
- de begunstigde partij; 
- de reden om tot dading over te gaan; 
- de naam van de advocaat die optrad voor de Vlaamse overheid; 
- de wijze van betaling; 
- de begrotingsartikels die van toepassing waren. 

 
2. Hoeveel dadingen/vergelijken worden/werden er inzake het beleidsdomein Ruimtelijke Ordening 

in deze legislatuur afgesloten m.b.t. wederrechtelijk uitgevoerde werken, nadat een hierop 
betrekking hebbend vonnis of arrest, dat al dan niet voorzag in het opleggen van een dwangsom, in 
kracht van gewijsde was getreden? 

 
Graag een overzicht dat navolgende gegevens bevat: 
 
- wie de dading heeft voorgesteld; 
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- het bedrag dat oorspronkelijk werd geëist; 
- het bedrag van de dading; 
- de begunstigde partij; 
- de reden om tot dading over te gaan; 
- de naam van de advocaat die optrad voor de Vlaamse overheid; 
- de wijze van betaling; 
- de begrotingsartikels die van toepassing waren. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 125 van 9 maart 2009 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Sinds 13 juni 2004 werden de volgende dadingen afgesloten: 
 

Jaar Aantal  Bedrag 
2004 4 1212,96 € 
2005 6 3920.50 € 
2006 0 0 
2007 0 0 
2008 0 0 
2009 0 0 
TOTAAL 10 5133,44 € 

 
 Het vergelijk kwam/komt steeds tot stand op vraag van de overtreder die door de betaling van de 

transactiesom het verval van de strafvordering wou bekomen, waarna de stedenbouwkundige 
inspecteur een voorstel formuleerde/formuleert dat het bedrag van de transactiesom bevat. Het 
bedrag staat vast en wordt berekend overeenkomstig het besluit van de Vlaamse Regering van 5 
mei 2000 betreffende de transactiesom inzake ruimtelijke ordening. Een vergelijk wordt afgesloten 
zonder enige tussenkomst van een advocaat, optredend voor het Vlaamse gewest. Slechts na 
betaling van het door de stedenbouwkundige inspecteur berekende bedrag komt het vergelijk tot 
stand.  De bedragen komen ten goede aan de DAB Herstelfonds (artikel 159bis DRO), waar het 
wordt geboekt op de ontvangstenpost 38.02. 

 
2. Er werden/worden geen vergelijken afgesloten nadat er gerechtelijke herstelmaatregelen zijn 

bevolen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 126 
van 13 maart 2009 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Bedrijventerreinen   -   Ruimtegebruik 
 
Vlaanderen is een klein en dichtbevolkt gebied. Op een beperkte oppervlakte moeten alle aspecten die 
een invloed hebben op het ruimtegebruik mogelijk gemaakt worden (wonen, werken, ontspannen, 
enz.). Daarom is het belangrijk om zuinig en creatief met de ruimte in Vlaanderen om te gaan.  
 
Via verschillende afbakeningen van grootstedelijke en kleinstedelijke gebieden en ruimtelijke 
uitvoeringsplannen kwamen er in Vlaanderen heel wat industriezones bij. In zijn antwoord op 
schriftelijke vraag nr. 98 (Websitebulletin publicatiedatum 06-05-2008) geeft de minister daarvan een 
beperkt overzicht, waaruit blijkt dat er tussen juli 2004 en januari 2007 in Gent 233 industrieterreinen 
bijkwamen. Die industrieterreinen en KMO-zones zijn noodzakelijk om de economische activiteiten in 
Vlaanderen te kunnen uitbreiden.  
 
Het is evenzeer belangrijk dat die industrieterreinen, bestaande en nieuwe, optimaal benut worden. 
Heel wat bedrijfsterreinen worden echter ingenomen door parkings voor personeel of klanten. Waar 
weinig plaats is, zoals in het centrum van steden, worden bij kantoren of winkels ondergrondse 
parkings aangelegd. In havengebieden of KMO-zones waar veel plaats is, worden vele hectares 
geasfalteerd voor parkings. 
 
1. Overweegt de minister om een beleid te voeren dat streeft naar optimaal ruimtegebruik in 

havengebieden en KMO-zones door het stimuleren van ondergrondse parkings, parkings met 
verdiepingen of gedeelde parkeerterreinen? 

 
2. Bestaan er al initiatieven om bouwheren van nieuwe firma’s, kantoren of winkels ertoe aan te 

zetten om de ruimte optimaal te benutten? Worden bij het verlenen van bouwvergunningen al 
suggesties in die zin gedaan? 

 
3. Wat is de totale oppervlakte van de huidige benutte industrieterreinen? Beschikt de minister over 

cijfergegevens omtrent het aandeel dat daarvan naar parkeerplaatsen gaat? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 126 van 13 maart 2009 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1. De principes van een kwalitatief ruimtegebruik in het algemeen en specifiek voor bedrijven-

terreinen zijn reeds expliciet vervat in het doelstellingartikel van het decreet ruimtelijke ordening. 
De uitgangshouding is een duurzame ruimtelijke ontwikkeling die zowel een afweging van de 
verschillende behoeften van de huidige maatschappij inhoudt als de zorg voor ruimtelijke 
kwaliteit. In het ruimtelijk structuurplan Vlaanderen werd dit verder verfijnd voor de inrichting 
van bedrijventerreinen. 
Ruimtelijke kwaliteit op bedrijventerreinen bestaat uit verschillende aspecten, waaronder locatie-
beleid, gefaseerde aansnijding, kwalitatieve publieke ruimte, landschappelijke inpassing, zuinig 
ruimtegebruik (inclusief parkeren), ecologische infrastructuur en medegebruik, duurzame ontwik-
keling (transport over water en spoor),… Omwille van de complexiteit van deze problematiek heb 
ik het initiatief genomen voor de opmaak van een ideeënboek voor ruimtelijke kwaliteit op 
bedrijventerreinen. Bijzondere aandacht gaat hierin uit naar de ruimtelijke kwaliteit van bedrijven-
terreinen. Momenteel wordt, na inhoudelijk onderzoek en analyse van interessante voorbeeld-
projecten, het boek gefinaliseerd. De publicatie ervan wordt voorzien tegen begin juni. 

 
2. In de typevoorschriften voor gewestelijke ruimtelijke uitvoeringsplannen, zoals vastgelegd door de 

Vlaamse regering in het besluit van 11 april 2008, is een standaardtypebepaling rond zuinig 
ruimtegebruik opgenomen. Bij het afleveren van een stedenbouwkundige vergunning of een 
verkavelingsvergunning moet de vergunningverlenende overheid nagaan of er voldoende met 
zuinig ruimtegebruik rekening is gehouden. Concreet luidt de bepaling uit de typevoorschriften als 
volgt: 
“Alle werken, handelingen en wijzigingen die nodig of nuttig zijn voor de realisatie van de 
bestemming zijn toegelaten voor zover ze rekening houden met zuinig ruimtegebruik. Daarbij 
wordt minstens aandacht besteed aan:  

− het optimaal gebruiken van de percelen, echter rekening houdend met de verplichtingen 
inzake veiligheid;  

− de mogelijkheid om bepaalde diensten onder te brengen in gemeenschappelijke gebouwen op 
het bedrijventerrein;  

− het groeperen en organiseren op het bedrijventerrein van parkeermogelijkheden voor de 
gebruikers en bezoekers “ 

3. Volgens de gegevens van het agentschap Ondernemen (cijfers eind 2008) is er in Vlaanderen in 
totaal bijna 25000 ha bedrijventerrein in gebruik door bedrijven op perceelsniveau. Er zijn geen 
gegevens beschikbaar over het aandeel per perceel dat in gebruik is voor parkeerplaatsen.  



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -123- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 127 
van 13 maart 2009 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
CO2-neutrale bedrijventerreinen   -   Stand van zaken 
 
De site Den Hoek (12 ha) aan de Merksemsebaan in Wijnegem, vlakbij het shoppingcenter, is 
momenteel in ontwikkeling om naar verluidt het eerste CO2-neutrale bedrijventerrein in Vlaanderen te 
worden.  
 
Dit betekent dat alle bedrijven die er zich vestigen, CO2-neutraal zullen zijn wat hun 
elektriciteitsverbruik betreft. Deze voorwaarde staat in een clausule vervat in het verkoopscontract.  
 
De bedrijven moeten bijgevolg zelf groene energie gaan opwekken door bijvoorbeeld zonnepanelen te 
installeren, ofwel kopen ze groene stroom aan, ofwel kunnen ze ten slotte groenestroomcertificaten 
aankopen.  
 
1. Op welke locaties in de provincie Antwerpen en bij uitbreiding in heel Vlaanderen worden nog 

nieuwe CO2-neutrale bedrijventerreinen gepland?  
 

Over welke oppervlakte aan bijkomende CO2-neutrale bedrijventerreinen spreken we dan voor de 
provincie Antwerpen en bij uitbreiding voor heel Vlaanderen?  

 
In welke verhouding staan zij tot de totale oppervlakte aan bestaande en nog te verwachten 
bedrijventerreinen in Vlaanderen? 

 
2. Het nieuwe subsidiebesluit bedrijventerreinen voorziet in de CO2-neutraliteit van nieuwe 

bedrijventerreinen op niveau van het elektriciteitsverbruik.  
 

In hoeverre en met welke maatregelen wordt bij de reactivering of herstructurering van oude of 
ongebruikte bedrijventerreinen eveneens de CO2-neutraliteit nagestreefd?  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 127 van 13 maart 2009 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
De subsidieregeling voor (CO2-neutrale) bedrijventerreinen is een bevoegdheid van de Vlaams 
minister bevoegd voor economie. Deze regeling wordt niet opgelegd vanuit Ruimtelijke Ordening. 
Niettemin zijn door het beleid inzake Ruimtelijke Ordening heel wat positieve maatregelen 
gerealiseerd om het opwekken van hernieuwbare energie door onder andere zonnepanelen en 
windturbines in bedrijventerreinen te stimuleren. 
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FRANK VANDENBROUCKE, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 
 VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS EN VORMING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 172 
van 5 februari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Onderzoeksopdrachten   -   Hoger onderwijs Brussel 
 
De laatste jaren hebben de leden van de Vlaamse Regering een beroep gedaan op 
onderzoeksinstellingen of hogeronderwijsinstellingen om bepaalde onderzoeksopdrachten uit te 
voeren en te leiden, zo ook op de instellingen van het hoger onderwijs in Brussel.  
 
Minister Bert Anciaux bijvoorbeeld heeft BRIO (het Brussels Interuniversitair Informatie-, 
Onderzoeks- en Documentatiecentrum, verbonden met de VUB) opdracht gegeven om de Brusseltoets 
en -norm te verfijnen en te operationaliseren.  
 
1. Kan de minister een gedetailleerde lijst (onderwerp onderzoek, jaar van onderzoek, andere 

partners, toegekende bedragen) geven van de verschillende onderzoeksopdrachten die de laatste 
vijf jaar zijn toevertrouwd aan de verschillende hogeronderwijsinstellingen in Brussel (per 
instelling)?  

 
2. Bestaan er voor de bevoegdheden van de minister belangrijke verschillen in de toekenning van 

onderzoeksopdrachten naargelang de Brusselse hogeronderwijsinstelling (VUB, HUB, …) ? Zo ja, 
hoe komt dat en wat onderneemt de minister eventueel om dit te verhelpen?   

 
3. In hoeverre bestaan er voor de bevoegdheden van de minister onderzoeksopdrachten bij de 

hogeronderwijsinstellingen in Brussel samen met andere gewesten en gemeenschappen, in het 
bijzonder voor onderwerpen in verband met Brussel? Welke?  

 
Wordt er nagegaan op welke wijze samenwerking met instellingen van andere gewesten en 
gemeenschappen een meerwaarde kan betekenen op dit vlak? 

 
N.B.  Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 117, Van Mechelen nr. 102, 

Vandenbroucke nr. 172, Anciaux nr.109, Keulen nr. 98, Van Brempt nr. 161, Crevits nr. 398, 
Ceysens nr. 58 en Heeren nr. 169). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
AANVULLEND GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 172 van 5 februari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Dit is een gedeeltelijk aanvullend antwoord. Voor de bijdrage van minister Keulen wordt een tweede 
aanvullend antwoord gegeven. 
 
Vlaams minister Patricia Ceysens 
 
DIV 
 
1-3. Voor het beleidsveld Internationaal Ondernemen zijn er in de laatste vijf jaar geen 

onderzoeksopdrachten toevertrouwd aan hogeronderwijsinstellingen in Brussel. 
 
1.  EWI 
 In het kader van het Programma Steunpunten voor Beleidsrelevant Onderzoek maken verschil-

lende hogeronderwijsinstellingen in Brussel deel uit van de als steunpunt erkende consortiums. 
Hierbij vindt u een overzicht van de verschillende instellingen, de steunpunten waar ze aan 
deelnemen, de consortiumpartners en de financiering. De erkenningstermijn van de steunpunten 
loopt van 2007 tot eind 2011. De opgegeven financiering betreft de financiering aan het gehele 
steunpunt. Deze financiering wordt door het steunpunt zelf aan de deelnemende instellingen 
verdeeld volgens het gepresteerde onderzoek. Bedragen geven de basisfinanciering 2007 weer, 
de financiering wordt jaarlijks geïndexeerd. 

 
 Vrije Universiteit Brussel 

- Steunpunt Buitenlands beleid, Toerisme en Recreatie – Spoor Buitenlands Beleid 
in samenwerking met de Universiteit Antwerpen, Universiteit Gent en het Nederlands 
Instituut voor Internationale Betrekkingen ‘Clingendael’ 
financiering: 457.500 euro 

 
- Steunpunt Cultuur, Jeugd en Sport 

in samenwerking met de Universiteit Gent, Katholieke Universiteit Leuven en EHSAL 
(Hogeschool-Universiteit Brussel) 
financiering: 1.204.000 euro 

 
- Steunpunt Duurzame Ontwikkeling 

In samenwerking met de Universiteit Gent en de Katholieke Universiteit Leuven 
financiering: 450.000 euro 

 
- Steunpunt Milieu en Gezondheid 

in samenwerking met de Universiteit Gent, Katholieke Universiteit Leuven, Universiteit 
Antwerpen en Universiteit Hasselt 
financiering: 1.145.000 euro 

 
- Steunpunt Mobiliteit en Openbare Werken, Spoor Verkeersveiligheid 

samen met de Provinciale Hogeschool Limburg, Universiteit Hasselt, VITO en Universiteit 
Gent 
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financiering: 662.500 euro 
 

- Steunpunt O&O Indicatoren, sinds 1 januari 2009 omgevormd tot Expertisecentrum 
Onderzoeks- en Ontwikkelingsmonitoring 
in samenwerking met de Universiteit Gent, Universiteit Antwerpen, Universiteit Hasselt en 
Katholieke Universiteit Leuven 
financiering: 1.726.000 euro 

 
- Steunpunt Studie en Schoolloopbanen 

in samenwerking met de Katholieke Universiteit Leuven, Universiteit Gent en Universiteit 
Antwerpen 
financiering: 1.288.000 euro 

 
- Steunpunt Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 

in samenwerking met de Katholieke Universiteit Leuven, Universiteit Gent en de Kahtolieke 
Hogeschool Kempen 
financiering: 940.000 euro 

 
EHSAL – Hogeschool-Universiteit Brussel 
- Steunpunt Cultuur, Jeugd en Sport 

in samenwerking met de Universiteit Gent, Katholieke Universiteit Leuven en Vrije 
Universiteit Brussel 
financiering: 1.204.000 euro 

 
Het Agentschap Economie bestelde in 2005 een studie “Onderzoek naar de efficiëntie en 
effectiviteit van de adviescheques” bij EHSAL-KUB- SVO Brussel, voor een bedrag van 
44.667,00 euro. In 2009 werd een studie gevraagd, “Financiering van nieuwe bedrijven: subsidies 
versus fiscaliteit”, eveneens bij EHSAL – KUB – SVO Brussel, voor een bedrag van 23.371,42 
euro. 
 
De VRWB(Vlaamse Raad voor Wetenschapsbeleid) heeft op 12 mei 2005 een betaling van 
6.611,00 euro gedaan aan de VUB in uitvoering van een overeenkomst tussen de VRWB 
enerzijds en de Vlaamse universiteiten KULeuven, UGent, UA, VUB en UHasselt anderzijds, 
voor het aanleveren van de gegevens voor het VRWB-onderzoeksproject: “Uitbreiding en 
vervolg doctoreren aan Vlaamse universiteiten”, dat liep van 1 januari 2004 tot en met 31 
december 2004. 

 
2. EWI 
 Voor deze 2de generatie van het Programma Steunpunten voor Beleidsrelevant Onderzoek 

lanceerde de Vlaamse Regering op 12 mei 2006 een oproep tot het indienen van kandidaturen 
voor de vastgelegde onderzoeksthema’s. Deze kandidaturen werden beoordeeld aan de hand van 
wetenschappelijke, beleidrelevante en managementcriteria. De basis van een steunpunt wordt 
gevormd door één of meerdere onderzoeksgroepen van één of meerdere Vlaamse hogescholen 
en/of universiteiten. De initiatoren kunnen samenwerken met hogescholen en universiteiten uit 
de Franse Gemeenschap en het buitenland, met de Vlaamse Instelling voor Technologisch 
Onderzoek en buitenlandse openbare onderzoeksinstellingen.  
 
Alle Vlaamse universiteiten en hogescholen konden dus een kandidatuur indienen die eenzelfde 
procedure doorliep. In het kader van de Steunpunten voor Beleidsrelevant Onderzoek bestaat er 
geen verschil in de erkenningprocedure naar Brusselse hogeronderwijsinstellingen toe. 
 
Agentschap Economie: Neen. 
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3. EWI: Hoewel de steunpunten vrij zijn om samen te werken met een instelling van de andere 
gewesten en gemeenschappen werden geen kandidaturen ontvangen waarbij van deze 
mogelijkheid gebruik gemaakt werd. 

 
 Op inhoudelijk vlak stelt de beheersovereenkomst die met elk steunpunt afgesloten werd, op het 

gebied van transversale maatschappelijke thema’s: “Voor zover één en ander is vastgelegd in het 
Meerjarenplan c.q. het Jaarplan, engageert het Steunpunt zich ertoe om stelselmatig na te gaan 
of er relevante redenen voorhanden zijn om het onderzoek en de onderzoeksresultaten uit te 
splitsen tussen het Nederlandse taalgebied en het tweetalige gebied Brussel-Hoofdstad.” 

 
 Agentschap Economie: Geen. 

Tot nader order niet. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 187 
van 17 februari 2009 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
Woon-werkverkeer leerkrachten   -   Terugbetalingsregeling 
 
Geregeld verneem ik dat leerkrachten klagen over de terugbetaling van de kosten voor hun woon-
werkverkeer. Blijkbaar is de werkwijze geen uitzondering waarbij de leerkracht zelf maandelijks het 
abonnementsgeld voorschiet, om dat daarna vastgeniet aan een ingevuld formulier in te dienen bij de 
school voor terugbetaling. Meestal laat de terugbetaling dan ook nog maanden op zich wachten. Door 
de scholen wordt daarvoor niet zelden als reden opgegeven dat zij zelf het geld te laat ontvangen van 
de overheid. 
 
Deze manier van werken doet toch wel vragen rijzen, zowel vanuit het standpunt van de leerkracht als 
van de school. Leerkrachten moeten bedragen voorschieten die ze pas maanden later terugbetaald zien, 
moeten maandelijks een hele papierwinkel afwerken om hun kosten in te dienen, elke maand opnieuw 
aanschuiven aan het loket in het station. Scholen worden met eenzelfde papierwinkel opgescheept en 
de kostprijs van het geheel wordt opgedreven. Als leerkrachten immers zelf hun abonnement moeten 
voorschieten, zijn ze minder geneigd om een abonnement van tien maanden te nemen, omdat dan een 
grotere som voorgeschoten moet worden, waardoor het prijsvoordeel bij langlopende abonnementen 
niet benut wordt. 
 
Nochtans is er een veel efficiënter alternatief: de derdebetalersovereenkomst. De voordelen zijn legio: 
leerkrachten moeten niks meer zelf voorschieten, de papiermolen wordt tot een minimum herleid en de 
tarieven zijn voordeliger (met nog eens een extra overheidstussenkomst voor gratis woon-
werkverkeer). 
 
1. Op welke manier wordt de terugbetaling van woon-werkverkeer geregeld binnen het onderwijs? Is 

dit de verantwoordelijkheid van de school zelf of wordt dit centraal geregeld? 
 
2. Worden de voordelen van de derdebetalersovereenkomst hierin ten volle benut? 
 
3. Zijn de scholen voldoende geïnformeerd over de mogelijkheden om deze administratieve 

rompslomp die bovendien financieel nadelig is, efficiënter te maken? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 187 van 17 februari 2009 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
1. Vanaf 1 januari 2001 worden de vervoerskosten voor het openbaar vervoer naar en van het werk 

voor de sector Onderwijs van de Vlaamse Gemeenschap volledig ten laste genomen door de 
werkgevers (cao V). Dit zijn de inrichtende machten en schoolbesturen van de instellingen en 
centra voor leerlingenbegeleiding waar de personeelsleden zijn tewerkgesteld. De terugbetaling 
gebeurt dus inderdaad door de werkgever en dit in principe op het einde van de maand volgend op 
de maand waarin de geldigheidsduur van het vervoerbewijs verstrijkt. Deze uitbetaling gebeurt 
tegen afgifte van het vervoerbewijs uitgereikt door de maatschappij die het gemeenschappelijk 
vervoer organiseert. 
Er bestaat een terugbetalingsregeling tussen de school en het centrum voor leerlingenbegeleiding 
en het ministerie van Onderwijs en Vorming. Elke school of elk centrum voor leerlingen-
begeleiding ontvangt jaarlijks, en telkens in juni, het bedrag van de afrekening van de vervoers-
kosten van het voorgaande jaar en een voorschot op de middelen voor de vervoerskosten van 
hetzelfde jaar op basis van de gegevens van het voorgaande jaar. Door het optrekken van de 
kredieten bedraagt het voorschot op macroniveau momenteel ongeveer 50 % van de verschuldigde 
bedragen. 
 

2. Er wordt hier geen beroep gedaan op een derdebetalersovereenkomst, omdat die regeling in de 
praktijk moeilijk uitvoerbaar is. Enkel de school als lokale werkgever heeft namelijk een duidelijk 
beeld van het werkelijke woon-werkverkeer, rekening houdend met de specifieke ligging van elke 
school en het bestaande aanbod aan openbaar vervoer. De wijze van financiering (voorschot te 
betalen door de inrichtende macht) zorgt er ook voor dat de scholen op een geresponsabiliseerde 
wijze een toezicht houdende functie opnemen, die de centrale overheid vanuit Brussel niet kan 
uitvoeren: 

- gebruikt het personeelslid steeds het meest aangewezen openbaar vervoermiddel?  
- wordt – bij het afleggen van trajecten naar verschillende scholen van en naar het werk – 

gezocht naar een zo voordelig mogelijke combinatie van vervoermiddel? 
- er is een groot verloop van personeel, zeker voor wat betreft vervangleerkrachten. De 

werkgever is het best geplaatst om snel en correct in te spelen op gewijzigde omstandig-
heden. 

 
3. De scholen werden over de terugbetaling van het woon-werkverkeer geïnformeerd door middel 

van de omzendbrief van 22 december 2000 met als kenmerk 13AC/CR/JVM/JS. Bij deze 
omzendbrief is een FAQ-rubriek voorzien. Wel is het zo dat de omzendbrief vooral betrekking 
heeft op de algemene principes van het ten laste nemen van de vervoerskost. De FAQ-rubriek slaat 
dan weer op een aantal specifieke vragen van de personeelsleden. 
Over de manier waarop de scholen de administratieve afhandeling eventueel efficiënter zouden 
kunnen maken, zijn er echter geen richtlijnen.  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 188 
van 17 februari 2009 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
Gemeenschapsonderwijs   -   Klachtenmanagement 
 
Op 1 januari 2002 trad het decreet van 1 juni 2001 houdende toekenning van een klachtrecht ten 
aanzien van bestuursinstellingen in werking. Ook het GO! – onderwijs van de Vlaamse Gemeenschap 
valt onder deze regeling.  
 
Het decreet voorziet onder meer in een registratie van alle klachten in een register en de jaarlijkse 
rapportage over het klachtenmanagement via een verslag aan de Vlaamse Ombudsman.  
 
Volgens mijn informatie wordt het klachtenregister in het GO! beheerd op niveau van de 
scholengroepen. De informatie voor de jaarlijkse rapportage wordt dan centraal verzameld via een vrij 
lijvige vragenlijst.  
 
In de praktijk blijkt de dagdagelijkse registratie echter overgelaten te worden aan de individuele 
scholen zelf. Daardoor worden de directies die, vooral in kleine scholen, de handen vol hebben, nog 
eens extra belast met papierwerk. 
 
1. Hoe werden de verplichtingen in het decreet van 1 juni 2001 concreet vertaald in concrete 

procedures voor klachtenmanagement binnen het GO! ? 
 
2. Creëren deze procedures effectief bijkomende administratieve lasten op het niveau van de 

individuele scholen? 
 
3. Is er ruimte voor vereenvoudiging van deze procedures zonder daarmee afbreuk te doen aan het 

klachtenmanagementbeleid en de rapportage erover? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 188 van 17 februari 2009 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
1. Het GO! kent een gedecentraliseerde klachtenprocedure. Voor de bevoegdheden die behoren tot 

het lokale en het meso-niveau is de uitgewerkte klachtenprocedure, goedgekeurd door de Raad van 
het Gemeenschapsonderwijs op 3 december 2004, in overeenstemming met de 
bevoegdheidsverdeling bepaald door het Bijzonder Decreet. Ze omvat volgende stappen: school – 
scholengroep – Vlaamse Ombudsdienst. De centrale diensten komen hier niet in tussen. 
 
Voor de bevoegdheden die behoren tot het centrale niveau (artikelen 33 t.e.m. 36 en 40 t.e.m. 44 
van het Bijzonder Decreet van 14 juli 1998 betreffende het Gemeenschapsonderwijs) wordt de 
klacht behandeld door de bevoegde dienst onder supervisie van de afgevaardigd bestuurder.  
 
Alle instellingen van het GO! Onderwijs van de Vlaamse Gemeenschap respecteren de minimale 
basisvereisten betreffende klachtenbehandeling in overeenstemming met het Decreet van 1 juni 
2001 houdende toekenning van een klachtrecht ten aanzien van bestuursinstellingen. 

 
2. Ja, dit is een bijkomende administratieve belasting maar niet zozeer voor de scholen als wel voor 

de scholengroepen. De centrale administratie heeft een tegemoetkoming gedaan door een 
klachtenformulier ter beschikking te stellen zodat de registratie en opvolging van de 
klachtenbehandeling wordt vergemakkelijkt. 

 
De scholengroepen geven zelf aan dat de registratie van klachten soms beter kan. Het systematisch 
bijhouden van klachten vraagt een bijkomende administratieve inspanning. Een aantal instellingen 
merkt op dat de administratie van klachten geen prioriteit is in tijden waarin het onderwijs met 
zoveel uiteenlopende maatschappelijke taken en problemen wordt geconfronteerd.  

 
3. De procedure is op zich reeds zeer eenvoudig. Als de scholengroepen gebruik maken van het 

registratieformulier zijn de gegevens noodzakelijk voor de rapportage gemakkelijk bij te houden 
en op te halen.  
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Vraag nr. 190 
van 18 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Leerkrachten en ondernemerschap   -   Proleron-project 
 
Begin februari startte de dienst Beroepsopleiding van het departement Onderwijs en Vorming met het 
nieuwe project Proleron. Het project kan rekenen op de financiële steun van het Europees Fonds voor 
Regionale Ontwikkeling en de Vlaamse overheid en past in het Actieplan Ondernemend Onderwijs.  
 
Proleron zal tussen februari 2009 en januari 2011 zo veel mogelijk korte stages rond ondernemerschap 
in bedrijven organiseren voor leraren en docenten. Proleron werkt onder andere samen met 
sectorconsulenten, regionale technologische centra (RTC’s) en beroepsfederaties om geschikte 
stageplaatsen te vinden. 
 
Naast het stageaanbod zal Proleron ook geregeld nascholingen en workshops rond ondernemerschap 
aanbieden voor leraren, docenten en studenten van de lerarenopleiding.  
 
1. Hoeveel voorziet de Vlaamse begroting voor Proleron?  

 
2. Hoeveel bedraagt de Europese steun? 

 
3. Welke andere initiatieven heeft de minister de afgelopen legislatuur genomen om leraren en 

docenten meer voeling met het zelfstandige beroep en de dagelijkse realiteit in een bedrijf te 
geven? 
 

4. Heeft de minister al een evaluatie uit andere landen, vermits het Proleron-project een Europees 
project voor Professionalisering van Leraren rond Ondernemerschap is?  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 190 van 18 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1-2.  Het project Proleron ontvangt de financiële steun van het Europees Fonds voor Regionale 

ontwikkeling (EFRO) in het kader van het EFRO-programma Doelstelling 2 Vlaanderen 2007-
2013 - Regionaal concurrentievermogen en Werkgelegenheid - Prioriteit 2 Bevorderen van 
ondernemerschap. De financiële steun van EFRO bedraagt 59722,10 € (4%). De financiële steun 
van de Vlaamse overheid bedraagt 89658,14 € (60 %). 

 
3. Voor de andere initiatieven verwijzen wij graag naar het Actieplan Ondernemend Onderwijs, en 

voor de bedrijfscontacten ook naar de Competentieagenda (met name hoofdstuk 2, rond 
werkplekleren (stages leerlingen, leraren, enz.) 

 
4.  Het project Proleron is een Vlaams project voor professionalisering van leraren en docenten in 

Vlaanderen dat de financiële steun van Europa geniet. Het project leverde nog geen evaluatieve 
documenten uit andere landen op die bruikbaar zouden zijn voor de Vlaamse context.  
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VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 191 
van 18 februari 2009 
van KATLEEN MARTENS 
 
 
 
Onderwijs   -   Time-outprojecten 
 
In het antwoord op de vraag om uitleg van 5 februari 2009 over de time-outprojecten (TO) kwam zeer 
fragmentarisch cijfermateriaal naar boven (Handelingen C122 –OND12 -5 februari 2009, blz. 4 e.v.). 
Bovendien werden er een aantal vragen gesteld in commissie waar de minister niet voor de vuist op 
kon antwoorden.  
 
Om de waarde en werking van de projecten zinvol te kunnen evalueren, wachten we niet alleen op het 
onderzoeksrapport dat de minister besteld heeft, maar is het ook noodzakelijk om een cijfermatig 
overzicht van de projecten te kennen.  
 
Vandaar deze tussentijdse vragen. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal lange-TO-projecten en hun werkingsgebied, 

alsook van het aantal korte-TO-projecten en hun werkingsgebied? 
 
2. Kan de minister ook telkens aanduiden hoeveel aanvragen er binnengekomen zijn, en aan hoeveel 

er gevolg werd gegeven?  
 

De minister zei dat een niet-opvolging verschillende oorzaken kan hebben.  
 
Kan hij een thematisch overzicht geven van de redenen van weigering voor een time-outproject? 

 
Heeft de minister uit de verzameling van verschillende oorzaken lessen getrokken over de werking 
van de projecten die tot een kwantitatieve of kwalitatieve bijsturing in de toekomst zullen leiden? 

 
3. Over heel Vlaanderen opgeteld, hoeveel FTE (fulltime equivalenten) worden ingeschakeld in de 

werking van de TO-projecten? Wat is kostprijs van verdere omkadering (naast personeel)? 
 
4. Anticiperend op het overleg met de minister van Welzijn, welke samenwerkingsvormen 

(alternatieve initiatieven) neemt de minister in overweging? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 191 van 18 februari 2009 
van KATHLEEN MARTENS 
 
 
 
1.  De onderstaande tabel bevat per project het aantal toegekende begeleidingen en hun werkings-

gebied voor de afgelopen twee schooljaren en het huidige schooljaar. 
 

Naam organisatie 
 
 
 

Naam project 
 
 

Lange 
Time-Out 
(LTO) / 
Korte Time-
Out (KTO) 

Aantal 
toegekende 
Begeleidingen 
 

 
 
Werkingsgebied 
 
 
 

ARKTOS VZW 
Stedelijk 
vormingscentrum 
Antwerpen 

Time-Out 
Lange module LTO 47 Antwerpen en districten 

VZW De Werf On@break 2 LTO 30 

Er wordt samengewerkt met 
alle scholen en CLB's uit 
Oost-Vlaanderen, waar ze 
een 
samenwerkingsovereenkoms
t mee hebben afgesloten. 

VZW 
Jongerencentrum 
Cidar 

Time-Out-
project 
Koinoor 

LTO 30 

Er wordt samengewerkt met 
alle scholen en  CLB's van 
de regio Vlaams-Brabant, in 
zoverre een fysieke 
bereikbaarheid door leerling 
en ouders per openbaar 
vervoer mogelijk is. Het 
project verleent voorrang aan 
vragen uit de regio Leuven. 

VZW Arktos 
Limburg 

Time-Out 
Lang 
programma 
(Boemerang) 

LTO 30 Provincie Limburg 

SPOOR(Brugge) Blink! LTO 30 Regio Brugge - Oostkust 

Cirkant VZW 
(Turhhout) 

Time-Out 
School lang 
programma 

LTO 15 Arrondissement Turnhout 

ARKTOS VZW 
Stedelijk 
vormingscentrum 
Antwerpen 

Time-Out 
Kort 
programma 

KTO 110 

Antwerpen 
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VZW Albezon Time-Out 
Albezon KTO 85 

Er wordt samengewerkt met 
alle scholen en CLB's uit 
Oost- 
Vlaanderen, waar ze een 
samenwerkingsovereenkoms
t mee hebben afgesloten. 

VZW 
Jongerencentrum 
Cidar 

Koïnoor KTO 40 

Er wordt samengewerkt met 
alle scholen en  CLB's van 
de regio Vlaams-Brabant, in 
zoverre een fysieke 
bereikbaarheid door leerling 
en ouders per openbaar 
vervoer mogelijk is. Het 
project verleent voorrang aan 
vragen uit de regio Leuven. 

VZW Arktos 
Limburg 

Time-Out kort 
programma KTO 100 Limburg 

VZW SWOB 
(Brugge) 

Time-Out 
Swob KTO 10 Regio Brugge - Oostkust 

VZW Elegast Korte Time-
Out - Prisma KTO 60 Groot-Antwerpen (steden en 

gemeenten rond Antwerpen) 

VZW Arktos 
Antwerpen 
(Turnhout) 

Time-Out 
School korte 
programma 

KTO 20 Arrondissement Turnhout 

CGGZ De Pont 
(Mechelen) PrOS-project KTO 40 Mechelen 

VZW Arktos 
Vlaams-Brabant 
(Vilvoorde) 

Time-Out 
korte 
programma 

KTO 35 
Aarschot, Halle, Tienen, 
Machelen, Vilvoorde, 
Haacht en Diest 

VZW Arktos 
Vlaams-Brabant 
(Diest) 

BOS -project 
Diest KTO 35 Diest 

VZW Horizon 
Educatief 
(Oostende) 

Zijsporen KTO 20 Oostende, Diksmuide, Gistel 
en Bredene 

VZW groep Intro 
Kortrijk-
Roeselare-
Westhoek 

Korte Time-
Out Westhoek KTO 20 Ieper, De Panne, Poperinge, 

Veurne en Roeselare 

VZW Oranjehuis 
Positieve 
heroriëntatie/  
Time-Out 

KTO 50 Kortrijk, Waregem en 
Menen 

Stadsbestuur Sint-
Niklaas 

Time-Out 
Sint-Niklaas KTO 20 Sint-Niklaas en Temse 

 
2.  De onderstaande tabellen bevatten per schooljaar het totaal aantal aanvragen/aanmeldingen per 

soort Time-Out.   
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Schooljaar 2006-2007 Totaal aantal aanvragen Totaal aantal uitge-
voerde begeleidingen % 

uitgevoerd
LTO 394 196 49,75

KTO 779 639 82,03

Totaal  1173 835 71,18

Schooljaar 2007-2008 Totaal aantal aanvragen 
Totaal aantal 
uitgevoerde 
begeleidingen 

% 
uitgevoerd

LTO 436 193 44,27
KTO 992 706 71,17
Totaal 1428 899 62,96

 
Vooraleer een thematisch overzicht te geven van de verschillende redenen van een niet-opstart van 
een Time-Out dien ik het volgende mee te geven.  Er zijn drie belangrijke structurele fases in een 
Time-Out, namelijk de aanmelding, het ronde tafelgesprek en de eigenlijke opstart van de Time-
Outbegeleiding.  
 
Een Time-Outproject registreert alle aanvragen/aanmeldingen voor het opstarten van een Time-
Outbegeleiding. In een volgende fase houdt men een ronde tafelgesprek, waar de Time-Outbege-
leider samen met de jongere, zijn ouder(s), de directie of een leerlingbegeleider of een leerkracht 
de problematiek doorneemt en hen uitlegt wat een Time-Out begeleiding inhoudt.  Er zijn echter 
redenen om na een aanmelding niet over te gaan tot een ronde tafel. Deze redenen worden 
geregistreerd in de tussentijdse en de eindverslagen die de projecten opmaken en aan mijn 
administratie bezorgen. Nadat de ronde tafel heeft plaatsgevonden kunnen er nog verschillende 
redenen zijn waarom men de eigenlijke begeleiding niet opstart. Ook deze worden geregistreerd. 
 
Hieronder vindt de Vlaamse volksvertegenwoordiger een overzicht van de redenen: 

 
- Redenen voor het niet houden van een ronde tafel: 

- geen bereidheid van de jongere; 
- opstarten van een andere vorm van hulpverlening; 
- onmiddellijk hertstel van de werkbare verbinding tussen leerlingen en school; 
- te ver gevorderde problematiek; 
- irrelevante aanmelding; 
- doorverwezen naar langdurige/kortdurende Time-Out;  
- onbereidheid bij de leerkracht; 
- geen plaats in het Time-Outproject; 
- andere redenen. 
 

- Redenen voor het niet opstarten van een Time-Outbegeleiding, nadat een ronde tafel heeft 
plaatsgevonden: 

- geen bereidheid van de jongere; 
- andere vorm van hulpverlening; 
- herstel van de werkbare verbinding tussen leerling en school; 
- andere redenen. 

 
Drie jaar geleden werd na een experiment met vier projecten gestart met een bredere spreiding van 
de Time-Outprojecten over Vlaanderen. De Time-Outprojecten worden op verschillende manieren 
opgevolgd: 
- door middel van werkbezoeken door de administratie; 
- door middel van de tussentijdse en eindverslagen die de projecten elk schooljaar opmaken; 
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- door middel van het onderzoek 'beleidsindicatoren van Time-Out' dat van augustus tot en met 
december 2008 werd gevoerd door de KULeuven.  

 
Op basis van de evaluatie zullen er kwantitatieve of kwalitatieve bijsturingen gemaakt worden.  

 
3.  Uit de aanvraagformulieren voor het verlengen van de Time-Outprojecten voor het schooljaar 

2008-2009, kan worden afgeleid dat er in totaal 25,61 FTE worden ingeschakeld. 
Over alle Time-Outprojecten heen uit heel Vlaanderen, neemt de loonkost 82,82% in van het 
voorziene bedrag en de werkingskost 18,18%. 

 
4.  Deze vraag is mij niet helemaal duidelijk. Ik verwijs naar mijn antwoord in de onderwijscom-

missie van 5 februari 2009 op de parlementaire vraag om uitleg van Kathleen Helsen over de 
Time-Outprojecten in het onderwijs. Hierbij bevestig ik dat ik met mijn collega van Welzijn 
structureel wil blijven samenwerken via de Time-Outprojecten.  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 192 
van 18 februari 2009 
van CHRISTIAN VAN EYKEN 
 
 
 
Onderwijspersoneel   -   Griepvaccinatie 
 
Het griepvaccin wordt de laatste jaren door meer en meer bedrijven aan hun personeelsleden 
terugbetaald. Dit is niet enkel het geval in de private sector, maar ook  in openbare besturen.  
 
Personeelsleden van het onderwijs zijn echter een groep die deze mogelijkheid nog niet heeft. Terwijl 
net zij veelvuldig in contact komen met veel mensen en met kinderen, waardoor ze niet alleen 
vatbaarder zijn om zelf ziek te worden maar ook om de ziekte door te geven.  
 
Bovendien is er de afwezigheid. Indien in een school enkele personeelsleden tegelijk afwezig zijn, 
wordt de opvang van de kinderen soms bemoeilijkt, en dit zeker in kleine scholen.  
 
Welke redenen beletten dat de personeelsleden in het onderwijs gevaccineerd worden tegen de griep 
zoals dit het geval is voor andere personeelsleden in openbare besturen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 192 van 18 februari 2009 
van CHRISTIAN VAN EYKEN 
 
 
 
Er zijn geen redenen die beletten dat leerkrachten gevaccineerd zouden worden tegen griep. 
Griepvaccinaties zijn een maatregel die passen in het preventiebeleid van een school. Het behoort tot 
de autonomie van de werkgever om te beslissen of hij zijn werknemers al dan niet preventief wil laten 
inenten tegen griep. Als minister van onderwijs is het niet mijn bevoegdheid om te beslissen of een 
werknemer moet worden ingeënt tegen griep.  
 
De werkgever kan in overleg met de arbeidsgeneesheer-preventieadviseur beslissen om, bv. op basis 
van de leeftijd van zijn personeel, preventief te vaccineren tegen griep. In dat geval betaalt de school 
het vaccin van haar eigen (werkings)middelen en geeft de arbeidsgeneesheer de inenting.  
De terugbetaling van griepvaccinaties zou eventueel onderwerp kunnen zijn van de volgende cao-
besprekingen.  
 
Wat de vervanging betreft, is het zo dat in het onderwijs alle afwezigheden vanaf tien dagen recht 
geven op vervanging. 
Afwezigheden wegens griep zijn vaak echter van kortere duur dan tien werkdagen. Voor deze korte 
afwezigheden krijgen alle scholen echter eveneens een ‘budget’ in de vorm van vervangingseenheden, 
die ze kunnen aanwenden om een vervanger aan te stellen voor allerlei soorten van afwezigheden van 
minder dan tien werkdagen.  
Hierover moeten wel de nodige afspraken gemaakt worden binnen het samenwerkingsplatform dat ze 
oprichten m.b.t. de aanwending van de vervangingseenheden.  
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Vraag nr. 193 
van 20 februari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Leegstaand schoolgebouw Ename   -   Bodemsanering 
 
Op het Enameplein in Ename (Oudenaarde) staat momenteel een leegstaand schoolgebouw dat behoort 
tot het patrimonium van het Gemeenschapsonderwijs (GO!). Dit gebouw werd in het verleden 
verhuurd aan de stad Oudenaarde die het gebruikte in het kader van een opgravingsproject.  
 
In een aangetekende brief van OVAM, de Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij, van 26 
januari 2004 gericht aan de toenmalige Autonome Raad voor het Gemeenschapsonderwijs wordt 
duidelijk gesteld wie saneringsplichtig is. Volgens artikel 10, §1 van het Bodemsaneringsdecreet rust 
de saneringsplicht op de exploitant, indien op de grond waar de verontreiniging tot stand kwam een 
activiteit wordt uitgeoefend of een inrichting gevestigd is die vergunnings- of meldingsplichtig is 
krachtens het Milieuvergunningsdecreet. Zo er geen exploitant is, rust de verplichting tot saneren op 
de eigenaar van de grond waar de verontreiniging tot stand kwam. Indien deze evenwel kan aantonen 
dat een andere persoon voor eigen rekening de feitelijke controle over de grond heeft, dan rust de 
verplichting op deze andere persoon. Bijgevolg stelde de OVAM dat de toenmalige Autonome Raad 
voor het Gemeenschapsonderwijs als saneringsplichtige wordt beschouwd. 
 
Zolang het probleem van de vervuiling niet opgelost is, kan er ook niets gebeuren met het gebouw en 
blijft het verder verkommeren.  
 
1. Hoe reageert de minister met betrekking tot de stelling van OVAM, dat het GO! saneringsplichtig 

is? 
 
2. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de tweede fase van het beschrijvend 

bodemonderzoek? 
 
3. Is er al een saneringsvoorstel? Wat is het voorstel? Hoe lang bedraagt de termijn voor de sanering? 

Wat is de geschatte kostprijs van de sanering? 
 
4. Welke stappen zijn al genomen in de procedure om over te gaan tot de verkoop van het pand? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 193 van 20 februari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Het schoolgebouw werd in het verleden door het GO! onderwijs van de Vlaamse Gemeenschap 

verhuurd aan de stad Oudenaarde en de vastgestelde vervuiling dateert van toen. Wie sanerings-
plichtig is zal onder de betrokkenen dienen uitgemaakt te worden. Als minister van Onderwijs ben 
ik geen betrokken partij. 

 
2. Nv ABO is momenteel bezig met de rapportage van het beschrijvend bodemonderzoek. Men is in 

de fase van de risico-evaluatie. 
 
3. Er is nog geen saneringsvoorstel. 
 
4. Er werden geen recente stappen genomen in de verkoopsprocedure. De verdere procedure hangt af 

van de definitieve resultaten van de bodemonderzoeken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 194 
van 20 februari 2009 
van JAN LAURYS 
 
 
 
Tweedekansonderwijs   -   In- en uitstroom 
 
Om te vermijden dat jongeren vroegtijdig en zonder diploma de schoolbanken verlaten, schrijft de 
leerplichtwet schoollopen tot 18 jaar voor. Een diploma verhoogt niet alleen de kansen op een 
degelijke tewerkstelling, het is ook een voorwaarde om aan hogere studies te kunnen beginnen. 
 
De realiteit is echter dat een verontrustend hoog aantal jongeren er niet in slaagt een diploma of 
studiegetuigschrift secundair onderwijs te behalen. Onderzoek toont aan dat het om ongeveer één op 
de vijf jongeren gaat. 
 
De gevolgen op het vlak van tewerkstelling zijn onder meer dat laaggeschoolden vaker werkloos 
blijven en enkel via interimcontracten werken. Ze maken daardoor ook een grotere kans om in de 
armoede terecht te komen, met o.m. een lagere levensverwachting tot gevolg. 
 
In een masterthesis “Effecten op het gebied van sociale, professionele en educatieve redzaamheid na 
deelname aan het Tweedekansonderwijs in Vlaanderen: een kwantitatief onderzoek” (Universiteit 
Gent, 2008) werd gepeild naar de voornaamste redenen waarom leerlingen vroegtijdig de school 
hadden verlaten (belangrijkste reden: schoolmoeheid) en werd vastgesteld dat Tweedekansonderwijs 
(TKO) steeds meer jongeren blijkt aan te spreken. 
 
Toen het TKO in 1980 boven de doopvont werd gehouden, beoogde men vooral huismoeders van 
middelbare leeftijd die een inhaalbeweging ambieerden, aan te spreken. Uit bovenvermelde scriptie 
blijkt dat er echter een sterke verjonging heeft plaatsgevonden. Vandaag is namelijk de groep cursisten 
tussen 18 en 21 jaar het sterkst vertegenwoordigd. Bovendien zijn ook steeds meer mannen aan de 
studie begonnen, omdat twee op drie “drop-outs” in het gewone onderwijs jongens zijn. 
 
Voor deze studie werd een grootschalige enquête afgenomen bij 788 ex-cursisten die in de afgelopen 
vijf jaar afstudeerden aan één van de dertien Vlaamse centra TKO, met de bedoeling een algemeen 
beeld te schetsen van de afgestudeerden én van de effecten die zij op vandaag ervaren na hun 
deelname. 
 
Een van de vaststellingen is dat er sprake is van de “omgekeerde waterval”. Eén op vijf cursisten kiest 
in het TKO voor een “hogere” onderwijsvorm dan die waarin men eindigde in het gewoon secundair 
onderwijs. Een groot deel van deze groep was tijdens zijn eerste schoolloopbaan bijvoorbeeld door 
langdurige ziekte het slachtoffer geworden van het hardnekkige watervalsysteem binnen ons 
onderwijs. Het TKO biedt hen de mogelijkheid om opnieuw op te klimmen naar het onderwijsniveau 
dat strookt met hun kennis en kwaliteiten. 
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Het TKO slaagt er blijkbaar in een positief leerklimaat te realiseren binnen de specifieke doelgroep 
van initieel laaggeschoolden. Ook stappen jongeren die niet geslaagd zijn voor enkele vakken, steeds 
vaker over naar het TKO om geen heel jaar over te moeten doen. 
 
1. Hoeveel leerlingen in het tweedekansonderwijs stromen in, in vergelijking met de uitstroom?  
 
2. Hoe is het gesteld met de verhouding instroom/uitstroom tussen mannen en vrouwen?  
 
3. Heeft de minister al overwogen om de organisatie van het secundair onderwijs aan te passen in 

functie van het verlagen van het aantal drop-outs? Het TKO kan blijkbaar wel jongeren 
aanspreken om alsnog een kwalificatie te behalen. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 194 van 20 februari 2009 
van JAN LAURYS 
 
 
 
1. Onderstaande tabel geeft een overzicht van het aantal hoofdelijke cursisten geteld per geboortejaar 

en geslacht binnen het studiegebied ‘algemene vorming’ (*) = Instroom 
 
(*) De term ‘Tweedekansonderwijs’ is een soort roepnaam die niet voorzien is in de regelgeving. 
Met Tweedekansonderwijs wordt het diplomagericht secundair volwassenenonderwijs bedoeld, 
dat bestaat uit de opleidingen van het studiegebied ‘algemene vorming’ aanbieden en de diploma-
gerichte beroepsopleidingen die in combinatie met een opleiding algemene vorming gevolgd 
worden. 
 
Binnen het studiegebied algemene vorming kunnen onderstaande opleidingen georganiseerd 
worden: 
 
1. Aanvullende algemene vorming (is nog in ontwikkeling) 
2. Algemene vorming BSO 3 
3. Algemene vorming TSO 2 
4. Algemene vorming TSO 3 
5. Economie 
6. Economie - moderne Talen 
7. Economie – wiskunde 
8. Humane wetenschappen ASO 2 
9. Humane wetenschappen ASO 3 
10. Moderne talen - wiskunde 
11. Moderne talen – wetenschappen 
12. Wetenschappen 
13. Wetenschappen – wiskunde 
14. Opfris tweede graad  ASO 
15. Opfris tweede graad  TSO 
16. Opfris derde graad ASO 
17. Opfris derde graad TSO 

 
Schooljaar 2006-2007 
Referteperiode 01.02.2006 t.e.m. 31.01.2007  

 
Geboortejaar M V Totaal 

1935 2 1 3
1940 3  3
1943 2 1 3
1944  1 1
1945 1 1 2
1946 2  2
1948 2 4 6
1949  2 2
1950  6 6
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1951 1 2 3
1952 2 2 4
1953 2 7 9
1954  12 12
1955 3 2 5
1956  6 6
1957 1 11 12
1958 4 15 19
1959 3 23 26
1960 10 23 33
1961 8 17 25
1962 9 24 33
1963 11 17 28
1964 18 29 47
1965 17 23 40
1966 15 28 43
1967 16 25 41
1968 5 39 44
1969 21 25 46
1970 25 23 48
1971 17 25 42
1972 26 36 62
1973 12 41 53
1974 29 27 56
1975 31 26 57
1976 24 60 84
1977 36 53 89
1978 56 48 104
1979 44 69 113
1980 43 59 102
1981 75 87 162
1982 100 88 188
1983 137 98 235
1984 123 145 268
1985 205 162 367
1986 268 250 518
1987 264 238 502
1988 210 136 346
1989 14 19 33
1990 10 5 15
1991 2 12 14
Eindtotaal 1909 2053 3962

 
Schooljaar 2007-2008 
Referteperiode 01.02.2007                        Referteperiode 01.09.2007  
t.e.m. 31.08.2007 (**)  t.e.m. 31.03.2008 (**) 

 
Geboortejaar M V Totaal  Geboortejaar M V Totaal 

1932 1  1 1935   1 1 
1935  1 1 1941   1 1 
1940 1  1 1942 3   3 
1941  1 1 1943 1 1 2 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -151- 
 
 

 

1946 1  1 1945   1 1 
1948 1 3 4 1946 2 2 4 
1950  1 1 1948   5 5 
1952 2 3 5 1949   1 1 
1953 1 1 2 1950 1   1 
1954  2 2 1951 2 1 3 
1955  2 2 1952   2 2 
1958  6 6 1953 1 5 6 
1959  8 8 1954 2 5 7 
1960 4 3 7 1955 1 1 2 
1961 3 7 10 1956 2 5 7 
1962 2 7 9 1957 1 9 10 
1963 6 6 12 1958 2 15 17 
1964 2 11 13 1959 2 6 8 
1965 2 7 9 1960 11 16 27 
1966 4 6 10 1961 5 12 17 
1967 5 14 19 1962 10 8 18 
1968 1 14 15 1963 4 12 16 
1969 5 11 16 1964 8 19 27 
1970 7 11 18 1965 8 15 23 
1971 3 8 11 1966 13 17 30 
1972 4 11 15 1967 13 22 35 
1973 8 15 23 1968 6 25 31 
1974 12 8 20 1969 22 29 51 
1975 7 10 17 1970 20 29 49 
1976 7 12 19 1971 16 28 44 
1977 13 13 26 1972 19 27 46 
1978 12 15 27 1973 11 23 34 
1979 16 21 37 1974 20 29 49 
1980 18 15 33 1975 19 27 46 
1981 23 24 47 1976 18 28 46 
1982 29 31 60 1977 21 29 50 
1983 38 28 66 1978 32 45 77 
1984 28 34 62 1979 25 37 62 
1985 49 47 96 1980 42 32 74 
1986 55 61 116 1981 41 78 119 
1987 81 63 144 1982 49 70 119 
1988 66 44 110 1983 64 68 132 
1989 8 9 17 1984 84 99 183 
1990 5  5 1985 109 105 214 
1991 2  2 1986 177 162 339 

Eindtotaal 532 594 1126 1987 223 192 415 
  1988 313 219 532 
  1989 247 200 447 
  1990 14 6 20 
  1991 2   2 
   Eindtotaal 1686 1769 3455 

 
(**) Op 15 juni 2007 werd het nieuwe decreet betreffende het volwassenenonderwijs goed-
gekeurd. De invoering van het decreet vanaf 01.09.2007 heeft invloed op de verzameling van 
gegevens over cursisten en opleidingsaanbod, de referteperiode voor het schooljaar 2007-2008 
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loopt niet zoals voorheen van 01.02.2007 t.e.m. 31.01.2008 maar wordt eenmalig verlengd tot 
31.03.2008. 
Omdat de invoering van het nieuwe decreet op 01.09.2007 eigenlijk moet gezien worden als een 
‘trendbreuk’ in het statistisch materiaal wordt de referteperiode m.b.t. het schooljaar 07-08 
opgesplitst in 2 periodes, nl. de periode vóór en ná de invoering van het decreet.  
31.08.2007 en de deelreferteperiode 01.09.2007 t.e.m. 31.03.2008. Deze cijfers dienen afzonder-
lijk beschouwd te worden. 
 

2. Aantal uitgereikte studiebewijzen = Uitstroom 
 

Bij het voltooien van een opleiding binnen het studiegebied algemene vorming krijgt de cursist 
een certificaat uitgereikt.  
 
Bepaalde opleidingen (bijlage 5 van het decreet betreffende het volwassenenonderwijs van 
17.06.2007) of combinaties van opleidingen leiden, in combinatie met het certificaat van de 
opleiding aanvullende algemene vorming, tot een diploma secundair onderwijs. 
 
Schooljaar 2006-2007  (***) 
 

Studiebewijs Mannen Vrouwen Totaal 
Uitgereikte certificaten 155 188 343 
Uitgereikte diploma’s 137 168 305 
TOTAAL 292 356 648 

 
(***) Er zijn geen gegevens beschikbaar m.b.t. het aantal studiebewijzen per geboortejaar. 
 
Schooljaar 2007-2008 
 
De afdeling Volwassenenonderwijs is momenteel nog bezig met het verwerken van de gegevens 
m.b.t. de uitgereikte studiebewijzen voor het schooljaar 2007-2008. 
Deze gegevens zullen op het eind van maart 2009 beschikbaar zijn. 
 

3. Uiteraard is het terugdringen van de ongekwalificeerde uitstroom één van de aandachtspunten bij 
het uittekenen van de hervorming van het secundair onderwijs 

 
Momenteel werkt een kerngroep aan het opmaken van het eindrapport voor een nieuw concept 
voor het secundair onderwijs. Het gaat om een de eerste van drie fasen: visienota (met eigentijds 
concept), concrete uitwerking in een decreet (bedoeld voor een volgende legislatuur) en 
implementatie.  
 
In dit kader worden er hoorzittingen met verschillende organisaties en groeperingen uit het 
onderwijsveld (o.m. de sociale partners, directieverenigingen, onderwijsinspectie, scholieren- 
koepel, ...) georganiseerd.  
 
De kerngroep zal midden april 2009 het eindrapport aan de minister overhandigen.  
 
Het is niet duidelijk waarom steeds meer jongeren er voor kiezen om hun diploma secundair 
onderwijs te behalen via het “Tweedekansonderwijs”. De thesis waarvan sprake in de 
vraagstelling geeft op deze vraag geen sluitend antwoord.  
 
Mogelijks zijn er een aantal elementen die het Tweedekansonderwijs aantrekkelijk maken zoals de 
flexibele organisatievorm die de combinatie van werken en een opleiding volgen makkelijker 
maakt, alsook de zeer specifieke cursistenbegeleiding binnen de Centra voor Volwassenen-
onderwijs die Tweedekansonderwijs organiseren. Maar we kunnen ook verwijzen naar het 
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toenemend aantal deelnemers aan de Centrale Examencommissie. Deze evoluties vormen zeker en 
vast een aandachtspunt binnen de kerngroep die de nieuwe visienota uitwerkt . 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 195 
van 20 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Visietekst suïcidepreventie   -   Werkgroep 
 
In antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 300 van 25 juli (Websitebulletin publicatiedatum 30-09-
2008) liet de minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin weten dat de visietekst “Naar een 
scholenbeleid voor geestelijke gezondheid vanuit de invalshoek suïcidepreventie” besproken werd 
door de commissie Gezondheidsbevordering van de Vlaamse Onderwijsraad (VLOR) en dat de er in 
uitgedrukte visie werd aanvaard. 
 
De minister voegde er nog aan toe: “In september [2008] zal een werkgroep worden samengesteld met 
leden vanuit de onderwijssector, samen met leden uit de gezondheidssector om na te gaan hoe de 
visietekst kan geconcretiseerd worden in een actieplan”. 
 
Tegen deze achtergrond stelde ik de betrokken ministers graag de volgende vragen. 
 
1. Werd deze werkgroep ondertussen effectief samengesteld?  
 
2. Wie zetelt in de werkgroep vanuit de onderwijssector, respectievelijk de gezondheidssector? 
 
3. Wie neemt het voorzitterschap waar? 
 
4. Hoe vaak kwam de werkgroep reeds samen? 
 
5. Welk tijdpad schuift de werkgroep naar voor om te komen tot een actieplan? 
 
6. Indien de eerste vraag negatief dient beantwoord, wat is dan de reden hiervan? Welke bijkomende 

initiatieven zal de minister desgevallend nemen om uitvoering te geven aan het voornemen een 
werkgroep als vermeld te installeren? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Heeren (vraag nr. 191) en Vandenbroucke  (nr. 195). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 195 van 20 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Veerle Heeren, Vlaams minister van Welzijn, 
Volksgezondheid en Gezin. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 197 
van 20 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Arbeidsgehandicapten   -   Jobcoaching 
 
De arbeidsgehandicapten zijn aangeduid als één van de kansengroepen die bijzondere aandacht 
behoeven in het werkgelegenheidsbeleid. Er worden dan ook maatregelen genomen om deze mensen 
aan het werk te helpen. 
 
 Eens ze aan het werk zijn, hebben deze mensen én hun werkgevers nood aan een degelijke coaching. 
Die bestaat weliswaar voor de eerste zes maand, maar in de praktijk blijkt dat de problemen zich ook 
vaak daarna voordoen. De coaching verdwijnt na één semester, maar de handicap van de werknemer 
niet. 
 
Daarom is een blijvende opvolging noodzakelijk, al kan dat op een minder permanente manier dan 
tijdens de eerste zes maanden. Bereikbaarheid van coaches in geval van problemen of coaches die de 
situatie geregeld opvolgen rendeert voor zowel werknemer als werkgever. 
 
1. Beschikt de minister over een evaluatie van het huidige systeem van jobcoaching van 

arbeidsgehandicapten? 
 
2. Welke probleempunten blijken hieruit? 
 
3. Zijn er plannen om het systeem van jobcoaching na zes maanden, eventueel in aangepaste vorm, te 

verlengen? 
 

 Welk concreet systeem van jobcoaching zal de minister introduceren nadat arbeidsgehandicapten 
hun eerste termijn van zes maanden hebben gewerkt? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 197 van 20 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. In 2008 waren er gemiddeld 168.890 niet werkende werkzoekenden - waarvan 28.488 personen 

met een arbeidshandicap (16,86%). 
In 2008 waren er 2.603 jobcoachings lopend, daarvan waren 426 jobcoachings (of 16,36%) voor 
personen met een arbeidshandicap  
- 271 (63,62%) personen met een arbeidshandicap werden begeleid door VDAB jobcoaches, 

155 (36,38%) door jobcoaches van partners 
- Voor 128 (30%) van deze personen met een arbeidshandicap is de jobcoaching intussen 

afgelopen en hiervan zijn: 
 107 (83,59%) nog steeds aan het werk 
 21 (16,41%) terug ingeschreven bij VDAB als niet werkende werkzoekende 

 
2. Rondvraag bij de jobcoaches in de AMB-regio’s geeft volgende specifieke aandachtspunten bij de 

coaching van een werknemer met een arbeidshandicap: 
- het is belangrijk dat de werkgever zich betrokken voelt bij de specifieke problematiek van de 

werknemer, ook eventuele randproblematiek moet bespreekbaar kunnen gemaakt worden  
- de werknemer rekent erop dat zijn/haar problematiek ook kenbaar gemaakt wordt aan alle 

collega's. De werkgever zelf speelt hier een grote rol. 
- het overbruggen van hun situatie van niet-werken naar één van werken is voor een groot deel 

van deze mensen een grote stap, de meesten kampen met allerlei randproblematieken en 
knelpunten die niet altijd op een korte periode kunnen opgelost worden. De bereikbaarheid en 
aanspreekbaarheid van een jobcoach kan in deze een steun zijn. De lineaire stopzetting op zes 
maand is voor deze personen niet altijd aangewezen. 

 
3. In de parlementaire vraag is er aangegeven dat: “de coaching verdwijnt na één semester maar de 

handicap van de werknemer niet”.  
Via specifieke projecten probeert men toch te voorzien in een langere begeleiding. Een aantal 
concrete voorbeelden: 
- Via de ESF-projecten "Supported Employement" kunnen BW/SW-werknemers die wensen 

door te stromen naar het normaal economisch circuit begeleid worden. Dit kan op gelijk welk 
moment van de tewerkstelling. 

- De ESF-erkende projecten loopbaandienstverlening begeleiden werknemers die langer dan één 
jaar gewerkt hebben (cumulatief). De mogelijke acties naar kansengroepen werden in 2008 
uitgebreid, waardoor voor mensen uit de kansengroepen ook interventies op de werkvloer 
mogelijk zijn.  

 
In het Vernieuwd Actieplan Arbeidsgehandicapten (2008-2010) waarover ik recent advies heb 
gevraagd aan de Commissie Diversiteit van de SERV is voorzien dat de nood en het aanbod van 
werkplekondersteuning voor personen met een arbeidshandicap in kaart zal worden gebracht en 
nagegaan op welke wijze dit structureel kan worden uitgebouwd en versterkt. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 198 
van 20 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Arbeidsgehandicapten   -   Opvolging tewerkstellingsmaatregelen 
 
De arbeidsgehandicapten zijn aangeduid als één van de kansengroepen die bijzondere aandacht 
behoeven in het werkgelegenheidsbeleid. Er worden dan ook maatregelen genomen om deze mensen 
aan het werk te helpen.  
 
Belangrijk hierbij is echter dat de maatregelen goed worden opgevolgd en tijdig bijgestuurd zodat ze 
een maximale effectiviteit en efficiëntie ressorteren. 
 
1. Worden de bestaande bijzondere tewerkstellingsondersteunende maatregelen gescreend op hun 

effectiviteit? 
 

Zo ja, in hoeverre is gebleken dat zij effectief zijn in het activeren van personen met een 
arbeidshandicap? 

 
Zo neen, wanneer zal hiervan werk worden gemaakt en wie zal de screening uitvoeren? 

 
2. Worden ook de toeleiders, zoals de  VDAB, gescreend en geëvalueerd en zo ja, door wie? 
 
3. Op welke manier stemmen de verschillende toeleiders de trajectbegeleiding op elkaar af? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 198 van 20 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. De nieuwe maatregelen voor personen met een handicap zijn nog maar pas van kracht sinds 

1/10/2008. Zo zijn de aanvragen voor de Vlaamse Ondersteuningspremies voor het laatste 
kwartaal 2008 nog niet allemaal ingediend bij de bevoegde VDAB-diensten (juridische tijd 
voorzien tot einde van het kwartaal volgend op betreffende kwartaal). Het is dan ook nog te vroeg 
om de effectiviteit van de nieuwe maatregelen te evalueren. De parameters die gemeten zullen 
worden werden wel reeds voorgelegd aan de Raad van Bestuur van VDAB na overleg met de 
sector binnen het POWA overleg van VDAB. In het kader van de VDAB-beheersovereenkomst is 
er informatie beschikbaar over o.a. over de trajectwerking en de uitstroom uit de werkloosheid en 
naar werk, na een intensieve begeleiding en/of beroepsopleiding. Die gegevens komen beschik-
baar in het verslag over de uitvoering van de beheerovereenkomst dat aan de Raad van Bestuur 
wordt voorgelegd. Ze worden ook besproken in een document van het Departement Werk en 
Sociale Economie, dat jaarlijks geactualiseerd wordt (zie Nota Handicap en Arbeid Deel II op 
www.werk.be) 

 
2.  De toeleiding gebeurt voornamelijk door de VDAB en door de gespecialiseerde diensten 

(Gespecialiseerde opleidings, bemiddelings en begeleidingsdiensten en de Gespecialiseerde 
Trajectbepalings- en begeleidingsdiensten). 
De gespecialiseerde diensten hebben voor hun werking een kwaliteitslabel. Hun financiering is 
gedeeltelijk afhankelijk van de effectiviteit van hun werking. Er worden uitstroomresultaten 
bepaald aan de hand waarvan de kwaliteit en effectiviteit van de dienstverlening kunnen worden 
gemeten. Ook naar personeelskwalificatie zijn er duidelijke richtlijnen omschreven: minimum een 
sociaal of pedagogisch diploma bachelor of 2 jaar ervaring in een gelijke functie op vergelijkbaar 
niveau (bij eerdere uitbestedingen gebeurde dit op basis van de curriculum vitae waarbij de 
gespecialiseerde dienst zich ertoe verbindt een gelijkwaardige personeelsinzet te garanderen). 

 
Voor de VDAB zelf is er in het kader van de evaluatie van de uitvoering van de beheersovereen-
komst, een evaluatie van het bereik van de vier prioritaire kansengroepen. De personen met 
arbeidshandicap is er één van. 

 
3. Binnen de afdeling AMB (arbeidsmarktbeheer - centrale dienst) van VDAB werd een team PMAH 

(personen met een arbeidshandicap) opgericht. Dit team heeft een aantal functies: 
• Afstemmen van de processen en procedures voor werkzoekenden en werknemers in 

functie van personen met een arbeidshandicap. 
• Inhoudelijke aansturing van de provinciale diensten arbeidshandicapspecialisatie (zie 

verder). 
• Kwalitatieve en kwantitatieve evaluatie van het gebruik en de toepassing van de nieuwe 

maatregelen. 
• Regelmatig overleg met betrokken externe partners (begeleiding, opleiding, screening, 

jobcoaching, …), gebruikersorganisaties (steunpunt verkeersslachtoffers, platform 
handicap en werk, …) en aanverwante sectoren (geestelijke gezondheidszorg, CLB’s, 
artsen, revalidatiecentra, …) 
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Sinds 1 januari 2009 werd binnen VDAB een kansengroepmanager “personen met een 
arbeidshandicap” aangesteld, deze maakt eveneens deel uit van het team PMAH. 
Eén van de opdrachten van deze expert is het afstemmen van de trajectbegeleiding door de 
verschillende toeleiders. Dit gebeurt o.a. via een Vlaamse werkgroep “operationalisering”, waarin 
de operationele afspraken worden uitgewerkt, geëvalueerd en bijgestuurd. In deze werkgroep zijn 
afgevaardigden van VDAB, GTB, GOB en GA actief.  
De conclusies van deze werkgroep worden bekrachtigd via de POWA (Partnerschapsoverleg werk 
en arbeidshandicap). In dit overleg zijn (naast VDAB, GTB, GOB en GA) ook volgende partners 
betrokken: 

• Het gebruikersplatform handicap en arbeid 
• Het VAPH 
• VLAB 
• SST 
• De werklijn 
• Het KOC 
• Departement werk en sociale economie 
• Vlaams Welzijnsverbond 
• PPG 
• ICT-wijs 

 
Op het provinciale niveau werden binnen VDAB sinds 1 oktober 2008 vijf DAH’s (Diensten 
arbeidshandicapspecialisatie) opgericht. Deze dienst heeft naast het onderzoek en toekenning van 
de rechten, ook een centrale positie in de afstemming op provinciaal niveau. Dit uit zich in 
regelmatig werkoverleg met verschillende provinciale diensten (VDAB, GTB, BUSO-scholen, 
BW/SW’s, CAW’s, …).  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 199 
van 20 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Arbeidsgehandicapten   -   Impact overstap naar werk 
 
De arbeidsgehandicapten zijn aangeduid als één van de kansengroepen die bijzondere aandacht 
behoeven in het werkgelegenheidsbeleid. Er worden dan ook maatregelen genomen om deze mensen 
aan het werk te helpen.  
 
Helaas aarzelen er heel wat om een job aan te nemen. Niet omdat ze niet willen werken, maar wel 
omdat er veel onduidelijkheid bestaat over de gevolgen van het aannemen van een job, meer bepaald 
met betrekking tot het verliezen van sociale voordelen, tegemoetkomingen voor gehandicapten, fiscale 
voordelen, enzovoort.  
 
Objectieve, eenduidige informatie op één welbepaalde plaats lijkt dan ook meer dan welkom. 
 
1. Werd er reeds onderzoek verricht naar de problemen en onzekerheden waarmee mensen met een 

handicap die een job willen aanvaarden, worden geconfronteerd? Welke waren daarvan de meest 
markante resultaten? 

 
2. Erkent de minister het probleem dat arbeidsgehandicapten vandaag geen centraal aanspreekpunt 

hebben om eenduidige informatie in te winnen met betrekking tot de gevolgen van het aanvaarden 
van een job? 

 
3. Zo ja, is het dan ook niet aangewezen een centraal informatiepunt op te richten of eventueel mits 

een aanbesteding aan te duiden waar deze mensen met hun vragen terecht kunnen? Zijn er plannen 
in die zin? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 199 van 20 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. In 2008 heb ik in het kader van het Vlaamse VIONA-onderzoeksprogramma aan het Centrum 

voor Sociaal Beleid Herman Deleeck (Universiteit Antwerpen) een onderzoeksopdracht toe-
vertrouwd over inactiviteitvallen voor personen met een handicap of langdurige gezondheids-
problemen. In dit onderzoek zijn op basis van het STASIM-model (Statisch Simulatiemodel) de 
gevolgen berekend op het inkomen in vele verschillende situaties van overgang van een 
(arbeidsongeschiktheids-) uitkering naar werk. Daarbij wordt uitgegaan van zes verschillende 
gezinstypes, verschillende arbeidstijden (100% - 50% - 33%) en verschillende loonniveaus. Het 
model is toegepast voor personen die zich in de volgende situaties bevinden : 

- primaire arbeidsongeschiktheid in de ziekteverzekering (met onderscheid van minder of 
meer dan zeven maand, en op een minimum of een maximumuitkering) ; 

- invaliditeit (minimum-maximumuitkering); 
- inkomensvervangende tegemoetkoming; 
- inkomensvervangende + integratietegemoetkoming; 
- leefloon; 
- werkloosheidsvergoeding bij langdurige werkloosheid (minimum – maximum). 

Het onderzoeksrapport wordt verwacht eind maart. 
 

2-3. Vanuit de Vlaamse bevoegdheden kan er aan de combinatieregels van een uitkering en een 
inkomen uit arbeid niets gewijzigd worden. Maar we zouden al een hele stap verder zijn indien 
personen die de stap naar werk willen zetten beter konden inschatten wat de financiële gevolgen 
zijn. In de actualisatie van het actieplan voor personen met een arbeidshandicap is aangegeven 
dat we dit verder willen onderzoeken hoe dat kan werken. Dit plan ligt voor advies voor bij de 
SERV. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 203 
van 25 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Gokpreventie   -   Stand van zaken 
 
Een jaar geleden bracht ik de problematiek rond gokverslaving via een actuele vraag onder de 
aandacht van toenmalig bevoegd minister Steven Vanackere. Alarmerende berichten over het 
toenemende aantal gokverslaafden, de alsmaar lager wordende drempel om toegang te krijgen tot het 
gokken en de steeds jongere leeftijd waarop het gokspel wordt bedreven, waren de directe aanleiding 
van mijn vraag (Handelingen plenaire vergadering nr. 26 – 30 januari 2008, blz. 15 e.v.). 
 
Een jaar later stel ik vast dat de goksector zich steeds verder ontwikkelt en dat naast het Internet nu 
ook via het medium tv aan een explosieve expansie wordt gewerkt. In navolging van de Verenigde 
Staten waar Poker-TV al jaren bestaat, doet het fenomeen nu ook zijn intrede in Europa. Ook in ons 
land kan men de belangrijkste pokertornooien op tv volgen. De commerciële zenders 2B, JimTV en 
VT4 zenden haast dagelijks, vanaf middernacht, een uurtje poker uit. 
 
Pokeren is vooral bij jongeren erg populair. Jongeren lezen in de krant of zien op tv hoe hun 
leeftijdsgenoten gigantische winsten maken op gemediatiseerde tornooien en vragen zich dan al snel af 
waarom ze zouden werken om geld te verdienen als het al spelend ook kan. 
 
Bovendien is poker een zeer laagdrempelige vorm van gokken. Zeker via de media probeert men 
jongeren te bereiken en te overtuigen om het spel te leren kennen. Er zijn diverse mogelijkheden om 
anoniem, zonder enige vorm van controle het spel te spelen. Zo zijn er onder andere de diverse 
pokersites waar men gratis kan spelen, maar men kan evenzeer op zijn iphone de nodige software 
downloaden om online te pokeren. Eens door de pokermicrobe gebeten, zal men proberen te 
overtuigen om een keertje voor geld te spelen en voor men het weet, is men vertrokken. De “hype” 
rond pokeren blijkt ook uit de aanhoudende verkoop van pokersetjes in de “speelgoedwinkels”, uit het 
toenemende aantal pokertornooien en uit de wachtrijen aan de pokertafels in de casino’s. Zelfs op 
vakantiekampen voor jongeren organiseren monitoren bij regenweer pokertornooien voor kinderen 
van elf jaar. 
 
Ik heb getracht om in het kort een beeld te schetsen van de, vooral voor de jongeren, gevaarlijke 
ontwikkelingen rond gokken en in het bijzonder rond het pokerspel. Deze ontwikkelingen kunnen 
leiden tot verslavingen met mogelijke dramatische gevolgen, zowel voor de verslaafde, zijn omgeving 
als de samenleving. Alleszins tonen deze recente fenomenen nogmaals aan hoe diep het gokken in 
onze maatschappij is geworteld en hoe de drempel om te gokken telkens lager wordt. 
 
Er is nood aan een globale aanpak van de gokproblematiek. De wetgeving, die uiteraard federale 
bevoegdheid is, zou moeten worden aangepast aan deze nieuwe fenomenen van gokken.  
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1. Toenmalig Vlaams minister Vanackere kondigde hierover destijds reeds overleg aan met de 
minister van Justitie. Werden de ministers bevoegd voor Jeugd en Onderwijs in dit overleg 
betrokken? 

 
2. Naast een aanpassing van de wetgeving is er vooral nood aan een globaal preventie- en 

begeleidingsbeleid om gokverslaving te voorkomen. Zeker voor jonge mensen is het belangrijk dat 
zij leren hoe ze kunnen omgaan met de risico’s van verslaving en weerbaar worden. Hierbij is er 
voor iedereen die met jongeren in aanraking komt een belangrijke taak weggelegd. 

 
Welke beleidsmaatregelen namen de ministers op het vlak van preventie en sensibilisatie het 
voorbije jaar respectievelijk vanuit hun respectieve bevoegdheidsdomeinen “Jeugd” en 
“Onderwijs”? Werd hierbij rekening gehouden met de nieuwe vormen van gokken? Welke 
maatregelen zullen er nog genomen worden? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Anciaux (vraag nr. 126) en Vandenbroucke (nr. 203). 

Op 9 februari 2009 werd een gelijkaardige vraag gesteld aan minister Heeren (nr. 171). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 203 van 25 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. Ik heb hiervoor tot nu toe geen uitnodiging ontvangen.  

 
2. Minister Frank Vandenbroucke 

 
De problematiek van gokken en gokverslaving wordt in onderwijs ondergebracht in het alcohol- 
en drugbeleid van scholen. Voor het ontwikkelen van een alcohol- en drugbeleid kunnen de 
scholen rekenen op de ondersteuning van de Vereniging voor Alcohol- en andere drugproblemen 
(VAD). Meer uitleg over het alcohol -en drugbeleid van scholen vindt u op de website van VAD: 
www.vad.be. Klasse ontwikkelde begin 2008 samen met VAD een speciaal themanummer gewijd 
aan gokken. Zowel in Klasse voor Leerkrachten, Maks! en Yeti (de tijdschriften van Klasse voor 
kinderen en jongeren) als in Klasse voor Ouders werd het onderwerp onder de loep genomen:  

- In Klasse voor Leerkrachten werd er vooral stilgestaan bij het beleid dat rond het 
tegengaan van gokken kan ontwikkeld worden. Ter ondersteuning van de leerkrachten is 
er ook de Eerste Lijn over gokken: zie http://www.klasse.be/leraren/help.php?id=7747   

- In Klasse voor Ouders werd een stappenplan uitgetekend waarmee ouders aan de slag 
kunnen. Voor meer informatie hierover, zie: 
http://www.klasse.be/ouders/7756/Stappenplan-tegen-gokverslaving.  

- In alle tijdschriften werden er verwijzingen voorzien naar de Druglijn, waar men met 
vragen over gokken terecht kan.   

- Tevens werden linken voorzien naar bijvoorbeeld de website www.saferinternet.be, die 
verschillende aspecten verbonden aan gokverslaving behandelt zoals: internetverslaving, 
de verschillende online spelen, bedrog, de wettelijke middelen die opvoeders hebben bij 
inbreuken,…. 

Op die manier werden schoolpersoneel, ouders en leerlingen geïnformeerd en gesensibiliseerd 
over de problematiek van gokken en gokverslaving. De informatie, die in 2008 werd verspreid 
onder scholen, ouders en leerlingen blijft ter beschikking via de website van Klasse. Ik plan 
voorlopig geen bijkomende initiatieven. 
 
Minister Bert Anciaux 
 
Gokverslaving past in het rijtje van andere verslavingen en is te herleiden tot een inadequate 
omgang met risicogedrag. Pedagogen en preventiespecialisten wijzen steeds op het primaire 
belang om jonge mensen weerbaar te maken in hun (onafwendbare) confrontatie heel 
uiteenlopende risico’s in en op hun groeipad (snelheid, alcohol en andere drugs, medicamenten, 
gokken enz.). Primair is het inzetten op deze weerbaarheid een noodzakelijk element in elk 
jeugdbeleid. Daarbij speelt de aandacht voor de opvoeders een cruciale rol: ouders, leerkrachten 
en zeker ook jeugd(be)leiders. Zeker deze laatste categorie krijgt in het jeugdwerkbeleid – en dat 
behoort tot een van mijn verticale bevoegdheden – heel bijzondere aandacht. Een groot deel van 
de ondersteuning van het landelijk jeugdwerk is gericht op vorming. Ook in het decreet lokaal 
jeugdbeleid staat de subsidiëring van vorming centraal.  
 
Complementair daaraan koos ik als minister van Jeugd (eerder dan aandacht voor specifieke 
thema’s) om te werken aan een gecoördineerd beleid rond jeugdinformatie. Jeugdinformatie werd 
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daarom de voorbije jaren één van de speerpunten van het Vlaamse jeugdbeleid. Dit vanuit het 
uitgangspunt dat kinderen en jongeren recht hebben op informatie op hun maat. Die informatie 
moet hen in staat stellen om eigen keuzes te maken in hun leven, of die moet een antwoord bieden 
op de vragen waar zij mee worden geconfronteerd worden.  
Deze prioriteit kreeg concreet gestalte via twee elkaar aanvullende maatregelen. 
 
Het Vlaams Informatiepunt Jeugd werd opgericht als dé coördinerende speler in Vlaanderen op 
het vlak van jeugdinformatie. VIPjeugd is onder meer verantwoordelijk voor de opbouw en het 
uitwerken van het netwerk van jeugdinformatie-punten in Vlaanderen, de zogenaamde JIPS. Via 
de JIPS en via 250 JIPzuilen in heel Vlaanderen worden verschillende informatieve folders ter 
beschikking gesteld op voor kinderen en jongeren strategische plaatsen. Zo is er ook een folder 
over veilig internetten, over drugs en de wet,… Deze folders worden op geregeld aangevuld en 
vernieuwd en spelen in op concrete vragen waar jongeren mee te maken krijgen.  
Daarnaast werd jeugdinformatie de prioriteit van het decreet lokaal jeugdbeleid. Hierdoor worden 
de gemeentebesturen aangemoedigd om op het lokaal niveau meer aandacht te hebben voor 
jeugdinformatie. De gemeentelijke jeugdbeleidsplannen bevatten dan ook inspanningen om de 
jongeren zowel te informeren over het gemeentelijk jeugdbeleid, maar bieden vooral een concreet 
informatieaanbod, vaak op basis van materiaal dat bvb door het VIP werd aangemaakt.  
 
Daarnaast zijn er ook nog andere spelers in het jeugdveld die de vinger aan de pols houden en 
inspelen op veranderende tendensen o.a op vlak van nieuwe media enz. Ik verwijs hier bijv. naar 
het initiatief van Graffiti Jeugddienst en Jeugdwerknet, twee gesubsidieerde jeugdverenigingen, 
genaamd ‘apestaartjaren’. Via studiedagen, workshops en een blog willen deze beide organisaties 
de sociale, culturele en jeugdsector inlichten over jongeren en hun band met de nieuwe media. Zo 
werd in het najaar van 2008 aandacht besteed aan het fenomeen cyberpesten maar ook aan de 
verschillende soorten en mogelijkheden van internetcommunities. 
 
Ook het Steunpunt Jeugd besteedde in het tijdschrift Krax aandacht aan dit thema naar aanleiding 
van de actie die Klasse opzette tegen gokverslavingen bij jongeren.  
 
In de sectoren onderwijs en welzijn/volksgezondheid zijn er eveneens een aantal zeer gerichte 
initiatieven naar diverse vormen van verslaving. Mijn horizontaal beleid (jeugdbeleid) heeft zich 
vooral toegespitst op het creëren van een goed en geïntegreerd jeugdinformatieaanbod, waardoor 
alle gerichte inspanningen van andere actoren meteen ook bekend en toegankelijk worden gemaakt 
voor jonge mensen. Via mijn verticale bevoegdheid (jeugdwerkbeleid) heb ik vooral via aandacht 
voor vorming en enkele specifieke projecten diverse vormen van risicogedrag, waaronder het 
gokken, een plaats gegeven. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 204 
van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Vervoermiddel 
 
Vlaanderen staat als deelstaat voortdurend in rechtstreeks contact met andere staten en deelstaten. Op 
verschillende niveaus vindt dan ook geregeld overleg plaats. Waar nuttig en nodig worden 
persoonlijke ontmoetingen georganiseerd tussen (top)ambtenaren, kabinetsmedewerkers en tussen de 
ministers zelf. 
 
Voor de verplaatsingen kan een beroep worden gedaan op een aantal transportmiddelen. Zo kan er 
naast het gebruiken van (dienst)wagens ook gekozen worden voor de trein, het vliegtuig of voor nog 
andere vormen van (collectief) vervoer. Het spreekt voor zich dat de ecologische voetafdruk niet gelijk 
is voor deze verschillende vormen van transport. 
 
In de Beleidsbrief Bestuurszaken 2008-2009 (Stuk 1910 – Nr. 1) wordt verwezen naar het nieuwe 
raamcontract voor dienstvoertuigen dat recentelijk werd afgesloten. Door enerzijds voor elk perceel 
een minimale ecoscore vast te leggen en anderzijds een betere ecoscore positief te waarderen bij de 
evaluatie van aangeboden voertuigen, werd een duidelijke stijging betreffende de 
milieuvriendelijkheid van de gekozen voertuigen gerealiseerd. 
 
In het kader van de noodzaak tot het reduceren van de uitstoot van fijn stof en CO², het aanpakken van 
de verkeerscongestie en het streven naar het verkleinen van de individuele ecologische voetafdruk, 
blijft de keuze voor een van de bovenvermelde transportvormen niet zonder gevolgen. 
 
Welke criteria hanteert de minister voor de keuze van het transportmiddel voor zichzelf en haar/zijn 
kabinetsmedewerkers bij een verplaatsing naar het buitenland? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 127, Van Mechelen nr. 118, 

Vandenbroucke nr. 204, Anciaux nr. 127, Keulen nr. 134, Van Brempt nr. 190, Heeren nr. 192, 
Crevits nr. 462, Ceysens nr. 66).  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 204 van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 205 
van 27 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Study in Flanders   -   Evaluatie 
 
Op 15 mei 2008 werd het project Study in Flanders officieel gelanceerd. Het project bestaat uit een 
samenhangend geheel van folders, een tentoonstellingsstand, een website en een brochure. Zo blijkt 
althans uit het persbericht dat op 15 mei 2008 werd verspreid. Doelstelling van het project is het 
promoten van het studeren in Vlaanderen. Het project werd voorgesteld door toenmalig minister Geert 
Bourgeois, bevoegd voor Buitenlands Beleid en door minister Frank Vandenbroucke, bevoegd voor 
Onderwijs. 
 
Minister Vandenbroucke verwees in zijn commentaar tijdens de persvoorstelling naar de positieve 
gevolgen van studentenmobiliteit en toenmalig minister Bourgeois wees naar studenten en docenten 
als een belangrijke doelgroep om in het buitenland een positief beeld over Vlaanderen te versterken. 
 
1. Hoe evalueert de minister de gevoerde campagne Study in Flanders? 
 
2. Waar en wanneer en naar aanleiding van welke gebeurtenis was Study in Flanders in het 

buitenland aanwezig met de tentoonstellingsstand? 
 
3. Hoe gebeurt de verspreiding van de flyers en de brochure? 
 
4. Worden de bezoekersaantallen van de website geregistreerd? Uit welke landen komen de 

bezoekers? Is er een samenhang waar te nemen tussen het aantal websitebezoekers uit een bepaald 
land en de fysieke aanwezigheid met de tentoonstellingsstand? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Peeters (vraag nr. 128) en Vandenbroucke 

(nr.205). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 205 van 27 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
1. Het is nog te vroeg om de effecten echt te kunnen meten, maar Study in Flanders lijkt alleszins 

wel tegemoet te komen aan een behoefte van onze hogeronderwijsinstellingen. Zij ervaren het als 
zeer nuttig om via dit kanaal ons hoger onderwijs in het buitenland te kunnen presenteren en dat 
op een gestroomlijnde, professionele manier te kunnen doen. Study in Flanders staat niet in de 
weg dat instellingen zichzelf promoten, biedt tegelijk wel een koepel waaronder ze dat kunnen 
doen (zoals bijvoorbeeld gebeurd is op de hogeronderwijsbeurs van de European Association for 
International Education, die in 2008 in Antwerpen plaatsvond en waar in de ruime en zichtbare 
stand van Study in Flanders plaats was voor een infobalie voor elke associatie) en staat er 
bovendien ook voor garant dat instellingen zich vertegenwoordigd weten, ook al zijn ze zelf niet 
aanwezig. 

 
2. Study in Flanders nam de afgelopen jaren deel aan volgende hogeronderwijsbeurzen: 
 

2007 
o European Higher Education Fair (EHEF) Kuala Lumpur, Maleisië, 8 - 9 september 
o European Higher Education Fair (EHEF) Beijing, China, 20 - 21 oktober 
o European Higher Education Fair (EHEF) Hanoi, Vietnam, 7 - 9 december 

 
2008 
o European Higher Education Fair (EHEF) Manilla, Filipijnen, 23 - 24 februari 
o Secretariaat voor Universitaire Ontwikkelingssamenwerking van de Vlaamse Interuniver-

sitaire Raad (VLIR-UOS), Policy Workshop International University Cooperation (IUC), Fair 
of Cooperation Actors, Brussel, België, 12 maart 

o Asia-Pacific Association for International Education (APAIE) Tokyo, Japan, 26 - 28 maart 
o NAFSA Washington, VSA, 25 - 30 mei 
o European Association for International Education (EAIE) Antwerpen, België, 11 - 13 septem-

ber 
o European Higher Education Fair (EHEF) Jakarta, Indonesië, 1 - 2 november 
o European Higher Education Fair (EHEF) Taipei, Taiwan, 8 - 9 november 
o European Higher Education Fair (EHEF) New Delhi, India, 12 - 14 november  
o Study in Europe fair Moskou, Rusland, 13 - 15 november 
o Salon Européen de l’éducation Parijs, Frankrijk, 27 - 30 november 
o 30 jaar Belgisch – Vietnamese samenwerking Hanoi, Vietnam, 5 december 
o Study in Europe, Singapore, 6 december 

 
2009 
De reeds geplande beurzen zijn: 
o 11th Poland International Education Fair Perspekstywy Warschau, Polen, 6 - 7 maart 
o European Higher Education Fair (EHEF) Hong Kong, 7 - 8 maart 
o Study in Europe fair ExpoBelta, São Paulo, Brazilië, 27 - 29 maart 
o Europosgrados Santiago, Chili, 12 - 13 mei 
o NAFSA annual conference & fair Los Angeles, VSA, 24 - 29 mei 
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3. De flyers en de brochures worden niet alleen op de beurzen verspreid, maar ook via een nationaal 

en internationaal netwerk. Vanaf na de publicatie van de brochure (mei 2008) is een systematische 
verzending georganiseerd naar: 
o de bij Study in Flanders betrokken overheidsinstellingen en administraties 
o de Belgische ambassades in het buitenland 
o de Vlaamse vertegenwoordigingen in het buitenland 
o de koepelorganisaties VLIR en VLHORA 
o de diensten voor internationalisering van de hogescholen en de universiteiten 
o de partneruniversiteiten van het Secretariaat voor Universitaire Ontwikkelingssamenwerking 

van de Vlaamse Interuniversitaire Raad (VLIR-UOS). 
 
4. De resultaten van de registratie van de bezoekers per land gaan als bijlage (stand van zaken op 4 

maart 2009). 
 

Er is een duidelijke samenhang waar te nemen tussen het aantal websitebezoekers uit een bepaald 
land en de fysieke aanwezigheid met de tentoonstellingsstand. De landen waar Study in Flanders 
vertegenwoordigd was met een beursstand, zijn in het bijgevoegde overzicht in kleur gemarkeerd. 

 
BIJLAGE 
 
Study in Flanders: bezoekers website/land 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/205/antw.205.bijl.001.xls 

 
 





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -175- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 206 
van 3 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Leerkrachten volwassenenonderwijs   -   Nascholing 
 
In 2000 werd tijdens de Europese Raad in Lissabon afgesproken dat er in 2010 een concurrerende en 
sociaal hechte Europese kennissamenleving moet bestaan. De lidstaten stelden samen doelstellingen 
vast, die door ieder land op eigen wijze mogen worden gerealiseerd. 
 
De doelen zijn onder andere minder voortijdige schoolverlaters, meer afgestudeerden in 
betatechnische vakken, meer hogeropgeleiden. Maar er werd ook bepaald dat in 2010 12,5 procent van 
de 25-64 jarigen deel moet nemen aan onderwijs- en trainingsactiviteiten. 
 
Ook in het Pact van Vilvoorde werd de doelstelling ingeschreven dat in 2010 ministens 10 procent van 
de Vlamingen tussen 25 en 65 deel moet nemen aan permanente vorming. 
 
Levenslang en levensbreed leren is dan ook niet langer weg te denken binnen onze moderne 
samenleving. 
 
Ook binnen het onderwijs zelf is nascholing belangrijk voor een effectieve en efficiënte 
schoolwerking. Het stelt leerkrachten en andere teamleden in staat hun kennis, vaardigheden en 
attitudes te verbreden en bij te schaven overeenkomstig de laatste technologische, maatschappelijke en 
andere veranderingen. 
 
1. In hoeverre worden de doelstellingen zoals ingeschreven in het Pact van Vilvoorde en het Verdrag 

van Lissabon inzake participatie aan formeel of informeel leren, via formules zoals nascholing, 
coaching of werkoverleg, door leerkrachten en directies uit het volwassenenonderwijs in het kader 
van levenslang leren gerealiseerd? Graag een procentueel beeld.   
 
Hoe wordt gewaarborgd dat leerkrachten in het volwassenenonderwijs bijblijven?  

 
2. Hoe stimuleert de overheid levenslang leren bij leerkrachten in het volwassenenonderwijs en hoe 

wordt het effect hiervan gemeten?  
 
3. Hoeveel leerkrachten uit het volwassenenonderwijs volgen jaarlijks bijscholing? Graag een 

procentueel beeld en hoe verhoudt zich dit over de verschillende regio’s en over de verschillende 
netten?  

 
4. Hoe wordt het nascholingsaanbod afgestemd op specifieke noden of thema’s?   
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5. Aan welke thema’s worden het nascholingsgeld van de scholen en de pedagogische 
begeleidingsdiensten besteed? Graag een procentueel beeld en hoe verhoudt zich dit over de 
verschillende regio’s en over de verschillende netten?  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 206 van 3 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Voor een antwoord op de vragen m.b.t. het Pact van Vilvoorde, de organisatie van nascholing en het 
Vlaamse nascholingsbeleid verwijs ik naar mijn antwoord op uw schriftelijke vraag nr 61 van 30 
oktober 2008. De algemeenheden die ik daar beschreef gelden immers eveneens voor de leerkrachten 
van het volwassenenonderwijs.  
 
Wat het financiële luik betreft kan ik meegeven dat er in 2008 voor het volwassenenonderwijs 502.000 
euro aan nascholingsmiddelen verdeeld werd over 5.140,13 OFT’s, wat neerkomt op 97,66 euro per 
OFT. Voor 2009 is er in de initiële begroting 515.000 euro voorzien voor 5.389,49 OFT’s, wat zou 
neerkomen op 95,56 euro per OFT. Bovendien zal er vanaf 2009 ook een bedrag van 33.000 euro 
voorzien worden voor de centra voor basiseducatie. Cao I Basiseducatie bepaalt dat een centrum voor 
basiseducatie hierdoor jaarlijks 40 euro per gesubsidieerde VTE zal krijgen.  





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -179- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 207 
van 3 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Leerkrachten deeltijds kunstonderwijs   -   Nascholing 
 
In 2000 werd tijdens de Europese Raad in Lissabon afgesproken dat er in 2010 een concurrerende en 
sociaal hechte Europese kennissamenleving moet bestaan. De lidstaten stelden samen doelstellingen 
vast, die door ieder land op eigen wijze mogen worden gerealiseerd. 
 
De doelen zijn onder andere minder voortijdige schoolverlaters, meer afgestudeerden in 
betatechnische vakken, meer hogeropgeleiden. Maar er werd ook bepaald dat in 2010 12,5 procent van 
de 25-64 jarigen deel moet nemen aan onderwijs- en trainingsactiviteiten. 
 
Ook in het Pact van Vilvoorde werd de doelstelling ingeschreven dat in 2010 ministens 10 procent van 
de Vlamingen tussen 25 en 65 deel moet nemen aan permanente vorming. 
 
Levenslang en levensbreed leren is dan ook niet langer weg te denken binnen onze moderne 
samenleving. 
 
Ook binnen het onderwijs zelf is nascholing belangrijk voor een effectieve en efficiënte 
schoolwerking. Het stelt leerkrachten en andere teamleden in staat hun kennis, vaardigheden en 
attitudes te verbreden en bij te schaven overeenkomstig de laatste technologische, maatschappelijke en 
andere veranderingen. 
 
1. In hoeverre worden de doelstellingen zoals ingeschreven in het Pact van Vilvoorde en het Verdrag 

van Lissabon inzake participatie aan formeel of informeel leren, via formules zoals nascholing, 
coaching of werkoverleg, door leerkrachten en directies uit het deeltijds kunstonderwijs in het 
kader van levenslang leren gerealiseerd? Graag een procentueel beeld.   
 
Hoe wordt gewaarborgd dat leerkrachten in het deeltijds kunstonderwijs bijblijven?  

 
2. Hoe stimuleert de overheid levenslang leren bij leerkrachten in het deeltijds kunstonderwijs en hoe 

wordt het effect hiervan gemeten?  
 
3. Hoeveel leerkrachten uit het deeltijds kunstonderwijs volgen jaarlijks bijscholing? Graag een 

procentueel beeld en hoe verhoudt zich dit over de verschillende regio’s en over de verschillende 
netten?  

 
4. Hoe wordt het nascholingsaanbod afgestemd op specifieke noden of thema’s?   
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5. Aan welke thema’s worden het nascholingsgeld van de scholen en de pedagogische 
begeleidingsdiensten besteed? Graag een procentueel beeld en hoe verhoudt zich dit over de 
verschillende regio’s en over de verschillende netten?  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 207 van 3 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Voor een antwoord op de vragen m.b.t. het Pact van Vilvoorde, de organisatie van nascholing en het 
Vlaamse nascholingsbeleid verwijs ik naar mijn antwoord op uw schriftelijke vraag nr. 61 van 30 
oktober 2008. De algemeenheden die ik daar beschreef gelden immers eveneens voor de leerkrachten 
van het deeltijds kunstonderwijs.  
 
Wat het financiële luik betreft kan ik meegeven dat er in 2008 voor het deeltijds kunstonderwijs 
307.000 euro verdeeld werd over 3.681,14 VTE, wat neerkomt op 83,40 euro per VTE. Voor 2009 is 
er in de initiële begroting 317.248 euro voorzien voor 3.803,10 VTE, wat zou neerkomen op 83,42 
euro per VTE. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 208 
van 3 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Leerkrachten secundair onderwijs   -   Nascholing 
 
In 2000 werd tijdens de Europese Raad in Lissabon afgesproken dat er in 2010 een concurrerende en 
sociaal hechte Europese kennissamenleving moet bestaan. De lidstaten stelden samen doelstellingen 
vast, die door ieder land op eigen wijze mogen worden gerealiseerd. 
 
De doelen zijn onder andere minder voortijdige schoolverlaters, meer afgestudeerden in 
betatechnische vakken, meer hogeropgeleiden. Maar er werd ook bepaald dat in 2010 12,5 procent van 
de 25-64 jarigen deel moet nemen aan onderwijs- en trainingsactiviteiten. 
 
Ook in het Pact van Vilvoorde werd de doelstelling ingeschreven dat in 2010 ministens 10 procent van 
de Vlamingen tussen 25 en 65 deel moet nemen aan permanente vorming. 
 
Levenslang en levensbreed leren is dan ook niet langer weg te denken binnen onze moderne 
samenleving. 
 
Ook binnen het onderwijs zelf is nascholing belangrijk voor een effectieve en efficiënte 
schoolwerking. Het stelt leerkrachten en andere teamleden in staat hun kennis, vaardigheden en 
attitudes te verbreden en bij te schaven overeenkomstig de laatste technologische, maatschappelijke en 
andere veranderingen. 
 
1. In hoeverre worden de doelstellingen zoals ingeschreven in het Pact van Vilvoorde en het Verdrag 

van Lissabon inzake participatie aan formeel of informeel leren, via formules zoals nascholing, 
coaching of werkoverleg, door leerkrachten en directies uit het gewoon en buitengewoon 
secundair onderwijs in het kader van levenslang leren gerealiseerd? Graag een procentueel beeld.  

 
Hoe wordt gewaarborgd dat leerkrachten in het gewoon en buitengewoon secundair onderwijs 
bijblijven?  

 
2. Hoe stimuleert de overheid levenslang leren bij leerkrachten in het gewoon en buitengewoon 

secundair onderwijs en hoe wordt het effect hiervan gemeten?  
 
3. Hoeveel leerkrachten uit het gewoon en buitengewoon secundair onderwijs volgen jaarlijks 

bijscholing? Graag een procentueel beeld en hoe verhoudt zich dit over de verschillende regio’s en 
over de verschillende netten?  

 
4. Hoe wordt het nascholingsaanbod afgestemd op specifieke noden of thema’s?   
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5. Aan welke thema’s worden het nascholingsgeld van de scholen en de pedagogische 
begeleidingsdiensten besteed? Graag een procentueel beeld en hoe verhoudt zich dit over de 
verschillende regio’s en over de verschillende netten? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 208 van 3 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Voor een antwoord op de vragen m.b.t. het Pact van Vilvoorde, de organisatie van nascholing en het 
Vlaamse nascholingsbeleid verwijs ik naar mijn antwoord op uw schriftelijke vraag nr. 61 van 30 
oktober 2008. De algemeenheden die ik daar beschreef gelden immers eveneens voor de leerkrachten 
van het gewoon en buitengewoon secundair onderwijs.  
 
Momenteel loopt er ook een Onderwijskundig Beleids- en Praktijkgericht Wetenschappelijk 
Onderzoek (OBPWO) naar het professionaliseringsbeleid van basis- en secundaire scholen. Met dit 
onderzoek hopen we een zicht te krijgen op de professionaliseringspraktijken in Vlaamse basis- en 
secundaire scholen enerzijds en de wijze waarop deze scholen hierover een (lokaal) professiona-
liseringsbeleid voeren anderzijds. In dit onderzoek wordt er ondermeer ingegaan op de thema’s en het 
aantal leerkrachten die binnen een school jaarlijks nascholing volgen. De resultaten van dit onderzoek 
worden tegen september 2010 verwacht. 
 
Wat het financiële luik betreft kan ik meegeven dat er in 2007 voor het secundair onderwijs 6.316.000 
euro verdeeld werd over 62.632 VTE, wat neerkomt op 100,84 euro per VTE. In 2008 werd er 
6.508.000 euro verdeeld over 64.493 FTE wat neerkomt op 100,91 euro per VTE. Voor 2009 is er in 
de initiële begroting 6.742.000 euro voorzien voor 66.130 VTE, wat zou neerkomen op 101,95 euro 
per VTE. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 209 
van 3 maart 2009 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
Knelpuntberoepen   -   Paardenverzorger 
 
In de paardensector zit men verlegen om geschikte verzorgers voor de dieren. Eigenaars van manèges 
en stoeterijen vinden zeer moeilijk personeel, althans in eigen land.  
 
Het probleem rijst niet zozeer op het vlak van de vereiste kwalificaties, maar is veeleer organisatorisch 
en zelfs gevoelsmatig van aard. Het spreekt voor zich dat van een paardenverzorger een zekere passie 
voor de dieren wordt verwacht. Niemand gaat waardevolle dieren toevertrouwen aan mensen die er 
geen voeling mee hebben. Bovendien moeten paarden zeven dagen op zeven verzorgd worden. In 
sommige gevallen, bijvoorbeeld wanneer er internationale wedstrijden worden gereden, wordt van de 
verzorgers verwacht dat ze drie of vier dagen mee naar het buitenland reizen. Dat alles maakt dat het 
niet evident is om uit onze beschikbare arbeidsreserve de juiste mensen te vinden. Vanuit het 
buitenland daarentegen dienen zich wel kandidaten aan. Sommigen zien er een opportuniteit in om 
zich in ons land te komen vervolmaken, in de hoop om nadien zelf in eigen land aan de slag te kunnen 
of een eigen stoeterij op te starten.  
 
Het probleem is echter dat paardenverzorger geen knelpuntberoep is, waardoor het ook niet mogelijk 
is om via een versnelde procedure een beroep te doen op werknemers uit de nieuwe EU-lidstaten. Op 
dit ogenblik zijn mensen bijna genoodzaakt om via het zelfstandigenstatuut aan de slag te gaan. Vooral 
naar buitenlandse werknemers, vreest men echter een risico op misbruiken. 
 
1. Is er inderdaad een probleem om de juiste en gemotiveerde mensen te vinden om paarden te 

verzorgen? 
 

Hoeveel vacatures heeft de VDAB momenteel voor de functie van paardenverzorger en hoelang 
duurt het gemiddeld vooraleer deze vacatures worden in gevuld? 

 
2. Worden er initiatieven genomen om gerichter te zoeken naar Vlaamse werkzoekenden die deze 

job zouden willen en kunnen doen? 
 
3. Behoeft deze problematiek overleg met de federale minister van Werk om eventuele 

versoepelingen inzake arbeidsduur door te voeren in de wetgeving? 
 
4. Zijn er plannen om het statuut van knelpuntberoep voor de functie van paardenverzorger toe te 

kennen, zodat ook buitenlandse werknemers uit de nieuwe EU-lidstaten kunnen worden 
ingeschakeld voor deze functie? 
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5. Welke andere maatregelen overweegt de minister om het beroep van paardenverzorger 
aantrekkelijker te maken en de inschakeling van paardenverzorgers meer te laten beantwoorden 
aan de reële noden van de dieren?   
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 209 van 3 maart 2009 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
1. Er zijn momenteel geen problemen om de juiste en gemotiveerde mensen te vinden om paarden te 

verzorgen. Op 11 maart 2009 stonden er bij de VDAB slechts twee vacatures open voor een 
tewerkstelling als verzorger in de paardensector: een vacature voor de functie van onderhouds-
medewerker in een manege, ingevoerd op 2 december 2008, en een vacature voor de functie van 
paardenverzorger, ingevoerd op 12 februari 2009. 
In 2009 werden er reeds 7 vacatures voor paardenverzorger (in de brede zin van het woord) voor 
behandeling aan de VDAB doorgegeven. Hiervan werden er 6 ingevuld en de gemiddelde 
vervullingstijd - de tijd tussen het invoeren van de vacature en het afsluiten ervan wegens een 
aanwerving - van deze vacatures bedroeg 10 dagen, wat ruim onder de gemiddelde vervullingstijd 
van 42 dagen ligt. 
In 2008 werden er 32 vacatures voor paardenverzorger voor behandeling aan de VDAB 
doorgegeven. Hiervan werden er 27 ingevuld (dus met een aanwerving), 4 geannuleerd en een 
vacature staat nog open. Het vervullingspercentage van deze vacatures voor paardenverzorger 
bedroeg in 2008 87,1% tegenover 81,5% voor alle vacatures uit het normaal economisch circuit, 
en de mediaan van de vervullingstijd voor de vacatures voor paardenverzorger bedroeg in 2008 15 
dagen tegenover 42 dagen voor alle vacatures uit het normaal economisch circuit. 
 

2. Aangezien er geen toeleidings- en invullingsproblemen zijn, moeten er ook geen bijkomende 
initiatieven genomen worden. 

 
3. Er is derhalve ook geen overleg met de federale minister van Werk nodig. 
 
4. Het beroep van paardenverzorger voldoet niet aan de voorwaarden om opgenomen te worden op 

de lijst van knelpuntberoepen. 
 
5. Er worden momenteel geen maatregelen overwogen om het beroep van paardenverzorger 

aantrekkelijker te maken. 





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -191- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 210 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Permanente EU-vertegenwoordiging  -   Detacheringen (2) 
 
Uit het overzicht dat de minister-president verstrekte van de ambtenaren die aan de Vlaamse 
Vertegenwoordiging binnen de Belgische Permanente Vertegenwoordiging bij de Europese Unie 
werden gedetacheerd door de verschillende vakdepartementen van de Vlaamse overheid (mijn 
schriftelijke vraag nr. 107 van 30 januari 2009), blijkt dat er wat Onderwijs en Vorming betreft, 
slechts een deeltijdse attaché werd toegewezen. 
 
Kan de minister preciseren of het de bedoeling is om daar alsnog iemand voltijds te voorzien, dan wel 
of een deeltijdse detachering voldoende wordt geacht ? 
 
N.B.: Gelijkaardige vragen werden gesteld aan de ministers Peeters (vraag nr. 132), Van Mechelen 

(nr. 120) en Vandenbroucke (nr. 210). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 210 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Het Europese beleid inzake onderwijs en vorming wordt van nabij opgevolgd en mee vormgegeven 
door de Vlaamse Overheid. Het is momenteel niet voorzien de deeltijdse detachering uit te breiden 
naar een voltijdse, dit om verschillende redenen: 

- Gezien de beperkte competentie van de Europese Unie voor wat betreft Onderwijs en 
Vorming is een deeltijdse detachering naar de Permanente Vertegenwoordiging momenteel 
voldoende.  

- Het is voor de onderwijsattaché van groot belang om voldoende kennis te bezitten van het 
Vlaamse onderwijsbeleid en de voeling ermee te behouden. Een inbedding in het vak-
departement is bijgevolg cruciaal.  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 211 
van 3 maart 2009 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Tijdelijk onderwijs aan huis voor zieke kinderen   -   Sensibilisering 
 
Tijdens de bespreking van een voorstel van resolutie over onderwijs aan huis voor chronisch zieke 
kinderen, vroeg ik de minister naar de mogelijkheid om dit onderwijs aan huis beter bekend te maken 
bij de ouders. 
 
De minister stelde naar aanleiding van deze vraag dat de school de mogelijkheid om TOAH (Tijdelijk 
Onderwijs aan Huis) te verkrijgen, moet vermelden in het schoolreglement. 
 
Hij stelde verder dat “een initiatief om én publiek én onderwijsverstrekkers te sensibiliseren - ook om 
emotionele redenen - wel nuttig is.” 
 
Dit zou kunnen via de bestaande kanalen: Klasse voor Ouders, Klasse voor Leraren, zodat extra kosten 
vermeden zouden worden. 
 
1. Welke initiatieven werden reeds genomen om via Klasse de ouders en leerkrachten te 

sensibiliseren voor en te informeren over TOAH? 
 
2. Op welke andere wijze worden de ouders geïnformeerd over de mogelijkheid om TOAH te 

verkrijgen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 211 van 3 maart 2009 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Op de website van Klasse voor Ouders (HELP-rubriek) staat een permanente aankondiging van de 
TOAH-regels (n.a.v. het Bednet-Initiatief) 
 
TOAH staat ook in de redactionele agenda van Klasse voor Ouders ingepland voor het eerste trimester 
van het schooljaar 2009-2010 
 
Ter aanvulling, in het verleden heeft Klasse voor Ouders reeds over de TOAH-regels gecommuni-
ceerd: 

- Via het blad Klasse: http://pdf.klasse.be/KVO/KVO102/KVO10212.pdf en 
  http://pdf.klasse.be/KVO/KVO048/KVO048.pdf 
- via XTR: http://www.klasse.be/ouders/xtr/53/  

 
Ook in het verleden bracht Klasse voor Leraren nr. 120 (december 2001) een grote reportage over de 
"pyjamaschool": onderwijs aan kinderen die wegens ziekte langere tijd niet naar school kunnen. In die 
reportage kwamen de ziekenhuisscholen en het TOAH uitvoerig aan bod. 
(http://www.klasse.be/leraren/archief.php?id=8191)  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 212 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Taalgrensgemeenten   -   Ondersteuning Vlaams karakter 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 119 van 11 februari 2009  aangaande de ondersteuning 
van het Vlaamse karakter van de gemeenten gelegen langs de taalgrens, zoals vermeld onder “varia” in 
het Vlaams Regeerakkoord, deelde de minister-president mee dat er, naast de algemene 
financieringsmiddelen voor deze gemeenten  vanuit het Gemeentefonds, ook nog specifieke 
financieringsmiddelen vanuit de diverse beleidssectoren zijn. 
 
Kan de minister voor de beleidssectoren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen preciseren of en 
desgevallend welke financiering er gegaan is naar taalgrensgemeenten in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan? 
 
N.B.: Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 133, Vandenbroucke vraag nr. 

212, Van Mechelen vraag nr. 121, Anciaux vraag nr. 130, Keulen vraag nr. 137, Van Brempt 
vraag nr. 194, Crevits vraag nr. 474, Ceysens vraag nr. 67, Heeren vraag nr. 195). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 212 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -197- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 213 
van 4 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Nederlandse leerlingen  -  Evolutie, kostprijs, beleidsconsequenties 
 
Uit recente persberichten in  Nederlandse kranten blijkt dat het aantal leerlingen vanuit Nederland in 
het Vlaams onderwijs blijft toenemen. 
  
Bij de Nederlandse ouders is vooral het positief imago van het Vlaams onderwijs belangrijk, met 
onder meer het feit dat er meer discipline en orde is en dat het strengere scholen zijn dan de vrijheid-
blijheidinrichtingen in Nederland. 
  
Sommige Vlaamse scholen maken trouwens expliciet reclame in Nederlandse media voor het Vlaamse 
onderwijs. 
  
1. Hoe groot is de instroom van de Nederlandse leerlingen in het Vlaamse onderwijs en wat is de 

evolutie 2000 - 2004 - 2008?  
 

Past deze instroom in het Vlaamse onderwijsbeleid? 
  
2. Wat is de kostprijs van deze Nederlandse leerlingen in het Vlaamse onderwijs en hoe wordt dit 

vergoed?  
 

Bestaan er daarover bilaterale overeenkomsten met Nederland? 
  
3. Welke beleidsstappen heeft de minister dienaangaande gezet? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 213 van 4 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1. De instroom en de evolutie van het aantal leerlingen met Nederlandse nationaliteit vindt de 

Vlaamse volksvertegenwoordiger terug in de tabellen hieronder: 
 

1/02/2000 hs totaal NL   
 gewoon kleuter 212.340 2.011 0,95%  
 buitengewoon kleuter 1.670 7 0,42%  
 gewoon lager 410.532 3.260 0,79%  
 buitengewoon lager 25.728 182 0,71%  
  650.270 5.460 0,84%  
      

1/02/2004 hs totaal NL   
 gewoon kleuter 208.904 3.054 1,46%  
 buitengewoon kleuter 1.780 15 0,84%  
 gewoon lager 401.452 4.472 1,11%  
 buitengewoon lager 27.175 243 0,89%  
  639.311 7.784 1,22%  
      

1/02/2008 hs totaal NL   
 gewoon kleuter 211.143 4.002 1,90%  
 buitengewoon kleuter 1.960 24 1,22%  
 gewoon lager 386.409 6.778 1,75%  
 buitengewoon lager 27.332 462 1,69%  
  626.844 11.266 1,80%  

 
Er is dus een duidelijke stijging van het aantal leerlingen met Nederlandse nationaliteit in het 
Vlaamse basisonderwijs.  

 
1/02/2000 hs totaal NL   

 gewoon  415.253 4.105 0,99%  
 buitengewoon  15.774 252 1,60%  
  431.027 4.357 1,01%  
      

1/02/2004 hs totaal NL   
 gewoon  427.922 5.228 1,22%  
 buitengewoon  16.792           397 2,36%  
  444.714 5.625 1,26%  
      

1/02/2008 hs totaal NL   
 gewoon  438.315 7.644 1,74%  
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 buitengewoon  18.263 475 2,60%  
  456.578 8.119 1,78%  

 
Er is dus een duidelijke stijging van het aantal leerlingen met Nederlandse nationaliteit in het 
Vlaams secundair onderwijs.  
 
Het Vlaamse onderwijsbeleid is niet specifiek gericht op het aantrekken van Nederlandse 
leerlingen. Het Vlaamse onderwijsbeleid is een beleid gericht op gelijkekansen en staat open voor 
alle leerlingen van welke nationaliteit dan ook.  
 

2. Er wordt geen aparte berekening gemaakt van de specifieke kost van de Nederlandse leerlingen in 
het basisonderwijs, wel kan er op basis van de globale kostprijs per leerling een berekening 
gemaakt worden. 

 
 De kostprijs per leerling in het gewoon basisonderwijs bedraagt: 4.676,73 euro en voor het 

buitengewoon basisonderwijs 13.590,36 euro. De kostprijs van alle leerlingen met Nederlandse 
nationaliteit bedraagt dan voor het gewoon basisonderwijs: 10.780 (leerlingen gewoon) x 4.676,73 
euro = 50.415.149,40 euro. 

 
 De kostprijs van alle leerlingen met Nederlandse nationaliteit bedraagt dan voor het  buitengewoon 

basisonderwijs: 486 (leerlingen buitengewoon) x 13.590,36 euro =  6.604.941,96 euro. 
 
 Totaal voor het basisonderwijs: 57.020.064,36 euro.  
 
 De kostprijs per leerling in het gewoon secundair onderwijs bedraagt: 8.155,98 euro en voor het 

buitengewoon onderwijs 17.655,92 euro. De kostprijs van alle leerlingen met Nederlandse 
nationaliteit bedraagt dan voor het gewoon secundair onderwijs: (7644 leerlingen gewoon) x 
8.155,98 = 62.344.311,12 euro. 

 
 De kostprijs van alle leerlingen met Nederlandse nationaliteit bedraagt dan voor het  buitengewoon 

secundair onderwijs: ( 475 leerlingen buitengewoon) x 17.655,92 = 8.386.562 euro. 
 
 Totaal voor het secundair onderwijs: 70.730.873,12 euro.  
 
 Voor het basisonderwijs en secundair onderwijs samen bedraagt de totale kostprijs: 

127.750.937,48 euro 
 
 Ik zou twee punten willen aanhalen ter relativering van hoger genoemde kostprijs: 

- De ouders van tweederde van de kinderen met Nederlandse nationaliteit wonen ook in 
België. In de mate dat ze hier ook werken (wat we niet kunnen nagaan) betalen ze ook 
volwaardig belastingen net als Belgen en financieren ze de kost van het onderwijs mee.  

- Meer dan 85% van de kost slaat op omkadering, dus tewerkstelling. Dit wordt ingevuld 
door Vlaamse leerkrachten. 

 
Ik zou willen besluiten met het volgende: Vlaanderen zou hier de rekenmachine kunnen hanteren 
en alle kosten in detail kunnen berekenen. Er zijn echter ook zaken die Nederland zou kunnen 
becijferen en in de weegschaal leggen. Ik geef een voorbeeld, maar wellicht zijn er nog andere 
zaken. Kinderen van Vlaamse (Belgische) ouders in het buitenland, de zogenaamde “expats”, 
maken gebruik van voorzieningen van de Nederlandse Stichting NOB (Nederlands Onderwijs in 
het Buitenland). Deze Stichting wordt door het Nederlandse ministerie OCW gesubsidieerd per 
ingeschreven leerling, ongeacht de Nederlandse of Belgische nationaliteit. Vlaanderen komt hierin 
niet tussen. 
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Het lijkt mij dan ook niet aangewezen om wederzijds facturen voor te leggen voor gemaakte 
kosten. Wat niet belet dat we de onevenwichtige onderwijsmobiliteit op de agenda houden van de 
Vlaams-Nederlandse samenwerking en waar nuttig ter sprake kunnen brengen. 

 
3.  In de Vlaams-Nederlandse samenwerkingsakkoorden op het terrein van onderwijs (de GENT-

akkoorden) is voorzien dat de aanwezigheid van Nederlandse studenten, cursisten en leerlingen in 
het Vlaams onderwijs en vice versa periodiek in kaart wordt gebracht. Sinds het schooljaar 1995-
1996 zijn hierover eerst jaarlijks daarna tweejaarlijks rapporten gemaakt. Deze rapporten zijn het 
product van samenwerking tussen het Vlaamse departement Onderwijs en het Nederlandse 
ministerie Onderwijs, Cultuur en Wetenschap en worden nauwlettend opgevolgd door deze 
administraties. De Nederlands-Vlaamse onderwijsmobiliteit moeten we situeren in de Europese 
context. Het vrij verkeer van personen, en meer specifiek de mobiliteit van werknemers en 
studenten, is een centraal thema van het Europees beleid. Het is hierbij verboden drempels te 
creëren die het vrije verkeer in één of andere richting kunnen inperken. Het idee van een Europees 
compensatiefonds staat niet op de Europese agenda want de ‘compensatiegedachte’ past niet in 
een Europese Unie zonder grenzen. Stelt u zich even voor wat dit zou betekenen als voor alle 
domeinen de kosten en baten van het vrij verkeer in rekening zouden worden gebracht. Ik plan dus 
geen beleidsstappen om de toestroom van Nederlandse leerlingen te beperken of vergoed te zien.  
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VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 214 
van 4 maart 2009 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Kleuteronderwijs   -   Financiering 
 
De financiering van het kleuteronderwijs onderscheidt zich van de financiering van het lager onderwijs 
op twee vlakken: 

- voor de basisfinanciering heeft een kleuter een waarde van 6 punten, een leerling van het lager 
onderwijs 8 punten (75 %); 

- de waarde per punt is voor beide niveaus gelijk, maar voor de berekening van de middelen 
voor de kleuters dient een coëfficiënt van 0,8848 toegepast te worden.  

 
De combinatie van beide gegevens heeft tot gevolg dat een kleuter in vergelijking met een 
lagereschoolkind slechts 66,36 % van de middelen ontvangt (0,75 x 0,8848= 0,6636).  
 
Een motivering voor dit onderscheid ligt in de veronderstelling dat ingeschreven kleuters en peuters 
niet “voltijds” aanwezig zijn in de klas. Dit lijkt echter gewijzigd.  
 
1. Wat is de gemiddelde klasgrootte van kleuterklasjes? 
 
2. Hoeveel bedraagt de budgettaire kost van de gelijkschakeling van 6 naar 8? En het 

omrekeningspercentage tussen kleuters en lager onderwijs?  
 

Welk effect zou dit hebben op klasgrootte en werkingsmiddelen? Werd dit reeds onderzocht? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 214 van 4 maart 2009 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
1. De gemiddelde klasgrootte van kleuterklasjes is een gegeven dat niet bekend is. Scholen hoeven 

immers geen jaarklassensysteem te volgen en organiseren, op basis van het hun toegekende 
lestijdenpakket, hun onderwijs zoals het voor betrokken school best uitkomt. 

 
Wel kan er een leerling/leerkracht-ratio gegeven worden: 

 
    
 schalen LO totaal 
Lestijden 07-08 268.494 21.354 289.848
Zomerklassen 
t/m 1/2/08 6.986 600 7.586
Totaal LT 275.480 21.954 297.434
Aantal FT 11.478 915 12.393
    
Aantal kleuters 
1/2/2008 238.634   
    
Aantal kleuters 
per FT enkel LT schalen 20,78995  
 LT schalen + LO 19,25542  

 
Op basis van de gegevens in bovenstaande tabel wordt de verhouding gemaakt tussen het 
toegekende aantal lestijden kleuteronderwijs en het totaal aantal kleuters. 
Als er enkel wordt rekening gehouden met de lestijden volgens de schalen, dan is de verhouding 
20,79 lln per FT. Indien ook de lestijden LO in rekening worden gebracht daalt deze verhouding 
naar 19,25 lln per FT. De reden dat deze twee categorieën in rekening worden gebracht is het feit 
dat deze worden toegekend aan alle scholen.  

 
In deze berekening is geen rekening gehouden met aanvullende lestijden voor GOK, voor 
anderstalige nieuwkomers, voor Rand- en taalgrensgemeenten, GOK+, ... omdat deze niet aan alle 
scholen worden toegekend, maar aan scholen die voldoen aan de criteria.  
Indien deze lestijden in rekening worden gebracht dan zal de lln/leerkracht ratio uiteraard lager 
liggen. 

 
2. De budgettaire kost in werkingsmiddelen voor een gelijkschakeling van de punten van 6 naar 8, 

met behoud van de wegingscoëfficiënt van 88,48% is een kostprijs van 238.634 kleuters x 2 
punten x 0,8848 = 422.286 punten extra toe te kennen aan een geldwaarde per punt voor het 
schooljaar 2008 – 2009 van 80,8858 euro (geldwaarde per punt bij initiële begroting 2009)  
= 422.286 x 80,8858 = 34,155 mio euro.  

 
De budgettaire kost om enkel de wegingscoëfficiënt af te schaffen en de punten voor niet toe te 
passen van de 0,8848) x 80,8858 x 6 = 13,342 mio euro.  
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De budgettaire kost voor een volledige gelijkschakeling van 6 naar 8 punten en de 
wegingscoëfficiënt af te schaffen betekent een meerkost van 238.634 kleuters x 2,6912 punten* x 
80,8858 = 51,945 mio euro.  

  
(*) nu krijgt een kleuter eigenlijk 6 x 0,8848 punten = 5,3088 punten het verschil met 8 punten 
bedraagt dus 8 – 5.3088 = 2,6912 punten.  

 
3. In principe heeft een verhoging van de werkingsmiddelen geen effect op de klasgrootte. Wel is het 

zo dat scholen met de werkingsmiddelen personeel kunnen aanstellen. In die zin zou het kunnen 
dat een groter werkingsbudget scholen er toe aan zet om meer leerkrachten in dienst te nemen en 
dat zo de leerling-leerkracht ratio gunstig beïnvloed wordt.  
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Vraag nr. 215 
van 4 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
VDAB Bilzen   -   Opleidingscentrum vrachtwagenchauffeurs 
 
In Bilzen op het industrieterrein aan de Taunusweg is de bouw gestart van een opleidingscentrum voor 
vrachtwagenchauffeurs van de VDAB. 
 
1. Wat is de totale kostprijs van dit gebouw? 
 
2. Wanneer zullen de werken beëindigd zijn? 
 
3. Zullen de activiteiten in het centrum gaan ten koste van activiteiten die thans elders plaatsvinden 

en zo ja, welke?  
 
4. Wat zijn de werkelijke doelstellingen? Hoeveel mensen zullen hier gelijktijdig een opleiding 

kunnen volgen? 
 
5. Geldt de opleiding ook voor buschauffeurs? Er is in Limburg nogal wat nood aan bijkomende 

chauffeurs voor autocars en autobussen. 
 
6. Hoeveel mensen zullen worden tewerkgesteld in dit opleidingscentrum? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 215 van 4 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1. De Raad van bestuur van de VDAB nam op 7 juli 2004 de beslissing tot oprichting van een 

nieuwe campus op de geprospecteerde terreinen van de NV Mobility Center Genk-Zuid te Bilzen. 
Het totale investeringsbedrag bedraagt 16 mio EUR voor de bouw van een nieuwe campus, de 
aanleg van de oefenterreinen en de aankoop van nieuwe opleidingsinfrastructuur. 
Het project wordt gerealiseerd in het kader van het meerjareninvesteringsprogramma van de 
VDAB, voor een totaal van 11.880.000 EUR. Daarnaast werd een vrachtwagensimulator door 
VDAB aangekocht (620.000 EUR). 

 
2. De uit te voeren werken & aanbestedingen werden ingedeeld in 5 percelen : 
 

- Het perceel 1 ‘Ruwbouw, afwerking en liftinstallatie’ werd aanbesteed op 26/5/2008 en toege-
wezen aan de tijdelijke vennootschap Janssens-Mekers voor een bedrag van 3.860.060 EUR 
en een uitvoeringstermijn van 300 dagen vanaf 4/8/2008. De ruwbouwwerken vorderen goed. 
De finalisatie van de ruwbouw administratief gebouw en hallencomplex is gepland voor einde 
maart 2009. 

 
- Het perceel 2 ‘Elektriciteit en data’ wordt aanbesteed op 17/3/2009.  

 
- Het perceel 3 ‘Sanitair en HVAC’ wordt aanbesteed op 17/3/2009. 

 
- Het perceel 4 ‘Infrastructuurwerken (groenaanleg, betonpiste en afwatering van het oefen-

terrein zwaar vervoer en gebouwenomgeving)’, aanbesteed op 16/6/2008 werd toegewezen 
aan Casters voor een bedrag van 1.959.817 EUR, met supplementaire kosten (250.053 EUR) 
voor extra stabilisatie van de ondergrond en uitbesteding van grondwerken. De werken werden 
uitgegeven voor een uitvoeringstermijn van 123 werkdagen. De werken zijn in uitvoering. Het 
betonneren van het oefenterrein is na de vorstperiode in januari-februari 2009 terug opgestart. 

 
- Het perceel 5 betreft het ontgraven van het terrein, stapelen van de afgegraven grond, leveren 

van Westerscheldezand en plaatsen van drainage en pompput ten behoeve van de opleiding 
bouwplaatsmachinisten. Dit perceel werd aanbesteed op 21/03/2008 en werd toegewezen aan 
de tijdelijke vennootschap Casters-Cordeel voor een bedrag van 525.235 EUR, met supple-
mentaire kosten (261.402 EUR) voor diepere ingraving, bijkomende dieptedrainage (3m) en 
extra tonnage Westerscheldezand. De werken werden uitgegeven voor een uitvoeringstermijn 
van 60 werkdagen Het lot voor de aanvoer van het zand en drainage is reeds uitgevoerd. 

 
3. De doelstelling van het project is tweeledig. 
 

Enerzijds voorziet het project de uitbouw van nieuwe activiteiten in de bouwsector, in casu de 
opleiding in de mechanische bouwberoepen, met name voor bouwplaatsmachinisten, torenkraan-
bestuurders en hijswerktuigbedieners. De realisatie gebeurt in samenwerking met het FVB – 
Fonds Vakopleidingen Bouwnijverheid.  
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Anderzijds worden de bestaande activiteiten in de sector bus & car, transport en logistiek 
geclusterd in een nieuwe campus die waarborgen biedt voor voldoende didactische comfort. Deze 
optie was reeds opgenomen in het actieplan Beroepsopleiding van de jaren negentig en kende een 
moeizame prospectietocht in de ganse provincie Limburg.  
De herlocatie van het transportcentrum (Hechtel-Eksel), het logistiek centrum en autobus-
carcentrum (Hasselt, Trichterheide) moet een kwalitatieve meerwaarde bieden in concept en 
inrichting, die beantwoordt aan de actuele opleidingsnoden en mogelijkheden voor verdere 
uitbouw van sectorale partnerschappen. De nieuwe up-to-date logistieke afdeling voorziet in zowel 
heftruckopleidingen als functiegerichte opleidingen in tertiaire operationele beroepen. 
De mutatie van de afdeling wegenbouw naar de campus Genk-Zuid beoogt een synergie met de 
nieuwe secties van de meca-beroepen.  

 
4. De nieuwe campus Genk-Zuid te Bilzen beantwoordt expliciet aan sectorale opleidingsbehoeften. 

De campus moet een regionaal potentieel bieden voor kwalificerende opleidingen van 
werkzoekenden ifv. knelpuntberoepen, een structurele samenwerking met het onderwijs en 
sectororganisaties, en een expertisecentrum voor bedrijfsopleidingen.  
Eind 2007 kocht VDAB een vrachtwagensimulator aan. In het concept is uitbreiding voorzien 
voor meer simulatietrainingen. VDAB kiest hierbij resoluut voor innovatie en nieuwe technolo-
gieën in een blended learning strategie en beoogt hiermee een grotere flexibilieit en wendbaarheid 
in de organisatie. 
In 2008 werd de optie genomen voor een regionale inplanting van een EVC- examencentrum, dat 
kadert in de permanente vorming en Europese regelgeving voor vrachtwagen-, autobus- en 
carbestuurders. 

 
Rekening houdend met deze evoluties werden de initiële objectieven herrekend. De campus heeft 
een toegankelijkheid van 6 dagen op weekbasis. Op weekdagen worden voornamelijk 
werkzoekenden en leerlingen bereikt. Voor de competentieontwikkeling van werknemers kan een 
beroep worden gedaan op weekdagen en een intensieve zaterdagprogrammatie. 

 
De bezetting op dagbasis is bepaald op 100-110 cursisten. Op jaarbasis wil VDAB 590 werkzoe-
kenden bereiken. Het bereik in de werknemersopleidingen in samenwerking met sector-
organisaties wordt geraamd op 810 cursisten, wat het totale bereik op 1.400 cursisten brengt.  
De additionele doelstellingen in de samenwerking met het onderwijs en verhuur van faciliteiten 
zijn voorlopig nog niet bepaald. 

 
5. VDAB voorziet normaliter 2 vte instructeurs per afdeling autocar- en bus. In Limburg werd dit 

kader al eerder uitgebreid en worden momenteel 2,8 vte ingezet om aan de marktvraag tegemoet te 
komen. Met deze omkadering worden 40 werkzoekenden opgeleid en 20 werknemers 
bijgeschoold. Daarnaast ondersteunt de VDAB de optie van een extra simulator, om de 
opleidingscapaciteit in een breder samenwerkingsverband op de site Genk-Zuid te Bilzen te 
verhogen. 

 
6. De personele omkadering van VDAB is voorlopig bepaald op 25 eenheden, waarvan 15 

instructeurs/coaches, en 9 eenheden in omkadering (management, klantencoaching, administratie 
en facilitaire ondersteuning). Het instructiekader wordt hiermee met 6 vte’s uitgebreid (waarvan 2 
vte’s reeds in dienst traden). Momenteel loopt een vergelijkend werfexamen voor nog een extra 
instructeur bouwplaatsmachines en een instructeur torenkranen. De extra omkadering door inbreng 
van partners is nog niet bepaald. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 216 
van 4 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Dorps- en wijkscholen   -   Beleidsopties 
 
In de Nederlandse media is er vrij veel aandacht voor het ter ziele gaan van de basisschool in de 
wijken en de dorpen.  Als gevolg van de vergrijzing en de bevolkingskrimp staat het vast, zeggen 
onderwijsspecialisten in Nederland, dat het openhouden van een school in ieder dorp en iedere wijk 
onhoudbaar is. Ze willen gaan naar één basisschool centraal gelegen tussen dorpen en wijken. De 
gemeente Heerlen bijvoorbeeld wil binnen enkele jaren bijna de helft van haar basisscholen sluiten.  
  
Het is belangrijk dat ook Vlaanderen voorbereid is op deze evolutie, want tot nu toe is het behoud van 
een basisschool in vrijwel ieder gehucht, wijk of dorp ook in landelijke gebieden een duidelijke 
beleidsoptie geweest.  
  
1. In welke mate zal de demografische evolutie ook in Vlaanderen de dorps- en wijkscholen gaan 

bedreigen? 
 

In Nederlands Limburg raamt men de daling van het aantal leerlingen in 2025 op 23,50 % met het 
voormelde gevolg.   

  
2. Wat zal de evolutie zijn van het leerlingenaantal in Vlaanderen tegen 2025?  
 

Wat zal dan het overschot dan wel behoefte zijn aan vierkante meter klaslokaal, rekening houdend 
met deze bevolkingsevolutie?  

  
3. Op welke wijze heeft de Vlaamse Regering proactief beleid gevoerd inzake van het behoud van 

een basisschool in iedere leefgemeenschap?  
 



-210-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 216 van 4 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1. Uit de te verwachten demografische evolutie (zie vraag 2) zal er geen bedreiging zijn van de 

dorpsscholen, integendeel de stijging van de bevolkingsaantallen zal de nood aan scholen zowel in 
verstedelijkte gebieden als in landelijke gebieden vermoedelijk vergroten. 

 
2. In bijlage vindt de vraagsteller de verwachte leerlingenevolutie. 
 Prognoses van de leerlingenaantallen in Vlaanderen zijn beschikbaar tot en met het schooljaar 

2017-2018. Daaruit blijkt dat het kleuteronderwijs tot en met 2016-2017 blijft stijgen, terwijl het 
lager onderwijs ook na 2017-2018 nog zal blijven stijgen. Voor kleuter- en lager onderwijs samen 
betekent dit een stijging van 651.177 leerlingen in 2007-2008 naar 725.031 in 2017-2018. 

 Voor het secundair onderwijs is er een dalende trend tot 2015-2016, waarna ook voor dit niveau 
een stijging verwacht wordt. 

 
3. Zoals ik al op de vraag om uitleg van uw collega Jos De Meyer op 13 december 2007 antwoordde 

ben ik het volmondig eens met diegenen die stellen dat het belang van wijk- en dorpsscholen voor 
het lokale buurt- en dorpsleven niet genoeg kan worden benadrukt. Ik ben in die periode een 
toespraak op de actiedag van de KLJ begonnen met de volgende vraag: “Hoeveel dorpen zijn er 
niet waar de buurtwinkel gestopt is of het dorpscafé gesloten?” Vaak is de basisschool in die 
dorpen immers nog één van de weinige plaatsen waar de ouders uit het dorp elkaar nog bijna 
dagelijks ontmoeten.  

 
 Ik ben van mening dat de basisscholen in iedere leefgemeenschap behouden moeten blijven. Het is 

belangrijk voor het sociale weefsel van het dorp of van de wijk dat ouders die in dezelfde buurt 
wonen elkaar leren kennen. Een dorps- of wijkschool draagt hier in ruime mate toe bij. Mensen 
staan samen te wachten aan de schoolpoort, ze ontmoeten elkaar op schoolfeesten en ouder-
avonden, en leren elkaar beter kennen. Een prima recept tegen vervreemding.  

 
 Maar vooral voor de kinderen is het van belang dat er buurtscholen zijn. Dat ze met de kinderen 

uit de straat samen naar school kunnen gaan, in hun vertrouwde omgeving, te voet of met de fiets. 
Meteen ook een opsteker voor het milieu. 

 
 Ik vind het dan ook belangrijk dat basisscholen zoveel als mogelijk zijn ingeplant in de lokale 

leefgemeenschappen. De bereikbaarheid, de lokale betrokkenheid en de sociale integratie in de 
leefomgeving van de leerlingen is, vooral in het basisonderwijs, van groot belang. De overheid 
heeft de afgelopen jaren dan ook inspanningen gedaan om het bestaansrecht van basisscholen in de 
lokale leefgemeenschappen te garanderen.  

 
 In de reglementering zijn er voor scholen in landelijke en stedelijke gebieden andere criteria 

voorzien: 
 
 1° de  programmatie- en rationalisatienormen 
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 Er worden in de huidige regelgeving andere normen gehanteerd voor landelijke en stedelijke 
gebieden wat betreft het aantal leerlingen dat een school of vestigingsplaats dient te tellen om 
subsidieerbaar of financierbaar te zijn.  

 
 De programmatie- en rationalisatienormen voor scholen, niveaus en vestigingsplaatsen zijn 

afhankelijk van de bevolkingsdichtheid van de gemeente. Er wordt gewerkt met drie categorieën 
in het gewoon basisonderwijs: de normen die gelden voor gemeenten met minder dan 75 inwoners 
per km² (categorie A), de normen die gelden voor gemeenten met 75 tot 500 inwoners per km² 
(categorie B) en de normen die gelden voor gemeenten met meer dan 500 inwoners per km² 
(categorie C). De normen van categorie A en B zijn de gunstigste m.a.w. er zijn minder leerlingen 
nodig om een school op te richten of in stand te houden. 

 
 In de plattelandsgemeenten zijn de normen voor het oprichten van een school of het in stand 

houden van een school dus gunstiger dan in de gemeenten met een groter aantal inwoners per km².  
 
 2° sokkels voor kleine scholen in basisomkadering 
 
 Naast de gunstiger oprichtings- en bestaansnormen in de plattelandsgemeenten, zijn de omkade-

rings-normen gunstiger voor kleinere scholen (waarbij we ervan kunnen uitgaan dat het merendeel 
van de kleinere scholen op het platteland gelegen zijn). Bij de invoering van het lestijdenpakket 
voor het gewoon basisonderwijs in 1984 is er bewust voor geopteerd om ook kleinere scholen 
voldoende comfort te geven. Door voordeliger normen toe te kennen aan de eerste groep 
leerlingen in de lestijdenschalen, werd aan een basisbehoefte beantwoord en kreeg ook een kleine 
school volwaardige kansen. Daar staat evenwel tegenover dat de directie van een kleine school 
nog een gedeeltelijke onderwijsopdracht heeft. Deze lesopdracht heb ik echter bij de start van 
schooljaar 2007-2008 met 4 lestijden verlaagd. Dit is een extra ondersteuning voor de kleine 
scholen. 

 
 3° vestigingsplaatsen met een aparte telling 
 
 Bovendien is het zo dat voor de basisomkadering, nl. de lestijden volgens de schalen (en afgeleid 

de aanvullende lestijden voor lichamelijke opvoeding) rekening gehouden wordt met de afstand 
tussen de verschillende vestigingsplaatsen met hetzelfde niveau (kleuter en/of lager) van de 
school. Vestigingsplaatsen die op meer dan 2km gelegen zijn van een andere vestigingsplaats van 
dezelfde school waar hetzelfde onderwijsniveau aangeboden wordt hebben een aparte telling. 
Door diverse sokkels bij het begin van de lestijdenschalen, de niet-lineariteit en de degressiviteit 
van de lestijden volgens de schalen zorgt dit voor een groot voordeel voor de scholen (Brussel 
heeft altijd een aparte telling). 

 
 De vestigingsplaatsen worden voor de omkadering eigenlijk als afzonderlijke scholen behandeld. 

Op deze manier spelen ook vestigingsplaatsen een rol in het principe van “een basisschool onder 
elke kerktoren”. 

 
 Scholen met meer en “veraf gelegen dorps- of wijkvestigingsplaatsen” hebben eigen noden.  Deze 

worden opgevangen met de aparte telling. 
 
 Ook de aparte telling van vestigingsplaatsen vormt een extra ondersteuning voor de scholen in dun 

bevolkte gebieden.  
 
 4° scholengemeenschappen 
 
 Toch kunnen kleine scholen in deze complexe tijden enkel overleven als ze geen eiland blijven en 

samenwerken met andere scholen. Een kleine school kan niet in haar eentje alle grote en kleine 
problemen oplossen die zich aandienen. Dat geldt zeker voor de technische en administratieve 
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opdrachten waarmee scholen geconfronteerd worden. Maar ook op pedagogisch vlak hebben 
grotere scholen en samenwerkingsverbanden voordelen. Meer kansen om gedifferentieerd te 
werken bijvoorbeeld, om een ICT-coördinator aan te stellen of een turnleraar. Ook organisatorisch 
en administratief is een en ander makkelijker te regelen. Als een leerkracht nascholing volgt 
tijdens de schooluren, is hij of zij makkelijker te vervangen.  

 
 Daarom werden in 2003 de scholengemeenschappen in het basisonderwijs ingevoerd. Een 

bestuurlijke schaalvergroting die kan bijdragen tot een efficiënter beheer en gebruik van de 
beschikbare middelen van de afzonderlijke basisscholen. De scholengemeenschappen hebben ook 
bijkomende omkadering gekregen op het niveau van de scholengemeenschap.  

 
 In 2005 heb ik de stimulus om in een scholengemeenschap te stappen versterkt. Ik vind het  goed 

dat daarbij aan de leerlingen van scholen in dunbevolkte gebieden een hogere weging wordt 
toegekend. Want deze kleine dorpsscholen moeten ook in het kader van de  scholengemeenschap 
de nodige ondersteuning krijgen. Die scholen – en alle scholen – moeten er wel over waken dat de 
scholengemeenschap inderdaad ten dienste staat van de scholen. De scholengemeenschap mag 
geen papieren tijger zijn. Ik wil hier de verantwoordelijken van de scholengemeenschappen dus 
oproepen om hun werking maximaal ten dienste van hun scholen te stellen. Verlos scholen en 
schooldirecties van technische en administratieve problemen die beter op het niveau van de 
scholengemeenschap aangepakt kunnen worden, zorg er met de scholengemeenschap voor dat de 
scholen ècht school kunnen zijn, dat de directies in alle scholen ècht schooldirectie kunnen zijn. 
Iedereen moet erkennen dat heel wat administratieve last gelegd wordt op de basisschool, en de 
bestaansmogelijkheid van heel wat scholen hangt samen met een efficiënte werking van de 
scholengemeenschap. 

 
 Op basis van de cijfers is er, zoals reeds aangegeven, sprake van een toename van de 

leerlingenaantallen in het basisonderwijs en dit zeker tot en met het schooljaar 2017-2018. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 217 
van 4 maart 2009 
van SVEN GATZ 
 
 
 
Evaluatie Voorrangsbeleid Brussel    -   Aanbevelingen 
 
Midden 2004 werden na een eindevaluatie over het voorrangsbeleid in Brussel cijfers bekendgemaakt 
over de  manier waarop het Nederlandstalig onderwijs kwalitatief omkaderd en begeleid wordt op 
pedagogisch vlak in het algemeen en inzake taalbeleid in het bijzonder. 
 
Dat Voorrangsbeleid Brussel (VBB) heeft als hoofddoel het uitbouwen van een netoverschrijdende 
structuur ten behoeve van de kwaliteitsverhoging van het onderwijs in de Nederlandstalige 
basisscholen van het Brussels Hoofdstedelijke gewest en het formuleren van beleidsadviezen m.b.t. de 
mate waarin de VBB-strategie kan worden veralgemeend tot sturing van de onderwijsinnovatie in 
andere Vlaamse regio’s. 
 
Uit het onderzoek bleek toen dat er indicaties waren dat er een eerste kwaliteitsverhoging in het 
Brussels Nederlandstalig onderwijs teweeg was gebracht (tussen schooljaar 2000-2001 en schooljaar 
2003-2004). Zo kon onder meer worden aangetoond dat de leer- en ontwikkelingsachterstanden van de 
leerlingen verkleind waren. Terwijl bijvoorbeeld in 2001 slechts 48,6 % van alle kleuters de 
minimumnorm of norm A/B behaalden op een gestandaardiseerde taalvaardigheidstoets Nederlands, 
waren dat er in 2004 84,8 %. In het derde leerjaar behaalde in 2001 31,6 % van alle leerlingen een 
goed middelmatig tot goed resultaat, tegenover 43,7 % in 2004. Binnen de categorie D (zwak) kregen 
we een halvering van 28,2 % in 2001 tegenover 14,9 % in 2004. 
 
Een belangrijke bijkomende vaststelling was toen dat de Brusselse evaluatiescholen het in 2004 niet 
slechter deden dan vergelijkbare scholen uit andere verstedelijkte gebieden in Vlaanderen. 
 
De verkleining van de leer- en ontwikkelingsachterstanden van de leerlingen leek er volgens de 
evaluatie op te wijzen dat de professionaliteit van het leerkrachtenhandelen vergroot was. Hoewel een 
onlosmakelijk verband niet kon worden aangetoond, leek het er sterk op dat de intensieve VBB-
begeleiding van leerkrachten op het vlak van taalvaardigheid de kwaliteit van het 
taalvaardigheidsonderwijs had verbeterd. 
 
De evaluatoren stelden concluderend dat de geboekte vooruitgang in vele gevallen nog beperkt was 
maar beklemtoonden tevens dat een innovatieproces als het VBB een investering is op lange termijn. 
 
1. Daarom had ik van de minister graag vernomen of er sindsdien nog gelijkaardige metingen zijn 

gebeurd? 
 

Zo neen, acht de minister het wenselijk om dit opnieuw op te starten? 
 

Zo ja, wat blijkt uit deze monitoring? Kan er nog steeds een positieve trend worden vastgesteld? 
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2. Het VBB-begeleidingsconcept had ook enkele aanbevelingen met het oog op de sturing van 

onderwijsinnovaties in de rest van Vlaanderen. Eén daarvan was dat er nood is aan een forum 
waarbinnen discussie en visieontwikkeling mogelijk is over de plaats van andere talen dan het 
Nederlands en meertalig onderwijs in de Brusselse Nederlandstalige scholen en in de rest van 
Vlaanderen. Klassen waarin leerlingen verschillende thuistalen spreken, komen niet enkel voor in 
Brussel. Leerkrachten moeten leren omgaan met meertaligheid en de aanwezige taaldiversiteit.  

 
Kan de minister een overzicht geven van wat ter zake reeds werd ondernomen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 217 van 4 maart 2009 
van SVEN GATZ 
 
 
 
1. Uit het onderzoeksrapport "Producteindmeting taalvaardigheid. Evaluatie Voorrangsbeleid 

Brussel” weten we dat in Brussel het verloop van zowel leerlingen als leerkrachten zeer groot is. 
Dit leidde tot een aantal beperkingen in de evaluatie die in 2004 gebeurde. Ook nu is het verloop 
van zowel leerlingen als leerkrachten groot. Ondermeer omwille van deze beperking lijkt het niet 
aangewezen om dit onderzoek van 2008 te repliceren. Onderzoeksmatig zal het immers moeilijk 
zijn om trends vast te stellen,...  

 
In de periode 2004-2008 is wel nog heel wat bijkomend materiaal verzameld en gebeurden reeds 
door het Steunpunt NT2 in opdracht van VBB diverse analyses.  
 
Het betreft volgende analyses: 
 
- 2005: Uitdieping van de lacunes in het handelen van de leerkrachten met betrekking tot het 

differentiëren in de klas, vooral effectief differentiëren in taalgemengde klassen (en klassen 
met veel anderstalige leerlingen), dus uitdieping van inzicht in handelen van leerkrachten in 
Brusselse taalheterogene klassen en klassen met veel taalzwakke leerlingen 

 
- 2006: Onderzoek naar hoe schoolteams omgaan met de overgang van een aanbodgestuurd 

ondersteuningsaanbod naar een vraaggestuurd ondersteuningsaanbod. Hier werd vooral 
nagegaan welke vragen schoolteams aan scholen stellen, en in welke mate een sterk 
doorgedreven vraaggestuurdheid voor schoolteams geen alibi is om voor makkelijke of 
oppervlakkige ondersteuning bieden die weinig impact heeft op de kwaliteit van het 
onderwijs. 

 
- 2007: Opvolging van de groei van taalvaardigheid van de leerlingen: In de 12 

onderzoeksscholen werden opnieuw taaltoetsen afgenomen, met de vraag of de trends die zich 
tussen 2000 en 2004 hadden afgetekend, geconsolideerd werden. Eén van de basisvragen was 
of de “oude” scholen de leerwinst die ze tussen 2000 en 2004 hadden geboekt, konden 
behouden. Ook werden in dit onderzoek nieuw instappende scholen getoetst: voor hen was dit 
een nulmeting, met de bedoeling op latere termijn (na een aantal jaar) ook hen opnieuw in een 
leerlingmeting te betrekken. Interessant aan dit onderzoek was ook dat van de leerlingen 
zowel Vlaamse als Nederlandse (CITO) toetsen werden afgenomen, en dat zowel meer 
elementgerichte (woordenschat – grammatica – klankonderscheiding – technisch lezen – 
spelling) als meer globale taalvaardigheidstaken werden afgenomen, wat heel wat analyses 
opleverde omtrent de samenhang tussen de verschillende niveaus van taalvaardigheid bij deze 
leerlingen. 

 
- 2008: Uitdieping naar fundamentele linken tussen de groei aan taalvaardigheid van de 

verschillende scholen en de profilering/praktijk van de school op het vlak van 
ouderbetrokkenheid enerzijds, en basisvoorwaarden voor efficiënt klashouden anderzijds;  
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Het lijkt wel aangewezen om de verschillende beschikbare resultaten en evaluaties te bundelen 
zodat de nieuwe ondersteuningsstructuur op een toegankelijke wijze gebruik kan maken van de 
ervaringen en resultaten die VBB de afgelopen jaren in Brussel kon opbouwen.  
Daarom heb ik opdracht gegeven om een bijkomend onderzoek te laten uitvoeren om op deze 
gegevens de nodige kruisanalyses te laten uitvoeren.  

 
2. De aanbevelingen uit het VBB-begeleidingsconcept zijn samen met heel wat meer 

beleidsrelevante gegevens informatie geweest waarvan gebruik is gemaakt bij de uitwerking van 
mijn talenbeleidsnota. Hetzelfde geldt voor de Rondetafelconferentie over het Nederlandstalig 
onderwijs in Brussel en de conceptnota die uit die conferentie is voortgekomen.  

 
We zijn sinds de evaluatie van het Voorrangsbeleid Brussel in 2004 dus intensief bezig geweest 
met het uittekenen van een coherent talenbeleid, en zijn daarover in gesprek gegaan met alle 
belanghebbenden, en hebben er ook in dit parlement meermaals besprekingen aan gewijd.  

 
In de aanloop naar mijn talenbeleidsnota is er uiteraard intensief aan visieontwikkeling gedaan 
rond een taal-/talenbeleid voor het Nederlandstalig onderwijs, waarbij allerlei mogelijke 
denkpistes tegenover elkaar werden afgewogen. Ik heb toen, vanuit een gelijke kansen-visie, 
bewust gekozen om de nadruk te leggen op het belang van het Standaardnederlands voor alle 
leerlingen, ongeacht de taal die ze in hun thuisomgeving spreken. Naast het inzetten op een 
grondige taalvaardigheid in het Standaardnederlands, is ook de taalvaardigheid in het Frans en het 
Engels een belangrijke vereiste om als jongere in tal van contexten te kunnen functioneren. Het 
inzetten op taalvaardigheid in (een van) deze twee vreemde talen voor alle leerlingen was een 
tweede principiële keuze. Een derde belangrijke keuze bestond erin om op bedachtzame wijze en 
op kleine schaal te experimenteren met meertalig onderwijs. De negen CLIL-projecten die sinds 
september 2007 lopen, kunnen gedurende drie schooljaren rekenen op wetenschappelijke 
begeleiding en ondersteuning. Mijn verwachtingen zijn hooggespannen tegenover de uitkomst van 
de wetenschappelijke evaluatie door de K.U.Leuven, en de globale evaluatie waarvan een 
expertenpanel bestaande uit afgevaardigden van de koepels, de onderwijsinspectie, de 
vakorganisaties, het ministerie van Onderwijs en Vorming en een expert vreemdetalenonderwijs 
volgend schooljaar werk zal maken. Het is aan de volgende Vlaamse regering om op basis van de 
uitkomst van deze evaluatie te beslissen of het wenselijk en opportuun is om deze projecten verder 
te zetten, uit te breiden (al dan niet naar de Brusselse Nederlandstalige scholen, met andere talen 
dan Frans, Engels en Duits), of - wat ik uiteraard niet hoop - te laten uitdoven. Een eerste 
belangrijke voorzet werd alvast tijdens deze legislatuur gegeven. 
Ik volg de Vlaamse volksvertegenwoordiger wanneer hij stelt dat leerkrachten gezien de vaak 
multiculturele context waarbinnen zij werken, moeten leren omgaan met de aanwezige 
taaldiversiteit in hun klas(sen). Alleen denk ik dat er om deze uiteenlopende taalachtergrond van 
leerlingen binnen het leerproces te kunnen aanwenden en benutten, veeleer pedagogisch-
didactische initiatieven nodig zijn, met de ondersteuning van een sterk school- en talenbeleid, dan 
structureel-organisatorische maatregelen die van overheidswege worden opgelegd. Ik zie hier ook 
een belangrijke rol weggelegd voor de lerarenopleidingen om aankomende leerkrachten voldoende 
voor te bereiden op de veeltalige context waarbinnen zij later zullen moeten werken.   

 
Rond de specifieke situatie in Brussel hebben we in de rondetafelconferentie gesproken, en werd 
een conceptnota met beleidsvoorstellen neergelegd.  

 
In de conceptnota over het Nederlandstalig onderwijs in Brussel hebben veel voorstellen te maken 
met het leren omgaan met taaldiversiteit. De werking van initiatieven zoals VBB zelf, BROSO, 
Brussels Curriculum, Taalvaart, het Nascholingscentrum zijn in grote mate gericht op het bijstaan 
van scholen met de aanwezigheid van veel anderstalige leerlingen. De scholen hebben toen laten 
verstaan dat ze het ondersteuningsaanbod voldoende vinden, maar dat al deze 
ondersteuningsinitiatieven zouden moeten werken volgens één gemeenschappelijk concept. Ook 
vond men dat de pedagogische begeleidingsdiensten voldoende specialisatie zouden ontwikkelen 
om met de specifieke situatie in Brussel te kunnen omgaan.  
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De invoering van de inschrijvingsvoorwaarde in het gewoon lager onderwijs op de leeftijd van zes 
jaar heeft eveneens in hoofdzaak te maken met de zorg om leerlingen met een gedegen kennis van 
de onderwijstaal aan het begin van de lagere school te brengen. In datzelfde decreet werden 
verplichte wederzijdse engagementen opgenomen die vanaf het schooljaar 2010-2011 in het 
schoolreglement moeten staan. Eén van die engagementen betreft een positief engagement 
tegenover de onderwijstaal en zal in de lokale overlegplatforms worden geconcretiseerd.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 218 
van 4 maart 2009 
van PAUL WILLE 
 
 
 
Schoolverzuim   -   Roma-kinderen 
 
In Nederland kwam men tot de conclusie dat Roma-kinderen niet naar de middelbare school gaan. 
Ook kinderen uit deze groep die basisonderwijs volgen, verzuimen volop en kampen daardoor met 
hopeloze leerachterstanden bij onze Noorderburen.  
 
Een aantal gemeentes is het zat. Zo is er de gemeente Nieuwegein die vijf miljoen euro zonder 
resultaat spendeerde aan de Roma’s. Het gemeentebestuur heeft een speciale leerplichtambtenaar voor 
de Roma’s aangesteld en overweegt ouders die zich niet aan de leerplicht houden, uit de ouderlijke 
macht te ontzetten. In Amsterdam zijn er gelijkaardige initiatieven om de Roma’s bij de les te houden. 
Daar treedt men niet penaliserend op, maar tracht men via leerplichtassistenten de druk op de ouders 
op te voeren.  
 
Uit cijfers in Nederland blijkt dat vanaf 12 jaar zo goed als geen Roma nog naar school gaat. 
Bovendien worden de meisjes vanaf 14, 15 jaar uitgehuwd, ondanks het feit dat ze graag naar school 
zouden blijven gaan. 
 
1. Heeft de minister er zicht op hoeveel ingeschreven, geregistreerde Roma's er in Vlaanderen zijn? 

Hoe groot is deze populatie bij ons? Waar wonen de grootste gemeenschappen? 
 
2. Werd er al nagegaan of er ook in Vlaanderen meer schoolverzuim is bij deze bevolkingsgroep?  
 

Zo neen, zijn er plannen in die zin? 
 

Zo ja, wat waren de resultaten? Werden eventueel de nodige maatregelen genomen? 
 
3. Welke bevolkingsgroepen, migrantengroepen hebben het vaakst te maken met schoolverzuim? 
 

Wat zijn de belangrijkste oorzaken? 
 
4. Welke maatregelen kan de minister nemen als er sprake is van structurele tegenwerking vanuit de 

families tegen de schoolcarrière zoals wij die kennen? 
 
5. Is er al onderzocht of bij ons de traditie van uithuwelijking een negatieve invloed heeft op het vlak 

van schoolverzuim? 
 

Zo ja, bij welke groepen speelt dit een belangrijke rol? Heeft men bijvoorbeeld zicht op het aantal 
meisjes dat hierdoor uit het onderwijs wegvalt? 
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Zo neen, zijn er plannen om dit te onderzoeken, om op die manier over de nodige gegevens te 
beschikken waarop een specifiek beleid kan worden geënt? 

 
6. Vormt het afhaken op het vlak van leerplicht ten gevolge van uithuwelijking geen structurele 

maatschappelijke breuk? 
 

In welke mate is dergelijk structureel verzuim van bepaalde bevolkingsgroepen een essentiële 
factor voor de zo goed als onbestaande integratie van deze groepen? 

 
In welke mate vindt de minister het belangrijk dat op dit vlak ook vanuit Onderwijs specifieke 
maatregelen worden genomen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 218 van 4 maart 2009 
van PAUL WILLE 
 
 
 
1. Ik heb geen zicht op het precieze aantal Roma dat in Vlaanderen leeft. Dit aantal is niet exact te 

bepalen. Roma verwijst immers niet naar een nationaliteit maar naar een etniciteit. Aan de scholen 
vragen we enkel de nationaliteit en niet de etniciteit van een leerling op. In het rijksregister vindt 
men evenmin informatie m.b.t. de etniciteit terug. Een aantal van de Roma zijn uitgeprocedeerde 
asielzoekers en dus zonder wettig verblijf, waardoor ze ook uit alle registers geschrapt werden. 
Veel Roma willen bovendien - omwille van onderdrukking en discriminatie - ook niet als 
dusdanig geregistreerd worden. Een aantal onder hen kiest er voor om buiten de burger-
maatschappij te leven en zich nergens kenbaar te maken.  

 
 Het valt op dat Roma uit een bepaalde streek of land anderen uit diezelfde omgeving gaan 

opzoeken bij hun vestiging in België. Vaak gaat het om families en gezinnen uit eenzelfde dorp of 
regio.  

 In 2000 schatte het Vlaams Minderheden Centrum (VMC) dat er in Vlaanderen een 16.000–tal 
Roma leefden. Volgens het VMC dateren de meest recente cijfers intussen van 2003. Maar ook 
hier gaat het opnieuw om ruwe schattingen die intussen bovendien al sterk verouderd zijn. Roma 
gezinnen verhuizen immers zeer gemakkelijk en trekken met de ganse groep weg uit de grote 
steden om zich in andere steden te vestigen. Volgens de cijfers van 2003 waren de grootste 
concentraties van Roma toen terug te vinden in volgende steden/regio’s: 

o Antwerpen (+/- 4000): vooral uit Ex-joegoeslavië, Kosovo, Bosnië, Macedonië maar ook 
uit Slowakije en Roemenië 

o Gent (2500): vooral uit Slowakije, Tsjechië en Bulgarije maar ook uit Roemenië en 
Kosovo 

o Waasland (1000): vooral uit Kosovo (in St-Niklaas-Temse-Beveren) en uit Tsjechië 
(Lokeren) 

o Tienen, Leuven, St-Truiden, Tongeren (1000): vooral uit Slowakije en ex-Joegoslavië 
o Regio Oostende (100): vooral uit ex-Joegoslavië 

 
2. Hier is nog geen wetenschappelijk onderzoek naar gedaan. Maar vanuit het veld horen we dat er 

een groter probleem is van schoolverzuim bij kinderen van Roma origine dan bij andere 
leerlingen. Het motivatieplan Roma en onderwijs van het VMC (september 2008) stelt ongeveer 
hetzelfde: “De laatste jaren worden vele sociale actoren, scholen, instellingen en Roma-werkingen 
geconfronteerd met een problematische scholarisatie van Roma-kinderen. Ondanks de inspan-
ningen die geleverd worden door heel wat families, maar ook door scholen en omkaderende 
diensten, stelt zich een probleem van onregelmatigheid en schoolverzuim bij heel wat Roma-
kinderen. Scholen met een belangrijk aantal Roma-kinderen (minstens 10) signaleren steevast de 
veelvuldige afwezigheden van deze kinderen als één van de moeilijk oplosbare knelpunten. 
Schoolverzuim maar eveneens de reeds opgelopen leerachterstand leiden meestal tot duidelijk 
minder goede resultaten als bij de andere leerlingen.  

 Een deel van de minderjarige Roma zijn niet eens ingeschreven in een school. Hoeveel dit er zijn, 
is echter onmogelijk na te gaan, maar vermoed wordt dat het om een aanzienlijk aantal gaat.  

 Door deze problematische schooldeelname zitten scholen en onderwijzend personeel, maar  ook 
andere diensten, vaak met de handen in het haar.” 
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 In steden en gemeenten met een Roma gemeenschap worden er initiatieven op touw gezet om wat 
aan de moeizame scholarisatie te doen. Een overzicht van deze initiatieven is terug te vinden op 
www.vmc.be/toolbox, bij het thema ‘onderwijs’. De middelen van onderwijs die vroeger besteed 
werden aan Roma en andere specifieke doelgroepen, werden met het GOK-decreet structureel 
verankerd. Zo is ‘trekkende bevolking (binnenschippers, kermis- of circusexploitanten, woon-
wagenbewoners)’ vandaag nog steeds één van de GOK-indicatoren. 

 
 Verdere maatregelen ten aanzien van deze doelgroep lijken ons echter aangewezen. Hiervoor 

moeten onderwijs, welzijn, politie, justitie,… samenwerken want de ervaring leert ons dat elke 
actor die geconfronteerd wordt met deze doelgroep niet goed weet hoe dit best aan te pakken. 

 
3. Elk jaar maakt mijn onderwijsadministratie een rapport over de leerplicht, waarin zij de meest 

recente gegevens in verband met absoluut en relatief schoolverzuim samenbrengen. Hierin geven 
zij onder andere een antwoord op de vraag hoe het spijbelgedrag verdeeld is over de verschillende 
bevolkingsgroepen die in het Vlaamse onderwijs voorkomen. Het meest recente rapport leerplicht, 
met de gegevens over het schooljaar 2007-2008, zal eerstdaags gepubliceerd worden. Het vorige 
rapport kan u downloaden op de website www.ond.vlaanderen.be/wegwijs/agodi. U vindt hier de 
gevraagde informatie op  

o pagina 29 figuur 4 (voor de laattijdige inschrijvingen): Uit deze grafiek blijkt dat 
leerlingen met een vreemde nationaliteit vaker laattijdig inschrijven dan leerlingen met de 
Belgische nationaliteit. Dit heeft echter niet altijd noodzakelijk met absoluut 
schoolverzuim te maken. In deze groep zitten immers ook de anderstalige nieuwkomers 
die pas in de loop van het schooljaar voor het eerst inschrijven. Bovendien zijn deze 
nieuwkomers pas vanaf de zestigste dag nadat ze ingeschreven werden in het bevolkings-, 
vreemdelingen-, of wachtregister leerplichtig.   

o pagina 35 figuur 6 (voor de in- en uitschrijvingen):  Uit de grafiek kunnen we onder meer 
afleiden dat niet-Belgen vaker dan Belgen uitschrijven zonder opnieuw in te schrijven. 
Een terugkeer naar het land van herkomst is hierbij zeker een mogelijke verklaring.   

o pagina 46 figuur 7 (voor de problematische afwezigheden - eigenlijke spijbelen): Deze 
grafiek toont ons dat leerlingen met de Belgische nationaliteit procentueel gezien minder 
vaak gemeld worden met 20/30 halve dagen problematische afwezigheid dan leerlingen 
met een andere nationaliteit. Het percentage meldingen ligt het hoogst bij leerlingen met 
een Oost-Europese nationaliteit.  

 Bij al deze cijfers wil ik er wel op wijzen dat we ons niet baseren op de etniciteit maar op de 
nationaliteit van de leerlingen, hierdoor omvatten de Belgen zowel de autochtone als de nieuwe 
Belgen.  

 
4. De bestaande maatregelen, die voor alle kinderen genomen worden indien ze niet voldoen aan de 

wet op de leerplicht, zijn ook van toepassing voor deze families. Leerplichtigen waarbij er sprake 
is van absoluut schoolverzuim (niet ingeschreven zijn in een school, geen vrijstelling hebben van 
de leerplicht, geen aanvraag huisonderwijs ingediend of op geen enkele andere manier aan de 
leerplicht voldoen), komen we via de jaarlijkse procedure van de leerplichtcontrole op het spoor. 
Dossiers van leerplichtige kinderen of jongeren waar noch de ouders, noch de gemeente ons een 
bevredigend antwoord kunnen bezorgen op de vraag waarom we deze leerplichtige niet 
terugvinden in onze inschrijvingsgegevens of andere databanken, worden doorgestuurd naar het 
parket. Sinds oktober 2008 is er een samenwerkingsprotocol tussen het Agentschap voor 
Onderwijsdiensten (AgODi) en de verschillende Vlaamse parketten over het doorsturen van deze 
dossiers. Op de parketten zijn er sinds 2006 parketcriminologen jeugd en gezin, die zich specifiek 
met deze dossiers bezighouden. De opvolging van deze dossiers is hierdoor een stuk efficiënter 
geworden. 

 
 Indien de leerling wel ingeschreven is in een school, maar niet regelmatig aanwezig is, dan hebben 

in eerste instantie de school en het CLB de verantwoordelijkheid om ervoor te zorgen dat de 
leerling terug naar school komt. Indien zij hierbij hulp nodig hebben, dan doen zij een beroep op 
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hun lokaal netwerk. Het CLB kan, vanuit haar draaischijffunctie doorverwijzen naar de 
hulpverlening. En op meer en meer plaatsen zijn er lokale samenwerkingsafspraken tussen 
scholen, politie en soms ook het parket, over de aanpak van spijbelaars. Indien men op lokaal vlak 
geen oplossing vindt, dan kan de school of het CLB deze leerling ook aanmelden bij het AgODi 
als een ‘zorgwekkend dossier’. Het AgODi bekijkt dan samen met de aanmelder welke oplossing 
in deze zaak de beste lijkt. Het AgODi kan dit zorgwekkend dossier ook weer doorsturen naar het 
parket. Deze samenwerking valt eveneens onder het recente samenwerkingsprotocol. 

 
 Welke maatregelen het parket dan treft ten aanzien van de spijbelaar en zijn/haar ouders behoort 

uiteraard tot de autonomie van het parket. Maar er zijn in ieder geval mogelijkheden om een boete 
tot zelfs een gevangenisstraf op te leggen aan de ouders en om jeugdbeschermingsmaatregelen op 
te leggen aan de jongere. Deze mogelijkheden zijn voorzien in de wet op de leerplicht. Vooraleer 
hiertoe over te gaan ondernemen de parketcriminologen echter nog andere stappen. De 
verschillende parketcriminologen komen bovendien regelmatig samen om hun aanpak van 
spijbelaars op elkaar af te stemmen.   

 
 Het parket van Leuven heeft vorig jaar bijvoorbeeld zowel boetes opgelegd aan ouders van Roma-

jongeren als beschermingsmaatregelen (i.c. een plaatsing). Het blijkt vooral de combinatie van 
maatregelen te zijn die effect sorteert. Mijn administratie heeft, in het kader van mijn spijbel-
actieplan, regelmatig overleg met de parketcriminologen en hun coördinatrice om te bekijken hoe 
de aanpak van spijbelen op parketniveau verloopt voor alle jongeren. De specifieke problematiek 
van de Roma-jongeren komt hier eveneens aan bod. Niet alle parketten slagen erin om een aanpak 
te vinden voor deze doelgroep. Het hangt ook af van de omvang van deze doelgroep in hun 
arrondissement. Vandaar dat er ook weer nood is aan overleg en samenwerking tussen alle actoren 
die met deze doelgroep in contact komen. 

 
 Ik heb bovendien sinds twee schooljaren zelf een nieuwe maatregel ingebouwd om spijbelen tegen 

te gaan, door de koppeling van de schooltoelage aan regelmatige aanwezigheid op school. Indien 
een leerling, zowel in het basis- als in het secundair onderwijs, twee schooljaren op rij meer dan 
30 halve dagen problematisch afwezig is geweest, dan kan de schooltoelage van die leerling 
teruggevorderd worden. Aangezien we geen gegevens verzamelen over etniciteit, is het voor ons 
wel niet duidelijk hoeveel Roma-gezinnen een schooltoelage aanvragen. 

 
5. Wanneer we spreken over ‘uithuwelijken’, wil ik heel voorzichtig zijn. Het is belangrijk te melden 

dat uithuwelijken bij vele Roma-gemeenschappen geen traditie is. Het komt bij een aantal 
gemeenschappen voor, bij een aantal andere niet.  

 Volgens het VMC komt het bij de Roma-gemeenschap soms voor dat jongeren voor hun 18e 
huwen. Het gaat daarbij niet om een formeel of officieel huwelijk, maar om een traditioneel 
huwelijk. Hierdoor is het heel moeilijk om na te gaan of iemand gehuwd is of niet, cijfers over het 
aantal jongeren dat voor 18 jaar huwt zijn er dus niet. 

 Er is nog niet onderzocht of een huwelijk een invloed heeft op de schoolloopbaan van deze 
jongeren. Het VMC vermoedt echter dat er hier geen lijn in te trekken is: sommigen gaan na een 
huwelijk wel naar school, anderen niet. Wanneer een gehuwd meisje zwanger wordt en kinderen 
krijgt, wordt naar school gaan wel moeilijker. Maar er zijn ook heel wat meisjes die toch hun best 
doen om naar school te komen.  

 
6. Zoals ik hoger al zei hebben we zelf geen verband kunnen vaststellen tussen schoolverzuim en 

uithuwelijking binnen de Roma-gemeenschap.  
 Bovendien ben ik bezorgd om elke spijbelende leerling en niet enkel de spijbelaars binnen de 

Roma-gemeenschap. Vooreerst omwille van de spijbelaar zelf. Onderwijs speelt een belangrijke 
rol in de voorbereiding van jongeren op het volwassen leven en de integratie in onze samenleving 
en cultuur. Jongeren die spijbelen hebben veel minder kans op een succesvolle schoolloopbaan 
met een kwalificatie aan het einde van de rit. Daarom stelde ik in 2006 aan het Vlaams parlement 
mijn spijbelactieplan voor. Dit plan bestaat uit twaalf groepen van acties. De aard van de acties 
varieert van bewustmaken, voorkomen en begeleiden tot herstellen en bestraffen. Bij de acties – 
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waarin we bovendien aandacht hebben voor een aantal doelgroepen – zijn heel wat partners 
betrokken: uiteraard de leerlingen, de ouders en de scholen, maar ook CLB's, het departement 
Welzijn, justitie, politie en lokale besturen. Spijbelen moet immers een gedeelde 
verantwoordelijkheid zijn voor de overheid, het onderwijs èn andere sectoren. Enkel als al deze 
betrokkenen hun rol in de aanpak van dit probleem erkennen en het engagement willen aangaan 
om er iets aan te doen, kunnen we verder gaan dan symptoom-bestrijding en effectief op zoek 
gaan naar een oplossing.  

 
 Onderwijs is voor de Roma – net als voor andere groepen – een essentiële factor voor de 

integratie. Daarom is het in het belang van de ganse samenleving om te investeren in het onderwijs 
van Roma. Indien men deze groep niet op school krijgt, creëert men een nieuwe generatie van 
Roma die laag opgeleid en zwak tot niet gealfabetiseerd is.  

 Binnen onze huidige maatschappij betekent dit hetzelfde als minder kansen op de arbeidsmarkt en 
kansarmoede. Het gebrek aan binding van Roma met de burgermaatschappij, die doorheen een 
geschiedenis van uitsluiting en marginalisatie gegroeid is, wordt op die manier gehandhaafd.   

 
 Het valt mij op dat er de laatste maanden heel wat aandacht is voor de problematiek van de  Roma 

bevolkingsgroep. Men stelt zich vragen bij de integratie van deze bevolkingsgroep. Er ontstaan 
ook meer en meer zelfhulporganisaties die de belangen behartigen van de Roma-gemeenschap. De 
Roma denken zelf dus ook na over hoe ze zich beter kunnen integreren.  Ik denk dan ook dat er op 
korte termijn zeker bekeken moet worden, met alle betrokken actoren, hoe we hier best mee 
omgaan in de toekomst. Daarom kijk ik ook uit naar de resultaten van een onderzoek over de 
scholing van Roma-kinderen dat in opdracht van de Koning Boudewijnstichting werd uitgevoerd 
en waarin Roma-ouders hun stem laten horen over de scholarisatie van hun kinderen. Dit 
onderzoek zal op 19 maart 2009 tijdens een colloquium worden voorgesteld. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 219 
van 4 maart 2009 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
Directies basisonderwijs   -   Werklast 
 
Ik krijg steeds meer signalen dat directies in het basisonderwijs overbelast worden. Klaarblijkelijk is 
deze noodkreet vrij algemeen. Ik stel vast dat de Raad Basisonderwijs van de VLOR bij het begin van 
dit schooljaar dit probleem uitdrukkelijk heeft aangekaart. In zijn advies van 24 september 2008 geeft 
de Raad aan dat de school tijdens deze legislatuur heel wat extra taken heeft gekregen.  
 
Taken die voor een groot deel in de opdracht van de schooldirecteur worden geschoven: aanpassingen 
aan schoolreglement, spijbelpreventie, controle van inschrijvingen, registratie van de aanwezigheid 
van kleuters, dubbele boekhouding, zorgbeleid, gezondheidsbeleid, milieubeleid, kleuterparticipatie, 
fiscale attesten voor- en naschoolse opvang, korte vervangingen, taalbeleid, organiseren van het 
mentorschap, functionerings- en evaluatiegesprekken, enzovoort. 
 
Tijdens deze legislatuur heeft de minister werk gemaakt van een betere verloning van de directeur. 
Wat het basisonderwijs betreft, hebben directies van een grote basisschool nu een wedde die net iets 
hoger ligt dan van een leraar (licentiaat) in het secundair onderwijs. 
 
Een betere verloning is echter niet afdoend tegen bijkomende draaglast. De Raad Basisonderwijs wil 
ook draagkrachtverhogende middelen ingezet zien. Hij vraagt expliciet om een betere ondersteuning 
van de directeur basisonderwijs. Zelf kan ik vaststellen dat er verschillen zijn in administratieve 
ondersteuning tussen het basis- en het secundair onderwijs. 
 
1. Is het takenpakket van de schooldirecteur basisonderwijs inderdaad verhoogd? Zijn er taken 

bijgekomen? Zijn er taken weggevallen?  
 

Wat is de invloed van niet-onderwijsgebonden reglementering?  
 
In hoeverre verschilt de administratieve last van het basisonderwijs ten opzichte van het secundair 
onderwijs? 

 
2. Hoe groot zijn de verschillen in administratieve ondersteuning tussen het basisonderwijs en het 

secundair onderwijs? Is dit verschil gebaseerd op de afweging van de verschillende taken? 
 
3. Stelt de minister op korte termijn een uitbreiding van de administratieve ondersteuning voor de 

basisschool in het vooruitzicht? 
 
4. Wenst de minister de verschillende categorieën van verloning directies in het basisonderwijs te 

behouden of zijn deze op termijn terug te brengen tot één categorie? 
 



-226-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 219 van 4 maart 2009 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
1. Ik ben mij bewust van de groeiende taakbelasting en werkdruk van de directeurs basisonderwijs. 

Nochtans heb ik in het verleden al heel wat maatregelen genomen om hieraan tegemoet te 
komen.  

 
 Allereerst heb ik tijdens deze legislatuur al verschillende maatregelen genomen om de 

administratieve omkadering in de scholen van het basisonderwijs te vergroten. Op 1 september 
2005 hebben de scholengemeenschappen basisonderwijs in de vorm van een stimulus extra 
middelen gekregen om een managementfunctie en een beleidskader uit te bouwen. Naargelang 
het diploma van de nieuwe medewerkers gaat het om 200 tot 400 extra jobs.  

 
 Door de toekenning van een puntenenveloppe voor zorgcoördinatie werden heel wat coördi-

natietaken m.b.t. het zorgbeleid van de school uit handen genomen van de directeur. De 
puntenenveloppe voor zorg werd de laatste jaren overigens steeds uitgebreid.  

 
 De puntenenveloppe die werd toegekend voor administratie, heeft er op heel wat plaatsen toe 

geleid dat de secretariaten het administratieve werk van de directeurs hebben overgenomen. 
Door de mogelijkheid te creëren dat er ook hoger opgeleide personeelsleden kunnen worden 
aangeworven, is een meer professionele en efficiënte ondersteuning mogelijk gemaakt.  

 
 Ten tweede werden via cao VIII diverse maatregelen genomen om de directeurs te waarderen in 

hun opdracht, om goede directeurs aan te trekken en het leiderschap van een school verder te 
professionaliseren. Naast de afspraak om een oplossing te zoeken voor het probleem van de 
vervanging van langdurig afwezige directeurs bevat cao VIII volgende maatregelen. 

 
 Eerst en vooral werd er geld uitgetrokken om het verschil tussen het loon van een directeur en 

van een leraar groter te maken. Deze loonspanning is belangrijk om bekwame directeurs aan te 
trekken en te behouden. Directeurs van middelgrote en grote basisscholen kregen vanaf 1 
september 2007, naast de verhoging van het vakantiegeld, gemiddeld 7 % opslag. De directeurs 
van de andere basisscholen (die zelf nog les geven) kregen een vermindering van hun 
lesopdracht met 4 uur per week. Daarnaast kreeg iedereen een verhoging van het vakantiegeld 
tot 92%. Aangezien het salaris van directeurs relatief hoog is, betekent dit dat zij ook relatief 
meer vakantiegeld krijgen. Voor de directeurs van middelgrote en grote basisscholen kwam de 
totale loonsverhoging, dus met inbegrip van het vakantiegeld, neer op een stijging van 11%.  

 
 Belangrijk is eveneens dat sinds schooljaar 2007-2008 ook kandidaat-directeurs met een HOKT- 

of HOLT-bekwaamheidsbewijs én een bewijs van pedagogische bekwaamheid kunnen 
doorstromen naar een directeursfunctie in het basisonderwijs. 

 
 Daarnaast kwamen er middelen vrij voor nascholing en opleiding van directeurs. Voor 

nascholing komt er 75 euro per directeur. Verder heeft elke directeur tijdens zijn loopbaan recht 
op een bedrag van 1.500 euro voor het volgen van opleidingen die gericht zijn op het versterken 
van de professionele competenties voor schoolleiderschap. 
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 Tot slot werd in cao VIII afgesproken dat de evaluatoren die de functionerings- en evaluatie-
gesprekken zullen moeten voeren, een passende opleiding krijgen om dit op een professionele 
manier te laten verlopen. Hiervoor is een bedrag voorzien van 500.000 euro.  

 
 Wat betreft de administratieve belasting loopt momenteel een onderzoek in het basisonderwijs 

en het secundair onderwijs. De resultaten daarvan zijn nog niet gekend. De invloed van niet-
onderwijsgebonden reglementering wordt hierin niet meegenomen. 

 
2. Een vergelijking tussen administratieve ondersteuning in het basisonderwijs en administratieve 

ondersteuning in het secundair onderwijs is niet evident. Immers, de puntenenveloppes ter 
ondersteuning van de scholengemeenschappen kunnen in beide onderwijsniveaus autonoom 
worden aangewend. Het is dus de scholengemeenschap zelf die al dan niet een keuze maakt om 
deze punten aan te wenden voor administratieve ondersteuning. 

 Tot dit schooljaar ontvangen de scholengemeenschappen secundair onderwijs een punten-
enveloppe die zij enerzijds kunnen aanwenden voor opvoedende taken, anderzijds voor admini-
stratieve taken. Zij beslissen eveneens autonoom over de aanwending. 

 Bovendien zal het secundair onderwijs vanaf volgend schooljaar één puntenenveloppe voor alle 
niet-onderwijzende taken krijgen. Dit houdt in: nog meer autonomie in aanwending. Het is dus 
zeer moeilijk een vergelijking tussen beide niveaus te maken. 

 
3-4.  Met het einde van deze regeerperiode in zicht zullen er wellicht geen bijkomende maatregelen 

genomen worden voor deze doelgroep. Ik ben er wel van overtuigd dat de taakbelasting van 
directeurs een blijvend aandachtspunt zal zijn, ook voor de volgende regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 220 
van 5 maart 2009 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Onderwijspersoneel   -   Deelname aan adviesraden 
 
Heel wat personeelsleden van het onderwijs maken deel uit van raden, commissies en/of werkgroepen 
die opgericht werden door of krachtens een decreet of besluit van de Vlaamse Regering. Voorbeelden 
daarvan zijn onder meer de Vlaamse Onderwijsraad, de lokale overlegplatforms, schoolraden, 
onderhandelingscomités, enzovoort. 
 
Het is een positief gegeven dat de overheid mensen van het veld betrekt bij de besluitvorming. Een 
aantal van die vergaderingen wordt echter gepland op dagen waarop deze personeelsleden een 
lesopdracht hebben.  
 
1. In welke mate hebben personeelsleden het recht om deel te nemen aan die vergaderingen?  

 
Wordt de mogelijkheid om deel te nemen voldoende gegarandeerd? 
 
Hebben zij hiervoor de expliciete toelating nodig van hun directeur of hoe wordt dit geregeld? 

 
2. Geldt hetzelfde voor de personeelsleden die namens hun vakorganisatie in deze raden, commissies 

en werkgroepen zetelen, of hebben zij hiervoor recht op vakbondsverlof?  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 220 van 5 maart 2009 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1.  De door de Vlaamse volksvertegenwoordiger aangehaalde adviesraden die bij decreet of besluit 

worden opgericht en waarbij voorzien wordt dat personeelsleden uit het onderwijs als lid kunnen 
zetelen, bepalen zelf of deze deelname al dan niet een recht is. 

 
 Als de regelgeving voorziet dat de leden van de adviesraad via verkiezingen of mandatering 

worden aangeduid, - wat meestal zo is - lijkt het mij voor de hand liggen dat een personeelslid 
hierdoor het recht verwerft om deel te nemen aan de vergaderingen van deze raad. 

 
 Of een personeelslid al dan niet expliciete toelating nodig heeft van zijn werkgever (schoolbestuur 

of directeur) om deel te nemen aan voormelde vergaderingen, blijkt meestal ook uit het decreet of 
besluit in kwestie. 

 
 Als dit niet expliciet is vermeld, moet de werkgever mijn inziens inderdaad toelating geven. 
 Het lidmaatschap van dergelijke raad – waarbij het personeelslid via verkiezing of mandatering is 

toegelaten – vormt in dat geval uiteindelijk een onderdeel van de functie van het personeelslid. Dit 
betekent dat dit deel moet uitmaken van de functiebeschrijving van het personeelslid, wat ook zo 
is opgenomen in de regelgeving. De regelgeving terzake (i.c. de decreten rechtspositie) bepaalt dat 
de functiebeschrijving steeds wordt opgesteld in overleg tussen het personeelslid en zijn eerste 
evaluator. De eerste evaluator is hiervoor door zijn schoolbestuur gemandateerd, wat mijn inziens 
dan ook inhoudt dat door opname van deze bijkomende taak toelating wordt gegeven voor 
deelname aan de vergaderingen van de adviesraad in kwestie. 

 
2.  Voor vakbondsafgevaardigden is expliciet in de regelgeving opgenomen dat zij recht hebben op 

verlof om deel te nemen aan de vergaderingen van een adviesraad als zij hiervoor door hun 
organisatie zijn aangeduid. 

 Als voorbeeld kan ik hier verwijzen naar het decreet van 5 april 1995 tot oprichting van 
onderhandelingscomités in het vrij gesubsidieerd onderwijs waar volgende bepaling is opgenomen 
in artikel 52, §2: “De vakbondsafgevaardigden krijgen eveneens verlof om zitting te hebben in de 
raden en commissies opgericht bij of krachtens een wet of een decreet, op persoonlijke uitnodiging 
van hun voorzitter of van een verantwoordelijk bestuurslid vermeldend dag en uur van de 
vergadering”. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 221 
van 5 maart 2009 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Gesubsidieerde sociale voordelen   -   Leerlingenvervoer 
 
In het decreet betreffende het flankerend onderwijsbeleid op lokaal niveau van 30 november 2007 
lezen we dat het leerlingenvervoer in het basisonderwijs een sociaal voordeel is dat gemeenten moeten 
toekennen aan alle scholen op hun grondgebied.  
 
De Vlaamse Regering legt de modaliteiten en de procedure die gevolgd moet worden om sociale 
voordelen te ontvangen vast, rekening houdende met volgende principes: sociale voordelen mogen 
geen van de betrokken scholen een concurrentievoordeel of -nadeel opleveren.  
 
In het antwoord op een eerdere schriftelijke vraag (nr. 107 van 01-12-2008) stelde de minister: “Zodra 
een gemeente ten voordele van leerlingen van het gemeentelijk onderwijs financieel tussenkomt (…) is 
ze verplicht een vergelijkbare inspanning te leveren voor de andere schoolbesturen die op haar 
grondgebied onderwijs inrichten (…).” 
 
1. Betekent dit concreet dat gemeentebesturen dan volledig moeten zorgen voor het vervoer van alle 

netten, of zijn zij alleen verplicht hetzelfde bedrag te geven als die welke zij uitgeven aan het 
leerlingenvervoer voor hun gemeentescholen?  

 
2. Indien dit laatste het geval is, wat wordt dan in aanmerking genomen voor de berekening van dat 

bedrag? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 221 van 5 maart 2009 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Zoals ik op de schriftelijke vraag nr. 107 van 1 december laatstleden geantwoord heb, is het 
leerlingenvervoer als sociaal voordeel nog niet uitgevoerd. Met andere woorden, de voorwaarden 
waaraan de scholen van de andere netten moeten voldoen om recht te hebben op leerlingenvervoer als 
sociaal voordeel, zijn nog niet vastgelegd. Het ontbreken van het uitvoeringsbesluit houdt geen 
blokkering van het recht in. Zoals u weet was leerlingenvervoer als sociaal voordeel oorspronkelijk 
opgenomen in het decreet basisonderwijs van 25 februari 1997. Ingevolge de stand-still-werking van 
het non-discriminatiebeginsel van het vroegere artikel 92, §1 van het decreet basisonderwijs konden 
lokale besturen geen nieuwe initiatieven inzake leerlingenvervoer opzetten die tegen dit beginsel 
ingingen.   
 
Een gemeente die vandaag beslist leerlingenvervoer te organiseren voor de leerlingen van het 
gemeentelijk basisonderwijs, moet overeenkomstig artikel 5 van het decreet flankerend onderwijs-
beleid, datzelfde voordeel ook toekennen aan de scholen basisonderwijs van de andere schoolbesturen, 
gelegen op haar grondgebied. Hoe de gemeente dit concreet uitvoert behoort, in afwachting van een 
uitvoeringsbesluit, tot haar autonome bevoegdheid. Wel dient de gemeente te waken over de gelijke 
behandeling van de rechthebbende leerlingen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 222 
van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Limburg 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de in de loop van deze legislatuur (2004-2009) 
gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in de provincie Limburg die onder zijn/haar 
bevoegdheid vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. schooltoelagen, 
2. jobkorting, 
3. schoolgebouwen, 
4. GOK (gelijke onderwijskansen), 
5. PPS-projecten (publiek-private samenwerking), 
6. passieve schoolgebouwen. 
 
N.B. Vragen over hetzelfde onderwerp werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 134, Van 

Mechelen nr. 123, Vandenbroucke nr. 222, Anciaux nr. 134, Van Brempt nr. 196, Crevits nr. 
483, Ceysens nr. 69, Heeren nr. 198). De vraag aan minister Keulen werd reeds gesteld op 23 
januari (nr. 96). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 222 van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Onderwijs en Vorming 
 
1. Basisonderwijs: 
 

Aanvullende lestijden taalvaardigheid  
 
De Nederlandstalige basisscholen in de zes randgemeenten rond Brussel evenals de Nederlands-
talige scholen in de taalgrensgemeenten krijgen sinds 1 september 2005 structureel aanvullende 
lestijden toegekend voor de aanpak van de vele anderstalige leerlingen die er school lopen. De 
toegekende lestijden hebben tot doel de integratie van de anderstalige leerlingen te bevorderen. 
Daarvoor werden deze aanvullende lestijden projectmatig toegekend. 
Sinds 1 september 2006 is er een nieuw organiek stelsel ingevoerd dat van toepassing is zowel op 
de Nederlandstalige scholen in de rand- en taalgrensgemeenten als op de basisscholen in de 
scholen gelegen in de 13 gemeenten van de brede rand rond Brussel. Er werden aanvullende 
lestijden toegekend aan alle scholen uit de doelgroep waar 10% of meer anderstalige leerlingen 
ingeschreven zijn. De lestijden werden toegekend voor een periode van twee opeenvolgende 
schooljaren. De eerste tweejaarlijkse periode liep tot einde schooljaar 2007-2008. 
Op 1 september 2008 is een nieuwe cyclus gestart met dien verstande dat de aanvullende lestijden 
nu worden toegekend voor een periode van 3 schooljaren naar analogie van de GOK-cyclus 116 
scholen van de 130 scholen (111 scholen voor gewoon basisonderwijs en 5 scholen voor 
buitengewoon basisonderwijs) krijgen aldus verder de ruimte om hun taalvaardigheids-onderwijs 
vorm te geven. 
In totaal krijgen 116 van de 130 scholen in de rand- en taalgrensgemeenten extra lestijden.  
Het gaat om 2.050 lestijden (gewoon + buitengewoon basisonderwijs).  
Wat Limburg betreft krijgen 3 basisscholen in Voeren samen 27 aanvullende lestijden voor de 
integratie van anderstaligen. 

 
2. Deeltijds kunstonderwijs: 
 

Tijdens de huidige legislatuur gestarte tijdelijke projecten in het deeltijds kunstonderwijs (DKO) 
in Limburg: 

 
a. Gestart op 1 september 2004 maar nog goedgekeurd in de vorige legislatuur: 

 
Koordirigentenopleiding (Stedelijk Conservatorium voor Muziek, Woord en Dans 
Hasselt): 
Dit door de Stad Hasselt georganiseerde project introduceert een nieuwe opleidingsinhoud 
in de hogere graad van het DKO; de leerlingen volgen minimaal 1 wekelijks lesuur van 
het vak koordirectie en van het vak muziektechnische vorming. 
De academie krijgt vanaf het schooljaar 2004-2005 voor dit project jaarlijks een pakket 
wekelijkse leraarsuren dat berekend wordt op basis van de omkaderingscoëfficiënt 1 en 
dat vertrekt van het aantal leerlingen op 1 oktober.  
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Het project loopt af aan het einde van het schooljaar 2008-2009, maar het is de bedoeling 
om ze vanaf 1 september 2009 als structurele opleiding toe te voegen aan het organieke 
DKO-aanbod. 
 
Muzische Vorming (Haspengouwse Academie voor Beeldende Kunsten en Haspengouwse 
Academie voor Muziek, Woord en Dans Sint-Truiden): 
In dit project van de Stad Sint-Truiden volgen leerkrachten uit het basisonderwijs 
nascholing in het deeltijds kunstonderwijs, terwijl op hetzelfde ogenblik leerkrachten uit 
het deeltijds kunstonderwijs met de leerlingen basisonderwijs werken rond muzische 
vorming.  
Per domein (muziek, beeld, drama) worden 45 extra uren-leraar toegekend op jaarbasis. De 
verschillende domeinen wisselen elkaar af via een ‘modulaire’ organisatie: 15 sessies van 3 
lesuren. Per domein worden er tevens op jaarbasis 15 uren-leraar toegekend voor pedago-
gische coördinatie.  
Het project liep af aan het einde van het schooljaar 2007-2008, maar werd met twee 
schooljaren verlengd via het Decreet van 10 juli 2008 houdende enkele dringende 
maatregelen voor het deeltijds kunstonderwijs. Aan de berekening en toekenning van de 
omkadering is niets gewijzigd. 
 

b. Goedgekeurd en gestart in deze legislatuur: 
 

Ortho-agogische muzikale vorming (Stedelijke Academie voor Muziek, Woord en Dans 
Beringen): 
Dit,door de Stad Beringen georganiseerde project, geeft aangepaste muziekbeleving aan 
leerlingen met een handicap in de lagere graad van het DKO. De leerlingen volgen 
minimaal 1 wekelijks lesuur het vak ortho-agogische muzikale vorming.  
De academie krijgt vanaf het schooljaar 2005-2006 voor dit project jaarlijks een pakket 
wekelijkse leraarsuren dat berekend wordt op basis van de omkaderingscoëfficiënt 0,2 en 
dat vertrekt van het aantal leerlingen op 1 oktober.  
Het project zou aflopen aan het einde van het schooljaar 2008-2009, maar werd met één 
schooljaar verlengd via het Decreet van 10 juli 2008 houdende enkele dringende 
maatregelen voor het deeltijds kunstonderwijs. Aan de berekening en toekenning van de 
omkadering is niets gewijzigd. 
 
Tijdelijke projecten kunstinitiatie: 
In het schooljaar 2005-2006 startte een nieuwe reeks tijdelijke projecten kunstinitiatie 
voor kansarme en/of allochtone minderjarigen. De projecten, met als penvoerende school 
een basis- of secundaire school en als verplichte partner onder meer een DKO-academie, 
hebben als doel het zelfbeeld te bevorderen bij leerlingen met een risico op schoolse 
achterstand, de cultuurcompetentie bij deze doelgroep te verhogen en de betrokkenheid 
van de buurt en de ouders bij de school te vergroten. De projecten verwezenlijken deze 
doelstellingen door artistieke begeleiding van de betrokken minderjarigen door 
kunstenaars, professionalisering van leerkrachten van een school voor basisonderwijs of 
secundair onderwijs inzake de integratie van muzische vorming in een interculturele 
schoolomgeving en/of de organisatie van een kunstinitiatie die nauw aansluit bij de 
leefwereld van de betrokken minderjarigen. 
Hieronder vindt de Vlaamse volksvertegenwoordiger een overzicht van de tijdelijke 
projecten 'kunstinitiatie' in Limburg: 
 
Titel Penvoerende school Plaats 
Kunstmozaïek Euroschool De Mozaïek Houthalen 
Kolderbos – koldertof Europaschool Genk 
“Ik ben kunstenaar” Vrije Basisschool – Broederschool Genk 
Zingen en bewegen anders bekeken Basisschool van het Beringen 
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Gemeenschapsonderwijs ’t 
Ateljeeke 

Van rommel tot kunst Basisschool van het 
Gemeenschapsonderwijs “De 
Vlinder” 

Genk 

'Reggio Lapis d'Ardesia' (met dozen, 
gidsen en koffers!) 

Gesubsidieerde Vrije Basisschool 
‘De Griffel’ 

Eisden 

Multimuzicolor Gesubsidieerde Vrije Basisschool 
St. Jozef Jongens 

Genk 

ZINgGEVING! Vrije Basisschool De Horizon Beringen 

Deze projecten ontvangen samen een omkadering binnen een budgettaire ruimte van 
483.973 euro (die wordt geïndexeerd), toegekend via een jaarlijkse puntenenveloppe aan 
een school voor basis- of secundair onderwijs. De school kan de puntenenveloppe 
aanwenden om betrekkingen op te richten of om te zetten in een werkingsbudget. 

De tijdelijke projecten kunstinitiatie liepen af aan het einde van het schooljaar 2007-2008, 
maar werden via het Decreet van 10 juli 2008 houdende enkele dringende maatregelen 
voor het deeltijds kunstonderwijs verlengd met 2 schooljaren. Aan de berekening en 
toekenning van de omkadering is niets gewijzigd. 

 
3. Secundair onderwijs: 
 

a. Investeringsoperaties in uitrustingsgoederen 
 

School + gemeente Schooljaar Subsidiebedrag in EUR 
VTI Beringen 2005-2006 92.000 
 2006-2007 76.908 
 2007-2008 80.910 
 2008-2009 77.244 
TI St-Jozef Bilzen 2005-2006 71.400 
 2006-2007 63.336 
 2007-2008 60.030 
 2008-2009 53.956 
TI St-Michiel Bree 2005-2006 105.000 
 2006-2007 94.830 
 2007-2008 101.790 
 2008-2009 87.740 
Prov.sec.school Diepenbeek 2005-2006 29.800 
 2006-2007 23.490 
 2007-2008 27.318 
 2008-2009 26.896 
TI St-Lodewijk Genk 2005-2006 152.200 
 2006-2007 123.192 
 2007-2008 113.100 
 2008-2009 101.844 
TI H. Hart Hasselt 2005-2006 122.400 
 2006-2007 107.532 
 2007-2008 106.314 
 2008-2009 101.844 
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Don Bosco TI Houthalen-Helchteren 2005-2006 142.000 
 2006-2007 121.626 
 2007-2008 125.280 
 2008-2009 116.932 
TI Sparrendal Lanaken 2005-2006 34.200 
 2006-2007 29.406 
 2007-2008 32.190 
 2008-2009 27.716 
PITBO/PROVIL Lommel 2005-2006 76.200 
 2006-2007 70.470 
 2007-2008 72.732 
 2008-2009 71.176 
TI St-Jansberg Maaseik 2005-2006 222.600 
 2006-2007 208.974 
 2007-2008 210.888 
 2008-2009 207.296 
TI H.Hart Maasmechelen 2005-2006 78.200 
 2006-2007 66.120 
 2007-2008 65.076 
 2008-2009 64.780 
Gem.sec.school Bilzen 2005-2006 39.200 
 2006-2007 35.844 
 2007-2008 32.538 
 2008-2009 30.668 
WICO Overpelt 2005-2006 117.200 
 2006-2007 104.226 
 2007-2008 109.620 
 2008-2009 102.828 
Technicum St-Truiden 2005-2006 85.200 
 2006-2007 73.950 
 2007-2008 73.602 
 2008-2009 64.944 
Inst. Mariaburcht Hasselt 2005-2006 8.000 
 2006-2007 6.438 
 2007-2008 7.656 
 2008-2009 6.232 
THHI Tessenderlo 2005-2006 117.200 
 2006-2007 102.834 
 2007-2008 99.876 
 2008-2009 93.972 
TI OLV /viio Tongeren 2005-2006 93.000 
 2006-2007 81.258 
 2007-2008 79.866 
 2008-2009 68.388 
MSGO Bilzen 2005-2006 8.200 
 2006-2007 4.698 
 2007-2008 4.698 
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 2008-2009 3.772 
MSGO Bree 2005-2006 3.000 
 2006-2007 2.610 
 2007-2008 2.610 
 2008-2009 2.132 
MSGO Dilsen-Stokkem 2005-2006 1.000 
 2006-2007 522 
KTA I Genk/ALTEA 2005-2006 24.800 
 2006-2007 20.880 
 2007-2008 23.490 
 2008-2009 18.040  
KTA Hasselt 2005-2006 47.400 
 2006-2007 36.888 
 2007-2008 32.490 
 2008-2009 35.752 
KTA II Hasselt 2005-2006 4.800 
 2006-2007 8.700 
 2007-2008 7.134 
 2008-2009 6.888 
MSGO II Herk-de-Stad 2005-2006 7.800 
 2006-2007 5.742 
 2007-2008 5.568 
 2008-2009 5.576 
KA Lommel 2005-2006 3.800 
 2006-2007 3.654 
 2007-2008 4.524 
 2008-2009 5.248 
KTA Maaseik 2005-2006 12.600 
 2006-2007 10.962 
 2007-2008 12.528 
 2008-2009 11.808 
KA Maasmechelen 2005-2006 9.800 
 2006-2007 7.308 
 2007-2008 8.874 
 2008-2009 9.184 
KA Overpelt 2005-2006 16.800 
 2006-2007 13.398 
 2007-2008 11.658 
 2008-2009 10.988 
KTA St-Truiden 2005-2006 19.800 
 2006-2007 18.270 
 2007-2008 20.880 
 2008-2009 19.352 
KA Tessenderlo 2005-2006 9.400 
 2006-2007 7.308 
 2007-2008 3.306 
 2008-2009 Pm
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KTA II Tongeren 2005-2006 11.200  
 2006-2007 10.962 
 2007-2008 9.744 
 2008-2009 10.496 
KTA III Hasselt 2005-2006 6.000 
 2006-2007 6.264 
 2007-2008 6.960 
 2008-2009 Pm
St-Martinusscholen Herk-de-Stad 2005-2006 77.200 
 2006-2007 62.118 
 2007-2008 61.770 
 2008-2009 61.008 
PTS Maasmechelen 2005-2006 37.600 
 2006-2007 31.842 
 2007-2008 29.580 
 2008-2009 28.372 
KTA Alicebourg Lanaken 2005-2006 18.400 
 2006-2007 16.008 
 2007-2008 14.094 
 2008-2009 12.464 
De Zonneweelde Lommel 2006-2007 5.394 
 2007-2008 4.872 
 2008-2009 4.756 
BuSO St-Jozef Overpelt 2006-2007 14.616 
 2007-2008 14.442 
 2008-2009 17.876 
BuSO De Wissel Genk 2006-2007 7.830 
 2007-2008 9.222 
 2008-2009 11.644 
BuSO Dilsen-Stokkem 2006-2007 14.616 
 2007-2008 14.616 
 2008-2009 17.056 
BuSO St-Jansberg Maaseik 2006-2007 32.364 
 2007-2008 34.800 
 2008-2009 33.948 
SSBOGO Tongeren 2006-2007 5.046 
 2007-2008 5.568 
 2008-2009 8.692 
Prov. BuSO-school Lommel 2006-2007 4.524 
 2007-2008 5.220 
 2008-2009 4.100 
St-Ferdinand Lummen 2006-2007 36.366 
 2007-2008 30.972 
 2008-2009 29.848 
VIBO St-Barbara Beringen 2006-2007 7.134 
 2007-2008 7.134  
 2008-2009 6.232 
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Biotechnicum Bocholt 2006-2007 15.312 
 2007-2008 13.224 
 2008-2009 15.908 
Prov. Inst. voor biotechnisch onderwijs 
Tongeren 

2006-2007 26.970 

 2007-2008 27.840 
 2008-2009 28.864 
St-Jozefsinstituut Genk 2006-2007 5.916 
 2007-2008 4.698 
 2008-2009 7.052 
BuSO De Regenboog St-Truiden 2006-2007 2.784 
 2007-2008 2.436 
 2008-2009 1.968 
OLV Sint-Truiden 2006-2007 21.924  
 2007-2008 20.532 
 2008-2009 18.696 
VTI Hasselt 2006-2007 2.958 
 2007-2008 3.480 
 2008-2009 2.460 
BuSO KIDS Hasselt 2008-2009 6.232 
BuSO De Richter Genk 2006-2007 7.830 
 2007-2008 9.570 
 2008-2009 10.496 
De Dageraad Kortessem 2006-2007 7.830 
 2007-2008 5.394 
 2008-2009 6.396 

 
b. Premie knelpuntberoepen 

 
School + gemeente Schooljaar Subsidiebedrag in EUR 
VTI Beringen 2006-2007 896 
 2007-2008 1.180 
St-Lutgardis TSO/BSO Beringen 2006-2007 3.360 
 2007-2008 472 
Sint-Augustinus Bree 2006-2007 9.184 
 2007-2008 9.912 
Prov. Sec. School Diepenbeek 2006-2007 pm
 2007-2008 2.596 
Inst. Maria Koningin Dilsen-Stokkem 2006-2007 2.688 
 2007-2008 2.596 
TI St-Lodewijk Genk 2006-2007 5.600 
 2007-2008 8.260 
Instituut Immaculata Genk 2006-2007 2.688 
 2007-2008 1.652 
TIHH Hasselt 2006-2007 pm
 2007-2008 944 
VTI Hasselt 2006-2007 pm
 2007-2008 10.620 
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St-Martinusscholen Herk-de-Stad 2006-2007 6.804  (horeca) 
7.168 

= 13.972 
 2007-2008 17.936 
Instituut H. Graf Kinrooi 2006-2007 1.120 
 2007-2008 2.596 
TI Sparrendal Lanaken 2006-2007 2.912 
 2007-2008 708 
St-Jansberg Maaseik 2006-2007 448
 2007-2008 944 
WICO Overpelt 2006-2007 pm
 2007-2008 2.832 
Technicum St-Truiden 2006-2007 896 
 2007-2008 2.360 
Mariaburcht Hasselt 2006-2007 7.168 
 2007-2008 3.540 
KA Maasmechelen 2006-2007 1.120 
 2007-2008 2.596 
KA Overpelt 2006-2007 3.584 
 2007-2008 472 
KTA St-Truiden 2006-2007 1.120 
 2007-2008 1.652 
KTA II Tongeren 2006-2007 pm
 2007-2008 3.304 
KTA II Villers Hasselt 2006-2007 3.584 
 2007-2008 7.080 
KTA III Hasselt 2006-2007 19.197  (horeca) 

23.072 
= 42.269 

 2007-2008 63.012 
Regina Mundi Genk 2006-2007 2.240 
 2007-2008 2.360 
St-Fransiscuscollege tso/bso Heusden-
Zolder 

2006-2007 2.688 

 2007-2008 4.012 
OLV2 St-Truiden 2006-2007 672 
 2007-2008 708 
Viio5 Tongeren 2006-2007 2.016 
 2007-2008 2.832 
WICO Lommel 2006-2007 4.928 
 2007-2008 2.124 
WICO Neerpelt 2006-2007 6.944 
 2007-2008 3.776 
BuSO De Richter Genk 2006-2007 6.048 
 2007-2008 472 
BuSO Zonneweelde Lommel 2006-2007 3.808 
 2007-2008 3.304 
Kon.Inst. voor Doven en 2006-2007 10.976 
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Spraakgestoorden Hasselt 
 2007-2008 3.304 
BuSO St-Elisabeth Peer 2006-2007 5.600 
 2007-2008 4.248 
BuSO Ter Engelen Maaseik 2006-2007 6.496 
 2007-2008 2.832 
VIBO St-Barbara Beringen 2006-2007 7.616 
 2007-2008 708 
BuSO De Regenboog St-Truiden 2006-2007 10.528 
 2007-2008 2.360 
PTS Maasmechelen 2006-2007 243  (horeca) 

+ 224 
= 467 

 2007-2008 
De Dageraad Kortessem 2006-2007 15.680 
 2007-2008 pm
KTA Alicebourg Lanaken 2006-2007 1.344 
 2007-2008 2.596 

 
c. Regionale Technologische Centra: 

 

Jaar Organisatie Project Soort activiteiten Overheidssteun 
in EUR 

2004 RTC Limburg 
(provinciaal) 

RTC Limburg 
beheersovereenkomst 
(provinciaal) 

Algemeen 
onderwijs-
arbeidsmarkt 

314.121  

          

2005 RTC Limburg 
(provinciaal) 

RTC Limburg 
beheersovereenkomst 
(provinciaal) 

Algemeen 
onderwijs-
arbeidsmarkt 

314.121  

    Projectsubsidie Segeswa   48.000  

    Projectsubsidie 
Warmtelabo Syntra   50.000  

          

2006 RTC Limburg 
(provinciaal) 

RTC Limburg 
beheersovereenkomst  

Algemeen 
onderwijs-
arbeidsmarkt 

314.121  

    Drukafwerkingslijn   35.305  

    Wellness, Wellbeing and 
anti-aging   36.420  

  VZW LOOA 
(provinciaal) Will's Kracht 

Arbeidsattitudeproje
ct voor leerlingen 
TSO/BSO 

146.000  

          

2007 RTC Limburg 
(provinciaal) 

Eerste projectfinanciering 
van Autoweb 

Specifiek project 
voor studiegebied 
Auto 

20.000 

    
Eerst projectfinanciering 
van Opleidingscentrum 
Lassen 

Specifiek project 
voor studiegebied 
elektriciteit-
mechanica 

50.000 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -243- 
 
 

 

    
Tweede 
projectfinanciering CNC 
Houtbewerking 

Specifiek project 
voor studiegebied 
Hout 

50.000 

    

Twee projectfinanciering 
Opleidingscentrum 
Kunststof -en 
Aluminiumschrijnwerkerij

Specifiek project 50.000 

    RTC Limburg 
beheersovereenkomst 

Algemeen 
onderwijs-
arbeidsmarkt 

403.478 

  VZW LOOA 
(provinciaal) Will's Kracht 

Arbeidsattitudeproje
ct voor leerlingen 
TSO/BSO 

132.060 

    

Communicatie met en 
informatie voor ouders 
over studiekeuze en 
schoolloopbaan  

  37.500 

    Horizontaal    75.000 

    Knappe koppen kiezen 
technisch    45.000 

  Stad Hasselt Leren thuis leren   99.000 

  Stadsbestuur 
Genk Driejarige eerstegraad   37.500 

         

  Ford (Genk) Automotive Netwerk 
Samenwerking 
automotive industrie 
met onderwijs 

15.400 

         

2008 RTC Limburg 
(provinciaal) 

RTC Limburg 
beheersovereenkomst 

Algemeen 
onderwijs-
arbeidsmarkt 

403.478 

  VZW LOOA 
(provinciaal) Will's Kracht 

Arbeidsattitudeproje
ct voor leerlingen 
TSO/BSO 

134.710 

  Gemeente 
Maasmechelen  Horizontaal  Taalproject 75.000 

  VZW LOOA 
(provinciaal) 

Communicatie met en 
informatie voor ouders 
over studiekeuze en 
schoolloopbaan  

  37.500 

    Leren thuis leren    99.000 

  Stadsbestuur 
Genk Driejarige eerstegraad   37.500 

         

2009 RTC Limburg 
(provinciaal) 

RTC Limburg 
beheersovereenkomst 

Algemeen 
onderwijs-
arbeidsmarkt 

403.478 

  

VZW LOOA 
(provinciaal) Will's Kracht 

Arbeidsatittudeproje
ct voor leerlingen 
TSO/BSO 73.700 

 
4. Schoolinfrastructuur 
 



-244-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

Voor het 'thema schoolgebouwen' vindt de Vlaamse volksvertegenwoordiger de volgende over-
zichten in de bijlage: 
 
1. Reguliere subsidiëring: de overzichtslijst bevat alle scholen uit Limburg waarvan het subsidie-

dossier werd afgesloten in de huidige legislatuur (maw. de subisidie volledig betaald). Van 
sommige dossiers werd de principiële beslissing reeds genomen tijdens de vorige legislatuur.  

 
2. De geselecteerde projecten voor het DBFM-project. Deze projecten zijn nog niet in uitvoering.  
 
3. De geselecteerde projecten om een school te bouwen volgens de passiefhuisstandaard. Deze 

projecten zijn nog niet in uitvoering 
 
5. Flankerend onderwijsbeleid Limburg: 

 
Sinds het schooljaar 2006-2007 krijgen alle centrumsteden projectsubsidies ter stimulering van 
hun lokaal flankerend onderwijsbeleid. Vanaf het daaropvolgende schooljaar 2007-2008 kunnen 
ook enkele niet centrumsteden genieten van deze steun. Een uitgebreide beschrijving van de 
projecten, de regelgeving en het beleid rond lokaal flankerend onderwijsbeleid vindt de Vlaams 
volksvertegenwoordiger op de website http://www.ond.vlaanderen.be/lokaalbeleid/.  
Hieronder vindt de Vlaams volksvertegenwoordiger een overzicht van de subsidies tijdens de 
huidige legislatuur aan projecten in Limburg:  
 
Stad  Periode  Projectnaam  Subsidiebedrag 

in EUR 
Genk  01/06/06 – 31/12/06 Lokaal onderwijsbeleid  58.333  
 01/01/07 – 31/08/07 Taaloffensief 51.500  
 Schooljaar 2007-2008 Taaloffensief 73.000  
 Schooljaar 2008-2009 Taaloffensief 35.349  
  Betrokken ouders, sterke 

ouders 
46.269  

Hasselt Schooljaar 2006-2007 Time-out /Time-in 47.500  
  Wonderwel 29.500  
 Schooljaar 2007-2008 Pitstop 39.000  
  Wonderwel 38.800  
 Schooljaar 2008-2009 Pitstop 40.000  
  Wonderwel 39.900  
Dilsen-Stokkem Schooljaar 2007-2008 Stapsteun 34.486  
 Schooljaar 2008-2009 Stapsteun 2 38.650  
Heusden-Zolder Schooljaar 2007-2008 Werken aan 

onderwijsstartkansen 
23.640  

 Schooljaar 2008-2009 Sleutels voor een sterke 
start 

40.000  

Houthalen-
Helchteren 

Schooljaar 2007-2008 Een sterk staaltje staal 40.000  

 Schooljaar 2008-2009 Een sterk staaltje staal 40.000  
Maasmechelen Schooljaar 2007-2008 Gelijke onderwijskansen 40.000  
 Schooljaar 2008-2009 Gelijkere opstapkansen 40.000  
Sint-Truiden Schooljaar 2007-2008 Een krachtige pedagogische 

omgeving 
25.000  

 Schooljaar 2008-2009 Nieuwe coaches en 40.000  
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supporters voor Sint-
Truiden 

Leopoldsburg Schooljaar 2007-2008 Blouki 30.000  
 

Eenmalige subsidie in 2007 ten bedrage van 6.250 euro aan het gemeentebestuur van Heusden-
Zolder voor het project ‘intergemeentelijk onderwijsbeleid uitbouwen’.  

 
6. Leerlingenvervoer (gewoon onderwijs) Limburg: 

 
Het pilootproject ‘Netoverstijgend leerlingenvervoer in het gewoon onderwijs’ is opgestart in het 
schooljaar 2006-2007. Op basis van de evaluatie van dit pilootproject is het concept ‘Duurzaam 
naar school’ ontwikkeld, de eerste projecten binnen dit concept zijn opgestart in het schooljaar 
2008-2009. Volgens het concept ‘Duurzaam naar school’ kunnen gemeenten zowel subsidies 
aanvragen voor een basisluik (stappen en trappen) als voor een optioneel luik (netoverstijgend 
leerlingenvervoer in het gewoon onderwijs).  
Op de website http://www.ond.vlaanderen.be/leerlingenvervoer/duurzaam/ vindt de Vlaams 
volksvertegenwoordiger een uitgebreide beschrijving van de projecten, de regelgeving en het 
beleid rond ‘Duurzaam naar school’  
Hieronder vindt de vraagsteller een overzicht van de subsidies tijdens de huidige legislatuur aan 
projecten in Limburg:  

 

Gemeente Periode  Projectnaam  Subsidiebedrag 
in EUR 

Alken Schooljaar 2008-2009 Basisluik 22.164  
Bree Schooljaar 2008-2009 Basisluik 24.122  
Diepenbeek Schooljaar 2008-2009 Basisluik 15.396  
Gingelom Schooljaar 2008-2009 Basisluik 15.096  
Hasselt Schooljaar 2008-2009 Basisluik 62.891  
Hechtel-Eksel Schooljaar 2008-2009 Basisluik 18.619  
Kortessem Schooljaar 2008-2009 Basisluik 13.130  
Lommel Schooljaar 2008-2009 Basisluik 38.781  
Lummen Schooljaar 2008-2009 Basisluik 23.400  
Maasmechelen Schooljaar 2008-2009 Basisluik 45.024  
Peer Schooljaar 2008-2009 Basisluik 27.257  
Tessenderlo Schooljaar 2008-2009 Basisluik 25.148  
Wellen Schooljaar 2008-2009 Basisluik 5.867  

 
7. Time-out: 

 
Time-out kende eerst een experimentele fase die liep in de schooljaren 2004-2005 en 2005-2006. 
In deze periode werden vier projecten gesubsidieerd, maar geen uit de provincie Limburg.. Vanaf 
het schooljaar 2006-2007 werd Time-out verankerd over heel Vlaanderen en vanaf dat schooljaar 
wordt Time-out geregeld bij het decreet van 22 juni 2007 betreffende het onderwijs XVII, 
inzonderheid op art. X.3.  Dit decreet bepaalt dat de Vlaamse Regering een subsidie kan verlenen 
aan organisaties die door middel van een Time-outprogramma opvang en begeleiding bieden aan 
leerlingen die omwille van verschillende redenen tijdelijk uit het onderwijs worden gehaald met de 
bedoeling hen nadien opnieuw in het onderwijs op te nemen. Per schooljaar wordt er een Besluit 
van de Vlaamse Regering opgemaakt waarin de organisaties opgenomen zijn die subsidies 
ontvangen om langdurige en/of kortdurende time-outbegeleidingen uit te voeren, alsook de grootte 
van het subsidiebedrag. Verder bepaalt dit Besluit de doelstellingen, uitbetalingsvoorwaarden ed. 
per soort van Time-out. De afgelopen 2 schooljaren en ook het huidige schooljaar worden 6 
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langdurige Time-outprojecten en 14 korte Time-out projecten gesubsidieerd. In Limburg wordt er 
1 langdurig en 1 kortdurend Time-outpoject gesubsidieerd. 
 
Het Time-outprogramma bestaat uit individuele– en groepsactiviteiten. De gehanteerde 
methodieken variëren per project.  
In de langdurige Time-out worden jongeren voor minimum twee weken tot maximum zes weken 
begeleid. In de kortdurende Time-out worden jongeren vijf dagen tot maximum twee weken 
begeleid.  
De doelgroepleerlingen van zowel langdurige als kortdurende Time-out zijn leerlingen tussen 
twaalf en achttien jaar die zijn ingeschreven in het gewoon of buitengewoon voltijds of deeltijds 
secundair onderwijs, de erkende vormingen of de leertijd. Uitzonderlijk is een uitbreiding tot 
eenentwintig jaar mogelijk. 
 
De doelstellingen zijn vierledig: 
1. schooluitval voorkomen 
2. de gedragsproblematiek reduceren en de probleemsituatie neutraliseren een buffer vormen om 

te voorkomen dat de leerling terechtkomt in zwaardere vormen van hulpverlening 
3. het schoolteam versterken in het voorkomen van en omgaan met een dergelijke problematiek. 
 
Voor het werkingsgebied provincie Limburg ontvangt Arktos Limburg subsidies voor de 
langdurige en de kortdurende Time-outprojecten. (zie tabel) 
 

Provincie Korte/lange 
Time-out 

Naam 
Organisatie

Project Regio Schooljaar Subsidiebedrag 
in EUR 

Limburg Lange VZW 
Arktos 
Limburg 

Time-out 
lang 
programma 

Limburg 1/09/2006-
31/08/2007 

90.000   

    
 

1/09/2007-
31/08/2008 91.013   

   
   

1/09/2008-
31/08/2009 92.378   

Limburg Korte VZW 
Arktos 
Limburg 

Time-out 
kort 
programma  Limburg 

1/09/2006-
31/08/2007 100.000  

   
  

1/09/2007-
31/08/2008 101.125  

   
  

1/09/2008-
31/08/2009 102.642  

 
Op de website: http://www.ond.vlaanderen.be/leerplicht/actoren/time-out/projecten.htm kan de vraagsteller 
meer informatie vinden over alle Time-out projecten in gans Vlaanderen gesubsi-dieerd door de 
Vlaamse Regering  

 
8. Dynamo²: 
 

Binnen het Agentschap voor Onderwijscommunicatie ondersteunt CANON Cultuurcel vakover-
schrijdende schoolprojecten binnen het initiatief DynaMo². Deze subsidielijn stelt scholen in staat 
om op maat van hun leerlingen projectactiviteiten te co-financieren. Na een screening door een 
professionele jury worden bedragen toegekend per project. Het gaat om bedragen variërend van 
maximaal 1250 euro tot 2000 euro per project, afhankelijk van het jaar waarin ze plaatsvonden.  
De werkvelden waarbinnen werd ingediend spoorden met de gangbare educaties: bedrijvige 
school, groene school, gezonde school, democratische school en tot slot muzisch-creatieve school.  
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Totalen voor Limburg:  

  
04/05: 20.175 EUR 
  
05/06: 15.100 EUR 
  
06/07: 21.189 EUR 
  
07/08: 28.675 EUR 
  
08/09: 16.895 EUR (gereserveerd budget; projecten lopen nog) 
  
Totaal over de 5 schooljaren: 102.034 EUR 

  
9. Hoger onderwijs  
 

In het kader van de uitvoering van het Limburgplan werden volgende subsidies toegekend: 
 

a. subsidie aan de vzw Limburgs Overlegplatform Onderwijs (LOOA) voor het project “Zorg 
met accent op ouderen: afstemming stages secundair onderwijs - sector”. Door een betere 
afstemming tussen het onderwijs en de sector van de ouderenzorg wenst het project bij te 
dragen tot een toenemende instroom van kandidaat ouderenzorgers en tot een kleiner verloop 
binnen de beroepssector ouderenzorg: 
1ste projectjaar 2007-2008: 46.620,00 euro  
2de projectjaar 2008-2009: 48.951,00 euro 

 
b. subsidie aan het Expertisecentrum Ouderzorg Limburg (ECOL) voor het project “VTO – 

Ouderenzorg Zorg voor ouderen: ieders zorg”. Dit project beoogt het ontwikkelen van een 
intentieverklaring en inspirerende brochure rond ouderenzorg en de professionalisering van 
zorgverleners via het aanbieden van gerichte vormingen op maat. 
ECOL is een samenwerkingsverband tussen de Katholieke Hogeschool Limburg, de 
Provinciale Hogeschool Limburg, de XIOS Hogeschool Limburg en de secundaire scholen 
verpleging en verzorging, vertegenwoordigd door de vzw Limburgs Overlegplatform 
Onderwijs: 
1ste projectjaar 2007-2008: 182.950,00 euro  
2de projectjaar 2008-2009: 123.275,00 euro 

 
c. subsidie aan de Provinciale Hogeschool Limburg voor de opstart van een professioneel 

gerichte bacheloropleiding in de pop- en rockmuziek. De subsidie is een bijdrage in de kosten 
van de voorbereiding en de implementatie van de drie bachelorjaren van het opleidings-
onderdeel pop en rock. 
Voor de opstart van deze nieuwe opleiding is een bedrag van 2.250.000,00 euro toegekend.  

 
Werk 
 
Voor wat het beleidsdomein Werk en Sociale Economie betreft vindt u in bijlage een overzicht van de 
projecten die in Limburg ondersteund werden en/of worden. 
Er is een onderscheid gemaakt tussen projecten ikv EAD, de GESCO projecten, de werkervarings-
projecten, de subsidies ikv Syntra en de VDAB- projecten.  
 
BIJLAGEN  
 
1. Reguliere subsidiëring. 
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2. De geselecteerde projecten voor het DBFM-project.  
3. De geselecteerde projecten om een school te bouwen volgens de passiefhuisstandaard 
4. Overzicht projecten Werk 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/222/antw.222.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/222/antw.222.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/222/antw.222.bijl.003.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/222/antw.222.bijl.004.xls 

 
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -249- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 223 
van 9 maart 2009 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Jeugdwerkloosheid   -   Maatregelen 
 
Het was te verwachten dat de wereldwijde economische crisis ook zou toeslaan in Vlaanderen. Als 
open economie zijn we enorm afhankelijk van de economische toestand wereldwijd.   
 
Door deze economische crisis is de werkloosheid in Vlaanderen voor het eerst in jaren dan ook 
opnieuw gestegen. Eind februari telde de VDAB 189.226 volledig uitkeringsgerechtigde werklozen. 
Dat zijn er 25.044 of 15,3 procent meer dan in februari vorig jaar. 
 
Wat echter opvalt, is dat vooral de jongeren de rekening gepresenteerd krijgen van deze crisis. De 
jeugdwerkloosheid is dan ook veel sterker gestegen dan de algemene werkloosheid. Het aantal jonge 
werklozen (-25 jaar) ligt nu 31,2 procent hoger dan een jaar geleden. Bij 50-plussers is de toename 
beperkt tot amper 5 procent.  Ook mannen worden vlugger afgedankt dan vrouwen tijdens deze crisis. 
Het feit dat vooral in de industrie de crisis hard toeslaat, waar veel mannen werken, is hiervoor een 
mogelijke verklaring. 
 
Een ander element dat vandaag opduikt, is dat een hogere opleiding niet helpt om een job te houden of 
te krijgen. Het zijn vandaag vooral degenen met een diploma hoger onderwijs of universiteit die 
moeilijk aan een job geraken of worden ontslagen. De cijfers spreken voor zich. Het aantal werklozen 
met een lager diploma is het voorbije jaar met 13,1 procent toegenomen. Bij degenen met een 
universitair diploma is de werkloosheid met meer dan 21 procent toegenomen. 
 
Overweegt de minister extra maatregelen om de toenemende jeugdwerkloosheid aan te pakken? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 223 van 9 maart 2009 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Traditioneel gaan periodes van economische crisis gepaard met een toename van de 
jeugdwerkloosheid. In een dergelijke periode is het voor schoolverlaters bijvoorbeeld moeilijker om 
een eerste job te vinden. Wanneer ondernemingen mensen ontslaan, zijn dat vaak tijdelijke 
werknemers (bij de uitzendkrachten zijn jongeren oververtegenwoordigd) en recent aangeworven 
werknemers (proportioneel ook meer jongeren). Hetzelfde geldt wanneer bedrijven een 
aanwervingsstop aankondigen.  
 
De stijging van het aantal niet-werkende werkzoekende hooggeschoolde jongeren kan hier eveneens 
door verklaard worden. Toch is hun aandeel in de jeugdwerkloosheid (± 8,7%) eind februari 2009 
lager dan in de periode van februari 1999 tot en met februari 2007 (februari 1999: ± 10,2%; februari 
2000: ± 9,3%; februari 2001: ± 10,5%; februari 2002: ± 9,5%; februari 2003: ± 10,3%; februari 2004: 
± 13,7%; februari 2005: ± 11,9%; februari 2006: ± 10,0%; februari 2007: ± 9,7%). Bij een heropleving 
van de conjunctuur zijn jongeren ook de eersten die daarvan de effecten voelen. 
 
Inzake de aanpak van de jeugdwerkloosheid hebben we met zoeken en tasten ervaring opgedaan met 
de 13 steden en gemeenten waar we een intensieve benadering hebben uitgetest ten aanzien van de 
laaggeschoolde jeugdwerkloosheid. We hebben daar zaken uit geleerd. Wat we daaruit geleerd 
hebben, proberen we nu te veralgemenen in het jeugdwerkplan voor heel Vlaanderen. 
 
We beschikken nu voor de periode van januari 2008 tot en met oktober 2008 over een goed 
onderbouwde evaluatie van het jeugdwerkplan. In de plenaire vergadering van 11 maart 2009 heb ik in 
antwoord op een vraag van de heer Van Malderen verwezen naar de evaluatie door de VDAB, zowel 
voor wat de aantallen als de kwaliteit van het werk betreft. Ik heb toen een aantal gegevens 
bekendgemaakt met betrekking tot kwaliteit - positieve beoordelingen van een aantal functionerings-
aspecten -, en kwantiteit - de uitstroomgegevens -, die eigenlijk wel goed zijn. Ik heb er toen meteen 
aan toegevoegd dat die gegevens dateren van vóór de periode waarin de crisis zo hard toesloeg. 
 
Op 19 maart 2009 werd een studie bekendgemaakt die op initiatief van de Koning Boudewijnstichting 
tot stand is gekomen. Het gaat over de aanpak van de hardnekkige jeugdwerkloosheid in de drie 
Belgische gewesten. Het is een interessant en kwalitatief onderzoek. Daaruit blijkt onder meer dat er 
begrip is ontstaan bij de publieke opinie, maar ook bij de betrokken jongeren, over het feit dat er een 
evenwicht moet bestaan tussen rechten en plichten. Er zijn bedenkingen bij de betrokken jongeren 
over de manier waarop de VDAB communiceert, bijvoorbeeld bij de eerste uitnodiging. Ik heb de 
VDAB daarvan op de hoogte gebracht, maar reeds in de loop van 2008 startte de VDAB met een meer 
laagdrempelige en een meer op de leefwereld van jongeren afgestemde communicatie. In de studie 
worden ook aanbevelingen gedaan. We hebben dus heel wat materiaal dat ons toelaat om kwalitatief 
en kwantitatief te beoordelen wat we doen inzake jeugdwerkloosheid. 
 
Op een moment van snel toeslaande economische crisis verandert de situatie inderdaad van karakter. 
We krijgen een ander soort argumenten om toch zeer intensief te blijven werken aan bemiddeling. 
Vandaag is het vanuit een soort moreel oogpunt bijzonder jammer als een vacature niet ingevuld raakt. 
Op een ogenblik dat de recessie zwaar toeslaat, is een dergelijke intense doelgroepgerichte aanpak 
zoals in het jeugdwerkplan broodnodig. Op een aantal punten moet die aanpak zelfs nog worden 
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versterkt. Er zijn geen grote bijsturingen nodig, precies omdat uit de tussentijdse evaluatie van het 
jeugdwerkplan blijkt dat de VDAB zijn job vrij behoorlijk doet en omdat de kern van de benadering is 
dat we maatwerk leveren. Maatwerk betekent dat er rekening wordt gehouden met de context. 
 
Een van de vernieuwingen was niet langer te begeleiden om te begeleiden. Vroeger zijn we daar wel 
eens mee bezig geweest. We confronteren jongeren nu heel snel met de realiteit van de arbeidsmarkt. 
Vandaag is dat een arbeidsmarkt in laagconjunctuur. Als men nu dus jongeren bij elkaar brengt, 
bijvoorbeeld in vacatureclubs, dan vertrekt men vanuit dat gegeven. Aangezien er minder vacatures 
zijn, zal er wellicht meer tijd worden besteed aan de compententies van de werkzoekenden. Ik denk 
echter dat de architectuur van ons jeugdplan die flexibiliteit toelaat. De consulenten hebben die ruimte 
precies omdat het om maatwerk gaat. 
 
Noot: correctie bepaalde cijfers in vraag: 
 
1. Eind februari telde de VDAB 189.226 niet-werkende werkzoekenden (i.p.v. volledig 

uitkeringsgerechtigde werklozen); 
2. U stelt dat bij degenen met een universitair diploma de werkloosheid met 21% is toegenomen. Het 

is mij onduidelijk op welke bron u zich daarbij baseert. De VDAB hanteert overigens een andere 
indeling: 

 
 Totaal februari 2008 Totaal februari 2009 Toename 
Professionele bachelor 
(hogescholenonderwijs) 

12.329 14.269 ± 15,7%

Academische bachelor 
(hogescholen- en 
universitair onderwijs) 

236 572 ± 142,4%

Master 
(hogescholen- en 
universitair onderwijs) 

9.376 10.838 ± 15,6%

Hooggeschoold (totaal) 21.941 25.679 ± 17,0%
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 224 
van 9 maart 2009 
van JAN LAURYS 
 
 
 
Vacaturestatistieken   -   Regionaal luik 
 
Op een schriftelijke vraag in de Kamer van Volksvertegenwoordigers over vacaturestatistieken 
antwoordde de federale minister voor Ondernemen en Vereenvoudigen op 20 februari 2009 : 
 
“Om de ondernemingen geen bijkomende enquêtelast op te leggen berekent de Algemene Directie 
Statistiek en Economische Informatie (ADSEI) van de FOD Economie momenteel een vacatureratio 
op basis van administratieve bronnen. De gegevens van de gewestelijke bemiddelingsdiensten vormen 
daarbij de belangrijkste bron, maar niet de enige. Zo wordt ondermeer ook gebruik gemaakt van de 
RSZ-cijfers over het aantal indiensttredingen op de arbeidsmarkt. De basisredenering van de 
methodologie is dat de werkaanbiedingen van de regionale bemiddelingsdiensten wel de evolutie van 
het aantal werkaanbiedingen correct weergeven, maar niet de hoogte van het aantal werkaanbiedingen 
(door gebrek aan representativiteit). De RSZ-cijfers over het aantal indiensttredingen geven dan weer 
wel een representatief beeld. Door een link te leggen tussen het aantal (ontvangen) vacatures en het 
aantal indiensttredingen op de arbeidsmarkt kan een extrapolatiefactor berekend worden, die 
vervolgens wordt toegepast op het aantal openstaande werkaanbiedingen.  
Via Eurostat wordt sinds 2007 voor België een vacatureratio gepubliceerd volgens economische 
activiteit (14 categorieën). De vacatureratio vormt de verhouding tussen het aantal vacatures en de som 
van het aantal arbeidsplaatsen”. 
 
Op Belgische websites is bij mijn weten deze nieuwe statistiek niet terug te vinden, ook niet op die 
van het Steunpunt WSE (Werken Sociale Economie). 
 
1. Bestaat er een regionaal luik m.b.t. deze nieuwe vacaturestatistieken? Wordt dat voorzien? 
 
2. Hoe wordt de statistische waarde van de “vacatureratio” beoordeeld? Hoe worden de 

dubbeltellingen die in de VDAB-statistieken voorkomen, uitgezuiverd? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 224 van 9 maart 2009 
van JAN LAURYS 
 
 
 
1. Momenteel bestaat er geen regionaal luik aangaande de door de FOD Economie berekende 

vacatureratio.  
 

Binnen Synerjob1 bestaat er een werkgroep "Transparantie van de vacaturemarkt" met vertegen-
woordigers van de studiediensten van VDAB, Actiris, Forem en Adg, die zich met dezelfde 
materie bezighoudt. Deze werkgroep heeft reeds contacten gehad met de FOD Economie 
(Algemene Directie Statistiek en Economische Informatie) om na te gaan op welke manier de 
FOD Economie de door haar gehanteerde methodologie verder verfijnt en in welke mate er in de 
nabije toekomst kan worden samengewerkt.  
 
Het Departement WSE (ism Steunpunt WSE) berekent en publiceert in de Vlaamse 
arbeidsrekening (http://www.werk.be/c-en-o/cijfers/arbeidsrekening/) een Vlaamse vacatureratio 
tot op gemeentelijk niveau op basis van de vacaturegegevens van de VDAB en de WSE-raming 
van het totaal aantal loontrekkende jobs. Het betreft de openstaande VDAB-vacatures uit het 
Normaal Economisch Circuit zonder interim, uitgezonderd de vacatures van buiten Vlaanderen. 
Voor het jaar 2006 bedraagt de vacatureratio voor het Vlaams Gewest gemiddeld 1,6%. Deze 
vacaturegraad geeft aan welk aandeel van de (loontrekkende) vraagzijde openstaat. Voorlopig 
wordt deze vacaturegraad in de Vlaamse arbeidsrekening niet naar sector berekend.  
 
Deze vacaturegraad wordt als volgt berekend:  
 
vacaturegraad = [(aantal openstaande VDAB-vacatures / (aantal openstaande VDAB-vacatures + 
aantal loontrekkende jobs)] * 100 
 
De jobs omvatten de loontrekkende jobs gekend bij RSZ en RSZPPO (bron: RSZ gedecen-
traliseerde statistiek) + de studenten gekend bij RSZ en RSZPPO + de PWA-werknemers. 
 

2. Bij de beoordeling van de statistische waarde van de door de FOD Economie gehanteerde 
methodologie spelen uiteraard de beperkingen en problemen die voortkomen uit het gebruik van 
de vacaturestatistieken van de gewestelijke bemiddelingsdiensten. Deze zijn mijn inziens nog 
steeds onvoldoende (transparant) op elkaar afgestemd.  
 
Een belangrijk aandachtspunt betreft mogelijke dubbeltellingen. Deze kunnen zowel intra-
gewestelijk zijn, alsook inter-gewestelijk. In het laatste geval gaat het om vacatures die geteld 
worden bij meerdere bemiddelingsdiensten. Sinds 2006 bestaat er een systematische uitwisseling 
van bepaalde vacatures tussen de VDAB, FOREM en Actiris. De exacte aantallen zijn ons echter 
onbekend. Wat de intra-gewestelijke dubbeltellingen betreft is VDAB in de loop van 2008 
begonnen met de uitzuivering van deze dubbeltellingen in hun databestanden.  
 
Uitzuivering dubbeltellingen door VDAB: 

                                                      
1 VDAB, Le FOREM, ACTIRIS, ADG en Bruxelles Formation richtten de vzw Synerjob op. De gewestelijke  
diensten willen via deze vzw de knelpunten op de verschillende arbeidsmarkten beter aanpakken.  
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Om de kwaliteit te verbeteren van de vacatures werd een actieplan uitgetekend op basis van 
interne kwaliteitscontroles met de focus op het detecteren van dubbele vacatures gepubliceerd 
door eenzelfde bedrijf en via verschillende intermediairen: 
 
- Er werden kwaliteitsrichtlijnen voor vacatures opgesteld; raadpleegbaar op: 
 http://vdab.be/werkaanbieden/rechten.shtml. 
 
- Opleiden van uitzendconsulenten in de regio. 
 
- Ontwikkelen van een e-cursus "Hoe maak ik o.m. met het oog op een goede matching met 

werkzoekenden een kwalitatieve vacature op?" 
 
- Permanente screening van de vacatures. 
 
De huidige uitzuivering en controles gebeuren onder meer op basis van steekproeven, 
maandelijkse controles op de vacaturedatabank en gerichte acties naar de bedrijven toe die veel 
dubbels publiceren. 
 
Naast het hierboven beschreven probleem van de dubbeltellingen, stel ik mij ook de vraag naar de 
representativiteit van de betrokken administratieve gegevens, zowel wat het aantal 
werkaanbiedingen betreft als de evolutie ervan. Immers, een stijging of daling van het aantal bij 
VDAB, Actiris of FOREM vacatures wijst niet noodzakelijk op een effectieve groei of krimp van 
de vacaturemarkt maar kan (deels) een gevolg zijn van een wijzigend marktaandeel van de 
gewestelijke bemiddelingsdienst(en). Indien de vergelijking tussen de gewesten gemaakt wordt 
zou idealiter dus ook gecorrigeerd moeten worden voor het verschil in marktaandeel tussen de 
gewestelijke bemiddelingsdiensten. 
 
Deze en andere bekommernissen kwamen uitgebreid aan bod op het open seminarie “vacature-
statistieken”, georganiseerd door het Departement Werk en Sociale Economie op 13 juni 2008, 
waarbij zowel de gewestelijke bemiddelingsdiensten als de FOD Economie vertegenwoordigd 
waren. De FOD Economie verdedigde ook hier haar keuze niet over te gaan tot een enquêtering 
met het argument dat dit de administratieve last voor bedrijven zou vergroten. Er zou ook verder 
gewerkt worden aan de verfijning en toetsing van de vacatureratio zoals deze vandaag berekend en 
gerapporteerd wordt door de FOD Economie.  
 
Er bestaat mijn inziens echter tot op vandaag nog steeds een belangrijke lacune in Vlaanderen en 
België om de evolutie van de vacaturemarkt adequaat in kaart te kunnen brengen in intergewes-
telijk, internationaal en sectoraal perspectief. Om deze lacune te verhelpen is een periodieke 
enquêtering bij bedrijven in de drie gewesten aangewezen. Dit is trouwens ook wat de Europese 
verordening inzake de verplichte rapportering van een betrouwbare indicator voor de 
vacaturemarkt vooropstelt, en tevens de wijze waarop alle Europese lidstaten deze verordening 
uitvoeren, een enkele uitzondering (i.c. België en Luxemburg) niet te na gesproken.  
Een te grote bijkomende administratieve belasting van de betrokken bedrijven zou hierbij 
vermeden kunnen worden door een specifieke vraag of vraagmodule aan bestaande enquêtes toe te 
voegen. Een goede samenwerking tussen de FOD Economie, de Nationale Bank en de 
Gewestelijke diensten bevoegd voor arbeidsbemiddeling zou hier een uitkomst kunnen bieden.  
 
Ik zal dan ook aan de Vlaamse vertegenwoordiging in de Hoge Raad voor de Statistiek vragen om 
de regionale verdeling van de vacatureratio en de wijze waarop België uitvoering geeft aan de 
betrokken Europese verordening op de agenda te plaatsen van de Hoge Raad voor de Statistiek . 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 225 
van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Interregionale arbeidsmobiliteit   -   Initiatieven De Lijn-MIVB 
 
Brussel heeft een hoog werkloosheidspercentage, terwijl er een grote vraag is naar (ook ongeschoolde) 
arbeidskrachten in de Vlaamse Rand.  
 
Een van de problemen om de Brusselse werklozen naar de Vlaamse Rand te “lokken”, is dat 
sommigen onder hen zich moeilijk kunnen verplaatsen naar de Rand (het zgn. “mobiliteitsvraagstuk”). 
 
Hiervoor zijn er mobiliteitsplannen opgesteld en wordt er een betere samenwerking ter zake tussen De 
Lijn en de MIVB vooropgesteld. Op de vraag om uitleg van collega Fournier (nr. 527, Handelingen 
C109 – OPE10 – 27 januari 2009, blz. 12 e.v.) over de grensoverschrijdende buslijnen van de Waalse 
vervoermaatschappij TEC, heeft minister Van Brempt onder meer geantwoord: “Naast nieuwe 
interregionale openbaarvervoerverbindingen met het Brusselse Hoofdstedelijke gewest, werden ook 
proefprojecten naar voren geschoven voor interregionale openbaarvervoerlijnen tussen Vlaanderen en 
Wallonië.” 
 
1. Kan de minister deze nieuwe interregionale openbaarvervoerverbindingen met het Brusselse 

Hoofdstedelijke gewest toelichten? Waar worden deze lijnen geëxploiteerd? Welke zones worden 
hiermee bediend? Sinds wanneer zijn ze in gebruik? Kan de minister meedelen hoeveel personen 
gebruik maken van elke verbinding apart? 

 
2. Kan de minister kort de oude interregionale verbindingen toelichten? Sinds wanneer zijn deze in 

gebruik?  
 
3. Kan de ministerde werkverdeling en -afspraken tussen de MIVB en De Lijn toelichten voor deze 

nieuwe lijnen? Verschilt deze met de oude lijnen? Welke knelpunten dienen er nog opgelost te 
worden? 

 
4. Kan de minister ook de financiële afspraken toelichten? Hoe is de kostenverdeling tussen de beide 

maatschappijen en/of de ministers van Mobiliteit?  
 
5. Dragen de ministers van Werk financieel bij tot deze lijnen? Op welke andere manieren wordt 

hiervoor samengewerkt met het beleidsdomein Werk (zowel van het Vlaams Gewest als met het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest)?  

 
6. In hoeverre zijn de VDAB en Actiris betrokken geweest bij de totstandkoming van deze 

verbindingen?  
 

Zijn er ook andere partners bij betrokken geweest? 
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7. Wanneer wordt er een evaluatie voorzien van deze lijnen? Hoe zal deze evaluatie gebeuren? Op 

basis van welke criteria wordt beslist om verder te gaan en eventueel nieuwe verbindingen uit te 
baten? 

 
8. Hoe is de communicatie gebeurd naar potentiële werkzoekenden en bedrijven? Werd er een 

gezamenlijke campagne (tussen MIVB en De Lijn) opgezet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 225) en Van Brempt (nr. 

198). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 225 van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
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Vraag nr. 226 
van 10 maart 2009 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
VDAB  -  Informatieverstrekking aan werkzoekenden 
 
In zijn jongste jaarverslag heeft de Ombudsdienst van de Vlaamse Gemeenschap gesteld dat er op een 
eenduidige manier moet worden gewezen op de rechten en plichten van de werkzoekenden. 
 
Vermits de vakbonden dicht bij de werklozen staan, zouden ook zij hun steentje kunnen bijdragen in 
deze taak. De meeste werkzoekenden zijn immers aangesloten bij een vakbond wiens 
uitbetalingsinstelling de werkloosheidsvergoedingen uitkeert en ze hebben daar ook goede contacten. 
 
1. Zal de minister gevolg geven aan de opmerking van de Ombudsdienst en een initiatief nemen om 

de VDAB in overleg met de vakbonden een uniforme regeling te laten uitwerken om werklozen 
eenduidig te informeren over hun rechten en plichten? 

 
2. Heeft de minister via de Ombudsdienst of andere kanalen klachten opgevangen over eventuele 

tegenstrijdige informatie die werklozen ontvangen vanwege de VDAB enerzijds en de vakbonden 
anderzijds waardoor er mogelijke misvattingen ontstaan? 

 
3. Welke andere voorvallen zijn de oorzaak van de aanbeveling van de Ombudsdienst om werklozen 

op een eenduidige manier op hun rechten en plichten te wijzen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 226 van 10 maart 2009 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
1. De VDAB ontving in 2008 slechts één dossiergebonden aanbeveling rond dit thema van de 

Vlaamse Ombudsdienst. Die aanbeveling luidde als volgt: “VDAB moet er op toezien dat zijn 
medewerkers steeds correcte informatie verstrekken over de rechten en plichten van de 
werkzoekenden.” Aan de Vlaamse Ombudsdienst werd geantwoord dat VDAB haar medewerkers 
en de werkzoekenden via verschillende kanalen op de hoogte brengt van de juiste informatie over 
de rechten en plichten van de werkzoekenden. De consulenten worden op de hoogte gebracht via 
opleidingen, vergaderingen, e-mailverkeer…en vinden de informatie terug in de onderrichtingen 
op het intranet. Zij kunnen ook altijd beroep doen op regionale of centrale experts. Werkzoeken-
den kunnen informatie met betrekking tot hun rechten en plichten krijgen bij de consulenten (in de 
werkwinkel, via de servicelijn…), via brochures en via de VDAB-website. 
De VDAB is niet op de hoogte van het feit dat de informatie die de vakbonden aan werkzoeken-
den geven over hun rechten en plichten niet overeen zou stemmen met de informatie die de VDAB 
geeft. Momenteel werd er dus geen initiatief genomen om dit verder af te stemmen in overleg met 
de vakbonden. 
 

2. Er zijn geen klachten geweest over tegenstrijdige informatie vanwege de VDAB enerzijds en de 
vakbonden anderzijds, noch in het eerstelijnsklachtenmanagement van de VDAB, noch in het 
tweedelijnsklachtenmanagement via de Vlaamse Ombudsdienst. 

 
3. De aanbeveling van de Vlaamse Ombudsdienst is volgens de VDAB enkel gebaseerd op het 

dossier op basis waarvan het hierboven vermelde antwoord werd geformuleerd. De VDAB heeft 
geen weet van andere voorvallen. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -263- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 227 
van 10 maart 2009 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
VDAB    -   Personeelsformatie 
 
De VDAB is de belangrijkste actor inzake arbeidsbemiddeling. 
 
Gezien het stijgend belang van de activering van werkzoekenden heeft de Vlaamse Regering steevast 
meer middelen en mensen toegekend aan de VDAB om zijn taak naar behoren te kunnen vervullen. 
 
1. Graag kreeg ik van de minister een overzicht van de totale personeelsevolutie én de totale 

personeelskosten, opgedeeld per jaar, volgens geslacht en voltijds of deeltijds werkregime, binnen 
de VDAB voor de periode 2004-2008? 

 
2. Hoeveel van deze mensen waren in de periode 2004-2008 jaarlijks bezig met: 

 
a) algemene arbeidsbemiddeling; 

 
b) arbeidsbemiddeling voor kansengroepen; 

 
c) beroepsopleiding; 

 
d) specifieke tewerkstellingsprogramma’s? 

 
3. Welke concrete capaciteitsverschuivingen werden inzake personeelssterkte doorgevoerd tussen de 

verschillende opdrachten binnen de VDAB? 
 
4. Hoe evolueerde de personeelssterkte van de VDAB in de periode 2004-2008 jaarlijks: 
 

a) binnen het centraal bestuur in Brussel; 
 

b) binnen de verschillende buitendiensten? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 227 van 10 maart 2009 
van LOUIS BRIL 
 
 
1.  
 

 2004 2005 2006 2007 2008 
TOTAAL EURO (in miljoen €) 170.590 183.026 190.271 200.519 209.118 

TOTAAL VTE 4.001 4.073 4.231 4.321 4.263 
 

 2004 2005 2006 2007 2008 
TOTAAL MANNEN (koppen) 1633 1613 1614 1643 1603 
TOTAAL VROUWEN (koppen) 3050 3128 3281 3424 3411 
TOTAAL KOPPEN 4683 4741 4895 5067 5014 

 
 2004 2005 2006 2007 2008 
TOTAAL VOLTIJDS (koppen) 3475 3442 3535 3496 3298 
TOTAAL DEELTIJDS (koppen) 1208 1299 1360 1571 1716 

 
2.  
 

 2004 2005 2006 2007 2008 
Bemiddeling (VTE) 1.353 1.466 1.620 1.792 1.813 
Opleiding (VTE) 1.268 1.345 1.414 1.431 1.398 
Tewerkstellingsprogramma's (VTE) 135 128 110 96 69 

 
Er zijn geen detailgegevens over wie voor welke doelgroep werkt. De meeste consulenten werken 
met een mix van doelgroepen.  

 
3. De voornaamste capaciteitsverschuivingen inzake personeelssterkte werden doorgevoerd wegens 

de toename van het belang van de arbeidsbemiddeling en de focus op kansengroepen in de 
trajectbegeleiding en bij de competentiecentra. 

 
4. 
 

 2004 2005 2006 2007 2008
TOTAAL CENTRAAL (koppen) 829 858 854 878 867
TOTAAL BUITENDIENSTEN (koppen) 3854 3883 4041 4189 4147
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Vraag nr. 228 
van 11 maart 2009 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
VDAB   -   Begeleiding 50-plussers 
 
Reeds vaker konden we vernemen dat de vrijwillige aanpak van de werkloze 50-plussers in de 
trajectwerking van de VDAB weinig resultaten boekt. Vooral de doorstroom naar 50+ clubs vanuit de 
vakbonden bleef in 2007 met 3 % dramatisch laag. Een akkoord in het kader van Vesoc heeft hieraan 
trachten te remediëren. 
 
1. a) Hoeveel 50-plussers kwamen in 2008 bij de VDAB terecht voor informatie? 

 
b) Hoeveel van deze 50-plussers stroomden door naar de 50+ club? 

 
2. a) Hoeveel 50-plussers kwamen in 2008 bij de vakbonden terecht voor informatie? 

 
b) Hoeveel van deze 50-plussers stroomden door naar de 50+ club? 

 
3. Hoeveel transmissies werden door de VDAB doorgestuurd naar de RVA inzake 50-plussers die 

geen gevolg gaven aan de infosessies van de VDAB inzake activering? 
 
4. Hoeveel tewerkstellingspremies voor 50-plussers werden in 2008 respectievelijk aangevraagd, 

toegekend en geweigerd? 
 
5. In hoeverre is de impact van het recentste Vesoc-akkoord inzake de activering van 50-plussers 

reeds voelbaar? 
 
6. a) Geeft de federale RVA effectief gevolg aan de transmissies van werkonwillige 50-plussers,  

     aangezien de verstrenging van de activering van 50-plussers vooralsnog enkel in het Vlaams 
     Gewest is beslist? 

 
b) Betekent het met andere woorden dat Vlaamse oudere werkzoekenden momenteel strenger  
     worden behandeld door de RVA dan Brusselse of Waalse oudere werkzoekenden? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 228 van 11 maart 2009 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
1. a) In 2008 hebben 8319 vijftigplussers een Info 50+ bij de VDAB bijgewoond. 
 

b) Hiervan zijn er 1388 doorgestroomd naar de 50+ club. 
 
2. a) In 2008 hebben 3113 vijftigplussers een Info 50+ bij de vakbond bijgewoond. 
 

b) Hiervan zijn er 90 doorgestroomd naar de 50+ club. 
 

3. Sinds het begin van de actie Actief 50+ in juli 2006 tot en met februari 2009 zijn er door de 
VDAB 149 transmissies doorgestuurd naar de RVA inzake 50-plussers die geen gevolg hebben 
gegeven aan een uitnodiging om een Info 50+ bij te wonen. 

 
4. In 2008 werden er 4.013 aanvragen tot het verkrijgen van een tewerkstellingspremie 50+ 

ingediend, waarvan er 3.113 werden goedgekeurd en 900 geweigerd. 
 

5. Het is nog te vroeg om de impact van het VESOC akkoord “Samen op de bres voor 50+” te 
meten. De acties gaan van start op 15 april 2009. 

 
6. a) De VDAB beschikt niet over statistische gegevens in verband met het aantal sanctioneringen 

door de RVA in het kader van de 50+-actie. 
 

b) Zie a. 
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Vraag nr. 229 
van 11 maart 2009 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
VDAB   -   Jobinfo voor tijdelijke werklozen 
 
In deze tijden van economische en financiële crisis doet een heel aantal bedrijven een beroep op 
tijdelijke werkloosheid om ontslagen bij de vaste werknemers te voorkomen. Toch is tijdelijke 
werkloosheid soms een teken dat het bedrijf op een herstructurering of in het slechtste geval een 
faillissement afstevent.  
 
Tijdelijke werkloosheid is voor de werknemers dan ook vaak een eerste signaal om naar een andere 
job uit te kijken.  
 
Met het oog op een maximale activering van werkzoekenden, zou de VDAB kunnen anticiperen op 
mogelijk jobverlies door ook tijdelijke werklozen vrijblijvend op de hoogte te houden van vacatures 
die bij hun profiel passen. 
 
Zijn er al initiatieven waarbij de VDAB ook vrijblijvend vacatures bezorgt aan tijdelijke werklozen of 
zijn er plannen in die zin? 
 
Gaat de minister er dan van uit dat tijdelijke werklozen zelf moeten vragen aan de VDAB om op de 
hoogte te worden gehouden van eventuele interessante vacatures of kan deze melding automatisch 
gebeuren? 
 
Zal de minister dienaangaande een concreet initiatief nemen? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 229 van 11 maart 2009 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
Tijdelijke werklozen blijven juridisch gezien werknemers van wie het arbeidscontract om econo-
mische redenen tijdelijk geschorst wordt in afwachting van het hernemen van de vraag en het terug 
actief kunnen inzetten van de werknemers. Deze personen zijn niet verplicht zich in te schrijven als 
werkzoekende. Voor hen gelden dus niet de klassieke geschiktheidsbepalingen van het actief zoek-
gedrag. De werkgever die een beroep doet op het stelsel van tijdelijke werkloosheid kiest er duidelijk 
voor de band met de aan zijn bedrijf verbonden werknemers niet te verbreken. Het is dan ook 
aangewezen om de tijdelijke werkloosheid in de eerste plaats te beschouwen als een opportuniteit om 
de competenties van tijdelijke werklozen te versterken zodat hun tewerkstellingsmogelijkheden niet 
alleen binnen het bedrijf, maar ook daarbuiten toenemen. Daarom voorziet de VDAB dat de tijdelijke 
werklozen om economische redenen gratis gebruik kunnen maken van de bestaande opleidings-
mogelijkheden. Daarnaast kan elke werknemer zich gratis inschrijven bij de VDAB als vrije werk-
zoekende en zelf het initiatief nemen om informatie en vacatures automatisch toegestuurd te krijgen. 
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Vraag nr. 230 
van 11 maart 2009 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Proefproject inclusief onderwijs   -   Beschikbare plaatsen 
 
Sinds enkele jaren werkt het departement Onderwijs en Vorming aan het proefproject inclusief 
onderwijs (ION).  
 
Zoals vastgesteld in het besluit van de Vlaamse Regering betreffende de integratie van leerlingen met 
een matige of ernstige verstandelijke handicap in het gewoon lager en secundair onderwijs van 12 
december 2003, kunnen binnen de beschikbare begrotingskredieten maximaal 50 leerlingen per 
schooljaar ondersteund worden. 
 
1. Geraken alle plaatsen elk schooljaar ingevuld? 
 
2. Is er een wachtlijst? Zo ja, hoeveel kinderen in het basis- en secundair onderwijs staan op de 

wachtlijst? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 230 van 11 maart 2009 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. Het besluit van de Vlaamse Regering van 12 december 2003 betreffende de integratie van leerlin-

gen met een matige of ernstige verstandelijke handicap in het gewoon lager en secundair onder-
wijs op basis waarvan jaarlijks 50 leerlingen ondersteund konden worden, werd recent aangepast. 

 
 Vanaf 1 september 2008 kunnen jaarlijks 100 leerlingen ondersteuning krijgen. Deze uitbreiding is 

er gekomen omdat de 50 beschikbare plaatsen elk jaar ingevuld geraakten en er een beperkte 
wachtlijst was ontstaan.  

 
2. Door de uitbreiding staan er geen leerlingen meer op de wachtlijst. 
 
 De evolutie van de leerlingenaantallen binnen het ION-project is als volgt: 
 

- ION 2006-2007: 50 leerlingen waarvan 43 lager en 7 secundair 
 
- ION 2007-2008: 50 leerlingen waarvan 39 lager en 11 secundair 
 
- ION 2008-2009: 66 leerlingen waarvan 48 lager en 18 secundair 
 
- ION 2009-2010 (situatiedatum 16/03/09): 10 nieuwe aanvragen werden al geregistreerd 
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Vraag nr. 231 
van 11 maart 2009 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
B-attesten   -   Clausulering 
 
Eén van de instrumenten waarover de delibererende klassenraad beschikt om de verdere 
studieloopbaan van een leerling te sturen, is het B-attest. Een B-attest laat de leerling wel toe om over 
te gaan naar het volgende studiejaar, maar sluit enkele studiekeuzes af op basis van de tekorten die aan 
de oorzaak liggen van het niet toekennen van een A-attest. Op deze manier wordt vermeden dat de 
leerling in kwestie een studierichting kiest waarin de vakken waar hij minder goed in is zwaar 
doorwegen. De bedoeling is dan ook de studiekeuze enigszins te sturen op basis van individuele 
capaciteiten en zo het risico op mislukken te beperken. 
 
Geregeld wordt dit afsluiten van de toegang tot bepaalde studierichtingen echter als een te ruime 
restrictie ervaren en is het soms ver zoeken naar het verband met de vastgestelde tekorten voor 
specifieke vakken. Vooral als volledige onderwijsvormen afgesloten worden, kan dit leiden tot 
patstellingen bij de verdere studieoriëntering.  
 
Een klassiek voorbeeld is dat waarbij de volledige onderwijsvorm TSO afgesloten wordt op basis van 
een tekort voor wiskunde, waardoor de leerling geen andere keuze heeft dan verder te gaan in een 
BSO-richting. Als dit zich voordoet na de eerste graad en de leerling in kwestie een richting 
lichamelijke opvoeding wil volgen (wordt pas vanaf tweede graad aangeboden), ziet hij deze droom in 
het water vallen aangezien deze richting niet aangeboden wordt in BSO. Nochtans hoeft een zwakker 
presteren voor wiskunde in deze richting niet per se een onoverkomelijk probleem te vormen voor de 
verdere studieloopbaan. 
 
Bovendien lijkt het uitsluiten van volledige onderwijsvormen volledig in tegenspraak met de 
inspanningen die gebeuren om de schotten tussen ASO, TSO, KSO en BSO te doorbreken. 
Integendeel, het lijkt zelfs op het structureel organiseren van een watervalsysteem, terwijl een 
fijnmazigere clausulering toegespitst op de concrete tekorten, waarschijnlijk doelmatiger is en veel 
minder bruggen opblaast.  
 
1. Welke criteria worden gehanteerd bij het clausuleren door de delibererende klassenraad in het 

kader van het uitreiken van een B-attest? 
 
2. Wordt de verdere studiekeuze, rekening houdende met de individuele interesses en ambities, 

voldoende mee in aanmerking genomen bij deze beslissingen? 
 
3. Zijn er voldoende mogelijkheden om te clausuleren op niveau van individuele studierichtingen of 

specifieke inhoud van studieprogramma’s (bijvoorbeeld uitsluiten van alle richtingen met meer 
dan x uren wiskunde per week)? 
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4. Hoe verhoudt het afsluiten voor volledige onderwijsvormen zonder verdere nuancering zich tot het 
gewenste doorbreken van de schotten tussen ASO, TSO, KSO en BSO en het doorbreken van het 
zogenaamde watervalsysteem? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 231 van 11 maart 2009 
van MARNIC DE MEULEMEESTER  
 
 
 
1-2.  De regelgeving op de organisatie van het voltijds secundair onderwijs ligt vervat in het besluit 

van de Vlaamse Regering van 19 juli 2002. Dit besluit bevestigt het wettelijke beginsel van de 
pedagogische autonomie voor onderwijsinrichters, dat inzonderheid op het vlak van beoordeling 
van leerlingen tot uiting komt. Anders gesteld, reglementaire bepalingen rond evaluatie zijn vrij 
beperkt.  

 Zo wordt bepaald dat met het oog op de beslissing of een leerling geslaagd is (lees: de leerplan-
doelstellingen heeft bereikt), de delibererende klassenraad zich moet laten leiden door concrete 
gegevens uit het dossier van de leerling dat, in voorkomend geval, bevat: 

a) de resultaten van proeven, toetsen of examens die door de leraars van de leerling 
werden afgenomen; 

b) de resultaten van de geïntegreerde proef; 
c) de beslissingen, vaststellingen en adviezen van de begeleidende klassenraad. 

In de ministeriële omzendbrief SO 64 wordt verder gepreciseerd dat bij de eindbeoordeling van 
een leerling er dient over gewaakt dat alleen die elementen in aanmerking worden genomen die 
tot het vooraf afgebakende studiedomein behoren. Naarmate niet-cognitieve doelstellingen 
geacht worden tot het studiedomein te behoren, kunnen deze slechts in het beoordelingsproces 
worden opgenomen mits het studiereglement, als onderdeel van het schoolreglement, dit expli-
ciet bepaalt. 
Met inachtname van deze bepalingen staat het elke klassenraad, die fungeert als een emanatie 
van de inrichtende macht, volledig vrij om het clausuleringsprincipe in de feiten gestalte te 
geven en toe te passen. 

 
3.  Hetzelfde besluit stelt dat clausuleren slechts mogelijk is door hetzij één of meer onderwijs-

vormen (ASO, TSO, KSO, BSO) hetzij één of meer studierichtingen uit te sluiten. Uitsluiten van 
studierichtingen betekent een limitatieve vermelding van de benamingen van de betrokken 
opleidingen.  

 Clausuleren in functie van programma’s of vakken is niet toegelaten, aangezien de samen-
stelling van een lessentabel en het aantal uren per vak voor de overheid niet significant is en 
zelfs kan differentiëren naargelang van de leerling(en) binnen eenzelfde groep. M.a.w. voor de 
overheid is het enkel relevant dat het goedgekeurde leerplan in hoofde van alle leerlingen 
volledig is afgewerkt. Voor wat het onderwijsinhoudelijke betreft, spitsen de controles door de 
onderwijsinspectie zich daar trouwens op toe. 

 Volledigheidshalve wordt opgemerkt dat een clausulering niet inhoudt dat één of meer 
onderwijsvormen of studierichtingen voor de leerling definitief onmogelijk zijn geworden. 
Dezelfde regelgeving stelt immers dat voor een leerling die het leerjaar, dat hij met vrucht heeft 
beëindigd, wenst te herbeginnen in een andere onderwijsvorm of studierichting waarin hij niet 
werd toegelaten ingevolge de beperking vermeld op het oriënteringsattest B van het onmid-
dellijk lager leerjaar, de toelatingsklassenraad van het leerjaar, de onderwijsvorm en de studie-
richting waarvoor hij opteert, deze beperking kan opheffen. 

 
4.  Het doorbreken van de schotten tussen ASO, TSO, KSO en BSO is één van de pistes die 

kaderen binnen de intenties om op middellange termijn een grondige hervorming van het 
secundair onderwijs door te voeren.  
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 Zowel de structuur en organisatie van het secundair onderwijs als de erkenning, financiering en 
normering ervan, zijn momenteel voor een groot stuk gelinkt aan de indeling in onderwijs-
vormen. Indien onderwijsvormen worden opgeheven, dan heeft dat uiteraard rechtstreekse 
gevolgen voor alle voormelde onderwijsaspecten, waaronder dus ook de evaluatie en studie-
sanctionering die zullen moeten worden herbekeken. In de huidige stand van zaken kan daar niet 
op worden vooruitgelopen, aangezien een hervorming van het secundair onderwijs niet alleen 
een beleidsbeslissing doch ook nadere voorbereiding, discussie en overleg vergt. 
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Vraag nr. 232 
van 12 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Cursussen Nederlands Tweede Taal   -   Brussel 
 
In de Beleidsbrief Brussel 2008-2009 stelt minister Anciaux dat de Vlaamse overheid de laatste jaren 
heel wat inspanningen heeft geleverd voor het aanleren van Nederlands aan anderstaligen, onder meer 
via het Huis van het Nederlands.  
 
De hervorming van de centra voor volwassenenonderwijs (CVO’s) heeft echter een onbedoeld 
negatief effect voor de NT2-cursussen (basiscursus Nederlands voor anderstaligen in Brussel): het 
“noodzakelijke vrijwillige karakter van de inburgeringscursussen maakt dat de groep van cursisten die 
niet-automatisch wordt vrijgesteld van inschrijvingsgeld dan weer groter wordt en dat het verkrijgen 
van de attesten voor vrijstelling moeilijk is” (Beleidsbrief Brussel 2008-2009, blz. 24). 
 
Daarom is er beslist om vanaf 2008 “recurrent” 440.000 euro vrij te maken om deze NT2-lessen in 
Brussel gratis te maken. Volgens minister Anciaux is dit een belangrijke structurele maatregel om het 
succes van de taalverwerving van het Nederlands in onze hoofdstad verder te verzekeren. De toegang 
tot taalcursussen worden hiermee voor de sociaal kwetsbare groepen zo laag mogelijk gehouden.  
 
Minister Anciaux neemt zich voor om de implementatie van deze maatregel zo goed mogelijk op te 
volgen : “Dit gebeurt samen met het werkveld en de bevoegde minister. Op basis van de 
inschrijvingscijfers zal ook moeten nagegaan worden of het taalpromotionele beleid verder versterkt 
wordt door dit nieuwe initiatief.” 
 
1. Kan de minister meedelen hoe de implementatie van de maatregel is verlopen? Wanneer wordt 

deze maatregel geëvalueerd? 
 
2. Hoeveel NT2-cursisten hebben er zich dit jaar ingeschreven? Kan de minister een evolutie ter zake 

geven vanaf 2004?  
 

Werd op basis van deze laatste inschrijvingscijfers nagegaan of het taalpromotionele beleid 
hiermee wordt versterkt? 

 
3. Wordt er bijgehouden hoeveel cursisten dit jaar al hebben afgehaakt? Zo ja, hoeveel? Kan de 

minister dit cijfer vergelijken met de voorgaande jaren?   
 
4. In hoeverre is - ondanks het feit dat de drempel voor de sociaal zwakkere groepen zo laag 

mogelijk gehouden moet worden - een eventuele kleine bijdrage belangrijk om de cursisten te 
stimuleren zich in te zetten voor deze lessen?  
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5. Hoe verloopt de samenwerking met het werkveld en de minister van Onderwijs? Wordt er voor dit 
project ook samengewerkt of overlegd met de VGC (Vlaamse Gemeenschapscommissie)? 

 
6. Zijn de vrijgemaakte middelen voor de gratis inschrijving in de NT2-cursus volledig ingeschreven 

op het budget van het Brusselbeleid, of werden hiervoor ook middelen ingeschreven op de 
onderwijsbegroting?  

 
Welke afspraken zijn er hieromtrent gemaakt, ook voor de volgende jaren? 

 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 232) en Anciaux (nr. 138). 
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GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 232 van 12 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 

 
 

1. De invoering van de maatregel is er gekomen op voorstel van minister Anciaux, in overleg met 
mijn kabinet en administratie. Op dit overleg werd afgesproken dat de communicatie naar de 
betrokken centra zou verlopen via de afdeling Volwassenenonderwijs van het Agentschap Hoger 
Onderwijs, Volwassenenonderwijs en Studietoelagen. De vijf betrokken centra werden in een 
schriftelijke communicatie op de hoogte gesteld over de toelatingsvoorwaarden van de maatregel 
en van de nieuw te gebruiken codes in de cursistendatabank. De toelatingsvoorwaarden, wonen in 
het Brussel Hoofdstedelijk Gewest en in een lesplaats gelegen binnen het Brussels Hoofdstedelijk 
Gewest, werden tevens opgenomen in het afsprakenkader verificatie. Het afsprakenkader is een 
officiële bijlage bij de omzendbrief VWO/2007/01 'De organisatie van het volwassenenonderwijs. 
De communicatie is tevens in nauw overleg gebeurd met de coördinator van het Huis van het 
Nederlands Brussel. 

 
 Door een samenloop van omstandigheden is de communicatie naar de centra pas net voor de start 

van het nieuwe schooljaar 2008-2009 kunnen gebeuren. Op dat ogenblik hadden een behoorlijk 
aantal cursisten zich al ingeschreven. Daarom werd aan de centra voldoende tijd gegeven om zich 
administratief in orde te stellen. Een probleem dat zich wel stelt is het kunnen aantonen van de 
domiciliëring in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Doordat de controle niet kan gebeuren op 
basis van het rijksregisternummer dient dit manueel te gebeuren op basis van een kopie van de 
identiteitskaart of op een andere wijze. 

 
 Er is nog geen evaluatie van deze maatregel gepland. Wel is er uitgebreid overleg geweest met de 

betrokken centra voor volwassenenonderwijs over de praktische modaliteiten m.b.t. het toekennen 
van deze vrijstelling. In die zin wordt er gestreefd naar een continue verbetering van de 
administratieve aspecten van dit vrijstellingenbeleid. 

 
2. Er zijn momenteel 5 Centra voor Volwassenenonderwijs die een NT2-aanbod organiseren in een 

gemeente gelegen in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Sommige van deze centra hebben ook 
vestigingsplaatsen buiten het Brussels Hoofdstedelijk Gewest.  De dataverzameling laat echter niet 
toe om zuivere gegevens te aggregeren enkel op niveau van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. 
Er zit dus een kleine foutenmarge op onderstaand cijfermateriaal.  

 
 Bovendien is het niet mogelijk om een overzicht te geven van het aantal ingeschreven cursisten. 

Het volwassenenonderwijs wordt modulair georganiseerd, waarbij de cursist zich moet inschrijven 
voor elke module. Bovendien omvat niet elke module een zelfde aantal lestijden, waardoor je niet 
weet voor welk volume aan onderwijs een cursist zich inschrijft. Daarom drukken we de 
onderwijsprestaties in het volwassenenonderwijs uit in lesurencursist, waarbij één lesuurcursist 
gelijkstaat met één lestijd van een ingeschreven en financierbare cursist. Deze eenheid laat toe om 
onderwijsprestaties over een langere termijn heen te vergelijken. 

 
 De lesurencursist worden berekend op een referteperiode die loopt van 1 februari van het jaar n tot 

en met 31 januari van het jaar n+1. Het startmoment is bepalend voor de referteperiode waartoe de 
opleiding gerekend wordt. Het vermelde jaar in onderstaande tabel komt overeen met het jaar n+1. 
Alleen voor het jaar 2008 is de berekeningswijze gewijzigd als gevolg van het nieuwe decreet 
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volwassenenonderwijs. Toen liep de referteperiode van 1 januari 2007 t.e.m. 31 maart 2008, 
waarbij op het einde van de referteperiode niet meer het startmoment, maar wel het 1/3de-moment 
van de opleiding bepalend was voor de referteperiode. 

  
 2004 2005 2006 2007 2008 
CVO KVHN Brussel 453.480 414.480 419.880 403.820 459.356 
CVO van het GO! Brussel 254.520 331.200 461.520 371.460 573.420 
CVO Lethas Ganshoren 373.380 617.340 646.620 804.680 1.019.980 
CVO Meise-Jette 139.960 152.660 153.620 170.440 190.512 
CVO Vrij Gesubs. Taall. Strombeek 107.920 114.200 112.900 135.960 124.980 
Totaal Brussel 1.329.260 1.629.880 1.794.540 1.886.360 2.368.248 
Totaal Vlaanderen 6.693.540 7.358.500 7.732.340 7.866.820 7.922.736 
Groeipercentage Brussel  +22.62% +10,10% +5,12% +25.55% 
Groeipercentage Vlaanderen  + 9,93% +5,08% +1,74% +0,71% 

 
 De deelname aan opleidingen NT2 is dus sterk toegenomen tijdens de afgelopen vijf jaar. 

Opvallend is dat Brussel een sterkere toename kent dan Vlaanderen. Het afgelopen jaar is die 
toename nog verder gegroeid. Het is onwaarschijnlijk dat deze toename een gevolg is van de 
vrijstelling van het betalen van inschrijvingsgeld. Tot voor 1 september 2007 gold er immers een 
algemene vrijstelling van het betalen van inschrijvingsgeld voor alle NT2-cursisten. Tijdens het 
schooljaar 2007-2008, het eerste jaar dat er een inschrijvingsgeld gevraagd werd voor NT2, werd 
voor de Brusselse NT2-cursisten het inschrijvingsgeld betaald via kredieten van Brussels minister 
Vanhengel. Vanaf het schooljaar 2008-2009 wordt het inschrijvingsgeld voor de Brusselse 
cursisten betaald via kredieten van Vlaams minister Anciaux. Op geen enkel moment dienden de 
Brusselse NT2-cursisten een inschrijvingsgeld te betalen voor het volgen van een NT2-opleiding. 

 
3. De referteperiode voor het lopende schooljaar is nog niet beëindigd en er kan nog geen uitspraak 

worden gedaan over een mogelijke uitval van NT2 cursisten.  
 
 Het cijfermateriaal dat over de uitgereikte studiebewijzen in de vijf betrokken centra kan 

aangeleverd worden uit de centrale cursistendatabank volwassenenonderwijs is momenteel niet 
éénduidig te relateren aan de ingeschreven cursisten die in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 
wonen. Een vergelijking met het voorgaande jaar kunnen we bijgevolg enkel geven op het niveau 
van het studiegebied en dit na de afsluiting van de referteperiode en de verwerking van de 
vaststellingen van de verificateurs. 

 
4. Eén van de argumenten om de inschrijvingsgelden in het volwassenenonderwijs te verhogen n.a.v. 

het nieuwe decreet op dat volwassenenonderwijs, was dat een te lage eigen bijdrage van de cursist 
shoppinggedrag en ondoordacht inschrijven stimuleert. Tal van studies hebben aangetoond dat 
wanneer de cursist via het betalen van een redelijk inschrijvingsgeld - mits respect voor sociaal 
zwakkere groepen – een duidelijke eigen bijdrage betaalt voor zijn opleiding, dit een positief 
effect heeft op de volgehouden deelname, slaagkansen en  tevredenheid. 

 
 In sommige specifieke gevallen voorzien wij echter toch in een volledige vrijstelling van inschrij-

vingsgeld. Dat is vooreerst in die gevallen waar een eigen kleine financiële bijdrage toch een te 
grote drempel vormt tot deelname aan het volwassenenonderwijs. Anderzijds is dit in de gevallen 
waarbij we de deelname aan het volwassenenonderwijs extra willen stimuleren. Dit is bv. het 
geval voor de opleidingen NT2 in Brussel. 

 
5. De opleidingen NT2 worden opgevolgd met de verschillende partners in navolging van het 

algemene afsprakenkader NT2. Ter voorbereiding van het vernieuwde afsprakenkader werd er op 
15 december 2008 een rondetafelconferentie gehouden NT2. Tijdens deze conferentie werden 
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verschillende beleidsaanbevelingen inzake taalpromotie geformuleerd. De platformtekst wordt 
binnenkort gepubliceerd op de website www.ond.vlaanderen.be/volwassenenonderwijs. 

 
 Er is m.b.t. NT2 heel regelmatig overleg met het werkveld, dit naargelang het thema. Momenteel 

wordt een nieuw afsprakenkader NT2 voorbereid waarover intensief overleg loopt met alle 
betrokken partners.  

 
 Er is geen specifiek en gestructureerd overleg met de VGC m.b.t. NT2 in Brussel. 
 
6. De middelen (440.000 euro) om de financiering van de vrijstelling van inschrijvingsgelden NT2 

binnen Brussel mogelijk te maken, werden in 2008 voorzien op het programma AG ‘Coördinatie 
Brussel’ - artikel 41.02 ‘ Dotatie voor het Fonds Inschrijvingsgelden Centra voor Volwassenen-
onderwijs’. Deze middelen zijn dus niet ingeschreven op de onderwijsbegroting.  

 
 Het Ministerieel Besluit van 15.12.2008 houdende de toekenning van een dotatie van 440.000 

euro aan het Fonds Inschrijvingsgelden Centra voor Volwassenenonderwijs voor de vrijstelling 
van het inschrijvingsgeld voor NT2-cursisten in Brussel, begrotingsjaar 2008, hevelde de 
middelen van programma AG ‘Coördinatie Brussel’ over naar programma ‘FH Levenslang Leren’ 
van de begroting van het Ministerie van Onderwijs en Vorming. Binnen dit programma werd 
eerder, in uitvoering van artikel 110 van het Decreet Volwassenenonderwijs van 15.06.2007, een 
DAB ‘Fonds Inschrijvingsgelden Centra voor Volwassenenonderwijs’ opgericht. Het Fonds is 
belast met het financiële beheer van de inschrijvingsgelden voor Volwassenenonderwijs. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 233 
van 12 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Werkwinkels Brussel   -   Evaluatie 
 
In mijn vraag om uitleg nr. 189 (Handelingen C74 - ECO9 - 4 december 2008, blz. 5 e.v.) over de 
taken van de werkwinkels in Brussel vroeg ik naar de evaluatie van deze werkwinkels, zoals 
gestipuleerd in het samenwerkingsprotocol hieromtrent.  
 
De minister liet weten dat de evaluatie van deze werkwinkels in het Brusselse Hoofdstedelijke gewest 
op verschillende niveaus gebeurt. Hij antwoordde verder : “Op mijn kabinet worden de coördinator 
van Tracé Brussel en de vestigingsverantwoordelijke van de werkwinkels jaarlijks uitgenodigd voor 
een evaluatiegesprek over de resultaten en de planning van het komende werkjaar. Het laatste 
evaluatieoverleg vond plaats op 6 februari 2008 ter bespreking van de resultaten aan de hand van het 
opgemaakte beleidsplan 2007-2008. Hierbij was tevens de directeur van de VDAB-RDB betrokken.” 
 
Daarnaast maakte de minister bekend dat er tussen de verschillende actoren afspraken werden gemaakt 
om een communicatiecampagne voor de werkwinkels op te stellen. Deze campagne moet ertoe leiden 
dat de werkwinkels in Brussel een grotere zichtbaarheid krijgen, en dat meer Brusselse 
werkzoekenden naar deze werkwinkels worden toegeleid.   
 
1. Kan de minister de laatste evaluatie m.b.t. de werkwinkels in Brussel bezorgen? Welke conclusies 

trekt de minister hieruit? 
 
2. Welke beleidsaanbevelingen heeft de minister naar aanleiding van deze evaluatie in aanmerking 

genomen om de werking van de werkwinkels in Brussel (en eventueel ook in de rest van 
Vlaanderen) te optimaliseren? Wanneer worden deze ingevoerd? 

 
3. Kan de minister een stand van zaken geven m.b.t het aantal bezoekers in de verschillende 

werkwinkels, gevestigd in het Brusselse Hoofdstedelijke gewest? 
 
4. Kan hij meedelen hoever de diensten zijn gevorderd met de communicatiecampagne voor de 

werkwinkels? Wat wordt het concept van de campagne? Wanneer wordt deze campagne 
gelanceerd? Met welke actoren wordt hiervoor samengewerkt? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 233 van 12 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. De Brusselse werkwinkels worden jaarlijks vanuit 2 invalshoeken geëvalueerd. Een eerste 

evaluatie gebeurt door medewerkers van mijn Kabinet en medewerkers van de VDAB, in samen-
werking met de vzw Tracé Brussel die het dagelijks beheer van de Brusselse werkwinkels op zich 
neemt. Een tweede, gelijkaardige evaluatie gebeurt vanuit het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, 
ondermeer door de inspectiediensten van ACTIRIS. 

De evaluatie 2008 met betrekking tot de Brusselse werkwinkels vanuit de Vlaamse gemeenschap 
vond plaats op 9 februari 2009. Op 26 maart 2009 vond – zo heb ik vernomen via Tracé Brussel – 
een uitgebreid inspectiebezoek plaats door een inspectrice van ACTIRIS.  

Vanuit Tracé Brussel vzw werd mij een uitvoerig jaarverslag 2008 overgemaakt. Daarin wordt een 
overzicht geboden van de activiteiten die de Brusselse werkwinkels in 2008 ontplooiden: 

Het onthaal van werkzoekenden, het aanbod van de beschikbare dienstverlening, de samenwerking 
met het Brussels Onthaalbureau BON2 en de georganiseerde loopbaanoriëntatie, de organisatie van 
opleidingsbezoeken, de samenwerking met Jobkanaal, alsook met projecten als “Armslag” in 
samenwerking met Verenigingen waar Armen het Woord Nemen, “Work- UP” in samenwerking 
met allochtone zelforganisaties, “JUMP naar WERK” in samenwerking met het Brussels 
Secundair Onderwijs. Dit uitgebreide jaarverslag is op mijn diensten ter beschikking.  

Het jaarrapport bevat eveneens relevant cijfermateriaal over de bezoekers:  

• enerzijds het aantal bereikte bezoekers reeds ingeschreven bij de gewestelijke arbeids-
bemiddelingsdienst ACTIRIS; 

• anderzijds een overzicht van bereikte klanten die nog niet ingeschreven waren of zijn bij 
ACTIRIS. De cijfers werden berekend enerzijds op basis van de databank van Tracé  Brussel, 
anderzijds op basis van de registratie in het Netwerk Werkgelegenheid Platformen van 
ACTIRIS (NWP3). Beide bronnen bevestigen dat de opening van de twee nieuwe werkwinkel-
vestigingen, (werkwinkel Anderlecht sinds 10 juni 2008 en werkwinkel Schaarbeek sinds 3 
november 2008) voor een gevoelige stijging van het aantal bezoekers uit die gemeenten heeft 
gezorgd.  

Tijdens de evaluatie op 9 februari hebben we ook de betoelaging 2008 voor Tracé Brussel onder 
de loupe genoemen. De personeelskost, de werkingskost en de investeringskost werden door-
gelicht, met aanbevelingen voor 2009. De balans en de resultaatrekeningen van de vzw werden 
ons overgemaakt op 19 maart 2009 na goedkeuring door de Algemene Vergadering van Tracé 
Brussel.  

Inzake de resultaten van de inspectie door ACTIRIS ben ik zo vrij de vraagsteller te verwijzen 
naar ACTIRIS en de Brusselse minister van Werk, Benoît Cerexhe.  

Mijn conclusie is dat de versterking van de bestaande werkwinkel Centraal in de Philippe de 
Champagnestraat en de uitbreiding met twee werkwinkels structureel hebben bijgedragen tot een 

                                                      
2 Vzw Bon staat voor : Brussel Onthaalbureau voor mensen van andere origine. 
3 NWP staat voor Netwerk van plaatselijke WerkgelegenheidsPlatformen, een computernetwerk voor informatie-
uitwisseling waaraan de tewerkstellingsoperatoren deelnemen die daarover met Actiris een overeenkomst 
afgesloten hebben.  
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versterkte aanpak van de werkloosheidsproblematiek in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Dit 
wordt geïllustreerd enerzijds door het stijgend aantal werkzoekenden dat werd bereikt en 
anderzijds door een ruimere bekendmaking van de werkwinkels, en van het Nederlandstalige 
beroepsopleidingsaanbod in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest alsook van het aanbod van 
Nederlandse taallessen.  

Ook vanuit de Brusselse gemeenten worden meer en meer vragen gesteld naar samenwerking met 
de werkwinkels. Zo kwamen er concrete vragen om samenwerking vanuit Brussel Stad, vanuit 
Sint-Jans-Molenbeek, vanuit Sint-Gillis, vanuit Schaarbeek en vanuit Anderlecht. Kortom, de 
laatste maanden wisten de Brusselse werkwinkels zich duidelijk te profileren op de Brusselse 
scène van inschakeling, opleiding en tewerkstelling.  

Dit alles hebben de Brusselse werkwinkels dan ook vertaald in een nieuw beleidsplan 2009 -2010 
dat werd besproken op de Stuurgroep van Lokale Werkwinkels d.d. van 29 januari 2009 en 
goedgekeurd op het Forum van de Lokale Werkwinkels d.d. 6 maart waarop de sociale partners en 
de institutionele partners, VDAB en ACTIRIS, aanwezig waren.  

Het lijkt mij dan ook evident dat we met de Brusselse werkwinkels op de ingeslagen weg verder 
gaan.  

 
2. Ik stel vast dat de beide institutionele organisaties – VDAB en ACTIRIS – bij de uitbouw van de 

Brusselse werkwinkels meer en makkelijker samenwerken zowel in de Stuurgroep Lokale 
Werkwinkels als in het Forum Lokale Werkwinkels, als in strategische overlegcomités.  

Ik reken erop dat deze samenwerking via het gedecentraliseerd beleid van ACTIRIS zijn weg 
vindt naar de verschillende lokale agentschappen. Goede afspraken tussen ACTIRIS, VDAB, 
Werkwinkels en Missions Locales vergemakkelijken de samenwerking. Er zijn al enkele 
initiatieven genomen en deze dienen verder geformaliseerd te worden zoals beschreven in de 
ordonnantie Lokale Werkwinkels – Missions Locales.  

In deze nieuwe ordonnantie betreffende de Missions Locales en de Lokale Werkwinkels in het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest, goedgekeurd op d.d. 07.11.08 in het Brussels Parlement, worden 
de opdrachten, het erkenningskader en de financiering wettelijk vastgelegd. De ordonnantie zal in 
2009 verder geconcretiseerd worden in uitvoeringsbesluiten, na overleg tussen Tracé Brussel, de 
Missions Locales, ACTIRIS en een vertegenwoordiger van de Brusselse regering. Ik zal er vanuit 
mijn bevoegdheidsdomein Beroepsopleiding over waken dat er voldoende aandacht blijft uitgaan 
naar de verdere uitbouw van de rol die Vlaanderen in deze Brusselse werkwinkels moet vervullen, 
met name inzake het Nederlandstalige beroepsopleidingsaanbod in het Brussels Hoofdstedelijk 
Gewest. 

Ik zal niet nalaten het model “werkwinkel” verder te promoten en te financieren in het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest, rekening houdend met de bevoegdheden van mijn Brusselse collega 
minister van Werk. Een billijke financiering vanuit de Vlaamse Gemeenschap en een billijke 
financiering vanuit het Brussels Gewest inzake personeel, werking- en investeringskost voor de 
realisatie van de Brusselse werkwinkels waar Brusselse werkzoekenden en werkgevers, alsook 
opleiding en werk elkaar vinden op één locatie, lijkt mij dan ook de meest passende en 
complementaire formule die al mijn steun verdient.  

De aandacht die vanuit de Brusselse werkwinkels besteed wordt aan de interregionale mobiliteit 
richting de Vlaamse Rand, in het bijzonder naar de luchthavenregio, blijven voor mij ook een 
prioriteit.  

Tal van concrete acties inzake bovenvermelde beleidsaanbevelingen vind ik reeds terug in het 
beleidsplan van de Brusselse werkwinkels 2009 -2010. Ik denk hierbij aan de installatie van 
mobiliteitscorners, aan de samenwerking met Jobkanaal.  

 
3. Als u vraagt naar het totaal aantal bereikte werkzoekenden dan zal ik mij hiervoor baseren op de 

officiële cijfers, zoals die door ACTIRIS geverifieerd werden via het NWP-systeem dat ook 
gekoppeld is aan de Kruispuntbank. In 2008 bereikten de Brussels Werkwinkels volgens NWP in 
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totaal 1494 werkzoekenden. De cijfers uit de databank van Tracé Brussel maken evenwel melding 
van 2716 bereikte klanten. Dit verschil is te verklaren door het feit dat niet iedere bezoeker kan 
opgenomen worden in het NWP. Zo werden er talrijke infosessies gegeven voor vzw BON. Vele 
inburgeraars die hieraan deelnemen, zijn vaak nog niet inschrijfbaar omdat hun verblijfs-
documenten en/ of arbeidsvergunning nog niet in orde zijn (het gaat hier niet om illegalen). Ook 
andere groepen klanten (al dan niet inburgeraars) kunnen zich niet inschrijven en/of zijn niet 
inschrijfbaar. Deze mensen kunnen nochtans wel terecht in de Werkwinkel voor info en advies.  
Daarnaast ontvangen ook de VDAB-consulenten in de Brusselse werkwinkels heel wat bezoekers. 
Deze contacten worden apart geregistreerd: in 2008 ging het om 1421 personen. Beide 
bezoekersgroepen (Tracé en VDAB) overlappen mekaar gedeeltelijk. Verdeeld over de drie werk-
winkellocaties zijn de bezoekersaantallen: 
 in Brussel Centraal: voor Tracé, 825 bezoekers (regsitratie NWP) en voor de VDAB, 701 

bezoekers; 
 in Brussel-Noord Schaarbeek: voor Tracé, 295 bezoekers (regsitratie NWP) en voor de 

VDAB, 303 bezoekers; 
 in Brussel-Zuid Anderlecht: voor Tracé, 374 bezoekers (regsitratie NWP) en voor de VDAB, 

417 bezoekers. 
 

4. Met betrekking tot de communicatiecampagne van de Brusselse werkwinkels werd na overleg 
tussen Tracé Brussel en de communicatiediensten van ACTIRIS en VDAB in november 2008 een 
eerste voorlopig concept ontwikkeld. De VDAB-communicatiedienst werkt momenteel het 
concept verder uit, rekening houdend met de desiderata van de de functioneel bevoegde ministers, 
van beide institutionele partners en van Tracé Brussel. De start van de campagne is voorzien eind 
mei 2009. Het concept blijft onder embargo tot eind mei 2009.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 234 
van 12 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Scholen met capaciteitsproblemen   -   Overzichtslijst 
 
De minister wil een prioriteit maken van de facilitering van financiële middelen voor de scholen met 
zogenaamde capaciteitsproblemen. Het gaat om die scholen waar ouders kamperen om hun kind in te 
schrijven. 
 
Volgens de minister bestaat er een lijst van die scholen. 
  
1. Wie stelde die lijst samen? Wie is daarvoor bevoegd? 
 
2. Op basis waarvan (welke gegevens) is die lijst samengesteld, met andere woorden hoe komt men 

tot die lijst? 
 
3. Geldt voor deze lijst de openbaarheid van bestuur, met andere woorden, waar is deze lijst te 

vinden? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 234 van 12 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Scholen die willen uitbreiden omdat ze vol zitten, wil ik inderdaad prioriteit geven bij de toekenning 
van financiële middelen om een antwoord te bieden op die capaciteitsproblemen. Het gaat hier echter 
niet noodzakelijk om scholen waar ouders kamperen om hun kind in te schrijven. Ik wil tegemoet 
komen aan de noden van scholen met capaciteitsproblemen, op welke manier die zich ook uiten. Bij 
het verlenen van voorrang aan bepaalde scholen bij de toekenning van subsidies, zal ik mij dan ook 
eerder baseren op het feit of scholen leerlingen hebben moeten weigeren. Scholen die leerlingen 
hebben moeten weigeren, vallen niet noodzakelijk en zeker niet uitsluitend samen met scholen die 
geconfronteerd worden met kampeertoestanden. 
 
1. De lijst met betrekking tot de weigeringen waarvan sprake zal opgesteld worden door het 

Agentschap voor Onderwijsdiensten (AgODi), afdeling Scholen Basisonderwijs en CLB. 
 
2. Deze lijst zal opgesteld worden op basis van de formele weigeringen die door de scholen gemeld 

werden. Op basis van het decreet betreffende gelijke onderwijskansen-I wordt bepaald dat een 
schoolbestuur dat een leerling weigert, dit binnen een termijn van 4 kalenderdagen moet motiveren 
en bij aangetekend schrijven of tegen afgiftebewijs meedelen aan de ouders van de leerling en aan 
de voorzitter van het lokaal overlegplatform. Indien de school niet gelegen is in het werkings-
gebied van een lokaal overlegplatform dient de motivering gezonden te worden naar AgODi, 
afdeling Scholen Basisonderwijs en CLB. Zowel de weigeringen die gemeld worden aan een 
lokaal overlegplatform als de weigeringen die rechtstreeks toekomen bij AgODi, worden inge-
bracht in een centraal bestand van de afdeling Scholen Basisonderwijs en CLB van AgODi. Op 
basis van dit bestand kan een lijst betreffende de formele weigeringen worden opgesteld. 

 Het decreet betreffende gelijke onderwijskansen-I voorziet naast de weigering tot inschrijving 
wegens het bereiken van de maximumcapaciteit ook nog in een aantal andere weigeringsgronden. 
Weigeringen van leerlingen die plaatsvonden op basis van deze andere decretaal toegestane 
gronden, zoals het niet voldoen aan de toelatingsvoorwaarden, worden bij het opstellen van deze 
lijst niet in rekening gebracht. 

 
3. Op deze lijst betreffende de formele weigeringen is de openbaarheid van bestuur van toepassing 

van zodra de lijst geconsolideerd is. Deze lijst bestaat echter nog niet in zijn definitieve vorm. De 
weigeringen die gemeld worden, worden centraal geregistreerd maar een overzicht hiervan betreft 
momenteel een momentopname. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 235 
van 13 maart 2009 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Jobkanaal   -   Resultaten 
 
Jobkanaal creëert jaarlijks 4.390 jobs voor mensen uit kansengroepen. Tussen 2006 en 2008 wist 
Jobkanaal in totaal 22.749 vacatures te verzamelen en verwees ze 77.094 mensen door. In totaal 
raakten 9.053 kandidaten uit kansengroepen aan een job dankzij Jobkanaal.  
 
Minstens even belangrijk is dat bedrijven die eenmaal via Jobkanaal aanwervingen hebben gedaan, 
daarna zelf hun weg vinden naar de kansengroepen. 
 
Kan de minister de cijfers van de ingezamelde vacatures, de doorverwezen mensen en de gecreëerde 
jobs via Jobkanaal meedelen, opgesplitst per regio? 
 
Zijn er belangrijke verschillen per regio merkbaar? Hoe verklaart de minister deze verschillen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 235 van 13 maart 2009 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Voor een overzicht van de resultaten van het project Jobkanaal in de afgelopen periode verwijs ik naar 
de twee tabellen in bijlage.  
 
In de eerste tabel worden de definitieve resultaten getoond van twaalf maanden te rekenen vanaf 
oktober 2007 tot oktober 2008. In deze periode werd een resultaat geboekt van 4.423 invullingen van 
personen uit de kansengroepen.  
 
In de tweede tabel worden de voorlopige resultaten getoond over het geheel van 2008. Van januari tot 
december 2008 werden tot op heden voorlopig 4.214 invullingen door kansengroepen gerealiseerd. Dit 
resultaat zal in de komende weken en maanden nog toenemen aangezien de inspanningen en resultaten 
met betrekking tot de invullingen op vacatures die opengesteld werden in 2008, nog verschillende 
maanden doorlopen in 2009. 
  
De verschillen in bereik en prestaties per regio houden enerzijds verband met een aantal factoren die in 
direct verband staan met de (boven)lokale arbeidsmarktomstandigheden en houden anderzijds verband 
met een aantal andere factoren, ondermeer: 
- de inzet van het aantal jobkanaalconsulenten, die per regio verschilt; 
-  de regionale verschillen in de dichtheid van het netwerk van samenwerkende partners. 
 
Bij het bepalen van hun regionale acties houden de jobkanaalconsulenten onder meer rekening met: 
-  de aanwezigheid van de doelgroep en van geschikte werkzoekende-profielen; 
-  het aanbod van de vacatures van ondernemingen ten opzichte van de beschikbare werkzoekenden; 
-  de aanwezigheid van en de samenwerking met arbeidsbemiddelingsorganisaties; 
-  het aanbod van ondernemingen en de spreiding ervan over de provincies; 
-  de specifieke kenmerken van de regio bv. taalproblematiek in Vlaams-Brabant. 
 
BIJLAGE 
 
Analyse-overzicht-resultaat JK 
 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/235/antw.235.bijl.001.xls 
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Vraag nr. 236 
van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Frans-Vlaanderen   -   Lessen Nederlands 
 
Sinds 2003 heeft de Vlaamse Regering ervoor gekozen de Vlaamse en Nederlandse inspanningen ter 
bevordering van het Nederlands te bundelen in het samenwerkingsverband van de Taalunie. Daarbij 
werden de leerkrachten van de Vlaamse Vereniging voor Opleidingsprogramma’s in het Buitenland 
overgenomen door de Taalunie. 
 
Kan de minister voor Frans-Vlaanderen in dat verband de volgende vragen beantwoorden. 
 
1. Hoeveel leerlingen volgen er tegenwoordig lessen Nederlands in het lager onderwijs? 
 

Hoeveel zijn er dat voor de “collèges” en de “lycées” ? 
 
2. Werden er de voorbije jaren vanuit de Vlaamse overheid nog extra impulsen gegeven om de 

kennis en het onderwijs van het Nederlands in Frans-Vlaanderen (regio Nord-Pas-de-Calais) te 
bevorderen ? 

 
Is er nog altijd een vertegenwoordiger van het Vlaams departement Onderwijs die (als waarnemer) 
deel uitmaakt van het directiecomité Franse Inspection Académique – Nederlandse Taalunie ? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 236 van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
1. Tijdens het schooljaar 2008-2009 volgen er 4.899 leerlingen lessen Nederlands in de basisscholen 

in Noord-Frankrijk. In het secundair onderwijs is de verdeling als volgt: 1.258 leerlingen in de 
collèges en 686 in de lycées. 

 
2. Naast de inspanningen die via de Nederlandse Taalunie worden geleverd voor het onderwijs van 

het Nederlands in Noord-Frankrijk, verleen ik sinds 2004 financiële steun aan het Interreg-project 
Lingu@tic” en zijn opvolger ‘COBALT’. 
De doelstellingen van dit project zijn onder andere het bevorderen van de taalvaardigheid in de 
twee regio’s (Nederlands in Nord/Pas-de-Calais en Frans in West-Vlaanderen), zowel voor alge-
meen als zakelijk taalgebruik, en de interculturele communicatie bevorderen tussen de betrokken 
regio’s. 
In dit project wordt gewerkt met audiovisueel materiaal van de regionale TV-zenders waarin 
karakteristieke elementen van de buurregio gepresenteerd worden. Er wordt een vrij toegankelijke 
elektronische taalomgeving Frans en Nederlands voor het niveau A2 (volgens het Common 
European Framework of Reference van de Raad van Europa) gecreëerd. 
De didactische focus ligt vooral op het aanbieden van productieve vaardigheden en taken die 
voorbereiden op spreek- en schrijfvaardigheid, en zich dus niet beperken op receptieve taaltaken 
(begrijpend luisteren en lezen).  

 
In Noord-Frankrijk werd een samenwerkingsverband aangegaan, 'Comité Directeur' genaamd, 
waarin le Rectorat de Lille, l’Inspection Académique du Nord en de algemeen secretaris van de 
Taalunie zitting hebben. De Afdeling Internationale Relaties Onderwijs van het Departement 
Onderwijs en Vorming wordt ook uitgenodigd op de vergaderingen. 
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Vraag nr. 237 
van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Franstalige leerovereenkomsten   -   Stand van zaken 
 
Een aantal jaren geleden was er een probleem toen bleek dat de Franstalige leersecretarissen van het 
Institut pour la Formation des Petites et Moyennes Entreprises, een instelling die ressorteert onder de 
Franse Gemeenschapscommissie (Cocof), leerovereenkomsten afsloten met Vlaamse 
ondernemingshoofden (zie o.m. schriftelijke vraag nr. 18 van 21-11-2003 aan minister Ceysens). 
 
Op 8 februari 2002 bevestigde de Vaste Commissie voor Taaltoezicht dat leerovereenkomsten in het 
Frans gesloten met ondernemingen gevestigd in het homogene Nederlandse taalgebied, in strijd zijn 
met het decreet van 19 juni 1973, dat het gebruik van de talen regelt voor de sociale betrekkingen 
tussen werkgevers en werknemers. 
 
Zijn de diensten van de minister op de hoogte van eventuele overtredingen die zich in dat verband nog 
voordoen? 
 
Werden er al dergelijke dossiers overgemaakt aan de Sociale Inspectie? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 237) en Ceysens (nr. 73). 
 



-292-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 237 van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Minister Frank Vandenbroucke 
 
De context waarbinnen deze problematiek zich stelt is sinds 2004 grondig gewijzigd. De leertijd is een 
Gemeenschapsaangelegenheid. In 1993 heeft de Franstalige Gemeenschap deze bevoegdheid over-
gedragen aan het Waals Gewest en de Franse Gemeenschapcommissie die deze bevoegdheid uitoefe-
nen op het Waals grondgebied resp. het grondgebied van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Aan-
vankelijk werd de bevoegdheid uitgeoefend door het IFPME (Institut de Formation pour les 
indépendants et les Petites et Moyennes Entreprises), zowel in Wallonië als in het Brussels Hoofd-
stedelijk Gewest. In 2003 werd het IFPME echter opgesplitst in twee nieuwe instituten, namelijk het 
IFAPME (Institut Wallon de Formation en Alternance et des indépendants et Petites et Moyennes 
Entreprises), dat bevoegd is voor het Waals Gewest, en het SFPME (Service de Formation des Petites 
et Moyennes Entreprises), dat bevoegd is voor het Brussels Hoofdstedelijk gewest. Het is enkel in het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest dat er aanwijzingen zijn van een niet-conforme toepassing van de 
reglementering. 
 
Voor zover mijn informatie reikt werden er geen officiële klachten neergelegd. Tot op vandaag werden 
ook geen dossiers overgemaakt aan de Sociale Inspectie. Volledigheidshalve moet worden vermeld dat 
de situatie hier eveneens gewijzigd is. Het is immers niet meer de Sociale Inspectie die bevoegd is, 
maar wel de sociaalrechtelijke inspecteurs van de Vlaamse Gemeenschap. Deze laatsten zien toe op de 
toepassing van het decreet van 19 juli 1973 tot regeling van het gebruik van de talen voor de sociale 
betrekkingen tussen de werkgevers en de werknemers en de door de wet en de verordeningen 
voorgeschreven akten en bescheiden van de ondernemingen. De wettelijke basis hiervoor vormt het 
decreet van 30 april 2004 tot uniformisering van de toezichts-, sanctie- en strafbepalingen die zijn 
opgenomen in de regelgeving van de sociaalrechtelijke aangelegenheden waarvoor de Vlaamse 
Gemeenschap en het Vlaams Gewest bevoegd zijn. 
 
In een antwoord op een vroegere schriftelijke vraag (SV nr. 18 van 21 november 2003 aan minister 
Ceysens) werd gesteld dat de problematiek gevoelig ligt. Bij een vernietiging van een leerovereen-
komst is vooral de leerjongere het grootste slachtoffer. Door acties bij de ondernemingshoofden en de 
bijhorende media-aandacht komt bovendien ook de leertijd op zich in een slecht daglicht te staan. 
Daarom werd toen gepleit voor een voorafgaande uitputting van alle andere middelen. 
 
In opvolging van de interregionale banenconferentie van 14 juli 2008 legt een werkgroep van ver-
tegenwoordigers van het Vlaams Agentschap voor Ondernemersvorming-SYNTRA Vlaanderen, 
IFAPME, SFPME en IAWM (Institut für Aus- und Weiterbildung im Mittelstand und in kleinen und 
mittleren Unternehmen) momenteel de laatste hand aan een samenwerkingsakkoord betreffende de 
organisatie van de interregionale mobiliteit van leerlingen en stagiairs in de opleidingen tot 
bedrijfsleider. Daarbij worden de volgende doelstellingen beoogd: 
 
1. In de geest van de Europese richtlijnen, de mobiliteit van de jongeren in het alternerend onderwijs 

tussen de regio’s en de Gemeenschappen mogelijk maken en bevorderen; 
2. De kwaliteit en de omkadering van deze interregionale opleiding verzekeren, zowel voor het 

theoretisch luik als voor het praktisch luik in de onderneming; 
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3. Het bieden van een wettelijk kader en regels die de mobiliteit bevorderen mits bepaling van de 
opleidingsvoorwaarden en de evaluatie van de jongere;  

4. Een structuur en een duidelijk objectief bieden aan de samenwerking van de vier instellingen 
verantwoordelijk voor de alternerende vorming in de verschillende regio’s en Gemeenschappen. 

 
In dit voorstel van samenwerkingsakkoord is er ook bijzondere aandacht voor de begeleiding van de 
leerjongere. De begeleider van het verantwoordelijke instituut waar de theoretische vorming van de 
jongere plaatsvindt waakt over de volledige opvolging van het vormingstraject van de jongere. De 
leerovereenkomst wordt wel gesloten door de begeleider van de regio waar de praktijkopleiding 
plaatsvindt en dit in de taal van die regio. Regelmatige uitwisseling tussen deze begeleider en het 
ondernemingshoofd/de opleider enerzijds en het vormingscentrum in het andere Gewest/de andere 
Gemeenschap anderzijds wordt voorzien.  
 
Door dit samenwerkingsakkoord zullen mogelijke overtredingen in de toekomst zo goed als uitge-
sloten worden en in elk geval nog moeilijk verschoond kunnen worden.  
 
Minister Patricia Ceysens 
 
De diensten die onder mijn bevoegdheid vallen zijn niet op de hoogte van overtredingen die zich 
hebben voorgedaan in het kader van het afsluiten van leerovereenkomsten tussen het Institut pour la 
formation des Petites et Moyennes Entreprises en ondernemingen gevestigd in het homogene 
Nederlandse taalgebied. Bijgevolg is er ook geen weet van dossiers die werden overgemaakt aan de 
Sociale Inspectie. In 2003 was het VIZO, waarvan Syntra de opvolger is, hiervan op de hoogte en 
heeft het hier tegen geprotesteerd. Deze instelling valt onder de bevoegdheid van Vlaams minister 
Vandenbroucke. 
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Vraag nr. 238 
van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Vlaamse ambtenaren   -   Opleiding onthaal anderstaligen 
 
In 2004 verklaarde de toenmalige minister bevoegd voor Ambtenarenzaken en voor de Vlaamse Rand 
zich bereid om te kijken of binnen de administratie zelf geen vorming “Klantgerichtheid en onthaal 
voor anderstaligen” kon worden georganiseerd voor Vlaamse ambtenaren die tijdens hun 
werkzaamheden in contact komen met anderstaligen (schriftelijke vraag nr. 106 van 12 maart 2004 aan 
minister P. Van Grembergen). 
 
Hij zou het departement Algemene Zaken en Financiën opdracht geven om zo snel mogelijk een 
dergelijk vormingsprogramma uit te werken en op te starten, omdat de bestuursschool van het 
Provinciaal Instituut voor Vorming en Opleiding van Vlaams-Brabant op dat ogenblik geen nieuwe 
cursussen meer aanbood. 
 
Ik had graag vernomen of er vandaag zo’n vormingsprogramma bestaat en of er deze legislatuur 
Vlaamse ambtenaren de bovenvermelde cursus hebben gevolgd. 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 238) en Peeters (nr. 139). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 238 van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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Vraag nr. 244 
van 20 maart 2009 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
VDAB   -   Opleidingen voor tijdelijke werklozen 
 
Als gevolg van de economische en financiële crisis zien heel wat bedrijven zich gedwongen om een 
aantal van hun werknemers in het stelsel van de tijdelijke werkloosheid te laten opnemen.  
 
Ondanks deze tegenslag biedt een periode van tijdelijke werkloosheid echter ook de kans aan deze 
werknemers om zich bij te scholen of om opleidingen te volgen die hun employability op de 
arbeidsmarkt verhogen zodat zij sterker op de arbeidsmarkt staan in geval ze alsnog definitief 
werkloos zouden worden. 
 
1. Heeft de raad van beheer van de VDAB deze kwestie besproken? Zo ja, welke conclusies heeft dat 

opgeleverd? 
 
2. Heeft de VDAB al initiatieven genomen om ook tijdelijke werklozen de kans te geven een 

bijkomende opleiding te volgen? 
 
3. Zal de minister een initiatief nemen om tijdelijk werklozen de gelegenheid te geven een 

bijkomende opleiding of omscholing te volgen? 
 
4. Aan welke voorwaarden moet een tijdelijk werkloze volgens de minister voldoen vooraleer hij of 

zij in aanmerking komt voor een bijkomende opleiding of omscholing? 
 
5. Werd er al een raming gemaakt van de eventuele budgettaire impact van de openstelling van 

opleidingen voor tijdelijke werklozen? 
 
6. Is de minister van plan om ook de betrokken ondernemingen aan te spreken voor de (co-) 

financiering van dergelijk plan? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 244 van 20 maart 2009 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
1. De raad van bestuur van de VDAB heeft de kwestie van de opleiding van tijdelijke werklozen om 

economische redenen besproken in de zittingen van 4 februari en 4 maart 2009. De raad van 
bestuur kwam tot de conclusie dat periodes van tijdelijke werkloosheid moeten worden aange-
grepen om de competenties van de betrokken werknemers te versterken in het perspectief van een 
conjuncturele relance, maar ook om hun positie op de arbeidsmarkt te verstevigen. De raad van 
bestuur besliste eveneens om het opleidingsaanbod van de VDAB open te stellen voor de tijdelijke 
werklozen wegens economische redenen.  

 
2. De VDAB ontwikkelde een gerichte communicatie naar de tijdelijke werklozen die bestaat uit: 

- informatie over de VDAB-dienstverlening op de VDAB-website; 
- een informatiefolder voor de tijdelijke werklozen die verspreid wordt in de regionale werk-

winkels en competentiecentra, via de werknemersorganisaties en de uitbetalingsinstellingen, 
via de sectorale vormingsfondsen en op vraag bij andere organisaties. 

De werknemers die getroffen worden door tijdelijke werkloosheid om economische redenen 
moeten zelf het initiatief nemen om een opleiding te volgen en hun keuze maken uit het aanbod 
aan opleidingen dat door de VDAB wordt georganiseerd. Tijdelijke werklozen kunnen de oplei-
ding volgen in een VDAB-competentiecentrum, thuis, via het internet, via e-learning of webleren 
of in een combinatie. Al deze opleidingen zijn gratis. Ook het leermateriaal, de cursussen, en het 
veiligheidsmateriaal wordt gratis ter beschikking gesteld. Deze actie loopt tot 31 december 2009. 
De opleiding moet voor die datum van start gaan. Afhankelijk van de economische situatie kan de 
actie worden verlengd. 
 

3. Zie 2 
 
4. De voorwaarden waaraan moet worden voldaan is tijdelijk werkloos zijn om economische redenen 

en zelf het initiatief nemen om een opleiding te volgen.  
 
5. De acties die momenteel worden voorzien gebeuren binnen de begroting van de VDAB. De 

VDAB heeft binnen het bestaande opleidingsvolume voor werknemers een capaciteit voor 10.000 
opleidingsplaatsen vrijgemaakt. Er zal regelmatig gemonitord worden of deze capaciteit volstaat. 

 
6. Het is de tijdelijke werkloze zelf die het initiatief dient te nemen om een opleiding te volgen. Het 

doel van de opleiding is de versterking van de algemene inzetbaarheid van de tijdelijke werkloze. 
Daarom is de opleiding gratis (en wordt er niet gerekend op co-financiering vanuit het bedrijf).  
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Vraag nr. 252 
van 25 maart 2009 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Steun ontslagen werknemers   -   Europees Globaliseringsfonds 
 
Het Europees Globaliseringsfonds voorziet Europese steun voor ontslagen werknemers die het 
slachtoffer zijn van een ernstige ontwrichting van de economie ten gevolge van globalisering. Het is 
bedoeld om hen zo snel mogelijk aan een andere baan te helpen. Het fonds voorziet onder meer steun 
voor sollicitatie- en mobiliteitstoeslagen, inkomenssteun voor personen die een opleiding volgen en 
tijdelijke inkomensaanvullingen voor ontslagen werknemers van 50 jaar en ouder. 
 
Het lijkt aangewezen dit fonds tijdelijk uit te breiden tot collectieve ontslagen als gevolg van de 
financiële en economische crisis, en de werking van het fonds meer in overeenstemming te brengen 
met de solidariteitsdoelstelling. 
 
In het kader van de ontslagen bij onder andere Bekaert Textiel, Domo Zwijnaarde, Ralos, UCO, Prado 
en Beaulieu zou het goed zijn als er een beroep kon gedaan worden op de financiële steun uit dit 
Europees Globaliseringsfonds. De EU-Commissie  bevestigde eerder dat steun voor de getroffen 
arbeiders mogelijk is, als de sluiting het gevolg is van een substantiële toename van de invoer van 
bepaalde producten in de EU of een snelle daling van het EU-marktaandeel of als de productie is 
overgeheveld naar landen buiten de EU. 
 
1. Kan de minister bevestigen of hierover op de Epsco-raad (Employment, Social Policy, Health and 

Consumer Affairs) van 9 maart 2009 een akkoord werd bereikt? 
 
2. Kunnen de ontslagen werknemers uit de Vlaamse textielsector een beroep doen op dit Europees 

Globaliseringsfonds? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 252 van 25 maart 2009 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
1.  Op de Epsco-raad wordt niet beslist of bepaalde dossiers in aanmerking komen voor EGF steun, 

dat is de bevoegdheid van Commissie en EP. Wel is er gediscussieerd over voorstellen van de 
Commissie om de bestaande EGF verordening aan te passen met het oog op de huidige financiële 
en economische crisis. Deze voorstellen bevatten onder meer een verbreding van het 
toepassingsgebied van de EGF verordening waardoor ook werknemers die ontslagen zijn vanwege 
de huidige financiële en economische crisis in aanmerking zouden komen voor steun, een 
verlaging van het vereiste aantal ontslagen van 1000 naar 500, een verlenging van de finan-
cieringsperiode van 12 tot 24 maanden, en een verhoging van de cofinanciering vanuit het EGF 
van 50% naar 75%. Hierover is er echter nog geen akkoord binnen de Raad. Het voorzitterschap 
zoekt nog naar een compromis met de lidstaten. De besprekingen in de commissies van het 
Europese Parlement hierover zijn al begonnen en men hoopt tot een eerste  stemming te komen 
begin mei, nog voor de ontbinding van het Europese Parlement, en een goedkeuring door Raad en 
Parlement in juni. 

 
2.  Sedert november 2008 zijn we samen met het Departement Werk en Sociale Economie, de sociale 

partners uit de textielsector, het ESF-agentschap en de VDAB gestart met de voorbereidingen van 
een aanvraagdossier EGF voor de ontslagen werknemers uit de textielsector. Een vertegen-
woordiger van de federale Minister van Werk is eveneens betrokken bij deze voorbereiding.  
Aan het belangrijkste criterium om in aanmerking te komen voor EGF-financiering, met name dat 
het moet gaan om 1000 ontslagen in een sector van 2 aangrenzende provincies wordt voldaan. De 
voorbereiding behelst het opstellen van de motivering, het bespreken van de mogelijke acties die 
in aanmerking kunnen komen, de budgettering en het formeel in orde stellen van de eigenlijke 
aanvraag. We hebben hierover al tweemaal informeel contact gehad met de diensten van het EGF 
die ons bevestigde dat het dossier een kans maakt.  
Omdat het om twee aanpalende provincies moet gaan, bereiden we naast een dossier voor de 
ontslagen werknemers uit Oost en West Vlaanderen, ook een aanvraagdossier voor de ontslagen 
textielwerknemers uit Limburg voor, op grond van een specifiek criterium in de verordening voor 
uitzonderlijke omstandigheden. 
 
Na een referentieperiode van 9 maanden waarbinnen 1000 ontslagen moeten vallen in de sector in 
twee aanpalende provincies resten er 10 weken om het dossier met acties in te dienen. De 
aanvraagdossiers zijn momenteel (eind maart) bijna vervolledigd en in de loop van april moeten de 
aanvraagdossiers gefinaliseerd worden. De dossiers zullen voor eind april ingediend worden. 
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VEERLE HEEREN, 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, 

 VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 194 
van 3 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Welzijnsvoorzieningen   -   Nederlandse leerlingen 
 
Er zijn heel wat leerlingen die vanuit Nederland (Nederlandse nationaliteit en domicilie) schoollopen 
in Vlaamse scholen (vooral leerlingen uit Limburg en Zeeuws-Vlaanderen) van het buitengewoon 
onderwijs.  
 
Zo ook in de MPI ’s (medisch-pedagogisch instituut), waar de leerlingen in de week in het internaat 
verblijven. Voor leerlingen met een meervoudige handicap gaat het hier niet enkel over 
onderwijsfinanciering, maar ook over medische zorg (apparatuur nodig voor de motorische 
ontwikkeling, medische opvolgingsonderzoeken in België). 
 
In Vlaanderen is hierover afstemming met Welzijn (Protocol Coens-Steyaert). 
 
Naar aanleiding van een eerdere schriftelijke vraag over deze aangelegenheid aan de minister van 
Onderwijs (nr. 132 van 23-12-2008), verwees deze voor vragen over samenwerkingsakkoorden tussen 
België en Nederland op het vlak van medische zorg naar de minister. 
 
Bestaan er samenwerkingsakkoorden met Nederland op het vlak van medische zorg (of bij uitbreiding 
de gehele paramedische, medische, sociale, psychologische en orthopedagogische bejegening) voor 
leerlingen in de welzijnsvoorzieningen? 
 
Zo ja welke? 
 
Zo neen, waarom niet? Hoe wordt dit dan geregeld? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 194 van 3 maart 2009 
van STERN DEMEULENAERE 
 
 
 
Vooreerst kan ik aanhalen dat het vermelde Protocol Coens-Steyaert m.i. niet echt de vraagstelling 
betreft die hier aan bod komt. Dit protocol regelt enkel de subsidiëring van personeel tussen Onderwijs 
en Welzijn. 
 
Wat de vraagstelling betreft, hoort het luik van de psychische en orthopedagogische bejegening wel 
onder het beleid betreffende personen met een handicap, maar niet de medische zorg. Er kan hiervoor 
verwezen worden naar het RIZIV.  
 
Op het vlak van personen met een handicap bestaat er geen samenwerkingsakkoord tussen Vlaanderen 
en Nederland. Vlaanderen heeft haar wetgevend kader, waardoor personen met een handicap die in 
België in het Nederlandse taalgebied of in Brussel wonen, kunnen worden opgenomen in Nederlandse 
voorzieningen ten laste van het Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap, voor zover aan 
de voorwaarden die daaraan gesteld worden, wordt voldaan. Deze voorzieningen worden hiervoor 
door Vlaanderen gesubsidieerd conform de reglementering die vervat is in het Koninklijk Besluit van 
1 oktober 1970. Een samenwerkingsakkoord is hierbij niet nodig.  
Vlaanderen is evenwel niet bevoegd voor personen die in Nederland wonen. Het is de bevoegdheid 
van Nederland om, indien hier nood aan is, eventueel een wetgeving op te stellen waardoor 
Nederlandse personen met een handicap kunnen opgenomen worden in Vlaamse voorzieningen ten 
laste van de Nederlandse overheid. 
Over deze aangelegenheid is tot hiertoe noch vanuit onze voorzieningen noch vanuit Nederland een 
vraag bij onze administratie bekend. 
Als inderdaad Nederlandse jongeren in onze MPI’s vertoeven, dan is ons niet bekend hoe en door wie 
de kosten momenteel worden gedragen. De kosten kunnen alleszins nooit door het V.A.P.H. ten laste 
worden genomen, vermits het Nederlandse personen betreft die in Nederland gedomicilieerd zijn. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 195 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Taalgrensgemeenten   -   Ondersteuning Vlaams karakter 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 119 van 11 februari 2009  aangaande de ondersteuning 
van het Vlaamse karakter van de gemeenten gelegen langs de taalgrens, zoals vermeld onder “varia” in 
het Vlaams Regeerakkoord, deelde de minister-president mee dat er, naast de algemene 
financieringsmiddelen voor deze gemeenten vanuit het Gemeentefonds, ook nog specifieke 
financieringsmiddelen vanuit de diverse beleidssectoren zijn. 
 
Kan de minister voor de beleidssectoren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen preciseren of en 
desgevallend welke financiering er gegaan is naar taalgrensgemeenten in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan? 
 
N.B.: Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 133, Vandenbroucke vraag nr. 

212, Van Mechelen vraag nr. 121, Anciaux vraag nr. 130, Keulen vraag nr. 137, Van Brempt 
vraag nr. 194, Crevits vraag nr. 474, Ceysens vraag nr. 67, Heeren vraag nr. 195). 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 195 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door de heer Kris-Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 196 
van 4 maart 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Bestrijding van geweld en mishandeling   -   Evaluatie 
 
Het Vlaams Regeerakkoord 2004-2009 voorziet in het opvoeren van “de strijd […] tegen alle vormen 
van inter- en intrafamiliaal geweld, kindermishandeling, partnergeweld, ouderenmis(be)handeling. Op 
grond van een concreet uitgewerkt beleidsplan, met aandacht voor preventie, melding, behandeling 
en/of begeleiding en nazorg, voorzien we een structureel kader en financiering. We ondersteunen beter 
de provinciale centra voor kindermishandeling en verruimen de opvangcapaciteit in de vluchthuizen. 
We geven bijkomende impulsen aan familiale bemiddeling”. 
 
1. a)  Welke stappen werden deze legislatuur gezet in de aanpak van kindermishandeling (preventie,        
              melding, behandeling en/of begeleiding en nazorg)? 
 

b) Op welke wijze werd de organisatie van deze aanpak eventueel gewijzigd? 
 
c)   Met welke (bijkomende) inzet van middelen ging dit gepaard (graag oplijsting per 

begrotingsjaar)? 
 
2. a)  Welke stappen werden deze legislatuur gezet in de aanpak van ouderenmis(be)handeling (pre- 
             ventie, melding, behandeling en/of begeleiding en nazorg)? 
 

b)  Met welke bijkomende inzet van middelen ging dit gepaard? (graag oplijsting per 
begrotingjaar) 

 
3. Welke stappen werden deze legislatuur gezet op het vlak van slachtofferhulp: 
 

a) bij geweld in het gezin; 
 

b) bij geweld buiten het gezin? 
 

c) Met welke (bijkomende) inzet van middelen ging dit gepaard (graag oplijsting per 
begrotingsjaar)? 

 
4. a) Voorzag de Vlaamse Regering in enige vorm van ondersteuning voor initiatieven die werken  

rond agressiebeheersing (bv. in de bijzondere jeugdzorg of bij gedetineerden)? Zo ja, welke 
(inclusief middeleninzet)? 

 
      b)   Welke stappen werden deze legislatuur gezet op het vlak van daderhulp? 
 
      c)   Met welke (bijkomende) inzet van middelen ging dit gepaard (graag oplijsting per begrotings- 
            jaar)? 
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5. Op welke wijze werd inzake geweld in en buiten het gezin afstemming gezocht en gevonden met 

de diverse betrokken actoren? 
 
6. Op welke wijze werden bijkomende impulsen gegeven aan familiale bemiddeling? 
 
7. Zo het beleidsplan werd gerealiseerd, kan dit worden bezorgd? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 196 van 4 maart 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Geweld binnen een gezin moet zoveel mogelijk voorkomen worden. Het gezinsbeleid is er uitdrukkelijk 
op gericht dat signalen en situaties van intrafamiliaal geweld vooreerst gezien en (h)erkend worden. In 
tweede instantie wil men er over waken dat mensen die geweld meemaken weten waar ze dit kunnen 
melden en dat er actie ondernomen wordt met het oog op het stoppen van het geweld om te vermijden dat 
het zich opnieuw zou voordoen.  
 
1. a+b)  In de aanpak van kindermishandeling werd tijdens deze legislatuur voornamelijk ingezet op de 

ondersteuning van regioteamleden en artsen bij de consultatiebureaus van Kind en Gezin, de 
zes Vlaamse Vertrouwenscentra Kindermishandeling (VK’s) en de Centra Geestelijke 
Gezond-heidszorg (CGG) als bevoorrechte partners.  

Regioteamleden en artsen bij de consultatiebureaus van Kind en Gezin zitten in een 
bijzondere positie om te zien wanneer het met een kind of een gezin goed of minder goed gaat. 
Voor hen is de Richtlijn Zorgwekkende Opvoedingssituaties ontwikkeld. Deze richtlijn wil er 
toe bijdragen dat alle medewerkers op een kwaliteitsvolle, methodische en respectvolle manier 
vroegtijdig zicht krijgen op de ondersteuningsbehoeften van kinderen en hun gezinnen en een 
gepast ondersteuningsaanbod inzetten zodat kinderen maximale ontwikkelingskansen krijgen. 
Gezien medewerkers in de Preventieve Zorg vaak in contact komen met lichte, matige of zelfs 
ernstige mishandeling, wil de richtlijn voor hen een hulpmiddel zijn. De richtlijn werd 
ontwikkeld in de periode 2004 – 2007, en in 2008 – 2009 geïmplementeerd in de verschillende 
regio’s in Vlaanderen. Het competentieontwikkelingstraject is ondertussen uitgevoerd. Er is 
ook een werkwijze om de toepassing van de richtlijn op te volgen. De richtlijn is bovendien 
aangepast voor de dienstverlening van Kind en Gezin aan kwetsbare zwangere vrouwen. De 
“plusmodules” - dit is een specifiek aanbod - die worden ingezet wanneer de (gezins)situatie 
daartoe noopt, zijn in de richtlijn organisatorisch en inhoudelijk beschreven. Samen met 
partners worden effectieve netwerken uitgebouwd voor het tijdig signaleren en handelen bij 
zorgwekkende opvoedingssituaties. 

Naast de regioteamleden en artsen bij de consultatiebureaus zijn ook de Vertrouwenscentra 
Kindermishandeling een belangrijke partner in de aanpak van kindermishandeling. Om hun 
aanbod beter bekend te maken in Vlaanderen lanceerden de zes VK’s een campagne die 
ondersteund werd door mevrouw Inge Vervotte, voormalig Vlaams minister van Welzijn, 
Volksgezondheid en Gezin, en door Kind en Gezin. De campagne richtte zich naar de brede 
lagen van de Vlaamse bevolking en bestond uit verschillende acties. Alle volwassenen zouden 
immers goed op de hoogte moeten zijn van het aanbod om zo nodig een beroep te kunnen 
doen op een Vertrouwenscentrum Kindermishandeling. Ook de kinderen en de jongeren zelf 
waren in deze campagne een specifieke doelgroep. 
Langs verscheidene kanalen werden de beoogde doelgroepen geïnformeerd: 
• Gezien het ruim verspreide gebruik van internet en de doelstelling van de campagne 

(bekendheid geven aan het bestaan en aan de werking van de vertrouwenscentra) werd 
besloten om een website “www.kindermishandeling.org“ voor de sector van de zes 
vertrouwenscentra aan te maken.  

• In januari 2005 werd gedurende twee weken drie verschillende tv-spots uitgezonden op de 
zenders VRT en VTM.  
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• In februari 2005 konden de meeste Vlaamse bakkers hun brood leveren in broodzakken 
waarop informatie vermeld stond over de Vertrouwenscentra Kindermishandeling.  

• Om specifiek de jongeren te bereiken werd in het tijdschrift “Joepie” in verschillende 
nummers in de loop van september 2005 aandacht besteed aan de campagne. De jongeren 
konden in deze periode, bij aankoop van een Joepie-exemplaar, verwend worden met een 
“vertrouwensboekje” als gadget.  

• De campagne werd ook ondersteund door de verspreiding van het campagnemateriaal, 
namelijk folders, affiches en een bladwijzer. De bladwijzers, met informatie over de 
vertrouwenscentra, waren in alle openbare bibliotheken beschikbaar voor alle gebruikers.  

• Tegelijk zagen we het hele jaar door in verschillende tijdschriften, kranten en ledenbladen 
artikels verschijnen over deze campagne en over het thema kindermishandeling. 

 
Naast deze campagne werd in 2005 tijdens een driedaags seminarie met de Vertrouwenscentra 
een “Actieplan voor de realisatie van de visie op de Vertrouwenscentra Kindermishandeling” 
uitgewerkt, onder leiding van een externe consultant van het consultancybureau Möbius. Er 
werd gedurende 3 dagen intensief gewerkt aan een visie op de kernopdrachten van de VK’s. 
Volgende thema’s werden onder de loep genomen: 
• De VK’s wensten het begrip “melding” verder te verfijnen in een typologie van contacten, 

gebaseerd op een internationale standaard.  
• De VK’s wensten de opportuniteit te onderzoeken om meer samen te werken rond de 

“intake van meldingen”, en wilden hiervoor verschillende pistes om het meldpunt 
kindermishandeling gezamenlijk te organiseren, verder onderzoeken naar haalbaarheid. 
Door de meldingsdruk te verminderen binnen de vertrouwenscentra, zouden ze zich meer 
gaan toespitsen op diagnostiek en opvolging.  

 De opdracht om deze thema’s te onderzoeken werd uitbesteed aan de consultancybureaus 
Möbius (2006) en Simkens (2008). 

• Alle vertrouwenscentra wensen meldingen op een unieke en uniforme wijze te registreren. 
Om dit te ondersteunen is er nood aan één centrale applicatie die zowel de registratie van 
de meldingen als de dossiers informatiseert. De beveiliging van deze applicatie (o.a. 
respect voor de privacywetgeving, aandacht voor juridische verantwoordelijkheid bij 
misbruik, gescheiden (of geanonimiseerde) databanken tussen de verschillende VK’s)  
krijgt hierin bijzondere aandacht. De opzet van een centraal registratiesysteem en een 
elektronisch dossier gebeurt in nauwe samenwerking met Kind & Gezin. 

 De opdracht om dit te ontwikkelen werd uitbesteed aan de consultancybureaus Cronos 
(2006) en Trasys (2008 en 2009). 

• Er werd gestreefd naar de uitbouw van een overlegmodel met justitie en met andere 
belendende organisaties. Hiertoe participeerde Kind en Gezin in de Werkgroep van 
Christian Maes, waarvan de finale nota aan de kabinetten van bevoegde ministers van 
Welzijn en van Justitie werd bezorgd. 

• De VK’s wensen meer samen te werken met elkaar om dit actieplan te realiseren. De 
functie van directeur binnen een VK diende hiertoe gevaloriseerd te worden. Door een 
directeur buiten het basisequipe te plaatsen, kan hij de nodige tijd vrijmaken om zijn 
directeursfunctie terdege op te nemen. 

 
Verder werd er vanuit de Vlaamse overheid geïnvesteerd in de werking van de VK’s door 
middel van de jaarlijks voorziene reguliere en VIA-middelen voor de sector. In december 
2008 is er een eenmalige facultatieve toelage besteed voor informatisering bij de 
Vertrouwenscentra die 2500 euro bedroeg per Vertrouwenscentrum. 
 
Ten slotte worden er in de strijd tegen kindermishandeling financiële impulsen geboden aan de 
sector van de Geestelijke Gezondheidszorg. De overeenkomst tussen de Vlaamse Gemeen-
schap en het samenwerkingsverband FDGG-VVI (de koepelverenigingen en de Centra voor 
Geestelijke Gezondheidszorg) voor de ondersteuning van de acties in de sector van de Centra 
voor Geestelijke Gezondheidszorg inzake kindermishandeling werd deze legislatuur verlengd. 
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Binnen deze overeenkomst wordt een coördinatiefunctie gesubsidieerd die volgens het 
beleidsplan als onderdeel van de overeenkomst, activiteiten onderneemt om hulpverlening in 
de CGG rond traumatische gevolgen van kindermishandeling te ondersteunen. De aanvraag 
voor verlenging voor de periode van 2009-2011 wordt voorbereid en kan op korte termijn 
voorgelegd worden aan de Vlaamse Regering. 

 
c)  Hieronder vindt u een overzicht van de (bijkomende) middelen die vrijgemaakt zijn voor de 

verscheidene partners in de strijd tegen kindermishandeling, ingedeeld volgens begrotingsjaar. 
 

Regioteamleden en artsen bij de consultatiebureaus van Kind en Gezin 
 2008 
Richtlijn Zorgwekkende 
Opvoedingssituaties: kost voor de 
ontwikkeling en implementatie 
van dit project  

50.000 € 

 

 

Vertrouwenscentra Kindermishandeling 
  2004 2005 2006 2007 2008 2009 
Reguliere 
werkings-
middelen voor 
de 6 VK’s 

 206.556,97 € 3.289.873,22 
€ 

3.646.267,53 
€ 

3.919.531,81 € 4.178.408,56 
€ 

cijfers 
nog niet 
beschik-
baar 

Eindejaars-
premie en 
management-
ondersteuning 

- 
 

- 

11.979,62 € 26.324 € 41.512,69 € cijfers 
nog niet 
beschik-
baar 

VIA-middelen 
voor de VK’s 

Kwaliteits-
premie - 

 
- 

11.392,67 € 23.210,22 € 35.541,24 € cijfers 
nog niet 
beschik-
baar 

Campagne  - 283.612,92 € - - - - Eenmalige 
kosten 

Consultancy-
kosten 

- 

9.814 € 
(Möbius) 

63.296 € 
(Möbius) 
22.935 € 
(Cronos) 
8.107 € 
(optimalise-
ring 
informatie-
systeem) 

- 

70.000 € 
(Trasys) 
6.655 € 
(Simkens) 
 

250.000 
€ 
(Trasys) 

Valorisatie 
directiefunc-tie 

 
- - - 

502.217 € 502.217 € 502.217 
€ 

Toelage 
informa-
tisering 

 
- - - - 

15.000 € 
- 

Centra Geestelijke Gezondheidszorg 
 2004 2005 2006 2007 2008 2009 
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2. a)  In de aanpak van ouderenmis(be)handeling zijn tijdens deze legislatuur verschillende beleids-

sporen geëxploreerd. In de eerste plaats denken we aan een aantal preventieve strategieën die 
genomen zijn om de problematiek het hoofd te kunnen bieden. Het belang van de rol van de 
mantelzorger in de zorg voor hulpbehoevende ouderen kan immers niet miskend worden. We 
moeten er echter wel over waken dat de draaglast in het proces niet hoger wordt dan de 
draagkracht. Op het vlak van preventie is de afgelopen jaren dan ook sterk ingezet op een 
doordacht thuiszorg- en ouderenbeleid. De verdere uitbouw van de Vlaamse zorgverzekering, 
de uitbreiding van de diensten voor gezinszorg, de diensten voor oppashulp en de nieuwe 
initiatieven voor nachtopvang zijn daarvan voorbeelden. Het zijn vormen van ondersteuning 
en ontlasting van de mantelzorg die niet rechtstreeks op de mis(be)handeling ingrijpen, maar 
een preventief klimaat van haalbare zorg moeten kunnen realiseren. De aanvullende op stapel 
staande initiatieven in de residentiële ouderenzorg die verder uitgewerkt worden in het 
woonzorgdecreet, moeten deze attitude ook op professioneel niveau versterken.  

 
Anderzijds dient voldoende nadruk te liggen op de nodige expertise op het vlak van 
vroegdetectie, signaaldetectie en een degelijk begeleidingstraject van de verschillende partners 
binnen de hulpverlening aan ouderen om ouderenmis(be)handeling op een degelijke manier te 
kunnen aanpakken. Ook burgers moeten gesensibiliseerd en geïnformeerd worden.  
De Gebroeders Verreth zijn er in geslaagd om het subtiele karakter van vele situaties van 
ouderenmis(be)handeling beklijvend maar tegelijk ook confronterend te brengen in hun 
toneelstuk, ‘Georges’. Sinds het najaar van 2007 en ook in 2008, toert het gezelschap volop 
door Vlaanderen. Omdat de Vlaamse overheid gelooft in de wervende kracht van een 
dergelijke laagdrempelige aanpak, zijn 40 vertoningen van dit theaterproject met een subsidie 
ondersteund. 
 
Ouderenmis(be)handeling is een complexe materie die zich manifesteert op twee fronten 
(thuis en in een residentiële setting) en hierdoor effectief een specifieke aanpak vereist. 
Hiervoor zijn twee organen actief.  
Het Vlaams Meldpunt Ouderenmis(be)handeling staat in voor situaties van ouderenmis 
(be)handeling in thuissituaties, terwijl de Rusthuisinfofoon het orgaan is dat bevoegd is om 
situaties binnen rusthuizen en aanverwante residentiële voorzieningen aan te pakken.   
 
Sinds 2002 wordt het Vlaams Meldpunt Ouderenmis(be)handeling gesubsidieerd voor de 
volgende taken: 
• het meldpunt geldt als eerste aanspreekpunt voor alle vragen rond (vermoedens van) 

situaties van ouderenmis(be)handeling; 
• het verzorgt het onthaal van de melder en biedt informatie en advies. Wanneer een 

interventie vereist is, verwijst het meldpunt door naar de gepaste voorzieningen; 
• het meldpunt registreert de meldingen. Op deze wijze bevordert het de kennis over en het 

inzicht in de problematiek; 
• het bouwt een sensibiliserende werking uit en draagt bij tot het maatschappelijk 

bespreekbaar stellen van het thema ‘ouderenmis(be)handeling’; 
• het meldpunt neemt een signaalfunctie op t.a.v. het beleid;  
• het stimuleert het wetenschappelijk onderzoek rond het thema ‘ouderenmis(be)handeling’; 
• het bevordert de deskundigheid van zowel ouderen, mantelzorgers als de (toekomstige) 

professionelen m.b.t. dit thema. 
 

Tijdens de projectfase van het Vlaams Meldpunt Ouderenmis(be)handeling zijn de provincie-
besturen financieel ondersteund om na te gaan hoe en waar provinciale steunpunten konden 

Coördinatiefunctie 
kindermishandeling 

31.500 € 31.500 € 31.500 € 31.500 € 31.500 € 36.250 € (mits 
goedkeuring 
Vlaamse 
Regering) 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -313- 
 
 

 

geïmplementeerd worden. Tijdens die periode zijn er in elke provincie en in het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest steunpunten ontwikkeld. Deze middelen zijn in 2007 afgebouwd.  
Om de provinciale dimensie niet te vergeten en aandacht te blijven hebben voor de noodzake-
lijke opvolging van de problematiek ter plaatse, is eind januari 2008 een convenant rond 
ouderenmis(be)handeling afgesloten met de vijf provinciebesturen en Brussel. Deze partners 
zijn in het convenant een engagement aangegaan om samen met het Vlaamse Meldpunt verder 
te onderzoeken welke lokale actoren kunnen betrokken worden bij de interventie in situaties 
van ouderenmis(be)handeling. Het is de verantwoordelijkheid van de provinciebesturen en het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest om in hun regio te onderzoeken welke initiatieven het best 
ingeschakeld worden om samen te werken met het Vlaams Meldpunt 
Ouderenmis(be)handeling in de strijd tegen ouderenmis(be)handeling.  
 
De Rusthuisinfofoon besteedt binnen haar algemene opdrachten de nodige aandacht aan 
mis(be)handelingssituaties binnen residentiële voorzieningen en zal waar nodig of waar 
problemen worden gemeld, inspectie sturen om de problematiek in kaart te brengen. 
De Rusthuisinfofoon wordt sinds 1994 gesubsidieerd voor volgende taken: 
 
• het fungeert als meldingspunt voor signalen, vragen, suggesties en klachten die 

rechtstreeks afkomstig zijn van de rusthuisbewoners, hun familieleden of voor hun 
relevante derden en formuleert hierop een deskundig en klantvriendelijk antwoord of 
oplossing;  

• de Rusthuis-Infofoon verzamelt informatie over een vraag of probleem, initieert het 
oplossingsproces, garandeert de continuïteit en blijft het aanspreekpunt en de gespreks-
partner voor de oproeper. De Rusthuis-Infofoon is geen louter loket of doorgeefluik van 
vragen of problemen tussen gebruiker en de overheid; 

• het stelt zich subsidiair op. Dit betekent dat de vragen en problemen op de eerste plaats in 
het rusthuis een antwoord of een oplossing moeten krijgen. Een elementaire vereiste is wel 
dat elk rusthuis over een goed uitgewerkte informatie- en klachtenprocedure beschikt; 

• de Rusthuis-Infofoon promoot het informatie- en het klachtenrecht in de ouderenvoor-
zieningen. Dit veronderstelt dat het rusthuis hiervoor ontvankelijk is en garanties voor een 
eerlijke en grondige informatieverstrekking en klachtenbehandeling wil inbouwen. 

 
Ook binnen de CGG-sector is er aandacht voor de behandeling van de problematiek rond 
ouderenmis(be)handeling. In 2006 werden 9 centra gesubsidieerd, specifiek in het kader van 
outreach naar senioren met ernstige psychische problemen voor directe zorg (hulpverlening) 
en indirecte zorg (ondersteuning van en psycho-educatie aan zorgverleners, teamsupervisie en 
dergelijke). De focus lag daarbij evenwel op dementie en depressie, niet in de eerste plaats op 
ouderenmis(be)handeling. Aangezien deze projecten zeer positief werden geëvalueerd, 
besliste toenmalig minister Vanackere om aan alle CGG een recurrente subsidie toe te kennen, 
specifiek voor hulpverlening aan senioren met ernstige psychische problemen. Elk CGG 
diende hiervoor een plan van aanpak in. Een aantal CGG hebben in hun plan van aanpak 
uitdrukkelijk een doelstelling beschreven waarbij aandacht gaat naar 
ouderenmis(be)handeling.  

 
b)  Hieronder vindt u een oplijsting van de (bijkomende) middelen die vrijgemaakt zijn in de 

strijd tegen ouderenmis(be)handeling, ingedeeld volgens begrotingsjaar. 
 

 2008 
Theaterstuk 
‘Georges’ 40 
voorstellingen 

15.000 € 

 
 



-314-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

Vlaams Meldpunt Ouderenmis(be)handeling 
 2004 2005 2006 2007 2008 2009 
Projectsubsidies 
(tot 30 juni 2007) 

50.000 € 
(meld-
punt) 
120.000 € 
(provin-
ciebestu-
ren) 

50.000 € 
(meldpunt) 
120.000 € 
(provincie-
besturen) 

50.000 € 
(meld-
punt) 
120.000 
€ 
(provin-
ciebestu-
ren) 

50.000 € 
op 
jaarbasis 
(meld-
punt) 
120.000 
€ op 
jaarbasis 
(provin-
ciebestu-
ren) 

- - 

Reguliere middelen 
(vanaf 1 juli 2007) 

- - - 

98.000 € 
op 
jaarbasis 
(meld-
punt) 

98.000 € 
(meld-
punt) 

98.000 
€ 
(meld-
punt) 

 
Centra Geestelijke Gezondheidszorg 
 2006 2007 2008 2009 
Projecten 175.000 € - - - 
Recurrente 
middelen - - 750.000 € 750.000 € 

 
3. a+b)  Om het geweld binnen het gezin aan te pakken is er in het begin van de legislatuur een 

deskundigenwerkgroep samengesteld die een synthese- en adviesnota over het Vlaams zorg-
aanbod inzake intrafamiliaal geweld heeft opgesteld. Deelnemers aan de 
deskundigenwerkgroep waren vertegenwoordigers van Kind en Gezin, het Steunpunt 
Algemeen Welzijnswerk, Provinciale coördinatoren Geweld, het Vlaams Meldpunt 
Ouderenmis(be)handeling, de Vertrouwenscentra Kindermishandeling, de Centra voor 
Geestelijke Gezondheidszorg en de bevoegde administratie. In de nota wordt aandacht besteed 
aan preventie, dwarsverbindingen in de zorg, de samenwerking tussen zorg en de 
strafrechtsbedeling, begeleidingsmogelijkheden voor kinderen in gewelddadige relaties en 
ouderenmis(be)handeling. Op basis van de nota zijn een structureel kader en een financiering 
ontwikkeld voor de aanpak van intrafamiliaal geweld. Op 7 juli 2006 verscheen de 
omzendbrief betreffende de versterking van de aanpak van intrafamiliaal geweld (IFG) – 
partnergeweld.  
Aan de Vlaamse Regering werd voorgesteld om recurrent 685.000 euro (14 VTE) te 
investeren om de aanpak van intrafamiliaal partnergeweld in het algemeen welzijnswerk te 
versterken. De centra voor algemeen welzijnswerk beschikten immers over verschillende 
werkvormen die een belangrijke bijdrage leveren in de aanpak van intrafamiliaal geweld 
(vluchthuizen, vrouwen-opvang, gezins- en relatiebegeleiding, crisisopvang, slachtofferhulp, 
justitieel welzijnswerk, bemiddeling, enz.). De extra middelen zijn een aansporing om de 
totale werking van het algemeen welzijnswerk beter af te stemmen op de intrafamiliale 
(partner-) gewelds-problematiek. Het is de uiteindelijke bedoeling alle betrokkenen in een 
situatie van intra-familiaal geweld te begeleiden naar een nieuw of beter (samen-) leven 
zonder geweld. De voorbije jaren is sterk geïnvesteerd om de deskundigheid van de CAW-
medewerkers te verhogen. Daarbij denken we aan de opleidingen ‘Hoe omgaan met complexe 
echtscheidings-situaties?’, de basisopleiding ‘Bemiddeling in familiezaken’, en de ‘Training 
op maat in het omgaan met intrafamiliaal geweld’ voor medewerkers van de centra voor 
algemeen welzijnswerk.  
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Daarnaast zijn extra middelen vrijgemaakt voor de versterking van de diensten voor 
slachtofferhulp (binnen de CAW). Dit had echter een breder opzet: enerzijds is het project 
rond de opvang van kinderen als slachtoffer recurrent gemaakt en ingebed in de CAW’s met 
een dienst slachtofferhulp en anderzijds zijn nieuwe initiatieven genomen met betrekking tot 
de versterking van de vrijwilligerswerking binnen slachtofferhulp en de opvang van 
verkeersslachtoffers en hun omgeving. De diensten voor slachtofferhulp behandelen 
problemen rond slachtofferschap in ruime zin. Het kan gaan om geweld, een verkeersongeval, 
criminaliteit, een overleden ouder, enz.  

 
c)  Hieronder vindt u een oplijsting van de (bijkomende) middelen die ingezet zijn in het kader 

van slachtofferhulp, ingedeeld volgens begrotingsjaar. 
 

 2004 2005 2006 2007 2008 2009 
Opvang van 
kinderen als 
slachtoffer 

250.000 € 250.000€ 250.000 € 
- - - 

Omzendbrie
f IFG - - 172.182,79 € 685.000 € 685.000 € 685.000 € 

Opleidingen 

- - - 

6.750 € 
(m.b.t. 
complexe 
echtscheidin
gssituaties) 
31.500 € 
(bemiddelin
g in 
familiezake
n) 
13.750 € 
(training 
i.k.v. 
intrafamilia
al geweld) 

-  - 

Opvang 
verkeersslac
ht-offers, 
minderjarige 
slachtoffers 
en 
ondersteunin
g 
vrijwilligers
wer-king bij 
slachtofferh
ulp 

- - - 

510.000 € 1.025.000€ 1.082.000€ 

 
4. a)  In 2008 werd 500.000 euro voorzien in de ondersteuning van initiatieven voor outreach van 

het CGG naar voorzieningen Bijzondere Jeugdbijstand (BJB). Dit bedrag werd toegekend aan 
8 CGG. De andere 12 CGG kregen de opdracht om binnen hun huidige enveloppe te 
investeren in deze doelgroep. Binnen de doelstellingen in dit kader, is er ruimte om te 
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focussen op agressiebeheersing. Dit is mede afhankelijk van de noden en behoeften van de 
voorzieningen BJB. Daarnaast is in 2008 800.000 euro toegekend aan de bestaande 
daderteams voor seksuele delinquenten voor de uitbouw van forensische teams waarbij 
hulpverlening intra- en postpenitentiair wordt voorzien in het kader van het Strategisch Plan 
Hulp- en dienstverlening aan Gedetineerden. Verschillende CGG richten zich naar 
gevangenen met agressieproblemen.  

 
b)  Zoals bij a) aangegeven zijn er forensische teams gevormd in het kader van het Strategisch 

Plan voor Hulp- en dienstverlening aan Gedetineerden. Daarnaast werden in 2007 de 
daderteams voor seksuele delinquenten uitgebreid met 5 VTE. Ook werd de overeenkomst 
tussen de Vlaamse Gemeenschap en het samenwerkingsverband FDGG-VVI, waar eerder naar 
verwezen werd, voor de ondersteuning van de acties in de sector van de Centra voor 
Geestelijke Gezondheidszorg inzake daderhulp verlengd. Binnen deze overeenkomst wordt 
een coördinatie-functie gesubsidieerd die volgens het beleidsplan als onderdeel van de 
overeenkomst, activiteiten onderneemt om hulpverlening in de CGG aan seksuele daders te 
ondersteunen. De aanvraag voor verlenging van de overeenkomst voor de periode 2009-2011 
wordt nog voorgelegd aan de Vlaamse Regering ter goedkeuring.  

 
c)  Hieronder vindt u een overzicht van de bijkomende ingezette middelen met een oplijsting per 

begrotingsjaar. 
 

 2004 2005 2006 2007 2008 2009 
Uitbreiding 
daderteams met 5 
VTE 

- - - 
250.000 € 

- - 

Coördinatiefunctie 
daderhulp 

31.500 € 31.500 € 31.500 € 31.500 € 31.500 € 36.250 € 
(mits goed-
keuring 
Vlaamse 
Regering) 

 
5. Naar aanleiding van COL 3/2006 en COL 4/2006 (omzendbrieven van het college voor 

procureurs-generaal bij de hoven van beroep betreffende respectievelijk de definitie van het 
intrafamilaal geweld en de extrafamiliale kindermishandeling, de identificatie en de registratie 
van de dossiers door de politiediensten en de parketten, en het strafrechtelijk beleid inzake 
partnergeweld) en de daarbij aansluitende al vermelde Vlaamse omzendbrief m.b.t. Intrafami-
liaal Geweld werden samenwerkingsovereenkomsten gemaakt tussen de politiediensten, de 
parketten en de welzijns- en gezondheidsvoorzieningen. Op die manier werd afstemming 
gezocht met diverse betrokken actoren inzake geweld in en buiten het gezin.  

 
 De Vlaamse omzendbrief vermeldt een aantal operationele doelstellingen en te verwachten 

resultaten voor de centra voor algemeen welzijnswerk. Eén van de doelstellingen is het 
ontwikkelen van een samenwerkingsverband en een netwerkstructuur met duidelijke 
afspraken, en dit zowel intern (binnen het algemeen welzijnswerk) als extern (met 
politie/parket en andere welzijns- en gezondheidsdiensten) zodat een geïntegreerd hulpaanbod 
ontstaat.  

 Eén van de te verwachten resultaten is een lokaal samenwerkingsverband tussen de CAW’s, 
politie/parket en relevante welzijns- en gezondheidsactoren (Centra voor Integrale Gezinszorg, 
Centra voor Geestelijke Gezondheidszorg, Vertrouwenscentra Kindermishandeling, …) die 
actief zijn in eenzelfde gerechtelijk arrondissement. Tussen CAW’s en politiediensten wordt 
op verschillende niveaus samengewerkt, zowel formeel als informeel. De samenwerking met 
het parket is iets minder intensief en formeler. Wat betreft de welzijns- en 
gezondheidsdiensten is er een veelheid aan actoren die actief zijn op dit vlak. De belangrijkste 
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partners die door de centra voor algemeen welzijnswerk aangegeven worden bij de aanpak van 
intrafamiliaal geweld - partnergeweld en waarmee er samenwerkingsafspraken zijn, zijn de 
Provinciale Coördinatoren Partnergeweld, de Centra voor Geestelijke Gezondheidszorg, de 
Vertrouwenscentra Kinder-mishandeling, het Justitiehuis en de ziekenhuizen. Hoewel de 
omzendbrief enkel samenwerking beoogt n.a.v. intrafamiliaal geweld, vormt geweld buiten 
het gezin ook een problematiek die het voorwerp uitmaakt van deze samenwerking.  

 
 In de beleidsplannen van de CGG voor de coördinatoren voor daderhulp en voor kinder-

mishandeling staat als doelstelling duidelijk omschreven dat er afstemming wordt gezocht met 
verschillende betrokken partners en met andere sectoren. Dit behoort tot de kerntaken van de 
coördinatoren.  

 
6. Om familiale bemiddeling aan te moedigen bij de betrokken hulpverleners werd er in 2007 in 

de centra voor algemeen welzijnswerk geïnvesteerd in de basisopleiding ‘bemiddeling in 
familie-zaken’. De subsidie diende als tegemoetkoming in de inschrijvingskosten voor de 
basis-opleiding. Aan elk centrum werd de mogelijkheid geboden om één werknemer de 
opleiding te laten volgen gedurende het schooljaar 2007-2008 of 2008-2009. 

 
7. De synthese- en adviesnota van de deskundigenwerkgroep en de omzendbrief van 7 juli 2006 

betreffende de versterking van de aanpak van intrafamiliaal geweld – partnergeweld gaat als 
bijlage. 

 
BIJLAGEN 
 
1. synthese- en adviesnota Zorgaanbod Intrafamiliaal geweld – 13 april 2006; 
2. omzendbrief d.d. 6 juli 2006 betreffende de versterking van de aanpak van intrafamiliaal 

geweld - partnergeweld. 
 

Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/HEEREN/196/antw.196.bijl.001.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/HEEREN/196/antw.196.bijl.002.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 197 
van 5 maart 2009 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Drughulpverlening   -   Doelgroepenbeleid 
 
Recent onderzoek van het VVBV (Vlaamse Vereniging van Behandelingscentra Verslaafdenzorg) 
toont een stijging van het aantal problematische gebruikers van cannabis, cocaïne en XTC. Zware 
gebruikers gebruiken de hele dag door. Opvallend is de grote diversiteit bij de gebruikers van drugs. 
De leeftijd is zeer uiteenlopend.  
 
Zo zijn steeds meer dertigers en veertigers verslaafd. In de succesvolle periode van de discotheken in 
de jaren negentig leerden vele onder hen de partydrugs zoals onder meer XTC kennen. Vandaag 
hebben velen een succesvolle carrière, maar zijn ze vaak nog niet afgekickt van de drugs waar ze 
destijds aan verslaafd raakten. Ook het roken van een joint komt in deze leeftijdgroep meer en meer 
voor.  
 
Maar het druggebruik gaat ook de andere richting op. Zo zou meer dan een derde van de jongeren 
tussen veertien en zestien jaar in 2008 cannabis hebben gebruikt. Dit cijfer is het hoogste in heel 
Europa en dus ook zeer verontrustend.  
 
De conclusie van deze twee gegevens is dat men bij het volwassen worden vaak niet van zijn 
verslaving afgeraakt, daarnaast begint men er ook steeds vroeger mee. Er is dus en zeer grote 
verscheidenheid in het druggebruik, zowel de drugs als de gebruikers zelf bestaan in alle soorten en 
maten.  
 
Het aantal centra waar deze mensen terecht kunnen steeg de laatste jaren, wat zeer positief is, maar het 
aanbod van de hulpverlening zou door deze grote verscheidenheid bij de gebruikers onvoldoende 
aangepast zijn. Zo vinden ook vrouwelijke drugverslaafden nog te weinig de weg naar de verscheidene 
hulpcentra. Zo zou slechts één op de vijf gebruikers in de centra een vrouw zijn. Deze verhouding 
klopt niet met de realiteit. Over deze laatste problematiek ondervroeg ik ook al de voorganger van de 
minister in juni vorig jaar. Deze stelde dat er meer onderzoek zou moeten komen naar vrouwen en 
hulpverlening om de oorzaken te definiëren (schriftelijke vraag nr. 255, Websitebulletin 
publicatiedatum 19-08-2008). 
 
1. Zijn er initiatieven genomen of staan er projecten op stapel om een adequate hulverlening te 

voorzien voor de drugverslaafde dertigers en veertigers? Beschikt de minister over cijfers over het 
aantal  dertigers en veertigers dat momenteel een beroep doet op hulpverlening? 

 
2. Komen er preventiecampagnes om de jonge tieners te sensibiliseren? 
 
3. Komt er inderdaad een onderzoek naar de vraag waarom vrouwen zo slecht de weg vinden naar de 

bestaande hulpcentra? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 197 van 5 maart 2009 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
1. Zoals al gesteld in het antwoord van mijn voorganger, de heer Steven Vanackere, op uw vorige 

vraag omtrent dit thema, is gespecialiseerde drughulpverlening geen bevoegdheid van de Vlaamse 
Gemeenschap. De instellingen die werken met deze doelgroepen hebben een conventie met het 
RIZIV en vallen onder de bevoegdheid van de federale minister van Sociale Zaken. De Centra voor 
Geestelijke Gezondheidzorg (CGG) vallen wel onder mijn bevoegdheid, maar hebben een veel 
ruimer doelpubliek. Hun aandeel in de behandeling van zware drugproblemen is klein en is in ieder 
geval beperkt tot ambulante begeleiding. Sowieso moeten zij op het vlak van toegankelijkheid een 
kwaliteitsbeleid voeren dat rekening houdt met de verschillende leeftijdscategorieën en ook met 
andere kenmerken van het doelpubliek. Dit beleid is echter niet specifiek voor mensen met een 
drugprobleem. 

 
Ik beschik niet over cijfers die ons vertellen hoeveel dertigers en veertigers er momenteel worden 
behandeld voor drugproblemen. Cijfers over het aantal mensen dat in behandeling is voor drug-
problemen zijn al vele jaren een probleem in België. We zijn voor Europa in principe verplicht om 
deze cijfers (de zogenaamde treatment demand indicatoren, of TDI) aan te leveren, maar we slagen 
er al vele jaren niet meer in om dat ook te doen. Het probleem is dat er zoveel verschillende soorten 
registratiesystemen bestaan dat het bijzonder moeilijk is om de gegevens op een zinvolle manier 
samen te voegen. De afgelopen jaren is binnen de Cel Gezondheidsbeleid Drugs gewerkt aan een 
protocol om tot een afstemming te komen tussen de systemen van algemene ziekenhuizen, 
psychiatrische ziekenhuizen, gespecialiseerde drughulpverlening, en centra voor geestelijke 
gezondheidszorg, over de verschillende gemeenschappen en gewesten heen. Het resultaat is een 
Belgische vertaling van de Europese protocollen, die het mogelijk moet maken om toch cijfers aan 
te leveren. Probleem is dat er verschillende overheden verantwoordelijk zijn voor de uitvoering van 
het protocol in de voorzieningen waarvoor ze bevoegd zijn. Dat gaat dan over het aanpassen van de 
regelgeving, maar ook over het voorzien van middelen voor centra die nog geen elektronisch 
registratiesysteem hebben. Dit proces is nog niet beëindigd en dus beschikken we nog steeds niet 
over cijfers. 

 
2. Vanuit het Vlaams beleid worden al jaren preventieve acties georganiseerd naar tieners om het 

gebruik van drugs te doen dalen. Ik denk daarbij aan strategieën als ‘drugbeleid op school’ en 
‘partywise’ (voor meer info de website van de Vereniging voor Alcohol en andere Drugproblemen, 
www.vad.be ). Voor de door jongeren meest gebruikte illegale drug (cannabis) lijkt het er op dat die 
ook daadwerkelijk zoden aan de dijk zetten. Het gebruik is gestabiliseerd rond 2001 en sindsdien 
elk jaar gedaald. Dat is geen reden tot juichen: het ligt nog steeds te hoog. Maar de berichten in de 
pers dat wij qua cannabisgebruik het slechtst scoren van heel Europa zijn onzin. Als we de cijfers 
op Belgisch niveau bekijken dan zitten we hoogstens in de Europese subtop, en de Vlaamse cijfers 
zijn gemiddeld lager dan de Belgische. Voor meer informatie hierover verwijs ik graag naar de 
reactie van de Vereniging voor Alcohol en andere Drugproblemen (VAD) op hun website 
(http://www.vad.be/docs/cannabis%2019_02_09.pdf ). 

 
Wat mediacampagnes betreft: ik werk aan een publiekscampagne over gezondheidsschade bij 
middelengebruik.  

 
3. Er staat bij de Vlaamse Gemeenschap momenteel geen onderzoek op stapel naar de reden waarom 

vrouwen slecht hun weg zouden vinden naar de gespecialiseerde drughulpverlening. Zoals gesteld 
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in het antwoord op vraag één is gespecialiseerde drughulpverlening een federale materie en het lijkt 
me dan ook logischer dat dergelijk onderzoek door hen wordt bekostigd. 

 
In het Vlaams actieplan tabak, alcohol en drugs 2009 – 2015 is wel een inhoudelijke krachtlijn 
opgenomen die stelt dat er bij ontwikkeling en uitvoering van preventiestrategieën meer systema-
tische aandacht moet gaan naar specifieke doelgroepen (mensen in armoede, etnisch culturele 
minderheden) en naar genderaspecten. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 198 
van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Limburg 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de in de loop van deze legislatuur (2004-2009) 
gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in de provincie Limburg die onder zijn/haar 
bevoegdheid vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. zorgverzekering, 
2. ondersteuningspremie voor personen met een handicap, 
3. woningaanpassingspremie via VAPH (Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap), 
4. PAB (persoonlijk-assistentiebudget), 
5. kinderopvang, 
6. CAW’s (centra voor algemeen welzijnswerk), 
7. bijzondere jeugdbijstand, 
8. logo’s (lokaal gezondheidsoverleg), 
9. CGG’s (centra voor geestelijke gezondheidszorg), 
10. VIPA (Vlaams Infrastructuurfonds voor Persoonsgebonden Aangelegenheden).  
 
Graag telkens een opsplitsing voor rusthuizen, gehandicapteninstellingen en andere infrastructuur. 
 
N.B. Vragen over hetzelfde onderwerp werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 134, Van 

Mechelen nr. 123, Vandenbroucke nr. 222, Anciaux nr. 134, Van Brempt nr. 196, Crevits nr. 
483, Ceysens nr. 69, Heeren nr. 198). De vraag aan minister Keulen werd reeds gesteld op 23 
januari (nr. 96). 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 198 van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Geen subsidies of betoelaging. 
 
2. Geen subsidies of betoelaging. 
 
3.  De subsidies voor aanpassingen aan de woning die het Vlaams Agentschap voor Personen met een 

Handicap (VAPH) toekent, zijn vrij divers. Er is niet zoiets als één bepaalde woningaanpassings-
premie zoals men die bijvoorbeeld wel op provinciaal of gemeentelijk niveau vindt.  

 
In de eerste plaats gaat het om de refertebedragen die bepaald zijn in de bijlage bij het BVR van 
13 juli 2001 tot vaststelling van de criteria, voorwaarden en refertebedragen van de tussenkomsten 
in de individuele materiële bijstand voor de sociale integratie van personen met een handicap. 
Deze bijlage wordt de refertelijst genoemd en is opgedeeld in combinaties van functiebeperkingen 
(vb. onderste ledematen) en interventieniveaus (aanvulling of vervanging, afhankelijk van de ernst 
van de beperking). 
 
Per combinatie van een functiebeperking en een interventieniveau zijn de relevante 
refertebedragen per domein (‘ombouw/aanbouw van de woning’, ‘aanvullende uitrusting bij de 
woning’, ‘mobiliteit’,…) vastgelegd waarop iemand wiens beperking erkend wordt door de 
bevoegde commissies binnen het VAPH als behorende tot die combinatie van functiebeperking en 
interventieniveau in principe aanspraak kan maken. Het domein wonen komt uiteraard aan bod bij 
verschillende combinaties van functiebeperking en interventieniveaus, telkens met een aangepaste 
configuratie van relevante refertebedragen. 
 
Een refertebedrag is steeds onlosmakelijk verbonden met een omschrijving van wat onder dat 
bedrag aangekocht kan worden. Binnen het domein ‘Aanvullende uitrusting bij de woning’ vinden 
we bijvoorbeeld de omschrijving ‘In hoogte verstelbaar werkvlak” met het refertebedrag 910,21 € 
(geldig voor aanvragen vanaf 01/01/2009). 
 
Naast deze refertebedragen bestaat ook de mogelijkheid om voor de eventuele meerkost beroep te 
doen op de Bijzondere Bijstandscommissie. Voor verbouwingswerken is dit niet zelden het geval. 
De totale uitgaven voor woningaanpassingen in de provincie Limburg opgesplitst tot op het niveau 
van de betrokken gemeenten vindt u per jaar weergegeven in onderstaande tabel.   
 
Tabel Subsidies van het VAPH voor woningaanpassingen per jaar en per gemeente 2004 - 2009 
(11 maart 2009). 

  
GEMEENTEN 2004 2005 2006 2007 2008 2009 
ALKEN  € 15.723  € 10.142 € 10.782 € 13.084 € 13.809  € 2.044 
AS  € 15.657  € 10.146 € 11.709 € 14.110 € 16.886  € 2.662 
BERINGEN  € 12.743  € 7.974 € 8.434 € 8.887 € 8.076  € 1.056 
BEVERLO  € 5.624  € 3.651 € 4.075 € 4.562 € 5.846  € 1.048 
BILZEN  € 44.157  € 29.771 € 34.044 € 39.373 € 37.881  € 5.126 
BOCHOLT  € 12.609  € 6.978 € 7.963 € 8.044 € 7.941  € 964 
BOORSEM  € 4.431  € 2.401 € 2.625 € 2.935 € 3.165  € 371 
BORGLOON  € 18.026  € 10.958 € 11.650 € 12.893 € 13.044  € 1.658 
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BORLO  € 814  € 395 € 414 € 506 € 452  € 0 
BREE  € 12.024  € 7.788 € 8.186 € 9.983 € 9.920  € 1.198 
DIEPENBEEK  € 25.583  € 16.285 € 19.913 € 20.158 € 21.048  € 3.236 
DILSEN-STOKKEM  € 36.044  € 21.725 € 25.685 € 28.873 € 27.677  € 3.641 
GENK  € 77.160  € 49.115 € 55.667 € 69.114 € 61.677  € 7.583 
GINGELOM  € 12.868  € 8.787 € 11.321 € 13.332 € 11.028  € 1.459 
GUIGOVEN  € 1.035  € 873 € 859 € 1.068 € 1.080  € 145 
HALEN  € 8.427  € 4.603 € 5.090 € 5.057 € 4.157  € 449 
HAM  € 11.437  € 6.544 € 7.195 € 7.803 € 6.832  € 737 
HAMONT-ACHEL  € 22.292  € 14.682 € 16.592 € 20.964 € 19.936  € 2.552 
HASSELT  € 52.842  € 33.798 € 40.424 € 49.148 € 41.360  € 5.101 
HECHTEL  € 17.866  € 9.373 € 11.319 € 14.036 € 12.794  € 1.493 
HEERS  € 8.614  € 6.005 € 7.268 € 9.913 € 8.299  € 1.058 
HEPPEN  € 5.268  € 2.344 € 2.695 € 2.915 € 2.811  € 296 
HERK-DE-STAD  € 16.375  € 10.669 € 10.065 € 11.654 € 11.083  € 1.280 
HEUSDEN-ZOLDER  € 52.830  € 31.578 € 36.680 € 47.284 € 43.433  € 5.996 
HOELBEEK  € 137  € 64 € 95 € 71 € 179  € 0 
HOESELT  € 10.719  € 5.816 € 7.103 € 7.373 € 8.839  € 1.336 
HOUTHALEN-
HELCHTEREN  € 37.954  € 24.014 € 25.908 € 27.308 € 26.116  € 3.158 

KERMT  € 3.379  € 1.187 € 1.362 € 1.340 € 1.356  € 127 
KINROOI  € 10.645  € 5.427 € 6.114 € 6.367 € 6.356  € 782 
KOERSEL  € 25.352  € 17.926 € 18.721 € 21.891 € 22.485  € 3.148 
KORTESSEM  € 6.679  € 4.058 € 4.174 € 4.757 € 4.726  € 567 
KURINGEN-
STOKROOIE  € 11.851  € 7.264 € 8.675 € 9.661 € 11.839  € 2.060 

LANAKEN  € 20.708  € 14.138 € 17.437 € 24.425 € 22.146  € 2.778 
LEOPOLDSBURG  € 9.881  € 6.978 € 7.082 € 8.334 € 8.612  € 1.062 
LOMMEL  € 43.045  € 24.418 € 27.184 € 29.512 € 31.275  € 4.503 
LUMMEN  € 12.465  € 6.382 € 8.168 € 10.491 € 8.472  € 974 
MAASEIK  € 44.164  € 33.895 € 31.625 € 41.578 € 34.365  € 3.724 
MAASMECHELEN  € 65.075  € 51.015 € 47.704 € 59.526 € 54.576  € 6.377 
MARTENSLINDE  € 1.473  € 1.082 € 1.250 € 1.404 € 1.428  € 196 
MEEUWEN-
GRUITRODE  € 18.604  € 11.057 € 13.007 € 11.913 € 10.337  € 1.233 

NEEROETEREN  € 1.055  € 720 € 751 € 879 € 839  €0 
NEERPELT  € 21.434  € 14.787 € 15.137 € 17.384 € 17.099  € 2.048 
NIEUWERKERKEN  € 9.012  € 5.932 € 5.650 € 6.888 € 6.842  € 869 
OPGLABBEEK  € 13.169  € 7.729 € 9.429 € 8.188 € 6.841  € 852 
OVERPELT  € 28.165  € 16.986 € 17.800 € 20.690 € 21.166  € 2.911 
PAAL  € 13.628  € 7.318 € 8.585 € 8.736 € 8.074  € 977 
PEER  € 18.538  € 12.489 € 16.107 € 24.038 € 19.137  € 2.444 
REKEM  € 3.627  € 1.933 € 2.530 € 2.061 € 1.750  € 221 
RIEMST  € 37.725  € 31.714 € 28.255 € 36.668 € 31.283  € 3.814 
SCHALKHOVEN  € 514  € 325 € 240 € 175 € 252  € 0 
SINT-TRUIDEN  € 39.340  € 25.411 € 30.067 € 36.425 € 32.908  € 4.271 
STEVOORT  € 7.862  € 4.399 € 6.607 € 7.810 € 5.236  € 647 
TESSENDERLO  € 25.424  € 16.848 € 17.488 € 21.117 € 21.286  € 2.834 
TONGEREN  € 31.458  € 21.456 € 22.742 € 25.806 € 25.414  € 3.238 
ULBEEK  € 1.234  € 833 € 770 € 848 € 670  € 0 
VELM  € 1.510  € 1.607 € 1.620 € 2.065 € 2.113  € 293 
VLIERMAAL  € 1.183  € 460 € 516 € 701 € 577  € 0 
VLIERMAALROOT  € 1.298  € 853 € 861 € 1.095 € 1.134  € 153 
WELLEN  € 6.601  € 3.823 € 4.016 € 4.622 € 4.397  € 546 
WIMMERTINGEN  € 1.131  € 452 € 635 € 776 € 709  €0 
WINTERSHOVEN  € 1.169  € 651 € 1.221 € 579 € 258  € 0 
ZONHOVEN  € 27.753  € 17.050 € 21.955 € 24.893 € 19.598  € 2.371 
ZUTENDAAL  € 7.502  € 4.151 € 5.443 € 7.784 € 6.051  € 745 
TOTAAL € 1.112.910  € 719.233 € 794.688 € 941.876 € 876.977  € 112.412 
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4.  Het Persoonlijke-assistentiebudget (PAB) is een budget dat wordt toegekend aan de persoon met 

een handicap (of zijn/haar wettelijke vertegenwoordiger) om voor zichzelf de zorg te organiseren 
door het aanwerven van één of meerdere persoonlijke assistenten. 

 
In deze legislatuur 2004-2009 werden 227 nieuwe PAB’s opgestart door personen woonachtig in 
de provincie Limburg. In totaal zijn er op dit moment 333 actieve budgethouders wonend in 
Limburg.  
 
In de als bijlage toegevoegde tabellen vindt u een overzicht van het aantal opgestarte budgetten op 
jaarbasis opgedeeld naar de verschillende gemeenten in de provincie.  
 
Gezien de budgethouders in de loop van de betreffende jaren van start gegaan zijn met hun PAB 
werd dat jaar niet steeds het ganse jaarbudget uitbetaald en opgebruikt.  
 
De opgegeven budgethoogtes zijn de geïndexeerde bedragen van het betreffende budgetjaar. (De 
PAB-budgetten worden jaarlijks geïndexeerd.)   
 
Tijdens 2009 zullen er nog een aantal PAB’s opgestart kunnen worden door personen die een 
PAB-toekenning krijgen in het kader van het uitbreidingsbeleid.   
 
Het is op dit moment echter nog niet mogelijk een inschatting te geven over het aantal nog op te 
starten PAB’s. Enerzijds zijn er recent nog beslissingen verstuurd en moeten deze personen nog 
starten. Bovendien is het aantal nog te realiseren toekenningen afhankelijk van een aantal factoren 
waar we momenteel nog geen zicht op hebben (personen die recent een toekenning kregen maar 
niet starten, aantal stopzettingen ….). 

 
5.  Voor de kinderopvang werd het project “ Provinciale Commissie Buitenschoolse Opvang te 

Hasselt” over de periode 2004 - 2006 gesubsidieerd voor een bedrag van 235.423,33 euro. 
 

Voor het project “Buitenschoolse opvang in Voeren” (looptijd 2002 - 2004) werd in 2004 een 
bedrag betaald van 41.753,93 euro en in 2005 een bedrag van 3.440,02 euro.  
 
In Limburg zijn er 2 Centra voor Kinderopvang, namelijk Ham en Genk: deze kregen in 2008 elk 
10.000,00 euro projectsubsidie, ook in 2009 is dit bedrag voorzien.  
 
“Home Koningin Fabiola”, gesitueerd in Maasmechelen, is een kinder- en jeugdvakantiecentrum, 
met aangepaste diensten en voorzieningen voor kinderen met een handicap. 
De huidige overeenkomst van onbepaalde duur, getekend op 16 maart 1999 voorziet in de toe-
kenning van een jaarlijks te indexeren, vast subsidiebedrag (voor 2008, 831.422 euro), dat 
evenwel evenredig verminderd kan worden op het ogenlik dat gedurende twee opeenvolgende 
jaren het aantal verblijfsdagen minder dan 20.000 bedraagt. 

 
6.  CAW’s (Centra voor algemeen Welzijnswerk) 
 

Begrotingsjaar Begunstigde en 
Gemeente 

Projectbeschrijving Bedrag in euro

2004 Vzw L.R.V. 
Producties Hoeselt 

Vergoeding voor 30 
toneelvoorstellingen van het stuk 
“Tiran-nie-soe” bij plaatselijke JAC-
werkingen (i.k.v. bewustmaking 
partnergeweld) 

6.000

2004 CAW Sonar Hasselt Uitbouw hulp- en dienstverlening aan 
gedetineerden in de nieuwe 

90.347,18
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gevangenis van Hasselt 
2004 Vzw Vereniging 

voor Geestelijke 
Gezondheidszorg 
Hasselt 

Begeleiding bij conflictueuze of 
onderbroken ouder-kindcontacten 

112.614,95

2005 CAW Sonar Hasselt Uitbouw hulp- en dienstverlening aan 
gedetineerden in de nieuwe 
gevangenis van Hasselt 

93.804,64

2005 Vzw L.R.V. 
Producties Hoeselt 

Vergoeding voor 30 
toneelvoorstellingen van het stuk 
“Tiran-nie-soe” bij plaatselijke JAC-
werkingen (i.k.v. bewustmaking 
partnergeweld) 

6.000

2005 CAW ’t Verschil 
Hasselt 

Bemoeizorg – ambulante 
woonbegeleiding van sociale 
huurders ter preventie van 
thuisloosheid 

69.143,48

2006 CAW Sonar Hasselt Uitbouw hulp- en dienstverlening aan 
gedetineerden in de nieuwe 
gevangenis van Hasselt 

52.154,38

2006 CAW ’t Verschil 
Hasselt 

Bemoeizorg – ambulante 
woonbegeleiding van sociale 
huurders ter preventie van 
thuisloosheid 

26.447,38

2007 CAW Sonar Hasselt ICT-investeringen voor de 
verbetering van de 
registratiegegevens en de 
hulpverlening 

62.599,66

2007 CAW ’t Verschil 
Hasselt 

ICT-investeringen voor de 
verbetering van de 
registratiegegevens en de 
hulpverlening 

60.875,07

2007 CAW Sonar Hasselt Subsidie voor de uitvoering van de 
omzendbrief van 13 november 2007 
inzake de hulpverlening aan 
verkeersslachtoffers en aan 
minderjarige slachtoffers en inzake de 
ondersteuning van de 
vrijwilligerswerking bij 
slachtofferhulp 

60.498,20

2007 CAW Sonar Hasselt Ondersteuning van de 
vrijwilligerswerking slachtofferhulp 540,00

2008 CAW Sonar Hasselt Uit de schaduw van de dader – 
project rond herstelgericht werken in 
een detentiecontext 

40.510,00

2008 CAW Sonar Hasselt Subsidie voor de uitvoering van de 
omzendbrief van 13 november 2007 
inzake de hulpverlening aan 
verkeersslachtoffers en aan 

121.690,03



-328-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

minderjarige slachtoffers en inzake de 
ondersteuning van de 
vrijwilligerswerking bij 
slachtofferhulp 

2008 CAW Sonar Hasselt Ondersteuning van de 
vrijwilligerswerking slachtofferhulp 

Exact bedrag 
nog niet 
bepaald 

2008 CAW Sonar Hasselt Bijdrage voor de crisisinterventie, - 
opvang en -begeleiding in het kader 
van de netwerken crisisjeugdhulp 

200

2008 CAW ’t Verschil 
Hasselt 

Bijdrage voor de crisisinterventie, - 
opvang en -begeleiding in het kader 
van de netwerken crisisjeugdhulp 

200

2009 CAW Sonar Hasselt Bijdrage voor de crisisinterventie, - 
opvang en -begeleiding in het kader 
van de netwerken crisisjeugdhulp 

100

2009 CAW Sonar Hasselt Subsidie voor de uitvoering van de 
omzendbrief van 13 november 2007 
inzake de hulpverlening aan 
verkeersslachtoffers en aan 
minderjarige slachtoffers en inzake de 
ondersteuning van de 
vrijwilligerswerking bij 
slachtofferhulp 

129.138,43

 
7.  Als bijlage gaat een overzicht van de projecten lastens het Fonds Jongerenwelzijn die tijdens deze 

legislatuur in de provincie Limburg uitgevoerd worden/werden. 
 

De administratieve procedure voor de continuering van de projecten “Gestructureerde kortdurende 
residentiële begeleiding” en “Ouderstages” van vzw Pieter Simenon in 2009 is nog lopende. Het 
project “Crisishulp aan Huis” van vzw Daidalos is vanaf 1/1/2009 erkend als voorziening van 
categorie 9: diensten voor crisishulp aan huis. Het project “Herstelgerichte en constructieve 
afhandeling” van vzw Pieter Simenon is vanaf 1/1/2009 erkend als voorziening van categorie 8: 
diensten voor herstelgericht en constructieve afhandeling. De middelen voor de subsidiëring van 
de drie meldpunten binnen het netwerk crisisjeugdhulp werden vanaf 2009 overgeheveld naar de 
betrokken sectoren (Kind en Gezin en Algemeen Welzijnswerk). 

 
8.  Naast de projecten met overheidssteun die via de Logo’s gerealiseerd werden in deze provincie, 

zijn er echter veel meer organisaties werkzaam in de preventieve gezondheidszorg. Ik som de 
organisaties met een vestigingsplaats in Limburg voor u op: 
 
Logo’s (lokaal gezondheidsoverleg- en organisatie): 
De Limburgse Preventieve Gezondheidsraad ontvangt jaarlijks een geïndexeerde subsidie voor de 
vijf Logo’s, die een convenant met de Vlaamse overheid hebben. Het gaat om de Logo’s Noord-
Limburg, Maasland, Midden-Limburg, West-Limburg en Zuid-Limburg. De subsidie voor de 
verschillende Logo’s zagen er als volgt uit: 

 
Limburgse 
Preventieve 
Gezondheidsraad 

2004 2005 2006 2007 2008 2009 

Noord-Limburg 80.550 81.517 82.568 84.010 85.187 86.872 
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Maasland 65.924 66.716 67.576 68.756 69.719 71.098 
Midden-Limburg 111.696 113.037 114.494 116.493 118.125 120.461 
West-Limburg 100.488 101.695 103.006 104.805 106.273 108.375 
Zuid-Limburg 106.501 107.780 109.169 111.075 112.631 114.858 

 
De projecten die deze Logo’s realiseerden, samen met hun locoregionale partners, vallen binnen 
de Vlaamse gezondheidsdoelstellingen, meer bepaald binnen de preventie van tabak, alcohol en 
drugs, de bevordering van gezonde voeding en beweging, ongevallenpreventie, vaccinatiebeleid, 
de sensibilisering van de doelgroep tot deelname aan het bevolkingsonderzoek naar borstkanker en 
de preventie van depressie en suïcide. Meer info via www.vlaamselogos.be. 

 
Provincie Limburg in kader van baarmoederhalskankeropsporing: 
Met onderstaand bedrag staat de provincie Limburg in voor de volgende activiteiten: 
1. de coördinatie op provinciaal niveau van de sensibiliseringsactie met betrekking tot de 

opsporing van baarmoederhalskanker bij vrouwen van 25 tot en met 64 jaar, met een interval 
van drie jaar. 
Voor de realisatie van punt 1° zal de begunstigde: 
a) de doelgroep sensibiliseren of uitnodigen; 
b) de betrokken beroepsgroepen (huisartsen, gynaecologen en anatoompathologen) informe-

ren; 
c) gegevens registreren en hierover rapporteren aan de Vlaamse overheid. 

 
Voor 2009 komen er nog twee activiteiten bij, die nieuw zijn n.a.v. het opzetten van een bevol-
kingsonderzoek: 
2. de deelname aan de Vlaamse werkgroep preventie van baarmoederhalskanker en haar sub-

werkgroepen; 
3. de medewerking aan de uitvoering van een Vlaams bevolkingsonderzoek naar baarmoeder-

halskanker, zoals ontwikkeld in de Vlaamse werkgroep preventie van baarmoederhalskanker. 
Het bedrag voor provincie Limburg is sinds 1999 jaarlijks 74.368 euro. 

 
Provincie 
Limburg 

2004 2005 2006 2007 2008 2009 

 74.368 74.368 74.368 74.368 74.368 74.368 
 

Spuitenruil 
De provinciale coördinator spuitenruil is verantwoordelijk voor het opzetten van netwerken van 
intermediairen (apothekers, straathoekwerkers, drughulpverleners) die het spuitenmateriaal 
verdelen naar de injecterende gebruikers. In sommige gevallen kan hij of zij ook zelf materiaal 
verdelen, wanneer er blinde vlekken vallen in het netwerk. Het spuitenmateriaal wordt op Vlaams 
niveau centraal aangekocht en verdeeld over de provincies. De financiering ervan is dus niet mee 
opgenomen in dit bedrag. Het spuitenruilprogramma wordt gefinancierd met driejaarlijkse conve-
nanten. In 2009 starten nieuwe convenanten, die al onderhandeld zijn met de organisaties, maar 
nog moeten worden goedgekeurd door de Vlaamse Regering, vandaar (50.000). 

 
Limburgse 
Spuitenruil 

2004 2005 2006 2007 2008 2009 

 43.826 44.392 50.000 50.701 51.703 (50.000) 
 

Rookstopregie via de Limburgse Logo’s 
Provinciale rookstopregisseurs hebben de opdracht om voor hun provincie het bestaande aanbod 
aan rookstopbegeleiding in kaart te brengen en te ontsluiten. Daarnaast ook om te komen tot een 
afstemming tussen de verschillende actoren die rookstopbegeleiding aanbieden. Op het einde van 
hun termijn leggen ze een rapport voor waarin de wordt aangegeven welk aanbod er nodig is, wat 
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ontbreekt en hoe de nood kan worden opgelost. De rookstopregisseurs krijgen een projectsubsidie, 
die is gestart op 1 december 2008 en afloopt op 30 november 2010. 

 
Limburgse 
Logo’s 

2008 

 66.665 
 

Preventie depressie en suïcide 
De gezondheidsconferentie over preventie van depressie en zelfmoord vond plaats op 3 en 4 
december 2002 en resulteerde in een ontwerp van zesde Vlaamse gezondheidsdoelstelling: “de 
sterfte door zelfdoding bij mannen en vrouwen moet tegen 2010 verminderd zijn met 8% ten 
opzichte van 2000”. 
Met als subdoelstelling: 
- een daling van het aantal suïcidepogers; 
- een daling van het aantal personen met een suïcidale ideatie; 
- een daling van het aantal personen met een depressie. 

 
De realisatie van een reeks preventiestrategieën moet deze ambitie waarmaken. Deze strategieën 
werden gebundeld tot een Vlaams actieplan suïcidepreventie. Meer info: www.zorg-en-
gezondheid.be/preventiezelfdodingprof.aspx.  
Eén van de belangrijkste randvoorwaarden voor de verdere uitwerking van het actieplan, zoals ook 
geschreven in het actieplan, bestaat uit een goede locoregionale afstemming en medewerking. 
Vermits het actieplan initiatieven bevat gaande van geestelijke gezondheidsbevordering tot initia-
tieven met betrekking tot gespecialiseerde psychiatrische gezondheidszorg, is het noodzakelijk dat 
voor de locoregionale uitwerking van het actieplan verschillende partners, die locoregionaal actief 
zijn, hun werking op elkaar afstemmen. Hiervoor werden locoregionale werkgroepen georga-
niseerd, telkens een per provincie.  

 
Locoregionale uitvoering van het Vlaams actieplan suïcidepreventie  2007 
 162.524 

 
9.  Projecten binnen de CGG in de provincie Limburg: 
 

2006: 
Outreachprojecten naar de rusthuizen: CGG LITP Hasselt - 17.500,00 euro en CGG DAGG 
Hasselt - 17.500,00 euro. De CGG werken outreachend naar de rusthuizen en geven daarbij directe 
(hulpverlening aan ouderen) en indirecte hulpverlening (ondersteuning van en psycho-educatie aan 
zorgverleners, supervisie,…).  
 
2007-2009: 
Metawonen (Buddyproject Vlaanderen): CGG DAGG – 25.666 euro voor de regionale werking 
van de provincie Limburg, met focus op Borgloon, Gingelom, Heers, Herstappe, Nieuwerkerken, 
Sint-Truiden, Tongeren. In het buddyproject ondernemen vrijwilligers (buddy’s) activiteiten met 
deelnemers (mensen met chronische psychische problemen). De koppels worden gevormd en 
ondersteund door de regionale projectmedewerker.  
 
2008: 
Recurrente subsidie aan de Centra voor Geestelijke Gezondheidszorg in het kader van hulpver-
lening aan senioren met psychiatrische en/of psychische problemen: 50.000 euro voor DAGG, 
25.000 euro voor LITP en 25.000 euro voor VGGZ. 
Recurrente subsidie voor het bevorderen van de samenwerking tussen bijzondere jeugdzorg en de 
Centra voor Geestelijke Gezondheidszorg in het kader van hulpverlening aan kinderen en 
jongeren: 50.000 euro voor DAGG. 
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Recurrente subsidie aan de centra voor geestelijke gezondheidszorg voor hulpverlening aan 
gedetineerden in het kader van het strategisch plan gedetineerden: 50.000 euro voor VGGZ. 
Project samenwerking tussen CGG-CAW: 75.000 euro voor DAGG, VGGZ en LITP. Dit project 
heeft als doel de samenwerking tussen de CGG en de CAW te bevorderen. 1,5 vte staan voor de 
provincie Limburg in voor het bestendigen van de samenwerking met 2 CAW (Sonar en ’t 
Verschil).  
 

10. Als bijlage de overzichten van het Vlaams Infrastructuurfonds voor Persoonsgebonden Aange-
legenheden van de subsidiebeloften en de principiële akkoorden (alternatieve investerings-
subsidies). 

 
BIJLAGEN 
 
1. bijlage punt 4: PAB’s; 
2. bijlage punt 7: Bijzondere Jeugdbijstand; 
3. bijlage punt 10: overzicht subsidiebeloften; 
4. bijlage punt 10: overzicht principiële akkoorden (alternatieve investeringssubsidies). 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/HEEREN/198/antw.198.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/HEEREN/198/antw.198.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/HEEREN/198/antw.198.bijl.003.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/HEEREN/198/antw.198.bijl.004.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 199 
van 6 maart 2009 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
Gepland ziekenhuis Alma Eeklo   -   Palliatieve eenheid 
 
In de stad Eeklo, en bij uitbreiding de regio Meetjesland, is het dossier nieuwbouwziekenhuis AZ 
Alma – 9900 Eeklo afgewerkt en bij de Vlaamse overheid ingediend. 
 
Het investeringsdossier ZH 034/1 bevindt zich ter verdere beoordeling op de diensten van het Vlaams 
Infrastructuurfonds voor Persoonsgebonden aangelegenheden (VIPA) in Brussel 
 
In het beleidsplan van de Stedelijke Seniorenraad van Eeklo wordt aan het stadsbestuur gevraagd te 
ijveren voor een volwaardige “palliatieve eenheid” in het nieuw te bouwen AZ Alma (512 bedden). 
 
Momenteel moeten terminale patiënten voor die gespecialiseerde zorg naar ziekenhuizen in Gent of 
Brugge. 
 
Komt er binnen de voorziene programmatie ruimte om in het ziekenhuis AZ Alma een dergelijke 
eenheid “palliatieve zorg” mogelijk te maken? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 199 van 6 maart 2009 
van ERIK MATTHIJS  
 
 
 
De Federale minister van Volksgezondheid bepaalt het maximum aantal bedden en diensten die 
binnen de ziekenhuizen mogen worden opgericht. Door het K.B. van 30 oktober 19964 werd het 
maximum aantal bedden Sp – palliatieve zorg bepaald op 360 voor het Rijk. Op basis van de 
bevolkingsaantallen werden hiervan 209 bedden voorzien voor Vlaanderen. 
 
Al sinds enkele jaren (de laatste toewijzing gebeurde in 2005) zijn alle Sp-bedden voor palliatieve zorg 
toegewezen en erkend binnen de Vlaamse ziekenhuizen. 
 
Er is bijgevolg geen ruimte om in het even welk ziekenhuis bijkomende Sp-bedden, bestemd voor 
patiënten met een ongeneeslijke ziekte die zich in een terminale fase bevinden en palliatieve zorg 
behoeven, te creëren. 

                                                      
4 K.B. van 30 oktober 1996 tot wijziging van het koninklijk besluit van 21 maart 1977 tot vaststelling van de criteria die van 

toepassing zijn voor de programmering van verschillende soorten ziekenhuisdiensten (BS 24/12/1996) 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 200 
van 9 maart 2009 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Daklozen   -   Nachtopvang 
 
In een vorige vraag aan de minister stelde ik al dat een overgrote meerheid van de daklozen de nacht 
niet doorbrengt onder de sterrenhemel, maar beschutting zoekt in een opvangtehuis. In een vervolg 
hierop is men op zoek gegaan naar de reden waarom sommige daklozen bewust niet kiezen voor 
opvang voor de nacht, zo zou een grote groep van de daklozen die daadwerkelijk op straat slapen, hier 
ook voor kiezen ondanks het feit dat ze eventueel in een opvang terecht zouden kunnen. 
 
De belangrijkste conclusie van dit vervolgonderzoek was dat het opvangaanbod niet genoeg op maat 
was gesneden van de daklozen.  
 
Zo moeten koppels vaak apart slapen in de nachtopvang. Indien ze wel samen kunnen slapen, is dit 
zelden in privacy.  
 
Daarnaast is er ook het feit dat in de meeste centra geen honden toegelaten zijn. Nochtans hebben vele 
daklozen een hond, voor de gezelligheid, de warmte, maar ook omdat ze dan meer geld krijgen bij het 
bedelen. De meesten zijn niet geneigd hun hond achter te laten.  
 
In de opvangtehuizen is het bovendien vaak erg onrustig, zo onrustig zelfs dat er volgens sommige 
daklozen echt niet te slapen valt.  
 
Verder laat ook vaak de veiligheid in deze opvangcentra te wensen over. Men moet al zijn bezittingen 
goed bij zich houden, anders kan alles verdwenen zijn wanneer men wakker wordt. Ook vechtpartijen 
en hardhandige woordenwisselingen zijn in sommige centra vaak voorkomend.  
 
Kortom, met een aantal veeleer kleine aanpassingen kan de nachtopvang voor daklozen een stuk 
aangenamer worden. 
 
Worden er initiatieven genomen om de opvangcentra beter aan te passen aan de behoeften van de 
daklozen? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 200 van 9 maart 2009 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
In het HIVA-onderzoek ‘Zonder (t)huis’ (2006) wordt er gepeild naar de noden en behoeften van 
thuislozen, waarbij vooral het cliëntperspectief centraal staat. In het verlengde van dit onderzoek heeft 
het Steunpunt Algemeen Welzijnswerk (SAW) van mijn voorganger de opdracht gekregen om de 
onderzoeksaanbevelingen uit dit onderzoek te vertalen en te introduceren in de autonome centra voor 
algemeen welzijnswerk (CAW). Daarvoor kreeg het SAW een niet-gereglementeerde toelage. Het 
project liep over een periode van twee jaar (van 1 september 2006 tot en met 31 augustus 2008). De 
strategische doelstelling betrof de CAW gericht te ondersteunen bij het opvolgen en toepassen van de 
aanbevelingen van het onderzoeksrapport, en dit zowel in de hulpverleningspraktijk als in de organi-
satie van de hulpverlening en het beleid van het centrum. De operationele doelstellingen waren: 

- zicht krijgen op de mate waarin en de wijze waarop er bij de aanvang van het project aandacht 
besteed wordt aan de herankering van thuislozen; 

- verbeteren van de toegankelijkheid en de kwaliteit van de hulpverlening aan meervoudig 
gekwetsten en thuislozen en verhogen van de participatie van cliënten om de hulpverlening 
kwalitatief te verbeteren. 

 
Thema’s en aanbevelingen waarrond in dit project gewerkt werd, zijn onder meer cliëntparticipatie, 
huishoudelijke reglementen, toegankelijkheid voor cliënten met huisdieren, cliëntvriendelijk onthaal, 
... 
Vanaf 2009 neemt het SAW de ondersteuning van de CAW op dit vlak op binnen haar reguliere 
ondersteuningsopdracht. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 201 
van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Inkomensgerelateerde kinderopvang   -   Brussel 
 
Midden februari heeft de minister haar definitieve goedkeuring gegeven aan de inkomensgerelateerde 
kinderopvang. Dit betreft een systeem waarbij de bijdrage van de ouders tot de zelfstandige 
kinderopvang gekoppeld wordt aan het inkomen. Op deze manier wil de Vlaamse Regering werk 
maken van een betaalbare kinderopvang voor iedereen. De Vlaamse Regering voorziet hiervoor een 
budget van 42,5 miljoen euro. Sinds januari 2009 worden er hiervoor al 2.800 plaatsen gecreëerd. 
 
In het persbericht (“42,5 miljoen euro voor inkomensgerelateerde kinderopvang”, dd. 13/02/09) legt 
de minister het systeem duidelijk uit: “Basis van het systeem is dat het opvanginitiatief een 
gegarandeerde dagprijs ontvangt. Deze dagprijs bedraagt voor de groepsopvang (minicrèches en de 
zelfstandige kinderdagverblijven) 25,18 euro en voor de zelfstandige onthaalouders 17 euro voor de 
opvang van een kind. De ouderbijdrage is berekend op het inkomen van de ouders. De overheid betaalt 
het verschil tussen de ouderbijdrage en de gegarandeerde dagprijs terug aan het opvanginitiatief.”  
 
De zelfstandige kinderopvang moet wel 20 % van de opvangplaatsen reserveren voor kinderen uit 
kwetsbare gezinnen om het sociale karakter van de kinderopvang te verzekeren.  
 
De minister wil op termijn een uniform systeem voor de berekening van de ouderbijdrage in de 
gesubsidieerde en de zelfstandige sector.  
 
1. Hoeveel van deze 2800 plaatsen worden gecreëerd in Brussel? Is er een bepaalde doelstelling die 

de minister hiervoor wil behalen in Brussel?  
 

Indien het aantal laag is, hoe stuurt de minister dit bij om het aantal plaatsen voor 
inkomensgerelateerde kinderopvang op te krikken? 

 
Indien het aantal laag blijft, onderzoekt de minister de mogelijkheid voor een eventuele 
compensatie door meer erkende gesubsidieerde kinderopvang te financieren? 

 
2. Heeft de minister hierover overleg gehad of gepland met het betrokken VGC-collegelid (Vlaamse 

Gemeenschapscommissie)? 
 
3. Ik heb vernomen dat het gemeenschapsonderwijs in Brussel een aanvraag ter zake heeft gedaan: 

over hoeveel plaatsen gaat het? Hoeveel middelen zijn hieraan verbonden? Heeft de minister 
overleg gepland met de minister van Onderwijs om na te gaan in hoeverre de vrijgekomen 
middelen zullen worden geïnvesteerd in (bijkomende) kinderopvangplaatsen? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 201 van 9 maart 2009  
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Op datum van 24 maart 2009 werd binnen het systeem van inkomensgerelateerde kinderopvang 

reeds voor 4586 plaatsen een goedkeuring gegeven. Het aantal plaatsen hiervan dat zich in Brussel 
situeert is 931 binnen 32 voorzieningen. 
Er is noch voor Brussel, noch voor een andere regio een bepaalde doelstelling vooropgezet. Het is 
wel de bedoeling zoveel mogelijk ouders de mogelijkheid te bieden volgens inkomen een 
opvangbijdrage te betalen. Er is voor gekozen om het systeem zoveel mogelijk te bevorderen. 
Het is immers een systeem waar de voorzieningen vrijwillig kunnen intreden. 
Er zijn geen plannen op dit moment om in Brussel het aantal inkomensgerelateerde opvang-
plaatsen in de zelfstandige opvang te verhogen. Dit is ook niet voorzien voor andere regio's. Een 
compensatie door meer erkende plaatsen te creëren is evenmin voorzien. Binnen de huidige 
middelen zou dit ten nadele zijn van de toekenning van erkende plaatsen in andere regio's. 
Een algemene evaluatie is voorzien na een jaar. Op dat moment kan gekeken worden wat de 
situatie is en hoe het systeem zich qua gebruik, verdeling, budget, ... heeft ontwikkeld en op welke 
wijze er een bijsturing nodig zou kunnen zijn. 
 

2. Er is hierover geen overleg geweest, noch gepland met het betrokken VGC-collegelid. 
 
3. De aanvragen die uitgaan van het Gemeenschapsonderwijs als organiserend bestuur van kinder-

opvang in Brussel gaan over 31 opvanginitiatieven en betreffen 881 plaatsen. Het is niet mogelijk 
hiervoor reeds een financiële weerslag te berekenen. De weerslag is immers afhankelijk van de 
bijdrage die de gezinnen zullen betalen. Niet op alle plaatsen stappen ook de ouders meteen in het 
systeem. Bij de aanvang hebben ze immers de keuze om voor het kind dat reeds aanwezig is in de 
opvang, ofwel volgens de huidige prijs te betalen, of toe te treden tot het IKG-systeem. De 
financiële weerslag zal eerst later nauwkeurig kunnen worden bepaald. 
De invoering van het inkomensgerelateerd systeem heeft op zich niet de bedoeling bijkomende 
middelen te genereren voor de voorzieningen. Het is een systeem dat de ouders in staat moet 
stellen te betalen volgens hun inkomen. Waar een voorziening tot nog toe zijn ontvangsten enkel 
haalde uit de ouderbijdragen, is dit voortaan uit ouderbijdragen (die lager kunnen liggen) en de 
aanvulling vanuit Kind en Gezin. Indien een voorziening tot nog toe reeds een bijdrage aanreken-
de volgens inkomen, dan betekent het zogeheten IKG-systeem een aanvulling van de ontvangsten.  
Indien het IKG-systeem extra middelen zou betekenen binnen de kinderopvang van het 
Gemeenschapsonderwijs, dan is de bestemming die er aan gegeven wordt, louter een zaak van het 
organiserend bestuur zelf. Er is hierover bijgevolg geen overleg gepland met de minister van 
Onderwijs. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 202 
van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Reorganisatie preventielandschap   -   Brussel 
 
Eind januari heeft de Vlaamse Regering, op voorstel van de minister, het besluit dat de opdrachten, de 
subsidiëring en de werkgebieden van de LOGO’s (lokaal gezondheidsoverleg) regelt, goedgekeurd. 
Deze LOGO’s zijn preventienetwerken die in samenwerking met de lokale partners zoals OCMW’s, 
CLB’s (centra voor leerlingenbegeleiding), Kind en Gezin, de uitvoering van het Vlaams preventieve 
gezondheidsbeleid moeten helpen waarmaken. 
 
De minister vermeldt in haar persbericht “Minister Heeren reorganiseert Vlaams preventielandschap” 
(dd. 30/01/09) hierover dat de hoofdopdracht “erin bestaat uitvoering en invulling te geven aan de 
Vlaamse gezondheidsdoelstellingen (over vaccinaties,…), samen met hun partners.” 
 
Dankzij dit besluit worden de LOGO’s geschoeid op de leest van het Zorgregiodecreet; het aantal 
wordt teruggebracht van 26 naar 15 (14 in Vlaanden en 1 in Brussel). De LOGO’s hebben een jaar tijd 
om zich aan te passen aan de nieuwe regelgeving.  
 
De minister vermeldt ook dat in Vlaanderen de werkgebieden van een SEL (samenwerkingsinitiatief 
eerstelijnsgezondheidszorg) en van een LOGO vanaf 2010 zullen samenvallen. Hiermee komen er 
perspectieven voor een nauwere samenwerking tussen eerstelijnsgezondheidszorg en preventie.  
 
De minister laat ten slotte weten dat de Vlaamse Regering een bijkomende financiering van 552.000 
euro voorziet voor de 15 LOGO’s, wat het totale bedrag op 4,3 miljoen euro brengt. 
 
1. Wat zijn de concrete gevolgen voor het Locoregionaal gezondheidsoverleg voor preventie in 

Brussel? Hoe zal het huidige LOGO in Brussel zich dienen aan te passen aan de nieuwe 
regelgeving? Welke nieuwe beleidsprioriteiten worden er gelegd in Brussel naar aanleiding van dit 
nieuw besluit? 

 
2. De minister vermeldt expliciet dat in Vlaanderen de werkgebieden van een SEL en een LOGO 

zullen samenvallen vanaf 2010.  
 

Geldt dit ook voor Brussel?  
 
Zo neen, waarom niet? Welke stappen heeft de minister ondernomen om hiervoor een oplossing te 
zoeken? 

 
3. Hoeveel bijkomende middelen krijgt het LOGO in Brussel? Wordt hierin een bepaald percentage 

vastgelegd? Zijn er bepaalde voorwaarden verbonden aan de toekenning van dit extra geld? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 202 van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
U stelt enkele vragen over het besluit van de Vlaamse Regering betreffende de Logo’s van 30 januari 
2009 (verder het besluit), meer bepaald de gevolgen ervan voor het Brusselse Logo. 
 
1. Het concrete gevolg van het besluit voor het Brusselse Logo is dat er net als in de huidige situatie 

een Brussels Logo zal blijven. Het besluit stelt immers in artikel 11: “Het werkgebied van een 
Logo valt samen met het gebied van een regionale stad, vermeld in de bijlage bij het decreet van 
23 mei 2003 betreffende de indeling in zorgregio’s en betreffende de samenwerking en program-
matie van gezondheidsvoorzieningen en welzijnsvoorzieningen, of met het tweetalig gebied 
Brussel-Hoofdstad. 

 
In een gebied van een regionale stad en in het tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad kan maar een 
Logo worden erkend en gesubsidieerd.”  
 
Voor het nieuw te erkennen Logo in Brussel moet net als voor alle andere Logo’s een erkennings-
aanvraag ingediend worden, op de manier bepaald in het besluit. 
 
Het besluit legt de opdrachten van de Logo’s vast in artikel 17. De minister kan deze opdrachten 
nog nader bepalen. Welke beleidsprioriteiten het toekomstige Brusselse Logo wenst te leggen is de 
verantwoordelijkheid en vrijheid van het erkende Logo, mits de bepalingen uit het besluit worden 
nageleefd. 

 
2. De werkgebieden van de toekomstige SEL’s vallen inderdaad samen met de werkgebieden van de 

toekomstige Logo’s, beide werden immers geënt op het decreet van 23 mei 2003 betreffende de 
indeling in zorgregio’s en betreffende de samenwerking en programmatie van gezondheids-
voorzieningen en welzijnsvoorzieningen, gewijzigd bij het decreet van 28 november 2008. Omdat 
bijkomend een Logo in het tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad mogelijk is én een SEL in het 
tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad, kan ik logisch concluderen dat ook het Brussels Logo en het 
SEL in Brussel zullen samenvallen. Er stelt zich dus geen probleem, de gelijke programmatie voor 
Logo’s en SEL’s is er dus voor zowel Vlaanderen als Brussel. 

 
3. Het subsidiebedrag voor het erkende Logo in het tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad is 219.000 

euro, waarvan 60.000 euro vast (zoals voor elk Logo) en 159.000 euro op basis van inwoneraantal. 
Dit inwoneraantal werd in het besluit voor het tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad vastgelegd op 
300.000. Gezien de huidige subsidie voor Logo Brussel 173.525 euro (het maximumbedrag) 
bedraagt, gaat dit Logo er met 45.475 euro (26%) op vooruit. De indexering van het nieuwe 
subsidiebedrag is verder niet meer geplafonneerd zoals bij het vroegere financieringsmechanisme, 
waardoor het bedrag evolueert met de index zoals bij alle andere Logo’s. Ten slotte betreft het een 
gereglementeerde subsidie, d.w.z. als het Logo voldoet aan de voorwaarden uit het besluit, volgt 
hieruit de subsidie. 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 203 
van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Gratis fruit op school   -   Brussel 
 
Op donderdag 29 januari laatstleden heeft de minister bevestigd dat de Europese Unie 900.000 euro 
uittrekt voor meer fruit op school in Vlaanderen. Er was wel gevraagd dat er een gelijke inspanning 
zou worden geleverd vanuit de regio. Daarom hebben de minister van Landbouw en de minister van 
Volksgezondheid elk 300.000 euro uitgetrokken voor dit project. De resterende 300.000 euro komt 
van de fruitsector.  
 
Hiermee wordt een extra impuls gegeven aan de reeds bestaande fruitbedeling op scholen. De minister 
bouwt voort op het bestaande Tutti Frutti-project, dat bijna 1300 (op bijna 3500) Vlaamse scholen 
voorziet van één stuk fruit per kind. Met dit extra geld wil de minister zoveel mogelijk scholen doen 
aansluiten om kinderen minstens éénmaal per week vers fruit te laten eten.  
 
Dit initiatief past trouwens in het Vlaams gezondheidsactieplan dat het aantal mensen dat de dagelijks 
aanbevolen hoeveelheid fruit eet, fors wil doen stijgen tegen 2015. 
 
In het verleden heb ik hierover meermaals de minister van Onderwijs ondervraagd, onder andere via 
de schriftelijke vragen nrs. 160 en 363 en de vraag om uitleg nr. 370 (06-12-2007). 
 
1. Heeft de minister er zicht op hoeveel geld er ter beschikking is voor leerlingen uit het 

Nederlandstalig onderwijs in Brussel? Is er een voorafname voor Brusselse scholen?  
 
2. Hoe zal dit project van toepassing zijn in het Nederlandstalig onderwijs in Brussel? Zullen de 

Brusselse scholen tegen dezelfde voorwaarden kunnen genieten van gratis fruit als de scholen in 
Vlaanderen? Zo neen, welke verschillen zullen er tussen beide bestaan? 

 
3. In hoeverre wordt dit overlegd met de minister van Onderwijs? In hoeverre wordt dit bekeken met 

het VGC-collegelid bevoegd voor Onderwijs? Zal de minister in het bijzonder het probleem van 
de mogelijke verschillen tussen scholen in Brussel en Vlaanderen aankaarten? Zal de minister 
tevens het aspect van de vaak hoge transportkosten voor Brusselse scholen van en naar veilingen 
in Vlaanderen bespreken? 

 
4. Wordt er een promotiecampagne vanuit de bevoegdheid van de minister of vanuit de Vlaamse 

Regering opgestart, gericht naar de Brusselse scholen, om hen te stimuleren deel te nemen aan dit 
project? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 203 van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. De Europese Commissie stelt het indienen van een nationale strategie als één van de voorwaarden 

om als lidstaat te kunnen deelnemen. Voor België zal de nationale strategie bestaan uit twee 
regionale strategieën: één voor Vlaanderen en één voor Wallonië. In de Vlaamse regionale 
strategie worden de modaliteiten van de actie vastgelegd zodat de Europese subsidie optimaal 
aangewend kan worden. Op dit moment wordt de laatste hand gelegd aan deze regionale strategie. 
Het Brussels Nederlandstalige onderwijs zal aansluiten bij de Vlaamse actie en bijgevolg de 
Vlaamse strategie. De schoolfruit actie is met andere woorden conform de officiële verdeling van 
scholen onder de Gemeenschappen. De voorwaarden zullen dezelfde zijn als bij Vlaamse scholen: 
per leerling is een subsidiebedrag van 4 euro voorzien. Aangezien de kostprijs van de fruitbedeling 
geraamd wordt op minimum 6 euro per leerling moeten de scholen een bijdrage van minstens 2 
euro genereren. 

 
2. Voor alle scholen die onder de Vlaamse regionale strategie vallen gelden dezelfde voorwaarden. 

Er wordt met andere woorden geen onderscheid gemaakt tussen Nederlandstalige scholen in 
Brussel en scholen uit Vlaanderen.  

 
3. Voor dit dossier wordt onder andere met het departement Onderwijs en Vorming overlegd.  

Zoals ook op voorgaande vragen aangehaald, voorzie ik geen verschillen tussen scholen uit 
Brussel of Vlaanderen.  
Het aspect van de hoge transportkosten is niet aan de orde. De deelnemende scholen zullen 
namelijk het fruit laten aanvoeren via gedecentraliseerde distributie. Hierdoor worden de trans-
portkosten binnen de perken gehouden. Om de scholen zo weinig mogelijk te belasten zal een lijst 
met meewerkende, plaatselijke leveranciers aangeboden worden via het internet. Uit deze lijst 
kiest de school dan zelf zijn leverancier.  

 
4. Ook voor de promotie wordt er geen onderscheid gemaakt tussen Brusselse en Vlaamse scholen.  

Hoe de promotie zal verlopen wordt momenteel nog verder uitgewerkt. Bekendmaking via 
vakbladen en studiedagen wordt bekeken en uitgewerkt in samenwerking met het departement 
Onderwijs en Vorming. 
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Vraag nr. 205 
van 11 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Vaccinatiegraad   -   Brussel 
 
Zoals gesteld in mijn schriftelijke vraag nr. 142 (Websitebulletin, publicatiedatum 27-05-2008), heeft 
Vlaanderen een stevige traditie m.b.t. de vaccinaties en de vaccinatiegraad van de bevolking. 
 
De Vlaamse Gemeenschap heeft bijvoorbeeld “Vaccinnet” ontwikkeld, een vaccinatiedatabank met 
een automatisch bestelsysteem. 
 
Dit bestelsysteem houdt in dat, als een arts een toegediend vaccin registreert, een nieuw vaccin wordt 
besteld.  
 
De overheid behoudt hierdoor ook een goed overzicht van de beschermingsgraad van de bevolking. In 
het antwoord op de bovenvermelde vraag stond aangegeven dat er in Vlaanderen een 
vaccinatiegraadstudie liep die “eind dit jaar (2008) zou moeten afgerond zijn”. 
 
1. Is deze studie afgerond? Zo ja, wanneer werd ze opgeleverd en kan de minister de krachtlijnen 

ervan weergeven? 
 

Zo neen, welke knelpunten verhinderen dat dit onderzoek werd afgerond?  
 
2. Kan zij in het bijzonder de vaccinatiegraad toelichten van de verschillende leeftijdscategorieën en 

van de verschillende inkomensklassen? Welke besluiten trekt de minister hieruit? Waar is er nog 
een verbetering mogelijk m.b.t. de vaccinatiegraad van de bevolking? 

 
3. Op basis van de studie: welke (nieuwe) initiatieven neemt de minister hieromtrent (of heeft ze 

reeds beslist) om de graad te verhogen? 
 
4. Heeft de minister een zicht op de vraag hoeveel de vaccinatiegraad in Brussel bedraagt? Zo neen, 

waarom niet? Onderneemt zij stappen om hieraan te verhelpen? 
 
5. Neemt de minister specifieke initiatieven om de vaccinatiegraad in Brussel te verhogen?  
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 205 van 11 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. De vaccinatiegraadstudie is inderdaad afgerond. De onderzoekers hebben de resultaten voor-

gesteld op het Valentijn Vaccinatiesymposium in Antwerpen op 13 februari. Zowel de volledige 
studie als een samenvatting ervan werden op de vaccinatiewebsite van het agentschap Zorg en 
Gezondheid geplaatst (www.zorg-en-gezondheid.be/vaccinatie.aspx). Als bijlage bij dit antwoord voeg ik 
graag de samenvatting van deze studie. De studie werd nog niet definitief opgeleverd omdat er nog 
een artikel gemaakt wordt voor het Vlaams Infectieziektebulletin. 

 
2. De studie bestond uit twee delen waarbij verschillende leeftijdscategorieën onderzocht werden. 

a. Een eerste deel van het onderzoek was gericht op de groep kinderen van 18 tot 24 maand. 
Bij deze groep zien we een verdere toename van de vaccinatiegraad vergeleken bij de studie 
van 2005. Uit de studie blijkt dat voor alle dosissen vaccins bij de baby’s een vaccinatie-
graad hoger dan 95% bereikt werd, behalve voor de inenting tegen pneumokokken boven de 
leeftijd van 12 maanden. Dit wordt verklaard door het feit dat deze vaccinatie tegen 
pneumokokken voor die doelgroep nog niet systematisch aangeboden werd in het basis-
schema met gratis vaccins vóór 2007. Voor mazelen wordt de drempel bereikt die de 
Wereldgezondheidsorganisatie voorop stelt om te kunnen komen tot de eliminatie van de 
ziekte in de Europese regio. 
 
Statistische analyse naar risicofactoren voor onvolledige vaccinatie op de leeftijd van 18 
maanden toonde dat een kind met meer oudere broers of zussen voor elk vaccin meer risico 
liep op onvolledige vaccinatie. Een kind van een jongere of niet-Belgische moeder had meer 
kans op onvolledige vaccinatie met hexavalent vaccin. Kinderen die vaker ziek waren 
geweest, hadden meer kans om de pneumokokkenvaccinatie toegediend te krijgen. 
 

b. Een tweede deel van het onderzoek was gericht op de latere vaccinaties bij leerlingen van 
het tweede jaar secundair onderwijs. 
Ook hier is er een duidelijke verbetering, al is hier nog verdere winst mogelijk. In verge-
lijking met de resultaten van de studie uit 2005 zien we een toename van de gedocu-
menteerde vaccinatiegraad met gemiddeld 7-10%. Daarenboven is in vergelijking met de 
2005-studie het probleem van de registratie en de documentatie van vaccinatiegegevens 
gevoelig verminderd.  
 
Wat risicofactoren betreft, blijkt uit deze studie dat voor jongeren van gescheiden en/of 
alleenstaande ouders significant minder vaccinatiegegevens beschikbaar zijn.  
Jongeren met ouders of grootouders met een herkomst van buiten België kennen een 
significant lagere vaccinatiegraad voor alle aanbevolen vaccins dan jongeren van wie beide 
ouders uit België afkomstig zijn. Adolescenten van niet-EU-ouders zijn in vergelijking met 
jongeren van EU-herkomst nog minder goed gevaccineerd, al dan niet ten gevolge van 
minder goed gedocumenteerde gegevens. 
Ook het opleidingsniveau van de ouders, hun werksituatie en het globale netto-inkomen van 
het gezin zijn mede bepalende factoren voor de vaccinatiegraad van jongeren: (1) hoe hoger 
het opleidingsniveau hoe hoger de vaccinatiegraad, met uitzondering van universitair 
opgeleiden; (2) zonen en dochters van werkzoekende of thuiswerkende ouders (zowel 
vaders als moeders) zijn minder goed gevaccineerd. (3) hoe hoger het globale gezins-
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inkomen, des te beter de vaccinatiegraad. Een maandinkomen van 2000 € blijkt op dat vlak 
een kritische drempel te zijn.  
Tot slot zijn ook leerlingen die het eerste jaar secundair moesten overzitten en leerlingen 
van het buitengewoon onderwijs beduidend minder goed gevaccineerd. 

 
3. Het spreekt voor zich dat ik met de gegevens en aanbevelingen uit deze studie wil rekening 

houden voor mijn verder vaccinatiebeleid. Naar aanleiding van de presentatie van de studie heb ik 
aan de Vlaamse Vaccinatiekoepel ook laten vragen om een planning op te maken om de 
gezondheidsdoelstelling over vaccinaties te actualiseren. Ik vernam ondertussen dat geadviseerd 
wordt om de herwerkte gezondheidsdoelstelling af te werken tegen de Europese Vaccinatieweek 
van de Wereldgezondheidsorganisatie in 2010 (wellicht opnieuw eind april). 

 
 Daarnaast blijkt ook duidelijk dat Vaccinnet een bijzondere meerwaarde heeft om de vaccinatie-

gegevens van personen niet te laten verloren gaan. De vaccinatiegegevens die hierin geregistreerd 
zijn, kunnen door elke vaccinator die van Vaccinnet gebruik maakt, geraadpleegd worden. Het is 
dan ook de bedoeling het gebruik van Vaccinnet verder te stimuleren. Daarom werd voorzien dat 
vaccinatiegegevens kunnen doorgegeven worden naar elektronische medische dossiers (EMD) en 
dat een gebruiker vanuit het EMD rechtstreeks naar de vaccinatiegegevens van iemand kan gaan in 
Vaccinnet, wat de gebruiksvriendelijkheid ten goede komt. 

 
4. Het opzet van de studie was de vaccinatiegraad bepalen in het Vlaamse Gewest. Voor Brussel ligt 

dit wellicht wat moeilijker omdat de manier van werken van Kind en Gezin en ONE verschillend 
is, net zoals bij de schoolgeneeskunde. Een dergelijke studie zou onder de bevoegdheid van de 
Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie (GGC) vallen. 

 
5. Vanuit mijn bevoegdheid kan ik enkel stappen ondernemen naar unicommunautair Vlaamse 

instanties in Brussel. Dit betekent ondermeer dat de CLB’s en Kind en Gezin in Brussel dezelfde 
vaccinatiepolitiek volgen als in Vlaanderen. Huisartsen en kinderartsen in Brussel kunnen vaccins 
bestellen bij de Vlaamse Gemeenschap en gebruik maken van Vaccinnet. De betaling van het 
aandeel van de Gemeenschappen in de vaccinkost wordt dan achteraf door de GGC aan de 
Vlaamse Gemeenschap terugbetaald. 

 
BIJLAGE 
 
Samenvatting studie van de vaccinatiegraad bij jonge kinderen en adolescenten in Vlaanderen in 2008. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/HEEREN/205/antw.205.bijl.001.pdf 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 206 
van 12 maart 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Zelfdodingpreventie in gevangenissen   -   Overleg met Justitie (2) 
 
Als antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 117 van 18 december 2008 (Websitebulletin 
publicatiedatum 04-02-2009) deelde de minister mee dat de problematiek van de opleiding van de 
penitentiaire beambten met betrekking tot de preventie van zelfdoding niet ter sprake kwam op de 
vergadering van de bovenlokale werkgroep van september 2008. Dit in tegenstelling tot wat werd 
meegedeeld in het antwoord op mijn eerdere gelijkaardige vraag nr. 254 van 24 juni 2008 
(Websitebulletin publicatiedatum 24-09-2008), waar bespreking van het onderwerp in het vooruitzicht 
werd gesteld voor de vergadering van september.  
 
In het antwoord op vraag nr. 117 van 18 december 2008 lees ik: “Deze materie staat geagendeerd op 
het volgende overleg van de bovenlokale werkgroep.” 
 
1. Op welke momenten vergaderde de bovenlokale werkgroep in de maanden september 2008 tot en 

met februari 2009?  
 
2. Op welke van deze vergaderingen kwam de aangehaalde thematiek ter sprake en met welk 

resultaat? 
 
3. Indien zou blijken dat het onderwerp nog steeds niet werd besproken, welke initiatieven zal de 

minister dan nemen om (opnieuw) bij haar federale collega aan te dringen om tijdens de opleiding 
van de penitentiaire beambten de nodige aandacht te besteden aan de problematiek van 
zelfdoding? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 206 van 12 maart 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
1. De bovenlokale werkgroep heeft vergaderd op 17 oktober 2008, 15 januari 2009 en 17 februari 

2009. 
 

2. Op 15 januari 2009. De vertegenwoordigers van het Directoraat-generaal Penitentiaire Inrichtin-
gen zijn toen ook op de hoogte gebracht van de mogelijkheid om in dit kader ondersteuning te 
krijgen vanuit de CGG via het ter beschikking stellen van hun expertise. Zij hebben dit aanbod 
goed ontvangen en zouden verder bekijken op welke manier ze hiervan kunnen gebruik maken. 
We hebben echter nog geen zicht op de concrete resultaten van deze bespreking. 

 
3. Deze vraag is niet van toepassing aangezien het onderwerp is besproken op 15 januari 2009. 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 208 
van 19 maart 2009 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Eetstoornissen bij jongeren   -   Preventie 
 
Uit recent doctoraatsonderzoek blijkt dat 20 procent van de jongeren frequent de controle verliest over 
zijn eetgedrag. Deze twintig procent loopt dan ook het risico om een eetstoornis te ontwikkelen, met 
boulimie en anorexia als ernstigste gevallen. Op jonge leeftijd de controle verliezen over zijn 
eetgedrag, heeft dus een directe link met het huidige gewicht, maar ook met het gewicht of 
eetprobleem dat men op latere leeftijd nog kan ontwikkelen. Daarnaast maakt men ook meer kans op 
een te hoge cholesterol en een loopt men een verhoogd risico op hart- en vaatzieken. 
 
“Loss of control over eating”, zoals het ook wel genoemd wordt, kan verschillende oorzaken hebben. 
Zo staan de boekjes vol met graatmagere vrouwen die het schoonheidsideaal moeten weerspiegelen. 
Als je mooi wil zijn, moet je slank zijn en wie en beetje te dik is, wordt al gauw uitgesloten of gepest. 
Maar daartegenover staat dan weer al die fast en junk food die de laatste tijd alsmaar populairder 
wordt.  
 
“Loss of control over eating” is eigenlijk het gevoel niet meer te kunnen stoppen met eten. Vandaar 
ook de link tussen dit controleverlies en overgewicht. En door dit overgewicht kunnen kinderen dan 
weer een eetstoornis ontwikkelen. Kinderen met overgewicht zijn vaak zeer gevoelig over hun gewicht 
en komen in een diepe put terecht als hun dieet mislukt. Het verlies van controle over zijn eetgedrag 
blijkt dan ook vaak voort te komen uit negatieve gevoelens. 
 
Concreet zijn eetproblemen en gewichtsproblemen verbonden met elkaar. Wanneer men een kind 
probeert te helpen, om zijn eetgedrag onder controle te krijgen, is het belangrijk dat op beide 
domeinen inspanningen worden gedaan. Daarnaast moet er ook gewerkt worden aan het zelfbeeld van 
het kind. 
 
1. Beschikt de minister over meer informatie en kan ze iets dieper ingaan op de evolutie en de link 

tussen controleverlies over het eigen eetgedrag en overgewicht? 
 
2. Zijn er al initiatieven geweest of zijn er eventueel nog gepland specifiek gericht op het eetgedrag 

bij jongeren en inzonderheid om jongeren te leren meer controle te hebben over hun eetgedrag? 
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VEERLE HEEREN 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 208 van 19 maart 2009 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
1. De notie 'controleverlies over eten' krijgt veel belangstelling in recent onderzoek. In 1997 vonden 

onderzoekers dat controleverlies erg belangrijk is in het onderscheiden van klinische en niet 
klinische groepen boulimia nervosa. Specifiek in onderzoek naar kinderen vonden onderzoekers 
(Morgan et al, 2002, Marcus & Kalarchian, 2003, Tanofsky -Kraff et al, 2004) dat 'controleverlies 
over eten' erg belangrijk is bij de screening van eetstoornissen. Sterker nog is gebleken dat 
‘controleverlies over eten’ belangrijker zou zijn dan de eigenlijke hoeveelheid ingenomen voedsel. 
De behandeling zou ook veel meer tijd in beslag nemen wanneer men het gevoel heeft de controle 
te verliezen over het eetgedrag, dan wanneer er sprake is van ‘objectief overeten’ (Smith, Marcus 
& Kaye, 1992). 
Tevens is uit onderzoek bij verschillende steekproeven gebleken dat jongeren met overgewicht die 
aan het begin van een behandeling staan, de grootste prevalentiecijfers van controleverlies over 
eten vertonen (tot 40%). Dit is in overeenstemming met Amerikaanse studies (o.a. Morgan et al, 
2002). Bij jongeren met overgewicht die niet op zoek waren naar een behandeling, rapporteerde 
20% controleverlies. In beide groepen van jongeren met overgewicht stelde men vast dat jongeren 
die controleverlies rapporteerden, een hogere graad van overgewicht hadden dan jongeren die 
geen controleverlies rapporteerden. Deze resultaten tonen met andere woorden aan dat jongeren 
met overgewicht toch een specifiek risico vormen voor het ontwikkelen van eetstoornis-
symptomen (zoals controleverlies over eten).  
Een Belgisch doctoraatsonderzoek (Goossens, 2008) over 'controleverlies' sluit aan bij heel wat 
internationaal onderzoek. Volgende conclusies werden naar voor gebracht: (1) in kader van zowel 
preventie als behandeling is het belangrijk eet- en gewichtsproblemen samen aan te pakken en (2) 
dit te koppelen aan de psychosociale context, meer bepaald het (on)welbevinden van de 
betreffende kinderen/jongeren. 

 
2. De Vlaamse overheid heeft de laatste jaren, in kader van deze problematiek, diverse projecten 

laten uitwerken door de vzw Eetexpert.be. Tot vóór 1 juli 2008 verliep dit steeds via éénmalige 
subsidies.  
Eetexpert vzw is een kenniscentrum, opgericht in 2005, van en voor de experten van verschillende 
disciplines die betrokken zijn in de zorg voor mensen met gewichtsproblemen of eetproblemen. 
De vereniging stelt zich als doel ‘de volksgezondheid te verbeteren op het vlak van eten en 
gewicht’. Ze richt zich op problemen die verband houden met eetgedrag (niet eten, te weinig eten, 
verstoorde relatie tot eten) en de daaruit voortvloeiende problemen met betrekking tot lichaams-
gewicht (anorexia, boulimie). Uitgaande van bevindingen uit onderzoek ontwikkelde zij op vraag 
van de Vlaamse minister van Volksgezondheid specifieke draaiboeken en trainingen voor 
verschillende partners in de zorg voor kinderen en jongeren: 

- in verband met vroegdetectie ontwikkelde zij een draaiboek voor de centra voor 
leerlingenbegeleiding (CLB) en huisartsen; 

- voor een goede vroegbehandeling ontwikkelde ze draaiboeken voor diëtisten en worden 
deze voor centra geestelijke gezondheidszorg uitgewerkt (via convenant, zie onder).  

 
Om de vzw Eetexpert optimaal in de gelegenheid te stellen haar doelstellingen te verwezenlijken, 
sloot mijn voorganger Steven Vanackere, op 1 juli 2008 een duurzame, meerjarig convenant met 
deze organisatie af. 
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Binnen haar convenant richt de Eetexpert vzw zich specifiek op het uitbouwen en professiona-
liseren van vroegdetectie en vroeginterventie (doorverwijzing en begeleiding) bij eet- en gewichts-
problemen voor alle leeftijdsgroepen. De werking richt zich hiertoe onder andere naar volgende 
doelgroepen: intermediairen (huisartsen en kinderartsen, diëtisten, clb-medewerkers, centra 
geestelijke gezondheidszorg, psychologen en psychiaters), partnerorganisaties, organisaties met 
terreinwerking en de Logo’s. Eetexpert zal, dank zij dit convenant, haar expertise als kennis-
centrum verder kunnen uitbouwen ter ondersteuning van Vlaamse preventiewerkers, hulpverleners 
en het beleid. 
 

Referenties 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 118 
van 16 februari 2009 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
Gilde van de Bellemannen   -   Subsidiëring 
 
In 1972 werd de traditie van de belleman in Gent nieuw leven ingeblazen. In België waren er tot 1997 
slechts twee erkende officiële bellemannen in dienst. Eén in Gent en één in Brain-le-Comte.  
 
De functie van belleman behelst het aankondigen van evenementen en feestelijkheden in de stad. Hij 
moet over een krachtige stem beschikken en de plaatselijke geschiedenis kennen. Men ziet soms bij 
optochten en volkskermissen een belleman opduiken, maar deze zijn niet erkend door hun stad of 
gemeente en fungeren slechts als folklorefiguren. 
 
In 1986 werd er in Gent een “Orde van de belleman” opgericht om de traditie en de belangen van de 
belleman te verdedigen. Dankzij deze orde werden er acties ondernomen om de bellemannen in andere 
steden en gemeenten te laten erkennen.  
 
Aangezien er bellemannen zijn in Nederland, Duitsland, Polen, enzovoort, kwam de vraag van de 
“Ancient and Honourable Guild of Town Criers” om een organisatie op te richten die de belangen wou 
verdedigen van de bellemannen van het Europees continent. In 1999 werd de vzw “Gilde van de 
Bellemannen Europees Continent” opgericht. 
 
Deze socio-culturele vereniging heeft vooral tot doel om dit cultureel- en toeristisch patrimonium meer 
bekendheid te geven en staat in voor het organiseren van toeristische en recreatieve activiteiten voor 
haar leden en sympathisanten. 
 
Steden en gemeenten die een officiële belleman wensen aan te stellen, moeten eerst in verbinding 
treden met deze vzw.  
 
1. In welke mate is de minister op de hoogte van het bestaan van deze vzw? In hoeverre is hij 

vertrouwd met de jarenlange werking en inzet van deze vereniging? 
 
2. Werden er al subsidiëringsinitiatieven genomen? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 118 van 16 februari 2009 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
De vzw Gilde van de Bellemannen Europees Continent is mij bekend in zoverre zij betrokken is 
geweest bij de organisatie van het Belgisch kampioenschap in Temse op 5 augustus 2005 waar de heer 
Hans Van Laethem uit Ninove Belgisch kampioen werd. Het jaar voordien was hij ook al Europees 
kampioen geworden. Intussen is hij wereldkampioen.  
Het Europees kampioenschap had trouwens van 27 mei tot 31 mei 2004 in Ninove plaats. De 
organisatie in Ninove heeft hiervoor subsidie van 3.275 gekregen binnen de subsidiëring van interna-
tionale projecten amateurkunsten. Sindsdien kwam er bij mijn weten geen subsidie-aanvraag meer 
binnen. 
 
Intussen ben ik in uitvoering van de Unesco-conventie van 2003 voor de bescherming van het 
immaterieel cultureel erfgoed een inventaris begonnen van de elementen van immaterieel cultureel 
erfgoed die Vlaanderen rijk is. Elementen die in de Vlaamse inventaris zijn opgenomen kunnen ook 
worden voorgedragen voor de Representatieve Lijst van Unesco.  
 
Om de kwaliteit en de bescherming van dat mooie immateriële erfgoed te bewaken heeft mijn 
administratie een reglement geschreven dat onlangs nog werd vernieuwd. Elk jaar kunnen voor 1 april 
dossiers worden ingediend waarmee men zich als ‘element’ immaterieel cultureel erfgoed kan 
kandidaat stellen voor de Vlaamse inventaris en, indien opportuun, voor de Representatieve lijst van 
immaterieel cultureel erfgoed van Unesco. Het reglement en de voorwaarden waaraan dergelijk 
dossier dient te voldoen zijn op verscheidene websites te vinden, bijvoorbeeld van het agentschap 
Kunsten en Erfgoed, van het steunpunt FARO vzw, … Ook in de nieuwsbrieven van de VVSG werd 
er reeds aandacht aan besteed. Wanneer uit het dossier blijkt dat er voldoende ‘beschermings-
initiatieven’ genomen worden kan het immaterieel erfgoedelement op de Vlaamse lijst worden 
opgenomen. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -357- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 120 
van 17 februari 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
Wielerdisciplines   -   Subsidies 
 
Naar aanleiding van de commotie rond het schrappen van veldrijden als topsport zei de minister in een 
mededeling op de site topsportvlaanderen.be: “Het veldrijden zal niet minder middelen krijgen, 
integendeel, ik ben bereid om indien nodig een groter budget vrij te maken. De andere olympische 
disciplines binnen de wielerfederatie kunnen vanaf dit jaar trouwens ook op een stijging van de 
beschikbare middelen rekenen.” 
 
In de plenaire vergadering van 4 februari 2009 zei de minister: “Wat de ondersteuningsmiddelen 
betreft, tot op heden ondersteunden we een aantal organisaties en manifestaties, net als de 
jeugdopleiding. Dat hebben we gekoppeld. Zo krijgt de Superprestige van ons meer steun dan 
voorheen. Vroeger was dat 35.000 euro, nu 75.000 euro. We doen dat net omdat zij elke 
Superprestigewedstrijd koppelen aan selectieproeven voor jong talent, op die pistes waarop de toppers 
ook zullen rijden. We zijn daar dus mee bezig en ik wil alle middelen vrijmaken die nodig zijn.” 
 
1. Welke subsidies kreeg de wielerfederatie voor haar verschillende disciplines en voor de 

manifestaties die door de wielerfederatie werden georganiseerd? Graag een overzicht van de steun 
die ze jaarlijks kregen sinds 2004 per discipline. 

 
2. Welke financiële ondersteuning zullen de wielerdisciplines (inclusief het veldrijden) in 2009 

vanwege de Vlaamse Gemeenschap ontvangen en op basis van welk reglement, decreet of 
begrotingsallocatie zullen deze subsidies toegekend worden ? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 120 van 17 februari 2009  
van MARTINE FOURNIER 
 
 
1-2. Ondersteuning wielerdisciplines 2004-2009: 
 

Wegwielrennen  
 
 2009: 333.000 € 
 2008: 247.200 € 
 2007: 179.998 € 
 2006: 251.000 € 
 2005: 150.948 € 
 2004: 155.990 € 

 
Pistewielrennen 
 
 2009: 557.000 € 
 2008: 557.000 € 
 2007: 535.971 € 
 2006: 479.196 € 
 2005: 272.932 € 
 2004: 131.394 € 

 
Mountainbike 
 
 2009: 280.000€ 
 2008: 280.743 € 
 2007: 282.751,5 € 
 2006: 168.191 € 
 2005: 143.606 € 
 2004: 60.000 € 

 
Veldrijden 
 
 2009: 223.500 € 
 2008: 113.600 € 
 2007: 137.000 € (WK) 
 2006: 92.600 € 
 2005: 91.347 € 
 2004: 111.360 € (EK) 

 
BMX 
 
 2009: 115.000 € 
 2008: 82.500 € 
 2007: 82.500 € 
 2006: 100.000 € 
 2005: 89.961 € 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 121 
van 17 februari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Opleidingsvergoeding amateurvoetballers   -   Decretale conformiteit 
 
De Belgische Liga van het Betaald Voetbal heeft op 23 november 2007 een reglement goedgekeurd 
dat voorziet in een opleidingsvergoeding voor amateurspelers op het ogenblik dat zij een eerste 
contract tekenen bij een club uit het betaald voetbal. 
 
In de praktijk vormt dit reglement voor heel wat jeugdspelers een belemmering om over te gaan naar 
een andere club. 
 
Dit reglement is uitdrukkelijk in strijd met artikel 3 § 2 van het decreet van 24 juli 1996 tot vaststelling 
van het statuut van de niet-professionele sportbeoefenaar. Dit artikel bepaalt uitdrukkelijk dat de 
betaling van enige vergoeding in welke vorm of onder welke benaming ook, naar aanleiding van een 
regelmatige beëindiging van een overeenkomst tussen een niet-professionele sportbeoefenaar en zijn 
sportvereniging, naar aanleiding van of gekoppeld aan de overgang verboden is. 
 
1. Is deze toestand de minister bekend? 
 
2. Klopt het dat dit reglement strijdig is met het vermelde decreet? 
 
3. Welke stappen heeft de minister in dit verband reeds ondernomen of plant hij nog? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 121 van 17 februari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1. Het reglement is mij bekend. Ik ontving hierover een klacht, die onmiddellijk door mijn admini-

stratie, het Bloso, werd onderzocht. 
 
2 . Ja, het klopt dat het pool reglement jeugdopleiding strijdig is met het decreet van 24 juli 1996 tot 

vaststelling van het statuut van de niet-professionele sportbeoefenaar. 
 
3. Ik heb de Belgische Liga van het betaald voetbal vzw aangeschreven op 29 januari 2009 en hen 

gewezen op de strijdigheid van het pool reglement jeugdopleiding met artikel 3, §2 van het decreet 
van 24 juli 1996 en ik heb hen aangemaand om een einde te maken aan deze situatie. Ik heb hen 
ook gevraagd mij op de hoogte te brengen van de stappen die in het kader van dit dossier worden 
ondernomen.  

 Op 26 februari 2009 werd mij door de Belgische Liga van het betaald voetbal vzw meegedeeld dat 
het pool reglement jeugdopleiding niet meer van toepassing is sinds 30 juni 2008 en dat de 
Belgische Liga van het betaald voetbal vzw op 24 oktober 2008, bij beslissing van de algemene 
vergadering, werd ontbonden. De Belgische Liga van het betaald voetbal vzw is op dit ogenblik 
aldus een vzw in vereffening. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 122 
van 17 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Vlaams-Marokkaans Culturenhuis Brussel    -   Financiering 
 
Op 18 januari 2007 werd de vzw Vlaams-Marokkaans Culturenhuis opgericht en werden de 
bestuursorganen geïnstalleerd, met bestuurders die paritair werden aangewezen door het Koninkrijk 
Marokko en door de Vlaamse Gemeenschap.  
 
In de voormalige variétézaal “La Gaité” heeft het Vlaams-Marokkaans Culturenhuis een onderkomen 
gevonden. De Vlaamse Gemeenschap koos in 2006 voor “La Gaité” om er het Vlaams-Marokkaans 
Culturenhuis in onder te brengen. Het is een prachtige locatie die zeer grondig gerenoveerd is moeten 
worden. En dit kost een aardig bedrag. Vandaag zijn de verbouwingswerken nog steeds niet afgerond. 
 
In een antwoord op een schriftelijke vraag van collega Gatz (nr. 101, Websitebulletin publicatiedatum 
22-09-2006) stelt de minister: "Wat de verhouding van de overheidsbijdragen betreft, wordt in elk 
geval gestreefd naar een gelijkwaardige ondersteuning vanwege de Vlaamse Gemeenschap en het 
Koninkrijk Marokko, zoals in het Cultureel Samenwerkingsakkoord beschreven staat". In een 
antwoord op een vraag om uitleg van collega De Craemer (Handelingen C100 – CUL14 – 15 januari 
2009) zegt de minister: “De Vlaamse overheid investeert in totaal 2,25 miljoen euro. Het koninkrijk 
Marokko stelt een budget van 1 miljoen euro ter beschikking.” 
 
Hoe verklaart de minister deze blijkbaar ongelijke investeringen?  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 122 van 17 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Het Vlaams-Marokkaans Culturenhuis ‘Daarkom’ is inderdaad een gezamenlijk initiatief van de 
Marokkaanse overheid en van de Vlaamse Gemeenschap. Het is een ambitieus project waarmee de 
Vlaamse Gemeenschap op een zichtbare en effectieve manier een positieve bijdrage wil leveren aan 
het samenleven van de verschillende gemeenschappen die de grote Vlaamse Gemeenschap rijk is. 
 
In mei 2006 ondertekende ik de Conventie met de Marokkaanse regering voor de creatie van een 
organisatie die zou werken rond interculturaliteit, waarvan de inhoudelijke invalshoek de culturen van 
beide initiatiefnemende landen zou zijn en waarvan de werking bijzondere aandacht zou hebben voor 
bevolkingsgroepen die niet of nog niet deelnamen aan het brede culturele leven en aanbod. We 
spraken ook af dat deze organisatie zou gehuisvest worden in Brussel. 
 
De concrete inhoudelijke invulling van de werking zou worden overgelaten aan een projectteam en 
zou sterk gelinkt zijn aan de mogelijkheden van de te vinden locatie. 
 
In eerste instantie - en dus opgenomen in de vermelde conventie - kwamen de beide overheden 
overeen dat de huisvesting van de organisatie, gezien de ligging, uitsluitend de financiële 
verantwoordelijkheid was van de Vlaamse Gemeenschap. De werking, van haar kant, zou door beide 
overheden gelijkwaardig worden ondersteund. 
 
Maar zeer snel na de ondertekening kwam er onverwacht de schitterende opportuniteit van het gebouw 
‘La Gaité’, een historisch pand met een geweldige geschiedenis en inderdaad gelegen op een prachtige 
locatie.  
Het Vlaams-Marokkaans Culturenhuis op deze locatie onderbrengen zou natuurlijk een bijzondere 
dimensie en uitstraling geven aan het initiatief; het initiatief zou hierdoor de mogelijkheid krijgen om 
veel meer impact te krijgen dan wij - de Marokkaanse overheid en de Vlaamse overheid - bij het 
opstellen van de conventie hadden verwacht. Dat beseften we onmiddellijk. 
 
Er is een grondige - en dus kapitaalsintensieve - investering nodig. En, volgens de conventie, zou deze 
investering geheel te dragen zijn door de Vlaamse Gemeenschap. 
 
De Marokkaanse overheid heeft ons gevraagd om het Gaité-verhaal aan te vatten; zij hebben zich 
tegelijk geëngageerd om, naast hun bijdrage voor de inhoudelijke werking, ook financiële middelen ter 
beschikking te stellen om een spraakmakende verbouwing van ‘La Gaité’ tot Daarkom, Vlaams-
Marokkaans Culturenhuis, te kunnen realiseren. Het Koninkrijk Marokko stelt, voor deze verbouwing, 
1 miljoen euro ter beschikking. 
 
De Vlaamse Gemeenschap staat dus niet alleen in voor de verbouwingswerken en de initiële project-
fase; Marokko levert een substantieel onderdeel en doet dat naast en bovenop de initiële afspraak. 
 
Voor wat betreft het ondersteunen van de werking is de gelijkwaardige investering door beide 
overheden duidelijk geformaliseerd.  
 
Met haar niet te onderschatten investering in de infrastructuurwerken, toont Marokko duidelijk aan dat 
het Daarkom-initiatief zeer ter harte én zeer au sérieux wordt genomen. Het is de eerste keer dat de 
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Marokkaanse overheid geld - buitenlandse valuta, euro - als subsidie geeft aan een buitenlandse 
private rechtspersoon - vzw Daarkom. Dit is een precedent voor de Marokkaanse administratie; 
diegene die de administratieve geplogenheden kennen, zullen dit gegeven zeker naar waarde kunnen 
schatten. 
 
Ook voor de werking zal Marokko dus bijdragen met gelijkwaardige ondersteuning, zoals de Conven-
tie bepaalt. Deels zal dat om geld gaan; deels ook om artistieke inbreng (tentoonstellingen, artiesten, 
…). 
 
De opstart, projectfase is afgesloten; Daarkom is de operationele fase ingetreden. De contouren van 
het project staan nu vast. 
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BERT ANCIAUX 
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Vraag nr. 123 
van 20 februari 2009 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
Duiksportlocaties   -   Stand van zaken 
 
Voor beoefenaars van de duiksport is het niet evident om in open lucht over voldoende locaties te 
beschikken om hun sport te beoefenen. 
 
1. Wat is de stand van zaken wat buitenlocaties in Vlaanderen voor de duiksport betreft? 
 

In welke mate zijn er nog problemen wat aantal of spreiding betreft? 
 

2. Kan de minister een overzicht geven van de buitenlocaties in Vlaanderen waar de duiksport kan 
beoefend worden? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 123 van 20 februari 2009 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
1-2. Volgens de bij het Bloso beschikbare informatie wordt momenteel in Vlaanderen de duiksport 

effectief beoefend op de volgende openlucht locaties: 
 

Provincie Antwerpen 
 
• Muisbroek in Ekeren 
• Het Zilvermeer in Mol 
• De Nekker in Mechelen 
• Battenbroek in Walem-Mechelen 
• De Lilse Bergen in Lille 
• De Melle in Turnhout 

 
Provincie Limburg 

 
• Kelchterhoef in Houthalen 
• Sonnevijver in Rekem 
 
Provincie Oost-Vlaanderen 

 
• De Ster in Sint-Niklaas 
• Waasmeer in Tielrode 
• Nieuwdonk in Overmere-Donk 
• De Blaarmeersen in Gent 
• De Gavers in Geraardsbergen 

 
Provincie Vlaams-Brabant 

 
• Geen enkele locatie 

 
Provincie West-Vlaanderen 

 
• De Drie Vijvers in De Panne 
• Loppem 
• De Belgische Kust. 

 
Indien u echter een volledig overzicht wenst te hebben van alle vijvers en plassen waarvoor een 
milieuvergunning werd uitgereikt die het duiken toelaat  zal u uw vraag moeten richten tot de 
minister van leefmilieu, waaronder de bevoegdheid over de milieuvergunningen valt. Het is niet 
omdat er een vergunning voor handen is, dat het water ook effectief gebruikt wordt als 
duiklocatie. 
 
Zoals blijkt uit dit overzicht beschikken niet alle provincies in Vlaanderen over evenveel 
gekende/benutte mogelijkheden om de duiksport in openlucht te beoefenen. Bovendien zijn niet 
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alle bestaande accommodaties voor iedereen toegankelijk, soms wordt er immers door de 
eigenaar van de duiklocaties, het zijnde privé of overheid, restricties opgelegd, zoals bv. slechts 
bepaalde duikverenigingen, enkel privé-duikers, …. 
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Vraag nr. 125 
van 20 februari 2009 
van SVEN GATZ 
 
 
 
Kunstwerken in Vlaamse musea   -   Eigendomstitel 
 
Het Museum voor Schone Kunsten (MSK) in Gent dreigt één van zijn topwerken te verliezen. Het 
werk zou in de jaren ’30 in de handen van de nazi’s zijn gevallen en zou daarna via allerlei omwegen 
onrechtmatig in de handen zijn gekomen van een Londense kunsthandelaar van wie het MSK het werk 
20 jaar geleden kocht.  
 
Op 12 januari j.l. vernam het museum dat een Joodse zakenman het werk nu terugeist als 
oorspronkelijk eigendom van de familie. Hij verwijst hierbij naar een internationaal akkoord dat ons 
land in 1998 ondertekende. Dit akkoord betitelt dergelijke voorbeelden van kunstroof als gedwongen 
verkoop. De kans is dan ook groot dat het MSK het bewuste werk moet teruggeven. 
 
Aangezien het werk in kwestie werd aangekocht met een toelage van de Vlaamse Gemeenschap, is het 
van rechtstreeks belang voor de Vlaamse overheid om dergelijke situaties beleidsmatig aan te pakken.  
 
Er bestaat geen enkele rechtsregel die de bezitter van kunstwerken op dit vlak beschermt. Uit een 
onderzoek van de KU Leuven bleek vorig jaar trouwens nog dat door de wazige wetgeving het 
dubieuze handelaren heel makkelijk wordt gemaakt om kopers te beduvelen. De sector is dus gebaat 
bij een duidelijkere reglementering. Tegen dergelijke claims is het ook niet mogelijk een verzekering 
af te sluiten. Tot slot, de aankoopprijs van de verkoper terugvorderen is heel moeilijk, aangezien men 
dan moet kunnen aantonen dat er te kwader trouw is gehandeld.  
 
Wat het achterhalen van het eigenaarschap van kunstwerken betreft bestaat in Nederland al sinds 1998 
het project Herkomst Gezocht. Dit project onderzoekt welke werken in bezit van de Nederlandse Staat 
in feite via gedwongen verkoop, roof of confiscatie in de respectieve collecties zijn terecht gekomen. 
Het tracht tevens de gegevens van de oorspronkelijke eigenaren te achterhalen voor zover dat na 
zoveel jaar nog mogelijk is.  
 
De resultaten van dit onderzoek staan op de website en zijn vastgelegd en worden openbaar gemaakt 
in deelrapportages aan de Nederlandse overheid. Particulieren kunnen via de website zelf in de 
database zoeken. Ten behoeve van de onafhankelijke beoordeling van aanspraken op kunstvoorwerpen 
is het sinds 1 januari 2002 mogelijk claims voor te leggen aan de Restitutiecommissie. Deze 
commissie werd ingesteld door het Staatssecretariaat van Cultuur om situaties zoals die waarin het 
MSK zich nu bevindt te voorkomen of verhelpen. 
 
Momenteel heeft de Vlaamse overheid, zoals het voorbeeld van het MSK overvloedig aantoont, 
schijnbaar geen middelen ter beschikking om het eigenaarschap van kunstwerken snel te checken. Als 
dat het geval is moet dit euvel snel verholpen worden. 
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1. Heeft de minister al verdere informatie over de stand van zaken in het dossier? Bestaat de kans dat 

de toelage van de Vlaamse Gemeenschap op deze manier verloren gaat? 
 
2. Bestaan er in Vlaanderen al mechanismen om de herkomst van kunstwerken snel te achterhalen? 

Zo ja, welke? Is er in het kader van het aankoopbeleid van topkunstwerken door de Vlaamse 
Gemeenschap niet al geanticipeerd op dergelijke situaties? 

 
3. Is het Nederlandse project Herkomst Gezocht geen na te streven goed voorbeeld van hoe 

dergelijke mistoestanden kunnen worden voorkomen? 
 
4. Ziet de minister mogelijkheden om de wetgeving aan te passen of om andere maatregelen te 

nemen ter bescherming van de kunstkoper? 
 
5. Heeft de minister, wat dat laatste betreft, al contacten gehad met zijn federale collega bevoegd 

voor de wetgeving omtrent kunsthandel? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 125 van 20 februari 2009 
van SVEN GATZ 
 
 
 
Op 12 januari ontving het Gentse Museum voor Schone Kunsten van een Duits advocatenkantoor 
inderdaad een verzoek om assistentie bij de teruggave van het werk 'portret van Ludwig Adler' van de 
hand van de schilder Oskar Kokoschka, aan de erfgenamen van de voormalige Joodse eigenaar, Viktor 
von Klemperer. Op basis van de 'Washington Principles on Nazi-confiscated Art', wordt om 
"assistentie bij de teruggave gevraagd”. Deze principes werden op 3 december 1998 door België 
onderschreven, maar zijn niet bindend. België kan handelen binnen de context van haar eigen 
wetgeving.  
 
Binnen dit kader ingediende claims kunnen leidden tot teruggave aan de erfgenamen, schadeloos-
stelling of tot weigering van teruggave, afhankelijk van de historische feiten en de juridische aspecten 
van de ‘claims’.  

1. De stad Gent heeft besloten om, in een eerste fase, los van alle juridische overwegingen, een 
nieuw grondig onderzoek te voeren naar de herkomst van het kunstwerk in de ruimste zin van het 
woord. Zo’n onderzoek vergt tijd.  

 
 In elk geval handelde het museum in 1988, bij de verwerving van het portret, ter goeder trouw. 

Het portret werd destijds aangekocht bij een gerenommeerde galerie (Marlborough Fine Art) te 
Londen dat een adequate herkomst en tentoonstellingskalender kon voorleggen. De aankoop 
gebeurde 10 jaar voor de aanvaarding van de 'Washington Principles', in tempore non suspecto 
dus.  

 
2. Het belang van een goed voorafgaand onderzoek naar de herkomst van kunstwerken is de voorbije 

jaren alleen maar gegroeid. Sinds 1998 wordt daarbij ook veel aandacht geschonken aan de 
geschiedenis van het werk binnen het kader van de Tweede Wereldoorlog. Voor belangrijke 
stukken hoort daarbij ook het checken van databases van gestolen kunst.  

 
 Kopers mogen overigens van professionele handelaars een goede check over de herkomst eisen.  
 
3. In België werd een met ‘Herkomst gezocht’ vergelijkbaar onderzoek uitgevoerd door de federale 

Studiecommissie betreffende het lot van de bezittingen van de leden van de Joodse gemeenschap 
van België, geplunderd of achtergelaten tijdens de oorlog 1940-1945.  

 Deze studie sloeg op alle in België nagelaten Joodse bezittingen, ook cultuurgoederen, en 
gebeurde in uitvoering van de op de Conferentie van Washington (1998) gemaakte afspraken. Het 
Eindrapport van de Studiecommissie werd in 2001 door de Diensten van de Eerste Minister 
openbaar gemaakt.  

 
 Deze Commissie stelde in 2008 zijn ‘Eindrapport’ voor. Het totaal van toegekende individuele 

schadeloosstellingen bedroeg 35,2 miljoen euro. De door de Belgische Staat na de oorlog 
verkochte cultuurgoederen en kunstwerken uit Joods bezit werden mee in rekening genomen bij de 
bepaling van de schadeloosstelling. Het onderzoek werd gevoerd voor alle museale en culturele 
instellingen in België, ook dus voor het Museum voor Schone Kunsten te Gent.  
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4. U vraagt mij of er maatregelen genomen moeten worden om de kunstkoper beter te beschermen. 
Ik denk niet dat daar nood aan is. De Belgische wetgeving biedt de kunstkopers die bona fide 
aankochten een ruime bescherming tegen mogelijke claims.  

 
5. De inschatting dat er geen nood is aan specifieke wetgeving voor wat betreft de problematiek van 

de Joodse cultuurgoederen en Wereldoorlog II, is een mening die door de bevoegde federale over-
heidsdienst aangehouden wordt. Mijn administratie volgt niettemin de evoluties binnen dit type 
dossiers op de voet.  

 
 Op mijn initiatief werd overigens op het Overlegcomité van 16 januari laatstleden, het inter-

gouvernementele overleg inzake de ratificatie van deze Unesco’70-conventie met goed gevolg 
afgerond. Er werd ingegaan op het voorstel van de Vlaamse overheid om dit verdrag te onder-
schrijven met een interpretatieve verklaring die duidelijk moet definiëren welke cultuurgoederen 
onder dit verdrag vallen. Op dat Overlegcomité werd op mijn voorstel ook besloten om een 
interbestuurlijk administratief overlegplatform op te richten rond het thema 'invoer, uitvoer en 
restitutie van cultuurgoederen'.  
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 126 
van 25 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Gokpreventie   -   Stand van zaken 
 
Een jaar geleden bracht ik de problematiek rond gokverslaving via een actuele vraag onder de 
aandacht van toenmalig bevoegd minister Steven Vanackere. Alarmerende berichten over het 
toenemende aantal gokverslaafden, de alsmaar lager wordende drempel om toegang te krijgen tot het 
gokken en de steeds jongere leeftijd waarop het gokspel wordt bedreven, waren de directe aanleiding 
van mijn vraag (Handelingen plenaire vergadering nr. 26 – 30 januari 2008, blz. 15 e.v.). 
 
Een jaar later stel ik vast dat de goksector zich steeds verder ontwikkelt en dat naast het Internet nu 
ook via het medium tv aan een explosieve expansie wordt gewerkt. In navolging van de Verenigde 
Staten waar Poker-TV al jaren bestaat, doet het fenomeen nu ook zijn intrede in Europa. Ook in ons 
land kan men de belangrijkste pokertornooien op tv volgen. De commerciële zenders 2B, JimTV en 
VT4 zenden haast dagelijks, vanaf middernacht, een uurtje poker uit. 
 
Pokeren is vooral bij jongeren erg populair. Jongeren lezen in de krant of zien op tv hoe hun 
leeftijdsgenoten gigantische winsten maken op gemediatiseerde tornooien en vragen zich dan al snel af 
waarom ze zouden werken om geld te verdienen als het al spelend ook kan. 
 
Bovendien is poker een zeer laagdrempelige vorm van gokken. Zeker via de media probeert men 
jongeren te bereiken en te overtuigen om het spel te leren kennen. Er zijn diverse mogelijkheden om 
anoniem, zonder enige vorm van controle het spel te spelen. Zo zijn er onder andere de diverse 
pokersites waar men gratis kan spelen, maar men kan evenzeer op zijn iphone de nodige software 
downloaden om online te pokeren. Eens door de pokermicrobe gebeten, zal men proberen te 
overtuigen om een keertje voor geld te spelen en voor men het weet, is men vertrokken. De “hype” 
rond pokeren blijkt ook uit de aanhoudende verkoop van pokersetjes in de “speelgoedwinkels”, uit het 
toenemende aantal pokertornooien en uit de wachtrijen aan de pokertafels in de casino’s. Zelfs op 
vakantiekampen voor jongeren organiseren monitoren bij regenweer pokertornooien voor kinderen 
van elf jaar. 
 
Ik heb getracht om in het kort een beeld te schetsen van de, vooral voor de jongeren, gevaarlijke 
ontwikkelingen rond gokken en in het bijzonder rond het pokerspel. Deze ontwikkelingen kunnen 
leiden tot verslavingen met mogelijke dramatische gevolgen, zowel voor de verslaafde, zijn omgeving 
als de samenleving. Alleszins tonen deze recente fenomenen nogmaals aan hoe diep het gokken in 
onze maatschappij is geworteld en hoe de drempel om te gokken telkens lager wordt. 
 
Er is nood aan een globale aanpak van de gokproblematiek. De wetgeving, die uiteraard federale 
bevoegdheid is, zou moeten worden aangepast aan deze nieuwe fenomenen van gokken.  
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1. Toenmalig Vlaams minister Vanackere kondigde hierover destijds reeds overleg aan met de 
minister van Justitie. Werden de ministers bevoegd voor Jeugd en Onderwijs in dit overleg 
betrokken? 

 
2. Naast een aanpassing van de wetgeving is er vooral nood aan een globaal preventie- en 

begeleidingsbeleid om gokverslaving te voorkomen. Zeker voor jonge mensen is het belangrijk dat 
zij leren hoe ze kunnen omgaan met de risico’s van verslaving en weerbaar worden. Hierbij is er 
voor iedereen die met jongeren in aanraking komt een belangrijke taak weggelegd. 

 
Welke beleidsmaatregelen namen de ministers op het vlak van preventie en sensibilisatie het 
voorbije jaar respectievelijk vanuit hun respectieve bevoegdheidsdomeinen “Jeugd” en 
“Onderwijs”? Werd hierbij rekening gehouden met de nieuwe vormen van gokken? Welke 
maatregelen zullen er nog genomen worden? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Anciaux (vraag nr. 126) en Vandenbroucke (nr. 203). 

Op 9 februari 2009 werd een gelijkaardige vraag gesteld aan minister Heeren (nr. 171). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 126 van 25 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Frank Vandenbroucke, viceminister-president 
van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Werk, Onderwijs en Vorming. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 127 
van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Vervoermiddel 
 
Vlaanderen staat als deelstaat voortdurend in rechtstreeks contact met andere staten en deelstaten. Op 
verschillende niveaus vindt dan ook geregeld overleg plaats. Waar nuttig en nodig worden 
persoonlijke ontmoetingen georganiseerd tussen (top)ambtenaren, kabinetsmedewerkers en tussen de 
ministers zelf. 
 
Voor de verplaatsingen kan een beroep worden gedaan op een aantal transportmiddelen. Zo kan er 
naast het gebruiken van (dienst)wagens ook gekozen worden voor de trein, het vliegtuig of voor nog 
andere vormen van (collectief) vervoer. Het spreekt voor zich dat de ecologische voetafdruk niet gelijk 
is voor deze verschillende vormen van transport. 
 
In de Beleidsbrief Bestuurszaken 2008-2009 (Stuk 1910 – Nr. 1) wordt verwezen naar het nieuwe 
raamcontract voor dienstvoertuigen dat recentelijk werd afgesloten. Door enerzijds voor elk perceel 
een minimale ecoscore vast te leggen en anderzijds een betere ecoscore positief te waarderen bij de 
evaluatie van aangeboden voertuigen, werd een duidelijke stijging betreffende de 
milieuvriendelijkheid van de gekozen voertuigen gerealiseerd. 
 
In het kader van de noodzaak tot het reduceren van de uitstoot van fijn stof en CO², het aanpakken van 
de verkeerscongestie en het streven naar het verkleinen van de individuele ecologische voetafdruk, 
blijft de keuze voor een van de bovenvermelde transportvormen niet zonder gevolgen. 
 
Welke criteria hanteert de minister voor de keuze van het transportmiddel voor zichzelf en haar/zijn 
kabinetsmedewerkers bij een verplaatsing naar het buitenland? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 127, Van Mechelen nr. 118, 

Vandenbroucke nr. 204, Anciaux nr. 127, Keulen nr. 134, Van Brempt nr. 190, Heeren nr. 192, 
Crevits nr. 462, Ceysens nr. 66).  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 127 van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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Vraag nr. 128 
van 27 februari 2009 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Boek “10 jaar cultuur- en jeugdbeleid”   -    Kostprijs 
 
Op 2 maart organiseert de minister de voorstelling van het boek “10 jaar cultuur- en jeugdbeleid in 
Vlaanderen”. Het boek gaat in op wat er in het voorbije decennium is veranderd. Zowel het sociaal-
cultureel werk, de kunsten, het cultureel erfgoed als de jeugdsector komen erin aan bod.  
 
Hiermee wordt de indruk gewekt dat er vóór 1999 in Vlaanderen géén cultuur- en jeugdbeleid werd 
gevoerd. 
  
1. Wie gaf de opdracht tot het schrijven van dit boek? 
 
2. Wie heeft het boek geschreven en hoeveel heeft dit gekost? 
 
3. Hoeveel heeft het uitgeven van dit boek gekost? 
 
4. Hoeveel kost de boekvoorstelling op 2 maart 2009? 
 
5. Via welk begrotingskrediet werden alle bovenvermelde uitgaven betaald? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 128 van 27 februari 2009 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Het boek ’10 jaar cultuur- en jeugdbeleid in Vlaanderen’ beoogt een toegankelijke en gevarieerde 
voorstelling van klemtonen, de evoluties en de maatregelen van het Vlaams cultuur- en jeugdbeleid in 
de voorbije tien jaar. Daartoe komen er heel uiteenlopende mensen uit het ruime en diverse veld aan 
het woord, die zowel individueel als via groepsgesprekken getuigen van hun percepties, analyses, 
appreciaties en kritische vragen. 
 
1. Het boek is een gemeenschappelijk initiatief van de overheidsactoren die het voorbije decennium 

bij het cultuur- en jeugdbeleid waren betrokken. Dit zijn het departement CJSM, het Agentschap 
Kunsten en Erfgoed, het Agentschap Sociaal-Cultureel Werk voor Jeugd en Volwassenen.  

 
2. Copywriting: 4.800,00 € 

Portretten: 4.900,50 €  
 
3. De kost van de uitgave wordt gedragen door de uitgeverij. Het boek wordt in de handel verkocht 

aan 26 €. De administratie kan het boek aankopen aan 7,9 € per boek. 
 
4. 10.695 € (inclusief 2.625 € receptie) 
 
5. HC, BA 12.33 
 HE, BA 12.71 
 HD, BA 12.20 
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Vraag nr. 129 
van 2 maart 2009 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Sport voor Allen   -   Overheidsopdracht 
 
In mijn vorige schriftelijke vraag aangaande het decreet Sport voor Allen (nr. 74 van 12 december 
2008, Websitebulletin publicatiedatum 04-02-2009), vroeg ik de minister naar de voorafname van 
200.000 euro per jaar voor de begeleiding, de opvolging en de monitoring in het kader van het Sport-
voor-Allen-decreet in 2008.  
 
In het uitvoeringsbesluit (art. 51 en 52) wordt gespecificeerd dat ter uitvoering van artikel 32 van het 
decreet Sport voor Allen een bedrag van 175.000 euro zal worden toegekend in het kader van 
begeleiding van gemeentebesturen enerzijds (art. 51) en 25.000 euro voor opvolging en monitoring 
van effecten van het decreet anderzijds.  
 
Wat het tweede bedrag betreft, wordt er conform het uitvoeringsbesluit art. 52 in het planningsjaar 
(2008) een overheidsopdracht uitgeschreven die betrekking heeft op een periode van zes jaar. In de 
beheersovereenkomst met ISB (Instituut voor Sportbeheer) wordt er enkel verwezen naar die 175.000 
euro. 
 
Is hiervoor een overheidsopdracht uitgeschreven?  
 
Zo ja, aan wie werd deze dan toegekend en welke opdrachten werden hierin beschreven?    
 
Zo neen, waarom werd deze opdracht nog niet toegewezen en wanneer zal dit dan wel gebeuren ? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 129 van 2 maart 2009 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Binnen het decreet Lokaal Sport voor Allen-beleid is een bedrag van 200.000 euro voorzien voor de 
begeleiding, de opvolging en de monitoring in het kader van dit decreet. 175.000 euro daarvan is 
voorzien voor de begeleiding van gemeenten en hierover werd een meerjarige beheersovereenkomst 
gesloten met het Vlaamse Instituut voor Sportbeheer en Recreatiebeleid vzw.  
Voor de 25.000 euro die voorzien is voor de monitoring van de effecten van het decreet dient nog een 
overheidsopdracht te worden uitgeschreven.  
 
Momenteel wordt werk gemaakt van het laatste stukje van de uitvoering van het decreet lokaal Sport 
voor Allen-beleid, namelijk de monitoring van de effecten ervan. 
Het uitschrijven van de overheidsopdracht hiervoor is in voorbereiding.  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 130 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Taalgrensgemeenten   -   Ondersteuning Vlaams karakter 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 119 van 11 februari 2009  aangaande de ondersteuning 
van het Vlaamse karakter van de gemeenten gelegen langs de taalgrens, zoals vermeld onder “varia” in 
het Vlaams Regeerakkoord, deelde de minister-president mee dat er, naast de algemene 
financieringsmiddelen voor deze gemeenten  vanuit het Gemeentefonds, ook nog specifieke 
financieringsmiddelen vanuit de diverse beleidssectoren zijn. 
 
Kan de minister voor de beleidssectoren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen preciseren of en 
desgevallend welke financiering er gegaan is naar taalgrensgemeenten in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan? 
 
N.B.: Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 133, Vandenbroucke vraag nr. 

212, Van Mechelen vraag nr. 121, Anciaux vraag nr. 130, Keulen vraag nr. 137, Van Brempt 
vraag nr. 194, Crevits vraag nr. 474, Ceysens vraag nr. 67, Heeren vraag nr. 195). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 130 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 131 
van 4 maart 2009 
van SVEN GATZ 
 
 
 
Boek “Voor nu en nog heel lang”   -   Oplage 
 
Begin februari werd het kinderboek “Voor nu en nog heel lang” voorgesteld. Dit boek, door de 
Stichting Lezen ontwikkeld, op vraag van de minister, bevat onder andere geïllustreerde 
voorleesverhalen en verhalen die een kind zelf kan lezen. De bedoeling was het boek gratis te verdelen 
onder alle kinderen die dit jaar zeven jaar worden, in de Vlaamse Gemeenschap. Vanaf 11 februari 
konden die kinderen het boek afhalen bij de lokale openbare bibliotheek. De campagne van een gratis 
boek voor elke zevenjarige, miste zijn effect niet. Heel veel kinderen, met hun ouders of in 
klasverband, gingen het boek ophalen.  
 
Na een paar dagen bleek, zowel in Vlaanderen als in Brussel, dat het aantal gedrukte exemplaren, zo’n 
63.000, ruim onvoldoende was om aan de vraag te voldoen. De aanwezige voorraden in de 
bibliotheken waren onmiddellijk uitgeput, de bijkomende hoeveelheid die de bibliotheken daarop 
bestelden, kon onmogelijk voldoende worden aangeleverd. Vorige week werd aan de bibliotheken 
meegedeeld dat er nog een hoeveelheid boeken zal worden bijgedrukt, maar dat dit niet voldoende zal 
zijn om elk kind een exemplaar te geven. 
 
Heel wat klassen in Vlaanderen en in Brussel wachten nog steeds op een gratis exemplaar voor alle 
zevenjarigen.  
 
In Brussel is het probleem dat niet alle zevenjarigen het gratis boek kunnen krijgen, scherper: in Sint-
Lambrechts-Woluwe bijvoorbeeld, is er geen Nederlandstalige openbare bibliotheek en werden er dus 
geen boeken aangeboden. Ouders en klassen van het Nederlandstalig onderwijs moesten een andere 
bibliotheek in de buurt bezoeken, wat daar dan weer het tekort aan boeken deed groeien.  
 
1. Op welke gegevens baseerde de Stichting Lezen zich om het aantal te drukken exemplaren van het 

boek “Voor nu en nog heel lang” te bepalen? 
 
2. Hoeveel exemplaren van het boek “Voor nu en nog heel lang” zullen er uiteindelijk, in totaal, zijn 

gedrukt? 
 
3. Hoe komt het dat zevenjarigen in een gemeente waar geen Nederlandstalige openbare bibliotheek 

is, niet de mogelijkheid hadden een gratis exemplaar van het boek “Voor nu en nog heel lang” te 
ontvangen? 

 
4. Hoe denkt de minister ervoor te zorgen dat elke zevenjarige binnen de Vlaamse Gemeenschap het 

gratis boek “Voor nu en nog heel lang” kan ontvangen, zoals aangekondigd in de 
promotiecampagne? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 131 van 4 maart 2009 
van SVEN GATZ 
 
 
 
1. De initiële parameter was het geboortejaar 2002. 
 
2. Strikt demografisch waren 63.000 exemplaren voldoende geweest om alle kinderen geboren in 

2002 van een boek te voorzien. Er is bewust voor geopteerd om de drempels om het boek te 
kunnen krijgen, zo beperkt mogelijk zouden zijn. Het gevolg daarvan is wellicht dat de openbare 
bibliotheken guller zijn geweest of geen waterdichte controlemechanismen hadden ,waardoor  
kinderen meerdere exemplaren hebben kunnen ontvangen. Er worden 15.000 boeken bijgedrukt. 
Een aantal van 78.000 exemplaren  moet volstaan om deze doelgroep te bereiken. 

 
3. De keuze voor verdeling via het netwerk van onze openbare bibliotheken ligt voor de hand lag: de 

openbare bibliotheken zijn de meest gespreide en laagdrempelige publieke voorziening en liggen 
buiten de schoolse context waar lezen een schoolvak is en niet altijd als een plezier wordt ervaren 
door de kinderen. Met deze manier van verdelen worden de gezinnen bereikt. In het gezin wordt 
de grond gelegd voor alle cultuurbeleving. Het klopt dat binnen 3 van 19 Brusselse gemeenten 
zich geen Nederlandstalige openbare bibliotheek bevindt. Helaas, maar alleszins een veel betere 
Nederlandstalige bibliotheekspreiding dan enkele jaren terug.  Maar aangezien iedereen die in 
2009 zeven jaar wordt, het boek kan ophalen, maakt het in principe niks uit in welk filiaal de 
zevenjarige zich aanmeldt. 

 
4. De communicaties werd bijzonder breed opgezet en breed bekend gemaakt: 

- een brief aan alle scholen op 11/2/09  
- de bibliotheken werden weken op voorhand op de hoogte gebracht, zodat zij hun distributie-

strategie konden bepalen.  
- de zendingen van de boeken werden via een begeleidend schrijven geduid 
- er werd een speciale website gecreëerd met info bij Stichting Lezen: www.voornu.be 
- de affichecampagne met bedrukte vrachtwagens en speciaal bedrukte dozen zorgde voor de 

nodige visibiliteit 
- ruime persaandacht 
- advertenties in De Standaard, Het Laatste Nieuws, Dag Allemaal. 
- de bibliotheken weten hoeveel extra boeken zij zullen ontvangen in de tweede bedelings-

ronde 
- de tweede distributieronde loopt parallel met de aandacht voor de Jeugdboekenweek  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 132 
van 5 maart 2009 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Vlaamse Liga Paardensport   -   Project “talentenplan” 
 
Eind januari 2009 werd het AA talentenplan 2009 voorgesteld aan het grote publiek. Het plan heeft tot 
doel nieuwe en bekende talenten maximale ondersteuning te geven op weg naar hun hippische top. 
 
 Het is een initiatief van de Vlaamse Liga Paardensport en AA Drink om toekomstige topruiters reeds 
in een vroeg stadium te ontdekken en te begeleiden. Het plan richt zich tevens op de versteviging van 
topsportcompetenties door het aanbod van geschikte opleidingen. 
 
De Vlaamse Liga Paardensport geniet steun van de Vlaamse overheid. 
 
Steunt de Vlaamse Regering dit concrete project? 
 
Zo ja: 
 
a) op welke manier en sinds wanneer? Is dit een eenjarig, meerjarig of doorlopend project; 
 
b) zijn er in het kader van de ondersteuning bepaalde doelstellingen/normen die moeten gehaald 

worden? Welke? In welke mate worden ze gehaald? Wat indien ze niet worden gehaald? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 132 van 5 maart 2009 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Het AA talentenplan van de Vlaamse Liga Paardensport (VLP) wordt niet ondersteund vanuit de 
Vlaamse Overheid. De VLP ontvangt wel subsidies binnen het decreet op de sportfederaties.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 133 
van 5 maart 2009 
van PAUL WILLE 
 
 
 
Cultureel erfgoed   -   Collectie Rosendor 
 
Recentelijk verschenen een aantal berichten rond de collectie stukken die sloper Max Rosendor in zijn 
professioneel leven verzamelde. Zijn kinderen bieden nu zijn bijzonder ruime en rijke collectie te koop 
aan. Dat de collectie afzonderlijk verkocht en zo versnipperd wordt, noemt de directeur van het Sint-
Lukasarchief erg jammer. 
 
De Brusselse staatssecretaris Emir Kir opperde de idee om een aantal stukken “te valoriseren” met als 
doel een kleine selectie te kopen om die eventueel in musea een nieuwe toekomst te geven. 
 
1. Heeft de minister al contact gehad met de Brusselse staatssecretaris rond deze collectie? Wat was 

het resultaat? Is er duidelijkheid inzake de intenties van de Brusselse staatssecretaris m.b.t. deze 
collectie? 

 
2. Op basis waarvan is dit blijkbaar een uitsluitend Brussels dossier?  
 

Heeft de minister nagegaan of er in de collectie geen stukken voorkomen die relevant zijn als 
cultureel erfgoed voor Vlaanderen?  

 
Als dat het geval is, neemt hij initiatieven om mee te onderhandelen over de toekomst van deze 
collectie? En ziet hij stukken die Vlaanderen zou kunnen opkopen?  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 133 van 5 maart 2009 
van PAUL WILLE 
 
 
 
1.  De heer Emir Kir heeft noch mijzelf, noch mijn administratie, over dit dossier gecontacteerd. Ik 

heb enkel inzage in de intenties zoals weergegeven in de Knack van 25 februari en de Standaard 
van 28 maart. De staatssecretaris wil specifieke erfgoedinstellingen aanspreken om een deel van 
de collectie aan te kopen.  

 
2.  Max Rosendor was een Brussels sloper die heel wat afbraken deed van art nouveau-, art deco- en 

woningen in eclectische stijl. Deze laatste stijl wordt in Brussel ook wel eens de Leopold II-stijl  
genoemd. De droom van Max Rosendor was om ooit eens museaal te kunnen uitpakken met de 
aldus verzamelde voorwerpen. Met de vooropgestelde verkoop gaat deze droom voorgoed 
verloren. Bovendien hanteerde hij bij de afbraak jammerlijk niet de veronderstelde methodieken. 
Hij had zich kunnen inspireren op de archeologie om zijn collectie te documenteren en te 
inventariseren. Dergelijke erfgoedstukken worden best gedocumenteerd met foto’s, plannen, 
tekeningen, afbraakverslagen, logboeken, locatiebepalingen en dergelijke. De waarde van de 
collectie Rosendor zou veel groter geweest zijn indien hij deze principes had toegepast op zijn 
afbraakwerken en elk object gedocumenteerd zou zijn en voorzien van een bouwhistorisch 
onderzoek (foto’s, plannen, een locatiebepaling, de naam van de betrokken aannemer en van de 
architect, enzovoort).  

 Net zoals bij de archeologie geldt daarnaast dat het in situ bewaren de voorkeur geniet op de sloop. 
Dat is ook het standpunt van staatssecretaris Emir Kir. 

 
 Sinds de dood van Max Rosendor in 1996 hebben de kinderen de collectie naar goed vermogen 

geïnventariseerd en een aantal objecten toegewezen aan verdwenen gebouwen in Brussel.  
 
 De collectie Rosendor bevat aldus, weliswaar fragmentair en weinig gedocumenteerd, relicten van 

de architectuur in het tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad in de genoemde periodes. Jos 
Vandenbreeden, directeur en coördinator van het Sint-Lukasarchief, kent de collectie Rosendor 
zeer goed. In verschillende interviews voor zowel radio als kranten, alsook in contact met mijn 
administratie, bevestigt de heer Vandenbreeden dat de collectie uitsluitend materiaal uit het 
tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad bevat. De collectie bevat geen topstukken in die zin dat er 
geen elementen tussen zitten voor wat betreft art nouveau-gebouwen van Horta, Hankar of Van 
den Velde. De collectie bevat wel objecten van de tweede golf van art nouveau-architecten. Deze 
tweede golf is voor Brussel belangrijk geweest omdat het net door deze navolgers is dat het aantal 
art nouveau-panden spectaculair steeg. Het is deze tweede golf die Brussel tot hoofdstad van de art 
nouveau maakt(e). Nogal wat objecten getuigen dan ook van grote ambachtelijkheid en uitgepuur-
de kennis over glas-in-lood, smeedwerk en schrijnwerk uit die periode. Uit de art deco- en de 
eclectische periode werd in Vlaanderen en in Brussel gelukkig nog heel veel in situ bewaard. 

 
 Het Sint-Lukasarchief heeft lang een deel van de collectie in depot gehad. Max Rosendor leende 

een aantal stukken uit voor de tentoonstelling ‘Brussel, Breken, Bouwen’, in 1979 georganiseerd 
door het Sint-Lukasarchief in samenwerking met het Gemeentekrediet. De kinderen haalden reeds 
in 1999 de uitgeleende objecten terug. Ook deze objecten worden nu te koop aangeboden.  

 
 Op dit ogenblik werd bij mij of mijn diensten door geen enkele cultureel erfgoedinstelling of 

welke organisatie ook een vraag tot aankoop van (een deel van) de collectie ingediend. Bovendien 
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vind ik het ongepast dat een bepaalde overheid een sloopvergunning aflevert en dat dan op een 
later ogenblik verondersteld wordt dat een andere overheid gesloopte stukken bij de uitvoerende 
aannemer of zijn erfgenamen opkoopt.  

 
 Het lijkt mij dan ook het meest logisch dat het Brussels Hoofdstedelijk Gewest hierin verant-

woordelijkheid draagt. Ik heb begrepen dat staatssecretaris Emir Kir laat onderzoeken of er geen 
publieke kandidaat-koper warm te maken valt voor de restanten van het dubbelhuis van architect 
Leon Govaerts.  

 
 Mogelijks hebben de Koninklijke Musea voor Kunst en Geschiedenis (het Jubelparkmuseum) 

interesse in de collectie. Het museum bezit een vrij uitgebreide collectie art nouveau, tentoon-
gesteld in vernieuwde zalen. De federale overheid is voor deze musea bevoegd.  

 
 Binnen de Vlaamse Gemeenschap is het Designmuseum van de stad Gent het museum met een 

collectie waarbinnen eventueel een aantal objecten uit de collectie een thuis zouden kunnen 
vinden. Maar, zoals ik reeds stelde, kreeg ik geen indicaties van interesse, noch van de stad Gent 
als inrichtende overheid, noch van het Designmuseum zelf. Ook het Sint-Lucasarchief initieerde 
hiertoe geen vraag. Al zullen ze in het archief, in functie van het behoud en de ontsluiting van de 
collectie ongetwijfeld wel op een intensere samenwerking met de erven Rosendor hebben gehoopt. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 134 
van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Limburg 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de in de loop van deze legislatuur (2004-2009) 
gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in de provincie Limburg die onder zijn/haar 
bevoegdheid vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. erkende jeugdverenigingen, 
2. kunstenaars, 
3. erkende sportverenigingen, 
4. 1 euro voor museumbezoek (voor jongeren), 
5. topsport, 
6. Bloso-domeinen, 
7. feestelijkheden rond 11 juli, 
8. billijke vergoeding, 
9. bibliotheken, 
10. steunpunt vakantieparticipatie, 
11. CC’s en GC’s (culturele centra, gemeenschapscentra), 
12. cultuurconvenants met gemeenten, 
13. jeugdwerkbeleidsplannen, 
14. sportbeleidsplannen, 
15. PPS-projecten (publiek-private samenwerking). 
 
N.B. Vragen over hetzelfde onderwerp werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 134, Van 

Mechelen nr. 123, Vandenbroucke nr. 222, Anciaux nr. 134, Van Brempt nr. 196, Crevits nr. 
483, Ceysens nr. 69, Heeren nr. 198). De vraag aan minister Keulen werd reeds gesteld op 23 
januari (nr. 96). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr.134 van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Hierbij vindt het geachte lid de door haar gevraagde gegevens:  
 
Participatieprojecten 
 
Jaar Naam Beschrijving 
2008 TV Limburg een experiment dat op een systematische manier het 

verenigingsleven in beeld wil brengen 
2008 Vzw OLS vzw Organisatie van het Oud-Limburgs Schuttersfeest 
2008 Rimpelrock vzw Muziekfestival Rimpelrock 
2008 Gemeente Herstappe Organisatie van Slag van Haspengouw 1408 
2007 Unie der Turkse Islamitische 

Verenigingen van België 
Unesco Mevlana Jaar 2007’ 

 
Sociaal-Cultureel Werk voor Jeugd en Volwassenen 
 
NB: Onderstaande gegevens zijn jaarlijks terug te vinden in het jaarverslag van het Agentschap 
Sociaal-Cultureel Werk voor Jeugd en Volwassenen. Het Jaarverslag 2006-2007 is nu beschikbaar en 
raadpleegbaar via de webstek http://www.cjsm.vlaanderen.be/sociaalcultureelwerk/index.html  
 
1. Erkende jeugdverenigingen (structureel en projectmatig) 
 
Kena vzw (Dilsen-Lanklaar) 
 
Subsidiebedrag 2007-2009: 60.000 euro 
 
Groep Intro vzw: 14.000 euro. 
 
Het project "Ander-zijds" wou op een verfrissende manier het debat rond diversiteit aanzwengelen. 
Doorheen het jaar werden een 20-tal diverse groepen in Limburg samengebracht voor een creatief 
vormingsproces o.l.v. een professioneel kunstenaar.  
 
2. Jeugdwerkbeleidsplannen 
 
Zie bijlage 1 
 
3. Lokaal cultuurbeleid  
 
Zie bijlage 2, waarbij de afkortingen staan voor: 
BIB: basissubsidie voor bibliotheken 
0,15: bijkomende subsidie voor bibliotheken 
CC: subsidies voor cultuurcentra 
Forfaitair: forfaitaire subsidie 
1 euro: bijkomende subsidie cultuurbeleidsplan 
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GC Projectsubs.: projectsubsidies voor gemeenschapscentra (van 2004 tot 2007) 
GC Participatiedecr.: projectsubsidies voor gemeenschapscentra in het kader van het 
Participatiedecreet (vanaf 2008) 
 
4. Binnen de afdeling Jeugd werden daarnaast nog volgende “projecten” opgelijst voor Limburg: 
 
- andere actoren binnen het decreet Vlaams jeugdbeleid 
- subsidies voor jeugd in uitvoering van artikel 62 bis van de financieringswet (begrotingsjaar 2006) 
- subsidies kinderrechten 
- projecten brede school 
- subsidies aan verenigingslokalen (zie bijlage 3) 
 
Decreet Vlaams jeugdbeleid, hoofdstuk participatie en communicatie 
 
Kinderrechtenhuis vzw (Alken) 
 
KRH streeft als vormingsorganisatie naar een kindvriendelijke en verdraagzame samenleving, 
uitgaande van het Internationale Verdrag inzake de Rechten van het Kind. 
 
Beleidsperiode 2008-2010 subsidiebedrag 55000 € 
 
Decreet Vlaams jeugdbeleid, hoofdstuk jeugdcultuur - cultuureducatie  
 
Villa Basta (Houthalen-Helchteren) 
 
Villa Basta vzw wil bij alle jonge mensen van 6 tot 30 jaar de zin voor het creatieve ontdekken en 
stimuleren om het te ontwikkelen tot creatief talent.  
 
De vzw ontvangt voor de periode 2009-2011 jaarlijks 220 000 euro. 
 
Subsidies voor jeugd in uitvoering van artikel 62 bis van de financieringswet (begrotingsjaar 2006) 
 
Padarijs vzw Theaterproductie ‘De jongen die uit zijn boom kwam: 24 153.28 € 
 
 ‘De jongen die uit zijn boom kwam’ is een theaterproductie gebaseerd op het boek van Leen van den 
Berg. 
 
Subsidies kinderrechten 
 
Muzemix vzw (project Carlito: 20.000 euro)) 
 
Muzemix vzw voorziet in een nieuw kunsteducatief aanbod (poppentheater, boeken, workshops) voor 
de eerste en tweede graad van het basisonderwijs (6-9 jaar).  
 
Subsidies Brede School (2008) 
 
Meemaken en mee-maken: 35.000 euro  
 
(ingediend door Stadsbestuur Genk) 
 
Cultureel-erfgoed en Kunsten 
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In de loop van deze legislatuur (2004-2009) werden in de sectoren kunsten en cultureel erfgoed 
diverse vormen van ondersteuning toegekend aan organisaties en individuele kunstenaars in de 
provincie Limburg. 
 
Hieronder volgt een beschrijving van de aard van de subsidie, de begunstigde, het jaar van de 
betoelaging en de betrokken gemeente. Voor zover de toekenning gebeurd is, wordt ook een overzicht 
van de subsidies voor het jaar 2009 gegeven. 
 
Cultureel-erfgoed 
 
Een eerste pijler van het cultureel erfgoedbeleid zijn de erfgoedconvenants.  
 

  subsidiebedrag in euro 

 Erfgoedconvenant 2004 2005 2006 2007 2008 2009
Tongeren 226.550 226.550 226.550 226.550 227.301 132.506
Hasselt   200.000 200.000 200.000 200.663 228.000
Sint-Truiden     200.000 200.000 200.663 200.000
Mijnstreek       300.000 300.994 301.000

 
Een tweede pijler is het ondersteunen van individuele instellingen voor een cultureel-erfgoedwerking.  
 

    subsidiebedrag in euro 
Organisatie volkscultuur gemeente 2004 2005 2006 2007 2008 2009
Federatie Historische 
Schuttersgilden Kinrooi 29.474 29.474 29.474 40.000 43.720 45.000

 
    subsidiebedrag in euro 
Museum gemeente 2004 2005 2006 2007 2008 2009
Openluchtmuseum Bokrijk Genk 249.915 249.915 250.000 250.000 250.000 600.000
Gallo-Romeins Museum Tongeren 249.915 249.915 250.000 250.000 250.000 370.000
Museum Vlaamse 
Minderbroeders 

St.-
Truiden 

49.580 49.580 50.000 50.000 50.000 
  

Nationaal Jenevermuseum Hasselt 49.580 49.580 50.000 50.000 50.000   
Maaseiker Musea Maaseik   49.580 50.000 50.000 50.000   
Erfgoed Lommel Lommel     12.500 12.500 12.500 12.500
Stedelijk Modemuseum Hasselt     12.500 12.500 12.500   
Stadsmus Hasselt     12.500 12.500 12.500   

 
Midden 2008 werd de 1-euro maatregel in het leven geroepen. In de provincie Limburg was deze 
maatregel van toepassing op het openluchtmuseum Bokrijk en het Gallo-Romeins museum. Hiervoor 
ontvingen beide musea een compensatie van 128.853 euro. De 1-euro compensatie is vanaf 2009 
verrekend in de reguliere werkingssubsidie. 
 
Eind 2008 werd het Cultureel-erfgoeddecreet van kracht. Hierin is bepaald dat de verschillende 
beleidsniveaus (de gemeenten, de provincies en de Vlaamse overheid) de verantwoordelijkheid 
opnemen voor de instellingen die ingedeeld zijn bij hun niveau. Vanaf 2009 werden de subsidies aan 
de musea ingedeeld in het Vlaamse niveau dan ook fors verhoogd.  
 
De ondersteuning van de musea ingedeeld bij het regionale en lokale niveau wordt een taak van de 
provincies en respectievelijk de gemeenten. De Vlaamse Gemeenschap ondersteunt de andere 
beleidsniveaus in deze taakverdeling. Met de provincie Limburg wordt in 2009 een erfgoedconvenant 
gesloten voor een bedrag van 159.000 euro. Via dit erfgoedconvenant kunnen de regionale musea 
verder gesubsidieerd worden. De subsidie aan de lokale musea werden in 2009 toegevoegd aan de 
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erfgoedconvenants met de gemeenten, zodat ook zij de middelen hebben om deze musea verder te 
subsidiëren. De lokale musea die niet binnen een erfgoedconvenant vallen worden nog voor een 
periode van 6 jaar verder ondersteund door de Vlaamse overheid. 
 
Een derde pijler van het Cultureel-erfgoedbeleid betreft ten slotte het subsidiëren van individuele 
projecten via projectsubsidies.  
 
jaar 2004 bedrag 23.500,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Provinciaal Centrum voor Cultureel Erfgoed 
Titel Provinciale gegevensbank voor cultureel erfgoed, Limburg. 
 
jaar 2004 bedrag 14.675,49 

plaats Lommel 

ten gunste van Museum Kempenland Lommel 
Titel Herinrichting museum 
 
jaar 2004 bedrag 23.205,40 

plaats Lommel 

ten gunste van Museum Kempenland Lommel 
Titel Inventarisatie 
 
jaar 2004 bedrag 12.300,00 

plaats Tongeren 

ten gunste van Provinciaal Gallo-Romeins museum 
Titel Aankoop zegelring 
 
jaar 2004 bedrag 29.522,96 

plaats Sint-Truiden 

ten gunste van Museum Vlaamse minderbroeders 
Titel Museumspel 
 
jaar 2004 bedrag 13.375,82 

plaats Sint-Truiden 

ten gunste van Museum Vlaamse minderbroeders 
Titel Beveiliging 
 
jaar 2004 bedrag 39.776,20 

plaats Sint-Truiden 

ten gunste van Museum Vlaamse minderbroeders 
Titel Geautomatiseerde collectieregistratie fase 2 
 
jaar 2004 bedrag 30.000,00 

plaats Hasselt 
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ten gunste van Provinciaal Centrum voor Cultureel Erfgoed 
Titel Masterplan voor de publieksgerichte ontsluiting van het cultuurlandschap Haspengouw - 
implementatie. 
 
jaar 2004 bedrag 23.500,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Provinciaal Centrum voor Cultureel Erfgoed 
Titel Provinciale gegevensbank fase 2 
 
jaar 2004 bedrag 16.843,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Provinciaal Centrum voor Cultureel Erfgoed 
Titel Beleids- en actieplan Teuten 

jaar 2004 bedrag 25.000,00 

plaats Sint-Truiden 

ten gunste van Sint-Truiden 1300 
Titel Rituelen, gebruiken en gewoontes in wereldgodsdiensten 
 
jaar 2004 bedrag 3.600,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Nationaal Jenevermuseum 
Titel Project mondelinge geschiedenis 
 
jaar 2005 bedrag 34.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Openluchtmuseum Bokrijk 
Titel Waterspel fase 2 

jaar 2005 bedrag 30.000,00 

plaats Lommel 

ten gunste van Museum Kempenland Lommel 
Titel Inventarisatie, geautomatiseerde collectieregistratie en documentatie.  
 
jaar 2005 bedrag 13.000,00 

plaats Tongeren 

ten gunste van Provinciaal Gallo-Romeins museum 
Titel Onderzoeksproject met betrekking tot een mobiele museumgids 
 
jaar 2005 bedrag 5.500,00 

plaats Sint-Truiden 

ten gunste van Museum Vlaamse minderbroeders 
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Titel Conservatie en restauratie 

beschrijving project 

jaar 2005 bedrag 35.000,00 

plaats Sint-Truiden 

ten gunste van Museum Vlaamse minderbroeders 
Titel Automatisering collectieregistratie fase 3 

jaar 2005  bedrag 50.000,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Provinciaal Centrum voor Cultureel Erfgoed 
Titel Publieksgerichte ontsluiting van het cultureel erfgoed Haspengouw 
 
jaar 2005 bedrag 10.000,00 

plaats Maaseik 

ten gunste van Samenwerkingsverband Maaseiker musea 
Titel Conservatie en restauratie van archeologische vondsten uit recent onderzoek 
 
jaar 2005             bedrag 28.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Openluchtmuseum Bokrijk 
Titel De Antwerpse Bokrijk-getuigen 

 

jaar 2005 bedrag 10.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Openluchtmuseum Bokrijk 
Titel De restauratie van twee woonwagens 

Jaar 2005 bedrag 3.475,00 

plaats Lommel 

ten gunste van Museum Kempenland Lommel 
Titel Diorama 'flint & stones': een verrijking voor het archeologisch museum en de educatieve 
werking van museum  

jaar 2005  bedrag 18.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Kunstencentrum TOR 
Titel Forgotten fonts 

jaar 2005 bedrag 25.000,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Provinciaal Centrum voor Cultureel Erfgoed 
Titel Erfgoedbank Limburg 
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Jaar 2005 bedrag 15.000,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Nationaal Jenevermuseum 
Titel Inrichting gemeenschappelijk depot/luik Jenevermuseum 

 

jaar 2005 bedrag 80.000,00 

plaats Sint-Truiden 

ten gunste van Sint-Truiden 1300 
Titel Van hieraf moet je gaan. Wereldreligies over geboorte, huwelijk en dood: het Belgisch verhaal 

jaar 2005 bedrag 27.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Stad Genk 
Titel Synergie Mijnstreek 

   

jaar 2006 bedrag 50.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Stad Genk 
Titel Synergie Mijnstreek fase 2 

beschrijving project 

Dit vervolgproject, fase 2 ter voorbereiding van een erfgoedconvenant, tracht de synergie tussen de 
verschillende samenwerkende gemeentes te bevorderen, richting een streekgericht, geïntegreerd 
erfgoedbeleid. Het verzamelen en ontsluiten van de mondelinge geschiedenis van de mijnstreek 
gebeurt via coördinatiepunten waarbij zowel gemeentelijke als niet-gemeentelijke actoren bij 
betrokken worden. 
jaar 2006 bedrag 30.000,00 
plaats Lommel 
ten gunste vanMuseum Kempenland Lommel 
Titel inventarisatie geautomatiseerde collectieregistratie en documentatie van de 
collectie van museum Kempenland  

Jaar 2006 bedrag 10.000,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Stedelijk modemuseum Hasselt 
Titel Conservatie van de collectie 

Jaar 2006 bedrag 2.000,00 

plaats Lommel 

ten gunste vanMuseum Kempenland Lommel 
Titel uitbreiding van de publiekspresentatie van de industrieel-archeologische 
opstelling in museum Kempenland  



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -401- 
 
 

 

beschrijving project 

 

jaar 2006 bedrag 120.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Openluchtmuseum Bokrijk 
Titel de thermocel van het depot van het openluchtmuseum Bokrijk 

. 

jaar 2006 bedrag 19.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van  Stad Genk 
Titel Barbara 
 
jaar 2006 bedrag 8.000,00 

plaats Zutendaal 

ten gunste vanHeemkunde Limburg 
Titel Limburg in klank en beeld 

jaar 2006 bedrag 50.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Het Vervolg - projectencentrum voor de Mijnstreek 
TitelDragers van erfgoed, een aanstekelijke soort 

 

jaar 2006 bedrag 12.000,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Het Stadsmus 
Titel vernieuwd educatief aanbod voor het onderwijs 

  

jaar 2007 bedrag 10.000,00 

plaats Tongeren 

ten gunste van Provinciaal Gallo-Romeins museum 
Titel ARCHIE, social aware visits with interactive artefacts. Mobiele museumgids voor 
interactief groepsbezoek fase 

Jaar 2007 bedrag 8.000,00 

plaats Tongeren 

ten gunste van Provinciaal Gallo-Romeins museum 
Titel Tombe van Koninksem 
  
jaar 2007 bedrag 12.000,00 

plaats Hasselt 
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ten gunste van Stedelijk modemuseum Hasselt 
Titel Conversie van de collectieregistratie naar het registratieprogramma Adlib  

jaar 2007 bedrag 44.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Het Vervolg - projectencentrum voor de Mijnstreek 
Titel Dragers van erfgoed, een aanstekelijke soort fase II 

jaar 2007 bedrag 50.000,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Het Stadsmus 
Titel peren op de beuken 

jaar 2007 bedrag 25.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Het Vervolg - projectencentrum voor de Mijnstreek 
Titel Erfgoedmobiel Mijnstreek 

jaar 2007 bedrag 10.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Het Vervolg - projectencentrum voor de Mijnstreek 
Titel Beeldvorming mijnstreek in internationaal perspectief 

jaar 2008 bedrag 26.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Het Vervolg - projectencentrum voor de Mijnstreek 
Titel Dragers van erfgoed, een aanstekelijke soort. 
   
jaar 2008 bedrag 7.000,00 

plaats Tongeren 

ten gunste van Provinciaal Gallo-Romeins museum 
Titel Aankoop collectie Romeinse voorwerpen 

jaar 2008 bedrag 18.000,00 

plaats Tongeren 

ten gunste van Provinciaal Gallo-Romeins museum 
Titel ARCHIE 
 
jaar 2008 bedrag 42.000,00 

plaats Genk 
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ten gunste van Het Vervolg - projectencentrum voor de Mijnstreek 
Titel COALFACE/BEELDVORMING MIJNSTREEK IN INTERNATIONAAL 
PERSPECTIEF, Fase 2 

beschrijving project 
 
jaar 2008 bedrag 39.000,00 

plaats Hasselt 

ten gunste van Het Stadsmus 
Titel Helikon (1960-1969): inhoud, werking en invloed op het kunstlandschap in 
Limburg 

 

jaar 2008 bedrag 39.000,00 

plaats 

ten gunste van 
Titel aankoop van een pendule 

 

jaar 2008 bedrag 21.000,00 

plaats Kinrooi 

ten gunste van Federatie van Vlaamse Historische Schuttersgilden 
Titel DVD ter ondersteuning gilde en schutterswezen in Vlaanderen 

jaar 2009 bedrag 30.000,00 

plaats Genk 

ten gunste van Het Vervolg - projectencentrum voor de Mijnstreek 
Titel Erfgoedmobiel Mijnstreek fase 2, de teletijdmachine 

 

Kunstenaars 

 

In de periode 2004-2009 onderscheiden we volgende vormen van ondersteuning aan individuele 
kunstenaars: beurzen, creatieopdrachten en punctuele tussenkomsten voor internationale projecten. 

 

Beurzen 

 
Jaar Naam Voornaam Sector ingediend als Subsidiebedrag 
2004 Vanmechelen Koen beeldende kunst grote projectbeurs € 7.500,00 
2004 Vanden Meersch Els beeldende kunst grote projectbeurs € 4.000,00 
2004 Coolen Carolien beeldende kunst gewone werkbeurs € 4.000,00 
2005 Robijns Gert beeldende kunst grote werkbeurs € 10.000,00 
2005 Coolen Carolien beeldende kunst kleine projectbeurs € 4.000,00 
2005 Lenaerts Wouter muziek grote projectbeurs € 5.000,00 
2006 Vandenhove Wilfried beeldende kunst kleine ontwikkelingsgerichte beurs € 4.500,00 
2006 Cleuren Guy beeldende kunst grote ontwikkelingsgerichte beurs € 7.000,00 
2007 de Werdt Yentl dans projectbeurs sep-dec € 5.000,00 
2008 Reynders Casimir   kleine ontwikkelingsgerichte beurs € 5.000,00 
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2008 Delbroek Jos beeldende kunst projectbeurs sep-dec € 6.000,00 

 

Creatieopdrachten muziek 

 
Jaar Naam Voornaam Opdrachtgever Opdrachtwerk Subsidiebedrag

2004 Steegmans Paul  Appermont Willy 
componeren van een werk voor 
piano 600,00

2004 Steegmans Paul  Willems André 
componeren van een werk voor koor 
en orgel 1.000,00

2004 Bikkembergs    Kurt 
Vlaams Omroeporkest en 
Kamerkoor 

voor het componeren van een werk 
voor kamerkoor. 1.000,00

2004 Bikkembergs    Kurt Feyen Inge 
voor het componeren van een werk 
voor orgel. 1.500,00

2004 Bisceglia Michel Personal Mountains 
voor het componeren van een werk 
voor jazztrio, strijkkwartet en solist. 1.860,00

2004 Houben Kevin 
Koninklijke Fanfare 
Onafhankelijkheid 

voor het componeren van een werk 
voor fanfare. 2.240,00

2004 Steegmans Paul  Kathedraalkoor vzw 

componeren van een cantate voor 
gemengd vocaal-instrumentaal 
ensemble met meer dan 10 
uitvoerders 3.700,00

2004 Bikkembergs    Kurt 
Kortrijks Vocaal 
ensemble vzw 

componeren van een werk voor 
koor, sopraan solo en instrumentaal 
ensemble 3.700,00

2004 Slootmaekers  Martin  Teuwen Ann 

componeren van een scenische 
cantate voor jeugdkoor en 
instrumentaal ensemble 4.000,00

2004 Claesen Ludo  
Kerkraads Symfonie 
Orkest 

voor het componeren van een werk 
voor symfonieorkest in combinatie 
met een uitgebreid blaasorkest (duur 
: minimum 15 minuten). 6.000,00

2005 Claesen Ludo  
Europees Muziekfestival 
voor de Jeugd vzw 

componeren van een lied voor 
kinderkoren tot 14 jaar 600,00

2005 Slootmaekers  Martin  
Koninklijk Hasselts A 
Capellakoor 

componeren van een werk voor a 
capellakoor 800,00

2005 Houben Kevin 
Koninklijke Brassband 
Retie 

componeren van een concertwerk 
voor brassband 1.000,00

2005 Houben Kevin 
Muziekvereniging de 
Heibloem vzw 

componeren van een werk voor 
harmonie 1.000,00

2005 Bikkembergs    Kurt 
Koninklijk Hasselts A 
Capellakoor 

componeren van een werk voor koor 
en strijkorkest 1.200,00

2005 Steegmans Paul  Holleman Marjon 

componeren van een 
kamermuziekwerk voor fluit, viool 
en piano 1.488,00

2005 Bikkembergs    Kurt 
Gemengd Koor Laete 
Cantamus 

componeren van een werk voor 
kinderkoor, gemengd koor en orkest 3.000,00

2005 Bikkembergs    Kurt De Troyer Paul 

het componeren van een mis voor 
vierstemmig gemengd koor en twee 
orgels 3.000,00

2005 Houben Kevin 
Het Universitair 
Symfonisch Orkest 

componeren van een werk voor 
symfonisch orkest 3.200,00

2006 Appermont Bert  

Concertvereniging 
Koninklijk 
Conservatorium 
Antwerpen een werk voor harmonie 1.000,00
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2006 Lenaerts Wouter 

Concertvereniging 
Koninklijk 
Conservatorium 
Antwerpen een werk voor harmonie 1.000,00

2006 Houben Kevin 

Kon,Fanfare -
Brassband"De 
Kempengalm"-
Vlimmeren een werk voor brassband. 1.350,00

2006 Kuppens Ann 

Concertvereniging 
Koninklijk 
Conservatorium Brussel 
vzw 

een werk voor instrumentaal 
ensemble. 1.450,00

2006 Bisceglia Michel Muziekodroom 
een werk voor symfonisch orkest en 
digitale realtime soundscape en dj. 4.000,00

2007 Bikkembergs    Kurt 
Europees Muziekfestival 
voor de Jeugd vzw 

een lied voor de reeks A, 
kinderkoren tot 14 jaar 700,00

2007 Steegmans Paul  Pro Cantione 

een compositie voor mannenkoor, 
sopraansolo, 2 trompetten, hobo en 
cello 1.000,00

2007 Claesen Ludo  Kathedraalkoor vzw 
een muziekstuk voor gemengd 
vocaal-instrumentaal ensemble 1.000,00

2007 Houben Kevin 
Koninklijke Harmonie 
Sint Cecilia Millen 

een concertmars voor 
harmoniebezetting 1.500,00

2007 Lenaerts Wouter 
Koninklijke Harmonie 
St,Cecilia 

een werk voor symfonisch 
blaasorkest 1.800,00

2007 Claesen Ludo  Kathedraalkoor vzw 
een werk voor gemengd vocaal 
instrumentaal ensemble 3.700,00

2007 Bikkembergs    Kurt Camerata Aetas Nova vocaal-instrumentale compositie 3.700,00

2008 Claesen Ludo  

Internationale 
Koorwedstrijd van 
Vlaanderen  Triptiek voor koor 800,00

2008 Houben Kevin Fanfare Musica Nova een concertwerk voor fanfare 800,00

2008 Steegmans Paul  Kathedraalkoor vzw 

een a suite met profaan karakter 
voor vier- tot achtstemmig gemengd 
koor en voor piano vierhandig 1.100,00

2008 Houben Kevin 
Kon. Fanfare 
Kempenbloei Achel een werk voor fanfare 1.200,00

2008 Lenaerts Wouter 

Soc. Cult. Vereniging 
Vlaanderen Morgen 
Rotselaar 

een kleine Frans Drijverssuite voor 
harp en hobo 1.250,00

2009 Bikkembergs    Kurt Capella di Voce 

voor het componeren van een werk 
voor gemengd koor en 
koperensemble. 1.250,00

2009 Houben Kevin 
Koninklijke Harmonie 
van Peer vzw  

het componeren van een werk voor 
harmonieorkest. 1.250,00

2009 Lenaerts Wouter 
Koninklijke Harmonie 
van Peer vzw  

voor het componeren van een werk 
voor harmonieorkest 1.250,00

 

Internationaal 

 
jaar naam  discipline subsidie bedrag landen 

2004 Ludwig Albert Muziek 1.000,00 EUR
Oostenrijk en 
Rusland 

2004 Marimba-projects vzw Muziek 5.000,00 EUR

Ontvangst 
buitenlandse 
gasten 

2004 Ludwig Albert Muziek 500,00 EUR Verenigde Staten 
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2004 Michel Brouwers Muziek 800,00 EUR

Tsjechië, 
Slowakije, 
Hongarije, Polen, 
Oostenrijk en 
Groot-Brittanië 

2004 Bisceglia Michel Muziek 1.890,00 EUR Verenigde Staten 

2004 Hermans Johan Muziek 900,00 EUR

Italië, Duitsland, 
Noorwegen, 
Oostenrijk 

2004 Superbox vzw Muziek 1.000,00 EUR Spanje 

2004 Cedric Maes Muziek 500,00 EUR Zwitserland 

2004 
The Factory vzw 
(Pukkelpop) Muziek 35.000,00 EUR Zuid-Afrika 

2004 
The Factory vzw 
(Pukkelpop) Muziek 9.000,00 EUR Zuid-Afrika 

2004 
The Factory vzw 
(Pukkelpop) Muziek 9.350,00 EUR Zuid-Afrika 

2004 Brouwers Michel Muziek 1.000,00 EUR

Duitsland, Groot-
Brittannië, 
Nederland en 
Hongarije 

2004 
Belgian Brass Soloists 
vzw Muziek 2.000,00 EUR Frankrijk 

2004 
Kimps Tom/Emeth 
muziekgroep Muziek 2.500,00 EUR Verenigde Staten 

2004 
Kimps Tom/Emeth 
muziekgroep muziek 300,00 EUR Tsjechië 

2004 Hasselt C.C. theater 14.873,61 EUR Nederland 

2005 Hasselt C.C. multidisciplinair 14.873,61 EUR Nederland 

2005 Ludwig Albert muziek 2.800,00 EUR Rusland 

2005 The Missing Link vzw muziek 150,00 EUR Duitsland 

2005 The Missing Link vzw muziek 350,00 EUR Duitsland 

2005 Goetschalckx Koen muziek 1.000,00 EUR

Polen, Letland, 
Estland, 
Duitsland, 
Frankrijk en 
Spanje 

2005 Hermans Johan muziek 400,00 EUR USA 

2005 Hermans Johan muziek 200,00 EUR Polen 

2005 Hermans Johan muziek 120,00 EUR Italië 

2005 
Snoks Jorg/supersonic 
spectacular vzw muziek 400,00 EUR Canada 

2005 
The Factory vzw 
(Pukkelpop) muziek 10.000,00 EUR Zuid-Afrika 

2005 
The Factory vzw 
(Pukkelpop) muziek 19.000,00 EUR Zuid-Afrika 

2005 Loix Martijn muziek 1.200,00 EUR UK 

2005 Meylaers Stefan muziek 900,00 EUR Rusland 
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2005 
AAP vzw - Confuse The 
Cat muziek 800,00 EUR

Duitsland en 
Italië 

2005 Noordkaap muziek 369,81 EUR Nederland 

2005 Van Laethem Bert muziek 400,00 EUR Rusland 

2005 
Belgian Brass Soloists 
vzw muziek 2.800,00 EUR Frankrijk 

2005 Ponet Luc muziek 500,00 EUR Italië 

2005 
Kimps Tom/Emeth 
muziekgroep muziek 3.000,00 EUR USA 

2006 Vekemans Jonny Beeldende Kunst 900,00 EUR Cuba 

2006 Nardozza Carlo multidisciplinair 1.000,00 EUR Frankrijk 

2006 Terium Bert muziek 500,00 EUR UK 

2006 Marimba-projects vzw muziek 2.500,00 EUR Argentinie 

2006 The Missing Link vzw muziek 250,00 EUR Nederland 

2006 The Missing Link vzw muziek 300,00 EUR Duitsland 

2006 Goetschalckx Koen muziek 600,00 EUR

Nederland, 
Duitsland, 
Oostenrijk, 
Slovenië, 
Joegoslavië en 
Bulgarije 

2006 Bisceglia Michel muziek 1.200,00 EUR UK 

2006 Kimps Tom muziek 500,00 EUR Israel 

2006 Kimps Tom muziek 300,00 EUR Duitsland 

2006 Hermans Johan muziek 200,00 EUR Duitsland 

2006 Hermans Johan muziek 200,00 EUR Polen 

2006 Hermans Johan muziek 200,00 EUR Finland 

2006 Hermans Johan muziek 250,00 EUR UK 

2006 Hermans Johan muziek 400,00 EUR USA 

2006 Mint-O-Matic vzw muziek 130,00 EUR Nederland 

2006 Mint-O-Matic vzw muziek 500,00 EUR Nederland 
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2006 Peeters Kris muziek 1.200,00 EUR

Duitsland, UK, 
Zweden, Italië en 
Nederland 

2006 Grosse Caise vzw muziek 2.000,00 EUR USA 

2006 Castermans Niels muziek 300,00 EUR UK 

2006 
The Factory (Pukkelpop) 
vzw muziek 25.000,00 EUR

Zuid-Afrika 
(uitwisseling) 

2006 
The Factory (Pukkelpop) 
vzw muziek 25.000,00 EUR Zuid-Afrika 

2006 Marx Steven muziek 600,00 EUR

Frankrijk, Italië, 
Zwitserland, 
Oostenrijk en 
Duitsland 

2006 AAP vzw muziek 690,00 EUR Italië 

2006 Misotten Marc muziek 900,00 EUR Zweden 

2006 Hasselt C.C.  theater 7.428,57 EUR
Samenwerking 
Nederland 

2007 Dalemans Jan beeldende kunst 800,00 EUR
Nederland, 
Duitsland 

2007 
Kunstenaarscollectief 
SLIB  beeldende kunst 2.000,00 EUR Verschillende 

2007 Peeters Julie beeldende kunst 9.000,00 EUR Nederland 

2007 Coolen Caroline beeldende kunst 2.500,00 EUR Nederland 

2007 Terium Bert muziek 400,00 EUR U.K. 

2007 Marimba-projects vzw muziek 4.000,00 EUR Mexico 

2007 Marimba-projects vzw muziek 600,00 EUR Duitsland 

2007 Marimba-projects vzw muziek 7.000,00 EUR

Ontvangst 
buitenlandse 
gasten 

2007 The Missing Link vzw muziek 450,00 EUR

Duitsland, 
Frankrijk, 
Nederland 

2007 Kimps Tom muziek 500,00 EUR Italië 

2007 Kimps Tom muziek 180,00 EUR Duitsland 

2007 Kimps Tom muziek 100,00 EUR Duitsland 

2007 Kimps Tom muziek 200,00 EUR Frankrijk 
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2007 Kimps Tom muziek 120,00 EUR Duitsland 

2007 Kimps Tom muziek 1.000,00 EUR Canada 

2007 Hermans Johan muziek 400,00 EUR
Polen en 
Frankrijk 

2007 Hermans Johan muziek 130,00 EUR U.K. 

2007 Hermans Johan muziek 120,00 EUR Spanje 

2007 Hermans Johan muziek 100,00 EUR
Duitsland en 
Italië 

2007 Mint-O-Matic vzw muziek 400,00 EUR Nederland 

2007 Mint-O-Matic vzw muziek 400,00 EUR Italië 

2007 Veekmans Katia muziek 450,00 EUR
U.K., Nederland, 
Duitsland 

2007 De Krom Dries muziek 600,00 EUR

Nederland, 
Duitsland, Italië, 
Frankrijk, 
Zwitserland 

2007 Meylaers Stefan muziek 1.200,00 EUR New York 

2007 Ponet Luc muziek 1.000,00 EUR
Mexico en 
Brazilië 

2008 Hendriks Kelly 
architectuur en 
design 1.700,00 EUR Verenigde Staten 

2008 Dalemans Jan beeldende kunst 600,00 EUR
Duitsland en 
Nederland 

2008 Vekemans Jonny beeldende kunst 1.000,00 EUR Cuba 

2008 Judong Irene beeldende kunst 3.000,00 EUR China 

2008 Ludwig Albert muziek 250,00 EUR Kroatië 

2008 Marimba-projects vzw muziek 500,00 EUR Italië 

2008 Kimps Tom muziek 400,00 EUR
Duitsland en de 
UK 

2008 Kimps Tom muziek 3.000,00 EUR Canada, USA 

2008 Hermans Johan muziek 500,00 EUR Australië 

2008 Hermans Johan muziek 220,00 EUR Rusland 
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2008 Linssen Jan muziek 250,00 EUR
Denemarken en 
Zweden 

2008 Linssen Jan muziek 200,00 EUR
Duitsland en 
Polen 

2008 Mint-O-Matic vzw muziek 400,00 EUR Duitsland 

2008 Mint-O-Matic vzw muziek 200,00 EUR Nederland 

2008 Mint-O-Matic vzw muziek 400,00 EUR Duitsland 

2008 Lenaerts Anneleen muziek 400,00 EUR U.K. 

2008 Vienne Tom muziek 350,00 EUR

Frankrijk, 
Zwitserland en 
Italië 

2008 Stabada vzw theater 4.000,00 EUR Japan 

2009 Cox Luuk muziek 500,00 EUR Nederland 

2009 Linssen Jan muziek 3.000,00 EUR

Duitsland, 
Tsjechië, 
Slovakije, 
Oostenrijk en 
Denemarken 

2009 
Supersonic Spectacular 
vzw muziek 550,00 EUR Frankrijk 

2009 Lenaerts Anneleen muziek 400,00 EUR Slovakije 

 

Sport 
 
Erkende sportverenigingen:  

 

Projectsubsidies voor de kwaliteitsverbetering van de jeugdwerking veldvoetbal bij voetbalclubs 

Voetbalclub Postcode Gemeente Provincie Subsidiebedrag 
KVV WEERSTAND KOERSEL 3582 Beringen Limburg 6900 

K. Bilzerse V.V. 3740 Bilzen Limburg 10000 
Voetbalclub Sportkring Munsterbilzen vzw 3740 Bilzen Limburg 10000 

Koninklijke White Star Beverst 3740 Bilzen Limburg 10000 
KHIH Hoepertingen 3840 Borgloon Limburg 10000 

Groen Star Beek 3960 Bree Limburg 10000 
KSK BREE 3960 Bree Limburg 10000 

Sporting Genk-Zuid 3600 Genk Limburg 10000 
Inter Sport Winterslag vzw 3600 Genk Limburg 6000 

VZW Cobox'76 3600 Genk Limburg 10000 
K.F.C. HAM UNITED 3945 Ham Limburg 10000 

Koninklijke Fusie Club Hamont 99 vzw 3930 Hamont-Achel Limburg 10000 
Koninklijke FC Esperanza Neerpelt 3930 Hamont-Achel Limburg 10000 

KSK HASSELT 3500 Hasselt Limburg 10000 
Voetbalclub RC HADES VZW 3500 Hasselt Limburg 10000 

Koninklijke FC Kinrooi 3640 Kinrooi Limburg 10000 
Kon. Lanaken vv 3620 Lanaken Limburg 10000 

vzw Meeuwen SportKring 3670 Meeuwen-Gruitrode Limburg 10000 
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Sport en Kultuur Nieuwe Kempen VZW 3660 Opglabbeek Limburg 10000 
k. kabouters Opglabbeek 3660 Opglabbeek Limburg 10000 

Lindelhoeven VV vzw 3900 Overpelt Limburg 10000 
VKM Sint-Truiden vzw 3800 Sint-Truiden Limburg 10000 

KVV Thes Sport Tessenderlo 3980 Tessenderlo Limburg 10000 
KSK Jecora 3700 Tongeren Limburg 10000 

K. Zonhoven VV 3520 Zonhoven Limburg 10000 
Damesvoetbal Zonhoven 3520 Zonhoven Limburg 10000 

Zutendaal V.V. vzw 3690 Zutendaal Limburg 10000 
   Totaal : 262900 
     
 
SUBSIDIES TOPSPORT - DECREET OP DE SPORTFEDERATIES VAN 13 JULI 2001 
 
Inzake organisatie van Wereldkampioenschappen, Europese kampioenschappen en 
wereldbekerwedstrijden, werden volgende kampioenschappen in Limburg via een Vlaamse 
topsporfederatie (organisator of medeorganisator) gesubsidieerd : 
 

Jaar Evenement Plaats Omschrijving Topsportfederatie Bedrag 

2004 WK Lanaken WK FEI for young horses senioren Vlaamse Liga Paardensport € 25.000,00

2004 WB Bree Fed Cup Dames Vlaamse Tennis Vereniging € 6.200,00

2005 WK Lanaken WK FEI for young horses senioren Vlaamse Liga Paardensport € 25.000,00

2005 EK Neerpelt EK Goalbal Vlaamse Liga Gehandicaptensport € 12.500,00

2006 WK Lanaken WK FEI for young horses senioren Vlaamse Liga Paardensport € 25.000,00

2007 WK Lanaken WK FEI for young horses senioren Vlaamse Liga Paardensport € 25.000,00

2008 WK Lanaken WK FEI for young horses senioren Vlaamse Liga Paardensport € 25.000,00
 
 
Sportbeleidsplannen: Subsidiëring gemeentebesturen (decreet sportdiensten van 5 april 1995 en Sport 
voor Allen decreet van 9 maart 2007)  
 
Hierbij het overzicht van Limburgse gemeentebesturen die sinds 2004 gesubsidieerd worden door het 
Bloso in het kader van het decreet van 5 april 1995 en 9 maart 2007 en de subsidiebedragen die 
werden uitbetaald. 
 
DECRETALE SUBSIDIE 2004-2008 VOOR 
LIMBURG       
      Decreet van 5 april 1995 Decreet van 9 maart 2007 (O.V.) 

Prov ID Gemeente 
Subsidies  

2004 
Subsidies  

2005 
Subsidies  

2006 
Subsidies 

2007 
Beleidssubs. 

2008  

Overgangssubs
. 

2008 
Subsidie 

 2008 
LI 664 Alken 29.719,44 28.728,45 29.694,87 29.915,06 16.635,00 9.674,76 26.309,76
LI 695 As 13.219,34 10.672,16 2.955,69  11.368,50  11.368,50
LI 665 Beringen 38.767,13 37.204,53 38.375,85 39.305,19 62.296,50  62.296,50
LI 738 Bilzen 61.814,59 59.656,62 61.611,59 64.363,26 45.259,50 11.517,70 56.777,20
LI 849 Bocholt 24.944,97 24.132,93 25.002,18 25.828,99 18.763,50 4.295,54 23.059,04
LI 793 Borgloon 13.785,95 13.331,24 13.802,53 14.228,73 15.309,00  15.309,00
LI 852 Bree 27.953,38 27.083,35 28.051,16 28.926,71 21.772,50 4.248,68 26.021,18
LI 669 Diepenbeek 15.696,69 15.169,09 15.678,71 16.064,04 26.811,00  26.811,00
LI 689 Dilsen-Stokkem 26.453,73 25.425,26 26.180,81 26.968,91 28.756,50  28.756,50
LI 670 Genk 83.354,11 55.026,99 56.873,42 58.519,98 96.142,50  96.142,50
LI 825 Gingelom 7.943,35 8.420,96 8.670,33 8.911,52 11.818,50  11.818,50
LI 655 Halen    10.156,42 13.017,00  13.017,00
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LI 846 Ham     14.736,00  14.736,00
LI 840 Hamont-Achel     20.794,50  20.794,50
LI 639 Hasselt 119.348,44 115.008,79 120.481,06 123.775,38 105.876,00 7.306,23 113.182,23
LI 843 Hechtel-Eksel    14.127,39 17.275,50  17.275,50
LI 812 Heers     10.218,00  10.218,00
LI 651 Herk-de-Stad 15.408,69 14.863,67 15.303,05 15.729,44 17.811,00  17.811,00
LI 658 Heusden-Zolder 54.172,27 66.654,95 61.923,63 88.244,75 46.525,50 10.082,70 56.608,20
LI 733 Hoeselt 7.425,23 7.221,44 7.864,82 8.098,75 14.014,50  14.014,50

LI 648 
Houthalen-
Helchteren 31.218,97 30.094,07 32.509,14 32.930,73 45.075,00  45.075,00

LI 685 Kinrooi 22.242,48 21.478,18 22.214,33 22.846,98 18.147,00 2.664,94 20.811,94
LI 728 Kortessem  10.308,41 6.621,83 6.794,60 12.229,50  12.229,50
LI 671 Lanaken 56.316,20 54.440,43 56.885,63 58.594,92 37.086,00 13.883,54 50.969,54
LI 857 Leopoldsburg 26.171,72 27.881,01 28.868,07 29.776,39 21.708,00 4.938,41 26.646,41
LI 839 Lommel 94.492,39 95.945,07 99.324,81 102.363,00 48.211,50 38.186,86 86.398,36
LI 661 Lummen 24.734,13 23.913,59 24.731,56 25.486,23 20.704,50 2.567,27 23.271,77
LI 704 Maaseik 48.174,85 46.505,38 48.006,93 49.184,63 35.818,50 8.549,50 44.368,00
LI 676 Maasmechelen 46.367,31 45.113,95 46.621,40 47.910,09 54.684,00  54.684,00

LI 698 
Meeuwen-
Gruitrode 49.767,07 48.585,08 50.176,94 51.606,86 18.916,50 23.734,86 42.651,36

LI 837 Neerpelt 35.914,09 34.826,23 36.065,22 37.219,05 24.234,00 8.473,78 32.707,78

LI 808 
Nieuwerkerken 
(Limb.)     10.027,50  10.027,50

LI 694 Opglabbeek     14.577,00  14.577,00
LI 836 Overpelt 31.524,06 30.795,58 31.824,10 34.646,37 20.371,50 8.339,26 28.710,76
LI 860 Peer 28.896,65 27.992,65 29.001,31 29.970,23 23.914,50 3.262,52 27.177,02
LI 752 Riemst 19.502,06 19.019,06 19.683,02 20.251,91 24.114,00  24.114,00
LI 774 Sint-Truiden 73.347,20 70.117,02 93.975,35 102.463,88 57.640,50 9.981,22 67.621,72
LI 859 Tessenderlo 25.381,00 24.335,02 25.025,63 25.632,56 25.498,50  25.498,50
LI 708 Tongeren 40.662,83 39.212,55 40.510,65 41.642,02 44.709,00  44.709,00
LI 763 Voeren     6.391,50  6.391,50
LI 647 Zonhoven 16.274,13 15.717,34 16.150,84 16.575,98 30.090,00  30.090,00
LI 707 Zutendaal     10.434,00  10.434,00
              
LI 2923 Limburg 60.216,60 57.637,23 59.537,03 62.225,69 820.272,00  820.272,00
              
1. Decreet van 5 april 1995 houdende erkenning en subsidiëring van de gemeentelijke sportdiensten, de provinciale sportdiensten 
en de sportdienst van de VGC  
2. Decreet van 9 maart 2007 houdende de subsidiëring van de gemeente- en provinciebesturen en de VGC voor het voeren van 
een Sport voor Allen-beleid  
          
 
Sportinfrastructuur – PPS-projecten (publiek-private samenwerking) 
 
1. Kunstgrasvelden 
 
Onderstaande subsidieaanvragen werden geselecteerd. Deze gemeenten ontvangen, indien zij 
instappen in het Sportinfrastructuurplan, gedurende 10 jaar een jaarlijkse tussenkomst in de 
beschikbaarheidsvergoeding van 27.500€. De projecten zullen gerealiseerd worden in 2010 en 2011.  
 

- Tongeren 
- Maasmechelen – Gemeentelijk Sportpark en Mottekamp 
- Overpelt 
- Lommel 
- Peer 
- Lanaken 
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2. Eenvoudige sporthallen 
 
Onderstaande subsidieaanvragen werden geselecteerd. Deze gemeenten ontvangen, indien zij 
instappen in het Sportinfrastructuurplan, gedurende 30 jaar een jaarlijkse tussenkomst in de 
beschikbaarheidsvergoeding van 63.300€. De projecten zullen gerealiseerd worden in 2010 en 2011.  
 

- Kortessem 
- Maasmechelen 
- Maaseik 

 
3. Multifunctionele sportcentra 
 
Onderstaande subsidieaanvragen werden geselecteerd. Deze gemeenten ontvangen, indien zij 
instappen in het Sportinfrastructuurplan, gedurende 30 jaar een jaarlijkse tussenkomst in de 
beschikbaarheidsvergoeding, die bepaald is op basis van het bouwprogramma van het ingediende 
project. De projecten zullen gerealiseerd worden in 2010 en 2011.  
 

- Hasselt: 319.800 euro 
- Peer: 63.300 euro 
- Lanaken: 126.600 euro 

 
BIJLAGEN 
  
1. Overzicht JWBP 
2. Overzicht Lokaal Cultuurbeleid 
3. Overzicht verenigingslokalen 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/ANCIAUX/134/antw.134.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/ANCIAUX/134/antw.134.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/ANCIAUX/134/antw.134.bijl.003.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 135 
van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Brosella   -   Subsidiëring 
 
In november 2008 heeft de minister voor de tweede maal de Vlaams-Brusselprijs uitgereikt.  
 
Ditmaal waren drie organisaties genomineerd: Broodje Brussel, Kwartslag en Brosella. Het betreft drie 
bekende Vlaamse initiatieven, die trachten de band tussen Brussel en Vlaanderen te versterken en 
tevens de hoofdstedelijke rol van Brussel in de kijker willen zetten.  
 
Henri Vandenberghe en zijn Brusselse muziekorganisatie Brosella mochten deze prijs in ontvangst 
nemen. De minister huldigde Brosella omwille van hun creatief, kwalitatief muziekaanbod “waarmee 
ze al 32 jaar lang op een unieke en inspirerende manier een ruim en divers publiek uit Vlaanderen en 
Brussel aanspreken.” (cfr. persbericht “Bert Anciaux reikt Vlaams-Brusselprijs 2008 uit”, 
28/11/08). Deze vrijwilligersorganisatie staat al sinds 1977 in voor een kleurrijk en sterk folk- en 
jazzfestival in de hoofdstad, aan de voet van het Atomium.  
 
1. Kan de minister meedelen hoeveel subsidies Brosella jaarlijks (vanaf 2004) ontving vanuit zijn 

bevoegdheden? Krijgt Brosella dit vanuit de hoofdstedelijke bevoegdheden of vanuit Cultuur?  
 
2. Krijgt Brosella op de één of andere manier structurele ondersteuning vanwege de Vlaamse 

Gemeenschap? 
 
3. Indien deze organisatie geen financiële middelen krijgt vanwege de Vlaamse overheid, waarom 

niet?  
 

De minister vermeldt namelijk zelf in zijn persbericht van 28 november 2008: “Met de Vlaams-
Brusselprijs huldig ik de organisatorische krachttoer die deze vrijwilligersgroep jaarlijks 
verwezenlijkt en wil ik een stimulans geven aan de hernieuwde en verjongde dynamiek van de 
organisatie”. 
 



-416-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 135 van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1.  Naast de prijs van de Vlaamse minister voor Brussel in 2008 (waarde: 12.500 euro) ontving de 

organisatie “De Vrienden van Brosella” sinds 2004 de volgende projectsubsidies van de Vlaamse 
overheid: 

 
 Brosellafestival 
 
 Totaal 2004-2009: 283.000 € zowel voor Brusselse Aangelegenheden en Cultuur 
 
 Djangofollies 
 
 Totaal 2004-2009: 43.750 € zowel voor Brusselse Aangelegenheden en Cultuur 
 
2.  Vzw De Vrienden van Brosella wordt op dit ogenblik niet structureel door de Vlaamse overheid 

ondersteund.  
 
3. De organisatie krijgt financiële middelen van de Vlaamse overheid (zie punt 1). 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 136 
van 11 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
KVS Brussel   -   Beheersovereenkomst 
 
In het hoofdstuk over de culturele infrastructuur vermeldt de minister in de meest recente beleidsbrief 
Brussel de grote investeringen die hij dit jaar nog plant. Er wordt geen melding gemaakt van één van 
de grote Vlaamse culturele huizen in Brussel, de Koninklijke Vlaamse Schouwburg (KVS).  
 
De beheersovereenkomst tussen de verschillende contractanten (KVS, Stad Brussel, VGC en de 
Vlaamse Gemeenschap) loopt dit jaar echter af en moet worden hernieuwd.  
 
In april 2008 was er onenigheid met de stad Brussel omdat er onduidelijkheid was over haar deel van 
de overeenkomst wat betreft de exploitatiekosten van de KVS. Vooral de bijdrage vanwege de stad 
voor het jaar 2006 was problematisch. 
 
1. Kan de minister bevestigen dat de stad Brussel haar verplichtingen inzake exploitatiekosten is 

nagekomen voor het jaar 2006 en 2008? 
 
2. Heeft de minister gesprekken opgestart, of heeft hij aan gesprekken deelgenomen met het oog op 

de verlenging van de beheersovereenkomst met de KVS ? Zo ja, hoe verlopen deze gesprekken? 
 

Zo neen, waarom niet? Wanneer worden deze opgestart? 
 
3. Stelt de minister aanpassingen voor aan de beheersovereenkomst van de KVS, of wordt de 

overeenkomst stilzwijgend verlengd? Waaruit bestaan de mogelijke aanpassingen? Welke nieuwe 
beleidsaccenten wil de minister leggen? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 136 van 11 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. De stad Brussel is haar verplichtingen nagekomen voor wat betreft de exploitatiekosten voor de 

jaren 2007 en 2008, maar nog steeds niet voor het jaar 2006 (250.000 Euro). Niettegenstaande de 
burgermeester formeel stelde dat dit “begrotingsprobleem” onmiddellijk kon worden opgelost, 
blijft men binnen het schepencollege daarover diverse interpretaties hanteren. Uit een laatste 
schrijven vanuit de KVS , d.d. 9 januari, leid ik af dat de Raad van Bestuur ervan uit gaat dat dit 
één van de onderwerpen zal zijn bij de besprekingen tussen Vlaamse Gemeenschap, de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie en de stad Brussel. Verder verwacht de KVS dat de huidige overeen-
komst omtrent de exploitatiemiddelen inderdaad wordt verlengd: 500.000 Euro per jaar vanwege 
de Vlaamse Gemeenschap en 250.000 Euro per jaar vanwege de stad. Hier dient nog opgemerkt te 
worden dat, in tegenstelling tot de dotatie vanuit de stad Brussel, de subsidie vanuit de Vlaamse 
Gemeenschap wordt geïndexeerd (bijna 520.000 Euro in 2009). Het zou getuigen van een zekere 
logica indien er ook een jaarlijkse indexatie zou worden toegepast vanwege de stad, omdat zo’n 
indexatie als vanzelfsprekend noodzakelijk is om de stijgende gebouwkosten te kunnen dragen. 

 
2. Onder Artikel 4§2 stipuleert de overeenkomst de ambitie om voor het begin van een nieuwe 

subsidieperiode tijdig overleg te plegen met elkaar. Er is nog dit voorjaar een overleg gepland met 
de drie bestuursniveaus.  

 
3. Ik wil en kan niet vooruit lopen op de beslissing van de Vlaamse Regering over de structurele 

subsidie aan de KVS binnen het Kunstendecreet voor de periode 2010-2012.  
Wat de overeenkomst betreft, ga ik ervan uit dat de Vlaamse Gemeenschap zijn engagementen 
minstens zal continueren.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 137 
van 12 maart 2009 
van JOS STASSEN 
 
 
 
Cultureel-erfgoedbeleid   -   Evaluatie 
 
Het cultureel-erfgoeddecreet bevat de regels op basis waarvan de Vlaamse Gemeenschap het cultureel-
erfgoedveld in Vlaanderen ondersteunt en subsidieert. Samen met het beschermen van het cultureel 
erfgoed vormt dit decreet de twee belangrijke pijlers van het cultureel-erfgoedbeleid. 
 
Het is de doelstelling van het cultureel-erfgoeddecreet om een geïntegreerd en integraal cultureel-
erfgoedbeleid mogelijk te maken. Dat betekent dat het beleid afgestemd moet zijn op andere 
beleidslijnen en -domeinen zoals het jeugdbeleid, het seniorenbeleid, het toeristisch beleid, maar ook 
in interactie treedt met onderwijs en afgestemd is op het beleid voor het onroerend erfgoed. Een 
integraal cultureel-erfgoedbeleid wil zeggen dat er aandacht gaat naar de zorg voor het cultureel 
erfgoed en dus naar behoud en beheer, de depots, inventarisatie, enzovoort, maar ook dat er voldoende 
aandacht is voor publiekswerking, onderzoek en educatie. Een complementair cultureel-erfgoedbeleid 
betekent dat het beleid van de verschillende bestuursniveaus (gemeenten, provincies, de Vlaamse 
Gemeenschap en bij uitbreiding ook België en de EU) op elkaar is afgestemd.  
 
Met de cultureel-ergoedconvenants maakt de Vlaamse overheid werkingssubsidies vrij specifiek voor 
het lokale/regionale erfgoedbeleid, passend binnen het geïntegreerd, integraal en complementair 
Vlaams beleid. 
 
Het is duidelijk dat een hedendaags cultureel-erfgoedbeleid, dat het accent legt op de maatschappelijke 
inbedding van het cultureel erfgoed, naast de klassieke conservatie en ontsluiting, en vertrekt van een 
immateriële benadering, namelijk dat het cultureel erfgoed slechts bestaat als het voortdurend wordt 
herdacht en herbenaderd, staat of valt met een professionele omkadering, die in belangrijke mate 
afhankelijk is van Vlaamse financiële middelen. 
 
Het ter beschikking stellen van voldoende financiële middelen om dit geïntegreerd, integraal en 
complementair cultureel-erfgoedbeleid mogelijk te maken, is dus essentieel. Maar daarnaast is het 
doordacht inzetten van de beschikbare middelen en het zorgen voor een kader dat een structurele en 
kwaliteitsvolle werking garandeert – ook al blijven periodieke en herhaalde subsidieaanvragen 
onoverkomelijk – even belangrijk. 
 
In de praktijk blijkt het voor het beleid niet altijd evident te zijn, zoals ook blijkt uit de brief van een 
voormalig lid van de beoordelingscommissie cultureel-erfgoedconvenants, om goed te scoren op alle 
parameters die een kwaliteitsvol cultureel-erfgoedbeleid typeren. 
 
Als in de praktijk blijkt dat er geen verband is tussen de geleverde kwaliteit (een goed beleidsplan en 
positieve beoordeling) en de subsidie, wordt kwaliteit niet optimaal gestimuleerd. De door de 
beoordelingscommissie opgemaakte ranking van de cultureel-erfgoedconvenants wordt niet altijd 
overgenomen door de categorisering van de Vlaamse Regering. Waar de beoordelingscommissie een 
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gemotiveerd advies met rangorde voorstelt, geef de regering geen motivering voor de afwijking van de 
rangorde. Maar of de aanvrager nu een beleidsplan aflevert dat voldoet in net voldoende mate of in 
sterke mate, het heeft geen belang bij de toekenning van het bedrag van de subsidies. 
 
Hierbij rijst de vraag of het cultureel-erfgoedbeleid naast een aantal vormelijke aspecten (zoals de 
werkingssubsidie die het convenant in het verleden kreeg) ook niet een aantal kwaliteitsparameters 
moet inbouwen bij het bepalen van de hoogte van de werkingssubsidie. 
 
Na tien jaar convenantswerking blijft de reikwijdte beperkt tot zowat een kwart van de gemeenten. 
Bovendien blijft de gebiedsdekking nog steeds grotendeels beperkt tot de stedelijke gebieden in 
Vlaanderen. Op dit vlak valt nog werk te verrichten. Dit “uitbreidingsproces” wordt voor een deel 
vorm gegeven door bij een aantal centrumgemeenten een meer regionale focus te stimuleren. Maar 
ook hier gaat de verruiming van de actieradius niet gepaard met een navenante toename van de 
middelen. 
 
Een goede afweging of voor de gewenste te bereiken resultaten niet meer middelen vereist zijn, is dus 
zeker op zijn plaats. De indexering van de subsidiebedragen ligt voor de hand. De inspecteur-generaal 
van Financiën stelt dat de belangrijkste financiële inbreng bij de betrokken lokale overheden blijft en 
dat het financieel effect van het cultureel-erfgoedconvenant beperkt is. Deze precaire financiële 
situatie is een te zwakke basis voor een sterk cultureel-erfgoedbeleid.  
 
Maar ook een evaluatie en eventueel een bijsturing van de bestaande instrumenten is nodig. Sinds 
vorig jaar kunnen alle -26-jarigen voor 1 euro naar een landelijk erkend museum. De ervaring van het 
In Flanders Fields Museum (een museum dat heel  veel jongeren aantrekt) leert  dat het museum meer 
dan 300.000 euro compensatie ontvangt voor het inkomensverlies door de prijs voor -26-jarigen op 1 
euro te brengen. Maar zowat twee derde van deze doelgroep die het museum bezoekt, bestaat uit 
buitenlandse jongeren. Deze investering kan misschien passen in het toeristisch beleid, maar levert 
geen bijdrage tot een geïntegreerd, integraal en complementair cultureel-erfgoedbeleid. 
 
Ook het wachten in onzekerheid als een volgende erkenning/goedkeuring op komst is, en vooral het 
overschrijden/verlengen van de vooropgestelde termijnen door de Vlaamse overheid, maakt het voeren 
van een structureel en kwaliteitsvol beleid moeilijker. Zo kan het wachten op een bericht over 
erkenning of budget ervoor zorgen dat het langetermijnbeleid op de helling komt en het personeel in 
een onzekere situatie terechtkomt. 
 
1. Op welke manier wil de minister het Vlaamse cultureel-erfgoeddecreet een meer gebiedsdekkend 

karakter geven? Welke middelen wil de minister investeren om kwaliteitsvolle intergemeentelijke 
samenwerkingen tot stand te brengen en hoe wordt ervoor gezorgd dat een uitbreiding van de 
actieradius ook een evenwaardige groei van de middelen teweegbrengt? 

 
2. Gaat de minister ervan uit dat de kwaliteit van het geleverde werk en de beoordeling hiervan door 

de beoordelingscommissie een element kan zijn dat mee de hoogte van de werkingssubsidie 
bepaalt? 

 
3. Is de minister van mening dat het afwijken van de door de beoordelingscommissie voorgestelde 

rangorde steeds gemotiveerd moet worden door de regering? 
 
4. Werd al een eerste evaluatie gemaakt van de 1-euromaatregel? 
 
5. Kan een integratie van het cultureel-erfgoedbeleid en het onroerend-erfgoedbeleid volgens de 

minister een versterking betekenen van het Vlaamse erfgoedbeleid? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 137 van 12 maart 2009 
van JOS STASSEN 
 
 
 
De problematiek die u stelt werd, samen met een reeks andere elementen, onlangs via brief aange-
bracht door de heer Stefaan Decrock, ambtenaar van de gemeente Heuvelland. In mijn antwoord vindt 
u dan ook de passages uit mijn antwoord aan de heer Decrock die tevens relevant zijn voor de vragen 
die u stelt.  
 
1. Vlaanderen is een regio die rijk is aan cultureel erfgoed. Met het recent ook door u goedgekeurd 

cultureel-erfgoeddecreet wil ik deze rijkdom ten volle in stand houden, actualiseren en voor 
iedereen toegankelijk maken.  

 Zoals u terecht stelt, is het afstemmen van het cultureel-erfgoedbeleid van de verschillende 
bestuursniveaus één van de basisprincipes van het cultureel-erfgoeddecreet. Door zo’n comple-
mentaire beleidsaandacht moeten alle beschikbare middelen efficiënter ingezet kunnen worden. 
Het protocol tussen de Vlaamse Gemeenschap, de gemeenten (vertegenwoordigd door de VVSG) 
en de provincies (vertegenwoordigd door de VVP) is één van de instrumenten om dat te bereiken. 
De cultureel-erfgoedconvenants die met de gemeenten en de provincies worden gesloten zijn een 
tweede instrument.  

 
 Het aanwezige cultureel erfgoed en de aanwezige cultureel-erfgoedorganisaties vormen, samen 

met het beleid dat de gemeente of het intergemeentelijk samenwerkingsverband wenst te ontwik-
kelen met het oog op een betere zorg voor en ontsluiting van het cultureel erfgoed, de belangrijk-
ste criteria voor de beoordeling van een beleidsplan of intentienota. Er wordt één voorwaarde naar 
voor geschoven waaraan dat beleid moet voldoen: het moet integraal (gericht op de vier 
basisfuncties) en geïntegreerd zijn (afgestemd op andere beleidslijnen). Door deze beperkte en 
zeer open voorwaarden kan een convenant op maat worden gesloten met elke gemeente of inter-
gemeentelijk samenwerkingsverband. Dit systeem laat toe om eerder ‘landelijke’ (in de betekenis 
van ruraal) dan ‘stedelijke’ accenten te leggen. Het systeem geeft ook mogelijkheden om bij een 
beperkter budget doelstellingen en acties over meerdere jaren te spreiden.  

 
 In elk geval is het aantal inwoners of het aantal vierkante kilometers geen criterium voor de beoor-

deling van een beleidsplan of intentienota. Het zijn evenmin relevante gegevens voor een kwali-
teitsvol cultureel-erfgoedbeleid. Wel werd het aantal inwoners als maatstaf genomen voor de 
minimale subsidie.  

 
 Ik ben het dan ook niet eens met de analyse van diegenen die stellen dat de Vlaamse overheid de 

intergemeentelijke samenwerkingsverbanden anders behandelt dan de gemeenten waarmee op 
individuele basis een cultureel-erfgoedconvenant wordt gesloten. Uit de cijfergegevens van het 
agentschap Kunsten en Erfgoed blijkt dat de subsidie per inwoner voor het erfgoedconvenant met 
CO7 bijvoorbeeld aanzienlijk groter is dan de subsidie per inwoner voor het erfgoedconvenant met 
bijvoorbeeld Antwerpen (2,98 t.o.v. 1,72). Op het vlak van subsidies per inwoner zit CO7 in de 
buurt van Kortrijk (2.78 euro/ inwoner), Leuven (2.49), Mechelen (2.88), Aalst (2.57), TERF 
(2.45) en de Noorderkempen (2.57). De gemiddelde subsidie (inclusief de subsidie voor de 
ontwikkeling van een cultureel-erfgoedforum voor Antwerpen, Brugge en Gent) bedraagt per 
inwoner 2.21 euro. Ik wil hiertegenover, bij wijze van illustratie, ook de bewezen uitgaven voor 
het cultureel-erfgoedbeleid van een aantal centrumgemeentes zetten. Deze gegevens zijn bekend 
voor Antwerpen, Gent, Brugge en Kortrijk. Zij besteden jaarlijks, per inwoner, respectievelijk 43, 
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52, 78 en 26 euro. Dit staat ongetwijfeld mede in verhouding tot de collecties van roerende en 
immaterieel erfgoed die zich op het grondgebied van deze gemeentes bevinden, de cultureel-
erfgoedinstellingen en -organisaties.  

 
 Het cultureel erfgoeddecreet voorziet de nodige bepalingen om in de toekomst kwaliteitsvollere 

beleidsplannen financieel ook sterker te honoreren. Ik verwacht evenwel dat in de eerstkomende 
jaren eerst nog een consolidatie van het aantal zinvolle convenants valt te verwachten, alvorens er 
ruimte is voor een intenser kwaliteitsbeleid. Het siert alvast de Vlaamse regering dat ze in de 
voorbije jaren steeds de nodige ruimte vrijmaakte voor nieuwe erfgoedconvenants die zich 
aandienden. U weet ongetwijfeld dat er in 1999, bij mijn aantreden als minister voor cultuur, 
hiervoor absoluut geen middelen werden vrijgehouden. Ondertussen bedraagt de begroting 
hiervoor 5.770.000 euro voor lokale convenants en 1.140.000 euro voor provinciale convenants. 

 In dit perspectief kadert ook mijn beleidskeuze om inderdaad aan te sturen op intensere samen-
werking tussen lokale besturen. Vanuit beleidsmatig oogpunt is het toch onlogisch om in één 
regio, met duidelijk aanwijsbare en vergelijkbare kerncollecties cultureel erfgoed, verschillende 
erfgoedconvenants te ondersteunen. Daarbij doet het er niet toe of er stedelijke (what’s in a name) 
en/of eerder landelijke (rurale) collecties mee zijn gemoeid. Ik blijf het dus een goede keuze 
vinden om Sint-Truiden en Tongeren in een ruimer samenwerkingsverband (Haspengouw-Voeren) 
te laten samenwerken. Hetzelfde geldt voor de projectvereniging Kempens Karakter en Lier.  

 
 Bij FARO, het Vlaams steunpunt voor cultureel erfgoed, loopt al verscheidene jaren een overleg-

platform voor cultureel-erfgoedconvenants, onder meer specifiek voor intergemeentelijke samen-
werkingsverbanden. FARO kan ook geïnteresseerde gemeentebesturen of samenwerkingsverban-
den richting beleidsplan begeleiden en inhoudelijke ondersteuning bieden. Voor zo’n opstart-
proces maak ik bewust geen financiële middelen vrij. De opstart en de daaraan verbonden kosten 
worden wel als een stevige engagementsverklaring van de betrokken lokale besturen beschouwd 
en dito geapprecieerd. Wel is het zo dat sommige gemeentebesturen, met toekomstige convenant-
werking op het oog, de mogelijkheden van samenwerking verkennen door gezamenlijk specifieke 
projecten op te zetten. Wanneer zo’n project op zich exemplarisch is voor Vlaanderen, kan ik, 
binnen de perken van de begroting, daar een subsidie voor toekennen; 

 
 Een cultureel erfgoedbeleid, of het nu vanuit een stad, een kleinere gemeente of een intergemeen-

telijk samenwerkingsverband wordt opgezet, is een groeiproces dat vanuit de basis, van onderuit, 
start. Dat was en is nog altijd de uitdrukkelijke wens, zowel van de VVSG als van de Vlaamse 
overheid. De Vlaamse Gemeenschap respecteert daarin de autonomie van het lokale bestuur. Dat 
neemt niet weg dat, anders dan bij de decreten lokaal cultuurbeleid of lokaal jeugdbeleid, geen 
volledige dekking wordt nagestreefd. Dat hoeft ook niet, sommige gemeentebesturen zullen waar-
schijnlijk nooit inschrijven. Wegens te klein, te weinig cultureel erfgoed en -actoren op hun 
grondgebied, ...  

 
2. Wat de rangorde betreft, alsook de subsidiëring naar kwaliteit, gaf ik hierboven reeds een deel van 

het antwoord. Uw vraag is ongetwijfeld geïnspireerd door de heer Decrock wanneer hij stelt dat de 
beslissing van de Vlaamse Regering geen rekening zou hebben gehouden met de door de beoor-
delingscommissie opgestelde rangorde. Dit wil ik ontkrachten. Deze rangorde van ‘positief’ gead-
viseerde dossiers geeft in eerste instantie vooral aan welke steden, gemeenten of intergemeen-
telijke samenwerkingsverbanden de beoordelingscommissie aanraadt om prioritair een convenant 
mee te sluiten. Mijn administratie suggereerde bovendien een ietwat andere rangorde, niet voor 
wat betreft de meest positief beoordeelde dossiers, maar wel voor diegene die onderaan de rang-
orde stonden. De 2 intentienota’s (Lier en Halle) die door de beoordelingscommissie ‘negatief’ 
werden geadviseerd, heeft de Vlaamse Regering dan ook niet met een convenant gehonoreerd. 

 Bijkomend kan ik stellen dat ik als minister, en bij extensie de hele Vlaamse Regering, steeds 
dien(t) te werken binnen de perken van de door het Vlaams Parlement bij decreet vastgelegde 
begroting. Hierdoor dienen er keuzes gemaakt, zowel bij de opstelling van de begroting als bij de 
uitvoering ervan. De principes achter deze keuzes vindt u hierboven. U zult ongetwijfeld weten dat 
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zulke afwegingen altijd heikele oefeningen zijn en blijven, waarbij diegenen die niet gehonoreerd 
werden zich meestal onbillijk behandeld voelen. Quod non, gezien de cijfers die ik hierboven 
duidde. 

 
3. Ik kan u stellen dat elke beslissing die ik in het voorbije jaar in het kader van mijn erfgoedbeleid 

initieerde, grondig in de nota aan de Vlaamse regering werd beargumenteerd. De voor elke actor 
specifieke argumentatie werd daarenboven nog eens als addendum bij het besluit van de Vlaamse 
regering toegevoegd. 

 
 Ik heb hoegenaamd ook geen enkel probleem met informatiedoorstroming naar de beoordelings-

commissies, mocht u daarop doelen. Het lijkt mij immers logisch dat mijn beslissing (voor 
projectdossiers) of de beslissing van de Vlaamse Regering (voor structurele ondersteuning) steeds 
worden toegelicht op de eerstvolgende vergadering. Zoals ik de dossieropvolgers van de IVA 
Kunsten en Erfgoed ken, zou het mij verbazen dat dit tot op heden op een onvoldoende wijze 
gebeurde. Niettemin gaf ik de administratie de informatiedoorstroming alvast als bijzonder 
aandachtspunt mee. 

 
 Ik geef u tevens mee dat mijn raadgever erfgoedbeleid één keer per jaar ook te gast is bij de 

adviescommissie voor cultureel erfgoed, waarin alle voorzitters van de beoordelingscommissie 
aanwezig zijn, teneinde duiding te geven bij bepaalde beleidskeuzes mocht daar nog bijkomend 
vraag naar zijn. 

 
4.  Om verschillende redenen werd nog geen evaluatie gemaakt van de 1 euromaatregel. Niet in het 

minst omdat deze pas een dik half jaar loopt. Voor meer info verwijs ik u graag naar het antwoord 
op de schriftelijke vraag nr. 89 van 15 januari 2009 van uw collega Geert Bourgeois. 

 
 Stellen dat de 1 euromaatregel ten koste gaat van een geïntegreerd, integraal en complementair 

cultureel erfgoedbeleid vind ik in elk geval geen correcte stelling. Ook de middelen voor de 
cultureel-erfgoedconvenants en alle andere instrumenten stegen immers fundamenteel. In 1999 
was er voor het cultureel-erfgoedbeleid 10,5 miljoen ter beschikking. In 2005 kende de Vlaamse 
Gemeenschap 25 miljoen euro toe aan organisaties en projecten, vanaf 2009 is dat 38 miljoen.  

 
 De 1 euromaatregel kadert, net als het beleidsinstrument van de cultureel erfgoedconvenants, in 

een bewuste strategie om op middellange en lange termijn bij een ruimer publiek een steviger 
draagvlak voor het erfgoedbeleid te krijgen. Daarbij moet de 1-euromaatregel eveneens binnen het 
Vlaams jeugdbeleid worden gesitueerd, waarbij wij uiteraard geen eigen (jong) volk eerst willen 
propageren, maar ook de internationale mobiliteit van jonge mensen stimuleren. Als parlementslid 
zal u deze doelstelling ongetwijfeld onderschrijven.  

 
 Ik vond uw verwijzing naar de buitenlandse jongeren dan ook betreurenswaardig. Ik stel in elk 

geval vast dat hoe langer hoe meer landen (Groot-Brittannië, Frankrijk en straks Nederland) zelfs 
het gratis toegang tot de belangrijkste musea voorzien, en dat lang niet altijd alleen naar kinderen 
en jongeren. Ik vind het in zo’n internationaal kader evenwel niet wenselijk en, gelet op de 
Europese wetgeving, zelfs niet mogelijk om Britse of buitenlandse jongeren uit te sluiten van dit 
voordeeltarief. Voor wat betreft de regio Ieper hebben stijgende bezoekerscijfers en goedkopere 
toegangsprijzen voor het In Flanders Fieldsmuseum ongetwijfeld ook positieve effecten op andere 
erfgoedspelers in de regio. Wanneer het in IFF regent, druppelt het in …; 

 
5. Net als u ben ik vragende partij voor een verdere beleidsafstemming tussen onroerend en roerend 

erfgoed. Dat kan mogelijks reeds gebeuren bij de opmaak van een nieuw decreet onroerend 
erfgoed. Anderzijds is het aan de volgende Vlaamse Regering om te beslissen hoe haar bevoegd-
heden over de verschillende ministers zullen worden verdeeld. Gezien roerend en onroerend 
erfgoed enerzijds gemeenschapsbevoegdheid, anderzijds gewestbevoegdheid zijn, en gezien het 
desbetreffende beleid door verschillende departementen wordt bewaakt, lijkt uw voorstel tot 
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verregaande integratie en het ressorteren onder éénzelfde minister mij geen vanzelfsprekendheid. 
Ik deed in elk geval wat ik kon, want het cultureel-erfgoeddecreet heeft een protocol van 
samenwerking ingeschreven, dat op dezelfde wijze in het toekomstige nieuwe onroerend-erfgoed-
decreet zal opgenomen worden. In afwachting hebben beide beleidsdomeinen alvast een protocol 
voorbereid dat ter bespreking voorligt. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 138 
van 12 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Cursussen Nederlands Tweede Taal   -   Brussel 
 
In de Beleidsbrief Brussel 2008-2009 stelt minister Anciaux dat de Vlaamse overheid de laatste jaren 
heel wat inspanningen heeft geleverd voor het aanleren van Nederlands aan anderstaligen, onder meer 
via het Huis van het Nederlands.  
 
De hervorming van de centra voor volwassenenonderwijs (CVO’s) heeft echter een onbedoeld 
negatief effect voor de NT2-cursussen (basiscursus Nederlands voor anderstaligen in Brussel): het 
“noodzakelijke vrijwillige karakter van de inburgeringscursussen maakt dat de groep van cursisten die 
niet-automatisch wordt vrijgesteld van inschrijvingsgeld dan weer groter wordt en dat het verkrijgen 
van de attesten voor vrijstelling moeilijk is” (Beleidsbrief Brussel 2008-2009, blz. 24). 
 
Daarom is er beslist om vanaf 2008 “recurrent” 440.000 euro vrij te maken om deze NT2-lessen in 
Brussel gratis te maken. Volgens minister Anciaux is dit een belangrijke structurele maatregel om het 
succes van de taalverwerving van het Nederlands in onze hoofdstad verder te verzekeren. De toegang 
tot taalcursussen worden hiermee voor de sociaal kwetsbare groepen zo laag mogelijk gehouden.  
 
Minister Anciaux neemt zich voor om de implementatie van deze maatregel zo goed mogelijk op te 
volgen : “Dit gebeurt samen met het werkveld en de bevoegde minister. Op basis van de 
inschrijvingscijfers zal ook moeten nagegaan worden of het taalpromotionele beleid verder versterkt 
wordt door dit nieuwe initiatief.” 
 
1. Kan de minister meedelen hoe de implementatie van de maatregel is verlopen? Wanneer wordt 

deze maatregel geëvalueerd? 
 
2. Hoeveel NT2-cursisten hebben er zich dit jaar ingeschreven? Kan de minister een evolutie ter zake 

geven vanaf 2004?  
 

Werd op basis van deze laatste inschrijvingscijfers nagegaan of het taalpromotionele beleid 
hiermee wordt versterkt? 

 
3. Wordt er bijgehouden hoeveel cursisten dit jaar al hebben afgehaakt? Zo ja, hoeveel? Kan de 

minister dit cijfer vergelijken met de voorgaande jaren?  
 
4. In hoeverre is - ondanks het feit dat de drempel voor de sociaal zwakkere groepen zo laag 

mogelijk gehouden moet worden - een eventuele kleine bijdrage belangrijk om de cursisten te 
stimuleren zich in te zetten voor deze lessen?  

 
5. Hoe verloopt de samenwerking met het werkveld en de minister van Onderwijs? Wordt er voor dit 

project ook samengewerkt of overlegd met de VGC (Vlaamse Gemeenschapscommissie)? 
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6. Zijn de vrijgemaakte middelen voor de gratis inschrijving in de NT2-cursus volledig ingeschreven 

op het budget van het Brusselbeleid, of werden hiervoor ook middelen ingeschreven op de 
onderwijsbegroting?  

 
Welke afspraken zijn er hieromtrent gemaakt, ook voor de volgende jaren? 

 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 232) en Anciaux (nr. 138). 
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -427- 
 
 

 

BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 138 van 12 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Frank Vandenbroucke, viceminister-president 
van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Werk, Onderwijs en Vorming. 





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -429- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 139 
van 12 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Nederlands in Brussel   -   Project “Patati Patata” 
 
In het hoofdstuk “Nederlands in Brussel” in de meest recente Beleidsbrief Brussel gaat de minister 
dieper in op de vele projecten van het Huis van het Nederlands in Brussel. Die projecten passen in de 
twee bijkomende opdrachten van het “Brussels” Huis van het Nederlands, “met name de kwaliteit van 
de taalverwervingsprocessen verbeteren en de positie en uitstraling van de Nederlandse taal in Brussel 
versterken.” (blz. 23 Beleidsbrief Brussel 2008-2009). 
 
Eén van deze projecten is het proefproject “Patati Patata” “dat als opzet heeft anderstaligen hun 
opgedane kennis in de praktijk te laten oefenen. Dit proefproject wordt uitgetest binnen de gemeente 
Sint-Gillis, waarbij bedrijven ook actief betrokken werden in het kader van bekendmaking en 
rekrutering van het proefproject.” 
 
De minister kondigt aan dat in 2009 het project “Patati Patata” zal worden opengetrokken naar het hele 
tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad. 
 
1. Aangezien het project “Patati Patata” wordt opengetrokken naar heel het gewest: is er een 

positieve evaluatie geweest van het proefproject? Kan de minister deze evaluatie toelichten? 
Welke punten werden bestudeerd? Wat waren positieve punten? Wat waren de te verbeteren 
punten?  

 
2. Hoeveel bezoekers hebben deelgenomen aan Patati Patata? Hoe werden de bedrijven betrokken bij 

het proefproject? 
 
3. Hoe is het proefproject aangepast na de evaluatie? 
 
4. In 2009 wordt Patati Patata opengetrokken naar het tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad.  
 

Kan de minister dit toelichten? Waaruit zal dit project bestaan? Waar zal men aan Patati Patata 
kunnen deelnemen? Hoe worden bedrijven hierbij aangetrokken?  

 
5. Welk budget wordt hiervoor voorzien? Onder welke allocatie? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 139 van 12 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. De doelstellingen die het proefproject voor ogen had, werden eind 2008 geëvalueerd.  
 Deze doelstelling waren:  

- ‘Regionaal bekendmaken van het project’ (Sint-Gillis als ‘proefgemeente’),  
- ‘Nederlands oefenen (op het werk / in de vrije tijd / in de trein)’ en  
- ‘Mensen samenbrengen om Nederlands te oefenen’.  

 Daarnaast werd de website getest op volgende punten: informeren, registreren, samenbrengen, 
gebruiksvriendelijkheid en het correct functioneren van de website. 

 
 Behalve “Nederlands oefenen op het werk” werden alle doelstellingen gerealiseerd tijdens de 

proefperiode. Bijzonder positief waren het aantal bezoeken op de website (meer dan 1.800) en de 
regelmaat waarmee de bezoekers zich bleven aamelden: een indicatie dat er over het project werd 
gesproken. Uit de evaluatie met de deelnemers bleek dat 53% van de deelnemers het één-op-één-
contact verkiest boven een afspraak in een grotere groep. De belangrijkste conclusie uit de 
evaluatie is echter dat de deelnemers stellen dat dit project rechstreeks inspeelt en antwoorden 
biedt op hun probleem: met name het te weinig kunnen oefenen van het Nederlands in Brusselse 
contacten. Dit is tevens de hoofddoelstelling van het project. 

 
 ‘Nederlands oefenen op het werk’ werd ondanks de bedrijfsgerichte promotie en verschillende 

bedrijfsbezoeken niet gerealiseerd tijdens de proefperiode omwille van het feit dat ‘Patati Patata’ 
niet taalneutraal is (enkel gericht op Nederlands en niet op Frans) en daarom ingaat tegen de 
opleidings- en communicatiedoelen van bedrijven en overheidsdiensten. 

 Om hieraan tegemoet te komen werd er een tweetalig luik ‘werk/ travail’ toegevoegd waar het 
tandemconcept in beide richtingen wordt voorgesteld en toegelicht. 

 
 Tijdens het proefproject bleek ook dat het zeer moeilijk was om Nederlandstaligen aan te trekken. 

Bij de promotiecampagne van het uitgebreid project wordt hier extra aandacht aan besteed. Aan de 
website werd ook een intropagina met taalkeuze toegevoegd (al dan niet Nederlandstalig), om 
Nederlandstaligen beter te informeren en gerichter aan te spreken om deel te nemen aan het 
project. 

 
2. De website werd 1.897 keer bezocht door 1.210 verschillende bezoekers. Tijdens de testfase waren 

81 geregistreerde deelnemers actief op de website. 
 
 Naast een algemene mailing naar de bedrijven die in Sint-Gillis gevestigd zijn, werden ook een 

aantal bedrijven en overheidsdiensten persoonlijk benaderd, eerst via telefoon, daarna met een 
bezoek. Het pendelende personeel werd rechtstreeks aangesproken via een opvallende en ludieke 
flyeractie in enkele tram- en metrostations.  

 
3. De website werd grondig aangepast: 

- Intropagina om Nederlandstaligen gerichter aan te spreken en beter te informeren over het 
project. 

- Tweetalig luik ‘werk/travail’ om tegemoet te komen aan de door bedrijven en overheids-
diensten gevraagde ‘taalneutraliteit’ van het project. 

- Het concept van het proefproject bleef ongewijzigd. 
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4. Vanaf 16 maart 2009 wordt het project gepromoot bij pendelaars en Brusselaars. Het kloppend 

hart van het project is de website www.patati.be. Het project suggereert 3 verschillende mogelijk-
heden om Nederlands te oefenen: 

- Op het werk, met de collega’s (in Brussel) 
- In de trein, met andere pendelaars (onderweg naar of van Brussel) 
- In de vrije tijd, met (nieuwe) vrienden (in Brussel) 

 Deelnemers kiezen zelf met wie ze waar en wanneer op een ‘taaltandem’ stappen. 
 
 Omdat uit de testfase gebleken is dat er voor bepaalde leden behoefte is aan een laagdrempelige 

ontmoetingsplaats voor deelnemers, wordt er om de twee weken op donderdagavond een samen-
komst georganiseerd in het centrum van Brussel (café Monk): ‘Patati@Monk’. 

 
 Pendelend personeel werd aangesproken via een opvallende en ludieke flyeractie in het Noord-

station, Centraal station, Zuidstation en in het metrostation De Brouckère. De actie zelf en de 
website kreeg heel wat aandacht in de nationale en regionale pers, aan beide zijden van de taal-
gemeenschappen. Een week na de lancering zijn er al meer dan 6.000 bezoekers naar de website 
gesurft, goed voor 7.800 bezoeken en 480 geregistreerde deelnemers. 

 
 Wat betreft de bedrijven: er zullen publicaties volgen in enkele HR Magazines om bedrijfsleiders 

en personeelsverantwoordelijken te mobiliseren het project actief te promoten in het bedrijf of de 
organisatie. Met de opleidingsdienst van de Federale Overheid (OFO) worden afspraken gemaakt 
om het project zo goed mogelijk ingang te laten vinden in de verschillende Federale Overheids-
diensten. Daarnaast zijn er samenwerkingen met onder meer het Brussels Kunstenoverleg, de 
Brusselse openbare ziekenhuizen, enz. 

 
5. Het project wordt uitgevoerd binnen de jaarlijks toegekende ad nominatum subsidie van 387.000 

euro aan het Huis van het Nederlands, ingeschreven op basisallocatie 33.05 van programma AG. 
Er is sinds januari 2008 0.8 vte ingeschreven op het project Patati. 

 De ontwikkeling van de website koste 15.000 euro in 2008. De aanpassingen doorgevoerd na de 
evaluatie in 2009 komen op zo’n 5000 euro.  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 140 
van 12 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Brusselbeleid   -   Advertentiecampagne 
 
In zijn meest recente Beleidsbrief Brussel gaat de minister - in het hoofdstuk over 
communicatiecampagnes - dieper in op de succesvolle campagnes van FM Brussel ON AIR, 
Zorgzoeker, en dergelijke, in 2008. 
 
De minister somt voor 2009 de verschillende campagnes op die op stapel staan: een campagne over 
het rijke culturele en sociale Vlaamse leven in Brussel, Zomeragenda, Zorgzoeker en tevens “een korte 
advertentiecampagne in 2008 en 2009 (…) de investeringen en initiatieven van de Vlaamse overheid 
beter bekendmaken.” (blz. 17 van de Beleidsbrief Brussel 2008-2009). 
 
Dit wordt echter niet nader toegelicht. 
 
1. Kan de minister het concept van de campagne meedelen (affiches, doelpubliek, slogan of baseline, 

doelstelling, e.d.)?  
 
2. Kan hij enkele voorbeelden opsommen van de investeringen en de initiatieven die hij beter wil 

bekendmaken?  
 
3. Waarom vindt deze campagne plaats? 
 
4. Wanneer zal deze campagne plaatsvinden?  
 
5. Welke communicatiekanalen wenst de minister te gebruiken? 
 
6. Met wie heeft hij hiervoor samengewerkt of zal hij hiervoor samenwerken? 
 
7. Welk budget trekt de minister hiervoor uit? Onder welke allocatie? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 140 van 12 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1.  Het beleid van de Vlaamse overheid in Brussel is er o.a. op gericht de Vlaamse aanwezigheid in 

Brussel te versterken door een uitgekiend investerings- en subsidiebeleid. Het doel is aantonen dat 
de Vlaamse overheid op een genereuze en open wijze in Brussel allerlei initiatieven neemt en 
steunt op het vlak van onderwijs, cultuur, jeugd, sport, welzijn en gezondheid. Er wordt geopteerd 
voor kleine advertenties met een headline, die per thema wisselt. Visueel wordt met een tekening 
gewerkt met daaronder een aantal woorden die verwijzen naar het thema. Die losse woorden 
worden gescheiden door een schuine streep. Verder wordt verwezen naar de websites van de 
betreffende organisatie, van de Vlaamse overheid-coördinatie Brussel en mijn beleidswebsite 
(althans tot 7 maart, start van de sperperiode). 

 
2.  Er werden advertenties gepubliceerd rond Brussel Deze Week, fmbrussel, tvbrussel, brussel-

nieuws, Brukselbinnenstebuiten, Studio Globo Brussel, de Buren, Passa Porta, Pro Medicis 
Brussel, Zorgzoeker, de televisiereeks Jes!, Quartier Latin, het AMVB, het project Patati Patata 
van het Huis van het Nederlands.   

 
3.  Aan het einde van de legislatuur worden de inspanningen van de voorbije bestuursperiode bij de 

Nederlandstalige Brusselaars onder de aandacht gebracht. 
 
4.  De campagne loopt van december 2008 tot en met mei 2009. 
 
5. De campagne wordt uitsluitend gevoerd via advertenties in Brussel Deze Week. 
 
6.  Voor deze campagne werd samengewerkt met het communicatiebureau Absoluut.  
 
7.  De campagne kost 20.019,15 euro en wordt aangerekend op programma AG, b.a. 12.02. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 141 
van 13 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Brusseltoets   -   Reguleringsimpactanalyse 
 
In de meest recente Beleidsbrief Brussel (2008-2009) stelt minister Anciaux de integratie voorop van 
een “verfijnde” Brusseltoets binnen de Reguleringsimpactanalyse (RIA) van de Vlaamse Regering. Dit 
zal in overleg gebeuren tussen de administratie Brussel en de dienst Wetsmatiging. De minister 
beloofde het “ontwikkelde instrument” ook te bespreken met de Vlaamse Gemeenschapscommissie 
(VGC). 
 
De vooropgezette Brusseltoets zal worden uitgevoerd binnen elk beleidsdomein (verticale integratie), 
waardoor de aandacht voor Brussel binnen elk beleidsdomein zelf gewaarborgd kan worden. Ook peilt 
de toets naar de mate van overleg met de VGC. 
 
In het gecoördineerde antwoord op mijn schriftelijke vraag ter zake (nr. 184, Websitebulletin 
publicatiedatum 13-10-2008) meldden minister Anciaux en toenmalig minister Bourgeois dat de 
vragenlijst als bijlage opgesteld was in overleg met dienst Wetsmatiging en dat op die manier 
“gewaakt” werd over de mogelijke integratie met de RIA-toets.  
 
De cel Coördinatie Brussel zou vervolgens, in overleg met de dienst Wetsmatiging, een omzendbrief 
laten uitwerken “waarin de voorstellen met betrekking tot de afbakening van het toepassingsgebied 
(ruime of gereduceerde Brusseltoets), kwaliteitsnormen m.b.t. de inhoud (specifieke Brussel-
vragenlijst als verdieping van RIA) en de afspraken m.b.t. de procedure (overleg met de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie en onder coördinatie van de minister bevoegd voor Hoofdstedelijke 
Aangelegenheden) zijn opgenomen.” 
 
Minister Anciaux zou dit ontwerp samen met de minister bevoegd voor Bestuurszaken voorleggen aan 
de Vlaamse Regering. 
 
Minister Anciaux heeft dit trouwens duidelijk gesteld in zijn antwoord op de interpellatie van collega 
Gatz (nr. 19, Handelingen C36 – BRU2 – 23 oktober 2008): “Dat (de definitieve integratie van de 
Brusseltoets in de RIA) moet voor het einde van de legislatuur gebeuren.” 
 
1. Welke stappen moeten er nog genomen worden vooraleer de minister dit ontwerp van 

omzendbrief voorlegt aan de Vlaamse Regering? Zal dit nog gebeuren voor het einde van de 
legislatuur? 

 
2. Kan de minister deze omzendbrief bezorgen en toelichten? 
 
3. Wanneer wordt de Brusseltoets definitief geïntegreerd in de RIA? Wanneer moet dit 

geïmplementeerd worden door de administratie? 
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4. Hoe is erover gewaakt dat in de omzendbrief de bovenvermelde elementen zijn opgenomen? 
 
5. Heeft de minister hierover overleg gehad met de VGC? Heeft dit overleg de Brusseltoets en de 

daarbij behorende omzendbrief beïnvloed ? In welke mate heeft dit overleg het ontwerp van 
omzendbrief vertraagd?  

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Peeters (vraag nr. 138) en Anciaux (nr. 141). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 141 van 13 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1-3. Er is gebleken dat de screening van de Brusseltoets best verbonden wordt aan de uitbouw van 

een adequate informatie- en kennispool over het Brusselbeleid en een overlegstructuur. De 
Dienst Wetsmatiging is vandaag alleen verantwoordelijk voor de ondersteuning van de gene-
rieke ‘RIA’ en niet voor de andere er in geïntegreerde wetgevingstoetsen zoals de ‘lokale 
besturen-toets, de impact op de begroting en de impact op het personeelsbestand. Bij de 
verplichte invoering van een Brusseltoets zal de dienst Wetsmatiging ook een inhoudelijke 
ondersteuning moeten kunnen bieden aan de opstellers van regelgeving. De Brusseltoets moet 
sowieso voor elk beleidsdomein gebeuren door de betrokken minister, en de functioneel bevoeg-
de administratie. Dit gebeurt waar mogelijk in overleg met de Vlaamse Gemeenschaps-
commissie (VGC) en onder de coördinatie van de minister bevoegd voor hoofdstedelijke aange-
legenheden. Deze verticale integratie moet leiden tot een grotere Brusselgevoeligheid bij elk van 
de diensten van de Vlaamse overheid.  

 
4-5. Deze vragen zijn zonder voorwerp. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 142 
van 16 maart 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
Brandweer Brussel   -   Nederlandstaligen 
 
De Raad van State heeft het taalkader van de Brusselse brandweer geschorst na een klacht van een 
Franstalige brandweerman. De schorsing heeft ook een invloed op de promotiekansen van de 
werknemers bij de brandweer. Zo’n tachtig, vooral Franstalige, brandweerlui riskeren een degradatie. 
 
Het taalkader, dat in 2005 opgesteld werd door de huidige regering, bepaalt dat dertig procent van het 
personeel bij de Brusselse brandweer Nederlandstalig moet zijn, en zeventig procent Franstalig. Een 
Franstalige brandweerman vocht die verhouding echter aan. Hij vond dat er te veel Nederlandstalige 
brandweerlui moesten komen in verhouding tot het aantal Nederlandstalige dossiers. De man heeft nu 
gelijk gekregen. Afgelopen zomer gebeurde al hetzelfde met het taalkader van de Brusselse 
ambtenaren. De schorsing blijft niet zonder gevolgen voor het personeel bij de brandweer. Ironisch 
genoeg zijn het vooral de Franstalige brandweerlui die sinds 2005 promotie maakten, die nadelen 
ondervinden van de vernietiging door de Raad van State. Zij kunnen namelijk geen promotie meer 
maken zolang er geen nieuw taalkader is. Tot dan zal het korps ook niet verder uitgebreid kunnen 
worden. 
 
Eind 1997 veroorzaakte het instellen van een taalkader bij de brandweer een crisis in de Brusselse 
regering. Alle toenmalige regeringsleden, behalve één, gingen akkoord om een deel van de posten aan 
Nederlandstaligen te geven. Toenmalig staatssecretaris Vic Anciaux vond het aantal te klein en nam 
ontslag, waardoor de werking van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie blokkeerde. 
 
De Brusselse brandweer is aangesloten op het digitale communicatienetwerk Astrid. Dat is het digitale 
communicatienetwerk voor alle hulp- en veiligheidsdiensten in België. Ook hier duiken problemen op.  
Heel wat interventies vertrekken in de voorpost Delta in Elsene, waar praktisch geen Nederlandstalige 
personeel werkzaam is, om hulp te verlenen op het grondgebied van Vlaanderen bv. in de buurt van 
Tervuren, Zaventem, Wemmel of Dilbeek. De bemanning van deze Brusselse hulpdienst zijn in de 
meeste gevallen Nederlandsonkundig, met alle gevolgen van dien. 
 
1. Volgens de taalwet moeten er evenveel Nederlandstaligen als Franstaligen hogere functies 

vervullen. En die ambtenaren moeten ook tweetalig zijn. Volgens de Brusselse Regering is de 
taalwet niet meer afgestemd op de Brusselse realiteit. De Brusselse Regering pleit er nu opnieuw 
voor de tweetaligheid van de diensten na te streven in plaats van de tweetaligheid van de 
ambtenaren. 

 
Welk standpunt heeft de minister ter zake ingenomen? Wat gaat hij vanuit de Vlaamse Regering 
hiertegen ondernemen ? 
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2. Meer en meer interventies zullen gebeuren op Vlaams grondgebied. Is het niet hoog tijd dat elke 
kandidaat-hulpverlener start met een taalexamen, zodat iedereen gelijke kansen krijgt om 
hulpverlener te worden in de hoofdstad van Vlaanderen? Neemt de minister initiatieven ter zake? 

 
3. Ik stelde onlangs een vraag om uitleg over de toepassing van de taalwetten in de Brusselse 

openbare ziekenhuizen en openbare diensten (Commissievergadering C141 – BRU6 – 5 maart 
2009). De minister antwoordde onder meer:  

 
“(…) Ik heb mijn administratie gevraagd om te onderzoeken hoe de Taalwetwijzer vragen om 
informatie of advies actiever kan opvolgen. Met andere woorden: of de Taalwetwijzer zijn 
adviesverlenende functie kan uitbreiden tot een vorm van juridische ondersteuning van mensen die 
effectief klacht willen indienen.” “Een versterkte begeleidingsfunctie vind ik opportuun. Een 
eerste stap daartoe is het uitwerken van een registratie- en opvolgingssysteem.” Eveneens luidde 
het “Ik kan hier heel formeel zijn: als het VKB een aanvraag tot subsidiëring indient om actie te 
ondernemen, zal ik daar positief op ingaan. Er moet wel een aanvraag worden gedaan. (…)” 
 
Vandaar mijn evidente vragen: heeft de administratie het nodige onderzocht? Wanneer wordt de 
conclusie verwacht? Is men reeds bezig met het registratie- en opvolgingssysteem? Zo neen,  
waarom niet ? 

 
4. Heeft het VKB reeds advies ingewonnen? Of heeft een andere vzw dat reeds gedaan? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 142 van 16 maart 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
1. Er is geen officieel standpunt van de Brusselse Hoofdstedelijke Gewestregering over het invoeren 

van een veralgemeende tweetaligheid van de dienst (zonder dat ook de ambtenaren tweetalig 
zouden zijn). Ik kan dan ook niet reageren. Het enige document dat bestaat is een nota die naar 
aanleiding van de poging tot staatshervorming is opgesteld in 2008. Met betrekking tot de 
taalwetgeving wordt gesteld: 

 
 “4.3 Modernisation de la législation linguistique applicable à Bruxelles Le bilinguisme voire le 

multilinguisme constitue certainement un atout pour Bruxelles et pour ses habitants .Pour certains 
cependant, la rigidité des législations sur l'emploi des langues en matière administrative et 
judiciaire peut constituer un frein au bon fonctionnement des services publics locaux et à la 
résorption de l'arriéré judiciaire. Elle a également des conséquences néfastes en matière d'emploi 
sans pour autant avoir contribué à une réelle amélioration du bilinguisme des personnes habitant 
ou travaillant à Bruxelles. 

 Dans la lignée de la politique menée par la Région bruxelloise, l'ensemble du Gouvernement 
estime que ces législations doivent être modernisées pour permettre d'encourager de réelles 
politiques incitatives au bilinguisme au bénéfice tant des usagers des services publics que de leurs 
agents. 

 L'Autorité fédérale pourrait également participer à cet effort en augmentant sa participation dans 
le financement des primes linguistiques. 

 Il convient également de trouver une solution légale spécifique et pragmatique au recrutement des 
agents au sein des services de police bruxellois, suite à l'arrêt de la Cour constitutionnelle du 28 
novembre 2007afin d'assurer une connaissance suffisante par les agents de la seconde langue, 
adaptée aux services prestés. 

  
 Daartegenover heeft de Vlaamse Regering in haar Octopusnota de toepassing van de taalwet-

geving als eis gesteld. 
 Ik merk trouwens op dat de tweetaligheid van de diensten nu al geldt voor de Brusselse brand-

weer. Ik ben, samen met andere Vlaams-Brusselse politici, zeker gewonnen voor de herinvoering 
van de individuele tweetaligheid van de beambten. 

 
2. Taalexamens - voor zover ze aangepast zijn - zijn altijd een goed idee. 
 Zij kunnen echter alleen worden ingevoerd door de bevoegde overheid en dat is in casu niet de 

Vlaamse Overheid. 
 
3. Aan mijn administratie heb ik gevraagd te starten met het uitwerken van een registratie- en 

opvolgingssysteem. Zoals geantwoord op de vraag om uitleg in de commissie is dit een nodige 
stap om eventueel te komen tot een actievere opvolging van klachten en een meer uitgebreide, 
ondersteunende functie. Het project wordt echter vertraagd door de personeelsvacature bij de 
Taalwetwijzer. Deze geraakt tot mijn spijt niet gemakkelijk ingevuld. Met mijn administratie heb 
ik een verruimd en meer afwisselend takenpakket afgesproken voor deze functie, zodat de 
vacature aantrekkelijker wordt voor juristen. 
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 Wat betreft het VKB heeft mijn kabinet met de voorzitter van de vzw en de voorzitter van de 
juridische werkgroep een gesprek gehad. De vzw zal eerstdaags een subsidiedossier indienen. Op 
deze manier kan ik de werking van het VKB, inclusief de juridische werking, ondersteunen. 

 
4. Het VKB deelt mij mee dat zij in het dossier van de brandweer, geen juridische stappen of acties 

heeft ondernomen. De vzw deelt me verder mee dat zij niet uitsluit dat dit in de toekomst wel 
gebeurt, mocht bijvoorbeeld een nieuw taalkader worden beslist. 
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HILDE CREVITS, 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, 

 ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 450 
van 23 februari 2009 
van PAUL WILLE 
 
 
 
Verkeersdrempels   -   Alternatieven 
 
De laatste jaren schoten de verkeersdrempels als paddenstoelen uit de grond. Ze zijn aangelegd met 
het doel het verkeer te dwingen snelheid te matigen. Uiteraard een bijzonder efficiënt middel.  
 
De drempels hebben wel tal van nadelen. Men rijdt er auto’s op stuk, het rijcomfort voor het openbaar 
vervoer vermindert, de hulpdiensten ondervinden nogal wat problemen, zelfs fietsers hebben 
problemen met sommige exemplaren.  
 
En dit terwijl er diverse andere middelen bestaan om het verkeer te dwingen trager te rijden. Denken 
we hierbij in de eerste plaats aan asverschuivingen en wegversmallingen. Deze zijn heel wat 
verkeersvriendelijker en kunnen eenvoudig worden aangelegd. 
 
1. Hoeveel drempels werden er in 2008 in Vlaanderen aangelegd? 
 
2. Heeft de minister er zicht op hoeveel verkeersdrempels er in het totaal al zijn in Vlaanderen? 
 
3. Werd er al overwogen om af te stappen van de verkeersdrempel als snelheidsremmer, en over te 

schakelen naar andere middelen, zoals asverschuivingen en wegversmallingen? 
 

Zo ja, welke verdienen volgens de minister de voorkeur? 
 
Zo neen, waarom niet? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Brempt (vraag nr. 187) en Crevits  (nr. 450). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 450 van 23 februari 2009 
van PAUL WILLE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen.  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 452 
van 23 februari 2009 
van GILBERT BOSSUYT 
 
 
 
Diefhondbos Menen   -   Beheersplannen 
 
De Vlaamse Regering heeft de intentie eigenaar te worden van het Diefhondbos in Menen. 
 
1. Werd het bos intussen aangekocht? Wat is de stand van zaken, de timing en de kostprijs? 
 
2. Wat zijn de verdere plannen inzake verdere ontwikkeling van het bos, inzake het beheer ervan en 

inzake toegankelijkheid? 
 

Wat is de timing? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 452 van 23 februari 2009 
van GILBERT BOSSUYT 
 
 
 
1. Het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) heeft geen intentie om eigenaar te worden van het 

Diefhondbos in Menen. Het Diefhondbos is al een openbaar bos, waarbij het ANB in het kader 
van technisch beheer advies geeft aan eigenaar Milieuzorg Roeselare en Menen (MIROM). Het 
ANB is bereid om het bos volledig in beheer te nemen door middel van een beheeroverdracht 
overeenkomstig artikel 45 van het Bosdecreet.  

 Hierbij blijft MIROM de naakte eigenaar van de gronden (en van het onderliggende stort). Het 
beheer van het bos wordt dan volledig uitgevoerd door ANB, met inbegrip van kosten en baten. 
Voorlopig werd hiertoe nog geen actie ondernomen. 

 
2. Vermits het ANB geen eigenaar en ook niet de feitelijke beheerder is, bestaat er momenteel geen 

globale visie op het beheer van dit terrein.  
 Indien ANB de feitelijke beheerder zou worden, krachtens een beheeroverdracht waarvan sprake 

in het antwoord op deelvraag 1, dan zou het ANB in het kader van het strategisch project regionale 
groenstructuur Zuid - West-Vlaanderen dergelijke visie en beheeraanpak  in samenwerking met de 
stad Menen en de eigenaar kunnen uitwerken. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 453 
van 23 februari 2009 
van GILBERT BOSSUYT 
 
 
 
Stadsrandbos Kortrijk   -   Stand van zaken 
 
Het stadsrandbos Kortrijk begint stilaan vorm te krijgen. Het Agentschap voor Natuur en Bos zou de 
steden Kortrijk en Menen betrekken bij de verdere ontwikkeling. 
 
1. Wat is de oppervlakte van het bos – zowel op het grondgebied Kortrijk als Menen – intussen en 

wat zit in de pipe-line wat betreft de aankoop van gronden? Wat is de stand van zaken? 
 
2. Hoeveel ha is intussen beplant en wat zijn de plannen ter zake? 
 
3. Hoe zit het intussen met de ontwikkeling van het bos (natuurontwikkeling, toerisme, speelbos,…)? 
 

Welk overleg gebeurde intussen met Kortrijk en Menen en eventuele andere partners en wat zijn 
de conclusies ter zake? 
 
Wat is de timing? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 453 van 23 februari 2009 
van GILBERT BOSSUYT 
 
 
 
1. Begin 2009 zijn ongeveer 140 ha gronden van het Preshoekbos in beheer of eigendom van het 

Agentschap voor Natuur en Bos (ANB). Enkele eigenaars hebben te kennen gegeven open te staan 
voor een eventuele verkoop. Het ANB zal voor die dossiers in 2009 de aankoopprocedure starten. 

 
2. 70 ha zijn al bebost. De overige gronden zijn als overgangsregeling nog tijdelijk in gebruik van de 

landbouwers en worden in fasen aangeplant. In het volgende plantseizoen 2009-2010 zal 6 ha 
beplant worden in het kader van een bosplantactie. 

 
3. De aangeplante bossen zijn uiteraard nog zeer jong. De hoofdboomsoorten zijn in hoofdzaak 

inheemse loofboomsoorten zoals zomereik, gewone es, zwarte els, haagbeuk, berk en beuk. De 
boskanten zijn veelal afgeboord met struikengordels van Gelderse roos, veldesdoorn, meidoorn, 
sleedoorn en hazelaar.  
In de aangeplante percelen zijn brede dreven voorzien. Door gericht maai- en hooibeheer 
bevordert het ANB de mogelijkheden voor biodiversiteit en het verhogen van de natuurwaarde. 
Verschillende nieuwe soorten zijn waargenomen in het bos. In de bosranden treft men vlinders als 
oranjetipje, landkaartje, bruinblauwtje, icarusblauwtje, oranje luzernevlinder, bont zandoogje en 
sleedoornpage aan. Patrijzen vinden in de jonge aanplantingen en bijhorende ruigtes een ideaal 
biotoop. Zoogdieren als haas, konijn en vos, wezel en hermelijn zijn gesigna-leerd. Ook ree wordt 
in de nabije toekomst verwacht, maar is er nu nog niet.  

 
Het Preshoekbos is als stadsrandbos goed bereikbaar. Vanuit Marke, Lauwe en Aalbeke is het bos 
te voet bereikbaar. 
In het fietsknooppuntennetwerk is het meest centrale fietsknooppunt het Preshoekbos nr. 22. 
Vanuit Kortrijk komt u er met de bussen 80, 81 en 82 van De Lijn. Vanuit Menen met lijn 96. 
Langs de Aalbeeksesteenweg is een nieuwe, kleine parkeerplaats voor bosbezoekers voorzien, 
maar er zijn ook voldoende parkeermogelijkheden langs de Preshoekstaat en de Dronkaertstraat. 
De bosdreven zijn toegankelijk voor de wandelaars. Tot op heden werden nog geen aanbevolen of 
bewegwijzerde rondwandelingen aangeduid, maar dat zal in de loop van de komende twee jaar 
zeker gebeuren. 
Voor (gewone of MTB) fietsers en ruiters is het aanbevelenswaardig om de ruimere omgeving te 
verkennen. Het Preshoekbos vormt een landschappelijk geheel met de zuidelijke flank van de 
Leievallei tussen Menen en Kortrijk. De Roterij-ruiterroute (14 km) en de Sjouwers-mountain-
bikeroute (45 km) gidsen fietsers door deze streek. 
Er is een speelbos aangeduid nabij de brug van de Kapelhoekstraat. In de toekomst is het mogelijk 
dat hiervoor een betere inplantingsplaats gevonden wordt. Bovendien zullen er op het ogenblik dat 
de geschikte plaatsen in beheer van het ANB zijn ook meer speelbossen komen. 

 
In 2008 is het ‘Overlegplatform Preshoekbos en omgeving’ opgestart, met vertegenwoordigers 
van het ANB, de provincie West-Vlaanderen, de steden Kortrijk en Menen, de gemeente Wevel-
gem, de intercommunale Leiedal, Resoc, het Agentschap Wegen en Verkeer, de Vlaamse Land-
maatschappij, Natuurpunt, Westtoer en de landbouwsector. Het overlegplatform zal jaarlijks 
samenkomen om de stand van zaken te bespreken en nieuwe initiatieven te ontwikkelen. Een 
nieuwe bijeenkomst is gepland op 28 mei 2009. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 454 
van 23 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Heraanleg Klaverblad Lummen   -   Fietspad 
 
De verkeerswisselaar in Lummen, beter bekend als het Klaverblad, verbindt de autosnelwegen E313 
en E314. Het Klaverblad wordt tussen 2007 en 2012 volledig omgebouwd naar het veel veiligere 
model van de verkeersturbine. In het kader van deze werken werd eveneens een nieuwe afrit gemaakt: 
26bis Industrie Zolder-Lummen. 
 
Vroeger bevond zich ter hoogte van deze afrit een fietspad, dat nu verdwenen is. 
 
Heeft de minister in het kader van de werken aan het Klaverblad en de nieuwe afrit 26bis een nieuwe 
fietsverbinding voorzien? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 454 van 23 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
De fietsers met als bestemming het industrieterrein Zolder-Lummen worden omgeleid via de 
Vijverstraat en de Watermolenstraat naar de Rekhovenstraat dewelke doorheen het industriegebied 
loopt. 
 
Eventuele nieuwe fietsverbindingen over de E313 dienen gekaderd in het ENA-project en vallen niet 
rechtstreeks onder de bevoegdheid van het domein openbare werken. 
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Vraag nr. 461 
van 25 februari 2009 
van JAN PENRIS 
 
 
 
Wegenwerken Merksem   -   Verkeershinder 
 
Sinds september 2008 is men in Merksem (Antwerpen) bezig met de heraanleg van de Laaglandlaan, 
waardoor het autoverkeer geen gebruik kan maken van de Eduard Waghemansbrug tussen Merksem 
en Ekeren. Er is een wegomlegging uitgestippeld richting Ekeren-Donk via de Bredabaan en de 
Kapelsesteenweg.   
 
Op 16 februari 2009 is het Vlaams Gewest echter gestart met de heraanleg van de Bredabaan in 
Merksem/Schoten tussen de Hortsebaan en de Kleine Bareel en het kruispunt Kleine Bareel. Er wordt 
een vrije busstrook aangelegd voor het openbaar vervoer dat komende vanuit Merksem-Schoten wil 
afslaan richting Ekeren-Kapellen. Ook wordt een busbaan met bushalte ingericht aan de rechterzijde 
van de Bredabaan.  
 
De gelijktijdigheid van beide werken leidt tot ernstige verkeershinder op een zeer drukke baan – de 
Bredabaan – die in normale omstandigheden al geconfronteerd wordt met congestie.  
 
1. Waarom moeten deze werkzaamheden gelijktijdig worden uitgevoerd? Werd betreffende de 

werken op de Bredabaan overleg gepleegd met de stad?  
 
2. Kon deze verkeershinder niet vermeden worden? 
 
3. Welke maatregelen worden genomen teneinde de overlast voor de weggebruikers tot een 

minimum te beperken?  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 461 van 25 februari 2009 
van JAN PENRIS 
 
 
 
1. De werken werden aangevat op 15 februari 2009 en zullen 40 werkdagen duren. Zowel de 

datum van het aanvangsbevel als de wijze waarop het verkeer geregeld wordt, is tot stand geko-
men in nauw overleg met de politiediensten van de stad Antwerpen en de gemeente Schoten. 

 
2-3. Er is vandaag geen sprake meer van ernstige hinder. Het Agentschap Wegen en Verkeer stelt 

systematisch vast dat de eerste dag nadat wegeniswerken werden aangevat, er verkeers-
problemen opduiken die de daarop volgende dagen verdwijnen. Meestal is de verklaring daar-
voor dat vele automobilisten niet altijd oog hebben voor de omleidings- en werfaankondigingen 
en geleidelijk aan hun gedrag aanpassen. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 462 
van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Vervoermiddel 
 
Vlaanderen staat als deelstaat voortdurend in rechtstreeks contact met andere staten en deelstaten. Op 
verschillende niveaus vindt dan ook geregeld overleg plaats. Waar nuttig en nodig worden 
persoonlijke ontmoetingen georganiseerd tussen (top)ambtenaren, kabinetsmedewerkers en tussen de 
ministers zelf. 
 
Voor de verplaatsingen kan een beroep worden gedaan op een aantal transportmiddelen. Zo kan er 
naast het gebruiken van (dienst)wagens ook gekozen worden voor de trein, het vliegtuig of voor nog 
andere vormen van (collectief) vervoer. Het spreekt voor zich dat de ecologische voetafdruk niet gelijk 
is voor deze verschillende vormen van transport. 
 
In de Beleidsbrief Bestuurszaken 2008-2009 (Stuk 1910 – Nr. 1) wordt verwezen naar het nieuwe 
raamcontract voor dienstvoertuigen dat recentelijk werd afgesloten. Door enerzijds voor elk perceel 
een minimale ecoscore vast te leggen en anderzijds een betere ecoscore positief te waarderen bij de 
evaluatie van aangeboden voertuigen, werd een duidelijke stijging betreffende de 
milieuvriendelijkheid van de gekozen voertuigen gerealiseerd. 
 
In het kader van de noodzaak tot het reduceren van de uitstoot van fijn stof en CO², het aanpakken van 
de verkeerscongestie en het streven naar het verkleinen van de individuele ecologische voetafdruk, 
blijft de keuze voor een van de bovenvermelde transportvormen niet zonder gevolgen. 
 
Welke criteria hanteert de minister voor de keuze van het transportmiddel voor zichzelf en haar/zijn 
kabinetsmedewerkers bij een verplaatsing naar het buitenland? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 127, Van Mechelen nr. 118, 

Vandenbroucke nr. 204, Anciaux nr. 127, Keulen nr. 134, Van Brempt nr. 190, Heeren nr. 192, 
Crevits nr. 462, Ceysens nr. 66).  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 462 van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 464 
van 26 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Zone 30 schoolomgeving   -   Veiligheidseffecten  
 
Het invoeren van de “zone 30” aan schoolomgevingen is een positieve beleidskeuze geweest. 
 
Studies in het buitenland wijzen echter uit dat het afbakenen van een zone 30 aan effect op de 
verkeersveiligheid inboet wanneer de infrastructuur in de zone 30 niet automatisch leidt tot het 
afdwingen van een snelheidsbeperking van 30 km/uur. 
 
1. Welke meetbare effecten hebben de afbakeningen “zone 30” aan schoolomgevingen tot op heden 

reeds gehad op het vlak van de objectieve verkeersveiligheid? 
 
2. Is er wat vraag 1 betreft een verschil merkbaar tussen enerzijds de afbakening van de zone 30 

enkel door verkeersborden, en anderzijds de afbakening die door infrastructuur wordt 
ondersteund? 

 
3. Zijn de conclusies van de buitenlandse studies ook voor Vlaanderen relevant? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 464 van 26 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. De eventuele positieve invloed van het instellen van de zones 30 in de schoolomgevingen kan nog 

niet objectief worden vastgesteld omdat de NIS-ongevalsgegevens slechts met veel vertraging 
beschikbaar komen. Hierdoor zijn er nog geen volledige (o.a. op het gebied van plaatsbepaling) 
NIS-ongevalsgegevens beschikbaar van na het instellen van de zones 30 in de schoolomgevingen. 

 
2. Om dezelfde redenen als hierboven vermeld, zijn er ook hierover nog geen objectieve gegevens 

beschikbaar. 
 
3. Er zijn geen specifieke buitenlandse studies over dit onderwerp bekend. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -459- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 468 
van 27 februari 2009 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Ruilverkavelingsprojecten Antwerpen   -   Stand van zaken 
 
Ruilverkavelingen (RVK) zijn in het leven geroepen om aan de hand van herschikking van 
landbouwpercelen binnen een vooraf afgebakend gebied de rendabiliteit en duurzame uitbating van 
landbouw te garanderen. 
 
In de provincie Antwerpen verlopen de verschillende ruilverkavelingsprojecten echter niet van een 
leien dakje. Ze lopen heel wat vertraging op. 
 
1. Welke ruilverkavelingsprojecten zitten er momenteel nog in de planning voor de provincie 

Antwerpen? Wanneer zullen ze worden opgestart? Welke gebieden liggen binnen deze projecten 
vervat? 

 
2. Welke oorzaken liggen aan de basis van de laattijdige opstart van nieuwe projecten (zoals RVK 

Wortel-Rijkevorsel-Hoogstraten)? 
 

Worden er maatregelen getroffen om de opstart alsnog vlotter te laten verlopen? Zo ja, welke? 
 

3. Wat is de stand van zaken aangaande de ruilverkaveling Merksplas? Waarom heeft fase 2 zo lang 
op zich laten wachten? Wat houden fase 2 en fase 3 van deze RVK precies in? Hoe ziet de timing 
van de volgende fases er uit? 

 
4. Welke rechtszekerheid of vergoedingen krijgen landbouwers waarvan de grond reeds ontnomen 

werd, maar die nog geen nieuwe grond in de plaats hebben gekregen? Welke regelgeving wordt 
hierbij gehanteerd? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 468 van 27 februari 2009 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
1. In de provincie Antwerpen zijn momenteel 2 ruilverkavelingsprojecten (RVK) “in uitvoering”: 

RVK Merksplas en RVK Zondereigen. Als “projecten in uitvoering” worden die projecten 
beschouwd die nuttig werden verklaard maar waarvan de aanvullende ruilverkavelingsakte nog 
niet werd verleden. 

  
- Ruilverkaveling Merksplas is gesitueerd op het grondgebied van de gemeenten Merksplas 

en Turnhout. Het betreft een oppervlakte van 1.750 ha. Voor RVK Merksplas is een deel 
van de werken uitgevoerd en dient een deel nog verder uitgevoerd te worden. De meerjaren-
planning voorziet vastleggingsbudgetten tot en met 2011 voor het project, de uitvoering 
loopt nog tot 2012 (zie verder). 

 
- Ruilverkaveling Zondereigen is gesitueerd op het grondgebied van de gemeenten Merksplas, 

Baarle-Hertog, Hoogstraten en Turnhout. Het betreft een oppervlakte van 1.249 ha. Op basis 
van de huidige beschikbare Vlaamse investeringsbudgetten voor ruilverkaveling en de 
capaciteitsplanning binnen de administratie (VLM) voorziet de meerjarenplanning voor 
ruilverkaveling dat er een eerste uitvoeringsdossier voor Zondereigen zal zijn in 2011. Dit is 
momenteel in voorbereiding. Daarna volgen nog werken in 2012 en 2013. Het herverkave-
lingsplan zal worden uitgewerkt, parallel met de voorbereiding en uitvoering van de werken. 
Het verlijden van de ruilverkavelingsakte is voorzien voor 2014. 

 
Naast deze projecten in uitvoering, werd in de provincie Antwerpen voor nog 6 ruilverkavelings-
projecten het onderzoek naar het nut ingesteld (planvorming). Hiervan zijn de projecten 
Rijkevorsel-Wortel en Malle-Beerse het verst gevorderd.  

 
- Ruilverkaveling Rijkevorsel-Wortel is gesitueerd op het grondgebied van de gemeenten 

Hoogstraten, Rijkevorsel en Merksplas. Het betreft een oppervlakte van 2.750 ha. Het 
ruilverkavelingsplan werd op 23 mei 2001 voorlopig goedgekeurd door de bevoegde 
minister. Het MER werd conform verklaard op 13 mei 2003. 

 De uitvoering van de ruilverkaveling is voorzien aansluitend op de uitvoering van RVK 
Zondereigen. Dit betekent dat bij constant beleid in 2014 budgettaire ruimte voorzien kan 
worden en dat de voorafgaande stappen (nuttig verklaring, oprichting ruilverkavelings-
comité en commissie van advies) tijdig moeten worden voorbereid en gezet. Een exacte 
timing hiervoor zal uitgewerkt worden vanaf 2010. 

 
- Ruilverkaveling Malle–Beerse is gesitueerd op het grondgebied van de gemeenten Malle, 

Beerse (Vlimmeren), Rijkevorsel en Lille (Wechelderzande). Het betreft een oppervlakte 
van 1.850 ha. Het project sluit aan bij de ruilverkaveling Rijkevorsel-Wortel. Het ruilverka-
velingsplan werd in 2003 voorlopig goedgekeurd door de bevoegde minister. Een eerst-
volgende stap is de opmaak van het MER. De uitvoering van RVK Malle-Beerse zal 
voorafgegaan worden door de uitvoering van de projecten Merksplas, Zondereigen, en 
Rijkevorsel-Wortel.  

 
2. De keuze om effectief tot uitvoering van een bepaald ruilverkavelingsproject over te gaan volgt uit 

een afweging van verschillende elementen: de beschikbare Vlaamse investeringsbudgetten voor 
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ruilverkaveling, de mogelijkheden van cofinanciering door derden, afstemming van de ruilverka-
velingen met andere projecten, beschikbare capaciteit binnen de Vlaamse Landmaatschappij, ... 
De kosten van de planvorming voor een ruilverkaveling worden volledig door het Vlaamse 
Gewest gedragen. De kosten van de uitvoering van een ruilverkaveling worden gedragen door 
verschillende partijen. De belangrijkste bijdrage doet het Vlaams Gewest (68%). Daarnaast doen 
provincies (4%), steden en gemeenten (19%), de eigenaars (7%) en soms Europa (2%) een duit in 
het zakje. De percentages zijn gemiddelden van de laatste 24 projecten. 

 

Vlaams budget voor ruilverkaveling (euro)
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De systematische daling van het Vlaamse ruilverkavelingsbudget tijdens de eerste helft van dit 
decennium heeft de projectwerking aanzienlijk vertraagd.  
Om in heel Vlaanderen meerdere projecten tegelijkertijd effectief in uitvoering te houden, worden 
alle werken die in één ruilverkavelingsproject voorzien zijn verdeeld over meerdere uitvoerings-
dossiers. Door de budgetdaling tussen 2001 en 2005 was het noodzakelijk de grootteorde van de 
uitvoeringsdossiers te verkleinen. Per project kwamen er dus meer uitvoeringsdossiers en dat 
verhoogt niet alleen de totaalprijs van de werken (meerdere aannemingen, telkens een nieuwe werf 
opstarten), maar bemoeilijkt ook de ingebruikname van nieuwe kavels en verhoogt de nodige 
personeelsinzet. Hierdoor werd de uitvoeringstermijn van meerdere projecten langer (bv. RVK 
Merksplas en RVK Zondereigen) en werd de planvorming van andere projecten zelfs voorlopig 
“stilgelegd” (zoals bv. RVK Rijkevorsel-Wortel en RVK Malle-Beerse in de provincie 
Antwerpen). Er wordt bij de uitvoering van nuttig verklaarde ruilverkavelingsprojecten immers 
voorrang gegeven aan de projecten die al het verst gevorderd zijn, met de bedoeling om de 
herverkavelingsafhankelijke werken in die projecten zo snel mogelijk te kunnen afwerken. 
 
Uit bovenstaande grafiek blijkt dat de tendens van het dalend Vlaams ruilverkavelingsbudget 
tijdens de periode 2001-2005 is omgebogen. In 2006 en 2007 werden de ruilverkavelings-
kredieten op de Vlaamse uitgavenbegroting licht verhoogd. Voor 2008 en 2009 kwam er een zeer 
substantiële verhoging met 2 miljoen euro. Deze verhoging wordt later via de landinrichting 
geïnvesteerd.  
Door het gedeeltelijke herstel van de Vlaamse ruilverkavelingskredieten, kunnen de lopende ruil-
verkavelingsprojecten terug binnen een redelijke termijn worden uitgevoerd en is er terug perspec-
tief voor de ruilverkavelingsprojecten in planvorming. Wat betreft de provincie Antwerpen gaat 
het dan in de eerste plaats over RVK Rijkevorstel-Wortel en RVK Malle-Beerse.  
 
Centraal gegeven in het concept van het ruilverkavelingsplan Rijkevorsel-Wortel is de verweving 
van functies op streekniveau en de scheiding van functies op perceelsniveau. Dit betekent een 
optimale landbouwinrichting van het landbouwgebied, binnen de landschap-pelijke hoofdstructuur 
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en buiten de beekvalleien. De percelen met hoge natuurwaarden, vooral in de beekvalleien, 
worden (in functie van natuur- en landschapsontwikkeling) opgenomen in de zone voor 
maatregelen tot landinrichting. Dit gegeven moet nog worden afgestemd met de volgende fases 
van het afbakeningsproces van de natuur- en landbouwstructuur met het ruilverkavelingsplan als 
uitgangsbasis. Het heropstarten van het intensieve overleg- en communicatieproces hier rond 
vraagt een zware capaciteitsinspanning van de betrokken administraties en organisaties en moet 
weloverwogen en resultaatgericht ingepland worden in functie van een eerste uitvoeringsdossier 
vanaf 2014. Op die manier kunnen planvorming, bestemming en uitvoering op het terrein nauw op 
elkaar afgestemd worden. Dit is trouwens ook nog aan de orde in het ruilverkavelingsproject in 
uitvoering Zondereigen. 
 

3. De ruilverkaveling Merksplas werd nuttig verklaard bij MB op 5 januari 1998. Het gewijzigde 
structuurplan van deze ruilverkaveling werd goedgekeurd door mijn voorganger op 10 januari 
2005. Vanaf dan kon het ruilverkavelingscomité starten met de uitvoering van de werken. 

 
Het Vlaamse budget voor het uitvoeren van ruilverkavelingswerken laat niet toe om het Vlaamse 
aandeel voor de ruilverkavelingswerken van een  ruilverkaveling in één keer vrij te geven. Daarom 
worden de ruilverkavelingswerken uitgevoerd in loten. In de ruilverkaveling Merksplas komen die 
overeen met deelgebieden. In elk deelgebied wordt telkens het hele pakket van ruilverkavelings-
werken uitgevoerd: kavelwerken, werken aan wegen, werken aan waterlopen en werken aan 
natuur en landschap. 
 
De keuze welk deelgebied eerst aan bod komt bij de uitvoering van het ruilverkavelingsproject 
Merksplas, is gebaseerd op de noodzaak om de werken aan de waterlopen in een stroomop-
waartse richting aan te pakken. Daarom startte begin 2007 de inrichting in de omgeving van de 
Paepevoortsebrug (lot 1). De bouwvergunning voor de inrichtingswerken lot 1 werd bekomen op 4 
december 2006. De werken werden aangevat in januari 2007 en voorlopig opgeleverd in oktober 
2008. 
 
Logischerwijze zou meer stroomopwaarts een tweede lot werken uitgevoerd worden vanaf de 
Pastorijbrug en de brug ter hoogte van de steenweg op Weelde. Dit uitvoeringsdossier (lot 2) werd 
voorbereid en voorziet conform het structuurplan drie waterbergingszones. Het dossier was 
aanbestedingsklaar medio 2007. Ook de ontwerpen voor de loten 3 en 4 werden opgemaakt in 
2007. 
 
Voor de uitvoering van de loten 2, 3 en 4 werd een gezamenlijke bouwvergunning aangevraagd op 
21 mei 2007. Omdat de stedenbouwkundige vergunning op zich liet wachten, kon lot 2 niet 
onmiddellijk worden aanbesteed. Bij de adviezen in het kader van de vergunningsprocedure 
werden randvoorwaarden gesteld t.a.v. de aanleg van de waterbergingszones (voorzien in lot 2 van 
de werken). Om de uitvoering van het project Merksplas echter niet te sterk te vertragen, werd de 
aanbestedingsprocedure voor de loten 3 en 4 wel reeds opgestart. De aanbesteding gebeurde in 
2008. De bouwvergunning voor de loten 2, 3 en 4 werd uiteindelijk verleend op 26 november 
2008. De loten 3 en 4 zijn momenteel volop in uitvoering. Lot 2 zal aanbesteed worden in juni 
2009. Momenteel wordt het bestek aangepast aan de voorwaarden zoals opgelegd in de 
bouwvergunning. Het betreft vnl. uitvoeringsmodaliteiten naar vorm en diepte van de uitgravingen 
van de waterbergingszones.  

 
4. De eigenaars en de gebruikers worden binnen de wettelijke marges van de ruilverkavelingswet 

gronden toebedeeld van zoveel mogelijk gelijke waarde en hoedanigheid als die die ze voordien 
hadden. Wanneer deze gelijke waarde niet kan gerealiseerd worden, wordt een opleg door de 
eigenaar of door het ruilverkavelingscomité betaald.  

 De overdracht van de gronden gebeurt bij het verlijden van de ruilverkavelingsakte en de opleg 
wordt verrekend bij de kostenomslag (aanvullende ruilverkavelingsakte).  
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 Wanneer grond wordt ingenomen vóór het verlijden van de ruilverkavelingsakte wegens 
uitvoering van werken zoals de aanleg van wegen of verbreding van waterlopen, wordt in de 
ruilverkavelingswet voorzien in een vergoeding voor het derven van die gronden (cultuurschade).  

 Hieruit blijkt dat vanuit de regelgeving de situatie zoals beschreven correct kan behandeld worden. 
Verder wordt nog geremedieerd door het tijdelijk ter beschikking stellen, door het sluiten van 
éénjarige overeenkomsten, van gronden die aangekocht werden met het recht van voorkoop 
ruilverkaveling. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 469 
van 27 februari 2009 
van MARIE-ROSE MOREL 
 
 
 
Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening   -   China-reis 
 
Ik verneem dat een VMW-delegatie (Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening) in september 
2006 heeft deelgenomen aan het IWA-congres (International Water Association) van 10 tot en met 14 
september 2006 dat plaats had in Beijing, China.  
 
1. Wat was de totale kostprijs van deze reis naar China? 
 
2. Werd de totale kostprijs van deze reis door de VMW betaald? 
 
3. Uit hoeveel personen bestond deze delegatie van de VMW die naar China ging? 
 
4. Mochten er familieleden meegaan? Zo ja, werden de reiskosten van deze familieleden betaald door 

de VMW? 
 
5. Wat is het juiste bedrag voor deze reis in de rekeningen? 
 
6. Hoe lang is deze delegatie in China geweest? 
 
7. Zijn er nog extra uitgavenposten in de rekeningen die met deze reis naar China te maken hebben? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 469 van 27 februari 2009 
van MARIE-ROSE MOREL 
 
 
 
1. Als grootste Vlaams waterbedrijf neemt de VMW deel aan de tweejaarlijkse congressen van de 

International Water Association. Het 63ste internationaal congres vond in 2006 plaats in Beijing. 
De VMW-delegatie bestond uit 5 leden, twee bestuurders en drie personeelsleden-technici van de 
maatschappij. 
Het congres en de aansluitende congrestour vond plaats van 10 tot 22 september 2006. 
Door de VMW-delegatie werd een uitgebreid verslag opgesteld dd. 13 december 2006, dat op  
22 december 2006 aan de raad van bestuur van VMW werd voorgelegd. U vindt dit verslag als 
bijlage.  
De totale kostprijs van de reis naar China bedroeg 43 400,16 euro. Dit bedrag omvat de reis-, 
hotel- en verblijfskosten, de annulatieverzekering, de inschrijvingsgelden voor het congres, de 
kosten voor de congrestour, de uitgaven voor tolken, gidsen en chauffeurs. 
 

2. Door de VMW werd een bedrag van 39 461,04 euro ten laste genomen.  
 
3. De VMW-delegatie bestond uit 5 personen, te weten twee bestuurders en drie personeelsleden-

technici.  
 
4. Conform de reglementering ter zake van de VMW kunnen de partners de delegatieleden verge-

zellen op deze missies. Voor deze missie waren de drie personeelsleden-technici vergezeld van 
hun partner. De bestuurders waren niet vergezeld.   

 Deze partners betaalden elk 1 313,04 euro/persoon, berekend conform het interne reglement ter 
zake van de VMW. 

 
5. In de rekeningen is voor deze missie in totaal 43 400,16 euro ingeboekt (factuur reisbureau 

uitgaven met kredietkaart, cash-uitgaven ), waarvan driemaal 1 313,04 euro werd doorgefactureerd 
aan en betaald door de vergezellende partners.  

 
6. De delegatie is in Brussel vertrokken op 9 september 2006 om 12 uur en is terug in Brussel 

aangekomen op 23 september 2006 om 20 uur.  
 
7. Er zijn geen extra uitgavenposten in de rekeningen voor deze missie. 
 
BIJLAGE 
 
Verslag Congres IWA 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/469/antw.469.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 473 
van 3 maart 2009 
van MARLEEN VAN DE EYNDE 
 
 
 
E34 Rivierenhof Deurne   -   Geluidsschermen 
 
Het is duidelijk dat de geluidsoverlast ten gevolge van wegverkeer door vele burgers als zeer 
hinderlijk wordt beschouwd. 
 
Zo ook door verschillende gemeentebesturen en districtsbesturen. Onlangs liet het districtsbestuur van 
Deurne weten voorstander te zijn van de plaatsing van geluidsschermen langs het Rivierenhof. 
 
1. Kan de minister meedelen of er al geluidsmetingen werden uitgevoerd in Deurne? 
 
2. Werd een officiële vraag ingediend vanuit het districtsbestuur van Deurne voor de plaatsing van 

geluidswerende schermen?  
 
3. Werd er reeds een kostenraming opgemaakt? Zo ja, wat zijn de geraamde kosten? 
 
4. Waar zouden de geluidswerende maatregelen juist moeten uitgevoerd worden om de hinder te 

beperken? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 473 van 3 maart 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. Aan de zuidzijde van de A13/E34 ter hoogte van het Rivierenhof te Deurne, meer bepaald aan de 

Vaartweg, werden er al geluidsmetingen uitgevoerd. In tegenstelling tot het Rivierenhof kent de 
zuidzijde immers een hoge bewoningsgraad, alsook talrijke klachten i.v.m. geluidshinder. De 
besluiten die inderdaad een overschrijding van aanvaardbare geluidsdrukken bevestigen, mogen 
met een aan zekerheid grenzende waarschijnlijkheid eveneens genomen worden voor de kant van 
het Rivierenhof. 

  
2. Er werd tot heden geen concrete vraag gesteld vanuit de stad Antwerpen. Hierbij dient opgemerkt 

dat de noordzijde, meer dan de zuidzijde, interfereert met de lopende studies om de A13/E34 aan 
te sluiten op de nakende Oosterweelverbinding. Deze studies kennen absolute prioriteit en hier-
binnen wordt hoe dan ook al rekening gehouden met de plaatsing van geluidsschermen. 

 
3. Het plaatsen van geluidswerende maatregelen langs de hoofdwegen wordt geraamd op 1.500.000 

euro per km (inclusief BTW). 
 
4. De juiste locatie en de hoogte van een geluidsscherm worden vooraf bestudeerd door daartoe 

gespecialiseerde diensten binnen de Afdeling Wegenbouwkunde van het Agentschap Wegen en 
Verkeer. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 474 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Taalgrensgemeenten   -   Ondersteuning Vlaams karakter 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 119 van 11 februari 2009  aangaande de ondersteuning 
van het Vlaamse karakter van de gemeenten gelegen langs de taalgrens, zoals vermeld onder “varia” in 
het Vlaams Regeerakkoord, deelde de minister-president mee dat er, naast de algemene 
financieringsmiddelen voor deze gemeenten  vanuit het Gemeentefonds, ook nog specifieke 
financieringsmiddelen vanuit de diverse beleidssectoren zijn. 
 
Kan de minister voor de beleidssectoren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen preciseren of en 
desgevallend welke financiering er gegaan is naar taalgrensgemeenten in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan? 
 
N.B.: Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 133, Vandenbroucke vraag nr. 

212, Van Mechelen vraag nr. 121, Anciaux vraag nr. 130, Keulen vraag nr. 137, Van Brempt 
vraag nr. 194, Crevits vraag nr. 474, Ceysens vraag nr. 67, Heeren vraag nr. 195). 

 



-470-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 474 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 476 
van 4 maart 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Voormalig stedelijk zwembad Lier   -   Bodemonderzoek 
 
Op zaterdagnamiddag 28 februari 2009 bleek dat er brand was uitgebroken in het voormalige stedelijk 
zwembad van Lier. Dit pand staat sinds 2006 leeg en was reeds meermaals het mikpunt van vandalen. 
Na onderzoek door een branddeskundige bleek het uiteindelijk om brandstichting te gaan.  
 
Vele Lierenaren vragen zich af waarom de afbraak zo lang op zich heeft laten wachten. Uit het 
antwoord van de schepen van Openbare Werken van Lier blijkt dat bij afbraakwerken een 
bodemverontreiniging werd vastgesteld, zodat de afbraakwerken werden stilgelegd in afwachting van 
het beschrijvend bodemonderzoek. 
 
Een leeg pand is ongetwijfeld een bron voor krakers of voor vandalen. Daarom is een spoedige afbraak 
noodzakelijk. 
 
1. Kan de minister meedelen wanneer de eerste melding gebeurde aan OVAM van 

bodemverontreiniging in het stedelijk zwembad aan de Netelaan? 
 
2. Wanneer werd het beschrijvend bodemonderzoek opgestart? 
 
3. Is volgens de eerste onderzoeken een sanering noodzakelijk? 
 
4. Wanneer worden de eindresultaten van het bodemonderzoek bekend gemaakt? 
 
5. Wanneer zouden de afbraakwerken kunnen worden voortgezet? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 476 van 4 maart 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. Op 16 september 2008 ontving de OVAM een oriënterend bodemonderzoek aangaande het 

voormalig zwembad gelegen aan de Netelaan 6 te Lier.  
 
2. Op basis van het uitgevoerde oriënterend bodemonderzoek blijkt dat er een beschrijvend bodem-

onderzoek dient uitgevoerd te worden. Hiertoe werd de stad Lier in het kader van de sluiting van 
de activiteiten op 14 november 2008 aangemaand. Het beschrijvend bodemonderzoek dient aan de 
OVAM bezorgd te worden voor 1 augustus 2009. 

 
3. Op basis van het uitgevoerde oriënterend bodemonderzoek blijkt dat er een beschrijvend bodem-

onderzoek nodig is. Het beschrijvend bodemonderzoek heeft tot doel de ernst van de bodem-
verontreiniging vast te stellen. Het beoogt een beschrijving te geven van o.a. aard, hoeveelheid en 
omvang van de verontreiniging evenals van de mogelijkheid op verspreiding ervan en het gevaar 
op blootstelling eraan van mensen, planten en dieren en van het grond- en oppervlaktewater. Op 
basis van de gegevens opgenomen in het oriënterend bodemonderzoek concludeerde de erkend 
bodemsaneringsdeskundige dat er geen voorzorgsmaatregelen nodig zijn. 

 
4. Het beschrijvend bodemonderzoek dient tegen 1 augustus 2009 aan de OVAM overgemaakt te 

worden. Gelet dat de OVAM zestig dagen heeft om zich uit te spreken over dit verslag, mag de 
beoordeling ervan verwacht worden tegen 1 oktober 2009. 

 
5. De aanwezige bodemverontreiniging belemmert niet dat de constructies op het terrein worden 

afgebroken. Wel dient de nodige aandacht besteed te worden aan de aanwezige bodemveront-
reiniging ter hoogte van de voormalige ondergrondse tanks en stookinstallatie en de zone van de 
opslag van de chloor- en vlokkingsmiddelen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 487 
van 9 maart 2009 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Verbinding N18-N118 en ring Retie   -   Stand van zaken 
 
In het kader van het dossier over de verbinding van de wegen N18-N118 en de aanleg van een ring 
rond Retie tekenden de gemeenten Geel-Mol-Dessel-Retie, de Kempische Intercommunale (IOK), de 
provincie Antwerpen en het Vlaams gewest een protocol. Het Vlaams gewest engageerde zich ertoe 
kredieten te voorzien voor de aanleg en de overname van een ringweg rond de gemeente Retie en 
verbond zich ertoe om samen met IOK een (voor)ontwerpstudie te maken voor de aanleg van een 
verbinding tussen N18 en N118 en in te staan voor de uitvoering en financiering voor het gedeelte van 
het BPA De Bemdekens. 
 
In het indicatief meerjarenprogramma 2009-2011 van AWV-Antwerpen staat te lezen dat het 
kruispunt met “ring” tussen kilometerpaal 12 en 12,5 aan de N118 in Retie heringericht zal worden. 
Het voorziene budget in 2010 bedraagt daarvoor 625.000 euro.  
 
Deze werken komen niet op het reserveprogramma voor.  
 
1. Welke werken worden precies voorzien? 
 
2. Wat is de actuele stand van zaken in het dossier? Zijn de voorbereidingen ondertussen van start 

gegaan? Wanneer kunnen de werken effectief van start gaan? 
 
3. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de ringverbinding N18-N118? Hoever staat het met 

de in samenspraak met IOK geplande (voor)ontwerpstudie?  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 487 van 9 maart 2009 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
1. Het bedrag voorzien voor het kruispunt "Ring" zal gebruikt worden om een bocht te creëren naar 

de "Ring". Op deze bocht zal de tak van de N118, komende van het centrum, haaks aansluiten. 
 
2. Om het ruimtebeslag van dit kruispunt zo klein mogelijk te houden, worden momenteel bijkomen-

de opmetingen uitgevoerd. Eens de resultaten ervan bekend zijn, kan de nieuwe situatie exact 
ingetekend worden. Wanneer zou blijken dat deze situatie toch nog bijkomende grondverwer-
vingen zou vereisen, dan wel andere bijkomende procedures, dan worden deze zo snel mogelijk 
opgestart. 

 Aangezien er nog veel onduidelijkheden zijn in dit dossier is een precieze uitvoeringstermijn zeer 
moeilijk voorop te stellen. Het Agentschap Wegen en Verkeer streeft er naar om deze werken in 
het najaar van 2010 aan te vatten. Maar dit hangt uiteraard ook af van de prioriteiten die de 
volgende Vlaamse regering zal stellen. 

 
3. Door de Intercommunale Ontwikkelingsmaatschappij voor de Kempen werd het tracé van de 

verbinding N18-N118 ontworpen. Door AWV zal aan de volgende Vlaamse Regering het nodige 
budget gevraagd worden om deze verbinding te realiseren.  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 489 
van 11 maart 2009 
van GILBERT BOSSUYT 
 
 
 
Truckstops   -   Stand van zaken 
 
In het Noord-Franse Marck, op een 50 km van de landsgrens, langs de A16 (of A18 in Vlaanderen) 
werd onlangs een gloednieuwe truckstop geopend. De realisatie gebeurde door een private 
onderneming. De vrachtwagenparking heeft gelijkaardige kenmerken als die welke de Vlaamse 
administratie intern aan een categorie 3-autosnelwegparking hebben toegekend (camerabewaking, 
nummerplaatcontrole, restauratie, sanitair, winkel,…). 
 
Deze private onderneming kondigt nog een 30-tal gelijkaardige parkings aan in Europa. 
 
1. Heeft de Vlaamse administratie reeds (private) voorstellen ontvangen om dergelijke truckstops in 

Vlaanderen op te richten? Zo ja, voor welke locaties en hoe evalueert de minister deze 
voorstellen? 

 
2. De minister kondigde een proefproject aan om een autosnelwegparking categorie 3 te ontwikkelen 

langs een verwaarloosde site langs de landsgrens (E34 te Postel of E17 te Rekkem). 
 

Wat is de stand van zaken in dit project? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 489 van 11 maart 2009 
van GILBERT BOSSUYT 
 
 
 
1. De Vlaamse administratie heeft een aanvraag ontvangen van het consortium VYBO N.V.- 

IPARCO BVBA om een domaniale concessie te bekomen om op het douanecomplex te Rekkem 
bewaakte parkings( categorie 2 of 3) voor vrachtwagens tot stand te brengen. 

 Gezien hier het principe van de mededinging van toepassing is kan de gevraagde domaniale 
concessie aan het consortium VYBO N.V.- IPARCO BVBA niet verleend worden. 

 
 Bovendien is de problematiek van de overdracht van de federale douanegebouwen naar het 

Vlaamse Gewest op deze terreinen nog niet opgelost. 
  
 De aanvraag is wel een indicatie dat er belangstelling is voor de realisatie van bewaakte parkings 

voor vrachtwagens te Rekkem.  
 
2. Wat het proefproject te Postel betreft, heeft het Departement Mobiliteit en Openbare Werken het 

akkoord van de Administratie der Douane en Accijnzen aangevraagd en verkregen voor de herin-
richting van de parking te Postel (richting Eindhoven). 

 Ook de expediteurs hebben geen principiële bezwaren tegen de afbraak (door het Vlaamse 
Gewest) van de gebouwen in de richting Eindhoven. 

 Het investeringsbudget voor de beveiliging van de parkings langs de E34 (naar categorie 1) met 
inbegrip van de herinrichting van de parking te Postel -richting Eindhoven) werd goedgekeurd. 
Het Agentschap Wegen en Verkeer heeft ondertussen de voorbereidende werkzaamheden aange-
vat om deze aanpassingswerken te kunnen uit te voeren tegen eind 2009. 

 Pas na de voltooiing van voornoemde wegeniswerken kan, via een toekenning van een concessie, 
de realisatie van de bewaakte parking voor vrachtwagens (in categorie 2) tot stand komen.  

 Het Departement Mobiliteit en Openbare Werken zal daartoe ten gepaste tijd een concessie voor 
openbare werken uitschrijven. 

 
 Wat het proefproject te Rekkem is de overdracht aan het Vlaamse Gewest van de douane-

gebouwen en de verkeersposten van de Federale politie nog niet geregeld. De (federale) Minister 
van Financiën die tevens de voogdij uitoefent over de Regie der Gebouwen, beheerder van deze 
gebouwen, heeft nog steeds geen stappen ondernomen om gevolg te geven aan de voorgestelde 
overeenkomst die de overdracht moet regelen, en dit ondanks aandringen van het Vlaamse Gewest 
en de FOD Binnenlandse Zaken. 

 
 De toestand van de overdracht van de douanezones is m.a.w. niet verder geëvolueerd. 
 De werkgroepvergaderingen tussen de gewestelijke overheden enerzijds en het kabinet van de 

Minister van Financiën en de Regie der Gebouwen anderzijds zijn gestaakt; op het Overlegcomité 
werd de overdracht niet meer geagendeerd. 

 De reden is dat de Minister van Financiën de overdracht van alle douanegebouwen in globo wenst 
geregeld te zien – dus ook deze langs de gewone gewestwegen – en tegen de venale waarde van de 
terreinen. Deze 'waarde' werd door de Comités tot aankoop van onroerende goederen, ressorterend 
onder de FOD Financiën geschat. Het Vlaamse Gewest kan echter niet akkoord gaan met de vrij 
hoge waarde die voor bouwvallige gebouwen wordt geëist. 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 120 
van 17 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Provinciegouverneurs   -   Neutraliteit 
 
In het verleden heb ik reeds meermaals parlementaire vragen gesteld m.b.t. de neutraliteit van 
provinciegouverneurs, onder meer en met name m.b.t. de gouverneur van Limburg. 
 
Telkenmale trachtte de minister verzoenend op te treden. Zo nog door tijdens het actuele vragenuurtje 
van 7 juni 2006. De minister verwees toen naar een telefonisch gesprek dat hij met de betrokken 
provinciegouverneur had en hij antwoordde onder meer: “Tijdens de volgende bijeenkomst van het 
college van gouverneurs zullen we dat opnieuw bespreken. Als een spreekrecht statutair is vastgelegd, 
is het niet goed dat er vaak controverse is over uitspraken van gouverneurs. Dat is in de eerste plaats 
een slechte zaak voor de gouverneurs zelf. Ik heb gouverneur Stevaert er ook op gewezen dat het een 
ambt is dat heel veel prestige en aanzien geniet bij de bevolking, wat werd opgebouwd door een 
traditie van 175 jaar. Dat aanzien hebben de gouverneurs verworven door hard te werken en zich 
volledig in te zetten voor hun provincie, maar ook door zich te onthouden van partijpolitieke 
uitspraken. Dat is cruciaal. Ik wil er alles aan doen om ervoor te zorgen dat die evenwichten ook in de 
toekomst bewaard blijven en dat er niet aan wordt getornd.” 
 
Deze neutraliteit komt in een artikel van Jobat van januari weer eens op de helling te staan. Er staat 
een interview in met een partijvoorzitter, voorzien van een aantal commentaren van de bovenvermelde 
provinciegouverneur. Een citaat hieruit van partijvoorzitter : “Intussen is Steve ook een vriend. Af en 
toe gaan we samen iets eten, soms vraag ik hem om advies. Maar het is niet zo dat ik voor elke stap 
die ik zet zijn goedkeuring nodig heb. Hij zegt zijn gedacht trouwens ook als ik het niet vraag. Maar 
dat deed ik ook toen hij voorzitter was.” 
 
Wie provinciegouverneur wordt, zou zich niet partijpolitiek mogen liëren. 
 
Tot slot wil ik het interview met de Limburgse gouverneur nog vermelden in De Morgen op 10 januari 
2009 (onder de titel: “Dit land kan best wat mildheid gebruiken”). Hierin doet hij uitspraken over de 
politieke actualiteit. Een gouverneur zou het politieke gewoel veeleer moeten overstijgen.  
 
1. Is de minister op de hoogte van de hierboven aangehaalde krantenartikels? Hoe staat hij tegenover 

deze uitspraken van de provinciegouverneur? 
 
2. Zal de minister hiertegen iets ondernemen ?  
 

Overweegt de minister, zeker met de verkiezingen voor het Vlaams en Europees Parlement in het 
vooruitzicht, een schrijven naar alle provinciegouverneurs om hen te herinneren aan deze 
neutraliteit? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 120 van 17 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Neen, ik ben niet op de hoogte van de door u geciteerde krantenartikels. 
Ik laat deze uitzoeken en zal hierop spontaan terugkomen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 123 
van 20 februari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Allochtoon ondernemerschap   -   Inburgeringsprojecten 
 
Het aanbod loopbaanoriëntatie (LO) voor inburgeraars met een professioneel perspectief bevat naast 
een traject richting werknemerschap ook een traject richting zelfstandig ondernemerschap.  Hiertoe is 
op 24 april 2008 door de Vlaamse ministers bevoegd voor Werk, Inburgering en Economie een 
samenwerkingsprotocol afgesloten.   
 
Dit protocol maakt de VDAB bevoegd voor dit onderdeel van het Vlaamse inburgeringsbeleid. Voor 
het aangepast vormingsgedeelte voor inburgeraars die interesse tonen voor het ondernemerschap werkt 
de VDAB samen met Syntra Vlaanderen.  Het protocol bepaalt ook de samenwerking met betrekking 
tot het secundaire inburgeringstraject voor inburgeraars met een professioneel perspectief richting 
zelfstandig ondernemerschap. 
 
Binnen het aanbod Nederlands Tweede Taal (NT2) heeft het Centrum voor Taal en Onderwijs met 
middelen van Inburgering een aangepast aanbod voor “ondernemers” ontwikkeld. Het betreft een 
specifieke methodiek en aangepast lesmateriaal voor deze groep cursisten. 
 
Onlangs kondigde de minister ook aan 170.000 euro uit te trekken voor het project Allochtoon 
ondernemerschap van de Limburgse Unizo.  Allochtone kandidaat-ondernemers zullen begeleid 
worden bij de start van een nieuwe zaak.  Ook zullen er bedrijfsbezoeken en bijeenkomsten 
georganiseerd worden met allochtone en autochtone ondernemers. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal inburgeraars dat een aanbod LO richting 

ondernemerschap volgt?   
 
2. Graag ook een overzicht van het aantal inburgeraars dat een secundair inburgeringstraject volgt  

met een professioneel perspectief richting zelfstandig ondernemerschap. 
 
3. Hoe evalueert de minister de uitvoering van het samenwerkingsprotocol, vanuit het beleidsdomein 

Inburgering? 
 
4. Graag een overzicht van het aantal inburgeraars dat een aanbod NT2 voor ondernemers volgt. 
 
5. Hoe evalueert de minister het aanbod NT2 voor anderstalige ondernemers? 
 
6. Welke andere projecten plant de minister inzake allochtoon ondernemerschap? 
 
 
N.B.  Een vraag over economische projecten in het kader van allochtoon ondernemerschap werd 

gesteld aan minister Ceysens (vraag nr. 64). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 123 van 20 februari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
1. Artikel 13bis, §1, van het decreet van 28 februari 2003 betreffende het Vlaamse inburgerings-

beleid bepaalt dat de VDAB instaat voor de loopbaanoriëntatie van de inburgeraar naar de arbeids-
markt. In uitvoering hiervan is in het protocol betreffende de afspraken met betrekking tot het 
primair en secundair inburgeringstraject van inburgeraars met een professioneel perspectief 
volgende regeling opgenomen wat betreft de samenwerking tussen het onthaalbureau, de VDAB 
en Syntra Vlaanderen aangaande het primaire inburgeringstraject van inburgeraars met een 
professioneel perspectief richting zelfstandig ondernemerschap: 
“De VDAB staat in voor het onderzoek van de afstand naar de arbeidsmarkt van de inburgeraars 
met een professioneel perspectief richting werknemerschap of richting zelfstanding 
ondernemerschap. De VDAB staat tevens in voor het vormingsonderdeel loopbaanoriëntatie 
binnen het primaire inburgeringstraject voor deze inburgeraars. VDAB kan voor een aangepast 
vormingsgedeelte beroep doen op SYNTRA Vlaanderen meer in het bijzonder voor nieuwkomers 
die reeds in de aanvangfase hun interesse voor het ondernemerschap kenbaar maken. Voor 
geïnteresseerde nieuwkomers met een duidelijk perspectief richting ondernemerschap is het 
belangrijk om zo snel mogelijk in een ondernemerstraject te stappen. Deze oriënterende 
introductieopleiding moet hen de kans bieden om kennis te verwerven en hun inzicht te verruimen 
wat betreft ondernemerschap in België en op basis van hun ervaringen en deze kennis hun project 
verder vorm te geven en zich te oriënteren richting ondernemerschap, of toch te opteren voor 
alternatieven.”  
 
Er bestaat geen afzonderlijk aanbod LO richting ondernemerschap. Zowel inburgeraars met een 
professioneel perspectief richting werk als inburgeraars met een professioneel perspectief richting 
ondernemerschap volgen loopbaanoriëntatie bij de VDAB. Als de inburgeraar aangeeft een 
professioneel perspectief te hebben, gaat de trajectbegeleider wel na of dit een perspectief richting 
werk dan wel richting ondernemerschap is. Uit de gegevens van de Kruispuntbank Inburgering 
(KBI) voor 2008 blijkt dat 44 inburgeraars (op een totaal van 13.973) die een inburgeringscontract 
ondertekenden, aangaven een professioneel perspectief richting ondernemerschap te hebben.  

 
2. De regisseursrol van de onthaalbureaus beperkt zich tot het primaire inburgeringstraject. Het 

organiseren van het secundaire inburgeringstraject behoort tot de verantwoordelijkheid van de 
reguliere voorzieningen. De KBI bevat geen informatie over het aantal inburgeraars dat een 
secundair inburgeringstraject volgt met een professioneel perspectief richting ondernemerschap.  

 
3. Vanuit het beleidsdomein Inburgering ben ik tevreden met het samenwerkingsprotocol en de 

uitvoering ervan. Het protocol heeft de verdienste dat er in onderling overleg duidelijk bepaald is 
geworden welke partner welke verantwoordelijkheid en taken heeft in het kader van zowel het 
primaire als het secundaire inburgeringstraject van inburgeraars met een professioneel perspectief 
richting werk en richting ondernemerschap.  

 
4. Ik verwijs naar het huidige Afsprakenkader NT2 waarin bepaald is dat het basisniveau NT2, te 

begrijpen als het niveau A1 (Breakthrough), uitsluitend georganiseerd wordt door onderwijs-
instellingen, met name de centra voor volwassenenonderwijs, de centra voor basiseducatie en de 
universitaire talencentra. Nadat de cursist de competenties van het niveau NT2-A1 heeft bereikt, 
kan hij doorstromen naar een vervolgaanbod NT2, georganiseerd door onderwijsinstellingen, 
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VDAB of Syntra. Het Syntra-netwerk organiseert voor anderstalige (kandidaat)ondernemers of 
anderstalige (kandidaat)medewerkers van ondernemers specifieke taalvaardigheidscursussen in de 
vorm van voor- of nevenschakeling met de opleiding (leertijd of ondernemersvormingen).  
Het organiseren van het aanbod Nederlandse als tweede taal voor ondernemers behoort met andere 
woorden niet tot de bevoegdheid van de minister bevoegd voor Inburgering. Het gevraagde 
overzicht van het aantal inburgeraars dat een aanbod NT2 voor ondernemers volgt, kan dan ook 
niet bezorgd worden. 

 
5. Het evalueren van het aanbod Nederlandse als tweede taal voor ondernemers behoort niet tot de 

bevoegdheid van de minister bevoegd voor Inburgering. Ik beschik bijgevolg niet over 
evaluatiegegevens over dit aanbod.  

 
6. Op 19 februari 2009 is opnieuw de oproep 'Gezocht: Managers van Diversiteit' gelanceerd. Met 

deze oproep wil ik een impuls geven aan initiatieven ter versterking van het inburgeringsbeleid en 
het managen van diversiteit. Concreet wens ik resultaatgerichte projecten van beperkte duur te 
ondersteunen die de zelfredzaamheid van burgers van diverse herkomst verhogen en die een 
positief effect hebben op verschillende aspecten van de leefbaarheid van het samenleven tussen 
Vlamingen van diverse herkomst. Eén van de inhoudelijke prioriteiten betreft het ondersteunen en 
versterken van het ondernemerschap. Initiatiefnemers hebben tot 3 april 2009 de tijd om een 
project in het kader van Managers van Diversiteit in te dienen. Afhankelijk van de kwaliteit van de 
ingediende projecten, zijn projecten rond ondernemerschap mogelijk. De geselecteerde projecten 
kunnen ten vroegste op 1 januari 2010 van start gaan.  

 
Dezelfde inhoudelijke prioriteit was ook in de oproep van 2008 opgenomen. In totaal werden er 
drie projecten rond het ondersteunen en versterken van het ondernemerschap goedgekeurd. Deze 
projecten konden vanaf 1 januari 2009 van start gaan. Het ging concreet om de volgende 
ondernemerschapsprojecten: 

  
Organisatie Titel project 
Unizo Limburg Ondernemingszin bij allochtone jongeren 
Unaco Allochtoon Ondernemen 
Syntra Vlaanderen Cultuur en ondernemingszin/schap 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 124 
van 20 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Lokale besturen   -   Aankoop onroerend goed 
 
Via de deelwebstek “Patrimonium” op de webstek van het Agentschap voor Binnenlands Bestuur 
vinden we een aantal samengevoegde wetteksten en juridische bepalingen terug m.b.t. aan- en verkoop 
van onroerend goed door gemeenten, OCMW’s en erediensten. 
 
De delen van de webstek die betrekking hebben op “gemeenten” en “erediensten” zijn evenwel nog 
“in opbouw”. Onder ‘OCMW’s’ vinden we wel al teksten inzake de aan- en verkoop van onroerend 
goed. Volgens de Juridische Dienst van de VVSG (Vereniging van Vlaamse Steden en gemeenten) 
zouden deze identiek - en dus ook van toepassing - moeten zijn voor gemeenten. 
 
1. Onder “O-1.1.1. : II Aankoop door een lokaal bestuur” lezen we: 
 

“Voorafgaand aan elke aankoop moet de eerst aanwezend inspecteur van de registratie en 
domeinen of het comité tot aankoop van onroerende goederen van de staat een schattingsverslag 
opstellen. De aankoopprijs mag in principe de geschatte waarde niet overschrijden. Een geringe 
afwijking om een bijzondere reden is evenwel mogelijk. Dit moet uiteraard gemotiveerd worden in 
het besluit van de raad (bijv. vermijden van een gerechtelijke onteigeningsprocedure).” 

 
a) Klopt het dat deze bepalingen ook van toepassing zijn voor gemeenten? 

 
b) Wat verstaat men in deze onder een “geringe afwijking”? Hoe groot mag die afwijking 

concreet zijn (percentage,…)? Wat is de maximaal toegestane afwijking? Op basis van welke 
wetgeving en/of bepalingen? 

 
c) Wat verstaat men concreet onder de term “bijzondere reden”? Bestaat er een vastgelegde 

opsomming van mogelijke “bijzondere redenen” en /of criteria? Zo ja, op basis van welke 
wetgeving en welke zijn deze redenen en/of criteria? 

 
2. Ik citeer verder uit de volgende paragraaf onder “II Aankoop door een lokaal bestuur”: 
 

“Wanneer het lokaal bestuur zelf het initiatief neemt om een niet te koop gestelde eigendom te 
verwerven, kan bovenop de geschatte prijs ook nog een wederbeleggingsvergoeding aan de 
verkoper betaald worden, die de percentages opgenomen in de nationale degressieve tabel van het 
aankoopcomité niet mag overschrijden (Doc. Vlaamse Raad, nr. 2, 23 februari 1982, PV d.d. 25 
januari 1982 van de heer L. De Greve)”. 

 
a) Klopt het dat deze bepalingen ook van toepassing zijn voor gemeenten? 
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b) Indien een gemeente een onroerend goed aankoopt dat wél door de eigenaar te koop werd 
aangeboden en hierbij toch een wederbeleggingsvergoeding aan de verkoper zou betalen, is 
die beslissing dan wettelijk en juridisch geldig? 

 
Kan en/of moet de toezichthoudende overheid in dat geval ingrijpen en dergelijke beslissing 
vernietigen of schorsen? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 124 van 20 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1.  a)  Gemeenten zijn lokale openbare besturen, net zoals het geval is voor openbare centra voor 

maatschappelijk welzijn. Het spreekt dus vanzelf dat regelgeving die van toepassing is op de 
OCMW’s in beginsel ook geldt voor gemeenten, onder voorbehoud van specifieke anders-
luidende bepalingen. Dat is in casu niet het geval. 

 
b)  De mate van afwijking ten opzichte van de geschatte waarde is een feitelijk beoordelingsele-

ment in het dossier, samen met de daarvoor aangegeven motivering (zie ook punt c). Zij houdt 
verband met de toetsing aan de wet, de beginselen van behoorlijk bestuur en het algemeen 
belang. Er is bijgevolg geen maximale afwijking vastgelegd.  

 
c)  Ook de term “bijzondere reden” is gerelateerd aan de beginselen van behoorlijk bestuur en het 

“algemeen belang”. Ter illustratie verwijs ik naar de omzendbrief van 6 september 1989 
betreffende de vervreemding van onroerende goederen door de gemeenten. Daarin is bepaald 
dat in plaats van de openbare verkoop ook een onderhandse verkoop mogelijk is wanneer de 
toepassing van deze procedure bijzonder gemotiveerd is in het kader van het algemeen belang. 

 Het is duidelijk dat er geen exhaustieve lijst bestaat van “bijzondere redenen”. Of de opge-
geven redenen in een bepaald geval aanvaardbaar zijn moet beoordeeld worden in samenhang 
met de verschillende elementen van een dossier. Als voorbeeld kan verwezen worden naar een 
onderhandse  aankoop door een gemeente teneinde een gerechtelijke onteigeningsprocedure te 
vermijden. Het vermijden van oplopende kosten kan een bijzondere reden zijn wanneer de 
aankoop noodzakelijk voorkomt. 

 
2.  a)  Om dezelfde reden als aangegeven onder 1a is ook het antwoord op deze vraag positief. 
 

b)  Een door de gemeenteraad genomen beslissing is principieel rechtsgeldig, maar is vatbaar 
voor schorsing en/of vernietiging bij toepassing van het algemeen bestuurlijk toezicht. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 125 
van 23 februari 2009 
van JAN PENRIS 
 
 
 
Individuele verwarmingsmeters in appartementsgebouwen   -   Initiatieven 
 
In tal van appartementen beschikken huurders niet over individuele meters voor verwarming. Zij 
beklagen zich er dan ook dikwijls over dat zij op die manier moeten meebetalen voor eventueel 
kwistig energieverbruik van buren. De totale factuur van het energieverbruik wordt in dat geval door 
de verhuurder immers verdeeld over alle huurders. 
 
Tal van huurders zijn om die reden voorstander van individuele meters voor energie. Deze worden 
echter niet verplicht opgelegd aan de verhuurders. Een bijkomend voordeel van individuele meters is 
dat elke huurder op die wijze rationeler omspringt met energie. Men is immers minder geneigd om 
energie te besparen wanneer het eigen energieverbruik toch wordt afgewenteld op de gemeenschap 
van huurders.  
 
1. Wordt de plaatsing van individuele meters op enigerlei wijze gestimuleerd door de Vlaamse 

Regering of andere overheden?  
 
2. Overweegt de Vlaamse Regering de plaatsing van individuele meters verplicht te stellen voor elk 

appartement? Zo neen, waarom niet? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 125 van 23 februari 2009 
van JAN PENRIS 
 
 
 
1. De liberalisering van de energiemarkt houdt in dat in principe elke energieverbruiker zijn 

leverancier zelf kan kiezen. Hiervoor is een nauwkeurige meting van het individueel verbruik 
noodzakelijk. Daarom beschikt elke wooneenheid die werd aangesloten op het gas- of elektri-
citeitsnet over zijn eigen verbruiksmeter. Een uitzondering hierop vormen appartementsgebouwen 
die werken met collectieve verwarming. Hier is er één aansluitpunt, met bijhorende meter, voor 
het hele gebouw, waarna het gas over alle appartementen verder wordt verdeeld. In deze situatie is 
het niet opportuun om voor elke wooneenheid een aparte meter te installeren. Collectieve verwar-
ming houdt immers in dat er één aardgasleverancier is voor alle appartementen in het gebouw. 
Toch hoeven de bewoners niet in het ongewisse te blijven over hun verbruik. Door middel van 
zogenaamde caloriemeters kan immers voor elk appartement worden bepaald hoeveel er wordt 
verbruikt.  
 

2. Zoals hierboven gesteld moet elke woning die beschikt over een aansluitpunt op het aardgasnet 
ook in de plaatsing van een meter voorzien. Bij appartementsgebouwen met collectieve verwar-
ming is er echter slechts één aansluitpunt en bijgevolg ook slechts één meter. Het gebruik van de 
caloriemeters dient hier verder maximaal gepromoot te worden. Het ontmoedigen van collectieve 
verwarmingssystemen is geen beleidspiste van de Vlaamse overheid. Collectieve verwarmings-
systemen kunnen resulteren in een globaal lagere energiefactuur (wegens het grotere volume dat 
wordt aangekocht, de plaatsing van slechts één ketel) en ze zijn uitermate geschikt voor de 
toepassing van alternatieve energievormen zoals warmtekrachtkoppeling of pelletkachels. Het 
door u gesuggereerde nadeel, namelijk het ontbreken van individuele meters, kan worden 
opgevangen middels het gebruik van caloriemeters. Het opleggen van verplichtingen rond deze 
vorm van meting is geen Vlaamse bevoegdheid. Ik kan u wel meegeven dat momenteel een 
Europees wetsvoorstel wordt uitgewerkt dat zou leiden tot een verplichting van het plaatsen van 
dergelijke meters in gebouwen met collectieve verwarming.  
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  VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 126 
van 23 februari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
SHM’s met sociaal oogmerk  -  Stand van zaken 
 
Socialehuisvestingsmaatschappijen (SHM) hebben de mogelijkheid een sociaal oogmerk in hun 
statuten op te nemen. Dit moet gebeuren via een goedkeuring in een buitengewone algemene 
vergadering.  
 
Het statuut van vennootschap met een sociaal oogmerk is dus een soort label, bijkomend transversaal 
statuut. Dit geeft hen onder meer de vrijstelling van roerende voorheffing op intresten op hun 
zichtrekening. SHM hebben dus alle belang bij een sociaal oogmerk, om het betalen van roerende 
voorheffing op intresten te vermijden. 
 
1. Hoeveel van de SHM’s hebben dit sociaal oogmerk reeds opgenomen in hun statuten?  
 
2. Kan er een overzicht gegeven worden per SHM die het sociaal oogmerk nog niet opnam in de 

statuten, van de zichtrekening per 31 december 2008 en de betaalde roerende voorheffing op de 
intresten?  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 126 van 23 februari 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
1. Van de 105 sociale huisvestingsmaatschappijen in Vlaanderen hebben reeds 48 SHM’s het sociaal 

oogmerk opgenomen in hun statuten.  
 
2. Er dient in dit kader een onderscheid gemaakt te worden tussen enerzijds de interesten die een 

sociale huisvestingsmaatschappij ontvangt op haar gelden die ze belegt op een zicht-, spaar- of 
termijnrekening en anderzijds de intresten die de sociale huisvestingsmaatschappij zelf toekent aan 
de schuldeisers van de rentedragende schulden die op haar balans staan. 
 
Inzake de interesten die de sociale huisvestingsmaatschappij op haar gelden die ze belegt op een 
zicht-, spaar- of termijnrekening is het zo dat deze maatschappijen ingevolge artikel 105, 1°, k van 
het K.B. tot uitvoering van het Wetboek van Inkomstenbelastingen het statuut hebben van 
“financiële instelling of ermede gelijkgestelde ondernemingen”. Het gevolg hiervan is dat er geen 
roerende voorheffing wordt ingehouden op de interesten die aan haar toegekend worden en dit 
ongeacht de hoogte van de rentevoet of het interestbedrag. Ook de Vlaamse Maatschappij voor 
Sociaal Wonen geniet van dit statuut. In dit kader dient op de vraag die gesteld wordt, geantwoord 
te worden dat de sociale huisvestingsmaatschappijen geen roerende voorheffing betalen op hun 
zichtrekeningen. Wat het overzicht van de zichtrekeningen per 31 december 2008 betreft, is het zo 
dat de huisvestingsmaatschappijen over hun boekhouding, waarvan de financiële rekeningen deel 
uitmaken, rapporteren in de eerste helft van 2009. Op dit moment is slechts een zeer beperkt aantal 
rapporteringen beschikbaar zodat een overzicht op dit moment niet kan gegeven worden. 
 
Wat betreft de interesten die een sociale huisvestingsmaatschappij toekent aan schuldeisers van de 
rentedragende schulden die op haar balans staan, is het zo dat dit afhangt van het statuut van deze 
schulden en schuldeisers. Zo wordt er geen roerende voorheffing ingehouden op de interesten die 
de sociale huisvestingsmaatschappijen toekennen of betalen aan de Vlaamse Maatschappij voor 
Sociaal Wonen of privaatrechtelijke kredietinstellingen en dit ingevolge het statuut van “financiële 
instelling of ermede gelijkgestelde onderneming” die deze instellingen genieten in het kader van 
het reeds vermelde artikel 105 van het KB. Tot uitvoering van het Wetboek van Inkomsten-
belastingen. 
 
Een specifieke situatie betreffen de schulden die de sociale huisvestingsmaatschappijen hebben ten 
aanzien van hun huurders met betrekking tot de huurwaarborggelden die in handen van de sociale 
huisvestingsmaatschappij als verhuurder zijn gestort. Vanaf de inwerkingtreding op 1 januari 2008 
van het Kaderbesluit Sociale Huur is het zo dat, indien de huisvestingsmaatschappij via haar intern 
huurreglement ervoor geopteerd heeft om de waarborgen in haar handen als verhuurder te laten 
storten, deze waarborggelden niet meer op geïndividualiseerde rekeningen op naam van de huur-
ders bij een financiële instelling mochten geplaatst worden. De gelden dienden in deze situatie 
vanaf 2008 bijgevolg geplaatst te worden op rekeningen op naam van de huisvestingsmaatschappij 
(voor de waarborgen betreffende contracten van voor 2008 gold er in 2008 een overgangs-
regeling). Het gevolg hiervan was dat de sociale huisvestingsmaatschappij een schuld heeft naar 
elk van haar huurders toe waarvan de waarborg in handen van de huisvestingsmaatschappij is 
gestort. Aangezien deze waarborgschulden rentedragende schulden zijn met kapitalisatie van de 
interesten tot het moment van de stopzetting van het huurcontract, kennen de huisvestings-
maatschappij bij elke kapitalisatie interesten toe aan de huurders in kwestie.  
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Met betrekking tot de problematiek van de roerende voorheffing, is het zo dat er bij de toekenning 
van interesten (hetzij door betaling, hetzij door kapitalisatie op een rekening op het passief van de 
balans van de schuldenaar ten gunste van de schuldeiser) roerende voorheffing verschuldigd is, 
tenzij er in de fiscale wetgeving een uitzondering voorzien is.  
Inzake de interesten die de huisvestingsmaatschappijen toekennen op de uitstaande waarborg-
schulden ingevolge de storting van waarborgen in handen van de verhuurder, bestaat er enkel op 
basis van artikel 21, 10° van het Wetboek van Inkomstenbelastingen de mogelijkheid om de 
interesten vrij van roerende voorheffing toe te kennen. Dit artikel stelt dat de eerste schijf van 125 
EUR (geïndexeerd 170 EUR voor inkomstenjaar 2008) van interesten of dividenden niet als een 
inkomst van roerende goederen of kapitalen wordt beschouwd (en bijgevolg vrijgesteld is van 
roerende voorheffing) indien deze interesten of dividenden worden toegekend door een vennoot-
schap met sociaal oogmerk die als uitsluitend maatschappelijk doel heeft de verwerving, het 
bouwen, de vernieuwing, de verkoop of het verhuren van sociale huisvesting. 
In de mate dat de toegekende interest per huurder op jaarbasis het bedrag van 125 EUR 
(geïndexeerd 170 EUR) voor inkomstenjaar 2008) niet overschrijdt, kan de sociale huisvestings-
maatschappij bijgevolg interest toekennen op de waarborgen die in haar handen zijn gestort zonder 
inhouding van roerende voorheffing indien de voorwaarden van artikel 21, 10° van het Wetboek 
van Inkomstenbelasting zijn voldaan, waaronder het vermelde statuut van vennootschap met 
sociaal oogmerk in hoofde van de schuldenaar van deze interesten.  
 
De overgrote meerderheid van de sociale huisvestingsmaatschappijen hebben in hun intern huur-
reglement geopteerd voor storting in handen van de verhuurder en worden dus met de problema-
tiek van de roerende voorheffing op de toegekende interesten betreffende waarborggelden die in 
hun handen zijn gestort, geconfronteerd. Niet alle sociale huisvestingsmaatschappijen hebben in 
hun statuten evenwel de vorm van een vennootschap met sociaal oogmerk aangenomen. In 
principe dienen de sociale huisvestingsmaatschappijen die niet de vorm van een vennootschap met 
sociaal oogmerk hebben aangenomen, roerende voorheffing in te houden op de interesten die zij 
op de waarborgschulden toekennen. De maatschappijen in kwestie zijn momenteel wel bezig met 
de procedure tot aanpassing van hun statuten via een buitengewone algemene vergadering (vaak 
aansluitend op hun jaarvergadering die zij houden in de eerste helft van 2009). De modelstatuten 
die als bijlage zullen worden gevoegd bij het besluit van de Vlaamse regering inzake erkenning 
van de SHM's, zullen in dezelfde zin worden opgesteld.  





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -495- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 128 
van 25 februari 2009 
van JAN LAURYS 
 
 
 
Gemeenteraad   -   Fractiesplitting 
 
Artikel 39 van het Gemeentedecreet stelt dat de gemeenteraad commissies kan oprichten die zijn 
samengesteld uit gemeenteraadsleden. In §3 stelt dit artikel dat de mandaten in iedere commissie door 
de gemeenteraad evenredig worden verdeeld over de fracties. Tot de eerstvolgende volledige 
vernieuwing van de gemeenteraad wordt een fractie geacht eenzelfde aantal leden in de commissies te 
behouden. Indien een fractie tijdens de zittingsperiode splitst of sommige leden zich als onafhankelijk 
raadslid opstellen of overgaan naar een andere fractie, dan behoudt de fractie zijn oorspronkelijk aantal 
leden in de commissie. 
 
Deze bepalingen gaan uit van het idee dat het aan (de meerderheid van) de leden die op een lijst zijn 
verkozen en dus een fractie blijven uitmaken, toekomt om te bepalen op welke wijze de voor de fractie 
voorbehouden plaatsen worden ingevuld. Er rijst echter een probleem indien meer dan de helft van de 
leden een fractie verlaat. Blijkbaar volstaan de bestaande regelingen niet om dergelijke situaties op te 
vangen. 
 
1. Zo rijst de vraag of de overblijvende minderheid dan het mandaat in de commissies kan ontnemen 

van de meerderheid van de vertrokken fractieleden. 
 

Kan de minister aangeven of dat al dan niet mogelijk is en op welke gronden? 
 

2. Het lijkt ook niet duidelijk of fractieleden die een fractie hebben verlaten, nog in een commissie 
kunnen zetelen. En of het daarbij een verschil uitmaakt of zij zich bekennen tot een andere 
bestaande fractie, dan wel of zij als onafhankelijke gaan zetelen. Of kunnen zij met raadgevende 
stem in een commissie zetelen, net zoals leden van fracties die te klein zijn om mandaten in een 
commissie te hebben? 

 
Zijn er al initiatieven genomen om dit te verduidelijken? 
 

3. Geregeld rijzen er ook problemen m.b.t. de vraag of iemand al dan niet een fractie heeft verlaten 
en zo ja, vanaf wanneer. Uitlatingen in de pers zijn allicht niet voldoende. 

 
Bestaan er ter zake algemene regels? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 128 van 25 februari 2009 
van JAN LAURYS 
 
 
 
Ik wil in de eerste plaats wijzen op artikel 38 van het gemeentedecreet dat de fractievorming regelt. In 
beginsel vormen alle gemeenteraadsleden die op eenzelfde lijst verkozen zijn één fractie. In afwijking 
daarvan kunnen zij, onder de in het decreet bepaalde voorwaarden, twee fracties vormen.  
 
Daarnaast bepaalt artikel 39, § 3, tweede lid, van het gemeentedecreet dat tot de eerstvolgende 
volledige vernieuwing van de gemeenteraad een fractie wordt geacht eenzelfde aantal leden in de 
commissies te behouden. Indien een fractie tijdens de zittingsperiode splitst of sommige leden zich als 
onafhankelijk raadslid opstellen of overgaan naar een andere fractie, dan behoudt de fractie zijn 
oorspronkelijk aantal leden in de commissies.  
 
De bedoeling van dit artikel is te voorkomen dat overlopers worden beloond. Zij kunnen immers de 
getalsterkte van de fractie die zij verlaten hebben niet verlagen noch kunnen zij de getalsterkte van de 
fractie waartoe zij toetreden verhogen.  
 
1.  Ook indien meer dan de helft van de leden de oorspronkelijke fractie verlaat, dan blijft deze 

regeling gelden. Een fractie bestaat, bij wijze van voorbeeld, uit zeven gemeenteraadsleden. Vier 
van deze gemeenteraadsleden hebben aan de gemeenteraad te kennen gegeven dat ze uit deze 
fractie wensen te stappen. De drie overgebleven gemeenteraadsleden kunnen een nieuwe akte van 
voordracht voor elk van de commissieleden die zij wensen te vervangen indienen. In dat geval 
volstaat de handtekening van twee van de overgebleven gemeenteraadsleden van deze fractie.  

 
2.  Indien de overgebleven gemeenteraadsleden geen nieuwe akte van voordracht indienen ter 

vervanging van de commissieleden die zijn overgelopen, dan blijven de overgelopen gemeente-
raadsleden deel uitmaken van de gemeenteraadscommissies namens hun oorspronkelijke fractie. 
Artikel 39 van het gemeentedecreet voorziet niet dat het mandaat van een lid van een 
gemeenteraadscommissie vervalt als men niet meer behoort tot zijn oorspronkelijke fractie. Het is 
met andere woorden mogelijk dat overgelopen gemeenteraadsleden een mandaat in een 
gemeentelijke commissie bekleden namens hun oorspronkelijke fractie. Het initiatief om hen te 
vervangen ligt bij de overgebleven gemeenteraadsleden van die fractie.   

 
De fractie waarnaar een overgelopen gemeenteraadslid overstapt kan dit gemeenteraadslid niet 
voordragen tot lid van een commissie. Artikel 39, § 3, derde lid, van het gemeentedecreet laat dit 
niet toe. Het kandidaat-commissielid moet immers lid zijn van de fractie waardoor het wordt 
voorgedragen.  

 
Een commissielid dat door zijn oorspronkelijke fractie wordt vervangen in een commissie heeft 
vanzelfsprekend geen stemrecht meer en zelfs geen raadgevende stem.  

 
3.  Om vast te stellen of een gemeenteraadslid zijn oorspronkelijke fractie heeft verlaten is het 

noodzakelijk dat de gemeenteraad dit kan vaststellen op objectieve gronden. Uitlatingen in de pers 
en alle andere mogelijke gedragingen zijn niet voldoende om dit vast te stellen. Een 
gemeenteraadslid dat zijn oorspronkelijke fractie wenst te verlaten, moet dit formeel meedelen aan 
de gemeenteraad. Vanaf het ogenblik dat de gemeenteraad hiervan akte heeft genomen, kan 
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desgewenst door de overgebleven leden van deze fractie in zijn vervanging worden voorzien in de 
gemeenteraadscommissies door een akte van voordracht in te dienen.   
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MARINO KEULEN 
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Vraag nr. 129 
van 25 februari 2009 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Inburgering   -   Erkenning buitenlandse diploma’s 
 
De erkenning van buitenlandse diploma’s wordt in Vlaanderen georganiseerd door Naric Vlaanderen. 
De onthaalbureaus hebben de taak om inburgeraars te helpen bij het aanvragen van erkenning van hun 
buitenlands diploma. De procedure in Vlaanderen is niet eenvoudig, maar helder en binnen drie 
maanden moet men een antwoord krijgen.  
 
Toch rijzen er verschillende problemen: te veel diploma’s worden niet erkend of te traag doordat het 
lang duurt om de dossiers samen te stellen. Er is ook nood aan een begeleiding voor mensen zodat ze 
zich kunnen aandienen in het hoger/volwassenenonderwijs om alsnog via EVC (eerder verworven 
competenties) eventueel een verkorte opleiding te volgen en een Vlaams diploma te halen.  
 
Aan meer mensen met een niet-erkend buitenlands diploma zou de kans geboden moeten worden om  
hun vak/beroep ook in Vlaanderen uit te oefenen. 
 
Het lijkt ook aangewezen om allochtone zelforganisaties in te schakelen om de bestaande 
erkenningsprocedures voor buitenlandse diploma’s en de opleidingsmogelijkheden aan de man te 
brengen binnen hun netwerken. 
 
1. Hebben ook onthaalbureaus een rol om ondersteuning te bieden aan oudkomers of andere 

Vlamingen  met een buitenlands diploma? In welke zin? 
 
2. a) Ontvangt de minister signalen dat er onvoldoende bekendheid zou zijn met de erkenningsproce 

dures van buitenlandse diploma’s bij de houder ervan? 
 

b) Ziet de minister een rol weggelegd voor zelforganisaties om deze erkenningsprocedure beter 
bekend te maken? 

 
3. Welke andere initiatieven plant de minister om de erkenning van buitenlandse diploma’s te doen 

toenemen? Is hij hieromtrent in overleg met de minister van Onderwijs?  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 129 van 25 februari 2009 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
1. In uitvoering van artikel 11, vierde lid, van het besluit van de Vlaamse Regering van 15 december 

2006 betreffende de uitvoering van het Vlaamse inburgeringsbeleid heeft de trajectbegeleider de 
opdracht om de inburgeraar die een primair inburgeringstraject volgt in voorkomend geval te 
ondersteunen bij de gelijkschakeling van zijn buitenlandse diploma. 
Op dit ogenblik behoort het nog niet tot de opdrachten van het onthaalbureau om eveneens 
ondersteuning te bieden aan inburgeraars, waaronder oudkomers, die geen primair inburgerings-
traject volgen bij het onthaalbureau maar wel nood hebben aan begeleiding bij de gelijkschakeling 
van hun buitenlandse diploma. Begeleiding bij diplomagelijkschakeling buiten het kader van 
trajectbegeleiding behoort immers niet tot de kerntaken van het onthaalbureau maar is een 
bijkomende dienstverlening die onthaalbureaus kunnen aanbieden vanuit hun expertise ter zake. 
Bovendien zouden de onthaalbureaus voor deze bijkomende dienstverlening niet gesubsidieerd 
worden vanuit Inburgering. Het opnemen van deze begeleidingstaak voor personen die geen 
primair inburgeringstraject volgen bij het onthaalbureau heeft met andere woorden niet alleen 
organisatorische maar ook financiële implicaties voor het onthaalbureau. Een ander punt dat nog 
moet uitgeklaard worden is of het onthaalbureau deze bijkomende begeleidingstaak enkel kan 
opnemen voor inburgeraars die doorverwezen werden door reguliere voorzieningen zoals de 
VDAB, Syntra of het OCMW dan wel of individuele inburgeraars eveneens beroep kunnen op de 
diensten van het onthaalbureau.  
 
In een eerste fase, en om na te gaan hoe de onthaalbureaus hun expertise in het begeleiden bij de 
procedure diplomagelijkschakeling ook kunnen inzetten voor de doelgroep van inburgering die 
geen primair inburgeringstraject volgt, is er momenteel in samenwerking tussen de onthaal-
bureaus, de VDAB en het Vlaams Minderhedencentrum een pilootproject in voorbereiding. Het 
opzet van dit pilootproject is tweeledig: inwerkingsklanten die geen primair inburgeringstraject 
volgen door het onthaalbureau laten begeleiden bij de procedure diplomagelijkschakeling én 
nagaan op welke wijze en onder welke voorwaarden de VDAB de begeleiding bij de procedure 
diplomagelijkschakeling voor inwerkingsklanten kan overdragen naar de onthaalbureaus.  
 
Wat het uitbreiden van de opdracht van de onthaalbureaus naar Vlamingen met een buitenlands 
diploma betreft, dient te worden opgemerkt dat het inburgeringsbeleid onderdeel is van het beleid 
inzake het onthaal en de integratie van inwijkelingen. Vlamingen met een buitenlands diploma zijn 
geen inwijkelingen en behoren niet tot de doelgroep van inburgering. Voor zover deze Vlamingen 
nood zouden hebben aan bijkomende begeleiding bij de gelijkschakeling van hun buitenlandse 
diploma, behoort het tot de exclusieve bevoegdheid van de minister van Onderwijs om 
desgevallend de nodige initiatieven te nemen. 

 
2. a) Ik heb geen weet van signalen dat de procedure voor de erkenning van buitenlandse diploma’s 

onvoldoende bekend zou zijn bij houders van een buitenlands diploma.  
 

b) Zelforganisaties kunnen een rol spelen bij het bekend maken bij hun achterban van het bestaan 
van de erkenningsprocedure voor buitenlandse diploma’s. Gegeven het feit dat de begeleiding bij 
deze procedure een specifieke expertise vereist en vanuit de beleidsoptie om deze expertise 
maximaal te bundelen, acht ik het evenwel niet opportuun om de zelforganisaties mee in te 
schakelen bij het begeleiden bij de erkenningsprocedure van buitenlandse diploma’s. 
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3. De bevoegdheid van Inburgering beperkt zich tot het begeleiden van inburgeraars bij het 

gelijkschakelen van hun buitenlands diploma. Zoals blijkt uit bovenstaande antwoorden worden er 
vanuit Inburgering heel wat inspanningen geleverd. Hierbij wordt bovendien nauw samengewerkt 
met Onderwijs. Zo werd de website van NARIC-Vlaanderen, onder impuls en met medewerking 
van de onthaalbureaus en de sociaal tolk- en vertaaldiensten, vertaald in verschillende talen. Dit 
initiatief komt zeker niet alleen de cliënten van de onthaalbureaus ten goede. Bovendien organi-
seert het Vlaams Minderhedencentrum in samenwerking met NARIC-Vlaanderen vormingen voor 
de onthaalbureaus. Deze samenwerking draagt eveneens bij tot een beter aanbod naar inburgeraars 
die de procedure diplomagelijkschakeling willen doorlopen. Het behoort evenwel tot de exclusieve 
bevoegdheid van de minister van Onderwijs om desgevallend bijkomende initiatieven te nemen 
om de erkenning van buitenlandse diploma’s te doen toenemen. 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 130 
van 25 februari 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Faciliteitengemeenten   -   Onderzoeken door provinciegouverneur (2) 
 
Vorig jaar werden er welgeteld tien dossiers inzake handelingen van de gemeentebesturen van de zes 
faciliteitengemeenten in de Vlaamse Gordel, voor nader onderzoek aan de provinciegouverneur van 
Vlaams-Brabant doorgestuurd. Dat bleek uit het antwoord van de minister op mijn schriftelijke vraag 
nr.82 van 22 januari 2009. 
 
Het overzicht dat de minister bezorgde, doet evenwel vragen rijzen.  
 
1. In Wemmel bijvoorbeeld verwijderde de zonechef een snelheidsmeter met een eentalig 

Nederlandse tekst na een mail van een plaatselijke schepen. Nochtans moeten mededelingen aan 
het publiek in faciliteitengemeenten eentalig Nederlands zijn. De Vlaamse overheid past dat ook 
zo toe  wat bijvoorbeeld de richtingaanwijzers op de Ring rond Brussel betreft. Maar hier laat men 
blijkbaar begaan.  

 
Kan de minister dat verklaren ? 

 
2. Volgens de gouverneur werd de taalwet niet geschonden bij een audiovisuele voorstelling met 

eentalig Franse commentaar in Wemmel. De Vaste Commissie voor Taaltoezicht beschouwt dit 
volgens de gouverneur en blijkbaar ook volgens de minister als het verspreiden van cultuur, en dat 
valt niet onder de taalwetgeving zodat het dus eentalig Frans kan. Maar als het gaat om 
voorleesuurtjes in de bibliotheek, dan zegt de gouverneur dat het wèl in de twee talen moet 
gebeuren.  

 
Zijn boeken dan geen cultuur ? 

 
 Kan de minister dat verklaren ? 

 
3. In Sint-Genesius-Rode worden de oproepingsbrieven om een identiteitskaart af te halen, niet 

conform de taalwetgeving verstuurd. De gouverneur beperkte zich tot een herinneren aan de 
diverse omzendbrieven over de toepassing van de bestuurstaalwet.  

 
Is er sedertdien gecontroleerd of het gemeentebestuur zich daaraan houdt ? 
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1. Naar aanleiding van de schriftelijke vragen nr. 29 van 5 november 2008 en nr. 102 van 6 maart 

2008 antwoordde ik reeds dat een snelheidsmeter waarbij aan de bestuurders wordt meegedeeld 
tegen welke snelheid zij aan een bepaald punt voorbij komen een betrekking is met een geïndi-
vidualiseerde particulier en geen algemene mededeling aan het publiek. Met die informatie wordt 
immers individueel gecommuniceerd met een duidelijk geïdentificeerde weggebruiker om hem te 
wijzen op zijn individueel rijgedrag. 
Het spreekt vanzelf dat ook een politiezone zich moet houden aan de taalwetgeving. 

 
2. Artikel 25 van de SWT gaat over de betrekkingen tussen een plaatselijke dienst en een particulier. 

Luidens de omzendbrieven over het gebruik van de talen van de gemeentebesturen moet een 
Franstalige telkens opnieuw vragen om in het Frans behandeld te worden en houdt dit dus geen 
tweetaligheid in.  
Aangaande de audiovisuele voorstellingen (het instrumentum) heeft de VCT geadviseerd dat zij 
niet onderworpen zijn aan de taalwetgeving in bestuurszaken omdat zij een kunstwerk zijn. Omdat 
de inleiding en commentaar afwisselend in het Frans en het Nederlands is gebeurd, rekening 
houdend met het taalgebruik van de burgers is de taalwet niet geschonden. Bij het voorleesuurtje 
wordt op een identieke dezelfde manier geredeneerd. In beide gevallen is artikel 25 van de SWT 
niet geschonden. 

 
3. Ik heb de gouverneur van de provincie Vlaams-Brabant aangeschreven om er op toe te zien dat de 

gemeente Sint-Genesius-Rode de opoepingsbrieven voor het afhalen van een identiteitskaart in het 
Nederlands verstuurt. 
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Vraag nr. 131 
van 25 februari 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Bibliothèque des Jeunes Linkebeek   -   Toelage 
 
Het gemeentebestuur van Linkebeek voorziet voor dit jaar een toelage van 1.250 euro aan de 
“Bibliothèque des Jeunes”. 
 
In het verleden werd die subsidie telkens weer door de gouverneur van de provincie Vlaams-Brabant 
geschrapt. 
 
Gebeurde dit reeds opnieuw? 
 
Worden er maatregelen genomen ingevolge het feit dat het gemeentebestuur jaarlijks weer eenzelfde 
onwettige beslissing neemt? 
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VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 131 van 25 februari 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
De gouverneur van de provincie Vlaams-Brabant heeft mij meegedeeld dat het budget 2009 van de 
gemeente Linkebeek pas op 24 februari 2009 is binnengekomen en nog moet behandeld worden.  
Er werd opnieuw in een krediet van 1.250 euro voorzien. Het budget moet nog onderzocht worden, 
met inbegrip van de wettelijkheid en de regelmatigheid van het krediet waar u naar verwijst.  
 
Wat uw tweede vraag betreft, kan ik de gemeentebestuurders natuurlijk niet verhinderen om onwettige 
beslissingen te nemen. Anderzijds moeten de besturen rekening houden met de beslissingen die de 
toezichthoudende overheid neemt op basis van de in het gemeentedecreet bepaalde regels. Ik vraag de 
gouverneur om de aandacht van het gemeentebestuur van Linkebeek daarop te vestigen.  
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VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 132 
van 25 februari 2009 
van JAN PENRIS 
 
 
 
Hasseltse Huisvestingsmaatschappij   -   Beheer huurwaarborgen 
 
Het kaderbesluit sociale huur bepaalt in artikel 37, §2: “De verhuurder, met uitzondering van het 
sociaal verhuurkantoor, kan, in afwijking van § 1, beslissen dat de waarborg in zijn handen wordt 
gestort en niet wordt geplaatst op een geïndividualiseerde rekening op naam van de huurder. Als de 
verhuurder die keuze maakt, wordt dit opgenomen in het interne huurreglement.”.  
 
Ik verneem dat de Hasseltse Huisvestingsmaatschappij zonder enige verwittiging overging tot de 
annulatie van alle huurwaarborgrekeningen van de sociale huurders. Achteraf kregen zij een schrijven 
dat de sommen gestort zouden zijn op een rekening van de VMSW (Vlaamse Maatschappij voor 
Sociaal Wonen).  
 
1. Kan de minister dit bevestigen?   
 
2. Op welke wijze worden deze collectief beheerde sommen beheerd door de VMSW? Welke 

intresten leveren de huurwaarborgen op?  
 
3. Zullen de huurders op regelmatige (jaarlijkse) basis het bedrag van hun waarborgen, inclusief 

gekapitaliseerde intresten meegedeeld krijgen?  
 
4. Waarom werden de huurders hiervan niet op voorhand in kennis gesteld?  
 
5. Wordt door een dergelijke collectivisering van de bankwaarborgsommen de huurder tegenover de 

verhuurder naar aanleiding van de eindafrekening in een al te zwakke positie geplaatst? 
 

 De verhuurder beschikt – in tegenstelling tot het private huurrecht – immers vrijelijk over de 
sommen en de facto zal het steeds de huurder zijn die zich tot de rechtbank moet wenden in geval 
van een betwisting.   
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 132 van 25 februari 2009 
van JAN PENRIS 
 
 
 
1. Zoals reeds vermeld in mijn antwoord op uw schriftelijke vraag 104 van 9 februari 2009, werden 

de waarborgen overgebracht naar de verhuurder, conform het nieuw kaderbesluit sociale huur. In 
casu is het de VMSW die de gelden zal beheren. Om de huurders duidelijk te informeren over 
deze operatie had de SHM ook een brief opgesteld, die zou worden verstuurd op het ogenblik dat 
de rekeningen zouden worden opgezegd. De beherende instelling (Dexia) heeft deze rekeningen 
echter zonder verwittiging ‘en masse’ vrijgegeven. Een misverstand tussen Dexia en de SHM lag 
aan de basis hiervan. 

 
2. Voor het antwoord op deze vraag, verwijs ik naar mijn antwoord op uw schriftelijke vraag 104 van 

9 februari jl..  
 
3. Voor het antwoord op deze vraag, verwijs ik naar mijn antwoord op uw schriftelijke vraag 104 van 

9 februari jl..  
 
4. Zoals ook reeds gesteld in mijn antwoord op uw schriftelijke vraag 104 van 9 februari jl., is 

klantvriendelijkheid en -gerichtheid voor mij één van de kernbegrippen die gepaard gaan met 
professionele huisvestingsmaatschappijen. Hieronder vallen onder meer het begrijpelijk informe-
ren van de huurder en het nemen van initiatieven om communicatie en informatieoverdracht met 
de huurder mogelijk te maken. Concreet doet de verhuurder er dus goed aan om bij elke belang-
rijke wijziging die de huurder aanbelangt, diezelfde huurder op duidelijke wijze te informeren. 
Zoals ik in mijn antwoord op vraag 1 al gezegd heb, gaat het hier om een misverstand tussen de 
bankinstelling en de SHM, zodat de voorbereide communicatie niet optimaal is kunnen verlopen. 
Uiteraard zijn dergelijke misverstanden nooit uit te sluiten, het is nu aan de SHM om naar de 
toekomst toe extra waakzaam te zijn, ten einde deze misverstanden zo veel mogelijk te vermijden. 

 
5. Voor het antwoord op deze vraag, verwijs ik naar mijn antwoord op uw schriftelijke vraag 104 van 

9 februari jl..  
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Vraag nr. 133 
van 25 februari 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
Inburgering   -   OCMW-cliënten 
 
De inburgeraar die gedurende meer dan 12 maanden in het Rijksregister is ingeschreven en inkomsten 
verwerft via maatschappelijke dienstverlening of een leefloon, behoort tot de verplichte doelgroep van 
het Vlaamse inburgeringsbeleid.  
 
Het wijzigingsdecreet bepaalt onder meer dat het OCMW de taak heeft deze verplichte inburgeraar te 
informeren over het inburgeringsbeleid en de inburgeringsplicht en deze dient door te verwijzen naar 
het onthaalbureau (artikel 11bis van het decreet van 14 juli 2006 tot wijziging van het decreet van 28 
februari 2003, Belgisch Staatsblad van 9 november 2006). Het OCMW bezorgt het onthaalbureau 
maandelijks een lijst met de verplichte inburgeraars die werden doorverwezen.  
 
De Vlaamse Regering zou de nadere uitvoering van het eerste en tweede lid regelen. 
 
Het eerste lid van artikel 11bis (betreffende de doorverwijzing van bedienaars van de eredienst) is in 
werking getreden op 1 januari 2007, zoals bepaald krachtens artikel 27 van het wijzigingsdecreet van 
14 juli 2006: eerste dag van de tweede maand volgend op de bekendmaking.  
 
Noch het besluit van de Vlaamse Regering van 5 december 2006 betreffende de uitvoering van het 
Vlaamse inburgeringsbeleid, noch de volgende regeringsbesluiten die te maken hebben met het 
inburgeringsbeleid vermelden echter de eventuele inwerkingtreding van artikel 11bis, tweede lid (of 
artikel 11bis in zijn geheel). Navraag bij de onthaalbureaus bevestigt dat de verplichte inburgering van 
oudkomers-OCMW-cliënten nog niet in werking is gesteld. 
 
In de Beleidsbrief Inburgering 2008-2009 stelt de minister dat de OCMW’s actiever betrokken zouden 
worden bij het inburgeringsbeleid.  In het najaar van 2008 zou een standaardprotocol worden 
ontwikkeld tussen het onthaalbureau en OCMW met afspraken over het doorverwijzen naar het 
onthaalbureau van inburgeraars die OCMW-cliënt zijn.  Eens dit protocol opgemaakt is, zou het 
Agentschap voor Binnenlands Bestuur de Vlaamse OCMW’s intensief informeren. 
 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de groep inburgeraars die OCMW-cliënt zijn? Indien 

mogelijk een overzicht per provincie en per stad of gemeente. 
 

2. Klopt het dat het tweede lid van artikel 11bis nog niet in werking is getreden? Zo ja, hoe komt het 
dat dit zo lang op zich laat wachten en wanneer zal het betreffende artikel dan wel in werking 
treden? 
 

3. Worden oudkomers-OCMW-cliënten vandaag dan niet doorverwezen? Indien wel, hoe verloopt 
dit vandaag? 
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4. Werd het standaardprotocol tussen onthaalbureau en OCMW ondertussen gefinaliseerd? Kan de 

minister een stand van zaken geven? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 133 van 25 februari 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
1. Van alle 19.619 aanmeldingen van meerderjarigen in 2008, waren er 995 personen OCMW-cliënt. 

Van deze 995 personen die zijn aangemeld in 2008, hebben 848 personen (of 85%) ook een 
inburgeringscontract ondertekend. Dit aantal kan nog stijgen aangezien een aantal personen die 
zich eind 2008 hebben aangemeld, nog een contract kunnen ondertekenen. 

 

Onthaalbureau Aantal OCMW-cliënten In % 

Provincie Antwerpen 30 3 
Provincie Limburg 30 3 
Provincie Oost-Vlaanderen 17 2 
Provincie Vlaams-Brabant 40 4 
Provincie West-Vlaanderen 30 3 
Stad Antwerpen 310 31 
Stad Gent 201 20 
Brussel 337 34 

Totaal 995 100 
 

Van alle meerderjarige aanmelders in 2008 zijn 655 personen expliciet doorverwezen naar het 
onthaalbureau via een OCMW. Hiervan hebben 525 personen (of 80%) een contract ondertekend 
in 2008. Ook hier geldt dat dit aantal nog kan stijgen.  

 

Onthaalbureau Aantal OCMW-cliënten In % 

Provincie Antwerpen 34 5 
Provincie Limburg 82 13 
Provincie Oost-Vlaanderen 50 8 
Provincie Vlaams-Brabant 46 7 
Provincie West-Vlaanderen 50 8 
Stad Antwerpen 181 28 
Stad Gent 178 27 
Brussel 34 5 

Totaal 655 100 
 
2. Het klopt dat het tweede lid van artikel 11bis nog niet in werking is getreden. Het uitstel heeft een 

dubbele beweegreden. In de eerste plaats was er de vraag van de onthaalbureaus om - rekening 
houdend met de ontwikkelingen in de voorbije periode - de instroom van nieuwe doelgroepen te 
temporiseren en het invoeren van de verplichte inburgering voor OCMW-cliënten uit te stellen. De 
afgelopen jaren is immers sterk ingezet op de verdere ontwikkeling van het inburgeringsbeleid wat 
aanleiding gaf tot een sterke groei van en heel wat veranderingen in de praktijk van de 
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onthaalbureaus. Om de processen van kwaliteitsbevordering die momenteel volop doorgang vinden 
niet in het gedrang te brengen, ben ik ingegaan op het voorstel van de onthaalbureaus om OCMW-
cliënten voorlopig te blijven beschouwen als prioritair rechthebbende inburgeraars. In de tweede 
plaats ben ik ingegaan op het verzoek van de Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten om de 
OCMW’s eerst vertrouwd te maken met en te sensibiliseren voor het inburgeringsbeleid en de 
meerwaarde die inburgering kan betekenen voor een aantal van hun cliënten vooraleer oudkomers 
die leven van een leefloon te verplichten tot het volgen van een primair inburgeringstraject.  

 
3. Tot op heden waren er geen structurele afspraken tussen de OCMW’s en de onthaalbureaus over 

het doorsturen van oudkomers naar het onthaalbureau en verliep de doorverwijzing op ad hoc 
basis. Uit de gegevens beschikbaar in de KBI kan worden afgeleid dat er in 2008 in totaal 655 
personen door een OCMW werden doorgestuurd naar het onthaalbureau voor het volgen van een 
primair inburgeringstraject.  

 
4. Het model van samenwerkingsprotocol tussen de Vlaamse onthaalbureaus, de VDAB en het 

OCMW betreffende de doorverwijzing van OCMW-cliënten naar het onthaalbureau voor het 
volgen van een primair inburgeringstraject is inderdaad gefinaliseerd. Dit protocol heeft betrek-
king op personen die tegelijkertijd OCMW-cliënt én inburgeraar zijn, hetzij als oudkomer, hetzij 
als nieuwkomer. Het biedt een kader voor de toeleiding van OCMW-cliënten naar het onthaal-
bureau en regelt de samenwerking en afspraken tussen het onthaalbureau en het OCMW inzake de 
begeleiding van deze personen. Concreet regelt het standaardprotocol het volgende: 
- de samenwerking tussen het onthaalbureau en het OCMW met betrekking tot de doorver-

wijzing naar het onthaalbureau van inburgeraars-oudkomers die tevens OCMW-cliënt zijn en 
baat hebben bij een primair inburgeringstraject; 

- de samenwerking tussen het onthaalbureau, het OCMW en de VDAB met betrekking tot de 
doorverwijzing naar het onthaalbureau van inburgeraars-oudkomers die OCMW-cliënt zijn, 
een inwerkingstraject volgen bij de VDAB en baat hebben bij een primair inburgeringstraject; 

- de samenwerking tussen het onthaalbureau en het OCMW met betrekking tot inburgeraars-
nieuwkomers die OCMW-cliënt zijn en als nieuwkomer verplicht zijn een primair inburge-
ringstraject te volgen; 

- de samenwerking tussen het onthaalbureau en het OCMW met betrekking tot inburgeraars-
nieuwkomers die OCMW-cliënt zijn en die hun recht op een primair inburgeringstraject 
wensen op te nemen. 

 
 Het model van samenwerkingsprotocol geldt vanaf 1 maart 2009. Om de uitvoering van dit 
protocol op het terrein te ondersteunen worden er de komende maanden infomomenten voor 
OCMW’s voorzien.  
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Vraag nr. 134 
van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Vervoermiddel 
 
Vlaanderen staat als deelstaat voortdurend in rechtstreeks contact met andere staten en deelstaten. Op 
verschillende niveaus vindt dan ook geregeld overleg plaats. Waar nuttig en nodig worden 
persoonlijke ontmoetingen georganiseerd tussen (top)ambtenaren, kabinetsmedewerkers en tussen de 
ministers zelf. 
 
Voor de verplaatsingen kan een beroep worden gedaan op een aantal transportmiddelen. Zo kan er 
naast het gebruiken van (dienst)wagens ook gekozen worden voor de trein, het vliegtuig of voor nog 
andere vormen van (collectief) vervoer. Het spreekt voor zich dat de ecologische voetafdruk niet gelijk 
is voor deze verschillende vormen van transport. 
 
In de Beleidsbrief Bestuurszaken 2008-2009 (Stuk 1910 – Nr. 1) wordt verwezen naar het nieuwe 
raamcontract voor dienstvoertuigen dat recentelijk werd afgesloten. Door enerzijds voor elk perceel 
een minimale ecoscore vast te leggen en anderzijds een betere ecoscore positief te waarderen bij de 
evaluatie van aangeboden voertuigen, werd een duidelijke stijging betreffende de 
milieuvriendelijkheid van de gekozen voertuigen gerealiseerd. 
 
In het kader van de noodzaak tot het reduceren van de uitstoot van fijn stof en CO², het aanpakken van 
de verkeerscongestie en het streven naar het verkleinen van de individuele ecologische voetafdruk, 
blijft de keuze voor een van de bovenvermelde transportvormen niet zonder gevolgen. 
 
Welke criteria hanteert de minister voor de keuze van het transportmiddel voor zichzelf en haar/zijn 
kabinetsmedewerkers bij een verplaatsing naar het buitenland? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 127, Van Mechelen nr. 118, 

Vandenbroucke nr. 204, Anciaux nr. 127, Keulen nr. 134, Van Brempt nr. 190, Heeren nr. 192, 
Crevits nr. 462, Ceysens nr. 66).  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 134 van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door minister-president Kris Peeters. 
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Vraag nr. 135 
van 2 maart 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Arrondissementscommissarissen   -   Aanwervingsprocedure 
 
De Vlaamse Regering zal op korte termijn (nog voor de verkiezingen) overgaan tot de aanwerving van 
drie arrondissementscommissarissen, met name één voor Oost-Vlaanderen, één voor West-Vlaanderen 
en één voor Limburg. 
  
Ik verneem dat er vraagtekens kunnen worden geplaatst bij de manier waarop deze aanwervingen 
gebeuren. Hierna een aantal pijnpunten. 
 
- De vacatures zijn enkel gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad. Zelfs “Binnenland Vlaanderen” 

heeft op geen enkele manier melding gemaakt van de vacatures, alhoewel dit toch het orgaan bij 
uitstek is voor de bekendmaking van vacatures op Binnenlands Bestuur.  

- De examens worden per provincie georganiseerd op niveau van het gouvernement. Jobpunt 
Vlaanderen (nochtans speciaal door de Vlaamse Gemeenschap opgericht om objectieve examens 
te organiseren) wordt niet in de procedure betrokken.  

- De examens zullen bestaan uit één mondelinge proef voor een jury samengesteld door het 
gouvernement.  

 
Hierdoor wordt op zijn minst de indruk gewekt dat dit scenario zo in elkaar is gestoken om bepaalde 
personen in de respectieve functies te benoemen. Tevens worden er in de sector vragen gesteld bij het 
nut en de inhoud van de functie van arrondissementscommissaris.  
 
1. Wat is het nut en de inhoud van de functie van arrondissementscommissaris? 
 
2. Op welke wijze zijn de vacatures bekendgemaakt (naast de publicatie in BS)? 
 
3. Op welke wijze verloopt de aanwervingsprocedure ? Is Jobpunt Vlaanderen betrokken? 
 
4. Wat is de timing ? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 135 van 2 maart 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1. Volgens artikel 66 van het provinciedecreet van 9 december 2005 is de arrondissements-

commissaris een commissaris van de Vlaamse Regering, onverminderd zijn functie als commis-
saris van de federale Regering.  

 
De Vlaamse Regering bepaalt het aantal arrondissementscommissarissen en regelt hun rechts-
positie.  
 
De functiecontext van de betrekkingen van arrondissementscommissaris in de provincie Limburg, 
Oost-Vlaanderen en West-Vlaanderen werd opgenomen in het selectiereglement, dat op 23 januari 
2009 werd bekendgemaakt in het Belgisch Staatsblad:  

 
“De arrondissementscommissaris is de spilfiguur bij de ondersteuning van de provincie-
gouverneur. De arrondissementscommissaris oefent binnen zijn ambtsgebied zijn opdracht uit 
onder het gezag van de provinciegouverneur en is onder de leiding van de provinciegouverneur 
belast met de zorg voor de handhaving van de wetten en de verordeningen van algemeen bestuur. 
Bovendien moet de arrondissementscommissaris jaarlijks inzage nemen van de registers van de 
burgerlijke stand en van de bevolkingsregisters in alle gemeenten van zijn ambtsgebied, en moet 
hij onmiddellijk aan de provinciegouverneur verslag uitbrengen van elke buitengewone 
gebeurtenis. 
Daarnaast heeft de arrondissementscommissaris ook de zorg voor de handhaving van de rust en 
de orde en voor de veiligheid van personen en eigendommen.” 
 
De arrondissementscommissarissen oefenen hun opdracht en verantwoordelijkheden uit onder 
gezag van de provinciegouverneur.  
Hieronder verstaat men, zoals wordt opgesomd in het selectiereglement: 
- sturende verantwoordelijkheid; 
- controle; 
- beleidsadviseur van de provinciegouverneur; 
- vervangen van de provinciegouverneur bij zijn afwezigheid; 
- bijkomende taken toegewezen door de provinciegouverneur. 

 
2. Conform artikel 12 van het besluit van de Vlaamse Regering van 5 maart 2004 tot vaststelling van 

het statuut van de arrondissementscommissarissen en de adjunct-arrondissementscommissaris 
werden de vacatures enkel bekendgemaakt in het Belgisch Staatsblad van 23 januari 2009.  

 
3. Voor de arrondissementscommissarissen werd, gelet op de vertrouwensfunctie met de Vlaamse 

Regering, een sui generis-regeling uitgewerkt in voormeld personeelsstatuut . De selectie gebeurt 
door een selectiecommissie, zonder tussenkomst van Jobpunt Vlaanderen.  

 
Deze selectiecommissie wordt krachtens artikel 15 van voormeld besluit door de minister bevoegd 
voor de binnenlandse aangelegenheden samengesteld. De bevoegde provinciegouverneur zetelt 
ambtshalve in de commissie, naast twee leden die door mij werden aangeduid.  
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In toepassing van artikel 13 van de rechtspositieregeling van de arrondissementscommissarissen 
bepaalt de Vlaamse minister bevoegd voor de binnenlandse aangelegenheden, de modaliteiten van 
de selectieprocedure. 
 
In het selectiereglement dat op 23 januari 2009 werd bekendgemaakt in het Belgisch Staatsblad 
werd de procedure als volgt uitgewerkt :  
 
- screening op cv 

Deze screening gebeurt op basis van het cv dat minstens volgende elementen moet bevatten: 
persoonlijke gegevens, opleiding en vorming, overzicht van ervaring en motivatie voor de 
vacature. 
Op basis van deze screening worden voor het vervolg van de procedure, enkel de sollicitanten 
weerhouden die aan de deelnemingsvoorwaarden voldoen. Zo dient men te beschikken over een 
diploma dat toegang geeft tot niveau A bij de diensten van de Vlaamse overheid en over tien 
jaar relevante ervaring. 

 
- selectie-interview 

Het selectie-interview beoogt de evaluatie van de persoonsgebonden competenties en van de 
vaktechnische competenties, evenals van de motivatie en de affiniteit met het werkterrein.  

 
De selectiecommissie draagt een lijst van ten hoogste vijf geschikte kandidaten voor aan de 
Vlaamse minister van Binnenlands Bestuur.  

 
4. De Vlaamse Regering heeft op 27 maart 2009, na eensluidend advies van de federale ministerraad 

(cfr. artikel 6, § 1, VIII, eerste lid, 1°, van de bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming 
der instellingen), 3 arrondissementscommissarissen benoemd voor de vacatures in de provincies  
Limburg, Oost-Vlaanderen en West-Vlaanderen. 
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Vraag nr. 136 
van 2 maart 2009 
van JAN PENRIS 
 
 
 
Sociale huur   -   Kosten vandalisme 
 
Sommige huisvestingsmaatschappijen rekenen kosten aan de gemeenschappelijke delen van een 
sociale woonblok ten gevolge van vandalisme, door aan de huurders. Dit gebeurt onder meer bij Ons 
Onderdak (Ieper) en Woonhaven (Antwerpen).  
 
In antwoord op een vraag van een huurder stelde Woonhaven Antwerpen: “Woonhaven deelt 
vandalisme aan gemeenschappelijke delen op in éénmalige en herhaalde voorvallen. In geval van 
overmacht en het éénmalig voorkomen worden de kosten ten gevolge van vandalisme door 
Woonhaven opgenomen. In het geval van het herhaaldelijk voorkomen van vandalisme kan er 
gemotiveerd worden om de kosten te factureren aan bv. alle huurders van een bepaalde trapzaal”.  
 
Eerder liet de minister al eens uitschijnen dat dit niet kon (schriftelijke vraag nr. 61 van 6 januari 2006  
van Filip Dewinter). Toch gebeurt het nog. Sindsdien is er ook nieuwe regelgeving: het nieuwe 
kaderbesluit sociale huur, in werking vanaf 1 januari 2008. Bijlage III van het kaderbesluit bepaalt 
welke kosten ten laste van de huurder vallen. De bijlage maakt echter geen melding van 
herstellingskosten aan gemeenschappelijke delen.  
 
Bovendien lijkt het alleszins onrechtvaardig om huurders die vaak al het slachtoffer zijn van de 
overlast veroorzaakt door onaangepast gedrag van andere huurders, ook nog eens financieel te 
bestraffen door hen kosten voor herstellingen na vandalisme door te rekenen.  
 
Kan de minister meedelen wat de huidige situatie is? Kan een huisvestingsmaatschappij wettelijk 
gezien kosten van herstellingen aan gemeenschappelijke delen na vandalisme doorrekenen aan de 
huurders?  
 
Zo ja, op basis van welke wetsartikels? In welke gevallen?  
 
Zo neen, welke initiatieven kunnen de huurders die reeds een betaling ter zake hebben verricht, nemen 
teneinde de onterecht betaalde sommen te recupereren indien de maatschappij dit niet vrijwillig wil 
doen? Zal in dit geval na klacht door Inspectie RWO of de toezichthouder een initiatief genomen 
worden?   
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 136 van 2 maart 2009 
van JAN PENRIS 
 
 
 
U weet dat het welzijn van de sociale huurder me als minister nauw aan het hart ligt. Daarom heb ik 
met grote bezorgdheid kennis genomen van uw vraag. Ik deel alleszins uw mening dat het normaliter 
niet de bedoeling is dat de hele huurdersgemeenschap opdraait voor de vandalenstreken veroorzaakt 
door enkelingen. Het nieuwe kaderbesluit sociale huur voorziet geen opening voor een dergelijke 
handelswijze. In dit licht kan enkel geconcludeerd worden dat er geen rechtsbasis is voor de door u 
aangekaarte praktijken.   

In het kaderbesluit is immers exhaustief opgenomen welke verplichtingen ten laste van de huurder, en 
welke ten laste van de verhuurder vallen. Samengevat gesteld zijn enkel de kosten verbonden aan het 
gebruik, genot en de bewoning van de woning in kwestie voor de huurder. De verhuurder is op haar 
beurt aansprakelijk voor de kosten verbonden met de ‘eigendom’ van de woning.  

Schade aan gemeenschappelijke delen kan met andere woorden in beginsel niet op de individuele 
huurders worden verhaald, tenzij onomstotelijk kan worden aangetoond dat één of meerdere huurders 
verantwoordelijk zijn voor de aangerichte schade (schade veroorzaakt door nalatigheid of onvoorzich-
tigheid valt hier mee onder). De rechtsbasis hiervoor ligt vervat in de artikels 1382 en 1383 van het 
Burgerlijk Wetboek.  

Wanneer de huurders niet nalatig of onvoorzichtig zijn, is er sprake van overmacht. De huurders 
kunnen in dit geval dus nooit verantwoordelijk worden gesteld voor de aangerichte schade. De 
bepaling in hoeverre de aangerichte schade te wijten is aan eventuele laksheid van de huurders, dan 
wel dat er sprake is van overmacht, gebeurt door de SHM’s. De verantwoordelijke toezichthouder 
staat in voor de wettigheidstoets van deze beslissing.  Als de huurder wordt geconfronteerd met een 
aanmaning tot het betalen van bepaalde kosten, die hem onterecht worden aangerekend, moet hij dit in 
eerste instantie melden aan de sociale huisvestingsmaatschappij. Wanneer niet (of onvolledig) aan zijn 
klacht wordt tegemoet gekomen, kan de huurder zich in tweede instantie wenden tot de Vlaamse 
ombudsdienst. 
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Vraag nr. 137 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Taalgrensgemeenten   -   Ondersteuning Vlaams karakter 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 119 van 11 februari 2009 aangaande de ondersteuning 
van het Vlaamse karakter van de gemeenten gelegen langs de taalgrens, zoals vermeld onder “varia” in 
het Vlaams Regeerakkoord, deelde de minister-president mee dat er, naast de algemene 
financieringsmiddelen voor deze gemeenten vanuit het Gemeentefonds, ook nog specifieke 
financieringsmiddelen vanuit de diverse beleidssectoren zijn. 
 
Kan de minister voor de beleidssectoren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen preciseren of en 
desgevallend welke financiering er gegaan is naar taalgrensgemeenten in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan? 
 
N.B.: Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 133, Vandenbroucke vraag nr. 

212, Van Mechelen vraag nr. 121, Anciaux vraag nr. 130, Keulen vraag nr. 137, Van Brempt 
vraag nr. 194, Crevits vraag nr. 474, Ceysens vraag nr. 67, Heeren vraag nr. 195). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 137 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden gegeven door minister-president Kris Peeters. 
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Vraag nr. 138 
van 4 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Waarnemend burgemeester Linkebeek   -   Burgemeesterstitel (2) 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr.6 van 10 oktober 2008 (Websitebulletin 
publicatiedatum 26-11-2008) stelde de minister dat hij de waarnemend burgemeester van Linkebeek in 
een brief had verzocht om “zich in de toekomst niet meer voor te stellen of aan te dienen als 
burgemeester, zolang hij niet officieel bij Besluit van de Vlaamse Regering in dat ambt werd 
benoemd”. 
 
1. In de nieuwe gemeentelijke informatiebrochure “Ontdek Linkebeek”, ondertekent de heer Thiery 

het voorwoord evenwel weer met “uw burgemeester”. 
 

Ik had graag van de minister vernomen welke maatregelen hij neemt tegen het systematisch 
misbruik van de titel van burgemeester. 

 
2. Daarnaast staat in de gemeentelijke informatiebrochure te lezen dat het boekje door de 

“gemeentelijke meerderheid” wordt aangeboden. 
 

Dit lijkt in strijd te zijn met de neutraliteit die gemeentelijke publicaties dienen na te leven. 
 

Ook hier had ik van de minister willen vernemen welke maatregelen hij treft. 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 138 van 4 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
1.  Ik heb er reeds meermaals op gewezen dat het niet geoorloofd is dat de waarnemende burgemees-

ter documenten ondertekent met ‘burgemeester’. Directe juridische gevolgen op het vlak van de 
geldigheid van de ondertekende documenten zijn er evenwel niet. Ik wijs er de waarnemende 
burgemeester van Linkebeek, de heer Damien Thiery, nogmaals op dat een waarnemend burge-
meester de titel van burgemeester niet mag voeren vooraleer hij benoemd is en de eed als 
burgemeester heeft afgelegd. U weet dat het correct naleven van de regelgeving en van de 
richtlijnen die de Vlaamse overheid uitvaardigt bij toepassing van deze regelgeving, elementen 
zijn die in aanmerking genomen worden bij de beoordeling van de kandidaturen voor het ambt van 
burgemeester die de gemeenteraden voordragen.  

 
2.  Uw tweede vraag heeft betrekking op een concreet dossier. Ik kan daaruit niet afleiden of de 

informatiebrochure voldoende blijk geeft van de neutraliteit die publicaties van de gemeentelijke 
overheid moet kenmerken, dan wel eerder voorkomt als een spreekbuis van de meerderheid. Ik 
verzoek de gouverneur van de provincie Vlaams-Brabant om een onderzoek alvorens een 
definitief antwoord te verstrekken.  
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Vraag nr. 139 
van 5 maart 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Realisatie decreet grond- en pandenbeleid   -   Rol kabinetsmedewerker 
 
In zijn antwoord op mijn vraag nr. 81 van 22 januari 2009, specificeert de minister de rol van de heer 
Jos Camps bij de totstandkoming van het decreet grond- en pandenbeleid. Hierbij bleek deze aanwezig 
namens het kabinet Peeters op de veeleer technische voorbesprekingen op kabinetsniveau (ikw’s) rond 
het decreet grond- en pandenbeleid. 
 
Vermelde kabinetsvertegenwoordiger vervulde tijdens deze onderhandelingen een directeursfunctie bij 
de socialehuisvestingsmaatschappij Landwaarts. In dit ontwerpdecreet wordt voorzien in de realisatie 
van 65.000 bijkomende sociale woningen in de periode 2009-2020. In vergelijking met de huidige 
realisatiegraad is een dit verdubbeling van het aantal sociale huurwoningen en een verdrievoudiging 
van het aantal sociale koopwoningen. Terwijl zowel vanuit de academische wereld als vanuit het 
werkveld de prioriteit wordt gelegd op nieuwe sociale huurwoningen, zorgt dit decreet voor een extra 
inspanning rond sociale koopwoningen. De maatschappij van de heer Camps bouwt geen 
huurwoningen en is veruit de belangrijkste speler op de markt van sociale koopwoningen. Ter 
illustratie: op basis van het jaarverslag van de VMSW (Vlaamse Maatschappij voor Sociaal Wonen) 
werden in 2006 43 % van alle sociale koopwoningen gebouwd in Limburg.  Belangrijkste verklaring 
voor dit groot aandeel is de rol van Landwaarts. 
 
Bij onderzoek van de jaarrekening 2007 van Landwaarts kom ik tot volgende conclusies:  
-  de activa van deze vennootschap bedragen 21 miljoen euro en bestaan voor 45 % uit onroerende 

goederen bestemd voor verkoop en voor 50 % uit liquiditeiten/beleggingen;  
-  bij de passiva is meer dan 95 % eigen vermogen en 5 % leveranciers; 
-  de omzet op jaarbasis bedraagt 6,7 miljoen euro.   
 
Het ontwerpdecreet grond- en pandenbeleid voorziet dat de private bouwheer of verkavelaar als 
sociale last de verplichting wordt opgelegd om sociale huurwoningen tegen vaste prijsplafonds over te 
dragen aan sociale woonorganisaties. Deze organisaties kunnen of moeten deze woningen na enkele 
jaren tegen de marktwaarde verkopen aan de zittende huurder. Volgens de Wooncode is de 
marktwaarde de prijs die de meest biedende zou betalen. Het ziet er dus naar uit dat de 
socialehuisvestingsmaatschappijen een aardige winst kunnen opstrijken, rekening houdende met de 
sociale last. Private bouwheren kunnen ook verplicht worden sociale koopwoningen te realiseren als 
last van het bouwproject. Ze mogen de woningen evenwel niet zelf aan de doelgroep verkopen, maar 
moeten hiervoor noodzakelijkerwijze een beroep doen op een socialehuisvestingsmaatschappij. Er is 
in dit verband ook niets geregeld over de wijze waarop de socialehuisvestingsmaatschappijen hun taak 
als “makelaar” moeten vervullen. Het lijkt erop dat ze niet onderworpen zijn aan de strenge regels die 
gelden voor private makelaars. Bovenvermelde persoon is hier duidelijk rechter-partij. 
 
Voor dit soort gevallen geeft de omzendbrief van de Vlaamse Regering 2007/40 een ontwerp-
deontologische code voor de personeelsleden van de kabinetten van de leden van de Vlaamse 
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Regering weer. Deze bepaalt onder meer dat: “kabinetsleden verlenen géén advies of verrichten geen 
ondersteunende taken in dossiers die betrekking hebben op activiteiten van verenigingen, instellingen 
en bedrijven waarin ze rechtstreeks of via een tussenpersoon belangen hebben. Mogelijke 
belangenvermenging wordt steeds gemeld aan de Minister”. 
 
1. Noch in de parlementaire resolutie ter zake, noch in het politiek afsprakenkader wordt verklaard 

waarom verhoudingsgewijs meer sociale koopwoningen dan sociale huurwoningen moeten 
worden voorzien.  

 
Is een mogelijke verklaring hiervoor niet dat de directeur van de belangrijkste sociale 
koopmaatschappij actief heeft mee onderhandeld namens het kabinet van de minister-president? 

 
2. Is het logisch dat een directeur van de belangrijkste socialehuisvestingsmaatschappij mee 

onderhandelt over de totstandkoming van een decreet dat rechtstreeks de sociale huisvesting 
aanbelangt?  

 
Was de minister op de hoogte van zijn belangen en/of rol bij CVBA Landwaarts? 

  

Zo neen, vindt de minister dit niet noodzakelijk?  
 

Zo ja, welke maatregelen heeft de minister getroffen om een mogelijke belangenvermenging te 
vermijden?  

 
3. Acht de minister het normaal dat een socialehuisvestingsmaatschappij met een omzet van 6,7 

miljoen euro beschikt over een eigen vermogen van 20 miljoen euro, waarvan meer dan de helft in 
de vorm van liquiditeiten en beleggingen?  

 
Kan de Vlaamse overheid in specifieke gevallen vragen dat maatschappijen met 
verhoudingsgewijs te veel eigen middelen in functie van hun activiteiten, deze middelen 
aanwenden voor een publieke of sociale doelstelling? Zo ja, zijn daar voorbeelden van? 
 

 
N.B. Deze vraag werd op 2 maart 2009 eveneens gesteld aan de minister-president (vraag nr. 131). 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 139 van 05 maart 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1. U stelt dat  het decreet grond- en pandenbeleid verhoudingsgewijs in de realisatie van meer sociale 

koopwoningen dan sociale huurwoningen voorziet. Mag ik u vooreerst wijzen op de nulmeting 
opgenomen in dit decreet waarbij vertrokken wordt van 12.041 sociale koopwoningen en 139.358 
sociale huurwoningen. Het aantal sociale huurwoningen opgenomen in deze meting bedraagt ruim 
het tienvoud van het aantal sociale koopwoningen. 

 Anderzijds verwijs ik naar het regeerakkoord 2004-2009 “Vertrouwen geven. Verantwoorde-
lijkheid nemen” en meerbepaald hoofdstuk III “Een betaalbare woning voor iedereen”. Dit 
hoofdstuk begint onmiddellijk met te stellen dat de Vlaamse Regering een beleid wil voeren dat 
nog meer Vlamingen de mogelijkheid biedt een eigen woning te verwerven. In de daaropvolgende 
beleidsbrieven heb ik dit beleid steeds opnieuw beklemtoond en verder uitgewerkt. De realisatie 
van 21.000 bijkomende sociale koopwoningen is een belangrijk instrument dat dit beleid moet en 
zal ondersteunen. Een andere verklaring, onder meer deze die u suggereert, is hier geenszins aan 
de orde. 

 
2. Ik verwijs naar mijn antwoord op uw vraag nr.81 van 22 januari 2009. Elke minister is verant-

woordelijk voor het sturen van een vertegenwoordiger naar de ikw’s. 
 
3. Ook hier verwijs ik naar mijn antwoord op uw hogervermelde vraag. Een nieuw erkenningsbesluit 

voor sociale huisvestingsmaatschappijen zit in een eindfase. Dit erkenningsbesluit wordt op basis 
van een model van prestatiebeoordeling uitgewerkt. De te leveren prestaties, vervat in performan-
tiecriteria, zullen de verwachtingen van de Vlaamse overheid ten aanzien van de shm’s concreti-
seren. Het optimaal mogelijk inzetten van de financiële middelen van huisvestingsmaatschappijen 
zal hierin zeker aan bod komen. Dit prestatiemeetsysteem zal de shm’s toelaten hun eigen functio-
neren te beoordelen. Voor de Vlaamse overheid is dit een instrument om de shm’s te evalueren en 
desgevallend maatregelen voor te stellen. 
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Vraag nr. 140 
van 6 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Adjunct-gouverneur Vlaams-Brabant   -   Activiteitenverslag 
 
Naar aanleiding van mijn schriftelijke vraag nr. 127 van 11 april 2008 (Websitebulletin 
publicatiedatum 16-05-2008) waarbij ik opmerkte dat er sinds 2003 geen activiteitenverslag meer zou 
zijn van de adjunct van de gouverneur van Vlaams-Brabant, deelde de minister mee dat hij de adjunct 
van de gouverneur zou aanschrijven met de vraag om hem elk jaar een activiteitenverslag toe te 
zenden. 
 
1. Heeft de minister intussen een antwoord mogen ontvangen ? 
 
2. Werden hem activiteitenverslagen toegestuurd ? 
 
3. Kan hij desgevallend meedelen hoeveel klachten de adjunct van de gouverneur sedert 2004 

jaarlijks te verwerken heeft gekregen ? 
 
4. Wordt een kopie van het verslag ook ter beschikking gesteld van de commissieleden van de 

commissies Binnenlands Bestuur, respectievelijk Brussel en Vlaamse Rand ? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 140 van 6 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
1.  Ik heb de adjunct van de gouverneur van Vlaams-Brabant op 13 mei 2008 aangeschreven over 

de opmaak van haar activiteitenverslag. Uit informatie die ik van mijn administratie ontving legt 
zij momenteel de laatste hand aan het verslag over de periode 01/10/2005 – 31/12/2007.  

 
2-3.  Zodra dit verslag klaar is zal zij mij dit bezorgen.  
 
4.  Zodra ik het verslag ontvang zal ik de commissies Binnenlands Bestuur, Brussel en Vlaamse 

Rand een exemplaar bezorgen.  
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Vraag nr. 141 
van 11 maart 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
Sociale woningen   -   Bezettingsgraad 
 
Gezien de druk op de sociale huisvestingssector is het noodzakelijk om het sociale 
huisvestingspatrimonium zo optimaal mogelijk te benutten. De normale rationele bezetting is daarbij 
het uitgangspunt. Om die bezettingsgraad te bepalen, wordt rekening gehouden met het aantal 
kandidaat-inwoners, het aantal slaapkamers en de oppervlakten van alle leefruimten van de woning.  
 
Wanneer er minder mensen in de woning wonen dan het minimale aantal of de rationele bezetting, is 
er sprake van onderbezetting. Dat minimale aantal wordt vastgelegd door de VMSW (Vlaamse 
Maatschappij voor Sociaal Wonen) bij het ontwerp van de nieuwe sociale huurwoningen en is gelijk 
aan het vooropgestelde aantal bewoners, verminderd met één. De verhuurder kan zelf een soepelere 
invulling geven aan het vooropgestelde aantal en dit opnemen in het interne huurreglement. 
 
Wanneer er sprake is van onderbezetting zal de sociale verhuurder hiervoor een toeslag kunnen 
aanrekenen. Het sociaal huurbesluit bepaalt dat deze vergoeding enkel kan worden aangerekend als de 
verhuurder weigert om zich kandidaat te stellen voor een aangepaste woning in dezelfde omgeving of 
als de huurder tweemaal een aangeboden aangepaste woning in dezelfde omgeving weigert. Deze 
maatregel wordt vandaag nog niet toegepast maar er zou volop overleg zijn met de betrokken actoren. 
 
Vaak willen de bewoners wel kleiner gaan wonen maar schrikken zij terug voor de verhuis, de kosten 
en de praktische problemen die daarmee gepaard gaan. Anderzijds creëert de ontruiming van grote, 
onderbezette woningen ruimte ten voordele van wachtende gezinnen. De wachtlijsten voor mensen die 
wachten op een aangepaste, grotere woning zijn vandaag nog steeds lang.   
 
Gevallen van onderbezetting betreffen vaak oudere gezinnen waarvan de kinderen het huis uit zijn, 
bejaarden die al lang in een (te) grote woning wonen of mensen die een extra slaapkamer nodig 
hebben, bijvoorbeeld om medische redenen. Verhuizen is voor deze mensen meestal ook onthemen. 
Hier moet dan ook omzichtig mee worden omgesprongen. 
 
1. Kan de minister een overzicht bezorgen van het aantal sociale woningen die vandaag onderbezet 

of overbezet zijn? Indien mogelijk een overzicht per provincie en per gemeente voor de laatste vijf 
jaar. 

 
2. Graag ook een overzicht van de wachtlijsten voor een aangepaste woning, zowel wat de vraag naar 

een kleinere als wat de vraag naar een grotere woning betreft. Indien mogelijk een overzicht per 
provincie en per gemeente voor de laatste vijf jaar. 

 
3. Wat zijn de beweegredenen bij de vraag naar een aangepaste woning?   
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4. Hoeveel huurders weigeren vandaag een aanbod om te verhuizen naar een aangepaste woning?  
Hoeveel huurders weigeren zich kandidaat te stellen voor een aangepaste woning? Wat zijn hier de 
beweegredenen? Wat zijn de gevolgen in geval van weigering? 

 
5. Wat wordt vandaag ondernomen om bewoners te stimuleren kleiner te gaan wonen en bestaat er 

ondersteuning wanneer zij dit ook effectief doen? Zijn hier geen bijkomende maatregelen 
noodzakelijk?   

 
6. Wanneer zal het systeem van de onderbezettingsvergoeding van start gaan? Hoe verloopt het 

overleg met de betrokken actoren? Wat zijn de knelpunten of opportuniteiten? 
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1. Op dit ogenblik zijn er nog slechts benaderende cijfers beschikbaar in verband met onderbezetting 

van sociale woningen. Ik verwijs naar mijn antwoord op schriftelijke vraag nr. 44 van 2 december 
2008 van mevrouw Hostekint: er is verder overleg nodig tussen de verschillende actoren omtrent 
de concrete toepassing van artikel 50 van het kaderbesluit sociale huur. Gegevens over het 
‘vooropgestelde aantal bewoners’ zijn nog maar voor een kleine helft van het sociale woon-
patrimonium beschikbaar. In deze dient ook te worden benadrukt dat wordt vertrokken vanuit de 
definiëring van de rationele bezetting zoals ze door de betrokken maatschappij is vastgelegd. Deze 
concrete invulling kan dus verschillen van maatschappij tot maatschappij.  
Als bijlage vindt u dus wel gegevens die gebaseerd zijn op een andere benadering dan die van art. 
50 en die een indicatie kunnen geven van onderbezetting of overbezetting van sociale woningen. 
Per provincie en per gemeente wordt voor de periode 2003-2007 naast het totale woningaantal het 
aantal woningen gegeven waarin meer bewoners geregistreerd waren dan het aantal slaapkamers + 
1, toestand telkens op 31 december. Verder ook het aantal woningen met minder bewoners dan het 
aantal slaapkamers. 
Deze cijfers geven dus niet aan of de woning overbezet dan wel onderbezet is; zij geven slechts, ik 
kan hier niet genoeg op drukken, een aanwijzing dat er mogelijk sprake zou kunnen zijn van over- 
of onderbezetting. Vermoedelijk vormen zowel over- als onderbezetting in deze cijfers een 
overschatting. Er wordt bijvoorbeeld voorbijgegaan aan de mogelijkheid dat bepaalde slaapkamers 
voldoende groot zijn voor meer dan één persoon, of dat ruimten die voorzien zijn als slaapkamer 
niet als slaapkamer gebruikt worden: een louter functionele benadering dat in elke slaapkamer 
iemand moet slapen is gelet op de demografische ontwikkelingen geen goede benadering van de 
realiteit. 
 

2. Alle cijfers over de wachtlijsten zijn gepubliceerd op de website van de VMSW. U kan deze 
informatie het makkelijkst raadplegen via www.vmsw.be en dan doorklikken op ‘statistieken’. 
Gegevens over de woonwensen van de kandidaat-huurder zijn behalve de gewenste gemeente(n) 
niet beschikbaar. 

 
3. Deze informatie is niet beschikbaar: een huurder dient zijn aanvraag niet in die mate te motiveren. 

Het zijn immers niet enkel situaties van overbezetting die aanleiding geven tot een mutatievraag. 
Voorbeelden hiervan zijn legio, omwille van een nieuwe job, sociale redenen, persoonlijke 
voorkeur, of andere redenen. Wel is het zo dat als een huurder een mutatievraag indient omdat zijn 
gezin te krap gehuisvest is, deze aanvraag met voorrang wordt behandeld. Wanneer een sociale 
huisvestingsmaatschappij oordeelt dat de verhuisbewegingen dienen te worden beperkt, kan ze 
gebruik maken van een optionele voorrangsregel. Het kaderbesluit sociale huur biedt immers een 
mogelijkheid om voorrang te bieden aan nieuwe huurders (ten opzichte van zij die al een 
huurcontract met de maatschappij hebben).   

 
4. Er bestaan geen gegevens van huurders die een aangeboden aangepaste woning weigerden. Het 

ligt voor de hand dat ook het aantal huurders, die zich niet wilden kandidaat stellen voor een 
aangepaste woning, niet wordt bijgehouden, vermits er enkel benaderende cijfers in verband met 
onderbezetting beschikbaar zijn. In deze wil ik wel toevoegen dat wanneer een huurder bij een 
mutatieaanvraag beroep doet op een voorrang (bvb. deze omwille van de huidige ongeschikte 
woning) en diezelfde huurder weigert een aangeboden woning, hij automatisch zijn voorrang 
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verliest. Vermoedelijk zullen daarom weinig huurders in deze situatie een woningaanbod 
weigeren. 

 
5. In het interne huurreglement van de sociale huisvestingsmaatschappijen zijn in de regel bepalingen 

opgenomen die de rationele bezetting van het woonpatrimonium bevorderen. Vooreerst wordt bij 
de toewijzing voorrang gegeven aan kandidaten met een ‘aangepaste’ gezinssamenstelling. Bij 
interne mutaties speelt meestal ook een veranderde gezinssamenstelling een rol bij het bepalen van 
de prioriteiten. 
Verder wordt door de sector gewerkt aan een spreiding van woningtypes binnen de wijken, zodat 
gezinnen met gewijzigde samenstelling zo veel mogelijk in de eigen buurt kunnen blijven wonen.  
Met een patrimonium van 140 000 woningen vergt de implementatie van deze beleidsoptie 
uiteraard enige tijd.  
 

6. Momenteel wordt met de sector overlegd om de situatie in kaart te brengen. Inzake de mogelijke 
knelpunten kan onder voorbehoud worden gesteld dat deze zich vooral situeren op het vlak van de 
concrete uitwerking. Wat echter een belangrijk aandachtspunt vormt zijn de grote verschillen 
tussen de regio’s en tussen de SHM’s onderling inzake het beschikbare patrimonium en de 
geschatte omvang van de problematiek. Dit impliceert dat eerder dient te worden gewerkt naar 
lokaal maatwerk, dan naar een strakke van bovenaf opgelegde reglementering. Zoals gesteld wordt 
momenteel eerst gepeild naar de huidige situatie in het werkveld, waarna kan worden nagedacht 
over gepaste maatregelen. Het traject is met andere woorden opgestart. Het is hierbij duidelijk dat 
lokaal maatwerk zich opdringt, en dat de concrete invulling van artikel 50 vierde lid moet 
resulteren in een hanteerbare werkwijze of maatregel op het terrein. Enkel op die manier kan 
voldoende ruimte geboden worden om adequaat in te spelen op de lokale situatie. 

 
BIJLAGE 
 
Indicatie onderbezetting 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/KEULEN/141/antw.141.bijl.001.xls 
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VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 142 
van 12 maart 2009 
van FILIP DEWINTER 
 
 
 
Rechtspositieregeling gemeente- en provinciepersoneel   -   Nachtprestaties 
 
In de artikelen 138 en volgende van het besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007  
houdende de minimale voorwaarden voor de personeelsformatie, de rechtspositieregeling en het 
mandaatstelsel van het gemeentepersoneel en het provinciepersoneel en houdende enkele bepalingen 
betreffende de rechtspositie van de secretaris en de ontvanger van de openbare centra voor 
maatschappelijk welzijn, worden nachtprestaties gedefinieerd als prestaties verricht tussen 22 uur en 6 
uur.  
 
In de Arbeidstijdwet van 14 december 2000 (artikel 10) staat dat nachtarbeid verricht wordt tussen 20 
uur en 6 uur. De toeslag voor overuren zoals voorzien in voornoemde Arbeidswet is enkel voorzien 
voor personeelsleden die tewerkgesteld worden “door instellingen die een industriële of commerciële 
activiteit uitoefenen of door instellingen die geneeskundige, profylactische of hygiënische verzorging 
verlenen”. Voor hen bepaalt de Arbeidswet de grenzen van de arbeidstijden en de omstandigheden 
waarin inhaalrust en overloon verschuldigd zijn. Voor de andere contractuele en statutaire 
personeelsleden geldt het besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007.      
 
Waarom heeft de Vlaamse Regering in haar besluit van 7 december 2007 nachtprestaties verschillend 
gedefinieerd ten opzichte van nachtarbeid in de Arbeidstijdwet?  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 142 van 12 maart 2009 
van FILIP DEWINTER 
 
 
 
In uw vraag verwijst u naar de arbeidstijdwet van 14 december 2000 en de arbeidswet van 16 maart 
1971. De twee wetten hebben wel degelijk een verschillend toepassingsgebied.  
De arbeidstijdwet van 14 december 2000 is van toepassing op alle personen die in de overheidssector 
zijn tewerkgesteld krachtens een arbeidsrelatie van statutaire of van contractuele aard. De wet is echter 
niet van toepassing op personen die zijn tewerkgesteld door instellingen die een industriële of 
commerciële activiteit uitoefenen of door instellingen die geneeskundige, profylactische of hygië-
nische verzorging bieden. Deze instellingen blijven onder de arbeidswet ressorteren.  
Ook voor nachtprestaties heeft het onderscheid arbeidstijdwet arbeidswet zijn gevolgen. Zowel de 
personeelsleden die onder de arbeidstijdwet vallen als diegene die onder de arbeidswet vallen hebben 
recht op de inhaalrust die de respectieve wetten voorschrijven.  
 
In artikel 10 van die wet wordt onder nachtarbeid verstaan de arbeid verricht tussen 20 en 6 uur. 
Prestaties tussen 20 en 6 uur worden in principe verboden door de arbeidstijdwet. Er zijn evenwel een 
twintigtal afwijkingen geformuleerd. De arbeidstijdwet voorziet ook in begeleidingsmaatregelen voor 
personeelsleden die nachtarbeid verrichten. De inhaalrust die wettelijk voorgeschreven is door de 
arbeidstijdwet moet te allen tijde door de lokale besturen gerespecteerd worden. Het BVR RPR doet 
daar geen enkele afbreuk aan.  
 
De arbeidwet definieert nachtprestaties.  Artikel 35 van de arbeidswet bepaalt enerzijds het principiële 
verbod op nachtarbeid en de definitie van nachtarbeid. Nachtprestaties zijn die prestaties die worden 
geleverd tussen 20 en 6 uur. De arbeidswet (artikel 36 en 37, §2 arbeidswet) en enkele Koninklijke 
besluiten voorzien echter een hele reeks afwijkingen  
 
Artikel 139 van het besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007 houdende de minimale 
voorwaarden voor de personeelsformatie, de rechtspositieregeling en het mandaatstelsel van het 
gemeentepersoneel en het provinciepersoneel en houdende enkele bepalingen betreffende de rechts-
positie van de secretaris en ontvanger van de openbare centra voor maatschappelijk welzijn (vanaf nu 
BVR RPR) definieert nachtprestaties als prestaties geleverd tussen 22 uur en 6 uur.  
 
Bovenop de wettelijke voorgeschreven maatregelen uit de arbeidstijdwet en de arbeidswet naar 
aanleiding van nachtprestaties die gepresteerd worden tussen 20 uur een 6 uur, voorziet het BVR RPR 
in een verplichte toekenning van een kwartier extra inhaalrust of een toeslag op het uursalaris die 
gelijk is aan 25% van het uursalaris voor alle prestaties geleverd tussen 22 en 6 uur. Het BVR RPR 
garandeert dus iets extra’s voor die personeelsleden die werken tussen 22 uur en 6 uur.  
 
Alle elementen van het BVR RPR zijn tot stand gekomen na onderhandeling in het comité C1. Dat 
betekent in concerto dat het BVR RPR het resultaat is van uitvoerige onderhandelingen met de 
werkgevers, vertegenwoordigd door de VVSG en de VVP en de werknemers, vertegenwoordigd door 
de drie representatieve vakbonden, namelijk ACV-Openbare Diensten, ACOD en VSOA. Het resultaat 
van deze onderhandelingen is een compromis waarbij zo veel als mogelijk rekening werd gehouden 
met de desiderata van alle partijen, werkgevers, werknemers en de Vlaamse Regering, die zich 
inhoudelijk eerder terughoudend opstelt bij de besprekingen. 
De definiëring van de nachtprestaties als prestaties geleverd tussen 22 en 6 uur in combinatie met de 
verplichte toeslag is daar een goed voorbeeld van. De representatieve vakorganisaties wilden perso-
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neelsleden die op de meest gezinsonvriendelijke uren werken belonen. De werkgeversorganisaties, die 
een dergelijke maatregel genegen waren, hebben ook oog gehad voor de financiële implicaties die 
dergelijke beslissingen  met zich meebrengen.  
Voor het compromis werd inspiratie gehaald uit het ondertussen door de Vlaamse regering opgeheven 
KB van 15 januari 1975 betreffende de toekenning van een toelage voor nachtwerk, aan sommige 
personeelsleden van de provincies, de gemeenten, de agglomeraties van gemeenten en de federaties 
van gemeenten. De toelage voor nachtprestaties werd een verplichte toelage en de uren waarop 
nachtprestaties konden worden geleverd werden uitgebreid van 22 uur tot 6 uur in plaats van 22 uur tot 
4 uur.  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 143 
van 13 maart 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Lokaal Pact   -   Forfaitaire huisvuilbelasting 
 
Ik stelde reeds eerder een schriftelijke vraag aan de minister over dit onderwerp (vraag nr. 235 van 3 
september 2008, Websitebulletin publicatiedatum 13-10-2008). 
 
Op basis van de antwoorden die de minister toen gaf, stel ik graag enkele bijkomende vragen. 
 
1. Wat is de relatie tussen een Algemene Gemeentebelasting en het principe “de vervuiler betaalt”? 

Of met andere woorden : hoe linkt men een algemene belasting aan een belasting met een 
specifiek doel, namelijk de kosten van de huisvuilophaling dekken? 

 
2. Hoe verantwoordt en motiveert de minister het verschil in behandeling van gemeenten die vóór 1 

januari 2008 hun huisvuilbelasting hebben afgeschaft of hervormd, en de gemeenten die dit pas na 
1 januari 2008 deden? 

 
3. Hoeveel gemeenten voerden die afschaffing door vóór 1 januari 2008 en hoeveel gemeenten deden 

dit na die datum? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 143 van 13 maart 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1. Er is in principe geen direct verband tusen een algemene gemeentebelasting en een welbepaald 

specifiek doel. Een algemene gemeentebelasting dient voor de financiering van de algemene 
dienstverlening door de gemeente. In sommige gemeenten geeft men trouwens de voorkeur aan de 
naam “dienstenbelasting”. Andere gemeenten hebben een algemene milieubelasting en verwijzen 
daarmee eerder naar de dienstverlening inzake milieu en afvalbeheersing.  
Veel gemeenten hebben een dergelijke belasting al langer ingevoerd in het kader van een 
vereenvoudiging van hun fiscaal beleid of gewoon ter aanvulling van de financiële noden. 
Naar aanleiding van de toetreding tot het lokaal pact hebben een aantal gemeenten hun huisvuil-
belasting hervormd tot algemene gemeentebelasting, of tot milieubelasting, dienstenbelasting, of 
belasting met nog een andere benaming. Andere gemeenten hebben de naam huisvuilbelasting 
behouden. In deze gevallen staat deze belasting voor de forfaitare sokkel van de huisvuilbelasting 
die ingevolge de beslissing van de Vlaamse Regering van 4 juli 2008 kon behouden blijven. Deze 
sokkel staat voor de vaste kosten die verbonden zijn aan de de organisatie van het gemeentelijk 
afvalbeleid, bijvoorbeeld de vervoerskosten bij de inzameling, informatiecampagnes, inrichting 
van het container-park, plaatsing van glasbollen, voorkoming van sluikstorten .... De sokkel moet, 
uiterlijk tegen eind 2010 worden afgebouwd tot maximaal 55 € per jaar per gezin. Volgens die 
beslissing van de Vlaamse regering moest er in ieder geval, naast de forfaitaire sokkel, steeds een 
stelsel van niet-forfaitaire belasting of retributie zijn volgens het principe “de vervuiler betaalt” dat 
voldoende substantieel is om het gedrag van de burger te sturen naar een beperking van het 
huishoudelijk afval. Voorbeelden hiervan zijn de verkoop van huisvuilzakken, stickers, betalend 
containerpark, diftar. 

 
2. Er is geen verschil in behandeling van gemeenten die vóór 1 januari 2008 hun huisvuilbelasting 

hebben afgeschaft of hervormd en gemeenten die dit pas na 1 januari 2008 deden. Al deze 
gemeenten zijn toegetreden tot het lokaal pact en zij hebben allemaal, in dezelfde voorwaarden, 
kunnen genieten van de schuldovername door de Vlaamse Regering ten belope van een totaal-
bedrag van 100 € per inwoner. Zij hebben ook allemaal kunnen genieten van de verhoogde 
Eliacompensatie: de tegemoetkomingen voor 2008 en 2009 werden aan alle gemeenten uitgekeerd 
in januari 2009. 
In het kader van het lokaal pact werd van de gemeenten onder meer gevraagd de forfaitaire 
huisvuilbelasting af te schaffen. De modaliteiten van dat engagement werden door de voormelde 
beslissing van de Vlaamse Regering nader bepaald. Gemeenten die na 1 januari 2008 hebben 
besloten tot vervanging of hervorming van hun huisvuilbelasting in een gelijkaardige belasting 
met een andere naam, hebben dit gedaan om te voldoen aan de voorwaarden van het pact. De 
vervangende belasting moet dus voldoen aan de voorwaarden inzake de toegelaten forfaitaire 
sokkel.  

 
3. 81 gemeenten hebben hun huisvuilbelasting afgeschaft, vervangen of hervormd na 1 januari 2008. 

De andere gemeenten hadden dat al eerder gedaan. 
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Vraag nr. 144 
van 13 maart 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
Nieuwe methodiek Maatschappelijke Oriëntatie   -   Stand van zaken 
 
De doelstelling van het onderdeel Maatschappelijke Oriëntatie (MO) uit het Vlaamse 
inburgeringsbeleid bestaat erin het zelfstandig functioneren van de inburgeraar te versterken. Tijdens 
de cursus MO maakt de nieuwkomer kennis met de diverse aspecten van de Vlaamse samenleving. Hij 
of zij wordt geïnformeerd over onze normen en waarden, onze gebruiken en regelgeving, over thema’s 
als onze staatsstructuur, onderwijs, mobiliteit, gezondheid en over de rechten en plichten die een actief 
burgerschap met zich meebrengen. Het volgen van het onderdeel MO is voor de inburgeraar dan ook 
een belangrijke opstap naar een vlotte en duurzame integratie.   
 
Op 27 juni 2008 keurde de Vlaamse Regering het nieuwe doelenkader voor de cursus MO goed. Op 
basis daarvan is een leerwerkschrift voor cursisten ontwikkeld alsook een docentenhandleiding, een 
website en ondersteunende filmpjes voor tijdens de lessen. Het VMC (Vlaams Minderhedencentrum) 
heeft een opleidingstraject ontwikkeld specifiek voor MO-medewerkers van de onthaalbureaus.   
 
Onder meer het onthaalbureau Kompas in Gent organiseert voor kleine MO-groepen (1 tot 4 cursisten) 
individuele MO. Cursisten gaan dan zelf aan de slag met de cursus en hebben wekelijks een 
terugkoppel-moment om de cursist verder te begeleiden. Positief is dat maatwerk mogelijk is. Nadeel 
is dat het aspect groepsvorming wegvalt. 
  
De introductie van de nieuwe zogenaamde totaalmethode MO was voorzien voor 1 januari 2009.  
 
1. Is de invoering van de nieuwe totaalmethode MO ondertussen gerealiseerd? Is dit vlot verlopen?  

Zijn er nog knel- of aandachtspunten? 
 
2. Hebben de MO-medewerkers de omschakeling naar het nieuwe systeem goed verteerd? 
 
3. Beschikken de onthaalbureaus vandaag over voldoende docenten om te voorzien in een voldoende 

en kwalitatief aanbod MO? Is er een voldoende aanbod naar scholingsgraad en volgens 
contacttaal? 

 
4. Sommige onthaalbureaus hanteren blijkbaar een zelfstudie-pakket. 
 

a) Waaruit bestaat dit pakket? 
 

b) Betreft dit een algemene aanpak? Graag een overzicht van de onthaalbureaus die op deze 
manier werken alsook van het aantal cursisten die in een zelfstudie-traject zitten. 

 
c) Komt elke inburgeraar hiervoor in aanmerking? Zo neen, welke zijn de voorwaarden? 
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d) Wanneer werd deze methode geïntroduceerd en hoe evalueert de minister deze methode?  
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ANTWOORD  
op vraag nr. 144 van 13 maart 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
1. De invoering van de nieuwe totaalmethode is intussen gerealiseerd en is vlot verlopen. 

Knelpunt: de nieuwe methode vereist voldoende ICT-middelen waarvoor de nodige middelen 
intussen voorzien werden. 

 
2. We hebben geïnvesteerd in de vorming van de docenten om hen zo snel mogelijk vertrouwd te 

maken met de nieuwe methodieken. Er werden vanaf juni 2008 tot nu 6 vormingsdagen georga-
niseerd door het Vlaams Minderhedencentrum. Deze vormingsdagen waren bestemd voor de MO-
coördinatoren en de pedagogische begeleiders van de onthaalbureaus. De MO- coördinatoren en 
de pedagogische begeleiders organiseerden op hun beurt binnen de onthaalbureaus vormings-
sessies voor de docenten MO. Op de afsluitende leermiddelendag van 27 maart laatstleden, was 
het enthousiasme over de nieuwe manier van werken bij de MO-docenten groot. Algemeen wordt 
vastgesteld dat de nieuwe manier van werken meer voldoening geeft, voor de docenten en voor de 
cursisten. 

 
3. Over het algemeen beschikken de onthaalbureaus over voldoende docenten om in een voldoende 

en kwalitatief aanbod in een contacttaal of eigen taal te voorzien. Gezien de grote diversiteit aan 
talen van onze cursisten gebeurt het wel eens dat we geen docent vinden voor een specifieke 
taalgroep of is de groep soms binnen een specifieke taal te klein om een docent voor aan te 
werven. In eerste instantie kijken we dan of die groepen niet kunnen ingeschakeld worden in 
andere onthaalbureaus waar er wel voldoende aanbod is voor de specifieke taalgroep. Indien dit 
niet lukt worden tolken ingeschakeld. 
Er is ook een voldoende kwaliteitsvol aanbod voorzien naar scholingsgraad toe. Zoals u weet, zijn 
de MO-groepen heel divers ook met betrekking tot scholingsgraad. De nieuwe methodiek is zo 
ontworpen dat er voldoende gedifferentieerd kan worden binnen een MO-groep zodat zowel de 
analfabeet als de hooggeschoolde een kwaliteitsvol aanbod MO op maat krijgt. 

 
4. a)  Het pakket “Maatschappelijke Oriëntatie door Begeleide Individuele Studie” (MO BIS) is een 

verkort traject voor hooggeschoolden dat enkel wordt georganiseerd in het Nederlands, Frans 
of Engels en dat bestaat uit 30 lesuren. Deze 30 uren worden onderverdeeld in 15 contacturen 
en 15 uren zelfstudie. Tijdens de contacturen met de docent MO worden lessen rond bepaalde 
thema’s, afhankelijk van de leernoden van de cursisten, behandeld. Er worden ook opdrachten 
meegegeven. Tijdens de uren zelfstudie lossen de cursisten die opdrachten zelfstandig op. De 
cursist kan altijd via mail individueel beroep doen op de docent indien nodig. De opgeloste 
opdrachten worden steeds besproken tijdens de contacturen. 

 
b) Dit is geen algemene aanpak die wordt toegepast door alle onthaalbureaus. Enkel Onthaal-

bureau Inburgering Antwerpen, Gent en Oost-Vlaanderen voorzien in een aanbod MO BIS. 
Cijfers voor 2008: 
-  Onthaalbureau Inburgering Antwerpen: 136 cursisten; 
-  Onthaalbureau Inburgering Gent: 83 cursisten; 
-  Onthaalbureau Inburgering Oost-Vlaanderen: 30 cursisten. 

 
c)  Niet elke inburgeraar komt in aanmerking voor het volgen van een pakket MO BIS. Hij/zij 

moet minstens voldoen aan volgende voorwaarden:  
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-  beschikken over een diploma hoger onderwijs (deze mensen kennen de principes van 
zelfstudie) 

-  tewerkgesteld zijn met een vast contract (voltijdse tewerkstelling) waardoor het niet 
haalbaar is om aan te sluiten bij een reguliere groep 

-  goed kunnen werken met PC (internet/zoekmachines) 
-  een zeer goede kennis hebben van het Engels/Frans/Nederlands 
-  gemotiveerd zijn om via opdrachten aan zelfstudie te doen 
-  beschikbaar zijn op de 5 ingeplande data (contactmomenten) 

 
d)  Deze manier van werken werd niet algemeen geïntroduceerd. Het zijn de hoger vermelde 

onthaalbureaus zelf die in het verleden het initiatief namen en gemeenschappelijke afspraken 
maakten om voor deze specifieke doelgroep op een efficiënte en kwaliteitsvolle manier een 
traject op maat aan te bieden. De doelgroep moet uiteraard voldoen aan de bovenvermelde 
voorwaarden. 

 Deze specifieke methode van werken dateert van voor de implementatie van de nieuwe 
methode waarbij de onthaalbureaus nog te veel elk hun eigen invulling gaven aan de cursus 
MO en dus ook aan een eventueel specifiek flexibel traject voor hooggeschoolden die aan 
bepaalde criteria voldoen (zie hoger). In het kader van de implementatie van de nieuwe 
methodiek zullen we nagaan en evalueren in hoeverre deze manier van differentiëren kadert 
binnen de principes, leermiddelen en kwaliteitsnormen van de nieuwe MO-methodiek. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 145 
van 13 maart 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
Inburgering   -   Vrijstellingen 
 
Inburgeraars kunnen in bepaalde gevallen vrijgesteld worden van hun inburgeringsplicht. Die groepen 
worden bepaald in artikel 5, §2, van het decreet van 28 februari 2003 betreffende het Vlaams 
inburgeringsbeleid, gewijzigd bij decreet van 14 juli 2006 en bij decreet van 1 februari 2008. Zo 
worden inburgeraars die reeds een attest van inburgering hebben behaald logischerwijs vrijgesteld, 
maar ook bijvoorbeeld de inburgeraar die aan de hand van een medisch attest kan aantonen dat hij of 
zij ernstig ziek is of de inburgeraar die een getuigschrift basisonderwijs of diploma secundair of hoger 
onderwijs heeft behaald in een nader bepaalde onderwijsinstelling. Deze personen ontvangen een attest 
van vrijstelling. 
 
Daarnaast bepaalt het Inburgeringsdecreet dat personen voor bepaalde onderdelen van het 
vormingsprogramma kunnen worden vrijgesteld indien zij kunnen aantonen dat zij over de nodige 
competenties beschikken. Voor het onderdeel Nederlands Tweede Taal (NT2) en het onderdeel 
Loopbaanoriëntatie (LO) werden ondertussen de nodige testinstrumenten ontwikkeld. De 
meetinstrumenten voor het luik Maatschappelijke Oriëntatie daarentegen laten nog steeds op zich 
wachten. In de recente Beleidsbrief Inburgering 2008-2009 wordt de ontwikkeling van een 
zogenaamde vrijstellingstoets voor het luik MO wel aangekondigd. 
 
Personen die bijvoorbeeld een vrijstelling hebben voor NT2 of het onderdeel LO én de overige 
onderdelen regelmatig hebben gevolgd, ontvangen een inburgeringsattest. Zodra dit meetinstrument is 
ontwikkeld, zal het attest van EVC (eerder verworven competenties) kunnen worden uitgereikt. Dit 
attest vermeldt dat de betrokkene vanwege zijn elders of eerder verworven competenties meteen in het 
secundair inburgeringstraject kan stappen. 
 
Het Inburgeringsdecreet voorziet ook de mogelijkheid om het inburgeringsattest aan een 
resultaatsverbintenis te koppelen. Tot op vandaag wordt het attest enkel afgeleverd als de inburgeraar 
het vormingsprogramma regelmatig heeft gevolgd. Op termijn zou het attest van inburgering echter 
worden afgeleverd indien de inburgeraar het vormingsprogramma regelmatig heeft gevolgd 
(inspanningsverbintenis) en de doelstellingen van de verschillende onderdelen van dat programma 
heeft bereikt (resultaatsverbintenis). Het attest moet wel gekoppeld worden aan een maatschappelijk 
effect (valorisatie), aldus de memorie van toelichting bij het wijzigingsdecreet van 2006.   
 
De invoering van een resultaatsverbintenis zou op een later, door de Vlaamse Regering te bepalen, 
tijdstip in werking treden. Deze latere inwerkingtreding moest toelaten met alle betrokken partners 
voorafgaandelijk het debat te voeren over en een stevig draagvlak te bekomen voor het invoeren ervan, 
“hetgeen zich ongetwijfeld ook zal vertalen in een groter maatschappelijk belang van het 
inburgeringsattest.” 
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1. Kan de minister een overzicht bezorgen van het aantal uitgereikte attesten van vrijstelling voor de 
laatste vijf jaar en een opdeling naar categorie van vrijstelling? Graag ook het aantal geweigerde 
aanvragen. 

 
2. Graag ook een overzicht van het aantal vrijstellingen op basis van competenties die werden 

toegekend voor het onderdeel NT2, opnieuw voor de laatste vijf jaar. Graag ook het aantal 
geweigerde aanvragen. 

 
3. Graag ook een overzicht van het aantal vrijstellingen op basis van competenties die werden 

toegekend voor het onderdeel Loopbaanoriëntatie, opnieuw voor de laatste vijf jaar. Graag ook het 
aantal geweigerde aanvragen. 

 
4. Hoe evalueert de minister de huidige testinstrumenten voor NT2 en LO? 
 
5. Graag een overzicht van het aantal uitgereikte inburgeringsattesten waarbij de inburgeraar voor 

één of meer onderdelen werd vrijgesteld, opnieuw voor de laatste vijf jaar. 
 
6. Werd een meetinstrument of vrijstellingstoets voor het luik Maatschappelijke Oriëntatie 

ondertussen ontwikkeld? Graag een stand van zaken. Wanneer mag de invoering hiervan verwacht 
worden? 

 
7. Hebben de onthaalbureaus zicht op het aantal inburgeraars dat manifest geen nood heeft aan het 

programmaonderdeel MO en hiervoor eigenlijk een vrijstelling zou moeten kunnen verkrijgen? 
 
8. Waaruit kan en moet een resultaatsverbintenis volgens de minister bestaan? Kan het 

meetinstrument voor het behalen van een inburgeringsattest of een zogenaamde inburgeringstest 
bestaan uit de samenvoeging van de bestaande meetinstrumenten voor NT2, LO en het nieuwe 
testinstrument voor MO?   

 
9. Hoe verhoudt het nog te ontwikkelen attest van EVC zich tot het attest van inburgering, op het 

tijdstip van uitreiking na? 
 
10. Werd het debat over de inwerkingtreding van de invoering van een resultaatsverbintenis 

ondertussen op gang getrokken? Wat werd ter zake ondernomen? Graag een stand van zaken. Hoe 
staat de minister hier tegenover en heeft de Vlaamse Regering het “later tijdstip” ondertussen 
bepaald? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 145 van 13 maart 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
1. Hieronder vindt u een overzicht van het aantal uitgereikte attesten van vrijstelling van de 

inburgeringsplicht per jaar met de reden van vrijstelling. De meest voorkomende redenen van 
vrijstelling zijn ‘EU+ onderdaan’, gevolgd door ‘gezinslid van EU+ onderdaan’, ‘65 jaar of ouder’ 
en ‘getuigschrift van Belgische of Nederlands onderwijs’.  

 

Reden van vrijstelling van verplichting 2004 2005 2006 2007 2008

65 jaar of ouder 18 51 55 100 146
Arbeidsmigrant 0 0 0 5 118
Attest van inburgering al behaald 1 1 14 20 21
Ernstige ziekte of handicap die deelname 
onmogelijk maakt 0 5 16 99 102
Getuigschrift van Belgisch of Nederlands 
onderwijs 0 1 14 49 162
Gezinshereniger met arbeidsmigrant 0 0 0 4 29
Gezinslid van EU+ onderdaan 0 1 8 291 598
Nationaliteit EU+ onderdaan 0 1 13 558 1.063
Geen reden geregistreerd 75 171 77 212 68

Totaal 94 231 197 1.338 2.307

 
Een attest van vrijstelling wordt automatisch toegekend aan elke inburgeraar die zich aanmeldt bij 
het onthaalbureau en waarvan na doelgroepbepaling wordt vastgesteld dat hij of zij vrijgesteld is 
van de inburgeringsplicht. Een attest van vrijstelling van de inburgeringsplicht wordt met andere 
woorden niet aangevraagd en kan derhalve ook niet geweigerd worden. 

 
2. Onderstaande tabel geeft een overzicht van het aantal vrijstellingen voor het onderdeel NT2 

richtgraad A1 die na testing door het Huis van het Nederlands werden verleend.  
 

Jaar van aanmelding Aantal vrijstellingen NT2 
2004 163 
2005 980 
2006 1.296 
2007 3.124 
2008 3.381 

In de Kruispuntbank Inburgering wordt geregistreerd of iemand al dan niet een vrijstelling heeft 
voor het onderdeel NT2. Er wordt geen onderscheid gemaakt tussen zij die geen Nederlands 
spreken en ook geen vrijstelling vragen en zij die een vrijstelling vragen, maar waarvan de 
resultaten op de test te zwak waren om deze vrijstelling inderdaad te geven. We weten dus niet 
hoeveel aanvragen ‘geweigerd’ werden. 
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3. Onderstaande tabel geeft een overzicht van het aantal vrijstellingen voor het onderdeel 
loopbaanoriëntatie bij VDAB. Enkel inburgeraars met een professioneel perspectief volgen het 
onderdeel LO bij VDAB. Of iemand in aanmerking komt voor vrijstelling LO wordt door de 
VDAB bepaald. 

Jaar van aanmelding Aantal vrijstellingen LO 
2004 200 
2005 950 
2006 668 
2007 1.522 
2008 1.576 

 
In de Kruispuntbank Inburgering wordt geregistreerd of iemand al dan niet vrijgesteld is van het 
onderdeel LO bij VDAB. Er wordt geen onderscheid gemaakt tussen zij die geen vrijstelling 
vragen en zij die een vrijstelling proberen te krijgen, maar waarvan de VDAB oordeelt dat LO 
toch nodig is. We weten dus niet hoeveel vrijstellingen ‘geweigerd’ werden.  

 
4. De testing voor het onderdeel NT2 gebeurt door de Huizen van het Nederlands en omvat, indien 

nodig, een cognitieve vaardigheidstest. De testing is gericht op de oriëntering en doorverwijzing 
naar het meest geschikte opleidingstraject NT2. De VDAB staat in voor het onderzoek van de 
afstand naar de arbeidsmarkt van de inburgeraars met een professioneel perspectief richting 
werknemerschap of richting zelfstanding ondernemerschap. Ik evalueer deze werkwijze als zeer 
positief. 

 
5. Onderstaande tabel geeft het aantal uitgereikte inburgeringsattesten per jaar weer waarbij de 

inburgeraar op één van de onderdelen was vrijgesteld. 
 

Jaar IB-attest gekregen Aantal personen met vrijstelling op MO*, NT2 of LO bij VDAB* 
2004 301 
2005 2.484 
2006 1.677 
2007 1.799 
2008 3.945 

* in de volgende situaties kan er vrijstelling van het onderdeel MO bekomen worden: als de 
inburgeraar na 1 april 2004 al met regelmaat de cursus MO gevolgd heeft, maar toen geen 
inburgeringsattest heeft behaald en opnieuw een Inburgeringscontract had afgesloten, of indien 
kan bewezen worden, hetzij door de betrokkene, hetzij door de trajectbegeleider, dat de 
betrokkene in de experimentele fase de cursus MO met regelmaat gevolgd heeft. 
* op LO mits een professioneel perspectief 
 

6. Universiteit Antwerpen is eind december 2008 gestart met het ontwikkelen van een instaptoets 
maatschappelijke oriëntatie. De oplevering is voorzien eind 2009. De instaptoets zal in 2010 
ingevoerd worden. 

 
7. De onthaalbureaus hebben geen zicht op het aantal inburgeraars dat manifest geen nood heeft aan 

het onderdeel maatschappelijke oriëntatie (MO). Het bepalen van een opleidingsnood dient op 
basis van objectieve testing te gebeuren. Vermits er voor het onderdeel MO (nog) geen test-
instrument voorhanden is, kunnen onthaalbureaus niet oordelen over de nood aan MO bij 
individuele inburgeraars en is er geen basis om iemand vrij te stellen van het onderdeel MO. 

 
8. Het primaire inburgeringstraject bestaat uit drie vormingspakketten (maatschappelijke oriëntatie, 

Nederlands als tweede taal en loopbaanoriëntatie) ondersteund door trajectbegeleiding. De 
inburgeraar die de nodige inspanningen levert, met name minstens 80% aanwezigheid in elk van 
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de vormingsonderdelen opgenomen in zijn inburgeringscontract, ontvangt een inburgeringsattest. 
Het behalen van een inburgeringsattest is met andere woorden niet gekoppeld aan het behalen van 
een bepaald resultaat maar aan een bepaalde inspanning. Voor het onderdeel NT2 kan, naar de 
toekomst toe, overwogen worden om, naast de inspanningsverbintenis, ook de resultaats-
verbintenis in te voeren. Dit zou dan concreet betekenen dat de beoordeling voor het onderdeel 
NT2 kan gebeuren op basis van hetzij de regelmatige deelname, hetzij het behaalde resultaat, i.c. 
het attest NT2 richtgraad A1. In dit scenario hebben zowel inburgeraars die minder regelmatig in 
de les aanwezig waren maar het attest NT2 behaald hebben, als inburgeraars die regelmatig 
aanwezig waren maar geen attest NT2 behaald hebben, de doelstellingen van het onderdeel NT2 
bereikt. Voor het onderdeel MO is een dergelijk scenario op dit ogenblik niet aan de orde. Het is 
immers niet de bedoeling om de instaptoets MO ook te hanteren als meetinstrument voor het 
beoordelen van de behaalde resultaten op het einde van de cursus. Zoals hierboven reeds 
aangegeven, is de VDAB verantwoordelijk voor het onderdeel loopbaanoriëntatie voor inburge-
raars met een professioneel perspectief. Het is aan de VDAB om te bepalen of, in welke mate en 
onder welke voorwaarden het invoeren van de resultaatsverbintenis voor het onderdeel LO 
mogelijk en aangewezen is. Ook hier geldt bovendien dat de screening door VDAB bij de start van 
het primaire inburgeringstraject niet mag beschouwd worden als een meetinstrument voor het 
beoordelen van de resultaten op het einde van het onderdeel LO. Het louter samenvoegen van de 
bestaande meetinstrumenten voor NT2, LO en het nieuwe testinstrument voor MO kan dus ook 
niet leiden tot een meetinstrument voor het behalen van een inburgeringsattest of een zogenaamde 
inburgeringstest.  

 
9. Artikel 13, §2, tweede lid, van het inburgeringsdecreet voorziet dat personen die reeds over de 

vereiste competenties beschikken onmiddellijk kunnen doorstromen naar het secundaire inburge-
ringstraject. Zij worden vrijgesteld van het volgen van het primaire inburgeringstraject op basis 
van eerder of elders verworven competenties (EVC). Het gaat hierbij dus om personen die voor 
elk van de onderdelen van het vormingsprogramma over de nodige vaardigheden beschikken om  
meteen in het secundaire traject in te stappen. Deze inburgeraars ontvangen een attest van EVC dat 
aangeeft dat de betrokkene omwille van elders of eerder verworven competenties, onmiddellijk 
kan doorstromen naar het secundaire inburgeringstraject zonder eerst een primair inburgerings-
traject gevolgd te hebben. Het attest van inburgering wordt uitgereikt aan inburgeraars die het 
vormingsprogramma binnen het primaire inburgeringstraject regelmatig gevolgd hebben. 

 
10. Het debat over de inwerkingtreding van de invoering van de resultaatsverbintenis werd nog niet 

opgestart, er werd ter zake nog niets ondernomen en de Vlaamse Regering heeft het ‘later tijdstip’ 
nog niet nader bepaald. Voor alle duidelijkheid, deze mogelijkheid werd ingeschreven in de 
regelgeving, alhoewel dit niet door het Regeerakkoord vooropgesteld werd. Ik heb er dan ook voor 
geopteerd om bij prioriteit in te zetten op andere zaken zoals de verdere professionalisering van de 
onthaalbureaus, het uitwerken van een instaptoets MO, het invoeren van een nieuw 
sanctioneringssysteem en het bereiken van nieuwe doelgroepen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 146 
van 18 maart 2009 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Decreet gemeente- en provinciebelastingen   -  Verwijzingen naar WIB 
 
Met het decreet van 30 mei 2008 betreffende de vestiging, invordering en geschillenprocedure van 
provincie- en gemeentebelastingen (Belgisch Staatsblad van 4 juli 2008) heeft de Vlaamse Regering 
de historische stap gezet om de vestiging en invordering van lokale belastingen op gewestelijk niveau 
te regelen. De wet van 24 december 1996 betreffende vestiging en de invordering van de provincie- en 
gemeentebelastingen wordt voor het Vlaams Gewest dan ook opgeheven. 
 
Met het decreet wou men meer coherentie in de gebruikelijke bepalingen van het fiscaal recht zoals 
die vooral in het Wetboek van de Inkomstenbelastingen (WIB) zijn vastgelegd. 
 
In de praktijk blijkt dat er met de verwijzingsregels in het decreet naar deze wetgeving toch wat 
problemen zijn, waardoor men op het terrein niet goed weet welke bepalingen uit het WIB en de 
uitvoeringsbesluiten wel van toepassing zijn en welke niet.  Zo zou hoofdstuk XIbis van titel VII dat 
handelt over de verjaring van de rechten van de schatkist, niet meer van toepassing zijn op lokale 
belastingen. 
 
1. In welke mate ervaart de minister dat er op het terrein nog onduidelijkheden bestaan over welke 

bepalingen van WIB en het uitvoeringbesluit nog van toepassing zijn op het Vlaams Gewest?  
 

Welke informatie-initiatieven zijn er hierrond geweest? 
 
2. Is hoofdstuk XIbis van titel VII al dan niet van toepassing op het Vlaams Gewest? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 146 van 18 maart 2009 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
1. Artikel 11 van het decreet van 30 mei 2008 betreffende de vestiging, de invordering en de 

geschillenprocedure van provincie-en gemeentebelastingen heeft inderdaad de verwijzingsregel 
behouden, waardoor de eerder techische regels van vestiging en invordering uit het Wetboek van 
de Inkomstenbelastingen toepasselijk blijven op gemeente- en provinciebelastingen.  Het betreft 
meer bepaald de verschillende opgesomde hoofdstukken uit Titel VII van het Wetboek en een 
aantal opgesomde artikelen uit het bijhorend uitvoeringsbesluit. 
De verwijzing verschilt niet zo veel van de vroegere verwijzing in de wet van 24 december 1996 
betreffende de vestiging en de invordering van provincie- en gemeentebelastingen. Het hoofdstuk 
6 is toegevoegd en het hoofdstuk 10 is weggelaten. De uitbreiding met het hoofdstuk 6 was 
bedoeld om de hervestiging van vernietigde aanslagen conform de artikelen 355 en 356 van het 
Wetboek ook toe te laten inzake provincie- en gemeentebelastingen. De verwijzing naar hoofdsuk 
10 was niet meer nodig. Hoofdstuk 10 van het Wetboek bevat de strafmaatregelen maar het 
decreet van 30 mei 2008 voorziet nu een eigen regeling. 
Artikel 11 van het decreet bepaalt, zoals vroeger trouwens, dat de verwijzingen naar de regeling 
van de inkomstenbelastingen maar toepasselijk is onder 2 voorwaarden: - zonder afbreuk te doen 
aan de bepalingen van het decreet - en voor zover ze niet specifiek de belastingen op de inkomsten 
betreffen. 
Deze verwijzingsregeling heeft tot nu toe weinig aanleiding gegeven tot onduidelijkheden. 
Met mijn omzendbrief  BB 2008/07 dd 18 juli 2008 heb ik aan de gemeenten de nodige uitleg 
gegeven over de toepassing van het decreet van 30 mei 2008. Daarbij is inzonderheid aandacht 
besteed aan de verschillen met de vroegere regeling zoals die vervat was in de wet van 24 
december 1996. Punt 8 van die omzendbrief handelt over de verwijzingsregel. Er is onder meer 
opgesomd welke artikelen uit de toepasselijke hoofdstukken van het Wetboek van de Inkomsten-
belastingen specifiek de inkomstenbelastingen betreffen, en dus niet toepasselijk zijn op provincie- 
en gemeentebelastingen. 

 
2. De verwijzingsregel in artikel 11 van het decreet van 30 mei 2008 verwijst naar “titel VII, 

hoofdstuk 1,3,4,6 tot en met 9 van het Wetboek van de Inkomstenbelastingen en artikel 126 tot en 
met 175 van het uitvoeringsbesluit van dat Wetboek”. 
Dat is een redactionele fout waar mij al eerder op is gewezen: er had inderdaad artikel 9bis moeten 
staan.  Er kan een initiatief genomen worden om dit recht te zetten. 
Overigens is er wel nog verwezen naar onder meer artikel 145 van het uitvoeringsbesluit zodat de 
verjaringstermijn van 5 jaar alleszins wel nog geldt.    
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KATHLEEN VAN BREMPT, 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, 

 SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 180 
van 17 februari 2009 
van CHRISTIAN VAN EYKEN 
 
 
 
Brussels vervoersplan IRIS 2   -   Advies 
 
Eind 2008 liep er een openbaar onderzoek omtrent het ontwerp van gemeentelijk vervoersplan IRIS 2 
georganiseerd door het Brussels Hoofdstedelijk Gewest.  
 
In zijn antwoord op de schriftelijke vraag nr. 212 van Luk Van Nieuwenhuysen (Websitebulletin 
publicatiedatum 27-10-2008) stelde minister Van Mechelen: “naar aanleiding van het openbaar 
onderzoek dringt een gecoördineerd advies vanuit de Vlaamse Regering zich op”. 
 
Wat is de inhoud van het advies dat de Vlaamse Regering hieromtrent heeft geformuleerd? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 180 van 17 februari 2009 
van CHRISTIAN VAN EYKEN 
 
 
 
Het advies over IRIS2, het ontwerp vervoersplan van het Brusselse Gewest, werd op 19 december 
2008 goedgekeurd door de Vlaamse Regering. 
 
Kort samengevat komt het advies er op neer dat het Vlaamse Gewest overleg wil hebben met het 
Brussels Hoofdstedelijke Gewest voor alle maatregelen die in het IRIS2-plan zijn voorzien en die een 
effect hebben over de gewestgrens heen, nl. fietsinfrastructuur, openbaarvervoernetwerk, wegbeprij-
zing, intermodaliteit aan stations, GEN, taxi, hiërarchisering van het wegennet, randparkings, 
verkeersmanagement, vrachtroutenetwerk en distributie. Voor de meeste van deze thema's is er al 
overleg en wederzijdse betrokkenheid. Het komt er wel op aan om de bestaande overlegstructuren op 
te waarderen. 
Het Vlaamse Gewest biedt tot slot ook aan om in overleg met het Brussels Hoofdstedelijke Gewest tot 
het best mogelijke resultaat te komen inzake de herprofilering van de Ring 0 Noord. 
 
Dit advies werd op 5 januari 2009 overgemaakt aan de Brusselse Regering. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 187 
van 23 februari 2009 
van PAUL WILLE 
 
 
 
Verkeersdrempels   -   Alternatieven 
 
De laatste jaren schoten de verkeersdrempels als paddenstoelen uit de grond. Ze zijn aangelegd met 
het doel het verkeer te dwingen snelheid te matigen. Uiteraard een bijzonder efficiënt middel.  
 
De drempels hebben wel tal van nadelen. Men rijdt er auto’s op stuk, het rijcomfort voor het openbaar 
vervoer vermindert, de hulpdiensten ondervinden nogal wat problemen, zelfs fietsers hebben 
problemen met sommige exemplaren.  
 
En dit terwijl er diverse andere middelen bestaan om het verkeer te dwingen trager te rijden. Denken 
we hierbij in de eerste plaats aan asverschuivingen en wegversmallingen. Deze zijn heel wat 
verkeersvriendelijker en kunnen eenvoudig worden aangelegd. 
 
1. Hoeveel drempels werden er in 2008 in Vlaanderen aangelegd? 
 
2. Heeft de minister er zicht op hoeveel verkeersdrempels er in het totaal al zijn in Vlaanderen? 
 
3. Werd er al overwogen om af te stappen van de verkeersdrempel als snelheidsremmer, en over te 

schakelen naar andere middelen, zoals asverschuivingen en wegversmallingen? 
 

Zo ja, welke verdienen volgens de minister de voorkeur? 
 
Zo neen, waarom niet? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Brempt (vraag nr. 187) en Crevits  (nr. 450). 
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GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 187 van 23 februari 2009 
van PAUL WILLE 
 
 
 
1. In 2008 werden er in Vlaanderen op gewestwegen geen drempels aangelegd. Het Vlaams Gewest 

heeft geen kennis van de aanleg van drempels op gemeentewegen. 
 
2. Het exacte aantal verkeersdrempels in Vlaanderen is niet gekend. 
 
3. De laatste jaren kwam men inderdaad tot het inzicht dat het gebruik van verkeersdrempels, als 

snelheidsremmend middel vaak meer nadelen dan voordelen met zich meebracht: hinderlijk voor 
zware voertuigen, trillings- en geluidshinder, extra uitstoot van uitlaatgassen. 

 
Aanpassingen van het wegbeeld in het algemeen en asverschuivingen, wegversmallingen in het 
bijzonder genieten dus de voorkeur boven drempels en plateaus. 

  
 De zogenaamde “horizontale” verschuivingen als asverschuivingen en wegversmallingen werken 

onrechtstreeks in op het gedrag van de weggebruikers. Het wegbeeld zet de weggebruiker onbe-
wust aan tot het gewenste gedrag, in dit geval een snelheidsvermindering. 

  
 Op plaatsen waar het gedrag van de weggebruikers fel is scheefgegroeid, vergen voormelde 

“zachte maatregelen” veelal wat tijd. Daarom kan het aangewezen zijn om met een “schokeffect” 
het gedrag van de weggebruikers sneller te veranderen. Dit door het aanbrengen van harde 
maatregelen, zoals drempels en plateaus. Nadien kan een overschakeling van deze drempels of 
plateaus naar de zachte maatregelen vaak het gewenste effect op het gedrag van de weggebruikers 
bestendigen. 

  
 Ook onbemande camera’s kunnen een bijdrage leveren om het gedrag van de weggebruiker te 

helpen aanpassen. 
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Vraag nr. 188 
van 23 februari 2009 
van JORIS VAN HAUTHEM 
 
 
 
Omzetting buitenlandse rijbewijzen   -   Stand van zaken 
 
In antwoord op een aantal actuele vragen die de minister werden gesteld in plenaire vergadering van 
21 januari 2009 omtrent het omruilen van buitenlandse rijbewijzen en de misbruiken die er in dat 
verband bestaan, stelde de minister dat zij aan de bevoegde federale staatssecretaris een voorstel zou 
overmaken dat ertoe strekt dat iedereen die hier een wagen wil besturen, eerst in dit land een 
praktische en theoretische proef moet hebben afgelegd.  
 
Tevens liet de minister weten dat zij over de bestaande problematiek overleg zou vragen met de 
staatssecretaris. Ten slotte sprak de minister van het treffen van beleidsmatige voorbereidingen in die 
zin. 
 
1. Is er overleg geweest met de federale staatssecretaris en wat was het resultaat daarvan? 
 
2. Werd er effectief een voorstel overgemaakt aan de staatssecretaris, wat behelsde dit voorstel en 

wat was de reactie daarop? 
 
3. Wat zijn de concrete beleidsmatige voorbereidingen waar de minister het over had? 
 
4. Wat is de actuele stand van zaken met betrekking tot de problematiek van de omruiling van 

buitenlandse rijbewijzen? 
 
5. Overweegt de minister nog verdere initiatieven te nemen? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 188 van 23 februari 2009 
van JORIS VAN HAUTHEM 
 
 
 
1-2 Mijn standpunt is dat ingezetenen uit landen buiten de EU waarvan vast staat dat de uitreiking 

van het rijbewijs frauduleus is of niet vooraf gegaan wordt door een behoorlijk rijexamen, 
slechts kan worden omgewisseld naar een Belgisch rijbewijs wanneer zij hier voorafgaand met 
succes een theoretisch en praktisch rijexamen hebben afgelegd. De internationale verdragen van 
Wenen en Genève staan hieraan niet in de weg. 

 
 De federaal staatssecretaris is op de hoogte van mijn standpunt en mijn vraag tot overleg. 
 
3.  De federaal staatssecretaris had aangekondigd een interministeriële conferentie te organiseren op 

23 maart 2009. Ik heb de omwisseling van buitenlandse rijbewijzen als agendapunt laten 
toevoegen. Deze conferentie werd evenwel door de staatssecretaris uitgesteld naar een mij nog 
niet meegedeelde latere datum. 

 
4.  De omruiling van buitenlandse rijbewijzen is gebaseerd op de internationale verdragen van 

Wenen en Genève of op bilaterale akkoorden die werden afgesloten.  
 
 De huidige situatie is op wetgevend vlak geregeld via artikel 23 van de wet van 16 maart 1968 

betreffende de politie over het wegverkeer en het Koninklijk Besluit van 23 maart 1998 
betreffende het rijbewijs.  

 
 Het betreft hier federale regelgeving, maar aangezien het verkeersveiligheidsbeleid ook de 

Vlaamse Regering aanbelangt, en de bijzondere wet tot hervorming der instellingen voorziet dat 
bij elke wijziging van wet of besluit betreffende verkeer de Vlaamse Regering betrokken moet 
worden, komt het ook het Vlaams niveau toe hieromtrent standpunten in te nemen. 

 
 Voor exacte cijfergegevens en de evolutie in de omwisseling van rijbewijzen moet ik u 

verwijzen naar de federaal staatssecretaris, die de voogdij heeft over de Federale 
Overheidsdienst Mobiliteit en Vervoer. 

 
5. Ik blijf dit op de agenda plaatsen. 
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Vraag nr. 189 
van 23 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Snelheidscamera’s   -   Aankondigingsborden 
 
De aankondiging van snelheidscamera’s gebeurt op een verschillende manier naargelang het type weg. 
 
 Zo geldt voor autosnelwegen: elke onbemande snelheidscamera wordt individueel aangekondigd door 
een bord met het symbool van een flitsende camera erop weergegeven. De afmetingen van dit bord 
bedragen 130 x 90 cm. Dit geldt ook in geval er over een bepaald traject verschillende onbemande 
snelheidscamera’s, over een relatief korte afstand zijn geplaatst. Op wegvakken met portieken, die 
dynamische signalisatie toelaten, wordt het bord op ongeveer 50 meter voor of na het portiek 
geplaatst. Op wegvakken waar er een lagere toegelaten snelheid geldt dan 120 km/h wordt het 
aankondigingsbord op ongeveer 50 meter vóór of na het vaste bord C43 of portiek geplaatst. Bij de 
aanwezigheid van een oprit tussenin wordt geen bijkomend aankondigingsbord meer geplaatst.  
 
Voor andere gewestwegen worden individuele snelheidscamera's helemaal niet aangekondigd. Als 
reden stelt men dat er anders een overdaad aan borden is.  
 
Voor de aankondiging van een specifiek traject met onbemande snelheidscamera’s geldt dan weer 
volgende regel: onderzoek heeft uitgewezen dat onbemande snelheidscamera’s het beste resultaat 
opleveren wanneer meerdere camera’s na elkaar, met een zekere tussenafstand, worden geplaatst; 
trajecten met minstens drie onbemande snelheidscamera’s worden aangekondigd door één bord.  
 
1. Vanaf wanneer gaat de aankondiging van vaste snelheidscamera's in? 
 
2. Voor de automobilist dreigt verwarring te ontstaan, vooral bij specifieke trajecten, vermits de 

camera’s de ene keer wel en de andere keer niet worden aangekondigd. In principe kunnen 
snelheidscamera's op eenzelfde weg de ene keer wel aangekondigd worden en een paar kilometer 
verder niet.   

 
Waarom heeft men niet geopteerd voor een duidelijke standaardsignalisatie?  

 
3. Hoe gaat de minister de regelgeving naar de automobilist verduidelijken/communiceren? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 189 van 23 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Ik heb net zoals u kennis genomen van de omzendbrief MOW/AWV 2009/1. Spijtig genoeg moet ik u 
meedelen dat deze omzendbrief door de Administratie Wegen en Verkeer is opgesteld, zonder overleg 
met mijn kabinet. Ik heb aan collega Crevits dan ook gevraagd om deze te herzien.  
  
1. Normaal gaat een omzendbrief direct in.  
 
2. De dienstorder MOW/AWV 2009/1 van het Agentschap Wegen en Verkeer kan voor onduide-

lijkheid zorgen bij de automobilist. Zelf ben ik voorstander van een uniforme aankondiging van 
alle flitspalen.  

 
3. Gezien het feit dat er nog geen gevolg is gegeven aan deze omzendbrief, de bestaande SAVE-

borden nog overal staan, en gezien het meningsverschil tussen aankondiging of niet, is communi-
catie op dit moment voorbarig.  
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Vraag nr. 191 
van 26 februari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
Theoretisch rijexamen op school   -   Informatie over car-pass 
 
Uit recent onderzoek, in opdracht van de vzw CAR-PASS,  vernemen we dat bij autobezitters en 
kopers van een tweedehandsvoertuig een grote onwetendheid bestaat omtrent de car-pass. Slechts 2 % 
van de ondervraagden zou weten dat er door de verkoper een car-pass afgeleverd moet worden, op 
straffe van nietigheid van de overeenkomst. 
 
Vooral jongeren schaffen zich een tweedehandswagen aan. Zeker nu het theoretisch rijexamen ook in 
de scholen kan worden afgelegd, lijkt het belangrijk om de jongeren er attent op te maken dat de car-
pass hen kan helpen. De informatie rond de car-pass zou bijvoorbeeld deel kunnen uitmaken van de 
leerstofinhoud voor het theoretisch rijexamen. 
 
Volksvertegenwoordiger Hilde Vautmans heeft van de federale staatssecretaris voor Mobiliteit, 
Etienne Schouppe, vernomen dat hij bereid is om hierover overleg te plegen met de ministers van de 
verschillende gewesten. Dit was tijdens de Commissie voor de Infrastructuur, het Verkeer en de 
Overheidsbedrijven op maandag 9 februari 2009. 
 
1. Is de minister de idee genegen om de car-pass te laten opnemen in de leerstof voor het theoretisch 

rijexamen? 
   
2. Werd hierover reeds overleg opgestart met de staatssecretaris en de ministers van Mobiliteit van 

de verschillende gewesten? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 191 van 26 februari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
1. Het project “Rijbewijs op school” omvat 8 uur theorie. Zoals gevraagd en bepaald in de verschil-

lende eindtermen, wordt er binnen deze 8 uur - naast kennis van het verkeersreglement - ook 
aandacht besteed aan verantwoorde mobiliteit (duurzame keuzes maken, milieu, …). Binnen het 
luik ‘verkeersreglement” besteden de instructeurs ook aandacht aan de documenten zoals het 
gelijkvormigheidsattest, verzekeringsformulieren, … Hier komt ook de car-pass aan bod.   
 

2. De Staatssecretaris heeft tot op heden geen overleg aangevraagd over het opnemen van de Car-
pass in de leerstof van het theoretisch rijexamen.  
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Vraag nr. 192 
van 27 februari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Buslijn 32 Edegem   -   Traject 
 
Onlangs gebeurde in de Jean Notéstraat in Edegem een ongeval waarbij een kind zwaar gewond werd. 
De inwoners zijn enorm bevreesd voor de onveiligheid in hun straat. 
 
Deze straat behoort eveneens tot het traject van een bus van De Lijn. De inwoners zijn deze onveilige 
situatie beu, en vragen om de buslijn te verleggen tot het kruispunt van de Boniverlei/Kontichstraat. 
 
Volgens het gemeentebestuur van Edegem zou De Lijn geen oren hebben naar deze korte verlegging 
van enkel tientallen meters. In ieder geval zou de veiligheid in de Jean Notéstraat verhoogd kunnen 
worden door de bussen van De Lijn weg te nemen uit de straat. 
 
1. Werd De Lijn in het verleden reeds gecontacteerd met de vraag om het traject van buslijn 32 te 

verleggen van de Jean Notéstraat naar het kruispunt Boniverlei/Kontichstraat? 
 
Werd de trajectverlegging al onderzocht? 

 
2. Zal De Lijn initiatieven nemen om een kleine omlegging te volgen om de veiligheid in de Jean 

Notéstraat te verhogen? Zo ja, binnen welke termijn zal dit gebeuren? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 192 van 27 februari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Sinds 16 oktober 1978 rijdt bus 32 via de J. Notéstraat. De tracékeuze via de J. Notéstraat was inge-
geven om een maximale afdekking van het gebied te hebben en tegemoet te komen aan de verplaat-
singsbehoefte van alle bewoners.  
 
1. Op initiatief van de gemeente Edegem heeft een overleg plaatsgevonden op 17 oktober 2008. 

Tijdens deze bijeenkomst was de vraag van de gemeente Edegem voor het wijzigen van de 
reisweg van bus 32 slechts één van de agendapunten. Er werd afgesproken dat De Lijn dit verder 
zou onderzoeken. 
De resultaten van dit onderzoek liggen bij De Lijn klaar voor overleg met de gemeente, waartoe 
De Lijn sinds eind november 2008 een datum probeert te prikken. 
 

2. Aan het aanpassen van de reisweg van bus 32 (d.i. niet meer door de J. Notéstraat rijden, maar via 
de Kontichstraat – Boniverlei) - zoals besproken tijdens het overleg van 17 oktober 2008 - is een 
beduidende meerkost verbonden. Het ligt in de bedoeling om met Edegem te overleggen op welke 
wijze de meeruitgaven begroot en/of gecompenseerd kunnen worden. 
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Vraag nr. 193 
van 3 maart 2009 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Brusselse Ring   -   Verkeersveiligheid 
 
De gouverneur van Vlaams-Brabant, Lodewijk De Witte, deed onlangs een voorstel om de 
maximumsnelheid op de Brusselse Ring overdag tot 100 km per uur te beperken. 
 
Deze maatregel zou de gezondheid en het milieu ten goede komen en bijdragen tot een veiliger en 
vlotter verkeer. 
 
1. Kan de minister een lijst bezorgen van zogenaamde “zwarte punten” op die Brusselse Ring? 
 
2. Op welke plaatsen gebeurden de meeste ongevallen de laatste vijf jaar? 
 
3. Welke beleidsvisie hanteert de minister m.b.t. het gebruik van digitale verkeersborden op deze 

Ring 0? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 193 van 3 maart 2009 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
1. In bijlage wordt een overzicht gegeven van de ongevallen op de Brusselse Ring voor de periode 

2003 tot 2005. Dit zijn de meest recente ongevallengegevens over de periode van de laatste drie 
jaar. De zwarte punten zijn opgenomen in de laatste kolom ‘GEVPNT’. Het betreft negen gevaar-
lijke punten op de Brusselse Ring.  

 
2. In dezelfde lijst als voor vraag 1, worden in de kolom ‘AANTONG’ het aantal ongevallen weer-

gegeven voor de periode 2003-2005. 
 
3. Ik ben voorstander van de invoering van dynamisch verkeersmanagement en volg de visie die 

werd ontwikkeld door het Verkeerscentrum Antwerpen met betrekking tot de uitbouw van een 
dynamisch verkeersmanagement in Vlaanderen. Momenteel is er een protocolakkoord in opmaak 
met het Brussels Hoofdstedelijk Gewest met betrekking tot de uitbouw van een geïntegreerd 
verkeersmanagementsysteem in de regio Brussel (RO, radiale snelwegen en belangrijkste stede-
lijke assen). 

 
BIJLAGE 
 
Overzicht ongevallen op de Brusselse Ring 2003-2005. 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VAN_BREMPT/193/antw.193.bijl.001.xls 
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Vraag nr. 194 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Taalgrensgemeenten   -   Ondersteuning Vlaams karakter 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 119 van 11 februari 2009  aangaande de ondersteuning 
van het Vlaamse karakter van de gemeenten gelegen langs de taalgrens, zoals vermeld onder “varia” in 
het Vlaams Regeerakkoord, deelde de minister-president mee dat er, naast de algemene 
financieringsmiddelen voor deze gemeenten  vanuit het Gemeentefonds, ook nog specifieke 
financieringsmiddelen vanuit de diverse beleidssectoren zijn. 
 
Kan de minister voor de beleidssectoren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen preciseren of en 
desgevallend welke financiering er gegaan is naar taalgrensgemeenten in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan? 
 
N.B.: Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 133, Vandenbroucke vraag nr. 

212, Van Mechelen vraag nr. 121, Anciaux vraag nr. 130, Keulen vraag nr. 137, Van Brempt 
vraag nr. 194, Crevits vraag nr. 474, Ceysens vraag nr. 67, Heeren vraag nr. 195). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 194 van 03 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de minister-president van de Vlaamse 
Regering, Kris Peeters. 
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Vraag nr. 195 
van 4 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Autobussen De Lijn   -   Korteafstandsradio 
 
Bij een werkbezoek van de Vlaamse minister van Openbare Werken aan Maastricht werd door de 
Nederlandse verkeersspecialisten toegelicht dat de bussen van De Lijn niet uitgerust zijn met het 
KAR-systeem (korteafstandsradio) dat in Maastricht geldt. 
 
Dat betekent dat de bussen van De Lijn niet in staat zijn om verkeerslichtenbeïnvloeding te doen en 
dus ook gehandicapt zijn in het verkeer en niet de gewenste snelheden kunnen halen. 
 
1. Is dit probleem de minister bekend? Op welke wijze heeft de minister overleg gepleegd met de 

Nederlandse collega’s om hier wat aan te doen? 
 
2. Heeft De Lijn intussen maatregelen in het vooruitzicht gesteld om dit euvel weg te werken? 
 



-572-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 195 van 4 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1. De voertuigen van De Lijn zijn in het kader van de verkeerslichtenbeïnvloeding uitgerust in 

functie van het in Vlaanderen gebruikte systeem, aan de hand van lusdetectie. 
 Overleg met de betrokken instanties in Maastricht legt alleen maar de noodzaak bloot om de 

voertuigen van De Lijn bijkomend uit te rusten met apparatuur om via de juiste frequentie de 
Nederlandse walapparatuur ter hoogte van de verkeerslichten wireless te beïnvloeden. 

 
 Wat betreft zulke draadloze verkeerslichtenbeïnvloeding werd er recent binnen het Agentschap 

Wegen en Verkeer een werkgroep opgericht, die de overschakeling op KAR in Vlaanderen op 
termijn voorbereidt. De Lijn is in deze werkgroep vertegenwoordigd. 

 
2. De specifieke problematiek van de De Lijn-voertuigen in Maastricht wordt meegenomen in de 

bovenvermelde werkgroep, evenals de problematiek in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. 
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Vraag nr. 197 
van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Autosnelwegen zonder pechstrook   -   Verkeersveiligheid (2) 
 
De laatste jaren hebben we een toename gezien van het aantal delen van autosnelwegen zonder 
pechstrook. De autosnelweg tussen Leuven en Brussel bijvoorbeeld kent momenteel op meerdere 
plaatsen geen pechstrook  (op die plaatsen zijn er vier “gewone” rijstroken, met onmiddellijk naast de 
rechterrijstrook een vangrail, zonder veel specifieke uitwijkmogelijkheden voor auto’s die 
bijvoorbeeld pech hebben).  
 
In mijn schriftelijke vraag nr. 115 (Websitebulletin publicatiedatum 11-02-06), ondervroeg ik de 
minister over het aantal ongevallen (o.a. ongevallen met dodelijke slachtoffers of zwaargewonden) op 
delen van autosnelwegen zonder pechstrook. Ik wou ook vernemen of er een correlatie is tussen 
enerzijds het aantal ongevallen en anderzijds het feit dat er delen van autosnelwegen bestaan zonder 
pechstrook. 
 
De minister antwoordde hierop dat de administratie hierover bijkomende analyses en bijkomende 
onderzoeken zou doen, zonder vermelding evenwel van een datum van afronding van deze 
bijkomende analyses en onderzoeken. De minister antwoordde eveneens dat zij in voorkomend geval 
van correlatie dit verder zou bespreken met de minister van Openbare Werken, die bevoegd is voor de 
inrichting van de gewestwegen.  
 
1. Wanneer voorziet de minister dat de administratie deze bijkomende opdrachten en analyses 

afgewerkt zal hebben? 
 
2. Heeft zij tevens de opdracht gegeven om de potentiële correlatie tussen het aantal ongevallen en 

de delen van autosnelwegen zonder pechstrook vanaf nu systematisch te bestuderen ?  
 
3. Heeft de Vlaamse Regering hierover een standpunt bepaald? Heeft de minister deze problematiek 

al aangekaart  bij de bevoegde collega van Openbare Werken? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 197 van 9 maart 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Er werden twee analyses afgewerkt, die peilen naar een eventueel correlatie tussen verkeers-

ongevallen en het al dan niet aanwezig zijn van een pechstrook.  
 
2. In een eerste analyse werden de ongevallen voor 2005 (laatste jaar waarvoor ongevallengegevens 

beschikbaar zijn) op de Ring rond Brussel en de E40 onder de loep genomen, omdat deze wegen 
een vrij belangrijke lengte hebben zonder pechstrook. Voor deze wegen werd de totale 
onveiligheid per 10 km weglengte zonder pechstrook vergeleken met de onveiligheid per 10 km 
weglengte met pechstrook. 

 
 De resultaten zijn de volgende voor 2005: 
 
  - Ring rond Brussel 

o gedeelten zonder pechstrook: in het totaal gemiddeld 80 ongevallen per 10 km, met 106 
lichtgewonden, 8 zwaargewonden en 1 dode 

o gedeelten met pechstrook: in het totaal gemiddeld 53 ongevallen per 10 km, met 73 
lichtgewonden, 5 zwaargewonden en 0,5 doden. 

 
  - E40, Brussel-Leuven 

o gedeelten zonder pechstrook: in het totaal gemiddeld 78 ongevallen per 10 km, met 102 
lichtgewonden, 11 zwaargewonden en 3 doden 

o zeer beperkt gedeelte met pechstroken in de beide rijrichtingen: in het totaal gemiddeld 96 
ongevallen per 10 km, met 116 lichtgewonden, 28 zwaar gewonden en 3 doden. 

 
Voor de andere autosnelwegen met slechts zeer beperkte lengtes zonder pechstrook werd de 
onveiligheid op de gedeelten zonder pechstrook (telkens vermeerderd met 100 m daarvoor en 100 
m daarna om eventuele nauwkeurigheden bij de notatie van het hectometerpunt in te calculeren), 
vergeleken met de onveiligheid op de weggedeelten van 500 m vóór en 500 m na het gedeelte 
zonder pechstrook. Op die manier krijgt men een vergelijking tussen weggedeelten, met als 
resultaat: 

 
 - gedeelten zonder pechstrook: in het totaal gemiddeld 66 ongevallen per 10 km, met 90 

lichtgewonden, 10 zwaargewonden en 1 dode 
 - gedeelten met pechstrook: in het totaal gemiddeld 49 ongevallen per 10 km met 68 

lichtgewonden, 7 zwaargewonden en 1 dode. 
 
 Uit de totaliteit van hoger vermelde analyse blijkt geen eenduidig besluit te worden getrokken over 

eventuele significante verschillen in verkeersveiligheid tussen autosnelweggedeelten met en 
zonder pechstrook. 

 
 In een tweede analyse werden de ongevallengegevens voor alle autosnelwegen uit het overzicht 

(zie antwoord op schriftelijke vraag nr. 115) meegenomen. Hierbij werden de ongevallen over een 
periode van drie jaar vergeleken van: 

  
 - enerzijds autosnelweggedeelten zonder pechstrook: 
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• op beide rijrichtingen van de autosnelweg in kwestie, omdat blijkt dat de NIS 

ongevalgegevens zeer onbetrouwbaar zijn voor wat de rijrichting betreft (veelal is 
geen rijrichting vermeld of wordt eenvoudigheidshalve de rijrichting 1 vermeld); 

• over een lengte van minstens 1 km, omdat blijkt dat de NIS-ongevalgegevens vaak 
beperkte fouten vertonen met betrekking tot de notering van het kilometermeterpunt; 

• zonder singuliere plaatsen (zoals een knooppunt van twee autosnelwegen) op de 
beperkte lengte. 

  
- anderzijds gelijkaardige autosnelweggedeelten met pechstrook aan beide kanten, bij voorkeur 

over lengtes die enkele malen groter zijn dan die van het referentiegedeelte zonder  
pechstroken. 

 
  

Onder gelijkaardige autosnelweggedeelten wordt verstaan een gedeelte met: 
 

• evenveel rijstroken en rijbanen; 
• nagenoeg dezelfde hoeveelheid verkeer; 
• nagenoeg dezelfde verdeling van de verkeersintensiteiten over de dag; 
• ongeveer evenveel uitritten per eenheidslengte; 
• ongeveer evenveel vrachtverkeer. 

 
Volgende ongevalkenmerken werden vergeleken:   

• het aantal ongevallen; 
• het aantal lichtgewonden; 
• de combinatiefactor van de onveiligheid, te weten het aantal lichtgewonden + 3 maal 

het aantal zwaargewonden + 5 maal het aantal doden. 
 

Hogervermelde vergelijking leverde volgende resultaten op voor de vier overblijvende vakken van 
meer dan 1 km lengte zonder pechstroken aan beide kanten en waarvoor er analoge 
vergelijkingsvakken met pechstroken beschikbaar waren: 

  
• voor twee van de vier vakken was de combinatiefactor voor de onveiligheid hoger op 

het wegvak zonder pechstroken. Voor één wegvak was de combinatiefactor 
omzeggens dezelfde voor de weggedeelten met en zonder pechstroken en voor één 
wegvak was de combinatiefactor hoger voor het weggedeelte met pechstroken; 

• het aantal lichtgewonden vertoonde nagenoeg hetzelfde beeld als voor de 
combinatiefactor; 

• het aantal ongevallen was over de gehele lijn hoger voor de wegvakken zonder 
pechstroken. 

 
 Conclusie: De wegvakken zonder pechstroken lijken licht, maar niet significant, onveiliger. 
 
 Op basis van bovenstaande bevindingen van beide analyses, heb ik beslist de correlatie tussen het 

aantal ongevallen en de delen van autosnelwegen zonder pechstrook niet systematisch te laten 
bestuderen.  

 
3. De Vlaamse Regering heeft hierover geen standpunt bepaald, aangezien er geen eenduidig besluit 

kan worden getrokken over een correlatie tussen verkeersonveiligheid en het al dan niet aanwezig 
zijn van pechstroken.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 199 
van 11 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
De Lijn Deurne   -   Halte luchthaven 
 
Enkele jaren geleden werd onder druk van de luchtvaartbelangen een extra omweg en stopplaats 
toegevoegd aan het traject van wat thans buslijn 14 is, hoewel de gewone stopplaats maar 250 meter 
verwijderd was (en is) van de ingang van de luchthaven. 
 
1. Hoeveel personen maken gebruik van deze halte om op te stappen en af te stappen op jaarbasis? 
 
2. Hoe wordt de zinvolheid van deze extra halte en de omweg door De Lijn geëvalueerd? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 199 van 11 maart 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1. Cijfers over het aantal op- en afstappers aan deze halte zijn niet beschikbaar. Een telling van de 

op- en afstappers zal worden opgenomen in het onderzoeksprogramma . 
 
2. Bij de lijnvoering en het inplannen van haltes wordt rekening gehouden met zogenaamde 

attractiepolen. De Lijn streeft ernaar om zo dicht mogelijk bij belangrijke attractiepolen een halte 
te voorzien. Immers de afstand tot een halte is een belangrijk element in de modal shift. Bovendien 
is het belangrijk dat een halte goed zichtbaar en gemakkelijk te vinden is. De luchthaven van 
Antwerpen wordt beschouwd als een belangrijke attractiepool. Omwille van deze redenen is deze 
halte zinvol.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 200 
van 12 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Studententarieven De Lijn   -   Leeftijdsgrens 
 
De Lijn hanteert voor jongeren een gunstig tarief tot ze de leeftijd van 25 bereikt hebben. Met de 
Buzzy Pazz kunnen ze voor 40 cent per dag een jaar lang onbeperkt het land doorkruisen. Bij aankoop 
van een tweede Buzzy Pazz binnen een gezin krijgt men 20 % korting, een derde Buzzy Pazz binnen 
een gezin is zelfs helemaal gratis. Alle Buzzy Pazzen moeten dan wel dezelfde begindatum en 
geldigheidsperiode hebben. Om in aanmerking te komen voor gezinskorting, moet men een attest van 
gezinssamenstelling voorleggen.  
 
Uiteraard is een forse reductie op de kostprijs van een abonnement of kaartje voor studenten een goede 
zaak. Jongeren zijn niet kapitaalkrachtig en een tegemoetkoming van de overheid is dan meer dan 
welkom.  
 
In de meeste gevallen is het wel zo dat die jongeren, die over weinig financiële middelen beschikken, 
tegelijkertijd studenten zijn. Het is dan ook jammer dat indien men als jongere eenmaal de leeftijd van 
25 jaar bereikt heeft en verder wil studeren om zijn kansen op de arbeidsmarkt te verhogen, die korting 
wegvalt. Dit, terwijl men nog niet over een volwaardig inkomen beschikt. Op die manier wordt een 
grote groep studenten gediscrimineerd. Er zijn immers heel wat studenten die een tweede diploma 
willen behalen of mensen die gewoon op latere leeftijd starten met studeren.  
 
Het leeftijdscriterium dat wordt gebruikt, vormt een beperking voor Levenslang Leren, waarvan de 
Vlaamse overheid grote voorstander is.  
 
1. Is de minister op de hoogte van dit probleem en hoe reageert zij daarop? 
 
2. Welke maatregelen heeft de minister genomen om alle studenten, ongeacht hun leeftijd, meer te 

sensibiliseren om gebruik te maken van de diensten van De Lijn? Welke specifieke acties werden 
er in Limburg ondernomen? 

 
3. Heeft de minister stappen ondernomen om een voordeeltarief te voorzien voor álle studenten, 

ongeacht hun leeftijd, die een bewijs van inschrijving voor een bepaalde opleiding kunnen 
voorleggen? 

 
4. Hoeveel Buzzy Pazzen werden er de afgelopen vijf jaar uitgereikt? Graag een opsplitsing per jaar 

en per provincie. 
 
5. Bestaan er nog andere voordeeltarieven voor jongeren/studenten? Zo ja, welke? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 200 van 12 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Burgers die niet over een volwaardig inkomen beschikken hebben doorgaans ook recht op een 

verhoogde terugbetaling in de gezondheidszorg. Zij kunnen aan hun ziekenfonds een attest 
“verhoogde terugbetaling” vragen waarmee zij bij De Lijn een jaarabonnement kunnen krijgen aan 
25 euro.   
Indien de student een leefloon ontvangt van het OCMW kan hij ook via het OCMW een 
jaarabonnement aanvragen aan 25 euro. 

 
2. De volgende maatregelen werden genomen. 
 

Lessenpakket 
 
Doel : sensibiliseren 12-jarigen met betrekking tot het gebruik van openbaar vervoer 
Doelgroep : derde graad basisonderwijs. 
 
Onderzoek toont aan dat de overgang van lager naar middelbaar onderwijs het moment is waarop 
de meesten de overstap maken naar het openbaar vervoer. Met een lessenpakket voor de derde 
graad van het basisonderwijs wil De Lijn deze doelgroep informeren en sensibiliseren rond het 
gebruik en de voordelen van openbaar vervoer en bus en tram in het bijzonder. 

 
Folder middelbare scholen 
 
Doel : scholieren middelbaar onderwijs informeren over mogelijkheden bus en tram en de formule 
‘Buzzy Pazz’ 
Doelgroep: scholieren middelbaar onderwijs 
 
De grootste groep binnen de houders van een Buzzy Pazz zijn de middelbare school scholieren. 
Via displays en folders in de scholen informeren we hen over de mogelijkheden van bus en tram 
en de formule Buzzy Pazz in het bijzonder. 
 
Festivalacties 
 
Doel : jongeren in niet schoolse omgeving wijzen op de voordelen van bus en tram 
Doelgroep: 16-25 jarigen 
 
In de zomer speelt De Lijn een cruciale rol in de bereikbaarheid van de talrijke zomerfestivals. We 
grijpen deze momenten aan om de voordelen van bus en tram in de verf te zetten. Via verschil-
lende acties benadrukken we specifieke voordelen van het openbaar vervoer (fijnmazig netwerk, 
duurzaam karakter) 

 
Herfst/winteracties 
 
Doel: jongeren bij slecht weer ervan overtuigen om bus en tram te nemen ipv auto (passagier). 
Doelgroep: scholieren 14-18 jaar 
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In de herfst en wintermaanden geven weersomstandigheden vaak aanleiding tot aanpassingen in de 
vervoersmodus van kinderen. Vooral fietsers kiezen voor een ander alternatief. Onderzoek wijst 
uit dat er in veel gevallen gekozen wordt om met de wagen te worden gevoerd. Via ludieke acties 
die binnen de leefwereld van jongeren passen, maken we duidelijk dat de bussen en trams van De 
Lijn het enige echte alternatief zijn om zich te verplaatsen bij slecht weer. 

 
Acties specifiek voor de provincie Limburg. 

 
Aanwezigheid op opendeurdagen scholen 
Vorig schooljaar is De Lijn aanwezig geweest op heel wat opendeurdagen van scholen, 
hogescholen en de universiteit Hasselt. De Lijn zorgt voor uitgebreide informatie- en promotie-
pakketten bij elke schoolopendeurdag waarvan we weet hebben. 
Bij dit soort infomomenten wordt er zowel gefocust op 'dienstregelinginformatie op maat' (bereik-
baarheid van de school) als op 'vervoerbewijs op maat' (hoe reis ik het meest voordelig)   
 
Mailings scholen 
Bij grotere dienstregelingwijzigingen - vb bij aanvang van de examendienstregeling  of bij nieuwe 
projecten - brengt De Lijn alle Limburgse scholen (& de scholen in de grensgemeenten) 
systematisch op de hoogte via mailing. 
 
Netmanagement-projecten: communicatieluik gericht op scholen 
Bij nieuwe projecten in het kader van netmanagement wordt er een speciale flyer voorzien met 
relevante informatie afgestemd op de betrokken scholen. In de folder zit ook altijd een probeerpas. 
In december 2008 was dat het geval voor o.m. de scholen in Mol, Beringen, Neerpelt, Overpelt, 
Lommel,…. In april is dat voor de scholen in Zonhoven, Diepenbeek, Genk en Hasselt.  
Het gebeurt regelmatig dat bereikbaarheidsfolders voor scholen opgemaakt worden (momenteel is 
er eentje voor Campus Diepenbeek in de maak). 
 
Autoluwe schooldag 
Samen met de provincie Limburg neemt De Lijn Limburg jaarlijks deel aan een actie waarbij de 
scholen probeerpasjes op naam kunnen bestellen. Die actie is gericht op de hoogste klassen van de 
lagere scholen. De kinderen kunnen dan met één van de ouders een keertje uitproberen hoe het is 
om met de bus naar school te gaan. 
 
Sponsoring 
Vb. de jaarlijkse studentenregatta (roeiwedstrijd tussen scholen Diepenbeek en Hasselt); de 
jaarlijkse kickoff van het academiejaar hogescholen Limburg, … 
De Lijn is dan ook altijd aanwezig met een infostand en promoteam 
 
Meewerken aan lessen verkeersopvoeding in scholen 
De Lijn krijgt regelmatig vragen van scholen die in de lessen verkeersopvoeding aandacht geven 
aan De Lijn. De Lijn bezorgt die scholen dan ook altijd een uitgebreid informatiepakket . 

 
3. Zie antwoord vraag 1.  

 
4. Omwille van privacy reden worden abonnementsgegevens niet langer bijgehouden dan strikt 

noodzakelijk voor de uitvoering van de dienst. Bij De Lijn is deze vastgelegd op drie jaar. 
 

 
Aantal Buzzy Pazzen 

 
Entiteit 2006 2007 2008
Antwerpen 151.941 154.102 159.533
Oost Vlaanderen 74.671 77.863 85.072
Vlaams-Brabant 60.284 64.193 69.507



-582-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

Limburg 56.857 57.828 60.150
West- Vlaanderen 55.012 55.186 58.009
Eindtotaal 398.765 409.172 432.271

 
3. In Leuven en Kortrijk bestaat een derdebetalerovereenkomst tussen de onderwijsinstelling en de 

stad enerzijds, en De Lijn anderzijds, waardoor gratis openbaar vervoer wordt aangeboden aan 
studenten.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 201 
van 13 maart 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Invoering kilometerheffing   -   Stand van zaken 
 
Volgens een nota aan de Vlaamse Regering van 19 december 2008 moest een aanpassing aan de 
Bijzondere Financieringswet (BFW) om een kilometerheffing voor vrachtwagens in te voeren in eerste 
helft van 2009 gebeuren: “Het concept van kilometerheffing is moeilijk te verzoenen met de belastbare 
materies waarin de Bijzondere Financieringswet (BFW) voorziet. Een wijziging van de BFW lijkt 
onafwendbaar. Indien een aanpassing van de BFW niet gerealiseerd is medio 2009, is de realisatie van 
de kilometerheffing in 2011 zo goed als onmogelijk” (p.14) 
 
Als het communautair overleg stopt, hoe zit het dan met aanpassing van de BFW om een 
kilometerheffing voor vrachtwagens in te voeren? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 201 van 13 maart 2009 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Een wijziging van de Bijzondere Financieringswet valt onder de bevoegdheid van de Vlaamse 
minister van Financiën en Begroting en Ruimtelijke Ordening. 
Maar de hervorming van de Bijzondere Financieringswet hangt niet noodzakelijk vast aan de commu-
nautaire dialoog. Als de gewesten het hierover eens zijn, kan dat gezamenlijk aangekaart worden bij de 
federale overheid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 202 
van 13 maart 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
Parkeerplaatsen voor vrachtwagens   -    Stand van zaken 
 
Op 23 mei 2007 stelde Carl Decaluwe een vraag om uitleg over het parkeren van vrachtwagens langs 
wegen. De minister vermeldde toen onder andere de mogelijkheid om eventueel samen met de sector 
onderzoek te doen naar de problematiek van de parkeerplaatsen voor vrachtwagens. 
 
Het is niet evident om parkeerplaats te vinden voor een vrachtwagen. Wanneer een chauffeur parkeert 
langs een gewestweg, is dit niet steeds de meest veilige optie, maar vaak de enige mogelijkheid. 
 
In het antwoord verwees de minister ook naar de beperking van acht uur voor het parkeren in een 
bebouwde kom. Vrachtwagenchauffeurs moeten strenge rij- en rusttijden respecteren en een maximale 
parkeertijd van acht uur is in dat kader soms te weinig. De rij- en rusttijden worden streng 
gecontroleerd, maar geregeld krijg ik van chauffeurs te horen dat ook de gemeenten streng controleren 
op de maximale parkeertijd. Meer dan acht uur blijven staan, is alleszins een overtreding. 
 
1. Welke maatregelen heeft de minister de voorbije twee jaar genomen om tegemoet te komen aan de 

parkeerproblemen van de vrachtwagenchauffeurs? 
 
2. Heeft de minister zicht op het aantal beboete vrachtwagens voor te lang te parkeren in de 

bebouwde kom? Zo ja, graag opgesplitst per provincie. 
 
3. Welke initiatieven zal de minister eventueel nog nemen met betrekking tot parkeerplaatsen voor 

vrachtwagens? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 202 van 13 maart 2009 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
1. De wegcode legt in artikel 27.5.2. een beperking op, nl.: 

“Binnen de bebouwde kommen is het verboden op de openbare weg auto’s, slepen en aanhang-
wagens met een maximale toegelaten massa van meer dan 7,5 ton langer acht uur na elkaar te laten 
parkeren, behalve op de plaatsen waar het verkeersbord E9a, E9c of E9d is aangebracht”. Een 
wijziging van deze reglementering valt onder de bevoegdheid van de federaal minister van 
Mobiliteit. 
 
Het parkeren voor vrachtwagens is echter een item dat vanuit diverse invalshoeken kan en moet 
worden benaderd. Er is niet alleen de invalshoek van de chauffeur, maar ook van de omgeving en 
de omwonenden. Een globale benadering vanuit een gemeentelijk parkeerbeleid is daarom het 
meest aangewezen instrument.  
Met het Vademecum Duurzaam Parkeerbeleid dat de Vlaamse Overheid in 2007 heeft uitgewerkt 
en dat ter beschikking is gesteld van steden en gemeenten, wordt een handleiding aangeboden om 
tot een gemeentelijk parkeerbeleidsplan te komen. Ook het parkeren voor vrachtwagens wordt 
hierin belicht. 
 

2. Cijfergegevens over beboete vrachtwagens (aantallen) die te lang in de bebouwde kommen 
parkeerden, heb ik niet ter beschikking, aangezien dit een politionele bevoegdheid is. Voor cijfers, 
opgesplitst per provincie dient deze vraag te worden gesteld aan de Federale overheid. 

 
3. Een globaal gemeentelijk parkeerbeleid kan zeker onderdeel uitmaken van het gemeentelijk mobi-

liteitsplan. Via de module 15 kan de gemeente worden ondersteund in de flankerende maatregelen 
die zij neemt ter ondersteuning van een duurzaam lokaal mobiliteitsbeleid en specifiek ook voor 
de flankerende maatregelen om een duurzaam parkeerbeleid te voeren.  

 
Verder kan nog worden vermeld dat het Agentschap Wegen en Verkeer initiatieven neemt om te 
komen tot bewaakte parkings langsheen de autosnelwegen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 203 
van 13 maart 2009 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
"Rijbewijs op school"   -   Evaluatie 
 
In 2007 werd het proefproject “Rijbewijs op school” gelanceerd, waarbij leerlingen uit het laatste jaar 
secundair onderwijs op school lessen theorie volgen en het theoretische rijexamen afleggen vanaf 17 
jaar. Sinds het schooljaar 2008-2009 wordt “Rijbewijs op school” aangeboden aan alle secundaire 
scholen in Vlaanderen. 771 scholen schreven zich hiervoor in. 
 
In antwoord op de vraag om uitleg van Veerle Heeren op 21 oktober 2008 (Handelingen C34 – OPE4 
– 21 oktober 2008, blz. 20 e.v.) stelde de minister dat de proefprojecten uitgebreid zouden worden 
geëvalueerd en dat het systeem eventueel praktisch zou worden bijgestuurd.  
 
1. Is de evaluatie reeds gebeurd? Zo ja, wat is er precies geëvalueerd en wat zijn de resultaten? 
 
2. Zijn er bijsturingen op til? Zo ja, welke? 
 
3. Is de evaluatie raadpleegbaar? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 203 van 13 maart 2009 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. “Rijbewijs op school” wordt op verschillende manieren geëvalueerd: 
 

- door de deelnemende scholen via enquêteformulieren; 
- door de VSV en de verschillende partners (examencentra + rijscholen), om te bekijken 

hoe de samenwerking dit schooljaar is verlopen en of er wijzigingen moeten worden 
aangebracht; 

- door de VSV intern. 
 
*Scholen: 

 Alle scholen die deelnemen aan ‘Rijbewijs op School’ vullen online een evaluatie-enquête in 
(via www.rijbewijsopschool.be) over het project, zowel de 44.508 leerlingen als de 763 project-
verantwoordelijken (leerkrachten).  
Het project loopt nog tot en met 30 juni. Op dit moment (23 maart) hebben we al ingevulde 
enquêtes van 30.581 leerlingen en van 525 leerkrachten. De resultaten van deze enquêtes vindt u 
in bijlage (bijlage 1 + 2). Alle evaluaties zijn anoniem. 

 
 Enkele cijfers: 

- 94% van de leerlingen vindt ‘Rijbewijs op School’ een goed tot zeer goed project ; 
- liefst 75% (!) van de leerlingen vraagt meer aandacht voor verkeer en mobiliteit in het 

secundair onderwijs ; 
- 91% van de leerlingen vond de lessen van de rijinstructeur interessant ; 
- 98% van de leerlingen vindt het een goede zaak dat het theoretisch rijexamen op de 

schoolbanken kan afgelegd worden ; 
- 94% van de leerkrachten zou het project aan andere scholen aanraden ; 
- 95% van de leerkrachten vindt het goed dat de theoretische rijlessen op school 

plaatsvinden ; 
- 82% van de leerkrachten vindt dat secundaire scholen meer aandacht moeten besteden aan 

verkeer en mobiliteit. 
 

Na het project zal de VSV de statistische gegevens laten verwerken en evalueren door Prof. Dr. 
Jan Pauwels van de KULeuven.  
 
*Partners 
De evaluatie met de examencentra en de rijscholen is nog niet gebeurd, maar is gepland in april 
2009. Tot nog toe zijn er geen noemenswaardige problemen opgedoken. De samenwerking ver-
loopt vlot, de communicatie duidelijk. Er waren wel enkele examencentra die logistiek niet vol-
doende waren voorbereid op het succes van het project, waardoor in sommige scholen te veel tijd 
lag tussen de laatste les en het examen. In de rijscholen blijkt woensdagnamiddag een veel-
gevraagd moment om rijlessen te komen geven. 

 
*VSV intern 
De VSV heeft voornamelijk de coördinatie, de website en de opstart van volgend schooljaar 
besproken. Volgende maand worden vergaderingen ingelegd met de partners. 
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2. Gezien het vlotte verloop van ‘Rijbewijs op School’, de positieve reacties van zowel de partners 
binnen het project als de deelnemers, én de behaalde resultaten (het gemiddelde slaagpercentage 
ligt momenteel op 61,2% tegenover 48% vóór het project) blijven de grote lijnen van het project 
behouden.  
Wel worden er enkele aanpassingen doorgevoerd op de website. Zo zullen scholen nog slechts één 
keer gegevens moeten doorgeven, die dan zowel kunnen worden gebruikt door de VSV als door 
het examencentrum. Daarnaast worden een aantal handelingen, zoals het opmaken van de waarde-
bonnen, zoveel mogelijk geautomatiseerd. Ook zullen de ‘afwezigheden’ worden uitgebreid: 
komend schooljaar gelden alle afwezigheden, die gewettigd zijn door het Ministerie van 
Onderwijs, ook voor “Rijbewijs op School”  (nu werd enkel een doktersbriefje aanvaard als geldig 
afwezigheidsbewijs). 

 
Intussen is er dankzij ‘Rijbewijs op School’ ook aangepast lesmateriaal op de markt gekomen voor 
BuSO en BSO-scholen. Het lagere slaagpercentage binnen deze studierichtingen heeft deels te 
maken met het taalgebruik. Een handboek met vereenvoudigd taalgebruik bestond nog niet, en 
blijkt te werken.  
 

3. Scholen kunnen de leerlingenenquête van hun eigen school opvragen (vanaf volgend schooljaar 
wordt die automatisch mee verstuurd met het afsluiten van het dossier).  

 De ingevulde enquêtes zijn niet door het publiek raadpleegbaar.  
 

De VSV zal wel, op basis van alle evaluaties (enquêtes + vergaderingen), een algemeen evaluatie-
rapport opmaken, dat ter beschikking wordt gesteld van alle geïnteresseerden.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 204 
van 16 maart 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Mobiliteitsconvenants  -   Module 12-projecten Vlaams-Brabant 
 
Binnen het mobiliteitsconvenant voorziet module 12 in de aanleg of verbetering van fietspaden van het 
bovenlokaal, functioneel fietsroutenetwerk buiten het gewestdomein als alternatief voor fietspaden 
langs gewestwegen. 
 
Met deze module verbinden de partijen (het gewest, de lokale en/of provinciale overheid en de VVM 
(Vlaamse Vervoermaatschappij) zich ertoe buiten het gewestdomein nieuwe fietspaden aan te leggen 
en/of fietspaden te verbeteren om de volgende aspecten te verhogen: 
- de veiligheid en het comfort van elke weggebruiker die het fietspad mag gebruiken;  
- de bereikbaarheid met de fiets;  
- het aandeel van het fietsverkeer in de multimodale verkeersstromen. 
 
Het gewest betaalt 100 % van de reële kostprijs van de nieuwe fietspaden buiten het gewestdomein.  
 
Het gewest betaalt 80 % van de reële kostprijs van de verbetering van de fietspaden buiten het 
gewestdomein. Als het ontweken tracé langs de gewestweg echter in de objectieve behoefteanalyse 
van het gewest een K-waarde ≥ 75 heeft, betaalt het gewest 100 % van de reële kostprijs van de 
verbetering van de fietspaden buiten het gewestdomein. 
 
1. Hoeveel projecten zijn er in het kader van deze module tijdens deze legislatuur aangevraagd, 

ontworpen, goedgekeurd en uitgevoerd? 
 

Graag een overzicht per gemeente van de provincie Vlaams-Brabant, alsook een onderverdeling 
naar soort subsidieproject (nieuwe fietspaden 100% subsidies, verbetering fietspaden 100% 
subsidies en verbetering fietspaden 80% subsidies). Graag ook vermelding van de uitgekeerde 
subsidiebedragen per project. 

 
2. Wat is de voorziene timing van de goedgekeurde maar nog niet uitgevoerde projecten in de 

provincie Vlaams-Brabant? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 204 van 16 maart 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Zie onderstaande tabel voor de vastgelegde koepelmodules met module 12 : 

Gemeente Betrokken 
Gewestw
eg 

Omschrijving Subsidie- 
percentage 

Vastgelegd 
subsidiebe
drag 
(EUR) 

Status project 

Aarschot N10 - N19 Aanleg alternatief fietpad 
tussen N10 en N19 
op oude 
spoorbedding 

80 447.442,92 opengesteld 

Tienen N29 Aanleg alternatief fietspad 
langs Gallicstraat, 
Mutsenberg en 
Outgaardenstraat 

100 371.794,59 opengesteld 

Hoeilaart N275 Aanleg fietsersbrug en 
toegangshellingen 

100 1.306.622,52 in uitvoering 

 
2. Alle projecten bevinden zich al in de fase van uitvoering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 205 
van 16 maart 2009 
van MARGRIET HERMANS 
 
 
 
Racisme en xenofobie    -    Monitoring, sensibilisering en preventie 
 
Onlangs kwamen in Dresden duizenden neonazi’s op straat om de verwoesting van de stad in 1945 te 
herdenken. Volgens de Duitse krant Bild zou het aantal neonazi’s het laatste jaar met 5 procent 
gestegen zijn.  
 
Ook in Italië krijgt dit debat vernieuwde aandacht nadat vorig weekend vier Roemenen in elkaar 
geslagen werden door een groep Italianen. President Napolitano had eerder deze maand al zijn 
afkeuring uitgesproken voor de xenofobe daden van Italiaanse jongeren die een Indiase immigrant in 
brand gestoken hadden. Daarenboven worden in Italië migratie en criminaliteit meer en meer over 
dezelfde kam geschoren.  
 
In Nederland vinden er jaarlijks publicaties plaats uit een longitudinaal onderzoek naar uiteenlopende 
vormen van racisme en extremisme in het land (Van Donselaer, J., Rodriques, P.R., 2008, Monitor 
racisme & extremisme: achtste rapportage, Amsterdam: Anne Frank Stichting & Leiden: Universiteit 
Leiden). Deze wetenschappelijke publicaties zijn het gevolg van een samenwerking tussen de 
Universiteit Leiden en de Anna Frank Stichting. In de laatste rapportage werd geconcludeerd dat het 
evenwicht tussen de vrijheid van meningsuiting en de bescherming tegen discriminatie de laatste jaren 
uit balans is geraakt. Extreemrechts straatactivisme is hierdoor aanzienlijk gestegen. Racistische 
jongeren verenigen zich veelal in neonazistische groeperingen met een terroristisch karakter. Hierbij 
worden gelijkgestemden opgeroepen om moslims en joden aan te vallen en/of om aanslagen te plegen 
op overheidsgebouwen. De retoriek die hierbij gebruikt wordt en de activiteiten die tot uitingen 
komen, worden blijkbaar jaar na jaar extremistischer.  
 
In haar strijd tegen radicalisering en terrorisme, hanteert de Nederlandse regering de zogenaamde 
“brede benadering”. Men tracht radicalisering in een vroeg stadium aan te pakken, waardoor men een 
veel bredere groep treft. Er wordt gekozen voor deze beleidsbenadering vermits extremisme veel 
materiële, maar ook sociale schade, zoals polarisatie en de teloorgang aan sociale cohesie, kan 
aanrichten. In Duitsland wordt begeleiding geboden aan leden van extreemrechtse groeperingen die de 
groepering willen verlaten. Men spreekt hier van deradicaliseringsprogramma’s. 
 
Ons land staat bekend als Europees centrum voor de organisatie van extreemrechts geïnspireerde 
concerten. Dinsdag 3 maart laatstleden heeft een man in Antwerpen vier joodse mannen aangevallen 
met een ijzeren staaf of stok. Volgens de politie gaat het om vier afzonderlijke incidenten door 
dezelfde dader. Begin januari hebben onbekenden getracht brand te stichten in de woning van een 
joods gezin. Diezelfde maand werden synagogen in Brussel en Charleroi beschadigd. Vorig jaar in 
september werden ook al drie joden uit Antwerpen na een woordenwisseling geslagen met een 
golfclub.  
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Sinds december 2008 is het aantal antisemitische incidenten fors gestegen. Dit blijkt uit een rapport 
van het Europees Bureau voor de Grondrechten. Directeur Morten Kjaerum vindt de recente opstoot 
van antisemitisme zorgwekkend. “Er zijn aanwijzingen dat de tendens te maken heeft met de situatie 
in het Midden-Oosten en met de financiële crisis”. Volgens UGent-historicus Bruno De Wever kunnen 
er parallellen getrokken worden tussen de jaren dertig van de 20ste eeuw en de hedendaagse 
ontwikkelingen. Zeker nu er een economische en financiële crisis woedt, blijken de sociale 
gelijkenissen frappant te zijn.  
 
1. Zijn er aanwijzingen dat de door professor De Wever vastgesteld parallellen met de jaren dertig 

van de twintigste eeuw zich in Vlaanderen voordoen?  
 
2. Zijn de onderzoeksconclusies van de Monitor racisme & extremisme ook van toepassing in 

Vlaanderen? 
 
3. Over welke meet- en monitorinstrumenten beschikt de Vlaamse Regering om de evolutie van 

xenofobie, racisme, radicalisering en extremisme in kaart te brengen? 
 
4. In hoeverre houdt het beleid rekening met periodiekgebonden fluctuaties van xenofobie, racisme, 

radicalisering en extremisme? Acht de minister het nodig extra informatie hierover te vergaren 
en/of extra maatregelen te nemen? 

 
5. In hoeverre doet Vlaanderen aan benchmarking om lessen te trekken voor het eigen beleid? Hoe 

past het Vlaamse beleid in een Europees beleidskader? 
 
6. De Vlaamse Regering tracht gelijke kansen, gelijke behandeling en antidiscriminatie zo goed 

mogelijk te bevorderen aan de hand van zowel juridische procedures als wettelijke kaders 
(meldpunten, decreten).  

 
In hoeverre wordt er eveneens gebruik gemaakt van communicatieve beleidsinstrumenten die 
gericht zijn op bewustmaking en op preventie van racisme en extremisme (in alle varianten)? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 205 van 16 maart 2009 
van MARGRIET HERMANS 
 
 
 
1. De risico’s van de economische crisis zijn ondertussen al gekend. De crisis doet de werkloosheid 

toenemen, doet sociaal-economische achterstand stijgen en de ontevredenheid bij de mensen 
neemt toe. Wij als overheid zetten alles op alles om deze voedingsbodem voor radicalisering zo 
beperkt mogelijk te maken. Prof. Dr. Erik Buyst wijst er in zijn onderzoek op dat een belangrijk 
verschil tussen de crisis van de jaren dertig en die van vandaag is, dat de overheden niet langer 
toekijken op de situatie. In de jaren dertig betekende verlies van werk meteen ook verlies van 
inkomen. Vandaag de dag voelen werklozen wel een koopkrachtverlies, maar de sociale zekerheid 
zorgt ervoor dat er geen grootschalige armoede meer kan optreden.  

 
2. In de monitor ‘Racisme en extremisme’ zijn een aantal interessante conclusies terug te vinden. In 

het rapport wordt er gewezen op de risico’s die verbonden zijn aan de brede benadering van het 
contraterrorisme- en radicaliseringsbeleid van de nationale en lokale overheden in Nederland. Dit 
brede beleid tegen radicalisering blijkt namelijk een brede anti-moslim impact te hebben. 
Daarnaast blijkt het aantal Marokkaanse en Turkse slachtoffers van discriminatie gestegen te zijn 
van 11% in 2006 naar 20% in 2007. Meerdere onderzoekers (Grunenberg en Schriemer, De Graaf) 
verwijzen in het rapport naar het belang van discriminatiebestrijding en waarschuwen dat personen 
niet alleen op basis van religieuze stereotypering als verdacht dienen te worden aangemerkt. 
Pogingen om risico’s vroegtijdig te onderkennen blijken gemakkelijk te leiden tot ‘trechter-
modellen’ waarbij zeer grote aantallen personen in beginsel verdacht zijn.  

 
 Globalisatie is een wereldwijd fenomeen en ook in België is na 9/11 het besef gekomen dat ook 

ons land kwetsbaar kan zijn voor terrorisme. Uit onderzoek van Prof. dr. Billiet blijkt dat de 9/11-
gebeurtenissen in 2001 de negatieve houding tegenover etnische minderheden bij de Vlaamse 
kiezers in 2003 deed toenemen, bij de verkiezingen van 2007 bleek deze negatieve houding echter 
terug op het niveau van 1991 te zijn beland. Tegelijkertijd heeft ook hier, net zoals in Nederland, 
de Turkse en vooral de Marokkaanse bevolking zich de voorbije periode geviseerd gevoeld. 
Vooral Marokkaanse mannen blijken zich slachtoffer te voelen van discriminatie. De resultaten 
van het onderzoek naar ‘The Integration of the second generation’ (TIES) door ISPO-KUleuven, 
illustreren dat Antwerpse en Brusselse allochtonen van Turkse en Marokkaanse herkomst bedui-
dend meer discriminatie ervaren dan autochtonen. Het is echter niet mogelijk om op basis van 
deze gegevens een vergelijking in de tijd te maken omdat TIES geen periodiek survey is, maar wel 
een grootschalig onderzoek in verschillende Europese landen. Wel is het mogelijk om een verge-
lijking in de tijd te maken inzake meldingen van discriminatie. Ieder jaar maakt het Centrum voor 
Gelijkheid van Kansen en voor Racismebestrijding (CGKR) een jaarverslag met daarin een 
overzicht van het aantal meldingen van discriminatie. Uit deze cijfers blijkt dat de meldingen die 
te maken hebben met racisme in 2007 met 58% waren gestegen in vergelijking met 2006. 

 
3. Het in kaart brengen van de evolutie van xenofobie, racisme, radicalisering en extremisme ove-

rschrijdt de grenzen van de bevoegdheid Gelijke Kansen. Het is evenwel vanuit mijn bevoegdheid 
belangrijk om mee zicht te hebben op de door u aangehaalde fenomenen. Mijn medewerkers 
maken hiervoor gebruik van verschillende bronnen.  

 De Studiedienst van de Vlaamse Regering brengt ieder jaar de ‘Sociaal-culturele verschuivingen’-
survey (scv-survey) uit. In 1998, 2001, 2002, 2004 en 2008 werd hierbij telkens gepeild naar de 
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houding en beeldvorming ten opzichte van migranten. De resultaten van dit survey kan u vinden 
op de website van de Studiedienst van de Vlaamse Regering.  

 Daarnaast is er op Vlaams niveau het initiatief van mijn collega minister bevoegd voor Inburge-
ring, die een integratiemonitor heeft laten opstellen door het Steunpunt gelijkekansenbeleid. Op 3 
april werd deze monitor publiek voorgesteld. 

 Zoals hoger reeds vermeld, geeft het jaarverslag van het Centrum voor Gelijkheid van Kansen en 
voor Racismebestrijding tevens een overzicht van de evolutie inzake meldingen van discriminatie. 
Momenteel werkt het Centrum voor Gelijkheid van Kansen en voor Racismebestrijding aan een 
diversiteitsmonitor. Recent heeft het Centrum voor Gelijkheid van Kansen en voor Racisme-
bestrijding trouwens de resultaten gepubliceerd van een uitgebreide survey naar de houding van 
Belgen ten opzichte van etnisch-culturele minderheden.  

 
4. Niet enkel discriminatie op grond van ras of etnische herkomst, maar alle mogelijke vormen van 

discriminatie moeten bestreden worden. Iedereen heeft recht op een gelijke behandeling en alle 
mensen zouden dit ook moeten weten. Het decreet houdende een kader voor het Vlaamse 
gelijkekansen- en gelijkebehandelingsbeleid maakt het mogelijk om hier werk van te maken. In dit 
kader werden onder meer ‘meldpunten discriminatie’ opgericht in de centrumsteden; deze meld-
punten moeten een laagdrempelige instantie zijn waar iedereen die zich gediscrimineerd voelt, 
terecht kan. In samenwerking met het Centrum voor Gelijkheid van Kansen en voor Racisme-
bestrijding wordt een nieuw registratiesysteem ontwikkeld. Nu hanteert ieder Meldpunt 
Discriminatie een eigen registratiesysteem, vanaf juni 2009 zullen deze registraties aan de hand 
van dit nieuwe centrale registratiesysteem gebeuren. Dit systeem zal toelaten om eventuele perio-
diekgebonden fluctuaties van de verschillende vormen van discriminatie nauwgezet op te volgen.  

 
5. Het decreet houdende een kader voor het Vlaamse gelijkekansen- en gelijkebehandelingsbeleid, 

werd opgesteld conform de Europese richtlijnen. Inzake discriminatiegronden gaat het Vlaamse 
gelijkekansen- en gelijkebehandelingsdecreet zelfs breder dan wat Europa voorschrijft. In functie 
van het Vlaamse beleid gebeuren er heel wat onderzoeken door verschillende instanties. Vaak 
wordt de vraagstelling die de onderzoekers hanteren deels afgestemd op Europese onderzoeken, 
zodat vergelijkbaarheid wordt gegarandeerd. De Studiedienst van de Vlaamse Regering is zo’n 
instantie die een aantal periodieke rapporten publiceert, waaronder de VRIND. In deze publicatie 
maakt de studiedienst bij elk van de besproken items telkens een vergelijking tussen Vlaanderen 
en andere Europese landen. Voor bijvoorbeeld het item ‘houding ten opzichte van migranten’ 
wordt er dan vergeleken met de gegevens van de tweejaarlijkse European Social Survey die peilt 
naar de opvattingen van burgers uit meer dan 25 landen op gebied van sociale, culturele en 
politieke kwesties. 

 
6. Wat concrete communicatieve beleidsinstrumenten in het kader van preventie van racisme en 

extremisme betreft, verwijs ik op de eerste plaats naar mijn collega-minister van Inburgering, die 
in het kader van ‘Samenleven in diversiteit’ hiervoor bevoegd is.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 206 
van 19 maart 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Gelede bussen   -   Controleresultaten 
 
Nadat ik op 17 februari 2009 de slechte staat van de gelede bussen aankloeg op een 
commissievergadering (Handelingen C130 – OPE12 – 17 februari 2009, blz. 18 e.v.), en nadat een 
persbericht hierover verscheen op woensdag 11 maart, liet de minister de gelede bussen van de 
stelplaats in de Tjalkstraat in Antwerpen controleren.  
 
De twee bussen die eerder een rode kaart hadden opgelopen op de autokeuring wegens het kapotte 
harmonicagedeelte werden hersteld. 
 
1. Waarom werd de controle beperkt tot de bussen van de Tjalkstraat? 
 
2. Kan de minister meedelen op welke manier de bussen van de Tjalkstraat werden gecontroleerd op 

mankementen? 
 
3. Aan hoeveel gelede bussen werden er mankementen vastgesteld? Over welke voertuigen gaat het 

dan? Graag het identificatienummer van de bus. 
 
4. Op welke manier werden deze bussen hersteld? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 206 van 19 maart 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. Bovenop de controles die bij elke onderhoudsbeurt worden uitgevoerd, werd er na het persbericht 

onmiddellijk een uitgebreide controle uitgevoerd: een steekproefcontrole van 51 wagens op een 
park van 206 (d.i. 25%). De controle werd niet beperkt tot de bussen van de stelplaats Tjalkstraat: 
deze controle werd uitgebreid tot de stelplaatsen Wuustwezel en Hoogstraten. 

 
2. De bussen werden onderworpen aan een visuele controle. 
 
3. De steekproefcontrole bracht geen mankementen aan het licht. Buiten het standaard onderhoud 

van een gelede bus, werden geen bijkomende acties opgestart. 
 
4. Aangezien er geen defecten aan de harmonica’s werden vastgesteld, dienden er ook geen herstel-

lingen te worden uitgevoerd. 
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PATRICIA CEYSENS, 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, 

 ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE HANDEL 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 65 
van 23 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
EFRO-projecten   -   Administratieve afhandeling 
 
Binnen de Europese Unie bestaan er grote verschillen op het gebied van economische en sociale 
ontwikkeling. Volgens het Verdrag van de Europese Unie heeft “Europa” daarom tot taak de 
economische en sociale samenhang van het Europees territorium te versterken. Met het oog op het 
verminderen en het uiteindelijk wegwerken van deze sociaaleconomische dispariteiten zijn in 1975 de 
“Europese Structuurfondsen” in het leven geroepen. 
 
Eén van deze structuurfondsen is het Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling, algemeen bekend 
als EFRO. Het EFRO subsidieert projecten die de ongelijkheden tussen regio’s verminderen, het 
concurrentievermogen vergroten, werkgelegenheid creëren en de cohesie tussen de regio’s versterken. 
 
Vroeger namen de provincies hierin het voortouw, met als resultaat een snelle uitvoering van projecten 
die dicht bij de mensen lagen. Vandaag echter gebeurt alles via de Vlaamse Regering, met een centraal 
secretariaat en met provinciale “indieningspunten”.  
 
Het gevolg van deze switch is dat tal van goede projecten vastzitten in de administratieve afhandeling. 
Een gebrek aan personeel ligt hier niet aan de basis, integendeel, de secretariaten tellen meer dan 
genoeg volk. Nu bestaat er niet enkel een provinciale administratie, maar ook een bijkomende 
administratieve schakel op het Vlaams niveau. Een dubbele stap die de procedure van aanvraag van 
EFRO-middelen nutteloos verzwaart en verlengt. Een bijkomend probleem vormt het systeem van 
calls, die door externe consultants worden geschreven, en die maken de aanvragen zeer complex. Ze 
kosten ook vaak veel geld, maar betekenen voor het project op zich geen meerwaarde.  Ten slotte zien 
we in de praktijk dat er wel veel projecten worden goedgekeurd, maar dat er heel weinig contracten 
effectief worden getekend.  
 
In tijden van economische crisis zijn EFRO-middelen meer dan ooit welkom, maar helaas komen de 
middelen niet daar terecht waar het zou moeten, door een overlast aan administratieve regels. De 
Vlaamse Regering neemt tal van maatregelen om de economische crisis tegen te gaan door onder meer 
versneld te investeren in voorziene projecten. De toekenning van EFRO-middelen kan eveneens 
investeringen aanzwengelen, wat de Vlaamse economie zeker ten goede zal komen. 
 
1. Wat is het verschil tussen de doorlooptijden in het oude en nieuwe systeem (indiening, 

goedkeuring en contract)? 
 
2. Hoeveel mensen werkten er vroeger in de provinciale programmasecretariaten en hoeveel werken 

er nu op de lokale indieningspunten en de Vlaamse administratie?  
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3. Hoeveel mensen zetelen er in de evaluatiecommissie? Wat kost de werking van de 
evaluatiecommissie? 

 
4. Hoe evalueert de minister het systeem van calls? Vroeger was er een steady flow van projecten 

met gelijkwaardige doorstroming. Nu kunnen op bepaalde tijdstippen aanvragen ingediend 
worden, waardoor er een run for money is.  

 
5. Welke stappen heeft de minister ondernomen om in deze tijden van economische crisis, de EFRO- 

middelen sneller te laten doorvloeien naar de projectindieners? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 65 van 23 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. De EU heeft voor de programmaperiode 2007-2013 voor de eerste maal heel Vlaanderen 

aangewezen als EFRO-gebied De doelstelling ligt immers niet langer op het wegwerken van 
subregionale achterstanden, maar op de bevordering van de concurrentiepositie en de 
werkgelegenheid, in functie van de Lissabon en Göteborg agenda. 
Hierop diende het nieuwe EFRO-programma en de uitvoeringsstructuur te worden afgestemd. 
Aldus werd één centraal programmasecretariaat gecreëerd, met contactpunten in elke Vlaamse 
provincie en in de steden Antwerpen en Gent die projectpromotoren informeren, ondersteunen en 
de uitvoering van de projecten opvolgen. Alle project-indieningen gebeuren via het e-loket bij het 
centrale programmasecretariaat; er zijn geen provinciale indieningspunten en er is geen dubbele 
stap voor indiening. 
 
De beslissingen over de goedkeuring van EFRO projecten gebeuren niet langer door de 
provinciale (en stedelijke) Comités, maar door één Comité van Toezicht op Vlaams niveau. Dit 
Comité vergadert 5 maal per jaar. 
Voor de prioriteiten “ruimtelijke omgevingsfactoren” en “stedelijke ontwikkeling” werd geopteerd 
voor een continu indieningproces. Op de website wordt de eerstvolgende indieningdatum vermeld, 
evenals het Comité Van Toezicht waarop deze projecten kunnen worden voorgelegd. Indien de 
ingediende projectvoorstellen volledig zijn en de financiering rond is, bedraagt de 
beslissingstermijn maximaal 2,5 maanden. 
Vermits de vergaderfrequentie van de provinciale (en stedelijke) Comités van voorheen niet hoger 
lag, integendeel, is de doorlooptijd gelijk of zelfs korter dan in de voorbije programmaperiode. 
 
Voor de prioriteiten “innovatie en kenniseconomie” en “ondernemerschap” werd gekozen voor een 
oproepsysteem. De oproepperiode bedraagt 3 maanden. Omdat heel wat projecten gelijktijdig 
dienen te worden gescreend en tegen elkaar afgewogen is de beslissingsperiode hier langer en 
bedroeg ze voor de afgelopen 2 oproepen 3,5 maanden. 
 
De beslissingen van het Comité worden geformaliseerd in een contract tussen de EFRO-
beheersautoriteit en de promotor. Indien het dossier volledig is kan dit contract onmiddellijk na de 
beslissing van het Comité worden getekend. 
Om de promotoren de kans te geven om de uitvoering van hun project voor te bereiden (de 
maximale projectperiode bedraagt 2 jaar) wordt hen, na de beslissing van het Comité, 6 maanden 
de tijd gegeven om hun dossier te vervolledigen (vergunningen te bekomen, het voorziene 
personeel aan te werven,…), het contract af te sluiten en het project effectief te starten. 
De meeste promotoren blijken van deze 6 maanden extra voorbereidingstijd gretig gebruik te 
maken. Voor de oproep ondernemerschap bijvoorbeeld werden 47 projecten door het Comité 
goedgekeurd op 17/09/2008, maar op  31/12/2008 hadden nog maar 8 promotoren hun project voor 
contractondertekening voorgelegd. Deze lijn kan ook worden doorgetrokken voor de andere 
prioriteiten. 
 

2. De EU voorziet in technische bijstand voor de inzet van EFRO-personeelsleden. Het 
personeelseffectief dat wordt ingezet is ongewijzigd gebleven: dit werd afgeslankt bij de provincies 
(van 25 naar 15) en met een gelijkwaardig aantal verhoogd bij het centrale programmasecretariaat. 
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De afdeling Europa binnen het Agentschap Economie telt een 30-tal medewerkers. Deze vervullen 
zeer uiteenlopende taken en rollen (oa EFRO, Interreg, Inspectie, Betalingsautoriteit…) . 

 
3. De projecten worden gescreend door het programmasecretariaat (centraal en contactpunten). Het 

resultaat van deze eerste beoordeling wordt vervolgens voorgelegd aan de “Technische werkgroep” 
(of evaluatiecommissie). De kerngroep bestaat uit de Vlaamse, provinciale en lokale administraties 
via de VVSG + de grootstedelijke administraties  Antwerpen en Gent. SERV, Minaraad en andere 
partners en externen kunnen worden betrokken in functie van prioriteit, operationele doelstelling en 
actie. 
Aan deze deelnemers wordt geen vergoeding toegekend, zodat de directe kost beperkt blijft tot de 
eventuele verplaatsingskosten, te dragen door de deelnemers. 
 

4. Zoals vermeld werd voor de prioriteiten “innovatie en kenniseconomie” en “ondernemerschap” 
geopteerd voor een call- of oproepsysteem. Het gaat hier in belangrijke mate om 
sensibiliseringsacties, het creëren van de nodige kaders voor samenwerking en internationalisering. 
Teneinde de beperkte EFRO-middelen maximaal te benutten en overlappingen (gelijkaardige 
projecten in andere of dezelfde regio’s) te vermijden werd ervoor gekozen de projecten op hun 
effecten tegen elkaar af te wegen. 
In functie van de concrete Vlaamse behoeften en opportuniteiten worden tevens gerichte oproepen 
gelanceerd, zoals thans de oproepen KMO-ICT en Cleantech. De oproepen worden in principe 
intern voorbereid. Tot nog toe werd slechts één thema door een externe consultant uitgeschreven. 
In 2011 is een evaluatie van het programma voorzien en kunnen eventuele bijsturingen gebeuren. 
De eerste oproepen waren in elk geval een groot succes, met 96 ingediende projecten voor 
“innovatie en kenniseconomie” en 60 voor “ondernemerschap”, waarvan er respectievelijk 73 en 
47 werden gehonoreerd. 
 

5. De beslissingsperiode is, zoals al vermeld, over het algemeen kort, indien de dossiers volledig zijn.  
De aanvragen tot uitbetaling dienen met een vaste periodiciteit (3-maandelijks) te worden 
opgestuurd aan de EFRO-beheersautoriteit (=het Agentschap Economie), waarop een controle van 
de ingediende stukken volgt. Uitbetalingen worden binnen de 3 maanden effectief uitgevoerd, zoals 
dit ook in de vorige periode het geval was. Indien projectindieners echter een langere 
voorbereidingstijd nodig hebben eer ze effectief hun contract kunnen ondertekenen en met het 
project kunnen starten, zullen de uitbetalingen, tengevolge daarvan, ook vertraagd worden.   
Tenslotte wil ik erop wijzen dat de huidige structuren en richtlijnen werden gecreëerd om aan de 
zeer complexe Europese regelgeving te beantwoorden. Deze regelgeving werd in de huidige 
programmaperiode nog sterk uitgebreid: voor projecten dient de netto inkomstenstroom te worden 
berekend, gedetailleerde concurrentietoetsen dienen uitgevoerd en aanbestedingsprocedures, ook 
voor de kleinste opdrachten, moeten tot en met de minimale details te worden bewezen en 
gecontroleerd. Men dient zich noodzakelijkerwijs te schikken naar de Europese richtlijnen, ook om 
latere terugbetalingen te voorkomen. De Europese Commissie is zich bewust van deze complexiteit 
en de besprekingen mbt vereenvoudigingspistes lopen reeds. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 73 
van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Franstalige leerovereenkomsten   -   Stand van zaken 
 
Een aantal jaren geleden was er een probleem toen bleek dat de Franstalige leersecretarissen van het 
Institut pour la Formation des Petites et Moyennes Entreprises, een instelling die ressorteert onder de 
Franse Gemeenschapscommissie (Cocof), leerovereenkomsten afsloten met Vlaamse 
ondernemingshoofden (zie o.m. schriftelijke vraag nr. 18 van 21-11-2003 aan minister Ceysens). 
 
Op 8 februari 2002 bevestigde de Vaste Commissie voor Taaltoezicht dat leerovereenkomsten in het 
Frans gesloten met ondernemingen gevestigd in het homogene Nederlandse taalgebied, in strijd zijn 
met het decreet van 19 juni 1973, dat het gebruik van de talen regelt voor de sociale betrekkingen 
tussen werkgevers en werknemers. 
 
Zijn de diensten van de minister op de hoogte van eventuele overtredingen die zich in dat verband nog 
voordoen? 
 
Werden er al dergelijke dossiers overgemaakt aan de Sociale Inspectie? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 237) en Ceysens (nr. 73). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 73 van 13 maart 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Vandenbroucke, Vlaams minister van 
Werk, Onderwijs en Vorming. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 74 
van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Agentschap voor Internationaal Ondernemen   -   Screening bedrijven 
 
Het Vlaams Agentschap voor Internationaal Ondernemen (VLAIO) hanteert al een aantal jaren geen 
zwarte lijsten meer op basis waarvan bedrijven worden uitgesloten van dienstverlening.  
 
Niettemin had ik graag vernomen hoeveel bedrijven de jongste jaren tekort zijn geschoten in hun 
verplichtingen ten aanzien van het VLAIO en waarvoor de naleving van de inschrijvingsvoorwaarden 
met bijzondere aandacht wordt gecontroleerd, wanneer zij aan nieuwe initiatieven van het agentschap 
wensen deel te nemen. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 74 van 13 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Het Vlaams agentschap voor internationaal ondernemen Flanders Investment & Trade hanteert een 
geijkte procedure om uitstaande betalingen te innen. 
 
In 2008 schoten 19 bedrijven tekort in hun verplichtingen ten aanzien van FIT, in 2007 waren dat er 
11. 
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B. Vragen waarop werd geantwoord na het verstrijken van de reglementaire termijn
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KRIS PEETERS, 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVORMINGEN, 
 BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 

ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 118 
van 11 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Vlaams relanceplan   -   Uitvoering 
 
Op 14 november 2008 werd in het licht van de financiële en economische crisis een Vlaams 
relanceplan gelanceerd om het vertrouwen te herstellen. Daarover werd een uitgebreid persbericht de 
wereld ingestuurd. 
 
Op vrijdag 23 januari 2009 keurde de Vlaamse Regering – op voorstel van viceminister-president Dirk 
Van Mechelen en minister Patricia Ceysens – een aantal maatregelen goed ter bevordering van de 
financiering van ondernemingen in het licht van de huidige financiële crisis. “De beslissing bouwt 
verder op de principes van het Vlaamse relanceplan 'Herstel het vertrouwen' van november vorig jaar 
en op de bestaande instrumenten voor economische stimuli.” 
 
Het eerste bericht grijpt niet terug op een formele “Nota aan de Vlaamse Regering”, maar wel op het 
resultaat van een bespreking in de ministerraad. 
 
De maatregelen waarvan sprake in het persbericht zijn divers van opzet: sommige waren reeds 
goedgekeurd en/of uitgevoerd, andere waren reeds gepland maar nog niet goedgekeurd, sommige 
worden versneld uitgevoerd, andere initiatieven zijn nieuwe maatregelen. 
 
Er worden heel wat maatregelen aangekondigd, ik verwijs – willekeurig – naar enkele fragmenten: 
 
- “Om herstructureringen te voorkomen wordt ook voorgesteld om de afspraken in het kader van 

VESOC inzake het preventieve bedrijfsbeleid versneld door te voeren tegen einde januari 2009 in 
het kader van de geïntegreerde werking van VLAO en Agentschap Economie.” 

- “Meer voorbeelden zijn te vinden in de actieplannen voor administratieve vereenvoudiging die 
momenteel ontwikkeld worden ter uitvoering van de regeringsbeslissing van 29 juni 2007.” 

- “Administratieve lasten leiden vaak tot een extra verzwaring van de kostenstructuur van het 
bedrijfsleven. In dit verband moet ook worden overgegaan tot een versnelde opmaak én uitvoering 
van deze actieplannen die de bedrijven als doelgroep hebben. 

- “Minister Ceysens zal zeer binnenkort een regeringsnota indienen om het omzettingsproces van de 
dienstenrichtlijn binnen de Vlaamse overheid te versnellen en grondiger te laten gebeuren.” 

- “Dit kan o.a. via een aanpassing van de decretale bepalingen. Binnen de Vlaamse regering is 
afgesproken dat hierdoor op korte termijn 45 mio bijkomende investeringen zullen kunnen worden 
doorgevoerd in volgende domeinen: investeringen in geluidsschermen, waterbeheersing en 
innovatie voor bedrijven.“ 

 
In het licht van dit persbericht heb ik volgende vragen. 
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1. Kan voor alle maatregelen van dit relanceplan een overzicht worden bezorgd van de 
regeringsbeslissingen tot nog toe? 

 
2. Kan voor alle maatregelen van dit relanceplan een planning worden bezorgd van de 

regeringsbeslissingen die op stapel staan? 
 
3. De Vlaamse Regering beweert “(…) dit in nauw overleg met haar sociale partners te doen.”  
 

Zal dit via het gewone Vesoc-overleg gebeuren? Zal de frequentie van dit overleg verhoogd 
worden? 

 
4. De Vlaamse Regering spreekt over “synergieën” en “gecoördineerde acties tussen 

gewesten/gemeenschappen en het federale niveau”.  
 

Hoe ziet zij dit concreet, welke initiatieven heeft zij ter zake ontwikkeld en zal zij nog 
ontwikkelen? Op welke termijn? 

 
5. Betreffende de kredietverstrekking via het “quasi-kapitaal” van PMV (Participatiemaatschappij 

Vlaanderen) luidt het dat “het PMV zich zal richten tot die ondernemingen die bij het Federaal 
Participatiefonds (FP) geen kredieten lopen hebben, om overlap met het FP te beperken.” 

 
Bestaat het risico niet dat de minder interessante investeringen (bij bedrijven die zijn afgewezen 
door het FP) bij PMV terechtkomen? 

 
6. Het relanceplan pleit voor een gewijzigde procedure voor de bestemming van de FFEU-middelen. 

Hierover werd een amendement gestemd bij de begroting 2009 [amendement nr. 11, zie Stuk 1894 
(2008-2009) – Nr. 5). Artikel 95 in de goedgekeurde begroting 2009 (Stuk 1894 (2008-2009) – 
Nr. 19 ontwerp van decreet houdende bepalingen tot begeleiding van de begroting 2009] bepaalt:  
“In artikel 4 van het decreet van 22 december 2000 houdende oprichting van een 
Financieringsfonds voor Schuldafbouw en Eenmalige Investeringsuitgaven wordt §2 vervangen 
door wat volgt: 
“§2. De middelen voortkomende uit overdrachten, van saldi van het voorgaande begrotingsjaar 
kunnen onmiddellijk na de overdracht naar het Fonds aangewend worden.” 

  
Hoe ziet de regering de te volgen procedure, hoe zal het parlement betrokken worden bij deze 
overdrachten? 
 
 De toelichting bij het amendement spreekt over het “toekomstig systeem, waarbij de normale 
timing februari is”. We zijn nu februari. Welke timing voorziet men in 2009? 

 
7. Inzake monitoring en opvolging ten slotte citeer ik de mededeling: “De bestaande afspraken 

inzake monitoring van de uitgaven zullen verder nauwgezet  opgevolgd worden en er zal periodiek 
over gerapporteerd worden aan de Vlaamse regering met bijzondere aandacht voor het 
uitvoeringsritme van de investeringen.” 

 
Zal het parlement op de hoogte gesteld worden van deze monitoring? 

 
8. Welke maatregelen van dit relanceplan zijn eenmalig en welke zijn terug te vinden in VIA / Pact 

2020?  
 
N.B.  Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 118, Van Mechelen nr. 107, 

Vandenbroucke nr. 177, Anciaux nr.114, Keulen nr. 109, Van Brempt nr. 171, Crevits nr. 419, 
Ceysens nr. 59 en Heeren nr. 173). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 118 van 11 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1.  (zie tabel in bijlage)  
 
2.  (zie tabel in bijlage)  
 
3.  Over de uitvoering is afgesproken de sociale partners via het VESOC-overleg op regelmatige 

wijze te betrekken. Zo was er met de sociale partners overleg op 1 december 2008 en op 7 januari 
2009. Het eerstvolgende overleg vindt plaats op 13 maart 2009.  

 
4.  Waar nodig en wanneer zinvol is er overleg tussen de diverse regeringen. Zo is er bv. overleg 

geweest over de maatregelen in het kader van het herstructuereringsbeleid. Alle gewesten en de 
federale overheid waren daarbij betrokken.  

 
5.  Het risico dat de minder interessante investeringen (van bedrijven die door het Federaal Participa-

tiefonds werden afgewezen) bij PMV zullen terecht komen is verwaasloosbaar. Het is immers aan 
PMV om vragen vanwege ondernemingen met betrekking tot kredietverstrekking te onderzoeken 
en de haalbaarheid ervan te toetsten. ‘Overlap vermijden’ betekent in deze niet hetzelfde als het 
onderscheid maken tussen enerzijds interessante en anderzijds minder interessante investeringen 
en in functie van dit onderscheid verzoekende bedrijven richting respectievelijk Vlaamse Overheid 
te sturen.  

 
6.  In het decreet van 19 december 2008 houdende bepalingen tot begeleiding van de begroting 2009 

werd inderdaad een versnellingsstap ingebouwd. De nieuwe regelgeving voorziet dat, van zodra 
het besluit van de Vlaamse regering met betrekking tot de vaststelling van de kredietoverdrachten 
genomen is, en de eruit voortvloeiende middelen via dotatie aan het FFEU ter beschikking zijn 
gesteld, deze binnen het FFEU onmiddellijk kunnen aangewend worden voor investeringen. Het 
vaststellen van de bijlage bij het betreffende besluit van de Vlaamse regering werd bovendien 
gemachtigd aan de minister van Financiën en Begroting. Dit laatste gebeurde op datum van 26 
januari 2009 en werd op 13 februari als mededeling op de regering gebracht. Concreet betekent dit 
dat er ten opzichte van de vroegere procedure een versnelling van 4,5 tot 5 maanden werd 
gerealiseerd.  

 
7. De monitoring van de uitgaven werd de laatste jaren telkens gestart bij het einde van het tweede 

trimester, om dan geleidelijk aan intensiever te worden tot zeer intensief naar het einde van het 
jaar. Dit jaar zal de monitoring reeds gestart worden bij het einde van het eerste trimester en reeds 
volop geïntensifiëerd worden in het tweede trimester. Wat de investeringen betreft werd een 
Taskforce Investeringen opgericht, samengesteld uit de vertegenwoordigers van alle ministers en 
geleid door de vertegenwoordiger van de minister-president. Deze Taskforce Investeringen is 
gelast met de opvolging van alle investeringsprogramma’s van enige omvang en dient na te gaan 
of de verwachte versnelling daadwerkelijk wordt gerealiseerd en zoniet welke de hinderpalen zijn. 
De werkzaamheden van de Taskforce zijn opgestart en een eerste maal werd gerapporteerd aan de 
Vlaamse regering op 6 maart 2009. De eerstvolgende rapportering is voorzien voor mei 2009. In 
bijlage 2 vindt u ter informatie het verslag van de eerste rapportering aan de Vlaamse Regering.  
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8. Aangezien het over een crisisplan gaat betreft het maatregelen die op korte termijn beslist en 

geïmplementeerd kunnen worden. Het zijn dus geen maatregelen die op zich terug te vinden zijn 
in VIA en het Pact 2020, wat niet uitsluit dat deze maatregelen op termijn daarvan kunnen deel 
uitmaken. Of de maatregelen eenmalig dan wel recurrent zijn zal afhangen van de resultaten van 
de maatregelen. Daarvoor is het nu nog te vroeg om een inschatting te maken. Dit zal opgevolgd 
worden in het kader van de monitoring.  
 

BIJLAGE 
 
‘HERSTEL HET VERTROUWEN’ - Monitoring uitvoering 
 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/118/antw.118.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 120 
van 12 februari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Omzetting Europese regelgeving   -   Stand van zaken 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag van 9 mei 2007 met gelijknamige titel had ik de minister 
graag de volgende vragen gesteld. 
 
1. Welke Europese richtlijnen met betrekking tot de materies onder de bevoegdheid van de minister 

dienen nog omgezet te worden in Vlaamse regelgeving? 
 

Bij welke omzettingen werden de door Europa opgelegde termijnen overschreden? 
 
Hoeveel bedraagt de overschreden termijn? 

 
2. Zijn er betwistingen met betrekking tot de departementen waarvoor de minister bevoegd is? Zo ja, 

hoeveel en welke? 
 
3. Welke maatregelen werden genomen om de betwistingen en laattijdige omzettingen tegen te gaan? 
 
4. Welke evolutie is merkbaar in vergelijking met voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 120, Van Mechelen nr. 108, 

Vandenbroucke nr. 181, Anciaux nr. 115, Keulen nr. 111, Van Brempt nr. 174, Heeren nr. 175, 
Crevits nr. 421, Ceysens nr. 60).  
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 120 van 12 februari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
DAR 
 
1: Lopende omzettingen 
 
Er dienen op dit moment geen Europese richtlijnen omgezet te worden met betrekking tot de materies 
die ressorteren onder de bevoegdheid van het beleidsomein DAR. 
Inzake het gelijkekansenbeleid werden de richtlijnen 2000/43, 2000/78, 2002/73, 2004/113 en 2006/54 
allen omgezet in Vlaamse regelgeving met het decreet van 10 juli 2008 houdende een kader voor het 
Vlaamse gelijkekansen- en gelijkebehandelingsbeleid. Dit betekent dat: 

- richtlijn 2000/43 van 29 juni 2000 houdende toepassing van het beginsel van gelijke 
behandeling van personen ongeacht ras of etnische afstemming met ongeveer 5 jaar vertraging 
werd omgezet (uiterste datum voor omzetting was 19 juli 2003); 

- richtlijn 2000/78 van 27 november 2000 tot instelling van een algemeen kader voor gelijke 
behandeling in arbeid of beroep met ongeveer 1,5 jaar vertraging werd omgezet (uiterste 
datum voor omzetting was 2 december 2006); 

- richtlijn 2002/73 van 23 september 2002 tot wijziging van richtlijn 76/202/EEG betreffende de 
tenuitvoerlegging van het beginsel van gelijke behandeling van mannen en vrouwen ten 
aanzien van de toegang tot het arbeidsproces, de beroepsopleiding en de promotiekansen en 
ten aanzien van de arbeidsvoorwaarden met ongeveer 3 jaar vertraging werd omgezet (uiterste 
datum voor omzetting was 5 oktober 2005); 

- richtlijn 2004/113 van 13 december 2004 houdende toepassing van het beginsel van gelijke 
behandeling van mannen en vrouwen bij de toegang tot en het aanbod van goederen en 
diensten met ongeveer een half jaar vertraging werd omgezet (uiterste datum voor omzetting 
was 21 december 2007) en 

- richtlijn 2006/54 van 5 juli 2006 betreffende de toepassing van het beginsel van gelijke kansen 
en gelijke behandeling van mannen en vrouwen in arbeid en beroep (herschikking) tijdig werd 
omgezet (uiterste datum voor omzetting was 15 augustus 2008). 

 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
Er zijn nog 3 inbreukdossiers lopend, met name, met betrekking tot: 

-  richtlijn 2002/73 wegens laattijdige omzetting van de richtlijn (cfr. arrest van het Europees 
Hof van Justitie van 17 juli 2008, zaak nummer C-543/07, waarbij België veroordeeld wordt 
voor het laattijdig omzetten van de richtlijn); 

- richtlijn 2000/78 wegens niet correcte omzetting van de richtlijn (ingebrekestelling); 
- richtlijn 2000/43 wegens niet correcte omzetting van de richtlijn (met redenen omkleed advies 

C(2007)4798 van 17 oktober 2007). 
Zoals hoger aangegeven is de omzetting inmiddels (weliswaar laattijdig) gerealiseerd. 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
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Alles met betrekking tot het beleidsveld gelijke kansen werd omgezet met het decreet van 10 juli 2008 
houdende een kader voor het Vlaamse gelijkekansen- en gelijkebehandelingsbeleid. Dit was de enige 
noodzakelijke maatregel om de laattijdige omzettingen tegen te gaan. DAR implementeert daaren-
boven de mechanismen en maatregelen die op het niveau van de Vlaamse overheid werden opgezet 
om laattijdige omzettingen tegen te gaan (cf. het antwoord dat werd verstrekt op uw Schriftelijke 
Vraag nr. 46 van 9 mei 2007). 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
De boven aangehaalde richtlijnen m.b.t. het gelijkekansenbeleid waren de enige richtlijnen tot nu toe 
die betrekking hebben op deze materie. Er kan bijgevolg geen vergelijking gemaakt worden met 
vorige periodes. 
Aangezien er zich voor de overige beleidvelden van het beleidsdomein geen problemen stellen inzake 
de tijdige omzetting van de Europese richtlijnen is de vraag verder niet van toepassing. 
 
BZ 
 
1: Lopende omzettingen 
 
Geen lopende omzettingen  
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
Geen hangende inbreukdossiers  
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
De maandelijkse overzichten die DiV verspreidt, worden systematisch gescreend en bezorgd aan de 
inhoudelijk bevoegde diensten en entiteiten. In het kader van de pro-actieve opvolging van de EU-
ontwikkelingen door het departement Bestuurszaken zouden die diensten en entiteiten in principe op 
de hoogte moeten  zijn van, desgevallend betrokken zijn bij de omzetting of eventuele inbreukdossiers.  
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
De verhoogde en systematische aandacht voor de relevante Europese dossiers is een positieve trend. 
 
 
FB 
 
1: Lopende omzettingen 
 

Richtlijn: 2006/38/EG 
Dossiernaam: In rekening brengen van het gebruik van bepaalde infrastructuurvoorzieningen aan zware 
vrachtvoertuigen 
Publicatiedatum  
Omzettingstermijn 10/06/2008 
Beleidsdomein MOW en FB 
Stand van de procedure Nov. 

2008 
De integrale omzetting van deze richtlijn werd door de federale 
overheid (financiën, ) genotificeerd op 30/05/2008 met referentie 
MNE (2008)53101) De omzetting is niet nodig, daar reeds vervat 
in de wet van 27/12/1994, BS 31/12/1994.  
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De uitvoeringsmaatregelen, die de gewesten moeten treffen, 
viseren aldus de federale overheid (piloot) niet de omzetting van 
de richtlijn als dusdanig. De kwestie van het protocol aan het 
Eurovignetverdrag werd voorgelegd aan de werkgroep 
„gemengde verdragen“ van 27/06 en 19/09, waarop het protocol 
ook effectief gemengd werd verklaard.   
België is samen met nog enkele andere listaten verenigd in een 
Eurovignetverdrag . Deze landen hebben de tarieven vermeld 
in het verdrag aangepast aan de bepalingen van de richtlijn 
2006/38/EG.   
Voorlopig moet de richtlijn door Vlaanderen niet worden 
omgezet. 
Het departement Mobiliteit heeft bevestigd dat het Vlaamse 
gewest inderdaad geen omzettingsmaatregelen moet treffen, maar 
het Departement Financiën en Begroting liet weten dat, om aan de 
wijzigingen aangebracht door deze richtlijn, tegemoet te komen, 
een protocol (om het Eurovignet-verdrag overeenkomstig te 
amenderen) zal moeten geratificeerd worden in de federale en 
gewestelijke wetgevende kamers. Dit Protocol moet echter eerst 
nog worden ondertekend door de partijen bij het Eurovignet-
verdrag.  
Operationeel:  
kwestie van het protocol dient verder opgevolgd te worden. 
Ondertussen werd zoals gemeld reeds een integrale omzetting 
genotificeerd, hetgeen voorlopig niet zal aangepast worden. 

Dec. 
2008 

OC 19/12: nota van kabinet Financiën 
 
Vlaanderen is betrokken op basis van het SA 18 juli 2002 
betreffende Eurovignet-comité (orgaan van het eurovignet 
verdrag tussen NL, België,…). 
 
Belgische standpunt in dit comité is de weerspiegeling van 
standpunt in overleg federaal - gewesten, geformaliseerd door een 
ICC (art 2 SA). 
 
VLAANDEREN WORDT GEVRAAGD ZO SPOEDIG 
MOGELIJK EEN STANDPUNT IN TE NEMEN in het licht 
volgende vergadering eurovignet-comité voorjaar 2009. 

Minister Van Mechelen - Van Brempt – Peeters - Crevits 
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
1.Dossiernummer: 2007/4780                                                                              IGS 

 Richtlijn: /  
 Dossiernaam: discriminerende belastingvermindering “jobkorting” 

Inbreuk 
 

Mogelijke schending van art. 18, 39 en 43 EG-verdrag doordat ook op de belasting 
van niet-ingezetenen/natuurlijke personen opcentiemen worden geheven (aanvullende 
personenbelasting = federaal). 
Wat de heffing van plaatselijke belastingen betreft, bevinden ingezetenen en niet-
ingezetenen zich volgens de Commissie niet in een vergelijkbare situatie. Deze gelijke 
behandeling van verschillende situaties lijkt dus een discriminatie die verboden is. 
+ Mogelijke schending van art. 39 en 43 EG-verdrag doordat de Vlaamse 
belastingvermindering slechts wordt toegekend aan inwoners van het Vlaamse 
Gewest, maar niet aan werkenden in een andere lidstaat, terwijl die de forfaitaire 
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opcentiemen moeten betalen in het kader van de belasting van niet-ingezetenen 
/natuurlijke personen. Een dergelijk verschil in behandeling lijkt volgens de 
Commissie in strijd met de artikelen 39 en 43 van het EG-Verdrag en de 
overeenkomstige artikelen van de EER-Overeenkomst. 
Mei 
2008 

Ingebrekestelling op 06/05/2008. 
Intra-Belgisch overleg loopt ter voorbereiding van het antwoord op de 
ingebrekestelling. 

Stand van de 
procedure 

Sept. 
2008 

Antwoord dd 03/09/2008 naar Commissie verstuurd. 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

Afwachten reactie Commissie. 
 

Minister Van Mechelen 
 
8.Dossiernummer: 2008/4567                                                                               IGS   
Richtlijn: / 
Dossiernaam: discriminerende belastingvermindering voor schenkingen 
Inbreuk 
 

Mogelijke schending van art. 56 EG-verdrag en art. 40 EER-Overeenkomst doordat de 
belastingwetgeving van het Vlaamse Gewest een belastingvermindering toekent voor 
schenkingen aan bepaalde Vlaamse publieke en semipublieke lichamen maar niet aan 
vergelijkbare lichamen van andere landen die partij zijn bij de EER-Overeenkomst. 
Sept. 
2008 

Ingebrekestelling dd 18/09/08.  
 

Stand van de 
procedure 

Okt. 
2008  
 

24/10/08: VR: goedkeuring van het programmadecreet; art 24 – 26 
“Successierechten”: regeling wordt gewijzigd overeenkomstig eisen v/d 
Commissie. 

 Nov. 
2008 

Antwoord IGS op 19/11 verstuurd. 

 
 Dec. 

2008 
19/12/2008: bekrachtiging en afkondiging programmadecreet 2009; art. 31-
32 

 Feb. 
2009 

Mededeling aan Commissie dat de wijzigingen in het Belgisch Staatsblad 
gepubliceerd werden d.d. 29/12/2008. 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

Afwachten reactie Commissie 

Minister Van Mechelen 
 
9.Dossiernummer: 2008/4733                                                                             IGS 
 Richtlijn: /  
 Dossiernaam: discriminerende belastingen bij successie en recht van overgang van bossen e.a. 
Inbreuk 
 

Mogelijke schending van art. 56 (vrij verkeer van kapitaal) en art. 40 (vrij verkeer van 
personen) EG-verdrag omdat de vrijstelling van het recht van successie en van het 
recht van overgang bij overlijden verleent voor onbebouwde onroerende goederen 
“van ecologische waarde” in Vlaanderen en bossen in Vlaanderen, terwijl die 
vrijstelling niet verleent voor vergelijkbare onbebouwde onroerende goederen “van 
ecologisch waarde” en gelijkwaardige bossen in een andere Eu-lidstaat of een EER-
/EVA-land. 
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Dec. 
2008 

IGS 27/11/08 
Antwoord wordt opgemaakt. 

Stand van de 
procedure 

Feb. 
2009 

Geantwoord op IGS 

Deadlines Antwoord IGS op 27/01/2009  
Uitstel verkregen tot 1 maart 2009.  
Er werd door FB een advocaat aangesteld. 
Antwoord op de ingebrekestelling verzonden op 27/02/2009. 

Stappen tot 
klassering 

Afwachten reactie Commissie. 

Minister Van Mechelen 
 
10.Dossiernummer: 2007/4748                                                                                IGS 
Richtlijn: /  
Dossiernaam: discriminerende belastingsvermindering bij successie en recht van overgang aan 
openbare instellingen 
Inbreuk 
 

Mogelijke schending van art. 56 (vrij verkeer van kapitaal) en art. 40 (vrij verkeer van 
personen) EG-verdrag omdat de vrijstelling en vermindering van belasting (het recht 
van successie en het recht van overgang bij overlijden) wordt verleend voor de legaten 
aan Vlaamse openbare instellingen en organen, terwijl geen vrijstelling en 
vermindering wordt verleend voor de legaten aan gelijkwaardige openbare instellingen 
en organen die in een andere EU-lidstaat of een EER-/EVA-land. 
Dec. 
2008 

IGS 27/11/08 
Antwoord wordt opgemaakt. 

Stand van de 
procedure 

Feb. 
2009 

Geantwoord op IGS  

Deadlines Antwoord IGS op 27/01/2009  
Uitstel verkregen tot 1 maart 2009  
Antwoord IGS verzonden op 27/02/2009. 

Stappen tot 
klassering 

Afwachten reactie Commissie. 

Minister Van Mechelen 
 
11.Dossiernummer: C-250/08 2005/2283                                                Dagvaarding 
 Richtlijn: / 
 Dossiernaam: registratierechten in Vlaanderen 
Inbreuk Niet correcte toepassing van de bepalingen van het vrije verkeer 

Dec. 
2006 

Mogelijke schending van art. 18 (vrijheid van reizen en verblijf op het 
grondgebied van de lidstaten), 43 (vrijheid van vestiging) en 56 (vrij verkeer 
van kapitaal) EG-verdrag en artikel 31 (vrijheid van vestiging) en 40 (vrij 
verkeer van kapitaal) EER-overeenkomst omdat voor de berekening van een 
belastingvoordeel bij de aankoop van een tot nieuwe hoofdverblijfplaats 
bestemd onroerend goed, het bedrag van de registratierechten betaald bij de 
aankoop van een vroegere hoofdverblijfplaats enkel in aanmerking wordt 
genomen wanneer deze in het Vlaams Gewest lag en niet wanneer deze in 
een andere lidstaat dan België of een EVA-lidstaat lag (meeneembaarheid). 

Aug. 
2008 

Hongarije komt tussen 
26/08/08: verweerschrift wordt overgemaakt a/ HvJ 

Stand van de 
procedure 

Okt. 
2008 

Dupliek werd opgesteld 
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Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

 

Minister Van Mechelen 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
Sedert 2006 staat de dienst Beleidsondersteuning en Regelgeving (BORG) binnen het beleidsdomein 
Financiën en Begroting in voor de coördinatie van de wettelijke en reglementaire bepalingen, die het 
beleidsdomein voorstelt, waaronder de fiscale wetgeving. Zij bewaakt de kwaliteit ervan en is de 
motor voor de “wetsmatiging”, die de Vlaamse Regering beoogt aan te houden. Binnen dit 
takenpakket screent de dienst BORG de nieuwe en bestaande regelgeving op conformiteit met de 
Europese bepalingen en zorgt zij voor een vlotte omzetting van de nieuwe richtlijnen. 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
De laatste jaren is er een verhoogde aandacht van de Europese Commissie inzake het belastingbeleid 
van de lidstaten. Dit geldt zeker wat betreft de maatregelen op het gebied van de directe belastingen 
die een invloed hebben op de uitoefening van de vier fundamentele vrijheden uit het EG-Verdrag (vrij 
verkeer van goederen, personen, diensten en kapitaal) en op de uitoefening van het vestigingsrecht van 
personen en ondernemingen.  
Hierdoor kent Vlaanderen evenals de andere lidstaten een lichte stijging in het aantal fiscale 
inbreukdossiers. 
 
iV 
 
1: Lopende omzettingen 
 
Geen lopende omzettingen. 
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
Geen hangende inbreukdossiers. 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
Niet relevant. 
 
EWI 
 
1: Lopende omzettingen 
 
Richtlijn 2006/123/EG van het Europees Parlement en de Raad van 12 december 2006 betreffende 
diensten op de interne markt 
Dienstenrichtlijn 

Publiciteitsdatum 27/12/2006 

Omzettingstermijn 28/12/2009 
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Beleidsdomein EWI (coördinerend departement) 

Stand van zaken Eerste screening is afgerond. Tweede screening loopt. 
Zie nota’s aan de VR: 
- VR 2008 2103 DOC.254 
- VR 2008 0905 DOC. 0420 
- VR 2008 1807 MED.0366 
- Omzettingsproces van de Europese Dienstenrichtlijn (EDRL) binnen de 

Vlaamse overheid: stand van zaken en nieuwe beleidsinitiatieven
(VR 2008 0512 DOC.1369) 
de prescreening en screening van de regelgeving per beleidsdomein 
dient te worden meegedeeld aan de bevoegde minister 
- de gemeenten zijn geïnformeerd hoe de prescreening en screening hun 
verloop moeten kennen 
- het Agentschap Economie is belast door de BVR van 9/5/2008 met de 
conceptualisatie van het Vlaamse luik van het ‘Uniek loket’ 
- de beleidsdomeinen ontvingen hun toegangspaswoord van de IPM-
rapportage van hun regelgeving 
- er is een Diensten Impact Toets aanbevolen om de aantoonbaarheid 
van evenredigheid, noodzaak en eenvoud te onderbouwen (verdere 
precisering hiervan vereist) 
- de beslissing nopens DAB en DAEB dient getroffen om de afbakening 
van hetgeen onder de EDRL-scoop valt te verfijnen. 
 

- VR 2009 1302 MED.0081: Omzetting van de Europese Dienstenrichtlijn: 
voorstelling van de studie tot omzetting van de DIT-rapporten in een 
afdoende IPM-rapportering 

Minister Ceysens 
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
2.Dossiernummer: 2007/2322                                                                              IGS 
Richtlijn:  2005/81 /EG 
Dossiernaam: Transparantierichtlijn 
Inbreuk 
 

Niet mededeling van omzettingsmaatregelen transparantieRL. Omzettingsdeadline 
19/12/2006. 
In plaats van een horizontale omzetting opteert de FOD Financiën voor een omzetting 
geval per geval. 
Drie Vlaamse agentschappen zouden onder het toepassingsgebied vallen: SYNTRA 
(wordt onderzocht), FTI en VITO 
Nov. 
2007 

Ingebrekestelling dd 23/11/2007; beantwoord op 08/02/2008. 
 

Stand van de 
zaken 

Dec. 
2007 

14/12/2007: VITO: Beheersovereenkomst (waarin gescheiden boekhouding 
wordt opgelegd) wordt ondertekend. Beheersovereenkomst wordt 
goedgekeurd door de VR op 22/01/08 

 Dec. 
2008 

VITO 
A. Wijziging van de beheersovereenkomst van VITO 
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B. Beheersreglement m.b.t. de referentietaken van de VITO 
(VR 2008 1212 DOC.1534) 
 
FTI 
VR 2008 1212 Doc. 1487 Goedkeuring beheersovereenkomst FTI 

Jan. 
2009 

Voorontwerp van decreet betreffende de organisatie en financiering van het 
wetenschaps- en innovatiebeleid Principiële goedkeuring m.h.o. op 
adviesaanvraag aan de Raad van State (VR 2008 2111 DOC.1281) (VR 
2009 1601 DOC.0056) 
>> Zet Richtlijn om voor FTI en VITO. 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

 

Minister Ceysens – Is in de eerste plaats een federale bevoegdheidi (FOD Financiën) 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
OND 
 
1: Lopende omzettingen 
 
Richtlijn 2005/36/EG van het Europees Parlement en de Raad betreffende de erkenning van 
beroepskwalificaties van 7 september 2005, om te zetten tegen 20/10/2007. (zie lager).  
 
Vraag 2: Hangende inbreukdossiers 
 
12.Dossiernummer: 2008/2118                                                                                IGS 
Richtlijn: 2005/36                                                  Commissiebeslissing 29/01/09     
Dossiernaam: Beroepskwalificaties  
Inbreuk Niet correcte omzetting van de richtlijn mbt Opleiding voor beroep van verpleger - 

decreet van de Vlaamse Gemeenschap van 30 april 2004 betreffende de flexibilisering 
van het hoger onderwijs voorziet in een verkorting van de opleiding. 

 Jan. 
2009 

 29/01: IGS 

 Feb. 
2009 

Een gecoördineerd federaal antwoord is momenteel in voorbereiding. 

Deadlines Antwoorden op IGS op 29/3/09 
minister VANDENBROUCKE 

 
13.Dossiernummer: 2007/1038 - c-469/08                                              dagvaarding 
 Richtlijn: 2005/36/EG 
 Dossiernaam: beroepskwalificaties 
Inbreuk laattijdige omzetting van RL 2005/36 

Vlaamse betrokkenheid: [beroep van reisagent], wervingsambten in onderwijs, 
beroepen in hoger onderwijs.  
Omzetting werd voltooid voor beroep van reisagent en beroepen in het hoger 
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onderwijs (hogescholen en universiteiten). Er rest nu enkel nog een probleem met 
betrekking tot wervingsambten in onderwijs. 

Stand van de 
procedure 

IGS 26/11/2007 en vraag om inlichtingen 21/12/07 (dd 31/01/08: antwoorden op 
kabinet 
April 
2008 

Met redenen omkleed advies dd 03/04/2008. 
Ontwerp van besluit wordt aan de inspectie van Financiën voorgelegd en 
vervolgens aan de Vlaamse Regering ter principiële goedkeuring. 

Stand van de 
procedure 

Juni 
2008 

Antwoord MROA op 9/06/08 
Ontwerpbesluit voor omzetting RL 2005/36 vertrok op 16 juni voor advies 
naar IF. 

Aug.  
2008 

10/07/2008: eerste principiële goedkeuring (m.h.o. op onderhandelingen en 
adviesaanvraag aan de Raad van State) van voorontwerp van besluit van de 
Vlaamse Regering betreffende de omzetting van de Europese Richtlijn 
2005/36 voor wervings-ambten in het onderwijs. 

 

Sept. 
2008 

Dd. 18/09/2008 besliste de Commissie tot dagvaarding (maar nog niet 
ontvangen) van de Belgische staat. 
 

Nov. 
2008 

DAGVAARDING ONTVANGEN op 21/11/2008 
 

 

Jan. 
2009 

09/01: 2de principiële goedkeuring - Voorontwerp van besluit van de 
Vlaamse Regering betreffende de omzetting van de Europese Richtlijn 
2005/36 voor wervingsambten in het onderwijs. Principiële goedkeuring 
m.h.o. op advies-aanvraag aan de Raad van State. 
(VR 2008 1007  DOC.0701)  (VR 2009 0901 DOC.0006) 
 
22/01: FOD BUZA verstuurde gecoördineerd Belgisch antwoord op de 
dagvaarding. 
 
23/01: Notificatie betreffende omzetting van RL2005/36 met betrekking tot 
beroepen in hoger onderwijs (Decreet van 13 juli 1994 betreffende de 
hogescholen in de Vlaamse Gemeenschap en Decreet van 12 juni 1991 
betreffende de universiteiten in de Vlaamse Gemeenschap). 
 

 Maart 
2009 

Gepland advies van Raad van State wordt met 1 maand uitgesteld en wordt 
ten laatste verwacht tegen 18/03/2009. Derde en definitieve goedkeuring 
door Vlaamse Regering kan dan snel volgen. 

 Indien deze tijdslijn wordt aangehouden zal Vlaanderen als eerste binnen 
het Belgische bestel RL 2005/36 omzetten. 

Deadlines Niet van toepassing 
stappen tot 
klassering 

/ 

Acties  Definitieve goedkeuring van de Vlaamse Regering volgt na Advies van de Raad van 
State. 

minister VANDENBROUCKE 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
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Aangezien onderwijs een bevoegdheid is van de lidstaten en de Europese Unie slechts een onder-
steunende bevoegdheid heeft, bestaan er geen richtlijnen die exclusief over onderwijs handelen. 
 
Voor de Europese dossiers met een horizontaal karakter werden op Vlaams niveau onder meer 
volgende, structurele maatregelen getroffen om de betwistingen en laattijdige omzettingen tegen te 
gaan: 
 

• Aanstellen van EU kabinetscoördinatoren; 
• Aanstellen van eurocoördinatoren in de onderscheiden departementen; 
• Maandelijkse rapportering “vinger aan de pols” aan de leden van de Vlaamse Regering; 
• VIDEO overlegvergaderingen onder leiding van het Departement Internationaal 

Vlaanderen met de verschillende departementen over onder andere omzettingsprocedures 
van de richtlijnen. 

 
Daarnaast detacheert het Departement Onderwijs en Vorming, onder andere met het oog op een beter 
overzicht van relevante richtlijnen, sinds enkele jaren een halftijdse kracht naar de Permanente 
Vertegenwoordiging van België bij de Europese Unie. 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
De laatste jaren stijgt het aantal richtlijnen die betrekking hebben op andere materies dan onderwijs 
maar waarin elementen zijn opgenomen die wel door onderwijs worden gevat. 
 
 
WVG 
 
1: Lopende omzettingen 
 
Geen lopende omzettingen van richtlijnen. 
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
Het dossier van de Vlaamse zorgverzekering kwam tot een goed einde met het arrest van het 
Grondwettelijk Hof van 21 januari 2009, dat het decreet van 30 maart 1999 houdende de organisatie 
van de zorgverzekering slechts ten dele vernietigt. De opmerkingen van de Europese Commissie 
waren al eerder in overweging genomen door aanpassing van het eerste decreet door het decreet van 
30 april 2004 houdende wijziging van het decreet van 30 maart 1999 houdende de organisatie van de 
zorgverzekering. 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
CJSM 
 
1: Lopende omzettingen 
 
Richtlijn 2007/65/EG  
van het Europees Parlement en de Raad van 11 december 2007 tot wijziging van Richtlijn 
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89/552/EEG van de Raad betreffende de coördinatie van bepaalde wettelijke en bestuursrechtelijke 
bepalingen in de lidstaten inzake de uitoefening van televisie-omroepactiviteiten  

Publiciteitsdatum 18/12/2007 

Omzettingstermijn 19/12/2009 

Beleidsdomein CJSM 

April 
2008 

Eerste opmaal ontwerp van decreet betreffende radio-omroep en 
televisie. Van de gelegenheid wordt gebruik gemaakt om een 
aantal andere aanpassingen te doen. 

Feb. 
2009: 

19/02: Goedkeuring in de  commissie media van het Vlaams 
Parlement 

Stand van zaken 

Maart 
2009 

- goedkeuring gepland in plenaire vergadering van het Vlaams 
Parlement 
- bekrachtiging en afkondigingsdatum nog te bepalen 

Minister Peeters 
 
Richtlijn 2007/65/EG  
van het Europees Parlement en de Raad van 11 december 2007 tot wijziging van Richtlijn 
89/552/EEG van de Raad betreffende de coördinatie van bepaalde wettelijke en bestuursrechtelijke 
bepalingen in de lidstaten inzake de uitoefening van televisie-omroepactiviteiten  

Publiciteitsdatum 18/12/2007 

Omzettingstermijn 19/12/2009 

Beleidsdomein CJSM 

2007 - 
2008 

Opmaak van eerste voorontwerp van decreet teksten ter 
omzetting van de richtlijn. Van die gelegenheid wordt gebruik 
gemaakt om de decreten fundamenteel te herschrijven 

April 2008 Eerste opmaak van een ontwerp van decreet betreffende radio-
omroep en televisie.  

Juli-dec 
2008 

Adviezen en goedkeuringen Vlaamse Regering. 

Feb. 2009: 19/02: Goedkeuring in de  commissie media van het Vlaams 
Parlement 

Stand van zaken 

Maart 
2009 

Goedkeuring gepland in plenaire vergadering van het Vlaams 
Parlement op 18 maart 

 Te 
bepalen 

Bekrachtiging en afkondiging door de Vlaamse Regering 

Minister Peeters 
 
Richtlijn 2008/51/EG van het Europees Parlement en de Raad van 21 mei 2008 tot wijziging van 
Richtlijn 91/477/EEG van de Raad inzake de controle op de verwerving en het voorhanden hebben 
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van wapens  

Publiciteitsdatum 08/07/2008 

Omzettingstermijn 28/07/2010 

Beleidsdomein CJSM 

 Sept. 
2008 

Het decreet houdende het statuut van de sportschutters (art. 5 en 9) 
zet art. 5 van de richtlijn om. Publicatie BS op 27/08/08. 
Genotificeerd. In afwachting van bevestiging. 

Minister Anciaux 
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
Geen hangende inbreukdossiers. 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
WSE 
 
1: Lopende omzettingen 
 
Richtlijn 2006/123/EG van het Europees Parlement en de Raad van 12 december 2006 betreffende 
diensten op de interne markt 
Dienstenrichtlijn 

Publiciteitsdatum 27/12/2006 

Omzettingstermijn 28/12/2009 

Beleidsdomein WSE 

Stand van zaken De screening binnen het beleidsdomein WSE is afgerond. Momenteel wordt 
de aanpassing van de regelgeving binnen het departement WSE voorbereid. 

Minister Vandenbroucke / Van Brempt 
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
14.Dossiernummer: 2000/4110                                                                        MROA 
 Richtlijn: / 
 Dossiernaam: Interimarbeid 
Inbreuk 

 
Niet correcte omzetting van de richtlijn door Vlaanderen door: 
decreet van 13 april 1999 mbt private arbeidsbemiddeling, gewijzigd bij decreet van 
12 december 2003 

Stand van de 
procedure 

Juli 
2007 

bijkomende IGS 19/07/2007 (oud dossier met MROA van 23/09/2002), 
3/10/7 België geantwoord, vraag om info dd 26/2/8 (tegen 26/3/8 te 
beantwoorden), 
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Okt. 
2008 

Aanvullend MROA op 16/10/2008 
Vlaanderen wordt op 2 punten geviseerd= 
de verplichting van uitzendbureaus om over een administratief adres te 
beschikken 
het beschikken over een maatschappelijk minimumkapitaal  

Dec. 
2008 

15/12: geantwoord op MROA 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

Afwachten antwoord Commissie 

Minister Vandenbroucke 
 
Dossiernummer: 2005/2353                                                                               MROA 
Richtlijn 2000/43/EG  
van de Raad van 29 juni 2000 houdende toepassing van het beginsel van gelijke behandeling van 
personen ongeacht ras of etnische afstamming. 
Inbreuk 

 
Niet correcte omzetting van de richtlijn door Vlaanderen door: 
decreet van 8 mei 2002 mbt evenredige participatie op de arbeidsmarkt en het 
bijhorende uitvoeringsbesluit van 30 januari 2004. 
Okt. 
2007 

MROA ontvangen op 23/10/2007 Stand van de 
procedure 

Jan. 
2008 

17/01/2008 Vlaams antwoord verstuurd aan de Europese Commissie 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

Afwachten antwoord Commissie 

Minister Vandenbroucke 
 
Dossiernummer: 2007/2007                                                                        IGS 
Richtlijn 2000/78/EG  
van de Raad van 27 november 2000 tot instelling van een algemeen kader voor gelijke behandeling in 
arbeid en beroep. 
Inbreuk 

 
Niet correcte omzetting van de richtlijn door Vlaanderen door: 
decreet van 8 mei 2002 mbt evenredige participatie op de arbeidsmarkt en het 
bijhorende uitvoeringsbesluit van 30 januari 2004 
Maart 
2007 

IGS ontvangen op 23/03/2007 Stand van de 
procedure 

Aug. 
2007 

Vlaams antwoord verstuurd aan de Europese Commissie 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

Afwachten antwoord Commissie 

Minister Vandenbroucke 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
Zie algemeen antwoord. 
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4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
LV 
 
1: Lopende omzettingen 
 
Richtlijn 2008/62/EG  
van de Commissie van 20 juni 2008 tot vaststelling van bepaalde afwijkingen voor de toelating van 
landrassen en rassen in de landbouw die zich op natuurlijke wijze hebben aangepast aan de lokale 
en regionale omstandigheden en die door genetische erosie worden bedreigd, en voor het in de handel 
brengen van zaaizaad en pootaardappelen van die landrassen en rassen.  

Publiciteitsdatum 21/06/2008 

Omzettingstermijn 30/06/2009 

Beleidsdomein LV/ ALV = Agentschap voor landbouw en visserij (KWA) 

Nov. 
2008 

04/11/08 overleg KWA eerste tekstvoorstel Stand van zaken 

Feb. 
2009 

tekstvoorstel intern klaar, overleg met departement, taaladvies 

Minister Peeters 
 
Richtlijn 2008/71/EG  
van de Raad van 15 juli 2008 met betrekking tot de identificatie en de registratie van varkens 
(Gecodificeerde versie).   

Publiciteitsdatum 08/08/2008 

Omzettingstermijn 08/08/2008  (De lidstaten delen de Commissie de tekst van de belangrijkste 
bepalingen van intern recht mede die zij op het onder deze richtlijn vallende 
gebied vaststellen.) 

Beleidsdomein LV 

Stand van zaken Okt. 
2008 

De richtlijn 2008/71 bevat een veterinairrechtelijke materie. Er 
is geen enkele bepaling in vervat die door de gewesten moet 
worden omgezet. 
De omzetting van deze richtlijn door de federale overheid werd 
nog niet voor overleg met de gewesten op de agenda geplaatst van 
de PW-ICLB. 

Minister Peeters 
 
Richtlijn 2008/73/EG  
van de Raad van 15 juli 2008 tot vereenvoudiging van de procedures voor het opstellen en publiceren 
van lijsten met informatie op veterinair en zoötechnisch gebied en tot wijziging van de Richtlijnen 
64/432/EEG, 77/504/EEG, 88/407/EEG, 88/661/EEG, 89/361/EEG, 89/556/EEG, 90/426/EEG, 
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90/427/EEG, 90/428/EEG, 90/429/EEG, 90/539/EEG, 91/68/EEG, 91/496/EEG, 92/35/EEG, 
92/65/EEG, 92/66/EEG, 92/119/EEG, 94/28/EG en 2000/75/EG, Beschikking 2000/258/EG en de 
Richtlijnen 2001/89/EG, 2002/60/EG en 2005/94/EG. 

Publiciteitsdatum 14/08/2008 

Omzettingstermijn 01/01/2010 

Beleidsdomein LV 

Nov.  
2008 

De richtlijn 2008/73 bevat inderdaad bevoegdheden van de 
Gewesten én van de federale overheid. 

Stand van zaken 

Feb. 
2009 

Geen informatie 

Minister Peeters 
 
Richtlijn 2008/90/EG van de Raad van 29 september 2008 betreffende het in de handel brengen van 
teeltmateriaal van fruitgewassen, alsmede van fruitgewassen die voor de fruitteelt worden gebruikt 

Publiciteitsdatum 8/10/2008 

omzettingstermijn 31/03/2010 

Beleidsdomein LV – Agentschap voor landbouw en visserij 

Nov 
2008 

Inlichtingenfiche opgemaakt, interne opmaak teksten gestart. Stand van zaken: 

Feb. 
2009 

interne opmaak ontwerp 

Minister Peeters 
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
Geen hangende inbreukdossiers. 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
LNE 
 
1: Lopende omzettingen van Europese richtlijnen 
 
Richtlijn 2006/68/EG  
Wilde waterdieren 

Publiciteitsdatum 24.11.2006 
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Omzettingstermijn 1.5.2008 - 8 maanden te laat  

Beleidsdomein LNE 

Febr 
2009 

de bevoegdheidsverdeling t.a.v. maatregelen ter bestrijding van 
ziekten bij wilde dieren is lang een verborgen probleem 
gebleven. Ten gevolge van de beslissing van de permanente 
werkgroep van de Interministeriële Conferentie van het 
Landbouwbeleid (PW-ICLB) van 5/02/2009 blijkt deze richtlijn 
een gemengde bevoegdheid te zijn en niet een exclusief federale 
bevoegdheid. De gewestelijke bevoegdheid slaat op de artikelen 
van de richtlijn, die betrekking hebben op de wilde dieren. 
Ingevolge het arrest nr. 1/89 van het Grondwettelijk Hof dd. 
31/01/1989 vallen de maatregelen ter bestrijding van 
dierenziekten ten aanzien van wilde dieren onder de 
bevoegdheden 'Natuurbehoud", bepaald in de Bijzondere Wet 
van 8/8/1980, met name artikel 6, § 1, III, 2°.  

Maart 
2009 

Een regeringsnota wordt voorbereid ten einde de 
verantwoordelijkheden van de federale overheid en de Vlaamse 
beleidsdomeinen LNE, LV en WVG vast te leggen inzake de 
bestrijding van wilde dierenziekten.  

Stand van zaken 

  

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2006/118/EG  
grondwater 

Publiciteitsdatum 27.12.2006 

Omzettingstermijn 16/01/2009 – 1 maand te laat 

Beleidsdomein LNE 

Okt. 
2008 

Twee besluiten gepland:  
- aanpassingen aan Vlarem II voor wat de 

milieukwaliteitsnormen betreft 
- besluit betreffende stroomgebiedsdistricten in uitvoering van 

Decreet Integraal Waterbeleid.  

Nov. 
2008 

Administratie maakt ontwerpen over aan kabinet. Eerste lezing 
VR gepland in de loop van januari 2009. 

Stand van zaken 

Feb. 
2009 

Kabinet bestudeert ontwerp. 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2006/122/EG van het Europees Parlement en de Raad van 12 december 2006 tot dertigste 
wijziging van Richtlijn 76/769/EEG van de Raad betreffende de onderlinge aanpassing van de 
wettelijke en bestuursrechtelijke bepalingen der lidstaten inzake de beperking van het op de markt 
brengen en van het gebruik van bepaalde gevaarlijke stoffen en preparaten 
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(perfluoroctaansulfonaten) 

Publiciteitsdatum 27/12/2006 

Omzettingstermijn 27/12/2008 

Beleidsdomein LNE 

Stand van zaken Dec. 
2008 

Aanpassing Vlarem-reglementering (omzetting Richtlijn 
2006/122/EG betreffende inventarisatie van bepaalde gebruiken 
PFOS) 
Voorontwerp van besluit van de Vlaamse Regering tot wijziging 
van het besluit van de Vlaamse Regering van 1 juni 1995 
houdende algemene en sectorale bepalingen inzake 
milieuhygiëne. Principiële goedkeuring m.h.o. op 
adviesaanvraag aan de Raad van State (VR 2008 0512 
DOC.1367BIS). 

 Jan. 2009 Aanpassing Vlarem-reglementering (omzetting Richtlijn 
2006/122/EG betreffende inventarisatie van bepaalde gebruiken 
PFOS) 
Ontwerpbesluit van de Vlaamse Regering tot wijziging van het 
besluit van de Vlaamse Regering van 1 juni 1995 houdende 
algemene en sectorale bepalingen inzake milieuhygiëne. 
Goedkeuring na advies van de Raad van State (VR 2008 
0512 DOC.1367Bis) (VR 2009 1601 DOC.0049) 

 Feb. 
2009 

Publicatie in B.S. 17/2/2009 van het besluit van de Vlaamse 
Regering van 16/1/2009 tot wijziging van het besluit van de 
Vlaamse Regering van 1 juni 1995 houdende algemene en 
sectorale bepalingen inzake milieuhygiëne. 
Publicatie in B.S. van 20.2.2009 van ministerieel besluit van 
6/2/2009 tot vaststelling van het PFOS inventarisformulier. 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2007/60/EG  
van het Europees Parlement en de Raad van 23 oktober 2007 over beoordeling en beheer van 
overstromingsrisico’s 

Publiciteitsdatum 6/11/2007 

Omzettingstermijn 26/11/2009 

Beleidsdomein LNE (en MOW) 

April 
2008 

Verwacht wordt dat de omzettingstekst nog voor de zomer 2008 
voor principiële goedkeuring aan de Vlaamse regering kan worden 
voorgelegd. 

Stand van zaken 

Juni 
2008 

een gemengde ambtelijke werkgroep (MOW en LNE) werkt, in 
overleg met CIW, aan voorontwerp van decreet houdende 
aanvulling van het decreet Integraal waterbeleid (wordt in juli op 
CIW besproken). 
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Nov. 
2008 

Eerste lezing van het ontwerpdecreet was gepland voor januari 
2009. 

Feb. 
2009 

Kabinet bestudeert ontwerp. 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2007/71/EG  
van de Commissie van 13 december 2007 houdende wijziging van bijlage II van Richtlijn 2000/59/EG 
van het Europees Parlement en de Raad betreffende haven-ontvangstvoorzieningen voor 
scheepsafval en ladingresiduen 

Publiciteitsdatum 14/12/2007 

Omzettingstermijn 15/06/2009 

Beleidsdomein LNE 

Sept. 
2008 

Het voorontwerp van besluit is nog niet afgerond. De planning is 
nu om te agenderen voor een eerste lezing in de loop van 
december 2008 

 

feb. 
2009 

MNE(2009)50552 
Besluit van de Vlaamse Regering tot wijziging van het besluit van 
de Vlaamse Regering van 5 december 2003 tot vaststelling van het 
Vlaams reglement inzake afvalvoorkoming en -beheer, van het 
besluit van de Vlaamse Regering van 6 februari 1991 houdende 
vaststelling van het Vlaams reglement betreffende de 
milieuvergunning en van het besluit van de Vlaamse Regering van 
1 juni 1995 houdende algemene en sectorale bepalingen inzake 
milieuhygiëne, bl. 16133. 
Artikel 43 van dit besluit bepaalt dat in bijlage 5.5 5.5.1 van 
VLAREA aan de tabel "Aanmeldingsformulier voor scheepsafval 
en ladingsresiduen" een rij wordt toegevoegd voor de soort 
'Sanitiar afvalwater (Marpol IV). 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2008/50/EG van het Europees Parlement en de Raad van 20 mei 2008 betreffende de 
luchtkwaliteit en schonere lucht voor Europa.    

Publiciteitsdatum 11/06/2008 

Omzettingstermijn 11/06/2010 

Beleidsdomein LNE 

Aug. 
2008 

LNE bestudeert de omzetting (die pas voor volgende legislatuur 
zal zijn) 

Stand van zaken 

Okt. 
2008 

De omzetting in Vlaanderen vereist een aanpassing van Vlarem. 
Naar aanleiding van de omzetting de richtlijn zullen de 
milieukwaliteitsnormen inzake luchtkwaliteit in Vlarem II moeten 
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gewijzigd worden.  Bij bepaalde overschrijdingen van de normen 
moeten plannen programma’s of actieplannen worden 
aangenomen. De wijze van rapportering zal aangepast worden.   

Nov. 
2008 

Departement LNE bereidt omzetting voor.  

Maart 
2009 

 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2008/53/EG van de Commissie van 30 april 2008 tot wijziging van bijlage IV bij Richtlijn 
2006/88/EG van de Raad wat betreft voorjaarsviremie van de karper  

Publiciteitsdatum 01/05/2008 

Omzettingstermijn 01/08/2008 

Beleidsdomein LNE 

Stand van zaken Feb. 
2009 

Zie ook Richtlijn 2006/68/EG (waarvan Richtlijn 2008/53/EG een 
wijzigingsrichtlijn is).  
Een ontwerp KB van de FOD-Volksgezondheid ter omzetting van 
deze richtlijnen is voorgelegd voor overleg in de Permanente 
Werkgroep van de Interministeriële Conferentie voor het 
Landbouwbeleid (PW-ICLB) op 5 februari 2009 
Er is daarbij duidelijk op gewezen dat de artikelen 20 en 40 van de 
richtlijn die te maken hebben met wilde waterdieren tot de 
bevoegdheid van de gewesten behoren, en door de gewesten 
moeten worden omgezet. 
MROA 19/02/09 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2008/54/EG vervoer van gevaarlijke goederen over de weg 

Publiciteitsdatum 21/06/2008 

Omzettingstermijn 11/07/2010 

Beleidsdomein LNE (en MOW) 

Stand van zaken Nov. 
2008 

Behoeft geen omzetting (aanpassing aan comitologie). 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2008/56/EG 
van het Europees Parlement en de Raad van 17 juni 2008 tot vaststelling van een kader voor 
communautaire maatregelen betreffende het beleid ten aanzien van het mariene milieu 
(Kaderrichtlijn mariene strategie).   

Publiciteitsdatum 25/06/2008 
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Omzettingstermijn 15/07/2010 

Beleidsdomein Dit behelst een federale bevoegdheid met betrokkenheid van LNE (en 
MOW) 

Stand van zaken  jan. 
2009 

Van de lidstaten wordt verlangd dat zij voor hun mariene wateren 
in elke mariene regio een mariene strategie ontwerpen.  
Momenteel loopt daarover studie in opdracht van Dienst Marien 
Milieu van de FOD Volksgezondheid, Veiligheid van de 
Voedselketen en Leefmilieu. 

Minister Crevits - Peeters 
 
2008/98/EG betreffende afvalstoffen 

Publiciteitsdatum 22.11.2008 

omzettingstermijn 12/12/2010 

Beleidsdomein LNE 

Stand van zaken Dec. 
2008 

De richtlijn  is een herziening van de  bestaande kaderrichtlijn 
rond afvalstoffen (75/442/EEG). De voornaamste verschillen met 
de al bestaande richtlijn zijn de volgende. Ten eerste tracht men 
een aantal definities (de gebruikelijke termen nuttige toepassing, 
verwijdering, hergebruik, maar nu ook: bijproduct, statuut van 
einde van afvalstoffen) te verduidelijken, om zo meer 
rechtzekerheid te geven aan de betrokken instanties. Ten tweede is 
aan het voorstel van richtlijn een milieudoelstelling verbonden, 
(“de aan afvalproductie en afvalbeheer verbonden milieueffecten 
verminderen, rekening houdend met de hele levenscyclus”). Naast 
deze “levenscyclusbenadering” heeft het voorstel van richtlijn ook 
een meer normengerichte benadering door de toepassing van 
minimumnormen, een duidelijke definitie van nuttige toepassing 
en de toepassing van criteria ter beantwoording van de vraag 
wanneer afval ophoudt afval te zijn. De definitie zelf van afval zal 
niet wijzigen. Tot slot wil dit voorstel het bestaande juridische 
kader vereenvoudigen. Daartoe wordt Richtlijn 75/439/EEG 
inzake de verwijdering van afgewerkte olie ingetrokken en wordt 
Richtlijn 91/689/EEG betreffende gevaarlijke afvalstoffen in de 
kaderrichtlijn afvalstoffen geïntegreerd. Nieuw is ook  de 
verplichting van de lidstaten om nationale 
afvalpreventieprogramma’s op te maken. 
 
De implementatie zal een aanpassing van het afvalstoffendecreet 
en Vlarea en aanverwante of beïnvloede wetgeving vereisen. 
OVAM bestudeert de Richtlijn en bereidt een stappenplan voor 
inzake omzetting 

Minister Crevits, Peeters 
 
Richtlijn 2008/99/EG inzake de bescherming van het milieu door middel van het strafrecht 
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Publiciteitsdatum 26.12.2008 

omzettingstermijn 26/12/2010 

Beleidsdomein LNE 

Stand van zaken: Dec. 
2008 

Het Vlaamse decreet milieuhandhaving (Decreet van 27 december 
2007 tot aanvulling van het decreet van 5 april 1995 houdende 
algemene bepalingen inzake milieubeleid met een titel XVI 
“Toezicht, handhaving en veiligheidsmaatregelen”) is compatibel 
met het voorstel. Dankzij een in opmaak zijnde “vervolgdecreet” 
op voormeld decreet  zullen de handhavingsbepalingen inzake 
natuur geïntegreerd worden in het decreet milieuhandhaving. De 
verplichtingen die met strafprocessuele verplichtingen aspecten  
zullen door het federaal strafprocesrecht worden opgevangen.  
In overleg met de de FOD Justitie en de andere bevoegde 
milieuoverheden zal een globale Belgische omzettingstabel 
worden opgesteld. 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2008/101 /EG tot wijziging van Richtlijn 2003/87/EG teneinde ook luchtvaartactiviteiten 
op te nemen in de regeling voor de handel in broeikas-gasemissierechten binnen de Gemeenschap, 

Publiciteitsdatum 13.01.2009 

omzettingstermijn 02/02/2010 

Beleidsdomein LNE 

Stand van zaken: Dec. 
2008 

Alle vluchten die vanaf 2012 landen en/of vertrekken van een 
Europese luchthaven vallen onder het systeem van emissiehandel.  
Voor elke ton uitgestoten CO2 moet dus een 
luchtvaartemissierecht ingediend worden. Op Europees niveau zal 
in 2009 een plafond voor de luchtvaartemissies vastgelegd 
worden, berekend op het gemiddelde jaarlijkse uitstoot in de 
periode 2004-2006. De toewijzingsmethode werden op EU niveau 
geharmoniseerd, en zijn voor minstens 15 procent door veiling aan 
de vliegtuigexploitanten toe te wijzen. De regels voor de veiling 
worden nog door een verordening vastgelegd (comitologie met 
onderzoek).  

 Maart 
2009 

Voorontwerp van aanpassing en REG-decreet is nagenoeg rond.  
In overleg met de andere gewesten zal een zgn. “blok”-omzetting 
met betrekking tot de toekenning van emissies van vluchten in de 
gewestelijke regelgevingen opgenomen worden. 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2008/105 /EG inzake milieukwaliteitsnormen op het gebied van het waterbeleid tot 
wijziging en vervolgens intrekking van de Richtlijnen 82/176/EEG, 83/513/EEG, 84/156/EEG, 
84/491/EEG en 86/280/EEG van de Raad, en tot wijziging van Richtlijn 2000/60/EG  
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Publiciteitsdatum 24.12.2008 

omzettingstermijn 13.07.2010 

Beleidsdomein LNE 

Stand van zaken: Dec. 
2008 

De omzetting zal gebeuren door een aanpassing van de MKN in 
Vlarem. VMM bereidt een aanpassing voor. 

 Mrt. 
2009 

VMM bereidt een aanpassing voor. 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2008/112/EG van het Europees Parlement en de Raad van 16 december 2008 tot wijziging 
van de Richtlijnen 76/768/EEG, 88/378/EEG en 1999/13/EG van de Raad en de Richtlijnen 
2000/53/EG, 2002/96/EG en 2004/42/EG van het Europees Parlement en de Raad teneinde ze aan te 
passen aan Verordening (EG) nr. 1272/2008 betreffende de indeling, etikettering en verpakking van 
stoffen en mengsels . 

Publiciteitsdatum 23/12/2008 

omzettingstermijn 01/04/2010 

Beleidsdomein Federale materie (productnormering) met betrokkenheid gewesten via LNE 

Stand van zaken: Dec. 
2008 

Geen informatie 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2009/1/EG van de Commissie van 7 januari 2009 tot wijziging van Richtlijn 2005/64/EG 
van het Europees Parlement en de Raad betreffende de typegoedkeuring van motorvoertuigen inzake 
herbruikbaarheid, recycleerbaarheid en mogelijke nuttige toepassing, met het oog op de aanpassing 
aan de technische vooruitgang. 

Publiciteitsdatum 14/01/2009 

omzettingstermijn  

Beleidsdomein Federale materie (technische reglementering voertuigen) met betrokkenheid 
gewesten via LNE 

Stand van zaken: Jan. 09  

Minister Van Brempt 
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
Dossiernummer: 2004/2301                                                                            IGS 
     Richtlijn: RL 2000/53  
     Dossiernaam: autowrakken 

Inbreuk Verschillende artikelen werden niet correct omgezet. 

Stand van de 
procedure 

Maart 
2005 

IGS 13/03/05 
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Okt. 
2008 

Aanvullende IGS 16/10/2008 
Ook voor Vlaanderen reizen nog problemen. 

Jan. 
2009 

Geantwoord op IGS op 08/01/2009. 

Feb. 
2007 

09/02/2007: Aanpassing VLAREA-besluit 
03/04/2007: notificatie MNE (2007)52877. 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

In aanvullende IGS rijzen problemen met bepaalde definities en verplichtingen. 
 Blijkbaar hangen sommige zaken samen met federale regelingen.  De ontbrekende 
regelingen hebben betrekking op die federale materies.   

Minister Crevits 
 
Dossiernummer: 2008/0729 - 0733                                                                   IGS 
Richtlijn: 2006/66/EG  
Dossiernaam: batterijen en accu’s 
Inbreuk Laattijdige omzetting (26.09.2008) 

Nov. 
2008 

Aanpassing VLAREA, VLAREM I en VLAREM II. 
Voorontwerp van besluit van de Vlaamse regering tot wijziging van de 
besluiten van de Vlaamse regering, van 5 december 2003, van 6 februari 
1991, van 1 juni 1995 en van 14 december 2007. 
Principiële goedkeuring m.h.o. adviesvraag aan de Raad van State, de 
MINA-raad en de SERV (VR 2008 1212 DOC.1481, DOC.1481BIS EN 
DOC.1481TER). 

Dec. 
2008 

IGS 28/11/2008. 

Stand van 
zaken 

Jan. 
2009 

29/01/2009 geantwoord aan de Commissie. 
Fase: idem november. Verwacht wordt dat eind februari een definitieve 
goedkeuring volgt. 

 Feb. 
2009 

Ontwerpbesluit van de Vlaamse Regering tot wijziging van de besluiten van 
de Vlaamse Regering van 5 december 2003,  van 6 februari 1991, van 1 juni 
1995 en van 14 december 2007 
Goedkeuring na advies  van de Raad van State 
(VR 2008 1212 DOC.1481)
(VR 2008 1212 DOC.1481BIS)
(VR 2008 1212 DOC.1481TER)
(VR 2008 1212 DOC.1481/1)
(VR 2008 1212 DOC.1481/2)
(VR 2009 1302 DOC.0143) 

 Maart-
april 
2009 

Publicatie en notificatie zullen volgen. 

Deadlines Geantwoord 
minister Crevits 

 
Dossiernummer: 2008/2283                                                                              IGS 
Richtlijn: 1998/83/EG  
Dossiernaam: kwaliteit van voor menselijke consumptie bestemd water 

Inbreuk Foutieve omzetting van de richtlijn door: 
decreet van 24 mei 2002 betreffende water bestemd voor menselijke consumptie 
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Uitvoeringsbesluit VR 13/12/2002 houdende reglementering inzake kwaliteit en 
levering van water, bestemd voor menselijke consumptie 
Nov. 
2008 

IGS 27/11/2008: bezwaren tegen de drie gewestelijke regelgevingen. Stand van 
zaken 

Feb. 
2009 

Na overleg met andere gewesten werd antwoord opgemaakt en bezorgd aan 
de Commissie  Een zeer minimale aanpassing van de regelgeving lijkt zich 
op te dringen.   

Deadlines  

minister Crevits 

 
Dossiernummer: 2003/2081                                                                           MROA 
Richtlijn: 92/43/EEG 
Dossiernaam: toezicht op de staat van instandhouding van beschermde walvisachtigen in mariene 
gebieden 
Inbreuk 
 

COM heeft België in gebreke gesteld wegens de schending van de habitatrichtlijn. 
Vispraktijken leiden tot onaanvaardbaar hoge vangsten van de beschermde bruinvis 
waarbij het bestaande toezichtsysteem niet volstaat. De bescherming van de soort is 
federale materie, maar het gebruik van warrelnetten door strandvissers is een Vlaamse 
(visserij) bevoegdheid 

Dec. 
2005 

IGS 19/12/05 en antwoord federaal van PV naar COM op 17/02/06, 
bijkomende IGS 29/06/07, extra info nog gegeven op 16/7/8 en 29/9/8 
(tijdspad) 

April 
08 

Bijkomende ingebrekestelling dd. 29/06/2007. 
Belgisch verweer ingediend en aanvullende permanente 
beschermingsmaatregelen meegedeeld. 

Aug. 
2008 

Extra informatie nog aan Commissie gegeven op 16 juli. 
 

Sept. 
2008 

Extra informatie (concreet tijdspad) nog aan Commissie gegeven op 
29/09/2008. 

Okt. 
2008 

MROA 16/10/2008 

Stand van de 
procedure 

Jan. 
2009 

De commissie verwacht een oplossing voor het visserijseizoen van maart 
2009. Het nog goed te keuren soortenbesluit zal aan de verzuchtingen van 
de Commissie tegemoet komen. 

Deadlines 16/12/2008: antwoorden op MROA 
Stappen tot 
klassering 

 

Minister Peeters 
 
Dossiernummer: 2006/2269                                                                           MROA 
Richtlijn:  RL 85/337 zoals gewijzigd door de RL 97/11.  
Dossiernaam: Milieueffectenbeoordeling van openbare en particuliere projecten 
Inbreuk 
 

De Commissie is van mening dat Vlaanderen diverse artikelen van deze richtlijn niet 
heeft omgezet. Notificatie volledige omzetting (MNE(2007)50515 en 
MNE(2007)50511) op 19/01/07 
decreet 18 december 2002 aanvulling van het decreet van 5/04/1995 houdende 
algemene bepalingen inzake milieubeleid 
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Besluit van de VR van 10 december 2004 houdende vaststelling van categorieën van 
projecten onderworpen aan milieurapportage 
Juli 
2006 

IGS 04/07/06 (voorstel COMdiensten juni 2007 is report) 
GEANTWOORD OP: 23/11/06; 19/01/07; 27/11/07: bezwaren van COM 
weerlegd.  

Okt. 
2008 

MROA 16/10/2008: Art 3, art 4,lid2 – bijlage II (punt 2.b), art 4, leden 2 en 
3 – bijlagen II e III, art 7, leden 3 en 4 en art 9, lid 2 van de richtlijn zijn niet 
correct omgezet. 

Stand van de 
procedure 

Dec. 
2008 

MROA beantwoord op 22/12/2008 
 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

 Het Vlaamse gewest blijft bij het standpunt dat de drempels van de bijlage II-
projecten pertinent zijn en conform met de Richtlijn (want voldoende laag). In 
tegenstelling tot wat de Commissie beweert, kan ook de beoordeling van die projecten 
overeenkomstig de regels inzake aanvraag, behandeling en toekenning van de 
stedenbouwkundige vergunning en de milieuvergunning als een voldoende 
milieueffectenbeoordeling van die projecten in aanmerking worden genomen.  

Minister Crevits 
 

 
Dossiernummer: 2007/2062                                                                           MROA   
Richtlijn: 2003/105/EG tot wijziging RL 96/82/EG    Commissiebeslissing 29/01/09     
Dossiernaam: beheersing zware ongevallen waarbij gevaarlijke stoffen zijn betrokken RL 1996/82 
(SEVESO II) voor de wijziging door RL 2003/105 
Inbreuk Niet volledige en correcte omzetting van RL ter zake. 

Maart 
2007 

Ingebrekestelling dd 21/03/2007 
Volledige omzetting genotificeerd dd 21/06/2007. 

Stand van 
zaken 

Mei 
2007 

Ingebrekestelling beantwoord dd 15/05/2007 (verwachting is dat het 
antwoord zal aanvaard worden). 

Dossiernummer: 2006/2477                                                                          MROA 
 Richtlijn: 99/11/EG 
 Dossiernaam: Storten van afval 
Inbreuk Incorrecte omzetting van vooral definities. 

Jan. 
2008 

31/01/08: MROA 

Sept. 
2008 

Correctie aan de regelgeving zijn opgenomen in de VLAREM-trein. 
Goedgekeurd op 19/09/2008. Publicatie volgt in voorjaar 2009 

Stand van de 
procedure 
 
 

Okt.    
2008 

16/10/2008: dagvaarding (nog niet ontvangen). 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

De definitie “ondergrondse opslag”, bepaald in artikel 2, onder f) van de voormelde 
richtlijn,  werd opgenomen in de Vlaamse milieuregelgeving. 
Dat gebeurde meer in het bijzonder door opname van de definitie in Titel I van Vlarem 
dankzij het Vlarel trien besluit (besluit  van de Vlaamse Regering van 19 september 
2008, verschenen in het (Belgisch Staatblad van 27 januari 2009. Via het artikel 1, 2°, 
van het wijzigingsbesluit werd de definitie ingevoegd.  Het werd ingevoerd in de 
NUM-databank met mededeling (MNE) (2009)50654. 

Minister Crevits 
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Sept. 
2008 

Bijkomende ingebrekestelling dd 18/09/2008. 
 

Dec. 
2008 

Geantwoord op IGS op 11/12/2008 

Jan. 
2009 

29/01: MROA  

Feb. 
2009 

Vergadering op de FOD werkgelegenheid voor vaststelling 
gemeenschappelijk antwoord op MROA. 

Deadlines Antwoorden MROA op 29/03 
BHG wil een verlenging van de antwoordtermijn vragen. 

Stappen tot 
klassering 

  

Minister Crevits 
 
Dossiernummer: 2007/2112                                                                          MROA 
 Richtlijn: 1994/22 
 Dossiernaam: Koolwaterstofvergunningen 
Inbreuk 
 

Verslaggeving en niet volledige omzetting 

Apr. 
2008 

Ingebrekestelling dd 31/01/2008. 
 

Mei 
2008 

Antwoord Vlaanderen dd 23/04/2008. 

Juni 
2008 

Correcties aan regelgeving zouden moeten gebeuren via het nieuwe nog 
goed te keuren decreet betreffende de diepe ondergrond. 

Sept. 
2008 

Met redenen omkleed advies dd 18/09/2008. 
voorontwerp van decreet dieper ondergrond in bespreking. 

Stand van de 
procedure 

Dec. 
2008 

23/11/08: geantwoord op MROA 
19/12/2009: goedkeuring VR ontwerp van decreet betreffende de diepe 
ondergrond (adviesvraag aan de SERV en de MINARAAD)  (VR 2008 1912 
DOC.1611BIS) 
(Zet eveneens de CCS-richtlijn om (Carbon Capture and Storage) zoals die 
na stemming in EP op 17/12/2008 is komen vast te staan.) 

 Jan 
2009 

VOORONTWERP VAN DECREET BETREFFENDE DE DIEPE 
ONDERGROND. 
PRINCIPIËLE GOEDKEURING M.H.O. OP ADVIESAANVRAAG AAN 
DE RAAD VAN STATE (VR 2009 3001 DOC.0107) 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

Decreet definitief goedkeuren in Vlaamse parlement. 

Minister Crevits 
 
Dossiernummer: 2008/0487                                                                            MROA 
Richtlijn: 2006/32/EG (intrekking RL 93/76)                   COM beslissing 29/01/09 
Dossiernaam: Energie-efficiëntie 
Inbreuk 
 

Laattijdige omzetting van de Richtlijn 
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Aug. 
2008 

IGS 22/07/2008 te beantwoorden tegen 22/09/2008. 
Notificatie van de omzettingsteksten dient nog te gebeuren. 

Sept. 
2008 

Federaal antwoord op 1/08/2008 
Antwoord Wallonië en Brussel op 17/09/08 
Vlaams Antwoord op 25/09/2008 

Stand van de 
procedure 

Nov. 
2008 

13/11: notificatie: Besluit van de Vlaamse Regering van 14 juli 2004 
betreffende het rapporteren van afname- en productiegegevens door de 
beheerders van de aardgas- en elektriciteitsnetten, de brandstofleveranciers, 
de exploitanten van warmtekracht-, hernieuwbare-energie- en 
zelfopwekkingsinstallaties. 

 Jan. 
2009 

29/01/09: MROA 

Deadlines Beantwoorden MROA voor 29/03/2009 
Stappen tot 
klassering 

In overleg met de federale overheid en de gewesten (ENOVER) werd op 25.9.2008 
een gezamenlijk antwoord met overzicht van de omzettingswetgeving aan de 
Commissie bezorgd. Op 13.11.2008 werden zes Vlaamse wetgevingsakten 
genotificeerd in de NUM-databank. Omzetting wordt als volledig beschouwd. 
Commissie baseert zich nu op de (ongelukkige) verklaring van de Belgische 
autoriteiten dat de omzetting onvolledig is.  Dat zal nu rechtgezet worden. 

Minister Crevits 
 
Dossiernummer: 2008/0489                                                                          MROA Richtlijn: 2006/88/EG 
van de Raad van 24 oktober 2006  
     Dossiernaam:  veterinairrechtelijke voorschriften voor aquacultuurdieren en     
     de producten daarvan en betreffende de preventie en bestrijding van    
     bepaalde ziekten bij waterdieren 
Inbreuk Niet mededeling van omzettingsmaatregelen 
 Juli 

2008 
IGS 28/07/08 
 

 Jan. 
2009 

29/01/2009: MROA  

Deadlines Antwoorden MROA voor 29/03 
 

Stappen tot 
klassering 

Een ontwerp KB van de FOD-Volksgezondheid ter omzetting van deze richtlijnen is 
voorgelegd voor overleg in de Permanente Werkgroep van de Interministeriële 
Conferentie voor het Landbouwbeleid (PW-ICLB) op 5 februari 2009. 
Er is daarbij duidelijk op gewezen dat de artikelen 20 en 40 van de richtlijn die te 
maken hebben met wilde waterdieren tot de bevoegdheid van de gewesten behoren, en 
door de gewesten moeten worden omgezet. 
Een regeringsnota wordt voorbereid.  

Minister Crevits 
 

Dossiernummer: 2008/2066                                                                         MROA 
Richtlijn: 2008/1/EG 
Dossiernaam: IPPC  
Inbreuk 

 
De Commissie stelde vast dat niet alle bestaande installaties vóór deadline in Richtlijn (30 
oktober 2007) werden getoetst aan de bepalingen van de Richtlijn (bepaalde industriële 
installaties moeten een Europese vergunning krijgen). Vlaanderen heeft zelf gerapporteerd dat 
alle bestaande installaties in orde zijn. De achterstand in de twee andere gewesten is 
aanzienlijk. Onduidelijk was of de concrete bijkomende vragen op Vlaanderen betrekking 
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hadden. 
Mei 
2008 

Ingebrekestelling dd 06/05/2008. 
Vlaamse betrokkenheid nog onduidelijk, maar prima facie niet aan de orde. 

Sept. 
2008 

Antwoord dd 09/09/2008 naar Commissie gestuurd.  

Stand van de 
procedure 

Nov. 
2008 

27/11: MROA 
 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

Aan de Commissie werd gecommuniceerd dat alle bestaande installaties in orde 
zijn.  Vlaanderen wordt niet verder geviseerd.   

Acties  
Minister Crevits 

 
Dossiernummer: 2008/0630 
Richtlijn 2008/53/EG van de Commissie van 30 april 2008 tot wijziging van bijlage IV bij Richtlijn 
2006/88/EG van de Raad wat betreft voorjaarsviremie van de karper 
Inbreuk Niet volledige omzetting. 

Bepaalde artikels blijken Gewestbevoegdheid te zijn (wilde dieren) 
Stand van de 
procedure 

Feb. 
2009 

MROA 19/02/09 
Zie ook Richtlijn 2006/68/EG (waarvan Richtlijn 2008/53/EG een 
wijzigingsrichtlijn is).  
Een ontwerp KB van de FOD-Volksgezondheid ter omzetting van deze 
richtlijnen is voorgelegd voor overleg in de Permanente Werkgroep van de 
Interministeriële Conferentie voor het Landbouwbeleid (PW-ICLB) op 5 
februari 2009. 
Er is daarbij duidelijk op gewezen dat de artikelen 20 en 40 van de richtlijn 
die te maken hebben met wilde waterdieren tot de bevoegdheid van de 
gewesten behoren, en door de gewesten moeten worden omgezet. 

Deadlines Antwoord MROA 19/04/09 
Stappen tot 
klassering 

Beginnen aan omzetting van de artikels die een Gewestbevoegdheid zijn. 

Minister Crevits 
 
Dossiernummer: C-100/08 2004/5122                                               Dagvaarding 
Richtlijn: Verordening 338/97-CITES  
      Dossiernaam: handel in vogels  
Inbreuk 
 

COM is, ingevolge het onderzoek van een klacht van een vogelhandelaar, van oordeel 
dat de bestaande regelgeving op Federaal en Vlaams niveau inzake handel in vogels 
niet conform is met de artikelen 28 en 30 van het EG-verdrag. 
Okt. 
2006 

MROA 12/10/06 (antwoord op 16/01/07 gegeven). 

Apr. 
2008 

Dagvaarding dd 11/03/2008. 

Stand van de 
procedure 

Mei 
2008 

Verweerschrift werd op 22/05/2008 ingediend. 



-646-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

Juni 
2008 

Het voorontwerp van besluit inzake soortenbescherming is voor een eerste 
advies aan de betrokken adviesraden voorgelegd. Hun inbreng wordt nu 
verwerkt in een nieuw voorontwerp. 

Sept. 
2008 

Memorie van dupliek op 24 september 2009. Er wordt geen mondelinge 
zitting aangevraagd. 
Planning: 1ste lezing in november, 2de in december en definitieve 
goedkeuring in januari 2009. 

Nov. 
2008 

19/11: communicatie aan de Commissie met stand van zaken. 

Deadlines Definitieve uitspraak wordt verwacht medio 2009. 
Stappen tot 
klassering 

Vlaanderen heeft een uitvoerige verdedigingnota op MROA aan COM bezorgd.  
Aanpassing van wetgeving door te voeren via het voorontwerp soortenbesluit 
(definitieve goedkeuring was gepland juni 2009).  
 

Minister Crevits 
 
Dossiernummer: 2006/2477                                                                dagvaarding 
 Richtlijn: RL 1999/31 
 Dossiernaam: storten afvalstoffen 
Inbreuk COM heeft België in gebreke gesteld wegens onvolledige omzetting RL  

April 
2008 

Met redenen omkleed advies dd 31/01/2008. Stand van de 
procedure 

Mei 
2008 

Antwoord Vlaanderen op 07/05/2008. 
Definitieve wijziging regelgeving (klein wijzigingsbesluit bij Vlarem) 
voorzien voor juni 2008. 

Juni 
2008 

Correcties aan de regelgeving zijn opgenomen in de VLAREM-trein.  

Sept. 
2008 

19/09/2008: definitieve goedkeuring van het Besluit van de Vlaamse 
Regering, publicatie in B.S. moet nog volgen. 

 Okt. 
2008 

DAGVAARDING 16/10 
(nog niet ontvangen)  

  NOTIFICATIE MNE(2009)50654 
Het betreft hier de opname van de definitie “ondergrondse opslag”, bepaald 
in artikel 2, onder f) van de Richtlijn, in de Vlaamse regelgeving, het 
bijzonder de invoeging in Titel I Vlarem via artikel 1, 2° van het 
wijzigingsbesluit. Hierdoor is omzetting volledig. 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

OK 

Minister Crevits 
 
Dossiernummer: 1999/2030 C-27/03                                               IGS na arrest 
 Richtlijn: RL 91/271  
     Dossiernaam: stedelijk afvalwater  
Inbreuk 
 

LAATTIJDIG 
COM stelt een aanzienlijke achterstand vast bij de opvang en zuivering van stedelijk 
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afvalwater (RL 91/271) vooral in Wallonië 
IGS na arrest 04/04/06, autorisation de contact 28/06/06) , 12/02/08 antwoord 
Vlaanderen 
Okt. 
2007 

17/10/07 bijkomende IGS (art228) 

Feb. 
2008 

Vlaams antwoord dd. 12/02/2008 (volgens de huidige planning en 
investeringsprogramma’s (Aquafin) zou Vlaanderen een volledige realisatie 
bereiken in 2008-2009. 

Nov. 
2008 

28/11/08: 2-jaarlijkse verplichte rapportering van het Vlaams Gewest.  

Stand van de 
procedure 

Dec. 
2008 

Optimalisatieprogramma 2010-2014: ontwerpinvesteringsprogramma voor 
de optimalisatie van de bovengemeentelijke zuiveringsinfrastructuur binnen 
het Vlaamse Gewest.
(VR 2008 1212 DOC.1586)
(VR 2008 1212 DOC.1586/1) 

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

 

Minister Crevits 
 
Dossiernummer: 2006/2013 
Richtlijn 76/160/EEG van de Raad van 8 december 1975 betreffende de kwaliteit van het 
zwemwater 
Inbreuk Rapporteren over bestaande zwemwaterzones  

Feb. 
2006 

MROA 04/02/06 Stand van de 
procedure 

Nov. 
2006 

Antwoord op MROA met verantwoording van schrapping van bepaalde 
zwemzones.  

Deadlines  
Stappen tot 
klassering 

Wachten op standpunt van Commissie. 

Minister Crevits 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
Opvallend is de dat sinds 2006 het aantal om te zetten richtlijn weer is gestegen (na relatief rustige 
periode tussen 2004 en 2006).  Begin 2009 stellen we vast dat er weer een relatieve stijging zich 
voordoet na de snelle goedkeuring van het klimaat- en energiepakket door de EU-instellingen einde 
2008. In het begin van de volgende legislatuur zal er dus een groot pakket omzettingswetgeving nodig 
zijn. Dan dreigt een groot aantal inbreukprocedures wegens achterstanden te worden geopend, zoals 
we dat klassiek meer algemeen in Belgisch verband kennen bij de vernieuwing van de wetgevende 
instellingen. De administraties zullen dan ook alert moeten zijn om snel en transparant door te werken 
om kwalitatieve omzettingsteksten voor te bereiden. De Beleidsraad van LNE in heeft zich daartoe 
recentelijk geëngageerd.  
 
Ook opvallend is het relatief groot aantal zogenaamde niet –correcte omzettingen. Dat slaat dan 
meestal op oudere richtlijnen, die door de diensten van de Commissie zeer grondig worden gescreend 
op volledigheid en juistheid qua omzetting. Dat levert dan ingebrekestellingen op, die steevast worden 
betwist wegens veelal kennelijk formalistische aanpak vanwege de Commissie. Gezien de strenge 
rechtspraak van het Hof van Justitie ter zake, houdt  de Commissie meestal wel voet bij stuk en is de 
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Vlaamse regering dan gedwongen om een reparatiewetgeving door te voeren. Dat verklaart het relatief 
groot aantal -lang aanslepende- inbreukzaken met betrekking tot niet-correcte omzettingen.   
 
Wat de klachten en slechte toepassing betreft werd sedert 2005 geen enkel formele procedure meer 
geopend wegens slechte toepassing van de MER-richtlijn (richtlijn 85/337/EEG) en artikel 6 van de 
Habitatrichtlijn  (richtlijn 92/43/EEG). Enkel de soortenbescherming (bijvoorbeeld artikel 12 
habitatrichtlijn) stelt nog enkele problemen. Het aankomende soortenbesluit zal de euvels in dat 
verband rechtzetten. 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
In het algemeen stellen we vast dat in dat voor wat de omzetting van de richtlijnen binnen het 
beleiddomein LNE betreft de achterstand inzake omzetting van richtlijnen minimaal is en binnen de 
perken blijft.  In elk geval werden de “dramatische” achterstanden, die zijn ontstaan in de vorige 
legislaturen (met soms meer dan 5 jaren achterstand) volledig weggewerkt en is het uiterste gedaan om 
de periode van overschrijding van de omzettingsdatum bij nieuwe richtlijnen te vermijden en anders 
zo klein mogelijk te houden.  
 
Overzicht Vlaamse omzettingen/uitvoering onder LNE dd. 16.2.2009 (alle om te zetten 
richtlijnen worden hier opgenomen) 
 
 
Overzichten zoals 
gerapporteerd aan de Vlaamse 
regering 

 

December 2007 

 

Juni 2008 

 

Februari i 2009 

 

INBREUKEN 

Niet-omzetting (onvolledig of 
niet-communicatie) 
 

2 2 2 

Niet-correcte omzetting m.i.v. 
van betwiste volledige 
omzetting) 

4 4 6 

Niet-correcte toepassing of 
gebrek aan uitvoering  

6 6 4 

TOTALEN 12 12 11 
 

OMZETTINSTOESTAND 

Omgezette richtlijnen (t.o.v. 
van vorige lijst) 

- 5 2 

Nog om te zetten richtlijnen 
buiten omzettingstermijn 
(achterstallig)   

 
3 

 
2 

 
3 

Nog om te zetten richtlijnen   
binnen omzettingsperiode  

 
9 

 
6 

 
8 

Voorstellen wetgevingsakten 
voorbij gemeenschappelijk 
standpunt  

 
4 

 
4 

 
6 
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MOW 
 
1: Lopende omzettingen 
 
2004/54 - minimumveiligheidseisen, tunnels, trans-Europese wegennet. Van het Europees Parlement en 
de Raad van 29 april 2004 inzake minimumveiligheidseisen voor tunnels in het trans-Europese 
wegennet. 

Publiciteitsdatum 07/06/2004 

omzettingstermijn 30/04/2006 

Beleidsdomein MOW 

Stavaza Dec. 2008 Bevoegdheid van de federale overheid die in samenspraak met 
de Gewesten moet instaan voor de nationale risico-analyse. 

Minister Crevits 
 
Richtlijn: 2006/38/EG  
Dossiernaam: In rekening brengen van het gebruik van bepaalde infrastructuur-voorzieningen 
aan zware vrachtvoertuigen 
Publicatiedatum  
Omzettingstermijn 10/06/2008 
Beleidsdomein FB (en MOW) 

Nov. 
2008 

De integrale omzetting van deze richtlijn werd door de federale 
overheid (financiën, ) genotificeerd op 30/05/2008 met referentie 
MNE (2008)53101) De omzetting is niet nodig, daar reeds vervat 
in de wet van 27/12/1994, BS 31/12/1994.  
De uitvoeringsmaatregelen, die de gewesten moeten treffen, 
viseren aldus de federale overheid (piloot) niet de omzetting van 
de richtlijn als dusdanig. De kwestie van het protocol aan het 
Eurovignetverdrag werd voorgelegd aan de werkgroep 
„gemengde verdragen“ van 27/06 en 19/09, waarop  het protocol 
ook effectief gemengd werd verklaard.  
België is samen met nog enkele andere listaten verenigd in een 
Eurovignetverdrag . Deze landen hebben de tarieven vermeld 
in het verdrag aangepast aan de bepalingen van de richtlijn 
2006/38/EG.   
Het departement Mobiliteit heeft bevestigd dat het Vlaamse 
gewest inderdaad geen omzettingsmaatregelen moet treffen, maar 
het Departement Financiën en Begroting liet weten dat, om aan de 
wijzigingen aangebracht door deze richtlijn, tegemoet te komen, 
een protocol (om het Eurovignet-verdrag overeenkomstig te 
amenderen) zal moeten geratificeerd worden in de federale en 
gewestelijke wetgevende kamers. Dit Protocol moet echter eerst 
nog worden ondertekend door de partijen bij het Eurovignet-
verdrag.  

Stand van de procedure 

Dec. 
2008 

OC 19/12: nota van kabinet Financiën 
Vlaanderen is betrokken op basis van het SA 18 juli 2002 
betreffende Eurovignet-comité (orgaan van het eurovignet verdrag 
tussen NL, België,…) 
Belgische standpunt in dit comité is de weerspiegeling van 
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standpunt in overleg federaal - gewesten, geformaliseerd door een 
ICC (art 2 SA) 
Vlaanderen werd gevraagd een standpunt in te nemen in licht 
volgende vergadering eurovignet-comité voorjaar 2009 

Minister Crevits – Peeters - Van Brempt 
 
Richtlijn 2008/54/EG vervoer van gevaarlijke goederen over de weg 

Publiciteitsdatum 21/06/2008 

Omzettingstermijn 11/07/2010 

Beleidsdomein LNE (en MOW) 

Stand van zaken Nov. 
2008 

Behoeft geen omzetting (aanpassing aan comitologie). 

Minister Crevits  
 
Richtlijn 2008/56/EG 
van het Europees Parlement en de Raad van 17 juni 2008 tot vaststelling van een kader voor 
communautaire maatregelen betreffende het beleid ten aanzien van het mariene milieu 
(Kaderrichtlijn mariene strategie).   

Publiciteitsdatum 25/06/2008 

Omzettingstermijn 15/07/2010 

Beleidsdomein Federale bevoegdheid (betrokkenheid LNE en MOW) 

Stavaza Nov. 
2008 

Van de lidstaten wordt verlangd dat zij voor hun mariene wateren 
in elke mariene regio een mariene strategie ontwerpen.  
Momenteel loopt daarover studie in opdracht van Dienst Marien 
Milieu van de FOD Volksgezondheid, Veiligheid van de 
Voedselketen en Leefmilieu. 

Minister Peeters – Crevits  
 
Richtlijn 2008/96/EG van het Europees Parlement en de Raad van 19 november 2008 betreffende het 
beheer van de verkeersveiligheid van weginfrastructuur. 

Publiciteitsdatum 19/11/2008 

omzettingstermijn 19/12/2010 

Beleidsdomein MOW - adviesbevoegdheid 

Stand van zaken: Nov. 
2008 

volgens de eerste inzichten zal de FOD Mobiliteit moeten 
instaan voor het opstellen van de nationale richtsnoeren maar dat 
zal moeilijk kunnen gebeuren zonder overleg met de Gewesten, 
die de richtlijn zullen moeten toepassen op hun wegen - omzetting 
vóór 19/12/2010. 

Minister Crevits 
 
Richtlijn 2008/110/EG van het Europees Parlement en de Raad van 16 december 2008 tot wijziging 
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van Richtlijn 2004/49/EG inzake de veiligheid op de communautaire spoorwegen 
(spoorwegveiligheidsrichtlijn). (PB Nr L 345 van 23.12.2008, blz 0062-0067) 

Publiciteitsdatum 23/12/2008 

omzettingstermijn 24/12/2010 

Beleidsdomein MOW 

Stand van zaken: Dec. 
2008 

Vlaanderen zal wellicht advies moeten geven 

Minister Van Brempt 
 
Richtlijn 2008/114/EG van de Raad van 8 december 2008 inzake de identificatie van Europese 
kritieke infrastructuren, de aanmerking van infrastructuren als Europese kritieke infrastructuren en 
de beoordeling van de noodzaak de bescherming van dergelijke infrastructuren te verbeteren.  (PB Nr 
L 345  van 23.12.2008, blz 0075-0082). 

Publiciteitsdatum 23/12/2008 

omzettingstermijn  

Beleidsdomein MOW - adviesbevoegdheid 

 Feb. 
2009 

Adviesvraag nog niet gesteld 

Minister Crevits 
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
Dossiernummer: 2007/4424                                                                                IGS 
Richtlijn: / 
Dossiernaam: Toegang tot het beroep van vervoerder van personen over weg  
Inbreuk Klacht – vrij verkeer van personen 
 Okt. 

2008 
16/10: IGS 

 Dec. 
2008 

Voorontwerp van decreet zal eerstdaags voor principiële goedkeuring 
worden voorgelegd aan de Vlaamse Regering 
4/12: geantwoord op IGS 

Deadlines  
minister Van Brempt 

 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
Zie algemeen antwoord. 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
Zie algemeen antwoord. 
 
RWO 
 
1: Lopende omzettingen 
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Er zijn momenteel geen Europese richtlijnen met betrekking tot de materies onder de bevoegdheid 
ruimtelijke ordening en onroerend erfgoed die nog dienen omgezet te worden in Vlaamse regelgeving. 
 
2: Hangende inbreukdossiers 
 
Er zijn geen betwistingen. 
 
3: Maatregelen om laattijdige omzetting en inbreukdossiers tegen te gaan 
 
Niet van toepassing. Er zijn geen betwistingen of laattijdige omzettingen voor de vermelde beleids-
velden. 
 
4: Evolutie in vergelijking met voorgaande jaren 
 
Ruimtelijke Ordening, Onroerend Erfgoed en Woonbeleid zijn geen rechtstreekse bevoegdheden van 
de Europese Unie. Het overgrote deel van de Europese regelgeving met een impact op de 
beleidsvelden wordt via andere sectoren geïmplementeerd. Hierin is geen evolutie merkbaar. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 133 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Taalgrensgemeenten   -   Ondersteuning Vlaams karakter 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 119 van 11 februari 2009  aangaande de ondersteuning 
van het Vlaamse karakter van de gemeenten gelegen langs de taalgrens, zoals vermeld onder “varia” in 
het Vlaams Regeerakkoord, deelde de minister-president mee dat er, naast de algemene 
financieringsmiddelen voor deze gemeenten  vanuit het Gemeentefonds, ook nog specifieke 
financieringsmiddelen vanuit de diverse beleidssectoren zijn. 
 
Kan de minister voor de beleidssectoren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen preciseren of en 
desgevallend welke financiering er gegaan is naar taalgrensgemeenten in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan? 
 
N.B.: Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 133, Vandenbroucke vraag nr. 

212, Van Mechelen vraag nr. 121, Anciaux vraag nr. 130, Keulen vraag nr. 137, Van Brempt 
vraag nr. 194, Crevits vraag nr. 474, Ceysens vraag nr. 67, Heeren vraag nr. 195). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 133 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Insteek Vlaams minister-president Peeters 
 
MOW 
 
Voor wat het bevoegdheidsdomein Openbare Werken en Mobiliteit betreft, is er geen financiering 
gegaan naar taalgrensgemeenten in het kader van de ondersteuning van het Vlaams karakter ervan. 
 
Landbouw en Visserij 
 
Wat het beleidsdomein Landbouw en Visserij betreft is er geen specifieke financiering gegaan naar 
taalgrensgemeenten in het kader van de ondersteuning van het Vlaamse karakter ervan. 
 
Media 
 
Vanuit Mediabeleid is er geen financiering naar taalgrensgemeenten toe in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan. 
 
Toerisme 
 
Toerisme Vlaanderen kent geen financiering toe aan projecten specifiek ter ondersteuning van het 
Vlaams karakter van bepaalde gemeenten.  Hieronder wordt een overzicht gegeven van projecten in 
taalgrensgemeenten die van Toerisme Vlaanderen financiering ontvingen in het kader van: 

- het besluit van de Vlaamse Regering van 2 april 2004 betreffende de toeristisch-recreatieve 
projecten en strategische plannen; 

- directe investeringen van Toerisme Vlaanderen; 
- het besluit van de Vlaamse Regering van 13 juli 2001 houdende de vaststelling van de 

voorwaarden waaronder premies kunnen worden toegekend voor het bouwen en moderniseren 
van logiesverstrekkende bedrijven, in het bijzonder wat betreft de toegankelijkheid voor 
personen met een handicap. 

 
Op basis van het besluit van de Vlaamse Regering van 2 april 2004 betreffende de toeristisch-
recreatieve projecten en strategische plannen kan Toerisme Vlaanderen voorzien in financiële 
ondersteuning van strategische plannen en toeristisch-recreatieve projecten, waarbij Toerisme 
Vlaanderen het accent legt op toeristische infrastructuur. Promotie, onderzoek, studie en vorming 
kunnen enkel ondersteund worden indien deze acties rechtstreeks verbonden zijn aan een toeristisch-
recreatief infrastructuurproject. Op basis hiervan werden sinds 2004 de volgende subsidies gegeven 
aan projecten in de taalgrensgemeenten: 
 
GEMEENTE VOEREN: 
 
JAAR PROJECT BEDRAG 
2006 Uitrusting fietsnetwerk Voeren’ van de 27.500
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gemeente Voeren 
2007 Wandelnetwerk in de Voerstreek’ van de 

gemeente Voeren 
78.000

TOTAAL 105.500
 
GEMEENTE RONSE :  
 
JAAR PROJECT BEDRAG 
2007 Toeristische signalisatie Vlaamse Ardennen’ 

(met inbegrip van Ronse) van Toerisme 
Vlaasme Ardennen vzw 

92.000

TOTAAL 92.000
 
GEMEENTE SPIERE-HELKIJN:  
 
JAAR PROJECT BEDRAG 
2007 Site oud zwembad Spiere-Helkijn’ (i.k.v. 

hefboomproject ‘Netwerk van Industrieel 
Erfgoed in de Leiestreek’) van de gemeente 
Spiere-Helkijn 

60.000

TOTAAL 60.000
 
ALLE TAALGRENSGEMEENTEN:  
 
De taalgrensgemeenten zijn ook opgenomen in de door Toerisme Vlaanderen gesubsidieerde 
fietsnetwerken (Groene Gordel, Limburg, Westhoek, Vlaamse Ardennen, Leiestreek en Voeren) en er 
lopen ook verscheidene andere gesubsidieerde recreatieve routes. 
Voor 2009 werden volgende subsidieaanvragen ingediend (maar nog niet goedgekeurd) met 
betrekking tot de taalgrensgemeenten: 
- Project ‘Fietsnetwerk Groene Gordel – deelregio Pajottenland & Zennevallei’ van Toerisme 

Vlaams-Brabant vzw 
- Project ‘Toeristische bewegwijzering te Ronse’ van de stad Ronse. 
 
Toerisme Vlaanderen realiseert in eigen beheer investeringsprojecten in de toeristische sector. Het gaat 
veelal om kampeerterreinen, sociale vakantiehuizen, jeugdherbergen of jeugdverblijven die werden 
aangelegd of gebouwd op gronden die Toerisme Vlaanderen heeft verworven. De uitbating ervan is 
uitbesteed. In onderstaande tabellen vindt u een overzicht van de directe investeringen van Toerisme 
Vlaanderen in de taalgrensgemeenten tijdens de huidige legislatuur. 
 
GEMEENTE VOEREN:  Jeugdherberg De Veurs 
 
JAAR BEDRAG 
2005 24.115,30 
2006 1.880,34 
2007 3.515.260,85 
2008 238.124,68 
2009 383.917,77 
TOTAAL 4.163.298,94 

 
GEMEENTE MESEN: Vredesproject 
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JAAR BEDRAG 
2004 1.758.590,93 
2005 883.193,58 
2006 1.132.880,01 
2007 15.697,38 
2008 952,84 
TOTAAL 3.791.314,74 

 
GEMEENTE RONSE: De Fiertel 
 
JAAR BEDRAG 
2004 149.714,03 
2005 29.268,87 
2006 251.889,66 
2007 19.287,60 
TOTAAL 450.160,16 

 
Op basis van het besluit van de Vlaamse Regering van 13 juli 2001 houdende de vaststelling van de 
voorwaarden waaronder premies kunnen worden toegekend voor het bouwen en moderniseren van 
logiesverstrekkende bedrijven, in het bijzonder wat betreft de toegankelijkheid voor personen met een 
handicap, kan Toerisme Vlaanderen premies verstrekken aan logiesverstrekkende bedrijven voor 
aanpassingswerken die de toegankelijkheid van de infrastructuur voor personen met een handicap 
verbeteren. Een premie kan verkregen worden voor aanpassingen (aankopen en werken) waardoor de 
toegankelijkheid van een hotel wordt gerealiseerd voor personen met een handicap, maar ook voor de 
voorafgaandelijke verplichte toegankelijkheidsdoorlichting. Het premiebedrag bedraagt 30% van de 
kosten voor de aanpassingen, met een maximum van 56.000 euro en 70% van de kosten van de 
toegankelijkheidsdoorlichting, met een maximum van 900 euro voor haalbaarheidsstudie en 
toegankelijkheidsadvies samen of 450 euro indien slechts één onderdeel wordt uitgevoerd. 
Onderstaande tabel geeft een overzicht van de projecten in de taalgrensgemeenten die sinds 2004 tot 
2009 op basis van dit besluit een toegankelijkheidspremie ontvingen.  
 
JAAR PROJECT BEDRAG 
2006 De Kommel –  gemeente Voeren 56.844
2008 Het Muzieklo – Ronse 45.237 uitbetaald; 56900 

vastgelegd (deel werken nog uit 
te voeren)

 
In het kader van de subsidiëring van evenementen met toeristisch belang of internationale uitstraling 
werden volgende subsidies toegekend: 
− 2008: Voeren: “Zomerzoektocht in het Euregiogebied Luik-Aken-Maastricht”: 15.000 euro. 
 
Insteek Bestuurszaken 
 
Voor mijn bevoegdheden betreffende Bestuurszaken worden, in het kader van de ondersteuning van 
het Vlaams karakter, geen specifieke financieringsmiddelen verstrekt aan de taalgrensgemeenten. 
 
Insteek DAR 
 
Tijdens deze legislatuur is jaarlijks voor Voeren op de begrotingskredieten van mijn departement een 
subsidie toegekend van 124.000 euro. Dit gaat terug op een beslissing van de Vlaamse Regering van 8 
februari 1995 betreffende het versterkt actieprogramma voor Voeren. 
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Oorspronkelijk (en tot 2006) betrof het een nominatieve subsidie die werd toegekend aan de vzw 
Voeren 2000, diensten- en informatiecentrum. 
 
Met ingang van het begrotingsjaar 2007 werd de tekstomschrijving van het desbetreffende 
begrotingsartikel gewijzigd in 'Subsidies ter ondersteuning van de maatschappelijke, culturele en 
sociale ontwikkeling van de Voerstreek'. Deze wijziging heeft het mogelijk gemaakt om de 
subsidieverlening uit te breiden naar andere verenigingen of instellingen die bijdragen tot de 
maatschappelijke, culturele en/of sociale ontwikkeling van de Voerstreek. Dit laat toe het op de 
begroting beschikbare subsidiebedrag gevarieerder te benutten, en beter afgestemd op de destijds 
geformuleerde beleidsdoelstelling.  
 
Aldus kunnen sinds 2007 ook een aantal belangrijke opdrachten van de vzw Toerisme Voerstreek 
ondersteund worden via subsidies. Die opdrachten situeren zich in het kader van de uitbouw van een 
toeristische reconversie en economische diversificatie van de Voerstreek. 
 
De vzw Voeren 2000 blijft weliswaar een belangrijk orgaan wat betreft de communicatie naar de 
plaatselijke bevolking en een algemene maatschappelijke dienstverlening die tegemoet komt aan de 
noden en vragen die ter plaatse leven. Het werkveld van de vzw is breed en varieert van informatie- en 
oriëntatiepunt, serviceverlener, organisator van infosessies tot pseudo-ombudsdienst enzovoort. 
 
Insteek Vlaams minister Ceysens 
 
Er zijn in mijn bevoegdheidspakket geen specifieke maatregelen die zijn gericht op de versterking van 
het Vlaamse karakter van Vlaamse taalgrensgemeenten.  
 
Insteek Vlaams minister Van Mechelen 
 
Voor het beleidsdomein Financiën en Begroting is er geen financiering gegaan naar 
taalgrensgemeenten in het kader van ondersteuning van het Vlaamse karakter ervan. 
 
Vanuit de bevoegdheden Onroerend Erfgoed of Ruimtelijke Ordening zijn er geen vormen van 
financiering die specifiek gericht zijn op taalgrensgemeenten in het kader van de ondersteuning van 
het Vlaams karakter van deze gemeenten.  
 
Insteek Vlaams minister Crevits 
 
Voor de beleidsdomeinen die tot mijn bevoegdheid behoren (Leefmilieu, Natuur en Energie en 
Mobiliteit en Openbare Werken), kan ik u meedelen dat er geen financiering is gegaan naar 
taalgrensgemeenten in het kader van de ondersteuning van het Vlaams karakter ervan. 
 
Insteek Vlaams minister Van Brempt 
 
Voor wat het bevoegdheidsdomein Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen betreft is er geen 
financiering gegaan naar taalgrensgemeenten in het kader van de ondersteuning van het Vlaams 
karakter ervan. 
 
Insteek Vlaams minister Heeren 
 
Binnen het beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid en Gezin werden geen specifieke acties 
ondernomen om het Vlaams karakter van de taalgrensgemeenten te ondersteunen. 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
AANVULLEND GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 133 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Insteek Vlaams minister Vandenbroucke 
 
In het beleidsdomein Werk, Onderwijs en Vorming zijn er geen specifieke vormen van subsidiëring 
die gericht zijn op de ondersteuning van het Vlaams karakter van de taalgrensgemeenten. 
 
Insteek Vlaams minister Keulen 
 
Vanuit mijn bevoegdheden inzake binnenlandse aangelegenheden, stedenbeleid, wonen en inburgering 
worden geen specifieke financieringsmiddelen verstrekt voor taalgrensgemeenten in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan. 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 131 
van 2 maart 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Realisatie decreet grond- en pandenbeleid   -   Rol kabinetsmedewerker 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 81 van 22 januari 2009, specificeert Marino Keulen, 
Vlaams minister van Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburgering, de rol van de heer 
Jos Camps bij de totstandkoming van het decreet grond- en pandenbeleid. Hierbij bleek deze aanwezig 
namens het kabinet van de minister-president op de eerder technische voorbesprekingen op 
kabinetsniveau (ikw’s) rond het decreet grond- en pandenbeleid. 
 
Vermelde kabinetsvertegenwoordiger vervulde tijdens deze onderhandelingen een directeursfunctie bij 
de socialehuisvestingsmaatschappij Landwaarts. In dit ontwerpdecreet wordt voorzien in de realisatie 
van 65.000 bijkomende sociale woningen in de periode 2009-2020. In vergelijking met de huidige 
realisatiegraad is dat een verdubbeling van het aantal sociale huurwoningen en een verdrievoudiging 
van het aantal sociale koopwoningen. Terwijl zowel vanuit de academische wereld als vanuit het 
werkveld de prioriteit wordt gelegd op nieuwe sociale huurwoningen, zorgt dit decreet voor een extra 
inspanning rond sociale koopwoningen. De maatschappij van de heer Camps bouwt geen 
huurwoningen en is veruit de belangrijkste speler op de markt van sociale koopwoningen. Ter 
illustratie: op basis van het jaarverslag van de VMSW (Vlaamse Maatschappij voor Sociaal Wonen) 
werd in 2006 43 % van alle sociale koopwoningen gebouwd in Limburg. Belangrijkste verklaring voor 
dit grote aandeel is de rol van Landwaarts. 
 
Bij onderzoek van de jaarrekening 2007 van Landwaarts kom ik tot volgende conclusies:  
- de activa van deze vennootschap bedragen 21 miljoen euro en bestaan voor 45 % uit onroerende 

goederen bestemd voor verkoop en voor 50 % uit liquiditeiten/beleggingen;  
- bij de passiva is meer dan 95 % eigen vermogen en 5 % leveranciers; 
- de omzet op jaarbasis bedraagt 6,7 miljoen euro.   
 
Het ontwerpdecreet grond- en pandenbeleid voorziet dat de private bouwheer of verkavelaar als 
sociale last de verplichting wordt opgelegd om sociale huurwoningen tegen vaste prijsplafonds over te 
dragen aan sociale woonorganisaties. Deze organisaties kunnen of moeten deze woningen na enkele 
jaren tegen de marktwaarde verkopen aan de zittende huurder. Volgens de Wooncode is de 
marktwaarde de prijs die de meest biedende zou betalen. Het ziet er dus naar uit dat de 
socialehuisvestingsmaatschappijen een aardige winst kunnen opstrijken, rekening houdende met de 
socialelast. Private bouwheren kunnen ook verplicht worden sociale koopwoningen te realiseren als 
last van het bouwproject. Ze mogen de woningen evenwel niet zelf aan de doelgroep verkopen, maar 
moeten hiervoor noodzakelijkerwijze een beroep doen op een socialehuisvestingsmaatschappij. Er is 
in dit verband ook niets geregeld over de wijze waarop de socialehuisvestingsmaatschappijen hun taak 
als “makelaar” moeten vervullen. Het lijkt erop dat ze niet onderworpen zijn aan de strenge regels die 
gelden voor private makelaars. Bovenvermelde persoon lijkt hier duidelijk rechter-partij. 
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Voor dit soort gevallen geeft de omzendbrief van de Vlaamse Regering 2007/40 een ontwerp-
deontologische code voor de personeelsleden van de kabinetten van de leden van de Vlaamse 
Regering weer. Deze bepaalt onder meer: “kabinetsleden verlenen géén advies of verrichten geen 
ondersteunende taken in dossiers die betrekking hebben op activiteiten van verenigingen, instellingen 
en bedrijven waarin ze rechtstreeks of via een tussenpersoon belangen hebben. Mogelijke 
belangenvermenging wordt steeds gemeld aan de Minister”. 
 
1. Noch in de parlementaire resolutie ter zake, noch in het politiek afsprakenkader wordt verklaard 

waarom verhoudingsgewijs meer sociale koopwoningen dan sociale huurwoningen moeten 
worden voorzien.  

 
Is een mogelijke verklaring hiervoor niet dat de directeur van de belangrijkste sociale 
koopmaatschappij actief mee heeft onderhandeld namens het kabinet van de minister-president? 

 
2. Is het logisch dat een directeur van de belangrijkste socialehuisvestingsmaatschappij mee 

onderhandelt over de totstandkoming van een decreet dat rechtstreeks de sociale huisvesting 
aanbelangt?  

 
Heeft betrokken adviseur de minister-president op de hoogte gebracht van zijn belangen en/of rol 
bij CVBA Landwaarts? 

 
Zo neen, vond de minister-president dit niet noodzakelijk?  

 
Zo ja, welke maatregelen heeft de minister-president getroffen om een mogelijke 
belangenvermenging te vermijden?  

 
3. Acht de minister-president het normaal dat een socialehuisvestingsmaatschappij met een omzet 

van 6,7 miljoen euro beschikt over een eigen vermogen van 20 miljoen euro, waarvan meer dan de 
helft in de vorm van liquiditeiten en beleggingen?  

 
Kan de Vlaamse overheid in specifieke gevallen vragen dat maatschappijen met 
verhoudingsgewijs te veel eigen middelen in functie van hun activiteiten, deze middelen 
aanwenden voor een publieke of sociale doelstelling? Zo ja, zijn daar voorbeelden van? 

 
 
N.B. Deze vraag werd op 5 maart eveneens gesteld aan minister Keulen (vraag nr.139)  
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 131 van 2 maart 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1. De Vlaamse Regering heeft in het Vlaams Regeerakkoord (2004-2009) duidelijk gestipuleerd dat 

er een sterke uitbreiding moest komen van het aantal sociale huurwoningen en sociale koop-
woningen, en dat de middelen voor sociale woningbouw moesten verhoogd worden. 

 
 Het decreet grond- en pandenbeleid, en voornamelijk het hoofdstuk betaalbaar wonen, ligt in het 

verlengde daarvan. Door te bepalen dat de te realiseren doelstellingen in Vlaanderen tegen 2020 
voor huurwoningen 43.000 bedraagt, en voor koopwoningen 21.000 bedraagt, en dat de inves-
tering die hiervoor vanuit Vlaanderen nodig is 6,5 miljard euro bedraagt, geeft men de sociale 
woningbouw een belangrijke stimulans.  

 
 In absolute cijfers is het aandeel sociale koopwoningen beperkter dan dat van de sociale huur-

woningen.  
 Nochtans was bij de oprichting van de Vlaamse Huisvestingsmaatschappij (fusie van de voor-

malige Vlaamse Landmaatschappij (koop) en de Vlaamse Maatschappij voor Huisvesting (huur)) 
uitdrukkelijk overeengekomen dat de investeringsprogramma’s van huur en koop even groot 
moesten zijn. Zelfs bij gelijkblijvende investeringsprogramma’s zijn de overheidstussenkomsten 
voor huur veel hoger. 

 Dit uitgangspunt werd nogmaals bekrachtigd in de Vlaamse Wooncode van 1997 toen de 
minimuminvesteringsprogramma’s voor huur en koop nogmaals op hetzelfde bedrag werden 
geplaatst.  

 
 In het door het Vlaams Parlement goedgekeurde grond- en pandendecreet wordt dit uitgangspunt 

verlaten doordat, op voorstel van de Vlaamse Regering, het minimuminvesteringsbedrag voor de 
huursector in de Wooncode wordt opgetrokken van 58.035.353 euro naar 420.065.000 euro (maal 
acht) en voor de eigendomssector (koopwoningen en kavels) naar 171.323.000 euro (maal drie). 

 
 In het op 25 juni goedgekeurde voorontwerp decreet grond- en pandenbeleid waren geen 

expliciete doelstellingen opgenomen voor sociale koopwoningen. Niettemin werd bepaald (in 
artikel 7.2.16. van het voorontwerp dat er moest gestreefd worden naar “een aanbod waarbij het 
aantal sociale huurwoningen ten hoogste gelijk is aan de som van het aantal sociale 
koopwoningen en sociale kavels, en dat binnen de diverse gemeenten of groepen van 
aaneensluitende gemeenten”.  

 Deze passage hield in dat er in 2009-2020 ook 45.000 eenheden voor het sociaal eigendoms-
patrimonium moeten bijkomen. Deze verhouding werd in de definitieve versie teruggebracht naar 
43.000 en 21.000 plus 1.000. 

 
 Verhoudingsgewijs is de doelstelling sociale koopwoningen iets hoger dan die van het aantal 

sociale huurwoningen als men dit vergelijkt met de huidige productie. De Memorie van 
Toelichting bij het decreet (onder nummer 297) spreekt over een verdubbeling van het aantal 
bijkomende sociale huurwoningen en een vermenigvuldiging van de productie van sociale 
koopwoningen met een factor 2,5.  
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 Hiervoor zijn meerdere redenen aan te geven. In de memorie van toelichting bij het decreet zijn 
een aantal elementen opgenomen:  

• er is bij vele gemeenten meer politieke bereidheid om sociale koopwoningen op hun grond-
gebied te realiseren dan sociale huurwoningen 

• het Vlaams Regeerakkoord 204-2009 stelt dat er moet geëvolueerd worden naar sociale 
woonorganisaties. Dit betekent dat het onderscheid dat nu nog wordt gemaakt tussen sociale 
huurmaatschappijen en sociale koopmaatschappijen zal verdwijnen, waardoor alle huis-
vestingsmaatschappijen zowel huuractiviteiten als koopactiviteiten kunnen ontwikkelen. Via 
het nieuwe erkenningsbesluit zal dit worden geregeld. Dit zal een aanzienlijke uitbreiding 
betekenen van het aantal sociale huisvestingsmaatschappijen die sociale koopwoningen 
kunnen realiseren 

• Gemeenten en intercommunales realiseren op dit moment een belangrijk aanbod aan koop-
woningen en koopappartementen. Een aanzienlijk deel daarvan bestaat uit woningen en 
appartementen die op de markt worden gebracht tegen betaalbare prijzen (onder de markt-
prijs), zogenaamde “geconventioneerde” woningen en appartementen, die op dit moment 
niet voldoen aan de prijsnormering en kwaliteitsnormering die geldt voor de sociale huis-
vestingsmaatschappijen, maar qua kwaliteit, prijs en gehanteerde inkomensgrenzen in vele 
gevallen wel zeer vergelijkbaar zijn. Er valt te verwachten dat, wetende welke financiële 
voordelen verbonden zijn aan de realisatie van sociale koopwoningen zoals gedefinieerd 
door dit decreet, een belangrijk aantal van deze “geconventioneerde” sociale koopwoningen 
van gemeenten en intercommunales onder de toepassing van dit decreet zullen vallen. De 
productie van sociale koopwoningen en -appartementen die onder het deelobjectief vallen 
zal hierdoor aanzienlijk vermeerderen.  
Uit een eerste algemene bevraging bij intercommunales blijkt dat zij een jaarlijkse productie 
van meerdere duizenden woningen en appartementen realiseren, waarvan een belangrijk 
aandeel “geconventioneerde” woningen en appartementen zijn. Zo bijvoorbeeld heeft de 
intercommunale SOLVA verschillende woonprojecten lopen mét koopvoorwaarden voor 
een 190-tal geconventioneerde koopwoningen en -appartementen. De intercommunale 
Haviland realiseert eveneens een paar honderd koopwoningen en -appartementen. 

 
Ten slotte dient opgemerkt dat de VMSW zelf heeft aangegeven dat, in tegenstelling tot de 
huursector, de koopsector jaarlijks blijft zitten met reserveprojecten die niet kunnen uitgevoerd 
worden door een gebrek aan financiële middelen. 
 
Indien men rekening houdt met de 4.000 sociale koopwoningen gereserveerd voor de private 
promotoren (decretale wijziging van de Vlaamse Wooncode) en de aanzienlijke vermeerdering 
van sociale koopwoningen en appartementen gerealiseerd door gemeenten en intercommunales, 
dan kan men niet anders dan concluderen dat de productie van de “klassieke sociale koop-
woningen” door de sociale koopmaatschappijen zelfs niet verdubbelt. 
 
Uit deze argumentatie moge duidelijk zijn dat de doelstelling van de sociale koopwoningen een 
duidelijke beleidsoptie is, dat deze beleidsoptie werd bijgesteld in de loop van de besprekingen 
binnen de Vlaamse Regering, en dat deze beleidsoptie verhoudingsgewijs in realiteit niet meer is 
dan de beleidsoptie genomen voor de sociale huurwoningen.   
 
Ik meen te mogen stellen dat het, op grond van de hierboven aangehaalde redenen, duidelijk is dat 
de verklaring die u aanhaalt, totaal onjuist is.  

 
2.  De heer Jos Camps trad inderdaad in mijn opdracht op als technicus bij de voorbesprekingen op 

kabinetsniveau rond het decreet grond-en pandenbeleid. Hij bracht in deze voorbesprekingen zijn 
technische knowhow in en zijn domeinervaring, als directeur bij een sociale huisvestings-
maatschappij, gaf een meerwaarde in deze discussies teneinde alle uitvoeringsmodaliteiten van 
deze regelgeving correct in kaart te brengen. 
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 Via de adjunct-kabinetschef en de kabinetschef die de politieke lijn in het dossier bewaken en 
verdedigen werd mogelijke belangenvermenging zelfs onrechtstreeks uitgesloten.  

 
3. Ik verwijs voor het antwoord op deze vraag naar de bevoegde minister, minister van Huisvesting 

Marino Keulen.  
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, 
ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 134 
van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Limburg 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de in de loop van deze legislatuur (2004-2009) 
gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in de provincie Limburg die onder zijn/haar 
bevoegdheid vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. toerisme, 
2. hoevewinkels, 
3. hoevetoerisme, 
4. media. 
 
N.B. Vragen over hetzelfde onderwerp werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 134, Van 

Mechelen nr. 123, Vandenbroucke nr. 222, Anciaux nr. 134, Van Brempt nr. 196, Crevits nr. 
483, Ceysens nr. 69, Heeren nr. 198). De vraag aan minister Keulen werd reeds gesteld op 23 
januari (nr. 96). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, HAVENS, LANDBOUW, ZEE-
VISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 134 van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Plattelandsontwikkeling 
 
Als bijlage 4 is een overzicht te vinden van alle Limburgse projecten die steun hebben ontvangen of 
zullen ontvangen in het kader van het Programma voor Plattelandsontwikkeling (PDPO I 2000 – 2006 
en PDPO II 2007 – 2013). 
Er moet wel met volgende elementen rekening gehouden worden: 
 

- 2004 – 2005 en 2006 gaan over PDPO I, vanaf 2007 is het PDPO II. 
 

- In PDPO II kunnen meerjarige projecten, de projecten worden ingeschreven op een 
budgetjaar, maar hebben dan 2,5 jaar de tijd om uitgevoerd te worden. De projecten die in 
2007 werden goedgekeurd lopen nu af in juni 2009. Daarom is er bij PDPO II de 
goedgekeurde subsidie weergegeven en wat er reeds is uitbetaald. Het openstaande budget kan 
nog altijd uitbetaald worden omdat de projecten nog niet zijn afgelopen. 

 
Bij PDPO I zijn er 4 maatregelen waaronder het project kon ingediend worden: 
 
940: Dienstverlenende instanties voor basiszorg van plattelandseconomie & bevolking 
9108: Steun aan milieubehoud 
9202: Steun voor diversificatie van de bedrijvigheid in de landbouw 
9501: Steun aan dorpsvernieuwing & - ontwikkeling, bescherming & instandhouding landelijk erfgoed 
 
Bij PDPO II zijn er 5 maatregelen waaronder men een project kon indienen 
 
313: Bevordering van toeristische activiteiten 
321: Basisvoorzieningen voor de economie en plattelandsbevolking 
322: Dorpskernvernieuwing en –ontwikkeling 
323: Instandhouding en opwaardering van het landelijk erfgoed 
331: Intermediaire dienstverlening ( opleiding en vorming van ruraal ondernemerschap) 
 
De titel van het project geeft weer waarover het project gaat. 
 
Media 
 
Voor het deeldomein Media werden aan de provincie Limburg of aan de gemeenten in Limburg geen 
rechtstreekse steun gegeven vanuit media.  
 
Wel werd in de provincie Limburg tijdens deze legislatuur met ingang van 2006 aan twee regionale 
Vlaamse televisieomroepen subsidies verleend, met name TV Limburg en RTV (RTV verzorgt twee 
regio’s nl. Mechelen en de Kempen). 
Dit is een onderdeel van de steun die Vlaamse Regering verleent aan alle regionale televisieomroepen 
in Vlaanderen. 
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Deze steun startte via de ondertekening van een principeverklaring in 2006-2007: op 15 december 
2005 werd een principeakkoord gesloten tussen de Vlaamse Regering en de Niet-Openbare Regionale 
Televisieverenigingen Vlaanderen vzw (hierna: NORTV). NORTV is de koepelorganisatie van de 10 
Vlaamse regionale televisieomroepen (ATV, AVS, Focus, Kanaal 3, Ring TV, ROB Televisie, RTV, 
TV Brussel, TV Limburg en WTV).  
In deze overeenkomst verklaarden de Vlaamse Regering en NORTV dat zij wensen samen te werken 
om: 

o de kwaliteit, de diversiteit en de pluriformiteit van het aanbod van de regionale informatie te 
behouden en te versterken; 

o programma’s te ondertitelen ten behoeve van doven en slechthorenden; 
o de decretale opdrachten zoals vastgelegd in artikel 71 van de gecoördineerde mediadecreten 

uit te voeren; 
o de regionale televisieomroepen te betrekken bij de communicatie tussen de Vlaamse Regering 

en de bevolking. 
Deze principeverklaring werd gesloten voor een periode van 2 jaar (2006-2007). 
 
Binnen de perken van de door het Vlaams Parlement ter beschikking gestelde kredieten ingeschreven 
in de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap stelde de Vlaamse Regering de 
hiernavolgende subsidie ter beschikking van TV Limburg en RTV: 
 Een subsidie van 50.000 euro voor gespecialiseerde medewerkers voor de ondertiteling van 

televisieprogramma’s ten behoeve van doven en slechthorenden. Omdat RTV twee verschillende 
regio’s van ondertiteling bedient, is dit de enige regionale zender die in het kader van het 
ondertitelingsproject in aanmerking komt voor een extra subsidie van 25.000 euro. 

 Een jaarlijkse subsidie van 81.000 euro voor de uitvoering van de decretale opdrachten, zoals 
vastgelegd in artikel 71 van de gecoördineerde decreten, te weten binnen het zendgebied de 
communicatie onder de bevolking te bevorderen en bij te dragen tot de algemene sociale en 
culturele ontwikkeling van de regio en meer specifiek, het verzorgen van programma’s die de 
betrokkenheid van de burgers bij hun regionale leefwereld moet vergroten; 

 Een subsidie van maximum 30.000 euro per jaar voor algemene opleidings- en vormingsprojecten 
voor jonge journalisten om de kwaliteit, de diversiteit en de pluriformiteit van het aanbod te 
bevorderen. Overeenkomstig Verordening nr. 68/2001 van de Europese Commissie van 12 januari 
2001 betreffende de toepassing van de artikelen 87 en 88 van het EG-Verdrag over 
opleidingssteun, wordt deze subsidie beperkt tot 50% van de kostprijs van het door de omroep 
ingediende algemene opleidings- of vormingsproject. 

 In 2006 werd ook een investeringssubsidie van 50.000 euro toegekend voor de aankoop van 
apparatuur voor de ondertiteling van programma’s ten behoeve van doven en slechthorenden. 
Deze investeringssubsidie was éénmalig.  

 Voor 2007 werd 55.000 euro toegekend voor het ontwikkelen van initiatieven en projecten die de 
regionale omroepen de mogelijkheid bieden om zich aan te sluiten op een aantal nieuwe digitale 
en interactieve ontwikkelingen en platformen in het kader van de convergerende media.  

 
 Totaal per omroep: 

 2006: 50.000* + 30.000 + 81.000 + 50.000 = 211.000 euro / 236.000  euro voor RTV 
 2007: 50.000* + 30.000 + 81.000 + 55.000 = 216.000 euro / 241.000 euro voor RTV 
 

* voor RTV komt hier nog een extra 25.000 euro bij omdat deze regionale televisieomroep 2 
verschillende regio’s van ondertiteling bedient. 

 
De Vlaamse Infolijn werd ingeschakeld om bij de communicatie met de bevolking te onderzoeken hoe 
de regionale televisieomroepen hierbij betrokken konden worden. Dit resulteerde in het toewijzen van 
tien teletekstpagina’s per regionale televisiezender aan het Contactpunt Vlaamse Infolijn.  
 
Steunmaatregel 2008: 
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Na een positieve evaluatie van bovenvermelde principeverklaring werd besloten om ook voor 2008 
een nieuwe steunmaatregel op te stellen deze keer evenwel zonder een principeverklaring maar met 
verder uitgewerkte subsidiebesluiten, wat het bestaan van een principeverklaring overbodig maakte.  
 
TV Limburg kwam voor 2008 in aanmerking voor een totaalsubsidie van maximaal 216.000 euro, 
waarvan 50.000 euro ten behoeve van gespecialiseerde medewerkers voor de ondertiteling van 
televisieprogramma’s ten behoeve van doven en slechthorenden.  
RTV daarentegen kwam voor 2008 in aanmerking voor een totaalsubsidie van maximaal 241.000 
euro, waarvan 75.000 euro ten behoeve van gespecialiseerde medewerkers voor de ondertiteling van 
televisieprogramma’s ten behoeve van doven en slechthorenden. 
 
De overige 166.000 euro kunnen door elke regionale omroep naar eigen goeddunken gespreid worden 
over de 3 subsidiepoten (decretale opdrachten, opleidingen - a rato van 60% van de ingediende kosten 
- en digitale toepassingen), met een minimumbesteding per subsidiepoot én een maximum van 
100.000 euro per projectvoorstel. 
De afrekening 2008 werd ingewacht op de administratie per 17 maart 2009.  
 
Steunmaatregel 2009: 
Verwacht wordt dat deze steunmaatregel voor 2009 doorgetrokken zal worden. 
 
Toerisme – hoevetoerisme 
 
Op basis van het besluit van de Vlaamse Regering van 13 juli 2001 houdende de vaststelling van de 
voorwaarden waaronder premies kunnen worden toegekend voor het bouwen en moderniseren van 
logiesverstrekkende bedrijven, in het bijzonder wat betreft de toegankelijkheid voor personen met een 
handicap, kan Toerisme Vlaanderen premies verstrekken aan logiesverstrekkende bedrijven voor 
aanpassingswerken die de toegankelijkheid van de infrastructuur voor personen met een handicap 
verbeteren. Een premie kan verkregen worden voor aanpassingen (aankopen en werken) waardoor de 
toegankelijkheid van een hotel wordt gerealiseerd voor personen met een handicap, maar ook voor de 
voorafgaandelijk verplichte toegankelijkheidsdoorlichting. Het premiebedrag bedraagt 30% van de 
kosten voor de aanpassingen, met een maximum van 56.000 euro en 70% van de kosten van de 
toegankelijkheidsdoorlichting, met een maximum van 900 euro voor haalbaarheidsstudie en 
toegankelijkheidsadvies samen of 450 euro indien slechts één onderdeel wordt uitgevoerd. 
Als bijlage 1 gaat een overzicht van de projecten die sinds 2004 tot 2009 op basis van dit besluit een 
premie ontvingen. Er werden nog geen subsidies toegekend gedurende 2009. 
 
Op basis van het decreet van 18 juli 2003 betreffende de verblijven en verenigingen die een werking 
uitoefenen in het kader van “Toerisme voor Allen”, kan Toerisme Vlaanderen erkenningen en 
subsidies toekennen aan sociaal-toeristische verblijven.  
Wat jeugdtoerisme betreft, streeft het beleid naar het behoud van de capaciteit en een opwaardering 
van de kwaliteit en de brandveiligheid. Daarom kan men voor centra die specifiek binnen het 
jeugdtoerisme actief zijn, infrastructuursubsidies krijgen indien men beschikt over een erkenning. 
Centra die aan de vooropgestelde kwaliteits- en veiligheidsnormen en comforteisen voldoen voor de 
erkenning, kunnen infrastructuursubsidiëring krijgen. Verblijven waar minimum 70% van de 
overnachtingen voor rekening komt van personen jonger dan 26 jaar, krijgen bovendien een jeugd-
label.  
Een erkend verblijf kan een subsidie krijgen van maximaal 40 % van de kosten voor de volgende 
initiatieven: 
•  nieuwbouw, moderniserings- en brandveiligheidswerkzaamheden voor verblijven die onder het 

label jeugdtoerisme vallen ; 
•  werkzaamheden die tot doel hebben de toegankelijkheid van het erkende verblijf te  vergroten; 
•  proefprojecten of themagerichte projecten (vb. in het kader van duurzaamheid of kind-

vriendelijkheid); 
•  animatie die gericht is op de vermelde doelgroepen. 
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Als bijlage 2 gaat een overzicht van de erkende (jeugd)verblijfcentra Toerisme voor Allen in Limburg, 
die subsidies kregen van Toerisme Vlaanderen voor het uitvoeren van infrastructurele aanpassingen. In 
de meeste gevallen gaat het om projecten waarbij een bestaand jeugdverblijf wordt gemoderniseerd of 
aangepast aan de veiligheids- en hygiënenormen. In een aantal gevallen wordt de subsidie toegekend 
voor een volledig nieuwbouwproject of de uitbreiding van een bestaand verblijf met een nieuwbouw 
gedeelte.  
 
Op basis van het besluit van de Vlaamse Regering van 2 april 2004 betreffende de toeristisch-
recreatieve projecten en strategische plannen kan Toerisme Vlaanderen voorzien in financiële 
ondersteuning van strategische plannen en toeristisch-recreatieve projecten, waarbij Toerisme 
Vlaanderen het accent  legt op toeristische infrastructuur. Promotie, onderzoek, studie en vorming 
kunnen enkel ondersteund worden indien deze acties rechtstreeks verbonden zijn aan een toeristisch-
recreatief infrastructuurproject.  
Als bijlage 3 gaat een overzicht van de toeristisch-recreatieve projecten in Limburg die in de loop van 
deze legislatuur subsidies kregen van Toerisme Vlaanderen. 
 
Toerisme Vlaanderen realiseert in eigen beheer investeringsprojecten in de toeristische sector. Het gaat 
veelal om kampeerterreinen, sociale vakantiehuizen, jeugdherbergen of jeugdverblijven die werden 
aangelegd of gebouwd op gronden die Toerisme Vlaanderen heeft verworden. De uitbating ervan is 
uitbesteed.  
In de onderstaande tabel gaat een overzicht van de directe investeringen van Toerisme Vlaanderen in 
Limburg tijdens de huidige legislatuur. 
 
JH DE VEURS-VOEREN PLINIUS- TONGEREN BINNENVAART/KELCHTERHOEF
2005 24115,30 2004 1600 2008 1000 
2006 1880,34 2005 362280,93 2009 301,46 
2007 3515260,85 2006 66598   
2008 238124,68 2007 83954,80   
2009 383917,77 2008 313   
TOTAAL 4.163.298,94 TOTAAL 514.746,73 TOTAAL 1.301,46 
ALGEMEEN TOTAAL 4.679.347,13 
 
In het kader van de subsidiëring van evenementen met toeristisch belang of internationale uitstraling 
werden volgende subsidies toegekend: 
− 2007: Maaseik: Tentoonstelling “Het Terracotta Leger van Xi’An. Schatten van de eerste keizers 

van China” : 40.000 euro 
− 2008: Voeren: “Zomerzoektocht in het Euregiogebied Luik-Aken-Maastricht”: 15.000 euro. 
− 2009: Domein Bokrijk: Smokkeltocht: aanvraag in behandeling. 
 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht van de projecten die sinds 2004 tot 2009 op basis van dit besluit een premie ontvingen 
2. Overzicht van de erkende (jeugd)verblijfcentra Toerisme voor Allen in Limburg, die subsidies 

kregen van Toerisme Vlaanderen voor het uitvoeren van infrastructurele aanpassingen. 
3. Overzicht van de toeristisch-recreatieve projecten in Limburg die in de loop van deze legislatuur 

subsidies kregen van Toerisme Vlaanderen. 
4. Overzicht van alle Limburgse projecten die steun hebben ontvangen of zullen ontvangen in het 

kader van het Programma voor Plattelandsontwikkeling (PDPO I 2000-2006 en PDPO II 2007-
2013)  

 
Bijlage(n):  
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http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/134/antw.134.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/134/antw.134.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/134/antw.134.bijl.003.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/PEETERS/134/antw.134.bijl.004.xls 
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DIRK VAN MECHELEN, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 109 
van 12 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Overheidsaanbestedingen   -   Overschrijding betalingstermijn 
 
Volgens de Confederatie Bouw is de overheid een zeer slechte betaler.  Uit een rondvraag onder haar 
leden blijkt dat er in bijna 87 % van de gevallen sprake is van een betalingsachterstand.  Zowel de 
betalingstermijn voor voorschotten als voor het totale saldo zou niet gerespecteerd worden door de 
aanbestedende besturen. 
 
Voor een stand van zaken had ik van de minister graag een jaarlijks overzicht gekregen sinds 2004. 
 
1. Graag een overzicht van het aantal dossiers waarbij er sprake is van een betalingsachterstand, 

zowel wat voorschotten als wat het totale saldo betreft.   
 

Hoe is de verhouding ten opzichte van het totaalaantal aanbestedingsdossiers? 
 
2. Is er in dit kader een verschil tussen aanbestedingen die de Vlaamse overheid zelf doet en de 

toelagen die de overheid betaalt aan derden? 
  
3. Wat is de gemiddelde overschrijdingstermijn? 
 
4. Wat zijn de redenen voor deze laattijdige betalingen? 
 
5. Om welke bedragen gaat het? 
 
6. Graag een overzicht van de verwijlinteresten die de Vlaamse overheid heeft betaald. 
 
7. In hoeveel gevallen werd een gerechtelijke procedure opgestart?  Kan de minister hier een stand 

van zaken geven? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 121, Van Mechelen nr. 109, 

Vandenbroucke nr. 182, Anciaux nr. 116, Keulen nr. 112, Van Brempt nr. 175, Heeren nr. 176, 
Crevits nr. 422, Ceysens nr. 61).  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 109 van 12 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Dit is een gedeeltelijk antwoord. Voor de bijdragen van minister Frank Vandenbroucke en minister 
Patricia Ceysens wordt een aanvullend antwoord gegeven.  
 
Alvorens in te gaan op uw vragen, wil ik eerst en vooral verduidelijken dat het persbericht van de 
Confederatie Bouw waarin werd gesteld dat de overheid een slechte betaler is - u verwijst er trouwens 
naar in uw inleiding bij voormelde vraag - niet doelt op enkel de Vlaamse overheid, maar op alle 
aanbestedende overheden, zijnde het federaal, het gewestelijk, het provinciaal en het gemeentelijk 
niveau.  
 
Aangezien het ging om een bevraging van haar leden-bouwbedrijven in het kader van overheids-
opdrachten, ligt de focus op de verrichtingen met economische classificatiecode 7 - investeringen.  
 
1. De hierbij verstrekte informatie over de laattijdige betalingen gaat over de verrichtingen van de 

rechtspersoon Vlaamse Gemeenschap, zoals verwerkt in Orafin.  
 
 Over de periode 2004-2008 bedraagt het aantal ordonnanties met ESR-code 7 geboekt in Orafin 

17.093 in 2004, 16.100 in 2005, 13.540 in 2006, 12.674 in 2007 en 12.799 in 2008. Hiervan zijn 
5.274 in 2004, 4.248 in 2005, 3.234 in 2006, 2.903 in 2007 en 2.660 in 2008 te laat betaald.  

 
 Tabel 1 in bijlage 1 geeft een overzicht van het aantal te laat betaalde facturen met ESR-code 7 per 

departement of beleidsdomein over de laatste 5 jaar. Gezien de periode waarover deze rappor-
tering gaat, wordt voor 2004 tot en met 2007 nog verwezen naar de vroegere organisatiestructuur 
van departementen. 

 
2. De boeking en uitbetaling van subsidies gebeurt technisch op dezelfde wijze als facturen van 

derden, maar hierbij wordt geen gebruik gemaakt van de vervaldatum. 
 
3. In tabel 2 van bijlage 1 wordt een overzicht gegeven van het gemiddeld aantal dagen waarmee de 

betalingstermijn overschreden werd op de verrichtingen op basisallocaties met economische 
classificatie ‘7-investeringen’, per departement of beleidsdomein, per jaar.  

 
4. Minister Kris Peeters 
 Ontoereikende kredieten, ontbreken van de nodige documenten en onvoldoende opvolging (o.a. 

door gebrek aan menskracht) zijn redenen die aangehaald kunnen worden voor deze laattijdige 
betalingen.  

 
 Minister Dirk Van Mechelen 
 De betalingsachterstand voor het beleidsdomein Financiën en Begroting is meestal het gevolg van 

de goedkeuringsflow die moet worden doorlopen. De goedkeuring van een betaaldossier via 
boekhoudkundig ordonnateur, controleur van de vastleggingen en ten slotte het Rekenhof . 

 
 Minister Bert Anciaux 
 Voor het beleidsdomein CJSM gaat het over uitzonderlijke betalingsoverschrijdingen. 
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 De redenen van de betalingsoverschrijding waren dat er te weinig begrotingskredieten voorzien 
werden of dat andere instanties (bv. de afdeling Gebouwen bij het FoCI) de facturen laattijdig 
bezorgden. 

 
 Voor het Bloso zijn de achterstallige betalingen te wijten aan de onvoldoende vastleggings-

kredieten, waardoor de supplementaire herzieningskosten niet tijdig vastgelegd en bijgevolg ook 
niet tijdig betaald konden worden. 

 
 Minister Marino Keulen 
 Niet van toepassing. 
 
 Minister Kathleen Van Brempt 
 Voor de bevoegdheden Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke kansen is deze deelvraag niet van 

toepassing aangezien dat in het kader van de uitvoering van aanbestedingsdossiers tijdens de 
huidige legislatuur alle voor betaling in aanmerking komende facturen steeds gepast en binnen 
termijn werden betaald. 

 
 Minister Hilde Crevits 
 Voor het departement Mobiliteit en Openbare Werken en Agentschap Wegen en Verkeer zijn de 

voornaamste redenen waarom verwijlintresten in het verleden werden betaald:  
- discussies tussen aannemer en bestuur inzake schorsingstermijn, verlenging van het 

 contract, toe te passen minwaarden enz..; 
- indienen van verkeerde vorderingsstaten in combinatie met verlofperiode; 
- laattijdige goedkeuring of niet-goedkeuring door een studiebureau; 
- dringende opdrachten in uitvoeringen van werken die na de volledige uitvoering nog 

 moeten goedgekeurd en vastgelegd worden; 
- de opmaak van bijakten ingeval van wijziging structuur van de leverancier (fusie of 

 wijziging firmanaam enz…); 
- de jaarlijkse afsluiting van financiële software vanaf begin december waardoor niet meer 

 kan worden betaald tot begin januari. 
 

Minister Veerle Heeren 
Bij het beleidsdomein WVG situeert de betalingsachterstand zich hoofdzakelijk bij het Vlaams 
Infrastructuurfonds voor Persoonsgebonden Aangelegenheden (VIPA) en bij het Agentschap 
Jongerenwelzijn, afdeling Gemeenschapsinstellingen. De volgende oorzaken liggen aan de basis 
van deze achterstand: 
Vlaams Infrastructuurfonds voor Persoonsgebonden Aangelegenheden (VIPA) 
Begrotingstechnisch: 
Bij het toewijzen van een opdracht na een gunningsprocedure wordt het basisbedrag vastgelegd op 
de begroting. De vereffening van de opdracht gebeurt in principe in maandelijkse schijven en in 
functie van de vordering van de werken. Bij de vereffening wordt het deel van het bedrag dat 
overeenstemt met het geleverde werk aangepast aan de evolutie van de bouwindex (herziening) 
van de maand waarop een factuur door de opdrachtnemer wordt ingediend  
Bij werken met een langere uitvoeringstermijn, kan gezien de stijging van de bouwindex en die 
hiermee gepaard gaande herzieningen een nood aan bijkomende vastleggingen ontstaan. Deze 
kunnen slechts gerealiseerd worden bij de opmaak van de begroting of ter gelegenheid van een 
begrotingscontrole. Deze procedure neemt wat tijd in beslag en kan er voor zorgen dat enkele 
facturen laattijdig worden betaald. 
Betwiste facturen:  
Op het einde van de werken, kan ter gelegenheid van een voorlopige oplevering of de definitieve 
oplevering van de werken een betwisting ontstaan tussen de opdrachtnemer en de opdrachtgever 
over de kwaliteit en de volledigheid van de werken. Dit leidt mogelijks tot het niet aanvaarden van 
de facturen. In een deel van de gevallen, lijkt na onderzoek of minnelijke schikking, dit onterecht 
en worden facturen dan toch, zij het laattijdig aanvaard. 
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Agentschap Jongerenwelzijn - Investeringen in de Gemeenschapsinstellingen 
Een eerste reden betreft het feit dat verschillende instanties de facturen behandelen. Het Agent-
schap Jongerenwelzijn maakt gebruik van de expertise en de ondersteuning van het Agentschap 
voor Facilitair Management Gebouwen voor de werfopvolging. Het Agentschap voor Facilitair 
Management vervult een intermediaire rol tussen de aannemer als opdrachtnemer en de bouwheer 
als opdrachtgever. Zodoende worden de vorderingsstaten en facturen eerst aan het Agentschap 
voor Facilitair Management Gebouwen ter goedkeuring bezorgd. Bij de masterplannen van de 
Gemeenschapsinstelling De Zande campus Beernem en de Gemeenschapsinstelling De Kempen, 
dient daarnaast eveneens het externe studiebureau betrokken worden bij de goedkeuring van de 
vorderingsstaten. Vervolgens worden de goedgekeurde facturen aan het Fonds Jongerenwelzijn 
bezorgd. Dit laatste agentschap streeft ernaar om deze facturen binnen een termijn van 10 dagen 
na ontvangst van de documenten uit te betalen. 
Een tweede reden betreft de aard van de werken. Binnen met de Inspectie van Financiën afge-
sproken budgetten worden dringende, noodzakelijke werken die de veiligheid van de gesloten 
instellingen moeten garanderen onmiddellijk uitgevoerd. Zodoende worden de kredieten nadien 
gereserveerd vooraleer de facturen in betaling kunnen gesteld worden. Deze procedure heeft een 
invloed op de snelheid waarmee de betalingsdossiers kunnen afgerond worden. 

 
5. In tabel 3 van bijlage 1 wordt het volledige overzicht gegeven van het totaal bedrag van te laat 

betaalde ordonnanties met ESR-code 7, per departement, per jaar. 
 
6. In totaal werden volgende bedragen aan verwijlintresten betaald: 3.581.254 euro in 2004, 

3.940.219 euro in 2005, 4.018.444 euro in 2006, 3.139.535 euro in 2007 en 6.194.136,23 in 2008.  
 Het overzicht van de verwijlintresten per jaar per departement of beleidsdomein wordt gegeven in 

bijlage 2. 
  
7. Minister Kris Peeters 
 Voor wat betreft mijn bevoegdheden voor Bestuurszaken is het antwoord als volgt: 

- 2005: 1 afgehandeld na betaling; 
- 2006: 1 afgehandeld na afwijzing eis + 1 betwisting hangende in 1e aanleg; 
- 2007: 1 betwisting hangende in 1e aanleg; 
- 2008: 2 afgehandeld na betaling. 
 

Minister Dirk Van Mechelen 
Voor het beleidsdomein Financiën en Begroting werden geen gerechtelijke procedures opgestart 
 
Minister Bert Anciaux 
In geen enkel geval werd een gerechtelijke procedure opgestart. 
 
Minister Marino Keulen 
Niet van toepassing. 
 
Minister Kathleen Van Brempt 
Niet van toepassing. 
 
Minister Hilde Crevits 

2004 - 6 afgehandeld na betaling. 
2005 - 4 afgehandeld na betaling. 
 1 afgehandeld na afwijzing eis. 
 10 betwistingen afgehandeld in Eerste Aanleg (elektriciteitsfacturen). 
2006 -  2 afgehandeld na betaling. 
2007 -  1 afgehandeld na betaling. 
 1 betwisting hangende in Eerste Aanleg. 
2008 -  2 betwistingen hangende in Eerste Aanleg. 
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Minister Veerle Heeren 
Voor het beleidsdomein WVG zijn er voor het VIPA in niet betwiste dossier geen gerechtelijke 
procedures opgestart omwille van een laattijdige betaling. Er zijn 4 betwiste dossiers (niet correcte 
uitvoering van de werken) waarin het VIPA gevat is omwille van laattijdige of niet uitgevoerde 
betaling. 
Voor het Agentschap Jongerenwelzijn - Investeringen in de Gemeenschapsinstellingen werd in 
geen enkel dossier een gerechtelijke procedure opgestart omwille van een laattijdige betaling. 
 

BIJLAGEN 
 
1. Overzicht facturen met ESR-code 7 = te laat betaalde ordonnanties (tabel 1), gemiddeld aantal 

dagen te laat (tabel 2) en totaal bedrag aan te laat betaalde ordonnanties (tabel 3). 
2. Overzicht verwijlintresten 2004 tot 2008. 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VAN_MECHELEN/109/antw.109.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VAN_MECHELEN/109/antw.109.bijl.002.xls 
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FRANK VANDENBROUCKE, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 
 VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS EN VORMING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 162 
van 3 februari 2009 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
Knelpuntberoepen   -   Verpleegkundigen 
 
Voor de vierde maal op rij waren de 23.069 verpleegkundestudenten in het schooljaar 2007-2008 in 
België het hoogste aantal ooit. Toch blijft verpleegkunde een knelpuntberoep. Vooral dan in 
Vlaanderen, waar vorig jaar 10.814 studenten waren tegenover 12.255 in de Franse Gemeenschap. 
Ook het aantal 18-jarigen dat voor deze opleiding kiest, ligt beduidend lager in Vlaanderen. En 
uitgerekend in Vlaanderen rijst het probleem van de vergrijzing en is bij uitbreiding de nood aan zorg 
net het scherpst.  
 
Bij een ongewijzigd beleid zou het aantal verpleegkundigen met 10 % dalen tegen 2011. Tegen 2021 
wordt een afname van 15 % verwacht. 
 
1. Hoeveel bedroeg het aantal knelpuntvacatures voor verpleegkundige eind 2008 in Vlaanderen, 

opgedeeld per sector (ziekenhuizen, RVT…)? 
 
2. Welke evolutie is er dienaangaande merkbaar in vergelijking met 2007? 
 
3. Welke initiatieven heeft de minister de afgelopen legislatuur ontwikkeld om te remediëren aan het 

knelpuntkarakter van het beroep van verpleegkundige, gericht op: 
 
a) studenten; 

 
b) volwassenenonderwijs; 

 
c) werkzoekenden (via de VDAB); 

 
d) buitenlandse werknemers? 

 
4. Wat waren hiervan telkens de resultaten? 
 
5. Zal de minister gezien de (verwachte) evolutie van het aantal verpleegkundigen in Vlaanderen 

bijkomende maatregelen nemen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 162 van 3 februari 2009 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
1. Onderstaande tabel geeft de stand van zaken van eind december 2008 exclusief interim-vacatures 

weer, met de vervullingsgraad en de op het einde van het jaar nog openstaande vacatures: 
 

  2007 2008
hoofdverpleegkundige 239 248
vervuld % 78% 76%
openstaand eind jaar 50 63
gebrevetteerde/gediplomeerde ziekenhuisverpleegkundige 2117 2057
vervuld % 76,70% 64,60%
openstaand eind jaar 491 533
gegradueerde ziekenhuisverpleegkundige 680 749
vervuld % 74% 67,20%
openstaand eind jaar 178 241
gebrevetteerde/gediplomeerde psychiatrisch verpleegkundige 75 88
vervuld % 68,80% 90,90%
openstaand eind jaar 9 15
gegradueerde geriatrisch verpleegkundige 143 218
vervuld % 75% 65%
openstaand eind jaar 46 77
gegradueerde psychiatrisch verpleegkundige 118 147
vervuld % 77,80% 91,90%
openstaand eind jaar 11 29
gegradueerde verpleegkundige palliatieve zorgen 14 13
vervuld % 66,70% 77,80%
openstaand eind jaar 4 5
gegradueerde kinderverpleegkundige 62 50
vervuld % 94,10% 84%
openstaand eind jaar 12 10
verpleegkundige dringende hulpverlening 26 40
vervuld % 72,70% 100%
openstaand eind jaar 2 8
gegradueerd vroedkundige 48 48
vervuld % 90,50% 66,70%
openstaand eind jaar 3 14
thuisverpleegkundige 295 250
vervuld % 76,60% 72,20%
openstaand eind jaar 82 78
bedrijfsverpleegkundige 52 119
vervuld % 85,70% 61,10%
openstaand eind jaar 0 16
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gegradueerd sociaalverpleegkundige 142 263
vervuld % 94,40% 85,70%
openstaand eind jaar 15 31
verpleegassistente 75 101
vervuld % 77,40% 88,90%
openstaand eind jaar 8 4

 
2. In 2008 ontving de VDAB 7,5% meer vacatures voor verpleegkundigen dan in 2007.  
 
3. a) +b)  

In november 2007 sloot ik een nieuwe sectorconvenant af met de social profit voor de periode 
2007-2009. In deze convenant engageert de sector zich om in de periode 2007-2009 extra 
promotie te voeren voor beroepen uit de sector. Dat gebeurt enerzijds via het onderwijs, door mee 
te stappen in onderwijsprojecten zoals proeftuinen of inleefmomenten, en anderzijds zet de sector 
haar beroepen ook beter op de kaart via promotie in het Gentse Beroepenhuis en via beroepen-
fiches. 
Onlangs werd ook de opleiding 4de graad verpleegkunde BSO ondergebracht in het Hoger 
Beroepsonderwijs. Met deze maatregel wil ik de opleiding verpleegkunde meer transparant en 
aantrekkelijker maken voor zowel generatiestudenten als voor personen die op latere leeftijd 
kiezen voor het beroep van verpleegkundige.  
Ook het project ‘IQ X EQ = VQ, de kracht van verpleegkunde’ van het UZ Leuven met steun van 
de provincie Brabant en VIVO vzw had als doel de promotie van de opleiding verpleegkunde. In 
het kader van dit project werd een didactisch pakket ontwikkeld voor het secundair onderwijs en 
werden inleefmomenten georganiseerd voor zowel leerkrachten als leerlingen. Hierdoor werd de 
beeldvorming van het beroep van verpleegkundige bij jongeren geactualiseerd en werd aan 
jongeren de kans geboden op een actieve manier het beroep te ervaren en te beleven in diverse 
zorgsettings zoals ziekenhuizen, psychiatrische ziekenhuizen, ouderenzorg en thuisverpleging. De 
resultaten van dit project werden zowel in de bacheloropleiding (KHLeuven) als in de opleiding 
4de graad (Sint-Franciscusinstituut) merkbaar. In totaal werden in het schooljaar 2008-2009 een 
honderdtal meer inschrijvingen genoteerd dan in het schooljaar 2007-2008. 
 

3. c)  
Er werden de afgelopen jaren meerdere proefprojecten opgestart om meer mensen toe te leiden 
naar zorgberoepen. Dit door middel van versnelde, verkorte trajecten op maat die het cursisten 
toelaten om zich om te scholen tot volwaardige gediplomeerde verpleegkundigen terwijl ze nog 
actief zijn op de arbeidsmarkt. Een voorbeeld hiervan is het project zorgportaal waarbij werk, 
gezin en leren op elkaar afgestemd worden. Daarnaast werden er ook 18 verpleegkundige taken 
afgebakend die een verzorgende kan uitvoeren onder supervisie van een verpleegkundige, 
waardoor verpleegkundigen zich meer kunnen focussen op de verpleegtechnische aspecten van het 
beroep. Hierdoor zullen een deel van de openstaande vacatures ingevuld kunnen worden door 
zorgkundigen. Op dit ogenblik lopen er 47 initiatieven om verzorgenden om te scholen tot zorg-
kundigen. Vanaf september 2008 werden ook de instapvoorwaarden van de opleiding verpleeg-
kunde voor VDAB-cursisten vereenvoudigd. Hierdoor steeg het aantal van starters aan een 
verpleegkundige-opleiding van 2054 in 2007 naar 2110 in 2008.  

 
3. d)  

In 2005 startten zowel de KHLeuven als de KATHO met de voorbereiding van het project United 
Colours of Nursing. Dit project had tot doel om voor hoger opgeleide allochtonen die geen 
gelijkwaardigheid van hun diploma konden krijgen, een aangepast opleidingstraject verpleegkunde 
in het hoger onderwijs te ontwikkelen. Op deze manier werd de expertise van deze kandidaten 
benut en ingezet in functie van het beroep van verpleegkundige. Er namen 26 cursisten deel aan 
deze opleiding, 20 behaalde de eindtermen en ontvingen hun bachelor verpleegkunde. Momenteel 
zijn ze allen aan het werk. Een uitstroomresultaat van 77% werd behaald.  
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4. Zie punt 3. 
 
5. Geactualiseerde opleidingsmethodieken zoals blended leren, afstandsonderwijs en anders 

georganiseerd onderwijs zullen verder ondersteund worden. Ook werden met een aantal sectoren 
die getroffen worden door de recessie heroriënteringafspraken gemaakt om zorgvuldig gescreende 
mensen uit deze sectoren te herscholen tot een beroep in de social profit-sector. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 189 
van 17 februari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Tewerkstellingsmaatregelen 50-plussers   -   Stand van zaken 
 
De Vlaamse Regering wil een eigen lastenverlaging doorvoeren voor 50-plussers en laaggeschoolde 
jongeren. Het voorstel van de minister moet een antwoord zijn op de plannen van de federale regering 
om die lastenverlagingen af te schaffen. Vanaf april plant de federale regering namelijk een afbouw 
van de lastenverlaging voor bedrijven die 50-plussers in dienst te houden. De gevolgen hiervan voor 
de Vlaamse arbeidsmarkt zijn bijzonder nefast. Midden december noemde de minister het federale 
relanceplan terecht nog een uitrangeerplan voor al wie kwetsbaar is op de arbeidsmarkt. “Hier wordt 
een hele generatie gepakt op een dramatische manier,” aldus de minister. 
 
Vraag is of en wanneer die Vlaamse lastenverlaging wel gerealiseerd kan worden. Voorwaarde is 
immers dat deze bevoegdheid van het federale naar het deelstatelijk niveau wordt overgedragen. 
Ondanks de Franstalige tegenkantingen, hoopt de minister op een snel akkoord. 
 
Sinds 2006 voorziet de Vlaamse Regering al in een loonkostenvermindering voor ondernemingen. De 
zogenaamde tewerkstellingspremie 50+ is bedoeld voor ondernemingen die een vijftigplusser willen 
aanwerven.  Doelstelling is de werkzaamheidsgraad bij ouderen te verhogen. 
 
1. Hoe wil de minister een Vlaamse lastenverlaging voor 50-plussers en laaggeschoolde jongeren op 

korte termijn realiseren, rekening houdende met het Franstalig verzet hiertegen? 
 
2. Kan een verhoging en/of uitbreiding van de bestaande tewerkstellingspremie een antwoord zijn op 

de geplande afschaffing van de federale lastenverlaging?  Graag  in dit kader een stand van zaken 
(aanvragen, toekenningen, opvolging, controle…)? 

 
3. Zal de bestaande tewerkstellingspremie worden voortgezet of bijgestuurd indien de nieuwe 

Vlaamse lastenverlaging er effectief komt?   
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 189 van 17 februari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
1. De afbouw van de lastenverlaging voor bedrijven die vijftigplussers, langdurig werklozen en 

jongeren in dienst nemen en houden is uit het federale relanceplan gehaald na het belangen-
conflict dat door het Vlaamse Parlement werd ingediend.  
 
Dit wil zeggen dat de lastenvermindering voor kwetsbare groepen op de arbeidsmarkt vooralsnog 
blijft behouden. De essentie is dat in tijden van economische terugval de kwetsbare groepen niet 
extra worden getroffen. 
De discussie ten gronde over de mogelijke overheveling van het doelgroepenbeleid maakt deel uit 
van de bredere institutionele discussie. 

 
2. De doelstelling van de tewerkstellingspremie is om werkzoekenden aan de slag te krijgen. Sinds 

april 2006 tot en met 28/02/2009 ontvingen 6.889 vijftigplussers een tewerkstellingspremie 50+, 
waarvan er 3.267 goedgekeurd en in uitvoering en 1.764 premies afgesloten werden, d.w.z. 
minstens 15 maanden tewerkgesteld én 4 premiebetalingen ontvangen en 435 in onderzoek. 1.423 
goedgekeurde premies werden vroegtijdig stopgezet. Meer dan de helft van de uitbetaalde 
premies (53%) heeft betrekking op het laagste premiebedrag (400 euro per maand), terwijl slechts 
een kleine fractie van de premies voor de hoogste inkomensschijven bedoeld is (cijfers t/m 
december 2008). 

 
Twee jaar na de invoering ervan, blijft de premie het meest succesvol bij de aanwerving in de 
leeftijdsgroep 50-54 jaar en bij kortdurig werkzoekenden. Op basis van de dossiers in uitvoering 
(tot en met december 2008) blijkt dat 50-55jarigen 70% van de premies voor hun rekening nemen. 
Bijna 75% van de betrokken 50-plussers is minder dan 1 jaar werkzoekend, 55% minder dan 6 
maanden. Het merendeel van de premies (70%) wordt uitbetaald voor mannen. Uit de verdeling 
naar sector blijkt het grote aandeel van het aanvullend paritair comité voor bedienden, de bouw, 
vervoer, de metaal en het hotelbedrijf. Samen vertegenwoordigen ze meer dan de helft van het 
aantal goedgekeurde premies.  
De jobs waarvoor een tewerkstellingspremie 50+ werd aangevraagd blijken relatief duurzaam te 
zijn. Slechts 30% van de werknemers zijn minder dan de vijf vereiste kwartalen in dienst 
gebleven. Van de groep die de voorziene 5 kwartalen in dienst waren is niet minder dan 97% 18 
maanden later nog steeds aan het werk, waarvan 90% bij dezelfde werkgever. 
 
De tewerkstellingspremie 50+ werd geoptimaliseerd voor nieuwe aanwervingen vanaf 1 januari 
2009. De drie initiële loongroepen werden verfijnd naar vier loongroepen: 

- Voor de loongroep 800-1400 euro per maand blijft het premiebedrag op 400 euro per 
maand.  

- Voor de nieuwe loongroep 1400-2000 euro per maand wordt het premiebedrag verhoogd 
van 400 naar 7000 euro per maand.  

- Voor de loongroep 2000-3500 euro per maand wordt het premiebedrag verhoogd van 700 
naar 1000 euro per maand.  

- Voor de loongroep + 3.500 euro per maand wordt het premiebedrag verhoogd van 1000 naar 
1.500 euro per maand.  
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In de maand februari werden 375 aanvragen ingediend, dit zijn er 45 meer dan in dezelfde maand 
in 2008. Het is echter veel te vroeg om hier conclusies uit te trekken. De maatregel wordt 
uiteraard verder opgevolgd. 

 
3. De vraag naar het voortzetten of bijsturen van de bestaande tewerkstellingspremie indien de 

nieuwe Vlaamse lastenverlaging er effectief komt lijkt me voorbarig om nu reeds te beantwoor-
den.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 196 
van 20 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Arbeidsgehandicapten   -   Definitie 
 
De arbeidsgehandicapten zijn aangeduid als één van de kansengroepen die bijzondere aandacht 
behoeven in het werkgelegenheidsbeleid.  
 
Er bestaat echter rond de term arbeidshandicap nogal wat verwarring. Naargelang de bron (VDAB, 
Serv, commissie Diversiteit, Vesoc) verschillen de definities en bijgevolg ook de doelgroep. Dit 
bemoeilijkt niet alleen de praktische afspraken en maatregelen, maar ook de monitoring van de groep. 
 
1. Waarom wordt er nog steeds gewerkt met verschillende definities van personen met een 

arbeidshandicap? 
 
2. Zal de minister een initiatief nemen om te komen tot een eenduidige definitie die geldt voor alle 

actoren die maatregelen nemen ten gunste van arbeidsgehandicapten? 
 
3. Welke factoren staan een snelle totstandkoming van deze eenduidige definitie in de weg? 
 
4. Zal de minister er ook naar streven om een goede monitoring op te zetten zodat de 

beleidsmaatregelen goed kunnen worden opgevolgd qua efficiëntie en effectiviteit? 
 

Welk initiatief zal de minister hieromtrent concreet nemen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 196 van 20 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. In 2008 is het hele beleidskader voor de arbeidsmarktondersteuning van personen met een 

arbeidshandicap grondig gewijzigd. Hoewel definities in de regelgeving dan worden aangepast is 
dat zeker niet altijd het geval in niet reglementaire teksten. Bijgevolg kunnen er hier en daar nog 
wel eens 'oude' definities opduiken.  
Voor het ogenblik zijn er drie niveaus van definitie van arbeidshandicap, waarbij elk niveau een 
specificatie is van het bovenliggende. 

 
Op het meest algemene niveau geldt de definitie die opgenomen is in art. 77 van het Decreet van 
21-11-2008 houdende bepalingen tot begeleiding van de tweede aanpassing van de begroting 
2008: 
Art. 77. In artikel 2 van het decreet van 7 mei 2004 tot oprichting van het publiekrechtelijk 
vormgegeven extern verzelfstandigd agentschap « Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling en 
Beroepsopleiding » wordt punt 10° vervangen door wat volgt : 
« 10° persoon met een arbeidshandicap : een persoon met een langdurig en belangrijk probleem 
van deelname aan het arbeidsleven dat te wijten is aan het samenspel tussen functiestoornissen van 
mentale, psychische, lichamelijke of zintuiglijke aard, beperkingen bij het uitvoeren van 
activiteiten en persoonlijke en externe factoren en die ingeschreven is bij de VDAB. 
De Vlaamse Regering bepaalt de criteria en de procedure aan de hand waarvan de VDAB bepaalt 
of een persoon al dan niet een arbeidshandicap heeft. ». 

 
Genoemde criteria en procedure zijn gespecificeerd in het BVR van 18-07-2008 betreffende de 
professionele integratie van personen met een arbeidshandicap. 
Daarin is een onderscheid gemaakt tussen 'persoon met een indicatie van arbeidshandicap' (art. 3) 
en 'persoon met een arbeidshandicap' (art.4). 

 
Art.3. De personen met een indicatie van een arbeidshandicap zijn: 
 
1° personen met een handicap, erkend door het intern verzelfstandigd agentschap met 
rechtspersoonlijkheid Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap; 
 
2° personen die gewezen leerling zijn van het buitengewoon onderwijs en die hoogstens een 
getuigschrift of diploma behaald hebben in het buitengewoon onderwijs; 
 
3° personen die op basis van hun handicap in aanmerking komen voor een inkomensvervangende 
tegemoetkoming of integratietegemoetkoming, verstrekt aan personen met een handicap op basis 
van de wet van 27 februari 1987 houdende tegemoetkomingen aan personen met een handicap; 

 
4° personen die in het bezit zijn van een afschrift van een definitief geworden gerechtelijke 
beslissing of van een attest van een bevoegde federale instelling waaruit een blijvende graad van 
arbeidsongeschiktheid blijkt; 
 
5° personen die recht geven op bijkomende kinderbijslag of personen die recht hebben op een 
verhoogde kinderbijslag voor hun kind of kinderen ten laste als ouder met een handicap; 
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6° personen die een invaliditeitsuitkering ontvangen op basis van het koninklijk besluit van 3 juli 
1996 tot uitvoering van de wet betreffende de verplichte verzekering voor geneeskundige 
verzorging en uitkeringen, gecoördineerd op 14 juli 1994; 
 
7° personen met een attest van een door de VDAB aangewezen dienst of arts. 
 
Art. 4. De VDAB bepaalt of een persoon met een indicatie van arbeidshandicap recht heeft op één 
of meerdere bijzondere tewerkstellingsondersteunende maatregelen. (…)  
 
Indien een persoon met een indicatie van arbeidshandicap recht krijgt op één of meerdere 
bijzondere tewerkstellingsondersteunende maatregelen, dan wordt die persoon een persoon met 
een arbeidshandicap genoemd. 

 
In het eerste geval gaat het dus om een algemene definitie van 'persoon met een arbeidshandicap', 
afgestemd op de definitie in internationale context van de Wereldgezondheidsorganisatie. Deze 
definitie is echter theoretisch en niet direct 'meetbaar'. Daarom zijn er de twee andere 
onderliggende niveaus waarop wel 'gemeten' kan worden omdat er operationele criteria in bepaald 
zijn en een meetprocedure (art. 3&4). 

 
Er was nog een ander begrip in gebruik (in de VDAB, de SERV-commissie Diversiteit, in het 
kader van het beleid inzake evenredige arbeidsdeelname), namelijk de 'kansengroep arbeids-
gehandicapten'. Tot eind 2008 was dit de verzameling van personen die ofwel ingeschreven waren 
in het Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap en/of een schoolopleiding in het 
Buitengewoon Onderwijs doorlopen hadden en/of beperkt of zeer beperkt arbeidsgeschikt 
bevonden werden door de VDAB en/of de RVA. Vanaf januari 2009 is die 'kansengroep 
arbeidsgehandicapten' gelijk aan de verzameling personen met een 'indicatie van arbeidshandicap'.  

 
2. Zoals onder (1) is verduidelijkt is er sprake van een algemene theoretische definitie die vervolgens  

op twee niveaus geoperationaliseerd wordt. We hopen dat hiermee veel onduidelijkheden 
weggewerkt zullen zijn. 

 
3. Het proces om tot een definitie te komen ligt achter ons, het is nu vooral van belang om die helder 

naar alle betrokkenen te communiceren.  
 
4. De Raad van Bestuur van de VDAB heeft een monitoringsplan goedgekeurd om zowel de 

personen met een indicatie van arbeidshandicap (= de kansengroep) als de personen met een 
arbeidshandicap die aanspraak (kunnen) maken op bijzondere tewerkstellingsondersteunende 
maatregelen in het cliëntvolgsysteem te identificeren. Daardoor wordt het mogelijk om in detail na 
te gaan aan welke begeleidingsacties ze deelnemen en wat de resultaten daarvan zijn (bv. 
uitstroom uit de werkloosheid naar werk). Bovendien laat dit ook toe na te gaan hoe deze groepen 
aan bod komen in het brede veld van de Vlaamse tewerkstellingsmaatregelen en in de sociale 
economie. De VDAB zelf en het Departement Werk en Sociale Economie hebben de opdracht om 
de resultaten van deze monitoring op periodieke basis te publiceren (via www.vdab.be en 
www.werk.be) en deze te verwerken in beleidsadviezen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 200 
van 20 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Arbeidsgehandicapten   -   Inactiviteitsvallen 
 
De arbeidsgehandicapten zijn aangeduid als één van de kansengroepen die bijzondere aandacht 
behoeven in het werkgelegenheidsbeleid. Er worden dan ook maatregelen genomen om deze mensen 
aan het werk te helpen.  
 
Helaas blijft een aantal inactiviteitsvallen bestaan waardoor deze mensen worden afgeremd om een 
(deeltijdse of voltijdse) job te aanvaarden. 
 
1. Beschikt de minister over een inventaris van de concrete inactiviteitsvallen waarmee 

arbeidsgehandicapten worden geconfronteerd? Over welke inactiviteitsvallen gaat het dan 
concreet? 

 
2. Welke inactiviteitsvallen werden gedurende deze legislatuur weggewerkt? 
 
3. Neemt de minister initiatieven om te komen tot meer afstemming tussen de verschillende 

beleidsniveaus, inzonderheid het Vlaamse en federale niveau, om dergelijke inactiviteitsvallen 
weg te werken? Zo ja, welke? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 200 van 20 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. In 2008 heb ik in het kader van het Vlaamse VIONA-onderzoeksprogramma aan het Centrum voor 

Sociaal Beleid Herman Deleeck (Universiteit Antwerpen) een onderzoeksopdracht toevertrouwd 
om de inactiviteitvallen voor personen met een handicap of langdurige gezondheidsproblemen in 
kaart te brengen. In dit onderzoek zijn op basis van het STASIM-model (Statisch Simulatiemodel) 
de gevolgen berekend op het inkomen in vele verschillende situaties van overgang van een 
(arbeidsongeschiktheids-) uitkering naar werk. Daarbij wordt uitgegaan van zes verschillende 
gezinstypes, verschillende arbeidstijden (100% - 50% - 33%) en verschillende loonniveaus. Het 
model is toegepast voor personen die zich in de volgende situaties bevinden : 
- primaire arbeidsongeschiktheid in de ziekteverzekering (met onderscheid van minder of meer 

dan zeven maand, en op een minimum of een maximumuitkering); 
- invaliditeit (minimum-maximumuitkering); 
- inkomensvervangende tegemoetkoming; 
- inkomensvervangende + integratietegemoetkoming; 
- leefloon; 
- werkloosheidsvergoeding bij langdurige werkloosheid (minimum – maximum). 
Eind maart verwacht ik het rapport. Daarin komen ook andere dan financiële vallen aan bod, 
namelijk vallen die betrekking hebben op de regelgeving en de uitvoeringspraktijk.  

 
2. Alle financiële vallen hebben te maken met de uitkeringstelsels die federale bevoegdheid zijn. 

Vanuit Vlaanderen kunnen we daar niet rechtstreeks in interveniëren. In de huidige legislatuur is 
het hele Vlaamse apparaat om mensen met een handicap in te schakelen wel grondig vernieuwd. 
Daarbij is erop toegezien dat in die uitvoeringspraktijk geen nieuwe vallen ontstaan, bv. doordat 
sommige categorieën uitgesloten zouden worden van begeleiding en bemiddeling. Daarom geldt 
eenzelfde aanbod voor alle werkzoekenden met een handicap, ongeacht of ze een werkloosheids-
vergoeding hebben, een invaliditeitsuitkering of een tegemoetkoming aan gehandicapten of 
leefloner zijn. Door deze vernieuwing is het niet meer zo dat je geen bijzondere ondersteuning kan 
ontvangen als je geen erkenning hebt van het Vlaams Agentschap voor personen met een 
handicap. VDAB heeft hiervoor haar eigen procedures. Daarnaast werd het ook mogelijk om reeds 
tijdens een traject beroep te kunnen doen op omgevingsaanpassingen zoals doventolken bij 
sollicitatie of tussenkomsten voor aangepast gereedschap tijdens een opleiding.  

 
3. Alle regionale ministers met bevoegdheid over Handicap en/of Werk zijn betrokken bij het 

overleg in de werkgroep 'Tewerkstelling' die een deelwerkgroep is van de Federale Interminis-
teriële Conferentie 'Welzijn, Sport en Gezin, Deel 'Personen met een Handicap'. Voor de Vlaamse 
Regering maken zowel ikzelf als minister Kathleen Van Brempt deel uit van deze werkgroep. Ik 
heb de problematiek van de inactiviteitvallen daar ter sprake gebracht en door de Staatssecretaris 
voor Personen met een Handicap, Fernandez Fernandez, zijn stappen ondernomen bij de 
Rijksdienst voor Kinderbijslag voor Werknemers om ervoor te zorgen dat wie een studentenjob 
doet de verhoogde kinderbijslag mag behouden en wie zich inschrijft in de VDAB als 
werkzoekende niet voor een nieuw medisch onderzoek wordt opgeroepen. Het is mijn intentie om 
alle bevindingen uit het CSB-onderzoek ook aan deze Interministeriële Conferentie voor te leggen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 201 
van 23 februari 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
Interregionale banenconferentie   -   Taalbegeleiding werkzoekenden 
 
Wie zijn kansen op een job in Vlaanderen wil maximaliseren, moet Nederlands kennen. Vandaag 
moeten we helaas vaststellen dat een belangrijk deel van de werkzoekenden niet over een voldoende 
kennis van het Nederlands beschikt. Nog te vaak is kennis van het Nederlands een drempel voor 
Waalse en Brusselse werkzoekenden om in Vlaanderen te komen werken.   
 
Zowel in het samenwerkingsakkoord van 24 februari 2005 als in het samenwerkingsakkoord van 4 mei 
2006 betreffende de interregionale mobiliteit van de werkzoekenden, zijn maatregelen opgenomen die 
het volgen van taalopleidingen ter bevordering van de professionele inschakeling van de Brusselse en 
Waalse werklozen moeten bewerkstelligen.  Deze taalopleidingen moeten de bemiddelingsacties en 
automatische uiwisseling van vacatures ondersteunen, met het oog op een verhoogde arbeidsmobiliteit 
tussen de gewesten. 
 
In het kader van de uitvoering van deze akkoorden stelt Actiris in Brussel taalcheques ter beschikking 
en “Bruxelles Formation” organiseert de zogenaamde taalopleidingen op de werkvloer. Het Waals 
gewest biedt intensieve taalcursussen en residentiële taalbaden aan en in Vlaanderen is er “Nederlands 
op de werkvloer” en zijn er de Taal-IBO’s.   
 
Op de interregionale banenconferentie van 14 juli 2008 kwam de problematiek van taal en 
tewerkstelling opnieuw op tafel.  De banenconferentie leidde tot enkele nieuwe maatregelen.  Er is een 
intensieve taalbegeleiding van de mobiele arbeidsreserve op poten gezet en er is ook gestart met een 
interregionaal vormingsproject voor kleine en middelgrote ondernemingen. 
 
In november 2008 verklaarde de minister dat de resultaten van een tussentijdse evaluatie positief 
waren. De samenwerking tussen de gewesten zou dan ook worden voortgezet. De Vlaamse bedrijven 
in de Rand laten echter een minder positief geluid horen.  Van een opbouw van de kennis van het 
Nederlands op de werkvloer zou in de praktijk geen sprake zijn.  Integendeel, sommigen stellen 
daarentegen een feitelijke verfransing van de werkvloer vast.   
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal Waalse en Brusselse werknemers die zijn 

tewerkgesteld in Vlaanderen? Graag ook een opdeling per provincie, zowel wat woonplaats van de 
werknemer als wat plaats van tewerkstelling betreft. 

 
2. Graag een overzicht van het aantal anderstalige werknemers die zijn tewerkgesteld in Vlaanderen. 

Graag ook een opdeling per provincie, zowel wat woonplaats van de werknemer als wat plaats van 
tewerkstelling betreft, alsook een opdeling naar moedertaal. 
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3. Graag een overzicht van het aantal mensen die een opleiding “Nederlands op de werkvloer” 
volgen en die met een Taal-IBO zijn gestart.  Hoeveel deelnemers zijn afkomstig uit Brussel dan 
wel het Waalse gewest? Wat is het aandeel anderstaligen uit het Vlaamse gewest? 

 
4. Hoe evalueert de minister de uitvoering van de bovenvermelde samenwerkingsakkoorden? Heeft 

hij een zicht op de resultaten van de initiatieven van de Brusselse en Waalse overheden? 
 
5. Graag een stand van zaken wat betreft de intensieve taalbegeleiding van de mobiele 

arbeidsreserve, alsook van het interregionaal vormingsproject voor kleine en middelgrote 
ondernemingen. 

 
6. Hoe evalueert de minister de uitvoering van de maatregelen die zijn afgesproken op de 

interregionale banenconferentie, het luik “taalbeleid” in het bijzonder? 
 
7. Klopt het dat er geen sprake is van een opbouw van de kennis van het Nederlands op de 

werkvloer?  Is er inderdaad een feitelijke verfransing vast te stellen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 201 van 23 februari 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
1.  In de nota van de FOD Economie, Algemene Directie Statistiek en economische informatie met 

als titel 'Pendelarbeid tussen gewesten en provincies' van 19 juli 2007 (bijlage 1) wordt ingegaan 
op de mobiliteitstromen tussen de provincies. In de tabel op blz. 9 (bijlage 2) worden woonplaats 
en plaats van tewerkstelling op niveau provincies met elkaar gecombineerd. In totaal zijn er 
35.968 Brusselse werknemers en 34.184 Waalse werknemers tewerkgesteld in Vlaanderen. 

 
2.  Deze cijfers kunnen niet geleverd worden. In het kader van de definitieve vastlegging van de 

taalgrens werd de talentelling bij wet in België afgeschaft op 24 juli 1961. 
 
3.  IBO met Taalondersteuning (IBO-T) bestaat sedert begin 2008, is gratis en richt zich tot werk-

zoekenden in IBO. Deze IBO-T is mogelijk zowel als "Alleen de taal is een hinderpaal om te 
functioneren op de werkvloer" dan wel als "Naast de taal moeten tijdens de IBO ook andere 
technische competenties verder worden ontwikkeld".  

 
In 2008 waren er 51 IBO-T’s waarvan 36 deelnemers afkomstig waren uit Vlaanderen, 5 uit het 
Brussels Gewest en 10 uit het Waals Gewest. 

 
 Het aantal lesuren voor de betalende werknemersopleiding Nodw (Nederlands op de Werkvloer) 
bedroeg in 2008 9.035 uur voor 1632 cursisten. Deze cursisten kwamen uit 161 bedrijven of 303 
projecten in 44 sectoren. Aangezien het om een opleiding op vraag van het bedrijf gaat (met zetel 
in Vlaanderen), worden enkel bedrijfs-, sector- en facturatiegegevens geregistreerd. Gegevens 
over de woonplaats of de herkomst van de cursisten worden door de VDAB niet bijgehouden. 

 
4. Oorspronkelijk waren er 3 kwantitatieve objectieven op jaarbasis voor de interregionale samen-

werking tussen Le Forem en de VDAB: 
 
1. 5.000 gevalideerde arbeidsposten (door VDAB). 
2. 50.000 gesensibiliseerde Waalse WZ (door Le Forem). 
3. 9.000 Waalse werkzoekenden in de mobiele Reserve (door Le Forem). 

 
Sinds mei 2008 werd de samenwerking met Le Forem gewijzigd en wordt gewerkt in drie 
interregionale teams langs de taalgrens (Moeskroen, Luik, Halle). De ‘tellers’ werden hiervoor 
begin mei 2008 terug op nul gezet (met uitzondering voor het aantal gesensibiliseerde Waalse 
werkzoekenden waarvoor de telling sinds januari 2008 loopt).  
 
Onderstaande tabel geeft de tussentijdse resultaten van mei 2008 tot februari 2009 en toont aan dat 
de kwantitatieve doelstellingen reeds behaald zijn: 
 
 Aantal 
Aantal gevalideerde arbeidsposten 5.001 
Aantal gesensibiliseerde personen (objectief 50.000 tegen mei 2009) 9.013 
Aantal gemobiliseerde personen (objectief 9.000 tegen mei 2009) 9.021 
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Er zijn 2 kwantitatieve objectieven op jaarbasis voor de interregionale samenwerking tussen 
ACTIRIS en de VDAB: 

 
1 1.000 gevalideerde arbeidsposten (door de VDAB) 
2 6.000 gemobiliseerde Brusselse WZ (door ACTIRIS) 

 
Resultaten voor de periode van de start in oktober 2007 tot 31 december 2008: 
 
 okt. 2007 – 31/12/2008 
Aantal arbeidsposten ontvangen van de VDAB 2.886 
Aantal gemobiliseerde Brusselse WZ 6.109 

 
De samenwerking tussen de 3 gewesten verloopt positief. De consulenten van de bemiddelings-
diensten hebben het afgelopen jaar op een zeer intensieve manier samengewerkt. En nog 
belangrijker, de psychologische drempel wordt stilaan overwonnen. Bij de werkzoekenden om 
over de gewestgrens te gaan werken en bij de werkgever om het potentieel dat zich in de andere 
Gewesten bevindt, aan te spreken. Maar ook bij de consulenten om systematisch de link naar 
vacatures en werkzoekenden in de andere regio te maken. En dit is een belangrijke stap.  

 
5. In de periode tussen mei 2008 en januari 2009 hebben: 

 
- 2.579 Waalse werkzoekenden een taalopleiding of technische opleiding met taalcomponent 

gevolgd bij Forem; 
- 430 Waalse werkzoekenden een opleiding gevolgd bij VDAB waarvan 23 een taalopleiding; 
- 349 Waalse werkzoekenden een stage gelopen in een Vlaams bedrijf. 
 

Naast de taalopleidingen en taalonderdompelingen die worden georganiseerd in het kader van 
“Plan Langues” (project i.h.k.v. Plan Marshall) voorziet de Forem volgende ontwikkelingen: 

 
- ontwikkeling van nieuwe taalproducten zoals Nederlands voor bekisters, productie-

operatoren, veiligheidsagenten, ruitenwassers; 
- creatie van een basisopleiding Nederlands in samenwerking met de VDAB; 
- bestaande producten zoals de "jobclubs" en de "samenwerkingsateliers via afstand" verder 

uitbreiden; 
- de taalbaden in Vlaamse bedrijven promoten en opvoeren. 
 

Het samenwerkingsakkoord betreffende de organisatie en reglementering van de interregionale 
mobiliteit van leerlingen uit het alternerend onderwijs aangeboden door de opleidingsnetwerken 
voor zelfstandigen en kleine en middelgrote ondernemingen werd gefinaliseerd door de betrokken 
instellingen. Tijdens een laatste overleg zullen ook de vertalingen van de tekst op punt gezet 
worden. 

 
6. Enerzijds is het nog vroeg om de effecten van de afspraken van 14 juli 2008 inzake taalbeleid 

reeds te evalueren vermits er altijd een noodzakelijke opstartperiode is waarin de maatregelen 
geïnstalleerd worden. Anderzijds is deze opstart doorkruist door de recessie, wat een invloed had 
op aantal vacatures en jobdatings. 

 
VDAB en de Forem hebben operationele afspraken gemaakt om de taalondersteuning te 
verzekeren van werkzoekenden die in Vlaanderen willen komen werken. De Forem bereidt de 
Franstalige werkzoekenden voor op de deelname aan jobdatings en het werken in Vlaanderen. In 
regel zal de Forem, voor zover nodig in functie van de tewerkstelling en voorzover er tijd 
beschikbaar is, haar werzoekenden tot op niveau A1 van het Europees Referentiekader (ERK) 
brengen. Aansluitend hierop heeft VDAB taalmodules voorzien die een meer sectorale invalshoek 
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hebben. Voor wie onmiddellijk aan de slag kan en taalondersteuning nodig heeft, beschikt de 
VDAB over de producten NODW (Nederlands op de werkvloer) en IBO met taalondersteuning. 

 
Tot op heden werd weinig beroep gedaan op deze taalregeling en werden de meeste vacatures 
vervuld zonder bijkomende taalacties. 

 
De samenwerking VDAB – ACTIRIS – Bruxelles Formation speelt zich af in de zone Vilvoorde 
(luchthaven – Halle en omgeving)/Brussel en beoogt, middels regelmatig overleg, de verbetering 
van de kwaliteit van de doorgestuurde vacatures en de toeleiding van Brusselse werkzoekenden 
naar Vlaamse bedrijven. 
Actiris staat in voor de taalscreening van de Brusselse werkzoekenden en voorziet taalcheques 
voor hun remedieringslessen. Bruxelles Formation en de VDAB verhogen het aantal 
taaluitwisselingen bij cursisten naar 100 per jaar en drijven tevens het aantal stages in Vlaamse 
bedrijven op. Bruxelles Formation integreert in al zijn opleidingen van de secundaire sector 
standaard een module Nederlands. 

 
Specifiek naar de luchthaven van Zaventem versterken VDAB en Actiris hun bemiddelingsacties 
via de vacaturescan, de taalscan, de jobdatings en het aanleggen van een arbeidsmarktreserve voor 
de luchthaven. Met de taalscan en de vacaturescan willen we zowel vacatures als competenties van 
werkzoekenden beter screenen op vlak van taal. Werkgevers worden aangemoedigd en onder-
steund om vacature-eisen realistisch te formuleren, om te investeren in de taalkennis van werk-
zoekenden en om een taalstrategie te ontwikkelen.  

 
Werkzoekenden worden dan weer ondersteund op het vlak van sollicitatietraining, de opmaak van 
CV’s, informatie over het bereiken van de luchthaven, en niet in het minst op het vlak van taal- en 
competentieversterking.  

 
Door de aanleg van een arbeidsreserve trachten we voor werkzoekenden veel korter op de bal te 
spelen. Het gaat hier om kandidaten, die reeds de bereidheid toonden om buiten de gewestgrenzen 
te willen werken, en die afgewezen werden voor een vacature. Vaak omdat ze niet beschikken 
over de nodige taalvaardigheden. Na de afwijzing komen deze werkzoekenden opnieuw terecht in 
de reguliere bemiddeling. Door deze kandidaten onmiddellijk op te nemen in een arbeidsreserve 
voor de luchthaven kunnen de bemiddelings- en opleidingsdiensten maattrajecten opzetten. 
Bedrijven die nu reeds gebruik maken van het aanbod Nederlands op de werkvloer of die deel 
uitmaken van het Lerend Netwerk taalstrategie worden systematisch uitgenodigd om de taal- en 
vacaturescan te doorlopen. Ondertussen werden ook de bedrijfsconsulenten en de partners van 
Jobkanaal gebrieft om werkgevers te stimuleren van deze mogelijkheid gebruik te maken. 

 
Een andere actie is het Lerend Netwerk Taalstrategie. Hiermee wil Voka – Kamer van 
Koophandel Halle -Vilvoorde bedrijven ondersteunen in hun taalbeleid. Aanvullend daarbij 
worden bedrijven ook individueel begeleid om het invoeren van een taalstrategie te faciliteren. 
Momenteel worden er 14 bedrijven begeleid. 10 in het Lerend Netwerk en  4 individueel. In het 
Lerend Netwerk zitten ook observatoren van VDAB en het RESOC. Dit is belangrijk om de 
dwarsverbanden met de instrumenten van VDAB en de diversiteitsplannen van de projectontwik-
kelaars ten volle te laten spelen. Evenals de bijdrage van het  Huis van het Nederlands dat de 
inhoudelijke invulling doet van het netwerk.  

 
De wil blijft evenwel aanwezig bij de verschillende actoren om, ondanks de conjunctuur, verder te 
werken aan de toeleiding naar knelpuntvacatures en de flankerende taalondersteuning. In die geest 
hebben de opleidingsactoren ADG-Bruxelles Formation-Le Forem-VDAB een raamakkoord 
afgesloten zodat werkzoekenden gemakkelijker opleiding kunnen volgen in een andere regio. 

 
7.  Over het feit of er al dan niet een verfransing op de werkvloer vast te stellen is, beschikt de VDAB 

niet over cijfergegevens, zodat hierover geen objectieve uitspraken mogelijk zijn.  
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BIJLAGEN 
 
1. nota FOD Economie, Algemene Directie Statistiek en economische informatie 
2. tabel: mobiliteitsstromen tussen de provincies 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/201/antw.201.bijl.001.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VANDENBROUCKE/201/antw.201.bijl.002.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 202 
van 25 februari 2009 
van MONIQUE MOENS 
 
 
 
Ondersteuningspremie voor zelfstandigen   -   Stand van zaken 
 
De VDAB voorziet in een Vlaamse Ondersteuningspremie (VOP) voor zelfstandigen. 
 
Personen met een arbeidshandicap die een zelfstandige activiteit in hoofdgeroep opstarten na 30 juni 
2008 of zelfstandigen die tijdens hun zelfstandige activiteit een erkenning krijgen als persoon met een 
arbeidshandicap na 30 september 2008, ontvangen van de VDAB een premie zolang het belastbare 
bedrijfsinkomen hoger is dan het gemiddelde gewaarborgde minimummaandinkomen. 
 
Deze premie bedraagt 40 % van het referteloon vanaf het eerste kwartaal tot en met het vijfde kwartaal 
en 20 % vanaf het zesde kwartaal tot het einde van de tewerkstelling. 
 
Zelfstandigen die geconfronteerd worden met een ongeval met een arbeidshandicap tot gevolg die al 
jaren hun zelfstandige activiteit uitoefenen, hebben echter geen recht op deze premie. 
 
1. Wat is de grondslag voor aanmoedigingspremie, zijnde de 40 % tijdens de eerste vijf kwartalen? 
 
2. Wat zijn de doelstellingen? 
 
3. Wat is de grondslag voor de blijvende premie ten bedrage van 20 % vanaf het zesde kwartaal tot 

het einde van de tewerkstelling? 
 
4. Is dit geen vorm van directe discriminatie tegenover personen met een arbeidshandicap die 

minstens voor de datum van 30 juni 2008 een zelfstandige activiteit in hoofdberoep opstartten en 
nu nog uitbaten?  

 
Zo neen, waarom niet? Zo ja, wat zal de minister ondernemen om deze vorm van directe 
discriminatie weg te werken? 

 
5. Is de premie voor de begunstigde bruto of netto? 
 
6. Indien de premie als bruto te beschouwen is, welke lasten worden er dan op geheven? 
 
7. Hoeveel aanvragen kreeg de VDAB al sinds het in werking treden van deze Vlaamse 

Ondersteuningspremie? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 202 van 25 februari 2009 
van MONIQUE MOENS 
 
 
 
1. Het niveau van de premie (40%) in de eerste periode van vijf kwartalen is hetzelfde als bij de VOP 

voor werknemers maar de berekeningsgrondslag verschilt. De VOP (Vlaams Ondersteunings-
premie) voor zelfstandigen is een percentage van het Gemiddelde Gewaarborgde Minimum-
maandinkomen, omdat de premie geconcipieerd werd als een inschakelingspremie (zie antwoord 
op vraag 2) en het werkelijke inkomen van een zelfstandige activiteit, zoals dit moet blijken uit de 
belastingsaangiften, in de eerste periode van vijf kwartalen niet gekend is. 

 
2. In tegenstelling tot de VOP voor werknemers, waar de CAO-26 en de VIP (Vlaamse Inschake-

lingspremie) de voorlopers van zijn, is de VOP voor zelfstandigen een geheel nieuwe maatregel. 
Er zijn in het verleden wel regelingen geweest voor rentevrije leningen aan zelfstandigen met een 
handicap, maar daar werd uiterst weinig gebruik van gemaakt. De VOP voor zelfstandigen werd 
ingesteld om meer personen met een arbeidshandicap kansen te geven in zelfstandige arbeid. 
Vandaar dat de twee situaties waarin iemand voor de premie in aanmerking kan komen die zijn 
van iemand die al een 'erkenning' heeft als persoon met een arbeidshandicap en zelfstandige arbeid 
aanvat of van iemand die al zelfstandige is, maar dreigt zijn activiteiten te moeten stopzetten 
omdat hij of zij een arbeidshandicap krijgt. 

 
3. Er wordt vanuit gegaan dat de nood aan ondersteuning en aan vergoeding voor eventueel 

rendementsverlies ook na het vijfde kwartaal blijft bestaan, maar lager vergoed kan worden omdat 
de grootste problemen zich in de startperiode voordoen. Het percentage (20%) is eveneens 
afgestemd op de regeling van de VOP voor werknemers. In tegenstelling tot de werknemers-
regeling zijn er geen mogelijkheden tot verhoging van het percentage omdat er, wegens gebrek 
aan vergelijkbare situaties, geen goede methodologie bestaat om de ondersteuningskosten en het 
rendementsverlies in te schatten. Bijgevolg is gekozen voor een vaste premie.  

 
4. Met de premie wordt ingespeeld op veranderende situaties, zoals beschreven onder (2). Wie al een 

erkenning had als persoon met een arbeidshandicap én als zelfstandige werkte en blijft werken 
komt niet in aanmerking omdat er zich in deze situatie geen verandering voordoet. 

 
5. Volgens het wetboek inkomstenbelastingen (art. 193bis - onderafdeling Ibis) zijn de 

tewerkstellingspremies die door de bevoegde gewestelijke instellingen worden toegekend aan 
vennootschappen en die beantwoorden aan de in de Verordening (EG) nr. 2204/2002 van 12 
december 2002 van de Europese Commissie inzake de toepassing van de artikelen 87 en 88 van 
het EG-verdrag op staatssteun voor tewerkstelling gestelde voorwaarden of die in dat kader door 
de Europese Commissie worden aanvaard of aanvaard zijn, vrijgestelde inkomsten ten name van 
deze laatste. In artikel 2 van het BVR van 18/07/2008 betreffende de professionele integratie van 
personen met een arbeidshandicap voldoet de Vlaamse Ondersteuningspremie hieraan. 

 
6. Het is een netto premie. 
 
7. Tot 1 maart 2009 waren er 20 aanvragen voor de VOP voor zelfstandigen. 
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BERT ANCIAUX, 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, 

 JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 124 
van 20 februari 2009 
van MARK DEMESMAEKER  
 
 
 
Koninklijke Vlaamse Schouwburg Brussel   -   Taalgebruik 
 
Recentelijk deden zich blijkbaar twee taalincidenten voor in de gebouwen van de Koninklijke Vlaamse 
Schouwburg (KVS) te Brussel. 
 
Een eerste feit op maandag 26 januari tijdens een vergadering van de Staten-Generaal van Brussel in 
verband met onderwijs. Het debat vond plaats in de Top van de KVS. Daar bleek de onthaaldame 
Nederlandsonkundig te zijn. 
 
Een tweede feit deed zich voor op zaterdag 14 februari bij de voorstelling van “Mental Finland” in de 
Bol van de KVS. Daar bleek één van de zaalwachters de Nederlandse taal niet machtig te zijn. 
 
Tegen deze twee feiten werd klacht ingediend bij de Vaste Commissie voor Taaltoezicht. 
 
Op 9 oktober 2008 interpelleerde collega Erik Arckens de minister over de niet-naleving van de 
taalwet in de periodieke programmakrant KVS Express. Naar aanleiding van dat feit antwoordde de 
minister toen het volgende : “Ik kan begrip opbrengen voor de meertalige en internationale context 
waarin de KVS werkt, maar vraag tegelijk een correcte toepassing van de taalwetgeving waarbij er 
naar gepersonaliseerde adressen in het Nederlands wordt gecommuniceerd. Bij een ongerichte 
publiekscommunicatie binnen het tweetalige gebied Brussel-Hoofdstad is er geen bezwaar om dit in 
meerdere talen te doen, voor zover het duidelijk is dat het Nederlands de eerste taal is.  
Ik verwacht van de directie dat op korte termijn gevolg wordt gegeven aan deze bezorgdheid, zodat ik 
niet gedwongen zal worden om sancties te nemen.” 
 
Het lijkt vanzelfsprekend dat de taalwetgeving correct wordt toegepast én dat het personeel van de 
KVS tenminste in het Nederlands communiceert. 
 
1. Is de minister op de hoogte van deze klachten bij de Vaste Commissie voor Taaltoezicht ? 
 
2. Welke concrete maatregelen gaat hij ondernemen zodat dergelijke “taal”-incidenten zich in de 

toekomst niet meer zullen voordoen ? 
 
3. Welke sancties zal de minister treffen indien de directie geen gevolg geeft aan zijn bezorgdheid ? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 124 van 20 februari 2009 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
1. Ik ben op de hoogte van deze klachten. 
 
2. Ik zal er de directie van KVS nogmaals op wijzen dat zij gebonden zijn aan de taalwetgeving, en 

dat deze dan ook strikt dient te worden toegepast. Het is evident dat de contacten met het 
Nederlandstalige publiek – in welke vorm dan ook – minstens plaats vinden in het Nederlands. 
Het personeel dat met dit publiek in contact komt dient dan ook het Nederlands te beheersen. 

 
3. Ik heb aan mijn administratie opdracht gegeven om na te gaan welke sancties zouden mogelijk 

zijn indien er geen gevolg wordt gegeven aan mijn vraag aan de directie om erop toe te zien dat 
het personeel dat in contact komt met publiek het Nederlands zou beheersen. Ik ga er echter van 
uit dat dit niet nodig zal zijn en dat de directie dit zo snel mogelijk zal oplossen. 
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HILDE CREVITS, 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, 

 ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 957 
van 11 september 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Luchtkwaliteit langs autosnelwegen   -   Boomaanplantingen 
 
In Nederland loopt momenteel een proefproject met bomenrijen langs de autosnelweg A50 tussen 
Arnhem en Nijmegen. Bedoeling is om het effect van groen op de luchtkwaliteit te meten.  
 
Er zijn drie proefpercelen : een stuk grond beplant met grove dennen, een stuk met zilverlinden en een 
perceel zonder beplanting. Loofbomen nemen met hun bladeren vuile gassen en stofdeeltjes uit de 
lucht op. Aan het plakkerige oppervlak van dennen blijft veel fijn stof kleven. Bij regen spoelen de 
meeste roetdeeltjes eraf en worden volgens de Nederlandse onderzoekers in de grond afgebroken. De 
tweehonderd bomen zijn in driehoeksverband geplant, zodat het geen muur wordt waar de wind 
omheen wervelt. Struiken laurierkers moeten verhinderen dat de wind onderdoor trekt. De apparatuur 
meet microgrammen fijn stof, stikstofmonoxide, stikstofdioxide en ozon, op verschillende hoogtes. De 
onderzoekers meten uur na uur de snelheid van wind en verkeer, noteren het soort auto’s dat passeert 
en het type weer. 
 
1. Wordt het Nederlands onderzoek vanuit Vlaanderen gevolgd? Zo ja, door welke instantie? Lopen 

er soortgelijke proefprojecten elders in het buitenland? 
 
2. Zullen de resultaten van het Nederlands onderzoek volgens de minister ook bruikbaar zijn in 

Vlaanderen? Is de minister van plan om ook in Vlaanderen dergelijk praktijkonderzoek te laten 
uitvoeren of gebeurt dit al? Door wie? 

 
3. Is het volgens de minister nuttig om ook langs gewestwegen de invloed van bomenrijen op de 

luchtkwaliteit te onderzoeken?   
 
4. Indien het Nederlands proefproject tot positieve resultaten leidt, zal de minister haar beleid dan 

daaraan aanpassen? Zo ja, op welke manier? Zal het actieplan fijn stof dan bijgestuurd worden? 
 
5. Is het stimuleren van eigenaars van gronden gelegen langs snelwegen om bomen aan te planten 

een denkpiste? Op welke manier kan dit volgens de minister dan gebeuren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 957 van 11 september 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1.  Het Nederlandse onderzoek waarover u spreekt is inderdaad bekend bij mijn administratie, 

namelijk bij de Afdeling Lucht, Hinder, Risicobeheer, Milieu & Gezondheid van het Departement 
Leefmilieu, Natuur en Energie.  
 
Onderzoek over de invloed van groenbeplanting op de luchtkwaliteit vindt vooral plaats in het 
Verenigd Koninkrijk, Nederland, Duitsland, Japan en de Verenigde Staten. Zo werd bijvoorbeeld 
in Duitsland een proef gedaan met gevelbegroeiing op een gebouw langs een sterk bereden 
binnenstadstraat in Düsseldorf-Friederichstadt. Verschillende onderzoeken tonen inderdaad aan 
dat vegetatie in staat is om de luchtvervuiling te doen afnemen. Dit concept wordt wereldwijd 
meer en meer toegepast in de ontwikkeling van groene buffers rond pollutiebronnnen, de 
zogenaamde ‘greenbelts’.  

 
2. De resultaten van het Nederlandse onderzoek zullen zeker interessant zijn voor Vlaanderen. 

Momenteel wordt deze thematiek in Vlaanderen reeds onderzocht door VITO. VITO ontwikkelde 
een model om de impact van groen op de luchtkwaliteit te modelleren.  
 
Tevens heb ik weet van het Euregioproject 'Euregionale aanpak vermindering van fijn stof met 
groen' waarbij de steden Duisburg, Venlo, Nijmegen, Krefeld samen met het Bureau Ecologie en 
Landbouw Wageningen zochten naar kennis over de toepassing van groen ter verbetering van de 
luchtkwaliteit, veel ervaringen uitwisselden én elke stad zelf een concreet project uitvoerde. 
Momenteel stelt dit Nederlands bureau een nieuw Euregio-projectvoorstel voor. Zij zochten de 
voorbije maanden partnersteden voor dit nieuwe project met beoogde werktitel 'Toepassing 
functioneel groen: luchtgroen, klimaatgroen en sociaal groen'. De steden Breda, Tilburg, Gent, 
Roeselare, Maastricht, Roosendaal en Leuven sloten zich aan bij het project. Het project 
onderzoekt de voordelen en grenzen van functioneel groen en er wordt gewerkt naar verschillende 
uitvoerplaatsen in de steden. Het onderzoekt de mate waarin en de plaatsen waar 'functioneel 
groen' voor de verbetering van luchtkwaliteit, het binnenstedelijke klimaat en de sociale functies 
kan ingezet worden. Er wordt aangestuurd op daadwerkelijk voor burgers waarneembare 
verbeteringen van luchtkwaliteit, geluidskwaliteit en of klimaatkwaliteit (bescherming tegen 
instraling en hitte, energiewinst, wateropvang).  
 
De Beheersmaatschappij Antwerpen Mobiel (BAM) diende, via de stad Antwerpen, een voorstel 
in voor deelname aan het nieuwe Euregioproject ‘Toepassing functioneel groen: luchtgroen, 
klimaatgroen en sociaal groen’, project waarvoor ik ook namens het Agentschap Wegen en 
Verkeer principieel in toestemde. 

  
3. Ja, het is inderdaad nuttig om de invloed van functioneel groen langs gewestwegen op de 

luchtkwaliteit te onderzoeken. De studie die in opdracht van de Vlaamse Regering weldra zal 
uitgevoerd worden inzake de Oosterweelverbinding zal het effect van groene bufferzones 
specifiek onderzoeken. En in het kader van het programma Toegepast Wetenschappelijk 
Onderzoek Leefmilieu 2008 wordt momenteel een studie voorbereid die ruimtelijke maatregelen 
om de luchtkwaliteit te verbeteren op een generieke manier zal bestuderen. Ook in deze studie zal 
het effect van functioneel groen opgenomen worden. 
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4. Als de vermelde onderzoeksprojecten tot positieve resultaten leiden, zal ik hiermee zeker rekening 
houden. Het actieplan fijn stof is geen statisch plan. Nieuwe inzichten en evoluties zullen in mijn 
beleid zichtbaar zijn. De manier waarop is uiteraard afhankelijk van de resultaten. Een belangrijke 
mogelijkheid is alvast om bij aanleg van nieuwe wegen in de ontwerpfase maatregelen zoals 
functioneel groen te laten meenemen en in de MER-procedure de milieu-effecten te laten onder-
zoeken zodat bv. ook in de bouwvergunning als maatregel kunnen opgenomen worden.  
 
Ik moet hierbij ook opmerken dat er geen kant-en-klaar recept bestaat voor het ontwerpen van 
groene buffers, gezien dit voor een deel afhankelijk is van factoren die moeilijk beïnvloed kunnen 
worden, zoals meteorologie, beschikbaarheid van land en de eigenschappen van de vervuilings-
bron (aard polluenten, schouwhoogte, sterkte bron). Bovendien moet ook rekening gehouden 
worden met het gevoerde en/of geplande bermbeheer. Basisprincipes daarbij zijn het gebruik van 
streekeigen beplanting, landschappelijke inpassing en variatie in aanplant. Dit betekent dat voor 
iedere locatie maatwerk vereist is waarvoor met alle betrokken moet worden samengewerkt, maar 
de principes zijn hetzelfde. Vaak is plaatsgebrek een beperkende factor waarmee rekening moet 
worden gehouden in de ontwerpfase. Ook het noodzakelijk beheer nadien is een factor om 
rekening mee te houden. Dat gebeurt het best via het natuurtechnisch bermbeheersplan. 

 
5. Een mogelijke piste is inderdaad om eigenaars te stimuleren om op hun gronden gelegen langs 

snelwegen bomen aan te planten. Het is in deze fase echter nog te vroeg om hierover concrete 
voorstellen te formuleren. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 117 
van 18 november 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Voorontwerp bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan   -   Knelpunten 
 
In het voorontwerp van bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan “Alluviale klei van Schelde- en 
Maasbekken en Polderklei” worden de zones vastgelegd waarin kleiwinning in de toekomst mogelijk 
zal zijn.  
 
De basisdoelstelling van het beleid inzake oppervlaktedelfstoffen is volgens het decreet: “op een 
duurzame manier voorzien in de oppervlaktedelfstoffenbehoefte ten behoeve van de huidige en 
toekomstige generaties”.  Daarbij moet rekening gehouden worden met ecologische, economische en 
sociale aspecten en behoeften.  
 
Deze doelstelling moet worden gerealiseerd door: 
- het zuinig en doelmatig aanwenden van oppervlaktedelfstoffen; 
- het aanmoedigen van het gebruik van volwaardige alternatieven voor primaire delfstoffen en het 

maximaal hergebruik van afvalstoffen zodat de behoefte aan primaire oppervlaktedelfstoffen 
ingeperkt wordt; 

- bij het ontginnen rekening te houden met maximaal behoud en ontwikkeling van de natuur en het 
natuurlijk milieu. 

 
Het voorontwerp voldoet niet aan deze uitgangspunten. Er wordt immers niets vermeld over mogelijke 
alternatieven en de behoeften worden veel te ruim ingeschat. Het huidige ontginningstempo en 
consumptiepatroon van klei worden ook nergens in vraag gesteld, hoewel door technologische 
innovaties (bv. geperforeerde bakstenen) minder grondstoffen nodig zullen zijn in de toekomst. Ook 
met het substitutiepotentieel aan bagger- en ruimingsspecie en bodemverzet wordt geen rekening 
gehouden. 
 
De nieuwe locatievoorstellen in Wortegem-Petegem en Oudenaarde liggen in de Scheldevallei en ze 
worden alle in de betrokken gemeentelijke ruimtelijke structuurplannen aangeduid als prioritaire 
gebieden met hoofdfunctie natuur. Ook in het Provinciaal Ruimtelijk Structuurplan Oost-Vlaanderen 
worden deze gebieden als zeer waardevol vastgesteld. Kleiontginning zal onvermijdelijk een verdere 
versnippering en verstoring van de betrokken gebieden tot gevolg hebben en dit voorontwerp is dan 
ook in tegenstrijd met de geest en de letter van de ruimtelijke structuurplannen van de diverse 
bestuursniveaus. 
 
Bovendien is zone 2 van de Rijtmeersen opgenomen in het VEN (Vlaams Ecologisch Netwerk), 
bovendien gelegen in de voorkoopperimeter van de natuurreservaten Dal en Snippenweide en grenst 
het aan het faunistisch belangrijk gebied van de Schelde. 
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Het MER (milieueffectrapport) bevat nog heel wat leemtes onder meer op het vlak van mogelijke 
gevolgen van het verleggen van beken en grachten en van de voorziene bemaling, en is er ook 
onduidelijkheid over de mogelijke implicaties op het grondwaterpeil. 
 
1. Acht de minister het aangewezen om, gelet op bovenstaande opmerkingen m.b.t. de behoeften-

inschatting, een nieuwe behoefteberekening te laten maken met de eindigheid van delfstoffen als 
uitgangspunt? 

 
2. Hoe is het voorontwerp van bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan te rijmen met de eerder genomen 

opties in de diverse ruimtelijke structuurplannen om deze gebieden een prioritaire natuurfunctie te 
geven? 

 
3. Is het niet veeleer aangewezen om, gelet op bovenstaande opmerkingen m.b.t. het effectenrapport, 

een grondiger en vollediger effectenstudie te laten maken alvorens de gebieden voor kleiwinning 
vast te leggen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 117 van 18 november 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Alvorens de vragen te beantwoorden dienen volgende correcties/nuanceringen te worden aangebracht: 
 
- In de vraag wordt gesteld dat bij de basisdoelstelling van het oppervlaktedelfstoffenbeleid moet 

rekening gehouden worden met ecologische, economische en sociale aspecten en behoeften. 
Vervolgens wordt gesteld dat deze doelstelling moet worden gerealiseerd door een drietal 
concretiseringen. Dit is echter geen correcte weergave van artikel 3 van het decreet van 4 april 2003 
betreffende de oppervlaktedelfstoffen. Dit artikel bevat immers niet minder dan zes concretiseringen 
waardoor de basisdoelstelling van het oppervlaktedelfstoffenbeleid moet worden gerealiseerd. Een 
volwaardig oppervlaktedelfstoffenbeleid houdt dus niet enkel rekening met de ecologische aspecten, 
maar ook met de economische en sociale aspecten. Indien deze drie aspecten worden samen-
genomen dan voldoet het voorontwerp van bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan wel degelijk aan de 
doelstellingen zoals vooropgesteld door het decreet. 

 
- In de vraag wordt gesteld dat er niets wordt vermeld over mogelijke alternatieven. Nochtans is er in 

het voorontwerp duidelijk een punt 2.6 terug te vinden met als titel "Alternatieven" dat de 
doelstellings-, locatie- en uitvoeringsalternatieven bespreekt. 

 
- In de vraag wordt gesteld dat de behoeften veel te ruim worden ingeschat. Nochtans blijkt uit het 

voorontwerp duidelijk dat zelfs met de nieuw voorgestelde gebieden allesbehalve de minimale 
ontwikkelingsperspectieven van 25 jaar, zoals bepaald door het decreet, worden gehaald. Ook uit het 
definitief goedgekeurd bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan blijkt dat deze perspectieven 
allesbehalve gehaald worden. Bovendien moet vastgesteld worden dat voor Maasklei geen ontgin-
ningsgebieden worden voorgesteld, maar volledig gerekend wordt op opportuniteiten en dat de 
behoefte in het definitieve plan van 30.000m² naar 10.000m² werd bijgesteld. Ook bij de twee 
andere soorten klei gaat het om zeer typische producten, met bijvoorbeeld een cultuurhistorisch 
belang in het kader van restauratiewerken, waarvan de betrokken bedrijven de enige producenten 
zijn, en aldus de laatste (Vlaamse) vertegenwoordigers zijn van deze producten. Indien men de 
behoeftecijfers van het bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan Alluviale klei van Schelde- en 
Maasbekken en Polderklei zou leggen naast deze van andere bijzondere oppervlaktedelfstoffen-
plannen, dan moet vastgesteld worden dat het in het voorliggende bijzonder plan sowieso eerder 
over marginale hoeveelheden gaat. 

 
- In aansluiting bij het voorgaande kan dan ook gesteld worden dat de typisch bleke stenen van de 

kuststreek worden vervaardigd uit polderklei, de befaamde Scheldesteen wordt vervaardigd uit 
Scheldeklei en al even befaamde Maassteen wordt vervaardigd uit Maasklei. Verregaande 
technologische aanpassingen (perforeren is dit in ieder geval niet, want deze techniek bestaat reeds 
jaren) of inzet van andere materialen zou dan ook het einde betekenen van deze typisch cultuur-
historische en eerder ambachtelijke producten. Er wordt echter wel degelijk rekening gehouden met 
de inzet van opportuniteiten en substituten, maar de mogelijkheden voor debetrokken kleisoorten bij 
dit plan zijn beperkt. Op de plaatsen waar de betrokken soorten klei voorkomen, dienen zich weinig 
projecten aan waarvan de opportuniteiten kunnen benut worden. De inzet van bager- en 
ruimingsspecie wordt momenteel onderzocht, maar kan voorlopig nog niet op bedrijfszekere wijze, 
en zeker niet in grote hoeveelheden worden toegepast. Hopelijk is dit bij de volgende vijfjaarlijkse 
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evaluatie wel het geval. Overeenkomstig zal op dat moment dan rekening gehouden worden met de 
inzet ervan. 

 
- Verder dient vastgesteld te worden dat ontginningen een gewestelijke bevoegdheid zijn en dus 

worden aangeduid door gewestelijke ruimtelijke uitvoeringsplannen, die voorrang hebben op allerlei 
gemeentelijke of provinciale ruimtelijke uitvoeringsplannen. Bovendien werden de betrokken 
gemeenten en provincie aangeschreven over dit bijzonder plan. Ook binnen het gewestelijk niveau 
bekleden ontginningen overigens een bijzonder positie, zoals klaar en duidelijk wordt uitgelegd in 
hoofdstuk 5. Overigens dient opgemerkt te worden dat ontginningsgebied slechts een tijdelijke 
bestemming is die geenszins de beoogde (na)bestemming hypothekeert. 

 
- Ondanks dat Rijtmeersen zone 2 in VEN gelegen is, betreft het een geaccidenteerd terrein dat 

vroeger grotendeels werd opgehoogd met baggerslib (potentieel verontreinigd) en grond van de 
rechttrekking van de Schelde, waardoor de oorspronkelijke meersen verdwenen onder het slib en 
zand. Zelfs Natuurpunt Oudenaarde schuift in hun bezwaarschrift, als er dan toch ontgonnen moet 
worden, Rijtmeersen Zone 2 als prioritaire zone naar voor. Er kan hier immers een win-win-situatie 
gecreëerd worden met ontginning, waardoor de vroegere waardevollere natuur op het 
oorspronkelijke niveau kan hersteld worden, terwijl nu enkel pionierssoorten groeien op de 
opgespoten terreinen. 

 
- Het MER werd goedgekeurd door de cel MER en is dus wel degelijk volledig. Er mag niet uit het 

oog verloren worden dat het hier een plan-MER betreft, waardoor bepaalde opmerkingen, adviezen 
of bezwaren niet relevant zijn voor de plan-MER omdat ze opgevangen worden door: 

• Ofwel het op te maken gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan; 
• Ofwel de reeds bestaande sectorale regelgeving inzake oppervlaktedelfstoffen; 
• Ofwel de op te maken project-MER’s; 
• Ofwel het milieuvergunningenbeleid; 
• Ofwel de beleidsondersteunende studies inzake de kwaliteitsvolle opvulling van ontginnings-

putten ten behoeve van de landbouw. 
 

Gelet op het bovenstaande, kunnen de volgende antwoorden worden verstrekt: 
 

1. Artikel 5 van het decreet van 4 april 2003 betreffende de oppervlaktedelfstoffen, een werkstuk van de 
vorige legislatuur en unaniem goedgekeurd in het Vlaams Parlement, bepaalt dat een bijzonder opper-
vlaktedelfstoffenplan gebaseerd is op ontwikkelingsperspectieven voor een termijn van minimaal 25 
jaar. Een bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan moet een onderbouwde behoefte bepalen van de 
beschouwde oppervlaktedelfstof, rekening houdend met de inzet van alternatieven. Voorts stelt het op 
10 juli 2008 goedgekeurde algemeen oppervlaktedelfstoffenplan dat bij de behoeftebepaling aan 
oppervlaktedelfstoffen in het kader van de opmaak en de vijfjaarlijkse evaluaties van de bijzondere 
oppervlaktedelfstoffenplannen in principe zal worden vertrokken van de werkelijke productie van de 
delfstoffenverwerkende sectoren. De behoefteraming van het voorontwerp bijzonder oppervlakte-
delfstoffenplan Alluviale klei van Schelde- en Maasbekken en Polderklei is gebeurd conform het 
oppervlaktedelfstoffendecreet en het algemeen oppervlaktedelfstoffenplan, zodat een nieuwe 
behoefteberekening op dit moment hetzelfde resultaat zou opleveren. 

 
 De vijfjaarlijkse evaluaties bieden overigens de mogelijkheid om rekening te houden met 

toekomstige evoluties zodat de voor ontginning aangeduide gebieden mogelijks over een langere 
termijn gespreid kunnen worden indien bijvoorbeeld onverwachte evoluties zouden optreden op 
het vlak van de toename van de beschikbaarheid van volwaardige alternatieven.  

 
 Het in de vraag gesuggereerde uitgangspunt van eindigheid van delfstoffen, is helemaal geen 

uitgangspunt van het delfstoffenbeleid, zoals uitgetekend door de oppervlaktedelfstoffenregel-
geving. De basisdoelstelling van het oppervlaktedelfstoffendecreet is namelijk net ten behoeve van 
de huidige en de toekomstige generaties op een duurzame wijze te voorzien in de behoefte aan 
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oppervlaktedelfstoffen en dus op een zuinige en doelmatige wijze om te gaan met de beschikbare 
reserves. Het uitgangspunt is dus geen ontginningsstop, maar het beleid dient gericht te zijn op de 
bevoorradingszekerheid. Niet alleen ten behoeve van de producenten en de daarbij horende 
werkgelegenheid, maar ten behoeve van iedereen, zodat producten niet geïmporteerd hoeven te 
worden wat een bijkomende milieukost betekent omwille van het transport over langere afstand, 
en ook een hogere prijs door het doorrekenen van deze transportkosten. Bij de totstandkoming van 
het Oppervlaktedelfstoffendecreet werd overigens door het Vlaams Instituut voor Bio-ecologisch 
Bouwen en Wonen (VIBE) toegelicht dat het concept van duurzame ontwikkeling eveneens 
inhoudt dat, wanneer er lokale grondstoffen geologisch beschikbaar zijn, zij ook best lokaal 
beschikbaar moeten gesteld worden. Duurzame ontwikkeling houdt immers in dat er geen 
afwenteling van onze sterke milieunormen veroorzaakt wordt op andere landen of streken. 

 
 Uit het Algemeen Oppervlaktedelfstoffenplan blijkt trouwens duidelijk dat de Vlaamse behoefte 

aan minerale grondstoffen volgens de huidige vooruitzichten ook in de toekomst nog voor een 
belangrijk deel moeten worden ingevuld met primaire oppervlaktedelfstoffen, waarvan een groot 
deel van de eigen ondergrond. 

 
2. Het aanduiden van nieuwe ontginningsgebieden is een bevoegdheid van de Vlaamse Regering, 

zodat het niet onlogisch is dat een tegenstelling kan ontstaan tussen de plannen van de Vlaamse 
Regering en de ruimtelijke structuurplannen van de betrokken provincie en gemeenten. De 
Vlaamse Regering moet de voor- en nadelen van de eigen bevoorrading met primaire oppervlakte-
delfstoffen afwegen en de verantwoordelijkheid nemen voor het aanduiden van nieuwe ontgin-
ningsgebieden. Het spreekt voor zich dat de Vlaamse Regering de verschillende soorten opper-
vlaktedelfstoffen enkel kan laten ontginnen, waar ze geologisch aanwezig zijn. Alluviale 
Scheldeklei is nu eenmaal een rivierafzetting die enkel langs de Schelde ontgonnen kan worden. 
Aangezien ontginning per definitie een tijdelijke activiteit is, zijn de eerder genomen opties in de 
diverse ruimtelijke structuurplannen voor de nieuwe locatievoorstellen in Wortegem-Petegem en 
Oudenaarde richtinggevend voor de nabestemmingen die in het voorontwerp, en ook in de 
definitieve versie, van het bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan Alluviale klei van Schelde- en 
Maasbekken en Polderklei werden vastgelegd. Naast de gemeentelijke en provinciale beleids-
plannen, moeten uiteraard ook alle relevante Vlaamse beleids- en uitvoeringsplannen in 
overweging worden genomen.  

 
 In het kader van de afbakening van de agrarische en natuurlijke structuur in het buitengebied moet 

in dit verband verwezen worden naar de beleidsmarge die de Vlaamse Regering in 2005 heeft 
voorzien voor planningsinitiatieven die enkel mogelijk zijn nadat de decretaal voorziene goed-
keuringsprocedure doorlopen is. Het aanduiden van gebieden voor de winning van oppervlakte-
delfstoffen op basis van bijzondere oppervlaktedelfstoffenplannen en het oppervlaktedelfstoffen-
decreet werd expliciet als voorbeeld genoemd dat tot de beleidsmarge behoort. Dit wordt klaar en 
duidelijk uitgelegd in hoofdstuk 5. 

 
 Specifiek voor het gebied Rijtmeersen kan nog opgemerkt worden dat dit locatievoorstel met een 

positief advies van het Agentschap voor Natuur en Bos in het voorontwerp van bijzonder 
oppervlaktedelfstoffenplan werd opgenomen.  

 
3. Het voorontwerp van bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan Alluviale klei van Schelde- en 

Maasbekken en Polderklei werd zodanig opgesteld en de besluitvormingsprocedure verliep 
zodanig, dat het voldoet aan de essentiële kenmerken van de milieueffectrapportage, overeen-
komstig artikel 4 van het oppervlaktedelfstoffendecreet. Uiteraard zijn op dit moment nog niet alle 
mogelijke effecten tot op projectniveau in kaart gebracht. Dat is niet mogelijk en ook niet nuttig. 
Dit is overigens de taak van de ontginner om dit op zijn kosten te laten uitvoeren. Hij dient ook 
een deel van de lasten te dragen. Het bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan is niet meer maar ook 
niet minder dan een basis voor de voorstellen inzake ruimtelijke ordening in verband met 
ontginningsgebieden. Nu het bijzonder oppervlaktedelfstoffenplan definitief is goedgekeurd, moet 
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nog de procedure worden doorlopen van een gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan gekoppeld aan 
de plan-MER-procedure. En om effectief tot ontginning te kunnen overgaan, moet op initiatief van 
een geïnteresseerde ontginner nog de procedure worden doorlopen van een stedenbouwkundige 
vergunning en een milieuvergunning, gekoppeld aan de project-MER-procedure.  
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Vraag nr. 136 
van 27 november 2008 
van JOHN VRANCKEN 
 
 
 
Windturbines   -   Milieukwaliteit materiaal 
 
Vandaag bestaan er normen voor windmolens die elke verbeelding overtreffen. Het effectief plaatsen 
van windmolens wordt hierdoor een huzarenstuk voor een selecte groep van bedrijven die zich op een 
bepaalde manier en door lobbying kunnen manifesteren binnen dit marktsegment. Private en 
industriële applicaties zijn hierdoor nog steeds zo goed als onmogelijk. 
 
Buiten deze monopoliepositie die bepaalde bedrijven zich weten toe te eigenen, rijst de vraag naar de 
milieuvriendelijkheid van de grondstoffen voor de productie van windmolens. Windmolens bestaan 
grotendeels uit derivaten van olie, zoals polyesterharsen en styreen. Deze producten zijn na 
verwerking niet meer recycleerbaar en derhalve een verkeerde keuze. Milieutechnisch is het 
onverantwoord om monomeren als grondstof te verkiezen. 
 
Nemen we het voorbeeld van onze offshore in aanbouw. Alle gegevens zijn via de website terug te 
vinden, van afmetingen tot innoverende technieken. Wat niet terug te vinden is, zijn de hoeveelheden 
aan grondstoffen die men nodig heeft voor de vervaardiging van één windmolen. Laat staan voor 60 
windmolens. De inlandse windmolens bestaan uit 85 ton hars, waarvan 8 ton styreen. 8 x 60 = 480 ton 
styreen dat vrijkomt in onze atmosfeer en 4.620 ton verharde polyesterhars. Bij de Thorntonbank zal 
dit vermoedelijk aan factor 1.5 onderhevig zijn. 
 
Buiten de glasvezel (versterking) die men verwerkt voor het verkrijgen van een sterk geheel, bestaat 
de windmolenconstructie uit oliederivaten. Styreen werkt hierbij als oplosmiddel en vloeimiddel. Deze 
beslaat ongeveer 8 à 10 % van het totale gewicht aan grondstof en verdampt tijdens de verwerking. 
Ondanks het feit dat styreen “hazardous” is, claimt men vooralsnog dat dit geen gevaar zou betekenen 
voor de volksgezondheid. 
 
De vraag is of er niet dringend een aantal normen moeten komen voor de aard van deze grondstoffen, 
bij het vervaardigen van windmolens. Zelfs in de auto-industrie legt men normen op voor de 
herverwerking van de gebruikte materialen. 
 
Hernieuwbare energie als alternatief voor de fossiele brandstof, terwijl de vervaardiging voornamelijk 
uit aardolie afkomstig is: een grotere contradictie bestaat er haast niet. Er bestaan nochtans nieuwe 
types van windmolens die voor 99 % bestaan uit herbruikbare materialen. 
 
De normen inzake verwerkbaarheid en recycleerbaarheid van gebruikte grondstoffen in windmolens 
lijken dan ook de nodige aandacht te moeten krijgen. Enerzijds de klimaatwijziging claimen om over 
te stappen naar hernieuwbare energie en anderzijds dergelijke producten blijven gebruiken om 
windmolens te vervaardigen, lijkt inderdaad onverenigbaar. 
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Graag vernam ik de beleidsvisie van de minister ter zake en of zij het aangewezen acht dat normen 
inzake verwerkbaarheid en recycleerbaarheid van gebruikte grondstoffen opgelegd moeten worden 
voor de productie van nieuwe windmolens. 
 
Zo ja, wat zal de minister ondernemen om ervoor te zorgen dat enkel materialen benut worden die na 
verwerking recycleerbaar zijn? 
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VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 136 van 27 november 2008 
van JOHN VRANCKEN  
 
 
 
Ik sta volledig achter de levenscyclusbenadering die ook in de nieuwe kaderrichtlijn afvalstoffen is 
opgenomen. Dit zal ook in het Afvalstoffendecreet opgenomen worden bij de omzetting van deze 
richtlijn. De overgang van een Vlaams afvalstoffenbeleid naar een duurzaam materialenbeleid is 
trouwens reeds gestart. Ook voor windmolens zal dus een globale ketenbenadering toegepast worden. 
 
Wat betreft specifieke wettelijke bepalingen om bepaalde materialen te verbieden of te verplichten is 
het Vlaamse Gewest beperkt in zijn mogelijkheden. Productnormering is immers een bevoegdheid van 
de federale overheid. 
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Vraag nr. 306 
van 15 januari 2009 
van JOS STASSEN 
 
 
 
Gevaarlijke punten   -   Vademecum Fietsvoorzieningen 
 
Vlaanderen levert inspanningen om de zwarte punten in het wegverkeer weg te werken, ook al werd de 
doelstelling uit 2003 om op vijf jaar tijd 800, vooral voor de zachte weggebruiker, zwarte punten weg 
te werken, niet gehaald. 
 
De herinrichting van de weginfrastructuur om een zwart punt weg te werken, is dan ook de uitgelezen 
kans om ook optimale fietsvoorzieningen aan te leggen. Het Vademecum Fietsvoorzieningen bevat de 
aanbevelingen die, indien ze worden toegepast, fietsen zo comfortabel mogelijk moeten maken. 
 
Een belangrijk element om fietsen vlot en comfortabel te maken, is het wegwerken van obstakels in 
het wegdek en het zorgen voor vlotte overgangen tussen het fietspad en bijvoorbeeld de rijbaan. Zeker 
op kruispunten kan men als fietser met onaangename wegobstakels geconfronteerd worden. Ook in het 
Vademecum Fietsvoorzieningen wordt op dit probleem gewezen. In artikel 4.2.4.3 staat: “Een 
bijzonder aandachtspunt vormt de kruising van een fietspad met zijstraten. Hoogteverschillen 
verstoren het fietscomfort en moeten dan ook vermeden worden: trottoirbanden dienen over te gaan in 
gelijkgronds aangelegde kantstroken of trottoirbanden; straatgoten worden plaatselijk vervangen door 
kantstroken, met straat- en trottoirkolken vóór de kruising. Tussen wegverharding enerzijds en 
gelijkgrondse trottoirbanden of kantstroken anderzijds, mag er een hoogteverschil van maximum 0,5 
cm bestaan. De voorkeur gaat naar een volledig gelijkgrondse aanleg.” 
 
Overgangen op fietspaden moeten dus geleidelijk verlopen, met een hoogteverschil  van maximum 0,5 
cm. 
 
Aangezien de weg te werken zwarte punten dikwijls kruispunten zijn, is het cruciaal om nauwlettend 
toe te zien op de toepassing van het Vademecum Fietsvoorzieningen, ook wat de overgangen van 
fietspaden betreft. 
 
In de gemeente Temse waren er vier weg te werken zwarte punten, waarvan er al drie zijn aangepakt, 
waarvan één,  het zwarte punt op het kruispunt N16-N419, werd weggewerkt door het fietspad langs 
de N16 te schrappen. Maar ook voor de andere kruispunten verliep de herinrichting niet vlekkeloos. 
Op het kruispunt N419-Prinsenlaan werden bij de herinrichting heel wat obstakels ingebouwd voor de 
fietsers, want de overgangen tussen fietspad en rijweg bedragen tot 4 cm, dat is een hoogteverschil dat 
8X groter is dan de aanbeveling uit het Vademecum Fietsvoorzieningen. 
 
Fietsers weten dat een hoogteverschil van enkele centimeters vlot en comfortabel fietsen onmogelijk 
maakt. Het is toch opmerkelijk dat bij de herinrichting van kruispunten om het verkeer voor de fietsers 
veiliger te maken, belangrijke elementen uit het Vademecum Fietsvoorzieningen niet worden 
toegepast. Hierdoor worden belangrijke kansen gemist om het fietsverkeer niet enkel veiliger te 
maken, maar ook comfortabeler en dus aantrekkelijker. 
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1. Hoe wordt er bij de herinrichting van de weginfrastructuur voor het wegwerken van zwarte punten 

in Vlaanderen ex ante voor gezorgd dat de aanbevelingen uit het Vademecum Fietsvoorzieningen 
worden toegepast?  

 
Welke controle wordt ex post uitgevoerd op de toepassing van het Vademecum 
Fietsvoorzieningen voor deze werken? 
 
Hoe verliep dat specifiek voor de zwarte punten in de gemeente Temse? 

 
2. Kwamen bij het Meldpunt Fietspaden klachten binnen na de herinrichting van de 

weginfrastructuur voor het wegwerken van zwarte punten in Vlaanderen? Hoeveel klachten 
betroffen in feite het niet toepassen van het Vademecum Fietsvoorzieningen? 

 
Waren er meldingen m.b.t. de weggewerkte zwarte punten in de gemeente Temse? 

 
3. Hoe worden meldingen bij het Meldpunt Fietspaden opgevolg? Gebeurden er al aanpassingen aan 

de weginfrastructuur na klachten bij het meldpunt?  
 

Wat is op dit punt de specifieke situatie voor de gemeente Temse? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 306 van 15 januari 2009 
van JOS STASSEN 
 
 
 
1. Alle projecten voor de herinrichting van de weginfrastructuur voor het wegwerken van gevaarlijke 

punten worden, evenals de klassieke wegenprojecten, voorgelegd aan de Provinciale Audit-
commissie (PAC), eerst met de startnota, vervolgens met de projectnota. De PAC staat in voor de 
kwaliteitsbewaking van de projecten, ook van de elementen van belang voor de fietsers, conform 
de aanbevelingen van het Vademecum Fietsvoorzieningen.  

 Dat was ook zo voor de gevaarlijke punten in Temse. 
 De werken moeten worden uitgevoerd volgens de goedgekeurde plannen. Tijdens de opvolging 

van de werken en voorafgaand aan de voorlopige oplevering kunnen afwijkingen worden 
vastgesteld en aanpassingen gebeuren. Ook tijdens de waarborgtermijn kunnen nog correcties 
uitgevoerd worden.  

 
2. Het Meldpunt Fietspaden dient op de eerste plaats om abnormale situaties die een gevaar 

opleveren voor de fietsers en die een dringende tussenkomst van de wegbeheerder vereisen, te 
signaleren. Het komt inderdaad voor dat niveauverschillen of ontbrekende signalisatie, na de 
heraanleg van een gevaarlijk punt, worden gemeld. Het programma voor de herinrichting van 
gevaarlijke punten is nog volop in uitvoering en op basis van de beschikbare informatie uit de 
databank van het Meldpunt Fietspaden kan moeilijk worden achterhaald of klachten betrekking 
hebben op een herinrichting. Voor specifieke punten kan dit natuurlijk wel worden nagetrokken.  

 Voor Temse waren er drie meldingen die betrekking hadden op de herinrichting van gevaarlijke 
punten. Daar was een melding bij over de vernieuwing van het kruispunt van de N16 met de 
Hoogkamerstraat. Het betrof een melding over de gekozen oplossing en de consequenties voor de 
fietsers. Het ging niet over het niet toepassen van het Vademecum Fietsvoorzieningen. 

 De twee overige meldingen hadden betrekking op het kruispunt van de N419 met de Prinsenlaan 
en de Sint-Jorisstraat. Het betreft hier recente meldingen over hoogteverschillen tussen rijbaan en 
fietspad. Het betreft uitvoeringsfouten die in de waarborgtermijn moeten weggewerkt worden, 
conform de aanbevelingen van het Vademecum Fietsvoorzieningen. 

 
3. De meldingen bij het Meldpunt Fietspaden worden opgevolgd zoals alle meldingen. Die worden 

onderzocht en indien terecht wordt er in de mate van het mogelijke een oplossing aan gegeven. De 
melder krijgt een antwoord. 
Meestal betreft het kleine ingrepen (putten, uitbrokkelingen, gebrekkige waterafvoer, 
markeringen,…). Ingrijpende ingrepen aan de weginfrastructuur louter omwille van een melding 
bij het Meldpunt Fietspaden, gebeurden er nog niet. 
 
Zoals in punt 2 vermeld stelt zich in Temse nog een probleem na de recente herinrichting van het 
kruispunt N419 x Prinsenlaan i.v.m. niveauverschillen die door de betrokken aannemer in de 
waarborgtermijn moeten weggewerkt worden. 
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Vraag nr. 330 
van 21 januari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Crematorium Wilrijk   -   Dioxinenorm 
 
In mijn vraag om uitleg van dinsdag 13 januari laatstleden (C94 – LEE14 – 13 januari 2009) over het 
toezicht op de overschrijding van de dioxinenorm door crematoria was het duidelijk dat de minister 
over andere gegevens beschikte dan ikzelf.   
 
In een persartikel van 31 december 2008 in de Gazet van Antwerpen bevestigt de onderdirecteur van 
het crematorium van Wilrijk dat er in 2008 twee overschrijdingen geweest zijn op één van de vijf 
ovenlijnen. 
 
1. Wordt er onderzoek uitgevoerd naar de tweede dioxinenormoverschrijding die er in het jaar 2008 

gebeurd zou zijn in het crematorium van Wilrijk? 
 
2. Welke omvang had deze overschrijding?  
 
3. Is de minister op de hoogte gebracht van het feit dat SGS een onderzoek zou uitvoeren naar de 

oorzaak? Is er een technisch verslag voorhanden? Wat is het resultaat van het onderzoek? 
 
4. Hoeveel keer per jaar dienen de crematoria in Vlaanderen een zelfmeting te organiseren? 
 
5. Is de intercommunale voor crematoriumbeheer in de provincie Antwerpen (IVCA) verplicht om 

zijn aandeelhouders op de hoogte te brengen van de dioxinenormoverschrijding? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 330 van 21 januari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. Voor crematoria is de wettelijk verplichte frequentie voor het uitvoeren van dioxinemetingen 

jaarlijks. Milieu-inspectie heeft op 26 januari 2009 contact opgenomen met de onderdirecteur van 
het crematorium van Wilrijk. Hij bevestigt dat er in januari 2008 geen dioxinemeting heeft 
plaatsgevonden.  

 In juni 2008 voerde de exploitant de eerste dioxinemetingen van 2008 uit in het kader van de 
zelfcontrole op de 5 ovenlijnen. Op ovenlijn 1 (datum meting 26 juni 2008) werd er een over-
schrijding vastgesteld van de dioxinenorm van 0,1 ng TEQ/Nm3 bij 11 % O2. De meetwaarde 
bedroeg 0,38 ng TEQ/Nm3. 

 Volgens artikel 5.58.3.3° van Vlarem II moet de exploitant bij een vastgestelde overschrijding van 
de emissiegrenswaarde van dioxines, binnen de drie maand een nieuwe monstername en analyse 
verrichten. Deze nieuwe meting van dioxines werd uitgevoerd op 19 september 2008 op ovenlijn 
1, waar ook een overschrijding werd vastgesteld van de dioxinenorm van 0,1 ng TEQ/Nm3 bij 11 
% O2. Het meetresultaat bij 11 % O2 bedroeg 0,0071 – 0,0082 ng TEQ/Nm3. 

 Na ontvangst van de meetresultaten van de nieuwe meting heeft de exploitant alle meetwaarden 
(van de meting van 26 juni 2008 en van de nieuwe meting van 19 september 2008) aan de afdeling 
Milieu-inspectie bezorgd op 13 november 2008. 

 Over eventuele meetresultaten van januari 2008 kreeg de afdeling Milieu-inspectie geen melding. 
 
2. Op ovenlijn 1 (datum meting 26 juni 2008) werd er een overschrijding vastgesteld van de 

dioxinenorm van 0,1 ng TEQ/Nm3 bij 11 % O2. De meetwaarde bedroeg 0,38 ng TEQ/Nm3. 
 
3. De afdeling Milieu-inspectie contacteerde de exploitant van het crematorium na ontvangst van de 

resultaten in november 2008. De exploitant verklaarde dat er na intern onderzoek geen aanwijs-
bare oorzaak gevonden was voor de in juni 2008 gemeten verhoogde dioxinewaarde aan de 
schouw van ovenlijn 1. Door SGS werd geen onderzoek uitgevoerd naar de overschrijding van de 
dioxinenorm op 26 juni 2008. 

 
4. Voor crematoria is de wettelijk verplichte frequentie voor het uitvoeren van dioxinemetingen 

jaarlijks. 
 
5. Voor het crematorium is het decreet van 6 juli 2001 houdende de intergemeentelijke samen-

werking van toepassing. 
 Meetresultaten van uitgevoerde metingen worden meegedeeld in vergaderingen van de Raad van 

Bestuur (tweemaandelijkse vergaderingen) en van het directiecomité (maandelijkse vergade-
ringen). 
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Vraag nr. 346 
van 27 januari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
E313   -   Files en verkeersveiligheid 
 
De verkeersveiligheid en de fileproblematiek op de E313 kwamen reeds herhaaldelijk aan bod, zowel 
in schriftelijke vragen en interpellaties, als in het actualiteitsdebat op 3 oktober 2007. 
 
Voor een actuele stand van zaken kreeg ik van de minister graag een antwoord op volgende vragen. 
 
1. Algemeen 
 

a) Op welke wijze wordt de fileproblematiek op de E313 permanent gevolgd/gemeten? 
 
b) Wat is de evolutie van de fileproblematiek op de E313 sinds het jaar 2000? Graag een 

gedetailleerd overzicht. 
 

c) Beschikt de minister over maandelijkse cijfers voor de jaren 2006, 2007 en 2008?  
 
2. Specifiek – Maatregelen 
 

a) Telgegevens tonen aan dat de verkeersvolumes op de E313 in de omgeving van Herentals de 
voorbije jaren gevoelig meer zijn gegroeid dan het gemiddelde van alle Vlaamse 
autosnelwegen. 

 
Welke maatregelen worden er concreet voor de omgeving Herentals genomen om hierop een 
antwoord te bieden? 
 

b) Op- en afritten : de toenmalig bevoegde minister (Kris Peeters) gaf in 2006 reeds aan dat er 
algemene richtlijnen uitgewerkt werden om ervoor te zorgen dat bochten met een 
gelijkaardig risico ook op een gelijkaardige manier zouden worden gesignaleerd.  Deze 
richtlijnen zouden klaar zijn tegen het najaar van 2007. (schriftelijke vraag nr. 383 van 23 
maart 2007) 

 
Wat is de stand van zaken m.b.t. deze richtlijnen? Wat houden ze concreet in? 

 
c) Welke concrete acties (op welke locaties) werden er reeds ondernomen om de signalisatie 

van op- en afritten te verbeteren en welke acties zitten in de planning? 
 
d) Voor meerdere afritten is er een capaciteitsprobleem op het kruispunt aan het einde van de 

afrit. De toenmalig bevoegde minister verklaarde: “Waar dat het geval was of nog is, werden 
of worden aangepaste oplossingen uitgewerkt.” (schriftelijke vraag nr. 536 van 6 juli 2006)  
In de zeer nabije toekomst zouden een 10-tal opritten verlengd worden. De toenmalig 



-730-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

bevoegde minister gaf een overzicht van de geplande maatregelen. (schriftelijke vraag nr. 
383) 
Wat is de stand van zaken m.b.t. deze plannen? Graag ontving ik van de minister een 
overzicht van de maatregelen die sinds 2006 voor zowel op- als afritten getroffen werden, 
evenals een overzicht van de nog geplande maatregelen ter zake. 

 
e) Onderhoud : Welke grote onderhoudswerken (op welke locaties) zijn er voorzien voor de 

E313 voor de volgende jaren? 
 

f) Wat is de stand van zaken m.b.t. de inzet van telematica, waaronder VMS-borden en 
rijstrooksignalering? Welke maatregelen werden er sinds 2006 genomen en welke staan nog 
in de planning? 

 
Wat is in deze de stand van zaken m.b.t. het traject op de E313 tussen Antwerpen Oost en 
Geel?  Dit traject behoort immers tot de meest prioritaire gedeelten. 

 
g) Naar aanleiding van het actualiteitsdebat van 3 oktober 2007 verklaarde de minister dat er 

een studie gemaakt zou worden over de mogelijke aanleg van een derde rijvak. 
 

Wat is de stand van zaken m.b.t. deze studie? Indien deze studie reeds afgerond werd, 
ontving ik graag een afschrift.  

 
h) De minister zou in overleg treden met haar federale collega in verband met verhoogde 

controles op het zogenaamde “bumperen”, op de afstand tussen vrachtwagens. 
 

Welke zijn de resultaten van dit overleg? Welke concrete acties werden/worden er ter zake 
ondernomen? 

 
i) Tijdens het actualiteitsdebat verklaarde de minister dat een werkgroep een heel concreet plan 

zou uitwerken waaruit zou blijken waar er best digitale camera’s geplaatst zouden worden op 
autosnelwegen.  Dit plan zou dan resulteren in een “prioriteitenlijst”. 

 
Wat is de stand van zaken m.b.t.  
- de activiteiten van deze werkgroep; 
- het plan van aanpak inzake de plaatsing van camera’s; 
- de prioriteitenlijst? 

 
Graag ontving ik een afschrift van het plan en de prioriteitenlijst. 

 
j) Tijdens de op 30 januari 2008 gehouden interpellaties in commissie haalde ik reeds aan dat 

de capaciteit van de busbaan niet voor 100 % benut wordt.  De minister zei in haar antwoord 
dat ze dat punt zou meenemen. 

 
Graag vernam ik van de minister welk concreet gevolg hieraan gegeven werd? 

 
k) Nog tijdens de behandeling van deze Interpellaties haalde de minister aan dat er een 

investeringsbedrag van 9 miljoen euro werd uitgetrokken om tegen halweg 2008 op circa 
150 locaties telsystemen te plaatsen op basis van dubbele lussen. 

 
Wat is de stand van zaken m.b.t. telsystemen die voor de E313 voorzien werden? 

 
l) Wat is de stand van zaken m.b.t. de stuurgroep waarbinnen de beschikbare studies zouden 

worden gescreend met het oog op de ontwikkeling van een actie- en stappenplan voor de 
mobiliteitsafwikkeling op en rond de E313?  Ik verwijs hierbij naar de op 13 februari 2008 in 
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plenaire vergadering aangenomen met redenen omklede motie tot besluit van de 
interpellaties (Stuk 1525 (2007-2008) – Nr. 2) 

 
Welke instanties en personen maken deel uit van deze stuurgroep? 
 
Welke onderwerpen kwamen reeds ter sprake binnen deze stuurgroep? 
Met welke concrete resultaten? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
__________________________________________________________________________________ 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 346 van 27 januari 2009 
van JAN PEUMANS 
__________________________________________________________________________________ 
 
 
1a In de operatorzaal van het Vlaams Verkeerscentrum wordt de verkeersafwikkeling op het hoofd-

wegennet continu en in real time opgevolgd. Hiervoor wordt gebruik gemaakt van de metingen 
van verkeersdetectoren, camerabeelden, meldingen van politiediensten en praatpaaloproepen. 
Op basis hiervan worden fileboodschappen aangemaakt voor de real time verkeersberichtgeving 
(internet, radio, rds-tmc). 

 
Wat betreft de verkeersdetectoren op de E313, zijn dit: 

 
- voor de wegvakken Ranst-Lummen en Lummen-Boirs: enkelvoudige detectielussen voor en 

na de op- en afrittencomplexen ; 
 
- voor het wegvak Antwerpen-Ranst: automatische-incidentdetectiecamera’s en CCTV-

camera’s. 
 

Recentelijk werden bijkomend automatische-incidentdetectiecamera’s en dubbele detectielussen 
uitgerust, grotendeels in de rijrichting Antwerpen van Geel-Oost tot Antwerpen (zie tevens 
antwoord op vraag 2k). 
 
Het verkeerscentrum slaat al deze gegevens op in een historische databank. Dit betreft zowel de 
metingen uit de verkeersdetectoren als de gegenereerde fileberichten. 
Het Kenniscentrum Verkeer & Vervoer in het Verkeerscentrum gebruikt deze historische 
databank voor allerhande studies, het opmaken van verkeersindices, verkeersmodellen, etc. Deze 
databank wordt momenteel stelselmatig verder uitgebouwd. 
 
Wat betreft de files op de E313 wordt op basis hiervan het aantal voertuigverliesuren berekend 
en de filezwaarte (zie antwoorden 1b en 1c). 

 
1b Voertuigverliesuren E313 
 

Belangrijke opmerking: 
Aangezien de dubbele lussen nog maar recentelijk werden geïnstalleerd, zijn onderstaande 
cijfers gebaseerd op de metingen van de enkelvoudige lussen waarbij de snelheid van het 
verkeer niet wordt gemeten, maar afgeleid. Deze snelheidsmeting is bijgevolg minder 
betrouwbaar, vooral tijdens filesituaties met de nodige onzekerheid op de berekening van de 
voertuigverliesuren tot gevolg. 
 
De voertuigverliesuren omvatten alle vertragingen waarbij de gemiddelde snelheid van het 
verkeer lager ligt dan 90% van de free flow snelheid. 
De voertuigverliesuren houden rekening met zowel de snelheid van het verkeer tijdens de 
vertraging, als met het aantal voertuigen betrokken in de vertraging. 
 
In onderstaande grafiek is de evolutie weergegeven van het aantal voertuigverliesuren op 
jaarbasis sedert 2001 (combinatie van beide rijrichtingen – voor het wegvak Ranst-Lummen is 
het verlies vooral toe te schrijven aan de rijrichting Antwerpen). 
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De situatie in 2004 en 2005 is niet-representatief ten gevolge van het gewijzigd verplaatsings-
gedrag tijdens de heraanleg van de Antwerpse ring. De congestie op de E313 was tijdens de 
periode van de heraanleg van de ring uitzonderlijk mild. 
 
Indien men deze niet-representatieve jaren negeert stelt men een grote stijging vast van het 
aantal voertuig-verliesuren tussen 2001 en 2007. Het cijfer van 2008 ligt ietwat lager dan dat 
van 2007, maar ligt nog meer dan een factor 2.5 hoger dan in 2001. 

 

 
 

Filezwaarte E313 
 
Op basis van de fileberichten wordt voor iedere geregistreerde file de filezwaarte berekend als 
het product van de filelengte en de fileduur op iedere tijdstip. In onderstaande grafiek wordt de 
filezwaarte op jaarbasis (som over alle files) op de E313 weergegeven (totaal tussen Antwerpen 
en Boirs). De filezwaarte houdt, in tegenstelling tot de voertuigverliesuren, geen rekening met 
de snelheid van het verkeer in de file (m.a.w. geen onderscheid tussen nagenoeg stilstaande file 
versus matige file), noch met het aantal voertuigen betrokken in de file. 
Daar deze fileberichten real time worden gevalideerd in de operatorzaal van het Verkeers-
centrum, zijn deze waarden meer betrouwbaar. 
Deze gegevens zijn momenteel slechts beschikbaar vanaf begin 2006. 
Wat betreft de jaarlijkse evolutie, is een gelijkaardig beeld vast te stellen als voor de voertuig-
verliesuren: de filezwaarte ligt in 2007 significant hoger dan in 2006, maar daalt terug naar een 
tussenliggend niveau in 2008. 

 

Evolutie voertuigverliesuren E313 op jaarbasis (werkdagen)
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1c In onderstaande grafiek worden de voertuigverliesuren voor de jaren 2006, 2007 en 2008 

gerapporteerd op maandbasis.  
Op dit detailniveau vertonen de cijfers een erg grote variatie.  
 
Deze wordt veroorzaakt door een combinatie van: 
- seizoenseffecten in de verkeervolumes ; 
- weersomstandigheden ; 
- Incidenten ; 
- tijdelijke onbeschikbaarheid van verkeersdetectoren. 

 
De cijfers op hogere aggregatieniveaus, zoals bvb jaarcijfers (cfr antwoord 1b), waarbij deze 
effecten enigszins worden afgevlakt, zijn dan ook meer betrouwbaar. 
 
De maanden met het minst opgelopen voertuigverliesuren zijn de kalmere maanden juli-
augustus en de maanden rond de jaarwisseling. 
De maanden met de meest opgelopen voertuigverliesuren zijn doorgaans gesitueerd rond de 
maand mei en/of rond de maand oktober. 
 
De stijging van het aantal voertuigverliesuren in 2007 en 2008 ten opzichte van 2006 is vooral 
toe te schrijven aan een stijging gedurende de periode januari-mei van deze jaren. 
 

Evolutie filezwaarte E313 op jaarbasis
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Onderstaande figuren geven de maandelijkse evolutie weer van de filezwaarte en dit voor 
dezelfde periode 2006 – 2008. 

 

Filezwaarte E313 op maandbasis - rijrichting Antwerpen
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In grote lijnen kan een gelijkaardige trend worden waargenomen als bij de voertuigverliesuren 
(zie hoger). Daar de filezwaarte, in tegenstelling tot de voertuigverliesuren, geen rekening houdt 
met het aantal betrokken voertuigen en de snelheid in de file treden echter ook verschillen op. 

 

Voertuigverliesuren E313 op maandbasis (werkdagen) - wegvak Ranst-Lummen 
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2a Over de volledige lengte van de E313 tussen Geel-Oost en Ranst in de richting van Antwerpen, 
en niet enkel in de omgeving van Herentals, werd dynamische rijstrooksignalisatie aangebracht, 
evenals dynamische infoborden voor elke afrit, ter sturing en informering van het verkeer. Voor 
het bemeten van het verkeer werden in de beide richtingen over hetzelfde traject meet- en 
telsystemen gebouwd, evenals automatisch incidentdetectiecamera’s.  
In een eerste fase werden er filemeldingsborden gehangen in de richting van Antwerpen. Deze 
worden in de komende weken gedraaid om zo de richting Lummen beter te beveiligen. In de 
loop van dit jaar worden de oudste van deze borden vervangen door een nieuw type en 
gekoppeld aan de meet- en telsystemen en automatisch incidentdetectiecamera’s. 
 

2b Er werd door het Agentschap Wegen en Verkeer een dienstorder opgesteld dat algemene richt-
lijnen geeft over het ontwerpen en signaleren van bochten. Deze dienstorder geldt in het 
algemeen voor bochten op vooral niet-autosnelwegen, maar ook voor bijvoorbeeld afritten van 
autosnelwegen. 
Deze globale dienstorder werd gepubliceerd op 3 juli 2008.  
Het geeft aan in welke omstandigheden welke soort signalisatie en bebakening is aangewezen. 
Er wordt hierbij onder meer rekening gehouden met de bochtstraal, de toegelaten of gebruike-
lijke rijsnelheid, de al of niet overzichtelijkheid van de bocht, een eventuele opeenvolging van 
bochten, … 

 
2c Aan de oprit Geel-West werd de signalisatie in het najaar van 2008 bijkomend aangepast om de 

gevaarlijke situatie duidelijk te maken. 
 
2d Alle op- en afritten die met een capaciteitsprobleem kampen, werden uitgerust met verkeers-

lichten aan de kruispunten met het onderliggende wegennet om de te lange files op de afrit te 
vermijden. 

 
Om de afritten van de E313 sneller te kunnen ontruimen wanneer nodig (filevorming richting 
snelweg), werden bij bestaande verkeerslichteninstallaties op het einde van de afrit de cycli 
aangepast en op enkele andere afritten werden nieuwe verkeerslichten geplaatst.  
 
Het betreft volgende locaties: 

 
1.  afrit Massenhoven richting Antwerpen - nieuwe VRI: op 26 oktober 2007 in dienst; 
2.  afrit Herentals-Industrie richting Hasselt - nieuwe VRI: op 5 juni 2008 in dienst; 
2 bis  (afrit Herentals-Industrie richting Antwerpen - nieuwe VRI – actueel nog op oranje 

knipperlicht) (d.d. 27 november 2008); 
3.  afrit Herentals-Oost richting Hasselt - nieuwe VRI: op 09 augustus 2007 in dienst; 
4.  afrit Herentals-Oost richting Antwerpen - nieuwe VRI: op 19 oktober 2007 in dienst; 
5. afrit Geel-West richting Antwerpen - bestaande VRI, waarvoor de lichtencyclus werd 

aangepast om meer groen te geven aan de afrit (d.d. 16 oktober 2007). 
  

De opritten werden in 2008 verlengd tot 400 m. De afritten zullen verlengd worden in het kader 
van de heraanleg van de op- en afritten die uitgevoerd worden tussen maart 2009 en maart 2010. 
Twee op- en afritcomplexen worden tijdens deze werken verbeterd, zodat de bocht minder 
gevaarlijk wordt (de bochtstraal wordt aangepast). 
 
In Limburg is de herinrichting van complex 30 (Diepenbeek) opgenomen in de meerjaren-
planning 2009 – 2011. Hierdoor zal het capaciteitsprobleem van deze afrit opgelost worden. 

 
2e Tussen maart 2009 en maart 2010 wordt de aanleg van de op- en afritten voorzien in de 

provincie Antwerpen. 
 In het najaar 2009 – voorjaar 2010 wordt voorzien in het herbouwen van de brug 014, eveneens 

in de provincie Antwerpen. 
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 Voor het overige zijn er nog denkpistes voor een groter structureel onderhoud, maar deze 
werken dienen te wachten tot na de uitvoering van de Noord-Zuid Kempen om de hinder voor 
de streek te beperken. 

 In de provincie Limburg werd in 2008 een project aanbesteed voor de herstelling van een aantal 
wegvakken in 2009: 

 
Locatie 1: E313 Antwerpen-Luik, parking t.h.v. Diepenbeek, toplaag, 400 lm. 
 
Locatie 2: E313, Antwerpen-Luik, kmpt. 92.200 tot 97.500, toplaag en onderlaag, rechter-
rijstrook. 
 
Locatie 3: E313, Luik-Antwerpen, kmpt. 100.200 tot 97.700, toplaag, linkerrijstrook. 
 
Locatie 4: E313, Luik-Antwerpen, kmpt. 92.700 tot 87.300, toplaag, linkerrijstrook. 

 
2f Het traject Geel-Oost – Ranst (rijrichting Antwerpen) werd in de loop van 2008 uitgerust met 

volgende telematica-installaties: 
 

o dynamische rijstrooksignalisatieborden met typisch 1500 m tussenafstand (20 portieken). De 
verdichting van de portieken naar een tussenafstand van 750 m is gepland (21 portieken) 
tegen augustus 2009; 

o dynamische signalisatieborden in de zijberm, dewelke o.a. kunnen gebruikt worden voor 
grafische route-informatie, 1.00 m voor elke afrit (5 borden); 

o telsystemen op basis van dubbele lussen op de hoofdrijbaan in de rijrichting Antwerpen met 
een typische tussenafstand van 750 m. Ter hoogte van de op- en afrittencomplexen werd 
tevens de hoofdrijbaan in de rijrichting Hasselt uitgerust met deze tellussen. Samen met het 
herasfalteren (voorjaar 2009) van de op- en afritten worden ook deze uitgerust met tellussen; 

o automatische incidentdetectiecamera met een typische tussenafstand van 750 m in de beide 
rijrichtingen. 

 
In een eerste fase werden er filemeldingsborden gehangen in de richting van Antwerpen. Deze 
worden in de komende weken gedraaid om zo de richting Lummen beter te beveiligen. In de 
loop van dit jaar worden de oudste van deze borden vervangen door een nieuw type en 
gekoppeld aan de meet- en telsystemen en automatisch incidentdetectiecamera’s. 

 
2g De mogelijke aanleg van een derde rijvak op de E313 tussen Ranst en Lummen maakt deel uit 

van de globale Tactische Studie E313, waarbij niet enkel deze ene maatregel wordt onderzocht, 
maar een ganse reeks van mogelijke bijkomende maatregelen binnen de corridor E313. 
Alleen de aanleg van een derde rijstrook op de E313 zal immers niet bijdragen tot het vermin-
deren van de congestie op deze weg. Uit onderzoek van het Verkeerscentrum blijkt immers dat 
het knelpunt voor de structurele congestie zich situeert ter hoogte van de aansluiting van de 
E313 met de Antwerpse ring. Een derde rijstrook als enige maatregel zou bijgevolg enkel leiden 
tot kortere files aangezien deze over drie in plaats van twee rijstroken gespreid zouden staan, 
maar zou geen impact hebben op de verliestijd opgelopen door de individuele weggebruikers. 
De werkzaamheden van deze tactische studie zijn nog lopende. Het eindrapport wordt verwacht 
in de komende dagen. 

 
2h Buiten de bebouwde kommen moeten vrachtwagens onderling een afstand houden van 

minimum 50 meter. Het is belangrijk dat hierop gecontroleerd wordt om kop-staartongevallen, 
met dikwijls zware gevolgen omwille van de massa, zoveel mogelijk te vermijden.  Momenteel 
is er op de E17 te Kruibeke een proefopstelling, waarbij met 3 camera’s de verkeerssituatie 
‘bemand’ wordt ingeschat.  
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In een 2e fase wordt dit verder uitgewerkt, zodat dit volledig onbemand zal kunnen gebeuren, 
waarbij de opnamen automatisch naar de politielokalen worden overgebracht en de tussen-
afstand automatisch nauwkeurig berekend wordt. Op een 10-tal geselecteerde locaties op auto-
snelwegen zullen hiertoe camera’s met deze doeleinden geplaatst worden. 

 
2i Ter voorbereiding en verdere operationalisering van het flitspalenbeleid, waarbij tot doel werd 

gesteld het verder uitbreiden van het aantal flitspalen op hiertoe vanuit verkeersveiligheids-
oogpunt geschikte locaties (ook met name op autosnelwegen), werd een task force flitspalen 
opgericht, met een vertegenwoordiging van de diverse betrokken actoren en beleidsmensen. 
Deze taskforce wordt afwisselend voorgezeten door de kabinetten Openbare werken en 
Mobiliteit.  

 
De werkzaamheden van deze task force hebben onder meer geleid tot het opstellen van een 
programma flitspalen voor het jaar 2008 (zie bijlage). Het goedgekeurde programma omvatte 
voor 2008: 
- installatie van snelheidscamera’s op 20 locaties langs autosnelwegen; 
- installatie van roodlicht- en snelheidscamera’s op 25 kruispunten; 
- installatie van snelheidscamera’s op 35 locaties langs niet-autosnelwegen. 

 
De activiteiten in het kader van de task force flitspalen worden voortgezet, met inbegrip van de 
uitvoering van het programma flitspalen voor het jaar 2008 en het opstellen van een gelijkaardig 
programma voor het jaar 2009. 
 
De prioriteitenlijst van de flitspalen op autosnelwegen is tot stand gekomen volgens een metho-
dologie opgesteld door de federale wegpolitie en uitgewerkt in overleg met de afdeling 
Verkeerskunde van het Agentschap Wegen en Verkeer.  
 
De prioriteiten zijn opgesteld rekening houdende met: 
- verkeersveiligheid (ongevalgegevens periode 7/2005 t.e.m. 6/2007); 
- geografische spreiding over wegsegmenten per rijrichting en per provincie. 

 
In 2008-2009 is de installatie van 40 flitspalen langs autowegen gebudgetteerd. Hiertoe zijn 
alvast 40 locaties bepaald. Afhankelijk van de lokale omstandigheden kan het op een bepaalde 
locatie nodig zijn om meerdere flitspalen te installeren.  

 
2k In het kader van dit project werden actueel 175 van deze installaties gebouwd in gans Vlaan-

deren, waarvan 16 langs het traject Geel-Oost – Ranst van de E313. (zie ook vraag f). 
 
2l 1) De startvergadering van de stuurgroep van de Tactische Studie E313 vond plaats op 6 mei 

 2008. 
De vertegenwoordigde instanties in deze stuurgroep zijn: 

- kabinet minister Crevits 
- kabinet minister Van Brempt 
- kabinet minister Peeters 
- kabinet minister Van Mechelen 
- Departement Mobiliteit en Openbare Werken 

- Afdelingen: Algemeen Beleid  
 Beleid Mobiliteit en Verkeersveiligheid 
 Haven en Waterbeleid 
 Verkeerscentrum 
- Departement Ruimtelijke Ordening Woonbeleid en Onroerend Erfgoed 
 - Afdeling: Ruimtelijke Planning 
-Agentschap Wegen en Verkeer 

- Afdelingen: Elektriciteit en Mechanica Antwerpen 
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 Wegen en Verkeer Antwerpen 
-Agentschap Economie 

- Afdeling: Ruimtelijke Economie 
-Vlaamse Vervoersmaatschappij De Lijn 

- Afdelingen: Antwerpen 
 Limburg 

- nv De Scheepvaart 
- nv BAM 

2) De meeste acties binnen de stuurgroep ‘tactische studie E313’ zijn nog aan de gang. Deze 
acties hebben tot doel: 

 
- het in kaart brengen van de huidige knelpunten (doorstroming, veiligheid, comfort); 
- inzicht te verkrijgen in de mobiliteitssituatie corridor E313 in 2020 zonder bijkomende 

maatregelen (trendscenario); 
- strategische doelstellingen en indicatoren te bepalen; 
- mogelijke oplossingsmaatregelen op korte en langere termijn voor te stellen, incl. een 

ruwe raming; 
- de evaluatie van de verkeerskundige effecten van deze maatregelen. 

 
In parallel wordt, door het Steunpunt Goederenstromen, een kaderstudie vracht uitgevoerd 
met als doel na te gaan of de aangenomen ontwikkelingen voor 2020 in de verkeersmodellen 
wel realistisch zijn. 
 

3) Tevens wordt afstemming nagestreefd tussen een aantal parallel lopende studies en 
projecten met betrekking tot het wegvak Ranst-Antwerpen: 

 
- project Oosterweelverbinding, waarbij het knooppunt Antwerpen-Oost de grens vormt 

van het studiegebied van BAM.; 
- project ENA, ontsluitingsstudie bedrijventerrein Wommelgem-Ranst; 
- tactische studie E313, waarbij het toekomstbeeld voor de ganse E313 wordt beschouwd. 
 

4) Aangezien de meeste acties nog lopende zijn, zijn hiervoor enkel werkdocumenten beschik-
baar. Het eindverslag van de stuurgroep ‘tactische studie E313’ wordt voorzien medio maart 
2009. 

 
BIJLAGE 
 
Programma flitspalen voor het jaar 2008 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/346/antw.346.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 348 
van 28 januari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Verkeersafwikkeling Rupelstreek   -   Knelpunten 
 
De Rupelstreek is gelegen aan zeer de belangrijke verkeersas Antwerpen-Brussel. De verkeerssituatie 
is daar de laatste jaren grondig verstoord door een sterke toename van het verkeer dat zich een 
doorgang zoekt via de lokale wegen. Reeds meer dan tien jaar plannen opeenvolgende ministers de 
doortrekking van de N171 en de ontwikkeling van “de banaan” als ontsluitingswegen. De 
onteigeningsdossiers liggen reeds enige tijd voor.  
 
In 2008 gebeurden er op de ’s Herenbaan, die gebruikt wordt als sluipweg voor het verkeer van en 
naar het industriegebied Krekelenberg, minstens negen ongevallen waarvan vier in dezelfde bocht. De 
vraag rijst of de Vlaamse Regering ook in dit dossier niet veel te lang getalmd heeft.  
 
1. Kan de minister meedelen hoe zij de verkeersafwikkeling in de Rupelstreek op korte termijn wil 

organiseren gelet op de instemming van de Vlaamse Regering met projecten zoals De Klamp en 
de ontwikkeling van de brownfields in Willebroek die beide grote verkeersstromen veroorzaken?  

 
2. Welke procedures moeten er nog doorlopen worden vooraleer daadwerkelijk de voorziene 

verlenging van de N171 en “de banaan” gerealiseerd kunnen worden?  
 
3. Hoe reageert de minister op de uitspraken van de burgemeester van Boom dat het Vlaams Gewest 

veel te lang getalmd heeft in dit dossier waardoor de onveiligheid op de ’s Herenbaan is 
toegenomen? 

 
4. Wanneer zal het industriegebied Krekelenberg concreet ontsloten zijn? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 348 van 28 januari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Het Agentschap Wegen en Verkeer erkent het belang van de Rupelstreek, gelegen in het hart van de 
stedelijke driehoek Antwerpen-Gent-Brussel, en deelt de bekommernis betreffende de mobiliteits-
problemen in deze regio en de hiermee gepaard gaande ongevallen.   
Door haar ligging grenzend aan de verkeersas Antwerpen-Brussel, kent deze regio een grote 
aantrekkingskracht op de bedrijvigheid. Jammer genoeg heeft dit, naast de positieve effecten, ook zijn 
negatieve kanten, zoals de hoge druk op het lokale wegennet door het vrachtverkeer, in het bijzonder 
in de zone begrensd door de A12, de E19, de R11 en de Rupel. 
Om de leefbaarheid van de Rupelstreek te verhogen, werkt het Vlaamse Gewest daarom aan het 
doortrekken van de N171 tussen het einde van de expressweg N171 en de A12, inclusief de door-
trekking naar de Potaerdestraat voor de ontsluiting van het bedrijventerrein Krekelenberg II. 
De eerste fase, nl. de aanleg van de rotondebruggen over de A12, werd afgerond in het voorjaar van 
2008.  Aan de realisatie van de 2e fase (aanleg van de ontsluitingsweg naar het bedrijventerrein 
Krekelenberg II) en de 3e fase (doortrekking van de N171 tussen de A12 en de E19) wordt volop 
gewerkt. Beide dossiers worden door het Agentschap Wegen en Verkeer met prioriteit behandeld. Er 
dienen voor deze dossiers evenwel nog een aantal procedures te worden doorlopen, zoals o.a. de nood-
zakelijke voorafgaande grondverwervingen.   
De onteigeningsprocedures zijn voor beide uitvoeringsfasen inderdaad al opgestart. De onteigeningen 
ten behoeve van fase 2 zijn lopende op basis van het Ministerieel Besluit van 7 januari 2008. Het 
onteigeningsdossier voor fase 3 is voor opmaak van de raming op 18 juli 2008 ingediend bij het 
Aankoopcomité, maar werd tot op heden nog niet ontvangen. 
 
1. De verkeersafwikkeling van projecten zoals De Klamp en de ontwikkeling van de brownfields in 

Willebroek, wordt bestudeerd in het kader van de mobiliteitsstudies en milieueffectenstudies van 
de respectievelijke projecten. 

 
Zolang de doortrekking van de N171 tussen de A12 en de E19 (fase 3) niet is gerealiseerd, legt de 
Vlaamse Overheid de nadruk op het zo veel mogelijk ontmoedigen van doorgaand vrachtverkeer 
in het gebied tussen de A12 en de E19. Daarom heb ik de 4 burgemeesters van de Rupelstreek 
reeds eerder een brief gestuurd met het verzoek om in onderling overleg te overwegen een 
tonnagebeperking in te stellen op de Pierstraat.   
 
Het Agentschap Wegen en Verkeer voorziet van haar kant om in 2009 een bestek te lanceren voor 
het uitvoeren van het structureel onderhoud aan de A12. In het kader van dit bestek zal nader 
worden onderzocht of hierbij aanpassingen aan een aantal kruispunten op de A12 kunnen worden 
opgenomen die het makkelijker maken voor het (vracht)verkeer de hoofdrijbaan (A12) te 
bereiken. Zo zal ook de aanleg van een bijkomende invoegstrook van de N177 naar de A12 
richting Antwerpen hierbij worden overwogen. Dit maakt eventuele routes via het lokale wegennet 
en de E19 richting Antwerpen minder aantrekkelijk. 
 
Naast de doortrekking van de N171 heeft immers ook de verdere verbetering van de A12 nog 
steeds prioriteit bij het Agentschap Wegen en Verkeer. De enige maatregel die evenwel op termijn 
structureel de verkeersveiligheid en verkeersdoorstroming op de A12 verder verbetert en een 
optimale bereikbaarheid van de bedrijven garandeert, is de realisatie van het streefbeeld voor de 
A12, waarbij een gedeeltelijke ondertunneling voor de A12 wordt vooropgesteld.  
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De hiervoor vereiste budgettaire middelen (100 à 200 miljoen euro) kunnen op korte termijn 
echter niet ter beschikking worden gesteld. 
De prioriteit van het Agentschap Wegen en Verkeer zal daarom op korte termijn uitgaan naar het 
verbeteren van de onderhoudstoestand van de A12 en hierbij (geïntegreerd) het doorvoeren van 
kleinschalige maatregelen die de veiligheid en de doorstroming bevorderen. 

 
2. Naast de hogergenoemde onteigeningsprocedures dienen voor de doortrekking van de N171 en de 

ontsluitingsweg Krekelenberg II (“banaan”) nog de volgende procedures te worden  doorlopen : 
- evaluatie van het detailontwerp (projectnota) door de Provinciale Auditcommissie en het 

bereiken van een akkoord binnen deze commissie; 
- aanpassing (verplaatsing) bestaande Fluxys-leiding ter hoogte van de bedrijvenzone Krekelen-

berg II ; 
- aanvragen stedenbouwkundige vergunning en een vergunning in het kader van de Vlarebo-

wetgeving ; 
- finalisering ontwerp en opmaak van het aanbestedingsdossier fase 2 en 3 ; 
- de aanbesteding en de gunning van de werken. 

 
3. Het dossier van de N171 is door het Vlaamse Gewest steeds prioritair behandeld. Het voor-

liggende ontwerp van de doortrekking van de N171 is uitgewerkt in nauw overleg met de 
betrokken gemeenten, waarbij een consensus tussen alle partijen diende te worden nagestreefd. 

 
Bij de uitwerking van fase 2 (“banaan”) zijn, naast de noodzakelijke voorafgaande grondverwer-
vingen, verder ook een aantal complicerende (en kostenverhogende) factoren naar boven gekomen 
die inderdaad enige vertraging zullen teweegbrengen voor de realisatie van deze 2e fase. Het 
betreft hierbij ondermeer de vereiste aanpassing van de bestaande Fluxys-leiding ter hoogte van 
Krekelenberg II, alsook het feit dat de 2e fase van de doortrekking van de N171 (“banaan”) ter 
hoogte van een voormalig gipsstort is gelegen. 
 
De planning voor fase 3, zoals deze door mijn voorganger werd gepresenteerd op 21 juni 2007, is 
nog steeds van kracht. Dit betekent dat wordt gestreefd naar een aanvang van deze werken in 
2011. Het dossier voor de ontsluiting van de Rupelstreek blijft dan ook voor mezelf en mijn 
agentschap absoluut prioritair. 

 
4. De vroegst mogelijke startdatum van de werken hangt af van de snelheid waarmee hoger 

genoemde procedures kunnen worden doorlopen. Gezien hieronder procedures vervat zitten, 
waarbij inspraak door derden is voorzien, kan het Agentschap Wegen en Verkeer geen absolute 
garanties gegeven betreffende de timing van de realisatie van de ontsluitingsweg. 

 Indien de genoemde procedures vlot kunnen worden doorlopen, wordt evenwel verwacht dat de 
uitvoering van de “banaan” kan starten in de loop van 2010 - ten laatste begin 2011. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 352 
van 28 januari 2009 
van WARD KENNES 
 
 
 
Overstromingsgebied De Zegge   -   Landbouweffectenrapport 
 
In 2007 werd door het provinciale Bekkenbestuur het Bekkenbeheerplan voor het Netebekken 
goedgekeurd. Om overstromingen tegen te gaan, voorziet dit beheerplan onder meer in de realisatie 
van een AOG (actief overstromingsgebied) aan het natuurgebied De Zegge, op de grens van Geel en 
Kasterlee. 
 
Tijdens het openbaar onderzoek werd bezwaar ingediend tegen de plannen om winterdijken – die een 
aanzienlijke oppervlakte landbouwgrond innemen – aan te leggen langs de Nete. 
 
Naar aanleiding van deze bezwaarschriften besliste het Bekkenbestuur (volgens het antwoord van de 
minister op parlementaire vraag nr. 500, Websitebulletin publicatiedatum 03-10-2007) dat de 
afbakening van het AOG kan worden bijgesteld en dat daarbij zoveel als mogelijk rekening wordt 
gehouden met de verschillende functies van het gebied, waaronder de landbouw. 
 
Het Bekkenbestuur besliste eveneens dat in het beheerplan de opmaak van een LER 
(Landbouweffectenrapport) als voorwaarde wordt opgenomen voor de realisatie van het project AOG 
De Zegge. 
 
Wat is de stand van zaken van de opmaak van dit LER? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 352 van 28 januari 2009 
van WARD KENNES 
 
 
 
Het Bekkenbestuur van het Netebekken heeft in haar beslissing van 3 september 2007 als rand-
voorwaarde voor de realisatie van het project ‘AOG De Zegge’ (A9) de opmaak van een landbouw-
effectenrapport opgenomen. Deze voorwaarde is overeind gebleven bij de definitieve beslissing van de 
Vlaamse Regering aangaande de vaststelling van de bekkenbeheerplannen op 30 januari 2009. 
 
In voorbereiding van de opmaak van dit LER heeft de opdrachthoudende administratie, zijnde de 
Vlaamse Milieumaatschappij, alle voorbereidingen getroffen ten einde een overheidsopdracht snel te 
kunnen opstarten. Dit betekent dat heden het bijzonder bestek klaar is om het Landbouw Effecten 
Rapport te kunnen aanbesteden. Het voorwerp van de opdracht wordt als volgt in het bijzonder bestek 
beschreven: 

“De opdracht bestaat uit alle onderzoeken en werkzaamheden die nodig zijn voor de uitvoering 
van een landbouweconomische studie voor de geplande dijkverplaatsingswerken langsheen de 
Kleine Nete ter hoogte van Watering ‘De Zegge’.  
Zowel het beleidskader als het juridische kader worden beschreven alsmede de landbouwkundige 
aspecten van het gebied. Per bedrijf wordt er een duidelijke economische analyse en waarde van 
de betrokken bedrijven opgemaakt in huidige toestand. Deze economische analyse wordt verder 
verfijnd op basis van een vragenlijst die in een gesprek met de betrokken landbouwers wordt 
ingevuld. Er dient bovendien een inschatting te worden gemaakt van de economische weerslag van 
het voorgestelde dijkenproject en van de remediërende maatregelen op maat van het bedrijf die 
uitgevoerd moeten worden om deze weerslag te milderen. Er wordt gestreefd naar een zo groot 
mogelijke aanvaarding van deze maatregelen. Dit kan gaan van een vergoeding van de ingenomen 
grond of grondruil tot een beheersovereenkomst voor het tussen de dijken gelegen actief 
overstromingsgebied (AOG). Het gesprek en vragenlijst zijn een middel om dit te bereiken.” 

 
Om per bedrijf de vermelde economische analyse te kunnen maken dienen de noodzakelijke gegevens 
wel beschikbaar te zijn voor de opdrachthouder van deze overheidsopdracht. Deze beschikbaarheid 
van gegevens is trouwens van belang voor alle toekomstige LER’s. 
 
In het kader van de opmaak van de ontwerp stroomgebiedbeheerplannen voor de Schelde en de Maas 
werd in samenspraak met het Departement Landbouw en Visserij en de andere partners van de CIW, 
de procedure voor de voorbereiding van maatregelen met een ruimtelijke claim op landbouwgronden 
opgenomen. Deze procedure is terug te vinden in het ontwerp Maatregelenprogramma. Het openbaar 
onderzoek van het ontwerp stroomgebiedbeheerplannen inclusief het maatregelenprogramma loopt 
van 16 december 2008 tot 15 juni 2009.  
Deze procedure voorziet voor acties en maatregelen (voorontwerpfase of onderzoekfase) met een 
ruimtelijke claim op landbouwgronden een landbouwgevoeligheidsanalyse die in bepaalde gevallen 
aanleiding zal geven tot een landbouweffectenrapport. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 360 
van 29 januari 2009 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Waterbeheersing West-Vlaanderen   -   Onbevaarbare waterlopen 
 
In de provincie West-Vlaanderen gebeuren nu en dan ernstige overstromingen. Meestal is de 
uitzonderlijke neerslag de oorzaak van de ellende.  
 
Het is dan ook van groot belang dat een goede waterafvoer van de waterlopen steeds verzekerd kan 
worden. 
 
1. Welke werkzaamheden zijn er afgelopen vijf jaar op het vlak van waterbeheersing (dijkwerken, 

onderhoudswerkzaamheden,…) uitgevoerd aan de onbevaarbare waterlopen in de provincie West-
Vlaanderen? Wat was telkens de kostprijs van deze werkzaamheden? 

 
2. Welke werkzaamheden zijn er gepland voor het jaar 2009 op het vlak van waterbeheersing aan de 

onbevaarbare waterlopen in West-Vlaanderen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 360 van 29 januari 2009 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. De Vlaamse Milieumaatschappij is verantwoordelijk voor de onbevaarbare waterlopen van eerste 

categorie. In de provincie West-Vlaanderen wordt jaarlijks een bedrag van grosso modo 550.000 
euro besteed aan kleine onderhouds- en instandhoudingswerken zoals maaien van bodem-, oever- 
en taludvegetatie, het rijten van riet, het verwijderen van woekerende exoten, het uitvoeren van 
kleine oeverherstellingswerken, het vrijhouden van en ophalen van vuil aan roosters en sifons, …  

 
 Daarnaast zijn er de laatste 5 jaar ook grotere slibruimingswerken aanbesteed: 

 2005, ruiming slibontwateringsbekken Mandel, 110.000 euro 
 2005, ruiming Ieperlee, 900.000 euro 
 2005, ruiming Handzamevaart tussen Kortemark en Diksmuide, 350.000 euro 
 2005, Zuidervaart Damme, 235.000 euro 
 2006, ruiming waterlopen Noordwatering Veurne, 200.000 euro 
 2007, Devebeek, 201.000 euro 
 2007, Heulebeek, 1.017.000 euro 
 2008, zandvangen Steenbeek, Bollaertbeek, Rhonebeek, 310.000 euro 
 2008, Handzamevaart en zandvang Barisdam, 168.000 euro 
 2008, Houtensluisvaart, 280.000 euro 

 
Volgende nieuwe investeringswerken werden in de laatste vijf jaren op het terrein gerealiseerd: 
 Project Velddambeek te Ruddervoorde (2005): verbreding van de Velddambeek, aanleg van 

dijklichamen ter bescherming van woningen en verbetering van de afwatering van de 
Bierbeek, 140.000 euro. 

 Project Blankenbergse Vaart te De Haan (2006): herinrichten van de linkeroever van de 
Blankenbergse Vaart nabij de monding met aanleg van een dijk ter bescherming van een 
vijftal woningen, 150.000 euro. 

 Normalisatie van de Ieperlee te Ieper: verbetering van de waterafvoer in het Ieperse door de 
heringebruikname van de Ieperlee (2006-2008), 1.800.000 euro. 

 Project Noordede te Zuienkerke: verbreden en verhogen van de buffercapaciteit van de 
Noordede (2001-2008), 1.500.000 euro. 

 Bedijkingswerken langs de Mandel: aanleg dijk ter vrijwaring van wateroverlast aan een 
verkaveling te Ingelmunster, 100.000 euro. 

 Plaatsen van een zandvang te Heule (2008): zandvang ter voorkoming van dichtslibbing 
Heulebeek te Heule, 160.000 euro. 

 
2. In 2009 lopen de jaarlijkse onderhoudswerken gewoon door. Op de begroting is hiervoor een 

bedrag van 575.000 euro voorzien. Via deze onderhoudswerken wordt het nodige gedaan om de 
doorvoercapaciteit van de waterlopen te verzekeren. In de Poperingevaart zullen in 2009 lokale 
oeverherstellings- en slibruimingswerken uitgevoerd worden om de vooropgestelde doorvoer-
capaciteit te behouden.  

 
 Voor 2009 staat als nieuw investeringswerk op het programma: de bouw van een nieuwe 

fijnregelbare automatische stuw op de Stenensluisvaart (Blankaartbekken), raming 500.000 euro. 
Verder wordt gewerkt aan het ontwerp van een ganse reeks nieuwe investeringswerken, die voor 
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uitvoering gepland zijn in 2010-2011, waaronder verschillende bedijkingswerken (Martjesvaart, 
Handzamevaart, Heulebeek, Mandel). 

 
 Voor de Zuidervaart is de sanering te Oostkamp gepland voor 2009. Deze uitgave wordt geraamd 

op 200.000 euro. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 362 
van 29 januari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Subsidieregelingen   -   Rationalisering 
 
In de voorstellen van het college van ambtenaren-generaal (CAG) om de efficiëntie en effectiviteit 
binnen de Vlaamse overheid te verbeteren (2007), wordt geopperd om de subsidiestromen en  
-regelingen te rationaliseren. Het college van ambtenaren-generaal stelt: “het aantal 
subsidieregelingen, vaak met een specifieke procedure, blijft toenemen. Het CAG stelt voor om het 
proces van het verlenen van subsidies te onderwerpen aan een evaluatie, zowel naar efficiëntie als naar 
effectiviteit”. 
 
1. Welke subsidieregelingen zijn er sinds 2004 bijgekomen en welke zijn er verdwenen?  
 
2. Tot welke personeelsaangroei hebben die nieuwe subsidieregelingen aanleiding gegeven? 
 
3. Wat was het personeelseffect van de afschaffing van subsidieregelingen? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 102, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 158, Anciaux nr. 101, Keulen nr. 84, Van Brempt nr. 150, Crevits nr. 362, 
Ceysens nr. 53, Heeren nr. 162). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 362 van 29 januari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 363 
van 30 januari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Bevoegdheidsoverschrijdingen   -   Screening 
 
Vlaanderen wordt af en toe geconfronteerd met een bevoegdheidsoverschrijding door de federale 
regering of door een andere gewest- of gemeenschapsregering in dit land. 
 
Voorbeelden zijn onder meer het federale anti-kankerplan en de uitgaven die de federale overheid doet 
in het kader van het grootstedenfonds. 
 
1. Worden wetten, decreten, verordeningen, besluiten, rondzendbrieven, beleidsbrieven en 

begrotingen van de federale overheid en van de andere gewest- en gemeenschapsregeringen in dit 
land door de departementen en/of agentschappen die onder de bevoegdheid van de minister 
ressorteren onderzocht op de aanwezigheid van mogelijke bevoegdheidsoverschrijdingen of -
conflicten? 

 
2. Zo ja, gebeurt deze screening systematisch?  
 

Is er een vaste medewerker of dienst verantwoordelijk voor de screening? Zo ja, welke? 
 
Met welke frequentie gebeurt het onderzoek? 

 
3. Is aan de screening een systematische rapportering aan de voogdijminister gekoppeld? Met welke 

regelmaat wordt desgevallend verslag uitgebracht aan de minister? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 105, Van Mechelen nr. 94, 

Vandenbroucke nr. 159, Anciaux nr. 102, Keulen nr. 85, Van Brempt nr. 151, Crevits nr. 363, 
Ceysens nr. 54 en Heeren nr. 163). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 363 van 30 januari 2009  
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 367 
van 30 januari 2009 
van BART MARTENS 
 
 
 
Sint-Bernardsesteenweg Antwerpen   -   Audit verkeerssituatie 
 
Op 5 januari 2009 vond een ongeval plaats op de Sint-Bernardsesteenweg tussen een bus van De Lijn 
en een vrachtwagen. Er vielen zeven gewonden. 
 
Het gaat hier om een gewestweg. Deze weg vertoont nogal wat mankementen in de afwerking. Zo zijn 
bijvoorbeeld de houten balustrades aan de aan de tramhaltes nog niet vervangen. 
 
Ook de afstemming van het openbaar vervoer op het autoverkeer kan beter. Zo is er op de 
verschillende kruispunten een conflict met links afslaand verkeer. Dit kan worden verholpen door een 
korte, aparte groenfase voor het openbaar vervoer in te voeren, gekoppeld aan actieve 
verkeerslichtenbeïnvloeding. 
 
Na een vernietigend artikel in Gazet van Antwerpen van 7 september 2007 over deze problematiek, 
kondigde de minister aan dat de Administratie Wegen en Verkeer een audit zou uitvoeren over de 
situatie van de Sint-Bernardsesteenweg. 
 
1. Wanneer vond deze audit plaats? 
 
2. Wat was het resultaat van de audit? 
 
3. Welke gevolgen werden er aan de resultaten van de audit gegeven? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 367 van 30 januari 2009 
van BART MARTENS 
 
 
 
Vooreerst dient opgemerkt dat er tot op heden geen oorzakelijk verband werd aangetoond tussen het 
ongeval van 5 januari 2009 en de wegindeling van de Sint-Bernardsesteenweg. 
  
Als gevolg van de vastgestelde problemen en de belofte om een audit te organiseren, werd in 2008 
herhaaldelijk overleg gepleegd tussen de Vlaamse Vervoersmaatschappij De Lijn, de stad Antwerpen 
en het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV). 
Tussen de stad en AWV werden daarbij werkafspraken gemaakt in die zin dat de stad zal instaan voor 
kleinschalige herstellingen en ingrepen aan deze gewestweg, in afwachting van een globale herstel-
aanpak door het Vlaamse gewest. 
 
In dit verband zijn ook de nodige voorstellen geformuleerd op de meerjarenbegroting van AWV. 
 
De balustrades ter hoogte van de tramhaltes zijn een bevoegdheid van mijn collega bevoegd voor 
mobiliteit. 
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Vraag nr. 373 
van 3 februari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Wegenonderhoud   -   Benutting kredieten 
 
“Volgens het jongste jaarrapport over de toestand van het wegennet blijkt dat 14 % van de 
autosnelwegen, 22 % van de wegen N001-N099 en 16.5 % van de wegen N100-N999 onvoldoende 
scoren. De toestand van het Vlaamse wegennet blijft gelijk dankzij de doorgevoerde 
budgetverhogingen in de laatste jaren. Een echte inhaaloperatie wordt mogelijk indien hiervoor 
substantieel meer middelen vrijgemaakt kunnen worden”, stelde de minister in antwoord op 
schriftelijke vraag nr. 23 van 10 oktober 2008 van Carl Decaluwe (Websitebulletin publicatiedatum 
14-01-2009). 
 
Uit het Evaluatierapport over de begroting van de Vlaamse Gemeenschap 2009 van de SERV van 
januari 2009 blijkt dat er in 2007 voor 14 miljoen  voorziene kredieten voor wegenonderhoud niet zijn 
gebruikt. 
 
1. Hoe valt dit te rijmen met de klacht dat er te weinig middelen zijn voor wegenonderhoud? Wat 

was de verklaring voor deze onderbenutting?  
 
2. Was er ook in 2008 een onderbenutting? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 373 van 3 februari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1. Er is begrotingstechnisch een belangrijk onderscheid tussen het vastleggingskrediet en het 

ordonnanceringskrediet. Met het vastleggingskrediet worden middelen gereserveerd om op een 
later tijdstip werken, zoals o.a. het onderhoud van de gewestwegen, mee te betalen. Het ordonnan-
ceringskrediet is dan het effectieve betalingskrediet. Deze kredieten worden dus aangewend om 
facturen te betalen van werken die op deze basisallocatie eerder werden vastgelegd. 

 
 In 2007 werd er door het Agentschap Wegen en Verkeer 100% van het vastleggingskrediet  benut 

voor de basisallocaties MH1408D en MH1409D van de algemene uitgavenbegroting. Dit toont 
aan dat deze kredieten maximaal werden aangewend en dat er niet meer onderhoudswerken 
konden worden vastgelegd in het jaar 2007. 

 
 Het rapport van de SERV bekijkt echter het ordonnanceringskrediet voor deze basisallocaties. 

Hier bleef inderdaad een bedrag van 14 miljoen euro onbenut (op een totaal bedrag van 141 
miljoen euro). Dit wil zeggen dat de betalingen van de vastgelegde onderhoudswerken later zullen 
gebeuren dan voorzien. Dat wil echter niet zeggen dat er onderhoudswerken niet worden 
uitgevoerd.  

 
 Een correcte inschatting van het tijdstip van betalen is voor infrastructuurwerken niet steeds 

eenvoudig. De betaling hangt immers samen met de voortgang van de verschillende werken, 
waardoor er steeds een behoorlijke onzekerheidsfactor zit op deze inschatting. Een tweede deel 
van de verklaring is te vinden in de stijgende onderhoudskredieten voor het Agentschap Wegen en 
Verkeer. Voor de onderhoudskredieten is het zo dat het ordonnancerings- en vastleggingskrediet 
ongeveer gelijk zijn. Aangezien een investeringswerk eerst vastgelegd en pas daarna kan worden 
gegund, uitgevoerd en betaald, lopen de betalingen onvermijdelijk achter op de vastleggingen. In 
een situatie van stijgende budgetten kan dit zorgen voor een stuk onderbenutting van de 
ordonnanceringskredieten. Bovendien had het Agentschap Wegen en Verkeer in 2007 een nieuw 
elektriciteitscontract op de markt gebracht, waarbij de procedure voor de facturatie grondig was 
veranderd t.o.v. het vorige contract. Dit heeft er voor gezorgd dat er in de tweede helft van het jaar 
hiervoor zo goed als geen facturen meer zijn betaald.  

 
 Maar zoals hierboven al aangegeven heeft het Agentschap Wegen en Verkeer steeds de vastleg-

gingskredieten volledig benut, waaruit vervolgens steeds gespreide betaling of ordonnanciering 
volgen. 

 
2. In 2008 werd het vastleggingskrediet van de betreffende basisallocaties (in totaal 159 miljoen 

euro) opnieuw voor 100% benut. Het ordonnanceringskrediet (van 162 miljoen euro) kent wel een 
lichte onderbenutting van 8,8 miljoen euro. De benutting van de ordonnanceringskredieten in 2008 
was dus merkelijk beter dan in 2007. 
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Vraag nr. 378 
van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Noord-Zuidverbinding Limburg   -   Stand van zaken 
 
 Al jarenlang sleept de discussie over de Noord-Zuidverbinding in Limburg aan. Het was de bedoeling 
dat in 2008 alle relevante en noodzakelijke studies afgewerkt zouden zijn. De Vlaamse Regering heeft 
op basis van de plan-MER-studie en de maatschappelijke kosten-batenanalyse (MKBA) gekozen voor 
het omleidingstracé. De Vlaamse Regering heeft daarbij tevens een omvangrijk programma met 
milderende maatregelen goedgekeurd.  
 
Door het omleidingstracé wordt de broodnodige ademruimte voor zowel de provincie Limburg als de 
gemeente Houthalen-Helchteren gecreëerd. De weloverwogen keuze voor het omleidingstracé is de 
beste oplossing op lange termijn, zowel voor de leefkwaliteit van de omwonenden als voor de natuur 
en het leefmilieu. 
 
De Vlaamse Regering kiest voor minimale onteigeningen en een beperkte verkeershinder tijdens de 
werken. Er wordt een grootschalig milderingsprogramma voorzien waardoor ook de natuur in de 
omgeving van de omleidingsweg en Houthalen-Helchteren gestimuleerd wordt. In totaal komt er 111 
ha natuur bij. Hierdoor wordt er een aaneensluitend natuurgebied gerealiseerd tussen het militair 
domein in Beverlo en Meeuwen. 
 
Het lange aanslepen van dit dossier is voor vele handelaren een probleem. De vraag rijst bijvoorbeeld 
of de op- of afritten waarlangs vrachtwagens hun goederen leveren, al dan niet blijven bestaan. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de op- en afritten op de Noord-Zuidverbinding die na de 

voltooiing van alle werken zullen blijven bestaan?  
 

Blijft de afrit gelegen ter hoogte van KMW (grens Hechtel-Helchteren) en Hasseltsebaan bestaan?  
 
2. Welke timing wordt voor de werken voorzien? 
 
3. Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 
4. Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
5. Moet er onteigend worden? Zo ja, wat is de stand van zaken? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 378 van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Binnen het segment dat voor de omleidingweg is geselecteerd, worden vier onderscheiden 

aantakkingspunten voorzien:  
 
 Een noordelijk op- en afrittencomplex (A) ter hoogte van de huidige industriezone Helchteren, 

als aansluiting op de lokale verbinding tussen Hechtel en Helchteren. 
 
 Een zuidelijke knoop die sequentieel de volgende aansluitingen omvat: 

- een op- en afrittencomplex aan het industriegebied Centrum Zuid te Houthalen (B) ; 
- een verkeerswisselaar met de E314 (C) : 
- een op- en afrittencomplex dat een aansluiting geeft op de lokale verbindingen met 

Houthalen-Helchteren en Zonhoven. (D). 
 

 De onlangs aangepaste afrit ter hoogte van KMW in Hechtel zal in de toekomst worden 
vervangen door het nieuwe complex (A). De aansluiting gebeurt via een parallelweg langsheen 
de wegzate van de Noordzuidverbinding die in het verlengde zal liggen van de huidige N715 
Hasseltsebaan. 

 
2-3. De aanvang der werken wordt momenteel voorzien in 2011. De termijn voor het uitvoeren van 

het volledige programma wordt geschat op 4 jaar. 
 
4. Vooraleer de werken effectief kunnen aanvangen, moeten nog een aantal procedures worden 

doorlopen. Eerst zal een Gewestelijk Ruimtelijk Uitvoeringsplan (GRUP) worden opgesteld 
voor de aanleg van de wegenis en het flankerend natuurprogramma. Het ProjectMER wordt hier 
gelijktijdig mee opgemaakt zodat wederzijdse input mogelijk is. Momenteel wordt ook het 
DBFM dossier uitgewerkt op basis waarvan de aanbestedingsprocedure zal worden opgestart. 
Uiteindelijk zal een bouwaanvraag voor de aanleg van het omleidingtracé moeten worden 
ingediend. 

 
5. Voor de realisatie zal er uiteraard moeten worden onteigend. De afbakening voorzien binnen het 

GRUP van zowel wegenis als flankerend natuurprogramma zal concreet bepalen welke percelen 
hiervoor in aanmerking komen. Er zijn ondertussen op basis van het tracé uit het PlanMER 
verkennende gesprekken gevoerd met de eigenaars van bebouwde percelen. Eenzelfde traject 
wordt bewandeld voor die percelen die in de toekomst een rol kunnen spelen in het flankerend 
natuurprogramma. 
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Vraag nr. 379 
van 5 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Telewerken 
 
De voorbije jaren kregen we in Vlaanderen en Brussel meermaals af te rekenen met smogalarm. Soms 
voor een periode van één of twee dagen, soms wat langer. Gedurende deze periodes van smogalarm 
bereikten de luchtvervuiling – en hiermee de risico’s voor de volksgezondheid – hoge piekwaarden, 
voornamelijk door de aanwezigheid van te hoge concentraties ozon en fijn stof. 
 
Specialisten wijzen naar de productie van fijn stof door het verkeer als één van de grote boosdoeners. 
De overheid tracht gedurende de periodes met hogere smogniveaus de uitstoot van fijn stof te 
verminderen, onder meer door het opleggen van snelheidsbeperkingen op een aantal belangrijke 
snelwegen en ringwegen. Deze inspanning is uiteraard zinvol, maar op zich onvoldoende. Het (sterk) 
reduceren van het aantal gereden kilometers heeft een groter effect op de piekconcentraties dan het 
louter terugdringen van de maximumsnelheid.  
 
Het stimuleren van telewerken kan bijdragen tot de reductie van het aantal gereden kilometers. Dit 
heeft niet enkel positieve effecten op de uitstoot van fijn stof en op de hoge ozonconcentraties tijdens 
periodes van smogalarm, maar uiteraard ook op andere momenten.  
 
De Vlaamse overheid heeft hier, als een van de grootste werkgevers in Vlaanderen, ook een 
voorbeeldfunctie.  
 
1. Welke maatregelen nam de minister in de loop van deze beleidsperiode om het telewerken bij 

haar/zijn kabinetsmedewerkers te stimuleren? 
 
2. Welke maatregelen nam de minister in de loop van deze beleidsperiode om het telewerken bij de 

medewerkers van de departementen waarvoor de minister beleidsverantwoordelijkheid draagt, te 
stimuleren? 

 
3. Welke bijkomende initiatieven nam de minister tijdens de periodes met smogalarm om het 

telewerken voor kabinets- en departementsmedewerkers te stimuleren? 
 
N.B.  Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 113, Van Mechelen nr. 99, 

Vandenbroucke nr. 167, Anciaux nr. 108, Keulen nr. 97, Van Brempt nr. 159, Crevits nr. 379, 
Ceysens nr. 57 en Heeren nr. 168). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 379 van 5 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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Vraag nr. 382 
van 5 februari 2009 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
Sigmaplan   -   Project Bergenmeersen Wichelen 
 
In de cluster Kalkense Meersen van het Sigmaplan is het project Bergenmeersen in Wichelen 
opgenomen. Het 41 ha groot gebied is al ruim 20 jaar een natuurlijk overstromingsgebied. Volgens de 
huidige plannen zal het worden omgevormd naar een gecontroleerd gereduceerd getijdengebied 
(GGG).  
 
Bij de omwonenden van het gebied schijnt er heel wat onduidelijkheid te zijn over de gevolgen die de 
plannen voor de Bergenmeersen gaan hebben. Ook over het concrete functioneren van een GGG leven 
veel vragen en bezorgdheden. Zal het drogende slib geen geurhinder geven? Is dit Scheldeslib niet 
vervuild? Zullen er meer ratten zijn? Groeien er meer distels? Enzovoort. 
 
De buurt en het gemeentebestuur vinden het gebied “Paardenweiden” aan de overkant van de stroom 
veel geschikter voor het inrichten van een overstromingsgebied, temeer daar er ook geen nabije 
bewoning is.  
 
1. Wie heeft destijds het gebied Bergenmeersen aangeduid voor omvorming naar schorren en 

slikken? Met welke wetenschappelijke argumentatie? 
 
2. Is het technisch mogelijk om het gebied de Paardenweiden in te richten met schorren en slikken? 

Zijn er wetenschappelijke bezwaren?  
 
3. Welke acties zullen ondernomen worden om het ongedierte uit het gebied met schorren en slikken 

te houden? 
 
4. Welke zijn de ervaringen met het onderhoud in grote gebieden met schorren en slikken? Op welke 

wijze zal afval afkomstig uit de Schelde in deze gebieden worden opgeruimd? 
 
5. Welke acties zullen ondernomen worden om de kinderen en de bewoners/bezoekers uit het gebied 

te houden? Wie zal daar toezicht op houden? 
 
6. Wat zijn de effecten van de aanleg van het overstromingsgebied op het grote plateau slib in de 

Schelde ten noorden van het gebied? Zal dit plateau uiteindelijk niet in het gebied terecht komen? 
 
7. Wat is de timing voor de uitvoering van het project? 
 
8. Was er overleg met het gemeentebestuur in het algemeen en over het project Bergenmeersen in het 

bijzonder? Werden er fundamentele bezwaren door het gemeentebestuur aangebracht? Zo ja, op 
welke wijze werd daarmee rekening gehouden? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 382 van 5 februari 2009 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
1. Het gebied Bergenmeersen werd opgenomen in het Meest Wenselijk Alternatief van het 

Sigmaplan als GOG-GGG (GOG: Gecontroleerd OverstromingsGebied, GGG: Gecontroleerd 
Gereduceerd Getijdengebied). Dit betekent dat het een dubbele doelstelling heeft, enerzijds het 
realiseren van meer veiligheid tegen overstromingen (GOG-functie), en anderzijds het realiseren 
van de Europese verplichting in het kader van Natura 2000 (GGG-functie) zonder dat hiermee de 
bergingscapaciteit voor Scheldewater gehypothekeerd wordt. Met deze dubbele doelstelling geeft 
het project Bergenmeersen uitvoering aan de doelstellingen van het geactualiseerde Sigmaplan 
(veiligheid, toegankelijkheid, natuurlijkheid) en de Scheldeverdragen die met Nederland werden 
afgesloten. 

 
Aan deze aanduiding ging volgend studiewerk vooraf in het kader van de actualisatie van het 
Sigmaplan: 
 
- Computersimulaties en modelleringen waarin werd onderzocht welke gebieden het meest 

geschikt waren om te worden ingeschakeld als overstromingsgebied; 
- Sectorale en omgevingsanalyse: afweging van ca. 180 potentiële overstromingsgebieden langs 

het Zeescheldebekken in een multicriteria-analyse; 
- Plan-MER van het geactualiseerde Sigmaplan, waarin de verschillende bouwstenen van het 

Sigmaplan ten opzichte van elkaar worden afgewogen aangevuld met een landbouw-
gevoeligheidsanalyse; 

- Maatschappelijke kosten-batenanalyse voor de verschillende onderzochte alternatieven. Hierin 
worden de huidige en toekomstige voor- en nadelen voor de gemeenschap onderzocht (zowel 
financiële als niet-financiële aspecten); 

- De Ontwikkelingsschets 2010 voor meer veiligheid, toegankelijkheid en natuurlijkheid langs 
de Westerschelde en het Zeescheldebekken, zowel door de Vlaamse als de Nederlandse 
Regering goedgekeurd. 

 
Via een gedetailleerde en stapsgewijze procedure werd zo tot de optimale combinatie van dijkver-
hogingen en het inrichten van overstromingsgebieden gekomen (het ‘Meest Wenselijk Alter-
natief’). Extra dijkverhogingen en/of de aanleg van bijkomende overstromingsgebieden werden 
volgens deze methodiek niet behouden wanneer deze extra investeringen niet zouden leiden tot 
een voldoende afname van het overstromingsrisico voor de situatie anno 2000 (actuele situatie) en 
anno 2100. Op 22 juli 2005 en 28 april 2006 heeft de Vlaamse Regering beslist verder uitvoering 
te geven aan het Sigmaplan met het Meest Wenselijk Alternatief als uitgangspunt. Daarbij werd 
ook een reeks projecten aangeduid die niet later dan 2010 in uitvoering mogen gaan, waaronder 
ook het project Bergenmeersen. 

 
2. Binnen de cluster Kalkense Meersen wordt voorzien in volgende overstromingsgebieden: 
 

- Het bestaande GOG Bergenmeersen krijgt een riviergebonden invulling (GGG: gereduceerd 
getijdengebied) en draagt bij aan zowel de veiligheids- als natuurdoelstellingen van het 
geactualiseerde Sigmaplan; 

- Het bestaande GOG Paardeweide krijgt een wetland invulling en draagt bij aan zowel de 
veiligheids- als natuurdoelstellingen van het geactualiseerde Sigmaplan ; 
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- Wijmeers, waarbij  
 

o Het noordelijk deel (deel 1) wordt ingericht als een gecontroleerd overstromingsgebied 
met een wetland invulling. Dit betekent dat een nieuwe ringdijk voorzien wordt ten 
zuidwesten van Uitbergen. 

o Het zuidelijk deel (deel 2) bestaat uit een ontpoldering, waarbij de bestaande Scheldedijk 
landwaarts heraangelegd wordt, en bijdraagt aan zowel de veiligheids- als natuur-
doelstellingen van het geactualiseerde Sigmaplan. 

 
Bij de actualisatie van het Sigmaplan werd op basis van bovenvermelde studies een maatregelen-
pakket uitgewerkt, dat wordt weergegeven in het Meest Wenselijk Alternatief. Afhankelijk van de 
ligging in het Zeescheldebekken, de ligging ten opzichte van de verwachte hoogwaterpieken, de 
ligging ten opzichte van bewoonde gebieden… werden een aantal strategisch gelegen locaties 
aangeduid als meest geschikt voor het realiseren van de vooropgestelde veiligheids- en natuur-
doelstellingen. Eveneens geldt voor de natuurdoelstellingen dat het ene gebied door zijn ligging 
aan de Schelde zich meer leent voor de realisatie van riviergebonden natuur, terwijl andere 
gebieden door hun hoogteligging, grondwaterstand of bestaande vegetatie meer geschikt zijn voor 
de realisatie van wetlandnatuur. Ten slotte is er ook een wisselwerking tussen de gebieden onder-
ling en hun impact op de waterstand in de Zeeschelde. Het verwisselen van de projecten Bergen-
meersen (GOG-GGG) en Paardenweide (GOG-wetland) is in strijd met de vigerende beslissingen 
van de Vlaamse Regering d.d. 22 juli 2005 en 28 april 2006.  

 
3. Riviergebonden natuur zoals slikken en schorren zijn in de eerste plaats een pleisterplaats voor tal 

van watervogels, vissen en plantensoorten, die een belangrijke rol spelen in het ecosysteem van de 
Zeeschelde. Indien er soorten worden waargenomen die voor overlast kunnen zorgen (vb. bruine 
rat, muskusrat), dan zullen deze populaties van nabij opgevolgd worden (VMM, afdeling 
Operationeel Waterbeheer) en indien nodig bestreden zoals dit langsheen de volledige waterloop 
gebeurt. 

 
4. Net zoals in de bestaande 12 gecontroleerde overstromingsgebieden is in het toekomstige beheer 

van deze gebieden voorzien dat het zwerfvuil op regelmatige basis wordt verwijderd. In bestaande 
riviergebonden natuurgebieden (vb. Lippenbroek) zien we dat deze problematiek onder controle 
blijft. 

 
5. Vanuit de verschillende toegangen en paden die rond het gebied gelegen zijn zal in eerste instantie 

door middel van duidelijke bewegwijzering worden aangegeven welke gebieden en paden al dan 
niet vrij toegankelijk zijn. Waar nodig zullen paden enkel onder begeleiding toegankelijk zijn. 
Zoals voor alle grootschalige infrastructuren (waterwegen, spoorwegen, autowegen, ...) is een 
verantwoord gebruik door de burger nodig, en gebeurt het negeren van de bewegwijzering op 
eigen risico. Het gelijktijdig en permanent bemannen van alle dijken en overstromingsgebieden is 
immers niet realistisch. 

 
6. Ter hoogte van Bergenmeersen is een slibplaat gelegen die het resultaat is van dijkwerken naar 

aanleiding van het Sigmaplan. De inwatering van het GOG-GGG Bergenmeersen zal vooral 
geschieden tijdens vloed (rond hoogwater) en dus op momenten dat het slib zich onder water 
bevindt. De uitwatering zal zich voordoen bij eb. Gezien de hoofduitwatering zich stroomafwaarts 
van de slibplaat bevindt wordt een verwaarloosbare impact verwacht vanuit het GOG-GGG. Bij de 
ontwerpstudie van in- en uitwatering blijft dit evenwel een aandachtspunt. 

 
7. Momenteel zijn het ontwerp MER (milieueffectrapportage) en het ontwerp GRUP (Gewestelijk 

ruimtelijk uitvoeringsplan) in voorbereiding. In de loop van het voorjaar van 2009 zal een open-
baar onderzoek worden gepland over het GRUP voor de cluster Kalkense Meersen. Na goedkeu-
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ring van het GRUP zal een stedenbouwkundige vergunning worden aangevraagd voor de voorop-
gestelde werken. Bedoeling is om de uitvoering op het terrein te starten in 2010. 

 
8. Het inrichtingsplan voor de Cluster Kalkense Meersen – waartoe het project Bergenmeersen 

behoort- is tussen mei 2007 en februari 2008 opgemaakt in nauw overleg met de projectmatige 
werkgroep, waarin het gemeentebestuur van Wichelen eveneens vertegenwoordigd is.  
 
De volgende overlegmomenten hebben plaatsgevonden: 
 
- Infoavond in de gemeenten Wichelen, Berlare en Laarne over de beslissingen van de Vlaamse 

regering inzake het geactualiseerde SIGMAPLAN en toelichting bij het geplande landbouw-
effectenonderzoek voor de landbouwers: 27 maart, 29 maart, 3 april 2006; 

- Toelichting bij de resultaten van het landbouweffectenrapport aan de gemeenten Wetteren, 
Berlare en Laarne (gemeente Wichelen was hierop uitgenodigd maar niet vertegenwoordigd): 
10 mei 2007; 

- 1ste projectmatige werkgroep: toelichting bij het geactualiseerde Sigmaplan en knelpunten: 20 
juni 2007; 

- Bilateraal overleg met de alle gemeenten augustus 2007: Wichelen, 9 augustus 2007; 
- 2de projectmatige werkgroep: bespreken van knelpunten en concepten natuur, water en 

recreatie: 25 september 2007; 
- 3de projectmatige werkgroep: terugkoppeling resultaten subwerkgroepen: 25 oktober 2007; 
- Begeleid bezoek Lippenbroek: 23 november 2007; 
- 4de projectmatige werkgroep: voorstelling van ontwerp-inrichtingsplan: 30 november 2007; 
- 5de projectmatige werkgroep: evaluatie en nazorg infomarkt en toelichting bij verder 

procedureel verloop: 11 februari 2008; 
- Ontwerpkennisgeving is bilateraal teruggekoppeld met de gemeenten: begin april 2008. 
 
Daarnaast waren vertegenwoordigers van de gemeente Wichelen ook aanwezig op het overleg met 
de verschillende thematische subwerkgroepen: 
 
- 1ste subwerkgroep natuur, water en mobiliteit en recreatie: 9, 10 en 16 oktober 2007; 
- 1ste subwerkgroep landbouw: 29 november 2007; 
- 2de subwerkgroep natuur, en mobiliteit en recreatie: 27 februari 2008. 
 
In het kader van de MER-procedure heeft het kennisgevingsdossier voor het project-MER van half 
juni tot half juli 2008 ter inzage gelegen bij de betrokken gemeenten. De richtlijnen bij het 
kennisgevingsdossier werden door de Dienst Mer op 22 december 2008 overgemaakt aan W&Z. 
Het ontwerp-MER wordt in de eerste helft van 2009 verwacht. 
Door de gemeente Wichelen werd gevraagd om het GOG Bergenmeersen geen GGG-invulling te 
geven, en om de gronden niet te onteigenen. Gesuggereerd werd om ter compensatie het GOG-
wetland Paardenweide om te zetten naar GOG-GGG. Hieraan kon echter niet worden tegemoet-
gekomen aangezien deze vraag tot andere invulling en verschuiving in strijd is met de beslissing 
van de Vlaamse Regering van 22.07.2005. Omdat deze invulling met riviergebonden natuur niet te 
combineren valt met het bestaande grondgebruik, wenst de Vlaamse overheid deze gronden te 
verwerven om zodoende rechtszekerheid te bieden aan de huidige eigenaars. Het zou getuigen van 
slecht bestuur indien deze gronden niet aangekocht zouden worden door de Vlaamse overheid. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 383 
van 5 februari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
Woon-werkverkeer   -   Transferia 
 
We maken voor om en bij 11 % van ons woon-werkverkeer gebruik van het openbaar vervoer. Dit 
cijfer zou wellicht hoger liggen als we uitgaan van de combineerbaarheid van de verschillende 
vervoermodussen (auto/trein/tram/bus). Veel mensen gebruiken namelijk hun auto om het station of de 
halte van het openbaar vervoer te bereiken. De verplaatsing naar het werk per trein of met de bus, start 
dus vaak met de auto. 
 
Vandaar dienen we ook uit te gaan van de complementariteit van de wagen en het openbaar vervoer en 
moeten we, zoals in Nederland, nagaan in welke mate zogenaamde transferia kunnen passen in het 
mobiliteitsbeleid. 
 
Een transferium is een soort van knooppunt waar van het particulier wegvervoer overgestapt kan 
worden op hoogwaardig openbaar vervoer. Transferia lijken dus op parkeervoorzieningen die bij een 
aantal stations gelegen zijn. Toch zijn er belangrijke verschillen. Zo is het knooppunt altijd goed met 
de auto te bereiken, bijvoorbeeld vlak bij een snelweg of een knooppunt van het openbaar vervoer. 
Bovendien ligt het op een plek waar veel auto’s komen, op weg naar hetzelfde reisdoel. Zodoende 
kunnen mensen van de auto meteen op het openbaar vervoer overstappen. 
 
Bovendien werd in de Beleidsbrief Mobiliteit aangekondigd dat er onderzocht zou worden waarom 
bepaalde carpoolparkings meer of minder benut worden dan andere. Naar analogie hiermee lijkt het 
zeker de moeite waard om ook de wenselijkheid van de inplanting van dergelijke transferia in 
Vlaanderen te onderzoeken. 
 
Is de minister op de hoogte van de situatie in Nederland, waar dergelijke transferia in gebruik zijn? 
 
Zijn er plannen om te bekijken of er ook in Vlaanderen locaties beschikbaar zijn voor transferia?  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
__________________________________________________________________________________ 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 383 van 5 februari 2009 
van ANNICK DE RIDDER 
__________________________________________________________________________________ 
 
 
In Nederland is men inderdaad midden de jaren negentig gestart met een programma voor de bouw 
van transferia.  
Transferia bestaan in Vlaanderen al aan enkele eind- en knooppunten van De Lijn. De bekendste zijn:  

- Houthalen: (oprit Houthalen (29) E314, knooppunt) o.a snelbussen 68 (Antwerpen) en 178 
(Brussel) 

- Keizershoek (A1/E19 afrit 5, N1, Merksem) eindpunt van tram 3  
- Sport (aan R1, afrit 2, Merksem/Deurne), trams 3, 5, 6 
- Linkeroever (Blancefloerlaan) (aan N70, R1 uitrit 6), trams 2, 3, 5, 15 
- Melsele (aan N70*N419) eindpunt tram 3. 

 
Daarnaast kan men stellen dat elke parking bij een station (en zelfs bushalte) een transferium is. Bij 
bepaalde stations wordt bij de vernieuwing van de omgeving ook rekening gehouden met een vlotte 
toegang vanaf het hoofdwegennet tot aan de stationsparking, zoals in Gent, Mechelen en Leuven. 
Bij de studie i.v.m. de actualisering van het Gewestelijk Expresnet voor Brussel en omgeving, zijn een 
aantal locaties aangeduid als mogelijke transferia. Ik ben echter niet overtuigd van het voordeel van 
het aanleggen van stations en parkings, enkel en alleen omdat er op die plaats infrastructuren kruisen. 
Zowel naar sociale veiligheid als naar functionaliteit is dat moeilijk te verantwoorden. Een te grote 
parking (meer dan 500 plaatsen) functioneert minder goed omwille van te lange looplijnen van de 
geparkeerde wagen naar het perron. Een grote parking heeft ook een zelfde beperkte afrijcapaciteit als 
een kleine, zodat bij geconcentreerde afrijbeweging lange wachttijden ontstaan (100 auto’s hebben +/- 
15 minuten nodig) die de combinatie van beide modi niet meer interessant maken. Aan de andere kant 
is zo’n transferium ook maar interessant voor de potentiële gebruiker indien er een voldoende hoge 
frequentie gedurende de hele dag kan worden geboden door het openbaar vervoer om zo de 
onvoorspelbaarheid van het voortraject te kunnen compenseren. Dat is evenwel niet aangewezen 
omdat er geen opstappers te verwachten zijn, behalve het beperkte aantal dat er kan parkeren. 
Net deze twee tegenstrijdige eisen qua parkeercapaciteit en frequentie maken transferia minder 
interessant, zeker voor verplaatsingen op relatief korte afstand. 
Niettegenstaande deze vaststellingen lijkt het me niettemin toch nuttig om waar mogelijk de 
haalbaarheid van dergelijke transferia te onderzoeken indien daar vraag naar is. 
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HILDE CREVITS 
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Vraag nr. 386 
van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N75 Hasselt 
 
In het meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV (Agentschap Wegen en Verkeer) werd voor 2010 
het project  "Herinrichting Genkersteenweg te Hasselt" aangekondigd. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 

Welke timing wordt voorzien? 
 

Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 
3. Worden/werden er modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 

Wat is de stand van zaken hiervan? 
 
4. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 



-770-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 386 van5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Het project plant de herinrichting van de Genkersteenweg tussen de N74 en het reeds heringericht 

gedeelte. 
 
2. De studie is nog aan te vatten en alle procedures zijn nog te doorlopen. In functie van het verloop 

van de studie, is de aanbesteding gepland voor 2010 en de aanvang van de werken in 2011. 
 
3. De ondertekening van de module 16 die de herinrichting van wegvakken buiten de bebouwde kom 

regelt, is gepland. 
 
4. Uitsluitsel omtrent onteigeningen zal blijken tijdens de uitvoering van de studie. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 387 
van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   Aansluiting R71 Hasselt 
 
In het meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV (Agentschap Wegen en Verkeer) werd voor 2009 
het project  "optimalisatie aansluiting in kader van stadscontract" (Hasselt) aangekondigd. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 

Welke timing wordt voorzien? 
 

Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 
3. Worden/werden er modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 

Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 387 van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Het project is bedoeld om de aansluiting van de R71 met de Kanaalkom te verbeteren. 
 
2. De studie moet nog worden opgestart, zodat het nog niet mogelijk is voor deze werken een 

aanvangsdatum voorop te stellen. 
 
3. Het project is niet modulegebonden. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 388 
van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   Doortocht N2 Hasselt 
 
In het meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV (Agentschap Wegen en Verkeer) werd voor 2009 
het project  "doortocht Koningin Astridlaan te Hasselt" aangekondigd. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 

Welke timing wordt voorzien? 
 

Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 
3. Worden/werden er modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 

Wat is de stand van zaken hiervan? 
 
4. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 388 van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Het project omvat de herinrichting van de N2 tussen de Kleine Ring en de Grote Ring, wegenis-

werken en rioleringswerken. 
 
2. Momenteel is het project in de studiefase. De startnota die is voor te leggen aan de provinciale 

auditcommissie, is in opmaak. 
Volgende procedures moeten nog worden doorlopen: de auditprocedure, de start- en de project-
nota, het afsluiten van een module 4, de procedure voor het bekomen van de bouwvergunning en 
de aanbestedingsprocedure. 
De aanbesteding van het project is gepland voor het najaar van 2009, zodat de aanvatting van de 
werken dan mogelijk is vanaf 2010. 
 

3. Er is gepland een module 3 af te sluiten. Deze module omvat de bepalingen voor de herinrichting 
van doortochten. De afsluiting van de module gebeurt na goedkeuring van de projectnota door de 
provinciale auditcommissie. Momenteel bevindt deze project zich nog in de startnotafase. 
 

4. De studie geeft momenteel nog niet aan of er onteigeningen zijn vereist. 
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Vraag nr. 389 
van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   R71 Grenslandhallen Hasselt 
 
In het meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV (Agentschap Wegen en Verkeer) werd voor 2009 
het project  "herinrichting zone Grenslandhallen" in Hasselt aangekondigd. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 

Welke timing wordt voorzien? 
 

Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 
3. Worden/werden er modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 

Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 389 van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Het project betreft het aanpassen van de infrastructuur op kruispunt R71-N702 in het kader van de 

verkeersveiligheid en de komst van Spartacus. 
 
2. Het ontwerp en de procedures zijn nog op te starten. 
 
 De aanbesteding is gepland in 2010. 
 De aanvangsdatum van de werken is nog niet gekend. 
 
3. Er zal een samenwerkingsovereenkomst worden opgesteld met De Lijn en de stad Hasselt. 
 Deze overeenkomst dient nog opgesteld te worden. 
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HILDE CREVITS 
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Vraag nr. 390 
van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N74 viaduct Kiewit Hasselt 
 
In het meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV (Agentschap Wegen en Verkeer) werd voor 2010 
het project "Vernieuwing viaduct Kiewit" aangekondigd. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 

Welke timing wordt voorzien? 
 

Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 
3. Worden/werden er modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 

Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 390 van 5 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Het project plant de vernieuwing van de viaduct gelegen in de N74 over het spoor te Kiewit. 

 
2. In afwachting van de vernieuwing, werden aan de viaduct bepaalde instandhoudingwerken 

uitgevoerd. 
De studie voor de vernieuwing van de brug is door de afdeling Wegen en Verkeer Limburg 
opgestart. 
Alle benodigde procedures, zoals de bouwvergunningsprocedure en de aanbestedingsprocedure, 
moeten nog worden doorlopen. 
De aanbesteding van het project is gepland voor de tweede helft van 2010, zodat de werken in 
2011 zouden kunnen worden aangevat. 
 

3. Er werden tot heden geen modules ondertekend. 
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Vraag nr. 399 
van 6 februari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Fietspad Oudenaarde-Kluisbergen   -   Veiligheidsmaatregelen 
 
Sinds enkele maanden is het fietspad op de oude spoorwegberm van de vroegere kolenverbinding naar 
de Electrabelsite in Ruien in gebruik. Bedoeling van het pad is een veilige fietsverbinding creëren 
tussen Oudenaarde en Kluisbergen. Het fietspad ligt er pas enkele maanden, maar is al zeer 
ingeburgerd bij fervente fietsers. 
 
Ook Kluisbergenaren maken er gretig gebruik van om van Kluisbergen naar Oudenaarde te fietsen. 
Het “veilige” fietspad blijkt niet overal veilig. Het pad wordt op verschillende plaatsen gekruist door 
kleinere baantjes, maar hier en daar wordt het traject doorsneden door enkele druk bereden wegen. Eén 
van die gevaarlijke punten is de kruising ter hoogte van de Stationsstraat in Berchem. Om de situatie 
daar te verbeteren, werd een sas geplaatst dat de fietsers waarschuwt om uit te kijken. 
 
Volgens verschillende comités in Kluisbergen is de toestand op nog andere plaatsen minstens even 
gevaarlijk. Ze dringen aan op bijkomende sassen. Maar het gemeentebestuur stelt dat dit niet zomaar 
kan. 
 
Volgens het gemeentebestuur krijgt de gemeente namelijk geen toelating van de provincie (die mee 
instond voor de aanleg van het fietspad) om bijkomende veiligheidsmaatregelen te nemen. Indien aan 
de ingediende plannen nog wijzigingen worden aangebracht, dreigt de provincie immers subsidies 
kwijt te spelen van de Vlaamse overheid. 
 
1. Mag het gemeentebestuur inspanning doen om de veiligheid te verhogen op het fietspad? Zo neen, 

waarom niet? 
 
2. Wat zijn de voorwaarden voor aanpassing van dergelijke projecten, na realisatie? Hoe is de 

subsidieregeling uitgewerkt? Wat zijn de redenen voor eventueel verlies van recht op 
subsidiëring? 

 
3. Op welke manier kunnen de verkeersveilige ingrepen worden uitgevoerd, mits behoud van de 

subsidies? Wie staat in voor de aanleg van deze ingrepen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 399 van 6 februari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Het gemeentebestuur mag natuurlijk voorstellen formuleren om de veiligheid op het fietspad te 

verhogen. De provincie trad op als bouwheer voor dit fietspad en zal het beheer van het fietspad 
aan de gemeenten overdragen, na het verstrijken van de garantieperiode.  

 
2. Het fietspad werd gerealiseerd in het kader van het Fietsfonds. Het projectontwerp werd 

uitgewerkt door het provinciebestuur en voorgelegd aan de Provinciale Auditcommissie (PAC) om 
er te worden conform verklaard vooraleer het kon worden uitgevoerd. 

 Indien ingrepen worden gevraagd die afwijken van het conform verklaarde basisconcept, zal de 
conformiteit ervan moeten worden bevestigd in de PAC. 

 De bijkomende maatregelen die de gemeente Kluisbergen voorstelt, zijn niet van die aard dat de 
PAC zich hierover moet uitspreken.  

 Het overleg tussen Kluisbergen en de provincie is nog lopende.  
 Voor bijkomende maatregelen, in het kader van een fietsfondsproject, zijn geen subsidies van de 

Vlaamse overheid voorzien. Er is hier zeker geen sprake van het mogelijk kwijtspelen van 
subsidies. 

 
3. De gemeente overlegt momenteel met het provinciebestuur over de voorgestelde ingrepen. De 

provincie bevestigt dat een akkoord hierover op kort termijn mogelijk is. Als bouwheer van dit 
fietspad zal de provincie de bijkomende maatregelen normaal financieren, maar de deputatie heeft 
hierover nog geen beslissing genomen. 
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HILDE CREVITS 
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Vraag nr. 400 
van 6 februari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Carpoolparkings   -   Stand van zaken 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag nr. 89 van 6 februari 2008 (Websitebulletin publicatiedatum 
18-03-2008) met gelijknamige titel had ik de minister graag de volgende opvolgingsvragen gesteld. 
 
1. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de aanleg van carpoolparkings in het Vlaamse 

gewest? Kan dit opgesplitst per provincie? 
 

Wat is de capaciteit van deze carpoolparkings? Hoe evolueert dit ten opzichte van voorgaande 
jaren?  
 
Waar worden in de toekomst nog carpoolparkings gepland en met welke capaciteit? 
 

2. Wat zijn de resultaten van de laatste evaluatie van de carpoolparkings? 
 
3. Wat is de gemiddelde bezettingsgraad van de operationele carpoolparkings? Welk streefcijfer 

wordt er vooropgesteld? 
 
4. Wat gebeurt er met de carpoolparkings die niet aan de streefcijfers voldoen? 
 
5. Werden er reeds carpoolparkings gesloten omdat ze te weinig gebruikt werden? Zo ja, welke? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Brempt (vraag nr. 163) en Crevits (nr. 400). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEMILIEU EN NATUUR 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 400 van 6 februari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Als bijlage gaat een lijst met de bestaande carpoolparkings, opgesplitst per provincie. Ook de 

geplande carpoolparkings, met het vermoedelijke tijdstip van realisatie, zijn vermeld in deze lijst.  
 Voor de bestaande carpoolparkings is de bezettingsgraad eveneens te vinden in deze lijst, dit voor 

de jaren 2006, 2007 en de drie eerste kwartalen van 2008. 
 Hieruit blijkt dat de bezetting van de carpoolparkings jaarlijks toeneemt, en dat op enkele carpool-

parkings de normale maximumcapaciteit reeds is overschreden.  
 
2. De bezettingsgraad van de parkings in 2008 is het voornaamste element van de evaluatie. Deze 

bezettingsgraad is vervat in de hoger vermelde tabellen. Wanneer een carpoolparking bijna of 
volledig bezet is, is het niet steeds praktisch mogelijk om die parking uit te breiden. Het aanleggen 
van extra carpoolparkings in het “rekruteringsgebied” van de succesvolle parking is dus vaak een 
meer aangewezen oplossing. 

 
3. Zoals blijkt uit de tabellen vermeld in punt 1, schommelt de gemiddelde bezettingsgraad van alle 

carpoolparkings in 2008 rond 65 %. Dit cijfer is echter weinig sprekend, omdat er belangrijke 
verschillen bestaan tussen de bezettingsgraad van de parkings onderling. Een bezettingsgraad van 
80 à 90 % per parking lijkt optimaal omdat dit wijst op een goede benutting, met weinig kans op 
tijdelijke overbezetting. Afhankelijk van het groeiritme voor deze bezetting, dienen uiteraard 
tijdige maatregelen genomen voor uitbreiding of ontdubbeling. 

 
4. Indien bepaalde carpoolparkings het geplande streefcijfer niet halen, willen wij het gebruik ervan 

promoten via eigen campagnes (bvb. in Uitweg en/of op de affiches langs de grote wegen, eventu-
eel samen met het Belgisch Instituut voor de Verkeersveiligheid). 

 Bovendien werd verleden jaar de carpooldatabank vernieuwd tot www.carpoolplaza.be, waar zowel 
particulieren als bedrijven alle informatie vinden die ze nodig hebben. De website bevat alle 
informatie over de bestaande carpoolparkings. 

 Om een nieuwe dynamiek te geven aan carpoolen in Vlaanderen, werd de matchingtool om 
carpoolpartners te vinden performanter gemaakt. De nieuwe site komt als dusdanig tegemoet aan 
een aantal noden op vlak van informeren en sensibiliseren. 

 Momenteel wordt ook onderzocht welke aspecten een rol spelen in het gebruik (en dus ook in de 
bezettingsgraad) van de carpoolparkings en hoe hierop vanuit de overheid kan op ingespeeld 
worden. 

 Naast de vernieuwde website en de bijkomende functionaliteiten daarbij (o.m. een economische en 
ecologische voordeelcalculator), wordt er - i.s.m. Taxistop - gewerkt aan elektronische nieuws-
brieven voor zowel bedrijven als particulieren, workshops en de aanwezigheid op evenementen. 
Bovendien werd een programma opgesteld waarbij Taxistop, in samenwerking met de Provinciale 
Mobiliteitspunten, in de loop van 2008 bedrijven op een proactieve manier zal gaan benaderen. 
Doel is om bedrijven niet alleen te gaan begeleiden bij het inschrijven van werknemers in de 
carpooldatabank, maar om later ook te gaan monitoren in de uitvoering van hun carpoolproject. 

 
5. Tot op heden werden er nog geen carpoolparkings gesloten.  
 
BIJLAGE 
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Lijst van de bestaande carpoolparkings, opgesplitst per provincie. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/400/antw.400.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 401 
van 9 februari 2009 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
Waterbeheersing stroomgebied Maarkebeek   -   Stand van zaken 
 
Na de overstromingen van december 1999 waardoor in Oudenaarde akkers en wegen blank stonden en 
tientallen woningen zware schade opliepen, werd een uitvoerige studie uitgevoerd naar oplossingen 
voor de wateroverlastproblemen in het afwaartse deel van het stroomgebied van de Maarkebeek. 
 
Diverse scenario’s werden geconcretiseerd in het bekkenbeheerplan van het Bovenscheldebekken 
zoals goedgekeurd door het bekkenbestuur van 31 augustus 2007 in Nazareth. Eén van de scenario’s 
houdt de aanleg in van overstromingsgebieden aan de Romansmolen en de Borgtmolen. 
 
In tussentijd blijken echter tal van problemen de kop op te steken, waardoor de concrete uitvoering op 
zich laat wachten. 
 
1. Welke problemen liggen aan de oorzaak van het vastlopen van dit dossier? 
 
2. Is er ondertussen al een keuze gemaakt tussen de verschillende scenario’s om de wateroverlast in 

het stroomgebied van de Maarkebeek structureel op te lossen? 
 
3. Wat is de vooropgestelde timing voor de realisatie hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 401 van 9 februari 2009 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
1. In het bekkenbeheerplan is m.b.t. dit gebied voorzien dat door de VMM bijkomende 

oplossingsscenario’s zullen worden onderzocht. Door de VMM is eind 2008 een project opgestart 
om op korte termijn alle bestaande waterloopmodellen door te rekenen met een aantal nieuwe 
neerslagreeksen die ook rekening houden met de meest recente informatie. 

 In het bekkenbeheerplan is tevens voorzien dat in het bekkenvoortgangsrapport de scenariokeuze 
m.b.t. de waterproblematiek in het stroomgebied van de Maarkebeek zal worden bepaald.  

 
2. De nieuwe gemodelleerde overstromingskaarten zullen aantonen welke gebieden actueel en 

toekomstig in een worstcase scenario kunnen overstromen. Deze gebieden zullen gedifferentieerd 
worden in drie zones zijnde: een eerste zone waar remediëring zal moeten bereikt worden via 
instrumenten van de ruimtelijke ordening (delocalisatie), een tweede zone die het actiegebied 
afbakent waar de waterbeheerders de noodzakelijke investeringen doen ter bescherming en een 
derde zone waar het verzekeringsstelsel en het rampenfonds speelt. Via de simulatiemodellen zal 
een veelheid aan maatregelen worden uitgewerkt, welke na kostenbatenanalyse en afweging 
binnen de bekkenbesturen zullen toelaten de zonering en prioritisering op te stellen.  

 De aanleg van bijkomende gecontroleerde overstromingsgebieden in het stroomopwaartse deel 
van de Maarkebeek (categorie 2) wordt in deze analyse meegenomen. 

 
 Twee projecten zijn al gerealiseerd: 

- de bouw van een nieuwe uitstroomconstructie naar de Schelde (opgeleverd in 2002). 
- de bouw van een GOG (gecontroleerd overstromingsgebied) op de Nederaalbeek 

(opgeleverd in 2005). 
 Voor het overige werd er nog geen definitieve keuze gemaakt tussen de verschillende scenario’s.  
 
3. In het bekkenvoortgangsrapport is de uitvoering van de noodzakelijk maatregelen opgenomen in 

de begrotingen van 2011 – 2013.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 403 
van 9 februari 2009 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
N425 Maarkedal   -   Herstelling wegdek en aanleg fietspaden 
 
De Ommegangstraat in Maarkedal (deel van de gewestweg N425) verkeert al jaren in een erbarmelijke 
staat. Niet alleen is het wegdek zelf zwaar beschadigd, doordat de rijweg onvoldoende breed is, wordt 
de zachte berm stelselmatig kapot gereden met grote niveauverschillen tot gevolg.  
 
Deze situatie heeft al tot meerdere ongevallen geleid. Bovendien gaat de situatie van kwaad naar erger 
door het steeds toenemende zwaar vrachtverkeer. Het is duidelijk dat het profiel van de 
Ommegangstraat niet aangepast is aan de huidige verkeersbehoefte op die plaats, wat overigens 
bevestigd wordt door Wegen en Verkeer Oost-Vlaanderen. 
 
1. In het kader van een gepland module 13-dossier op dit weggedeelte, wordt de herstelling van het 

wegdek in het vooruitzicht gesteld, samen met de aanleg van fietspaden.  
 

Wat is de timing voor de uitvoering van dit project? 
 
2. Welke mogelijkheden zijn er om, in afwachting van een structurele oplossing, de risico’s op 

ongevallen door het grote niveauverschil tussen wegdek en zachte berm, tot een minimum te 
beperken? 

 



-788-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 403 van 9 februari 2009 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
1. Het geplande module 13-dossier waarvan sprake, beoogt de aanleg van fietspaden langsheen de 

Ommegangstraat (N425). De Ommegangstraat vormt de grens tussen Maarkedal en Ronse, zodat 
beide gemeenten in dit moduledossier bijgevolg gezamenlijk als opdrachtgever zullen optreden. In 
combinatie hiermee zal de rijweg van de Ommegangstraat structureel gerenoveerd worden in 
opdracht van het Agentschap Wegen en Verkeer. Dit gezamenlijke project bevindt zich in de 
opstartfase. De startvergadering voor dit project wordt gepland eind maart 2009. Zoals voorzien 
bij convenantgebonden projecten, zal ook hier achtereenvolgens een startnota en een projectnota 
worden opgesteld die voor conformverklaring moeten voorgelegd worden aan de Provinciale 
Auditcommissie (PAC). Na afronding van de PAC-procedure zal het definitieve projectontwerp 
worden opgesteld, evenals de vereiste onteigeningsplannen. Dit alles zal vermoedelijk minstens 
drie jaar vergen, vooraleer tot aanbesteding en uitvoering kan worden overgegaan. 

 
2. In afwachting van de uitvoering van het gezamenlijke project, spant de bevoegde regiedienst te 

Oudenaarde van de afdeling Wegen en Verkeer Oost-Vlaanderen zich in om de niveauverschillen 
tussen het wegdek en de zachte berm te beperken. Gedurende de winterperiode gebeurt dit met 
voorlopige herstellingen (o.a. met steenslag). Tijdens de gunstige periode van het jaar zullen waar 
nodig duurzamere herstellingen met warmverwerkte asfaltprodukten worden uitgevoerd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 405 
van 9 februari 2009 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
Wachtbekken Vogelzang Steenokkerzeel   -   Bodemonderzoek 
 
In het wachtbekken Vogelzang in Steenokkerzeel bevindt zich een bunker die werd volgestort met 
grond, slib en mogelijk nog andere afvalmaterialen.  Tijdens werken om deze bunker te verwijderen, 
werd in 1997 een sterke geur waargenomen waarop de werken werden gestopt en OVAM in kennis 
werd gesteld.  
 
De gemeente Steenokkerzeel voerde hierop een oriënterend bodemonderzoek uit waarvan de conclusie 
was dat er geringe blootstelling was naar de omgeving en enkele slibstalen als ernstig verontreinigd 
konden worden beschouwd.  In het vijverwater werden geen verhoogde risicowaarden gevonden.  
 
OVAM stelde dan op 16 december 1999 dat er diende te worden overgegaan tot een beschrijvend 
bodemonderzoek en dat OVAM de percelen aan de Vlaamse Regering zou voorstellen om ze aan te 
wijzen als historisch verontreinigde grond waar bodemsanering moet plaatsvinden. 
 
Dit is echter nog steeds niet gebeurd. Dit is des te verwonderlijker omdat deze percelen zich bevinden 
naast het Habitatgebied Floorbos. 
 
Het probleem hierbij is dat dit dossier ook voor het gemeentebestuur is geblokkeerd aangezien dit niet 
kan overgaan tot sanering.  Immers, indien “spontaan” een beschrijvend bodemonderzoek zou worden 
uitgevoerd, worden deze percelen niet op de lijst van historisch verontreinigde grond gezet en verliest 
de gemeente elke aanspraak op een ambtshalve sanering.  
 
1. Wat is de stand van zaken van dit dossier ? 
 
2. Zullen deze percelen op de lijst van historisch verontreinigde gronden worden geplaatst en zo ja, 

wanneer ?  Zo neen, waarom niet ? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 405 van 9 februari 2009 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
1. De OVAM beschikt over een oriënterend bodemonderzoek, getiteld ‘Oriënterend bodem-

onderzoek Spaarbekken Vogelzang te Steenokkerzeel’ en opgemaakt door de bodem-
saneringsdeskundige Mava Bodemonderzoek nv op 20 april 1998. Op 16 december 1999 deelde 
de OVAM aan het college van burgemeester en schepenen van de gemeente Steenokkerzeel mee 
dat er op basis van dit oriënterend bodemonderzoek duidelijke aanwijzingen zijn dat de historische 
bodemverontreiniging een ernstige bodemverontreiniging vormt.  

 
2. Als gronden met een historische bodemverontreiniging aan een beschrijvend bodemonderzoek 

moeten worden onderworpen, maant de OVAM de personen aan overeenkomstig artikel 22 van 
het Bodemdecreet.  

 
 Overeenkomstig artikel 19, §3 van het Bodemdecreet wijst de Vlaamse Regering op voorstel van 

de OVAM die gronden aan met een ernstige historische bodemverontreiniging waar bodem-
sanering prioritair moet plaatsvinden.  

 
 Op basis van slibstalen van het spaarbekken werd een verontreiniging met cadmium, polyaro-

matische koolwaterstoffen (PAK) en minerale olie vastgesteld. Het water van het spaarbekken is 
niet verontreinigd. Ook van de opgevulde bunker werden stalen geanalyseerd. Hier werd een 
verontreiniging met cadmium, PAK en minerale olie vastgesteld.  

 
 Gezien het specifiek karakter van het perceel (grond bevindt zich in een betonnen bunker en is 

bovenaan afgedekt met ongeveer een meter teelaarde) lijkt het risico van blootstelling naar de 
omgeving toe gering. In het slib van het spaarbekken werden gelijkaardige concentraties 
vastgesteld. Weer gezien het specifieke karakter van het terrein lijkt er geen onmiddellijk risico uit 
te gaan van beide verontreinigingen. Dit wordt bevestigd doordat in het vijverwater geen 
verhoogde waarden werden aangetroffen. Er zijn dus geen aanwijzingen dat er op korte termijn 
acties noodzakelijk zijn voor deze grond. In het kader van de regelgeving bodemsanering waren 
dan ook geen voorzorgsmaatregelen nodig. 

 
 Vanuit milieutechnisch oogpunt is de aanwezige bodemverontreiniging als weinig urgent te 

beschouwen. De OVAM zal niet op korte termijn aanmanen tot het uitvoeren van een beschrijvend 
bodemonderzoek.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 407 
van 9 februari 2009 
van MONIQUE MOENS 
 
 
 
Project afvalenergiecentrale Kampenhout   -   Milieueffectrapport 
 
De NV De Coninck uit Herent zou als eigenaar van een terrein in Kampenhout-Sas het initiatief 
genomen hebben tot de bouw van een huisvuilverbrandingsinstallatie. 
 
Enige tijd geleden werd aangekondigd dat een MER-procedure zou worden opgestart, noodzakelijk 
om een vergunningsaanvraag te mogen indienen voor dit project. 
 
Graag had ik vernomen welke stappen in de procedure intussen doorlopen werden. 
 
1. Werd er een MER-aanvraag ingediend en zo ja, wat dient er bestudeerd te worden? 
 
2. Welke negatieve effecten dienen eventueel vermeden en/of gemilderd te worden? 
 
3. Is er al een ontwerp-MER opgemaakt? 
 
4. Is er eventueel reeds een definitief MER ingediend en/of goedgekeurd? 
 
5. Is de vergunningsprocedure voor de milieuvergunning en/of stedenbouwkundige vergunning reeds 

opgestart en werd er al een openbaar onderzoek georganiseerd? 
 
6. De centrale zou 22 meter onder de grond gebouwd worden. 
 

Stemt dit overeen met eventuele aanvragen die ingediend werden? 
 
7. De site waar de centrale gepland is, ligt in een industriezone. 
 

Is er een ruimtelijk uitvoeringsplan nodig, in opmaak of reeds goedgekeurd? 
 

Graag een omstandige toelichting m.b.t. voorgaande vragen. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 407 van 9 februari 2009 
van MONIQUE MOENS 
 
 
 
1. Een milieueffectrapport (project-MER) wordt momenteel opgemaakt met het oog op de bouw en 

exploitatie van een energieafvalcentrale te Kampenhout. Het betreft een verbrandingsinstallatie 
voor niet-gevaarlijk, niet-recupereerbaar restafval met een capaciteit van 150.000 ton per jaar. In 
de kennisgeving wordt dit afval verder opgedeeld in volgende categorieën die zouden worden 
verwerkt: 

• brandbare en niet-recupereerbare fractie van gesorteerd bouw- en sloopafval; 
• bedrijfsafvalstoffen; 
• niet-gevaarlijk medisch afval; 
• huishoudelijke afvalstoffen. 

 
Het nominaal thermisch vermogen van de verbrandingsinstallatie bedraagt 68 MWth. In totaal zal 
hiermee in een eerste fase circa 115.000 MWh elektriciteit worden gegenereerd en geleverd aan 
het elektriciteitsnet. In een tweede fase beoogt Recover Energy de vrijgekomen energie deels aan 
te wenden voor productie van thermische energie voor derden. In deze tweede fase wordt de 
levering van 95.000 MWth aan elektriciteit en 10 à 15 ton stoom per uur voor warmtelevering aan 
derden voorzien. 
 
Overeenkomstig de huidige wetgeving is deze activiteit onderworpen aan de MER-plicht volgens 
rubriek 14 van bijlage I van het besluit van de Vlaamse Regering van 10/12/2004 (BS 
17/02/2005), met name:  
 
“Afvalverwijderingsinstallaties voor de verbranding, zoals gedefinieerd in punt D10 van artikel 
1.3.1 Vlarea, de chemische behandeling, zoals gedefinieerd in punt D9 van artikel 1.3.1 Vlarea, 
van ongevaarlijke afvalstoffen met een capaciteit van meer dan 100 ton per dag.” 
 
De initiatiefnemer is volgens het kennisgevingsdossier Recover Energy NV, vennootschap in 
oprichting op het moment van de indiening van de kennisgeving. Elders in de kennisgeving wordt 
De Coninck NV uit Herent als initiatiefnemer vernoemd. 
 
De kennisgeving voor dit project-MER werd bij de dienst Mer van de Vlaamse overheid 
ontvangen op 18 februari 2008 en door de dienst Mer volledig verklaard op 11 maart 2008. Het 
gemeentebestuur van Kampenhout heeft dit dossier ter inzage gelegd van 21 maart 2008 tot en met 
19 april 2008. Parallel werden adviezen bij de administraties en openbare besturen gevraagd. Een 
overleg tussen de dienst Mer, adviserende instanties, initiatiefnemer en deskundigen met het oog 
op de opmaak van de bijzondere richtlijnen (art. 4.3.5. §1) werd georganiseerd op 25 april 2008 te 
Leuven. De bijzondere richtlijnen werden aan de initiatiefnemer betekend op 20 mei 2008.  
 
In deze bijzondere richtlijnen voor de opmaak van dit MER (integraal te raadplegen via volgende 
url: http://www.mervlaanderen.be/uploads/merricht803.pdf) wordt, naast een aantal generieke elementen 
voor projecten in deze sector, onder meer gewezen op volgende punten die in het MER aan bod 
moeten komen: 
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- Evaluatie van de inpasbaarheid en opportuniteit van het project binnen alle toepasselijke 
beleidsplannen met betrekking tot afval en afvalverwerking (o.m. het Uitvoeringsplan 
Huishoudelijke Afvalstoffen). 

- Verduidelijking van herkomst en samenstelling van het bouw-, bedrijfs- en medisch afval 
dat in deze installatie zou worden verwerkt. 

- Beschrijving van de bijhorende kade en installaties voor laden/lossen/overzet over het 
kanaal. 

- Evaluatie in hoeverre de ligging en de terreinkenmerken van de locatie te Kampenhout 
voldoende geschikt zijn voor dit project, rekening houdend met volgende aspecten: 

• verenigbaarheid met de in het gewestplan vastgelegde bestemming(en) en alle 
bijkomende voorwaarden en beperkingen die bij deze bestemming moeten in acht 
worden genomen (zoals onder meer buffering, veiligheidsafstanden). 

• veiligheidsoverwegingen, rekening houdend met de aanwezigheid van hoogspan-
ningslijnen (eventuele extra risicofactor, belemmering bij interventies), de aanvlieg-
route naar Zaventem, nabije opslag brandstoffen en het drukstation Fluxys. Zijn er 
voldoende afgestemde interventiemogelijkheden in geval van incidenten? 

• de mogelijkheden tot /beperkingen voor aanvoer per schip gelet op de ligging. 
• de ernst van de te verwachten effecten bij exploitatie van deze installatie. 
 

Het MER moet een antwoord bieden op de vraag waarom de voorgestelde locatie een geschikte 
keuze zou zijn voor deze activiteiten, rekening houdend met alle relevante aspecten. 
 

- Een vergelijking met betrekking tot de te verwachten milieueffecten moet gemaakt 
worden tussen het geplande project en andere verwerkingstechnieken en andere 
(combinaties/configuratie van) rookgasreinigingstechnieken.  

- Wat betreft de discipline ‘lucht’ wordt in het bijzonder aandacht gevraagd voor fijn stof, 
dioxines en mogelijke geuraspecten (zowel bij opslag van het afval als bij verbranding). 

- In de discipline ‘mens-gezondheid’ zal uitgegaan worden van relevante internationale 
gezondheidsstudies m.b.t. afvalverbrandingsinstallaties om de mogelijke milieueffecten 
van het project zo goed mogelijk te kunnen kaderen. Hierbij zal rekening worden 
gehouden met de diverse mogelijke blootstellingroutes van contaminanten.  

- Ook aan de zogenaamde psychosociale consequenties (waaronder visuele impact, 
bezorgdheid m.b.t. eigen gezondheid, waardevermindering huizen en de resulterende 
stress, psychisch onbehagen,...) zal de nodige aandacht worden besteed in het MER. 

- Binnen het hoofdstuk postmonitoring moet, uitgaande van de effectbeoordeling en de 
inschatting van de onzekerheden in gegevens en de resterende leemten in de kennis, toe-
gelicht worden welke vorm van opvolging door middel van eventueel epidemiologisch 
onderzoek of ‘bio-monitoring’ zinvol is en in welke vorm dit moet worden opgezet. 
Hierbij moet de nodige aandacht besteed aan het grondig in kaart brengen van de 
referentiesituatie op het gebied van huidige blootstelling en gezondheidstoestand 
(zogenaamde ‘nulmeting’). 

- Een mobiliteitsstudie zal blijkbaar door de initiatiefnemer worden opgesteld. De 
initiatiefnemer moet er voor zorgen dat deze studie zowel qua inhoud/scope overeenstemt 
met en qua timing inpasbaar is in het MER. De conclusies moeten opgenomen worden in 
het MER. 

- De impact op functies “wonen”, “recreatie” moet overeenkomstig de algemene MER-
richtlijnen worden geëvalueerd.  

 
2. Algemeen is de regel bij milieueffectrapportage dat, indien blijkt dat er milieueffecten zijn, 

milderende maatregelen moeten worden geëvalueerd. Hierbij moet de significantie of ernst van de 
effecten uiteraard voor ogen worden gehouden. Zo zullen (verwachte) ernstige effecten uiteraard 
aanleiding geven tot de formulering van eerder dwingende milderende maatregelen op korte 
termijn.  
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 In alle geval moeten alle milderende maatregelen die als BBT worden beschouwd, worden opgelijst 
en geëvalueerd. Telkens moet kwantitatief worden ingeschat wat de effectieve reductie zou zijn 
indien een aanvullende milderende maatregel wordt toegepast en hoe dit de significantie/ ernst van 
de effecten beïnvloedt. 

 
3. Medio februari 2009 werd nog geen ontwerp-MER bij de dienst MER ingediend. Het ontwerp-

MER is momenteel in opmaak door het team van deskundigen. Er is nog geen vermoedelijke 
datum van indiening bekend bij de dienst Mer. 

 
4. Gezien nog geen ontwerpversie werd ingediend, is er uiteraard ook nog geen definitieve versie 

ingediend, laat staan door de dienst Mer beoordeeld. Dit zal pas gebeuren na voorafgaande 
evaluatie van de ontwerpversie en na overleg hierover met alle adviserende partijen. 

 
5. Uit de informatie die de afdeling Milieuvergunningen bij het provinciebestuur van Vlaams-

Brabant heeft ingewonnen, blijkt dat er voor het geviseerde project nog geen milieuvergunnings-
aanvraag werd ingediend. Met betrekking tot de informatie over een mogelijke aanvraag tot het 
bekomen van een stedenbouwkundige vergunning, moet ik u doorverwijzen naar de Vlaamse 
minister, bevoegd voor de ruimtelijke ordening. 

 
6. Deze vraag is zonder voorwerp aangezien nog geen milieuvergunningsaanvraag werd ingediend. 
 
7. De voorgestelde locatie is op het gewestplan paars ingekleurd (industriegebied), zonder 

toevoeging van nummer. De vraag stelt zich of het voorgestelde project hiermee verenigbaar is. 
Op basis van intern advies, gevraagd aan het Agentschap R-O, werd hierop bevestigend 
geantwoord. Gezien deze interpretatie duidelijk niet tot de bevoegdheid van mijn diensten behoort, 
werd (ook in de bijzondere richtlijnen) duidelijk gesteld dat het de verantwoordelijkheid is van de 
initiatiefnemer bij de bevoegde overheidsdienst(en) na te gaan of voor de uitvoering van dit 
project een bestemmingswijziging nodig zal zijn, en dit zowel voor wat betreft de verbrandings-
installatie zelf als voor een laad- en loskade en bijhorende infrastructuur. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 408 
van 9 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Verbinding St-Truiden - E40   -   Haalbaarheidsstudie 
 
In april vorig jaar informeerde ik via een schriftelijke vraag (nr. 577, Websitebulletin publicatiedatum 
22-05-2008) naar de stand van zaken aangaande de toen in opmaak zijnde haalbaarheidsstudie 
aangaande de ontsluiting van Zuid-Limburg via de E40, een studie in het kader van het Limburgplan 
werd opgestart. 
 
Een half jaar later dan toen werd verwacht, werd in december jongstleden het resultaat van deze 
haalbaarheidsstudie voorgesteld. 
 
Het resultaat oogst veel kritiek, niet in het minst van de Limburgse Sociale Partners, de Boerenbond 
uitgezonderd, en van de Sociaal-Economische Raad van de Regio (SERR), wegens de aanpak en de 
uitgangspunten bij de opmaak van deze studie. 
 
Samengevat komt de kritiek hierop neer: 
 
- de studie heeft te weinig draagvlak omdat er geen betrokkenheid van het middenveld is geweest, 

(a), 
- in deze studie werd geen rekening gehouden met toekomtige economische ontwikkelingen, (b), 
- in deze studie werd geen extra aandacht gegeven aan de verkeersdoorstroming en de veiligheid (c), 
- de doelstellingen van de studie zijn veel te eng (d). 
 
a) De studie is tot stand gekomen binnen een ambtelijke werkgroep, zonder voorafgaand of tussentijds 

overleg met verschillende stakeholders. Werkgeversorganisaties en werknemersorganisaties 
werden helemaal niet en overheden (gemeenten, provincie) slechts minimaal betrokken, waardoor 
het maatschappelijk draagvlak voor een beslissing totaal ontbreekt. Ook de plaatselijke 
Haspengouwse ondernemersverenigingen (de Haspengouwse ondernemersclub en de plaatselijke 
Unizo-verenigingen), werden in het ongewisse gelaten. 

 
b) Een betere ontsluiting is in de eerste plaats van essentieel belang voor al de huidige bedrijven op de 

diverse bedrijventerreinen. In de huidige studie houdt men echter geen rekening met toekomstige 
economische ontwikkelingen van de regio, maar baseert men zich enkel op actuele tellingen. Zuid-
Limburg heeft ontegensprekelijk enkele economische troefkaarten in de hand, denk maar aan de 
fruitsector, de bloeiende sociale sector (Regionaal Ziekenhuis Sint-Trudo), toerisme (Katarakt-
effect) en het opleven van het handelscentrum van St.-Truiden (mede dankzij handelaarsvereniging 
Tru d’or). Naast bovenstaande factoren, speelt vooral ook de ontwikkeling van het industrieterrein 
in Brustem een cruciale rol. Men kan verwachten dat hier binnen 10 jaar honderden mensen aan de 
slag zullen zijn, en dat de goederenstromen dus zullen toenemen. Dit bedrijventerrein kan enkel 
voldoende rendabel worden gemaakt als er ook een betere ontsluiting komt. 
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c) Limburg heeft er uitdrukkelijk voor gekozen om zich te profileren als logistieke regio. Sint-Truiden 
moet het op dit moment echter stellen zonder aansluiting op vitale verkeersaders. Een derde 
bekommernis is daarom de veiligheid en de verkeersdoorstroming op de N80 en de N3. door de 
verkeersremmende ingrepen op deze invalswegen worden de verschillende dorpskernen overbelast, 
waardoor er een onveilige verkeerssituatie ontstaat voor inwoners en chauffeurs. Dit staat haaks op 
de nood aan een vlot doorstromende verbinding. Specifiek voor de N80 geldt dat de doorstroming 
afgeremd wordt door tractoren. In de haalbaarheidsstudie wordt er gepeild naar het spitsverkeer, 
terwijl de problematiek van de N80 eerder te maken heeft met vrachtwagens en landbouwverkeer. 
Met landbouwmachines die altijd breder worden, en wegen die verder versmallen, dreigt inhalen op 
de N80 een mission impossible te worden. 

 
d) Ten slotte moet het dossier van de ontsluiting van Zuid-Limburg in een veel breder kader gezien 

worden. De doelstellingen van de huidige studie zijn veel te eng, veel te lokaal gedefinieerd. Alle 
langeafstandsverkeer vanuit Haspengouw/Zuid-Limburg (dus niet enkel Sint-Truiden) dient op 
vandaag ofwel de gebrekkige en onveilige huidige verbindingen via N3 of N80 te gebruiken ofwel 
een grote omweg over Hasselt en Lummen te maken. We mogen bovendien niet vergeten dat de 
N80 de steden Hasselt en Namen verbindt. Door de doorstroming van en naar Wallonië te 
verbeteren, wordt onze regio beter bereikbaar voor mensen uit Hannuit, Waremme, Berloz, Luik, 
Namen, … De huidige studie benadert de problematiek enkel en alleen vanuit Vlaams oogpunt, 
alsof de wereld stopt aan de taalgrens. Een nieuwe studie moet het Waalse, Euregionale en 
Europese perspectief in ogenschouw nemen. Bovendien bekijkt de huidige studie enkel het strikte 
gewestplantracé als eventueel alternatief voor de huidige N3 of N80 als verbinding. Op geen enkel 
moment wordt er in de studie gezocht naar een beter alternatief, laat staan een optimaal tracé voor 
een vlotte doorstroom van het verkeer richting E40. De opzet van de studie moet dan ook zijn om 
hiernaar op zoek te gaan. 

 
Deze argumenten tonen overduidelijk de noodzaak aan van een ontsluiting van Zuid-Limburg. Zuid-
Limburg heeft nood aan een fundamentele oplossing die de regio maximale ontwikkelingskansen kan 
bieden. Aansluiting van Zuid-Limburg op de E40 is van cruciaal belang voor de economische 
ontwikkeling in deze regio. 
 
1. Waarom werd bij de opmaak van de studie geen aandacht besteed aan het creëren van een ruimer 

draagvlak? 
 
2. Waarom werd in deze studie geen rekening gehouden met de toekomstige ontwikkelingen van de 

regio? 
 
3. Waarom werd in deze studie niet meer aandacht besteed aan de aspecten verkeersdoorstroming en 

verkeersveiligheid? 
 
4. Waarom werd de ontsluiting Zuid-Limburg in de studie niet in een ruimere context gezien? 
 
5. Kunnen de aangehaalde argumenten aanleiding geven tot een nieuwe, bredere en diepgaandere 

studie? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 408 van 9 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. De verschillende gemeenten in het studiegebied Sint-Truiden, Gingelom, Zoutleeuw, Linter en 

Tienen zijn betrokken geweest bij het onderzoek en hebben tussentijds hun – weliswaar onderling 
tegengestelde – visies meegegeven. Deze tussenkomst vond plaats op een klankbordgroep en de 
gemeenten wachten nog steeds op een klankbordgroep om de resultaten te vernemen.  

 
Bij de Vlaams-Brabantse gemeenten en de provincie Vlaams-Brabant is er wellicht wel een maat-
schappelijk draagvlak voor de conclusies van de studie als we hun visies analyseren. Er is op het 
grondgebied Vlaams-Brabant geen maatschappelijk draagvlak voor een nieuwe verbinding 
volgens het gewestplan, noch voor een ontdubbeling voor de N3. 
 
Het klopt dat de economische stakeholders pas op het einde van de studie werden betrokken.  De 
reden hiervoor is dat de studie in een zeer strak keurslijf stak en zich enkel moest buigen over de 
noodzaak van een nieuwe verbinding met de E40 binnen de contouren van het Ruimtelijk 
Structuurplan Vlaanderen (RSV).  
 
Op vraag van de Provincie Limburg werd de studie opgestart. De studie werd gepatroneerd door 
de Minister van Ruimtelijke Ordening maar de uitvoering gebeurde op de budgetten van de 
minister van Openbare Werken (AWV) en begeleid door de afdeling Beleid Mobiliteit en 
Verkeersveiligheid van het departement Mobiliteit en Openbare Werken.  Deze studie was dus niet 
zoals die van de Noord-Zuid gericht op het realiseren van een verbinding, maar had tot doel de 
noodzaak van een nieuwe relatie naar de E40 te onderzoeken. 
 
Zoals omschreven op de projectfiche in het Limburgplan werd de studie uitgevoerd binnen het 
keurslijf van het RSV en kon niet worden voorbijgegaan aan de randvoorwaarden gesteld door het 
hoger beleidskader. Het bestek met daarin de onderzoeksvragen werd opgemaakt in samenwerking 
met het agentschap Ruimtelijke Ordening dat ook het proces meestuurde. Bij aanvang was 
duidelijk dat de opzet van de studie niet kon afwijken van het RSV en dat de eerste vraag of een 
primaire weg mogelijk en wenselijk was, de toon zou aangeven. De resultaten van de studie 
zouden wel kunnen worden gebruikt om op het hogere niveau de bepalingen in het RSV voor de 
regio Zuid-Limburg aan te passen indien uit de studie de noodzaak van een nieuwe relatie naar de 
E40 zou blijken. 

 
2. In de studie is rekening gehouden met het besliste ruimtelijke beleid: het RSV, de provinciale 

ruimtelijke structuurplannen van Limburg en Vlaams-Brabant en het structuurplan van Sint-
Truiden, de geplande ruimtelijke, economische en toeristische ontwikkelingen in de omgeving: het 
industriegebied Brustem en de stadsuitbreidingen van Sint-Truiden. De onbekende toekomstige 
ontwikkelingen kunnen uiteraard niet worden ingeschat.  

 
Voor de verkeersanalyse en de prognoses werd gebruik gemaakt van het verkeersmodel Limburg 
en Vlaams-Brabant dat in de loop van de studie werd geactualiseerd tot model 2007 en dat 
specifiek voor het studiegebied werd geijkt op basis van de lokale verkeerstellingen. Met dit 
model dat alle spitsuurverplaatsingen in Vlaanderen bevat, werden de huidige situatie en alle 
tracévarianten onderzocht. De bekende economische ontwikkelingen in de regio en de socio-
economische kenmerken (omvattende de tewerkstelling, de bevolking, het toerisme) en de uitbrei-
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dingen te Sint-Truiden, alsook het industrieterrein te Brustem werden in de studie verrekend, maar 
gaven geen noemenswaardige impact op de verkeerstromen van vandaag.  
De vervoersstroom opgewekt door de nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen op zich is te beperkt om 
een nieuwe weg te verantwoorden. Het verkeer kan via de bestaande wegen worden afgewikkeld.  
 

3. In de studie is de verkeersonveiligheid in kaart gebracht, alsook de doorstromingsproblemen. De 
verschillende tracésimulaties en doorrekeningen voor de N80 en N3 hebben de effecten op de 
verkeersintensiteiten i.f.v. de capaciteit en de verkeersleefbaarheid in de dorpskernen, duidelijk 
aangegeven. Er is enkel een overbelasting in Hakendover bij Tienen. Lokale omleidingen op de 
N80 kunnen een gunstig effect hebben op de verkeersleefbaarheid evenals een ontdubbeling op de 
N3. Er werd in de studie dus duidelijk rekening gehouden met deze elementen.  

 
De studie stelt dat inzake doorstroming op de N3 er zich twee problemen voordoen, namelijk in 
Hakendover en aan de rotonde Staaien, en stelt ook voor deze knelpunten zo snel mogelijk op te 
lossen.  
 
Voor het landbouwverkeer moet zeker een oplossing worden geboden. Zij zijn een uitermate 
belangrijke economische sector in deze regio, maar het tragere landbouwverkeer hindert wel de 
doorstroming van het andere economische verkeer. Een oplossing om beide types van verkeer te 
verzoenen kan bestaan in het realiseren van verplichte uitwijkplaatsen of andere routes via 
landbouwwegen.  

 
4. De doelstelling van de studie wordt als te eng ervaren omdat ze zich inschrijft in het beleid van het 

RSV. Voor een studie van de overheid kan dat ook moeilijk anders, omdat het RSV een verplicht 
beleidskader vormt. De as Namen –Hasselt is een verbinding die via de autosnelweg dient te 
verlopen.  

 
Dat het langeafstandsverkeer over een beperkt aantal verbindingen beschikt, is inderdaad correct, 
maar dat is in andere regio’s ook het geval. De verkeersmodellen tonen aan dat de bestaande 
verbindingen voldoen en er geen nood is voor een nieuwe weg. In het verkeersmodel zijn alle 
verplaatsingen opgenomen, ook de lange afstandsverplaatsingen. Er zijn weinig relaties ten zuiden 
van Hannuit gevonden.  
 
Zolang de ruimtelijke ontwikkelingen in de regio beperkt blijven, zal er geen nieuwe weg kunnen 
worden verantwoord. Natuurlijk is er ook een andere invalshoek mogelijk, met name dat een weg 
noodzakelijk is om ruimtelijke ontwikkelingen en economische impulsen te krijgen. Dit is echter 
een invalshoek waar deze studie niet van kan vertrekken, gezien de verplichting om het RSV te 
volgen. 

 
5. Naar aanleiding van de bemerkingen van de SERR op de resultaten van de studie zal een extra 

tracé worden onderzocht dat door de SERR naar voor wordt geschoven. Daarnaast kan een 
streefbeeldstudie worden opgestart omtrent de inrichting van de N3 Sint-Truiden – Heers. Ook 
hier dient de vraag te worden beantwoord aan welke doelstelling deze weg moet voldoen. Het is 
ook mogelijk de berekeningen van de mogelijke tracés over te doen met het nieuwe verkeers-
model. Indien er zich in de regio nieuwe ontwikkelingen voordoen of worden toegestaan tussen 10 
en 20 jaar, kunnen de ontsluitingsprojecten opnieuw worden bestudeerd en in het model worden 
opgenomen. 

 
Gelijktijdig met dit planologisch studiewerk dienen ook enkele infrastructurele studies te starten, 
met name het zoeken naar een oplossing voor het probleem van de tractoren in functie van de 
doorstroming, de capaciteitsvergroting van de rotonde te Staaien en de studie van een omleiding te 
Hakendover i.f.v. de leefbaarheid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 409 
van 9 februari 2009 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
Benzeen- en fijnstofemissies   -   Hasselt 
 
Fijn stof is een verzamelnaam voor zeer kleine vervuilende stofdeeltjes in de lucht, kleiner dan een 
honderste van een millimeter. Het wordt aangeduid als PM10 en PM2,5. Juist omdat die stofdeeltjes 
zo klein zijn en diep in onze longen kunnen doordringen, zijn ze gevaarlijk. Bij een korte blootstelling 
aan luchtvervuiling met fijn stof worden bestaande gezondheidsproblemen zoals luchtweginfecties en 
astma erger. Tevens neemt het aantal spoedopnames door luchtwegklachten en hartaandoeningen toe, 
evenals het aantal acute sterfgevallen, vooral bij ouderen met een zwakkere gezondheid. De 
langetermijneffecten zijn onder meer een vermindering van de longfunctie, een toename van 
chronische luchtwegaandoeningen, een toename van hart- en vaatziekten, een toename van het aantal 
kankers en een kortere levensverwachting. 
 
Fijn stof stopt niet aan de grenzen. Als we de impact van fijn stof (PM10 en PM 2,5) berekenen, wordt 
terecht gekeken naar de bijdrage die afkomstig is van onze buurlanden. 
 
Toch werd vroeger reeds duidelijk (MIRA-Rapport 2006) dat de PM-emissies afkomstig uit 
Vlaanderen dubbel zoveel schadelijke gezondheidseffecten veroorzaken dan de buitenlandse emissies 
in Vlaanderen. 
 
Rond de jaarwisseling 2008-2009 werden in heel Vlaanderen slechte waarden gemeten. Maar de PM-
waarden in Hasselt vielen in negatieve zin op. Een overzicht. 
 
Benzeen (CHC6) en ultrafijn stof (PM2,5) 
 
Het meetstation van Hasselt mat geregeld de hoogste waarden in Vlaanderen voor benzeen (CHC6) en 
ultrafijn stof (PM2,5). In onderstaande tabel worden de gemeten waarden door het meetstation in 
Hasselt van 22/12/08 tot en met 04/01/09 weergegeven. Uit deze informatie blijkt m.b.t.: 
- CHC6 (= benzeen): Hasselt scoort in de geobserveerde periode gemiddeld 50 % meer dan het 

Vlaams gemiddelde en haalt ook op 6 van de 14 dagen de hoogste score van Vlaanderen maar 
gelukkig stijgen deze waarden (nog) niet boven de nieuwe Europese norm (2010) die een waarde 5 
als jaargemiddelde vooropstelt. 

- PM2,5 (= ultrafijn stof): Hasselt scoort gemiddeld slechter dan Vlaanderen (21 % meer) en haalt op 
5 van de 14 dagen de hoogste waarde van Vlaanderen. 
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 Datum PM 2,5  PM 2,5 CHC6 CHC6 
  Gemiddelde 

Vlaanderen 
Hasselt Gemiddelde 

Vlaanderen 
Hasselt

zon 04/01/2009 34 40 1,7 2,5 

zat 03/01/2009 63 62 2,5 3,9 

vri 02/01/2009 49 81 2,6 4,3 

don 31/12/2008 78 108 3,2 5,4 

woe 30/12/2008 98 140 5 8,7 

din 29/12/2008 78 83 5,4 12 

maa 28/12/2008 51 48 2,7 3 

zon 27/12/2008 31 32 1,6 1,5 

zat 26/12/2008 23 23 1,4 1,4 

vrij 25/12/2008 16 17 1,2 1,2 

don 24/12/2008 13 14 0,8 0,8 

woe 24/12/2008 35 44 2 1,5 

din 23/12/2008 35 44 2 1,5 

maa 22/12/2008 15 16 1,7 2 

      

Gemiddeldes: 44,2 53,7 2,4 3,6 

 
 
Fijn stof (PM) 
 
Ook de metingen naar PM10 waren in Hasselt afwijkend ten opzichte van de rest van Vlaanderen. In 
de periode van het smogalarm werden in Hasselt zeer hoge absolute en relatieve waarden gemeten 
zoals uit onderstaande tabel blijkt. 
 
 
 
Op basis van de bovenstaande gegevens zijn mijn vragen aan de minister de volgende. 
 
1. Met betrekking tot de hoge score van CHC6 en PM2,5: is er een verklaring, een lokale oorzaak 

voor deze hoge scores in Hasselt? Wordt deze plaatselijke en toch wel ernstige toestand verder 
onderzocht? 
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2. Opvallend is de hoge waarde voor PM2,5, die flink de Europese norm (2015) van 25 µg/m3 
overschrijdt. 

 
Welke beleidsmaatregelen zal de minister nemen? 

 
3. Welke maatregelen neemt de minister op de PM10 waarden terug te schroeven? Welke 

verkeersmaatregelen worden voorzien bij het volgende smogalarm? 
 
4. Is het huidige meetpunt op de grens met Diepenbeek geschikt voor het meten van fijnstof? Is een 

meetpunt in de buurt van drukke verkeersassen zoals ringwegen en de E313 niet meer 
aangewezen? Is de minister van plan om een tweede meetpunt in Hasselt te voorzien? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 409 van 9 februari 2009 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
1. Uw gegevens zijn vermoedelijk afkomstig van de website van de VMM waarop online meet-

gegevens vermeld staan. Hierbij staat steeds vermeld dat het om on-line niet gevalideerde 
gegevens gaat. Hieronder vindt u de gevalideerde meetgegevens samen met een duiding. 

 Rond de jaarwisseling heerste er een weerssituatie die gekenmerkt werd door lage windsnelheden 
en een temperatuursinversie. Deze meteorologische omstandigheden zorgen voor een slechte 
verdunning en opstapeling van luchtverontreiniging in een koude luchtlaag die zich vlak boven de 
grond bevindt.  

 
 Tabel 1 in bijlage geeft de resultaten voor BTEX voor Hasselt (42N045) in vergelijking met deze 

te Borgerhout (42R801) voor de periode 22 december 2008 t.e.m. 5 januari 2009. De concentraties 
te Hasselt liggen in dezelfde lijn als deze van het stedelijke meetstation te Borgerhout (42R801). 
De jaargemiddelde concentratie benzeen in 2007 in het station te Hasselt bedroeg 0,82 µg/m3; 
terwijl deze in het station te Borgerhout 1,22 µg/m3 bedroeg.  

 
 Tabel 2 in bijlage geeft de resultaten voor PM2,5 voor Hasselt (42N045) in vergelijking met deze 

te Borgerhout (42R801) voor de periode 22 december 2008 t.e.m. 5 januari 2009. Ook voor PM2,5 
liggen de gemeten concentraties in dezelfde lijn. De jaargemiddelde PM2,5 concentratie te Hasselt 
bedroeg in 2007 te Hasselt 21 µg/m3 tegenover 24 µg/m3 te Borgerhout.  

 
 Uit hoger vermelde gevalideerde gegevens blijkt dus niet dat de concentraties in Hasselt hoger 

liggen dan in de rest van Vlaanderen. 
 
2. Vooreerst: de jaargemiddelde PM10-concentratie bedroeg in 2007 in het meetpunt Hasselt 30 

μg/m³ en lag daarmee ver onder de Europese jaargrenswaarde van 40 μg/m³. Wel werd de 
daggrenswaarde van 50 μg/m³ gedurende 41 dagen overschreden terwijl maximaal 35 overschrij-
dingen per jaar zijn toegelaten. 

 De jaargemiddelde PM2.5 concentratie te Hasselt bedroeg in 2007 21 µg/m3 en lag daarmee onder 
de Europese grenswaarde van 25 µg/m3 die van kracht wordt op 1 januari 2015. Merk op dat dit 
een jaargrenswaarde is, het is bijgevolg niet correct om daggemiddelde concentraties hieraan te 
toetsen. 

 
 Dat neemt uiteraard niet weg dat gestreefd moet worden naar een verdere verlaging van de fijn 

stof concentraties, ook de piekconcentraties die kortstondig kunnen optreden. Daartoe hebben mijn 
voorganger (Dhr. Kris Peeters) en ikzelf de voorbije jaren reeds heel wat initiatieven genomen. 
Deze maatregelen richten zich zowel op de daling van PM10 als van PM2.5 emissies en -
concentraties gezien er een sterk verband is tussen de bronnen van PM10 en PM2.5. De voorbije 
maanden en jaren heb ik deze maatregelen reeds enkele malen toegelicht in het parlement en zal ze 
daarom nu niet in detail herhalen. Ik verwijs hiervoor naar de generieke en zonespecifieke 
maatregelen uit het Vlaams stofplan uit 2005, het ‘Actieplan fijn stof in industriële hotspotzones’ 
uit 2007 en het ‘Actieplan fijn stof en NO2 in de Antwerpse haven en de stad Antwerpen’ dat ik 
eind vorig jaar heb voorgesteld. Wat ik ook reeds eerder heb toegelicht is het belang van bilaterale 
internationale samenwerking gezien het grote aandeel van buitenlands fijn stof in Vlaanderen. 
Hierbij concentreren we ons vooral op samenwerking en informatie-uitwisseling binnen Benelux-
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verband inclusief het overleg met Noordrijn-Westfalen, zowel op ministerieel als op administratief 
niveau.  

 
3. Betreffende het terugschroeven van de PM10 concentraties verwijs ik naar de opsomming van 

maatregelen onder deelvraag 2. 
 Betreffende verkeersmaatregelen bij smogalarm: de 90 km/u geldt op snel- en ringwegen doorheen 

dichtbevolkte gebieden. De criteria die geleid hebben tot de afbakening van de segmenten van 
deze wegen geven aan dat de 90 km/u regel niet van toepassing is op de E313 ten westen van 
Hasselt of de E314 verder ten noorden van Hasselt. Uiteraard kan dit in de toekomst aangepast 
worden indien dit noodzakelijk en efficiënt blijkt te zijn. 

 Voorlopig zijn geen extra maatregelen gepland in periodes van smogalarm. Het is aangewezen om 
eerst een verklaring te vinden voor de hogere concentraties van benzeen 

 en ultra fijn stof in voormelde regio in de periode eind 2008 – begin 2009. Enkel dan kan zinvol 
worden uitgemaakt of eventuele bijkomende verkeersmaatregelen in deze regio zinvol zijn. Wel 
worden steden en gemeenten via de samenwerkingsovereenkomst gestimuleerd om een politie-
reglement op te nemen dat residentiële houtstook verbiedt tijdens windstille dagen. 

 
4. Het PM10 meetstation 40GK06 (Zinniastraat – Diepenbeek) werd niet in functie van het verkeer 

geplaatst, maar wel om de invloed van enkele specifieke bedrijven, meer in het bijzonder een 
spaanderplaat bedrijf, op de nabijgelegen woonzone na te gaan. De plaatsing kwam er op verzoek 
van de afdeling Milieu-inspectie, de stuurgroep Genk-Zuid en de gemeente Diepenbeek. De VMM 
onderzoekt of een verplaatsing van het station 42N045 te Hasselt (Boksbeemdenstraat) naar een 
meer stedelijke locatie te Hasselt mogelijk en opportuun is. Het telemetrisch meetnet omvat een 
mix van verschillende soorten meetstations: landelijke, stedelijke (met een onderscheid tussen 
stedelijke achtergrond en verkeersgericht) en meetstations in of nabij een industriële zone. Er zijn 
geen plannen om een tweede meetstation in Hasselt op te richten. 

 
 Hierbij wil ik opmerken dat in opdracht van de Vlaamse overheid een studie is uitgevoerd die de 

concentraties van PM en NO2 langs snel- en gewestwegen in kaart brengt a.d.h.v. gevalideerde 
modelleringen. Daardoor is het vanuit beleids- en financieel oogpunt veel interessanter om voor 
fijnstofconcentraties langs snel- en gewestwegen terug te vallen op de betrouwbare model-
resultaten van deze studie i.p.v. ad hoc dure stofmetingen uit te voeren. 

 
BIJLAGE 
 
Meetgegevens voor BTEX en PM2,5 in de periode 22-12-2008 t.e.m. 5-01- 2009 (Hasselt in vergelij-
king met Borgerhout). 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/409/antw.409.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 410 
van 9 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
E40 Erembodegem   -   Geluidsschermen 
 
Al in 1985 werd een aanvraag ingediend voor het plaatsen van geluidspanelen op de E40 ter hoogte 
van het wegvak Resschebeke/Nekkerspoel (grondgebied Erembodegem). Die waren naar verluidt 
reeds beloofd door de toenmalig bevoegde minister, echter tot op heden zonder resultaat. 
 
Het Aalsterse stadsbestuur vernam dat in de begroting Openbare Werken 20.000 euro extra 
opgenomen zou zijn om geluidsschermen langs autosnelwegen te plaatsen. Het stadsbestuur blijft nog 
steeds vragende partij voor het plaatsen van geluidspanelen langs de E40 en dit ter hoogte van de 
wegvakken Resschebeke/Nekkerspoel (richting Brussel -  grondgebied Erembodegem), ter hoogte van 
de Italiënweg tot de Groeneweg en ter hoogte van de spoorwegbrug tot de Churchillsteenweg (richting 
Oostende – grondgebied Erembodegem). 
 
1. Is de minister op de hoogte van de vraag tot plaatsing van geluidspanelen langs de E40, ter hoogte 

van de wegvakken Resschebeke/Nekkerspoel (richting Brussel - grondgebied Erembodegem), ter 
hoogte van de Italiënweg tot de Groeneweg en ter hoogte van de spoorwegbrug tot de 
Churchillsteenweg (richting Oostende – grondgebied Erembodegem)?  

 
2. Staan er in de begroting van dit jaar middelen ingeschreven voor het plaatsen van geluidspanelen? 

Zo ja, hoeveel middelen?  
 

Op welke plaatsen en wanneer zullen deze geluidspanelen worden geplaatst? 
 

Worden er ook geluidspanelen geplaatst op de locaties in Erembodegem, zoals in de eerste vraag 
gespecificeerd? Zo neen, waarom dan niet? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 410 van 9 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. Het probleem van de geluidshinder langs de E40 op grondgebied Aalst is goed bekend bij het 

Agentschap Wegen en Verkeer (AWV). Om geluidsschermen te plaatsen is een financiële bijdrage 
van de lokale overheid vereist en dat was voor de Stad Aalst in het verleden steevast een 
probleem. 

 
 Het is nu de bedoeling om, op vraag van de stad, eerst de meetcampagne af te werken op 

grondgebied Aalst. Zo zal de cel Akoestiek van AWV nog geluidsmetingen uitvoeren in 2009 in 
de Kantonstraat, Kerselaarstraat en Maaldreef in Nieuwerkerken. Op dat moment zullen er overal 
op grondgebied Aalst representatieve meetresultaten beschikbaar zijn en kan er in samenspraak 
tussen het Vlaamse Gewest en de Stad Aalst een actieplan opgesteld worden (beslissingen over 
prioritaire deelzones op grondgebied Aalst, eerste financiële bespreking,...). In Erembodegem zijn 
inderdaad al enige tijd meetresultaten beschikbaar. 

 
2. Het Vlaamse Gewest reserveert ieder jaar een deel van het investeringsbudget voor geluids-

werende maatregelen ; in 2009 is dit inderdaad 20 miljoen euro voor gans Vlaanderen. 
 
 Voor het project (of meerdere projecten) te Aalst dient er (na afronding van de meetcampagne) 

nog een hele procedurele weg te worden afgelegd (ongeveer 2 jaar): 
 

- eerst moeten grondonderzoeken (grondmechanisch en milieuhygiënisch) uitgevoerd worden; 
- vervolgens wordt de stabiliteitsstudie opgestart en worden de materialen gekozen; 
- na goedkeuring van het ontwerp door de Provinciale Audit Commissie kan er een steden-

bouwkundige vergunning aangevraagd worden; 
- tevens moet er dan een module 5 worden afgesloten tussen het Vlaamse Gewest en de Stad 

Aalst 
- de aanbestedingsdocumenten moeten worden opgemaakt (plannen, administratieve en 

technische bepalingen, meetstaat); 
- de aanbesteding dient georganiseerd te worden; 
- wanneer de beide instanties (Vlaams Gewest en stad Aalst) de nodige budgetten definitief 

gereserveerd hebben, kan er een gunning gebeuren; 
- mits enkele weken voorbereiding, kan de aannemer de werken dan opstarten.  

  
De dossiers op grondgebied Aalst worden dus verder voorbereid en technisch uitgewerkt met de 
bedoeling om dan effectief met de uitvoering (van een eerste project) te starten.  
 
Het is dus onmogelijk om de voorziene kredieten voor geluidsschermen van dit jaar voor een deel 
in Aalst te gebruiken.  
In Oost-Vlaanderen worden de beschikbare kredieten in 2009 aangewend voor geluidsschermen 
langs de E 40 te Erpe-Mere (3,5 MEUR) en Drongen (1,25 MEUR) 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 411 
van 11 februari 2009 
van KARIM VAN OVERMEIRE 
 
 
 
Natuurreservaten   -   Aankoop   -   Het Zwin 
 
1. Via de pers kon men vernemen dat het Vlaams gewest de laatste tijd belangrijke natuurgebieden 

heeft verworven, bijvoorbeeld de Merodebossen in Westerlo, bossen van de Koninklijke 
Schenking in Retie en het Natuurreservaat van het Zwin in Knokke.  

 
Kan de minister meedelen tegen welke prijs en bijkomende voorwaarden deze gebieden werden 
verworven? 

 
2. Ter gelegenheid van de aankoop van het Natuurreservaat van het Zwin werd ook in de pers 

vermeld dat de eigenaar van het natuurreservaat de omzetting had verkregen van twee hectare 
zone voor dagrecreatie naar woongebied bestemd voor appartementsgebouwen (gronden gelegen 
aan de Zeedijk in Knokke, voorheen bekend als zwembad, nu Finis Terrae). 

 
a) Werden voor deze omzetting planbaten betaald? 

 
b) Werd er een ruimtebalans gemaakt zoals voorzien in het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen 

en meer bepaald waar de begunstigde eigenaar gronden voor dagrecreatie heeft laten omzetten 
in gronden voor woongebied? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Mechelen (vraag nr. 106) en Crevits (nr .411). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 411 van 11 februari 2009 
van KARIM VAN OVERMEIRE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister 
van Financiën en Begroting en Ruimtelijke Ordening.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 412 
van 11 februari 2009 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Milieuvriendelijke wegbedekking   -   Toepassingen 
 
In het kader van het innovatieprogramma “wegen naar de toekomst” van Verkeer en Waterstaat werd 
in Nederland een nieuw wegdek ontwikkeld, met name “ModieSLab”. 
 
 Deze techniek zou heel wat voordelen bieden : snelle aanleg, ruimte voor intelligente functies zoals 
detectie en signalering, hoge geluidsreductie, lage rolweerstand (met CO2-reducties tot gevolg) en 
lagere bandenslijtage (met minder uitstoot van fijn stof tot gevolg).  
 
 
1. Is de minister op de hoogte van deze nieuwe vorm van wegbedekking? 
 
2. Werd deze techniek in Vlaanderen reeds getest of toegepast? Wat waren de resultaten?  
 
3. Welke andere toepassingen inzake wegbedekking worden in Vlaanderen gebruikt om een positief 

effect te verkrijgen op het vlak van lawaai en uitstoot?  
 
4. Welke materialen zijn reeds getest en wat zijn de resultaten? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 412 van 11 februari 2009 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
1. ModieSlab is een systeem dat in Nederland werd ontwikkeld in kader van het innovatieprogramma 

“wegen naar de toekomst”. Maar buiten een proefvak en één toepassing van ca. 100 m in een 
verkeerswisselaar werd deze oplossing niet verder toegepast in Nederland. 

 
Het is niet zozeer een nieuwe wegbedekking maar een volledig systeem. ModieSlab is een wegdek 
van betonelementen op palen, opgebouwd uit twee aparte open lagen van beton op een construc-
tieve betonlaag. De wegverharding bestaat dus uit ZOB (zeer open beton), wat in Vlaanderen al 
uitgetest werd in 1996 op het proefvak van de N255 Edingen-Ninove te Herne.  
 
Het ModieSlab systeem wordt op palen geplaatst, wat zou zorgen voor een relatief korte 
uitvoeringstermijn. Echter dient men zich hier toch enige vragen bij te stellen. Het heien of trillen 
van funderingspalen neemt toch heel wat tijd in beslag. De kortere uitvoeringstermijn zou bereikt 
worden omdat de betonelementen geprefabriceerd kunnen worden, doch de plaatsing, inclusief 
paalfunderingen, neemt toch aanzienlijk veel tijd in beslag. 
 
De toepassing is enkel kosteneffectief: 

 
• bij zeer slappe ondergronden (die in Vlaanderen zo goed als niet voorkomen) ; 
• in situaties waar geluidsschermen moeilijk geplaatst kunnen worden ; 
• indien de kostprijs kan afgeschreven worden over een lange levensduur (grootteorde van 35 

jaar). 
 

Wat betreft de voordelen die ze vooropstellen op vlak van geluidsreductie, kunnen een aantal 
pertinente vragen gesteld worden. De vraag stelt zich onder meer of de akoestische prestaties over 
langere termijn nog wel behouden blijven. Ervaringen met ZOA tonen aan dat er slechts enkele 
jaren op de volledige geluidsreductie gerekend kan worden. Er zijn geen redenen om aan te nemen 
waarom dit bij ZOB anders zou zijn. De geluidsmetingen op het proefvak in Herne kunnen dit 
bevestigen. Reeds na drie jaar was er een toename van 2 à 3 dB(A) (afhankelijk van de 
proefsnelheid: 50km/h tot 120 km/h) ingevolge de dichtslibbing (met vuil, stof, e.d.) van de open 
structuur. 
 
Wat betreft de voordelen die aangehaald worden op vlak van lage rolweerstand en lagere 
bandenslijtage, is uitermate voorzichtigheid geboden. Een lage rolweerstand (er ermee gepaard 
gaande een lagere bandenslijtage) is helemaal geen gewenst gedrag in de wegenbouwkunde. Een 
te lage rolweerstand komt de veiligheid niet ten goede, omdat de remafstanden dan te groot 
worden, wat zorgt voor vele aanrijdingen in het verkeer. Wij betrachten dan ook een stroef 
wegdek te bekomen, zodat de veiligheid gegarandeerd blijft. Temeer dient gesteld dat ook bij ZOB 
eigenlijk steeds een stroef wegdek wordt bekomen, zodat men zich ernstige vragen kan stellen bij 
de vermelde prestaties van ModieSlab aangaande de rolweerstand. De rolweerstand zal helemaal 
niet veel afwijken van deze bij andere verhardingstypes. 

 
2. Er bestaat één toepassing van ModieSlab (i.o.v. De LIJN), in Blankenberge ter hoogte van het 

station, waarbij ModieSlab gecombineerd werd met ingebouwde tramrails. Dit is momenteel in 
uitvoering en is economisch rendabel omdat de tramrails ingebetonneerd kunnen worden in de 
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betonnen draagstructuur en omdat het ganse systeem geprefabriceerd kan worden. Er dient wel 
opgemerkt dat het systeem hier niet gefundeerd wordt op paalfunderingen, zoals dit in Nederland 
werd ontwikkeld. Het niet voorzien van deze paalfunderingen maakt dat het hele systeem 
economisch ook verantwoordbaar is. 

 
3. Verhardingen met een positief effect op vlak van lawaai: 

Bij (her)aanleg kiest Het Vlaams Gewest steevast voor de stillere varianten van de 
wegverhardingen (zie ook onderstaande tabel bij vraag 4): 
 
• bij asfaltverhardingen:  

- op hoofdwegen, primaire wegen en secundaire wegen buiten de bebouwde kom: vooral 
SMA-C (SMA 0/10) en SMA-D (SMA 0/6). Deze wegdekken veroorzaken dankzij hun 
fijnere gradering minder rolgeluid, dat onder de typische omstandigheden op de genoemde 
types van wegen dominant is in de totale geluidsproductie. 

- op de overige secundaire wegen en bij doortochten:  
vooral AB-4C en AB-4D. De keuze is gebaseerd op technische redenen. Bovendien dient 
te worden opgemerkt dat het motorgeluid onder de typische omstandigheden op de 
genoemde types van wegen een even groot aandeel heeft in de totale geluidsproductie dan 
het rolgeluid.  

• bij betonverhardingen: vooral chemisch uitgewassen beton. 
 
De bestaande lawaaierige betonnen wegdekken (vooral dwarsgegroefd en langsgegroefd) worden 
overlaagd met bijv. SMA of afgefreesd.  
 
In Nederland worden zogenaamde stille wegdekken aangelegd: dubbellaags ZOA en dunne 
deklagen. Deze worden in Vlaanderen niet toegepast. De reden is dat het akoestisch voordeel van 
ZOA na enkele jaren verdwijnt door dichtslibbing van de poriën. Daarbovenop heeft dit type 
verharding ook het nadeel dat er een dubbele hoeveelheid smeltmiddelen dient gestrooid tijdens de 
winterperiode om de veiligheid te garanderen. Tevens wordt vastgesteld dat er een gevaar is voor 
rafeling van het oppervlak, vooral bij wringend verkeer (veroorzaakt door draaibewegingen). 
 
Verhardingen met een positief effect op vlak van uitstoot: 
Vooreerst dient opgemerkt dat het wijzigen van de textuur van het verhardingsoppervlak een 
minieme invloed heeft op de rolweerstand (en dus ook op de bandenslijtage). Het door 
“ModieSlab” geclaimde voordeel is dan ook betwistbaar en dient vooralsnog bewezen te worden. 
 
Inspelen op de textuur van het verhardingsoppervlak om zodoende de uitstoot van broeikasgassen 
te verminderen is dan ook niet aangewezen. 

 
Een vemindering van de uitstoot kan bekomen worden door te zorgen voor een voldoende 
vlakheid van de weg en een goed onderhoud van de weg. In dat opzicht is het aangewezen om te 
kiezen voor doorgaand gewapende betonverhardingen en voor asfaltverhardingen. De elementen-
verhardingen en platenbetonverhardingen zullen, door hun vele voegen, een grotere rolweerstand 
en dus ook meer uitstoot teweegbrengen. 

 
 De aanleg en het onderhoud van een weg telt voor 2 tot 5 % van de totale energieconsumptie door 

verkeer op een weg. Op dit moment is een studie bezig door het OCW om de asfaltproductie bij 
lagere temperaturen mogelijk te maken. Het verlagen van de temperatuur heeft een positieve 
invloed op de uitstoot tijdens de productie en de aanleg van de asfaltverhardingen. Binnenkort 
zullen de eerste proefvakken worden aangelegd, zodat ook de duurzaamheid van de verharding 
kan geëvalueerd worden. 

 
4. Op dit ogenblik kunnen enkel resultaten worden meegedeeld aangaande de geluidseigenschappen 

van verschillende wegdektypes. Ik verwijs hiervoor naar onderstaande tabel. 
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Tabel: Verschil geluidsniveau t.o.v. referentiewegdek AB 1B 

 

Wegverharding 
Correctie bij 50 

km/uur 
dB(A) 

Correctie bij 90 
km/uur 
dB(A) 

Correctie bij 120 
km/uur 
dB(A) 

SMA-B 
SMA-C  
AB 1B 
AB 4C 

 
+ 0,0 

 
+ 0,0 

 
+ 0,0 

SMA-D  - 1,0 - 1,0 - 1,0 

AB 2C + 2,9  +2,1 + 1,8 

ZOA-B 
ZOA-C + 1,5 - 0,5 - 1,5 

Beton dwarsgegroefd + 6,1 + 5,9  + 5,8 

Beton langsgegroefd + 4,8 + 5,3 + 5,5 

Chemisch uitgewassen 
beton + 4,1 + 3,3 + 2,9 

Beton gebezemd + 5,4  + 4,4 + 4,0 

 
Deze waarden zijn gebaseerd op metingen uitgevoerd op het Vlaamse wegennet.  

 
In Nederland zijn bijv. de resultaten voor ZOA veel beter. Maar deze gelden enkel voor nieuw 
aangelegde ZOA. Onze metingen zijn uitgevoerd op ZOA die al enkele jaren oud is.  
 
Uit ervaring weten we immers dat de poriën bij ZOA, zeker op gewone N-wegen, na 2 à 3 jaar 
dichtslibben. Hierdoor gaat het akoestisch voordeel volledig verloren. Dit blijkt ook uit resultaten 
van de metingen. De poriën van ZOA, gekenmerkt door zijn open structuur, zorg(d)en voor de 
absorptie van het geluid.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 413 
van 11 februari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Geluidsschermen E19 Schoten   -   Financiering 
 
De Vlaamse overheid moet een grote inhaaloperatie realiseren om de geluidsoverlast ten gevolge van 
het wegverkeer aan te pakken. Zo zullen weldra in Schoten langs de oostelijke zijde van de E19-noord 
op verschillende locaties geluidswerende schermen worden geplaatst. De start van de werken is 
voorzien in maart, met een uitvoeringstermijn van vijf  maanden.  
 
Eind 2007 werd hiervoor een overeenkomst gesloten tussen de gemeente Schoten en het Vlaams 
gewest. De gemeente Schoten ondervindt immers veel hinder van lawaaioverlast van de autosnelweg 
E19, maar ook de aanleg van de HSL (hogesnelheidslijn) leidt tot verhoogde lawaaihinder. De 
gemeente Schoten moet hiervoor 517.125 euro ophoesten. Nochtans is de gemeente niet 
verantwoordelijk voor de lawaaihinder van gewestelijke infrastructuur. 
 
1. Waarom worden de lasten voor de aanleg van een geluidsscherm op de gemeente Schoten en dus 

de individuele belastingbetaler van de gemeente Schoten afgewenteld, in plaats van op onder meer 
de NMBS en het Vlaams gewest? De NMBS verzorgt immers het personenvervoer voor vele 
andere inwoners dan deze van Schoten. 

 
2. Wat is het aandeel van de verschillende overheden en op welke manier is de berekening tot stand 

gekomen? 
 



-814-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 413 van 11 februari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. Een gemeente kan door het afsluiten van een module 5 van het mobiliteitsconvenant 'Schermen 

en/of gronddammen langs een gewestweg, die het wegverkeerslawaai verminderen' de plaatsing 
van geluidsremmende constructies langs gewestwegen bewerkstelligen. Afhankelijk van de 
gemeten geluidswaarden dient de gemeente het project mee te financieren. De procentuele 
tegemoetkoming van de gemeente wordt echter verminderd met 10 % als meer dan de helft van de 
woningen die zich bevinden in een strook van 250 m vanaf de rand van de rijbaan, gebouwd werd 
vóór de openstelling van de gewestweg. 

  
2. In Schoten worden op de volgende 3 locaties geluidsschermen gerealiseerd: 

- projectzone Pauwendreef : aandeel gemeente: 15%. 
- projectzone Gaaiendreef: aandeel gemeente: 38%. 
- projectzone Elzendreef - Houthakkersdreef: aandeel gemeente: 45%. 

 
Deze berekening kwam tot stand rekening houdend met de gemeten geluidswaarden en de 
ouderdom van de woningen. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 414 
van 11 februari 2009 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Gewestwegen Deinze   -   Verkeersleefbaarheid 
 
In de jaren zestig van de vorige eeuw werd door de lokale politiek in Deinze beslist om het 
doorgaande noord-zuidverkeer niet om het centrum heen te leiden, maar dwars erdoor, en dit door 
grootschalige afbraak- en verbredingswerken (huidige doortocht N43). In de jaren zeventig werd voor 
het oost-westverkeer een kort stuk ring aangelegd dat verder aansluit op een smalle straat door de 
bebouwde kom (huidige N35).  
 
Door deze beleidsopties is de verkeersleefbaarheid in de omgeving van de betrokken doortochten 
vandaag zeer problematisch en is het verkeer er reeds vele jaren een bron van grote ergernis en 
mobiliteitsproblemen. De ooit geplande grootschalige ringweg om Deinze is definitief uit het 
gewestplan geschrapt om evidente milieuoverwegingen. 
 
1. Wat zijn de plannen om op korte en lange termijn het verkeer in en om Deinze opnieuw vlot te 

krijgen en om de verkeersleefbaarheid in de betrokken straten opnieuw op een aanvaardbaar 
niveau te brengen? 

 
2. Welke beleidsvisie hanteert de minister m.b.t. een kleinschalige, gedeeltelijke ring, deels op 

bestaande wegen door een industriezone, die een groot deel van het doorgaande verkeer om 
Deinze zou kunnen leiden? 

 
En welke beleidsvisie hanteert zij betreffende grootschaligere infrastructuurwerken 
(ondertunneling)? 

 
3. Verder stellen wij vast dat de heraanleg van de gewestwegen N43 en N35 op het grondgebied van 

de stad Deinze vertraging oploopt.  
 

Wat zijn de concrete plannen in dit verband ? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 414 van 11 februari 2009 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
1. In het recente verleden werden verbeteringen doorgevoerd aan het kruispunt van de N35 met de 

N43 in het centrum van Deinze. Ten behoeve van de veiligheid van de fietsers werden vrijliggende 
beveiligde fietspaden aangelegd. Daarnaast werd de verkeersdoorstroming aan het kruispunt 
verbeterd door de aanleg van aparte afslagstroken buiten de rotonde. 

 
Op korte termijn is te Deinze de herinrichting van het kruispunt van de N35 met de N494 gepland, 
gecombineerd met de herprofilering van het huidige wegprofiel van de N35 (Gaversesteenweg) 
tussen het kruispunt met de Volhardingslaan en de N494 (Oudenaardsesteenweg). Deze aanpas-
sing van het wegprofiel (zonder onteigeningen van woningen langs dit weggedeelte) beoogt de 
veiligheid van de zwakke weggebruikers te verbeteren en de doorstroming van het openbaar 
vervoer te optimaliseren.  
De aanbesteding van deze werken wordt gepland in de tweede helft van 2009.  

 
 Voor de ontwikkelingen op langere termijn moet voor de N35 (sectie N43-E17) en voor de N43 

(sectie E.Clauslaan – Kortrijksesteenweg) vooraf  een streefbeeld worden uitgetekend.  
 De opmaak van het streefbeeld voor de N35 wordt in het actieplan uit het mobiliteitsplan Deinze 

op middellange termijn gepland. Ook voor de N43 voorziet het mobiliteitsplan op middellange 
termijn de opmaak van een streefbeeld, met specifieke aandacht voor de doorstroming van het 
openbaar vervoer.  

 Voor de beide gewestwegsecties wordt de opmaak van het streefbeeld gepland in 2010. 
 
2. Mogelijke alternatieven voor de huidige trajecten van de N35 of de N43 kunnen bij de vijfjaar-

lijkse evaluatie van het stedelijke mobiliteitsplan worden onderzocht, indien daar een vraag naar 
blijkt. 

 
3. Heraanleg van de secundaire wegen N43 en N35, vooral binnen de bebouwde omgeving, moet 

kaderen in een streefbeeld dat voor beide wegen zal worden ontwikkeld.  
 

Zoals hiervoor aangegeven, zal in 2010 de streefbeeldstudie worden opgemaakt. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 420 
van 11 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Kruispunt N80 Hasselt   -   Verkeerslichten 
 
Het kruispunt  van de N80, een expresweg tussen Hasselt en Sint-Truiden, met Nachtegaal is sinds 15 
november van vorig jaar een gevaarlijk punt. Toen knalde een bestuurder frontaal tegen de 
verkeerslichten, waarna hij tot stilstand kwam tegen een verlichtingspaal. De klap was zo hevig dat de 
paal van de verkeerslichten uit de grond werd gerukt. Daardoor brak de bovenste arm van de lichten 
gedeeltelijk af. 
 
Om het verkeersprobleem aan het kruispunt tijdelijk op te lossen, plaatste men een verkeerslicht met 
twee pijlen aan de rechterkant van de weg. Maar sinds die ingreep zijn er al vijf ongevallen gebeurd. 
In drie gevallen was er sprake van gewonden. De herstelling van het verkeerslicht is echter nog niet 
voor binnenkort. Er moet immers een nieuwe overspanning met fundamenten worden gemaakt. De 
werkzaamheden zijn daarom pas voor einde maart gepland.  
 
1. Wat is hierbij de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 

Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 

 
2. Bestaat er een mogelijkheid om de werken sneller te laten starten dan voorzien gezien de uiterst 

gevaarlijke situatie vandaag? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 420 van 11 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Bij het ongeval werd de portaal boven de weg volledig vernield. Een herstelling in de oude 

toestand was niet onmiddellijk mogelijk om volgende redenen: 
 

- de bestaande portaal en zijn omvangrijke funderingen dienden eerst uitgebroken; 
 
- nieuwe funderingen dienden gegoten om een nieuw portaal te plaatsen. Nadien moet, na 

opmeting van de afstand tussen de nieuwe funderingen, de lengte van het nieuwe portaal 
worden opgemeten : de horizontale balk van een portaal wordt immers met bouten op de 
vertikale steunen bevestigd; de speling tussen de gaten in de voetplaat van de horizontale 
balk en de gaten in de kopplaat van de vertikale steunen dient minder dan een centimeter te 
zijn; 

 
- zowel de vakantieperiode rond Nieuwjaar en de vorstperiode in januari, hebben de uitvoe-

ringstermijn verlengd. 
 

Na het ongeval zijn dezelfde dag wel onmiddellijk maatregelen genomen. Voorlopige lichten zijn 
op een paal, rechts van de weg, aangebracht en operationeel gemaakt. Deze situatie is volledig in 
orde met de wegcode. 
 
Omdat gemeld was dat de zichtbaarheid van de lichten niet optimaal is, zijn bijkomende 
voorlopige boogpalen, met lantaarns boven de weg, aangebracht. 
 
Ondertussen is de productie van het portaal in uitvoering. De oude funderingen zijn reeds 
uitgebroken en de nieuwe gegoten. De stalen delen van het portaal worden geconstrueerd. Nadien 
dient nog de corrosiebescherming (galvanisatie) aangebracht. Begin april zou de volledig 
oorspronkelijke toestand zijn hersteld. 

 
2. De herstelling van de vroegere situatie kan niet sneller dan boven geschetst. Door de bijkomende 

maatregelen is de bestaande situatie echter voldoende veilig. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 421 
van 12 februari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Omzetting Europese regelgeving   -   Stand van zaken 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag van 9 mei 2007 met gelijknamige titel had ik de minister 
graag de volgende vragen gesteld. 
 
1. Welke Europese richtlijnen met betrekking tot de materies onder de bevoegdheid van de minister 

dienen nog omgezet te worden in Vlaamse regelgeving? 
 

Bij welke omzettingen werden de door Europa opgelegde termijnen overschreden? 
 
Hoeveel bedraagt de overschreden termijn? 

 
2. Zijn er betwistingen met betrekking tot de departementen waarvoor de minister bevoegd is? Zo ja, 

hoeveel en welke? 
 
3. Welke maatregelen werden genomen om de betwistingen en laattijdige omzettingen tegen te gaan? 
 
4. Welke evolutie is merkbaar in vergelijking met voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 120, Van Mechelen nr. 108, 

Vandenbroucke nr. 181, Anciaux nr. 115, Keulen nr. 111, Van Brempt nr. 174, Heeren nr. 175, 
Crevits nr. 421, Ceysens nr. 60).  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 421 van 12 februari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 422 
van 12 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Overheidsaanbestedingen   -   Overschrijding betalingstermijn 
 
Volgens de Confederatie Bouw is de overheid een zeer slechte betaler.  Uit een rondvraag onder haar 
leden blijkt dat er in bijna 87 % van de gevallen sprake is van een betalingsachterstand.  Zowel de 
betalingstermijn voor voorschotten als voor het totale saldo zou niet gerespecteerd worden door de 
aanbestedende besturen. 
 
Voor een stand van zaken had ik van de minister graag een jaarlijks overzicht gekregen sinds 2004. 
 
1. Graag een overzicht van het aantal dossiers waarbij er sprake is van een betalingsachterstand, 

zowel wat voorschotten als wat het totale saldo betreft.   
 

Hoe is de verhouding ten opzichte van het totaalaantal aanbestedingsdossiers? 
 
2. Is er in dit kader een verschil tussen aanbestedingen die de Vlaamse overheid zelf doet en de 

toelagen die de overheid betaalt aan derden? 
  
3. Wat is de gemiddelde overschrijdingstermijn? 
 
4. Wat zijn de redenen voor deze laattijdige betalingen? 
 
5. Om welke bedragen gaat het? 
 
6. Graag een overzicht van de verwijlinteresten die de Vlaamse overheid heeft betaald. 
 
7. In hoeveel gevallen werd een gerechtelijke procedure opgestart?  Kan de minister hier een stand 

van zaken geven? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 121, Van Mechelen nr. 109, 

Vandenbroucke nr. 182, Anciaux nr. 116, Keulen nr. 112, Van Brempt nr. 175, Heeren nr. 176, 
Crevits nr. 422, Ceysens nr. 61).  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 422 van 12 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister 
van Financiën en Begroting en Ruimtelijke Ordening.  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 423 
van 12 februari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
E34   -   Studie geluidsoverlast 
 
Lawaaihinder blijft een van de ernstigste vormen van hinder. Eén op drie Vlamingen zegt gehinderd te 
worden door geluidsoverlast. Ook een aantal gemeenten langs de E34 kennen geluidsoverlast ten 
gevolge van het wegverkeer.  
 
Het PIH (Provinciaal Instituut voor Hygiëne) Antwerpen zou in opdracht van een aantal 
burgemeesters van de Kempen een studie hebben uitgevoerd over de geluidsoverlast door wegverkeer 
op de E34. Het onderzoeksdomein zou een zevental gemeenten betreffen. Hieruit blijkt dat op 24 
punten op de E34 de 65 decibel wordt overschreden. 
 
1. Is de minister reeds op de hoogte van de resultaten van studie van het PIH? 
 
2. Heeft de minister uit deze studie beleidsconclusies getrokken? Zo ja, welke? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 423 van 12 februari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. Het Agentschap Wegen en Verkeer (de Afdelingen Wegen en Verkeer Antwerpen en Wegen-

bouwkunde) heeft de resultaten van het Provinciaal Instituut voor Hygiëne ontvangen in de zomer 
van 2008. Hierna werd door de Afdeling Wegenbouwkunde een eigen meetcampagne opgestart. 
Deze metingen hebben plaatsgevonden tussen september en december 2008. 

 
2. Op het goedgekeurde investeringsprogramma programma van 2009 van 6 februari 2009 zijn de 

geluidsschermen aan de Vaartweg in Ranst voorzien. Dit is één van de probleemlocaties die uit de 
studie is naar voor gekomen. Momenteel zijn de voorstudies lopende voor de vervanging van het 
wegdek van de E34. Het akoestische gedrag is een van de grote randvoorwaarden voor het nieuwe 
wegdek. Wanneer het wegdek is vervangen, zal een nieuwe meetcampagne moeten uitwijzen of 
voor de huidige probleemlocaties bijkomende maatregelen nodig zouden zijn. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 424 
van 12 februari 2009 
van VERA DUA 
 
 
 
E17 Nazareth   -   Geluidshinder 
 
Inwoners van de Groenstraat in Nazareth, dit is ongeveer 700m ten zuiden van de E17,  ter hoogte van 
het Station “ Van der Valk”, hebben al jaren last van geluidsoverlast afkomstig van het verkeer op de 
E17. Zij worden niettegenstaande de afstand ten volle blootgesteld aan het lawaai, aangezien er 
praktisch geen begroeiing is en geen gebouwen om het lawaai te milderen. Verschillende instanties 
werden hierover aangeschreven maar tot op heden zonder resultaat. 
 
In 2006 werd door de Administratie Wegen en Verkeer Oost-Vlaanderen gesteld dat het 
verkeerslawaai daar ter plaatse zeker niet de 65 decibel overschrijdt. In dezelfde brief werd ook 
gesteld dat het, gelet op de afstand, niet gebruikelijk was om daar geluidsmetingen te doen, dus blijft 
het een open vraag hoe men dan kan besluiten dat de 65 decibel niet overschreden wordt. 
 
Een meting uitgevoerd door de bewoners zelf, leverde als resultaat 67 à 70 decibel op ter hoogte van 
het stuk wegdek waar het asfalt overgaat in beton; vóór dit stuk wegdek was het meetresultaat 57 à 58 
decibel. Uit deze meting blijkt dus wel degelijk een lawaaioverlast van meer dan 65 decibel. 
 
Uit een technisch advies dat de gemeente inwon bij een gespecialiseerd laboratorium, blijkt bovendien 
dat geluid afkomstig van een snelweg zich wel degelijk over een grote afstand kan verplaatsen, en dat 
de intensiteit van het lawaai slechts zeer geleidelijk afneemt ten opzichte van de afstand. Hieruit volgt 
dat mensen wel degelijk overlast kunnen ondervinden op een ruime afstand van een snelweg.  
 
Een geluidsscherm zou in casu volgens dit expertenverslag niet efficiënt zijn, een wijziging van het 
wegdek daarentegen wel. Het rijvak in de richting van Antwerpen bestaat uit continu gewapend beton 
met dwarse groeven, daardoor is dit wegdek intrinsiek vrij lawaaierig. Er bestaan minstens twee 
mogelijke oplossingen om het wegdek veel stiller te maken tegen een redelijke kostprijs: overlaging 
met een bitumineus wegdektype met goede oppervlaktetextuur, of het affrezen van het bovenste laagje 
van het bestaande betonnen wegdek. 
 
1. Acht de minister het, gelet op de hierboven weergegeven feiten, opportuun om toch een 

geluidsmeting te laten uitvoeren in de Groenstraat in Nazareth? 
 
2. Indien de hierboven weergegeven meetgegevens bevestigd zouden worden, welke maatregelen 

ziet de minister dan als mogelijke oplossing? 
 
3. Is het niet aangewezen om, zoals in Nederland, wettelijke normen vast te leggen voor 

lawaaioverlast door verkeer, zodat er een objectieve basis is om klachten te  beoordelen en 
eventueel maatregelen te treffen?  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 424 van 12 februari 2009 
van VERA DUA 
 
 
 
1. Hierna volgt de wetenschappelijke verklaring van hoe het geluid afkomstig van het wegverkeer op 

een autosnelweg zich verspreidt: 
 Het geluidsdrukniveau neemt af door geometrische spreiding van geluidsgolven tussen de geluids-

bron (E17) en de waarnemer (bewoners Groenstraat): 
 Zeer belangrijk voor de sterkte van het geluid voor een waarnemer is de afstand van de bron tot de 

waarnemer. Naarmate de afstand tot de bron groter wordt, is de geluidenergie uitgezonden in een 
bepaalde richting, over een grotere oppervlakte verdeeld en is het geluidsniveau dus lager.  

 

 
 

Voor bijvoorbeeld één enkele auto (puntbron) geschiedt deze verdunning evenredig met het 
kwadraat van de afstand.  
Voor een onafgebroken rij auto’s (lijnbron) geschiedt dit evenredig met de afstand. De geluids-
niveaus nemen in deze gevallen af met het tienvoud van de logaritme van deze verhoudingen. 
Voor het eerste geval betekent dat 10 × log 2²= 6 dB bij afstandsverdubbeling en voor het tweede 
geval 10 × log 2 = 3 dB bij afstandsverdubbeling. 
Bij toenemende afstand tot de bron verandert ook de kleur van het geluid. Laagfrequente geluiden 
worden minder gereduceerd door de grondabsorptie dan de midden- en hoogfrequente geluiden. 
Dit verklaart waarom op grote afstand van een weg een doffer geluid wordt waargenomen. 
De dichtstbijzijnde woning t.o.v. E17, nl. Groenstraat 47, ligt op 700 m van de rand van de 
autosnelweg. 
Bij meewindcondities is op dergelijke afstand tot een autosnelweg een typisch vrij constant, vooral 
laagfrequent, verkeerslawaai hoorbaar. 
Omwille van deze afstand is het niet opportuun om op deze locatie geluidsmetingen uit te voeren 
daar het geluidsniveau LAeq er de 65 dB(A) drempel wetenschappelijk gezien niet kan bereiken. De 
Vlaamse Overheid voert jaarlijks talrijk geluidsmetingen uit in woonwijken langs autosnelwegen. 
Ook uit ervaring is dus geweten dat op 700 m van de rand van de autosnelweg het onmogelijk is 
om een LAeq van meer dan 65 dB(A) op te meten. 
De afdeling Wegenbouwkunde van het Agentschap Wegen en Verkeer is echter wel bereid om de 
meetresultaten van de bewoners analyseren op correctheid. 

 
2. De wegverharding op de E17 is ter hoogte van de Broekstraat uitgevoerd in dwarsgegroefd beton 

zoals gebruikelijk bij de aanleg van dat wegvak van de E17 begin de jaren 1970. 
 Zoals vermeld zal, gezien de afstand, een geluidsscherm langs de E17 voor de woningen in de 

Broekstraat niet efficiënt zijn. 
 Een andere wegverharding kan inderdaad wel een geluidsreductie opleveren en die zal maximaal 

ongeveer 5 dB(A) bedragen aan de bron. 
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 Het is dan ook de bedoeling om bij de vaksgewijze renovatie van de E17 tussen Kruishoutem en 
Zwijnaarde voorzien voor de volgende jaren, een geluidsarme verharding toe te passen, in principe 
met fijnkorrelig uitgewassen beton. De prioriteiten worden echter mee bepaald door de technische 
staat van de bestaande wegverharding. 

 Het overlagen met asfalt of afslijpen van de bestaande betonverharding is gezien de ouderdom 
ervan en de voorziene renovatie economisch niet meer verantwoord. 

 
3. In Vlaanderen zijn nog geen wettelijke normen voor wegverkeerslawaai vastgelegd. 
 In het kader van de Europese richtlijn omgevingslawaai 2002/49/EG worden momenteel 

milieukwaliteitsnormen vastgelegd om zo de prioritaire zones op basis van de geluidskaarten te 
bepalen. De milieukwaliteitsnormen zullen ook worden gebruikt bij de opmaak van de actie-
plannen “geluid”. Begin 2011 zal hierover meer duidelijkheid zijn. 

 In ieder geval zullen de beschikbare middelen prioritair worden aangewend om woonzones langs 
autosnelwegen af te schermen die aan waarden van meer dan 70 dB(A), zelfs 80 dB(A), zijn 
blootgesteld. 
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HILDE CREVITS 
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Vraag nr. 427 
van 12 februari 2009 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
St.-Lievenspoort Gent   -   Verkeersafwikkeling 
 
De plaatsing van verkeersregelinstallaties (VRI) op kruispunten beoogt een veilige 
verkeersafwikkeling. In de praktijk blijven er kruispunten met VRI waar het gelijktijdig toestaan, 
tijdens eenzelfde groenfase van driekleurige verkeerslichten, van zowel afslagmanoeuvers als 
rechtdoorrijden leidt tot onverwachte conflicten tussen verkeersdeelnemers.  
 
Een voorbeeld hiervan is het kruispunt B401/R40 (afrit E17/stadsrondweg R40) "Sint-Lievenspoort" 
in Gent. Het wegverkeer komende van de B401 en afslaande naar rechts richting R40 Keizersvest 
krijgt er elke groenfase gelijktijdig met het tram- en busverkeer dat, op een tram- en busbrug,  
evenwijdig verloopt, komende hetzij van de bijzondere eigen bedding op de Hubert Frère-Orbanlaan 
hetzij van Ledeberg over de tram- en busbrug. Deze fasering leidt, al decennia, dagelijks tot talrijke 
bijnabotsingen en ook tot daadwerkelijke botsingen tussen enerzijds auto's of vrachtwagens die rechts 
afslaan richting R40 en anderzijds de rechtdoor rijdende tram- of busvoertuigen. Een gelijkaardige 
situatie bestaat bij het linksafslagmanoeuver van het wegverkeer komende van de Dierentuinlaan en 
linksafslaande richting R40 Keizersvest. 
 
Het gevolg van deze (bijna) botsingen is hinder voor het wegverkeer en voor het tram- en busverkeer 
alsook een onaanvaardbaar veiligheidsrisico. De knipperlichten met waarschuwend opschrift 
"TRAM", geplaatst net voor de kruising van het wegverkeer richting R40 met de tram- en 
busdoortochtplaats, volstaan immers helemaal niet als beveiliging van het rechtsafslagmanoeuver 
respectievelijk linksafslagmanoeuver, daar de zichtbaarheid voor het wegverkeer sterk beperkt wordt 
door onder meer de brugleuning. Ook de groenfase aan de VRI op het kruispunt B401/R40 suggereert 
dat er geen conflict mogelijk zou zijn met andere verkeersdeelnemers die het rechts- respectievelijk 
linksafslagmanoeuver richting R40 doorkruisen.  
 
1. Zijn deze verkeersonveilige toestanden de minister bekend ? 
 
2. Welke maatregelen zal de minister voorstellen om dit reeds decennialang aanslepende 

veiligheidsrisico te verminderen? 
 

Wordt daarbij gedacht aan een aanpassing van de VRI met het oog op een integraal conflictvrije 
groenfase voor het vermelde rechts- en linksafslagmanoeuver, en anderzijds aan een afzonderlijke 
voorrangsfase ten voordele van tram en bus? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 427 van 12 februari 2009 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
1. De toestand inzake de verkeersafwikkeling aan de Sint-Lievenspoort in Gent is mij en het 

Agentschap Wegen en Verkeer welbekend. 
 Het betreft het drukste kruispunt van Gent, met zeer veel afslagbewegingen, met een aparte tram- 

en busbaan die het kruispunt dwarst en ook met veel fietsverkeer. 
 
2. De Belgische verkeerswetgeving voor verkeerslichtenregelingen laat een aantal deelconflicten toe 

zoals rechtsaf- en linksafslaande bewegingen. Aan de Sint-Lievenspoort is de verkeerslichten-
regeling zo voorzien, zoals aan de meeste verkeerslichtengeregelde kruispunten in Vlaanderen. 
Een afslaand voertuig voert een manoeuvre uit en moet voorrang verlenen aan rechtdoorrijdend 
verkeer en overstekende voetgangers. Helaas blijken veel autobestuurders dat niet meer te 
beseffen. 

 
 Aan de Sint-Lievenspoort rijdt het grootste deel van het rechtdoorrijdende verkeer ofwel door de 

tunnel in de R40 onder het kruispunt, ofwel op de viaduct in de B401 boven het kruispunt. 
Bijgevolg bestaat de verkeersuitwisseling grotendeels uit afslaande bewegingen en zijn er 
inderdaad veel meer deelconflicten dan op een gemiddeld ander kruispunt. 

 
 Een integraal conflictvrije regeling zoals gesuggereerd vergt extra opstelcapaciteit omdat de rood-

fasen langer duren. Zo zou zeker een extra afslagstrook nodig zijn op de Sint-Lievenslaan richting 
B401 waarvoor echter geen ruimte is wegens de nabijheid van de Schelde. Een conflictvrije 
regeling beperkt hoe dan ook de capaciteit van het kruispunt waardoor de files nog langer zouden 
worden. Dat leidt dan weer tot toenemende onveiligheid en sluipverkeer door omliggende 
woonstraten. 

 
 Bij een conflictvrije regeling zouden bovendien de wachttijden voor de voetgangers en fietsers 

eigenlijk ontoelaatbaar lang worden, met het bijkomende risico op roodlichtnegatie. Er zijn nu 
trouwens al klachten over de lange wachttijden. 

 
 Het voorstel van een conflictvrije regeling is niet nieuw, werd eerder onderzocht en om 

bovenvermelde redenen niet ingevoerd. Er zijn de voorbije jaren tevens diverse bijsturingen 
gebeurd aan de lichtencycli om de afwikkeling te verbeteren en om conflictsituaties beter te 
regelen. De grenzen van de mogelijkheden zijn met de huidige verkeersintensiteiten evenwel 
bereikt. Veel bijkomende maatregelen kunnen er dus niet meer genomen worden. De toestand 
wordt er wel blijvend op de voet gevolgd en in overleg met de stad bijgestuurd waar mogelijk. 
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Vraag nr. 428 
van 12 februari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Omleidingsweg Rumst - E19   -   Stand van zaken 
 
In een gemeenteraadszitting van de gemeente Rumst, in mei 2008, werd het rooilijn- en 
onteigeningsplan van de omleidingsweg Hollebeekstraat-Hoge Meentochtstraat goedgekeurd. Hiermee 
wil de gemeente Rumst een nieuwe omleidingsweg creëren die aangesloten kan worden op het op- en 
afrittencomplex van de E19 in Rumst ter hoogte van de Bussestraat en Slijkenhoefstraat. 
 
Deze omleidingsweg is absoluut noodzakelijk om het zware verkeer van de bedrijventereinen 
Stuyvenberg en Catenberg rechtstreeks aan te sluiten op de E19.  
 
1. Werd er inmiddels onderzocht of deze omleidingsweg aangesloten kan worden op de E19? Zo ja, 

wat zijn de bevindingen? 
 
2. Heeft de minister, met het oog op de noodzakelijke ontsluiting van twee grote bedrijventerreinen, 

dit dossier reeds in overweging genomen? 
 
3. Binnen welke termijn acht de minister een realisatie mogelijk? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 428 van 12 februari 2009 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. De vraag van de gemeente Rumst i.v.m. de aansluiting van deze omleidingsweg op de E19 werd al 

eerder aan de administratie gesteld. 
 Er worden door het Vlaamse gewest zelf echter geen onderzoeksinitiatieven voor deze ontsluiting 

op de E19 gepland. 
 De Afdeling Wegen en Verkeer Antwerpen van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) en de 

Afdeling Beleid Mobiliteit en Verkeersveiligheid van het Departement Mobiliteit en Openbare 
Werken (MOW) zijn van oordeel dat het nodige onderzoek voor deze ontsluiting best kan 
gebeuren in het kader van het in opmaak zijnde gemeentelijke mobiliteitsplan van de gemeente 
Rumst en het intergemeentelijke mobiliteitsplan Rupelstreek en Aartselaar. 

 
2. AWV en BMV zijn bereid om (in het kader van hoger genoemde mobiliteitsplannen) actief mee te 

zoeken naar een meer optimale ontsluiting van de bedrijventerreinen naar de E19. De voorkeur 
gaat echter uit naar een aansluiting op het bestaande op- en afrittencomplex, veeleer dan de aanleg 
van een nieuw op- en afrittencomplex op de E19. Het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen stelt 
immers in dit verband dat er voldoende afstand dient te zijn tussen opeenvolgende afritten op 
hoofdwegen. 

 
3. De realisatie van een nieuwe aansluiting op de E19 is momenteel niet voorzien op korte termijn. In 

het  indicatieve meerjarenprogramma zijn actueel immers geen kredieten voorzien voor de 
aanpassing van het bestaande op- en afrittencomplex of de realisatie van een nieuw op- en 
afrittencomplex op de E19. 

  
 Eventuele aanpassingen aan de N1, zoals de aanleg van extra opstelvakken of het plaatsen van 

verkeerslichten, kunnen wel op kortere termijn worden voorzien. Hiervoor kan een zogenaamde 
module 14 worden afgesloten tussen de gemeente Rumst en het Vlaamse gewest, waarbij het 
gewest dan tot 60% van de kosten van de aanpassingen aan het kruispunt ten laste neemt. 
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Vraag nr. 430 
van 12 februari 2009 
van PAUL WILLE 
 
 
 
Afvalrecyclage   -   Primaire en secundaire grondstoffen 
 
De ruwe grondstoffen worden globaal tegen een verschroeiend tempo geconsumeerd. Nieuwe 
economische grootmachten zijn daarbij een bijzondere doorslaggevende factor. Deze consumptie 
resulteert in een significante verandering in evenwicht tussen primaire grondstoffen die direct uit de 
natuur te exploiteren vallen en vaak slechts eenmaal gebruikt kunnen worden, en secundaire 
grondstoffen, omgezette producten, die cyclisch hergebruikt kunnen worden op voorwaarde dat 
energie nodig is voor een dergelijke omzetting naar een herbruikbaar product. De Europese 
economische traditie kende/kent vaak een zwak wettelijk en logistiek kader om de integratie en 
recyclage van zowel primaire als secondaire grondstoffen aan elkaar te koppelen in de productie van 
nieuwe producten.  
 
De groep recycleerbare secundaire grondstoffen is al jaren het voorwerp van internationale handel. 
Gezien de eenmalige exploitatiemogelijkheid van de primaire grondstoffen, is de economische, maar 
ook strategische relevantie van de herbruikbare secundaire grondstoffen sterk gegroeid. Voorbeelden 
zijn metaalschroot, bouwmaterialen, glas, plastic, enzovoort. De primaire groep die niet herbruikbaar 
is, vormt een zware last voor het milieu. Vaak worden de twee groepen nog steeds onder de algemene 
noemer “afval” geplaatst. 
 
1. Hoe is het onderscheid tussen deze twee groepen in Vlaanderen geregeld? 
 
2. Welke definities hanteert Vlaanderen? 
 
3. Volgens deze definiëring, hoeveel ton op geen enkele wijze herbruikbaar afval produceert 

Vlaanderen?  
 
4. Hoeveel ton herbruikbaar afval uit secundaire grondstoffen kent Vlaanderen?  
 
5. Welke categorisatie gebruikt Vlaanderen hierbij? 
 
6. Hoeveel ton van elke categorie produceert Vlaanderen? 
 
7. Wat is de economische waarde van deze secundaire grondstoffen volgens categorie? 
 
8. Hoeveel procent wordt opnieuw in Vlaamse industriële processen gebruikt? 
 
9. Hoeveel procent wordt naar het buitenland geëxporteerd? 
 
10. Welke beleidsinitiatieven zullen worden genomen om de verwerking te optimaliseren?  
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ANTWOORD  
op vraag nr. 430 van 12 februari 2009 
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1. De OVAM beheert onder meer gegevens over de verwerkingswijzen, de hoeveelheden en de 

soorten Vlaams afval, maar heeft geen bevoegdheid over primaire grondstoffen. Binnen het 
Vlaamse afvalbeleid bestaat een specifieke definitie voor secundaire grondstof (zie antwoord op 
vraag 2). U hanteert een ruimere omschrijving van deze term, namelijk alle afvalstoffen die 
hergebruikt kunnen worden.  

 Overigens is energie-input geen voorwaarde om een afvalstof te hergebruiken. 
 
2. Het Vlaamse afvalbeleid hanteert de Europees vastgestelde definitie voor afvalstoffen. Ook de 

recent herziene kaderrichtlijn voor afvalstoffen wijzigt deze definitie niet. 
 Voor recyclage wordt momenteel geen algemene definitie gehanteerd, maar er wordt in het kader 

van nuttige toepassing naar verwezen. De nieuwe kaderrichtlijn stelt wel definities vast, onder 
andere voor recyclage. 

 Recyclage in een vergund proces resulteert in recyclaten, materialen die optimaal moeten worden 
heringezet in een kringloop. Daarnaast is er de huidige Vlaamse regeling rond secundaire grond-
stoffen. Als voldaan wordt aan een aantal voorwaarden, die ervoor zorgen dat de bescherming van 
mens en milieu gevrijwaard wordt, kunnen afvalstoffen hun statuut van afvalstof verliezen voor 
bepaalde gebruikstoepassingen. Zowel voor recyclaten als voor secundaire grondstoffen geldt dat 
eens het statuut afval verlaten wordt, het materiaal gedefinieerd wordt als product of grondstof. De 
nieuwe kaderrichtlijn bevat bovendien bepalingen rond einde-afval-criteria. Bij de omzetting van 
deze richtlijn zal onder andere hiermee rekening gehouden moeten worden. 

 
3. In het productiejaar 2006 werd 1.889 kiloton bedrijfsafval verbrand en 2.061 kiloton gestort. Dit is 

respectievelijk 5% en 6% van de totale hoeveelheid Vlaams bedrijfsafval (34.687 kiloton). 
 
4. In het productiejaar 2006 werd 7.593 kiloton bedrijfsafval aangewend als secundaire grondstof en 

werd 6.291 kiloton bedrijfsafval gerecycleerd. Dit is respectievelijk 22% en 18% van de totale 
hoeveelheid Vlaams bedrijfsafval. 

 
5. Bedrijfsafval wordt op twee manieren opgedeeld: volgens afvalsoort (54 categorieën) en volgens 

bedrijfssector (61 categorieën). 
 
6. Deze gegevens zijn beschikbaar op de OVAM-website: per bedrijfssector en afvalsoort wordt de 

afvalhoeveelheid opgesplitst per verwerkingswijze.   
 http://www.ovam.be/jahia/Jahia/cache/off/pid/176?actionReq=actionPubDetail&fileItem=1818 
 
7. De economische waarde van de verschillende recyclaten en secundaire grondstoffen is afhankelijk 

van vraag en aanbod en wordt sterk beïnvloed door de markten van de primaire grondstoffen. In 
bepaalde omstandigheden wordt de economische waarde van sommige secundaire grondstoffen 
zelfs negatief. Deze marktschommelingen worden in het kader van het afvalstoffenbeheer niet 
bijgehouden. 

 
8. Recyclaten verliezen het afvalstatuut en kunnen dan in Europees verband vrij de grenzen passeren. 

Het aandeel dat opnieuw binnen Vlaanderen wordt gebruikt, wordt niet bijgehouden. 
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9. Zie tabel in bijlage. Deze cijfers zijn het resultaat van een extrapolatie van de meldingsgegevens 
(IMJV).  

 
10. In Vlaanderen bestaat momenteel reeds voor heel wat afvalstromen een wettelijke regeling die de 

veilige en milieuhygiënische inzet ervan als secundaire grondstof moet garanderen. Deze regeling 
markeert wanneer een afvalstof ophoudt afval te zijn en garandeert een minimaal kwaliteitsniveau 
voor de secundaire grondstoffen, wat hun afzet bevordert. De recent herziene Europese 
kaderrichtlijn afvalstoffen voorziet ook de mogelijkheid om in de toekomst Europese criteria vast 
te leggen voor recyclaten en secundaire grondstoffen. Op die manier hoopt men de vermarkting 
van deze materialen op milieuveilige wijze te bevorderen en hun afzet binnen de Europese markt 
te stimuleren. De vastlegging van deze criteria wordt voorafgegaan door een evaluatie van de mate 
waarin deze criteria milieuveiligheid garanderen en effectief zullen bijdragen tot een betere afzet-
markt. Verder probeert men op Europees niveau maatregelen te verankeren zoals meer aandacht 
voor recycleerbaarheid bij ecodesign en fiscale maatregelen zoals een BTW-verlaging voor 
producten met gerecycleerde materialen. Verder moeten we via stort- en verbrandingsverboden en 
milieuheffingen druk op de ketel houden om materiaalrecyclage zoveel mogelijk aan te moedigen. 
Ook moeten we inspanningen blijven leveren om de gescheiden inzameling te stimuleren. 

 
BIJLAGE 
 
Export secundaire grondstoffen (tabel). 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/430/antw.430.bijl.001.xls 
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Vraag nr. 431 
van 12 februari 2009 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Carpoolparking E40 Wetteren   -   Uitbreiding 
 
Bij de werkzaamheden voor de aanleg van een zwevende rotonde ter hoogte van de E40 in Wetteren 
werd aan de zuidelijke handelszone een parking ingericht voor carpoolers met een capaciteit van een 
50-tal wagens.  
 
Al vlug na de ingebruikneming bleek de parking een enorm succes te worden, in dergelijke mate dat 
niet alleen de ingerichte parking maar ook de grasbermen aan de parking en de private parkeerplaatsen 
voor de handelaars werden gebruikt als carpoolstandplaats. Na klachten van de handelaars werden er 
slagbomen geplaatst ter hoogte van de privéparking van de winkels. Het gevolg was echter dat de 
wagens de westelijke zijde van de N42 begonnen te gebruiken als carpoolparking en alle 
middenbermen tussen de N42 en de Gijzenzelestraat (richting Melle).  
 
Dit zorgt momenteel zelfs voor parkeeroverlast langs de Koningswegel (parallelle straat met E40). De 
grasbermen worden omgewoeld tot modderpoelen, wat met zich meebrengt dat het slijk zich ook 
verspreidt op de gemeentelijke wegen.  
 
Het gemeentebestuur van Oosterzele vraagt al geruime tijd om hier een volwaardige parking te 
ontwikkelen. De ruimte is er en de vraag ernaar blijkt duidelijk. Er is zeker nood aan minimaal 100 
extra parkeerplaatsen. Het complex Wetteren/Oosterzele is een ideale uitvalsbasis voor carpoolers, dit 
wordt momenteel al bewezen.  
 
Met de toegenomen parkeerdruk is ook een bijkomend probleem gerezen. Al deze personen brengen 
afval mee, wat resulteert in sluikstorten langs de bermen van de openbare weg. Het plaatsen van 
vuilnisbakjes langs de bermen van de N42, waar momenteel geparkeerd wordt, zou dus geen 
overbodige luxe zijn. 
 
In haar antwoord op vraag nr. 22 (Websitebulletin publicatiedatum 08-01-2009) van 10 oktober 2008 
deelde de minister een overzicht mee van de geplande carpoolparkings. Ook de uitbreiding van de 
carpoolparking in Wetteren staat vermeld. Bij de toelichting wordt enkel gesteld dat een RUP 
(ruimtelijk uitvoeringsplan) nodig is. 
 
1. Op welke termijn kan een uitbreiding van de bestaande parking gerealiseerd worden? In welke 

fase zit het dossier voor de aanleg? Worden er op korte termijn maatregelen genomen, zoals 
bijvoorbeeld de aanleg van een voorlopige parking, middels mobiele betonplaten of steenslag? Zo 
neen, waarom niet? 

 
2. Zijn er plannen om langs de carpoolparking vuilnisbakken te plaatsen en te voorzien in een 

geregelde lediging ervan? 
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Bij de herinrichting van het aansluitingscomplex E40/N42 in Wetteren werden destijds een aantal 
parkeerplaatsen aangelegd die nu door vele weggebruikers worden benut om te carpoolen. Het betreft 
hier evenwel geen eigenlijke carpoolparking met de daarbij horende uitrusting.  
In de streefbeeldstudie voor de N42 is de problematiek van het carpoolen onderzocht. Er werd 
geconcludeerd dat het aangewezen is om een carpoolparking met een capaciteit van 98 voertuigen aan 
te leggen aan de noordelijke kant van de E40. In het antwoord op vraag nr. 22 van 10 oktober 2008 is 
verwezen naar dergelijke optie. De bestaande parkeermogelijkheden aan de zuidzijde van de E40 
kunnen wel behouden blijven.  
 
Omtrent die laatste parking kan ik u meedelen : 
 
1. Het gebruik van de gelijkgrondse berm om te parkeren is problematisch. Het is de bedoeling om 

die toestand te saneren met een waterdoorlatende verharding. De realisatie wordt aangepakt samen 
met de herstelling van de N42 zelf, d.w.z. dat de uitvoering in de loop van dit jaar zal geschieden. 

 
2. Er zijn geen plannen vanwege de wegbeheerder om de parking met andere accommodaties, zoals 

vuilnisbakken, uit te rusten.  
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Vraag nr. 432 
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N42 Oosterzele-Zottegem   -   Verkeersveiligheid 
 
Over de verkeersveiligheid op de N42 zijn al tal van vragen gesteld in dit parlement. De weg staat dan 
ook bekend als een dodenweg. Recent nog vielen bij een ongeval drie gewonden.  
 
De Vlaamse overheid is niet doof geweest voor deze signalen en presenteerde in het voorjaar van 2008 
een streefbeeldstudie voor de N42. Daarin werden maatregelen op korte termijn en maatregelen op 
lange termijn aangekondigd. Zo worden een aantal kruispunten voorzien van verkeerslichten en 
bruggen. Ook de aanleg van 2x2 rijstroken staat op het programma. 
 
Naast de gevaarlijke situaties bij kruisbewegingen zijn de overdreven snelheid en de 
inhaalbewegingen een ander groot probleem. Geregeld ontstaan gevaarlijke situaties bij slecht 
ingeschatte inhaalmanoeuvres of door overdreven snelheid. 
 
Met de ontdubbeling van de N42 zal dit probleem zich vanzelf oplossen. Vooraleer het ontdubbelen 
gerealiseerd zal zijn, zullen we al enkele jaren verder zijn. De vraag rijst of met een aantal voorlopige 
maatregelen de verkeerveiligheid vandaag al verhoogd kan worden. 
 
1. Is het plaatsen van new jerseys of paaltjes op de middenlijn een optie om gevaarlijke 

inhaalbewegingen tegen te gaan? Zo neen, waarom niet? 
 
2. Wordt er onderzocht of op het traject van Wetteren tot Zottegem bijkomende snelheidscamera’s 

geplaatst kunnen worden? 
 

Zo ja, kan de minister de locaties verduidelijken?  
 

Zo neen, waarom niet? 
 
3. Wordt er in het kader van eventuele voorlopige maatregelen ook voorzien in een oplossing voor 

doorgaand landbouwvervoer, bijvoorbeeld het gebruik van het oud tracé van de 
Geraardsbergsesteenweg als ventweg? Waar is dit mogelijk? Waarom zou dit eventueel niet 
mogelijk zijn? 
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1. Het voorkomen van gevaarlijke inhaalbewegingen behoort in de voorlopige herinrichting tot de 

belangrijke opties. Die herinrichting dient wel als één geheel te worden beschouwd. Om inhaal-
bewegingen over het volledige traject uit te schakelen, is het immers noodzakelijk dat gelijktijdig 
het trage vervoer van de N42 wordt geweerd. De overweging om de huidige reglementering – met 
een plaatselijk en gefragmenteerd inhaalverbod – te ondersteunen door de opstelling van stoot-
banden van het type New Jersey of van paaltjes in de middenberm, wordt niet gunstig onthaald 
door het Agentschap Wegen en Verkeer. Dergelijke opstellingen vormen soms verrassende 
obstakels die tot nieuwe ongevallen aanleiding kunnen geven. 

 
2. Op het traject tussen Wetteren en Zottegem worden snelheidscamera’s geplaatst ter hoogte van de 

kruispunten met de Reigerstraat en de Houtemstraat in Oosterzele. De installaties zullen tegen 
einde maart klaar zijn. 

 
3. Zoals gesteld in het eerste punt zal het landbouwvervoer van de gewestweg worden geweerd. Die 

schikking zal mogelijk zijn tussen de kruispunten met de N465 in Oosterzele en de N46 in 
Zottegem. Als alternatief worden zowel het oude tracé als ventwegen gebruikt. Sommige gedeel-
ten van die ventwegen dienen nog in een berijdbare toestand te worden gebracht. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -841- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 437 
van 17 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Steenkoolcentrales   -   Groenestroomcertificaten 
 
Energieopwekking met biomassa wordt in Vlaanderen aanvaard als bron van groene stroom. Biomassa 
is vandaag zelfs de belangrijkste bron van groene stroom in Vlaanderen. 
 
Veel biomassa wordt verbrand in steenkoolcentrales, die hiervoor groenestroomcertificaten ontvangen. 
Enkel dankzij die certificaten is de stroomopwekking in steenkoolcentrales goedkoper dan in 
gascentrales, zo blijkt uit berekeningen van het VITO (Vlaamse Instelling voor Technologisch 
Onderzoek). 
 
Het systeem van groenestroomcertificaten houdt zo een vervuilende energieproductiemethode in stand. 
 
1. Hoeveel steenkoolcentrales zijn er momenteel in gebruik in Vlaanderen? 
 

Wat is de jaarlijkse productiecapaciteit van deze steenkoolcentrales? 
 

2. Hoeveel steenkoolcentrales verbranden biomassa? 
 

Wat is de totale jaarlijkse hoeveelheid biomassa die in steenkoolcentrales verbrand wordt? 
 
Wat is de opbrengst in kWh van de verbrande biomassa op jaarbasis? 
 

3. Hoeveel groenestroomcertificaten werden de voorbije vier jaar toegekend aan steenkoolcentrales 
die biomassa verbranden? 

 
Hoeveel euro werd de laatste vier jaar via groenestroomcertificaten uitbetaald aan de 
steenkoolcentrales? 
 

4. Wat is de milieu-impact per opgewekte kWh van deze steenkoolcentrales die biomassa verbranden 
ten opzichte van de impact van gascentrales? 

 
Hierbij graag gegevens over uitstoot CO2 , NOx en SO2 m.b.t beide systemen. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 437 van 17 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. Op dit ogenblik zijn er 4 steenkoolcentrales operationeel: Langerlo, Mol, Rodenhuize en Ruien. In 

2007 bedroeg het totale vermogen 2300 MWe. In steenkoolcentrales wordt niet enkel steenkool als 
brandstof gebruikt, maar ook biomassa, stookolie, aardgas of hoogovengas. In al deze installaties 
wordt steenkool co-verbrand met biomassa, behalve in Mol waar sinds 2007 geen biomassa meer 
bijgestookt wordt. De totale bruto productie van de centrales in 2007 bedroeg 9.392.180 MWh (zie 
tabel in bijlage). 

 
 Groep 11 van de centrale van Mol is in 2008 stopgezet en ook groep 12 zal binnen enkele jaren 

volledig uit dienst zijn. Er wordt voor groep 4 van de centrale van Rodenhuize een ombouw naar 
een volledige biomassacentrale voorzien. 

 
2. In het jaar 2008 werd in 4 steenkoolcentrales biomassa verbrand waarvoor de VREG groene-

stroomcertificaten uitreikte; in totaal werd er ca. 711.000 ton biomassa verbrand, hetgeen aanlei-
ding gaf tot de productie van 1 TWh groene stroom. 

 
3. In totaal werden er voor de periode 1 januari 2005 tot 1 januari 2009 2.733.314 groenestroom-

certificaten (GSC’s) uitgereikt voor groene stroom opgewekt in steenkoolcentrales. Voor de 
omzetting van het aantal GSC’s naar euro’s werd gerekend met de gemiddelde marktprijzen zoals 
deze door de VREG werden gepubliceerd op haar website; hiermee bekomen we een totaalbedrag 
van 296.740.019 euro. Een opsplitsing van de gegevens per jaar, is opgenomen in tabel 2 in 
bijlage. 

 
 Hiertegenover staat dat voor de elektriciteitsproductie in deze kolencentrales ook groenestroom-

certificaten moesten ingeleverd worden. Voor het jaar 2007 kunnen we de gegevens combineren: 
9.392.180 MWh elektriciteitsproductie x 3,75% certificatenverplichting betekent ongeveer 
352.000 in te leveren certificaten.  

 
4. De centrale van Langerlo is reeds geruime tijd uitgerust met een doorgedreven rookgaszuivering 

om de uitstoot van SO2 en NOx sterk te verminderen. De gemiddelde uitstoot in de centrale van 
Langerlo bedroeg in 2006 en 2007 ca. 600 à 650 g NOx en ca. 300 à 400 g SO2 per geproduceerde 
MWhe. Momenteel zijn er nog nieuwe investeringen lopende en gepland om de uitstoot van NOx 
en SO2 verder te reduceren, zoals de vervanging van lage NOx-branders, de revisie van de 
rookgaszuivering en het gebruik van zwavelarme steenkool. Hiermee zou de emissie van NOx 
verder dalen tot minder dan 400 g NOx/MWhe. 

 
 Ook de centrale van Ruien werd in de periode 2007-2008 uitgerust met een doorgedreven rookgas-

zuiveringsinstallatie. Er wordt verwacht dat met deze rookgaszuivering de emissies kunnen terug-
gebracht worden tot minder dan 400 g NOx  en minder dan 300 à 350 g SO2 per geproduceerde 
MWhe. Emissiegegevens van deze centrale zijn nog niet beschikbaar om dit te bevestigen.  

 
 EON plant een nieuwe steenkoolcentrale. De uitstoot van NOx en SO2 zou minder dan 200 g per 

geproduceerde MWhe bedragen. Voor NOx is dit vergelijkbaar met een moderne STEG-centrale. 
Indien in dergelijke centrale biomassa wordt bijgestookt, zijn voor dit deel ook de netto CO2-
emissies en zwavelemissies zo goed als nul. 
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 De externe kosten van verschillende elektriciteitsproductietechnologieën werden onderzocht in de 

VITO-studie Internalisering van externe kosten voor de productie en de verdeling van elektriciteit 
in Vlaanderen, van april 2005 (zie tabel 3 in bijlage). 

 
 De bijstook van biomassa zal vooral een impact hebben op de externe kosten wegens de CO2-

uitstoot. Een bijstook van 50% biomassa zal bijvoorbeeld de externe kosten voor CO2-uitstoot 
doen dalen tot 9 euro/MWh, waardoor de totale externe kosten voor een kolencentrale met 50% 
bijstook dalen tot 23 euro/MWh. Bij 100% verbranding van biomassa in een (ex-) kolencentrale 
zal de milieu-impact dalen tot ongeveer de helft van de milieu-impact van een klassieke 
gascentrale en vergelijkbaar zijn met die van een STEG-centrale. Deze cijfers houden weliswaar 
nog geen rekening met een aantal bijkomende verbeteringen die de afgelopen jaren aan de 
kolencentrales zijn aangebracht, zoals hoger beschreven. 

 
 Anderzijds is het energetisch rendement van de bijstook van biomassa in kolencentrales aanzien-

lijk hoger dan de verbranding van biomassa in biomassacentrales. Dit blijkt onder meer uit de 
Europese referentierendementen die in het kader van de WKK-richtlijn zijn vastgelegd door de 
Europese Commissie op basis van meetcijfers onder reële omstandigheden. Het rendement voor 
kolencentrales werd hierbij, afhankelijk van de constructieperiode, bepaald op ongeveer 40-44%, 
dat van biomassacentrales op houtbrandstoffen op 25-33%. 

 
BIJLAGE 
 
Totale bruto productie van de steenkoolcentrales in 2007. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/437/antw.437.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 438 
van 17 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Gewestwegen   -   Strooizout 
 
Door de aanhoudende vriestemperaturen wordt er deze winter veel zout gestrooid op gewestwegen en 
fietspaden. 
 
1. Wat was de kostprijs voor het strooien op gewestwegen en fietspaden tijdens de voorbije vier jaar? 

Graag een opdeling per provincie. 
 

Wat is de kostprijs voor het strooien op gewestwegen en fietspaden tijdens de huidige winter tot 
31 januari jongstleden? Graag een opdeling per provincie. 
 

2. Hoeveel ton zout werd de voorbije vier jaar gestrooid op de gewestwegen en fietspaden? Graag 
een opdeling per provincie. 

 
Hoeveel ton zout werd er reeds gestrooid op de gewestwegen en fietspaden tijdens de huidige 
winter tot 31 januari jongstleden? Graag een opdeling per provincie. 
 

3. Welke soort zouten worden gebruikt voor het strooien? 
 

In welke mate wordt er aandacht geschonken aan milieuvriendelijke ijzelbestrijding? 
 

4. Welke extra initiatieven worden er genomen om fietspaden sneeuw- en ijsvrij te houden? 
 
5. In welke mate werden de voorbije winter laadschoppen ingezet voor het sneeuwvrij maken van 

gewestwegen en fietspaden? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 438 van 17 februari 2009 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. Kostprijs per provincie in euro: 

 Antwerpen Vlaams - 
Brabant 

West - 
Vlaanderen 

Oost - 
Vlaanderen 

Limburg 

2004-2005 2.397.429 1.826.336 2.128.971 2.152.442 1.595.815 
2005-2006 2.110.950 2.161.743 1.797.844 2.045.173 1.633.371 
2006-2007 791.887 642.110 845.800 841.235 634.422 
2007-2008 1.054.384 923.553 975.170 1.084.539 819.765 
2008-2009 (< feb)  1.680.934  1.431.664  1.253.756  1.345.669  1.507.932  

 
2. Gestrooid zout per ton: 

 Antwerpen Vlaams - 
Brabant 

West - 
Vlaanderen 

Oost - 
Vlaanderen 

Limburg 

2004-2005 12127 11195 14866 15708 10139 
2005-2006 11691 13244 11720 14501 10909 
2006-2007 3215 2604 4017 4302 3213 
2007-2008 4640 4461 3950 5409 4324 
2008- 2009 (< feb ) 9349  9692  8142 8729 8734 

 
3. Elke afdeling ( provincie ) heeft de mogelijkheid om 4 soorten smeltmiddelen aan te wenden om 

aan gladheidsbestrijding te doen :  
 

- Calciumchloride in schilfervorm (gemengd met een max. toegelaten hoeveelheid NaCl ) ; 
- Pekel  van Natriumchloride ( concentratie van 22% ) ; 
- Fijn Natriumchloride ; 
- Grof Natriumchloride. 

 
 De strooiers zijn uitgerust met pekeltanks, zodat er kan worden gewerkt met bevochtigd zout. 

Hierbij wordt er 30% pekel op het droge strooizout aangebracht juist voordat dit op de weg wordt 
gespreid. Hierdoor kleeft het beter op de weg zodat er nauwelijks nog zout naast de baan 
terechtkomt. Hierdoor verkrijgt men een vluggere en optimale werking van het strooizout op de 
exacte locatie. 
 
Anderzijds wordt er veel aan preventief strooien gedaan om de gladheid te voorkomen. 
Hierdoor loopt men niet achter de feiten aan en beperkt dit ook de hoeveelheid aan dooizouten. 
Reeds 25 % van de strooiers is uitgerust met GPS en automatisch strooien, zodat de parcours 
perfect worden gereden en het zout op de juiste locatie volgens de juiste configuratie van de weg 
wordt gestrooid. 
 

4. In de 28 districten zijn er voor deze werkzaamheden contracten voorzien om fietspadtrajecten te 
behandelen. 
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Het sneeuwruimen wordt uitgevoerd met kleinere tractoren uitgerust met sneeuwschop en strooi-
unit. Deze ruimingen gebeuren aan lagere snelheden wat voor gevolg heeft dat het opeenvolgen 
van buien ervoor kan zorgen dat deze werkzaamheden dan ook meer tijd in beslag nemen.  
Andere elementen, zoals de zeer lage temperaturen, opeenvolging van buien en de frequentie van 
gebruik door de fietsers, verhogen de moeilijkheid van behandeling. Dit is vooral het geval met 
afzonderlijk gelegen fietspaden. 
In de 5 provinciale afdelingen werd dan ook vanaf de eerste sneeuwval opdracht gegeven en 
gestart om ruiming- en strooiwerken van de fietspaden in beheer van AWV uit te voeren. 

 
5. Er werden GEEN laadschoppen ingezet voor het sneeuwvrij maken van gewestwegen. 
 Laadschoppen ( = wielladers ) worden gebruikt voor het laden van de strooiers. 
 Voor het sneeuwvrij maken van de wegen worden er sneeuwploegen ingezet op de vrachtwagens 

van de aannemers. De vrachtwagens van de aannemers moeten voorzien zijn van een universele 
montageplaat, zodat alle sneeuwploegen hier vlug kunnen op bevestigd worden wanneer dit 
noodzakelijk is. Sneeuwploegen worden ingezet vanaf een sneeuwdikte van ca 3 cm. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 442 
van 17 februari 2009 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Eco-efficiëntiescans   -   Evaluatie 
 
Voor het derde jaar op rij zal OVAM adviseurs op pad sturen om een gratis eco-efficiëntiescan uit te 
voeren bij 330 ondernemers.  OVAM concentreert zich dit jaar voornamelijk op bedrijven uit de 
grafische sector, metaalsector, textielsector, kunststof/rubbersector en de bouwsector. 
 
Sommige bedrijven mogen niet deelnemen aan de gratis scans omdat zij milieuzorg reeds hoog in het 
vaandel dragen.  Desondanks is een evaluatie van de eco-efficiëntie bij sommige van deze bedrijven 
eveneens welkom. 
 
1. Wat is het succes van de eco-efficiëntiescan?  Bestaat er na drie jaar nog veel interesse in de gratis 

scan?   
 

Wat is het aandeel van de kleine ondernemingen in de gratis scans?  
 
2. Op welke manier worden de 330 deelnemers geselecteerd voor een gratis scan?  Wat primeert, de 

sector van waaruit men afkomstig is of de mate waarin men aan productontwikkeling doet?  Is de 
bedrijfsomvang belangrijk? 

 
3. Wat is de argumentatie voor het weigeren van KMO’s met ISO 14001 of een EMAS-certificaat en 

milieucharterbedrijven uit 2006?     
 
4. Zal de minister een vademecum samenstellen op basis van de ecologische verbeteringen die de 

adviseurs van OVAM meegeven? 
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1. Het Eco-efficiëntiescanprogramma wil 1000 kmo’s ondersteunen bij de identificatie van kans-

gebieden inzake eco-efficiëntie en hen op weg helpen bij het definiëren van concrete maatregelen 
die dit potentieel valoriseren. De scan bestaat uit vijf modules (eco-efficiëntie management, 
processen, producten, markt en keten en afvalvalorisatie) die elk een aantal aspecten omvatten, te 
weten 35 aspecten in het totaal. De doelstelling van 1000 kmo's wordt beoogd op een periode van 
3 jaar, zodat elk jaar 330 Vlaamse kmo’s de kans krijgen op een gratis scan. Momenteel zitten we 
in het laatste scanjaar. 

 
 Onder een kmo wordt verstaan een kleine, middelgrote en micro-onderneming waarvan de 

exploitatiezetel in het Vlaamse Gewest is gevestigd, waar minder dan 250 personen werkzaam zijn 
en waarvan de jaaromzet 50 miljoen euro of het jaarlijkse balanstotaal 43 miljoen euro niet 
overschrijdt. De 330 “plaatsen” voor kmo’s werden ingedeeld in 11 percelen van 30 kmo’s waarop 
adviesbureaus, onder de vorm van een openbare aanbesteding, konden intekenen. Voor het eerste 
jaar konden alle Vlaamse kmo’s deelnemen. Voor het tweede jaar werden alle kmo’s met ISO 
14001 of een EMAS-certificaat of een milieucharter uitgesloten. Ook werden 4 van de 11 percelen 
voorbehouden voor specifieke sectoren/bedrijven: een perceel voor horeca-bedrijven, een perceel 
voor distributiebedrijven, een perceel voor droogkuis/wasserijen en een perceel voor bedrijven 
(ongeacht de sector) die impact hebben op de ontwikkeling/design van het product dat zij 
produceren. 

 
 Voor het derde jaar van het scanprogramma werden, naast de bedrijven met een ISO 14001 of een 

EMAS-certificaat of een milieucharter, ook de diensten-kmo’s uitgesloten. Nu werden 6 van de 11 
percelen voorbehouden voor specifieke sectoren/bedrijven: grafische sector, metaalsector, textiel-
sector, kunststof/rubbersector, bouwsector en bedrijven die impact hebben op de ontwikkeling 
/design van het product dat zij produceren. 

 
 De werving van de bedrijven gebeurt in principe door de adviseurs, ondersteund door een 

mediacampagne en een direct mailing (meer dan 10.000 kmo’s) vanuit de OVAM. De eerste twee 
jaren van het scanprogramma waren snel volgeboekt. Het derde jaar van het scanprogramma is 
gestart begin november. Op dit moment (medio februari) is er nog plaats voor 100 kmo’s. De 
werving van kmo’s verloopt dit jaar wat geleidelijker, gezien de scherpe toelatingscriteria (geen 
diensten-kmo’s, veel specifieke percelen). Juist door de strengere toelatingscriteria kan een 
beperktere groep binnen de Vlaamse kmo’s deelnemen aan het derde jaar. Dit neemt niet weg dat 
de interesse in het scanprogramma bij de Vlaamse kmo’s nog steeds aanwezig is.  

 
 Wat betreft de “soort” kmo’s die in het scanprogramma stappen (cijfers gebaseerd op de eerste 

twee jaren van het scanprogramma). De productie-kmo’s staan in voor 32% van de deelnemende 
kmo’s. 68% van de deelnemers zijn kmo’s actief op het vlak van handel en diensten. Het is 
omwille van de grote groep van kmo’s actief in handel en diensten, die de eerste twee jaar 
deelgenomen hebben aan het scanprogramma, dat deze kmo’s geweerd zijn voor het derde jaar. 
Algemeen kan verwacht worden dat de grootste winst (voor bedrijf en milieu) op het vlak van eco-
efficiëntie te halen is bij productie-kmo’s. 

 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -851- 
 
 

 

 Met het scanprogramma worden zowel kleine als grote kmo’s bereikt. Wanneer we kijken naar de 
verdeling op basis van het aantal werknemers (cijfers gebaseerd op de eerste twee jaren van het 
scanprogramma) zien we dat 14% van de deelnemende kmo’s 1 tot 4 werknemers telt, 9% 5 – 9 
werknemers, 17% 10 – 19 werknemers, 24% 20 – 49 werknemers, 19% 50 – 99 werknemers, 13% 
100 – 199 werknemers en 4% meer dan 199 werknemers.  

 
 Uit de evaluatie van het eerste scanjaar blijkt dat de kmo’s doorgaans tevreden zijn over het 

scanprogramma en de begeleiding door de adviseurs. De bedrijven appreciëren vooral de systema-
tische en gestructureerde aanpak, de focus op opportuniteiten en de vrijwillige aard van het 
programma (keuzevrijheid wat betreft de uitvoering van de, door de adviseur, voorgestelde 
maatregelen).  

 
 Gemiddeld werden circa 10 kansgebieden per deelnemer geïdentificeerd, waarvan de meeste in de 

modules processen en eco-efficiëntiemanagement. Voor 30% van de kansgebieden werd binnen 
het jaar minstens één actie ondernomen. De maatregelen die het meest uitgevoerd werden, hadden 
betrekking op afvalpreventie en –scheiding, energie, transport, meten en registreren van eco-
efficiëntie en opleiding en interne communicatie. 

 
2. Alle Vlaamse kmo’s die voldoen aan de gestelde voorwaarden, kunnen zich melden bij één van de 

adviesbureaus. Zolang er nog plaats is, krijgen ze een gratis scan. In principe wordt door de 
adviseur eerst nagegaan of de kmo past in het perceel productontwikkeling. Indien dit niet het 
geval is, wordt de kmo, afhankelijk van de sector, opgenomen in een sectorspecifiek perceel of in 
een algemeen perceel. 

 
3. Het scanprogramma had van bij de aanvang de bedoeling om vooral kmo’s te bereiken die nog 

geen of weinig inspanningen geleverd hadden aangaande het verlagen van hun milieu-impact en 
het verhogen van hun eco-efficiëntie. De bedoeling is om deze bedrijven door middel van een 
gratis scan en gratis advies op weg te zetten naar het invoeren van eco-efficiënte verbeter-
maatregelen. 

 
 In de loop van het eerste scanjaar werden een aantal milieucharter-bedrijven met een ISO 14001 of 

EMAS gescand. Uit deze scans bleek dat de verbetermaatregelen binnen die bedrijven, zoals 
verwacht kon worden, beperkt was. Ook uit de evaluatie van het eerste scanjaar kwam naar boven 
dat de eco-efficiëntiescan voor die ondernemingen een bevestiging was van wat men al wist, 
veeleer dan inzicht in nieuwe kansen. Deze kmo’s zelf zeggen dat de eco-efficiëntiescan vooral 
nuttig kan zijn voor kmo’s die nog niet erg vertrouwd zijn met eco-efficiëntie. Voor deze 
bedrijven zou de eco-efficiëntiescan een zinvolle eerste stap kunnen betekenen. Daarom werd, in 
samenspraak met de stuurgroep van het scanprogramma waarin ook de bedrijfswereld vertegen-
woordigd is, besloten om de kmo’s met certificaat uit te sluiten van deelname aan het scan-
programma voor het tweede en derde jaar.  

 
4. Het is de bedoeling om zowel de scanmethodiek als de scanresultaten te “valoriseren”. Tegen 

oktober 2009 zal de scan als internettoepassing beschikbaar zijn op de OVAM-website. Elk bedrijf 
zal dan online door het beantwoorden van vragen een actieplan voor zichzelf kunnen genereren. 
Voor een verdere verspreiding van het Eco-efficiëntiescanprogramma wordt door de OVAM 
gedacht aan samenwerking met andere partners. Ook pistes om de kmo’s vlotter te laten overgaan 
naar een natraject van eco-efficiënte investeringen worden door de OVAM onderzocht. Daarnaast 
behoren sectorspecifieke rapporten (bv. lijst van de top 10 maatregelen per sector) op basis van de 
gegevens verzameld gedurende 3 jaar scanprogramma tot de mogelijkheden.  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 443 
van 17 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Kruispunten N74 Hasselt   -   Heraanleg 
 
Eind 2008 - begin 2009 starten volgens AWV (Agentschap Wegen en Verkeer) de werken om de 
kruispunten van de Kempische Steenweg (N74) ter hoogte van de Walenstraat, de Vijverstraat en 
Beverzakstraat veiliger te maken en de files te verminderen. Meer bepaald: 
- Walenstraat: aanbrengen van verkeerslichten; 
- Vijverstraat: rechttrekken van het kruispunt met de Tulpinstraat; 
- Beringersteenweg: busvoorzieningen. 
 
1. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 

Welke timing wordt voorzien? 
 

Zijn de werken al effectief aangevat? 
 
2. Worden/werden er modules ondertekend? Zo ja, wat is de inhoud hiervan? Wat is de stand van 

zaken hiervan? 
 
3. Moet er onteigend worden? Zo ja, wat is de stand van zaken? 
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1. Voor de Walenstraat zullen de werken op 30 maart 2009 aanvatten. 
 
 Voor de Vijverstraat is nog een onteigening lopende. De aanvang wordt voorzien in het najaar 

2009. 
 Voor de Beringersteenweg zijn ook alle procedures doorlopen. De aanvang van de werken wordt 

gecoördineerd met de overige werken in de buurt, waardoor de juiste aanvang nog niet is gekend. 
 
2. Er zijn geen modules afgesloten.  
 
3. Voor de Walenstraat en de Beringersteenweg zijn alle innemingen verworven. Voor de Vijver-

straat moet nog 1 inneming worden aangekocht. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -855- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 445 
van 18 februari 2009 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Carnotstraat-Astridplein-Gemeentestraat Antwerpen   -   Verkeerssituatie 
 
De as Carnotstraat-Astridplein-Gemeentestraat in de Antwerpse stationsbuurt werd in opdracht van het 
Vlaams Gewest heraangelegd. Al wie deze locatie met gelijk welk vervoermiddel geregeld moet 
passeren, ervaart de chaotische toestand. Voor een toevallige passant is dat ongetwijfeld nog erger.  
 
Asverschuivingen voor het autoverkeer, een wirwar van tramsporen, te smalle voetpaden, slecht 
aangeduide fietspaden en een grote verkeersdrukte zorgen voor levensgevaarlijke omstandigheden. 
Via alle mogelijke overlegplatformen werd deze situatie al aan de kaak gesteld. Het Antwerpse 
stadsbestuur besliste onlangs wel dat er een gedeelte heraangelegd zal worden om een beetje orde in 
de chaos te scheppen. 
 
1. Welke bijkomende ingrepen of maatregelen voorziet de Vlaamse overheid om vooralsnog tot een 

definitieve oplossing te komen voor de chaotische toestand op de as Carnotstraat-Astridplein-
Gemeentestraat in Antwerpen? 

 
2. Alle vervoersmodi een plaats geven in een beperkte ruimte is onmogelijk. In hoever kan dit 

Antwerpse voorbeeld ertoe leiden dat op korte termijn het maatschappelijk debat ten gronde wordt 
gevoerd over het soort mobiliteit dat wenselijk is in stadsgebied, met de bedoeling om daar nadien 
ook consequent naar te handelen? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Crevits (vraag nr. 445) en Van Brempt (nr. 184). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 445 van 18 februari 2009 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
1. Momenteel zijn in opdracht van het Vlaamse Gewest herinrichtingwerkzaamheden in uitvoering 

op de as tussen het Astridplein en de Gemeentestraat. Het betreft aanpassingswerken op de vorige 
herinrichting, toen gefinancierd door het Vlaamse Gewest, maar volgens een plan opgesteld door 
Infrabel en de stad Antwerpen. 

 
 De huidige aanpassingswerken, momenteel in uitvoering, bleken noodzakelijk nadat er zich veilig-

heidsproblemen bleken voor te doen met afdraaiend tramverkeer. Het nieuwe plan werd opgesteld 
door de stad Antwerpen, in samenspraak met het Vlaamse Gewest en de Vlaamse Vervoers-
maatschappij De Lijn. De werken werden aangevat 18 augustus 2008. 

  
 De toenmalige Vlaamse minister van Openbare Werken verklaarde zich akkoord tot financiering 

ervan, doch onder nadrukkelijke voorwaarde dat vanaf de oplevering van de huidige werken dit 
wegvak zou worden overgenomen door de stad Antwerpen. De stad kon hiermee instemmen, 
mede door het feit dat de ganse N12 "intra muros" geen gewestelijk  belang meer heeft en dat de 
problemen typisch zijn voor een stedelijk verblijfsgebied waar alle vervoersmodi interfereren. 

 Overige investeringen op deze wegas zullen door het Vlaamse Gewest steeds worden gekoppeld 
aan een overnamebereidheid door de stad Antwerpen. 

 
2. Elke plek is verschillend en er is steeds maatwerk nodig. Algemene uitgangspunten m.b.t. 

maatvoering e.d. zijn vastgelegd in de verschillende vademecums die worden gehanteerd bij het 
ontwerpen van wegen. De toepassing van die principes op een bepaalde plaats en op een bepaald 
moment vraagt telkens een nieuwe afweging. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 447 
van 18 februari 2009 
van MARGRIET HERMANS 
 
 
 
Palingpolluentenmeetnet   -   Stand van zaken 
 
Het Instituut voor Bos- en Natuuronderzoek (INBO) doet een onderzoek naar de graad van vervuiling 
in ons Vlaams zoet water. De paling wordt hierbij gebruikt als indicator vermits deze vis zich op de 
bodem begeeft, waar alle stoffen bezinken. Daardoor komt de paling frequent in contact met 
nevenproducten.  
 
Het INBO beschikt daarom over een palingpolluentenmeetnet dat op regelmatige tijdstippen palingen 
bemonstert en analyseert op toxische stoffen in hun gestel. Het meetnet omvat 350 meetplaatsen en 
bestaat al sinds 1994. De stoffen die men hierbij vaak aantreft zijn zware metalen, pesticiden, pcb’s, 
maar op bepaalde plaatsen worden ook andere vervuilende stoffen zoals vluchtige organische stoffen 
en gebromeerde vlamvertragers aangetroffen.  
 
Het palingpolluentenmeetnet laat toe om: 
 
- de toestand van de vervuilende stoffen in kaart te brengen. Verspreidingskaarten geven de 

mogelijkheid om de intensiteit van de vervuiling van elke van de aanwezige toxische stoffen aan te 
duiden. Eveneens kunnen vervuilende plaatsen in beeld worden gebracht en evoluties van de 
stoffen beschikbaar worden gesteld. De gegevens kunnen door de milieuadministratie 
overgenomen worden opdat acties ondernomen worden; 

- de risico’s voor consumptie van vis uit onze Vlaamse wateren aan te geven. Er werd zelfs een 
website opgericht waar hengelaars de resultaten van de metingen kunnen bekijken en 
plaatsspecifiek consumptieadvies kunnen krijgen.  

 
Palingen maar ook andere Vlaamse zoetwatervissen komen doorgaans niet in de consumptieketen 
terecht, hoewel ze vaak door de vissers zelf worden gegeten. De oestrogeennabootsende werking van 
de vervuilende stoffen in de vissen zorgt er echter voor dat zowel de fertiliteit van de vis als die van de 
mensen aangetast wordt. Daarom zijn sensibiliserings- en informatiecampagnes van primordiaal 
belang om de visser te informeren over de risico’s die verbonden zijn aan de consumptie van 
zelfgevangen zoetwatervis. Volgens een enquête die in 2004 is uitgevoerd, zou één vierde van de 
vissers zijn vissen niet terugzetten en dus zelf consumeren (vraag om uitleg, Handelingen C9-LEE2-4 
oktober 2007, blz. 4 e.v.).  
 
Hieruit kunnen we concluderen dat het palingpolluentenmeetnet een cruciale rol vervult in het kader 
van een ruimere milieubeleidproblematiek. In een vraag om uitleg heb ik de minister reeds bevraagd 
over de aanwezigheid van vervuilende stoffen in paling en de maatregelen die de overheid hieromtrent 
neemt. De minister vond het toen uitermate belangrijk om de toestand van de oude en nieuwe toxische 
stoffen door het INBO te laten opvolgen en de betrokkenen (vooral de vissers) te 
informeren/sensibiliseren over de risico’s die verbonden zijn aan de consumptie van zelfgevangen 
zoetwatervis.  
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Tot mijn grote verbazing verneem ik echter dat de Vlaamse overheid dit meetnet zou willen 
stopzetten. 
 
1. Kan de minister nog eens bondig aangeven hoe het is gesteld met de pollutie in de Vlaamse 

wateren en met de pollutie van het zoetwatervisbestand, en welke beleidsinitiatieven er lopen om 
de vervuiling van onze wateren af te remmen? 

 
2. Klopt het dat het palingpolluentenmeetnet afgeschaft zal worden? 
 

Zo ja, hoe zal de vervuiling dan worden opgevolgd? 
 
3. Welke initiatieven worden er genomen om vissers te informeren en te sensibiliseren over de 

consumptie van zelfgevangen vis? 
 
4. Acht de minister het haalbaar dat inheemse vissen in de toekomst opnieuw geschikt zullen zijn 

voor consumptie en welke termijn plakt de minister daar dan op? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 447 van 18 februari 2009 
van MARGRIET HERMANS 
 
 
 
1. De volledige onderzoeksresultaten zijn publiek toegankelijk via publicaties en rapporten (o.a. op 

de INBO-website www.inbo.be) of via de ‘VIS’ palingpolluentendatabank 
http://vis.milieuinfo.be/. Per stof worden verspreidingskaarten beschikbaar gesteld en publiek 
toegankelijk gemaakt op de website. Resultaten worden ook gepubliceerd in de jaarlijkse MIRA-
milieurapporten (Peeters et al. 2006, MIRA 2007a,b,c). In deze rapporten vertegenwoordigt de 
concentratie in paling drie MIRA-indicatoren voor respectievelijk PCB’s, organochloorpesticiden 
(OCP’s) en zware metalen. Meer info over het Vlaams palingpolluentenmeetnet en zijn resultaten 
is terug te vinden in Belpaire (2008) (beschikbaar op 
http://www.vliz.be/imis/imis.php?module=ref&refid=126544) 

 
 De paling als integrator van de vervuilingstoestand van Vlaamse wateren 
 Om conclusies te kunnen trekken over de aanwezigheid van polluenten in het milieu is het 

noodzakelijk te kunnen beschikken over een goede meetstrategie. Vaak zijn bepaalde toxische 
stoffen moeilijk meetbaar met de ‘klassieke’ methodes waarbij water- of bodemstalen genomen en 
geanalyseerd worden. Dit is vooral een probleem met vetoplosbare stoffen, zoals bijvoorbeeld 
PCB’s en vetoplosbare pesticiden (bv. DDT). In water zijn deze stoffen amper meetbaar, en ook in 
het sediment liggen heel veel metingen onder de detectielimiet (ook op plaatsen waar we -uit 
vismetingen- van weten dat ze nadrukkelijk in het milieu aanwezig zijn). Voor deze stoffen is het 
dus belangrijk de meetstrategie aan te passen en een geschikte indicator te vinden, kunnen we de 
aanwezigheid van deze stoffen in ons milieu in beeld brengen en opvolgen. Hiervoor kunnen we 
een bioindicator trachten te zoeken, die bijvoorbeeld de eigenschap vertoont om polluenten in haar 
weefsel te accumuleren en daardoor via de polluentenconcentraties in de weefsel een geïntegreerd 
beeld geeft van de vervuilingsgeschiedenis die de bioindicator heeft meegemaakt in haar recente 
verleden. Voor vele polluenten is de paling daarvoor een goede bioindicator gebleken. Sinds 1994 
gebeuren inmiddels reeds metingen van een steeds ruimer wordend spectrum aan systeemvreemde, 
door de mens in het milieu geïntroduceerde vervuilende stoffen in de weefsels van de paling. Van 
sporadische metingen evolueerde deze activiteit tot een waar meetnet, waar op jaarbasis op een 
groot aantal punten paling wordt gevangen en onderworpen aan chemische analyses van een in de 
tijd steeds groter wordend spectrum aan vervuilende stoffen. Inmiddels zijn we op basis van die 
gegevens in staat om trends in de tijd na te gaan. 

 
 De analyses van milieuvervuilende stoffen in paling heeft ons veel bijgeleerd over de 

aanwezigheid van die stoffen in het milieu. Op sommige plaatsen was de hoge vervuilingsgraad 
door bepaalde stoffen al bekend via analyses in water en/of slib. Dit was bijvoorbeeld het geval 
voor de zware metalen lood en cadmium die ook in paling erg hoog lagen, bijvoorbeeld op het 
Kanaal van Beverlo (historisch vervuiling vanuit de metaalindustrie). Dit leert ons dat die stoffen 
niet alleen in het sediment gebonden zijn, maar dat ze van daaruit doorstromen naar de daar 
levende organismen. 

 In een aantal gevallen kwamen met de metingen in palingweefsel echter ook ongekende milieu-
problemen aan het licht, bijvoorbeeld de aanwezigheid van de vluchtige organische stof 1,2-
dibroom-3-chloropropaan in paling van twee locaties op kanalen (Albertkanaal en Leuvense 
Vaart) en 1,2-dichloorbenzeen in paling uit het Leiebekken, hetgeen de aanwezigheid van lokale 
vervuilingsbronnen aantoonde. In enkele gevallen werd op specifieke locaties ernstige en onge-
kende verontreinigingen gemeten soms van verschillende stoffen. Dit was bijvoorbeeld het geval 
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voor de Zandwinningsput in Weerde; waarschijnlijk als gevolg van het dumpen van verontreinigd 
materiaal. Andere stoffen vertoonden een verspreiding die gerelateerd is aan specifieke industriële 
of landbouwactiviteiten (bv. lindaan in de bekkens van IJzer, Demer en Dijle (vroeger gebruikt in 
de bietenteelt!) of hexachloorbenzeen (HCB) in het subbekken van de Grote Nete). 
Andere contaminanten zijn alom aanwezig in Vlaamse paling.  
 
Het Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek startte in 1994 met onderzoek naar milieugevaarlijke 
stoffen in paling. Nu, 15 jaar later, is het mogelijk om trends na te gaan in de tijd en dit voor een 
breed spectrum aan gemeten stoffen (gepubliceerd door Maes et al., 2008 in Environm. Poll. 153: 
223) Tijdtrends in polluentdata van 116 staalnameplaatsen waar meer dan eenmaal bemonsterd 
werd konden worden geanalyseerd.  
 
PCB’s, dalende trend 
Hieruit bleek dat er een geleidelijk dalende trend bestaat in de gehaltes aan PCB’s in paling in 
Vlaanderen. De resultaten van het INBO toonden een significante daling in de gemiddelde PCB-
congeneren concentraties (op versgewicht basis), nagenoeg alle pesticiden en vier zware metalen. 
Een modellering van de concentratie van de som van de zeven indicator PCB's gaf een daling in de 
concentratie in palingweefsel van 15% per jaar. Deze daling is in overeenstemming met andere 
(internationale) studies in vis. PCB's werden sinds 1985 verboden door de EU en sinds dat 
moment hebben verschillende tijdreeksen dalingen in de concentraties aangetoond.  
 
Pesticiden, dalende trend 
Ook de pesticiden alfa-hexachloorhexaan (HCH) en lindaan vertoonden een significante daling. 
Gelijkaardige dalingen werden gemodelleerd voor hexachlorobenzeen, dieldrin en endrin. Ze zijn 
in de tijd duidelijk gerelateerd aan het invoeren van een verbod op het gebruik van o.a. lindaan. 
Een uitzondering op deze algemene daling in de gehaltes aan persistente organische polluenten is 
pp'-DDT. Het lineair model vertoonde een stijging in de tijd terwijl tegelijk pp'-DDD en pp'-DDE 
een dalende trend vertoonden. Het blijkt dat de concentratie aan pp-'DDT afnam tussen 1994 en 
2001 maar dat de concentratie opnieuw toeneemt sinds 2002. Dit doet vermoeden dat de stof nog 
steeds gebruikt wordt en er nog oude stocks aanwezig zijn. 
 
Zware metalen, status quo 
De zware metalen kwik, cadmium en lood verdienen speciale aandacht omdat ze in het lichaam 
accumuleren. De studie van Maes et al. (2008) toonde aan dat enkel de concentraties aan lood in 
palingweefsel afnamen tussen 1994 en 2005 wat waarschijnlijk te linken is aan de overgang van 
loodhoudende naar loodvrije benzine en een reductie in industriële emissies. Cadmium en kwik 
daarentegen blijven algemene verontreinigingshaarden, omdat er geen aanwijzingen zijn dat de 
blootstelling van paling aan deze stoffen afneemt. 
 
Voor andere stoffen als vluchtige organische solventen en dioxines zijn er onvoldoende data 
aanwezig om tijdreeksen te maken. 
 
Hoewel de monitoringresultaten van het palingpolluentenmeetnet over de periode 1994-heden 
reeds duidelijk aangeven dat voor een belangrijk deel van de systeemvreemde stoffen een dalende 
trend is vast te stellen qua concentratie in palingweefsel, kan ik evenwel onmogelijk goed 
onderbouwde voorspellingen doen in deze materie. Wel kan opgemerkt worden dat niet alle 
vissoorten in dezelfde watertjes zwemmen dan de paling, en dat de metingen in paling wel de 
globale en relatieve trend aan polluenten in de Vlaamse wateren en de erin levende organismen 
weerspiegelt, maar dat de absolute concentraties in andere organismen en dus ook andere vissen 
niet noodzakelijk van dezelfde grootteorde zijn als in de paling. Zo bevindt de paling zich aan het 
eind van de voedselketen, waar het accumulatieniveau van lichaamsvreemde stoffen altijd hoger is 
dan bij organismen die zich aan de basis van de voedselketen bevinden. 
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2. Neen, het zal evenwel in zijn huidige constellatie aangepast worden op basis van de tot nu toe 
vastgestelde trends in de voorbije periode 1994-2008. 

 Het INBO besliste om vanaf 2009 het meetnet te reorganiseren. Een gevolg hiervan is dat vanaf 1 
januari 2009 de staalnamen voorlopig zijn stopgezet. Het INBO stelt in haar jaarlijkse 
waarnemingen constante trends vast (zie Maes et al., 2008. Environm. Poll. 153: 223, hierboven 
samengevat), die het haars inziens niet nodig maakt om verder op jaarlijkse basis verder te meten. 
Dergelijk hoge frequentie is, gezien de vastgestelde standvastige trends (dalend of status quo), niet 
efficiënt. Verder stelt het INBO vast dat het zeer brede spectrum aan opgemeten polluenten 
gelijklopende trends vertoont, die het niet verantwoorden om al die polluenten verder individueel 
te blijven opvolgen. De zeer kostelijke opvolging van dit zeer brede spectrum dient daarom 
herzien te worden. Op basis van een recent intern uitgevoerde evaluatie  overweegt het INBO 
daarom het meetnet in tijd en ruimte te herzien en te rationaliseren. Ze neemt zich voor om:  

1. de meetfrequentie terug te brengen van een jaarlijkse naar een vijfjaarlijkse frequentie; 
2. de meetpuntverdeling te rationaliseren;  
3. het aantal polluenten terug te brengen tot een aantal dat de algemene trends in een breed 

spectrum van polluenten dat in het verleden gelijkaardige trends vertoonde, nog altijd 
efficiënt in beeld te kunnen brengen. 

 
Ik ondersteun de momenteel aan de gang zijnde rationaliseringsstrategie van het INBO en zal haar 
vragen om een voorstel uit te werken om het palingpolluentenmeetnet verder te evalueren en 
rationaliseren, zodat het huidige meetnet op een betere structurele basis en in nauwere afstemming 
met andere meetnetten bijgestuurd kan worden om op lange termijn toxische stoffen in ons milieu 
en de erin voorkomende organismen te kunnen blijven opvolgen. 
 
Aangezien het antwoord op de vorige vraag negatief was, is deze vraag niet meer van toepassing. 
 

3. Op 19 april 2002 werd via een ministerieel besluit een tijdelijk meeneemverbod van paling in alle 
openbare wateren en een tijdelijk meeneemverbod van alle vissen op bepaalde openbare wateren 
ingesteld. Tegelijk werd in een tweede ministerieel besluit een tijdelijk verbod op het gebruik van 
de palingfuik en het kruisnet in de grensscheidende Maas en de niet-bevaarbare noch vlotbare 
waterlopen en kanalen in de provincies Oost-Vlaanderen en West-Vlaanderen ingesteld. Beide 
besluiten waren tijdelijk en geldig tot 1 januari 2006. 

 In 2006 werd het meeneemverbod voor paling in Vlaanderen en voor alle vissoorten van 
specifieke locaties niet verlengd, omdat het juridisch en praktisch niet handhaafbaar bleek. 

 Vissers krijgen nu door middel van een gerichte informatie- en sensibiliseringscampagne 
waarschuwingen aangaande de gezondheidsrisico’s bij het consumeren van vervuilde vis. Op die 
manier wordt een verdere duurzame wijziging in het consumptiegedrag van vissers beoogd in 
plaats van loutere verbodsmaatregelen op te leggen. In 2002 werd een eerste folder verspreid 
onder alle vissers op openbaar water. Deze folders werden aan elke visser overhandigd bij de 
aankoop van het visverlof. Een nieuwe informatiecampagne naar de vissers werd in 2006 gevoerd 
via een speciale folder ‘Vervuiling in paling’, waarin gewaarschuwd werd voor de consumptie 
van zelf gevangen paling. Sinds 2006 is ook een consumptieadvies vermeld op het visverlof 
waarin vermeld is dat ‘De Vlaamse overheid de consumptie van zelf gevangen paling en roofvis 
uit de openbare wateren ontraadt’.  

 Teneinde vissers beter te informeren over de toestand en de gevaren ontwikkelde het INBO een 
publiek toegankelijke website ‘VIS’ (“Vis Informatie Systeem”) met de mogelijkheid tot het 
opvragen van polluentgegevens in paling en andere vissoorten, zowel ruimtelijk als temporeel, 
inclusief een plaatsspecifiek consumptieadvies (http://vis.milieuinfo.be/). Bovendien wordt in Vislijn 
2009, het tijdschrift voor de Vlaamse hengelaar, een aantal pagina’s gewijd aan de toestand van de 
paling in Vlaanderen met een advies voor ontrading van de consumptie van zelfgevangen 
vis/paling. 

 Uit het voorgaande concluderen we dat de consumptie van zelfgevangen paling nog steeds 
ontraden dient te worden en dit via de bovenvermelde wegen ook gedaan wordt. Alle praktische 
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middelen moeten te baat genomen worden om te voorkomen dat vissers hun vangsten eten (of op 
de markt brengen).  

 
4. Samenvattend kan men stellen dat de concentraties van verschillende (verboden) stoffen in paling 

nog hoog blijken te zijn, maar toch wel afnemen, en er mag verwacht worden dat deze stoffen, 
waaronder de PCB’s, binnen 10 à 20 jaar op veel plaatsen aan de consumptienormen zullen 
voldoen. Anderzijds zien we van andere stoffen geen daling (bv. cadmium, kwik, DDT). 
Bovendien komen er steeds nieuwe en andere stoffen in omloop waar enkel fragmentarische of 
geen gegevens over beschikbaar zijn. Het is dan ook wenselijk om de toestand en de evolutie van 
deze stoffen te blijven opvolgen. 

 
 Gelet op de globaal en gestaag steeds verder verbeterende waterkwaliteit in Vlaanderen en de 

grote inspanningen die hiervoor geleverd worden lijkt het verantwoord te stellen dat de algemene 
gezondheidstoestand van de waterbewonende organismen er naar de toekomst toe op zal 
verbeteren, mits de dalende trend in systeemvreemde stoffen zich blijft voordoen, of in andere 
gevallen zich reëel begint in te zetten. 
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Vraag nr. 448 
van 18 februari 2009 
van VERA DUA 
 
 
 
Palingpolluentenmeetnet   -   Stand van zaken 
 
Onlangs werden de resultaten bekend gemaakt van een onderzoek waaruit bleek dat de 
dioxineconcentraties in de IJzer en vooral in de Schelde te hoog zijn. Dat leidt tot ecologische schade, 
in eerste instantie voor gevoelige waterdieren zoals de paling. 
 
Door het INBO werd een palingpolluentenmeetnet uitgebouwd en de voorbije jaren hebben bewezen 
dat dit meetnet een zeer goede en maatschappelijk relevante output oplevert.  
 
Het is een zeer geschikte manier om vetoplosbare milieugevaarlijke stoffen (zoals PCB’s en 
pesticiden) te monitoren vermits door het meten in biota de toestand en de trends van die stoffen in 
Vlaanderen goed kan worden aangetoond. In het water zijn ze immers niet en in de waterbodem zijn 
ze moeilijk meetbaar. Uit het meetnet is bijvoorbeeld gebleken dat de PCB’s in onze rivieren 
langzaam maar zeker dalen. Op bepaalde plaatsen zien we echter dank zij de palingmetingen dat DDT 
nog recentelijk gebruikt werd. Maar ook nieuwe scheikundige stoffen blijken op sommige plaatsen 
belangrijke problemen te vormen. Uit de wetenschappelijke rapporten blijkt dat de gehaltes van 
gebromeerde vlamvertragers gemeten in vis van de Schelde in Oudenaarde de hoogste van de wereld 
zijn. 
 
Ook de effecten op de biodiversiteit komen meer en meer in beeld en er werden daarover reeds diverse 
onderzoeksresultaten gepubliceerd (endocriene verstoring in blankvoorn, vetdaling in paling, 
leververstoring en genetische verstoring in paling op basis van veldgegevens, het verband tussen de 
daling van de ecologische integriteit van waterlopen en metaalvervuiling, enz ...).  
 
Op internationaal vlak staat het palingbeheer in het middelpunt van de belangstelling. De bestanden 
zijn dermate gekelderd dat Europa vraagt om palingbeheerplannen op te stellen. Uit onder andere het 
werk van het INBO begint de internationale “palingwereld” (wetenschap en beheer) het standpunt te 
delen dat verontreiniging wellicht een belangrijke oorzaak voor de achteruitgang van de soort zou 
kunnen zijn. Europa vraagt dan ook aan de lidstaten om die “kwaliteit” van de paling in de toekomst te 
monitoren.  
 
Ook op het vlak van volksgezondheid is dit onderzoek relevant: alhoewel een aantal van de gemeten 
stoffen (waaronder PCB's) dalen in ons milieu, blijft het eten van paling (en in het algemeen de meeste 
zoetwatervis) niet te verantwoorden. De PCB-metingen in paling liggen nog steeds ver boven de 
wettelijke consumptienorm. Ook het aantal nieuwe stoffen dat zich in paling blijkt op te stapelen en 
aldus ook de mens bedreigt, neemt toe. Uit het doorrekenen van consumptiescenario's bleek dat het 
eten van riviervis de gemiddelde dagelijkse inname van PCB’s door de consument met een factor 200 
doet verhogen. Onlangs werd ook aangetoond dat bij personen die aangeven geregeld paling te eten, 
de kans op hogere polluentconcentraties in hun bloed gevoelig toeneemt. 
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Het Vlaams meetnet heeft ondertussen internationaal bekendheid verworven en staat model voor 
Europese gelijkaardige initiatieven. Trouwens ook voor de duizenden hengelaars is dit meetnet zeer 
relevant want ook zij hebben recht op voldoende en onderbouwde aandacht voor de problematiek van 
de kwaliteit van hun vangsten. 
 
1. Wat zijn de globale resultaten van het palingpolluentenmeetnet en in hoeverre kunnen hieruit 

relevante conclusies getrokken worden over de aanwezigheid van polluenten in het milieu en in de 
vangsten?  

 
Welke conclusies in verband met de volksgezondheid kunnen uit dit onderzoek getrokken 
worden?   
 
Wat zijn de evoluties van deze gegevens?  

 
2. Hecht de minister belang aan een kwaliteitsvol onderzoek naar de contaminatie van riviervissen en 

naar de aanwezigheid van polluenten in het aquatisch milieu?  
 

Welke beleidsmaatregelen werden/worden genomen nu (recente) vervuilingshaarden van een 
aantal stoffen (gebromeerde vlamvertragers, DDT’s, ...) dank zij dit meetnet beter gelokaliseerd 
zijn? 

 
3. Wat zijn de toekomstplannen inzake het palingpolluentenmeetnet van het INBO? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 448 van 18 februari 2009 
van VERA DUA 
 
 
 
1. In het kader van deze parlementaire vraag is het niet mogelijk om op alle resultaten van bijna 15 

jaar metingen van polluenten in paling diepgaand in te gaan. We geven hier dan ook slechts de 
grote lijnen aan. De volledige onderzoeksresultaten zijn publiek toegankelijk via publicaties en 
rapporten (o.a. op de INBO-website www.inbo.be). Per stof worden verspreidingskaarten beschik-
baar gesteld en publiek toegankelijk gemaakt op de website. Resultaten worden ook gepubliceerd 
in de jaarlijkse MIRA-milieurapporten (Peeters et al. 2006, MIRA 2007a,b,c). In deze rapporten 
vertegenwoordigt de concentratie in paling drie MIRA-indicatoren voor respectievelijk PCB’s, 
organochloorpesticiden (OCP’s) en zware metalen.  

 
 De paling als integrator van de vervuilingstoestand van Vlaamse wateren 
 Om conclusies te kunnen trekken over de aanwezigheid van polluenten in het milieu is het 

noodzakelijk te kunnen beschikken over een goede meetstrategie. Vaak zijn bepaalde toxische 
stoffen moeilijk meetbaar met de ‘klassieke’ methodes waarbij water- of bodemstalen genomen en 
geanalyseerd worden. Dit is vooral een probleem met vetoplosbare stoffen, zoals bijvoorbeeld 
PCB’s en vetoplosbare pesticiden (bv. DDT). In water zijn deze stoffen amper meetbaar, en ook in 
het sediment liggen heel veel metingen onder de detectielimiet. Voor deze stoffen is het dus 
belangrijk de meetstrategie aan te passen en een geschikte indicator te vinden, kunnen we de 
aanwezigheid van deze stoffen in ons milieu in beeld brengen en opvolgen. Hiervoor kunnen we 
een bioindicator trachten te zoeken, die bijvoorbeeld de eigenschap vertoont om polluenten in haar 
weefsel te accumuleren en daardoor via de polluentenconcentraties in de weefsel een geïntegreerd 
beeld geeft van de vervuilingsgeschiedenis die de bioindicator heeft meegemaakt in haar recente 
verleden. Voor vele polluenten is de paling daarvoor een goede bioindicator gebleken.  

 
De analyses van milieuvervuilende stoffen in paling heeft ons veel bijgeleerd over de 
aanwezigheid van die stoffen in het milieu. Op sommige plaatsen was de hoge vervuilingsgraad 
door bepaalde stoffen al bekend via analyses in water en/of slib. Dit was bijvoorbeeld het geval 
voor de zware metalen lood en cadmium die ook in paling erg hoog lagen, bijvoorbeeld op het 
Kanaal van Beverlo (historische vervuiling vanuit de metaalindustrie). Dit leert ons dat die stoffen 
niet alleen in het sediment gebonden zijn, maar dat ze van daaruit doorstromen naar de daar 
levende organismen. 
In een aantal gevallen kwamen met de metingen in palingweefsel echter ook ongekende 
milieuproblemen aan het licht, bijvoorbeeld de aanwezigheid van de vluchtige organische stof 1,2-
dibroom-3-chloropropaan in paling van twee locaties op kanalen (Albertkanaal en Leuvense 
Vaart) en 1,2-dichloorbenzeen in paling uit het Leiebekken, hetgeen de aanwezigheid van lokale 
vervuilingsbronnen aantoonde. In enkele gevallen werd op specifieke locaties ernstige en 
ongekende verontreinigingen gemeten soms van verschillende stoffen. Dit was bijvoorbeeld het 
geval voor de Zandwinningsput in Weerde; waarschijnlijk als gevolg van het dumpen van 
verontreinigd materiaal. Andere stoffen vertoonden een verspreiding die gerelateerd is aan 
specifieke industriële of landbouwactiviteiten (bv. lindaan in de bekkens van IJzer, Demer en Dijle 
of hexachloorbenzeen (HCB) in het subbekken van de Grote Nete). 
Andere contaminanten zijn alom aanwezig in Vlaamse paling. Dit is bijvoorbeeld het geval voor 
de BTEX-stoffen (benzeen, tolueen, ethylbenzeen en de xylenen) die op alle meetplaatsen 
aanwezig zijn en die het gevolg zijn van de verbranding van brandstoffen. Alom aanwezig zijn 
ook de PCB’s en sommige moeilijk afbreekbare organochloorbestrijdingsmiddelen zoals DDTs 
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die al tientallen jaren verboden zijn. Ook opvallend was het wijd verspreide voorkomen van 
diverse gebromeerde vlamvertragers in paling. 
De vuilvrachten van palingen afkomstig van verschillende bekkens verschillen sterk. We zien 
bijvoorbeeld dat palingen van de IJzer vooral gekenmerkt worden door relatief hoge 
pesticidengehaltes, vooral dieldrin en lindaan (γ-HCH), en lage PCB-gehaltes. De Leie toont een 
zeer afwijkend PCB-profiel met verhoudingsgewijs veel laaggechloreerde PCB’s. De 
contaminant-vingerafdruk van palingen van de Dender en de Schelde ligt meestal intermediair 
tussen de andere rivieren maar vertoont vrij hoge PCB gehaltes. Palingen uit de Demer hebben 
hoge lindaan en DDT belasting, terwijl palingen uit de Grote Nete bijna herkenbaar zijn aan hun 
zeer hoge HCB en hoge DDT vervuilingsgraad. Bij vissen uit de Maas is in het algemeen de PCB 
belasting zeer hoog terwijl de pesticide concentraties laag zijn. 

 
Trenddetectie in de voorbije meetperiode (1994 – 2005)  
Het Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek startte in 1994 met onderzoek naar milieugevaarlijke 
stoffen in paling. Nu, 15 jaar later, is het mogelijk om trends na te gaan in de tijd en dit voor een 
breed spectrum aan gemeten stoffen (gepubliceerd door Maes et al., 2008 in Environm. Poll. 153: 
223) Tijdtrends in polluentdata van 116 staalnameplaatsen waar meer dan eenmaal bemonsterd 
werd konden worden geanalyseerd.  
 
PCB’s, dalende trend 
Hieruit bleek dat er een geleidelijk dalende trend bestaat in de gehaltes aan PCB’s in paling in 
Vlaanderen. De resultaten van het INBO toonden een significante daling in de gemiddelde PCB-
congeneren concentraties (op versgewicht basis), nagenoeg alle pesticiden en vier zware metalen. 
Een modellering van de concentratie van de som van de zeven indicator PCB's gaf een daling in de 
concentratie in palingweefsel van 15% per jaar. Deze daling is in overeenstemming met andere 
(internationale) studies in vis. PCB's werden sinds 1985 verboden door de EU en sinds dat 
moment hebben verschillende tijdreeksen dalingen in de concentraties aangetoond.  
 
Pesticiden, dalende trend 
Ook de pesticiden alfa-hexachloorhexaan (HCH) en lindaan vertoonden een significante daling. 
Gelijkaardige dalingen werden gemodelleerd voor hexachlorobenzeen, dieldrin en endrin. Ze zijn 
in de tijd duidelijk gerelateerd aan het invoeren van een verbod op het gebruik van o.a. lindaan. 
Een uitzondering op deze algemene daling in de gehaltes aan persistente organische polluenten is 
pp'-DDT. Het lineair model vertoonde een stijging in de tijd terwijl tegelijk pp'-DDD en pp'-DDE 
een dalende trend vertoonden. Het blijkt dat de concentratie aan pp-'DDT afnam tussen 1994 en 
2001 maar dat de concentratie opnieuw toeneemt sinds 2002. Dit doet vermoeden dat de stof nog 
steeds gebruikt wordt en er nog oude stocks aanwezig zijn. 
 
Zware metalen, status quo 
De zware metalen kwik, cadmium en lood verdienen speciale aandacht omdat ze in het lichaam 
accumuleren. De studie van Maes et al. (2008) toonde aan dat enkel de concentraties aan lood in 
palingweefsel afnamen tussen 1994 en 2005 wat waarschijnlijk te linken is aan de overgang van 
loodhoudende naar loodvrije benzine en een reductie in industriële emissies. Cadmium en kwik 
daarentegen blijven algemene verontreinigingshaarden, omdat er geen aanwijzingen zijn dat de 
blootstelling van paling aan deze stoffen afneemt. 
 
Gebromeerde vlamvertragers, dalende trend 
Er werd een dalende trend waargenomen van 2000-2006. Voor PBDE's echter zijn de 
concentraties met een factor 35 afgenomen (26 500 naar 780 ng/g vetgewicht) terwijl de daling 
minder groot was voor hexabroomcyclododecaan (HBCD) (35 000 naar 10 000 ng/g vetgewicht). 
Op basis van deze resultaten kan men stellen dat de vis minder gecontamineerd is met deze stoffen 
dan zes jaar geleden. Waarschijnlijk heeft dit te maken met het verbod op het gebruik van penta-
BDE mengsels (sedert 2004), een beter milieubeleid en een afname in het gebruik van PBDE's. 
Door het ontbreken van restricties rond het gebruik van HBCD, wordt deze stof nog in hoge 
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concentraties aangetroffen. De kleine concentratie daling in HBCD's in de periode 2000-2006 kan 
er op wijzen dat deze stof stilaan vervangen wordt door andere gebromeerde vlamvertragers 
waarvoor evenwel geen gegevens beschikbaar zijn.  
 
Voor andere stoffen als vluchtige organische solventen en dioxines zijn er onvoldoende data 
aanwezig om tijdreeksen te maken. 
 
Op basis van de INBO analyseresultaten uit het palingpolluentenmeetnet hebben verschillende 
wetenschappelijke studies het potentieel gevaar voor de volkgezondheid beschreven.  
Maes et al. (2008) beschrijft op basis van de metingen van het palingpolluentenmeetnet het 
aandeel van de Vlaamse meetplaatsen waar paling de Europese en nationale normen voor de 
aanwezigheid van diverse stoffen overschrijdt. In de meeste gevallen situeren de metingen in 
paling zich onder de Europese normen voor pesticiden en zware metalen, alhoewel in gebieden 
onder intensieve landbouwdruk de pesticiden normen overschreden worden. De Belgische PCB-
norm in vis bedraagt 75 ng/g lichaamsgewicht (Belgisch Staatsblad, 2002, (gebaseerd op de som 
van de zeven merker PCB’s). De PCB-gehaltes in paling zijn echter problematisch. Op ongeveer 
76% van de geanalyseerde vissen en 78% van de meetplaatsen wordt deze norm overschreden. 
Ook voor de recente Europese norm voor dioxines en furanen wordt de norm overschreden op 
50% van de meetplaatsen (Geeraerts et al., 2008). 
Roosens et al. (2008) rapporteerde een grote variatie in gehaltes aan gebromeerde vlamvertragers 
(BFR’s) langs de Schelde en analyseerde in hoeverre de vervuiling in vis een impact kon hebben 
op de menselijke inname van BFR’s via het eten van deze vis. Blootstelling aan PBDE’s (een 
stofgroep binnen de BFR’s) en PCB’s via palingconsumptie van plaatsen met lage en hogere 
verontreiniging werden berekend. Vissers die veel paling eten van een verontreinigde site krijgen 
ongeveer 200 keer meer PCB’s en vlamvertragers binnen dan burgers die geen paling eten. De 
onderzoekers besluiten met de aanbeveling om maatregelen te nemen om de consumptie van vis 
uit dat deel van de Schelde te vermijden. 
Bilau et al. (2007) onderzochten de inname van PCB’s door sportvissers en kwamen tot gelijk-
aardige conclusies. Zij besloten uit de cijfers dat de PCB-inname bij vissers zou kunnen leiden tot 
menselijke gehaltes van een niveau van toxicologische betekenis. Volgens hen is de inname van 
PCB’s door vissers bijzonder zorgwekkend te noemen. 
Een recente studie in het kader van het Steunpunt Milieu en Gezondheid (Vlaams humaan 
biomonitoringprogramma) gaf o.a. aan dat de consumptie van paling bij de adolescenten en de 
volwassenen de kans op hogere HCB- en PCB-waarden verhoogt (Colles & Koppen, 2008).  

 
2. Ja, vandaar dat zij een voortzetting van de monitoring van de vervuilende stoffen via een 

bioindicator als de paling, weliswaar in een nieuwe, gerationaliseerde vorm,  ondersteunt, daarbij 
ijvert zij voor een integratie van het werk van verschillende agentschappen, bevoegd voor 
(wetenschappelijk onderzoek naar) biodiversiteit, milieu en volksgezondheid. Ze is er ook van 
overtuigd dat het tot nu toe door het INBO geleverde werk rond polluenten in het aquatische 
milieu zeer waardevol is geweest en een belangrijke signaalfunctie heeft gehad inzake de gevaren 
van watervervuiling in het algemeen, maar acht de tijd rijp om de manier en frequentie van 
monitoring te herbekijken in functie van de in de afgelopen 15 jaar verkregen inzichten.  

 De paling is hierbij gebleken een goede bioindicator te zijn, die zowel belangrijk is voor het 
opsporen van de herkomst van vervuilingsbronnen (door de ruimtelijke spreiding van de 
polluentmetingen), de detectie van trends (door herhaalde metingen in de tijd), het inschatten van 
de risico’s voor de volksgezondheid als de effecten van polluenten op de biodiversiteit op zich. 

 
 De genomen beleidsmaatregelen hebben enerzijds betrekking op maatregelen ter bescherming van 

de consument en het visserijbeleid. Anderzijds zijn er maatregelen genomen in het kader van het 
beleid rond milieugevaarlijke stoffen en sanering van waterbodems. 

 
Stoffenbeleid  
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 Kort na de rapportage van de eerste resultaten van de studie naar de milieuvreemde stoffen in vis 
in Vlaamse viswaters (Van Thuyne et al. 1995a,b, Van Thuyne et al. 1999, Belpaire et al. 1999), 
en indicaties van een zware vervuiling in Vlaamse paling werden in 1999 door de bevoegde 
federale minister PCB-normen in vis vastgelegd. 

 Volgend op de vaststellingen van hoge gehaltes aan lindaan in palingen uit landelijke gebieden 
(vooral in gebieden waar er intensief aan bietenteelt gedaan wordt zoals in het IJzer, Demer- en 
Dijlebekken), werd in 2002 het gebruik van lindaan verboden in België, wat de daaropvolgende 
jaren een aanzet gaf tot een dalende trend van de lindaangehaltes in paling. 

 Na de rapportage van hoge concentraties aan gebromeerde vlamvertragers in palingen van 
staalnameplaatsen in het Scheldebekken (Belpaire & Goemans 2002; Belpaire et al. 2003), werden 
specifieke maatregelen genomen door de inspectiediensten en de VMM. Het gevolg waren 
dalende concentraties van 2000 naar 2006. Het is evenwel niet helemaal duidelijk of deze daling te 
wijten is aan deze specifieke maatregelen en een beter milieubeleid of aan beperkingen op het 
gebruik van penta-BDE mengelingen (sedert 2004). 

 Andere specifieke milieuproblemen initieerden doelgerichte maatregelen voor bepaalde contami-
nanten in bepaalde gebieden. De hoge waarden aan cadmium (en lood) in noordoost Vlaanderen 
(Kempen) induceerde speciale maatregelen waaronder het intensief monitoren van contaminanten 
in vis en communicatieacties in deze gebieden. Het aantreffen van DDT in vis (Goemans et al. 
2003, Belpaire et al. 2008) en de mens (Koppen et al. 2002) in Vlaanderen was aanleiding tot de 
opstart van een DDT actieplan met intensieve communicatie en sensibilisatie om oude stocks aan 
pesticiden te verzamelen (pilootproject DDT).  

 
Sanering van waterbodems 

 
 Al in 1999 werden er plannen aangekondigd om als gevolg van de gemeten vervuiling in vis de 

verontreinigde rivierbodems te saneren. Momenteel wordt bij het bepalen van de prioriteiten voor 
het saneren van rivieren en kanalen om ecotoxicologische redenen ook rekening gehouden met de 
meetgegevens van het palingpolluentenmeetnet. De palinggegevens geven immers een beeld van 
de biobeschikbaarheid van de toxische stoffen weer, hetgeen een maat is voor het risico dat deze 
stoffen vormen. 

 Een voorbeeld van dergelijke sanering om ecotoxicologische redenen was de sanering van de 
Dommel, waar sedimenten en biota verontreinigd zijn door ondermeer zware metalen (2006). In 
dit pilootproject wordt geëvalueerd in welke mate het aquatische leven zich hersteld na het 
verwijderen van de vervuilde sedimenten. 

 
3.  In 2007 werd een interne doorlichting van de doelstellingen en opbouw van het Vlaams paling-

polluentenmeetnet uitgevoerd (Onkelinx et al. 2007). Hieruit bleek dat duidelijke objectieven 
essentieel zijn bij het uittekenen van dergelijk meetnet. Een aangepaste bemonsteringsstrategie 
(aantal en verspreiding van bemonsteringen en vaste periodiciteit, aangepast aan de doelstellingen) 
is essentieel om een voldoende onderscheidend vermogen te garanderen en onderbouwde besluiten 
te kunnen geven. Bij de keuze van de te meten en te rapporteren stoffen moet rekening gehouden 
worden met de meetnetdoelstellingen en met de gekozen strategie voor monitoring van gevaarlijke 
stoffen in ons aquatische milieu.  
 
Er moet daarbij een harmonisatie en afstemming gebeuren met het water- en waterbodemmeetnet 
(VMM) zowel naar plaats, tijd als naar stoffen. 
 
Anderzijds moet men zich ook de vraag durven stellen of het meten van polluenten in het milieu, 
al dan niet via bioindicatoren als de paling tot de core-business behoort van het INBO, dat tot doel 
heeft “in te staan voor beleidsgericht wetenschappelijk onderzoek en wetenschappelijke 
dienstverlening inzake instandhouding, bevordering, duurzaam beheer en gebruik van biodiver-
siteit en haar natuurlijk milieu en de periodieke opmaak van de natuurrapportage”. Het paling-
polluentenmeetnet heeft immers vooral een zuiver milieu- en volksgezondheidaspect, twee 
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elementen die niet tot de rechtstreekse opdracht van het INBO behoren. Samenwerking (taakver-
deling) naar de toekomst toe met ter zake bevoegde agentschappen dringt zich dan ook op.  
 
Naar aanleiding van een aan de gang zijnde globale evaluatie van de zeer intensieve, metingen van 
het palingpolluentenmeetnet, besliste het INBO om vanaf 2009 het meetnet te reorganiseren. Een 
gevolg hiervan is dat vanaf 1 januari 2009 de staalnamen voorlopig zijn stopgezet. Het INBO stelt 
in haar jaarlijkse waarnemingen een constante trend vast (zie Maes et al., 2008. Environm. Poll. 
153: 223), die het haars inziens niet nodig maakt om verder op jaarlijkse basis verder te meten. 
Dergelijk hoge frequentie is, gezien de vastgestelde standvastige trends (dalend of status quo), niet 
efficiënt. Verder stelt het INBO vast dat het zeer brede spectrum aan opgemeten polluenten 
gelijklopende trends vertoont, die het niet verantwoorden om al die polluenten verder individueel 
te blijven opvolgen. De zeer kostelijke verder opvolging van dit zeer brede spectrum dient daarom 
herzien te worden. Op basis van een recent intern uitgevoerde evaluatie (Onkelinx 2007),  
overweegt het INBO daarom het meetnet in tijd en ruimte te herzien en te rationaliseren. Ze neemt 
zich voor om  

1. de meetfrequentie terug te brengen van een jaarlijkse naar een vijfjaarlijkse frequentie; 
2. de meetpuntverdeling te rationaliseren; 
3. het aantal polluenten terug te brengen tot een aantal dat de algemene trends in een 

breedspectrum van polluenten dat in het verleden gelijkaardige trends vertoonde, nog 
altijd efficiënt in beeld te kunnen brengen. 

 
Ik ondersteun deze rationaliseringsstrategie van het INBO en zal haar vragen om een voorstel uit 
te werken om het palingpolluentenmeetnet verder te evalueren en rationaliseren, zodat het huidige 
meetnet op een betere structurele basis en in nauwere afstemming met andere meetnetten 
bijgestuurd kan worden om op lange termijn toxische stoffen in ons milieu en de erin voor-
komende organismen te kunnen blijven opvolgen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 449 
van 18 februari 2009 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
Doortrekking R6 St.-Katelijne-Waver   -   Stand van zaken 
 
Op 16 mei 2007 stelde ik een schriftelijke parlementaire vraag (nr. 459, Websitebulletin 
publicatiedatum 02-07-2007) naar de stand van zaken met betrekking tot de doortrekking van de R6 in 
Sint-Katelijne-Waver. Deze doortrekking tot aan de N15 staat reeds jaren gepland en in 2007 stelde de 
minister in haar antwoord dat de definitieve plannen en bestek klaar zouden zijn in juli 2007 en dat de 
start van de werken voorzien is voor 2009. 
 
Deze doortrekking heeft een grote invloed op de mobiliteit en economie in deze gemeente en regio. 
Dit is onder meer zo voor de Berlaarbaan, waarvan gesteld werd dat deze opgewaardeerd dient te 
worden voor de ingebruikname van het door te trekken deel van de R6. 
 
Daarom wil ik van de minister graag de stand van zaken vernemen en antwoord krijgen op volgende 
vragen (waarvan de eerste vier de geactualiseerde versie zijn van de destijds gestelde vragen). 
 
1. Zijn de definitieve plannen van het tracé klaar? Zo neen, tegen wanneer moeten deze klaar zijn en 

waaraan is de vertraging te wijten?  
 

Zo ja, op welke manier zijn deze plannen besproken met en goedgekeurd door de betrokken 
gemeentes? 

 
2. Wanneer starten de werken? Indien niet in 2009, waaraan is de vertraging te wijten? 
 
3. Als het project in meer dan één fase wordt uitgevoerd: welke zijn die fases, met voor elk de begin- 

en einddatum? 
 
4. Indien het project in meer dan één fase wordt afgewerkt, worden de afgewerkte delen dan 

onmiddellijk in gebruik genomen of wordt er gewacht tot het geheel is afgewerkt? 
 
5. Is er rekening gehouden met de opwaardering van de Berlaarbaan? Is er overleg met de gemeente 

Sint-Katelijne-Waver hierover? Zo ja, in welke mate en wat is het resultaat van dit overleg? Zo 
neen, voor wanneer staat dit overleg gepland? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 449 van 18 februari 2009 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
1. De plannen van het tracé betreffende de doortrekking van de R6 zijn klaar. Deze plannen zijn tot 

stand gekomen in nauw overleg met de gemeenten Sint-Katelijne-Waver en Bonheiden. 
 
2. De start van de werken is thans voorzien voor eind 2010 – begin 2011. De start van de werken 

kent enige vertraging door de noodzakelijke voorafgaande onteigeningen. 
 
3. De werken zullen naar verwachting 2 jaar duren en zullen normaal in 2013 voltooid zijn. 
 
4. Er zal worden gewacht met de ingebruikname tot het geheel is afgewerkt. Wegens de omvang zal 

het werk wel worden opgedeeld in diverse deelprojecten die, indien mogelijk, zoveel mogelijk 
tegelijkertijd worden uitgevoerd. 

 
5. De eventuele opwaardering van de Berlaarbaan is besproken in het overleg tussen het Agentschap 

Wegen en Verkeer (AWV) en de gemeente Sint-Katelijne-Waver. De Berlaarbaan is een gemeen-
teweg met relatief veel vrachtverkeer. Deze weg van betonplaten is aan het einde van zijn levens-
duur. De gemeente beweert dat met de aanleg van de R6 hier meer vrachtverkeer zal komen en 
vindt dan ook dat of het gewest deze weg zou moeten overnemen en/of het herstel van deze weg 
zou moeten betalen.  

 Dit standpunt wordt niet gedeeld door het AWV. De Berlaarbaan heeft geen gewestelijke functie 
en zal die naar alle waarschijnlijkheid ook in de toekomst niet hebben. Het gewest kan deze weg 
dan ook niet inlijven of herstellingen aan de weg financieren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 460 
van 25 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Heraanleg N411 Moorselbaan   -   Planning 
 
De Moorselbaan of N411 is een zeer belangrijke gewestweg die Aalst met Opwijk verbindt, maar in 
ruimere zin een belangrijke verbindingsfunctie vervult tussen Oost-Vlaanderen en Vlaams-Brabant. 
Het dossier van de heraanleg van de Moorselbaan is al vele jaren aan de orde, diverse malen werden 
plannen uit de doeken gedaan om deze in uiterst slechte staat verkerende gewestweg aan te pakken. 
Concreet betreft het hier het traject tussen het O.-L.-V.-ziekenhuis aan het begin van de Moorselbaan 
tot aan de Waverstraat, net voorbij Moorsel-dorp.  
 
In eerste instantie is het kleine stuk van de Moorselbaan voor het O.-L.-V.-ziekenhuis tot aan de Guido 
Gezellestraat aan bod gekomen. De heraanleg van dit stuk is inmiddels voltooid, maar het grootste 
deel van het traject tot en met Moorsel-dorp blijft dus nog steeds in erbarmelijke staat. Dit gedeelte 
zou in een tweede en derde fase worden aangepakt, met eerst het deel tussen de Guido Gezellestraat en 
de Beekstraat, gevolgd door het traject vanaf de Beekstraat tot en met Moorsel-dorp. Zowel de stad 
Aalst als het Vlaams Gewest nemen een deel van de financiering van de heraanleg en herinrichting op 
zich (fietspaden, onteigeningen, enz.).  
 
Uit het antwoord van toenmalig minister van Openbare Werken Kris Peeters op mijn schriftelijke 
vraag nr. 483 over dit dossier in mei 2006, maar ook uit de meerjarenplanning van de Administratie 
Wegen en Verkeer, bleek dat de tweede fase eerst zou aanvatten in 2009, vervolgens in 2010. In de 
laatste meerjarenplanning 2009-2011 van de Administratie Wegen en Verkeer (daterende van 
25/11/2008) zie ik dat de tweede fase opnieuw uitgesteld is en nu pas voorzien is in 2011 voor een 
budget van 900.000 euro. Dit wordt eveneens bevestigd door het college van burgemeester en 
schepenen van de stad Aalst dat van de Vlaamse administratie heeft vernomen dat de kredieten voor 
de geplande fase 2 pas beschikbaar zijn in 2011 en voor fase 3 pas in 2013!  
 
De gevolgen van dergelijke beslissing zouden verregaand zijn. In eerste instantie betekent dit dat de 
uiterst slechte staat van de Moorselbaan dan nog jarenlang een feit blijft. Deze problematiek heb ik 
aangekaart op de Aalsterse gemeenteraad in februari en de feiten zoals in deze vraagstelling 
geformuleerd, werden daar ook bevestigd. Uiteindelijk is dit een zoveelste dossier uit de regio Aalst 
dat te maken krijgt met uitstel van aanvang der werken. De vertragingen lopen op en blijkbaar liggen 
de prioriteiten, en dus ook de budgetten, elders. Nochtans heeft de stad Aalst wel de nodige 
budgettaire ruimte voorzien in 2009 om haar deel van kosten voor de tweede fase te financieren 
(onteigeningen,…). Een ander gevolg is dat nu waarschijnlijk nog middelen moeten worden besteed 
aan het herasfalteren van het wegdek om de komende jaren te overbruggen. De toestand van het 
wegdek is immers erbarmelijk. Ook de verkeersonveiligheid voor fietsers zal dus aanhouden. 
 
Om deze redenen zou ik van de minister formeel willen vernemen of deze intenties en feiten effectief 
kloppen en wat de verdere planning is. 
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1. Klopt het dat de tweede en derde fase van de heraanleg van de Moorselbaan (N411) zijn uitgesteld 
naar respectievelijk 2011 en 2013? 

 
2. Zo neen, voor wanneer wordt de aanvang der werken voor de tweede en derde fase dan wel 

gepland? Over welke budgetten gaat het dan? 
 
3. Zo ja, wat is de reden van dit uitstel?  
 

Acht de minister het toch niet wenselijk de heraanleg van deze gewestweg alsnog zo snel mogelijk 
te laten plaatsvinden, gelet ook op de erbarmelijke staat van het wegdek en de verkeersonveilige 
situatie voor onder andere de fietsers?  

 
Hoe wil de minister anders aan deze knelpunten in tussentijd tegemoet komen? 

 
Zullen door dit uitstel ook middelen moeten worden uitgetrokken voor een tussentijdse en 
tijdelijke vernieuwing van het wegdek (asfaltering?)? Zo ja, hoeveel middelen en voor wanneer 
worden deze werken dan gepland? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 460 van 25 februari 2009 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. De volgende fasen voor de herinrichting van de gewestweg N411 zijn in het laatste voorstel van 

het indicatief meerjarenprogramma van het Agentschap Wegen en Verkeer inderdaad 
ingeschreven op de jaren 2011 en 2013. Die timing houdt vooral rekening met de technische 
haalbaarheid. De noodzakelijke onteigeningen, waaronder nog 11 bebouwde percelen, spelen 
daarin een belangrijke rol. Met enige zin voor realiteit dient te worden ingezien dat het dossier 
technisch niet klaar is om dit jaar te worden aanbesteed. 

 
2. De realisatie van dit project zal geschieden op basis van de algemene afspraken van het 

mobiliteitsconvenant. De gekozen fasering houdt in dit geval in dat de fasen 2 en 3 telkens een 
combinatie vormen van een module 3-project (doortocht) met een module 13-project (fietspaden). 
De noodzakelijke budgetten zijn voorlopig geraamd op 900.000 en 1.000.000 euro. Het 
stadsbestuur van Aalst heeft zich geëngageerd om als “trekker” voor het geheel op te treden. Het 
meerjarenprogramma van AWV is een “rollend programma”, wat inhoudt dat het jaarlijks 
bijgestuurd wordt op basis van actuele gegevens. Indien de volgende fase in 2010 aanbestedings-
klaar zou zijn, ben ik voorstander van een definitieve opname op het programma 2010. 

 
3. De programmering houdt rekening met aspecten van haalbaarheid. Zowel de administratie als 

ikzelf wensen niet liever dan dit herinrichtingsproject zo spoedig mogelijk voort te zetten.  Ook de 
stad Aalst dringt hier bij monde van de burgemeester terecht op aan. De huidige staat van het 
wegdek vergt quasi dagelijks onderhoud. Een aanvaardbare berijdbaarheid kan nauwelijks worden 
in stand gehouden, zodat bij verder uitstel van herstellingswerken de verantwoordelijkheid van het 
gewest in het gedrang kan komen. Gelet op de tijd die realistisch gezien nog nodig is voor de 
realisatie van de fasen 2 + 3, is die voorlopige herstelling dus een noodzaak. De aanbesteding zal 
vermoedelijk in de maand april plaatsvinden, zodat de uitvoering tegen medio 2009 mag worden 
verwacht. De kosten worden geraamd op 380.000 euro (incl. BTW). Indien mogelijk kan de 
definitieve herinrichting, in functie van de technische vooruitgang, alsnog naar voor geschoven 
worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 465 
van 26 februari 2009 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N140 Turnhout 
 
In het indicatief meerjarenprogramma voor de wegen 2008-2010 is het project “structureel onderhoud 
tussen Visbeekstraat en Philips en tussen R13 en Visbeekstraat” aan de N140 in Turnhout opgenomen. 
Hiervoor werd voor 2010 1.500.000 euro uitgetrokken.  
 
Op de N140, de Steenweg op Gierle, zijn twee plaatsen opgenomen als zwarte punten: een eerste aan 
de Philipsfabriek, een tweede aan de afslag Visbeekstraat. Aan de fabriek zouden verkeerslichten 
komen, aan de Visbeekstraat een verbetering van het kruispunt. De ingreep aan dit kruispunt is 
cruciaal met het oog op de verkeersveiligheid en de leefbaarheid voor de omwonenden. Ook worden 
de weg en de fietspaden veelvuldig gebruikt door schoolgaande kinderen. 
 
In antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 185 van 11 december 2007 stelde de minister dat het de 
bedoeling is om in de loop van 2009 tot de uitvoering van dit project over te gaan. 
 
1. Zullen beide zwarte punten op de N140 worden aangepakt? 
 
2. Kan de minister een actuele beschrijving geven van het project? 
 
3. Gaat het project gepaard met onteigeningen? 
 
4. Welke concrete timing stelt de minister voorop voor de realisatie van dit project?  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 465 van 26 februari 2009 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. De werken aan het gevaarlijk punt ter hoogte van de Philipsfabriek zullen na het bouwverlof van 

2009 aanvatten.  
 Wat het kruispunt Visbeekstraat betreft, is er momenteel nog onduidelijkheid of er in 2009 nog tot 

uitvoering zal worden overgegaan, aangezien nog niet alle onteigeningen reeds rond zijn. 
 
2. Het project "Philips" bevat een haaksere aansluiting van de straat komende van de Philips, de 

aanleg van een afslagbocht naar Philips, alsook de aanleg van vrijliggende fietspaden over 
beperkte lengte en de installatie van verkeerslichten. Het project gevaarlijk punt Visbeekstraat 
bestaat voornamelijk uit de installatie van verkeerslichten. 

 
3. Het project Visbeekstraat vereist een kleine onteigening van de twee hoekpercelen, dit om de 

bochtstralen te kunnen aanpassen. 
 
4. Zie het antwoord op deelvraag 1. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 466 
van 27 februari 2009 
van FRANK CREYELMAN 
 
 
 
Kruispunt A12-Valkenveld Wilrijk   -   Veiligheid schoolomgeving 
 
Ik verwijs naar mijn schriftelijke vragen nr. 560 van 9 april 2008 (Websitebulletin publicatiedatum 11-
06-2008) en nr. 850 van 17 juli 2008 (publicatiedatum 07-10-2008) over dit onderwerp. 
 
In haar antwoorden op deze vragen stelt de minister dat in het dossier kruispunt A12/Valkenveld in 
Wilrijk het realiseren van zebrapaden zonder verkeerslichten onderworpen is aan zeer strikte 
voorwaarden, dat een deel van de opgesomde problemen rond de school te wijten is aan wildparkeren 
en het onvoorzichtig oversteken van de rijbaan en dat de school eerst een circulatieplan moet 
opstellen. 
 
Een nieuwe oversteekplaats over de N177 voor ouders die onder het viaduct geparkeerd staan, wordt 
door de Provinciale Commissie voor Verkeersveiligheid (PCV) ook al verworpen omdat er binnen 
wandelafstand (Kleine Steenweg) al een veilige en volwaardige oversteekplaats aanwezig zou zijn. 
 
Het Valkenveld zelf is weliswaar geen gewestelijke weg, maar ligt zodanig dicht bij de N177 dat dit 
slechts een formaliteit is. De N177 is wel een gewestweg en valt dus onder de verantwoordelijkheid 
van de Vlaamse Regering wat de veilige verkeerscirculatie betreft. 
 
Kan de minister in dit verband meedelen hoe de reglementering betreffende het invoeren van een zone 
30 in schoolomgevingen wordt toegepast wanneer deze zich op of in de onmiddellijke nabijheid van 
een gewestweg bevinden? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 466 van 27 februari 2009 
van FRANK CREYELMAN 
 
 
 
Het document als bijlage geeft de duidelijke procedure weer voor het instellen van een zone 30 (vast 
of variabel). In dit document werden een aantal passages aangeduid (in geel gemarkeerd) die van 
toepassing zijn in deze schoolomgeving. 
 
De N177 is een drukke gewestweg met een wegbeeld (2 x 2 rijstroken) dat niet in overeenstemming is 
met het snelheidsregime van 30km/h. Het instellen van een zone 30 (schoolomgeving) werd steeds in 
overleg in Provinciale Commissie voor Verkeersveiligheid (PCV) uitvoerig besproken met de betrok-
kenen.  
 
In bijgaand document wordt het aspect educatie ook besproken. Hierop werd ook gewezen tijdens de 
PCV-vergadering van 15 januari 2008. Er wordt van de school een schoolcirculatieplan verwacht. Ook 
wordt er gewezen op het feit dat er op ongeveer 100m een beveiligde voetgangersoversteekplaats is.  
 
Vermits er geen ingrijpende wijzigingen zijn t.o.v. van de toestand in 2005, zal dit niet opnieuw 
besproken worden binnen de PCV. 
 
Ter informatie : bron document: http://www.mobielvlaanderen.be/nieuws/zone30.doc 
 
BIJLAGE 
 
Procedure voor het instellen van een zone 30. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CREVITS/466/antw.466.bijl.001.doc 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 467 
van 27 februari 2009 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Ring Brecht   -   Stand van zaken 
 
De ringweg rond Brecht, die sedert 1991 staat aangeduid op het gewestplan, diende te worden 
aangepast omwille van de nieuwe stopplaats “Noorderkempen” langs de hogesnelheidslijn (HSL) 
Antwerpen – Nederlandse grens. Op deze HSL wordt als dusdanig een IC-treindienstregeling 
mogelijk. De ringweg zal aansluiten op het te verplaatsen op- en afrittencomplex van de E19. Met de 
ringweg wordt een oplossing geboden voor de problemen van verkeersleefbaarheid en 
verkeersveiligheid in de kern van Brecht en de omliggende gemeenten. 
 
Uit de laatste berichtgeving blijkt dat de langverwachte trein tegen midden 2009 op de 
hogesnelheidslijn zal rijden. Ongetwijfeld gaat deze nieuwe trein vanaf het begin een groot succes 
kennen. Vele pendelaars zijn het aanschuiven op de E19 (’s morgens richting Antwerpen – ’s avonds 
richting Breda) meer dan beu. Pendelaars wachten ondertussen reeds enkele jaren vol spanning op die 
eerste trein. Dit wil zeggen dat vanaf midden 2009 Brecht daardoor extra verkeer aanzuigt. 
 
Omdat de verschillende fases van de ringweg nog niet voltooid zijn, zal dit niet alleen de 
bereikbaarheid van het station Noorderkempen negatief beïnvloeden, maar zal ook de 
verkeersleefbaarheid in Brecht en omliggende gemeenten er niet op vooruit gaan.  
 
Ondertussen is ook reeds geruime tijd het op- en afrittencomplex niet meer 100 % functioneel. Dit 
zorgt vandaag, zonder het rijden van de trein, reeds voor een zeer moeilijke bereikbaarheid van Brecht. 
 
1. Wat houden de drie fases van de ringweg rond Brecht precies in? 
 
2. Vorig jaar is er in het kader van de uitvoering van de werkzaamheden een studie gebeurd. 
 

Wat zijn de bevindingen van deze studie? Zijn er problemen en/of knelpunten opgedoken? Zo ja, 
welke en hoe zullen ze worden bijgeschaafd of weggewerkt? 
 
Wat is de stand van zaken van de eerste fase? 
 

3. In een vroeger investeringsprogramma waren de investeringen voor de tweede en derde fase 
voorzien voor 2009. In het investeringsprogramma 2009-2011 merken we dat na de studie in 2008 
de tweede en derde fase verschoven zijn naar 2010. 

 
a) Waarom worden de werken verschoven naar 2010? 

 
b) Voor 2009 zijn er geen middelen voorzien in het investeringsprogramma. 
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Wil dit zeggen dat de werken een jaar worden opgeschort? Waarom? Welke werken, ingrepen, 
of studies worden nog wel voorzien voor 2009? 

c) Wat is de voorziene einddatum voor de volledige werkzaamheden? Wanneer zal het op- en 
afrittencomplex opnieuw 100 % functioneel zijn? 

 
4. Hoeveel middelen zijn er voorzien voor de drie verschillende fases afzonderlijk? 
 
5. Het ziet er naar uit dat de IC-trein in de loop van 2009 gaat rijden. De problematiek van de 

toegankelijkheid van de stationsbuurt en de omliggende gemeenten zal dan volgens het huidige 
investeringsprogramma nog niet opgelost zijn. 

 
Is er nog ruimte om specifiek de werkzaamheden van het op- en afrittencomplex versneld te laten 
uitvoeren? Is er nog ruimte om de planning bij te sturen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 467 van 27 februari 2009 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
1. De werken aan de Ring om Brecht bestaan uit 3 fases. Fase 1 betreft de werken aan de rotonde van 

de gewestweg N133 en de brug over de HSL. Deze fase is al uitgevoerd in 2006-2007. Fase 2 
betreft de verbinding van de rotonde van de N133 met het op- en afrittencomplex op de E19 
(inclusief het complex) en verder tot de Veldstraat (rotonde) en de ontsluiting van het industrie-
terrein. Het omvat eveneens de afschaffing van de huidige op- en afrit richting Breda te Brecht. Na 
fase 2 is het op- en afrittencomplex volledig in gebruik in alle richtingen. Ten slotte fase 3 die gaat 
over de verbinding van de Veldstraat met de N115. 

   
2. De projectnota is op 10 juli 2008 conform verklaard. De MER-studie is op 10 augustus 2005 goed-

gekeurd. Er hebben zich geen noemenswaardige problemen en/of knelpunten voorgedaan. Fase 1 
is intussen uitgevoerd. In verband met fase 2 kan gesteld worden dat de bouwvergunning op korte 
termijn wordt ingediend. Het technische dossier en het ontwerpdossier zijn bijna afgerond. 

 
3. a.  Fase 2 is op het reserveprogramma van 2009 voorzien. 
  

b.  Alle studies worden in eigen beheer uitgevoerd. Fase 2 zal nog dit jaar aanbesteed worden en 
vermoedelijk ook nog in 2009 vastgelegd worden (reserve) of ten laatste begin 2010, 
afhankelijk van de budgetten. 

 
c.  Het op- en afritten complex zal 100% functioneel zijn na de volledige uitvoering van fase 2. 

Het is de bedoeling fase 3 aansluitend uit te voeren. 
  
4. Voor fase 2 is er 14.500.000 euro (zonder onteigeningen) en voor fase 3 is er 3.000.000 euro 

(zonder onteigeningen) voorzien. 
 
5. Fase 2 wordt in 2009 aanbesteed en de start van de werken wordt voorzien in 2010. Rekening 

houdend met de stand van het ontwerpdossier, de onteigeningen, het budget en de bouw-
vergunning is dit de kortst mogelijke timing. De ganse duur van de werken wordt geschat op 
ongeveer 1,5 jaar. 
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MARINO KEULEN, 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, 

 STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 104 
van 9 februari 2009 
van JAN PENRIS 
 
 
 
Sociale huur   -   Beheer huurwaarborgen 
 
Het kaderbesluit sociale huur bepaalt in artikel 37, §2: “De verhuurder, met uitzondering van het 
sociaal verhuurkantoor, kan, in afwijking van § 1, beslissen dat de waarborg in zijn handen wordt 
gestort en niet wordt geplaatst op een geïndividualiseerde rekening op naam van de huurder. Als de 
verhuurder die keuze maakt, wordt dit opgenomen in het interne huurreglement.”.  
 
Ik verneem dat de socialehuisvestingsmaatschappij De Ideale Woning zonder enige kennisgeving of 
verwittiging overging tot de annulatie van alle huurwaarborgrekeningen van de sociale huurders, en de 
betrokken sommen worden nu collectief worden beheerd door de maatschappij. 
 
De huurders werden verwittigd via een schrijven van Dexia dat luidt: “De verhuurder heeft beslist de 
huurwaarborgen op een andere wijze te beheren. Nu worden ze centraal beheerd.”. Huurders die ter 
zake informeren bij Dexia of bij De Ideale Woning krijgen geen informatie.  
 
1. Kan een socialehuisvestingsmaatschappij de bestaande huurwaarborgrekeningen van lopende 

huurovereenkomsten zomaar laten annuleren en centraal laten beheren, zelfs als dit strijdig is met 
de huurovereenkomst tussen verhuurder en huurder? Zo neen, welke maatregelen zal de minister 
nemen?  

 
2. Op welke wijze worden deze collectief beheerde sommen (o.m. door De Ideale Woning) beheerd? 

Welke intresten leveren de huurwaarborgen op?  
 
3. Zijn de huisvestingsmaatschappijen verplicht de huurders op regelmatige (jaarlijkse) basis het 

bedrag van de gekapitaliseerde intresten mee te delen? De huurders ontvangen allicht geen 
bankuittreksels meer.    

 
4. Botst de non-communicatie van De Ideale Woning ter zake niet met de principes van goed 

bestuur? Zo ja, zal de minister maatregelen nemen?  
 
5. Wordt door een dergelijke collectivisering van de bankwaarborgsommen de huurder tegenover de 

verhuurder naar aanleiding van de eindafrekening niet in een al te zwakke positie geplaatst?  
 

De verhuurder beschikt – in tegenstelling tot het private huurrecht – immers vrijelijk over de 
sommen en de facto zal het steeds de huurder zijn die zich tot de rechtbank moet wenden in geval 
van een betwisting.   

 
6. Zijn er buiten De Ideale Woning nog andere huisvestingsmaatschappijen die overgingen tot 

collectivisatie van de huurwaarborgen? Zo ja, welke?  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 104 van 9 februari 2009 
van JAN PENRIS 
 
 
 
1. In het sociaal huurbesluit dat van toepassing was tot en met 31 december 2007 (sociaal huurbesluit 

van 20 oktober 2000), stond in artikel 1, 20° als algemene regel dat de waarborg in handen van de 
verhuurder werd gestort. Het gevolg van deze bepaling was dat de SHM de keuze had om de 
waarborg te beleggen op rekeningen op naam van de SHM dan wel op rekeningen op naam van de 
huurder. Ongeacht de keuze die de SHM in dit kader maakte, bleef de waarborg in handen van de 
verhuurder en de SHM was bijgevolg gerechtigd om de beleggingswijze van de waarborggelden te 
bepalen (rekeningen op naam van de SHM dan wel op naam van de huurder). Het feit dat de bank 
op vraag van de SHM deposito’s opent op naam van de huurder, betekent niet dat de SHM de 
waarborggelden uit handen geeft. Het betreft hier juridisch een overeenkomst die enkel tussen de 
SHM en de bank wordt afgesloten, waarbij de gelden weliswaar op een rekening op naam van de 
huurder worden geplaatst, maar zonder dat de huurder beheersbevoegdheid heeft over de gelden  
Wel is het zo dat aangezien het deposito op naam van de huurder wordt geopend, de huurder 
vanwege de bank uittreksels e.d. toegestuurd krijgt. Het betreft hier dus geen geblokkeerde 
huurwaarborg-rekeningen zoals bedoeld in het Burgerlijk Wetboek. Enkel indien de huurder zelf 
een waarborgrekening heeft geopend te gunste van de SHM ingevolge een overeenkomst tussen de 
huurder en de bank, gelden de bepalingen van het Burgerlijk Wetboek en is de SHM niet 
gerechtigd het geld zonder akkoord van de huurder af te nemen.  
 
Het nieuwe Kaderbesluit Sociale Huur (KSH) heeft op dit vlak een belangrijke wijziging 
doorgevoerd. Vanaf 2008 (datum inwerkingtreding KSH) dient de SHM via het intern 
huurreglement de keuze te maken tussen de waarborgen te laten storten in handen van de 
verhuurder (artikel 37, §2), dan wel het Burgerlijk Wetboek te laten spelen met geblokkeerde 
rekeningen op naam van de huurder. Wanneer de SHM kiest voor storting in handen van de 
verhuurder (SHM), mogen de gelden niet meer op geïndividualiseerde rekeningen op naam van de 
huurder geplaatst worden (art. 37, §2, eerste lid KSH). Dit laatste is rechtstreeks van toepassing op 
nieuwe huurcontracten die vanaf 1 januari 2008 werden afgesloten. Voor de huurwaarborgen 
betreffende huurcontracten die dateerden van voor 2008, gold tot einde 2008 de overgangsregeling 
van artikel 71 van het KSH. Hier wordt gesteld dat de SHM overeenkomsten met financiële 
instellingen kan laten doorlopen, ook indien ze niet aan de voorwaarden van het KSH voldoen (in 
concreto konden de waarborggelden die door de SHM voor 2008 op rekeningen op naam van de 
huurder geplaatst waren, nog tot einde 2008 op deze rekeningen blijven staan). Dit artikel gaf aan 
de SHM’s een jaar de tijd om deze waarborgen onder artikel 37, §2 te laten vallen voor einde 
2008. Het is dus niet zo dat de huurders vroeger zelf konden beschikken over de gestorte 
huurwaarborg of dat deze conform het burgerlijk wetboek op een geblokkeerde rekening geplaatst 
werd. De nieuwe regeling is met andere woorden door het nieuwe KSH meer gedifferentieerd en 
in dit verband zijn nieuwe maatregelen niet aan de orde. 
 

2. De waarborggelden worden door De Ideale Woning geplaatst op een korte-termijnrekening bij 
Dexia. De interest die de huurder toegekend krijgt door de SHM indien de SHM ervoor geopteerd 
heeft om de waarborggelden in haar handen te laten storten, wordt bepaald door artikel 37, §2, 2de 
lid en artikel 37 van het Kaderbesluit Sociale Huur. De waarborg wordt volgens dit artikel 
verhoogd met de in de loop van de huurovereenkomst gekapitaliseerde interesten tegen een 
interestvoet die minimaal gelijk is aan de creditrentevoet, vermeld in artikel 3 van het Besluit van 
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de Vlaamse Regering van 2 december 2005 houdende de regeling inzake het beheer van de eigen 
middelen van de SHM’s  door de VMSW.  

 
Voor de waarborggelden die de SHM’s  in dit kader bij de VMSW plaatsen, heeft de raad van 
bestuur van de VMSW op basis van artikel 2 van het vermelde Besluit van de Vlaamse Regering 
beslist ten behoeve van deze SHM’s  een nieuwe rekening-courant “Huurwaarborgen” te creëren, 
waarop een creditrentevoet wordt toegekend die gelijk is aan de rentevoet van de rekening-courant 
lange termijn. Voor 2008 bedroeg deze laatste rentevoet 4,18%, terwijl hij voor 2009 2,76% 
bedraagt. 

 
3. Artikel 37, §2, vijfde lid van het Kaderbesluit Sociale Huur bepaalt dat de huurder de verhuurder 

jaarlijks kan vragen om een overzicht te geven van de door de huurder gestelde waarborg, 
verhoogd met de gekapitaliseerde intresten. De huurder moet die aanvraag schriftelijk richten tot 
de verhuurder. De SHM’s die geen gebruik maken van de tool van de VMSW, dienen zelf voor 
een systeem te zorgen die deze verplichting mogelijk maakt. 

 
4. Klantvriendelijkheid en -gerichtheid is voor mij één van de kernbegrippen die gepaard gaan met 

professionele maatschappijen. Hieronder vallen onder meer het begrijpelijk informeren van de 
huurder en het nemen van initiatieven om communicatie en informatieoverdracht met de huurder 
mogelijk te maken. Concreet doet de verhuurder er dus goed aan om bij elke belangrijke wijziging 
die de huurder aanbelangt, diezelfde huurder op duidelijke wijze te informeren. Wanneer 
overtredingen ten opzichte van de regelgeving worden vastgesteld is het de taak van de afdeling 
Toezicht van het autonoom agentschap Inspectie om hiertegen op te treden. Ik ben echter de 
mening toegedaan dat het niet aan de bevoegde minister is om exact vast te leggen hoe en wanneer 
en waarover er gecommuniceerd dient te worden. Dit is wel degelijk de verantwoordelijkheid van 
de geresponsabiliseerde SHM. 

 
5. Met het kaderbesluit sociale huur is de waarborgregeling grondig herdacht en wordt op het terrein 

een gedifferentieerde aanpak mogelijk. In vergelijking met het oude systeem worden de 
mogelijkheden uitgebreid. Het is nu wel mogelijk dat de SHM gebruik maakt van een geblok-
keerde rekening, zoals opgenomen in het Burgerlijk Wetboek. Gezien de specifieke situatie in de 
sociale verhuursector, denk ik echter wel dat de optie dient gelaten te worden aan de SHM’s, om 
de huurwaarborg te laten storten in handen van de verhuurder. Het feit dat de regelgeving een 
geïndividualiseerd opvolgingssysteem oplegt en de huurder jaarlijks de mogelijkheid heeft om de 
stand van zaken op te vragen, bieden hier voldoende garanties naar de huurder toe. Daarenboven 
houdt het Agentschap Inspectie RWO toezicht op deze huurwaarborgrekeningen, wat een extra 
garantie ter zake biedt. 

 
6. Om vast te stellen welke maatschappijen overgingen tot collectivisatie van de huurwaarborgen 

heeft het agentschap Inspectie RWO de interne huurreglementen nagekeken die hen werden 
bezorgd door de maatschappijen en/of commissarissen-toezichthouders. In bijlage vindt u een 
overzicht van SHM’s en de optie m.b.t. de huurwaarborgregeling, waarvoor ze in hun interne 
huurreglement hebben gekozen. Voor wat de maatschappijen betreft, waarvan een intern huur-
reglement beschikbaar is, hebben vier maatschappijen geen expliciete waarborgregeling opgeno-
men in hun interne huurreglement. Dit heeft als gevolg dat de regeling in het Burgerlijk Wetboek 
hier van toepassing is. Vier maatschappijen opteren voor een andere waarborgregeling. De overige 
maatschappijen (68) zijn overgegaan tot collectivisatie van de huurwaarborgen.  

 
BIJLAGE 
 
Overzicht storting huurwaarborg 

 
Bijlage(n):  



-894-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/KEULEN/104/antw.104.bijl.001.xls 

 
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -895- 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

KATHLEEN VAN BREMPT, 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, 

 SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 174 
van 12 februari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Omzetting Europese regelgeving   -   Stand van zaken 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag van 9 mei 2007 met gelijknamige titel had ik de minister 
graag de volgende vragen gesteld. 
 
1. Welke Europese richtlijnen met betrekking tot de materies onder de bevoegdheid van de minister 

dienen nog omgezet te worden in Vlaamse regelgeving? 
 

Bij welke omzettingen werden de door Europa opgelegde termijnen overschreden? 
 
Hoeveel bedraagt de overschreden termijn? 

 
2. Zijn er betwistingen met betrekking tot de departementen waarvoor de minister bevoegd is? Zo ja, 

hoeveel en welke? 
 
3. Welke maatregelen werden genomen om de betwistingen en laattijdige omzettingen tegen te gaan? 
 
4. Welke evolutie is merkbaar in vergelijking met voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 120, Van Mechelen nr. 108, 

Vandenbroucke nr. 181, Anciaux nr. 115, Keulen nr. 111, Van Brempt nr. 174, Heeren nr. 175, 
Crevits nr. 421, Ceysens nr. 60).  
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 174 van 12 februari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de minister-president van de Vlaamse 
Regering, Kris Peeters. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 179 
van 12 februari 2009 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
Verhuur voertuigen met bestuurder   -   Gemeentebelasting (2) 
 
Reeds in 2006, in antwoord op de schriftelijke vragen nr. 123 van 18 maart 2005 en nr. 173 van 21 
juni 2006 stelde de minister dat een wijziging van het decreet van 20 april 2001 betreffende de 
organisatie van het personenvervoer over de weg en de oprichting van de Mobiliteitsraad van 
Vlaanderen noodzakelijk was.  
 
Dit om een onduidelijke formulering in dit decreet te repareren die het mogelijk maakt dat 
gemeentebesturen op zeer verschillende wijze een interpretatie geven aan de belasting op 
ceremoniewagens.  
 
In antwoord op schriftelijke vraag nr. 119 van 23 december 2008, twee jaar later, stelt de minister: “Ik 
moet u tegenspreken dat er nog geen decreetwijziging is ingediend, noch dat hierover 
gecommuniceerd zou zijn. Ik heb vorig jaar het voorontwerp van decreet tot wijziging van het decreet 
van 20 april 2001 betreffende de organisatie van het personenvervoer over de weg aan de Vlaamse 
Regering voorgelegd. Dit voorontwerp werd principieel goedgekeurd op datum van 19 december 
2008.” 
 
Navraag bij de diensten van het parlement leert dat de minister verwijst naar slechts een eerste lezing 
door de Vlaamse Regering van een voorontwerp van decreet en dat dit zelfs nog voor advies zou 
moeten worden overgemaakt aan de SERV, de MORA, de privacycommissie en de Raad van State. 
Van een indiening bij het parlement of zelfs een voldragen decreet is twee jaar na de initiële belofte en 
in tegenspraak met wat haar antwoord doet vermoeden dus zeker nog geen sprake.  
 
 
1. Aan welke adviserende instanties moet het decreet nog worden overgemaakt? Wanneer gebeurt 

dit? Op welke termijn dienen deze antwoorden te worden bezorgd? Zal dit decreet nog deze 
parlementaire zittijd tijdig – dus voor 6 maart – worden ingediend bij het parlement?  

 
2. Acht de minister het aangewezen de omzendbrief gemeentelijke fiscaliteit  van 14 juli 2004 aan te 

passen om deze in overeenstemming te brengen met de huidige tekst van het decreet om zo 
rechtszekerheid te bieden aan de lokale besturen en de regelgeving in overeenstemming te brengen 
met gangbare realiteit in het werkveld? 

 
3. Wat is de uiteindelijke doelstelling van de minister met de wijziging van de omzendbrief (of het 

decreet) ten aanzien van de taxihouders en de gemeentes? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 179 van 12 februari 2009 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
1. Het ontwerp van decreet werd aan alle adviserende instanties over gemaakt. Het werd definitief 

goedgekeurd door de Vlaamse Regering op 6 maart 2009 en ingediend bij het Vlaams Parlement. 
 
2.  De omzendbrief zal worden aangepast aan het decreet. 
 
3.  Het decreet bevat volgende doelstellingen specifiek ten aanzien van de taxihouders of de gemeen-

ten: 
- afstemming van de belastingen in geval een voertuig zowel als taxidienst en als dienst voor het 

verhuren van voertuigen wordt ingezet; 
- belasting-shopping over de gemeentegrenzen heen uitsluiten; 
- een decretale basis voorzien voor de ontwikkeling van de Centaurusdatabank. 

 
Voor het overige verwijs ik naar het ontwerp van decreet en de memorie van toelichting, zoals 
ingediend in het parlement. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 183 
van 18 februari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Openbaar vervoer   -   Kostendekking en subsidiëring 
 
Tijdens de bespreking van de evaluatie van de kostprijs en effectiviteit van de basismobiliteit bij De 
Lijn stelde de vertegenwoordiger van De Lijn: 
 
“De kostendekkingsgraad leert hoeveel van de kostprijs van het openbaar vervoer wordt betaald door 
de reiziger en hoeveel door de belastingbetaler. In Nederland is die graad hoger, waardoor de 
belastingbetaler in verhouding minder lijkt te betalen. Maar men kan ook kijken naar de subsidie per 
reiziger, en dat bedrag is in Nederland veel hoger dan in Vlaanderen. In Vlaanderen steeg het slechts 
met 0,20 euro, en dat komt doordat Vlaanderen werkt met een geïntegreerd systeem voor sociale, 
economische en ecologische noden. In Nederland wordt het economische systeem apart georganiseerd, 
met een hogere kostendekkingsgraad en effectiviteit. Het sociale onderdeel is in andere systemen 
ondergebracht. Zo zijn er volledig gesubsidieerde vraagafhankelijke diensten voor bejaarden, voor 
mensen met een handicap en voor mensen die in meer afgelegen gebieden wonen. Als men de 
subsidies aan beide circuits samen telt, blijkt de Nederlandse belastingbetaler meer aan openbaar 
vervoer uit te geven dan de Vlaamse”. 
 
1. Op welke studies, rapporten en dergelijke is  deze analyse gebaseerd ? 
 
2. Hoe vergelijkt men de subsidies per reiziger tussen Vlaanderen en Nederland? 
 
3. Hoeveel subsidies worden er in Nederland gegeven aan het “economisch systeem” en hoeveel aan 

gesubsidieerde vraagafhankelijke diensten voor bejaarden, voor mensen met een handicap en voor 
mensen die in meer afgelegen gebieden wonen? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 183 van 18 februari 2009 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1. De essentie van deze stelling werd gehaald uit de nota “Ambitie in vervoer”, waarin de 

Nederlandse reizigersvereniging Rover in december 2004 haar appreciatie over de Nota Mobiliteit 
van de Nederlandse Regering bundelde. De overige gegevens zijn een beschrijving van de 
verschillen in beleid en organisatiestructuur van (het sociale aspect van) het openbaar vervoer en 
de consequenties daarvan in termen van financiering. 

 
2. Zie nota “Ambitie in vervoer”, Rover, pagina 52 (vergelijking cijfers 2003). 
 

Jaar 2003  De Lijn  Connexxion+ Hermes 
kaartverkoop en overige opbrengsten (miljoen euro) 116  298 
overheidsbijdragen (miljoen euro) 503 *)  363 
omzet openbaar vervoer (miljoen euro) 619  661 
passagiers (miljoen)  362  235 
subsidie per passagier (euro) 1,39  1,55 
voertuigkilometers (miljoen km) 175  201 
 
(bron: jaarverslagen 2003 De Lijn en Connexxion Holding) 
*) inclusief contracten gemeenten 

 
3. Uit Jaarverslag Nederlandse Ministerie Verkeer en Waterstaat: 

Uitgaven V & W 2003 stad&streekvervoer + verbeteren sociale veiligheid OV: 1.356 miljoen euro 
Uitgaven V & W 2004 stad&streekvervoer + verbeteren sociale veiligheid OV: 1.320 miljoen euro  
 
Uit studie Onderzoek bundeling Doelgroepenvervoer, door Regioplan Beleidsonderzoek (2006, in 
opdracht van het Nederlandse Ministerie Volksgezondheid, Welzijn & Sport) 
In deze studie werd eenmalig een inventaris van activiteiten en financiering gemaakt van het 
zogenaamde doelgroepenvervoer, i.e. veelal vraagafhankelijk vervoer voor bejaarden, zieken en 
mindervaliden. 
Tabel 7.1 in het studierapport bevat een indicatief overzicht van de regelingskosten (jaar 2005) en 
geeft een totaal van 693 à 698 miljoen euro. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 196 
van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Projecten met overheidssteun   -   Limburg 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de in de loop van deze legislatuur (2004-2009) 
gerealiseerde projecten met Vlaamse overheidssteun in de provincie Limburg die onder zijn/haar 
bevoegdheid vallen? 
 
Graag telkens een beschrijving van het project, de verkregen subsidie, het jaar van de betoelaging en 
de betrokken gemeente. Indien van toepassing, graag telkens ook een overzicht van nu reeds 
goedgekeurde subsidies voor het jaar 2009. 
 
Ik denk hierbij aan de volgende domeinen: 
 
1. gratis abonnement De Lijn, 
2. flitspalen, 
3. nieuwe buslijnen, 
4. busbanen, 
5. gelijke kansen, 
6. sociale economie. 
 
N.B. Vragen over hetzelfde onderwerp werden gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 134, Van 

Mechelen nr. 123, Vandenbroucke nr. 222, Anciaux nr. 134, Van Brempt nr. 196, Crevits nr. 
483, Ceysens nr. 69, Heeren nr. 198). De vraag aan minister Keulen werd reeds gesteld op 23 
januari (nr. 96). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 196 van 5 maart 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Hierbij bezorg ik het geachte parlementslid het antwoord in hoofde van mijn bevoegdheden Mobiliteit, 
Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
 
Op deelvraag 1 kan ik meedelen dat deze maatregel, net als het derdebetalerssysteem, getroffen is voor 
heel Vlaanderen en er dus geen afzonderlijke regeling is voor de provincie Limburg.  
 
Voor deelvraag 2 kan ik meedelen dat deze maatregelen getroffen is voor heel Vlaanderen en er dus 
geen afzonderlijke regeling is voor de provincie Limburg. 
 
Voor deelvraag 3 kan u in bijlage 1 een overzicht vinden van de gerealiseerde projecten basismobiliteit 
en netmanagement. 
 
Wat de afzonderlijke busbanen betreft, ik verwijs naar het antwoord van de minister van Openbare 
werken. 
 
Voor wat Gelijke Kansen betreft, deelvraag 5, volgt hieronder een opsomming van de gerealiseerde 
projecten. 

Vzw Turkse Unie van België – Beringen :  
- 2004: project ‘Mannen blijven thuis’ – toegekende subsidie: 40.000€. Binnen de bij de 

Turkse Unie van België aangesloten verenigingen werd het debat aangemoedigd over de 
traditionele taakverdeling tussen vrouwen en mannen via een brede waaier van activiteiten 
voor mannen en vrouwen. 

- 2006: project ‘Vrouwen buiten ’t huis’ – toegekende subsidie: 30.000€. Ter ondersteuning 
van de interne en externe emancipatie van allochtone vrouwen, werden er bij verschillende 
vrouwengroepen van de Turkse Unie activiteiten georganiseerd zoals een 
communicatietraining, assertiviteitstraining en een oriëntatiecursus.  

- 2007: project ‘Dé allochtone vrouw’ – toegekende subsidie: 15.600€. Met het oog op een 
correctere beeldvorming van ‘dé allochtone vrouw’ organiseerde de Turkse Unie van 
België een aantal empowerende en dialoogbevorderende activiteiten voor vrouwen. 

 
Sociaal Economisch Instituut – Diepenbeek :  

- 2004: project ‘Sofia Non Profit’ – toegekende subsidie: 24.000€. Met dit project beoogde 
men het aantal vrouwen in leidinggevende posities in de openbare en in de non 
profitsector te verhogen door vrouwen in deze sector een leernetwerk aan te bieden, 
bestaande uit regelmatige ontmoetingen met netwerkmogelijkheden en workshops. 

 
Vzw Toegankelijkheidsbureau – Hasselt:  

- 2004: project ’Uitbouw databank toegankelijkvlaanderen.be’ – toegekende subsidie: 
49.500€. Projectfinanciering voor het verder uitbouwen en beheren van de databank 
Toegankelijk Vlaanderen. 

- 2005: project ‘Sensibilisering via toegankelijkheidsbrochures’ – toegekende subsidie: 
33.550€. De organisatie werkte een aantal toegankelijkheidsbrochures uit die per specifiek 
type van gebouw een aantal tips en richtlijnen bundelen om de toegankellijkheid te 
verbeteren. 
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- Structurele subsidie als Provinciaal Adviesbureau Toegankelijkheid: structurele 
financiering van het technische adviesbureau toegankelijkheid dat actief is in de 
provincies Limburg en Vlaams-Brabant: 
Toegekende subsidies: 2004: 52.000€; 2005: 52.000€; 2006: 100.000€; 2007: 52.000€; 
2008: 78.000€ 

 
Provincie Limburg, dienst Gelijke Kansen: 

- 2006: project ‘Lokale politiek: iets voor mij? Vorming bewust kiezen’ – toegekende 
subsidie: 12.000€. Meer diversiteit bewerkstelligen in politieke besluitvormingsorganen. 

 
Vzw Vormingplus – Hasselt : 

- 2007: project  ‘Je ziet niet wat je ziet’ – toegekende subsidie: 14.000€. Dit betreft een 
project in het kader van het Europese Gelijkekansenjaar 2007. Met behulp van 10 
Limburgers in een glazen kooi trachtte Vormingplus mensen te laten beseffen hoe 
vooroordelen de manier waarop we naar mensen kijken en hen tegemoet treden, 
beïnvloeden en bepalen.  

 
Provinciale Hogeschool Limburg – Diepenbeek :  

- 2007: project ‘Buildings revis(it)ed’ – toegekende subsidie: 25.000€. Tijdens bezoeken aan 
recente architectuurrealisaties getuigden blinden en slechtzienden over hoe zij het gebouw 
ervaren en werd aan architecten de gelegendheid geboden om het gebouw onder 
begeleiding te herbeleven met een simulatiebril en blindenstok. 

 
Provincie Limburg – Hasselt :  

- 2007: Krantje ‘Toegankelijk Limburg’ als bijlage bij het Belang van Limburg – toegekende 
subsidie: 5.000€. Dit project kaderde in de “Vlaamse Week van Universal Design”. Het 
krantje gaf toelichting bij het Limburgse toegankelijkheidsbeleid en lichtte enkele 
voorbeeldprojecten toe. 

 
Stad Genk – proefproject ‘Meldpunt discriminatie’: 

- dit proefproject in 13 centrumsteden vloeit voort uit de engagementen die de Vlaamse 
overheid op zich neemt in het kader van het decreet "houdende een kader voor het 
Vlaamse gelijkekansen- en gelijkebehandelingsbeleid. De bedoeling is tweeledig: nl. - de 
burger een lokale instantie aan te bieden waar hij een vermoedelijk discriminatoire 
handeling kan melden met het oog op een remediëring in der minne en het uitbouwen van 
een lokaal preventiebeleid anti-discriminatie. 
Toegekende subsidies: 2007: 30.000€; 2008: 36.000€ 

 
Stad Hasselt – proefproject ‘Meldpunt discriminatie’: 

- idem boven 
Toegekende subsidie: 2008: 36.000€ 

 
Provincie Limburg – Hasselt – Gelijke Kansenwerking: 

- Structurele subsidie aan het provinciebestuur. De provinciale gelijkekansenwerking heeft 
als focus het voeren van een genderbeleid op provinciaal niveau, gericht naar de burger.  
Toegekende subsidies: 2004: 12.395€; 2005: 12.395€; 2006: 12.395€; 2007: 24.795€; 
2008: 24.795€. 

 
Provinciaal Steunpunt Toegankelijkheid – Hasselt : 

- Structurele financiering voor de opdrachten zoals via convenant bepaald (uitbouw 
toegankelijkheidsbeleid op provinciaal niveau). 
Toegekende subsidies: 2004: 49.605€; 2005: 49.605€; 2006: 49.605€; 2007: 49.605€; 
2008: 49.605€ 
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Vzw Zorgende Handen – Hasselt:  

- Dienst Aangepast Vervoer – Vanuit ‘Gelijke Kansen’ worden over heel Vlaanderen 
vervoersdiensten gesubsidieerd die aangepast vervoer organiseren voor mensen die 
omwille van een beperking geen gebruik kunnen maken van het reguliere openbaar 
vervoer. 
Toegekende subsidies: 2004: 22.000€; 2005: 23.000€; 2006: 23.000€; 2007: 23.000€; 
2008: 24.700€ 

 
Vzw Enter – Hasselt :  

- Structurele financiering van het Vlaams expertisecentrum toegankelijkheid dat de cel 
Gelijke Kansen in Vlaanderen technisch ondersteunt in haar toegankelijkheidsbeleid en 
instaat voor de coördinatie van de adviesbureaus toegankelijkheid 
Toegekende subsidies: 2007: 448.000€; 2008: 348.000€ 

 
Voor deelvraag 6 ten slotte vindt u in bijlage 2 alle gegevens. Ik wens er wel op te wijzen dat er een 
onderscheid gemaakt is tussen: 
 

1) beschutte werkplaatsen, waarbij het de reguliere subsidiëring betreft 
2) sociale werkplaatsen, waarbij het alle regulier toegekende plaatsen betreft in het kader van de 

jaarlijkse uitbreidingsrondes 
3) invoegmaatregelen, waarbij het de nieuwe erkenningen met toegekende plaatsen betreft 
4) in kader van de lokale diensteneconomie (LDE) is een onderscheid gemaakt tussen: 

 ‘LDE experimenteel’ met de overgangsperiode voor 2008  
 ‘LDE structureel’ erkenningen vanaf 2008 in het kader van het decreet op de lokale 

diensteneconomie 
5) facultatieve subsidies waaronder projecten in het kader van: 

a. de gezinsvriendelijke diensten  
b. het Fonds ter bevordering van de Sociale Economie 
c. de oproep milieu-investeringen en energieaudit 
d. het Limburgplan 
e. de activiteitencoöperatie 
f. het startcentrum 

 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht van de gerealiseerde projecten basismobiliteit en netmanagement. 
2. Overzicht projecten sociale economie. 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VAN_BREMPT/196/antw.196.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/VAN_BREMPT/196/antw.196.bijl.002.xls 
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PATRICIA CEYSENS, 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, 

 ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE HANDEL 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 49 
van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse zendingen, congressen en seminaries   -   Overzicht 
 
Ieder jaar voorziet de begroting een afzonderlijk budget voor buitenlandse zendingen en voor de 
deelname aan congressen en seminaries in binnen- en buitenland. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de buitenlandse zendingen van de minister en van 

zijn/haar kabinet? Graag een opsplitsing per begrotingsjaar sinds het begin van deze legislatuur.   
 

Kan de minister per zending meedelen hoeveel personen van het kabinet er telkens de minister 
hebben vergezeld? 

 
Welke buitenlandse zendingen zijn er nog gepland tot het einde van deze legislatuur ? 

 
Wat is de jaarlijkse kostprijs voor deze buitenlandse zendingen ? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van de deelname aan congressen en seminaries in het 

buitenland, graag eveneens opgesplitst per begrotingsjaar, met aanduiding van het thema van het 
congres of seminarie en met vermelding van het aantal personen van het kabinet dat hieraan heeft 
deelgenomen? 

 
Wat is hiervan de jaarlijkse kostprijs ? 

 
Aan welke congressen en seminaries zal de minister nog deelnemen tot het einde van de 
legislatuur ? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 86, Van Mechelen nr. 75, 

Vandenbroucke nr. 142, Anciaux nr. 87, Keulen nr. 73, Van Brempt nr. 128, Crevits nr. 295, 
Ceysens nr. 49 en Heeren nr. 138). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 49 van 14 januari 2009 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 52 
van 28 januari 2009 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Bedrijventerreinen   -   West-Vlaanderen 
 
Veel steden en gemeenten kampen met een acuut gebrek aan bedrijventerreinen. Hiertoe is het 
belangrijk dat de overheid ervoor zorgt dat er een voldoende aanbod is van bedrijventerreinen. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal bedrijventerreinen in West-Vlaanderen dat er 

in deze legislatuur is bijgekomen? Wat is de naam, oppervlakte van deze nieuwe 
bedrijventerreinen en waar zijn ze precies gelegen? 

 
2. Welke bijkomende bedrijventerreinen – omwille van een mogelijke herziening van het Ruimtelijk 

Structuurplan – voorziet de minister voor de provincie West-Vlaanderen? 
 
N.B.  Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Mechelen (vraag nr. 92) en Ceysens (nr.52). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 52 van 28 januari 2009 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Gerealiseerde terreinen: 
 
Leiedal: 
 
Naam Locatie Bruto opp. Netto opp. 
Deerlijk Ter Donkt II Deerlijk ca. 12,5 ha ca. 10 ha 
Evolis fase 1 en fase 2 Kortrijk/Harelbeke ca. 45 ha ca. 30 ha 
Noordwestelijke uitbereiding 
Gullegem-Moorsele 

Gullegem-Moorsele ca. 51 ha ca. 41 ha 

Kortrijk Beneluxpark  Kortrijk ca. 16 ha ca. 13,4 ha 
Sint-Denijs Oude Spoorweg Sint-Denijs ca. 2 ha ca. 1,4 ha 
Aalbeke Doomanstraat Aalbeke ca. 2 ha ca. 1,9 ha 

 
WVI (VLAO data): 
 
Naam Locatie Bruto opp. 
Kaaskerke uitbreiding Diksmuide ca. 13 ha 
De Stegen Akker Lichtervelde ca. 5 ha 
Ieper Kanaalzone Ieper ca. 20 ha 
Menen Oost Menen ca. 20 ha 
Transvaal Waregem ca. 3 ha 
Wijnendale Roeselare ca. 10ha 
Huffeseele Tielt ca. 10 ha 
Kalvekeetdijk uitbreiding (‘t Walletje) Knokke-Heist ca. 5.5 ha 
Kazerne Lissewege Lissewege ca. 2.5 ha 

 
Gemeente: 
 
Naam Locatie Bruto opp. 
Verrekijker uitbreiding fase I Wingene ca. 4.5 ha 

 
Geplande terreinen: 
 
Naam Locatie Bruto opp. 
Kortrijk Noord uitbreiding Kortrijk ca. 25 ha 
Verrekijker fase II Wingene ca. 5.5 ha  
Zandberg uitbreiding Ingelmunster  
Kanaal Roeselare  
Vlamingveld uitbreiding Jabbeke  
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Oude Gentweg Torhout  
Hovaere Koekelare  
LAR Zuid Menen/Kortrijk  
Kortrijk Kapel ter Bede  
Zwevegem De Blokken Zwevegem ca. 16.3 ha 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 54 
van 30 januari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Bevoegdheidsoverschrijdingen   -   Screening 
 
Vlaanderen wordt af en toe geconfronteerd met een bevoegdheidsoverschrijding door de federale 
regering of door een andere gewest- of gemeenschapsregering in dit land. 
 
Voorbeelden zijn onder meer het federale anti-kankerplan en de uitgaven die de federale overheid doet 
in het kader van het grootstedenfonds. 
 
1. Worden wetten, decreten, verordeningen, besluiten, rondzendbrieven, beleidsbrieven en 

begrotingen van de federale overheid en van de andere gewest- en gemeenschapsregeringen in dit 
land door de departementen en/of agentschappen die onder de bevoegdheid van de minister 
ressorteren onderzocht op de aanwezigheid van mogelijke bevoegdheidsoverschrijdingen of -
conflicten? 

 
2. Zo ja, gebeurt deze screening systematisch?  
 

Is er een vaste medewerker of dienst verantwoordelijk voor de screening? Zo ja, welke? 
 
Met welke frequentie gebeurt het onderzoek? 

 
3. Is aan de screening een systematische rapportering aan de voogdijminister gekoppeld? Met welke 

regelmaat wordt desgevallend verslag uitgebracht aan de minister? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 105, Van Mechelen nr. 94, 

Vandenbroucke nr. 159, Anciaux nr. 102, Keulen nr. 85, Van Brempt nr. 151, Crevits nr. 363, 
Ceysens nr. 54 en Heeren nr. 163). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 54 van 30 januari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Kris Peeters, minister-president van 
de Vlaamse Regering. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 59 
van 11 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Vlaams relanceplan   -   Uitvoering 
 
Op 14 november 2008 werd in het licht van de financiële en economische crisis een Vlaams 
relanceplan gelanceerd om het vertrouwen te herstellen. Daarover werd een uitgebreid persbericht de 
wereld ingestuurd. 
 
Op vrijdag 23 januari 2009 keurde de Vlaamse Regering – op voorstel van viceminister-president Dirk 
Van Mechelen en minister Patricia Ceysens – een aantal maatregelen goed ter bevordering van de 
financiering van ondernemingen in het licht van de huidige financiële crisis. “De beslissing bouwt 
verder op de principes van het Vlaamse relanceplan 'Herstel het vertrouwen' van november vorig jaar 
en op de bestaande instrumenten voor economische stimuli.” 
 
Het eerste bericht grijpt niet terug op een formele “Nota aan de Vlaamse Regering”, maar wel op het 
resultaat van een bespreking in de ministerraad. 
 
De maatregelen waarvan sprake in het persbericht zijn divers van opzet: sommige waren reeds 
goedgekeurd en/of uitgevoerd, andere waren reeds gepland maar nog niet goedgekeurd, sommige 
worden versneld uitgevoerd, andere initiatieven zijn nieuwe maatregelen. 
 
Er worden heel wat maatregelen aangekondigd, ik verwijs – willekeurig – naar enkele fragmenten: 
 
- “Om herstructureringen te voorkomen wordt ook voorgesteld om de afspraken in het kader van 

VESOC inzake het preventieve bedrijfsbeleid versneld door te voeren tegen einde januari 2009 in 
het kader van de geïntegreerde werking van VLAO en Agentschap Economie.” 

- “Meer voorbeelden zijn te vinden in de actieplannen voor administratieve vereenvoudiging die 
momenteel ontwikkeld worden ter uitvoering van de regeringsbeslissing van 29 juni 2007.” 

- “Administratieve lasten leiden vaak tot een extra verzwaring van de kostenstructuur van het 
bedrijfsleven. In dit verband moet ook worden overgegaan tot een versnelde opmaak én uitvoering 
van deze actieplannen die de bedrijven als doelgroep hebben. 

- “Minister Ceysens zal zeer binnenkort een regeringsnota indienen om het omzettingsproces van de 
dienstenrichtlijn binnen de Vlaamse overheid te versnellen en grondiger te laten gebeuren.” 

- “Dit kan o.a. via een aanpassing van de decretale bepalingen. Binnen de Vlaamse regering is 
afgesproken dat hierdoor op korte termijn 45 mio bijkomende investeringen zullen kunnen worden 
doorgevoerd in volgende domeinen: investeringen in geluidsschermen, waterbeheersing en 
innovatie voor bedrijven.“ 

 
In het licht van dit persbericht heb ik volgende vragen. 
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1. Kan voor alle maatregelen van dit relanceplan een overzicht worden bezorgd van de 
regeringsbeslissingen tot nog toe? 

 
2. Kan voor alle maatregelen van dit relanceplan een planning worden bezorgd van de 

regeringsbeslissingen die op stapel staan? 
 
3. De Vlaamse Regering beweert “(…) dit in nauw overleg met haar sociale partners te doen.”  
 

Zal dit via het gewone Vesoc-overleg gebeuren? Zal de frequentie van dit overleg verhoogd 
worden? 

 
4. De Vlaamse Regering spreekt over “synergieën” en “gecoördineerde acties tussen 

gewesten/gemeenschappen en het federale niveau”.  
 

Hoe ziet zij dit concreet, welke initiatieven heeft zij ter zake ontwikkeld en zal zij nog 
ontwikkelen? Op welke termijn? 

 
5. Betreffende de kredietverstrekking via het “quasi-kapitaal” van PMV (Participatiemaatschappij 

Vlaanderen) luidt het dat “het PMV zich zal richten tot die ondernemingen die bij het Federaal 
Participatiefonds (FP) geen kredieten lopen hebben, om overlap met het FP te beperken.” 

 
Bestaat het risico niet dat de minder interessante investeringen (bij bedrijven die zijn afgewezen 
door het FP) bij PMV terechtkomen? 

 
6. Het relanceplan pleit voor een gewijzigde procedure voor de bestemming van de FFEU-middelen. 

Hierover werd een amendement gestemd bij de begroting 2009 [amendement nr. 11, zie Stuk 1894 
(2008-2009) – Nr. 5). Artikel 95 in de goedgekeurde begroting 2009 (Stuk 1894 (2008-2009) – 
Nr. 19 ontwerp van decreet houdende bepalingen tot begeleiding van de begroting 2009] bepaalt:  
“In artikel 4 van het decreet van 22 december 2000 houdende oprichting van een 
Financieringsfonds voor Schuldafbouw en Eenmalige Investeringsuitgaven wordt §2 vervangen 
door wat volgt: 
“§2. De middelen voortkomende uit overdrachten, van saldi van het voorgaande begrotingsjaar 
kunnen onmiddellijk na de overdracht naar het Fonds aangewend worden.” 

  
Hoe ziet de regering de te volgen procedure, hoe zal het parlement betrokken worden bij deze 
overdrachten? 
 
 De toelichting bij het amendement spreekt over het “toekomstig systeem, waarbij de normale 
timing februari is”. We zijn nu februari. Welke timing voorziet men in 2009? 

 
7. Inzake monitoring en opvolging ten slotte citeer ik de mededeling: “De bestaande afspraken 

inzake monitoring van de uitgaven zullen verder nauwgezet  opgevolgd worden en er zal periodiek 
over gerapporteerd worden aan de Vlaamse regering met bijzondere aandacht voor het 
uitvoeringsritme van de investeringen.” 

 
Zal het parlement op de hoogte gesteld worden van deze monitoring? 

 
8. Welke maatregelen van dit relanceplan zijn eenmalig en welke zijn terug te vinden in VIA / Pact 

2020?  
 
N.B.  Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 118, Van Mechelen nr. 107, 

Vandenbroucke nr. 177, Anciaux nr.114, Keulen nr. 109, Van Brempt nr. 171, Crevits nr. 419, 
Ceysens nr. 59 en Heeren nr. 173). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 59 van 11 februari 2009 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 58 
van 5 februari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Onderzoeksopdrachten   -   Hoger onderwijs Brussel 
 
De laatste jaren hebben de leden van de Vlaamse Regering een beroep gedaan op 
onderzoeksinstellingen of hogeronderwijsinstellingen om bepaalde onderzoeksopdrachten uit te 
voeren en te leiden, zo ook op de instellingen van het hoger onderwijs in Brussel.  
 
Minister Bert Anciaux bijvoorbeeld heeft BRIO (het Brussels Interuniversitair Informatie-, 
Onderzoeks- en Documentatiecentrum, verbonden met de VUB) opdracht gegeven om de Brusseltoets 
en -norm te verfijnen en te operationaliseren.  
 
1. Kan de minister een gedetailleerde lijst (onderwerp onderzoek, jaar van onderzoek, andere 

partners, toegekende bedragen) geven van de verschillende onderzoeksopdrachten die de laatste 
vijf jaar zijn toevertrouwd aan de verschillende hogeronderwijsinstellingen in Brussel (per 
instelling)?  

 
2. Bestaan er voor de bevoegdheden van de minister belangrijke verschillen in de toekenning van 

onderzoeksopdrachten naargelang de Brusselse hogeronderwijsinstelling (VUB, HUB, …) ? Zo ja, 
hoe komt dat en wat onderneemt de minister eventueel om dit te verhelpen?   

 
3. In hoeverre bestaan er voor de bevoegdheden van de minister onderzoeksopdrachten bij de 

hogeronderwijsinstellingen in Brussel samen met andere gewesten en gemeenschappen, in het 
bijzonder voor onderwerpen in verband met Brussel? Welke?  

 
Wordt er nagegaan op welke wijze samenwerking met instellingen van andere gewesten en 
gemeenschappen een meerwaarde kan betekenen op dit vlak? 

 
N.B.  Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 117, Van Mechelen nr. 102, 

Vandenbroucke nr. 172, Anciaux nr.109, Keulen nr. 98, Van Brempt nr. 161, Crevits nr. 398, 
Ceysens nr. 58 en Heeren nr. 169). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 58 van 5 februari 2009 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door viceminister-president Frank Vandenbroucke. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 60 
van 12 februari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Omzetting Europese regelgeving   -   Stand van zaken 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag van 9 mei 2007 met gelijknamige titel had ik de minister 
graag de volgende vragen gesteld. 
 
1. Welke Europese richtlijnen met betrekking tot de materies onder de bevoegdheid van de minister 

dienen nog omgezet te worden in Vlaamse regelgeving? 
 

Bij welke omzettingen werden de door Europa opgelegde termijnen overschreden? 
 
Hoeveel bedraagt de overschreden termijn? 

 
2. Zijn er betwistingen met betrekking tot de departementen waarvoor de minister bevoegd is? Zo ja, 

hoeveel en welke? 
 
3. Welke maatregelen werden genomen om de betwistingen en laattijdige omzettingen tegen te gaan? 
 
4. Welke evolutie is merkbaar in vergelijking met voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 120, Van Mechelen nr. 108, 

Vandenbroucke nr. 181, Anciaux nr. 115, Keulen nr. 111, Van Brempt nr. 174, Heeren nr. 175, 
Crevits nr. 421, Ceysens nr. 60).  
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 60 van 12 februari 2009 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 63 
van 18 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Internationaal ondernemen   -   GLOBUS-projecten 
 
Voor een onderneming met groeiambities is de stap naar nieuwe markten onontbeerlijk. De sleutel tot 
succes is netwerking en ervaringsuitwisseling. Om dit te bewerkstelligen, is Voka in januari 2006 in 
Vlaanderen gestart met het Globus-project. 
 
Globus is een vormings- en ervaringsuitwisselingsproject voor bedrijven die internationaal actief zijn. 
Leerrijke ervaringen, een ruimere visie op internationalisering en unieke en duurzame netwerkvorming 
vormen de hoekstenen van deze praktijkschool voor internationaal management. Globus helpt 
bedrijven een grotere rol te spelen op de internationale markt. Als deelnemer aan Globus kiest men 
zijn land, regio of thema. Men leert binnen de groep uit de ervaring van experts en van collega-
ondernemers. 
 
Globus is complementair aan de Plato-projecten van Voka en wordt gesteund door de Vlaamse 
overheid.  
 
1. Welke ondernemingen hebben sedert de start deelgenomen aan Globus-projecten? Graag een 

opsplitsing per provincie. 
 
2. Hoeveel spendeert de Vlaamse overheid aan de verschillende Globus-projecten? 
 
3. Worden de resultaten van de Globus-projecten geëvalueerd? Zo ja, op welke manier? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 63 van 18 februari 2009 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Overzicht van aantal deelnemers per Globus-project  

(in bijlage een lijst met alle deelnemende bedrijven per regio) 
 

organisator oproepjaar begin periode eind periode deelnemers 
Voka Antwerpen-
Waasland I 2004 1/09/2005 31/12/2007 71 
Voka Antwerpen-
Waasland II 2007 1/11/2007 28/02/2009 65 
Voka Antwerpen-
Waasland III 2008 1/01/2009 30/04/2011 / 
Voka Halle- 
Vilvoorde I 2004 1/09/2005 31/12/2007 31 
Voka 
 Limburg I 2004 1/09/2005 31/12/2007 48 
Voka Oost-
VlaanderenI 2004 1/09/2005 31/12/2007 44 
Voka West-
Vlaanderen I 2004 1/09/2005 31/12/2006 65 
Voka West- 
Vlaanderen II 2006 1/10/2006 31/12/2007 68 
Voka West-
Vlaanderen III 2007 1/09/2007 31/12/2008 65 
Voka West-
Vlaanderen IV 2008 1/09/2008 31/12/2009 / 

 
2. De Vlaamse overheid heeft sinds 2004 voor een totaal van 839.140,50 euro subsidies toegekend 

aan de Globus-projecten. Hiervan werd al 398.137,16 euro uitbetaald. 
 
3. De resultaten van deze peterschapsprojecten worden geëvalueerd aan de hand van een tussentijdse 

evaluatie en een eindevaluatie per project. Vóór de uitbetaling van de laatste schijf van de 
tegemoetkoming controleert de afdeling Inspectie de financiële zijde van het project. 

 
BIJLAGE 
 
Globus-project: lijst met alle deelnemende bedrijven per regio 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2008-2009/CEYSENS/63/antw.063.bijl.001.doc 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 64 
van 20 februari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
Allochtoon ondernemerschap   -   Economische projecten 
 
In maart 2007 is een oproep ondernemerschap gelanceerd met als beleidsaccent “Allochtoon 
Ondernemerschap”.  De bedoeling was allochtonen competenties aan te leren die ondernemingszin 
stimuleren en het imago van ondernemerschap bevorderen.  De beste projecten konden ondersteuning 
krijgen. De minister verklaarde in haar beleidsbrief Economie 2008-2009 dat zij geen nieuwe oproep 
ondernemerschap voor allochtonen zou organiseren.  De projecten van de Oproep Ondernemerschap 
2007 met betrekking tot Allochtoon Ondernemerschap en Geïntegreerde Financiering zouden wel nog 
in uitvoering zijn, alsook een groot deel van de projecten uit de eerste oproep van 2005-2006. 
 
Op 24 april 2008 is door de Vlaamse ministers bevoegd voor Werk, Inburgering en Economie een 
samenwerkingsprotocol gesloten inzake de organisatie van een aanbod loopbaanoriëntatie voor 
inburgeraars met een professioneel perspectief.  Dit protocol maakt de VDAB bevoegd voor dit 
onderdeel van het Vlaamse inburgeringsbeleid. Voor het aangepast vormingsgedeelte voor 
inburgeraars die interesse tonen voor het ondernemerschap werkt de VDAB samen met Syntra 
Vlaanderen.  Het protocol bepaalt ook de samenwerking met betrekking tot het secundaire 
inburgeringstraject voor inburgeraars met een professioneel perspectief richting zelfstandig 
ondernemerschap. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de nog lopende projecten in het kader van de voorgaande 

oproepen ondernemerschap voor allochtonen?   
 
2. Zijn deze projecten ondertussen geëvalueerd?  Zo ja, welke zijn de resultaten en conclusies?  

Zullen deze projecten worden voortgezet en/of is er ruimte voor een structurele uitbouw? 
 
3. Hoe evalueert de minister de uitvoering van het samenwerkingsprotocol, vanuit het oogpunt van 

het beleidsdomein Economie?   
 
4. Welke andere initiatieven plant de minister om allochtonen naar ondernemerschap te begeleiden?  

Graag een overzicht. 
 
 
N.B.  Een vraag over inburgeringsprojecten in het kader van allochtoon ondernemerschap werd 

gesteld aan minister Keulen (vraag nr. 123). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 64 van 20 februari 2009 
van GEERT BOURGEOIS 
 
 
 
1. Er werden 29 projecten ingediend in de oproep ondernemerschap met beleidsaccent allochtoon 

ondernemerschap. Hiervan werden 9 projecten weerhouden voor steun. Hieronder volgt een 
overzicht van de gesteunde projecten. 
 
1. ONDERNEMEND TALENT ALL IN & ALL OUT 

 
Indiener:  VOKA Kamer van Koophandel Limburg 
Looptijd 25 maanden - voor dit project werd uitstel gevraagd, het project is gestart op 
01.11.2007 en eindigt op 30.11.2009 
 
Korte inhoud van het project: 
 
Het ALL IN & OUT project speelt in op twee problemen: 
 
- ALL IN: Allochtone ondernemers werken nog té individualistisch en ze zijn amper geïnte-
greerd in zakelijke netwerken. Hierdoor missen ze kansen om zichzelf te professionaliseren. 
Het project wil ondernemers en ondernemende topkaders van niet-Belgische origine vereni-
gen, en introduceren in de reguliere zakelijke netwerken. Hierbij wordt voortgebouwd op het 
eerste succesvolle ALL IN project bij Voka - KvK Limburg; 
 
- ALL OUT: het onderwijs besteedt te weinig aandacht aan ondernemerschap. In 6 Limburgse 
steden en gemeenten wenst het project in samenwerking met zowel Belgische ondernemers als 
ALL IN’ers een ondernemerstraject aan te reiken aan leerlingen van de laatste graad van het 
secundair onderwijs, bestaande uit: 
a) een bezoek van bedrijfsleiders aan de klas en een wederbezoek van leerlingen aan het 
bedrijf;  
b) een reeks praktijkgerichte workshops om de ondernemersskills aan te leren;  
c) een praktijktest via een bedrijfsstage. 
 

2. BRYO 
 
Indiener:  VOKA Kamer van Koophandel West-Vlaanderen 
Looptijd: 36 maanden- begindatum 01.06.2007 - einddatum 31.05.2010 
 
Korte inhoud van het project: 
 
BRYO is een permanent lerend netwerk van jonge ondernemers in spe. Een complementaire 
groep die ‘goesting’, ‘kennis’, ‘ideeën’ en ‘centen’ bevat, besmet elkaar met het virus van het 
ondernemerschap. In een open en vertrouwelijke omgeving wordt kennis en ervaring gedeeld 
en wordt op die manier concrete actie genomen bij de voorbereiding van de opstart of over-
name van een eigen onderneming, evenals begeleiding bij de opstart en de eerste werking van 
de onderneming. Alle bedrijfsmodellen in alle sectoren kunnen aan bod komen; samenwer-
kingen worden gestimuleerd. 
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3. STIMULO 

 
Indiener  UNIZO Limburg 
Looptijd: 36 maanden - begindatum 01.11.2007 - einddatum 31.10.2010 
 
Korte inhoud van het project: 
 
Het project heeft tot doel om de slaagkansen van allochtone startende ondernemers te ver-
hogen door hen persoonlijk te informeren en te begeleiden, voor tijdens en na de start van hun 
bedrijf. Basis hiervoor vormt een ondernemingsplan dat in samenspraak met de begeleider -
adviseur uitgewerkt en bijgestuurd wordt. 
 
 

4. HALLO 
 
Indiener:  UNIZO Gent-Meetjesland 
Looptijd: 36 maanden begindatum 01.11.2007- einddatum 31.10.2010 
 
Korte inhoud van het project: 
 
Het project heeft tot doel om de slaagkansen van allochtone startende ondernemers te 
verhogen door hen persoonlijk te informeren en te begeleiden, voor tijdens en na de start van 
hun bedrijf. Basis hiervoor vormt een ondernemingsplan dat in samenspraak met de begeleider 
-adviseur uitgewerkt en bijgestuurd wordt. 
 
 

5.   IBBT ENTREPENEURIAL BOOTCAMP 
 
Indiener:  Vlerick Leuven Gent Management School 
Looptijd:  30 maanden begindatum 01.11.2007 - einddatum 01.02.2010 
 
Korte inhoud van het project: 
 
Het project heeft tot doelstelling innovatieve ideeën die kunnen uitmonden in een succesvolle 
opstart te identificeren in de deelnemende onderzoeksinstelling en haar partners. Onderzoekers 
kunnen hun idee voorstellen, en zoeken naar teamleden tijdens een matching event. Daarna 
krijgen ze opleiding die hen ondernemersvaardigheden moet bijbrengen, en worden ze actief 
begeleid bij het uitwerken van hun business plan. Een voorstelling van het plan aan een 
externe jury rondt het traject af. De planning is 3 dergelijke trajecten te organiseren over de 
volgende 3 jaar. 
 

6. ONDERNEMERS ALLER LANDEN 
 
Indiener:  Belgian Business Television, Kanaal Z 
Looptijd: 10 maanden begindatum 01.08.2007 - einddatum 31.05.2008, maar werd verlengd 
tot 31.08.2008 
 
Korte inhoud van het project: 
 
Kanaal Z wil het allochtoon ondernemerschap in Vlaanderen bevorderen door een tv-reeks te 
maken bestaande uit 13 afleveringen gewijd aan 13 succesvolle Vlaamse allochtone onder-
nemers. Hun afgelegde traject en hun bestaan als ondernemer worden geschetst. De tv-reeks 
wordt ondersteund via redactionele bijdragen in Trends magazine en de website Kanaal Z. Na 
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afloop van het project worden de afleveringen verspreid op DVD. Kanaal Z wil op deze wijze 
een aantal vooroordelen en stereotypen wegnemen/reduceren rond allochtoon ondernemer-
schap. Doelgroepen zijn prioritair de allochtone gemeenschappen in Vlaanderen maar ook 
autochtone ondernemers en bancaire instellingen/financiers. 
 

7. ONDERSTEUNINGSCEL ALLOCHTONE ONDERNEMERS 
 
Indiener:  Cesie vzw 
Looptijd: 36 maanden begindatum 01.10.2007 - einddatum 30.09.2010 
 
Korte inhoud van het project: 
 
De Ondersteuningscel Allochtone Ondernemers sensibiliseert, stimuleert en ondersteunt zelf-
standig ondernemerschap bij allochtonen in Zuid-West- Vlaanderen. Een totaalconcept coördi-
neert een volledig begeleidingstraject, van toeleiding tot nazorg, voor potentiële ondernemers 
van allochtone afkomst bij de voorbereiding en opstart van hun zelfstandige activiteit. Peilers 
hierin zijn coaching van de persoonlijkheidsontwikkeling in functie van ondernemerschap, de 
ontwikkeling en uitwerking van het project en de bijhorende ondersteuning naar financiering.  
 

8. STODA STUDENTEN ONDERNEMERS DAG 
 
Indiener:  Vlerick Leuven Gent Management School 
Looptijd: 18 maanden begindatum 01.07.2007 - einddatum 31.12.2008 
 
Korte inhoud van het project: 
 
STODA staat voor Studenten Ondernemers Dag. STODA heeft tot doel om via de presentatie 
van Best Practices in ondernemerschapsinitiatieven in Vlaanderen een katalysator en culmina-
tiepunt te zijn voor studenten hoger onderwijs in Vlaanderen. Daartoe zullen in het kader van 
STODA in de loop van 2007-2008 drie workshops worden georganiseerd en één Studenten-
ondernemersdag in zomer/najaar 2008. 
 

9. ATLAS 
 
Indiener  VOKA Kamer van Koophandel Oost-Vlaanderen 
Looptijd  24 maanden begindatum 30.11.2007- einddatum 31.05.2010 
 
Korte inhoud van het project: 
 
Het project ATLAS zal in Oost-Vlaamse scholen 90 debatten met een 50-tal ondernemers 
organiseren over de “paradoxen van de mondialisering”. Het is hierbij de bedoeling autoch-
tone en allochtone jongeren en hun leerkrachten te informeren en te stimuleren tot onder-
nemend gedrag, ondernemerschap, innovatie en internationaal ondernemen met aandacht voor 
diversiteit en interculturele samenwerking. Door een betrokkenheid te creëren bij lerende 
netwerken van de Kamer rond internationaal ondernemen zal een kruisbestuiving tot stand 
komen tussen allochtone en autochtone ondernemers. Vanuit deze basis zullen verdere acties 
ondernomen worden naar integratie van beide netwerken. 

 
Onderstaande tabel geeft een overzicht van de toegekende steun: 

 
Project Toegekende steun in € 

Ondernemend Talent ALL IN & OUT 116.232,57 
BRYO 250.000,00 
STIMULO 249.791,00 
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HALLO Hulp bij allochtoon ondernemen 249.980,00 
IBBT Entrepreneurial Bootcamp 130.518,00 
Ondernemers aller landen 250.000,00 
Ondersteuningscel allochtone ondernemers 162.215,25 
Studenten Ondernemers Dag STODA 38.140,00 
ATLAS 133.285,73 

 
2. Van de 9 gesteunde projecten zijn er slechts twee beëindigd namelijk het project Stoda 

(31.12.2008) en het project Ondernemers aller landen (31.05.2008). Alle andere projecten zijn nog 
lopend. Van de reeds beëindigde projecten werd het eindrapport van Ondernemers aller landen pas 
ontvangen op 25.02.2009.Voor het project Stoda werd nog geen eindverslag ontvangen. 
Aangezien de meeste projecten nog lopen en er nog geen eindrapporteringen werd voorgelegd 
konden deze nog niet geëvalueerd worden. En kunnen dus nog geen resultaten en conclusies 
gegeven worden evenmin als er uitspraken kunnen gebeuren over verderzetting of verdere 
structurele uitbouw.  

 
3.  Ondanks het feit dat het effectueren van het samenwerkingsprotocol nog in een beginfase zit, kan 

ik reeds melden dat ik tevreden ben met het samenwerkingsprotocol en de uitvoering er ervan. De 
afspraken inzake het secundaire inburgeringstraject van inburgeraars met een professioneel 
perspectief richting zelfstandig ondernemerschap, verduidelijken de verantwoordelijkheden bij de 
individuele partners. Dit moet leiden tot een vlottere doorstroom van deze inburgeraars richting 
het zelfstandig ondernemerschap. 

 
4.  Er wordt niet direct voorzien in initiatieven om ondernemerschap bij allochtonen te begeleiden. Er 

is wel gepland om in de tweede helft van 2009 een nieuwe oproep voor projecten in het kader van 
ondernemerschap te lanceren. Aangezien het steeds ook een open oproep kan zijn, belet niets 
initiatiefnemers of organisaties die op dit domein (allochtoon ondernemerschap) inspelen hun 
project in deze oproep in te dienen.  





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009  -933- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 66 
van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Vervoermiddel 
 
Vlaanderen staat als deelstaat voortdurend in rechtstreeks contact met andere staten en deelstaten. Op 
verschillende niveaus vindt dan ook geregeld overleg plaats. Waar nuttig en nodig worden 
persoonlijke ontmoetingen georganiseerd tussen (top)ambtenaren, kabinetsmedewerkers en tussen de 
ministers zelf. 
 
Voor de verplaatsingen kan een beroep worden gedaan op een aantal transportmiddelen. Zo kan er 
naast het gebruiken van (dienst)wagens ook gekozen worden voor de trein, het vliegtuig of voor nog 
andere vormen van (collectief) vervoer. Het spreekt voor zich dat de ecologische voetafdruk niet gelijk 
is voor deze verschillende vormen van transport. 
 
In de Beleidsbrief Bestuurszaken 2008-2009 (Stuk 1910 – Nr. 1) wordt verwezen naar het nieuwe 
raamcontract voor dienstvoertuigen dat recentelijk werd afgesloten. Door enerzijds voor elk perceel 
een minimale ecoscore vast te leggen en anderzijds een betere ecoscore positief te waarderen bij de 
evaluatie van aangeboden voertuigen, werd een duidelijke stijging betreffende de 
milieuvriendelijkheid van de gekozen voertuigen gerealiseerd. 
 
In het kader van de noodzaak tot het reduceren van de uitstoot van fijn stof en CO², het aanpakken van 
de verkeerscongestie en het streven naar het verkleinen van de individuele ecologische voetafdruk, 
blijft de keuze voor een van de bovenvermelde transportvormen niet zonder gevolgen. 
 
Welke criteria hanteert de minister voor de keuze van het transportmiddel voor zichzelf en haar/zijn 
kabinetsmedewerkers bij een verplaatsing naar het buitenland? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 127, Van Mechelen nr. 118, 

Vandenbroucke nr. 204, Anciaux nr. 127, Keulen nr. 134, Van Brempt nr. 190, Heeren nr. 192, 
Crevits nr. 462, Ceysens nr. 66).  

 



-934-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2009
 
 

 

PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 66 van 25 februari 2009 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 67 
van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Taalgrensgemeenten   -   Ondersteuning Vlaams karakter 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 119 van 11 februari 2009  aangaande de ondersteuning 
van het Vlaamse karakter van de gemeenten gelegen langs de taalgrens, zoals vermeld onder “varia” in 
het Vlaams Regeerakkoord, deelde de minister-president mee dat er, naast de algemene 
financieringsmiddelen voor deze gemeenten  vanuit het Gemeentefonds, ook nog specifieke 
financieringsmiddelen vanuit de diverse beleidssectoren zijn. 
 
Kan de minister voor de beleidssectoren die onder zijn/haar bevoegdheid vallen preciseren of en 
desgevallend welke financiering er gegaan is naar taalgrensgemeenten in het kader van de 
ondersteuning van het Vlaams karakter ervan? 
 
N.B.: Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 133, Vandenbroucke vraag nr. 

212, Van Mechelen vraag nr. 121, Anciaux vraag nr. 130, Keulen vraag nr. 137, Van Brempt 
vraag nr. 194, Crevits vraag nr. 474, Ceysens vraag nr. 67, Heeren vraag nr. 195). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 67 van 3 maart 2009 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Kris Peeters, minister-president van 
de Vlaamse Regering. 
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II. 
 

VRAGEN WAARVAN DE REGLEMENTAIRE TERMIJN VERSTREKEN IS 
EN WAAROP NOG NIET WERD GEANTWOORD 

 
(REGLEMENT ARTIKEL 81, 6) 
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NIHIL 
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III. 
VRAGEN WAARVAN DE REGLEMENTAIRE TERMIJN VERSTREKEN IS 
EN DIE OP VERZOEK VAN DE VRAAGSTELLERS WERDEN OMGEZET 

IN VRAGEN OM UITLEG 
 

(REGLEMENT ARTIKEL 81, 4) 
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NIHIL 
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REGISTER 

 
  Nr. Datum Vraagsteller Onderwerp Blz. 

K. PEETERS, minister-president van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Institutionele 
Hervormingen, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid 

102 29.01.2009 J. Sauwens Subsidieregelingen  -  Rationalisering.........................................................  5 

105 30.01.2009 G. Bourgeois Bevoegdheidsoverschrijdingen  -  Screening...............................................  15 

118 04.02.2009 J. Peumans Vlaams relanceplan  -  Uitvoering...............................................................  613 

120 12.02.2009 C. Decaluwe Omzetting Europese regelgeving  -  Stand van zaken ..................................  617 

123 18.02.2009 J. Peumans "Vlaanderen in Actie"  -   Kostprijs .............................................................  19 

124 20.02.2009 F. Dewinter VRT "Voor eens en voor altijd"  -  Vlaams Belang......................................  23 

125 20.02.2009 S. Gatz TV Brussel  -  Digitale verspreiding ............................................................  25 

126 25.02.2009 J. Sauwens Invoering kilometerheffing  -  Stand van zaken ...........................................  31 

127 25.02.2009 P. De Bruyn Buitenlandse reizen  -  Vervoermiddel.........................................................  33 

128 27.02.2009 P. De Bruyn Study in Flanders  -  Evaluatie ....................................................................  35 

129 27.02.2009 K. Van Dijck Catering Vlaamse overheid  -  Kostprijs .....................................................  37 

130 27.02.2009 K. Van Dijck VITO Mol  -  Uitbreidingsmogelijkheden ....................................................  39 

131 05.03.2009 J. Peumans Realisatie decreet grond- en pandenbeleid - Rol kabinetsmedewerker .......  659 

132 03.03.2009 L. Van Nieuwenhuysen Permanente EU-vertegenwoordiging  -  Detacheringen (2)........................  41 

133 03.03.2009 L. Van Nieuwenhuysen Taalgrensgemeenten  -  Ondersteuning Vlaams karakter............................  653 

134 05.03.2009 L. Libert Projecten met overheidssteun  -  Limburg ...................................................  665 

135 09.03.2009 A. Van Nieuwkerke Vuurtoren Blankenberge  -  Bestemming  -  Zeemuseum .............................  43 

136 09.03.2009 P. Delva TV Brussel  -  Ondertiteling.........................................................................  47 

137 09.03.2009 P. Delva TV-gedrag peuters  -  Beleid........................................................................  51 

138 13.03.2009 P. Delva Brusseltoets -  Reguleringsimpactanalyse ...................................................  55 

139 13.03.2009 L. Van Nieuwenhuysen Vlaamse ambtenaren  -  Opleiding onthaal anderstaligen ..........................  59 

142 18.03.2009 S. Demeulenaere Riviertoerisme  -  Beleidsanalyse ................................................................  61 

143 18.03.2009 S. Demeulenaere Economisch relanceplan  -  Hotelsector......................................................  65 

146 24.03.2009 J. Sauwens Logistiek  -  Kennisopbouw en samenwerking .............................................  69 

147 25.03.2009 L. Van Nieuwenhuysen Opening Flanders House New York - Ingetrokken uitnodigingen ...............  73 

D. VAN MECHELEN, viceminister-president van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Financiën en 
Begroting en Ruimtelijke Ordening 

109 12.02.2009 J. Peumans Overheidsaanbestedingen - Overschrijding betalingstermijnen..................  673 

111 17.02.2009 J. Sauwens Land van Ooit / Pliniuspark Tongeren   -   Stand van zaken .......................  77 

112 17.02.2009 M. van den Abeelen Decreet provincie- en gemeentebelastingen - Verwijzingen naar WIB .......  79 
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113 18.02.2009 C. Van Eyken Rooi- en onteigeningsplan Wezembeek-Oppem - Stand van zaken..............  81 

114 20.02.2009 J. Verstreken Duitse bunker Kaaskerke  -  Bescherming ...................................................  83 

115 25.02.2009 J. Schauvliege Windturbines  -  Sokkel ................................................................................  85 

116 25.02.2009 L. Libert Albertkanaal  -  Watergebonden bedrijven ..................................................  87 

117 25.02.2009 P. De Klerck Woonbeleid  -  Kuststreek ............................................................................  91 

118 25.02.2009 P. De Bruyn Buitenlandse reizen  -  Vervoermiddel.........................................................  97 

119 02.03.2009 M. Demesmaeker Ring Asse  -  Stand van zaken ......................................................................  99 

120 03.03.2009 L. Van Nieuwenhuysen Permanente EU-vertegenwoordiging  -  Detacheringen (2)........................  103 

121 03.03.2009 L. Van Nieuwenhuysen Taalgrensgemeenten  -  Ondersteuning Vlaams karakter............................  105 

122 05.03.2009 S. Demeulenaere Riviertoerisme  -  Technische zones in recreatief gebied.............................  107 

123 05.03.2009 L. Libert Projecten met overheidssteun  -  Limburg ...................................................  111 

124 06.03.2009 J. Verstrepen St.-Lambertuskerk Overlaar  -  Instandhoudingswerken .............................  115 

125 09.03.2009 G. De Craemer Ruimtelijke ordening  -  Dadingen...............................................................  117 

126 13.03.2009 J. Schauvliege Bedrijventerreinen  -  Ruimtegebruik ..........................................................  121 

127 13.03.2009 D. de Kort CO2-neutrale bedrijventerreinen  -  Stand van zaken .................................  123 

F. VANDENBROUCKE, viceminister-president van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Werk, 
Onderwijs en Vorming 

162 03.02.2009 A. Hoebeke Knelpuntberoepen  -  Verpleegkundigen .....................................................  681 

172 05.02.2009 P. Delva Onderzoeksopdrachten  -  Hoger onderwijs Brussel ...................................  127 

187 17.02.2009 M. De Meulemeester Woon-werkverkeer leerkrachten  -  Terugbetalingsregeling .......................  131 

188 17.02.2009 M. De Meulemeester Gemeenschapsonderwijs  -  Klachtenmanagement......................................  133 

189 17.02.2009 G. Bourgeois Tewerkstellingsmaatregelen 50-plussers  -  Stand van zaken ......................  685 

190 18.02.2009 L. Libert Leerkrachten en ondernemerschap   -   Proleron-project ...........................  135 

191 18.02.2009 K. Martens Onderwijs  -  Time-outprojecten ..................................................................  137 

192 18.02.2009 C. Van Eyken Onderwijspersoneel  -  Griepvaccinatie ......................................................  143 

193 20.02.2009 C. Franssen Leegstaand schoolgebouw Ename  -  Bodemsanering.................................  145 

194 20.02.2009 J. Laurys Tweedekansonderwijs   -   In- en uitstroom .................................................  147 

195 20.02.2009 P. De Bruyn Visietekst suïcidepreventie  -  Werkgroep ....................................................  155 

196 20.02.2009 V. Van der Borght Arbeidsgehandicapten  -  Definitie ..............................................................  689 

197 20.02.2009 V. Van der Borght Arbeidsgehandicapten  -  Jobcoaching........................................................  157 

198 20.02.2009 V. Van der Borght Arbeidsgehandicapten - Opvolging tewerkstellingsmaatregelen.................  159 
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